
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 11. FEBRUAR RICA GARDERMOEN 
HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Jo Inge Aambakk (fra HV-staben uten 
stemmerett) 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER 
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var til stede i sak 5 og redegjorde for FriiVii. 

 
 
 

 Sak 01/2014  Godkjenning av protokoll fra styremøte i desember 2013 
 
Protokollen for styremøte i desember ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 

 Sak 02/2014  Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 
 
Norges Skytterstyre vedtok i desember 2013 retningslinjer for tildelingen av Frifondmidler i DFS 
2014. Etter vedtaket har styret for Frifond ordningen vedtatt noen endringer i de sentrale 
retningslinjene som må innarbeides i våre retningslinjer.  
 
Under følger en oppsummering av de viktigste endringene: 
 
- § 4.1: "Begrenset rekrutteringsgrunnlag" er noe nærmere definert. Det er også lagt til en klarere 
definisjon av hva som menes med "jevnlig lokal aktivitet". 
 
- § 10.4 er bearbeidet for å gjøre teksten mer lettlest. I tillegg er det to endringer av praksis:  

 



1) Fristen for når Frifond-midlene skal være brukt opp av lokallagene er endret fra 31. mai til 
30. juni i året etter søknadsår. Fristen for å bruke opp støtten som deles ut i 2014 er 
dermed 30. juni 2015. 

 
2) Det er lagt til et krav om at sentralleddet i mottakerorganisasjonene skal motta 

bekreftelse fra sine lokallag på at de har brukt opp fjorårets støtte før sentralleddet 
utbetaler årets støtte til lokallagene. Sentralleddet i mottakerorganisasjonene skal 
kreve tilbake ubrukte midler fra lokallagene.  

 
- § 10.7: Et nytt kulepunkt er lagt til om at Frifond-midler ikke kan brukes til innkjøp av rusmidler, 
herunder alkohol.  
 
- § 10.11: Et nytt punkt er lagt til som informerer om at brukerseminaret er obligatorisk. 
 
Ettersom endringene under §§ 10.4 og 10.7 påvirker forhold som er beskrevet i DFS interne 
retningslinjer skal disse endres i tråd med oppdateringene fra LNU.  
 
Endringene er merket med rød tekst i administrasjonens forslag til vedtak.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende tiltak godkjennes for tildeling av Frifond-midler 2014: 
 

• Aktivitet knyttet opp imot langtidsplanen. 
• Innkjøp av utstyr til skyteaktivitet.  Herunder våpen, skyteutstyr, etc. Midlene kan ikke 

brukes til elektronikk, ventilasjon, støvsugere etc. 
• Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
• Miljøtiltak i regi av skytterlaget. 
• Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber 22. og rekruttpatroner kal. 6,5, der samla 

søknadssum avgrenses til kr. 20.000 pr. skytterlag. Midlene skal nyttes til tiltak på 
lagsplan som eksempelvis instruksjon og opplæring, og kan ikke fordeles ut til 
enkeltskytteres egne aktiviteter.  

 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2014 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene. De overordnede 
retningslinjene fra LNU vil i tilfelle motstrid være bestemmende. Vedtatt i Norges Skytterstyre sak 
2/2014 den 11/2 2014.  
 
1. Formål 
Støtteordning for å øke aktiviteten i skytterlagene gjennom økonomisk bidrag. Frifondmidlene 
skal kun brukes til aktivitet eller tiltak som sikrer aktivitet for barn og unge under 26 år. Utstyr 
som erverves til skytterlagene kan ikke videreselges eller avhendes på andre måter. Inntil 5 % av 
midlene kan brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 
- innkjøp av rusmidler, herunder alkohol 
- investeringer på bygningsmasse, grunnerverv, driftskostnader eller lignende 

 
 



2. Målgruppe 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder DFS. Støtteordningen er forbeholdt barn og unge under 26 år. 

 
3. Kunngjøring 
DFS er ansvarlig for å kunngjøre Frifond-midlene overfor sine skytterlag.  Frist for dette er 
normalt 1. februar i tilskuddsåret. Norges Skytterstyre vil før kunngjøring bestemmes hvilke 
områder som skal prioriteres under tildeling av midler for hvert år.          

 
4. Kriterier for tilskudd til det enkelte skytterlag etter grunngitt søknad 

• Det kan maksimalt søkes om 35 000 kr. 
• Søknadsfrist for skytterlagene til DFS er normalt 1. juni. 
• Det enkelte skytterlag skal sende søknad på digitalt søknadsskjema på www.dfs.no 

innenfor søknadsfrist. 
• Skytterlagets antall medlemmer oppgis ut fra lagets årsmelding fra året før søknaden 

fremmes. 
• Det er en forutsetning at skytterlaget, i henhold til DFS sine grunnregler § 5-10, har et 

valgt ungdomsutvalg. 
• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under 26 år, og en medlems-kontingent 

på minimum 50 kr. 
• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret for å kunne søke. 
• DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp fjorårets støtte 

(innlevert rapport) før årets støtte utbetales til skytterlagene.   
• DFS søker Frifond om tildeling med grunnlag i årsrapport, og får normalt svar på søknaden 

i løpet av juni.  
• Tildeling gjøres så snart DFS har fått tilsagn fra Frifond.  
• DFS vil kreve tilbake ubrukte midler fra skytterlagene. 

 
5. Krav til søknaden 
Når et skytterlag søker om tilskudd skal søknaden inneholde følgende opplysninger: 
 

• Antall tellende medlemmer under 26 år i grunnlagsåret. 
• Antall tellende medlemmer 26 år og eldre i grunnlagsåret. 
• Det er ungdomsleder i laget som søker. 
• Søknadssum. 
• Konkret omtale av prosjektet (ene) det søkes støtte til. 
• Fullstendig budsjett, der alle utgifter og inntekter, herunder inntekter fra andre enn 

Frifond, er spesifisert.  Det blir ikke gitt støtte på grunnlag av budsjettposter som 
”diverse” eller ”uforutsette utgifter”. 
 

6. Sentral vurdering av søknader 
Et sentralt utvalg bestående av; 

• Generalsekretær (DFS) 
• Utdanningssjef (DFS) 
• Ungdomskonsulent (DFS) 
• Leder DFSU 

 

http://www.dfs.no/


De prioriteringene Norges Skytterstyre gir for tildeling i søknadsåret vil være retningsgivende for 
tildelingene. Søknader vil bli vurdert ut fra at det er begrensede midler i ordningen.  
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon fra søker eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å 
sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med disse retningslinjene. 

 
7. Utbetaling av innvilget tilskudd 
Ved tilsagn om tilskudd vil skytterlaget få tilsendt et skriftlig tilsagnsbrev.  
Sammen med dette foreligger det også et akseptskjema, som skal returneres innen oppgitt 
tidsfrist.  
 
DFS utbetaler 100 % av tilsagnsbeløpet til skytterlaget under forutsetning av at DFS har mottatt 
akseptskjema fra søker. Dette vil skje fortløpende. 
 
Skytterlagene skal sende rapportskjema og dokumentasjon for utført tiltak innen gitt tidsfrist 
(normalt 15. mai året etter). Dersom rapportskjema ikke er returnert innen oppgitt tidsfrist, skal 
de tildelte midlene tilbakebetales.  
 
Som dokumentasjon menes kopi av alle nødvendige bilag (kvitteringer) innen fristen som sto i 
tilsagnsbrevet.  
 
Bilag skal inneholde navn, adresse og fødsels – eller organisasjonsnummer til den som selger eller 
leverer en vare eller tjeneste, spesifikasjon av hva som ble solgt eller levert, dato for salg eller 
leveranse.  
 
Som bilag godkjennes ikke ordrebekreftelser, pakksedler eller nettbankutskrifter. 
 
8. Klageadgang 
Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  
 
Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av søknadssummen der det ligger til 
grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 
 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om vedtak er mottatt. 
 
Olav Johan Lystad fremmet forslag om endring av kulepunkt 2, tredje setning: 
Midlene kan ikke brukes til elektroniske skiver utendørs, ventilasjon, støvsugere etc. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag med Lystads endringsforslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 03/2014  Fastsetting av avgift for skyttercamp på LS 2014 
 
Arrangørene av LS 2014 har søkt om pris på campingavgift.  
 
Drøfting 
LS 2014 søker om en pris på 1150 for hver campingenhet og kroner 1650 for strøm. De har 
vedlagt pristilbud fra Ramirent A/S for å legge strøm til fem ulike campingfelt med til sammen 
700 enheter.      
 
De senere årene har vi sett at prisen for å anlegge midlertidige campingplasser med strøm har økt 
mye. Dette pga myndighetenes nye krav fra 2010 angående bygging av midlertidige 
campingplasser. Administrasjonen ser det som bekymringsfullt at prisnivået for strøm nå kan 
bidra til at enkelte skyttere velger ikke å delta på Landsskytterstevnet. Denne bekymringen deles 
av arrangørene, og deres prissøknad er således satt til selvkost. 
  
Administrasjonen ser det slik at vi ikke kan stille arrangører i en situasjon der de går i økonomisk 
tap på tilrettelegging for strøm til campingplassene. Oppdal 2013 begrunnet nettopp at 
etablering av strøm til camping var med å bidra til deres underskudd på LS.  
 
Administrasjonen konkluderer med å tilrå de priser arrangøren har søkt om. Administrasjonen vil 
imidlertid i samråd med framtidige LS-arrangører, undersøke om det finnes muligheter for tiltak 
som kan medføre lavere kostnader for strøm. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2014 settes til 1150 kroner for campingvogn og 700 
kroner for telt. Pris på strøm settes til 1650 kroner. Det forutsettes at alle som ønsker strøm skal 
tilbys dette, og at alle fra samme skytterlag/skyttersamlag skal få bo på samme campingplass 
uavhengig av ønske om strøm.  
 
Habilitet 
Jens Sverre Knutsen ba om at styret vurderte hans habilitet i denne saken, da han er medlem i et 
av arrangørlagene til LS 2014. Norges Skytterstyre gjorde et enstemmig vedtak om at Knutsen var 
habil. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 04/2014  Tidspunkt for Skyttertinget 2014 
 
Tidspunkt for Skyttertinget framgår ikke av vedtatt møteplan i sak 91/2013, men er i 
saksutredningen antyda lagt til lørdag 2. august etter samme opplegg som på LS 2013.  
 
Etter foreløpig tidsplan starter årets Landsskytterstevne med militært NM torsdag 31. juli og den 
sivile delen fredag 1. august. Finale AG-3 og HK-416 fredag 1. august planlegges gjennomført før 
åpningen. Åpningsseremoni er tenkt gjennomført fredag 1. august ca. kl. 18.00. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skyttertinget 2014 avholdes lørdag 2. august med start kl. 08:30. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 05/2014  Verktøy for kommunikasjon og publisering for mobile løsninger 
 
DFS har fått forespørsel om å ta eierposisjon i et selskap (FriiVii A/S under etablering) som 
arbeider med å tilby et verktøy for å løse frivillige organisasjoners behov for 
medlemskommunikasjon og publisering via mobile enheter (smarttelefoner og nettbrett). Dette 
innebærer også et markedsverktøy som kan gi muligheter for inntekter for skytterlag og 
sentralleddet, ved at leverandører inngår avtaler med FriiVii/DFS/skytterlag om markedsføring og 
salg av sine produkter. Samtidig kan løsningen gi medlemmer tilgang på rabatter fra 
leverandører.   
 
Administrasjonens drøfting 
Langtidsplanen 2012 – 2016 legger opp til at DFS skal være framtidsrettet (kjerneverdi), opprette 
sosiale nettverk for ungdomsledere (pkt. 7.1. d) og utvikle løsninger for effektiv kommunikasjon 
(pkt. 10.3). 
 
Administrasjonen har hatt tanker om å utvikle en App tilpasset mobile enheter (smarttelefoner 
og nettbrett). Vi har ikke konkretisert disse planene tidligere, og heller ikke innhentet tilbud på 
utvikling av et slikt verktøy. Basert på anslag fra IT-avdelingen, blant annet ut fra kostnader 
knyttet til utvikling av Mitt DFS mv, vurderer administrasjonen likevel denne forespørselen til å 
være en økonomisk god løsning. 
 
Å utvikle et eget verktøy for DFS med kommunikasjons- og kommersielle innstillinger integrert, vil 
være svært krevende og til dels også utenfor kompetansen på Skytterkontoret. Samtidig vil det 
nærmest med 100 % sikkerhet bli en økonomisk dyrere løsning, enn å samarbeide med et miljø 
som allerede innehar denne kompetansen. Verktøyet vil integreres mot MittDFS og SkytterID, slik 
at man kan trekke informasjon fra vår database til appen 
 
Administrasjonen mener at den løsningen vi er stilt ovenfor gir høy grad av tilpasning, og at 
organisasjonen med det får et godt verktøy. Det skal være gratis å bruke, samtidig som det skal 
være et markedsverktøy med muligheter for kommersielle inntekter for både skytterlag og DFS 



sentralt. Svært mange bruker i dag smarttelefoner og nettbrett, og verktøyet vil således være 
tilgjengelig for store deler av organisasjonen. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Norges Skytterstyre vedtar å utvikle et verktøy for smarttelefoner og nettbrett i samarbeid 

med FriiVii A/S (under etablering). Verktøyet skal gi god funksjonalitet for DFS medlemmer, 
samt gi mulighet for kommersiell utnytting i framtid. Det bevilges inntil 1 000 000 kroner til 
en slik løsning.  

 
2. Norges Skytterstyre gir generalsekretæren og styremedlemmet Jan Åge Gjerstad fullmakt til å 

forhandle videre med FriiVii, for å sikre en best mulig løsning for DFS. Det forutsettes at DFS 
minst skal eie 20 % av FriiVii, og skal ha ett styremedlem.  

 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 06/2014  Rapport om miljøpakkemidler 2013 og årsplan 2014 
 
Administrasjonen la fram rapport med status for økonomi og byggeframdrift for prosjekt 
tilknyttet miljøpakken i 2013. Administrasjonen framla videre årsplan for 2014 og en foreløpig 
plan fram til 2017. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 07/2014  Utforming av Skyttermerket 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 118/2013 å erstatte skytternåla med skyttermerker. 
Administrasjonen skulle komme tilbake med et forslag på utforming. 
 
Administrasjonen anbefaler at vi tar utgangspunkt i merket fra Landskonkurransen, og ved å lage 
merker over samme malen vil vi holde prisen nede, og samtidig få fine merker.  
Skyttermerket vil da se slik ut: 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag til utforming av Skyttermerket vedtas. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 08/2014  Bidragssatser for avholdt skyteskole 
 
Bidragssatsene for skyteskole har stått uendret i mange år. I langtidsplanen er skyteskole ett av 
de viktigste satsningsområdene på ungdoms - og rekrutteringssektoren. 
 
Bidragene og kravene for bidrag er pr i dag: 
 Gjennomført skyteskole med minimum 5 deltakere 2500 kr. + 20 kr per deltaker 
 Temadag feltskyting og foreldrekveld med minimum 5 deltakere: 1000 kr 
 Øvrige temadager gir 500 kr i bidrag. 
 Maksimalt 4500 kr til hvert skytterlag hvert år. 

 
Administrasjonens drøfting 
Skyteskolekonseptet har igjennom årene blitt utvidet med flere temadager, og har fått en sentral 
rolle i ungdoms - og rekrutteringsarbeidet. I langtidsplanen er et av de fem delmålene under 
kapittel 7 nettopp skyteskole.  
 
Målet for planperioden er å øke antall skyttere under 18 år med 4 %, og 18 år og eldre med 3 %. 
Dette forutsetter en jevn tilstrømming av nye medlemmer til DFS. Skyteskole har her en viktig 
funksjon for å nå disse målene.  
 
Administrasjonen mener at det er rom for å kunne utvide bidragene noe innenfor 
budsjettrammene for ungdom og rekruttering som foreligger for 2014.  
 
DFSU behandlet saken på sitt møte i desember, og ønsker følgende bidragsordning: 
 
Det innføres to nye temadager; 

- En temadag for grovfelt 
- En temadag for jegere.  

 
Satsene for bidrag settes til; 

- 1000 kr for temadag grovfelt,  
- 500 kr for temadag jegere og 



- den totale rammen pr skytterlag pr år økes til 5500,-  
 

Bidraget for skyteskole holdes på 2500 kr, mens de 20 kr pr skytter fjernes.  
Det gis støtte til samlagene som arrangerer skyteskole i skytterlag på 1000 kr + reisestøtte.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Bidragssatser for skyteskole: 
 
 Maks 5500 kr pr lag pr år 

 
 Bidrag for avholdt skyteskole med minst 5 deltakere: 2500 kr 
 Bidrag for avholdt skyteskole med 3 eller 4 deltakere: 500 kr 

 
 Bidrag for temadag feltskyting og foreldre minimum 5 deltakere: 1000 kr 
 Bidrag for øvrige temadager med minimum 5 deltakere: 500 kr 

 
 Bidrag til samlag der samlagsinstruktørene arrangerer skyteskole i lag som ikke kan 

gjennomføre alene: 1000 kr til samlaget og 2500 kr til skytterlaget. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 09/2014  Landslotteriet 2014 
 
Norges Skytterstyre vedtok i møte den 17.6.2013 under sak 59/13 at det skal avholdes 
landslotteri i 2014 med følgende formål: 
 
”Utvikling av kurspakke og annet materiell for å gi støtte til gjennomføring av forenklet 
instruktørkurs for ungdom opp til 26 år”. 
 
DFS har fått tilbakemelding fra Lotteritilsynet om at formålet ikke helt treffer kriteriene for 
ungdom. På forespørsel har tilsynet bekreftet at det er greit å endre lotteriets formål, og 
avventer endelig behandling av søknaden.  
 
DFSU har med bakgrunn i forslag om å utvikle et digitalt verktøy for kommunikasjon og 
publisering vurdert løsninger tilpasset ungdom under 18 år. De ønsker på bakgrunn av dette å 
endre formålet slik at lotteriets inntekter slik at de kan benyttes til utvikling av verktøy for å 
styrke ungdomsarbeidet og dermed rekrutteringen.  Formålet støtter sentrale målsettinger i 
Langtidsplan 2012-2016.  
 
DFSU har i møte 10.2.2014 fremmet følgende forslag til formål: 
Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for kommunikasjon og 
publisering på mobile enheter. 
 



Administrasjonen er positiv til forslaget fra DFSU til nytt formål for Landslotteriet 2014, og 
anbefaler styret å vedta forslaget.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Formålet til Landslotteriet 2014 endres til: 
«Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for kommunikasjon og 
publisering på mobile enheter.» 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Meldingssaker  
 

1. DFS framtidige forsvars- og samfunnsrolle – Solli-utvalget 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Foreløpig tidsplan LS 2014 
4. Status LS 2015 Lesja 
5. Instruktør Foreløpig saksliste Skyttertinget 
6. Kurs for Forsvarets personell 
7. Våpenforskriften § 22 – endring 
8. Avtale med NRK for perioden 2014-2016 
9. Tildelingsbrev fra Forsvarsdepartementet 
10. Oversikt saker til styret 2014 
11. Aftenpostens fat går ut på LS – ny premie til beste skytter 20 år og yngre 
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 Sak 10/2014  Godkjenning av protokoll styremøte februar 2014 

 
Protokollen for styremøte i februar ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 11/2014  
Skyttere under utdanning gis adgang til å bytte skytterlag to ganger i 
året 

 
I sak 107/2012 ble den tidligere ordningen med studentmedlemskap fjernet. Follo skyttersamlag 
har kommet med forslag om å innføre ordningen igjen, fordi de mener at det forslaget 
administrasjonen hadde innstilt i saken, burde vært gjeldende. Administrasjonen foreslo den 
gang følgende tekst i Skytterbokas punkt 1.830: 
  
Norges Skytterstyre vedtar et tilleggspunkt i Skytterbokas pkt 1.830. Nytt pkt . 3: 
 

- Skyttere i utdanningsøyemed kan bytte skytterlag som de skal representere 2 ganger i 
året. For disse skytterne gis det kun anledning å delta i ett landsdelskretsstevne, 
samlagsstevne, organisasjonsmedaljeskyting og dugleiksmerkeskyting i året.   

 
 



Drøfting 
Etter at ordningen med studentmedlemskap ble fjernet i 2012, har administrasjonen fått enkelte 
henvendelser fra skyttere under utdanning som savner større fleksibilitet for deres gruppe. DFSU 
har drøftet saken i sitt møte 3. mars, og de mener det burde vært innført en ordning hvor 
skyttere under utdanning kunne representere to skytterlag. Det hadde gitt større fleksibilitet i 
forhold til elever på videregående skole, studenter og militære under førstegangstjeneste, som 
pendler mellom hjemsted og utdanningsinstitusjon flere ganger i året.  
 
Administrasjonen er av samme oppfatning som DFSU, og mener fortsatt det er viktig å 
tilrettelegge for denne ungdomsgruppen. De er særlig sårbare for å slutte med skyting i en alder 
hvor de drar hjemmefra til en utdanningsinstitusjon.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre vedtar ny første del i Skytterbokas punkt 1.840: 

Skyttere som er under utdanning, herunder skyttere som avtjener førstegangstjeneste, kan 

representere to skytterlag årlig gjennom et aktivt medlemskap på hjemstedet og et 

studentmedlemskap på studiestedet. Disse skytterne kan kun delta i ett landsdelskretsstevne og 

samlagsstevne årlig for hver skytedisiplin, samt én årlig deltakelse i organisasjonsmedaljeskyting 

og skyting om dugleiksmerke. 

 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

 Sak 12/2014  Årsregnskap 2013 – første utkast 

 
Første utkast av årsregnskapet for 2013 ble presentert av administrasjonen.  
 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Framlagte årsregnskap for 2013 tas til orientering. Endelig årsregnskap med årsberetning legges 

fram på neste møte. 

 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 13/2014  Forslag om endring av regelverk for linksskyttere 

 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste styremøte. 
 
 
 



 Sak 14/2014  Forslag om å tillate bruk av kikkert ved anvisning i feltskyting 

 
Oslo Østre skytterlag fremmer med enstemmig støtte fra ombudsmøtet i Oslo skyttersamlag 
forslag om å tillate kikkert i feltskyting for å se markering av treffpunkt. Skytterstyret har 
kompetanse i forhold til regelverket i Skytterbokas kapittel 9 og 11, til å avgjøre saken uten 
behandling på Skyttertinget. Følgende forslag til regelendring fremmes: 
 
Skytterboka pkt. 11.213 Regler for bruk av kikkert eller andre optiske hjelpemidler.  
Bruk av kikkert/skivekikkert er tillatt brukt i forbindelse med anvisning av skiver i feltskyting for 
treffpunktanvisning. Bruk av kikkert, videokamera, fotoapparat eller andre optiske hjelpemidler, 
før eller under skyting, for å gi tilbakemeling om avstand eller treff/treffpunkt til skytteren er ikke 
tillatt fram til ”stans” er kommandert. Brudd på denne regel medfører at skytterens resultat på 
holdet strykes.  
 
Forslagsstilleren bygger sin argumentasjon for forslaget på erfaringer fra deltakelse i feltste vner i 
Sverige der kikkert er tillatt for å se anvisning og treffpunktmarkering. Det pekes spesielt på 
effekten av læring for skytteren, økt motivasjon gjennom å se treffene, lettere å justere seg inn 
underveis i en konkurranse, herunder ammunisjonsbesparelser ved redusert behov for stadige 
innskytinger og lettere å se anvisningen i dårlig sikt eller ved redusert syn hos skytteren.  
 
Tidligere drøftinger og vedtak: 
Feltutvalgets innstilling fra 1995 inneholdt en anbefaling om innføring av 
treffpunktanvisning/plotting. Rådgivende utvalg tok opp igjen denne anbefalingen i fbm. sin 
uttalelse om feltskytingens framtid i DFS i 2001. Denne innstilling ble senere i 2001 vedtatt av 
Skyttertinget, noe som har ført fram til dagens regelverk på området.  
 
I feltutvalgets åpne spørreundersøkelse fra 2012 kom det noen innspill om å t illate kikkert i fbm. 
Anvisning i felt. Utvalget har ikke dette med som et tiltak i sitt forslag til handlingsplan felt.   
 
Handlingsplan felt, vedtatt av Skyttertinget 2013, har ført opp som tiltak å vurdere bruk av kikkert 
i fbm. feltanvisning: ”Kraftsamle om feltskyting”, tiltak 3:  
Vurdere dagens regelverk mht. maksavstander, andre figurer og oppbygging av disse, bruk av 
kikkert m.m. 
 
Administrasjonens drøfting 
Statistikken viser at både antall feltstevner og antall deltakere er mer enn halvert i løpet av de 20 
siste årene.  

Årstall Antall feltstevner totalt Antall starter i feltstevner 

1993 1801 85245 

1998 1769 56179 

2003 1630 51387 

2008 1353 35472 

2013 859 36986 

 
Med denne situasjonen som utgangspunkt er det viktig å se på om dette tiltaket kan styrke 
feltskytingens oppslutning. 



Erfaringene fra dagens tendensanvisning er positive, men kvaliteten på denne varierer i betydelig 
grad fra stevne til stevne. I så måte vil foreslått metode redusere mulighetene for feilaktige 
tilbakemeldinger på treffpunkt. 
 
I en tid der både bane- og innendørsskyting for det meste foregår mot elektroniske skiver, er 
skytterne vel vant til en eksakt anvisning av alle skudd de skyter. Treffpunktmarkering av hvert 
skudd i feltskyting vil derfor være en tilnærming til det skytterne har på de øvrige grener i DFS. 
Ved å innføre dagens tendensanvisning, ble det tatt et vesentlig skritt i retning av å forbedre 
tilbakemeldingen til skytteren. For mange er dette bra nok, men samtidig vil trolig skyttere flest 
sette pris på en enda mer eksakt tilbakemelding. Særlig vil skyttere med lite erfaring få et 
forbedret utbytte av anvisningen på denne måten. For instruktører og faddere som veileder 
uerfarne skyttere vil bruk av kikkert gjøre det langt enklere å gi rådgivning underveis i feltskyting.  
 
Det finnes imidlertid betenkeligheter rundt å innføre denne type treffpunktmarkering.  
Utstyrs- og kostnadsnivået vil øke ved at skytteren må anskaffe en kikkert til dette formålet. 
Dette er i så fall fordyrende for sporten, og tiltaket kan således virke mot sin hensikt.  
 
Når man ser på statistikken over, ser man at det er et problem at det arrangeres stadig færre 
feltstevner. Et pålegg om treffpunktanvisning og bruk av kikkert vil trolig medføre at enda flere 
feltarrangører velger å la være å arrangere. Det bør derfor gjøres valgfritt om feltarrangører skal 
benytte dagens tendensanvisning eller om de velger treffpunktanvisning som foreslås i dette 
forslaget. Bruk av treffpunktanvisning må evt. fremkomme av innbydelsen til stevnet. 
 
Gjennomføringsmessig vil treffpunktanvisning og bruk av kikkert ta noe lenger tid, spesielt om 
man kun har én tilgjengelig kikkert. Nå er imidlertid ikke tiden det største problemet for de fleste 
arrangører, så ved å gjøre dette valgfritt vil hver enkelt arrangør se mulighetene hos seg.  
 
Dagens regelverk i Skytterbokas pkt. 9.330 er litt uklar i bruk av ordene treffpunktmarkering, 
tendensmarkering og middeltreffpunkt. Skal Oslos forslag med bruk av kikkert i forbindelse med 
anvisning vedtas, er vi nødvendig å skrive om hele § 9.330 for å klargjøre begrepene.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
9.330 Innskyting og tendens-/treffpunktanvisning 
På alle feltskytinger skal det være en form for anvisning av treffpunkt, og det bør også være 
innskytingshold. 
  
Tendensanvisning anvises normalt fortløpende på hvert hold. Når serien har en tendens til en av 
sidene går anviseren til denne siden. Spaken plasseres deretter i ytterkant av skivestativet langs den 
tenkte linjen som går fra midten av figuren gjennom middeltreffpunktet. Deretter føres spaken inn 
langs linjen til den tangerer kanten av figuren, hvor den holdes i ro i ca 3 sekunder før den tas ut igjen 
samme vei. Ved middeltreffpunkt som sitter rett over eller rett under stiller anviser seg på vilkårlig 
side. Det presiseres at anvisningen skal indikere retningen på serien i forhold til midten og at spaken 
IKKE plasseres over serien. Når det ikke er noen klar tendens føres spaken i en sirkulær bevegelse 
rundt figuren, og når det er en tett fin gruppe i midten anvises dette som innertier i baneskytingen. 
  
Størrelsen på spaken ved tendensanvisning bør være slik at avstand i meter til figurene er det samme 
som spakens diameter i millimeter. (Eks. 200 mm på 200 meters avstand.)  
Spaken bør være signal- eller fluoriserende rød.  



 
Alternativt til tendensanvisning kan følgende metode for treffpunktmarkering benyttes under 
forutsetning av at dette kunngjøres i stevneinnbydelsen: 

1) Etter visitasjon kontrolleres figurene for feilskytinger. Eventuelle omskytinger skjer 
umiddelbart. 

2) Standplassleder gir tillatelse til bruk av kikkert for å se treffpunktene i figurene. Arrangør 
skal stille kikkert til disposisjon på standplass, men privat kikkert kan benyttes. 

3) Skivene dømmes og anvises. 
4) I figuren og fangskiven klistres/krittes hvert treff over med kontrastfarge (hvitt på 

svart/svart på hvitt). 
5) Det overklistres med riktig farge (svart på svart/hvitt på hvitt).  

 
Eventuell plotting av treffpunkt etter endt skyting anses å være en tilleggsservice, og bør eventuelt 
bare skje i kombinasjon med en av de nevnte metodene.  
Av sportslige hensyn utelates markering av treff på finaleskytinger. 
 
Pkt. 11.213. Forbud mot bruk av kikkert. 
Punktet gis følgende tillegg: 
Kikkert kan benyttes for å se markering av treffpunkt i feltskyting iht. pkt. 9.330 på de hold 
arrangøren benytter treffpunktanvisning. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 

Dagens regelverk opprettholdes. 

 

Vedtak  
Jens Sverre Knutsen sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Vaaje, Ivarrud, Knutsen, Meland 
og Skaug stemte for Knutsen sitt forslag. Gjerstad og Lystad stemte for administrasjonens forslag.  
 
 
 

 Sak 15/2014  Tildeling av Nordisk mesterskap 2015 

 
I hht. Nordisk aktivitetskalender og innarbeidde rutiner er Norge vertsnasjon for Nordisk 
Mesterskap (NM) og Nordisk Ungdomsmesterskap (NUM) i bane-, felt- og felthurtigskyting 2015.  
 
Tradisjonelt har mesterskapet når det legges til Norge blitt tildelt etter turnus mellom 
landsdelene. I følge tradisjonen var det Nord-Norge sin tur til å arrangere konkurransen i 2015. 
DFS fikk signaler fra Svenska Skyttesportforbundet (SvSF) om at deres trange økonomi knyttet til 
grovkalibersatsing ikke gir rom for lange reiser til eksempelvis Nord-Norge, med den konsekvens 
at de da ikke kommer til å stille.  
 
Med bakgrunn i signal fra SvSF vedtok Norges Skytterstyre i sak 94/2013 å utlyse mesterskapet i 
Midt-Norge og Østlandet for å skaffe arrangør til NM/NUM 2015.  
 
Ved søknadsfristens utløp var det ikke kommet inn søknader, men administrasjonen hadde i 
perioden fram til fristen fått enkelte forespørsler om mesterskapet. Vårt inntrykk var at de som 
tok kontakt var skeptiske til økonomien i arrangementet. Administrasjonen tok kontakt med blant 
annet Follo skyttersamlag, og ba de om å vurdere mulighetene for å søke NM/NUM 2015 mot 



eventuelt å oppgi konkret behov for økonomisk bidrag utover de 60.000 som var antydet i 
utlysingen.   
 
Follo skyttersamlag besluttet å søke på mesterskapet, og sendte søknad datert 19.2.2014. 
Mesterskapet vil bli et samarbeidsprosjekt mellom alle skytterlagene i samlaget, organisert og 
administrert av samlaget, hvor nåværende samlagsleder blir leder av hovedkomiteen. 
 
Mesterskapet tenkes gjennomført slik: 
 
Baneskyting 
Moss og Våler skytterlag sin 300 meters bane benyttes til baneskytingen. Banen har kapasitet til 
16 skyttere. Laget har også et fint skytterhus. 
 
Feltskyting/felthurtigskyting 
Feltskytingen er planlagt gjennomført i et nytt terreng som ikke er benyttet til skyting tidligere, 
ca. 10 minutters kjøring fra Moss og Våler sin skytebane.  
 
Felthurtigskyting er foreløpig planlagt gjennomført så fort hoved skytingen for felt er ferdig ute i 
terrenget. Finale for de 16 beste skytterne er foreløpig planlagt avholdt på skytebaneområdet til 
Moss og Våler skytterlag. 
 
Forlegning 
Arrangørens førstevalg er forlegning av skyttere og ledere i Luftforsvarets/HV-01s leir på Rygge 
flystasjon, med kort kjørevei til skytebaneanlegget i Moss. På grunn av pågående diskusjoner om 
hvilken forsvarsgren som skal ha ansvaret ved Rygge flystasjon fra 2015, har arrangøren per nå 
ikke fått avklart dette. 
 
Alternativ forlegning er Mariaholm kurs- og konferansesenter beliggende i Spydeberg, nær 
Enebakk kommune, med utsyn over Øyeren. Kjøretid fra Mariaholm til Moss og Våler skytebane 
vil være ca. 40-45 minutter.  
 
Økonomi 
Noe usikkerhet rundt pris på forlegning, samt muligheter for sponsorinntekter, gjør at Follo 
skyttersamlag søker om en økonomisk støtte fra DFS på 100.000 kr som bidrag til dekning av 
utgifter til arrangementet. Støtten vil bl.a. bidra til dekning av forlegning, forpleining, busser og 
bankett. Utgifter ut over dette vil samlaget søke dekke gjennom en betydelig egeninnsats, lokale 
tilskudd, sponsorinntekter, annonsesalg osv. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er svært tilfreds med at Follo skyttersamlag besluttet å søke mesterskapet. 
Samlagets søknad oppfyller alle forutsetningene for å kunne arrangere Nordisk Mesterskap. 
Samarbeid med flere skytterlag om gjennomføring av mesterskapet er positivt, også med tanke 
på mulighetene for å kunne skaffe sponsorer og annen økonomisk støtte.  
 
Geografisk vil arrangementet være sentralt for deltakere fra Sverige og Danmark. Dette er 
positivt med hensyn til ønske om kortest mulig kjøreavstand for å holde kostnadene nede. Det vil 
også være kort avstand for administrasjonen ved Skytterkontoret i forbindelse med møter i 
arrangementskomiteen og befaring i området,  
 



Økonomi  
Follo skyttersamlag søker om et økonomisk bidrag på kr. 100.000 for å kunne gjennomføre 
arrangementet. Nordisk mesterskap er et kostnadskrevende arrangement, ofte med begrensede 
muligheter for inntekter. DFS sine kostnader er generelt mindre når mesterskapet gjennomføres i 
Norge, og slik sett er det naturlig at vi må bidra slik at arrangøren ikke risikerer å tape penger på 
arrangementet. Den generelt lunkne interessen for å arrangere mesterskapet begrunnes ofte 
med den økonomiske risikoen.  
 
Økonomien fra de siste mesterskapene i Norge har også vist at inntektssiden er utfordrende.     
Nordisk ga et stort underskudd i 2009, der DFS sentralt i etterkant gikk inn og dekket 
dokumentert tap. I 2012 gikk det langt bedre, mye takket være svært god jobbing med lokale 
sponsorer og mye dugnadsinnsats knyttet til forpleining av deltakerne.  
 
Med bakgrunn i utfordringene med å finne søker til arrangementet og usikre kostnader, 
anbefaler administrasjonen å gi en økonomisk støtte til arrangøren på kr. 100.000.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
1. Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap 2015. 
2. Follo skyttersamlag tildeles kroner 100.000 i økonomisk støtte til Nordisk Mesterskap 2015. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag til nytt punkt 2: 
Follo skyttersamlag tildeles kroner 65.000 i økonomisk støtte til Nordisk mesterskap 2015. 
Dersom arrangøren ikke lykkes å skaffe rimelig militær innkvartering, kan beløpet vurderes på 
nytt.  
 

Vedtak  
Administrasjonens forslag i punkt 1, og Jens Sverre Knutsen sitt endringsforslag i punkt 2, 
enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 16/2014  Jubileumsskyting på LS 2014 

 
LS-utvalget foreslo i sin rapport for 2013 at det burde gjennomføres en egen jubileumsskyting 
under Landsskytterstevnet i 2014. Dette for å markere at det er 100 år siden grunnlaget, eller 10 -
skudden som den kalles i dag, ble innført på LS. I 1914 ble programmet med et grunnlag på 2 
minutter innført som første del av mesterskapsprogrammet. Skytetid på 2 minutter på 
”grunnlaget” ble beholdt til og med 1967, hvor man deretter innførte 3 minutters skytetid som 
det er i dag. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener det er mulig å gjennomføre en slik jubileumsskyting i 2014 som LS-
utvalget foreslår.  Dette som et bidrag for å vise fram historien til DFS, og for å tilby en ekstra 
konkurranse for skytterne. Det at LS foregår i Sandnes bidrar normalt til at det på 200 meter blir 
noe færre skyttere, enn når stevnet går på Østlandet eller i Trøndelag. Det medfører også at det 
er noe ledig kapasitet for en slik skyting på 200 meter. 
 



Administrasjonen mener denne skytingen bør begrenses til de klasser som normalt skyter 
grunnlaget på 3 minutter. Dette på grunn av to forhold. For det første vil det gi 
kapasitetsproblemer, samt at skytingen ikke er spesielt egnet for skyttere som normalt ikke har 
stående skyting på sitt program.  
 
Administrasjonen har vurdert om dette kunne vært en ekstraskyting for alle klasser , der de øvrige 
klasser kunne skutt liggende eller knestående, men et slikt opplegg vil det heller ikke være 
kapasitet til å gjennomføre. DFSU har drøftet dette, og de anbefaler ikke at det skal være noe 
ekstra skyting på 100 meter. 
 
Administrasjonen vil foreslå en avgift på 100 kroner for å delta, og at det klassevis tildeles egen 
jubileumsmedalje for beste 1/3-del. Det vil påløpe noen ekstrakostnader i forbindelse med 
administrasjon og gjennomføring av skytingen.  
 
I 2014 er det 100 år siden den første kvinne deltok på LS, tannlege Aagot Weesman -Kjær. I den 
anledning mener administrasjonen at motivet på jubileumsmedaljen kan få motiv av henne.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
I anledning 100 års jubileet for innføringen av grunnlaget (10-skudden) på Landsskytterstevnet, 
gjennomføres en egen jubileumsskyting for klasse 3 – 5 under LS i Sandnes.  
 
Skytingen gjennomføres med skytetid på 2 minutter, hvor det skytes 3 skudd stående, 3 skudd 
knestående og 4 skudd liggende. Det premieres klassevis med egen jubileumsmedalje til beste 
1/3 - del. Påmeldingsavgift 100 kroner. Påmeldingen vil foregå som et ekstra stevne i forbindelse 
med LS.  
 
Et eventuelt arrangementsmessig overskudd deles mellom arrangøren av LS og DFS sentralt. 
 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 17/2014  Forslag om endring av tidsplan på LS 

 
Leikanger skyttarlag har gjennom Sogn Indre skyttarsamlag sendt forslag om at tidsplanen for LS 
gjøres i samsvar med slik det ble gjort under LS i 2012. Der skjøt rekrutteringsklassene finalene 
fortløpende etter hvert som hovedskytingen ble unnagjort. 
 
Leikanger begrunner forslaget med at det tar for lang tid mellom innledende skyting er unnagjort 
til finalene blir gjennomført, og at det medfører at færre rekrutteringsskyttere har anledning til å 
delta på LS. De mener også at finalene fikk større tilskueroppslutning og at pressen skrev mer fra 
finalene i Voss. 
 
Administrasjonens drøfting 
Tidstabellen slik den ble gjennomført i 2012, var en spesialtilpasning for at flest mulig 
ungdommer skulle gis anledning til å delta. Dette fordi stevnet ”kolliderte” med skolestarten i 



store deler av Norge. Man ønsket da å flytte stevnet for å få TV-sendinger og god mediedekning, 
da olympiske leker i London ellers ville vært samtidig med LS-tidspunktet. 
 
Ordningen som ble gjort i 2012 krevde at det ble mye rigging for at rekrutteringsklassene skulle få 
unnagjort sine finaler allerede på mandag i stevneuka. Det måtte gjøres en ekstra omrigging for 
feltfinalene til V65 og V73 som var svært ressurskrevende. 
 
Det kan synes som en god ide å prøve å gjøre unna skytingen til rekrutteringsklassene på kortere 
tid, for at flere skal få kunne være med å delta. På den annen side er det ikke et ønske fra verken 
administrasjonen eller arrangørene at LS skal gjøres unna på kortest mulig tid. DFSU har også i 
sitt møte den 3. mars drøftet saken, og heller ikke de mener at tidsplanen fra 2012 var god.  
 
Det samme synet hadde LS-utvalget så sent som i sin rapport i 2013. Argumentet med at det var 
bedre for pressen, ble i noen grad støttet av pressen selv i utvalget, som syntes det var bra at 
innledende skyting og finaler for noen klasser foregikk på samme dag. LS-utvalget konkluderte 
imidlertid med at en slik ordning var uheldig, da det var viktig for skytterne å få kunne ”suge på 
karamellen” minst over en natt etter god innledende skyting.      
 
Administrasjonen og DFSU er imidlertid enig i at det er viktig at det tas hensyn til rekrutt og eldre 
rekrutt når det gjelder oppstartstidspunktet for innledende skyting. Det må således være et mål 
at disse klassene ikke bør starte sine hovedskytinger før på lørdag. Spesielt bør man her prioritere 
kortere opphold for de yngste skytterne i rekruttklassen.  Å arrangere feltfinalene til slutt på 
fredag er imidlertid nødvendig for omrigging etter torsdagens banefinaler.  
 
I foreløpig tidsplan for LS 2014 har administrasjonen funnet rom for å starte rekrutt og eldre 
rekrutt på søndag. Juniorklassen starter feltskytingen fredag.  
 
Argumentet med større publikumsoppslutning, som Leikanger argumenterer for med tidligere 
finaler, har også to sider. Under LS 2012 ble nettopp finalene som gikk senere i LS-uka rammet av 
lavere publikumsoppmøte. Dette trolig fordi rekrutteringsklassene var ferdigskutt og hadde reist 
hjem sammen med foreldre.   
 
Administrasjonen konkluderer således med at tidsplanen slik den normalt gjennomføres på LS 
opprettholdes, men at man årlig søker å prioritere at oppholdet for klassene rekrutt og eldre 
rekrutt ikke blir unødig langt.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Sogn Indre sitt forslag om å la tidsplanen på framtidige LS bli som under LS i Voss 2012, tas ikke til 
følge.   
 
Foreløpig tidsplan for LS 2014 med oppstart for rekrutt og eldre rekrutt søndag ble tatt til 
etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



 Sak 18/2014  
Forslag til regler for siktblinkens størrelse i grovfeltfinaler med 
elektronisk målmateriell 

 
Seim skytterlag, enstemmig støttet av ombudsmøtet i Hordaland skyttersamlag, fremmer forslag 
om at størrelse på finalefigur i grovfelt på LS skutt mot elektronisk målmateriell (og evt. 
tilsvarende feltfinaler på samlags- og landsdelskretsstevner) skal ha en størrelse som matematisk 
samsvarer med andre DFS-feltfigurer på maks-avstand.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at svært mange finaledeltakere sliter med å se 
finalefiguren, og at konkurransen i større grad er en synskonkurranse enn en skytekon kurranse, 
noe som ikke er i tråd med DFS sine intensjoner.  
 

Administrasjonens drøfting 

Forslaget oppfattes slik: 
a) Benyttes det en finalefigur som holder seg innenfor dagens maksimalavstander kan denne 

benyttes uten modifisering.  
b) Benyttes det en finalefigur som plasseres utover gjeldende maksimalavstand skal 

sikteblinken utstyres med en ekstra siktekant. Sikteblinkens størrelse skal da minimum 
holde kravene til maksavstand for en figur av tilsvarende størrelse.   

 
DFS benyttet ved LS 2010 en Mini 1/3 som finalefigur i grovfelten. Til tross for ca. 30 skyttere som 
fylte finalen, ble det gjort en erfaring om at denne figuren var i minste laget. I de tre påfølgende 
år er det benytter en 1/10 figur der siktekanten er inkludert i treffsonen. Målene på denne 
figuren er hhv. 16 cm i høyde og 22,5 cm i bredde. Sammenliknet med en C20 figur (H 15 cm / B 
20 cm) med maksimalavstand på 195 m er disse to figurene så å si identiske mht. størrelse.  
 
1/10 figur og C20 ved siden av hverandre          1/10 figur og C20 lagt over hverandre 

 

De generelle erfaringer med bruk av 1/10 som finalefigur på LS er gode. Dette er en figur med 
passe vanskelighetsgrad, og som i tillegg har et godt feltpreg. Det er derfor ingen planer om å 
bytte til en annen finalefigur med det første. I 2013 var det ca. 65 skyttere med fullt hus i finalen, 
hvorav 3 skyttere fra klasse V55, i en finale som ble skutt under det som må betegnes som greie 
forhold.  
 
Feltfigurens synbarhet vil variere med forutsetningene. Skytterens syn, figurens størrelse og 
bakgrunn, samt sikt er faktorer som vil påvirke hvor godt skytteren ser blinken. Med økt alder vil 
skyttere i tillegg gradvis få redusert synsskarphet og evne til raskt å veksle mellom fokus på kort 
og lengre avstand. Det nevnes i forslagsstillerens argumentasjon at en ekstra siktekant på figuren 
kan være et alternativ for å bedre synbarheten. Det vil helt klart kunne være et virkemiddel, men 
vil samtidig kunne friste enkelte arrangører til å gjøre den øvrige vanskelighetsgrad høyere. Bruk 



av finfeltfigurer i grovfelt der siktekanten ikke teller med er også sett på som en ”uting” fra 
enkelte feltskyttere, så meningene om en slik ordning er helt klart ikke ensartet.   
 
Konklusjon 
Dagens finalefigur på LS tilfredsstiller forslagsstillerens ønske om at den skal  ha en sikteblink som 
samsvarer med maksimalavstanden for en tilsvarende figur. Ref. sammenlikningen mellom C20 
figur og 1/10 figur (inkl. siktekant). At figuren står marginale 5m over maksimalavstanden bør 
være akseptabelt i en NM finale skutt fra standplass og med god siktebakgrunn. Det er dessuten 
en generell oppfatning om at den mest ideelle løsning er når sikteblink og treffsone er identisk, 
noe som dagens finalefigur ivaretar.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
1/10 figur med målene 16 cm høy og 22,5 cm bred benyttes som fast finalefigur i NM felt.  
 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 19/2014  Ekstraordinært banebidrag Os skyttarlag 

 
Os skyttarlag i Hordaland søker om tildeling av ekstraordinært banebidrag til oppbygging av 
feltanlegg med elektroniske skiver.  
 
Kostnadene til oppbygging av feltanlegg med elektroniske skiver inkludert dugnadsarbeid er ca. 
2,8 mill. kroner. Skytterlagets samlede utgifter med feltanlegget utover dugnadsinnsats og 
spillemidler er oppgitt til å være kr. 775.000 innen utgangen av 2013, og vil bli godt over 1 mill. 
kr. Feltanlegget inneholder følgende installasjoner: 5 hold finfelt, 7 hold grovfelt, 3 skiver pr hold, 
grovfeltavstander fra 135 m til 587 m. Anlegget har som formål å benyttes til skytterlagets bruk 
og for øvrig som tilbud til regionale arrangementer, samt at Forsvaret ved 
Marinejegerkommandoen Håkonsvern (MJK) har utvist stor interesse for å benytte anlegget mer 
til trening enn de allerede gjør i dag, for sine Skarpskyttere og evt. annet innsatspersonell.  
 
Skytterlaget søkte i 2009 om ordinært banebidrag til ombygging og utbedringer på baneanlegget 
sitt (100 m og 200 m), og har fått tilsagn til dette. Laget vil kunne motta inntil kr 50 000, - når 
nødvendig dokumentasjon knyttet til søknaden fra 2009 er innlevert, og arbeidene er ferdigstilt 
uavhengig av beslutning om tildeling av ekstraordinært banebidrag. 
 
Administrasjonens drøfting 
Oppbygging av anlegg til feltskyting som holder bruks- og sikkerhetsmessig god kvalitet må ses på 
som svært positivt for framtidig utvikling av feltskyting. Anlegget her er tenkt brukt til både sivil 
skyteaktivitet og Forsvaret i fremtiden, og skytterlaget leier i dag ut til forsvarets avdelinger ved 
behov fra gang til gang. Tiltaket vil også kunne bidra til å stimulere interessen for å drive med 
feltskyting. 
 
Etablering av elektroniske anlegg for feltskyting medfører gjerne at man mister noe av 
mulighetene til å endre på skytehold og variere opplegget for skytingen. Os skyttarlag har i sin 
søknad opplyst at de har inntil 28 forskjellige variasjonsmuligheter for avstander siden alle 



standplasser kan benyttes mot samtlige målarrangementer. Sett i lys av dette er utformingen av 
anlegget så optimalt som mulig med bruk av elektronisk materiell og faste installasjoner.  
 
Utbyggingstiltaket til Os skyttarlag er utvilsomt godt. Det store spørsmålet her er om anlegg for 
feltskyting skal tilkomme ekstraordinært banebidrag, da dette ikke har vært gitt tidligere. Det er 
tidligere gitt ekstraordinære bidrag til elektroniske anlegg for stang- og felthurtigskyting. 
 
I 2014 er det ikke budsjettert med midler til ekstraordinært banebidrag og en utbetaling til Os 
skyttarlag må i tilfelle prioriteres på bekostning av ordinære banebidrag. Et ekstraordinært bidrag 
til Os medfører at tilsvarende utbetaling av restanse på ordinært banebidrag forskyves ett år.  
 
Administrasjonen anbefaler å gi et ekstraordinært banebidrag på kr. 100.000 til anlegge t, med 
begrunnelse i at anlegget er viktig for utvikling av feltskyting i regionen. Anlegget har videre 
svært gode og fleksible muligheter til både sivil og militær bruk. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
1. Søknad fra Os skytterlag om ekstraordinært banebidrag innvilges med kr 100 000,-. 
2. Finansiering skjer med bruk av budsjetterte midler på anleggsavdelingen. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 20/2014  Regelverk for lagskytinger på samlagsstevner 

 
Follo fremmer følgende forslag til regelendring: 
 
Pkt 11.254 Lagskytinger 
Samlagene setter selv opp regelverk for lagskytinger på samlagsstevner. 
 
Forslaget begrunnes med at det etter dagens regler er flere skytterlag som ikke oppfyller kravene 
for å kunne stille lag. Særlig gjelder dette for veteraner, men det er også relevant for de øvrige 
klasser. Dagens regelverk gir ikke anledning til å delta i mer enn en lagskyting på samme stevne, 
noe forslagsstilleren ønsker skal være opp til det enkelte samlag å regulere i sine statutter.  
 

Administrasjonens drøfting 
Det viktigste formål med lagskytinger er å tilrettelegge for et variert konkurransetilbud som 
skaper sterkere samhold mellom skyttere og styrket identitet internt i lagene. Skytterlag som pga. 
et strengt regelverk blir utelukket fra å delta i lagskytinger mister dermed de muligheter som 
ligger i en slik konkurranseform.  

 
Dagens regelverk for lagskytinger på samlagsstevner er tuftet på de samme regler som for 
samlagsskytingene på Landsskytterstevnet. For mange skytterlag gir disse regler så mange 
begrensninger at de ikke er i stand til å stille lag. Det er i denne sammenheng også et faktum at 



mange samlag allerede har egne tilpassede regler for lagskytinger på sine samlagsstevner. Særlig 
gjelder dette for SM felt og 15m, der det ikke er et sentralt regelverk å støtte seg til.  
 
Administrasjonen er således enig med Follo sitt forslag til endring av Skytterbokas punkt 11.254 
angående lagskytinger på samlagsstevner.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Skytterbokas pkt. 11.254 gis følgende innhold:  
 
Pkt. 11.254 Lagskytinger 
Samlagene setter selv opp regler for lagskytinger på samlagsstevner.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 21/2014  Strategi for omdømme- og merkevarebygging 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å starte en parallell prosess med omdømme og 
merkevarebygging. Formålet er å synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars- og samfunnsrolle, 
med utgangspunkt i vedtatt langtidsplan og organisasjonens kjerneverdier.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med strategi for omdømme- og 
merkevarebygging for DFS. Endelig strategi legges fram på neste styremøte. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 22/2014  Budsjettjustering 2014 

 
Administrasjonen la fram sak om budsjettjustering i 2014 for Norsk Skyttertidende. 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste møte  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 23/2014  Søknad om godkjenning av beddeblokk 

 
Søknad om godkjenning av designbeskyttet beddeblokk ble fremmet av KAMV/AS v/Trond Bråten 
våren 2011.  
 
Med søknaden fulgte følgende informasjon og argumentasjon (utdrag):  
Beddeblokk vil forenkle dagens beddemetode, samt gjøre det enklere å tilpasse moment på 
skjefteskruer. Videre vil beddeblokken holde seg stabil gjennom hele skjeftets levetid, noe som vil 
være en forbedring sammenliknet med dagens bedding, som normalt må fornyes etter noen år.  
For montering må det freses ut et leie for beddeblokka i skjeftet. Deretter støpes/limes blokka 
fast til skjeftet. Selve beddeblokka er frest ut av et helt stykke aluminium. Trond Bråten ser for 
seg en distribusjon til børsemakere tilsluttet Sauer Servicekjede som skal stå for montering av 
blokken. For innfesting vil han tilby børsemakere kjøp av spesialjigg for eksakt montering.  
 
Norges Skytterstyre drøftet søknaden i sak 105/2011 med følgende vedtak:  
”KAMV AS gis anledning til å montere beddeblokk i inntil 15 testvåpen for videre utprøving. 
Skytterkontoret utsteder dispensasjon for bruk av beddeblokk til våpeneiere av utvalgte 
testvåpen. Skytterkontoret gis myndighet til å utarbeide ytterlige retningsl injer for testens 
gjennomføring”.  
 
Med bakgrunn i ett års testing iht. styrevedtak behandlet Skytterstyret søknaden på nytt i sak 
105/2012. Denne gang med følgende vedtak:  
”Beddeblokk godkjennes ikke til bruk i Sauer 200 STR. De som har dispensasjon til å benytte 
beddeblokk pålegges årlig å rapportere sine erfaringer for å skaffe et bredere erfaringsgrunnlag 
for eventuelt å se på saken på nytt.”  
 
Testgruppens erfaringer og tilbakemelding for 2012 sesongen:  
Testing er foretatt iht. vedtak i Skytterstyret med et tillegg for to våpen, dvs. totalt 17 våpen. De 
to tilleggsvåpnene ble inkludert i testen med formål om å sjekke ut et problemvåpen som dukket 
opp, mens det andre tilhører geværutvalgsmedlem Jens Pettersen. Det er to skyttere som ikke 
har gitt skriftlig tilbakemelding på sine tester. Gjennomgående svarer alle som har deltatt i testen 
at presisjonen er som tidligere, eller litt forbedret. Når det kommer til spørsmålet om stabilitet 
svares det gjennomgående at våpenet er mer stabilt eller at beddeblokk er montert. Samtlige 
som har svart på evalueringsskjema for test av beddeblokk har anbefalt DFS å tillate den brukt i 
Sauer 200 STR.   
 
Testgruppens erfaringer og tilbakemeldinger for 2013 sesongen: 
De av testgruppens medlemmer som har benyttet gevær med beddeblokk aktivt har generelt gitt 
svært positive tilbakemeldinger. Gjennomgående momenter i tilbakemelingene er følgende:  

- Våpen med beddeblokk oppleves som svært stabile over tid. Det bygges ikke spenninger i 
låskassen som et resultat av at bedding/skjeftet endres over tids bruk. Skytternes 
bakgrunn for denne tilbakemelding er den generelle erfaring med bruk av våpenet, og at 
det er et minimalt med pipeløft når fremre skjefteskrue løsnes. De som har benyttet 
beddeblokk i feltskyting rapporterer om god stabilitet, noe som er særlig viktig i denne 
disiplinen. 

- Noen såkalte ”problemskjefter” har fått montert beddeblokk. Erfaringsgrunnlaget er 
smalt, men tilbakemeldingene er at skjeftene/våpnene fungerer bra etter at beddeblokk 
er montert. Mange skjefter er mangelfullt vedlikeholdt, noe som kan ”repareres” ved 
montering av beddeblokk.    



- Med beddeblokk reduseres behovet for jevnlig tuning. Våpenet er mindre påvirkelig 
presisjonsmessig for forskjellig tiltrekking med moment på skjefteskruer.  

- Flere i testgruppen påpeker det kostnadseffektive på sikt ved å redusere behovet for 
gjentatt bedding, noe flere i toppskyttermiljøet mener er nødvendig med dagens Sauer 
200STR for å opprettholde stabilitet og presisjon.  

- Sammenliknet med et nybeddet gevær som er tunet gir ikke beddeblokk merkbart bedre 
resultater, men over tids bruk synes beddeblokk å bidra til at stabiliteten beholdes, og at 
det er mindre behov for gjentatt tuning av skjefteskruer.  

- En skytter har bemerket at skjefteskruer løsner lettere ved skyting med beddeblokk, mens 
en annen oppgir at dette er et problem som nå er løst en gang for alltid!  

 
Geværutvalgets drøfting av 2012 
Geværutvalget drøftet erfaringer og testresultater ved bruk av beddeblokk i møte i november 
med den konklusjon at det er ingen vesentlige tekniske betenkeligheter med å anbefale 
beddeblokk. Utvalget bemerker samtidig at dagens løsninger fungerer godt nok, og at det mest 
gunstige med beddeblokk vil være at skyttere får flere valgmuligheter. Videre er det utvalgets 
vurdering at toleranseforskjeller i låskassen normalt vil gjøre det nødvendig å bedde 
anleggsflatene mellom låskassen og blokken. Dette forhold er bekreftet av SIG Sauer. Når først 
bedding benyttes her er det uavklart om denne må fornyes med noen års mellomrom eller ikke, 
noe man først vil ha erfaringer med etter noen års bruk. Det nevnes i denne sammenheng at som 
en del av testen er det skutt med enkeltvåpen der låskassen er lagt rett i blokken uten beddin g, 
med gode testresultater.  
 
Administrasjonens drøfting 
 
Teknisk vurdering 
Aluminium er et stabilt materiale som i langt mindre grad enn treverk påvirkes av ytre 
påvirkninger.  En aluminiumsblokk som er eksakt tilpasset låskassen, og som er såpass stiv at  den 
reduserer eller ikke påvirkes av endringer i treverket i skjeftet synes derfor å være en god teknisk 
løsning. Bruk av beddeblokk er imidlertid ingen ny metode for å sammenslutte en låskasse og et 
skjefte, for metoden benyttes i varierende grad av våpenleverandører og skyttere verden over.  
 
At beddeblokk vil være en god reparasjonsmulighet for defekte skjefter er reelt, men behovet for 
slike reparasjoner synes ikke å være stort. Mindre reparasjoner kan løses på enklere måter, men 
for et skjefte som ellers må kasseres kan montering av beddeblokk være et godt alternativ for å 
kunne bruke dette videre. Det vil heller ikke være noe problem å fjerne/bytte ut en beddeblokk i 
et skjefte om det skulle være aktuelt.  
 
En begrenset utprøving over to sesonger er ikke en fullverdig test for å sjekke ut hvordan våpen 
med beddeblokk vil oppføre seg over tid, men utprøvingen har gitt klare indikasjoner. De fleste i 
testgruppen har valgt å bedde anleggsflatene for låskassen. Det er så langt uavklart om denne 
beddingen er varig eller om den må fornyes etter et visst antall år. Det er også gjort gode tester 
med våpen som er lagt rett i beddeblokken uten at anleggsflatene for låskassen er beddet. En 
godkjenning av beddeblokk fra DFS sin side skal for skytterne være en sikkerhet for at dette er en 
minst like god, eller helst bedre teknisk løsning en dagens bedding. Videre må kostnadsbildet 
over tid samsvare med effekten av løsningen. Det er grunn til å anta at flere av de våpen som har 
fått montert beddeblokk i testen ville hatt behov for tradisjonell bedding for optimalisering av 
presisjon og stabilitet, noe som gjør at sammenlikninger kan inneholde visse feilkilder.  
 



Det er undervis blitt stilt spørsmål om skytterens sikkerhet ved en eventuell våpensprenging når 
beddeblokk er montert? Bakgrunnen er at våpenet er konstruert slik at trykket/utblåsningen ved 
slike uhell skal gå ned og ut gjennom magasinåpningen. Erfaringer viser at de våpen som har vært 
utsatt for en slik sprenging i etterkant buler i låskassen. SIG Sauer er i denne sammenheng 
konsultert for en faglig vurdering om økt stivhet gir kraftigere «utblåsing», og med det økt risiko 
for skytteren. SIG Sauer har ikke testet dette, men deres faglige vurdering er det ikke gir økt 
risiko for skytteren om beddeblokk er montert.  
 
Teknisk støtter administrasjonen seg til geværutvalgets tilråding og kommenterer. Videre er 
testgruppens erfaringer og anbefaling svært entydig om at beddeblokk er en bra teknisk løsning 
for Sauer 200STR. Utover dette må nevnes at dagens garanti på skjefter er 5 år fra salg fra 
Skytterkontoret. Utfresingen som må gjøres i skjeftet for innfesting av beddeblokken vil medføre 
at garantien på skjeftet opphører. Samtidig synes det på ingen måte å være en svekking av 
skjeftet å montere beddeblokk så lenge denne i sin helhet blir støpt/limt fast ti l skjeftet.  
 
Politisk vurdering 
Denne saken er i flere sammenhenger mer utfordrende politisk enn teknisk. Politikk i denne 
sammenheng er å vurdere hva som er best for DFS ut fra de formål og målsetninger 
organisasjonen har. Overordnet skal DFS være en breddeorganisasjon med et forsvarsti lknyttet 
formål. Hvor viktig blir det da med beddeblokk – oppfyller vi vårt formålet bedre eller gir det DFS 
flere skyttere? Politisk har det for DFS vært viktigst å jobbe mot bredden, og derav være mindre 
opptatt av toppresultater og det å jage de siste millimeter med presisjon. Erfaringer tilsier at det 
blir for stor avstand mellom bredde og topp fungerer i mindre grad profilene som motivatorer i 
en bredderekruttering. Det blir rett og slett for langt fram for hobbyutøveren. Et større 
utstyrsfokus vil i tillegg bidra til å øke avstanden mellom bredden og toppskytterne. At vi allerede 
er i en slik situasjon er ikke utenkelig, for det er i dag en god del færre skyttere som deltar. Nå 
har ikke skuddantallet og det samlede antall starter gått ned, for det oppveies av at de mest 
aktive deltar mer enn tidligere.  
 
Jo færre muligheter og valg skytteren har er med på å holde de tekniske sider ved skytesporten 
på et nivå som skyttere flest klarer å henge med på. Samtidig må man også akseptere og 
anerkjenne at det vil skje en utvikling som er med på å føre sporten og organisasjonen framover. 
Dagens våpen holder generelt et høyt presisjonsnivå, og bruk av beddeblokk vil på ingen måte 
revolusjonere dette, men hjelpemidlet vil for noen kunne være et supplement til bedre presisjon 
og stabilitet.  
 
KAMV AS har sørget for designbeskyttelse på produktet. Hva dette innebærer eksakt er ikke 
enkelt å finne ut av. Det er blant annet definert som at en designregistrering beskytter en vares 
form og utseende og gir enerett til å utnytte designet kommersielt i et begrenset tidsrom (ref. 
www.rettighetsadvokater.no ). Den tekniske løsningen vernes imidlertid ikke av 
designregistrering (ref. www.patentstyret.no ). Hvordan man skal forholde seg til andre 
leverandører er et uavklart spørsmål om flere skulle vise interesse for å tilby beddeblokk til 
Sauer? Skal disse underlegges en test før godkjenning, eller gir alminnelige erfaringer og de tester 
som nå er gjort tilstrekkelig erfaring med beddeblokk på generelt grunnlag? Det vil uansett være 
utfordringer knyttet til håndheving og etterprøving av et «beddeblokkregelverk», ettersom 
låskassen må tas ut av skjeftet for en eventuell kontroll av type og utforming. Derfor synes det 
ikke hensiktsmessig å pålegge eventuelle nye leverandører av beddeblokk en godkjenning. Det 
bør dog være et reglement som hindrer utradisjonelle eller ekstreme «eksperimentløsninger».    
 

http://www.rettighetsadvokater.no/
http://www.patentstyret.no/


Ved å tillate beddeblokk med umiddelbar virkning vil det kun være en tilbyder i markedet. Det vil 
ikke være en gunstig situasjon, ettersom det ikke blir konkurranse mellom leverandører på pris 
og kvalitet. Prisen for beddeblokk fra KAMV AS er forespeilet å ligge på 1200 kr. pr. stk. Tillegg for 
montering vil trolig ligge i samme prisområdet som tradisjonell bedding, ca. 1200 - 1500 kr. En 
kommersiell aktør tilbyr for tiden beddeblokk montert i Sauer som «pakkeløsning» til 2500 kr. 
Mange skyttere vil synes dette er en grei pris for en slik montering, mens andre vil se på det som 
en ekstra kostnad og kjenne seg mer eller mindre påvirket/presset til en slik investering. Behovet 
for bedding, og rebedding av anleggsflatene er så langt uavklart. Viser det seg at dette behovet 
reduseres eller bortfaller vil beddeblokk på sikt være en billigere løsning for skyttere enn å måtte 
fornye tradisjonelle beddinger med jevne mellomrom.  
 
Dagens Sauer geværer fungerer generelt meget godt, og det er trolig lite å hente med 
beddeblokk i de våpen der presisjon og stabilitet allerede er ivaretatt. Samtidig finnes det nok et 
betydelig antall våpen der skjeftet er forsømt vedlikeholdsmessig, særlig blant gruppen skyttere 
som utgjør bredden i organisasjonen. Beddeblokk vil for denne gruppen skyttere kunne være et 
bra alternativ for å få et generelt mer stabilt våpen som ikke trenger å «oppgraderes» etter noen 
års bruk.  
 
Konklusjon 
Teknisk er det minimalt med betenkeligheter med å tillate beddeblokk for Sauer 200 STR. Faglig 
er det ikke grunnlag for å hevde med sikkerhet at beddeblokk gir bedre presisjon eller stabilitet 
sammenliknet med et våpen som er nybeddet på tradisjonelt vis.  Erfaringer tyder imidlertid på at 
våpen med beddeblokk generelt er mindre påvirkelig for moment på skjefteskruer, og av den 
grunn har mindre behov for tuning. I tillegg viser testene at våpen med beddeblokk synes å være 
mer stabile over tid enn tradisjonell bedding.  Med SIG Sauer sin uttalelse om at det ikke 
medfører økt risiko for skytterne i en situasjon med våpensprengning, er den siden av saken også 
avklart.  
 
Politisk er det generelt betenkelig når det blir ekstra utstyrsfokus. Dette får gjerne mye 
oppmerksomhet, og det blir desto vanskeligere for skyttere og tillitsvalgte å holde fokus på DFS 
sine primæroppgaver og kjerneverdier.  
 
Hvordan kostnadsbildet vil utvikle seg for den enkelte skytter vil avhenge av erfaringene man gjør 
seg først etter flere års bruk. Er det slik at behovet for jevnlig fornying av beddinger reduseres 
eller bortfaller, vil bruk av beddeblokk på sikt være økonomisk gunstig? Det er helt klart ugunstig 
at det kun er en aktør i markedet for tiden, men gir man en generell godkjenning er det vil ikke 
være noe i veien for at andre leverandører raskt kan komme inn i markedet med et tilsvarende 
produkt.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 
1. Skytterbokas punkt 6.112 gis følgende ordlyd: 
 Etterlikning eller forandring av godkjente skjefter er ikke tillatt for verken produsenter 
 eller skyttere. Dog er utfresing av treverk for bedding eller montering av beddeblokk 
 tillatt. Det er tillatt å montere beddeblokk i aluminium i Sauer 200STR. Beddeblokken skal 
 ikke være synlig fra utsiden av skjeftet med unntak av rundt låskassen. Alle skjefter kan 
 være utstyrt med remfeste-skinne.  
 



2.  Norges Skytterstyre vil i forbindelse med vedtaket i punkt 1, påpeke at det i følge 
 kjøpsvilkårene fra Sauer & Sohn, ikke gis garanti med reklamasjonsrett for skjefter med 
 montert beddeblokk.  

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Meldingssaker  

 
1. DFS framtidige forsvars – og samfunnsrolle – Solli-utvalget 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Status LS 2015 Lesja 
4. Status i forhold til Idium nettløsning 
 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 5. MAI 2014 SKYTTERKONTORET - OSLO 
 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Jan Håvard Refsethås (varamedlem for Heidi 
Skaug), Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Jo Inge Aambakk (fra HV-staben uten 
stemmerett) 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Laugen var til 
stede i sak 26. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 

 Sak 24/2014  Godkjenning av protokoll styremøte mars 2014 
 
Protokollen for styremøte i mars ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 

 Sak 25/2014  Norges Skytterstyres årsmelding 2013 - utkast 
 
Administrasjonen la fram utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2013. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres 
årsmelding for 2013. Endelig versjon legges fram på neste styremøte.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 26/2014  Tingsak: Årsregnskap 2013  
 
Årsregnskap for 2013 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 
Skyttertinget 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende vedtak for 
Skyttertinget 2014: 
Årsberetning og årsregnskap for 2013 godkjennes. 
  
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 27/2014  Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2018 
 
Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Midt-
Norge landsdel i 2018. Det foreligger følgende tre søkere fra landsdelen om å arrangere 
LS:    

 Søknad fra Steinkjer v/skytterlagene: Steinkjer, Forr og Inderøy. 
 Søknad fra Stjørdal v/skytterlagene: Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark.  
 Søknad fra Oppdal v/skytterlagene: Opdal & Midtbygden og Lønset. 

 
Administrasjonens drøfting 
Alle tre søkerne har utvilsomt gode forutsetninger for å arrangere et vellykket 
Landsskytterstevne. Lokalisering, infrastruktur, arenamuligheter, personellressurser og 
motivasjon er viktige faktorer som alle søkerne viser til gjennom sine søknader. Det er 
derfor en luksussituasjon å ha muligheter for å velge mellom tre så kvalifiserte søkere. 
 
Søknadene er forskjellig utformet, og det er slik sett vanskelig å liste opp forskjeller og 
likheter for å gjøre sammenlikninger. Det er derfor fra neste år aktuelt å benytte et 
ferdig søknadsformular som gjør sammenlikninger enklere når flere søkere skal vurderes 
opp mot hverandre. Med utgangspunkt i de framsendte søknader, og i den kjennskap 
man har til arrangørstedene, er det dog mulig å se viktige fellestrekk og forskjeller 
arrangørene mellom.   
 
Oversikten på de neste sidene gjengir informasjon listet eller beskrevet i søknadene, eller 
som er innhentet spesielt for å få et bedre sammenlikningsgrunnlag. Det har vært 
nødvendig å foreta noen tilpassinger for å gjøre oversikten kortfattet. Det vises derfor til 
den enkelte søknad for fullstendig innhold. Punkter som det iht. Håndbok for LS er stilt 
krav om skal beskrives i søknaden er «uthevet» 
 
 
 



Beskrivelse av søkerne: 
Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 
Søkerlag Steinkjer, Forr og Inderøy skytterlag Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark 

skytterlag 
Opdal & Midtbygden og Lønset skytterlag 

Årsmøtevedtak Ok i alle søkerlagene. Ok i alle søkerlagene.  Ok i alle skytterlagene. 
Arrangert LS tidligere 10 (11) ganger tidligere, siste gang i 2007.  Nei 3 ganger tidligere, siste gang i 2013.  
Samlagets uttalelse Inntrøndelag skyttersamlag støtter 

søknaden 
  

Kommunens uttalelse Steinkjer kommune forplikter seg til å bidra 
til et vellykket stevne. Herunder særlig 
økonomisk for utvikling av de skytetekniske 
arenaer.  

Kommunen stiller til rådighet nødvendige 
bygninger og fasiliteter, samt bistå 
arrangøren på de områder det er naturlig  

Kommunen bekrefter at de skal ivareta sine 
vertskapsfunksjoner minst på nivå med 
tidligere stevner.  

Fylkeskommunens 
uttalelse 

Nord-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden.  

Nord-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden. 

Sør-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden. 

Uttalelser fra næringslivet Det er etablert dialog med 
søkerorganisasjonen for LS. Steinkjer 
Næringsforum har drøftet støtte til- og 
opplegg for LS 2018 i ti medlemsmøter. Det 
signaliseres vilje til sponsorstøtte og rigging 
av byen til fest.  

Stjørdal Næringsforum støtter søknaden. 
Det legges opp til «sidearrangement» i 
sentrum i samarbeid med handelsstanden.  

 

Uttalelse fra Forsvaret  Sjef HV-12 støtter søknaden begrunnet i at 
det er kosteffektivt, gir økt fleksibilitet og 
enklere logistikk, samt god utnyttelse av 
personell og eksisterende baneanlegg. Det 
konkluderes med at det er riktig å legge LS 
2018 til Stjørdal 

 

Uttalelse fra Politiet  Politiet er kjent med søknaden, og vil legge 
forholdene til rette for at stevnet skal bli en 
suksess.  

 

Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Sparbu IL    

Hovedarena Utbygd til LS 1998. Publikums- og 
serviceområdet planlegges utvidet til ca. 10 
mål. Baneområdet er solgt fra Forsvarsbygg 
til Steinkjer kommune høsten 2013.  

Frigården skytebane. Eierskapet til banen 
og området tilhører Forsvarsbygg. 
Forsvarsbygg har bekreftet at areal og 
baneanlegg stilles til disposisjon dersom 
Stjørdal tildeles LS 2018. 

Oppdal skytebane. Kompakt arena som er 
privat eid.  

Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver 100m banen har 25 skiver 100m banen har 25 skiver 



Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 

200m banen har 50 skiver 200m banen har 50 skiver 200m banen har 50 skiver 
Grovfelt Giskås skytefelt ca. 30 km fra Steinkjer. 

Privat transport. Transportstøtte tilbys i 
enkelttilfeller. Eier av skytefeltet er 
Forsvarsbygg.  

Leksdal skytefelt ca. 6 km fra hovedarena.  
Eier av feltet er Forsvarsbygg.  

I tilknytting til hovedarena. 

Finfelt Etableres ny arena i tilknytning til 
hovedarena. Kompakt.  

Legges i tilknytting til hovedarena.  
Anslått lengde ca. 500m  

I tilknytting til hovedarena. Ca. 1,2 km 
lengde. 

Stang og Felth. Giskås skytefelt.  Leksdal skytefelt. Amfi ved hovedarena. 
Finale Stang og Felth.  Amfi ved hovedarena.  Amfi i tilknytting til hovedarena.  Amfi ved hovedarena. 
Infrastruktur Jernbane og E6 går gjennom Steinkjer. Byen 

har et allsidig handels- og fritidstilbud, og 
har erfaring med å være vertskap for større 
begivenheter.  

Jernbane og E6 går gjennom Størdal som er 
et trafikknutepunkt i Midt-Norge. Byen har 
et allsidig handels- og fritidstilbud og er 
mye benyttet til kurs, møter og større 
sportsarrangement. 

Jernbane og E6 går gjennom Oppdal. Det er 
et allsidig handels- og fritidstilbud i regionen 
som i stor grad er beregnet for tilreisende. 

Kommunikasjon til arena Ca. 2 km fra Steinkjer sentrum til 
hovedarena.  
Ca. 1 ½ time til nærmeste flyplass. 
Skyttelbuss mellom sentrum og arena 
vurderes oppsatt av næringslivet.  

Ca. 8 km fra Stjørdal sentrum til 
hovedarena 
Ca. 6 km til flyplass.  

Hovedarena ca. 2 km fra sentrum Oppdal. 
Ca. 2 ½ time til Værnes flyplass.  

IKT, data, nettverk strøm 
(DFS har her stilt 
konkrete krav)  

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse 
er vanskelig sammenliknbare mellom 
søkerne. 

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse 
er vanskelig sammenliknbare mellom 
søkerne. 

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse er 
vanskelig sammenliknbare mellom søkerne. 

Trafikk og parkering Ca. 2800 – 3000 parkeringsplasser i nær 
tilknytting til hovedarena. Ca. 500 plasser i 
Giskås.  

Ca. 2150 parkeringsplasser i nær tilknytting 
til hovedarena pluss ca. 2000 med inntil 500 
m gangavstand. Ca. 6-700 plasser i Leksdal. 

Ca. 1550 parkeringsplasser i nær tilknytting 
til hovedarena, pluss 1000 biler på 
skyttercamp som ikke opptar P-plasser.  

Skyttercamp Ved 12 skoler i regionen + skiskytterstadion. 
Kapasitet ca. 1100 enheter. I tillegg ca. 175 
enheter på campingplasser.  

Hovedcamp på Lånke motorsenter med 
plass til 350 enheter. Total kapasitet inkl. 
skoler etc. ca. 2150 enheter.  

Total kapasitet 2300 enheter fordelt på 
skyttercamp ved arena, skoler og 
kommersielle campingplasser.  

Aktuelle hoteller og 
innomhus innkvartering 

Flere hoteller og ca. 70 campinghytter – 
totalt ca 1200 sengeplasser.  I tillegg 
kommer muligheter for privat innkvartering. 

Ca. 1450 hotellsenger i området. Ca. 85 
campinghytter. I tillegg kommer privat 
innkvartering 

Sengeplasser hoteller etc. 825, sengeplasser 
leiligheter 1067, sengeplasser hytter 736. I 
tillegg kommer privat innkvartering.  

Fritidstilbud Allsidig  Allsidig Allsidig 
Skyttertinget Steinkjer Rådhus. Rica Hell Hotell.   



Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 

Kommunen inviterer til Tingmiddag. Kommunen i samarbeid med HV-12 
inviterer til Tingmiddag i Værnes Garnison 

Organisasjonskart Ikke vedlagt. Signaliserer en 
organisasjonsplan iht. forslag i HBLS. 

Presentert i søknad med navn på ledelse og 
grensjefer.  

Beskrevet uten at navn er påført.  

Budsjett Balansebudsjett på 12 mill. kr., inkl. en 
rimelig godtgjøring for 25 000 dugnadstimer 
til arrangøren. 

Budsjettert resultat ca. 1,5 mill.kr. Budsjettert resultat er ca. 2,3 mill. kr. Det 
legges til grunn en betydelig økning i 
skytternes arrangementsavgift.  

Ønsket tidspunkt Primært 26. juli – 3. august. Har bekreftet at 
også påfølgende uke er ok. 

2. – 10. august. 2. – 10. august. 

Stevnekontor  Frigården. Åpningstider som tradisjonelt for 
LS.  

 

Andre forhold Steinkjer kommune er fra 2013 grunneier av 
bankeområdet. I 2018 er det 125-års 
jubileum for DFS – søkeren viser til de 
historiske lokale røttene til Ola Five  

Arenaområdet er lett å bygge ut og gir 
meget gode muligheter for en tidsriktig og 
moderne arena 

Kostnader ved å rigge en LS arena er så store 
at det krever en turnus på 5. Slik kan 
investeringer forsvares og inntjenes.  

 
 

 



Skyttertingets behandling av de siste års LS søknader viser et klart ønske å videreføre DFS 
sin tradisjonelle turnus for tildeling. Med denne føring kan det ses på som mest riktig 
ovenfor Skyttertinget å innstille på den søkeren som passer best inn i dette mønster. 
Samtidig vil det være urettferdig ovenfor de øvrige søkerne ikke å gjøre en skikkelig og 
grundig realitetsbehandling. Derfor gjøres denne drøfting og innstilling uavhengig av 
tidligere vedtak om tildelinger, og da slik at det innstilles på den kandidat som samlet 
sett anses best for LS 2018.   
 
Det mest kompakte arrangementet tilbys av Oppdal. Her har alle øvelsene utgangspunkt 
fra hovedarenaen, samt at hovedarena ligger i kort avstand til Oppdal sentrum.  
Ser man bort fra grovfelten i Giskås skytefelt, som ligger ca. 30 km fra hovedarena, er de 
øvrige forutsetninger svært identiske for Steinkjer sammenliknet med Oppdal.  
Et stevne i Stjørdal må også ses på som kompakt, selv om grovfelten vil foregå ca. 6 km 
fra hovedarena.  
 
Det anses ikke å være tekniske utfordringer knyttet til noen av søkernes valg av arenaer 
mht. gjennomføring av skytedisiplinene. Forsvarsbygg har bekreftet at areal og 
baneanlegg stilles til disposisjon dersom LS 2018 tildeles Stjørdal.  
 
Alle tre arrangører kan i tillegg vise til god forlegningskapasitet i området, samt at det er 
muligheter for skyttercamp m.m. i nærheten av arena, noe som er viktig mht. 
kommunikasjon og ikke minst for oppslutningen om det som foregår på hovedarenaen.  

For Steinkjer og Oppdal sin del er arenaområdet stort sett på plass og kjent. Slik sett er 
dette trygge valg der man er kjent med lokalitetene. Samtidig gir et potensielt nytt 
anlegg i Stjørdal muligheter for en ny og moderne arena som er optimalt tilpasset dagens 
LS krav og arrangement. Stjørdal har i tillegg kommunikasjonsmessige fortrinn framfor de 
to øvrige søkerne.  
 
Forsvaret er DFS sin viktigste samarbeidsparter både generelt og ved LS spesielt. I den 
sammenheng har Sjef HV-12 gitt en uttalelse som støtter Stjørdal sin søknad. 
Distriktssjefen ser det som en ubetinget fordel for Forsvaret og HV-12 at LS 2018 legges 
til Stjørdal siden den løsningen gir større fleksibilitet, lavere kostnader, enklere logistikk, 
god utnyttelse av eksisterende baneanlegg og bedre utnyttelse av personellressurser. 
GIHV har bekreftet at dette også er hans syn.  
 
Steinkjerregionen har stor historisk betydning for DFS. Ikke bare er det arrangert 10 
landsskytterstevner her tidligere. Skyttersaken sto tidlig sterkt i regionen. 
Foregangsmannen Ola Five fra Steinkjer var selve drivkraften i opprettelsen av DFS. Det 
er i 2018 DFS sitt 125-års jubileum. En markering av dette i Steinkjer vil gi en sterk 
historisk forankring til DFS sin opprinnelse og fram til i dag.  
 
Kravene om økt tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest 
fra år til år, noe som stiller stadig større krav til de sentrale frivillige 
arrangementskomiteen. Denne utviklingen fører også med seg kostnadsøkninger som det 
pålegges arrangør, DFS og skytterne å dekke inn. Det er i denne sammenheng liten tvil 
om at det vil være betydelige kostnads- og arbeidsbesparelser knyttet til gjenbruk av 



investeringer, etableringer og kompetanse med en hyppigere rullering. Turnus for LS 
mellom landsdelene er bestemt fram tom. 2021 gjennom Tingsak 5/2012, og LS kan 
innenfor gjeldende turnus tidligst tildeles samme arrangør 5 år etter. Vektlegging av 
argumentet om hyppigere gjenbruk er her til fordel for Oppdal.   
 
Konklusjon 
Det er tre særdeles gode søkere til LS 2018, som alle vil kunne gjennomføre gode 
arrangement med en fin ramme rundt. Det kan argumenteres godt for alle tre søkere. 
Administrasjonen mener likevel at Stjørdal peker seg ut som det beste alternativet 
gjennom sin geografiske plassering som kommunikasjons-knutepunkt, Forsvarets 
tilstedeværelse på arrangørstedet med de synergieffekter og kostnadsbesparelser det 
gir, samt muligheten for å etablere en ny og framtidsrettet arena for DFS sitt 
flaggskiparrangement.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2014: 
Stjørdal v/skytterlagene Skjelstadmark, Stjørdal, Hegra og Lånke tildeles 
Landsskytterstevnet for 2018. 
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Habilitet: 
Jan Håvard Refsethås ba om at styret vurderte hans habilitet i saken, med bakgrunn i at 
han fram til og med i fjor har vært samlagsleder i Gauldal skyttersamlag. Refsethås er nå 
ordfører i Holtålen kommune, som er en nabokommune til Oppdal. Norges Skytterstyre 
gjorde et enstemmig vedtak om at Refsethås var habil.  
 
Jan Håvard Refsethås foreslo at Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag til 
vedtak for Skyttertinget 2014: 
Steinkjer v/skytterlagene Inderøy, Forr og Steinkjer tildeles Landsskytterstevnet for 2018.  
  
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Vedtak: 
Jan Håvard Refsethås sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Vaaje, Ivarrud, Knutsen,  
Refsethås og Meland stemte for Refsethås forslag på Steinkjer, mens Gjerstad og Lystad 
stemte for administrasjonens forslag på Stjørdal. 
 
 
  



 Sak 28/2014  Tingsak: Rullering av Langtidsplan 2012 - 2016 
 
Følgende gjeldende vedtak ble fattet av Skyttertinget 2012:  
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved 
rullering av planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. 
 
Det er mottatt høringssvar fra 5 samlag.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med rullering av Langtidsplan 2012-
2016. Endelig versjon legges fram på neste møte. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 29/2014  Forslag om presisering av regelverk om innskudd 
 
Sunndal skytterlag fremmer med enstemmig støtte fra ombudsmøtet i Nordmør 
skyttersamlag forslag til Skyttertinget om å endre Skytterbokas § 10.115, angående 
spesifisering av innskudd. Følgende forslag til regelendring fremmes: 
 
Skytterboka pkt. 10.115 Spesifisering av påmeldingsinnskudd.  
Det totale påmeldingsinnskudd deles mellom premieinnskudd og arrangementsavgift. 
Denne fordelingen skal framgå av invitasjon til stevnet og ved oppslag på arenaen. Hele 
påmeldingsinnskuddet betales ved frammøte. Ved samlagsstevner, landsdelskretsstevner 
og landsdelsmesterskap kan arrangør innkreve arrangementsavgift av forhåndspåmeldte 
skyttere på forhånd. For Landsskytterstevnet gjelder egne regler.  
 
Forslagsstilleren bygger sin argumentasjon på at dagens regelverk er uklart og at 
regelverket tolkes forskjellig ulike deler av landet. 
 
Tidligere drøftinger og vedtak: 
Skyttertinget 2009 vedtok med stort flertall at det ikke skal være anledning til å innkreve 
arrangementsavgift for ikke møtte skyttere når det benyttes nettpåmelding. Dette ga 
formuleringen til dagens regelverk i Skytterbokas pkt. 10.115.  
 
I 2012 etterlyste Sunndal skytterlag et mer presist regelverk for innkreving av 
arrangementsavgiften for ikke møtte skyttere. Skytterstyret behandlet saken i sak 
96/2012, hvor det ble vedtatt at dagens regelverk skulle videreføres. 
 
 



Administrasjonens drøfting 
Tidligere tingvedtak og styrebehandlinger har vist at det er bred enighet om at 
etterbetaling for ikke møtte skyttere kan virke negativt på stevnedeltakelsen generelt, og 
at dette bør veie tyngre enn for eksempel arrangørers manglende inntjening. Hele 
påmeldingssystemet på www.dfs.no er bygd opp på at det skal være lett å melde seg på 
stevner, og lett og melde seg av. Dette vil bli ytterligere forbedret med den nye DFS-
appen.  

 
Ved større arrangement som landsdelskretsstevner og landsdelsmesterskap, spesielt når 
disse arrangeres i kombinasjon med baneskyting og feltskyting, kan det imidlertid være 
ønske om bindende påmelding med avgift. Altså et system hvor skytterne blir belastet 
arrangementsavgiften uansett om han møter eller ikke.  
Slik reglementet er i dag i punkt 10.115, ser administrasjonen det slik at det ikke er til 
hinder for at man på lukkede stevner som samlagsstevner, landsdelskretsstevner eller 
landsdelsstevner (eks. Vestlandsmesterskap eller Midtnorsk mesterskap), kan kreve 
arrangementsavgift på forhånd. Det er kun ved åpne stevner det står i 10.115 at hele 
innskuddet normalt skal betales ved frammøte. Det synes derfor ikke å være noe spesielt 
behov for å klargjøre regelverket gjennom ytterligere presisering.    
 
Administrasjonen legger fram saken som en vanlig styresak, selv om det fra Nordmør er 
fremmet som en sak til Skyttertinget. Skytterstyret har kompetanse i forhold til 
regelverket i Skytterboka til å avgjøre denne saken uten behandling på Skyttertinget.   
 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Dagens regelverk opprettholdes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 

 Sak 30/2014  Tingsak: Forslag til endring av regelverk for linksskyttere 
 
Etter forslag fra Trond Hjertås fremmer Rana skyttersamlag følgende forslag til 
regelendring for plassering av linksskyttere: 
 
«Skytterboka pkt 8.111 gis dette tillegg:  
Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å flytte monitor til venstre 
for seg, hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal det 
uansett skyting, være mulig å ha monitor til venstre for linksskytter.»   
 
Forslagsstilleren har i e-post til samlagene bedt om støtte til å fremme saken for 
Skyttertinget 2014. Det vises spesielt til hvordan linksskyttere plasseres på LS under 



lagskytinger, samlagsskytinger og finaleskytinger. Skytterkontoret har mottatt skriftlig 
støtte/tilslutning til forslaget fra samlagene Sunnfjord, Vest-Finnmark og Gudbrandsdal.   
 
Styret i Sunnfjord skyttersamlag har i sin støtte til forslaget uttalt at regelverket for 
linksskyttere må presiseres slik at linksskyttere har monitor på venstre side under store 
stevner, dvs. samlagsstevner og oppover. Dette kan løses på flere måter enten ved 
lengre kabler til monitor eller ved å benytte ledig skive til høyre for linksskytter.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at kablene til monitorer på 
Landsskytterstevnet (LS) er så korte at monitor ikke kan flyttes til venstre for 
linksskyttere. I tillegg er det dårlig plass på flere av arenaene, noe som kan medføre at 
skyttere til høyre for linksskytter får lite plass eller blir forstyrret. Dette gir ikke like 
konkurranseforhold skyttere imellom, noe som tilsier at linksskyttere bør plasseres til 
høyre på standplass.  
Under forutsetning av at monitor plasseres til venstre for linksskytter, og at det er nok 
plass på standplass (1,25 – 1,5 m pr skytter), mener forslagsstilleren at linksskyttere kan 
plasseres hvor som helst.  
 
Dagens regelverk, Skytterboka pkt. 8.111, underpunkt 3: …  
«Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy med unntak av finaler med enkeltvis anvisning 
der alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler må det være 
tilstrekkelig plass for linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under skytingen. 
Om nødvendig bør skive og standplass til høyre for linksskytter være ubesatt….» 
 
Norges Skytterstyre drøftet forslaget første gang i 2012, og på nytt i 2013, med følgende 
gjeldende vedtak:  
 
«Ved Landsskytterstevnet kan linksskyttere tildeles ny skive i situasjoner med vesentlig 
for lite plass på standplass, eller når det er betydelig risiko for at skyttere kommer til å 
forstyrre hverandre under serien. Skyttere plassert blant de best rangerte skal så langt 
som mulig ikke bytte skive». 
 
Administrasjonens drøfting 
Et av hovedprinsippene i DFS sitt regelverk er å sørge for mest mulig like 
konkurranseforhold. I den sammenheng er linksskyttere plassert mellom høyreskyttere 
ingen ideell løsning. Det blir trangere på standplass med den risiko at man kan forstyrre-, 
eller blir forstyrret av naboskytter, og da særlig i fbm. stillingsskifter. Administrasjonen 
ser dette som en vel så stor utfordring som at monitor ikke står på ”riktig side” for 
skytter.  
 
Generelt plasseres linksskyttere på høyre fløy i innledende skytinger og på åpne stevner 
med fortløpende mesterskapsomgang. Utfordringene er således knyttet til 
finaleskytinger, der man normalt plasserer skytterne i rangert rekkefølge. Prinsippet om 
like konkurranseforhold har under finaleskytinger flere elementer som må legges til 
grunn. Utover det at skyttere skal ha like muligheter på standplass kommer også det 
forhold at for skyttere flest gir det et større ”trykk” å ligge på en av de første skivene. Det 
vil altså kunne oppleves som enklere å prestere fra siste skiva, i stedet for å måtte 



forsvare plassen fra skive en eller to. Når det kommer til det prestisjemessig bør det vel 
også være mer attraktivt å være plassert blant de fremste skivene enn å bli plassert 
bakerst i feltet. En annen faktor er ryddighet. Det er vesentlig mer oversiktlig med 
skyttere i riktig rekkefølge for publikum, presse, arrangør, og ikke minst ved live-visning 
på nett som mange følger med på.      
 
Administrasjonen har den oppfatning at linksskyttere flest ikke ser på dagens regelverk 
og praksis som en vesentlig utfordring. Vi er kjent med at det er linksskyttere med 
redusert syn på høyre øye, noe som gjør det nærmest umulig å se en monitor plassert til 
høyre for skytter. I slike tilfeller vil det være uproblematisk med særordninger, og 
administrasjonen ser heller ikke noe problem med å ta forslaget fra Rana skyttersamlag 
inn i regelverket som en generell ordning da dette etter Skytterkontorets erfaring er 
praksis på de fleste arrangement i dag.  
 
Problemet med korte monitorkabler gjelder spesielt for LS, der det kun er de fem siste 
monitorene på hver standplass som er tilrettelagt spesielt for linksskyttere med lengre 
kabler. Et prisoverslag fra Kongsberg Target Systems oppgir en kostnad på ca. 200 000 
kroner for en generell utskifting til lengre kabler på 100 m og 200 m. Det er Forsvaret 
som eier skivemateriellet, og den høye prisen kommer av deres strenge krav til kontakter 
og kabler. Anskaffelse av lengre kabler må bekostes av DFS. Alternativt kan man se for 
seg å bytte om på de lengre kablene mellom hvert lag slik at de blir benyttet der 
linksskytterne er plassert. Dette vil imidlertid kreve ca. 10 minutter ekstra tid pr lag til 
omstart av monitor og anlegg.  
 
Ved LS praktiseres det ikke ubesatt skive til høyre for linksskytter. Dette skyldes først og 
fremst kapasitet på standplass, samt at det medfører et betydelig manuelt merarbeid for 
sekretariatet i forbindelse med oppsett av lag. Ubesatt skive til høyre for linksskytter vil 
være særlig utfordrende tidsmessig forbindelse med lag- og samlagsskytinger der lagene 
rangeres mellom hver etappe.  I de tilfeller det er linksskyttere plassert mellom 
høyreskyttere har dette normalt blitt løst ved at skytterne på hver side har måttet flytte 
seg lengst mulig unna, samt at skytteren til høyre har fått beskjed om å legge seg så langt 
fram på standplass som mulig. Linksskytteren legger seg deretter så langt til venstre som 
mulig, og samtidig noen cm lenger tilbake på standplass. I de aller fleste tilfeller går det 
da helt greit. I grovfeltfinalen for klasse V55 på LS 2013 ble linksskyttere plassert til 
høyre, dette som eksempel på at det også gjøres grep når det er nødvendig.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2014:   
 
Skytterboka pkt. 8.111 gis dette tillegg i pkt. 3:  
Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å plassere monitor til 
venstre for seg. Hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal 
det uansett skyting, være mulig å ha monitor til venstre for linksskytter.  
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 31/2014  Forslag om utvidelse av Rådgivende utvalg 
 
Skydeselskapet Skarpskytten har i gjennom Oslo skyttersamlag sendt forslag om å utvide 
antall medlemmer i Rådgivende utvalg. Følgende forslag er fremmet: 
 
Rådgivende utvalg utvides til 5 personer, en fra hver landsdel med personlige varamenn. 
 
Forslaget blir begrunnet med at det ønskes en bredere sammensetning av utvalget som 
så langt har bestått av 3 personer.  
  
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen vil ikke i denne omgang drøfte det konkrete forslaget fra Oslo 
skyttersamlag. Som Oslo beskriver selv i sitt forslag, vedtok DFS i Langtidsplan fra 2012 – 
2016 i punkt 10.1 e, at det skulle vurderes endringer i utvalgstrukturen med sikte på 
større bredde og mindre kostnader. 
 
Slik administrasjonen ser det vil det som en del av et slikt arbeid være viktig å drøfte 
Rådgivende utvalg sine eventuelle arbeidsoppgaver og sammensetning i framtid.  (Det 
finnes i dag ingen retningslinjer for arbeidet til Rådgivende utvalg, som ble opprettet 
allerede i 1955. Fram til 1970 var det ett medlem i Rådgivende utvalg som også var 
medlem i Norges Skytterstyre, men hele tiden har utvalget bestått av 3 personer).      
 
Når Oslo skyttersamlag har satt saken på dagsorden, vil det være naturlig å foreta en 
gjennomgang som den som er beskrevet i Langtidsplanen. En slik gjennomgang må slik 
administrasjonen ser det også innebære at man drøfter hele utvalgsstrukturen i DFS, 
herunder også DFSU og SFU sine oppgaver. I en slik kontekst blir det slik 
administrasjonen ser det ikke hensiktsmessig å starte med å fastsette antall medlemmer 
i Rådgivende utvalg.  
 
Administrasjonen mener at et slikt arbeid krever at man gjør grundige vurderinger av 
utvalgsstrukturen tilpasset dagens DFS. Et slikt arbeid kan organiseres på flere måter, 
uten at administrasjonen så langt har kommet fram til et konkret forslag. I denne 
omgang må styret ta stilling til om en slik saksbehandling er hensiktsmessig, eller om 
administrasjonen skal saksbehandle forslaget fra Oslo skyttersamlag til årets Skytterting.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Oslo skyttersamlag sitt forslag om å utvide Rådgivende utvalg fra 3 til 5 personer 
fremmes ikke for Skytterstinget 2014. Norges Skytterstyre ber administrasjonen, i tråd 
med Langtidsplanens forslag i punkt 10.1 e, å fremme forslag til saksbehandling for å 
vurdere utvalgsorganiseringen i DFS for framtid. Ny sak til Skytterstyret legges fram 
senest i oktobermøte 2014.      
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 Sak 32/2014  Valg av dirigenter til Skyttertinget 2014 
 
Inge Hoff takket for seg etter 25 år som dirigent på Skyttertinget i fjor. Svein O. Furuseth 
har sagt seg villig til å fortsette som dirigent, og administrasjonen har forespurt Eigil 
Høgmo fra Ofoten skyttersamlag om å ta på seg oppgavene istedenfor Inge Hoff. Høgmo 
har sagt seg villig til å ta på seg oppgaven.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Svein O. Furuseth og Eigil Høgmo velges til dirigenter for Skyttertinget 2014.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 33/2014  Nordisk mesterskap 2015 
 
Etter henvendelse fra Skytterkontoret besluttet Follo skyttersamlag å søke Nordisk 
Mesterskap og Nordisk Ungdomsmesterskap etter at søknadsfristen var gått ut. 
Samlagets søknad oppfyller forutsetningene for å kunne arrangere Nordisk Mesterskap, 
og de samarbeider med flere skytterlag for å kunne gjennomføre mesterskapet.  
 
Follo skyttersamlag søkte om en økonomisk støtte på kr 100.000 for å kunne 
gjennomføre mesterskapet. Det vises ellers til vedlagt sak 15/2014 for utfyllende 
informasjon. 
 
Styret vedtok følgende i sak 15/2014: 
Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap 2015. 
Follo skyttersamlag tildeles kroner 65.000 i økonomisk støtte til Nordisk mesterskap 
2015. Dersom arrangøren ikke lykkes å skaffe rimelig militær innkvartering, kan beløpet 
vurderes på nytt.  
 
Follo skyttersamlag har i brev dat. 9. april 2014 konkludert med at de ikke vil påta seg å 
arrangere mesterskapet med de rammebetingelsene Norges Skytterstyre har vedtatt i 
sak 15/2014.  
 
Follo skyttersamlag presiserer i brevet at i tillegg til et bidrag på kr. 100.000 som omsøkt 
første gang må det ytes en betydelig dugnadsinnsats, samt at de må få inn 
sponsorinntekter o.a. støtte til rundt kr. 30.000 for at regnskapet skal gå i balanse. 
Sponsorinntekter er i seg selv et stort usikkerhetsmoment, da samlaget ikke har de 
samme lokale preferansene til bedrifter som de ulike skytterlagene har.  
 
Dersom Norges Skytterstyre fortsatt ønsker Follo skyttersamlag som arrangør, foreslår 
samlaget to alternative løsninger: 
 



1. Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap i skyting 2015 mot en økonomisk 
støtte på kr. 65.000,-. Dette skal dekke forpleining (utenom frokost) og andre kostnader i 
forbindelse med mesterskapet. Utgifter til innkvartering og frokost dekkes av DFS 
sentralt, uavhengig av om det blir "rimelig" militær eller annen innkvartering. Follo 
skyttersamlag vil uansett bistå og være behjelpelig med koordinering av innkvarteringen. 
 
2. Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap i skyting 2015 mot en økonomisk 
støtte på kr. 100.000,-. Dette skal dekke innkvartering, forpleining og andre kostnader i 
forbindelse med mesterskapet. 
 
Per dato er ikke kostnadene med eventuell militær innkvartering er avklart. Samlaget har 
i brevet oppgitt en samlet kostnad med innkvartering og frokost på Mariaholm kurs- og 
konferansesenter på ca. 80.000 kr.  
 
Administrasjonens drøfting 
Follo skyttersamlag gir klart uttrykk for at de ikke vil påta seg å arrangere Nordisk med de 
rammebetingelsene Norges Skytterstyre har vedtatt i sak 15/2014.  
 
Administrasjonen har ikke tatt en ny runde for å finne andre arrangører med bakgrunn i 
at det var liten interesse for å ta på seg arrangementet innenfor de landsdeler 
arrangementet ble utlyst. I samsvar med styrets vedtak mener vi også at det er rett å 
legge fram Follo skyttersamlag sin presisering om økonomiske forutsetninger for 
gjennomføring av arrangementet før vi eventuelt prøver å finne andre arrangører.  
  
Som beskrevet i sak 15/2014 viser økonomien fra de siste mesterskapene i Norge at 
inntektssiden er utfordrende. I 2006 gikk arrangøren om lag i balanse, i 2009 ga 
arrangementet et relativt stort underskudd, mens det i 2012 gikk med et godt overskudd 
takket være svært god jobbing med lokale sponsorer og mye dugnadsinnsats knyttet til 
forpleining av deltakerne.  
 
Et spørsmål for framtidige mesterskap er om DFS sentralt bør ta mer av det praktiske og 
økonomiske ansvaret med forlegning, og at teknisk arrangør får et mindre tilskudd for å 
gjennomføre arrangementet mot å ha sponsorrettighetene. Da kan Skytterkontoret 
lengre tid i forkant vurdere alternative løsninger for innkvartering i samarbeid med 
Forsvaret, og utlyse arrangementet i nærområdet til aktuell innkvartering.  
 
I forhold til Follo skyttersamlag har administrasjonen vurdert de to forslaga fra samlaget. 
Selv om militær innkvartering ikke er avklart, vil dette trolig få en kostnad med frokost 
som gjør at totalsummen vil nærme seg 100.000 kroner – om man i det hele tatt får en 
avtale om militær innkvartering. Sett fra DFS sin side mener administrasjonen at den 
mest praktiske og forutsigbare løsningen på nåværende tidspunkt er å gi en økonomisk 
støtte til arrangøren på kr. 100.000. Denne summen legges da til grunn i søknaden om 
offentlig støtte for 2015. 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Follo skyttersamlag tildeles kroner 100.000 i økonomisk støtte til Nordisk Mesterskap 

og Nordisk Ungdomsmesterskap 2015. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Tilbudet fra Follo skyttersamlag avvises. Skytterkontoret kontakter andre 
landsdelskretser for å få arrangør til Nordisk mesterskap i 2015 med et tilskudd på kroner 
90 000. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, 
Refsethås, Meland og Lystad stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte 
for Knutsen sitt forslag.  
 
 
 
 

 Sak 34/2014  Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2015 
 
Administrasjonen la fram utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte for 2015. 
 
De siste års tildelinger fra Forsvarsdepartementet (FD) viser at prioritering av tiltak i 
søknad om drifts- og prosjektstøtte har vesentlig betydning for tildelingen. Søknaden har 
også en annen oppbygging enn tingsaken, blant annet når det gjelder delingen mellom 
drift og prosjektstøtte. Administrasjonen har lagt til grunn Tingsak 17/2013 og Budsjett 
2014 i fordeling av midler på aktivitetene, med bakgrunn i at DFS ikke har fått avklart 
hvordan framtidig finansiering av organisasjonen vil bli.  
 
I ressursdialogmøtet med FD 25. april ble det også presisert at gjeldene retningslinjer og 
kriterier må legges til grunn for søknad om offentlig støtte 2015, så lenge Solli-utvalgets 
rapport er til behandling.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2015.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 35/2014  Omdømme- og merkevarestrategi for DFS 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å starte en parallell prosess med omdømme og 
merkevarebygging der formålet er å synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars- og 
samfunnsrolle med utgangspunkt i vedtatt langtidsplan og organisasjonens 
kjerneverdier.  
 
Sponsorconsult ved Jacob Lund ble engasjert for å bidra i prosessen med utarbeidelse av: 

• Forslag til omdømme og merkevarestrategi for DFS. 
• Forslag til kommunikasjonsstrategi for DFS. 
• Forslag til handlingsplan for økte markedsinntekter i DFS. 

Arbeidet startet med en gjennomgang av DFS sin eksisterende forsvars- og samfunnsstrategi 
med bakgrunn i grunnreglene, samarbeidsavtaler og Langtidsplan 2012-2016. 

Hensikten var å definere dagens strategi, og komme fram til fokusområder i forhold til 
omdømme- og merkevarebygging somstrategien skulle bygges på. Med bakgrunn i 
gjennomgangen ble strategien for videre arbeid presentert for styret på møte i 
desember. 
 
Satsingen som skal legges til grunn for strategien er: 
 
• PRAKTISK STØTTEORGANISASJON FOR FORSVARET 
• SKYTEBANER (opprettholde desentralisert anleggsstruktur samt se sammenhengen 

mellom skytebaner, fellesskap og våpenkultur) 
• VÅPENOPPLÆRING/VÅPENKULTUR 
• DANNELSESPERSPEKTIVET/ FOLKEHELSEPERSPEKTIVET 
 
Satsingen legger til grunn at DFS skal kunne fortsette på dagens aktivitetsnivå uten at 
grunnaktivitetene (kjerneaktivitetene) legges om, -men organisasjonen skal i større grad 
gjøres mer «markedstilpasset» i forhold til «offentlig» og «privat» sektor. I framtida er 
målet å skaffe nye inntekter til organisasjonen som kan benyttes til 
organisasjonsutvikling og utvikling av aktivitetene utover det statlige opdraget som 
staten yter offentlig støtte til. Nye inntekter er viktig for å sikre videreutvikling av 
organisasjonen, og unngå stagnasjon. 
 
Målet med merkevarebygging er å føre DFS over fra å være det som i dag oppfattes som 
et varemerke til å bli en merkevare med assosiasjoner som skytterbevegelsen ønsker å 
knyttes til. Dette betyr at DFS må jobbe mer og systematisk også mot andre målgrupper. 
 
Arbeidet vil utfordre DFSs ledelse og medlemsmasse, - men trolig også styrke 
organisasjonen betydelig over tid og gjøre den godt bærekraftig i framtidas samfunn. 
 
Utkast til omdømme- og merkevarestrategi med utgangspunkt i definerte områder ble 
gjennomgått med styret i sak 21/2014. Innspill fra styret er innarbeidet i strategien. 



Administrasjonen har i tillegg gjort enkelte tilpasninger av strategien med grunnlag i 
Solli-utvalgets anbefalinger til DFS framtidige forsvars- og samfunnsrolle.  
 
Administrasjonen ser på omdømme- og merkevarestrategien som et levende dokument, 
som må gjennomgås med jevne mellomrom, spesielt med tanke på at dette er et nytt 
tankesett for DFS. I utgangspunktet tenker vi en årlig gjennomgang av strategien, første 
gang etter at Solli-utvalgets rapport er ferdig behandlet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens omdømme- og merkevarestrategi godkjennes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 36/2014  Forslag om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget 
 
Nordfjord skyttersamlag sendte i fjor inn forslag om endring av tidsintervall og sted for 
Skyttertinget. Forslaget går kort ut på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det 
skal holdes utenom Landsskytterstevnet.  
 
Styret vedtok i sak 15/2013 følgende: 
Saken utsettes og samordnes med Langtidsplanens kapittel 10 og pågående 
gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytting til Forsvaret og samfunnet for 
øvrig.  
 
Saken legges frem for Skyttertinget i 2014.  
 
Årsaken til at realitetsbehandlinga av forslaget ble utsatt var primært at styret ønskte en 
avklaring av gjennomgangen av DFS før saken legges fram for Skyttertinget. Solli-utvalget 
har overlevert sin rapport til Forsvarsdepartementet, men resultatet av gjennomgangen 
blir ikke klart før til høsten.  
 
Grunnlaget for utsetting av saken har således ikke endret seg fra i fjor. Administrasjonen 
har vært i kontakt med Nordfjord skyttarsamlag, som har gitt tilbakemelding om at det er 
greit å utsette saken ett år til.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Sak om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget utsettes til Skyttertinget 2015. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  



Sak 37/2014  Forslag om å sende kaliber 5,56-saken på høring 
 
Norges Skytterstyre behandlet prioritering av arbeidsoppgaver i sak 95/2013. 
Administrasjonen foreslo å utsette kaliber 5,56 saken til Skyttertinget 2015 som del av 
prioritering av administrasjonens gjøremål fram til sommeren 2014. Skytterstyret vedtok 
med bakgrunn i den krevende arbeidssituasjonen i administrasjonen å sende brev til 
samlagene om å være særdeles tilbakeholdne med å fremme saker til Skyttertinget 2014, 
og at utsending av saker til Skyttertinget 2014 kan bli utsatt til mandag 16. juni. 
 
Skyttersamlagene er senere orientert om at tingsakene vil bli utsendt elektronisk mandag 
16. juni. Antall innmeldte saker fra samlagene er på om lag samme nivå som tidligere, 
avhengig av hvor mange av forslagene styret vil fremme for Skyttertinget.  
 
Kort oppsummering av historikk i kaliber 5,56 saken, fra behandlingen på Skyttertinget i 
2011 som gjorde følgende vedtak i sak 6/2011: 
 
1. Med bakgrunn i høringene pålegges Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse 

som omfatter alle sider ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Vedtatt med 33 
mot 23 stemmer. 

2. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for Skyttertinget innen 3 år. Vedtatt med 51 
mot 5 stemmer. 

 
Rådgivende utvalgs leder redegjorde for utvalgets innstilling i kaliber 5,56 saken på 
styremøte 11. mars 2013. Rapporten ble lagt ut på www.dfs.no. Utvalget konkluderte 
med å anbefale å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. 
 
Presidenten uttale etter framleggelsen av Rådgivende utvalgs rapport i marsmøtet 
følgende (oppslag på www.dfs.no): 
 
− «Rådgivende utvalg har utvilsomt nedlagt et stort arbeid gjennom sine drøftinger. 

Skytterstyret vil likevel måtte bruke tiden fram til Skyttertinget 2014 med å 
gjennomgå utvalgets vurderinger og konklusjoner, samt at det også er andre faktorer 
som må drøftes før en slik beslutning kan tas, sier president Olav K. Vaaje. 
 

− I løpet av 2013 skal et utvalg nedsatt av Forsvarsdepartementet se nærmere på DFS 
sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig. Resultatet av dette 
arbeidet kan også påvirke vårt syn på 5,56-saken, utdyper Vaaje.   
 

− En eventuell generell innføring av kaliber 5,56 for alle klasser i DFS er utvilsomt en sak 
med store konsekvenser for både DFS som organisasjon og for skytterne. Det er 
således viktig å ha stor respekt for alle synspunkter. Hvis vi gjør vedtak om å innføre 
5,56 for alle i DFS, er det ikke mulig å reversere avgjørelsen. Bare det i seg selv tilsier 
at vi her må be om forståelse for at Skytterstyret må ha tid til å gjøre grundige 
vurderinger før saken kommer til avklaring på Skyttertinget i 2014, avslutter Vaaje.» 

 
Forsvaret har i etterkant av Rådgivende utvalgs framleggelse presisert «at det er 
besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som 

http://www.dfs.no/
http://www.dfs.no/


skal nyttes i organisasjonen. DFS sitt suverene valg av kaliber i fremtiden vil ikke ha 
betydning for det gode samarbeidet mellom DFS og Forsvaret.» 
 
Administrasjonens drøfting 
Arbeidet med Solli-utvalgets rapport ble langt mer omfattende og tidkrevende enn 
administrasjonen la til grunn i sak 95/2013, og utvalget fikk som følge av dette utsatt frist 
for overlevering av rapporten fra 1. mars til 8. april. Det ble arbeidd med rapporten helt 
fram til dagen før overlevering, og de siste månedene før overlevering var svært 
arbeidskrevende for spesielt generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
normalt også saksbehandler de fleste saker til Skytterstyret. Selv med god hjelp fra andre 
på kontoret er vi på etterskudd med saksbehandling av spesielt tingsakene. Solli-utvalgets 
rapport er til behandling i FD, og resultatet av behandlingen vil først foreligge til høsten. 
 
Administrasjonen ser at det er utfordrende å bli ferdig med både søknad om tilskudd og 
resterende saker i løpet av mai, i tillegg til nødvendige daglige gjøremål. Vi er av den 
oppfatning at beslutningsgrunnlaget i en så viktig sak som 5,56-saken, ikke er godt nok 
slik det foreligger. Sak om kaliber 5,56 vil ta mye av tilgjengelig kapasitet dersom vi skal 
få gjort en grundig gjennomgang av tema som er for lite belyst tidligere, og vil medføre 
at andre saker og arbeidsoppgaver må nedprioriteres.  
 
Den tekniske og økonomiske delen av saken er forholdsvis kurant å oppdatere, mens den 
skytterpolitiske drøftingen rundt eksempelvis betydningen for rekruttering, aktivitets-
utvikling, skyteprogram, feltskyting og stangskyting er mer krevende. Her er det også 
ønskelig med flere innspill fra skytter Norge.  
 
Med Skyttertingets forventning til at saksutredningen må omfatte alle sider ved å tillate 
kaliber 5,56 på generell basis i DFS, og administrasjonens ønske om flere innspill fra 
organisasjonen, vil administrasjonen fremme et forslag om at kaliber 5,56 saken sendes 
ut på ny høring til samlagene der vi ber om konkret tilbakemelding på skytterpolitiske 
tema som ikke er godt nok belyst i Rådgivende utvalgs utredning. Dette vil også sikre en 
best mulig demokratisk prosess i forkant av en beslutning om kaliber 5,56 skal tillates på 
generell basis i DFS.  
 
Skyttertinget har gjennom sitt vedtak pålagt Skytterstyret å fremme sak for Skyttertinget 
i 2014. Dette hindrer ikke at det kan oppstå situasjoner der det vil være umulig, eller i 
hvert fall uforsvarlig, om Skytterstyret skulle legge frem en sak i samsvar med et slikt 
pålegg. Kompliserte saker som skal avgjøres av Skyttertinget krever en grundig og 
forsvarlig saksfremstilling. Slik situasjonen har vært på Skytterkontoret har 
saksbehandlingskapasiteten til å gjennomføre en grundig utredning av 5,56 saken ikke 
vært til stede det siste året.  
 
Dersom styret går inn for at saken skal sendes ut på høring vil administrasjonen 
utarbeide et utkast til høringsbrev som legges fram på neste styremøte. Saken kan da 
sendes ut på høring før årets Skytterting, med høringsfrist 1. februar 2015. Rådgivende 
utvalgs vurdering kan følge med høringsbrevet, slik at samlagene også kan komme med 
innspill til denne om ønskelig. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonen utarbeider forslag til høringsbrev for kaliber 5,56 saken som legges 
fram for Norges Skytterstyre på neste styremøte.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 

1. Sak om eventuell generell innføring av kaliber 5,56 i DFS utsettes ett år til 
Skyttertinget 2015. Bakgrunn for utsettelsen er den ekstraordinære 
arbeidssituasjonen på Skytterkontoret i forbindelse med utarbeidelsen av Solli-
utvalgets rapport. Norges Skytterstyre tar til etterretning at det til Skyttertinget 
2014 ikke er kapasitet på Skytterkontoret til en forsvarlig og god saksutredning. 
 

2. Administrasjonen pålegges å legge fram sin saksutredning angående kaliber 5,56 
senest til 1. februar 2015. Endelig behandling av 5,56-saken skal skje på 
Skyttertinget 2015. 

Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Sak om kaliber 5,56 behandles på Skyttertinget 2014. 
 
Vedtak: 
Olav K. Vaajes forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Refsethås, 
Lystad og Meland stemte for Vaaje sitt forslag, mens Knutsen stemte for Knutsen sitt 
forslag.  
 
 
 
 

Meldingssaker   
 
16. Status LS 2014 Sandnes 
17. Status LS 2015 Lesja 
18. Rapport ”Det frivillige Skyttervesens rolle og relevans for forsvarssektoren og 

samfunnet for øvrig”. 
19. Virksomhet og budsjett for utdanningsavdelingen 2015 – 2016 - utkast  
20. Ressursdialogmøte med FD 25. april. 
21. Status FriVii app og Idium hjemmesider 
22. Distriktsrådsvalgene 
23. Klage på avslag om dispensasjon etter dopingreglene 
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 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 

 Sak 38/2014  Godkjenning av protokoll fra styremøte i mai 2014. 

 
Protokollen fra styremøtet den 5. mai ble enstemmig godkjent  
 
 
 

 Sak 39/2014  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2013 

 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2014. 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak: 

Årsmelding for 2013 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 40/2014  Tingsak: Forslag om endring av formålsparagraf til DFS 

 
Solli-utvalget overleverte sin rapport til Forsvarsdepartementet tirsdag 8. april. Rapporten er til 
behandling i Forsvarsdepartementet, og enda er det ikke avklart hvordan den politiske 
behandlinga av rapporten vil bli.  
 
Utvalget har konkludert med at DFS fremdeles skal få sine bevilgninger over forsvarsbudsjettet, 
og at enkeltprosjekter som naturlig relaterer seg til andre departement kan søkes som 



prosjektmidler fra disse. En eventuell utvidelse av samfunnsoppdraget kan medføre økt behov for 
ressurser. Utvalget mener at Justis- og beredskapsdepartementet (JD) må bidra til finansiering 
dersom det forventes tjenester fra DFS. Dersom tjenestenes omfang og varighet går utover det 
som kan betraktes som prosjektstøtte, må JD bidra med grunnstøtte (driftstøtte) til 
organisasjonen.  
 
DFS sitt framtidige oppdrag tar utgangspunkt i at Forsvarets aktivitet og virke er av en annen art 
enn det som var aktuelt når gjeldende formålsparagraf ble utformet. Profesjonaliseringen av 
Forsvaret har likevel ikke endret viktigheten av bidragene til rekruttering, grunnopplæring i 
skyteferdigheter og sikkerhet som historisk har vært DFS’ viktigste bidrag til Forsvaret. Størst 
verdi for Forsvaret er tilgangen til DFS’ skytebaner over hele Norge.  
 
DFS er av vesentlig betydning ikke bare for Forsvaret, men også for samfunnet for øvrig. Den 
desentraliserte skytebanestrukturen er en forutsetning for at det kan utøves organisert 
våpenopplæring, og at skyting kan foregå i organiserte og kontrollerte former over hele landet. 
DFS er i kraft av sin størrelse, utbredelse og kompetanse, samt med sitt brede tilbud om 
våpenopplæring og fokus på våpensikkerhet, en viktig aktør for utvikling av god våpenkultur i 
Norge. Det er også aktuelt å utvikle nærmere samarbeid med politiet. 
 
Jegere som jakter storvilt med rifle må ta en årlig skyteprøve for hver rifle som skal benyttes 
under jakt og felling. Skyteprøven er en vesentlig del av aktiviteten på landets skytebaneanlegg, 
og bidrar blant annet til å sikre en human jakt og en sikkerhetsmessig forsvarlig jaktutøvelse. 
Årlig gjennomføres det ca. 70-80 000 av totalt ca. 100 000 skyteprøver for storviltjegere på 
skytterlagenes baner. En desentralisert skytebanestruktur er således av stor betydning for 
jegerne og viltforvaltningen i Norge. 
 
Solli-utvalget foreslår at formålsparagrafen endres slik at den i større grad synlig- og tydeliggjør 
DFS sitt framtidige oppdrag for Forsvaret og samfunnet for øvrig. Ut fra dette anbefaler Solli -
utvalget at ny formålsparagraf utformes slik:  
 
DFS formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, samt sikre tilgang til  
en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig.  
 
Utvalget utelukker ikke at også flere grunnregler bør endres slik at det blir bedre sammenheng 
mellom formålsparagrafen og de øvrige grunnreglene. Dette kan gjøres i etterkant av en 
eventuell endring av formålsparagrafen. 
 
En endring av formålsparagrafen er av vesentlig karakter og krever Stortingets godkjennelse  
etter vedtak på Skyttertinget. 
 
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens § 1-1 lyder: Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det 
norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar . 
 
I Skytterbokas kommentar til § 1-1 står følgende: Dette er formålsparagrafen og selve 
fanebestemmelsen i grunnreglene. Det må aldri tapes av syne at den skytevirksomhet  
som skal foregå innenfor de skytterlag som er tilsluttet DFS skal være egnet til å fremme de 
formål denne bestemmelse fastslår. Stortinget har gjennom grunnreglene vedtatt ytterligere 
bestemmelser som skal underbygge disse formål, og skytterlagene må derfor drive sin virksomhet 
i lys av disse regler. 



 
DFS har i sin vedtatte langtidsplan følgende visjon: 
DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på vårt bidrag til totalforsvaret, vår 
samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport. 
 
I denne visjonen ligger det føringer for hvordan Skyttertinget ser på DFS sin tilpasning til 
samfunnet og de endringer både Forsvaret og samfunnet for øvrig har gjennomgått. Visjonen er 
også så vidt fremtidsrettet at den for så vidt ikke har noen begrensninger for hvordan DFS sin 
aktivitet og drift skal kunne endres, for til enhver tid å kunne oppfylle sitt hovedmål etter denne 
visjonen; å være et bidrag for totalforsvaret, å opprettholde den samfunnsrollen DFS har innen 
våpenkultur og som et virkemiddel for å nå disse målene er skyting som sport en viktig faktor. 
Skyting som sport er et virkemiddel for å nå organisasjonens mål, og må isolert sett også tillegges  
en betydelig samfunnsverdi sett hen til det inkluderende miljøet og tilgjengeligheten utøvelsen 
gir og har for alle deler av befolkningen. 
 
Under betegnelsen «samfunnet for øvrig» mener Solli-utvalget at blant annet politiets 
skyteaktivitet og jaktrelatert skyting inngår. «Samfunnet for øvrig» antas også å være svært tjent 
med at befolkningen, spesielt oppvoksende generasjoner, etablerer en god våpenkultur og sunne 
holdninger til våpen og bruk av slike. Dette sees i sammenheng med hva dagens og fremtidens 
befolkning i alle aldre eksponeres for i nyhetsbildet og i realiteten, men også i en mer fiktiv 
verden med dataspill og internett. Disse inntrykkene kan forutsees å kunne bli så massive at 
samfunnet må ha miljøer som balanserer holdningene til skyting og våpenhold. 
 
Administrasjonen mener at Solli-utvalgets forslag til ny formålsparagraf på en god måte synlig- og 
tydeliggjør både DFS sin nåværende aktivitet og utvalgets forslag til framtidig oppdrag for 
Forsvaret og samfunnet for øvrig. Med bakgrunn i Forsvarets tydelige tilbakemelding om DFS sin 
relevans for Forsvaret, og den avgjørende betydninga en desentralisert skytebanestruktur har for 
Heimevernets desentraliserte trenings- og øvingskonsept, er det riktig å ta med opprettholdelse 
av skytebanestrukturen i formålet.  
 
Administrasjonen foreslår å ta med organisasjonens fulle navn i formålsparagrafen, ellers er 
forslaget identisk med Solli-utvalgets forslag. 
 
Stortinget har også i dag betydelig innflytelse på DFS. I DFS’ grunnregler § 1 -17 er det slått 
fast at vedtak som medfører vesentlige endringer i organisasjonens oppbygging, formål og  
virksomhet, krever Stortingets godkjenning. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre 
formålsparagrafen til: 
 
Det frivillige Skyttervesens formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, 
samt sikre tilgang til en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for 
øvrig. 
  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 41/2014  Tingsak: Forslag om endringer i Skytterbokas kapittel 1 

 
I forbindelse med gjennomføring av Skyttertinget ønsker administrasjonen å foreslå en endring av 
regelverket som gjelder møteplikten til assisterende generalsekretær og praksisen med sekretær 
på Skyttertinget. Forslaget er i samsvar med de siste års praksis ved gjennomføring av 
Skyttertinget. Det foreslås også en endring i regelverket som gjelder Skyttertingets behandling av 
søknad om offentlige midler.  
 
I tillegg er det nødvendig å endre aldersgrense for å oppnå forslags- og stemmerett på skytterlagenes 
årsmøter, og aldersgrense for å være valgbar til tillitsverv i samlagene. Dette følger av inngangskrav 
for å kunne motta tilskuddsmidler fra Frifond organisasjon.  
 
Frifond organisasjon er en støtteordning som gir tilskudd til sentralleddet til landsdekkende, frivillige 
og demokratiske organisasjoner. Organisasjonenes sentralledd fordeler så disse midlene videre til 
sine lokale lag. Formålet med ordninga er formål å bidra til økt aktivitet i lokallagene i de store 
nasjonale organisasjonene. Norges barne- og ungdomsorganisasjoner (LNU) forvalter Frifond 
organisasjon sammen med Norsk Musikkråd.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen foreslår følgende endringer i Skytterbokas bestemmelser, og begrunner sitt syn 
under hvert forslag: 
 
Kapittel 1, punkt 1.200 Skyttertinget 
Gjeldende § 2-1, siste ledd: 
Generalsekretæren og assisterende generalsekretær har plikt til å delta i Skyttertinget med  
talerett, men uten forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til 
talerett i enkeltsaker. 
 
Teksten foreslås endret til: 
Generalsekretæren har plikt til å delta i Skyttertinget med talerett. Assisterende generalsekretær 
har møte- og talerett i Skyttertinget. Skyttertingets sekretær har møteplikt og talerett. Ingen av 
disse har forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til talerett i 
enkeltsaker. 
 
Begrunnelse:  
Dagens regelverk tilsier at administrasjonens ledelse ikke er tilgjengelig under oppstarten av 
Landsskytterstevnet (LS). Det er derfor ønskelig at assisterende generalsekretær fritas fra 
møteplikten etter § 2-1. Assisterende generalsekretær har i praksis også fungert som 
Skyttertingets sekretær, uten at dette er nedfelt i regelverket. Etter regelverket skal det føres 
protokoll over tingets forhandlinger, men det er ikke gitt hvem som skal føre protokollen. Det 
er naturlig at Norges Skytterstyre fastsetter hvem som skal være sekretær og føre protokoll, og 
at utnevnelsen kan foretas uavhengig av funksjon. Skyttertingets sekretær får talerett. 
 
Gjeldende § 2-3 b), tredje strekpunkt: 

- Behandle budsjetter/søknad om statsmidler 
 
Strekpunktet foreslås erstattet med: Behandle økonomisk prognose i langtidsplanen.  
 
 
 



Begrunnelse:  
Erfaringene fra de siste års søknader om tilskudd fra Forsvarsdepartementet tilsier at å vedta en 
søknad om tilskudd nesten ett år før søknadsfristen er lite hensiktsmessig. Stadige endringer av 
retningslinjer og kriterier gjør at Norges Skytterstyre må tilpasse søknaden iht. enhver tid 
gjeldende kriterier. Administrasjonen foreslår å endre strekpunktet til at Skyttertinget behandler 
økonomisk prognose i langtidsplanen, og gir sine prioriteringer gjennom behandling av denne. 
Det kan vurderes å behandle økonomisk prognose på hvert Skytterting, der man tilpasser 
prognosen til gjeldende økonomiske forutsetninger. Her kan man også ta hensyn til andre 
inntekter, og foreta samlet økonomiske prioriteringer. En slik behandling samsvarer godt med ny 
budsjettmodell for DFS. 
 
Kapittel 1, punkt 1.400 Standardlover for skyttersamlagene  
§ 4-3, punkt 2, siste ledd, første setning: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer fra og med det år de fyller 18 år. 
 
Teksten foreslås endret til: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer, jf. § 5-2. 
 
Kapittel 1, punkt 1.500 Standardlover for skytterlag 
§ 5-2, andre ledd: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 16 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Teksten foreslås endret til: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 15 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Begrunnelse:  
DFS er tilskudds-berettiga over Frifond-ordninga. I inngangskrav til ordninga framgår det at 
organisasjonens sentralledd skal søke på vegne av sine lokallag, og organisasjonen både sentralt 
og lokalt må kunne tilfredsstille kriteriene for inngang i ordninga. Et av kriteriene er at alle 
medlemmer over 15 år har fullverdige demokratiske rettigheter i organisasjonen.  
 
Etter gjeldende lover for DFS må skytterlagsmedlemmer etter § 5-2 være fylt 16 år, ha vært 
medlem i minst 2 måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent for å oppnå forslags - og 
stemmerett på årsmøtet. Medlemmer er videre valgbare til tillitsverv i samlaget fra og med det år 
de fyller 18 år. Man har imidlertid stemmerett på ombudsmøte iht. reglene i § 5-2.  
 
For å kunne motta tilskudd fra Frifond-ordninga i framtid, må DFS endre nedre aldersgrense for 
fullverdige demokratiske rettigheter til 15 år. Frifondordninga gjelder i dag bare for lokalleddet, 
ikke regionale ledd. Spørsmålet er om kravet likevel gjelder for alle formelle organisasjonsledd. 
Administrasjonen har kontaktet LNU, og de har klar gitt tilbakemelding om at Frifond krever like 
demokratiske rettigheter for medlemmer som har fylt 15 år i alle formelle ledd i organisasjonen. 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Regelverket i Skytterbokas endres til nedenstående innhold (innholdsmessige endringer er 
uthevet). Endringene gjøres gjeldende fra og med 1/1-2015. 
 
1.200 Skyttertinget 
§ 2-1, siste ledd: 
Generalsekretæren har plikt til å delta i Skyttertinget med talerett. Assisterende 
generalsekretær har møte- og talerett i Skyttertinget. Skyttertingets sekretær har møteplikt og 
talerett. Ingen av disse har forslags- og stemmerett.  Skyttertinget kan gi utenforstående 
anledning til talerett i enkeltsaker. 
 
§ 2-3 b), tredje strekpunkt 

- Behandle økonomisk prognose i langtidsplanen 
 
1.400 Standardlover for skyttersamlagene 
§ 4-3, punkt 2, siste ledd, første setning: 
Valgbare og pliktige til å motta valg til tillitsverv i samlaget er alle stemmeberettigede 
lagsmedlemmer, jf. § 5-2. 
 
1.500 Standardlover for skytterlag 
§ 5-2, andre ledd: 
For å oppnå forslags- og stemmerett på lagets årsmøte må et medlem ha fylt 15 år, ha vært 
medlem i minst to måneder og ha betalt forfalt medlemskontingent. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 42/2014  
Tingsak: Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på 
Landsskytterstevnet 

 
Østfold og Akershus skyttersamlag fremmer forslag for Skyttertinget 2014 om å skille 
repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på Landsskytterstevnet (LS). I praksis vil det si at AG3 ikke 
lenger skal konkurrere om den samme Stang-medaljen som de som benytter Sauer, Krag eller 
Mauser. Akershus foreslår at det skal innføres én Stang-medalje for sivil klasse og én Stang-
medalje for militær klasse (AG3 og HK416). Østfold mener derimot at det kun skal deles ut en 
Stangmedalje, og at den skal deles ut i sivil klasse. De foreslår at AG3 premieres med HV-medalje. 
 
Tilsvarende sak ble sist behandlet av Skyttertinget i 2008. Den gang ble følgende vedtak gjort 
med 43 mot 14 stemmer: 
Dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen beholdes. Reglene for 
deltakelse i Stang- og felthurtigfinalen på Landsskytterstevnet endres fra og med 2008 slik at 
utøverne kun kan kvalifisere seg med ett, forhåndsbestemt gevær.   
 
Administrasjonens drøfting 
Denne saken har i mange år vært et tema i DFS. Det er vanskelig å dokumentere om noen våpen 
har fordeler framfor andre. Statistisk sett synes resultatene fra Landsskytterstevnet som om AG3 



er ganske likeverdig med repetervåpen når figurene står opp mot maksimalavstandene. De to 
siste årene har riktignok skyttere med AG3 vunnet Stangskytingen på LS. Men ser man i et litt 
større perspektiv, har vi siden 2006 hatt fem vinnere med Sauer og tre med AG3. Det er ikke 
grunn til å tro at de beste AG3 skytterne hevder seg hovedsakelig pga våpenets fordeler. De beste 
skytterne, uansett gevær, legger nok ned et betydelig antall treningstimer. Det er grunn til å tro 
at kvaliteten på våre beste Stang-skyttere holder et meget høyt nivå̊, uavhengig av hvilket gevær 
som benyttes. 
 
Det har imidlertid vist seg at AG3 har klare fordeler framfor repetergevær på korte hold med 
store sikteblinker. De siste årene har arrangørene prøvd å balansere dette, slik at 
vanskelighetsgraden skal bli mest mulig lik. Dette har gitt enkelte arrangører utfordringer for å 
tilpasse dette, og sett fra LS arrangørenes side, ville det trolig vært å foretrekke at sivile og 
militære våpen var delt. Hadde oppleggene generelt hatt mindre vanskelighetsgrad, ville trolig 
finalen blitt enda mer publikumsvennlig, da tempoet hadde blitt enda større. Dagens ordning 
med at AG3 og repetergevær skyter i samme finale, gjør at arrangører vanskelig kan være 
fleksible i vanskelighetsgrad.  
 
Det hersker liten tvil om at det er stor prestisje i det å vinne Stang-skytingen på LS. Dette gjelder i 
like stor grad sivile som militære skyttere. Ved å dele AG3 skyttere og sivile skyttere i to klasser, 
fryktes det et AG3 klassen får et B-preg. Skyttere i klasse AG3 og Forsvaret generelt vil 
sannsynligvis mislike en slik deling, da finalen i AG3 trolig vil miste både status og mediedekning. I 
dag er Stangskyting den eneste øvelsen AG3 hevder seg mot repetergeværene. Det er således et 
flott utstillingsvindu for Forsvaret med den medieoppmerksomheten Stangfinalen har i dag. En 
skal heller ikke se bort i fra at dagens Stangfinale med både repetergevær og AG3 er fengende i 
den forstand at våpnene blir målt opp mot hverandre. Publikum, enten de er på arenaen eller ser 
på TV, vil holde med enten den ene eller den andre våpentypen. 
 
For å redusere et A- og B-preg, vil det trolig være klokt å dele ut en Stang-medalje til vinneren av 
begge disse klassene. Trolig vil identiske premier i de to klassene være det som gir minst 
prestisjetap, men dette igjen vil gjøre medaljens status mindre. Skulle man derimot velge å dele 
Stang-finalen og likevel kun opprettholde én Stang-medalje, vil nok mange hevde at det vil være 
vel så naturlig at Stang-medaljen fulgte AG3 klassen, med bakgrunn i medaljens opprinnelse og 
den tilknytning denne medaljen har til Forsvaret.  
 
Tv-sendingen som NRK produserer i forbindelse med Stang- og felthurtigfinalen er oftest den 
mest populære fra LS, og har rekorden fra LS med 690 000 seere i 2004. Det er uten tvil svært god 
TV at Forsvarets våpen der konkurrerer sammen med repetervåpnene.  
 
Det skal heller ikke utelukkes at ved å lage det mange vil hevde er en litt B-preget Stangfinale for 
klasse AG3, vil dette kunne gi utslag på deltakelsen på Militært NM. Det er en kjent sak at 
nettopp denne Stangfinalen er en drivkraft for mange til å delta i dette mesterskapet.  
Hvordan en todeling vil virke inn på premieringen i mindre stevner er også̊ vanskelig å forutse. 
Mange steder eksisterer det ordninger med faste trofeer og vandrepremier. Det vil bli vanskelig å 
finne ordninger som viderefører tradisjonene og ivaretar begge kategorienes interesser i slike 
situasjoner.  
 
AG3 er ikke et allment tilgjengelig våpen, og våpenet blir i stadig mindre grad benyttet i 
Forsvaret. I følge Heimevernet, ser man for seg en utfasing av AG3 til fordel for HK4 16 i løpet av 
3-5 år. Det er allerede vedtatt at HK416 ikke skal konkurrere på lik linje med repetergevær. Det er 
derfor snakk om kun kort tid før denne saken ikke lenger er aktuell.   
 



Konklusjon 
Administrasjonen mener dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen 
fortsatt er en god løsning, men ser at utfasingen av AG3 geværet om noen år vil kreve endring av 
dagens Stangfinale, uavhengig av de sportslige betingelser i forholdet mellom AG3 og 
repetergeværene som forslagsstillerne har fokus på. Når stadig færre benytter og har tilgang til 
AG3, vil en endring nærmest tvinge seg fram.  Administrasjonen konkluderer derfor med at det 
bør legges en plan for når sivile og militære våpen skiller lag. Trolig vil man allerede neste år vite 
mer om hvordan utfasingen av AG3 vil foregå, og Forsvaret må da også ta stilling til AG3-geværets 
status på framtidige militære NM. Administrasjonen mener derfor at saken bør tas opp på 
Skyttertinget 2015, og hvor man også samtidig tar stilling til egen finale for  Militært NM. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:  
Dagens ordning med en felles Stangfinale for repetervåpen og AG3 beholdes inntil videre. I 
forbindelse med Forsvarets planlagte utfasing av AG3-våpenet, tas saken opp til ny behandling på 
Skyttertinget 2015. Der skal det tas stilling til om det skal opprettes en egen finale for våpen som 
tillates brukt i militært NM.  
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes til 2015. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, 
Meland, Lystad og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte fo r Knutsen 
sitt forslag. 
 
 
 

 Sak 43/2014  
Tingsak: Forslag om at sammenslåing av samlag og endring av 
samlagsgrenser delegeres til Norges Skytterstyre  

 
Akershus skyttersamlag fremmer følgende begrunnelse for å ta opp sak om at sammenslåing av 
lag og samlag skal gjøres av Skytterstyret og ikke av Skyttertinget: 
 
”Vedtak om sammenslåing av lag gjøres i dag av Skytterstyret, mens sammenslåing av samlag har 
vært oppe på Skyttertinget. Skyttertinget har liten eller ingen formening om denne typen saker 
og i saker som har vært oppe på Skyttertinget i de siste årene har vel neppe sakene blitt 
realitetsbehandlet. Det har stort sett vært de angjeldende samlag som har tatt ordet uten 
kommentarer fra andre delegater.” 
 
Saken ble behandlet på ombudsmøtet i Akershus med følgende vedtak: 
Saken oversendes Norges Skytterstyre for videre behandling på Skyttertinget 2014. 
 
Administrasjonens drøfting 
I skytterbokas punkt 1.400 angående standardlover for skyttersamlag, står følgende å lese i andre 
avsnitt i § 4-2: Skyttersamlagenes grenser fastsettes av Skyttertinget.   
 
Det har medført at alle saker angående endring av samlagsgrenser har vært opp til behandling på 
Skyttertinget. Dette både når skytterlag har blitt overflyttet til naboskyttersamlag, samt når 



skyttersamlag har blitt sammenslått eller delt. Skytterstyret har gjennom dagens regelverk 
kompetanse til å foreta sammenslåing av skytterlag, jfr. Skytterbokas punkt 1.820.  
 
I fjor behandlet Skyttertinget sak der Heilhornet skytterlag hadde søkt overgang fra Vefsn til 
Namdal skyttersamlag. Det er slike tilfelle administrasjonen antar Akershus skyttersamlag mener 
burde vært fjernet fra Skyttertinget, og heller flyttet kompetansen for avgjørelse til Skytterstyret. 
Administrasjonen er enig i dette, og vil således foreslå at Skytterboka endres slik at Skytterstyret 
får kompetanse til å bestemme i slike saker. Dette også om det er flere enn et skytterlag som 
ønskes overflyttet til naboskyttersamlag. Fordi disse sakene kun angår lokale tilpasninger, mener 
administrasjonen at kompetansen godt kan flyttes fra Skyttertinget til Skytterstyret.  
 
Når det gjelder sammenslåing av samlag, eventuell oppsplitting eller navnebytte på 
skyttersamlag, mener imidlertid administrasjonen at dette fortsatt bør gjøres av Skyttertinget. 
Dette er saker hvor flere samlag enn de involverte kan bli berørt i ulik grad, og det kan således 
være grunn for å se slike saker i en større sammenheng. I tillegg vil eventuelle sammenslåinger 
eller oppsplitting av samlag medføre at demokratiet på Skyttertinget blir endret, ved at det enten 
blir flere eller færre skyttertingsdelegater. Det er noe uklart om Akershus skyttersamlag har ment 
at også slike saker også skal fjernes fra Skyttertinget, men administrasjonen mener altså der at 
saker om sammenslåing eller oppsplitting av samlag bør behandles på Skyttertinget.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 
2014: 
Skytterbokas pkt. 1.400 § 4-2 endres til følgende innhold: 
 
Skyttersamlaget er underlagt Norges Skytterstyre og Skyttertinget, og er felles organ for 
skytterlagene innen et nærmere fastsatt geografisk område. 
 
Endringer av skyttersamlagenes grenser fastsettes normalt av Norges Skytterstyre, mens 
Skyttertinget skal vedta endringer som medfører en annen sammensetning av Skyttertinget 
gjennom sammenslåing eller oppdeling av samlag. Et skyttersamlags navn skal ha Skyttertingets 
godkjennelse. 
 
Som medlemslag i et skyttersamlag opptas skytterlag som fyller betingelsene som skytterlag i Det 
frivillige Skyttervesen.  
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å gjøre følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 44/2014  Tingsak: Rullering av Langtidsplanen 

 
Følgende gjeldende vedtak ble fattet av Skyttertinget 2012:  
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. 
 
Det er mottatt høringssvar fra fem samlag med følgende kommentarer og innspill:  
 
 



Nordmør:  
Har ingen innspill til planen, men påpeker at den er svært omfattende og at det må således 
gjennomføres en streng prioritering i arbeidet med de ulike områdene.  
 
Gudbrandsdal:  
Støtter Langtidsplanen. 
 
Vesterålen:  
Slutter seg til Langtidsplanen. 
 
Follo:  
Folio skyttersamlag ser at det er mange positive oppgaver å ta tak stort sett i alle kapitlene 
fra «Samarbeid med Forsvaret» (kap. 5) og helt til og med «Organisasjon og økonomi» (kap. 
10). 
 
Folio har sett spesielt på kapittel 11 Økonomisk prognose 2012-2016, og sett på hva vi ønsker 
skal prioriteres annerledes under «prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier» - 
for det er denne kategorien DFS foreløpig befinner seg i. Det skal bli spennende å se hva 
arbeidsgruppen som gjennomgår DFS framtidige forsvars- og samfunnsrolle kommer frem til i 
sin rapport. Den vil helt sikkert ha stor betydning for organisasjonen. 
 

1.  Det er i langtidsplanen lagt opp til en viss satsning innen anleggsvirksomheten hvor det 
bl.a. er innført regionale skytebanekontakter.  Det er lagt opp til at disse skal ha en 
spisskompetanse og være «rådgivere og hjelpere» for skytterlag og samlagenes 
skytebanekontakter i Landsdelskretsene samt et bindeledd inn mot anleggsavdelingen i 
DFS. Skal dette kunne gjennomføres med en viss optimisme til de lagene og samlagene 
som sliter med at ordinære skytterbanebidrag blir tilbakeholdt pga økonomi, bør det 
forsøkes å rokkere på punktene som det skal reduseres i ved redusert 
tilskudd/inntekter. 

 
2.  Under den økonomiske prognosen er det lagt opp til/forslag om ytterligere en stilling 

på Skytterkontoret for å «øke kursvirksomheten inn mot Forsvaret». Hvis 
organisasjonen avspises med midler over Forsvarsbudsjettet - bør organisasjonen legge 
opp til å bruke mer midler på utdanning av «Forsvarets soldater»? Vil dette kunne snu 
trenden slik at DFS igjen får økt tilskudd/inntekter? 

 
Vi ser at disse 2 punktene kan være litt kontroversielle og at vi kanskje ikke har godt nok 
grunnlag for å vurdere slik vi har uttrykt det. Vi ser også at organisasjonen med administrasjonen 
på Skytterkontoret i spissen gjør en formidabel innsats på alle felter.  Follo ønsker likevel å 
komme med et forslag til «ny» prioritetsliste på side 19 i Langtidsplanen ut fra dagens punkter i 
prioritetslisten. Kanskje andre innspill viser at hele listen burde vært endret og ikke bare rokert 
slik vi har gjort. «Prioritering ved (fortsatt) mindre inntekter enn prognosen tilsier»: 

 
1) Løse evt. ny stilling til utdanning / kursvirksomhet rettet mot Forsvaret internt i DFS / på 

Skytterkontoret.  
2) Vurdere mulighetene for privat delfinansiering av arrangement (LS). 
3) Vurdere stillinger på Skytterkontoret. 
4) Vurdere å innføre kontingent pr. skytterlag og/eller redusere bidragsordninger til lavere 

org. ledd. 
5) Redusere/kutte ammunisjonsbidrag (bidrag til skyttere 20 år og yngre) - (Denne får man 

kanskje ikke gjort noe med). 



6) Reduksjon i miljøpakkemidler medfører færre støytiltak, og miljøeffekten forsinkes. 
7) Redusere banebidrag. 

 
Østerdal:  
Generelt: Langtidsplanen med tiltaksplan er meget ambisiøs og det er etter vår mening 
ikke noe lag eller samlag som, med tillitsvalgte på dugnadsbasis, klarer å følge opp 
intensjonene i planen. Hovedmålene i planen er klare og tydelige. Når vi kommer ned på 
tiltaksplanen har en ikke klart å gi retning og prioritet. Tiltaksplanen må gjøres enklere 
og gis klarere fremdriftsplan og prioriteringer. Som planen fremstår nå er det samlagene 
som på mange områder må foreta en vurdering av hvilke tiltak som skal iverksettes 
innen samlaget. En mulig fremgangsmåte for å få bedre styring er at man på grunnlag av 
LP utarbeider årlige virksomhetsplaner. Årlig VP må ha prioritert tiltak med resultatmål 
og rapporteringsrutiner for resultatoppnåelse. Årlig VP må utarbeides i så god tid at de 
danner grunnlag for samlagenes virksomhetsplaner som behandles på ombudsmøte.  
Skal langtidsplanen med tilhørende tiltaksplan bli et egnet styringsverktøy må den inneholde:  
Tiltak – Resultatmål – Resultatoppfølging.  
 
Kommentarer til punkter i Langtidsplanen: 
5.2. Vi tror at det er lite å hente ved å rekruttere skyttere til Forsvaret. 
6.1. Styrke samarbeid med offentlige myndighetsorgan er viktig. 
6.2. Det er viktig å bygge nettverk mot politikere både lokalt og sentralt pluss 

skoleverket 
6.3. Aktivitet i forhold til media er veldig viktig, både lokalt og sentralt.  
6.5. Landsskytterstevnet er vår beste PR og må prioriteres. 
7.1. Ungdomsarbeidet er det viktigste arbeidet vi gjør og må prioriteres. Skaper vi et 

godt miljø med engasjerte foresatte har vi sådd frøet for at organisasjonen skal leve 
videre. Skyteskole er viktig, ikke minst i forhold til sikkerhet. 

7.5. Dette er tvilsomt som satsningsområde. 
8.1. Rekruttering av instruktører bør skje mest mulig i samlagsregi med hjelp ifra DFS. 

Dette gjelder først og fremst instruktørkurs l. 
8.3. Vi må innse at alle lag ikke kan drive like aktivt, likevel er det viktig at slike lag 

består 
De varetar funksjonen for jegerne. Det er en selvfølge at de driver i henhold til 
regelverket. Vi må innse at noen få sterke lag står for rekrutteringsarbeidet. 

9.1. Ved en evaluering her må skytterne med sin familie få komme med innspill.  
9.2. NRK sin dekning er den beste pr vi kan få og er svært viktig. Under sendingene bør 

man kutte noen av de gamle klippene, og heller sende noen resultater ifra andre 
klasser en toppskytterne. Ungdommene vil kanskje se sine resultater på skjelmen 
de også. 

9.4.  Her er det grunn for bekymring da det blir mindre og mindre deltagelse. Det må 
jobbes hardt for å snu denne trenden, kanskje mer samarbeid mellom flere 
skytterlag. For å få gjennomført gode stevner. 

10.1. Vi tror at Skyttertinget kan gjennomføres annethvert år. Det er helt nødvendig med 
en synlig ledelse som klarer å fronte organisasjonen både innad og utad mot 
styrende organ. Det er også viktig med ansvar i alle ledd. 

10.6. Vi mener at NST kommer både som papirutgave og nettutgave. NST skal være et 
forum hvor skyttersporten fremmes på en best mulig måte, det er viktig at bredden 
blir varetatt her. Det bør også være en kanal hvor meninger og erfaringer utveksles.  

 
 
 

 



Administrasjonens drøfting 
Hovedhensikten med langtidsplanen er å ha et overordna styringsdokument som er 
fundamentert på organisasjonens formål, visjon og verdigrunnlag, der vedtatte mål, 
satsingsområder og tiltak gir en felles plattform og forståelse for alle ledd i organisasjonen .  
 
Bakgrunnen for å foreta en gjennomgang av gjeldende Langtidsplan er Skyttertingets vedtak i sak 
6/2012 om at planen skal rulleres i 2014. Det er naturlig med en mindre gjennomgang av planen 
annethvert år slik at den blir mest mulig tidsriktig og korrigert ut fra erfaringer som er gjort siden 
den ble vedtatt. 
 
Solli-utvalgets rapport er levert til Forsvarsdepartementet (FD), og er under behandling. 
Rapporten foreslår ikke endringer som tilsier at langtidsplanen må endres i vesentlig grad denne 
perioden, men det kan bli aktuelt å endre noe på prioriteringene innenfor Skytterstyrets 
fullmakter. Dersom utvalgets innstilling til finansieringsmodell med en større del av tilskuddet 
som driftstøtte blir fulgt opp og vedtatt, medfører det at DFS i større grad enn nå kan prioritere 
tilskuddsmidlene til ønskede aktiviteter for å nå organisasjonens mål. Dette vil eventuelt først bli 
gjeldende fra 2016, og drøftingene i denne saken tar utgangspunkt i gjeldende kriterier og 
retningslinjer for tilskudd. 
 
En takk til de samlagene som har tatt seg tid til å besvare høringen. Forhåpentlig vis er det mange 
flere som har drøftet Langtidsplanen, men som ikke har vesentlige innspill, og av den grunn 
avstår fra å sende inn sine kommentarer.  
 
Kommentarer til samlagenes høringssvar 
Follo skyttersamlag har hovedsakelig fokusert på kapittel 11 – økonomisk prognose. 
En eventuelt ny stilling på utdanningsavdelingen forutsetter videreutvikling av samarbeidet med 
Forsvaret, og er rettet mot nye kurs spesielt tilrettelagt for Forsvarets behov. 
Utdanningsavdelingen har i samarbeid med HV-staben utarbeidet ny fagplan for disse kursene. 
Stillingen vil hovedsakelig finansieres med øremerka prosjektmidler fra FD knyttet til 
gjennomføring av slike kurs, og midlene kan således ikke benyttes til andre tiltak. Dette 
prinsippet gjelder for alle prosjektmidler fra FD. 
 
Miljøpakkemidlene er også øremerka midler. Et frafall av øremerka midler til miljøpakketiltak 
tilsier at denne ordninga reduseres eller kuttes. Miljøpakkemidlene kan ikke benyttes til andre 
tiltak, slik at mindre inntekter som følge av redusert driftsstøtte ikke kan dekkes inn gjennom 
reduksjon i miljøpakketiltak. Administrasjonen ser at dagens prioritering ved mindre inntekter 
kan misforståes, og foreslår å ta bort dette punktet i prioriteringslista.  
 
Ammunisjonsbidrag foreslås tatt inn ved mer inntekter enn prognosen tilsier, siden ordning a per 
nå er fjernet som følge av redusert bevilgning. Ordninga er delvis erstattet gjennom 
tilskuddsordning fra Frifond. En eventuell reetablering av tilsvarende ordning som tidligere må 
finansieres med egne midler, og konkurrerer således ikke med tiltak som får prosjektstøtte fra 
FD.  
 
Reduksjon av stillinger på Skytterkontoret får konsekvens for tjenestenivået. De siste årene har vi 
gjennomført flere effektiviseringstiltak med mål å gjøre administrasjonens virksomhet så 
kostnadseffektiv som mulig, og bruke en større del av midlene til aktivitetsretta tiltak i samsvar 
med langtidsplanens målsettinger. Dette har vi i stor grad oppnådd, noe Solli -utvalget også har 
konkludert med i sin rapport. Etter administrasjonens mening bør både markedsretta arbeid og 
utdanningsavdelingen styrkes, men dette forutsetter mer inntekter.  
 



Ellers er det viktig å få etablert den regionale skytebanekontaktordninga som et bindeledd 
mellom Skytterkontoret og samlagenes skytebanekontakter. Alle landsdelskretsene har valgt sine 
kontakter, og første kurset ble avholdt i april. Utbetaling av ordinære banebidrag skal etter 
planen være á jour i 2015, slik at den midlertidige stansen i tilsagn kan oppheves dersom 
økonomien gir rom for dette.   
 
Østerdal skyttersamlag har mange gode innspill knyttet til gjennomføring av gjeldende plan. 
Samlaget har ikke konkrete innspill til endring av planen. Tiltaksplanen er det administrative 
verktøyet for gjennomføring av tiltak i langtidsplanen, og rapportering om status til styret.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen foreslår en tilpasning av kapittel 6 slik at planen blir mer konkret på hva DFS 
kan tilby som samfunnsaktør, jf. også Solli-utvalgets forslag til samfunnsoppdrag for DFS. Det er 
lagt inn et nytt punkt om hva DFS kan bidra med som samfunnsaktør, der vi fokuserer på 
skytebanestruktur, våpenkultur, folkehelse og samarbeid med Justis- og 
beredskapsdepartementet og politiet.  
 
Kapittel 11 – Økonomisk prognose – er revidert ut fra dagen økonomiske situasjon og tilpasset ny 
budsjettmal for DFS. Prognosen viser nå samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. 
Administrasjonen foreslår nye prioriteringer ved mer/mindre inntekter enn prognosen tilsier. 
Posten «Prosjekter» er balansert med nye inntekter (andre offentlige tilskudd og 
markedsinntekter). Posten er tenkt brukt til utviklingstiltak og andre prosjekter som 
organisasjonen ønsker, men er selvsagt avhengig av at vi får budsjetterte inntekter. Posten kan 
også vurderes brukt til ammunisjonsbidrag, jf. innspill fra Follo.  
 
Arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen er i forholdsvis god rute. Behandlinga av Solli-
utvalgets rapport er ikke klar før til høsten, og administrasjonen ser ikke at det er grunn til å 
endre noe i de øvrige kapitlene i planen. En fullstendig gjennomgang tas under utarbeidelse av ny 
langtidsplan for perioden 2016-2020, som legges fram på Skyttertinget i 2016.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2014:   
 
Følgende endringer vedtas i Langtidsplan 2012-2016 (endringer i kursiv tekst): 
 
Kapittel 5 Samarbeid med Forsvaret 
Punkt 5.2 a) endres til: Videreutvikle samarbeid mellom DFS og Forsvarets personell- og 
vernepliktssenter. 
 
Kapittel 6 Samfunnsaktør 
Revidert punkt 6.1 Styrke samarbeid med offentlige myndighetsorgan og politikere 
 
Mål: Større synliggjøring og anerkjennelse i samfunnet. 
 
Strategi: Prioritere ressurser til kontakt med offentlige myndigheter som forvalter DFS sine 
interesser, og ha jevnlig kontakt med politikere fra alle partier.  
 
 
 
 



Tiltak:  
a) Ha jevnlige møter med Forsvarsdepartementet og andre aktuelle departement for å 

tydeliggjøre og skape felles forståelse for vår samfunnsrolle som forsvarsorganisasjon og 
våpenopplærings-institusjon.   

b) Pleie og utvikle god kontakt med stortingsgruppene for saklig og god informasjon om DFS. 
c) Følge opp informasjonsstrategien på alle organisasjonsnivå når det gjelder kontakt med 

offentlige myndigheter og politikere, både regionalt og lokalt. 
d) Invitere politikere til våre arenaer – spesielt LS. 

 
Medansvar: Samlagene og skytterlagene  
 
Nytt punkt 6.2 Styrke DFS samfunnsrolle gjennom vårt bidrag som samfunnsaktør 
 
Mål:    Synliggjøre og tydeliggjøre DFS sitt samfunnsbidrag.  
 
Strategi: Være en synlig og aktiv tilbyder av tjenester til det norske samfunnet. 
 
Tiltak:  

a) Aktiv markedsføring av skytterlagene sine aktiviteter og behovet for desentraliserte 
skytebaneanlegg.  

b) DFS skal være allment kjent for utvikling av god våpenkultur i det norske samfunnet.  
c) Utvikle DFS som en viktig arena i forhold til folkehelsearbeidet gjennom samarbeid med 

regionale og lokale folkehelsekoordinatorer. 
d) Søke samarbeid med Justis- og beredskapsdepartementet for å synliggjøre DFS som en viktig 

beredskapsressurs, og samtidig videreutvikle samarbeidet med politiet.  
 
Medansvar: Samlagene og skytterlagene  
 
Kapittel 11 Økonomisk prognose, jf. ny budsjettmodell 

Tekst 
  Regnskap Budsjett Prognose Prognose Prognose Prognose 

  31.12.2013 2014 2015 2016 2017 2018 

Tilskudd fra FD   28 605 000 28 500 000 30 000 000 31 000 000 32 000 000 33 000 000 

Andre off. tilskudd   - - 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Omsetning salgsavd.   24 924 710 25 500 000 26 000 000 26 000 000 26 000 000 26 000 000 

Omsetning NST   2 335 343 2 455 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Kontingent skytterlag   1 860 880 1 816 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

Arrangementsavgifter   904 041 900 000 900 000 900 000 900 000 900 000 

Markedsinntekter   
  

500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Momskompensasjon   1 463 641 1 250 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 

Landslotteriet   
 

2 825 000 
 

2 800 000 
 

2 800 000 

Andre inntekter   1 107 105 700 000 700 000 700 000 700 000 700 000 

Sum inntekter   61 200 720 63 946 000 64 600 000 69 400 000 67 600 000 71 400 000 

    

      Administrasjon D 7 468 505 7 284 000 7 600 000 7 850 000 8 100 000 8 400 000 

Arrangementer A 3 688 743 3 225 000 3 700 000 3 800 000 3 900 000 4 000 000 

Medaljer, premier A 572 792 625 000 600 000 600 000 600 000 600 000 

Driftstilskudd org. ledd D 1 498 528 1 456 000 1 500 000 1 750 000 2 000 000 2 000 000 

Anleggsavdeling   
      

-   Ordinære bidrag D 3 963 616 4 730 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 



-   Miljøpakke Ø 5 710 010 5 000 000 5 500 000 5 500 000 5 500 000 6 000 000 

Utdanning A 3 244 537 3 696 000 3 700 000 4 200 000 4 200 000 4 200 000 

Ungdom/rekruttering A 2 246 410 2 519 000 2 600 000 2 700 000 2 800 000 2 900 000 

Ammunisjonsbidrag A 127 764 - - - - - 

Felt- og skifeltskyting A 527 106 800 000 800 000 800 000 800 000 800 000 

Info-/markedsføring 
D/
A 

1 929 697 2 532 000 2 700 000 2 700 000 2 800 000 2 900 000 

Prosjekter A 
 

- 1 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

Sum org. utgifter   30 977 708 31 867 000 34 700 000 36 900 000 37 700 000 38 800 000 

Kostnader salgsavd.   24 405 007 25 047 000 25 500 000 25 500 000 25 500 000 25 500 000 

Kostnader NST   2 483 980 2 455 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Kostnader IKT-
tjenester 

  1 591 142 1 305 000 1 600 000 1 600 000 1 700 000 1 700 000 

Andre 
kostnader/overf. 

  1 217 133 
     

Landslotteriet   
 

2 070 000 
 

2 100 000 
 

2 100 000 

Totale kostnader   60 674 970 62 744 000 64 300 000 68 600 000 67 400 000 70 600 000 

Resultat   525 750 1 202 000 300 000 800 000 200 000 800 000 

        Prosentvis fordeling Drift / Aktivitet / Øremerka for avmerka poster:  

 Fordeling utgifter   R 2013 B 2014 P 2015 P2016 P 2017 P2018 

Drift   44,9 % 46,2 % 44,5 % 43,2 % 43,8 % 43,4 % 

Aktivitet   36,7 % 38,1 % 39,6 % 41,9 % 41,6 % 41,1 % 

Øremerka (miljøpakke)   18,4 % 15,7 % 15,9 % 14,9 % 14,6 % 15,5 % 

        Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 

   1) Styrke kursvirksomheten retta mot Forsvarets behov (forutsetter finansiering over FD)  

2) Styrke kommunikasjons- og markedsretta arbeid (forutsetter markedsinntekter) 

 3) Ammunisjonsbidrag (kan vurderes under posten "Prosjekter") 
 

  4) Styrke Skytterkontorets IKT-ressurser 
   

  5) Styrke utdanningen av tillitsvalgte og skyteinstruktører i samlag og skytterlag  

  

        Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 

   1) Øke markedsinntekter 
 

     2) Redusere ordinære banebidrag 

     3) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og NJFF)  

  4) Innføre sentral medlemskontingent 

      
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 45/2014  Tingsak: Søknad om offentlig støtte 2016 

 
Skyttertingets behandling av budsjettsøknad om offentlig støtte er tradisjonelt søknad om støtte 
fra Forsvarsdepartementet (FD). Etter de siste års kamp om bevilgningene igangsatte Stortinget 
en gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytning til Forsvaret, og samfunnet for øvrig, 
samt hvordan offentlig økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres i framtida.  
 
Solli-utvalget overleverte sin rapport til FD tirsdag 8. april. Rapporten er til behandling i FD, og i 
skrivende stund er det ikke avklart hvordan den politiske behandlinga av rapporten vil bli.  
 
Utvalget har konkludert med at DFS fremdeles skal få sine bevilgninger over forsvars-budsjettet, 
og at enkeltprosjekter som naturlig relaterer seg til andre departement kan søkes som 
prosjektmidler fra disse. En eventuell utvidelse av samfunnsoppdraget kan medføre økt behov for 
ressurser. Utvalget mener at Justis- og beredskapsdepartementet (JD) må bidra til finansiering 
dersom det forventes tjenester fra DFS. Dersom tjenestenes omfang og varighet går utover det 
som kan betraktes som prosjektstøtte, må JD bidra med grunnstøtte (driftstøtte) til 
organisasjonen. 
 
Dagens ordning der Skyttertinget vedtar spesifisert budsjettsøknad ca. to år fram i tid passer 
dårlig med søknadsrutinene fra FD, og stadige endringer av kriterier. Kriteriene og retningslinjene 
er delt mellom drifts- og prosjektstøtte, der prosjektene er relatert til aktiviteter som må 
spesifiseres hver for seg i egne prosjektsøknader. Dette gjelder for vår del arrangement, 
utdanning, ungdoms- og rekrutteringsarbeid, feltskyting, skifelt- og skogsløp med skyting samt 
miljøpakkemidlene. I ressursdialogmøtet med FD 25. april ble det presisert at gjeldene 
retningslinjer og kriterier må legges til grunn for søknad om offentlig støtte 2015, så lenge Solli-
utvalgets rapport er til behandling. Vi må i denne saken legge til grunn de samme kriteriene for 
søknad om midler i 2016, selv om det trolig blir endringer før søknadsfrist ca. 1. juni 2015.  
 
DFS er tydelige på at dagens ordning med prosjektstøtte ikke er tilpasset DFS sin praktiske 
virksomhet, og medfører en detaljstyring av organisasjonens aktiviteter og bruk av midler. 
Organisasjonen får slik sett liten frihet til styring av tildelte midler for å nå organisasjonens mål. 
Solli-utvalget anbefaler også en modell med større grad av grunnstøtte (driftstøtte), der 
organisasjonens faste aktiviteter tildeles grunnstøtte istedenfor prosjektstøtte for å sikre større 
forutsigbarhet.  
 
Dagens regjering har i Sundvollen-erklæringen1 uttalt at vilkårene for frivillige organisasjoner skal 
bedres, de økonomiske ordningene skal styrkes, og at reglene skal gjøres enklere og mindre 
byråkratisk. Det pågår for tida en prosess der departementene ser på en samordning av 
begrepsbruk og en forenkling av tilskuddsordningene, som for så vidt også er i samsvar med Solli-
utvalgets anbefalinger. 
 
Som bakgrunn for budsjettsøknaden er gjeldende tilskuddsordning til frivillige organisasjoner og 
virksomhet over forsvarsbudsjettet (kapittel 1719, post 71) er beskrevet sl ik av FD: 
 
«Målet med tilskuddsordningen 
Forsvarsdepartementet ønsker å stimulere til økt kunnskap om og forståelse for norsk sikkerhets - 
og forsvarspolitikk, og at samfunnet bidrar til, og støtter opp under Forsvarets mål og 
prioriteringer. Organisasjoner og virksomhet som støtter opp om Forsvarets oppgaver eller bidrar 
til å styrke befolkningens kunnskap og forståelse av norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk, kan 
                                                           
1 Politisk plattform for en regjering utgått av Høyre og Fremskrittspartiet. Sundvollen, 7. oktober 2013. 



søke midler over Forsvarsdepartementets budsjett, kapittel 1719 Fellesutgifter og tilskudd til 
foretak under Forsvarsdepartementet, post 71 Overføring til andre. Tildelingen skjer etter gitte 
kriterier. 
 
Målgrupper 
Tilskuddsordningen er i hovedsak ment for medlems-, interesse- og frivillige organisasjoner, og 
andre ikke- offentlige aktører. I praksis vil dette bety to hovedgrupper: 
 

 Gruppe 1: Organisasjoner og virksomhet som har som hovedmål å drive 
forsvarsrelatert virksomhet. 

 Gruppe 2: Organisasjoner og virksomhet som planlegger å iverksette prosjekt som er 
relevant for Forsvaret eller norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk. Dette kan være film- 
og bokprosjekter, utstillinger og arrangementer, medietiltak og andre aktiviteter som 
vil bidra til å kommunisere sikkerhets- og forsvarspolitiske temaer, eller på annen måte 
bidra til engasjement omkring Forsvaret og norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk.  
 

Gruppe 1: Drifts- og prosjektstøtte til organisasjoner som har som hovedmål å utøve 
forsvarsrelatert virksomhet. 
Driftsstøtte kan gis til faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. 
Prosjektstøtten knyttes til organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå organisasjonens 
mål. I vurderingen av søknadene, legger Forsvarsdepartementet stor vekt på at organisasjonene 
har gode prosjektbeskrivelser og klare mål for sin virksomhet og sine prosjekter, og at 
prosjektene og aktivitetene for øvrig faller inn under de gitte kriteriene for tildeling av tilskudd.  
 
Annen prosjektstøtte (Gruppe 1 og 2) 
Forsvarsdepartementet tildeler annen prosjektstøtte to ganger i året. Muligheten for å søke kun 
prosjektstøtte er særlig relevant for virksomheter under gruppe 2. Alle virksomheter som 
planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for Forsvaret eller norsk forsvars- og 
sikkerhetspolitikk kan søke.  Se eksempler på prosjekter under «Målgrupper». 
 
Organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet (gruppe 1), kan søke 
støtte til prosjekter som ikke kunne forutsees ved søknadsfristen for drifts- og prosjektstøtte. 
Prosjektene det søkes støtte til må være konkrete og tidsavgrensede aktiviteter eller 
arrangementer, og falle inn under de gitte kriteriene for tilskudd. 
 
Kriterier 
Følgende kriterier for tildeling av støtte vektlegges: 
 

 Prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet. 

 Prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret. 

 Prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid. 

 Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt. 

 Dagsaktuelle og prioriterte saker. 

 Prosjekter som fremmer Forsvarets forankring. 

 Prosjekter som bidrar til ivaretakelse av veteraner. 

 Prosjekter som ikke dupliserer eller konkurrerer med Forsvarets egen virksomhet. 

 Prosjekter som fremmer samarbeid mellom organisasjoner og dermed medfører 
synergieffekter. 

 Prosjekter som fremmer rekruttering av kvinner. 
 



Generelt om vurdering av prosjektstøtte 

Prosjektstøtte vil normalt betinge en egeninnsats, med mindre en vurdering av 

prosjektet/organisasjonen tilsier noe annet. 

 

Prosjektstøtten skal i hovedsak benyttes til selve aktiviteten. Det vil vurderes individuelt hvorvidt 

prosjektstøtten også skal omfatte prosjektbaserte lønns- og driftsutgifter. Dette skal begrenses til 

det strengt nødvendige og behovene må være godt dokumentert i søknaden. 

 

Krav til søker 

Organisasjonene som søker støtte må være registrert i Brønnøysundregisteret.  

 

Søker må utarbeide målsettinger og indikatorer for måloppnåelse for aktiviteter og prosjekter det 

søkes støtte til. Det settes høye krav til realistisk ambisjonsnivå og forsvarlig forvaltning av 

tildelte midler. Videre vektlegges det god planlegging av virksomheten og at kostnadene står i 

forhold til driften/tiltakets mål og antatte effekt. Budsjett må legges frem. 

 

Oppfølging og kontroll 

Tilskuddsmottakere må rapportere til Forsvarsdepartementet om gjennomføring og resultater. 

Regnskap attestert av statsautorisert revisor må legges frem. 

 

Vi gjør oppmerksom på at Forsvarsdepartementet kan kreve innsyn i regnskapet for tildelte 

midler for å kontrollere at midlene nyttes etter forutsetningene, jf. Reglement for økonomistyring 

i staten, § 15. Riksrevisjonen kan kontrollere bruken av midlene, j f. Bevilgningsreglementet § 10 

og Lov om Riksrevisjonen § 12, tredje ledd. Dersom midlene ikke er brukt i samsvar med 

retningslinjer, kriterier og tildeling, eller måloppnåelsen ikke ansees som tilfredsstillende, vil 

dette kunne få konsekvenser for eventuell fremtidig tildeling. 

 

Evaluering 

Evaluering og utvikling av ordningen er en kontinuerlig prosess. Som en følge av dette må det 

påregnes at det kan gjøres endringer i regelverk og retningslinjer fra et budsjettår til det neste 

som kan endre prioriteringer og utfall av søknadene.» 

 
Administrasjonens drøfting 
I løpet av 2014 vil gjennomgangen av DFS forhåpentligvis avklare vårt framtidige oppdrag i 
forhold til både Forsvaret og samfunnet for øvrig, og offentlig finansiering av dette. Det synes å 
være bred politisk enighet om at organisasjonen trenger større forutsigbarhet i finansiering av 
våre forsvars- og samfunnsoppgaver. Samtidig ser vi på muligheter for nye inntektskilder til 
organisasjonsutvikling og aktiviteter som vi ønsker å videreutvikle med mindre offentlige tilskudd. 
I 2016 vil vi trolig få et budsjett med en bredere finansiering enn tilfellet er i dag. 
 
Slik situasjonen er nå mener administrasjonen at det i framtida er mer formålstjenlig å behandle 
økonomisk prognose økonomidelen av langtidsplanen på Skyttertinget. Dersom vi i framtida 
søker flere finansieringskilder, også markedsinntekter, vil en slik modell bli mer relevant og 
oversiktlig for Skyttertinget. Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede 
føringer for hvilke aktiviteter som skal prioriteres i god tid før styret starter sitt budsjettarbeid, 
som sammen med prognosen danner grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler 
påfølgende år. 
 
 



Planlagt virksomhet 2016 
Planlagt virksomhet i 2016 tar utgangspunkt i vårt gitte oppdrag (grunnreglene) og vedtatt 
langtidsplan. Langtidsplanen inneholder 6 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2012 
– 2016:  
 

- Samarbeid med Forsvaret 
- DFS rolle som samfunnsaktør 
- Ungdom og rekruttering 
- Utdanning og kompetanse 
- Arrangement- og anleggsutvikling 
- Organisasjon og økonomi 

 
Langtidsplanen skal rulleres på Skyttertinget 2014. I budsjettsøknaden for 2016 fokuseres det på 
gjennomføring av satsingsområdene med vedtatte tiltak, miljøpakkemidler og bidrag til sikring av en 
desentralisert skytebanestruktur som er fundamentet for utøving av aktiviteten i DFS. Søknad om 
driftsstøtte inneholder tradisjonelt utgifter til administrasjon, anleggsvirksomheten, informasjon og 
markedsføring samt støtte til samlag og landsdelskretser. Prioritering av prosjekter følger av 
langtidsplanen og økonomisk prognose.  
  
1. Samarbeid med Forsvaret 
DFS søker gjennom satsingsområdene i langtidsplanen å legge forholdene best mulig til rette for vårt 
virksomhetsområde.  
 
I Solli-utvalgets rapport framgår det at samarbeidet med DFS har vært og er av stor betydning for 
Forsvaret, både operativt og økonomisk. Gjennom DFS’ grunnregel § 1-11 og samarbeidsavtale 
mellom DFS og Heimevernet (HV) gis Forsvaret rett til å inngå avtale med skytterlagene om bruk 
av skytebanene. For HV er samarbeidet og avtalene med DFS avgjørende for et desentralisert 
trenings- og øvingskonsept. Tilgangen til lokale baner og infrastruktur for trening og øving sparer 
ressurser, ved at tiden mannskapene er inne til tjeneste utnyttes optimalt og kravet til 
lokalkunnskap ivaretas. Et økt bidrag fra HV til samfunnet i forbindelse med beredskap og 
krisehåndtering, vil øke behovet for et tett samarbeid om bruk av skytebaner og skytterhus.  
 
Til tross for utviklinga av Forsvaret mot økt profesjonalisering, er førstegangstjeneste i operative 
avdelinger avgjørende for å ha et godt grunnlag for rekruttering. Den motivasjon, de holdninger 
og ferdigheter soldatene har med seg inn til førstegangstjeneste er av stor betydning for 
Forsvaret. Gjennom sitt ungdomsarbeid utvikler DFS gode holdninger og motiverer for tjeneste 
innenfor de ulike forsvarsgrenene, i tillegg til å utvikle gode skyttere. Spesielt rekruttering av 
jenter har et potensiale, ettersom ca. 25 % av DFS’ 13 000 medlemmer under 18 år er jenter.  
 
DFS ønsker å styrke det forpliktende samarbeidet med Forsvaret gjennom flere utdannings- og 
rekrutteringstiltak samt videreutvikling av avtalene om bruk av baner/bygningsmasse. DFS har over 
flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. DFS har gjennom 2014 
videreutviklet samarbeidet med spesielt tilrettelagte kurs for Forsvarets personell i opplæring på 
HK416. Vi ser at også et behov for bedre informasjon om DFS virksomhet til Forsvaret generelt.  
 
DFS har inngått en intensjonsavtale med Forsvarets personell- og vernepliktssenter (FPVS) der 
DFS, som støtteorganisasjon for Forsvaret, skal støtte FPVS med å rekruttere etterspurt 
kompetanse til totalforsvaret. Hensikten med samarbeidet er blant annet å utnytte hverandres 
kompetanse og øke kunnskapen om hverandres virksomhet, samt tilrettelegge for rekruttering til 
tjeneste og utdanning i Forsvaret. DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige 
skyttere, som er spesielt interessant med hensyn til rekruttering av personell til Forsvaret.  



 
Langtidsplanen har en målsetting om å gjøre DFS mer kjent for veteraner i Forsvaret, og vi vil i 
perioden søke samarbeid med veterantjenesten om gjensidig informasjonsvirksomhet.  
 
2. DFS som samfunnsaktør 
Et sentralt satsingsområde i langtidsplanen er å tydeliggjøre og synliggjøre DFS sin viktige 
samfunnsrolle mot offentlige myndigheter og politikere. Solli-utvalget har konkludert med at DFS 
er av vesentlig betydning ikke bare for Forsvaret, men også for samfunnet for øvrig. Den 
desentraliserte skytebanestrukturen er en forutsetning for at det kan utøves organisert 
våpenopplæring, og at skyting kan foregå i organiserte og kontrollerte former over hele landet. 
DFS er i kraft av sin størrelse, utbredelse og kompetanse, samt med sitt brede tilbud om 
våpenopplæring og fokus på våpensikkerhet, en viktig aktør for utvikling av god våpenkultur i 
Norge. 
 
En desentralisert skytebanestruktur er også av stor betydning for jegerne og viltforvaltningen i 
Norge. Årlig gjennomføres det ca. 70-80 000 av totalt ca. 100 000 skyteprøver for storviltjegere 
på skytterlagenes baner.  
 
DFS bør delta aktivt i utforming av lovverk rundt våpeninnehav og -bruk. Grunnet sin utbredelse 
og store medlemsmasse bør DFS ha en sentral plass i formidling av kunnskap om regelverket. 
 
Noen skytterlag har samarbeid med politiet om bruk av skytebaner. Økt fokus på bevæpning og 
våpenopplæring i politiet gjør at det bør etablereres et mer formalisert samarbeid med 
Politidirektoratet (POD) knyttet til bruk av skytebaner, og samarbeid om opplæring i 
skyteferdigheter. 
 
DFS tilbyr et bredt spekter av skyteaktiviteter med rifle. Et stort antall trenings- og 
konkurranseaktiviteter brukes som virkemiddel for å nå de mål som er beskrevet i 
formålsparagrafen. Det unike med skytesporten i DFS er at både kvinner og menn, jenter og 
gutter, konkurrerer i samme klasser. Dette, kombinert med at skyting er en aktivitet man kan 
utøve hele livet, gir et helt særegent miljø i DFS. Samholdet er sterkt, på tvers av  kjønn, 
generasjoner og sosial status. Livsløpsverdien og miljøet er organisasjonens viktigste bidrag til 
folkehelsa, og verdien kan videreutvikles. 
 
DFS vil videre arbeide for å styrke vår synliggjøring og samfunnsengasjement gjennom å 
videreutvikle Landsskytterstevnet som organisasjonens flaggskip, og ha et aktivt forhold til 
media. Skytingens Dag skal revitaliseres som en arena for markedsføring av DFS som 
organisasjon.  
 
3. Ungdom og rekruttering 
Skytterstyret ønsker gjennom langtidsplanen å gjennomføre flere tiltak for å styrke rekrutteringa. 
Dette gjelder særlig lederutvikling, aktivitetsstøtte samt kurs og samlinger for tillitsvalgte.  
 
De øvrige breddetiltaka – som Skyteskoler, Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket og skolenes landskonkurranse i geværskyting – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir 
støtte til rekrutteringa til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner til 
tjeneste i Forsvaret.  
 



DFS vil sterkt framheve den holdningsskapende virksomhet som ligger i bunnen for all 
skyteaktivitet. Skytterne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for 
opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv skytter i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll. Skytterstyret vil således arbeide for 
å gjeninnføre ordninga med ammunisjonsbidrag spesielt retta mot skyttere under 18 år for å 
styrke rekruttering av ungdommer. Administrasjonen har en dialog med FD om ordninga, også 
eventuelle endringer i innretning av ordninga.  
 
4. Utdanning og kompetanseutvikling 
Langtidsplanen legger opp til en satsing på kompetanseutvikling i hele organisasjonen, noe som også 
medfører et visst økonomisk løft for utdanningsavdelingen. Hovedmålet for kompetanseløftet er at 
flest mulig skyttere skal rekrutteres gjennom motiverte og kvalifiserte tillitsvalgte som tilrettelegger 
optimalt for økt aktivitet i alle DFS sine disipliner.  
 
Satsingen på rekruttering av instruktører og tillitsvalgte gjennom styrking av kurstilbudet er sentralt i 
den fornyingsprosessen DFS er inne i. Dette gjenspeiler seg i alle satsingsområder i langtidsplanen, 
der eksempelvis skytebanekontaktordninga er styrket med regionale skytebanekontakter som får 
ekstra opplæring og oppfølging fra kontorets anleggsavdeling.  
 
Organisasjonen har innført nytt administrasjonsprogram og nye web-løsninger som kontinuerlig 
videreutvikles. For å utnytte systemene trengs det god opplæring og oppfølging, og her vil samlagas 
IT-kontakter bli sentrale i den videre utviklinga.  
 
Forutsatt at kursvirksomheten rettet mot Forsvarets behov øker som forventet, innebærer 
langtidsplanen en ekstra stilling fra 2015. I første omgang tenkes stillingen etablert som 
prosjektstilling over to år i samarbeid med HV. Vi planlegger å søke om ekstra prosjektstøtte til denne 
i perioden 2015-16 etter nærmere dialog med HV. 
 
5. Arrangement- og anleggsutvikling 
Landsskytterstevnet er organisasjonen sitt utstillingsvindu, og vår viktigste arena for å vise fram hva 
DFS er og står for. Gjennom tettere samarbeid med arrangør og flere utenomsportslige opplevelser 
ønsker vi å videreutvikle Landsskytterstevnet som et sportslig mønsterarrangement i DFS sin regi.   
 
For å heve den generelle standarden på arrangement og forhåpentligvis å gjøre disse mer attraktive 
ønsker Norges Skytterstyre å gjennomføre konkrete tiltak rettet mot videreutvikling av våre 
arrangementer. Tiltakene retter seg særlig mot framtidige TV-konsept slik at arrangement også 
utenfor Landsskytterstevnet kan gjøres attraktive for TV-ruta. I en framtid med muligheter for mer 
kommersiell finansiering av spesielt LS er det særdeles viktig å bli mer synlige i medieverden.  
 
Skytterstyret ønsker også å rette fokus mot våre feltmessige øvelser. Skyttertinget vedtok i 2013 
handlingsplan for feltskyting som inneholder flere konkrete tiltak for å øke aktiviteten.  
 
Skytebaner/anlegg 
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca. en tredjedel til anleggssektoren. Av disse 
midlene er ca. 5-6 mill. kr. øremerka til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med høyt 
støynivå, såkalte miljøpakkemidler. Tiltakene planlegges videreført i mange år framover. 
Intensjonen med prosjektet er å verne eksisterende virksomhet mot avvikling som følge av 
skjerpede krav til støyutslipp og støykonsesjonsbehandling innført i 1993. DFS samarbeider med 
Miljødirektoratet utvikling av skytebaneregister som vil gi både DFS sentralt og 



skytebanekontaktene bedre oversikt på status for skytterlagenes skytebaner. Det er innført en 
ordning med regionale skytebanekontakter som skal bidra til bedre oppfølging av samlagenes 
skytebanekontakter. Disse vil også bli en kompetanseressurs for Skytterkontoret. 
 
Vi har satt opp en 4-års plan som følger søknaden om offentlig støtte. FD har gitt positive signal 
på en mer langsiktig vurdering av miljøpakkeanlegg, noe som kan sikre bedre 
gjennomføringsevne.  
 
For å holde økonomiske rammer innen anleggssektoren har Norges Skytterstyre fra januar 2012 
innført midlertidig stopp i tilsagn av ordinære banebidrag. Dette som følge av et etterslep i 
utbetaling av bidrag. I løpet av 2015 er vi etter planen à jour med utbetaling av til sagn, slik at den 
midlertidige stoppen kan oppheves forutsatt at det er økonomi til å fortsette med ordninga.   
 
DFS har betydelige kostnader til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende 
baner eller å bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Et økende press for flytting av baner vekk fra 
boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Vi ser det som særdeles 
viktig å opprettholde denne spisskompetansen.  
 
Med dagens strenge rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å 
beholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning i samfunnet. Solli-utvalget er i sin anbefaling tydelige på 
viktigheten av å opprettholde en desentralisert skytebanestruktur, også relatert til Forsvarets behov. 
I langtidsplanen har vi lagt til grunn at det skal være en skytebane innen rimelig reiseavstand, for å 
opprettholde og styrke aktiviteten.  
 
Elektronisk målmateriell  
Etter framdriftsplanen skal nytt målmateriell for feltskyting, stang- og felthurtigskyting være klart 
til LS 2015. Overgangen til elektronisk målmateriell med tilhørende publikumsløsninger på LS vil 
koste DFS ca. 2,5 mill. kr. Kostnaden tas inn som avskrivning over 10 år, og belastes arrangement. 
Avskrivningskostnad må finansieres med egne midler.  
 
6. Organisasjon og økonomi 
Rammebetingelsene er delvis synliggjort gjennom bevilgningen over Statsbudsjettet de siste to årene. 
Solli-utvalget anbefaler at denne rammen legges til grunn for framtidig støtte, justert med 
kompensasjon for lønns og prisstigning. I tillegg har vi tatt kontakt med andre departement for om 
mulig å kunne få støtte til deler av virksomheten som FD har signalisert mindre støtte til. 
Administrasjonen håper at gjennomgangen av DFS sin framtidige forsvars- og samfunnsrolle vil gi 
større forutsigbarhet offentlig støtte framover. 
 
For å utvikle organisasjonen og aktivitetene våre videre er DFS likevel avhengig av nye, frie inntekter. 
Norges Skytterstyre har vedtatt omdømme- og merkevarestrategi, og skal utvikle ny 
kommunikasjonsstrategi og handlingsplan for markedsinntekter. Utvikling av digitale verktøy for 
kommunikasjon og publisering på mobile enheter er en del av denne strategien. Den mobile 
løsningen (app) blir lansert på Landsskytterstevnet i Sandnes. 
 
Som tidligere nevnt i saksutredninga vil det trolig bli endring i finansieringsmodellen i 2016 som følge 
av Solli-utvalgets rapport. Det er likevel viktig å prioritere hvilke aktiviteter DFS skal satse på 
framover, og hvordan Skyttertinget ønsker å bruke tilgjengelige midler best mulig.  
 
I budsjettsøknaden blir prioriterte aktiviteter i langtidsplan og justert økonomisk prognose lagt til 
grunn i søknad om ordinær støtte. Prognosen tar utgangspunkt i de siste års bevilgninger og Solli -



utvalgets anbefaling om framtidig offentlig støtte. Den samlede søknadssum om ord inære 
offentlige midler for 2016 blir da 32 mill. kr, som fordeles mellom på drift og prosjektstøtte. I 
tillegg kommer tidsavgrensede og nye prosjekter som det kan søkes egne midler til.  

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak på 
Skyttertinget 2014: 
 

Det søkes om offentlige tilskudd på kr 32 000 000 for år 2016. Norges Skytterstyre får fullmakt til 
å tilpasse søknad til FD om drift- og prosjektstøtte i samsvar med langtidsplan og føringer som er 
gitt i langtidsplanenes økonomiske prognose.  Norges Skytterstyre får videre fullmakt til å søke 
andre finansieringskilder om offentlig støtte.  

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2014 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonenes forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 46/2014  Sakliste til Skyttertinget 2014 

 
Skyttertinget 2014 avholdes på Quality Residence Hotel lørdag 2. august 2014 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Saklisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding for 2013 

3. Årsregnskap for 2013 med årsberetning 

4. Forslag om endring av formålsparagraf 

5. Forslag om endringer i DFS lover 

6. Søknad om tildeling av LS 2018 

7. Rullering av Langtidsplan 2012-2016         

8. Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på LS 

9. Forslag om endring av regelverk for linksskyttere 

10. Forslag om at sammenslåing av samlag og endring av samlagsgrenser delegeres til Norges 

Skytterstyre   

11. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

12. Søknad om offentlig støtte 2016 

13. Valg 

 
I forbindelse med sak 4 vil det bli anmodet om at Arne Solli, som leder i Solli-utvalget, får holde et 
innlegg om Solli-utvalgets arbeid, herunder orientere om utvalgets forslag til ny formålsparagraf 
for DFS. 
 
I forbindelse med utarbeidelse av ny kommunikasjonsstrategi for DFS, vil det bli anmodet om at 
Jacob Lund, som i denne sammenheng er engasjert av DFS, får redegjøre for dette arbeidet. 
 
 
 



 Sak 47/2014  Ny kinnstøtte til Sauer 200 STR 

 
Det over tid vært etterlyst en kinnstøtte som er lettere regulerbar til Sauer 200 STR. Særlig har 
dette vært tema ved bruk av lagsvåpen. Her nyttes den samme riflen av forskjellige skyttere flere 
ganger i løpet av en kveld. 
 
Nordisk teknisk utvalg (NTU) har i en periode arbeidet med dette tema sammen med SIG Sauer. 
Norges Skytterstyre er informert om arbeidet, og til en viss grad utviklingen. 
SIG Sauer har nå ferdigstillet en ny kinnstøtte som er lettere å regulere og som NTU anbefaler 
montert på alle 200 STR rifler.  
Den nye modellen har en meget rask høyderegulering, mens regulering i side, tilting og 
fram/tilbake forflytning i lengderetningen er som før. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har fått seg forelagt den endelige prototypen av ny kinnstøtte, som o gså tas 
med til styremøtet. Dette synes å være en vesentlig forbedring, særlig for lagsvåpen som skal 
kunne nyttes av skyttere med store anatomiske forskjeller. Teknisk sett ansees dette å være en 
klar forbedring av våpenet.  Pr 19.mai 2014 bekrefter Sauer at den nye kinnstøtten ikke vil 
påvirke våpenets pris. Noe som også har vært NTU’s utgangsposisjon i forhandlinger med SIG 
Sauer om den økonomiske side av saken.  
 
All den tid kinnstøtten lett kan reguleres i høyden vil nok skyttere ønske å benytte seg av  denne 
mulighet i en og samme konkurranse/gjennomføring av standard program med flere stillinger. 
Dette er iht. gjeldende regelverk ikke tillatt (Skytterboka 6.114 Kinnstøtte). 
 
Dagens regulering ”kinnstøtten kan ikke flyttes i løpet av en sammenhengende skyting” er en arv 
fra internasjonal skyting. Dette trenger ikke DFS å ta hensyn til. Det er i tillegg administrasjonens 
vurdering at kontrollregimet av dagens regelverk vil bli for omfattende og krevende dersom ny 
kinnstøtte godkjennes samtidig som regelverket beholdes. 
 
Administrasjonen konkluderer med at den nye kinnstøttemodellen er en klar forbedring av Sauer 
200 STR. For å unngå et omfattende kontrollregime anbefales det også at DFS tillater flytting av 
kinnstøtten i sammenhengende konkurranser/program og at regelverket endres ved å stryke 
andre setning i pkt. 6.114 Kinnstøtte i Skytterboka.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
1. Ny modell av kinnstøtte til Sauer 200 STR godkjennes.  
2. Skytterbokas pkt. 6.114, andre setning, strykes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 48/2014  Plan for utdanningsvirksomheten 2015 

 
Det vises til notat i styremøte i mai om endrede tidspunkt og organisering av den sentrale 
kursvirksomheten. 
 
Forslag til normaltidspunkter for den sentrale kursvirksomhet i perioden 2015 - 2017:  
 

2. helgen i januar Kurs for nye tillitsvalgte.  
4. – 6. helg Regionale seminar  
Mars Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 
April Skyteinstruktørkurs 1 DFS/HV. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Østlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Sørlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Vestlandet. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Midt-Norge. 
Juli Stang- og felthurtigskytingskurs for kvinner, Nord-Norge 
Sept. Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 
Oktober Skyteinstruktørkurs 2 DFS/HV. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Østlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Sørlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Vestlandet. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Midt-Norge. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1a, Nord-Norge. 
Nov. Skyteinstruktørkurs 1 for Forsvaret. 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 

1) Normaltidspunkter for følgende sentrale kurs endres for å bli bedre tilpasset DFS 
årssyklus, valgperiode og aktiviteter slik: 

 Kurs for nyvalgte arrangeres primært andre helgen i januar.  

 Regionale seminar legges normalt til perioden 4. – 6. helgen etter nyttår.  

 Instruktørkurs 1a for landsdelene arrangeres i oktober/november. 
 

2) Turnus for regionale seminar endres slik at det blir ett årlig seminar etter denne rullering:  

 2015: Midt-Norge og Nord-Norge landsdeler. 

 2016: Østlandet og Sørlandet landsdeler. 

 2017: Midt-Norge, Nord-Norge og Vestlandet landsdeler.  
 

3) Samlagsinstruktører deltar i Regionale seminar i perioden 2015 – 2017. 

 Dette som et alternativ til instruktørkurs 3. Kostnader omfordeles fra kurs 3 til RS 
innenfor de siste års rammer. Deler av RS benyttes som arbeidsforum med drøfting 
og planlegging av hvordan styrke rekrutteringen i det respektive samlag.  

 
4) Møte/kurs for regionale skytebanekontakter samlokalisert med RS. 

 Dette for å presentere ordningen for samlagene, og for å bli kjent på tvers av  
samlagene. Utgifter dekkes over DFS anleggsbudsjett.   

 
 

 



5) Intensivere det sentrale tilbudet til ett årlig instruktørkurs 1a i hver landsdel.  

 Det vil si en økning fra 2 til 5 årlige kurs til en ekstra kostand for DFS på ca. 150 000 
kroner. 

 
6) Det søkes i januar 2015 til FD om midler til en egen prosjektstilling som primært skal ta 

seg av kontakt med- og oppfølging av DFS sin virksomhet knyttet mot Forsvaret og 
Forsvarets avdelinger.  

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 49/2014  Budsjettjustering 2014 

 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til budsjettjustering. Budsjettjusteringen gje lder Norsk 
Skyttertidende (NST), IKT-løsninger og finansinntektene. 
 
Regnskapet for Norsk Skyttertidende for 2013 viser et underskudd på ca. kr 149.000. I et første 
forsøk på å bedre balansen i 2014 må enkelte av kostnadspostene reduseres, dels for å redusere 
de totale kostnadene men også for å tilpasse kostnadsnivået på andre enkeltposter for å kunne 
gjennomføre den aktiviteten som kreves for å produsere 6 utgivelser i 2014.  Administrasjonen 
ser det ikke som noe alternativ å øke abonnementsinntektene gjennom økning i 
abonnementsprisen. 
 
Regnskapet for IKT-løsninger viste i 2013 et overskudd på ca. kr 270.000.  Dette var nesten kr 
200.000 mindre enn forutsatt i budsjettet, noe som i hovedsak skyldtes merbruk av 
konsulenttjenester til feilrettinger samt forbedre tjenestene som tilbys skytterlagene i ”Mitt 
DFS”.  Budsjettet for 2014 må også her justeres for å gi rom for å bruke mer midler på 
konsulenttjenester samt ta høyde for kostnader som vil påløpe, men som ikke er hensyntatt i 
budsjettet.   
 
Det er budsjettert med kr 400.000 i finansinntekter.  Regnskapet for 2013 viste ca . kr 155.000, 
dvs. at anslaget i utgangspunktet er for høyt. 
 
Administrasjonens drøfting 
Norsk Skyttertidende: 
Norsk Skyttertidendes kostnader med drifting av eksterne systemer (i første rekke 
abonnementsregister og reiseregningsportal) beløper seg årlig til kr 15.000.  Dette er ikke 
hensyntatt i tidligere budsjetter og heller ikke i vedtatt budsjett for 2014.  Økningen dekkes inn 
ved å sette kr 0 i postene til anskaffelse av utstyr samt redusere utgiftene til markedsføring samt 
ved justering av andre poster.   
 
Reduksjon i annonseinntekter er foreløpig korrigert litt ved å redusere utgifter til produksjon og 
distribusjon etter regnskapstallene 2013. Her jobber vi med en ytterligere reduksjon av 
trykningsutgifter gjennom reforhandling av avtale. Administrasjonen vil i løpet av året kjøre en 
anbudskonkurranse på trykking av NST (etter at endelig framtid for NST er vedtatt).  
 
 
 



IKT-løsninger: 
Gjennomgang av inntektssiden viser at vi kan øke budsjettet for salgsinntekter med kr 84.000 i 
forhold til vedtatt budsjett.  Årsaken til dette er at det er blitt drøyt 50 abonnenter på 
hjemmeside-løsningen til Episerver.  
 
Kostnadssiden er økt med kr 95.000 der den største økningen er gjort i enkeltpostene lisenser for 
videresalg (kr 60.000), konsulenthonorarer EDB (kr 120.000) og ansvarsforsikring (kr 50.000).  
Økningen er finansiert ved reduksjon i andre enkeltposter uten at dette i vesentlig grad fører til 
svekkelse av den tjenesteytelsen som prosjektet skal gi til skytterlag og skyttersamlag.  Sammen 
med økningen i salgsinntektene vil budsjettendringen ikke føre til større nedgang i det 
budsjetterte resultatet enn kr 11.000. 
 
Finansinntektene: 
Administrasjonen skal ha den årlige dialogen med vår kontakt i Danske Bank AS i nær fremtid.  
Der vil vi forsøke å forhandle oss til en bedre avkastning på særvilkårskonto og garantikontoer 
som pr dags dato gir oss 1,4 %.  En vil i tillegg drøfte muligheten for plassering i såkalte 
rentefond, en plassering som heter seg å være uten risiko, men som kan gi noe høyere avkastning 
enn den vi har pr dags dato.  En eventuell økning i finansinntektene som følge av dette vil neppe 
gi kr 400.000, men ligge nærmere kr 250.000. 
 
Sammendrag av endringene i budsjettene 

 Oppr. res Justert res Endring 

Norsk Skyttertidende 0 0 0 

IKT-løsninger 511.100 500.000 -11.000 

Finansinntekter 400 000 250.000 -150 000 

Sum endring   -161.000 

Totalresultat opprinnelig budsjett   1.202.000 

Totalresultat endret budsjett   1.041.000 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst 
Regnskap Budsjett Justert 

Endring 
2013 2014 

budsjett 
2014 

    
 

Note 11 Budsjett for Norsk Skyttertidende 
  

 
     

 
Inntekter 

    

 
Annonseinntekter 361 143 475 000 430 000 -45 000 

 
Abonnementsinntekter 1 974200 1 980000 1 980000 

 

 
Sum driftsinntekter 2 335343 2 455000 2 410000 -45 000 

     
 

 
Utgifter 

   
 

 
Trykningsutgifter 570 000 600 000 575 000 -25 000 

 
Porto- og distribusjon 424 319 450 000 440 000 -10 000 

 

Sum produksjons-
/distribusjonskost 994 319 1 050000 1 015000 

 
-35 000 

     
 



 
Lønnskostnader 970 203 1 000000 1 000000 0 

     
 

 
Annen kostnad 

   
 

 
Driftsavtaler 15 119 

 
15 000 +15 000 

 
Inventar, kontormaskiner osv 34 890 10 000 0 -10 000 

 
Revisjonshonorar 17 763 20 000 20 000 

 

 
Andre honorarer 58 417 20 000  20 000 

 

 
Kontorrekvisita 14 249 10.000 10 000 

 

 
Telefon og porto 33 001 35 000 35 000 

 

 
Reise- og oppholdsutgifter 333 132 292 000 292 000 

 

 
Markedsføring 9 610 15 000 0 -15 000 

 
Forsikring 3 277 3 000 3 000 

 

 
Sum annen kostnad 519 458 405 000 395 000 -10 000 

 
 

   
 

 
Driftsresultat -148 637 0 0 0 

 
Note 12  Budsjett for IKT-løsninger 

      

 Salgsinntekter 1 860 880 1 816000 1 900000 +84 000 

      

 
Lisenser hjemmesider for 
videresal 67 415 50 000 110 000 

+60 000 

 Lønnskostnader 58 751 100 000 50 000 -50 000 

      

 
Annen kostnad 

   
 

 Drift/vedlikehold nytt system 428 706 560 000 500 000 -60 000 

 Inventar kontormaskiner osv. 24 065 30 000 30 000  

 Konsulenthonorarer EDB 901 229 450 000 570 000 +120000 

 Kontorrekvisita 10 440 10 000 10 000  

 Telefon og porto 38 007 50 000 50 000  

 
Reise- og oppholdsutgifter 1 391 50 000 20 000 -30 000 

 
Markedsføring 8 371 5 000 10 000 +5 000 

 
Ansvarsforsikring 52 767 

 
50 000 +50 000 

 
Sum annen kostnad 1 464 976  1155 000 1 240000 +85 000 

 Driftsresultat 269 738 511 000 500 000 -11 000 

 
Finansposter 
Budsjettet til finansinntektene reduseres med kr 150.000 til kr 250.000. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 50/2014  Hovedbegivenheter 2015 

 
Hovedbegivenheter 2015 vedtas slik: 
 
Tidspunkt Arrangement  
 
Ubestemt NM i skifeltskyting, arrangør ubestemt  
 
29 mai.– 31. mai Norgescupstart i baneskyting, Midt-Norge 
 
13. og 14. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28. juli – 1. august Norgescup i baneskyting, Østlandet 
 
31. juli – 7. august Landsskytterstevnet, Lesja 
 
15. og 16. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   
 
22. og 23. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28 - 30. august Norgescupavslutning i baneskyting, Vestlandet 
 
3. – 5. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap,  

 Norge – Follo 
6. september Skytingens Dag 
 
Ubestemt NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 
 
 
Det gjøres oppmerksom på at det er tillatt å arrangere Skytingens Dag på annet tidspunkt enn 
den sentralt bestemte. 
 
 
 

 Sak 51/2014  Premie til beste skytter under 21 år på Landsskytterstevnet 

 
Aftenposten har valgt å trekke sin premie med sølvfat til beste skytter i banemesterskapet for 
klasse 3.– 5. som er 20 år eller yngre på Landsskytterstevnet. Administrasjonen har henvendt seg 
til flere interessenter for å fortsette med denne tradisjonsrike premien, og ønsker nå å inngå 
avtale med IKM Gruppen AS. IKM Gruppen AS er et selskap som driver innen olje- og 
offshoreindustrien.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonen får fullmakt til å inngå avtale med IKM Gruppen AS, om at de skal stå som giver 

av IKM-fatet til beste skytter under 21 år i banemesterskapet for klasse 3-5 på 

Landsskytterstevnet.    

 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 



 Sak 52/2014  Søknad om støtte til tribune for Stang- og felthurtigfinale fra LS 2014  

 
Det har de senere år vært praksis for å gi et økonomisk bidrag til oppbygging av finalearena for 
Stang- og felthurtigskyting til Landsskytterstevnet. Første gang dette ble gjort var i 1999 i Evje, da 
Skytterstyret bevilget 10 000 kroner til oppbygging av tribune. Sandnes fikk kr 50.000 til LS 2004. 
Muligheten for å søke om tilskudd er fortsatt med i arrangørhandboka, men vil bli tatt ut i årets 
revisjon.  
 
Siste gang det ble gitt slikt tilskudd var LS 2011 i Bodø, som fikk kr 60 000. Noen arrangører har 
permanente tribuneanlegg som gjør at det ikke er aktuelt å søke om tilskudd.  
 
I tillegg til den sportslige tilretteleggingen, er det viktig for DFS at finalearenaen for Stang og 
felthurtigskyting blir god for publikum og NRK sine behov. Arrangørene blir i den  forbindelse 
pålagt tilrettelegging som det synes riktig at de får økonomisk bidrag for – gitt at det finnes 
budsjettdekning for dette.  
 
LS 2014 har ikke mulighet å etablere tilfredsstillende fasiliteter for publikum uten å leie inn 
tribune. Som følge av at framtidig banesituasjon fortsatt ikke er endelig avklart er det heller ikke 
aktuelt å etablere faste installasjoner på anlegget. Administrasjonen foreslår derfor å gi et tilskudd 
på kr 30.000 til leie av tribune, som belastes post 12 – Landsskytterstevnet.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
LS 2014 innvilges kr 30.000 i tilskudd til leie av tribune til finale i Stang- og felthurtigskyting. 
 
Habilitet 
Jens Sverre Knutsen, som tilhørende ett av arrangørlagene for LS 2014, fratrådte i behandlingen 
av denne saken.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 53/2014  Tildeling av hedersbevisninger 

 
Vedtak: 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
 

 Meldingssaker  

 
24. Status LS 2014 Sandnes 
25. Status LS 2015 Lesja 
26. Norgescup 2015 – Baneskyting, feltskyting, Stang- og felthurtigskyting, skifelt og skogsløp 
27. NST i framtid 
28. Kommunikasjonsstrategi for DFS – status 
29. Orientering om søknad offentlige midler 2015 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 
LANDSSKYTTERSTEVNET 
I SANDNES FRA 31. JULI – 

8. AUGUST 2014 

QUALITY RESIDENCE 
HOTELL OG SKYTEBANEN 

PÅ VATNE 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 

Gjerstad, Hilde Lunden Lang-Ree (vara for Gjerstad i sak 

54 – 64) Heidi Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre 

Knutsen, Olav Johan Lystad og Ivar Halset. Halset var til 

stede i sak 54 – 64.   

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

Tor Laugen i sak 55 – 57. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 

 Sak 54/2014  Godkjenning av protokoll fra styremøte i juni 2014. 

 
Protokollen fra styremøtet 1. og 2. juni ble enstemmig godkjent  
 
 
 

 Sak 55/2014  Sekretær for Skyttertinget 2014 

 
Etter Skytterbokas § 2-2 skal det føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger. Tradisjonelt 
har assisterende generalsekretær hatt denne funksjonen, men de siste to årene har Skyttertinget 
fritatt ass. generalsekretær fra møteplikta etter § 2-1, og «godkjent» at Tor Laugen har erstatta 
Terje Vestvik som sekretær for tinget. 
 
Skytterboka inneholder ikke bestemmelser som tilsier at Skyttertinget skal fastslå hvem som skal 
være protokollfører for Skyttertinget. Det er således naturlig at Norges Skytterstyre utnevner 
sekretær og protokollfører, og at Skyttertinget gir vedkommende talerett inntil regelverket 
eventuelt blir endret som foreslått i tingsak 5/2014.  
 
 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Tor Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2014.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 56/2014  Møte med dirigentene for Skyttertinget 2014 

 
Skyttertingets dirigenter Svein O. Furuseth og Eigil Høgmo deltok på møtet. Kjøreplanen for 
Skyttertinget ble gjennomgått.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Kjøreplan for Skyttertinget 2014 ble gjennomgått og tatt til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 57/2014  Regnskap per 30. april 2014 

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap for private og offentlige midler pr 
30.04.2014 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 30.04.2014 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 58/2014  Saksbehandling av kaliber 5,56 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 37/2014 å utsette kaliber 5,56 saka til Skyttertinget 2015, som 
følge av at administrasjonen ikke har hatt kapasitet til en grundig saksbehandling.  
 
Kort oppsummering av historikk i kaliber 5,56 saka, fra behandlinga på Skyttertinget i 2011 som 
gjorde følgende vedtak i sak 6/2011: 
1. Med bakgrunn i høringene pålegges Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle 
sider ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Vedtatt med 33 mot 23 stemmer.  
2. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for Skyttertinget innen 3 år. Vedtatt med 51 mot 5 stemmer.  

 
Rådgivende utvalg la fram sin utredning om kaliber 5,56 saka på styremøte 11. mars 2013. 
Rapporten ble lagt ut på www.dfs.no. Utvalget konkluderte med å anbefale å tillate kaliber 5,56 
på generell basis i DFS. 

http://www.dfs.no/


Uttale fra Olav K. Vaaje etter framleggelsen av Rådgivende utvalgs rapport i mars 2013:  
«Rådgivende utvalg har utvilsomt nedlagt et stort arbeid gjennom sine drøftinger. Skytterstyret vil likevel 
måtte bruke tiden fram til Skyttertinget 2014 med å gjennomgå utvalgets vurderinger og konklusjoner, 
samt at det også er andre faktorer som må drøftes før en slik beslutning kan tas, sier president Olav K. 
Vaaje. 

- I løpet av 2013 skal et utvalg nedsatt av Forsvarsdepartementet se nærmere på DFS sin rolle og 
tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig. Resultatet av dette arbeidet kan også påvirke vårt syn på 
5,56-saken, utdyper Vaaje.   

- En eventuell generell innføring av kaliber 5,56 for alle klasser i DFS er utvilsomt en sak med store 
konsekvenser for både DFS som organisasjon og for skytterne. Det er således viktig å ha stor respekt for 
alle synspunkter. Hvis vi gjør vedtak om å innføre 5,56 for alle i DFS, er det ikke mulig å reversere 
avgjørelsen. Bare det i seg selv tilsier at vi her må be om forståelse for at Skytterstyret må ha tid til å gjøre 
grundige vurderinger før saken kommer til avklaring på Skyttertinget i 2014, avslutter Vaaje.»  

Forsvaret kom i etterkant av Rådgivende utvalgs framleggelse med følgende uttale: 
”Forsvarsledelsen er kjent med at det i Rådgivende utvalgs konsekvensanalyse og saksfremstillingen til 
Skyttertinget 2011 om generell innføring av kaliber 5,56 i DFS gis uttrykk for sterke føringer fra Forsvarets side. 
Forsvaret vil derfor presisere at det er besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig grunnlag avgjør 
hvilke kaliber som skal nyttes i organisasjonen. DFS sitt suverene valg av kaliber i fremtiden vil ikke ha 
betydning for det gode samarbeidet mellom DFS og Forsvaret.” 
 
Forsvarsdepartementet kom i april 2013 med en offisiell uttalelse til DFS angående deres syn på 
en eventuell generell innføring av kaliber 5,56 i DFS:  
«FD bekrefter at valg av kaliber ikke har vært tema i vurderingen av tilskudd til DFS. For øvrig viser 
vi til Forsvarets uttalelse og gir vår tilslutning til denne.» 

 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har utarbeida forslag til framdrift for videre behandling av 5,56 saka, som også 
inneholder mer om hvilke tema som bør utredes nærmere og når det er naturlig å drøfte tema 
med styret. Tabellen viser tidsplan, tema, tidligere utredninger og kommentarer.  
 

Tid Tema Tidligere utredet Kommentar 
Medio august Oppstart av arbeid   

Drøfting okt. Politisk (generelt) 6/2011, RU Oppdateres, deles opp 

 Forsvaret Tilbakemelding 2013   

Drøfting okt. Teknisk våpen 6/2011, RU Oppdateres, ok 

Drøfting okt. Teknisk ammo 6/2011, RU  Flere eksempel 

Drøfting okt. Hjemmeladning  Konsekvenser 

Drøfting okt. Miljø/støy 6/2011, RU Ok 

Drøfting okt. Økonomisk 6/2011, RU Flere priser, behov for flere 
våpen, tilgang på 
ammunisjon 

Drøfting sept. Skytterpolitisk (generelt) RU Må utredes videre 

Drøfting sept. Betydning for aktivitet  Innspill fra DFSU? 

Drøfting sept. Feltskyting 6/2011, RU Mer utfyllende 

Drøfting sept. Skyteprogram bane   

Drøfting sept. Stang/felthurtig   

Desember Utkast til drøfting   

1. februar 2015 Ferdig til styrebehandling   

Februar Første formelle styrebehandling   

 

 
 



Rådgivende utvalg skulle i utgangspunktet utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle 
sider ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS for følgende forhold:  
 

 Skytterpolitiske forhold 

 Sportslige forhold 

 Økonomiske forhold 
 

I etterkant må det sies at heller ikke Rådgivende utvalg fikk nok tid til en grundig utredning av 
skytterpolitiske og sportslige forhold. Utvalget har i sin rapport hovedsakelig konsentrert se g om 
tema som også var utredet i sak 6/2011, og i tilkjennegitt sitt syn gjennom anbefalingen som 
foreligger. 
 
Administrasjonen ser at tema som ikke er godt nok belyst gjennom tidligere utredninger er hvilke 
konsekvenser kaliber 5,56 kan få for aktivitet og skyteprogram i DFS, og en fullstendig vurdering 
av økonomisk konsekvenser både for skytter og skytterlag. Det er selvsagt vanskelig å vite 
hvordan aktivitetsutviklinga vil bli over tid, men det er flere kriterier og konsekvenser som kan 
drøftes i en slik sak. Årsrapporter fra skytterlaga i 2013 tilsier at aktiviteten i DFS viser en økende 
tendens, og 2013-tallene er spesielt positive for ungdomsvirksomheten. Er dette et signal om at 
utviklingstrenden er i ferd med å snu? Diskusjonen rundt kaliber 5,56 saka viser at dette er en 
krevende sak, med mange ulike innfallsvinkler og synspunkt. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre tar framdrift for videre saksbehandling av kaliber 5,56 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 59/2014  Tidsfrister for rapportering  

 
I tildelingsbrev 2014 fra FD framkommer det at frist for rapportering av tildelte prosjektmidler er 
12. januar 2015.  
 
Tildelte prosjektmidler omfatter de fleste bidragsordningene til skytterlagene, som i dag har 
rapporteringsfrist senest 31. desember. Skytterkontoret oppfordres til at rapportene sendes 
fortløpende etter gjennomføring av tiltak, men siste frist har som nevnt vært 31.12.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det er umulig å få ferdig prosjektregnskap og rapportering innen 12. januar 2015 med frist for 
innrapportering 31.12. Administrasjonen foreslår derfor at generell frist for rapportering av 
bidragsberettiga tiltak blir satt til samme dato som frist for levering av årsrapport, 1. november. 
Da får vi også tid til purring av manglende rapportering.  
 
Tiltak som gjennomføres etter 1. november må innrapporteres omgående, og det utbetales ikke 
bidrag til tiltak som innrapporteres etter ca. 10. desember. Vi vil ta opp med FD om tiltak som blir 
for seint innrapportert kan tas med ved rapportering av bidrag påfølgende år.  
 



Det er viktig å informere godt om ny ordning, og vi må aktivt gå ut til samlag og skytterlag med 
informasjon både på nett og via e-post. Administrasjonen vil være så fleksibel som mulig ved 
innføring av ny ordning.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

1. Generell frist for innrapportering av bidragsberettiga tiltak blir satt til 1. november.  
2. Skjema med oversikt tidsfrister legges på nett. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 60/2014  Norsk Skyttertidende i framtid – Utlysing av redaktørstilling 

 
Som orientert tidligere til Norges Skytterstyre, vil redaktør i Norsk Skyttertidende, Viktor 
Storsveen, bli pensjonist i løpet av vinteren 2015. I sak 102/2013 ble bladets organisering og rolle 
framover drøftet. I sak 117/2013 ble det vedtatt at endelig beslutning om utlysning av stilling 
som redaktør i NST skulle avgjøres våren 2014.  
 
Administrasjonens drøfting: 
I sak 102/2013 ble det gjennomført en omfattende drøfting av NST. Bakgrunnen var et notat fra 
administrasjonen, hvor styret kom med innspill til hvordan man tenkte seg NST i framtid. 
Administrasjonen tok signal fra styret om at man fortsatt ville opprettholde NST som et blad i 
papirform framover, men at stillingen burde kombineres med en større nettsatsning med stoff fra 
NST. 
 
Administrasjonen mener som styret at det fortsatt vil være viktig å opprettholde NST som 
informasjonsorgan for Det frivillige Skyttervesen. Dette er også i tråd med den plan som nå legges 
for kommunikasjonsarbeidet i DFS framover. 
 
For å starte prosessen med å tilsette ny redaktør, er det nødvendig med vedtak om 
tilsettingsprosessen. Tidligere er det fra Skytterstyret etablert en praksis med at tilsetting av 
redaktør i NST (i tillegg til generalsekretær, assisterende generalsekretær og økonomisjef) skal 
foretas av Skytterstyret.  Om Skytterstyret fortsatt skal foreta tilsetting av redaktør i NST, mener 
administrasjonen det vil være naturlig at Skytterstyret utpeker en person som også skal være 
med i intervjuprosessen sammen med administrasjonen. (I administrasjonens ansette lsesutvalg 
er generalsekretær, avdelingsleder og leder for Skytterkontorets personalforening.)  
 
Administrasjonen mener det bør legges opp til en prosess hvor ny redaktør blir tilsatt i 
Skytterstyrets møte i november, hvis man skal være sikker på å ha en ny medarbeider på plass til 
mars 2015. Stillingen må således lyses ut tidlig i september, hvor man tar sikte på intervjurunde i 
oktober.        
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  

1. Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å utlyse stillingen som redaktør i Norsk 
Skyttertidende.  
2. Fra Skytterstyret utpekes ett medlem til å være med i et ansettelsesutvalg sammen med 
administrasjonen.  



3. Norges Skytterstyre foretar tilsetting av ny redaktør i NST etter at ansettelsesutvalget har 
kommet med sin innstilling.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
Heidi Skaug deltar i ansettelsesutvalget til stillingen som ny redaktør i NST sammen med 
administrasjonen.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Vaaje sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt.   
 
 
 

 Sak 61/2014  Kommunikasjonsstrategi - utkast 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å starte en parallell prosess med omdømme og 
merkevarebygging der formålet er å synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars- og samfunnsrolle 
med utgangspunkt i vedtatt langtidsplan og organisasjonens kjerneverdier.  
 
Omdømme- og merkevarestrategien ble vedtatt av styret i sak 35/2014.  
 
I samarbeid med Jacob Lund er det nå utformet et første utkast til kommunikasjonsstrategi med 
utgangspunkt i organisasjonens formål og den vedtatte omdømme- og merkevarestrategien.  
 
Hovedmål med kommunikasjonsstrategien er å bli mer bevisste på hvordan vi kommuniserer, 
hvem vi kommuniserer med og hva vi ønsker å oppnå med vår kommunikasjon. 
Kommunikasjonen skal foregå på en måte som er hensiktsmessig, effektiv og har positive 
ringvirkninger på organisasjonen.  
 
Kommunikasjonsstrategien inneholder tiltak for å opparbeide et ønsket omdømme og for å nå 
målene som settes. Strategien skal bidra til å gjøre DFS kjent som en positiv merkevare i det 
norske samfunnet.  
 
Som del av prosessen vil det bli foretatt en spørreundersøkelse om blant annet hvor kjent DFS er i 
allmenheten, også sammenlignet med Landsskytterstevnet. Resultat fra undersøkelsen legges 
fram på styremøtet. 
 
Administrasjonen ønsker tilbakemelding fra styret før kommunikasjonsstrategien legges fram til 
endelig behandling i september. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med kommunikasjonsstrategi for DFS. 
Endelig strategi legges fram på neste styremøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



 Sak 62/2014  Gavepremier til LS 2014 fra Sig Sauer 

 
Sig Sauer har i e-post 23. juni opplyst at de ønsker å gi gavepremier til årets Landsskytterstevne:  
 

- 1 stk. Sauer 200 STR senior, kaliber 6,5 
- 2 stk. 6,5 løp 
- 3 stk. doble våpenfutteral 
- 3 stk. skytebagger 

 
Sauer har bedt om tilbakemelding på hvor DFS ønsker å sette opp gavepremiene. 
Administrasjonen har gitt tilbakemelding om at vi ønsker styrets vurdering av dette, siden flere av 
premiene har en relativt høy verdi.  
 
Administrasjonens drøfting 
I fjor vedtok styret, etter anbefaling fra DFSU, at gavepremiene fra Sig Sauer skulle brukes på 
lagsplan, og trekkes ut blant skytterlag med deltakere på LS.  
Ordningen ble godt mottatt, og administrasjonen foreslår en tilsvarende ordning i år, med en 
presisering av at trekning skjer blant skytterlag med deltakere i ungdomsklassene på LS. Man kan 
drøfte om antall deltakere skal tillegges betydning.  
Båre våpen, løp og våpenfutteral passer godt som lagsutstyr. Skytebaggene er vel mer personlig 
utstyr, men lagene kan eventuelt bruke disse til interne premier.  
Premiene trekkes ut i forkant av premieutdelinga torsdag, og deles ut av representant fra Sig 
Sauer.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Gavepremiene skal brukes på lagsplan, og trekkes ut blant skytterlag med deltakere i 
ungdomsklassene på LS.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 63/2014  Lønnsoppgjøret 2014 

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2014 er avsluttet og har en beregnet ramme på 3,3 %.  
 
Det er gitt et generelt tillegg til alle med virkning fra 1. mai 2014. Det starter på 6 500 kroner fra 
lønnstrinn 19, til 8800 kroner i generelt tillegg på lønnstrinn 53. Deretter er det gitt 1,98 % i tillegg til 
alle fra lønnstrinn 54 til 101. 
 
Det er videre avsatt 1,75 % av lønnsmassen til lokale forhandlinger.  Det er nå gjennomført 
forhandlinger mellom Skytterkontorets ledelse og Skytterkontorets personalforening. Det er oppnådd 
enighet i forhandlingene som er gjeldende fra 1. august 2014. Oppgjørets kostnader er tilnærmet det 
som er budsjettert i forbindelse med lønnsoppgjøret for 2014.   
 
Skytterkontorets ledelse inngår ikke selv i de lokale forhandlinger. Presidenten er av styret gitt 
fullmakt til å forhandle om eventuelle tillegg for ledelsen (sak 65/2004). Forhandlinger mellom 
President og Skytterkontorets ledelse føres i B-protokoll i sak 70/2014 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2014 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 64/2014  Program for Norges Skytterstyre på LS 2014 

 
Program for Norges Skytterstyre og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2014 ble 
gjennomgått. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Program for Norges Skytterstyre LS 2014 tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 65/2014  Rekrutt felt – treff regnes på hele den svarte sikteblinken i figuren 

 
På grunn av fare for mye vind i finfelten for klasse rekrutt med kaliber.22 på LS 2014, ønsker 
administrasjonen å gi arrangørene av LS mulighet til å utvide treffsonen for klasse rekrutt til å 
gjelde hele den svarte sikteblinken inkludert den 2 cm sorte siktekanten i figuren. Dette også 
etter anbefaling fra DFSU. Arrangøren får fullmakt til å foreta en endelig vurdering søndag 
morgen.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Arrangørene av LS 2014 gis fullmakt til å kunne fravike regelverkets punkt 9.312 i Skytterboka, 
slik at treff for rekruttklassen i finfelten regnes på hele den svarte sikteblinken inkludert den 2 cm 
sorte siktekanten i figuren.     
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 66/2014  Jubileumsskyting LS – medalje til alle deltakere 

 
I sak 16/2014 ble det bestemt at det skulle arrangeres en jubileumsskyting under 
Landsskytterstevnet 2014, for å markere at det er 100 år siden det såkalte ”grunnlaget” ble 
innført på Landsskytterstevnet. Det ble da vedtatt at skytingen skulle være for skyttere i klasse 3. 
– 5., og at det skulle være 1/3-dels premiering med en egen jubileumsmedalje. P.g.a. at det er 
produsert nok medaljer til at alle de påmeldte deltakere kan tildeles denne, anbefaler 
administrasjonen at denne tildeles alle som deltar i jubileumsskytingen. 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Alle som deltar i jubileumsskytingen under LS 2014 for å markere at det er 100 år siden at 
grunnlaget ble innført på LS, tildeles jubileumsmedaljen.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 67/2014  Ankesaker under LS 

 
Under LS kom det til sammen ca. 20 protester til skyteteknisk, av disse vart en avvist protest anka inn 
for Norges Skytterstyre. Protesten angikk manglende bistand fra standplasspersonell ved forkiling 
under skyting i klasse 1.  
 
Protesten ble av skyteteknisk avvist som følge av at standplasspersonell hadde vært framme og 
bistått skytteren. Skytteren hadde opplyst til kontrolløren at skytteren ville prøve å få ut skuddet selv. 
Skytteren ga ikke tilbakemelding ved klargjøring til neste serie. Etter 10-skudden ble våpenet 
kontrollert under visitasjon, og skudd som stod i kammer kom ut ved vanlig ladegrep.  
 
Norges Skytterstyre gikk gjennom anken og rapport fra skyteteknisk. Det var ikke registrert brudd på 
våpendel.  
 
Vedtak: 
Anken avvises. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 68/2014  Styrets representant på Nordisk mesterskap  

 
Henning Ivarrud har bedt om å bli fritatt som styrets representant og lagleder under Nordisk 
mesterskap i Danmark 4.-7. september 2014. Oddbjørn Meland har sagt seg villig til å ta over for 
Ivarrud. DFSU har valgt ut Kjell Strand Hovland som leder for ungdommene som skal delta på 
Nordisk mesterskap   
 
Vedtak: 
Oddbjørn Meland velges som styrets representant og lagleder til Nordisk mesterskap i Danmark 
4.-7. september 2014. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 69/2014  Møte med LS 2015 Lesja 

 
Norges Skytterstyre fikk en orientering om status og framdrift fra arrangørene av 
Landsskytterstevnet 2015 på Lesja. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orienteringen fra arrangørene av Landsskytterstevnet i Lesja 2015 til 
etterretning. Enstemmig vedtatt. 
 



Sak 70/2014  Lønnsjustering for Skytterkontorets ledelse. 

 
Vedtaket ført i B-protokoll. 
 
 
 

Sak 71/2014  Landslotteriet 2014 - kampanje 

 
Norges Skytterstyre fikk en orientering om status for Landslotteriet 2014. Salget går tregere en 
ønsket, og for å stimulere salget foreslo administrasjonen å kjøre en kampanje på tilleggspakke 2, 
der skytterlagene får beholde en større andel av loddsalget  
 
Vedtak: 
Skytterlagene får kr. 15,- ved salg av lodd i tilleggspakke 2. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Meldingssaker  

 
30. Status LS 2015 Lesja 
31. Status LS 2016 Målselv 
32. Status langtidsplan 2012 – 2016 - Tiltaksplan 
33. Status Solli-utvalgets rapport, svar fra Forsvarsministeren på spørsmål fra AP 
34. Lansering av Friivii app på LS 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 
21. OG 22. 

SEPTEMBER 
THON HOTEL 

GARDERMOEN 
 

MØTE INNKALT AV  Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDER  President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Heidi Skaug, Henning 

Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens 

Sverre Knutsen, Kjell Strand Hovland og Tor Rune 

Raabye (Raabye var til stede i sak 76 – 91) 

Følgende varamedlemmer til Norges Skytterstyre var til 

stede uten stemmerett: Leiv Reksten, Hilde Lunden 

Lang‐Ree, Torben Knudsen, Jan Håvard Refsethås (sak 

72 – 83), Kenneth Stubstad og Ivar Halset. Stubstad og 

Halset var til stede i sak 76 – 91.   

FRA ADMINISTRASJONEN  Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

  Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 

 Sak 72/2014   
Godkjenning av protokoll fra styremøtene under Landsskytterstevnet i 
2014. 

 
Protokollen fra styremøtene i perioden 31. juli til 8. august ble enstemmig godkjent.  
 
 
 

 Sak 73/2014   Oppfølging av tingsaker 

 
Administrasjonen orienterte om status for oppfølging av saker fra Skyttertinget.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning. Enstemmig 
vedtatt.  



 Sak 74/2014   Klassesetting for 2015 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner 
og Landsskytterstevnet.   
 
Det er slik administrasjonen ser det ingen grunn til å gjøre endringer i 
klassesettingspoengsummene til 2015. I noen grad er det diskusjon om nivået er riktig i 
forholdet mellom klasse 1 og 2, klasse 2 sitt opprykk til klasse 3, og nivået for klasse 3 og 
5.  
 
Administrasjonen ser det som et argument i seg selv å skape mest mulig ro om 
klassesettingspoengsummene, og ser ikke at det er vektige argumenter for å gjøre 
endringer. Det at de fleste poengsummer nå knyttes til hele 10‐tall gjør det også 
forholdsvis enkelt å kjenne poenggrensene. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2014 beholdes uendret til sesongen 2015.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 75/2014   Rapport status miljøpakkemidler 

 
Administrasjonen orienterte om status for budsjett, prosjekter og byggefremdrift for 
Miljøpakken i 2014, samt ga en orientering om planlagte prosjekter i 2015. For 2014 
gjelder det prosjektene for skyteanlegg i Flatanger og Storfjord, mens det i 2015 
planlegges prosjekt i Åsnes og Engesetdal/Skodje. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene til 
etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 76/2014   Budsjett 2015 ‐ drøfting 

 
Administrasjonen la fram innledende kommentarer til hovedpostene i budsjettet for 
2014. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot 
neste møte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 77/2014   Kaliber 5,56 ‐ Temadrøfting  

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 58/2014 detaljert framdrift for behandling av kaliber 5‐
56 saken. Tabellen viser tidsplan, tema, tidligere utredninger og kommentarer.  
 

Tid  Tema  Tidligere utredet  Kommentar 

Medio august  Oppstart av arbeid     

Drøfting okt.  Politisk (generelt)  6/2011, RU 
Må oppdateres, og 
deles i flere områder 

  Forsvaret 
Tilbakemelding 
2013 

  

Drøfting okt.  Teknisk våpen  6/2011, RU  Oppdateres, ok 

Drøfting okt.  Teknisk ammo  6/2011, RU   Flere eksempel 

Drøfting okt.  Hjemmeladning    Konsekvenser 

Drøfting okt.  Miljø/støy  6/2011, RU  Ok 

Drøfting okt.  Økonomisk  6/2011, RU 
Flere priser, behov for 
flere våpen, tilgang 
ammo 

Drøfting sept. 
Skytterpolitisk 
(generelt) 

RU  Må utredes videre 

Drøfting sept. 
Betydning for 
aktivitet 

  Innspill fra DFSU? 

Drøfting sept.  Feltskyting  6/2011, RU  Mer utfyllende 

Drøfting sept.  Skyteprogram bane     

Drøfting sept.  Stang/felthurtig     

Desember  Utkast til drøfting     

1. feb. 2015 
Ferdig til 
styrebehandling 

   

Feb. 
Første formelle 
styrebehandling 

   

 
Administrasjonen mottok innspill fra styret på tema som skal utredes nærmere. 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signal til videre saksbehandling av kaliber 5,56 saken. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 78/2014   Oppdrag LS‐utvalget 

 
I 2008 ble det såkalte LS‐utvalget opprettet som et Ad‐hoc utvalg. Utvalget har senere 
hvert år i etterkant av landsskytterstevnene evaluert gjennomføringen med hensyn til 
tidstabell, sportslige tilpasninger, publikumsopplevelsen, samt pressen sine 
arbeidsforhold.    
 
LS‐utvalget var fram til i fjor bestående av Rådgivende utvalg som fikk med seg eksperter 
fra hver sine fagområder. I fjor ble Rådgivende utvalgs representanter erstattet med to 
representanter fra Skytterstyret, slik at styret kunne ha tettere oppfølging av prosessene 
i LS‐utvalget. Det ble gitt gode tilbakemeldinger på et slikt grep.  
 
LS‐utvalget har helt fra 2008 hatt representant for landslagsskytterne (den tillitsvalgte), 
arenaproduksjon på LS, NRK og administrasjonen. Fra 2012 har også den skrivende 
presse vært med i utvalget med sin egen representant.  
 
Administrasjonen drøfting 
Administrasjonen mener at LS‐utvalget fungerer godt for en evaluering av siste års LS, 
med muligheter for å drøfte og foreslå endringer i gjennomføringen. Det at LS‐utvalget 
består av ekspertise på flere fagfelt, gjør at styret kan få gode innspill for å utvikle LS 
videre. I forbindelse med ny kommunikasjonsstrategi er også LS‐utvalget sentral for 
eventuelt å foreslå tiltak for bedre profilering av stevnet.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir med bakgrunn i gjennomføringen av Landsskytterstevnet 2014, 
LS‐utvalget i oppdrag å evaluere og foreslå eventuelle sportslige/arrangementsmessige 
tilpasninger ved finaleavviklinger, samt foreslå tiltak til hvordan stevnet kan gis en bedre 
utadrettet profilering. 
  
LS‐utvalget skal avlegge sin rapport til Norges Skytterstyre innen 15. november 2014. 
 
LS‐utvalget gis følgende sammensetning: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Jan Åge Gjerstad, Eva Rubbås‐Risvik, Ola Lunde, Tor Idar 
Aune, Pål Øyvind Ørmen, Ole John Hostvedt og Terje Vestvik (sekretær). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.   
 



 Sak 79/2014    Søknad om godkjenning av SIUS hybrid skive 

 
DFS har mottatt søknad om godkjenning av elektronisk skive 60 cm, SIUS HS25/50, fra El‐
Score på Åndalsnes. Skiven er produsert av SIUS Ascor, og er basert på en blanding av 
gammel og ny teknologi med bruk av laser til detektering av skuddplassering, kombinert 
med den velkjente løsningen med akustisk detektering.  
 
Søknaden innebærer bruk og godkjenning av skiven til 100 m baneskyting. Skiven er 
tidligere godkjent til bruk internasjonalt i NSSF. Det forutsettes at den er testet i forhold 
til presisjon i forbindelse med godkjenning til bruk i NSSF. Vi er ikke kjent med hvordan 
skiven fungerer ved bruk av grovkalibrede høyhastighets rifleprosjektiler, men siden 
teknologien basert på lyssignaler er benyttet tidligere på finkaliberprosjektiler, antas 
dette å fungere også for grovkaliber. 
 
Laserdetektering skjer fra ca. 8‐er verdi og inn til senter. Søknaden gjelder en modifisert 
50 cm skive, og skiven som søkes godkjent har derfor mindre ringer i verdiene 1,2 og 3 
enn normal 60 cm ringskive. Øvrige ringverdier er like som for normal skive.  
 
Administrasjonens drøfting 
SIUS Ascor i Sveits har utviklet skiver med bruk av laser til elektroniske anvisning for 
skiver fra 10‐50 m. Søknaden gjelder en hybrid skivemodell som kombinerer bruk av 
både laserlys og akustisk detektering på 100 m. Bruk av laserteknologi har fungert 
tilfredsstillende til skiver for luft og finkaliberskyting i noen år. 
 
Fordelene med nyutvikling og innføring av laserlys i skiveteknologien er at man kan få en 
utvikling på utstyrsfronten når det gjelder skiver. Teknologien med akustiske skiver har 
vært på markedet i mange år. 
 
Fordelene med bruk av laserlys er at det gir mer nøyaktige målinger av skuddplassering. 
Samtidig er man ikke avhengig av gummiduk, som på akustiske skiver er en slitedel som 
gir vedlikeholdskostnader og samtidig er et produkt som ikke fungerer tilfredsstillende 
ved manglende vedlikehold. 
 
Ulempene kan være at laserteknologi er relativt ny teknologi på dette området, som kan 
ha mangler som viser seg ved bruk over tid. Man er mer kjent med fordelene og 
ulempene ved bruk av akustiske skiver som har vært på markedet noen år. 
Laserteknologi er på andre områder velprøvd og velfungerende. Dette innebærer således 
ikke noe annet nytt enn at det brukes på et nytt område når det gjelder skyteskiver, men 
med en allerede godt utprøvd teknologi. 
 
Skiven som nå søkes godkjent reiser et prinsipielt spørsmål som må tas stilling til. Den 
modifiserte 50 cm skiven gjør at de ytterste ringverdiene må krympes noe dersom man 
ønsker å beholde alle verdiene fra 1 til 10. I utgangspunktet bør det elektroniske 
skivemateriellet tilpasses ringskivens dimensjon og ikke omvendt.  
 
På den andre siden har man å gjøre med ny teknologi som kan gi fremtidige driftsfordeler 
som kan være positive for skytterlagene og utvikling av skivemateriell. Kan man på 



bakgrunn av dette tillate en kompromissløsning som omsøkt, der man kutter ut de to 
minste verdiene eller gjør de tre ytterste mindre? 
 
Konklusjon 
En løsning som innebærer å kutte verdier eller gjøre dem forskjellige fra original skive 
kan bidra til forvirring, men rent praktisk vil det normalt ha liten betydning så lenge det 
gjelder de ytterste verdiene. Konklusjonen på om man skal tillate skiven brukt eller ikke, 
bør basere seg på avveiningen mellom å tillate eller hindre innføring av ny teknologi, 
kontra ulempene med at skiven ikke passer til 60 cm diameter ringskive for de ytterste 
verdiene.  
 
Det tillegges vekt at laserteknologi kan gi bedre presisjon i målingene, minske kostnader 
ved vedlikehold, og kan innebære viktig nyutvikling av skivemateriell. Vi vet riktignok ikke 
noe om hvordan produktet fungerer ved lang tids bruk med grovkalibret skyting, men det 
er ikke noe som tilsier at det blir problemer.  
 
Dersom man velger å godkjenne skiven iht søknaden, har det normalt liten betydning om 
man velger å utelate de ytterste to verdiene, eller forminske de tre ytterste verdiene.  
 
Det vil også være et moment om produsenter skal forholde seg til de skivestørrelser som 
DFS har vedtatt brukt i vår organisasjon. Det bør kanskje være opp til produsenter av 
skivemateriell å produsere produkter som er i henhold til våre spesifikasjoner og ikke 
omvendt. Er det et marked for produsentene å levere skiver, vil de vel uansett tilpasse 
seg markedet om det gir fortjeneste. 
 
DFSU har behandlet saken i møte 8. september, og støtter administrasjonen sitt forslag. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Benyttelse av laserlys til skuddetektering, og i kombinasjon med akustisk 

skuddetektering, på elektronisk skivemateriell godkjennes. 
2. Skivestørrelsen som er vedtatt brukt i DFS forutsettes å kunne benyttes uten 

tilpasninger for at godkjenning av den enkelte skivemodell kan gis. 
3. Hver enkelt skivemodell godkjennes videre etter normale rutiner i samsvar med krav 

og spesifikasjoner for tidligere godkjent skivemateriell, før den tillates brukt.  
 
Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Punkt 2 i administrasjonens forslag strykes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Vaaje, Skaug, Meland, Knutsen, 
Raabye og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Gjerstad og Ivarrud 
stemte for Gjerstad sitt forslag.   
 
 
 



 Sak 80/2014   Prøveordning i klasse aspirant 

 
I 2013 var det sak oppe på Skyttertinget om å flytte klasse 1 til 100 meter. Denne saken ble 
utsatt i påvente av en total gjennomgang av klassestruktur og skyteprogram. 
I langtidsplanen kapitel 7 for ungdoms og rekrutteringsarbeidet er det satt følgende mål: 
 

Hovedmål for perioden 2012‐2016 
Øke antall skyttere under 18 år med 4 %, og antall skyttere 18 år og eldre med 3 % i 
planperioden. Bidra til at flest mulig får sin våpenopplæring gjennom DFS. 

 
Norges Skytterstyre har det siste året tatt noen klare grep  for å nå målsetningen med 4 % 
økning i antall skyttere under 18 år. Blant annet er skyteskolebidragene økt, og utvidet til to 
per år. Årsmeldingene for 2013 viser at målsetningene allerede er opp med over 4 %, mens 
det er tyngre å nå målene i aldersgruppen 18 år og eldre.  
 
DFSU ønsker som en prøveordning å fjerne øvre aldersgrense i klasse Aspirant i 2015. 
 
DFSU begrunner  forslaget med et ønske om å  rekruttere  flere  foreldre. Det er  for mange 
nybegynnere en for stor overgang å gå fra kaliber .22 skyting innendørs til 6,5 mm med smell 
og rekyl på 200 m utendørs. Gleden ved å skyte reduseres samtidig som kostnadene øker. 
Det kan da lett bli til at både barn og foreldre forsvinner.     
 
Ved de regionale seminarene de to siste år har tema voksenrekruttering blitt drøftet. En 
oppsummering av gruppediskusjoner viser at Nord Norge og Midt Norge landsdeler 
ønsker å utvide aspirantklassen slik at den omfatter alle aldersgrupper.   
 
Drøfting  
Voksenrekruttering er et satsingsområde i Langtidsplan 2012 – 2016, med en målsetning 
om 3 % økning av antallet skyttere som er 18 år og eldre. Ett av tiltakene i 
Langtidsplanen for å nå denne målsetningen er å vurdere klassestruktur og program, noe 
dette forslaget tar tak i.   
 
Sett ut fra et rent rekrutteringsperspektiv synes betingelsene for voksenrekruttering å 
være vesentlig bedre med et skyteprogram på 100 m framfor på 2/300 m. DFSU 
argumenter med en mer naturlig og enklere overgang fra innendørs‐ til utendørsskyting.  
 
Det er ikke noe krav om opprykk fra klasse Aspirant. Siden klasse Aspirant ikke skal 
rangeres, og heller ikke er noe mesterskapsklasse, må man anta at de som etter hvert 
blir ivrige automatisk vil søke seg over i en annen klasse høyere klasse frivillig. Videre kan 
det også på sikt være et alternativ om skyttere i klasse 1 alternativt kan velge klasse 2 fra 
stevne til stevne, noe som i tilfellet gir en mer  
 
Det har vært synspunkter om at det er generelt dårligere kapasitet på 100 m 
sammenliknet med 2/300 m. Dette argument bør imidlertid ikke være av avgjørende 
betydning for å klasse Aspirant, om man ser et økt rekrutteringspotensial blant voksne.  
 



Administrasjonen støtter DFSU sitt forslag om å gjøre 2015 og 2016 til prøveår med 
mulighet til å delta i klasse Aspirant uansett alder. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Øvre aldersgrense i klasse Aspirant fjernes som en prøveordning i 2015 og 2016. 

 
2. Ordningen evalueres høsten 2015, og det utarbeides en rapport til Norges Skytterstyre 

med erfaringer fra prøveordningen. 
3. Nødvendige tilpasninger i regelverket legges fram for Norges Skytterstyre i neste møte. 
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 81/2014    Sikkerhetsregler for bæring av våpen 

 
Dagens regelverk Skytterboka pkt. 8.122 er slik: 
 
8.122 Bæring av våpen 
Ved bæring av våpen utenfor standplass skal alltid munningen peke opp. Det tillates å 
montere 
ekstra reimfest foran på våpenet for feste av bærereim(i reimfesteskinne for Sauer 200 
STR). 
 
Administrasjonen foreslår følgende regelendring i Skytterboka pkt. 8.122 Bæring av 
våpen (tillegg i kursiv): 
 
«Ved bæring av våpen utenfor standplass når dette ikke er i futteral eller i koffert skal 
alltid munningen peke opp. Sluttstykket skal være i bakre posisjon eller tatt ut. Et 
sluttstykkeadapter i rødt materiale kan benyttes for å beskytte låskassen. Løse magasiner 
skal ikke være i våpenet. Et magasinadapter i rødt materiale kan benyttes Det tillates å 
benytte ekstra reimfeste foran på våpenet for feste av bærereim i våpen med 
reimfesteskinne».  
 
Administrasjonens drøfting 
Begrunnelse for forslaget: 
Dagens regler for bæring av våpen tilfredsstiller generelt DFS sine strenge krav til 
sikkerhet. Utfordringen er at ikke alle etterlever disse regler fullt ut. Særlig gjelder dette 
for enkelte av de som bærer våpenet på skuldra, som ikke klarer å overholde kravet om 
at munningen skal peke minst 45 grader opp. Slik sett kan dette skape en usikkerhet for 
om det er trygt eller ikke å ferdes der skyttere er samlet. Så lenge sluttstykket sitter i 
våpen er geværet funksjonelt, kan det hos enkelte bre seg en slik utrygghet. Særlig kan 
det tenkes at de som ikke er kjent med DFS sin våpenkultur og strenge krav til 



visitasjonsregler opplever dette som ubehagelig. Det bør i regelendringen tillates to 
alternativer. Primært skal sluttstykket tas helt ut når våpenet bæres åpenlyst, alternativt 
at sluttstykket er i bakre posisjon. Alternativet er nødvendig ettersom det på enkelte 
våpen er vanskelig/upraktisk å ta ut sluttstykket.  
 
Praktiske forhold: 
En slik regelendring bør inneholde en mulighet for å tillate sluttstykkeadapter for å 
beskytte låskassen mot regn, snø, sand osv. når sluttstykket er tatt ut. Adapteret bør 
være i en fast farge som skiller seg godt ut fra låskassen. Rødt er i utgangspunktet 
farefargen, og slik sett er ikke det en ideell farge. Imidlertid er det allerede utbredt bruk 
av dette i sikkerhetssammenheng som eksempelvis for sikkerhetsmagasiner og 
kammerpropp, noe som tilsier at denne fargen bør videreføres. Ikke alle av DFS sine 
tillatte våpen vil kunne ha et slikt adapter tilgjengelig, men at det forefinnes for Sauer 
200STR i grov‐ og finkaliber vil DFS salgsavdeling kunne sørge for. Det bør i tillegg 
oppfordres til å utvikle «kogger» som kan festes på patronvesken for oppbevaring av 
sluttstykket. Dette slik at sluttstykket beskyttes når det er tatt ut av geværet.  
 
Sammenliknbare regler:  
I Danmark benyttes en kammerpropp med en rød indikator som stikker noen centimeter 
ut av utkasteråpningen. Norges Skytterforbund følger «strenge» internasjonale regler. 
Våpenet skal være i koffert helt til man er inne på standplass. Deretter pakkes våpenet ut 
på kommando, samtidig som kammerpropp benyttes når det bæres fram på standplass 
osv. Det er litt usikkerhet mht. reglene i Sverige. Fra NSF er opplyst at de legger om til 
gjeldende internasjonale regler. NJFF benytter sluttstykket i bakre stilling.  
 
I Sverige er det krav om å ha rødt magasinadapter i plast i våpenet ved transport og 
bæring. Adapteret har vært til salgs i Norge også, og flere skyttere velger å benytte det 
for å beskytte låskassen. Dette er verken hjemlet eller forbudt iht. dagens regelverk. Det 
er ingen betenkeligheter ved å tillate dette, og for at det ikke skal være noen tvil bør 
dette konkretiseres i regelverket.  
 
DFSU har behandlet saken i møte 8. september, og støtter administrasjonen sitt forslag. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterboka pkt. pk.t 8.122 Bæring av våpen, gis følgende innhold: 
Ved bæring av våpen utenfor standplass, når dette ikke er i futteral eller i koffert, skal 
alltid munningen peke opp. Sluttstykket skal være i bakre posisjon eller tatt ut. 
Sluttstykkeadapter i rødt materiale kan benyttes for å beskytte låskassen. Løse 
magasiner skal ikke være i våpenet. Magasinadapter i rødt materiale kan benyttes. Det 
tillates å benytte ekstra reimfeste foran på våpenet, for feste av bærereim i våpen med 
reimfesteskinne.  
 
Regelverket gjøres gjeldende fra 2015.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 82/2014    Innspill til regelendringer i Skytterboka 

 
Administrasjonen la fram innspill til saker som bør behandles og eventuelt medføre  
regelendringer i vedlegg til Skytterboka 2014‐15. Norges Skytterstyre prioriterte saker 
blant innspillene. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer for videre saksbehandling. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 83/2014   Prøveordning med Norgescup for Stang‐ og felthurtigskyting 

 
Kurt Eirik Bekkevold og Roy Håkstad fremmet i 2013 et forslag til Norges Skytterstyre om 
å gjennomføre en prøveordning med Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting i 2014. De 
ønsker nå å videreføre ordningen i 2015.  
 
Saksopplysninger 
NC Stang – og felthurtig gikk over to stevnehelger i 2014, en på Østlandet og en i Nord‐
Norge. Det ble gjennomført tre stevner hver helg. 
 
Tilbakemelding fra initiativtakerne etter gjennomført Norgescup for Stang‐ og felthurtig 
2014: 
Prøveordningen med NC i stang og felthurtig ble avsluttet 22. juni 2014 i Storfjord, Troms. 
Her ble det kåret to historiske sammenlagtvinnere ved Thomas Høgåsseter fra Raumnes 
som vant Stangskytingen, og Idar Moen fra Malmefjorden som vant felthurtigskytingen. 
 
Ut i fra tilbakemeldinger fra deltakere, skyttermiljøet og media ble cupen godt mottatt. 
Runden i nord ble fyldig dekket av 3 lokalaviser, i tillegg til regionalavisen Nordlys, NRK 
Nordnytt (radio) og vår Skyttertidende. Vi fikk sågar et innslag på NRK sportsrevyen fra 
finalen på Østlandet, med fokus på jentenes fremmarsj i hurtigøvelsene. 
 
Cupen har utvilsomt vært med på å heve status og nivå i hurtigøvelsene, noe finalen fra 
LS i år viste. I tillegg er det kommet med mange jenter, som har hevdet seg i øvelsene 
både lokalt, i NC og under LS. Det store flertall av skytterne som hevdet seg i cupen, eller i 
et av enkeltstevnene, er skyttere man vanligvis ikke finner i toppen av resultatlistene i NC 
bane. Dermed mener vi cupen har fylt et tomrom, og skapt en arena for de som liker disse 
øvelsene. 
 
NC‐komiteen er positive til å videreføre prøveordningen med norgescup i Stang‐ og 
felthurtigskyting for 2015. 
 



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er som NC‐komiteen positiv til initiativet fra Bekkevold og Håkstad om 
å videreføre prøveordningen med Norgescup for Stang‐ og felthurtigskyting. Dette er 
også i tråd med Langtidsplanens punkt 9.4, som har som mål å gjøre disse disiplinene 
mer attraktive. 
 
I samband med sak om hele Norgescup konseptet i flere disipliner, bør det vurderes om 
Stang‐ og felthurtigskytingen skal bli gitt offisiell Norgescup‐status etter 
gjennomføringen i 2015.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Prøveordningen med «Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting» videreføres i 2015. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 84/2014   Kommunikasjonsstrategi DFS 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å starte en parallell prosess med omdømme og 
merkevarebygging, der formålet er å synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars‐ og 
samfunnsrolle, med utgangspunkt i vedtatt langtidsplan og organisasjonens 
kjerneverdier.  
 
Omdømme‐ og merkevarestrategien ble vedtatt av styret i sak 35/2014.  
 
Utkast til kommunikasjonsstrategi med utgangspunkt i vedtatt omdømme‐ og 
merkevarestrategi ble gjennomgått med styret i sak 61/2014. Som del av prosessen er 
det også foretatt en spørreundersøkelse om det norske folks kjennskap og oppfatninger 
om DFS. Resultat fra denne og innspill fra styret er tatt hensyn til i 
kommunikasjonsstrategien.  
 
Hovedmål med kommunikasjonsstrategien er å bli mer bevisste på hvordan vi 
kommuniserer, hvem vi kommuniserer med og hva vi ønsker å oppnå med vår 
kommunikasjon. Kommunikasjonen skal foregå på en måte som er hensiktsmessig, 
effektiv og har positive ringvirkninger på organisasjonen.  
 
Kommunikasjonsstrategien inneholder tiltak for å opparbeide et ønsket omdømme og for 
å nå målene som settes. Strategien skal bidra til å gjøre DFS kjent som en positiv 
merkevare i det norske samfunnet. Kommunikasjonsstrategien skal være et 
arbeidsverktøy for tillitsvalgte, medlemmer og ansatte i DFS. 
 
Kommunikasjonsstrategien skal være et levende dokument, som må evalueres hvert år 
de første årene. Kjennskapsmåla er sentrale i strategien, og vi tar sikte på en årlig måling 
av dette fram til 2018 som del av den årlige evalueringa av strategien. 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesens kommunikasjonsstrategi godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 85/2014   Møteplan for Norges Skytterstyre 

 
Norges Skytterstyre har de seneste år hatt 7 faste styremøter og behandlet i overkant av 
100 saker. Varamedlemmer har de siste årene vært innkalt til oktobermøtet.  
 
Administrasjonen har lagt opp til samme antall styremøter i 2015, men budsjetterer med 
åpning for et ekstra styremøte ved behov.  
 
Viktige datoer som må koordineres med styremøter: 

10.‐11. januar  Kurs for nye tillitsvalgte (KFNT)  Oslo/Gardermoen  

7.‐8. februar  Regionalt seminar Nord‐Norge/Midt‐Norge  Oslo/Gardermoen 

Påska 2014  Palmesøndag 29. mars, 2. påskedag 6. april   

15. mai  Utsending tingdokument   

30. juli‐7.august  Landsskytterstevnet, Skyttertinget 1. august  Lesja  

3.‐6. september  Nordisk mesterskap  Norge, Follo 

 
Etter foreløpig tidsplan starter Landsskytterstevnet 2015 på Lesja torsdag 30. juli med 
Militært NM, åpningen av LS er foreløpig planlagt fredag 31. juli. Med tilpasning av 
skytetider er det hovedsakelig positive erfaringer med Skyttertinget lørdag, som planlegges 
lagt til 1. august. Styremøte i forbindelse med Landsskytterstevnet legges da til torsdag 30. 
juli, før start Militært NM. 
 
Det foreslås videre at varamedlemmer innkalles til styremøtet i oktober.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2015: 

1  Søndag‐mandag  8. ‐ 9. februar  Oslo/Gardermoen  

2  Mandag  16. mars  Oslo/Skytterkontoret 

3  Søndag‐mandag  26. – 27. april  Oslo/Gardermoen 

4  Torsdag  30. juli  Lesja  

5  Søndag  6. september  I forbindelse med Nordisk 

6  Søndag‐mandag  25.‐26. oktober  Oslo/Gardermoen, varamedlemmer innkalles 

7  Fredag‐søndag  4.‐6. desember  Oslo 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 86/2014   Møteplan DFSU 2015  

 
DFSU har iht. Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110.12 fremmet følgende forslag til 
møteplan for 2015:  
 
Mandag 23. mars    Gardermoen 
Mandag 1. juni    Gardermoen/vurdere ut fra behov/video 
31. juli‐7. august    LS på Lesja 
Mandag 21. september  Gardermoen 
Lørdag 28. november  Oslo 
 
Sammenlignet med 2014 er det foreslått samme antall møter, derav ett møte med 
videokonferanse (evt. telefonmøte). Det er videre forutsatt at DFSU er tilstedes på hele 
LS, og bruker mer tid til informasjon og en fast ungdomsledersamling (LS‐treffet).  
På LS Lesja vil ungdomsklassene avholde sine konkurranser gjennom hele LS‐uka, og det 
er naturlig at DFSU er representert gjennom hele uka.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for DFSU i 2015: 
 
1.  Mandag  23. mars   Gardermoen 
2.  Mandag  1. juni  Video/telefonmøte 
3.  LS  31. juli‐7. august    Lesja 
4.   Mandag   21. september  Gardermoen 
5.   Lørdag  28. november  Oslo  
 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 87/2014    Representasjon Norges Skytterstyre 2015 

 
I 2015 arrangeres Nordisk mesterskap i Norge (Follo) 3.‐6. september. Det gjennomføres 
regionalt seminar for Midt‐Norge og Nord‐Norge iht. ny turnus den 7.‐ 8. februar.  
 
Forslag til representasjonen er satt opp i samsvar med tidligere praksis.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Følgende representasjon vedtas: 
 



1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo/Gardermoen, 10.‐ 11. januar 
    Olav K. Vaaje og Kjell Strand Hovland 

2. Regionalt seminar Nord‐Norge og Midt‐Norge, Oslo/Gardermoen, 7.‐ 8. februar 
Henning Ivarrud og Heidi Skaug 

 
3. NM i skifeltskyting Oppdal 14.‐15. mars 

Heidi Skaug 
 

4. Landsskytterstevnet 30. juli ‐ 7. august, Lesja 
Alle 
 

5. Norgescupavslutning 28. august ‐ 30. august på Vestlandet.  
  Vestlandets representant 

 
6. Nordisk mesterskap i bane‐,felt,‐og felthurtigskyting, Norge, 3.– 6. september 

Presidenten, lagleder Jan Åge Gjerstad, representant for DFSU 
 

7. NM skogsløp, september/oktober   
Jens Sverre Knutsen 

 
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 88/2014   Årshjul for styret for tingperioden 2014/2015 

 
Administrasjonen har utarbeidd et forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i 
tingperioden 2014/15.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Årshjul for Norges Skytterstyre tas til etterretning 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 



Sak 89/2014    Tildeling av NM skifelt 

 
Opdal og Midtbygden skytterlag har sagt seg villig til å arrangere NM i skifelt 2015. De vil 
få hjelp av den lokale skiskytterklubben til å gjennomføre arrangementet. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skifeltutvalget og administrasjonen har jobbet hardt for å finne en arrangør av NM skifelt 
i 2015. I følge den turnuslisten som er satt opp for NM er det i år Østlandets tur til å 
arrangere. Det har dessverre ikke lyktes å finne en arrangør i denne landsdelen. Av den 
grunn har man den siste tiden søkt etter arrangører også utenfor landsdelen. Opdal og 
Midtbygden ble forespurt for noen uker siden, og har vært sporty nok til å påta seg 
arrangementet på kort varsel om de får tildeling. 
 
Skifeltutvalgets drøfting 
SFU behandlet saken i utvalgsmøte fredag 12. sept. Opdal og Midtbygden er et godt og 
spennende alternativ. Den lokale ski‐ og skiskytterarenaen ligger rett ved siden av 
skytterlagets LS‐arena, noe som muliggjør bruk av både skytterlagets skytebaner og 
skiskytterklubbens løypenett. I tillegg er overnattingskapasiteten i kommunen god, og 
ligger nær arenaen.  
 
Utvalget gikk enstemmig inn for anbefale Norges Skytterstyre å tildele NM skifelt 2015 til 
Opdal og Midtbygden skytterlag. Dato for mesterskapet må avklares med arrangøren, 
men utvalget mener helgen 14.‐15. mars 2015 er det beste alternativet. 
 
Administrasjonen støtter Skifeltutvalgets anbefaling.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. Opdal og Midtbygden skytterlag tildeles NM i skifelt 2015. 
2. Mesterskapet gjennomføres 14. og 15. mars 2015. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 90/2014    Forlengelse av engasjement Jakob Lund 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å engasjere Sponsorconsult ved Jacob Lund til 
utarbeidelse av: 
 

1. Omdømme og merkevarestrategi (vedtatt i sak 35/2014) 
2. Kommunikasjonsstrategi (utkast sak 61/2014, behandles i sak 83/2014) 
3. Handlingsplan for markedsinntekter – markedsstrategi (utkast til drøfting) 

 
 



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig å følge opp kommunikasjons‐ og 
markedsstrategien, og starte arbeidet med å skaffe organisasjonen markedsinntekter. 
Avtalen gikk opprinnelig ut august 2014, med opsjon på forlengelse ut året. Vi har 
diskutert forlengelse med Lund, og han anbefaler sterkt at vi arbeider videre ut året, og 
er også villig til å gå noe ned på den månedlige godtgjørelsen. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Avtalen med Sponsorconsult ved Jacob Lund forlenges ut året innenfor en økonomisk 
ramme på 150.000 inkl. mva. Avtalen utvides samtidig til å omfatte arbeid med mulige 
kommersielle samarbeidspartnere.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 91/2014   Avtale mellom DFS og LS‐arrangør 

 
Mal for avtale mellom DFS og LS‐arrangør ble sist vedtatt av styret i sak 82/2012. På 
bakgrunn av tilbakemeldinger fra arrangører som har fått tildelt arrangement foreslår 
administrasjonen to mindre endringer i avtaleteksten.   
 
Endringene blir gjort gjeldende fra og med avtale med LS 2017, og innarbeides i Håndbok 
for LS som sendes til potensielle søkere på LS 2019.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner revidert avtale mellom DFS og LS‐arrangør.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 Meldingssaker   

35. Status LS 2015 Lesja 
36. Status LS 2016 Målselv 
37. Status LS 2017 Førde 
38. Erfaringer og rapport LS 2014 Sandnes – Skyteteknisk støtte 
39. Erfaringer og rapport LS 2014 Sandnes ‐ Resultatservice  
40. Erfaringer og rapport LS 2014 Sandnes – Salgsavdeling 
41. Takkebrev LS 2014 
42. Status Frivii appen 
43. Status Landslotteriet 2014 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 7. NOVEMBER THON HOTEL 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Heidi Skaug, Henning 
Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens 
Sverre Knutsen, Kjell Strand Hovland og 
Ivar Halset (varamann for GIHV)   

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Laugen møtte i 
sak 93 og 100. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 

 Sak 92/2014  Godkjenning av møteprotokoll  
 
Protokollen for styremøte 21. og 22. september godkjennes.  
  
 
 

 Sak 93/2014  Regnskap per 31. august 2014 
 
Administrasjonen la fram Det frivillige Skyttervesens regnskap for private og offentlige 
midler per 31. august 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 31. august 2014 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 Sak 94/2014  Oppnevnelse av utvalg for gjennomgang av klassestruktur og 
skyteprogram i DFS 

 
På Skyttertinget i 2013 ble følgende vedtatt i sak 6 angående flytting av klasse 1 fra 200 
meter til 100 meter: 
 
”Saken utsettes og ses i sammenheng med en totalgjennomgang av klassestruktur og 
skyteprogrammer i DFS. Dette skal legges fram for Skyttertinget innen 2016.” 
 
På Skyttertinget i 2013 ble det i sak 7 drøftet om klasse V65 skulle flyttes fra 100 meter 
til 200 meter. Denne saken ble også utsatt etter at Jens Sverre Knutsen på vegne av 
Norges Skytterstyre hadde foreslått at saken ble utsatt og sett i sammenheng med 
vedtaket i sak 6.  
 
På Skyttertinget i 2013 ble det i sak 10 drøftet om dopingbestemmelsene for klasse 2 og 
V55 skulle endres. Denne saken ble utsatt etter forslag fra Nordfjord skyttersamlag. 
 
Administrasjonen drøfting 
Administrasjonen mener at sakene det vises til i saksopplysningene er så omfattende, at 
det bør nedsettes et eget utvalg for å behandle dem. Dette for en totalgjennomgang av 
DFS konkurranseklasser og skyteprogram i henhold til skyttertingsvedtaket.  
 
Mandat: 
Administrasjonen mener at utvalgets mandat må henvise til å se på eventuelle endringer 
i regelverkets/skytterbokas kapittel 7 (Klassesetting) og 11 (Konkurranser, stevneregler 
og skyteprogram).  Konkret må imidlertid utvalget få i oppdrag å spesielt se på de saker 
som ble utsatt fra Skyttertinget i 2013. 
 
Utvalgets sammensetning: 
Administrasjonen mener utvalget bør gis en bred sammensetning, hvor alle landsdeler og 
begge kjønn er representert. Det foreslås at Rådgivende utvalg og representant fra både 
DFSU og Norges Skytterstyre tas med. Lederen i Rådgivende utvalg, Egil Sotnakk, foreslås 
til å lede arbeidet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å nedsette et utvalg som skal gjennomgå 
konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS (jfr. regelverkets/skytterbokas kapittel 
7 og 11), med sikte på å skape økt oppslutning og interesse for DFS aktiviteter. På denne 
bakgrunn skal utvalget fremme sine anbefalinger med eventuelle endringer i dagens 
regelverk. 
 
Spesielt skal utvalget gi anbefalinger om klasse V65 skal flyttes fra 100 til 200 meter, 
samt om klasse 1 skal flyttes fra 200 til 100 meter, jfr. sak 6 og 7 på Skyttertinget i 2013. 
Det samme gjelder hvilke klasser som skal omfattes av dopingreglementet, jfr. sak 10 på 
Skyttertinget 2013.  
 



Utvalget gis følgende sammensetning: 
Egil Sotnakk (leder) 
Roy Håkstad 
Steinar Paulsen 
Ellen Forseth 
Mette Lofthus 
Oddbjørn Meland 
Kjell Strand Hovland 
Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 
 
Utvalget gis frist til 1. februar i 2016 for å levere sin innstilling til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Tilleggsutredning: 
I etterkant av møtet er Mette Lofthus engasjert som deltidsvikar på Skytterkontoret. 
Etter administrasjonens vurdering må hun derfor erstattes av en annen person som 
medlem av utvalget.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å vedta følgende endring: 
Åse Marit Myrvang tiltrer utvalget istedenfor Mette Lofthus. 
 
Norges Skytterstyre har i etterkant av styremøtet drøftet ovennevnte forslag. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens endringsforslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 Sak 95/2014  Regelverk for klasse Aspirant 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 80/2014 å utvide klasse aspirant. Dette krever noen 
justeringer i Skytterboka. 
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens regelverk er slik: 
 
7.221 Klasse Aspirant 
Skyttere i denne klasse skal maksimum fylle17 år i kalenderåret.  
Nedre aldersgrense på 10 år anbefales for all aktivitet i DFS utenom lagsplan. 
Ingen skyttere som har deltatt i klassene Rekrutt, Eldre rekrutt eller Junior på noe nivå 
kan gå tilbake til klasse Aspirant. Skyttere i klasse Aspirant kan skifte til klasse Rekrutt, 
Eldre rekrutt eller Junior i løpet av kalenderåret. Skytteren klassesettes da etter alder. 
 
Når det gjelder dugleiksmerket kan klasse aspirant kun oppnå bronsemerket, og vi ser 
derfor ikke noe grunn til å endre noen på reglene her for prøveordningen. Vi ser heller 
ikke noen grunn til å endre premieringsreglene så lenge dette er en prøveordning.  



Administrasjonen foreslår å stryke første setning i dagens punkt 7.221, og tilføye klasse 1 
i reglene som vedrører klassesetting i aspirant. 
 
Skifeltutvalget har uttalt seg om klasse aspirant i skogsløp og skifelt (V1), og mener at det 
ikke behøver å gjøres tilpasninger der i prøvetiden, men heller evaluere underveis. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Skytterboka punkt 7.221 Klasse Aspirant, gis nytt første avsnitt: 
Klassen omfatter skyttere i alle aldre. Nedre aldersgrense på 10 år anbefales for all 
aktivitet i DFS utenom lagsplan. Ingen skyttere som har deltatt i klassene Rekrutt, Eldre 
rekrutt, Junior eller klasse 1 på noe nivå kan gå tilbake til klasse Aspirant. Skyttere i 
klasse Aspirant kan skifte til klasse Rekrutt, Eldre rekrutt, Junior eller klasse1 i løpet av 
kalenderåret. Skytteren klassesettes da etter alder. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 96/2014  Regelverk feltskyting, siktekant klasse rekrutt og innskytingshold 
 
DFSU fremmer følgende alternativer til regelendringer: 
 
Skytterboka pkt 9.312 gis følgende tillegg: 
I klasse aspirant og rekrutt kan arrangøren velge å ta med 2cm siktekant som treffsone. 
 
DFSU ønsker å skjerpe kravene til arrangør av feltskytinger mht. innskytingshold. 
Utvalget er delt i sitt syn på saken, og fremmer derfor begge alternativer til drøfting i 
administrasjonen og Skytterstyret.  
 
Skytterboka pkt 9.330, endres slik (Forslag til endringer i kursiv):  
 
Alternativ 1: 
På alle feltskytinger skal det være en form for treffpunktanvisning. Det skal være 
innskytingshold på finfelten. Og det anbefales at det er innskytingshold på grovfelten. 
Alternativt kan hold 1 skytes to ganger der første skyting er innskytingshold. 
 
Alternativ 2: 
På alle feltskytinger skal det være en form for treffpunktanvisning, og det anbefales også 
at det er innskytingshold. På NM, LDKS og samlagsstevner m.m. skal det være 
innskytingshold på finfelten. 
 
Administrasjonens drøfting 
Forslaget om en regelendring som gjør at enkelte klasser kan inkludere siktekanten i 
treffsonen synes fornuftig. Grunnet en prognose om mye regn og vind ble det bestemt at 



siktekanten skulle inkluderes i treffsonen når klasse Rekrutt skjøt sin feltskyting på LS 
2014. Tilbakemeldinger fra skyttere, foresatte og arrangør på dette” grepet” er meget 
positive.  
 
Arrangementsmessig blir det litt mer utfordrende når treffsonen ikke er lik for alle 
skyttere. Det øker risikoen for at det kan skje feil. Samtidig må ikke frykten for at det skal 
skje feil stå i veien for gode tiltak som kan styrke rekrutteringen, og til feltskytingen 
særlig. 
 
I utgangspunktet er det ingen ting i veien for at arrangører kan velge å la alle 
finfeltklasser benytte figuren inkludert siktekanten. Resultatene skilles normalt på 
innertreff uansett, og slik sett kan det oppfattes motiverende av de nest beste å være 
nærme resultatmessig de beste. Man kan også se for seg at siktekanten teller som treff 
på de første holdene og eventuelt på utvalgte hold. Dette gir arrangører flere muligheter 
til å tilpasse vanskelighetsgraden ut fra dagens værforhold og skytternes ferdighetsnivå. 
 
Et pålegg om at arrangører skal ha innskytingshold er fra skytternes side kun positivt. Her 
vil særlig de urutinerte og de som benytter lagsvåpen få en mulighet til å justere seg inn 
om de ikke er innskutt. Terskelen for å delta vil bli litt lavere ved at man kan stå over en 
innskyting på forhånd når dette kan gjøres som en del av stevnet. Å skyte første holdet 
to ganger er et alternativ til eget et innskytingshold.  
 
For arrangører derimot gir dette et merarbeid og ekstra utfordringer. Det er viktig å 
oppmuntre arrangører som har muligheter, til å legge inn et innskytingshold. Et eget hold 
er å foretrekke da dette gir best flyt i arrangementet. Å skyte første holdet to ganger, 
første serie som innskyting, vil også være aktuelt for stevner med mindre deltakelse, men 
på store stevner vil dette være et element som sinker arrangementet.   
 
Flere steder i landet er det få feltstevnearrangører. Alt som kan øke deltakelsen vil være 
positivt mht. å motivere nye arrangører, samtidig vil økte krav føre til det motsatte. Det 
synes derfor ikke riktig med flere pålegg som kan gi enda færre arrangører, selv om det 
fra skytternes side vil være positivt med et innskytingshold. Derfor syns det mest riktig å 
beholde dagens regelverk der det er opp til arrangør å velge dette eller ikke. For å øke 
fokus på betydningen av innskytingshold bør det informeres spesielt til lag og samlag om 
dette og aktuelle alternativer, med motivasjon til feltstevnearrangører om å benytte 
innskytingshold. Ved feltinstruktørkurset i høst vil dette være tema både teoretisk og 
praktisk.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterboka punkt 9.312 Figurer – 100m gis følgende tillegg som siste avsnitt: 
Arrangør kan velge å la siktekanten telle som treffsone for alle klasser eller utvalgte 
klasser. 
 
Skytterboka punkt 9.330 Innskyting/treffpunktanvisning beholdes uendret. 
 
 



Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag til nytt punkt 9.330 første avsnitt:  
På alle feltskytinger skal det være en form for treffpunktanvisning, og det anbefales også 
at det er innskytingshold. På landsdelskretsstevner og samlagsstevner skal det være 
innskytingshold på finfelten. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag til nytt punkt 9.312 siste avsnitt enstemmig vedtatt.  
Kjell Strand Hovland sitt forslag til nytt punkt 9.330 første avsnitt enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 97/2014  Godkjenning av Adlerauge for flere klasser   
 
Skytterboka pkt. 6.127 Adlerauge 
Adlerauge med fast styrke i 0,3 og 0,5 tillates brukt i klassene V55, V65, V73 og Åpen 
klasse. Det er ikke tillatt å montere flere linser på hverandre. Skyttere i klasse V55 som 
benytter Adlerauge på hovedskyting i feltskyting, kan ikke kvalifisere seg til finale for 
klasse 2-5 i de offisielle mesterskapene, samlagsstevne, landsdelskretsstevne og 
landsskytterstevnet 
 
Skytterboka pkt. 6.128 Forsiktebeskyttelse av Adlerauge 
I feltskyting, skifelt og skogsløp med skyting har skyttere som benytter Adlerauge 
tillatelse til å benytte typegodkjent forsiktebeskyttelse produsert av Engbo Innovasjon 
AS. 
 
Administrasjonen ønsker å ta opp til drøfting å tillate Adlerauge som en prøveordning for 
alle klasser i DFS. Dette begrunnet i følgende: 
 

- Dagens regler der V55 skyttere kan benytte dette hjelpemiddel for deltakelse i sin 
klasse, men ikke i hovedmesterskapet i feltskyting, gir utfordringer for arrangører 
mht. oppfølging og kontroll. 

- Skyting skal ikke være en synsprøve. Hjelpemidler som kan bidra til bedre 
synskvalitet og utjevne synsforskjeller bør tillates. Det er også yngre skyttere som 
vil ha nytte av Adlerauge.  

 
Det frivillige Skyttervesens tekniske fagutvalg (Geværutvalget) konkluderte i 2010 med at 
Adlerauge gir fordeler ved avstandsbedømmelse i feltskyting. Samtidig ga 3 sakkyndige 
(Brekke, Kongsjorden, Vassli) individuelle uttalelser der de påpekte at Adlerauge i 
kombinasjon med fastmontert optikk på baksiktet kan blant «kreative» misbrukes for å 
oppnå en viss «kikkerteffekt».   
 
Administrasjonens drøfting 
Med utgangspunkt i DFS som en breddeorganisasjon bør alt av regler og forordninger 
være slik at det i størst mulig grad appellerer til, og gir flest mulig anledning til, å delta i 
organisasjonens aktiviteter innenfor det som anses som like muligheter. Herunder vil det 
alltid være forskjeller skyttere imellom i fysiske og mentale forutsetninger. Dette er 



imidlertid noe alle kan forbedre gjennom egeninnsats i form av trening og deltakelse i 
konkurranser.  
 
På utstyrssiden sørger et utvalg av skyttertilbehør og justeringsmuligheter på våpenet for 
at dette kan tilpasses kroppslige forskjeller skyttere imellom. Syn er en av nøkkelsansene 
for å kunne konkurrere i skyting. Innenfor dette feltet har skyttere i dag flere 
hjelpemidler å velge mellom for å korrigere eller forbedre synsoppfattelsen. Blant 
veteraner er Adlerauge blitt et populært og kjærkomment hjelpemiddel som 
størstedelen av skytterne i dag benytter, og da særlig de aller eldste. Et sideblikk til 
parallelle organisasjoner viser at i internasjonal skyting og i Norges Skytterforbund 
tillates Adlerauge i veteranklassene fra det året skytterne fyller 45 år.   
 
Hovedintensjonen med å tillate Adlerauge for alle er for å utjevne synsforskjeller skyttere 
imellom enten de er påført, medfødte eller aldersrelaterte. Skyttere med alminnelig godt 
syn anses i alminnelighet ikke å ha vesentlige fordeler ved bruk Adlerauge, selv om 
sikkert en god del vil prøve dette ut. For de med redusert syn vil derimot en mulighet for 
å benytte Adlerauge være et hjelpemiddel for å se bedre og utjevne synsforskjeller 
skyttere imellom. At det gir fordeler i feltskyting når det kommer til 
avstandsbedømmelse etter målemetoden er en uheldig side, men Adlerauge kan 
samtidig bidra til at det blir noen flere som skyter felt når de blir gitt en mulighet for å se 
heller små figurer.  
 
Det vil alltid være slik at noen kan tenkes å tøye et regelverk. Samtidig er det viktig å ikke 
la det stå i veien for tiltak som støtter opp gode intensjoner. Det er ikke kjent fra 
veteranklassene at noen har prøvd seg med løsninger som ligger utenfor regelverket, 
med unntak av to linser på hverandre, noe som nå er reglementsfestet til ikke å være 
tillatt. Det er vanskelig å forutse om det vil gi uforutsette uheldige sider å tillate 
Adlerauge generelt. Derfor kan det være greit å ha en retrettmulighet. Slik sett kan det 
være hensiktsmessig med en prøveperiode for å se hvordan en generell tillatelse til å 
bruke Adlerauge påvirker aktiviteten i DFS. Viser det seg at de totale erfaringer etter 
2015 sesongene er negative, avsluttes prøveperioden før neste sesong. Adlerauge koster 
anslagsvis ca. 400 kr. pr. linse.  
 
Klassestrukturen skal opp til full vurdering i løpet av 2016. I den sammenheng skal 
organisasjonens dopingregler integreres i den drøftingen. Slik sett kan en vurdering av 
regelverket for bruk av Adlerauge også knyttes til en slik drøfting for å få et mest mulig 
helhetlig saksbilde der klassestruktur, dopingregler og hjelpemidler vurderes under ett. 
En prøveordning med en generell tillatelse til bruk av Adlerauge vil kunne gi nyttig 
informasjon og erfaringer før endelig drøfting.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Adlerauge med fast styrke i 0,3 og 0,5 tillates brukt i alle klasser som en prøveordning i 
2015, med muligheter for å utvide prøveperioden med ett år. Skytterstyret evaluerer 
prøveordningen i forkant av 2016 sesongen.  
 
 



Heidi Skaug fremmet følgende forslag: 
Skytterboka punkt 6.127 gis ny første setning: 
Adlerauge med fast styrke i 0,3 og 0,5 tillates brukt i alle klasser. 
 
Siste setning i punkt 6.127 strykes. 
 
Vedtak: 
Heidi Skaug sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 98/2014  Søknad om dispensasjon fra Per Arne Enstad 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Per Arne Enstad innvilges etter søknad dispensasjon fra regelverket pkt. 7.242, slik at han 
fra sesongen 2015 kan konkurrere i klasse V65 etter regelverket for denne klassen.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 99/2014  Søknad om dispensasjon fra Paul Aksel Johansen 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Søknad fra Paul Aksel Johansen om dispensasjon til å konkurrere i DFS i klasse 2 med 
tillempinger for funksjonshemmet skytter innvilges ikke. Søkeren innvilges dispensasjon 
til å konkurrere i Åpen klasse.   
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende generelle føring for administrativ behandling av 
dispensasjonssøknader fra funksjonshemmede skyttere:  
Skyttere med alvorlig funksjonshemming og som skyter kun liggende uten ekstra støtte 
følger DFS alminnelige klasseregler. Skyttere som etter kvalitet skal konkurrere i 
knestående og eventuelt stående gis normalt dispensasjon til å konkurrere i Åpen klasse. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 100/2014  Budsjett DFS 2015 
 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for DFS i 2015. 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS i 2015 til etterretning. 
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for 
DFS for 2015, som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte i desember 2014.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 101/2014  Markedsstrategi DFS 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 35/2014 omdømme- og merkevarestrategi for DFS og i 
sak 84/2014 ny kommunikasjonsstrategi for DFS. 
 
På styremøte 22. september ble utkast til markedsstrategi gjennomgått, og styret ga sine 
innspill til denne. 
Innspillene er innarbeida i markedsstrategien, og vi har sett litt på en aktuell salgsstrategi 
i forhold til aktuelle samarbeidspartnere. Vi er her inne på en ny arena for DFS, det er 
viktig å ta steg for steg, og ha et realistisk forhold til forventningene om hvor mye slike 
avtaler kan gi organisasjonen av nye inntekter. De samtalene vi har hatt med mulige 
samarbeidspartnere har vært positive, og det er tydelig interesse for det 
samarbeidspotensialet DFS kan tilby. Markedsstrategien er til en viss grad tilpasset 
tilbakemeldinger vi har fått gjennom disse kontaktene. Men det er en lang veg fra positiv 
dialog til etablerte avtaler.  
 
Vi ser at appen vil ha en sentral funksjon i forhold til typiske vareavtaler, både sentralt og 
lokalt/regionalt. Appen ble lansert med all funksjonalitet i slutten av oktober.  
 
En aktuell avtale struktur i Skytter-Norge kan være at sentralleddet har noen få større 
sentrale avtaler som er vinn-vinn for både DFS sentralt og de regionale/ lokale leddene. 
Det er viktig at avtalene har en breddefilosofi.  
 
På lokalt/regionalt nivå er det mange skytterlag som har mindre avtaler med lokalt 
næringsliv innenfor lagets naturlige nedslagsområde. For skytterlagene er det naturlig å 
videreføre disse avtaleformene, men gjerne videreutvikle avtalene ved bruk av appen. 
 
Administrasjonen anbefaler at framlagt utkast til markedsstrategi godkjennes. På lik linje 
som med de to tidligere vedtatte strategiene er det viktig å evaluere markedsstrategien 
om ett års tid, og foreta en rullering i 2016.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens markedsstrategi godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 
 Sak 102/2014  Prosjektstilling kommunikasjon og media 
 
Vedtaket ført i B-protokoll. 
 
 
 

 Sak 103/2014  Bidragsordning i Stang- og felthurtigskyting 
 
Norges Skytterstyre vedtok nye bidragssatser for feltskyting, skifelt- og skogsløp med 
skyting samt Stang- og felthurtigskyting i sak 116/2013. Vedtatte satser for Stang- og 
felthurtigskyting er slik: 
 
Type / Aktivitet Tilskudd 
Stang- og felthurtigskyting på samlagsstevner (begge øvelser, 
halveres dersom bare en av øvelsene gjennomføres) 

Kr 1 500 

 
I forbindelse med søknad om bidrag for 2014 har vi fått flere spørsmål om hvorfor det 
ikke utbetales bidrag til Stang- og felthurtigskyting på landsdelskretsstevner. I sak 
58/2004 ble det vedtatt å innføre bidrag til Stang- og felthurtigskyting på samlagsstevner 
og landsdelskretsstevner, og dette har vært praktisert slik fra og med 2005. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er naturlig at bidragssatsene for Stang- og felthurtigskyting blir gjort gjeldende også 
for landsdelskretsstevner, i samsvar med tidligere styrevedtak sak 58/2004. Det er nok 
en glipp at dette ikke ble tatt med i sak 116/2013. De samlede kostnader med dette blir 
maksimalt 13.500 dersom alle landsdelskretsene gjennomfører begge øvelser.  
 
Samtidig presiseres det at samlet beløp per år for hvert samlag/landsdelskrets er kroner  
1 500,-, i tråd med tidligere praksis (maks. 1 000 med gamle bidragssatser). 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for stang- og felthurtigskyting: 
 
Type / Aktivitet Tilskudd 
Stang- og felthurtigskyting på samlagsstevner og 
landsdelskretsstevner (begge øvelser, halveres dersom bare en av 
øvelsene gjennomføres).  
Samlet beløp per år for hvert samlag/landsdelskrets er kroner 1 
500,-. 

Kr 1 500 

 
Bidragssatsene blir gjort gjeldende fra og med 2014.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 
 Sak 104/2014  Forslag om endringer i regelverk skifeltskyting og skogsløp med skyting  
 
I hht. Langtidsplanen 2012-2016 pkt. 7.5, har utvalget for skifelt sett på mulige endringer 
i konkurranseprogram/regler for å øke deltakelsen innen sektorens øvelser. 
SFU har diskutert 3 ulike regelendringer i løpet av året: 
 

• Klasse eldre junior (18-20 år) i skifelt og skogsløp med skyting fjernes 
• Sikkerhetsreglene på standplass presiseres 
• Friteknikk som stilart i skifelt 

 
SFUs drøfting 
Klasse eldre junior fjernes: 
Skifeltutvalget har vedtatt å anbefale Norges Skytterstyre å fjerne klasse eldre junior, 
som kun er en klasse som benyttes i skifelt og skogsløp med skyting. Begrunnelsen er i 
første rekke at deltakelsen i klasse eldre junior har vært ganske liten, både for jenter og 
gutter. I skifelt har snittet de siste 5 årene ligget på rett i underkant av 3 deltakere blant 
guttene, mens jentene har hatt et snitt på 1. I skogsløp med skyting, sprint er tallene 
ganske like, mens det på NM skogsløp på LS er noe bedre. Der ligger snittet på 15 blant 
guttene og 5 blant jentene. Det betyr i praksis at nesten alle som har stilt opp har fått 
medalje. 
 
Til tross for liten deltakelse, er nivået blant deltakerne i eldre junior ofte høyt. Ved flere 
anledninger har utøvere i disse klassene fått bedre tid enn vinneren i seniorklassen. 
Nesten årlig har skyttere i eldre junior deltatt i seniorklassen på dispensasjon. 
 
SFU påpeker også i sin argumentasjon at det vil det være noen økonomiske besparelser 
ved færre medaljer. SFU har samtidig et ønske om at de faste troféene fra eldre junior 
overføres til beste utøver under 21 år (IKM-skytter), slik at denne aldersgruppen kan ha 
dette som motivasjon. 
 
Presisering av sikkerhetsregler: 
Erfaring tilsier at det er nødvendig med en presisering av sikkerhetsreglene på 
standplass. Dette gjelder først og fremst de yngste klassene, hvor gevær og utstyr bør 
ligge på standplass. I skiskyttermiljøet har de en annen praksis enn det vi har i DFS. Dette 
har medført en del usikkerhet og ulik praksis på blant annet NM i skifelt. SFU mener 
derfor at regelverket må presiseres, slik at alle kan være sikre på at sikkerheten på 
standplass blir ivaretatt. 
 
Friteknikk som stilart i skifelt: 
SFU behandlet denne saken først i 2013. Det var da enighet i utvalget om at dagens 
regelverk med kun bruk av klassisk stil bør opprettholdes. Men flertallet (mot 
Amundsens stemme) ønsket å gi Øvrebø skytterlag dispensasjon til å prøve friteknikk i 
ungdomsklassene under NM. Det ble derfor vedtatt en prøveordning under NM. 
Etter NM har SFU evaluert av bruk av friteknikk i ungdomsklassene. Det ble ikke gjort noen 
undersøkelse blant utøverne, men deltakelsen av lokale skiskyttere var bra, så det er grunn 
til å tro at disse satte pris på at det ble benyttet friteknikk. Om man mistet deltakere som 



følge av prøveordningen vil vi aldri få svar på. Utvalget konkluderte med at det er viktig å 
holde på skifelts særegenhet, og var enige i at dagens regelverk bør opprettholdes. 
 
Administrasjonens drøfting 
Fjerne klasse eldre junior: 
Det er lite sannsynlig at det å redusere antall klasser i skifelt og skogsløp med skyting vil 
øke deltakelsen i disse øvelsene. Det er Imidlertid heller ikke sannsynlig at det vil påvirke 
deltakelsen negativt.  
 
Administrasjonen mener at færre klasser gir mindre administrasjon og det blir dermed 
enklere å arrangere stevner. Når deltakelsen har vært såpass tynn både blant guttene og 
jentene, kan det også være vanskelig å forsvare at så godt som alle som deltar får 
medalje. Rent økonomisk dreier ikke dette seg om de store summene, så det går mer på 
det prinsipielle. 
 
Dersom giverne av de faste troféene er enig i at premiene som har vært delt ut i klasse 
eldre junior nå kan deles ut til beste utøver under 21 år, så ser ikke administrasjonen 
noen betenkeligheter rundt dette. 
 
Sikkerhet på standplass: 
Sikkerhet er viktig i DFS. En presisering av regelverket rundt dette er positivt. 
 
Bruk av friteknikk: 
Administrasjonen er delvis uenig med skifeltutvalget. Det er en kjent sak at mange lag 
benytter friteknikk i lokale konkurranser, til tross for at dette bryter med dagens 
regelverk. Det kan være mange grunner til det. En grunn er at skytterlaget ønsker å få 
med skiskyttere i konkurransen. En annen kan være at skytterlaget låner løypenett av et 
idrettslag for å få gjennomført en konkurranse. I mange tilfeller er det kun preparert for 
friteknikk i disse. Administrasjonen er derfor av den oppfatning at det bør åpnes for at 
skytterlag kan benytte friteknikk i lokale konkurranser. 
 
Kompetanse: 
Skytterbokas kap. V1 mangler avsnittet ”Kompetanse”, slik andre kapitler i skytterboka 
har. For å klargjøre hvem som kan gjøre endringer i dette kapitlet, mener 
administrasjonen at dette bør inn i dette vedlegget. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klasse eldre junior fjernes fra skifelt og skogsløp med skyting. Skytterbokas kap. V1, § 
2.10, 3.10, 4.10, 4.15 og 5.10 endres i henhold til dette. Skytterbokas kap. V1 § 7.30 
endres til: 
 
Junior utøvere (menn) rykker ved alder opp i klasse Senior B ... 

Troféer som tidligere har vært delt ut i klasse eldre junior, søkes overført til beste utøver 
i seniorklassene under 21 år. 
 



11.20 På standplass 
Våpen kan bare lades eller tømmes på standplassen med munningen pekende mot 
figurene. Det er forbudt å bevege seg omkring med ladd våpen, eller med tomhylse 
sittende igjen i kammeret. Etter hver skyting, før standplassen forlates, skal våpenet 
tømmes. Oppbevares geværet på standplass under konkurransen skal skytteren forlate 
standplass med sluttstykket i bakre stilling eller ta nytt ladegrep og klikk mot skivene. 
Bæres geværet under konkurransen (enkelte klasser i skifelt) skal skytteren ta ett ekstra 
ladegrep og avtrekk med munningen pekende mot figurene. Alternativt kan skytteren 
velge å bære våpenet med sluttstykket i bakre stilling. 

Når løperen tar våpenet av og på, må han/hun unngå at det peker i farlig retning. 
Likeledes når løperen henter og returner våpen, må han/hun unngå at det peker i  
farlig retning. 

 
11.30 Visitasjon 
Arrangør er ansvarlig for å foreta visitasjon umiddel-bart etter målgang når utøvere 
bærer med seg våpenet under konkurransen. Når våpen oppbevares på standplass, 
sørger arrangør for visitasjon sammen med løperen når det hentes. Må våpenet flyttes 
av arrangør under konkurranse eller for å gjøre klar for neste pulje, foretar arrangøren 
visitasjon når våpenet flyttes.  
 
13.00 Stilart i skifelt 
Kun klassisk stilart tillates. Unntak: Se pkt. 8.80. 
 
8.80 Spesielle regler for lokale konkurranser 
… Friteknikk kan benyttes som stilart i de tilfeller arrangøren finner dette hensiktsmessig. 
 
Kompetanse 
Regelverk vedr. skifelt og skogsløp med skyting kan vedtas av Skytterstyret. 
 
Kjell Strand Hovland fremmet følgende alternative forslag til punkt 13.00 angående 
Stilart i skifelt: 

Stilart (klassisk eller friteknikk) bestemmes av arrangøren. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt, unntatt Hovland sitt forslag til nytt punkt 
13.00 som fikk 2 stemmer. Vaaje, Skaug, Ivarrud, Meland, Gjerstad og Halset stemte for 
administrasjonens forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for Hovland sitt forslag. 
 
 
 

Sak 105/2014  Ansettelse av ny redaktør i Norsk Skyttertidende  
 
Vedtaket ført i B-protokoll. 
 
 
 



 Meldingssaker  
 
44. Status LS 2015 Lesja 
45. Status LS 2016 Målselv 
46. Status LS 2017 Førde 
47. Status LS 2018 Stjørdal 
48. Prøvestevne på nytt elektronisk feltmateriell LS 
49. Takkebrev fra Egil Sotnakk  
50. Takkebrev fra Janne Kornbrekke 
51. Takkebrev fra Oddvar Andersen 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 5. OG 6. DESEMBER KIELFERJA 
 

MØTE INNKALT AV  Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDER  President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Heidi Skaug, Henning 
Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens 
Sverre Knutsen og Kjell Strand Hovland. Forsvaret 
hadde meldt forfall til møtet.   

FRA ADMINISTRASJONEN  Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.  

  Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 

 Sak 106/2014   Godkjenning av møteprotokoll  

 
Protokollen for styremøte 7. november enstemmig godkjent.  
 
 
 

 Sak 107/2014    Skyteboka LS 2015 

 
Arrangørene i Lesja har søkt om godkjenning av pris på skytebok for Landsskytterstevnet 
2015.  Arrangøren har også søkt om campingavgift med og uten tilgang til strøm. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2015: 
 
        KL. 1‐5, Å, AG3/HK 416, V55‐65‐73    Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement      kr. 525  (ikke AG3/HK 416)      kr. 355 
Innskudd DFS      kr. 210  (ikke AG3/HK 416)      kr. 120 



Premieinnskudd bane   kr. 180           kr. 180 
Premieinnskudd felt    kr. 185           kr. 185 
Premieinnskudd Stang  kr. 105           kr. (105) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr. 100           kr. (100) Jr. 
Premieinnskudd minnesk.  kr.   25           kr.   25  
Sum skytebok     kr. 1330          kr. 865  (1070) Jr. 
 
Ved påmelding    kr. 735           kr. 475 
Ved innløsning av Sk.bok  kr. 595           kr. 390  (595) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS. 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2015 for 
deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med 
trofeoversikt. Arrangøren skal gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på 
arena til skyttere og publikum. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 
300 000 som delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen og 10 kroner per påmeldte 
deltaker til utgifter for trykking av deltakeravis.  Arrangøren gis for dette rett til å profilere 
sine sponsorer på storskjerm(er) i samarbeid med DFS. 
 
Kompensasjon per gavepremie fra DFS til arrangør:           kr. 80 
Kompensasjon fra arrangør til DFS for ikke innløste skytebøker:  Senior/Veteran  kr. 85 
                  Rekruttklassene  kr. 50 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende pris på campingavgift for LS 2015: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2015 settes til 1170 kroner for campingvogn og 
kroner 800 for telt. Pris for strøm settes til 1700 kroner. Det forutsettes at alle som ønsker 
strøm skal tilbys dette, og at alle fra samme skytterlag/skyttersamlag skal få bo på samme 
campingplass uavhengig av ønske om strøm.   
 
Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2015 settes til 1170 kroner (samme pris for telt.) 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag angående pris på skytebok enstemmig vedtatt. Administrasjonens 
forslag til campingavgift ble vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Vaaje, Skaug, Ivarrud, Gjerstad 
og Meland stemte for administrasjonens forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for 
Hovland sitt forslag. 
 
 



 Sak 108/2014    Søknad fra LS 2015 om støtte til tribune for Stang/felthurtigskyting 

 
LS 2015 søker om refusjon av kostnader til leie av tribune finaleskyting for Stang‐ og 
felthurtigskyting.  Leiekostnaden utgjør etter søknaden kr. 56.250. Tilbud fra Jora Bygg og 
Laft følger vedlagt.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
LS 2015 innvilges kr. 30.000 i tilskudd til leie av tribune til Stang‐ og felthurtigarena. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 109/2014   Årsplan DFSU 

 
Årsplan for DFSU tar utgangspunkt i instruks for DFSU som er gjengitt i Skytterboka kapittel 
17, vedtatt Langtidsplan 2012‐2016, innsendt søknad til FD om prosjektmidler for 2015 og 
budsjettforslag 2015. 

DFSU gikk gjennom forslag til årsplan i DFSU‐sak 20/2014. Utover utvalgets faste gjøremål 
planlegges følgende aktiviteter gjennomført i 2015: 

Tiltak etter langtidsplanen: 

‐ Gjennomføre en spørreundersøkelse om å være tillitsvalgt. 
‐ Utvikle ”ti tips” for et godt miljø i skytterlagene (miljøvettregler). 
‐ Ungdomslederkurs i samlagene 
‐ Sette fokus på å etablere treningsfellesskap for unge seniorer. 
‐ Utnytte potensialet som ligger i rekruttering av jegere til DFS skyting. 
‐ Gjennomføre tilpassede kurs for nye seniorer. 
‐ LS‐treff 
‐ Skyteskole 
‐ Landskonkurransen i geværskyting for skolene 

 
Prosjekt etter langtidsplanen: 

‐ En fokussak hvert år som det søkes prosjektmidler til 
‐ Fokussak 2015: Sikkerhet, miljøhefte (det er søkt om 100.000 i prosjektmidler) 

 
Prosjekt samarbeid i skolen: 

‐ Denne støtteordningen gis til skytterlag som har arrangert et prosjekt, temadag, 
aktivitetsdag eller lignende i skolen. 
Bidrag gis også til aktivitet som er innordnet mot den samme målgruppen. F.eks ved 
å arrangere aktivitetsdag eller lignende i skoleferier o.l. 

 

 

 



Landskonkurranse i geværskyting for skolene: 

‐ Landskonkurransen i geværskyting for skolene er en landsomfattende 
skytekonkurranse, med røtter tilbake til 1967. Foruten en innføring i skyting, 
omfatter tiltaket den årlige landskonkurransen mellom de ungdoms‐ og 
videregående skoler som skytterlagene velger ut. Konkurransen bør markedsføres 
bedre for å få mer deltaking.  

‐ DFSU ønsker å drøfte og fremme sak for Norges Skytterstyre om hvordan utvikle og 
tilpasse dagens prosjekter som retter seg mot skolene slik at de tilpasses gjeldene 
læreplaner, herunder oppgradere og videreutvikle DFS sitt materiell i dette arbeidet. 
 

Skyteskole: 

‐ "Skyteskole for nybegynnere" kan arrangeres innendørs og/eller utendørs, og 
elevene skal få med seg en grundig opplæring i sikkerhet og håndtering av 
skytevåpen. Samtidig er det viktig å tenke på samhold og det gode skyttermiljøet. 

‐ Oppfølging av deltakerne i etterkant gjennom eksempelvis temadager. 
‐ Skyteskoler er kanskje vårt aller viktigste rekrutteringstiltak, og deltakelsen har vist 

en gledelig økning de siste årene. 
‐ DFSU har et spesielt ansvar for å markedsføre og utvikle skyteskolekonseptet. 

Landsdelsrepresentantene er viktige for å markedsføre skyteskolekonseptet i sin 
kontakt med landsdelskretsutvalgene og samlagsutvalgene.  
 

Landsskytterstevnet (informasjonsarbeid og LS‐treff): 

‐ DFSU‐stand 
‐ LS‐treff 

 
Rekrutteringsmateriell: 

‐ Spesielle tiltak i 2015 – miljøhefte 
‐ Diverse trykksaker og materiell til informasjonsarbeid 

 
DFSU‐møter: 

‐ Planlagt med 4 møter iht. godkjent møteplan 
 
Aktiviteter knytta til ungdomslederkurs og samlinger, også samarbeid med HVU og FPVS. 

Bidrag til lokale og regionale kurs og samlinger (administreres av administrasjonen). 

DFSU vedtok følgende innstilling til Norges Skytterstyre:  

Årsplan 2015 for DFSU tas til etterretning. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Årsplan 2015 for DFSU godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 110/2014   Budsjett DFS 2015 

 
Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende budsjett 2015 for DFS: 

INNTEKTER  Post  Budsjett Inntekter fra  Budsjett

2015 Tilskudd FD Andre Egne midler  Sum  2014

Tilskudd fra FD  28 740 000 28 740 000       28 740 000  28 500 000

Markedsinntekter  600 000       600 000  600 000 

Omsetning salgsavdelingen  10  25 500 000       25 500 000  25 500 000  25 500 000
Omsetning Norsk 
Skyttertidende  11  2 278 000       2 278 000  2 278 000  2 410 000

Kontingent fra skytterlagene  12  2 175 000       2 175 000  2 175 000  1 900 000

Momskompensasjon  1 400 000       1 400 000  1 400 000  1 250 000

Arrangementsavgifter  1 470 000       1 470 000  1 470 000  900 000

Landslotteriet 2014  14  0       0  0  2 825 000

Resultat finansposter  250 000       250 000  250 000  400 000

Andre inntekter (frifond)  300 000       300 000  300 000  300 000

SUM INNTEKTER     62 713 000 28 740 000 0 33 973 000  62 713 000  63 985 000

Budsjett Dekkes av  Budsjett

Post  2015 Tilskudd FD Andre Egne midler  Sum  2014

Administrasjon:  1             

Lønnskostnader  3 443 000 3 400 000 0 43 000  3 443 000  3 073 000

Kontorhold  3 017 000 2 804 000 0 213 000  3 017 000  2 991 000

Reiseutgifter  1 145 000 1 145 000 0 0  1 145 000  1 220 000

Sum administrajon  7 605 000 7 349 000 0 256 000  7 605 000  7 284 000

           

Arrangementer:  2             

Landsskytterstevnet  3 274 000 1 030 000 0 2 244 000  3 274 000  2 715 000

Nordisk Mesterskap  350 000 350 000 0 0  350 000  315 000

Norgescupen i baneskyting  120 000 0 0 120 000  120 000  120 000

NM i Skifelt og skogsløp  75 000 75 000 0 0  75 000  75 000

Sum arrangementer  3 819 000 1 455 000 0 2 364 000  3 819 000  3 225 000

           

Medaljer, premier, hedersbev.  3  625 000 0 0 625 000  625 000  625 000

           

Driftstilskudd lavere org.ledd:  4             

Til skyttersamlagene  1 311 000 1 311 000 0 0  1 311 000  1 311 000

Til landsdelskretsene  145 000 145 000 0 0  145 000  145 000

Sum driftstilskudd  1 456 000 1 456 000 0 0  1 456 000  1 456 000

           

Anleggsavdelingen:  5             

Ordinær anleggsvirksomhet  4 209 000 4 209 000 0 0  4 209 000  4 730 000

Miljøpakkemidlene  5 500 000 5 500 000 0 0  5 500 000  5 000 000

Sum anleggsavdelingen  9 709 000 9 709 000 0 0  9 709 000  9 730 000

           

Utdanningsavdelingen  6  3 750 000 3 750 000 0 0  3 750 000  3 696 000



           

Ungdom og rekruttering  7  2 571 000 2 571 000 0 0  2 571 000  2 519 000

Ammunisjonsbidrag  7  0 0 0    0 

           

Felt‐ og skifeltskyting, skogløp  8  800 000 800 000 0 0  800 000  800 000

           

Informasjonsavdelingen  9  1 925 000 1 650 000 0 275 000  1 925 000  2 532 000

           

SUM 
ORGANISASJONSUTGIFTER     32 260 000 28 740 000 0 3 520 000  32 260 000  31 867 000

           

Kostnader salgsavdelingen  10  25 046 000       25 046 000  25 046 000  25 047 000
Kostnader Norsk 
Skyttertidende  11  2 278 000       2 278 000  2 278 000  2 410 000
Kostnader IKT‐tjenester 
lag/samlag  12  1 675 000       1 675 000  1 675 000  1 400 000

Kommunikasjonsprosjekt  13  900 000       900 000  900 000 

Landslotteriet 2014  14  0       0  0  2 070 000

           

TOTALE KOSTNADER     62 159 000 28 740 000 0 33 419 000  62 159 000  62 794 000

RESULTAT     554 000 0 0 554 000  554 000  1 191 000

 
 
 
 

 Sak 111/2014    LS‐utvalgets rapport   

 
For syvende gang nedsatte Norge Skytterstyre i september et utvalg, og nå senest for å 
evaluere LS 2014.  
 
LS‐utvalget hadde følgende sammensetning: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Jan Åge Gjerstad, Eva Rubbås‐Risvik, Ola Lunde, Tor Idar Aune, 
Pål Øyvind Ørmen, Ole John Hostvedt og Terje Vestvik (sekretær). 
 
Administrasjonen har så langt ikke drøftet innholdet i rapporten, og vil foreslå for styret at 
den oversendes til det nedsatte utvalget som skal gjennomgå skyteprogram og klassesetting 
i 2015. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar den framlagte rapporten fra LS‐utvalget til etterretning. Rapporten 
oversendes til utvalget som skal gjennomgå klassesetting og skyteprogram (Sak94/2014). 
Anbefalinger i forhold til tidsplan på Landsskytterstevnet, følges opp av administrasjonen og 
forelegges for Norges Skytterstyre.      
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 112/2014   B‐sak: Samarbeidsavtale med Trimtex 

 
Vedtak ført i B‐protokoll. 
 
 
 

 Sak 113/2014    Egenandel teknisk rådgivning ved støysoneberegning 

 
Med bakgrunn i budsjettsituasjon har administrasjonen vurdert nødvendigheten av å innføre 
egenandel på teknisk bistand, i tillegg til den allerede etablerte praksisen med egenandel til 
juridisk hjelp. 

Ordningen med teknisk og juridisk bistand er etter anleggsavdelingens vurdering helt 
avgjørende for fremtidig anleggsbygging. Teknisk og juridisk bistand er i mange tilfeller helt 
nødvendig for å innhente nødvendige offentlige godkjenninger for å realisere 
anleggsprosjekter. Anleggsavdelingen har i disse dager flere prosjekter gående, som nærmer 
seg løsning og som kan realisere flere titalls millioner kroner til anleggsutvikling.  

Dette viser viktigheten av å opprettholde finansieringen til denne kritiske støttefunksjonen 
for anleggsbygging. En innføring av egenandel kan finansiere noe av den tekniske bistanden 
og samtidig er det nok ikke urimelig at tiltakshavere (skytterlagene) betaler en egenandel når 
viktige prosesser for egen anleggsutvikling gjennomføres. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det har vært vurdert flere modeller for innføring av egenandel. Innføring av en egenandel lik 
praksisen for juridisk bistand ble først vurdert. Denne praksisen er basert på at man 
fakturerer 50 % ved oppstart av bistand, men inntil maksimalt kr 10 000,‐. Etter nærmere 
vurdering fant man imidlertid at en slik fakturering ved oppstart av teknisk bistand kan føre 
til at skytterlagene vegrer seg for å ta kontakt tidlig i prosessen. Vår erfaring er at dersom 
man ikke får bistand tidlig i prosessene, blir våre kostnader høyere enn nødvendig. Dette 
skyldes at man må «ta igjen» arbeid som med varierende hell har vært håndtert av mer 
«uprofesjonelle» aktører i offentlige prosesser, som regel er dette knyttet til bistand fra 
lokale konsulenter uten nødvendig spisskompetanse.  

Anleggsavdelingen mener det er viktig at teknisk bistand er et lavterskeltilbud, og at ønsket 
om bistand ikke hindres av løpende kostnader fra oppstart. 

På den andre siden fungerer ordningen med egenandel for juridisk bistand relativt bra. Dette 
er nok imidlertid i større grad bistand man ikke kan velge bort, selv om vi også unntaksvis 
opplever at lag ikke vil betale egenandel for juridisk bistand og forsøker å ordne opp selv. 

Det andre alternativet som har blitt vurdert er en ordning hvor vi tilbyr en forutsigbar 
kostnad for støysoneberegninger. Gjennomføring og bekostning av støysoneberegninger for 
skytebaneanlegg er en kostnad som påligger tiltakshavere/anleggseiereie henhold til 
offentligrettslig regelverk. DFS har frem til nå i stor grad bekostet dette for våre lag, men det 
er nok en kostnad som tiltakshaverne bør kunne betale en del av. Dersom lagene går til 
konsulentfirmaer for å få gjennomført beregninger, er vår erfaring at kostnadene blir mer 
uforutsigbare og varierer mer, og i noen tilfeller tidvis store.  



Administrasjonen mener at vi får en faglig kvalitetssikring gjennom å utføre oppdrag via 
anleggsavdelingen på Skytterkontoret. Det er også vår vurdering at skytterlagene bør ha 
forutsigbarhet i forhold til hva de faktiske kostnadene blir.  

Denne modellen innebærer en fast egenandel for støyberegninger. Kostanden vil bli den 
samme uavhengig av hvor omfattende arbeid som må utføres, og lagene sikres nødvendig 
økonomisk forutsigbarhet. Administrasjonen mener at lagene gjennom en slik ordning sikres 
god kvalitet til en fornuftig pris, og at DFS fortsatt kan opprettholde god kompetanse og god 
service til våre lag. 

Den negative konsekvensen ved innføring av egenandel som belastes våre lokale skytterlag, 
er økte kostnader for dugnadsbasert frivillighet.  

Konklusjon 
Administrasjonen mener at det er nødvendig å innføre en egenandel også for teknisk 
bistand, dersom DFS skal klare fremtidige økonomiske utfordringer og samtidig opprettholde 
nivået på våre viktigste støtteordninger, teknisk og juridisk bistand. En reduksjon i denne 
kapasiteten kan på sikt medføre uopprettelig skade i form av nedleggelse av anlegg og 
manglende gjennomføringsevne for reetablering og nybygging. 

Vurderingen er at egenandel på kr. 10 000,‐ til støyberegning vil være en akseptabel ordning 
for våre lag. Denne engangskostnaden vil i de tilfellene hvor støyberegninger er nødvendige, 
være inngangsbilletten til videre bistand. Mindre omfattende bistand som ofte besvares i 
form av enkle e‐poster, telefonsamtaler og lignende vil fortsatt være gratis slik det er i dag. 

Normalt ligget antall fullverdige støysoneberegninger på ca. 10‐15 per år.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Det innføres en egenandel på kr. 10 000,‐ for teknisk bistand til utarbeidelse av fullverdige 
støysoneberegninger. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 114/2014   Norgescup skifelt og skogsløp med skyting 

 
Langtidsplanen for 2012–2016, pkt.7,5, sier at det skal det vurderes å innføre Norgescup i 
skifelt og skogsløp med skyting fra 2015.  

Skifeltutvalget har diskutert dette ved flere anledninger. På Landsskytterstevnet 2014 ble det 
foretatt en uhøytidelig spørreundersøkelse blant de aktive om dette var et ønske. Responsen 
fra utøverne var i all hovedsak positiv, og SFU har derfor valgt å gå videre med saken. 

SFUs drøfting 
SFU mener det er gjennomførbart og ønskelig å arrangere en Norges‐cup i disse øvelsene 
samlet. I første omgang ser SFU følgende modell som den beste: 

 5 konkurranser, hvorav de 4 beste teller. 
‐ NM skifelt normalprogram 



‐ NM skifelt sprint 
‐ NM skogsløp normalprogram på LS 
‐ NM skogsløp sprint senere på høsten 
‐ NC‐avslutning i skogsløp normalprogram (samme helg som NM skogsløp 

sprint) 

 Det konkurreres i 2 klasser, senior kvinner og senior menn (A+B samlet) 

 Poenggivning som i NC Stang/felthurtig: 
 

Plassering  Poeng  Plassering  Poeng 

1  50  11  10 

2  45  12  9 

3  40  13  8 

4  35  14  7 

5  30  15  6 

6  25  16  5 

7  22  17  4 

8  19  18  3 

9  16  19  2 

10  13  20  1 

 

På lang sikt kan det være ønskelig med flere stevner som teller i Norges‐cupen, men dette 
ligger trolig litt lenger frem i tid. 

SFU ser det som realistisk at NC avvikles innenfor de økonomiske rammene skifelt og 
skogsløp har i dag. Ettersom hele 4 av 5 konkurranser allerede gjennomføres i dag, vil det 
ikke bli store kostnader som er knyttet til opprettelsen av NC. 
 
Administrasjonens drøfting 
Den modellen SFU har lagt opp til virker både gjennomførbar og fin. Administrasjonen 
støtter SFUs tanker om at man i størst mulig grad må benytte det eksisterende 
konkurransetilbudet. Vi har tidligere hatt erfaring med at det kan være vanskelig å finne 
arrangører til sentrale konkurranser i skifelt og skogsløp med skyting, noe som også var en 
medvirkende årsak til at Norgescupen i skifeltskyting i sin tid ble lagt ned.  

Med SFUs forslag er det lagt opp til én ny konkurranse, et skogsløp i normalprogram, som 
blir som en NC‐avslutning å regne. Det er imidlertid en forutsetning at denne arrangeres 
samme helg og i nærheten av NM skogsløp sprint på høsten. Dermed vil vi også igjen få et 
offisielt ”gammeldags” normalprogram i skogsløp med skyting. Det er ikke til å legge skjul på 
at enkelte har kritisert at NM skogsløp normalprogram har blitt flyttet til LS der hvor skyting 
og løping er to adskilte øvelser. Nå vil disse igjen få en mulighet til å konkurrere i denne 
krevende grenen. 

Det vil koste noen kroner å innføre Norgescup: 

 Medaljer er utarbeidet for NC‐skifelt tidligere. Ved å fjerne/endre noe tekst på disse, 
vil disse kunne brukes. Utgiftene til medaljer vil ligge på rundt 2500 kroner pr år. 



Øvrig premiering ønskes primært finansiert via givere.  
 

 Arrangøren av NC‐avslutningen må få bidrag for denne konkurransen. 
Administrasjonen ser det som fornuftig at dersom arrangøren er den samme som på 
NM sprint, vil bidraget for NC‐konkurransen være 5000 kroner (kr. 15.000 totalt). Er 
arrangøren av NC en egen arrangør, vil det være fornuftig at bidraget settes til 10.000  
kroner, som er likt med bidraget for NM‐sprint. 
 

 Det vil påløpe noen kostnader knyttet til administrasjon.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det innføres Norges‐cup i skifelt og skogsløp med skyting fra og med 2015.  
 

2. Norges‐cupen gjennomføres over fem konkurranser: NM skifelt normalprogram, NM 
skifelt sprint, NM skogsløp normalprogram (på LS), NM skogsløp med skyting ‐ sprint og 
Norges‐cupavslutning i skogsløp ‐ normalprogram (samme helg som NM skogsløp sprint). 
 

3. Det konkurreres i to klasser, senior kvinner og senior menn (A+B samlet), med medaljer 
til de tre beste i hver klasse. 
 

4. Poenggivning: Av de fem konkurransene teller utøverens 4 beste plass‐siffer etter 
følgende poengskala: 
 

Plassering  Poeng  Plassering Poeng

1  50  11  10 

2  45  12  9 

3  40  13  8 

4  35  14  7 

5  30  15  6 

6  25  16  5 

7  22  17  4 

8  19  18  3 

9  16  19  2 

10  13  20  1 

 

5. Det gis følgende bidrag til arrangør av avslutningskonkurransen i Norges‐cupen: 
Kr. 5.000 dersom arrangøren er den samme som NM i skogsløp med skyting, sprint 

Kr. 10.000 dersom det er en annen arrangør. 

6. Norges Skytterstyre gir Skifeltutvalget fullmakt til å utarbeide videre statutter for Norges‐
cup i skifelt og skogsløp med skyting, samt skaffe arrangør for 2016. Norgescupen skal 
avvikles innenfor de økonomiske rammer som er gitt i budsjettet for 2015. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 115/2014   Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 

 
Formålet med Frifond er å stimulere barn og unges aktivitet og deltakelse lokalt, både 
gjennom frivillige organisasjoner, frittstående grupper og foreninger. 

Frifond Organisasjon er en støtteordning som gir tilskudd til sentralleddet til landsdekkende, 
frivillige og demokratiske organisasjoner.  Organisasjonenes sentralledd fordeler så disse 
midlene videre til sine lokale lag. Sentralleddet kan beholde inntil 5 % av tilskuddet til 
administrasjon av ordninga.  

DFS mottok i 2014 ca. 5,6 millioner kroner fra Frifondordningen, som sentralt forvaltes av 
LNU (Norges barne‐ og ungdomsorganisasjoner).  

DFS har siden vi fikk ansvar for forvaltning av Frifond‐midler til skytterlagene kun benyttet 
prosjektmidler, som er en av tre aktuelle tilskuddsordninger. Dette som følge av at vi mener 
at denne ordninga best støtter aktivitet i lagene.  

For å være berettiga tilskuddsmidler må skytterlagene i grunnlagsåret (som vanligvis er to år 
før tildelingsåret) hatt minst 5 betalende medlemmer under 26 år, med minst kr 50 i 
medlemskontingent for å være stønadsberettiga. Tilskuddet skal benyttes til unge under 26 
år. Skytterlaget må også ha levert årsrapport for foregående år.  

Følgende tiltak ble godkjent for tildeling av Frifond‐midler 2014: 
 

 Aktivitet knyttet opp imot langtidsplanen. 

 Innkjøp av utstyr til skyteaktivitet.  Herunder våpen, skyteutstyr, etc. Midlene kan 
ikke brukes til elektroniske skiver utendørs, ventilasjon, støvsugere etc. 

 Utgifter til barn og unge med særskilte behov 

 Miljøtiltak i regi av skytterlaget. 

 Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber 22. og rekruttpatroner kal. 6,5, der samla 
søknadssum avgrenses til kr. 20.000 pr. skytterlag. Midlene skal nyttes til tiltak på 
lagsplan som eksempelvis instruksjon og opplæring, og kan ikke fordeles ut til 
enkeltskytteres egne aktiviteter.  

 
Sist år var det ca. 380 lag som søkte om Frifond midler, av disse fikk ca. 20 avslag og 40 
redusert søknadssum som følge av at enkelte tiltak i søknaden eller hele søknaden ikke 
støtta kriteriene. DFS hadde 597 tellende lokallag (lag tilfredsstilte kriterier etter § 5). 

LNU har flere ganger vært noe kritisk til prosjektstøtteordninga til DFS som følge av at det 
etter de sentrale retningslinjene for Frifond organisasjon ikke er tillatt å 
målretteprosjektstøtteordninger til kjøp av varer eller tjenester fra eget sentralledd. LNU har 
ment at DFS sin ordning med å innvilge støtte til kjøp av våpen som sentralleddetselger kan 
oppfattes som tilbakeføring av frifondmidler for å finansiere aktiviteti sentralleddet. LNU har 
derfor oppfordret DFS om å være varsom med å benytte seg av denne typen målretting i sin 
prosjektstøtteordning. 

Administrasjonen har i møte med LNU fått aksept med å fortsette denne ordninga dersom vi 
ikke har antydning til kobling av Frifond‐midler og markedsføring av våpen, siden det er 
andre aktører på markedet som også selger rekruttvåpen. 



Etter de sentrale retningslinjene kan tilskuddet tildeles som ett eller flere av følgende 
tilskuddsordninger: 

 Prosjektmidler (Gjennom en søknad fra et lokalt lag tildeles midlene.) 

 Driftsstøtte (Sentralleddet fordeler midlene mellom lokallagene.  
Fordelingsnøkkelen mellom lokallagene må være vedtatt og gjort kjent som en delav 
organisasjonens retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond‐midlene.) 
Oppstartsmidler (Sentralleddet fordeler en fast sum midler til nyoppstartede lag.) 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med retningslinjer og kriterier for DFS 
Frifond Organisasjon. Endelige retningslinjer legges fram på neste styremøte i februar. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 116/2014    Status Langtidsplan DFS 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6/2012, og fattet følgende vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012‐2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 

Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen. Tiltaksplanen legges fram for styret iht. årshjul for styret, og viser status i 
langtidsplanarbeidet.   

Skyttertinget vedtok i sak 7/2014 noen endringer i langtidsplanen som er innarbeidet i 
tiltaksplanen, med fordeling av ansvar og frister. 

Administrasjonen er rimelig i rute med gjennomføring av langtidsplanen, men det er også 
slik at arbeidet med å sikre organisasjonen statlige midler i framtida er krevende og tar mye 
tid. Ledelsen har også brukt mye tid på Solli‐utvalgets rapport og utarbeidelse av strategier 
siste året.  

Med dette som bakteppe er generalsekretæren stolt av at medarbeiderne på kontoret i stor 
grad har klart å følge opp de fleste av tiltakene i planen, og at vi er på god veg til å nå 
målsettingene på flere områder. Her er det også all grunn til å rette en takk til styret for god 
hjelp og støtte gjennom et hektisk år.  

Tiltaksplanen gjennomgås på styremøtet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2012‐2016 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 117/2014    Status Handlingsplan i feltskyting 2013 ‐ 2016 

 

Skyttertinget vedtok Handlingsplan feltskyting 2013‐2016 i sak 5/2013. 

Dette blir første statusrapporten for Handlingsplan feltskyting, og vi har spesielt gjennom det 
første feltinstruktørkurset som ble avholdt 21.‐23. november komne godt i gang med 
gjennomføring av planen. Kurset var fulltegnet med 24 deltakere, og det var flere på 
venteliste.  

I samband med kurset ble det utarbeidet en god del materiell som legges på nett med det 
første. Vi håper også at de nyutdannede feltinstruktørene vil bidra rundt om i samlagene, og 
således bli en viktig støttespiller for gjennomføring av de mer lokale tiltakene som ligger i 
handlingsplanen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar status Handlingsplan feltskyting 2013‐2016 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

 Sak 118/2014    Forslag til endring i våpenforskriften § 80  

 
Det har vært eksempler på at våpeneiere har blitt bøtelagt/straffet for brudd på krav til 
oppbevaring av ammunisjon i våpenforskriften. Kravene til ordinær oppbevaring og 
oppbevaring under transport har til dels flytende grenser som gir seg uttrykk ved for eksempel 
situasjoner som oppstår under jakt, skytekonkurranser og transport i bil. Etter 
administrasjonens syn er det et fortolkningsspørsmål i forhold til når man oppbevarer 
ammunisjon under vilkårene for transport (§ 84) og når kravene til ordinær oppbevaring (§ 80) 
foreligger. 

Det er ønskelig at kravene i §§ 80 og 84 harmoneres i forhold til å være etterlevbare, 
tydeligere og i mindre grad gjenstand for fortolkning vedrørende når de to paragrafene er 
gjeldende. 
 
Administrasjonens drøfting 
Krav til oppbevaring av ammunisjon etter Våpenforskriftens § 80 (ordinær oppbevaring) er 
at oppbevaringen skal skje, blant annet, «i særskilt skap, skuff eller tilsvarende låsbare 
innretninger, adskilt fra våpen». Det er heller ikke tillatt å oppbevare ammunisjon i ubebodd 
hytte, hus eller lignende. Dette skaper praktiske eller umulige forhold ved oppbevaring for 
eksempel under jakt og skytekonkurranser, fordi man nødvendigvis ikke kan ha med seg all 
medbragt ammunisjon, mens man jakter eller konkurrerer. Resten av utstyret og for 
eksempel ammunisjon må nødvendigvis ligge innelåst i en hytte eller bil. Det finnes 
eksempler på bøtelegging av oppbevaring av ammunisjon i jaktsituasjoner hvor man kan 
stille spørsmål om Våpenforskriftens krav i det hele tatt er mulig å etterkomme uten å 
etterlate en person for å ha ammunisjonen under tilsyn. 



I tillegg følger det av Våpenforskriftens § 80: «Ved midlertidig oppbevaring av ammunisjon 
som medbringes i forbindelse med jakt eller konkurranse, hvor det ikke er mulig å oppbevare 
ammunisjonen i henhold til ovennevnte regler, skal ammunisjonen oppbevares under 
forsvarlig tilsyn.» 

Dersom man hadde vært i en situasjon hvor man transporterer våpen og ammunisjon vil 
Våpenforskriftens § 84 være gjeldende. Da er imidlertid kravet følgende: «Forlates 
motorvognen uten forsvarlig tilsyn, skal en vital del tas ut og medbringes. Våpenets 
hoveddel og ammunisjon kan etterlates innelåst dersom det skjules på en forsvarlig måte». 

For å unngå situasjoner som oppfattes som urimelige å etterleve for konkurranseskyttere og 
jegere foreslår administrasjonen å harmonere bestemmelsene til hva som er praktisk å 
etterleve. Dette kan gjøres ved å legge til grunn at midlertidig oppbevaring av ammunisjon 
som medbringes i forbindelse med jakt eller konkurranse kan oppbevares etter 
bestemmelsene for transport etter våpenforskriftens § 84. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

DFS oversender forslag til Justis‐ og beredskapsdepartementet om endring i 
Våpenforskriftens § 80 femte ledd til følgende ordlyd:  
 
«Ved midlertidig oppbevaring av ammunisjon som medbringes i forbindelse med jakt, 
trening eller konkurranse, kan ammunisjonen etterlates innlåst på midlertidig oppholdssted 
eller i motorvogn dersom den skjules på en forsvarlig måte». 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 119/2014   DFSU retningslinjer  

 
DFSU sitt oppdrag er fastlagt i Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110.  
Norges Skytterstyre og DFS/SFU har i tillegg til regelverk og instrukser i Skytterboka 
utfyllende retningslinjer som et supplement til instruksen. Retningslinjene beskriver 
hovedsakelig økonomiske og administrative ordninger knyttet til vervet. 
 
Forslag til retningslinjer for DFSU bygger på mal for retningslinjer til medlemmene i DFS/SFU 
som ble vedtatt i 2003, med senere tilpasninger. Tanken er å samordne retningslinjer for 
styre og utvalg når det gjelder hva som dekkes og ikke, og hvordan dette gjøres  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Retningslinjer for DFSU godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 



Sak 120/2014   Organisering av informasjonsavdelingen  

 
I forbindelse med arbeidet med ny omdømme‐ og merkevarestrategi i DFS, er det nå 
utarbeidet både en ny kommunikasjonsstrategi (sak 84/2014) og en egen markedsstrategi 
(sak 101/2014). I forrige møte ble det også opprettet en egen prosjektstilling (80%) i tre år 
(2015 ‐2017), for å bidra til oppfølging av kommunikasjonsstrategien med tilrettelegging for 
å gjennomføre markedsstrategien.  
 
Sist det ble foretatt en endring i organisasjonsplanen på Skytterkontoret var i sak 88/2008. 
Med de endringer som nå gjøres på avdelingen, herunder også ansettelse av redaktør i NST 
med ny stillingsinstruks, mener administrasjonen det bør foretas en ny organisering av 
informasjonsavdelingen som også klargjør ansvarsforholdene.     
 
Administrasjonen vil i tillegg foreslå at avdelingen gis et nytt navn ‐ fra å benevnes som 
informasjonsavdeling til kommunikasjonsavdeling. Kommunikasjonsavdeling er en mer 
moderne betegnelse som nå benyttes i stor grad i sammenlignbare organisasjoner/bedrifter, 
og forteller mer presist om avdelingenes gjøremål i tråd med den vedtatte 
kommunikasjonsstrategien.  
 
Kommunikasjonsavdelingen gis en direkte linje fra ledelsen, hvor den nyopprettede 
prosjektstillingen er underlagt generalsekretæren, men faglig skal samarbeide med 
kommunikasjonssjefen. Informasjonskonsulenten beholder sin stillingstittel, da hans 
arbeidsoppgaver i hovedsak er knyttet til konkrete informasjonsoppgaver i tilknytning til nett 
og informasjonsmateriell.          
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Norges Skytterstyre vedtar å omorganisere informasjonsavdelingen på Skytterkontoret i 

forlengelsen av vedtaket i sak 84/2014 angående ny kommunikasjonsstrategi. Avdelingen 
endrer samtidig betegnelsen til kommunikasjonsavdelingen.  

 
2. Generalsekretæren gis i oppdrag å utarbeide/oppdatere stillingsinstruksene i henhold til 

den nye organiseringen.    
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 Meldingssaker   

 
52. Status LS 2015 Lesja 
53. Status LS 2016 Målselv 
54. Status LS 2017 Førde 
55. Status nytt elektronisk feltmateriell til LS 
56. Medvirkning og medlemsdemokrati 
57. Referat fra NC‐komiteen 2014  
58. Anke fra Paul Aksel Johansen 
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 Sak 01/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i desember 2014 

 
Protokollen for styremøte 5.-6. desember 2014 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 02/2015  Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2015 

 
Norges Skytterstyre vedtok i desember 2014 å endre prinsipp for tildeling av 
Frifondmidler fra prosjektstøtte til driftsstøtte.  
 
Driftsstøtte er definert slik i de sentrale retningslinjene: 

- Driftsstøtte (Sentralleddet fordeler midlene mellom lokallagene.  
- Fordelingsnøkkelen mellom lokallagene må være vedtatt og gjort kjent som en del  

av organisasjonens retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene.) 
 
Styret ga samtidig føringer til videre arbeid med retningslinjer og kriterier for DFS Frifond 
Organisasjon. Styrets føringer var hovedsakelig i samsvar med DFSU sin innstilling, men 
man ønsket å ha med tydelige aktivitetskrav i grunnpakken. 
 



Administrasjonen har gått gjennom rapporteringsmuligheter i Mitt DFS, og hva som er 
registrert av data i grunnlagsåret 2014 (DFS har fått dispensasjon til å bruke 2014 som 
grunnlagsår, og det vil bli samme grunnlagsår for Frifond 2016). Det er vanskelig å legge 
til grunn deltakelse på lagsmesterskap i 2014, da relativt få lag har registrert resultat i 
Mitt DFS. Årsrapporten viser antall arrangement og deltakere, men ikke resultatliste med 
deltakere som vi er avhengig av for å kunne skille ut deltakere under fylte 26 år (evt. 17 
år og yngre).   
 
LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2015, de 
viktigste er som følger: 
 

- Informasjon om hvordan sentralleddet søker LNU om overføring av ubrukte midler er 
lagt til i § 10.4, i tråd med gjeldende praksis. 

- I kravene til organisasjonenes interne retningslinjer i § 10.10 er det lagt til to 
kulepunkter som informerer om at organisasjonenes interne retningslinjer må 
inneholde fristen for å dele ut midler fra sentralleddet til lokallagene, og lokallagenes 
frist for å bruke opp midlene. Dette har vært et krav lenge, men stod tidligere 
formulert som at retningslinjene måtte inneholde "krav og frister som LNU stiller til 
mottakerorganisasjonene under § 10". De nye kulepunktene er altså bare en 
tydeligere omskriving av allerede eksisterende krav. 

 
- I § 10.10 er det også lagt til tekst om at fordelingsnøkkelen for driftstilskudd skal 

inkluderes i organisasjonens interne retningslinjer dersom organisasjonen deler ut 
midler som driftstilskudd. Dette har også tidligere vært et krav i § 10.5, men kommer 
nå tydeligere fram. 

 
- Skjemaene for særattestasjonene på grunnlagstall og forvaltning er endret, med ny 

tekst og en spesifisering av hvor mange stikkprøver revisor forventes å ta under hver 
kontrollhandling.  

 

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen har i sitt forslag til nye retningslinjer tatt utgangspunkt i styrets drøfting, 
og foreslår en fordelingsnøkkel der driftsstøtte blir fordelt på et grunntilskudd og et 
aktivitetstilskudd knyttet til DFS-aktivitet i skytterlagene. Den prosentvise fordelinga er 40 
for grunntilskudd og 60 til aktivitetstilskudd. 
 
Grunntilskuddet tar utgangspunkt i krav fra LNU, i retningslinjene gitt som kriterier for at et 
skytterlag skal kunne motta tilskudd.  
 
Aktivitetstilskuddet gis ut fra to premisser; 
- at skytterlaget har arrangert minst ett (åpent) terminfestet stevne i en DFS-aktivitet i 

grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS (30 %) 
- at skytterlaget har minst en deltaker som er 17 år eller yngre ved minst ett 

samlagsstevne i grunnlagsåret (30 %) 
 
Her kan det diskuteres om det skal være et åpent terminfestet stevne, eller om det er greit 
med et lagsmesterskap. Resultatoversiktene viser som nevnt at relativt få lag innrapporterer 



resultat fra lagsmesterskap, så det kan ha som konsekvens at færre lag får midler. På den 
annen side er det mange lag som ikke arrangerer åpne stevner, men har lagsmesterskap.  
Dersom man forenkler dette til ett terminfestet stevne vil i praksis alle som har registrert 
resultat i Mitt DFS i grunnlagsåret telle med. Fordelingsnøkkel kan evt. endres senere når 
man får mer erfaring med nye retningslinjer.  
 
Begrepet åpent stevne omfatter her alle stevner som er åpne for deltakere fra andre lag, 
eksempelvis samlagsstevner. 
 
LNU har gått gjennom forslag til retningslinjer, og kom med enkelte anmerkninger som er 
tatt hensyn til i administrasjonens framlegg. LNU har telefonisk bekrefta at DFS står rimelig 
fritt til å definere fordelingsnøkkelen og prosentvis fordeling, men det er viktig at dette kan 
dokumenteres elektronisk og at midlene brukes til å stimulere barn og unges aktivitet lokalt i 
skytterlagene iht. sentrale retningslinjer fra LNU.  
 
Akseptskjema må inneholde informasjon om hvordan midlene skal brukes (jf. retningslinjer 
pkt. 5). Vi kan ha same retningslinjer for hvilke tiltak midlene skal benyttes til som tidligere, 
og LNU mente dette var viktig for å sikre at midlene gikk til aktive lag. Rapporten fra 
skytterlagene skal inneholde et enkelt regnskap som viser hva midlene er brukt til.  
 

LNU har også bekrefta at medlemskontingent kan beholdes i lokallaget. Det er ikke krav 

om at medlemskontingenten skal gå til sentralleddet. De sentrale retningslinjene kan 

forstås slik. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2015 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 2/2015 den 9.2.2015. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle motstrid 
være bestemmende.  
 
1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- 
og ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. 
5 % av midlene kan brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte, innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 
2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  



3. Krav for å kunne være støtteberettiga skytterlag 
- Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 

medlemskontingent på minimum 50 kr. Medlemskontingent må være registrert 
som «Fullt betalt» i Mitt DFS. Medlemsregistreringa i Mitt DFS må minst 
inneholde navn, fødselsår og adresse. 

- Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
- Skytterlaget må, i henhold til DFS sine grunnregler § 5-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 
- DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp 

fjorårets tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene.   
 

4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 
a) Driftsstøtte - grunntilskudd 

i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte.  
ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 

støtteberettiga lag etter pkt. 4.a.i. 
 

b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiga lag etter pkt. 4.a.i.  
i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne 

i en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 
ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 17 år eller 

yngre ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret.   
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
- Aktivitet knyttet opp imot langtidsplanen. 
- Innkjøp av utstyr til skyteaktivitet.  Herunder våpen, skyteutstyr, etc. Midlene kan 

ikke brukes til elektroniske skiver utendørs, ventilasjon, støvsugere etc.  
- Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
- Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale tiltak). 
- Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber 22. og rekruttpatroner kal. 6,5. Midlene 

skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og opplæring, og kan 
ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter.  

 
6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret,  og 
får normalt svar på søknaden i juni.  
 
Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  
 
DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har 
fått sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på 
akseptskjema fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt 
snarest etter mottatt akseptskjema, og senest innen 1. desember i tilskuddsåret. 
Skytterlagene skal ha benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  
 
 



7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 
etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene. 
Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. 
Skytterlagene skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler 
årets støtte. 
 
DFS vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å 
sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 
Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  
 
Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av tilskuddet der det ligger til 
grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 
 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 03/2015  Foreløpig tidsplan LS 2015 

 
Administrasjonen har utarbeidet en foreløpig tidsplan til LS 2015, som forelegges Norges 
Skytterstyre i tråd med håndbok for Landsskytterstevnet. Det er ikke angitt klokkeslett på 
den foreløpige planen, da dette vil bli påvirket av antall deltakere. Landsskytterstevnet 
starter med militært NM torsdag 30. juli og den sivile delen fredag 31. juli. Finale AG-3 og 
HK-416 fredag 31. juli.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens framlegg til foreløpig tidsplan for Landsskytterstevnet 2015 godkjennes. 
Forslaget til tidsplan offentliggjøres, men det tas forbehold om justeringer på tidsplanen 
etter påmeldingsfristens utløp. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 



 Sak 04/2015  Tidspunkt for Skyttertinget 2015 

 
Tidspunkt for Skyttertinget framgår ikke av vedtatt møteplan i sak 85/2014, men i 
saksutredninga er det antyda lørdag 1. august i samsvar med praksis de siste årene.  
 
Etter foreløpig tidsplan starter årets Landsskytterstevne med militært NM torsdag 30. juli 
og den sivile delen fredag 31. juli. Finalen for AG-3 og HK-416 planlegges gjennomført før 
åpningen fredag 31. juli. Åpningsseremonien er tenkt gjennomført fredag 31. juli ca. kl. 
18.00.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skyttertinget 2015 avholdes lørdag 1. august med start kl. 08:30. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 05/2015  Søknad om ekstraordinært banebidrag Klepp skytterlag 

 
DFS har mottatt søknad om bidrag til etablering av elektronisk anlegg for feltmessig 
skyting (Stang og felthurtig) på Klepp skytterlag sitt baneanlegg i Rogaland. 
 
Anleggskostnadene er anslått til kr 300 000,- jfr skytterlagets eget overslag, og 
planlegges finansiert gjennom diverse bidrag fra for eksempel kommunen, DFS og andre 
samt dugnad og egenkapital. Klepp skytterlag har søkt om kr 50 000,- fra DFS til tiltaket. 
 
Klepp skytterlag beskriver i sin søknad at anlegget skal utformes slik at det kan etableres 
inne på skytebaneområdet, med de rammer og eventuelle begrensninger det kan gi. De 
har funnet en løsning de mener gir en akseptabel utforming i krysningspunktet mellom 
bruksmessig egnethet og arealknapphet. 
 
Et tiltak som innebærer endring i bruksmønster og/eller bygging på et skytebaneanlegg 
vil for å være lovlig i forhold til offentlige tillatelser og retningslinjer, måtte avklares med 
godkjenningsmyndighetene. I dette tilfellet er kommunen og Politiet de mest 
nærliggende.  
 
Kommunen godkjenner byggesøknader som behandles etter Plan og bygningsloven og 
stiller eventuelt krav om redegjørelse for at endring i bruksmønster ikke forverrer 
støyutslippene fra anlegget. Kravene jf. Retningslinjene for støy i arealplanlegging (T-
1442) kommer normalt ikke til anvendelse for eksisterende anlegg som har for høye 
støynivåer. Likevel kan en endring i støybildet og/eller en vesentlig økning i aktiviteten, 
medføre at anlegg kan måtte akseptere bruksrestriksjoner eller utgifter som følge av 
andre pålagte tiltak, eventuelt at man må avstå fra å utføre det omsøkte tiltaket, for ikke 
å utløse konsesjonsbehandling fra Fylkesmannen. 
 



Naboklager i etterkant av endring i bruksmønster kan også i enkelte tilfeller utløse 
konsesjonsbehandling til tross for at kommunen har godkjent byggesøknad. Slike tilfeller 
kan være der hvor det viser seg at støybildet har endret seg og kommunen har unnlatt å 
kontrollere at tiltaket ikke medfører forverring av støy. Således vil det for anleggseier 
være i egen interesse å avklare slike forhold uavhengig av kommunens krav. 
 
Politiet er godkjenningsmyndighet for sikkerhetsmessige forhold og skal normalt gi 
sikkerhetsmessig forhåndsgodkjenning jfr. sikkerhetsforskriftene, samt ny 
Politigodkjenning etter ferdigstillelse. 
 
Anleggsavdelingen har i forbindelse med at saken skal fremmes for skytterstyret vært i 
kontakt med Klepp skytterlag for innhenting av nødvendig informasjon. I denne 
sammenheng har laget blitt tilbudt bistand til å gjøre de nødvendige beregninger av støy, 
samt at man utarbeider en oversikt over eventuell endring av fareområde som følge av 
tiltaket. 
 
Det har vært gitt bidrag til anlegg for feltmessig skyting, i noenlunde samme 
størrelsesorden de senere år, for lignende tiltak. Siste gang dette ble gjort ble Os 
skytterlag innvilget bidrag på kr 100 000,- til et anlegg for feltskyting som også benyttes 
av forsvarets avdelinger jf. sak 19/2014.  
 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 3/2012 følgende vedtak: 
Tildeling av nye ordinære banebidrag settes midlertidig på vent inntil det blir tilgjengelige 
midler. 
 
Administrasjonens drøfting 
Søknader som har blitt fremmet hvor skytterlag søker om midler til tiltak til feltmessige 
aktiviteter og som samtidig benyttes av forsvaret har blitt sett på som svært positive 
tiltak. Det er selvsagt også en fordel i slike saker dersom det legger til rette for å 
stimulere barn og unge til å drive med feltskyting.  
 
I dette konkrete tilfellet beskriver Klepp skytterlag en god ungdomsaktivitet hvor 
interessen for hurtigskyting og felt er relativt stor.  
 
Tiltaket de søker om bidrag til, er i hovedsak begrenset til hurtigskyting, men til en viss 
grad vil man også ha en mulighet for ordinær feltskyting med noen begrensninger. I 
minste fall vil anlegget kunne fungere som en kontroll av innskyting mv.  
 
En etablering av et anlegg for hurtigskyting på Klepp skytterlag sin bane, er som laget 
påpeker i tråd med DFS sin langtidsplan. I lys av dette bør man derfor, om mulig, 
stimulere for slike tiltak. 
 
Klepp skytterlag har ikke leieavtale med Forsvaret nå, men har hatt dette tidligere.  
 
Av øvrige negativer aspekter utenom Forsvarets fravær på anlegget, kan det nevnes at 
det i søknaden ikke fremgår om prosjektet er realiserbart på alle måter.  
 



Klepp skytterlag har gjennomføringsevne til å realisere prosjektet fordi laget er aktivt, og 
har ressurser i form av dyktige tillitsvalgte og dugnadsinteresserte. I tillegg har laget 
tidligere vist at de kan organisere, samt at de formentlig har tilstrekkelig egenkapital som 
sikrer den nødvendige utførelsen og byggingen. Gjennomføringsevnen på dette området 
bestrides ikke. 
 
Det som imidlertid foreløpig ikke er klarlagt fra Klepp skytterlag sin side er om de 
nødvendige sikkerhetsmessige forhold og forhold som berører støy medfører at 
offentlige tillatelser til tiltaket kan gis.  
 
Skytterlaget er på bakgrunn av dette tilbudt bistand til å avklare de nødvendige forhold 
som berører støy og sikkerhet.  
 
En utbetaling av bidrag av denne type fordrer også at man foretar en vurdering av 
budsjettsituasjonen til DFS. Vi er inne i et spesielt krevende år med tanke på økonomien 
både på grunn av store utgifter knyttet til elektronisk feltskyting på Landsskytterstevnet, 
men også på anleggsavdelingens budsjetter, knyttet til Miljøpakkeprosjektene mv. Det er 
heller ikke budsjettert for tildeling av ekstraordinære banebidrag i 2015 og Skytterstyret  
har allerede tildelt midler til tribuneanlegg LS 2015 Lesja. 
 
Budsjettsituasjonen på anleggsavdelingen er med andre ord i 2015 spesielt krevende, 
også fordi vi ikke vet tilbudssummene på Miljøpakkeprosjektene. Det er derfor ikke 
tilrådelig å sette budsjettsituasjonen under ytterligere press ved å nå tildele 
ekstraordinært banebidrag, utover de budsjetterte midlene, før vi vet mer om hvordan 
budsjettsituasjonen utvikler seg i løpet av året. 
 
For anleggsavdelingens vedkommende er imidlertid fremtidig budsjettsituasjon bedret 
etter 2015, såfremt ikke ytterligere kutt blir gjort, fordi etterslep på banebidrag 
forhåpentligvis er a jour i 2015. Det vil da være naturlig at man på ny tar opp til vurdering 
hvordan man ønsker at ordningen med banebidrag skal være i fremtiden, og om det skal 
avsettes midler til ekstraordinære banebidrag. 
 
Konklusjon 
Tiltaket som beskrives i søknaden fra Klepp skytterlag er utvilsomt et nyttig tiltak med 
tanke på at det er aktivitetsskapende og legger til rette for hurtigskyting. Så lenge det 
foreligger uavklarte forhold i søknaden, og det ikke er budsjettert midler til 
ekstraordinære banebidrag, mener administrasjonen at søknaden må settes på vent. 
Dersom forhold knyttet til sikkerhet og støy blir avklart i løpet av året, og den 
økonomiske situasjonen gir for rom for det, kan saken tas opp igjen til 
realitetsbehandling i løpet av høsten.  
 
Det er også et moment at når styret har vedtatt midlertidig stans i tildeling av ordinære 
banebidrag kan det være uheldig å tildele ytterligere midler til ekstraordinære tiltak før 
ordningen med ordinære banebidrag blir evaluert.  
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ser positivt på at Klepp skytterlag ønsker å etablere et elektronisk 
anlegg for feltmessig skyting. Realitetsbehandling av søknad om ekstraordinære 
banebidrag fra Klepp skytterlag utsettes til høsten 2015. 
 
Habilitet 
Norges Skytterstyre vurderte habiliteten til Jens Sverre Knutsen og Kjell Strand Hovland, 
med bakgrunn i at begge er medlemmer av Klepp skytterlag. Norges Skytterstyre gjorde 
et enstemmig vedtak om at Knutsen og Hovland var inhabile i saken. Knutsen og Hovland  
fratrådte under behandling av saken.   
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 06/2015  Rapport om miljøpakkemidler 2014 og årsplan 2015 

 
Administrasjonen la fram rapport med status for økonomi og byggeframdrift for 
prosjekter tilknyttet miljøpakken i 2014, samt årsplan for 2015. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene 2014 og årsplan for 2015 tas til 
etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 07/2015  Norgescup – Utvidelse av klasser 

 
Leikanger skyttarlag har gjennom Sogn Indre skyttarsamlag fremmet forslag om å innføre 
Norgescup for alle klasser i DFS (unntatt Åpen klasse og militære våpen). 
 
Under regional samling for Sør- og Vestlandet ble det utformet et opprop for at det skulle 
innføres en egen Norgescup for klasse V55. 
 
Administrasjonens drøfting 
Saken ble på generelt grunnlag drøftet på forrige styremøte. DFSU drøftet allerede i februar 
2014 forslaget om NC-cup for ungdomsklassene, og de uttrykte da en negativ holdning til at 
det skulle opprettes en egen NC for klasse R, ER og J.  
 
Grunnlaget for at DFSU ikke ønsket NC i disse klassene, var at de mener det først og fremst 
er viktig at de yngste skytterne støtter opp om konkurransetilbudet lokalt. De mener videre 
at en NC for disse klassene vil bidra til økte kostnader, og at ikke er ønskelig å stimulere til et 



større fokus på de beste skytterne. Ved at vi har Landsskytterstevnet, er det et godt tilbud på 
nasjonalt plan for de yngste skytterne. 
 
Administrasjonen er enig i DFSU sine vurderinger. NC-stevnene er i dag åpne for alle klasser, 
og det er selvfølgelig stimulerende for lokale skyttere og enkelte langveisfarende 
ungdomsskyttere å delta på disse stevnene. Å tilrettelegge for en egen NC for disse klassene, 
er likevel slik administrasjonen ser det ikke et tiltak som kan forsvares med mål om å øke 
rekrutteringen. De beste skytterne med ressurssterke foreldre vil selvsagt få et enda bedre 
konkurransetilbud med større prestisje, men for DFS som en breddeorganisasjon er ikke 
dette et mål i seg selv. Tvert imot, kan det at de beste skytterne drar rundt i landet på NC 
virke negativt for aktiviteten på lokalt plan.   
 
Å innføre NC for klasse 1 og 2, er slik administrasjonen ser det heller ikke å anbefale. Disse 
klassene er også rekrutteringsklasser, hvor det er tvilsom rekrutteringseffekt av at de beste 
skytterne skal få et større konkurransetilbud på nasjonalt plan. Større prestisje i disse 
klassene vil trolig også medføre at flere bevisst vil forsøke å holde seg i disse klassene for å 
øke sjansen for mer «heder og ære». 
 
Forslagene om egen NC for klassene V55, V65 og V73 vil trolig heller ikke ha noen spesielt 
god effekt, utover at de beste skytterne får et økt nasjonalt konkurransetilbud. Mange reiser 
i dag rundt i landet på disse NC-stevnene, og selv uten at det arrangeres egen NC for disse 
klassene, har det stor prestisje å vinne eller hevde seg i toppen på NC-stevnene. At klasse 
V55 stort sett «består av skyttere med tid, råd og anledning til å reise på NC», som det 
skrives i oppropet fra Sør- og Vestlandet, er slik administrasjonen ser det ikke grunn i seg 
selv til å innføre en egen NC for denne klassen. Om påstanden er riktig eller gal er heller ikke 
godt å dokumentere. At mange V55 skyttere deltar på NC-stevner i dag beviser imidlertid at 
oppslutningen i disse klassene ikke trenger NC-status for å få god deltakelse.   
 
Administrasjonen tror videre at innføring av egen NC for flere klasser enn i senior klasse 3–5, 
vil gi økt oppmerksomhet på hvor NC-stevnene skal arrangeres. Den geografiske spredningen 
på stevnene rundt om i landet vil bli mer avgjørende, enn at stevnene blir avholdt på steder 
med god kapasitet og tilrettelegging for et størst mulig antall skyttere. Dette kan medføre at 
NC-cupen for klasse 3. – 5. får mindre prestisje, da mange toppskyttere vil finne 
Norgescupen mindre attraktiv p.g.a. høyere kostnader.   
 
Alt i alt mener administrasjonen at dagens NC bør opprettholdes slik den er i dag. I tråd med 
Langtidsplanen punkt 9,3, bør det likevel ses på arrangementsmessige tiltak for å øke 
kvalitet og status på stevnene for markedsføringen av DFS. Det krever god 
arrangørkompetanse med tilrettelegging også av de ytre rammen for stevnet. Dette vil NC-
komiteen drøfte videre og komme tilbake med innspill til Norges Skytterstyre.       
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning for gjennomføring av Norgescup i baneskyting opprettholdes.  
 
Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
Fra og med banesesongen 2015 utvider DFS den eksisterende Norgescupen til å omfatte 
klasse V55, med samme opplegg som for klasse 3-5 men med følgende forenklinger. 



a) Vedr. diverse bestemmelser. 
- Ingen obligatoriske stevner 
- Ingen seeding på noe stevner 
- Ingen avsluttende finale 
- Ingen omskyting for å skille de tre beste sammenlagt – lik rangering gir lik premiering 

 
b) Vedr. sammenlagt premiering. 

- Standard NC sølvbeger til de 15 (evt 10) beste sammenlagt (sum av de 6 beste 35 
skudds stevneresultater, med full rangering i hht skytterboken) 

- Medaljer til de tre beste sammenlagt, gylt sølvmedalje til vinneren og sølvmedalje til 
nr 2 og 3. 

- Gavepremier eller annen form for sammenlagt premier ut over sølvbeger / medaljer 
til de 3-5 beste sammenlagt. 

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Skaug, Ivarrud, Gjerstad, 
Knutsen, Hovland og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Meland stemte 
for eget forslag. 
 
 
 

 Sak 08/2015  Tidspunkt for LS 2016 

 
Landsskytterstevnet 2016 skal avholdes i Målselv. Målselv har normalt færre deltakere, slik 
at det trengs èn dag mindre på gjennomføringen. Normalt sett ville stevneperioden være fra 
fredag 29. juli til fredag 5. august, inkludert militært NM. 
 
I 2016 er det Olympiske sommerleker i Brasil. Disse lekene starter fredag 5. august.  
NRK har ikke senderettigheter til sommer-OL, da det er TV2 som har kjøpt disse. Likevel er 
det stor sannsynlighet for at NRK vil ha en eller annen form for dekning av OL-åpningen på 
fredag 5. august. Under fjorårets kontraktsforhandlinger mellom DFS og NRK ble det drøftet 
om dette burde medføre at man flyttet avslutningen av LS en dag tidligere, slik at stevnets 
siste dag ble torsdag 4. august. Dette i lys av at oppmerksomheten om Stang- og 
felthurtigfinalen vil kunne komme i «skyggen» av OL-åpningen på NRK.  
 
Da det også etter årets kontraktsforhandlinger med NRK, fortsatt er uklart om OL-åpningen 
vil medføre en uheldig «kollisjon» med LS-avslutningen, anbefaler administrasjonen at 
endelig beslutning om LS-perioden for 2016 utsettes til våren.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Saken utsettes.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



 Sak 09/2015  Samarbeidsavtale med Trimtex 

 
I tråd med kommunikasjons- og markedsstrategien, la administrasjonen i sak 112/2014 
fram et forslag til samarbeidsavtale med Trimtex for salg av overtrekks- og treningsutstyr 
til skytterlag. Forslaget gikk på at det skal legges til  rette for at overtrekks- og treningstøy 
skal selges direkte fra Trimtex til skytterlag påført logo fra DFS og navnet Det frivillige 
Skyttervesen.  
 
Etter at Norges Skytterstyre ga noen føringer for en slik avtale i sak 112/2014, la 
administrasjonen denne gang fram et forslag til avtale med Trimtex for godkjenning.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtale mellom DFS og Trimtex. Avtalen føres i B-
protokoll.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 10/2015  Prosjektstøtte til tiltak etter Langtidsplanen 

 
DFSU ønsker at det i framtid kan budsjetteres med prosjektmidler til innovative 
prosjekter der DFSU kan tildele midler etter vedtatte kriterier. Prosjektene må være 
knyttet til mål/tiltak i langtidsplanen. Dette for å gi skytterlag som lager kreative og ikke 
minst gode opplegg som kan skape ekstra aktivitet en ekstra oppmuntring.  
 
DFSU forutsetter at skytterlagene som får tilskudd presenterer prosjektet under DFS sin 
idébank på hjemmesiden. En vedtatt ordning brukes aktivt mot skytterlagene, og vil etter 
DFSU sin mening sammen med idebanken stimulere til kreativitet og deling av gode 
ideer.  
 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
DFSU gis fullmakt til å tildele tilskudd til spesielt innovative prosjekter etter følgende 
kriterier i denne langtidsplanperioden:  
 

- Skal være rettet mot innovative tiltak/prosjekter i det grunnleggende 
rekrutterings-arbeidet  

- Maks. 10 000 kr. per prosjekt  
- Årlig budsjett på 30 000 kr. (kan ha etterslep om det er mange gode forslag ett år) 
- Hver enkelt søknad behandles av DFSU fortløpende i sine møter slik at utvalget får 

kjennskap til prosjektet og kan bygge videre på ideen.  
- DFS får rettigheter til å publisere ideen. 
- Profileres på DFS hjemmeside og i andre relevante medier.  

 

I 2015 og 2016 belastes tilskudd DFSU sitt budsjett på post som er avsatt til 
gjennomføring av planlagte tiltak i langtidsplanen. 



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener DFSU sitt forslag er positivt, og kan stimulere skytterlagene til å 
tenke nytt og kunne få støtte til kreative tiltak som kan bidra til økt rekruttering. Det er 
en forutsetning at tiltakene ikke får støtte fra andre bidragsordninger i DFS.  
 
DFSU har de siste årene søkt Forsvarsdepartementet om prosjektmidler til 
gjennomføring av tiltak etter langtidsplanen. I 2015 er det bevilget 100.000 kr til dette 
formål, og administrasjonen ser DFSU sitt forslag som en svært god måte å bevisstgjøre 
og involvere organisasjonen i vårt arbeid med gjennomføring av tiltak i langtidsplanen.  
 
Administrasjonen har gjort enkelte presiseringer av ordlyden i DFSU sin anbefaling, og 
tatt med at det ikke kan tildeles midler fra andre bidragsordninger i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSU gis fullmakt til å tildele tilskudd til innovative prosjekter i langtidsplanperioden 
2012-2016 etter følgende kriterier:  
 

- Skal være rettet mot innovative tiltak i det grunnleggende rekrutteringsarbeidet. 
- Maks. 10 000 kr. per prosjekt. 
- Årlig budsjett på 30 000 kr., der det kan utøves en viss fleksibilitet innenfor 

rammen av prosjektpost langtidsplan i DFSU sitt budsjett. 
- Hver enkelt søknad behandles fortløpende av DFSU. 
- Prosjektene får ikke tildelt midler fra andre bidragsordninger i DFS. 
- DFS får rettigheter til å publisere prosjektet på www.dfs.no. 
- Prosjektet profileres på DFS hjemmeside og i andre relevante medier.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 11/2015  Utkast til samarbeidsavtale med Gjensidige 

 
Administrasjonen la fram utkast til samarbeidsavtale med Gjensidige. Vedtaket ført i B -
protokoll. 
 
 
 

Sak 12/2015  Retningslinjer for Norges Skytterstyre 

 
Administrative retningslinjer for Norges Skytterstyre ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
  
 

http://www.dfs.no/


 Meldingssaker  

 
1. Status LS 2015 Lesja 
2. Status LS 2016 Målselv 
3. Status LS 2017 Førde 
4. Forslag om endring av skyteprogram for organisasjonsmedalje  
5. Foreløpig sakliste til Skyttertinget (legges fram på møtet) 
6. Kaliber 5,56 – gjennomgang av foreløpig saksutredning 
7. Forlengelse av avtale med NRK   
8. Tildelingsbrev fra Forsvarsdepartementet 
9. Oversikt saker til styret 2015 (gjennomgås på styremøte) 
10. Evaluering instruks for regionale skytebanekontakter   
11. Status saker som er oversendt til Forsvarsdepartementet for godkjenning 
12. Ny 5-års klausul med SIG Sauer 
13. Status Nordisk mesterskap 2015 
 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
 
 

MØTEREFERAT 16. MARS 2015 
QUALITY GARDERMOEN 

HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Heidi Skaug, Henning Ivarrud, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kjell 

Strand Hovland og Ivar Halset (varamedlem for Tor 

Rune Raabye) 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 13/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i februar 2015 

 
Protokollen for styremøte 9. februar 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 14/2015  Valg av møtedirigenter til Skyttertinget 2015  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Eigil Høgmo og Jarle Gården velges til møtedirigenter på Skyttertinget 2015. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Sak 15/2015  Norges Skytterstyres årsmelding for 2014 

 
Administrasjonen la fram utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2014. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2014. Endelig versjon legges fram på neste styremøte. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 16/2015  Forsvarsmerke krus hvert 10 år 

 
Sande skytterlag, med anbefaling fra Drammen skyttersamlag, foreslår at regelverket for 
Forsvarsmerket endres slik at det blir mulig å vinne kruset hvert 10. år etter at gylt merke er 
oppnådd, slik at de trofaste merkedeltakerne også har noe å strekke seg etter når kravet til 
krus første gang er oppnådd.    
 
Forsvarsmerket er først og fremst et allsidighetsmerke, som premierer utøvere som deltar 
på de fleste av DFS´ øvelser. Fram til nå er det noen, men ikke mange utøvere som har klart 
kravet til krus, det vil si at de har klart merkekravet 12 ganger. Kruset har foreløpig ikke blitt 
satt i produksjon, men administrasjonen har den senere tid jobbet med å få dette på plass. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen kan ikke se spesielle negative konsekvenser med Sandes forslag. Det 
forutsettes da at skytteren selv (eventuelt skytterlaget) betaler kruset. Administrasjonen ser 
på forslaget som positivt, og tror og håper det kan motivere skyttere til å ta dette merket 
også etter at de har fått kruset første gang. 
      
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas § 12.290 Forsvarsmerket i DFS tillegges følgende setning i siste avsnitt: 
Deretter tildeles krus hvert 10. år. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 17/2015  Forslag om endring av skyteprogram for Den norske Skyttermedalje 

 
Nordmøre skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre programmet for enkelte 
klasser i skytingen om Den norske skyttermedalje. Dette for å stimulere til at flere 
skyttere finner det interessant å delta i denne tradisjonsrike skytingen.   
 
Vedtak:  
Saken utsettes til neste møte, og oversendes DFSU for uttale. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Sak 18/2015  
Oversending av saker til utvalget for gjennomgang av klassestruktur og 
skyteprogram 

 
Fire skyttersamlag har sendt inn forslag om endring i regelverket som kommer inn under 
mandatet til det nedsatte utvalget for gjennomgang av klassestruktur og skyteprogram.  
 
Enkelte av samlagene har antydet at det kan være greit å oversende forslagene til  det 
nedsatte utvalget, og administrasjonen har vært i kontakt med de andre i forbindelse 
med saksbehandlingen. Ingen har motforestillinger mot en slik saksbehandling, selv om 
Vesterålen primært ønsker at forslaget kommer til realitetsbehandling på årets 
Skytterting. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende forslag om endringer i klassestruktur og skyteprogram oversendes det nedsatte 
utvalget for utredning og anbefalinger: 
 

- Forslag fra Sogn Indre: Oppheving av forbud mot betablokker 
- Forslag fra Vesterålen: Felthurtigskyting klasse V73 utføres fra liggende ferdigstilling 
- Forslag fra Agder: Egen jegerklasse på baneskyting 200 m 
- Forslag fra Akershus: Egen klassesetting på 15 m 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 19/2015  
Prinsipp for tilbakebetaling av arrangementsavgift og campingavgift 
ved eventuell hel eller delvis avlysning av Landsskytterstevnet 

 
Gjennom hele Landsskytterstevnets historie fra 1893, har det aldri skjedd at stevnet er blitt 
avlyst eller at stevnet ikke har latt seg gjennomføre. 1918 er det eneste år hvor stevnet ble 
utsatt en dag pga. regnvær. Det er i seg selv imponerende, men administrasjonen vil i denne 
saken fremme en problemstilling i forbindelse med at det kan oppstå en situasjon hvor 
stevnet som helhet blir avlyst, eller at deler av stevnet ikke lar seg gjennomføre av ulike 
årsaker. 
 



Hvis stevnet blir avlyst mellom påmeldingsfristens utløp og stevnestart, eller eventuelt at 
deler av skytingen ikke lar seg gjennomføre, reiser det seg en problemstilling om skytteren 
som har betalt arrangementsavgift og camping- /strømavgift skal ha krav på å få 
tilbakebetalt noe av det beløp som er innbetalt.       
 
Vedtak: 
Saken utsettes til et senere møte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 20/2015  Kaliber 5,56/.223 Remington – Vurdering av godkjenning i DFS 

 
Administrasjonen la fram foreløpig saksdokument i sak angående generell innføring av 
kaliber 5,56/.223 Remington. Saken skal fremmes for Skyttertinget 2015. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre saksbehandling. Saken sendes over til DFSU for 
uttale. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 21/2015  Forslag om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag sendte i 2013 inn forslag om endring av tidsintervall og sted for 
Skyttertinget. Forslaget går kort ut på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det skal 
holdes utenom Landsskytterstevnet.  
 
Styret vedtok i sak 15/2013 følgende: 
Saken utsettes og samordnes med Langtidsplanens kapittel 10 og pågående gjennomgang av 
DFS sin framtidige rolle og tilknytting til Forsvaret og samfunnet for øvrig.  
Saken legges frem for Skyttertinget i 2014.  
 
Saken var opp til ny behandling i sak 36/2014, med følgende vedtak: 
Sak om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget utsettes til Skyttertinget 2015. 
 
Årsaken til at realitetsbehandlinga av forslaget er utsatt to ganger ar at styret ønsker 
avklaring av gjennomgangen av DFS før saken legges fram for Skyttertinget. Solli-utvalget 
overleverte sin rapport til Forsvarsdepartementet (FD) 9. april 2014, men FD har fortsatt ikke 
levert sin anbefaling til regjeringen. Signal fra FD er at dette skjer i løpet av våren 2015, og at 
saken kan komme til politisk behandling i «egnet form» i løpet av året. 
 
Grunnlaget for utsetting av saken har således ikke endret seg fra i fjor. Administrasjonen 
har vært i kontakt med Nordfjord skyttarsamlag, som har gitt tilbakemelding om at det er 
greit å utsette saken til det foreligger en avklaring om DFS framtidige rolle. 



Administrasjonen mener videre at saken bør opp til behandling i 2016, både med omsyn 
til forslagsstiller og vår egen langtidsplan. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Sak om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget utsettes til Skyttertinget 2016. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 22/2015  Forslag om utvidelse av Rådgivende utvalg 

 
I sak 31/2014 ble det gjort følgende vedtak: 
Oslo skyttersamlag sitt forlag om å utvide Rådgivende utvalg fra 3 til 5 personer fremmes 
ikke for Skyttertinget 2014. Norges Skytterstyre ber administrasjonen, i tråd med 
Langtidsplanens forslag i punkt 10.1 e, å fremme forslag til saksbehandling for å vurdere 
utvalgsorganiseringen i DFS for framtid. Ny sak til Skytterstyret legges fram senest i 
oktobermøte 2014.      
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har av ulike årsaker ikke fått prioritert ny behandling av denne saken for 
behandling i Norges Skytterstyre i løpet av 2014, som vedtatt i sak 31/2014. Først og fremst 
fordi man ved forrige gangs saksbehandling hadde tro på at de nødvendige avklaringer om 
DFS rolle i framtid ville være avklart i løpet av høsten 2014.   
 
DFS gjennomgår nå en krevende tid med behandling fra Forsvarsdepartementet og mot 
Stortinget for å avklare vår framtidige samfunnsrolle og tilknytning til Forsvaret. Før dette er 
avklart i 2015, mener administrasjonen at denne saken fortsatt ikke kan gis en større 
behandling. 
 
Administrasjonen vil derfor også denne gang utsette å drøfte det konkrete forslaget fra Oslo 
skyttersamlag. Som Oslo beskriver selv i sitt forslag, vedtok DFS i Langtidsplan fra 2012 – 
2016 i punkt 10.1 e, at det skulle vurderes endringer i utvalgsstrukturen med sikte på større 
bredde og mindre kostnader. 
 
Administrasjonen ser det fortsatt slik at en del av et slikt arbeid må være å drøfte 
Rådgivende utvalg sine eventuelle arbeidsoppgaver og sammensetning i framtid. Det finnes i 
dag ingen retningslinjer for arbeidet til Rådgivende utvalg, som ble opprettet allerede i 1955. 
Fram til 1970 var det ett medlem i Rådgivende utvalg som også var medlem i Norges 
Skytterstyre, men hele tiden har utvalget bestått av 3 personer.      
 
Som videre beskrevet i sak 31/2014 krever saken en større gjennomgang i tråd med 
Langtidsplanen, og det er således ikke hensiktsmessig å starte med å fastsette antall 
medlemmer i Rådgivende utvalg.  
 



Trolig bør også denne saken ses i sammenheng med sak 21/2015, angående tidsintervall for 
Skyttertinget, da en endring på dette kan måtte påvirke den øvrige utvalgsstrukturen. 
Administrasjonen har tatt opp eventuell utsetting av saken med Oslo skyttersamlag, som har 
gitt tilbakemelding om at det er greit å utsette saken til 2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Sak fremmet av Oslo skyttersamlag angående utvidelse av Rådgivende Utvalg fra tre til fem 
personer, utsettes til behandling på Skyttertinget 2016.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 23/2015  Dagsatser for godtgjøring av instruktørpoolen og gjesteinstruktører 

 
Tidlig på 2000 tallet ble det etablert en Instruktørpool med frivillige instruktører som skulle 
støtte DFS sentralt og samlagene faglig i fbm. gjennomføring av prioritert kursvirksomhet. 
Noen av instruktørene i poolen er fortsatt aktive. I tillegg støtter DFS seg til landslagsskyttere 
og andre kompetansepersoner som stiller opp på forespørsler. Det er fortrinnsvis til 
instruktørkurs, fagkurs i Stang, felthurtig og feltskyting, samt ladekurs at disse instruktørene 
benyttes. Tidligere føringer fra Skytterstyret er at instruktørene skal godtgjøres med en 
dagsatser som for sentralt tillitsvalgte, altså 1500 kr pr dag. 
 
Administrasjonens drøfting 
Den sentrale kursvirksomhet for 2015 er omfattende og avhengig av betydelig støtte fra 
lokale instruktører til gjennomføring av spesielt landsdelsvise kurs i Stang og felthurtig for 
kvinner og for å kunne arrangere fem instruktørkurs 1a i landsdelene. Gjesteinstruktørene er 
skytefaglig kunnskapsrike og synes slike oppdrag er interessante, og er av den grunn positive 
til å støtte DFS med instruksjon og forelesninger.  
 
For DFS er det viktig å kunne nyttiggjøre seg flere av disse instruktørene jevnlig, og i noen 
tilfeller flere ganger årlig. For å kunne knytte til seg de med mest kompetente gjentatte 
ganger er godtgjøring en viktig del av motiveringen. DFS møtegodtgjøring er en ordning for å 
refundere tapt arbeidsfortjeneste på virkedager. En godtgjøring for instruktører med en 
dagsats på 1500 kr er greit for virkedager, men som godtgjøring for helgearbeid er dette i 
minste laget som kompensasjon for å ikke være sammen med familien, velge bort 
skytestevner eller ikke kunne delta i andre aktiviteter osv. Det er derfor ønskelig å øke 
godtgjøringen for helg til eksempelvis 2500 kr. Selv om DFS er basert på frivillighet er det her 
snakk om å kjøpe en tiltrengt tjeneste av utvalgte personer med høy kompetanse. Budsjettet 
for 2015 gir rom for en slik godtgjøring, som belastes det enkelte prosjekt.   
 
Bruk av eksterne instruktører er avgjørende for å kunne gjennomføre ønsket kursvirksomhet 
uten å gå utover bestemmelsene i arbeidsmiljøloven for utdanningsavdelingens fast ansatte. 
Det er også en betydelig økonomisk gevinst i en slik ordning sammenliknet med at 
utdanningsavdelingen skal gjennomføre kursene med bruk av bare egne ressurser.  



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Godtgjøring av instruktører som støtter DFS i den sentrale kursvirksomhet eller som gis et 
oppdrag fra Skytterkontorets utdanningsavdeling godtgjøres iht. disse dagsatser: 
 

- Virkedager 1500 kr pr dag. 
- Helgedager 2500 kr pr dag. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 24/2015  Tildeling NM skifeltskyting 2016 

 
I 2016 er det Vestlandet sin tur til å arrangere NM skifeltskyting, og iht. tidligere 
arrangørturnus vil Nordbygda og Rand skyttarlag arrangere NM i skifelt 2016.  
Nordbygda og Rand skyttarlag arrangerte NM i skifeltskyting i 2010 (daværende Rand 
skyttarlag). Mesterskapet var svært vellykket med god deltaking, god gjennomføring og et 
godt økonomisk resultat. Det er således en velkvalifisert arrangør som vil påta seg NM 
skifeltskyting i 2016. 
 
Skifeltutvalget gikk enstemmig inn for å anbefale Norges Skytterstyre å tildele NM skifelt 
2016 til Nordbygda og Rand skyttarlag. Dato for mesterskapet avklares med arrangøren, og 
bestemmes under behandling av hovedbegivenheter på neste styremøte. 
 
Administrasjonen støtter Skifeltutvalgets anbefaling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Nordbygda og Rand skyttarlag tildeles NM i skifelt 2016. 
2. Dato for mesterskapet fastsettes sammen med andre hovedbegivenheter på neste 

styremøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Sak 25/2015  Regnskap per 31.12.2014 

 
Det frivillige Skyttervesens regnskap for private og offentlige midler pr 31.12.2014 ble lagt 
fram for styret.  Regnskapet viser ingen andre noter enn særregnskapene for de forskjellige 
virksomheter.  I tillegg består sakspapirene av regnskapssammendrag med spesifikasjon av 
hovedpostene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.12.2014 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 26. OG 27. APRIL 2015 
QUALITY GARDERMOEN 

HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Heidi Skaug, Henning Ivarrud, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kjell 

Strand Hovland og Ivar Halset (varamedlem for Tor 

Rune Raabye). Halset deltok i sak 29 - 37, samt sak 46, 

47 og 50. 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Laugen var til 

stede i sak 28 og 45.  

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 26/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i mars 2015 

 
Protokollen for styremøte 16. mars 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 27/2015  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2014  

 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2015.  
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2015:  
Årsmelding for 2014 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 28/2015 Tingsak:  Årsregnskap for 2014 med årsberetning 

 
Årsregnskap for 2014 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 
Skyttertinget 2015. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
på Skyttertinget 2015: 
Årsberetning og årsregnskap for 2014 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 29/2015  Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2019  

 
Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Sørlandet 
landsdel i 2019. Det foreligger en søknad om tildeling til Evjemoen fra skytterlagene Evje og 
Hornnes, Greipstad, Imenes og Vennesla. Alle søkerlagene har fattet enstemmige 
årsmøtevedtak om å søke Landsskytterstevnet 2019.  
 
Administrasjonens drøfting  
Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Evje og 
Evjemoen flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede 
Landsskytterstevner. Skytterlagene som står bak søknaden har erfaring fra tidligere for å 
arrangere LS eller andre store DFS stevner. De praktiske planer for gjennomføringen vil ikke 
bli beskrevet i denne utredning da dette er listet i søknaden. Representant for 
Skytterkontoret har gjennomført møter med arrangøren der Håndbok for LS er gjennomgått 
med de krav og føringer som stilles til LS-arrangører. 
 
Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det 
stilt krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at punktene skal beskrives i søknad. 
 
Innhold i søknad  Søkerens beskrivelse  
Søkerlag  Evje og Hornnes, Greipstad, Imenes, Vennesla.  
Årsmøtevedtak  Ok i alle søkerlagene.  
Arrangert LS tidligere  Tre ganger, siste gang i 2009.  
Samlagets uttalelse  Ingen uttalelse.  
Kommunens uttalelse  Evje og Hornes kommunestyre stiller seg positiv til 

søknaden.  
Fylkeskommunenes uttalelse  Aust-Agder fylkeskommune signaliserer vilje til å gi 

økonomisk støtte.  
Vest-Agder fylkeskommune signaliserer vilje til å gi 
økonomisk støtte.  

Uttalelser fra næringslivet  Ingen uttalelse.  
Uttalelse fra Forsvaret  Ingen uttalelse.  
Uttalelse fra Politiet  Ingen uttalelse.  
Sentrale lokale samarbeidsorganisasjoner  Ikke beskrevet.  

Hovedarena  Evjemoen skytebane.  



Bane 100/200m  100m banen har 25 skiver.  
200m banen har 50 skiver.  

Grovfelt  Med utgangspunkt fra, og i tilknytning til hovedarena.  
Innhold i søknad  Søkerens beskrivelse  
Finfelt  Med utgangspunkt fra skyttercampen i Evjemoen leir.  
Stang og Felthurtig  I tilknytning til hovedarena.  
Finale Stang og Felthurtig  Ikke beskrevet.  
Infrastruktur  Buss mellom arena, skyttercamp, og Evje sentrum  
Kommunikasjon til arena  Buss mellom skyttercamp og arena. Parkering for 

privatbiler ved hovedarena.  
IKT, data, nettverk strøm  
(DFS har her stilt konkrete krav)  

Ikke beskrevet, bedt om å få utfylt vedlegg.  

Trafikk og parkering  Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet ikke 
opplyst.  

Skyttercamp  Etableres i Evjemoen leir, ca. 1 km fra arena.  
Aktuelle hoteller og innomhus innkvartering  Revnes hotell, arbeider med å få avtale om bruk av 

kaserne, privat innkvartering. Info www.visitevje.no  
Fritidstilbud  I Evje hovedsakelig knyttet til friluftsliv.  

Kristiansand (1 times kjøring) har et allsidig tilbud.  
Skyttertinget  Revsnes hotel.  

Kommunen inviterer til Tingmiddag i samarbeid med LS 
arrangøren  

Organisasjonskart  Vedlagt søknad  
Budsjett  Ikke opplyst, skal utarbeides.  
Ønsket tidspunkt  1.-9. august  
Stevnekontor  Etableres og bemannes iht. erfaringer fra se siste års 

arrangører.  
Andre forhold  Søkeren har gitt denne beskrivelse i sin søknad: Vi vil 

benytte mye av de samme fasiliteter og områder som 
ved LS 2009. Det vil samtidig bli lagt stor vekt på at 
stevnet i 2019 skal bli et nytt og enda bedre stevne. 
Tilreisende skal kunne nikke gjenkjennende ved 
ankomst, og de skal ved avreise ha erfart forandring og 
fornyelse.  

 
Evjemoen har en kompakt arena, der alle øvelsene tar utgangspunkt fra hovedarenaen eller 
skyttercampen. Arenaområdet vel kjent i Skytter-Norge, med kort avstand til Evje sentrum 
og skyttercampen på Evjemoen. Arrangøren er klar over at det må foretas en oppgradering 
av feltløypene for å tilfredsstille krav til elektronikk på felt, og vil gjennomføre dette.  
 
Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av skytedisiplinene, men 
det er ikke endelig avklart om skytebaneanlegget kan benyttes i 2019. I utgangspunktet går 
leieavtalen som Evje og Hornnes har med Forsvarsbygg ut i 2017. DFS representerer Evje og 
Hornnes i denne saken, og har avholdt møte med Forsvarsbygg i fjor høst. Forsvarsbygg er 
positiv til forlengelse av avtalen, men avventer tilbakemelding fra Forsvarsstaben om behov 
for bruk av skytebanen videre. Dette også av hensyn til mulig ombygging av anlegget. 
Forsvarsbygg har per nå gitt tilbakemelding om at Forsvarsstaben muntlig har bekreftet at LS 
kan søkes lagt til Evje. DFS håper å få en skriftlig bekreftelse fra Forsvarsbygg om at areal og 
baneanlegg stilles til disposisjon før Skyttertinget.  
 
Et minus med Evje er begrensingene på forlegningskapasitet i området utenom 
skyttercampen. Det er begrenset tilgang på hotellkapasitet i nærområdet, noe som gjør at 
Kristiansand kan bli et alternativ for de som ønsker hotellrom.  



Kravene om økt tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra år 
til år, noe som stiller stadig større krav til de sentrale frivillige i arrangementskomiteen. Når 
fire skytterlag nå går sammen om arrangementet skulle det ligge godt til rette for å kunne 
skaffe både personer til sentrale verv og frivillige til arrangementet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Skytterlagene Evje og Hornnes, Greipstad, Imenes og Vennesla tildeles Landsskytterstevnet 
2019 på Evjemoen.  
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:   
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 30/2015  Tingsak Kaliber 5,56/.223 Rem – Vurdering av godkjenning i DFS 

 
Saken om å tillate kaliber 5,56 / .223 Remington på generell basis i DFS har vært tema 
gjennom mange år. Saken var i sin tid initiert av Skytterkontoret som følge av at Forsvaret 
tok i bruk kaliber 5,56.  

Forsvaret har selv gitt klar tilbakemelding om at det er besluttende organ i DFS som på fritt 
og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som skal nyttes i organisasjonen. 
Forsvarsdepartementet (FD) har gitt tilbakemelding om at valg av kaliber ikke har vært 
tema i vurderingen av tilskudd til DFS. DFS har i dag egen klasse for HK 416 med kal. 5,56, 
der militært rulleført personell kan delta. 

Forsvaret har i Solli-utvalgets rapport uttrykt at profesjonaliseringen av Forsvaret ikke har 
endret viktigheten av bidragene til rekruttering, grunnopplæring i skyteferdigheter og 
sikkerhet som historisk har vært DFS sitt viktigste bidrag til Forsvaret.  

Denne drøfting og anbefaling av kalibervalg er gjort med bakgrunn i Forsvarets og FD sin 
tilbakemelding, samt Solli-utvalgets rapport om DFS relevans for Forsvaret, og hva DFS som 
organisasjon synes å være best tjent med i framtiden. Utgangspunktet for denne 
saksutredningen er således annerledes enn tidligere utredninger, som har lagt til grunn at 
DFS er «forpliktet» til å ta i bruk kaliber som benyttes i Forsvaret.  

Kaliber .223 versus kaliber 5,56 
Når man senere i saken benytter kaliber .223 som benevnelse skyldes dette at det ene 
kaliberet er sivilt og benevnes .223 Remington (Rem), mens det andre kaliberet er i henhold 
til en standard for NATO kammer i kaliber 5,56x45 mm.   

Forskjellen er at et 5,56x45 NATO kammer har en slakkere kuleskråning enn .223 Rem. 
kammer. Det muliggjør en lengre patron for 5,56, med en tyngre kule i høyere hastighet. 
Identisk ammunisjon gir således lavere trykk i NATO kammer (5,56) enn i et .223 Rem 



kammer. Det er helt greit å benytte kaliber .223 Rem ammunisjon i NATO kammer (5,56), 
mens de fleste ammunisjonstyper laget for NATO kammer (5,56) ikke kan benyttes i .223 
Rem kammer pga. at det gir for høyt kammertrykk.  

All testing i DFS er gjort med .223 kammer i Sauer 200 STR. Hvis kaliber 5,56 skal benyttes 
forutsetter dette at SIG Sauer kan levere Sauer 200 STR med 5,56x45 NATO kammer.  

SIG Sauer har gitt foreløpig tilbakemelding om at en eventuell leveranse av NATO-kammer 
(5,56) må avklares med tyske myndigheter. Det er således usikkert om en slik tillatelse vil bli 
gitt. Å eventuelt tillate kaliber 5,56, uten å ha sikkerhet om at NATO-kammer (5,56) kan 
leveres, vil være uhensiktsmessig for DFS. Vi håper å få dette avklart til Skyttertinget. 

Teknisk funksjonalitet 
Teknisk funksjonalitet i kaliber .223 vil være som for de kaliber som allerede benyttes i Sauer 
200 STR. Testene viser at presisjonen for de beste .223-patronene under ideelle skyteforhold 
er meget god. Ballistikken viser at kaliber .223 Remington er betydelig svakere i vind enn 
kaliber 6,5 mm. Dette gjelder allerede på 200 m, og forsterkes med økt avstand. 

Hjemmelading 
Kaliberet synes å være mer utfordrende å hjemmelade enn kaliber 6,5 ettersom 
hylsevolumet er lite og gir noen begrensninger.  Testvåpnene til DFS har vist best presisjon 
med tyngre kuler i 77 – 80 grain med patronlengde utover CIP-kravet (gjeldende standard).  

Økonomisk 
Økonomisk er det lite å hente på å tillate kaliber .223. Ammunisjon med gode .223-
egenskaper ligger i prisklasse rundt kaliber 6,5, og vi mener at med dagens skyteprogram og 
avstander vil det være behov for våpen også i kaliber 6,5. Hjemmelading er rimeligere som 
følge av at det er brukes mindre krutt i .223-patroner. 

Aktivitetsutvikling 
Den skytterpolitiske vurderingen er først og fremst knyttet til hva man tror om 
aktivitetsutvikling, og betydning for skyteprogrammene og feltskytingen. Dersom man velger 
å tillate kaliber .223 vil det på sikt medføre krav om endringer av spesielt opplegg for 
feltskyting. Ut fra en samlet vurdering er risikoen for negativ aktivitetsutvikling større enn 
forhåpninger om økt aktivitet i framtiden.   

DFSU anbefaler å ikke tillate kaliber 5,56 / .223 Remington på generell basis i DFS. Utvalget 
legger til grunn at det i dag er en positiv aktivitetsutvikling i rekrutteringsklassene. DFSU 
mener at innføring av kaliber .223 medfører for stor risiko i forhold til videre 
aktivitetsutvikling. DFSU vektlegger også at for mange valgmuligheter gjør skyttersporten 
mer komplisert for foresatte, skyttere og tillitsvalgte. Likhetstankegangen i DFS tilsier at det 
skal være enkelt å drive med skyttersporten. 

Konklusjon 
Konklusjonen legger til grunn hva administrasjonen mener er best for DFS formål og 
virksomhet, med bakgrunn i gjeldende regler og skyteprogram. Administrasjonen mener at 
DFS er godt tjent med de kalibrene som er tillatt og brukt i organisasjonen i dag.  Vi har 
kaliber som passer godt til vårt formål og skyteprogram. Dette gjelder også opplæring i 
praktiske skyteferdigheter både innendørs og utendørs. Samtidig har vi allerede lagt til rette 
for at det kan skytes med kaliber 5,56 for Forsvarets personell med HK 416. 
Aktivitetsutviklingen viser en positiv trend, og et nytt kaliber kan få uønsket effekt. 



Administrasjonen anbefaler med bakgrunn i en samlet vurdering at kaliber 5,56/.223 
Remington ikke godkjennes som tillatt kaliber i Sauer 200 STR. 

Kort historisk oppsummering av saken så langt 
Kaliber 5,56/.223 Remington har formelt vært tema i DFS siden saken for første gang var på 
Skyttertinget i 2008 som orienteringssak. 

- Skyttertinget 2008, sak 20: Informasjon om kaliber 5,56. Generalsekretæren 
orienterte Skyttertinget om status for det arbeid som er gjort, og redegjorde for de 
muligheter og utfordringer som knyttes til en eventuell innføring av kaliber 5,56. 
Deretter inviterte Skytterstyret til en generell debatt om kaliber 5,56. 
 

- Skyttertinget 2009: Sak om innføring av kaliber 5,56 ble fremmet for Skyttertinget i 
sak 7/2009. Administrasjonen anbefalte at kaliber 5,56 godkjennes som tillatt kaliber 
i DFS. Norges Skytterstyre innstilte på at saken utsettes og samlagenes ombudsmøter 
senest i 2010 gis anledning til å uttale seg. Norges Skytterstyres innstilling ble vedtatt 
med 51 stemmer mot 4 stemmer for administrasjonens innstilling. 
 

- Landslagsskytterne uttalte seg i brev dat. 17/9-2010, og konkluderte med at de ikke 
ønsker kaliber 5,56 i DFS. 
 

- Samlagene uttalte seg til høringsnotat utarbeidd av Norges Skytterstyre. 28 av 
samlagene svarte på høringen, og kort oppsummert var 13 av disse negative til 
godkjenning, 9 positive og 6 ønsket mer testing/konsekvensanalyse. 

-  
- Skyttertinget 2011: Sak om innføring av kaliber 5,56 ble fremmet for Skyttertinget i 

sak 6/2011. Administrasjonen anbefalte at kal. 5,56 godkjennes som tillatt kaliber i 
DFS. Norges Skytterstyre innstilte med bakgrunn i høringene at Rådgivende utvalg 
pålegges å utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved å tillate 
kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Norges Skytterstyres innstilling ble vedtatt med 
33 stemmer mot 23 stemmer for administrasjonens innstilling. 
 

Rådgivende utvalg la fram sin utredning om kaliber 5,56 saka på styremøte 11. mars 2013. 
Rapporten ble lagt ut på www.dfs.no. Utvalget konkluderte med å anbefale å tillate kaliber 
5,56 på generell basis i DFS. Styret ved president Olav K. Vaaje sa etter framleggelsen av 
Rådgivende utvalgs rapport i mars 2013 følgende: 

«Rådgivende utvalg har utvilsomt nedlagt et stort arbeid gjennom sine drøftinger. 
Skytterstyret vil likevel måtte bruke tiden fram til Skyttertinget 2014 med å gjennomgå 
utvalgets vurderinger og konklusjoner, samt at det også er andre faktorer som må drøftes før 
en slik beslutning kan tas, sier president Olav K. Vaaje. 

- I løpet av 2013 skal et utvalg nedsatt av Forsvarsdepartementet se nærmere på DFS sin rolle 
og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig. Resultatet av dette arbeidet kan også 
påvirke vårt syn på 5,56-saken, utdyper Vaaje.   

- En eventuell generell innføring av kaliber 5,56 for alle klasser i DFS er utvilsomt en sak med 
store konsekvenser for både DFS som organisasjon og for skytterne. Det er således viktig å ha 
stor respekt for alle synspunkter. Hvis vi gjør vedtak om å innføre 5,56 for alle i DFS, er det 
ikke mulig å reversere avgjørelsen. Bare det i seg selv tilsier at vi her må be om forståelse for 

http://www.dfs.no/


at Skytterstyret må ha tid til å gjøre grundige vurderinger før saken kommer til avklaring på 
Skyttertinget i 2014, avslutter Vaaje.» 

Forsvaret kom i etterkant av RUs innstilling med følgende uttale: 

”Forsvarsledelsen er kjent med at det i Rådgivende utvalgs konsekvensanalyse og 
saksfremstillingen til Skyttertinget 2011 om generell innføring av kaliber 5,56 i DFS gis 
uttrykk for sterke føringer fra Forsvarets side. Forsvaret vil derfor presisere at det er 
besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som skal 
nyttes i organisasjonen. DFS sitt suverene valg av kaliber i fremtiden vil ikke ha betydning for 
det gode samarbeidet mellom DFS og Forsvaret.” 

Forsvarsdepartementet kom i april 2013 med en offisiell uttalelse til DFS angående deres syn 
på en eventuell generell innføring av kaliber 5,56 i DFS:  

«FD bekrefter at valg av kaliber ikke har vært tema i vurderingen av tilskudd til DFS. For øvrig 
viser vi til Forsvarets uttalelse og gir vår tilslutning til denne.» 

Skyttertinget vedtok i sak A/2014 enstemmig å utsette sak om kaliber 5,56 til Skyttertinget 
2015. 

Tekniske forhold kaliber 5,56/.223 Remington 
Tekniske forhold er betydelig oppdatert og mer utfyllende enn i tidligere utredninger. Vi 
starter med tekniske forhold som følge av at faktaopplysninger her danner grunnlag for 
videre drøftinger av både skytterpolitiske og økonomiske forhold. Kapitlet inneholder også 
drøftinger og konklusjon om tekniske forhold. 

Kaliberavklaring 
Det er innledningsvis i denne saken behov for en avklaring med henhold til kaliber og 
kammerdimensjoner. Det ene kaliberet er sivilt og benevnes .223 Remington (Rem), mens 
det andre kaliberet er i henhold til en standard for NATO kammer i kaliber 5,56 mm. Det er 
her snakk om tilnærmet to identiske kaliber/patroner, men med en vesentlig forskjell i 
kammerutforming. Forskjellen er at NATO-kammeret har en slakkere kuleskråning, noe som 
muliggjør en lengre patron med en tyngre kule i høyere hastighet. Identisk ammunisjon gir 
lavere trykk i et NATO-kammer sammenliknet med et .223 kammer. Det er helt greit å 
benytte kaliber .223 Rem ammunisjon i NATO kammer, mens de fleste ammunisjonstyper 
laget for NATO-kammer ikke kan benyttes i .223 Rem kammer på grunn av at dette gir for 
høyt kammertrykk.  

All testing i DFS er gjort med .223 Rem kammer. Sig Sauer har levert .223 kammer til testing 
med bakgrunn i at dette kammeret blir brukt i sivile repetervåpen (også sivile halv-
automatiske våpen).  

Krav til standard for kaliber 
Det er hovedsakelig to selvstendige organisasjoner som gir føringer for mål og krav til 
ammunisjon og kammerdimensjoner. I Europa er det CIP, og i USA er det SAAMI. 
Ammunisjons- og våpenprodusenter forplikter seg til å følge disse instituttenes krav slik at 
det er én standard som benyttes. For kaliber .223 Remington er CIP-kravet en maksimal 
patronlengde på 57,4 mm.  

 



Pipeslitasje 
Løpsslitasje påvirkes av flere forhold. Den generelle erfaring blant skyttere er at 
løpsdiameter og kruttmengde er hovedfaktorene til variasjoner i løpsslitasje, der slitasjen 
øker med mindre løpsdiameter og større kruttladninger, og motsatt. Med en mindre 
løpsdiameter i kaliber .223 Remington samtidig som kruttmengden er lavere sammenliknet 
med kaliber 6,5 mm, vil dette være faktorer som i uviss grad oppveier hverandre.  

I fagmiljø begrunnes løpsslitasje hovedsakelig med utbrenning av kuleskråningen som den 
viktigste årsaken. Tester gjort med to piper i kaliber .223 Remington viser vel så lang levetid 
på disse sammenliknet med skytternes generelle erfaringer med dagens 6,5 mm piper. Dette 
er imidlertid et nyansert faktum ettersom 6,5 mm piper skutt med eksempelvis 
rekruttpatroner erfaringsmessig tåler langt flere skudd enn for piper skutt med 
«feltpatroner». De samme forhold vil også gjelde for levetid på kaliber .223 Remington piper. 
Det er i mengdetestingen av kaliber .223 Remington benyttet et variert utvalg av 
ammunisjon med kulevekt mellom 55 – 75 grain med en V0 mellom ca. 850 - 950 m/sek.   

Riflestigning 
Det er i testskytingen benyttet piper med riflestigning 1 – 7’’ i kaliber .223 Remington. Dette 
etter anbefaling fra Sig Sauer. Det er i denne sammenheng et kjent forhold at lettere kuler 
med høyere hastighet krever slakkere riflestigning for optimal presisjon. Ideell riflestigning er 
minst 1-14 for 52 grains kuler, 1-9 for 69 grains og 1-8 for 77 grains. Det er i denne 
sammenheng lettere å få presisjon i en pipe med brattere riflestigning i kombinasjon med en 
lett kule, enn for ei tyngre kule i et løp med slakkere riflestigning.    

Puss 
Generelle erfaringer med kaliber og behovet for puss viser at mindre kaliber i vesentligere 
grad enn større kaliber trenger jevnlig puss for å fungere optimalt presisjonsmessig. Det er 
uansett skytternes valg om de vektlegger puss eller ikke.  

Presisjon 
Presisjonstester gjort av DFS med Lapua fabrikk 69 grain med V0 920 m/sek, og hjemmeladet 
77 grain Sierra viser høy presisjon. Den generelle erfaring fra testene er at hjemmeladet 
ammunisjon med tyngre kuler (77 – 80 grains) ladet opp mot maksimal praktisk hastighet gir 
bedre presisjon enn fabrikkpatroner benyttet i testene. Dette er oppnådd gjennom å justere 
patronlengden for å gi plass til mer krutt for å oppnå ønsket hastighet. Best presisjon er 
oppnådd med 77 grains Sierra kule med V0 840 m/sek, patronlengde 59,4 mm. 

Det er i DFS sin utprøving skutt 5-skudds presisjonstester. Normalt ved testing av 
ammunisjon/presisjon i dag benyttes 10-skudds serier, noe som gir sikrere indikasjoner. Det 
er ikke skutt parallelle tester med kaliber 6,5 mm, og slik sett finnes det ikke en absolutt 
sammenlikning. Det er testet flere kruttyper, kruttvekter, kuletyper og kulevekter for å finne 
optimal hastighet/presisjon. Hjemmeladeren kan skreddersy ammunisjon til sitt 
våpen/kammer. Derfor kommer trolig hjemmeladet ammunisjon noe bedre ut i testen enn 
fabrikkammunisjon.  

Funksjonalitet 
Funksjonsmessig har det i den tekniske utprøvingen av Sauer 200 STR i kaliber .223 
Remington vært en utfordring knyttet til magasinløsningen. Dette har Sig Sauer forbedret 
slik at våpen og ombyggingssett er fra fabrikken lovet levert med en funksjonell løsning. 



Teknisk sett anses Sauer 200 STR i kaliber .223 Remington å fungere like godt som med 
dagens kaliber.  

Vindavdrift 4 m/sek 90 grader på kulebanen 

Kal. Kulevekt Kuletype Produsent Hastighet 100m 200m 300m 400m 600m Referanse 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Scenar L Lapua 925 m/sek 2cm 9cm 22cm 41cm 103cm Magne Landrø AS 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Sierra MK Remington 870 m/sek 3cm  13cm 30cm 57cm 147cm 
Norma 
kulebanegenerator 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 830 m/sek 3cm 14cm 33cm 62cm 159cm Jørund Lien 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Norma USA 850 m/sek 2 cm 10 cm 25 cm 46cm 116 cm 
Norma AB 
hjemmeside 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 800 m/sek 3cm 11cm 27cm 51cm 126cm Jørund Lien 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 850 m/sek 3cm 11 cm 25cm 47cm 116cm Jørund Lien * 

5,56 
60 grain / 
4,0 gram 

NM 255 Forsv.patron 920 m/sek 3cm 12cm 29cm 46cm  HVSKS ** 

6,5 
100 grain 
/ 6,5 gram  

Sierra MK Nammo 800 m/sek 4cm 15cm 37cm 71cm  
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
123 grain 
/ 8,0 gram 

Sierra MK Nammo 830 m/sek 2cm 7cm 17cm 32cm 78cm 
 DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
144 grain 
/ 9,3 gram 

Sierra MK Nammo 800 m/sek 2cm 7cm 17cm 30cm 74cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
130 grain 
/ 8.4 gram 

Diamond 
Line 

Norma 900 m/sek 1 cm 6cm 14cm 26cm 63cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
130 grain 
/ 8.4 gram 

Golden 
Target 

Norma 830 m/sek 2cm 7cm 16cm 30cm 72cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
123 grain 
/ 8,0 gram 

Scenar Lapua 920 m/sek 1cm 6cm 14cm 26cm 62cm Magne Landrø AS 

6,5 
123 grain 
/ 8,0 gram 

Scenar Lapua 830 m/sek 2cm 7cm 16cm 30cm 72cm Magne Landrø AS 

7,62 
150 grain 
/ 9,7 gram 

Sierra Hjemmeladet 850 m/sek 2cm 8cm 19cm 35cm 87cm 
DFS 
kulebanegenerator 

 
Kulefall 

Kal. Kulevekt Kuletype Produsent Hastighet 100m 200m 300m 400m 600m Referanse 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Scenar L Lapua 920 m/sek +7cm 0 -23cm -68cm -248cm Magne Landrø AS 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Sierra MK Remington 870 m/sek +6cm 0 -28cm -85cm -331cm 
Norma 
kulebanegenerator 

.223 
69 grain / 
4,5 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 830 m/sek +7cm 0 -32cm -96cm -374cm Jørund Lien 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Norma USA 850 m/sek +6 cm 0 -27cm -80cm -295cm  
Norma AB 
Hjemmeside 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 800 m/sek +7cm 0 -31cm -92cm -338cm Jørund Lien 

.223 
77 grain / 
5,0 gram 

Sierra MK Hjemmeladet 850 m/sek +6cm 0 -27cm -80cm -295cm Jørund Lien * 

5,56 
60 grain / 
4,0 gram 

NM 255 Forsv. patron 920 m/sek +4cm 0 -25cm -76cm  HVSKS ** 



6,5 
100 grain / 
6,5 gram 

Sierra MK Nammo 800 m/sek +8cm 0 -36cm -108cm  
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
123 grain / 
8,0 gram 

Sierra MK Nammo 830 m/sek +7cm 0 -26cm -74cm -254cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
144 grain / 
9,3 gram 

Sierra MK Nammo 800 m/sek +7cm 0 -27cm -78cm -265cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
130 grain / 
8,4 gram 

Diamond 
Line 

Norma 900 m/sek +5cm 0 -21cm -60cm -205cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
130 grain / 
8,4 gram 

Golden 
Target 

Norma 830 m/sek +6cm 0 -25cm -72cm -246cm 
DFS 
kulebanegenerator 

6,5 
123 grain / 
8,0 gram 

Scenar Lapua 920 m/sek +5cm 0 -20cm -57cm -196cm Magne Landrø AS 

6,5 
123 grain / 
8,0 gram 

Scenar Lapua 830 m/sek +6cm 0 -25cm -72cm -246cm Magne Landrø AS 

7,62 
150 grain / 
9,7 gram 

Sierra Hjemmeladet 850 m/sek +6cm 0 -25cm -73cm -255cm 
DFS 
kulebanegenerator 

*  Patron lenger enn krav i CIP. 

**  Beregningen er basert på skyting i Forsvarets angrepsrifle HK416. 

Forsvarets enhetspatron NM 255 
Kaliber 5,56 NATO ble introdusert til M16 første gang i 1963.  NATO kravspesifikasjon for 
denne kammerdimensjon avviker fra CIP ved at militære våpen har en slakkere kuleskråning. 
Dette muliggjør bruk av ammunisjon med en høyere hastighet uten at man overstiger tillatt 
trykkverdi. Forsvaret benytter miljøammunisjon (NM 255) med stålkjerne, noe som generelt 
gir høyere kammertrykk enn for tilsvarende prosjektiler med blykjerne. Bruk av Forsvarets 
enhetspatron NM 255 til sivilt bruk i DFS anses imidlertid som lite relevant pga. meget 
begrenset tilgang, i tillegg til at ammunisjonen har en vesentlig lavere presisjon enn 
sammenliknbar matchammunisjon. Enda viktigere i denne sammenheng er en test gjort av 
Norma AB som viser at NM 229 skutt i et .223 kammer gir et gjennomsnittlig trykk på 5400 
bar, noe som er langt over trykkgrensen for kaliberet (NM 229 og NM 255 er opplyst å ha 
samme kulevekt og V0, og derav tilnærmet samme trykk).  

Flere amerikanske ammunisjonsleverandører advarer på sine hjemmesider om at en del av 
deres produkter er tilpasset NATO kammerdimensjon, og at de av den grunn ikke anbefales 
benyttet i kaliber .223 Remington pga. at patronen gir et for høyt trykk. Dette gjelder også 
for ammunisjon med forskjellig typer match kuler. Utseendemessig er det ingen vesentlige 
forskjell på patroner i .223 Remington og 5,56 mm NATO. Våpenkyndige vil dog normalt 
kunne se forskjeller i merking av hylsene. Forpakningene vil normalt gi tilstrekkelig med 
opplysninger om kaliber/hastighet. Trykktester utført av Norma AB med en 77 grains Sierra 
kule ladet iht. NATO kravspesifikasjon skutt i et kaliber .223 kammer viser et trykk på ca. 
5500 bar. Det ble skutt 2 patroner, i begge tilfeller falt hetta ut under skyting. Markedet for 
denne type ammunisjon i USA er betydelig, ettersom det her foregår en utbredt 
konkurranseskyting med kaliber 5,56 i våpen av militær karakter.   



Hjemmeladning 
Kaliber 5,56 x 45mm NATO er 
opprinnelig utviklet av Forsvaret for 
militært bruk som et kortholdskaliber 
beregnet for kulevekter mellom 50- 
60 grain. Når kaliberet benyttes til 
presisjonsskyting kreves andre 
kvaliteter av kaliberet enn det som 
det opprinnelig er konstruert for. Det 
er i denne sammenheng en utfordring 
for ammunisjonsprodusenter å 
tilvirke ammunisjon som utnytter 
kaliberets presisjonsmessige 
potensial ettersom de er forpliktet til 
å holde seg til CIP-kravene, noe hjemmeladeren ikke er forpliktet til når det gjelder 
patronlengde. Det vil derfor for skyttere som ønsker maksimal presisjon være aktuelt å lade 
sin egen ammunisjon med tyngre kuler som har bedre ballistiske forutsetninger enn lettere 
kuler. På sikt vil ammunisjonsleverandører finne fram til og kunne tilby tilsvarende 
ammunisjon.  

Best presisjon i DFS sin testing ble oppnådd med en hjemmeladet patron med 77 grain Sierra 
kule med V0 840 m/sek, der patronen var 2 mm lenger enn kravet i CIP. Dette for å få plass 
til nok krutt for å oppnå ønsket hastighet. Eksempelvis var 823 m/sek høyeste målte V0 med 
77 grain Sierra kule ladet iht. CIP. Det ble ikke testet opp mot fabrikkammunisjon da 
tilsvarende patroner ikke var tilgjengelig. 

Det er flere utfordringer knyttet til å lade med tyngre kuler og samtidig overholde kravene til 
patronlengde/friflukt. Det ene er at prosjektilet må settes så dypt inn i patronen at deler av 
ogivalen (kulas spissavrunding) kommer inne i hylsehalsen, og på den måten gir dårlig 
kulefeste. Det andre er at når kula settes langt inn i patronen stikker den så dypt at bakre del 
(Boat-tail) kommer langt innenfor hylseskulder. Forutsatt riktig valg av krutt og kruttmengde 
er ingen av delene farlig, men det er ikke gunstig. 

Lading av riflepatroner må alltid gjøres med sikkerhet for øyet, enten det gjelder selve 
ladeprosessen, eller sammensetting av patronen mht. valg av kruttype, kruttmengde, 
kuletyngde og patronlengde. Tillatt kammertrykk iht. CIP for kaliber .223 Remington i Sauer 
200 STR er 4300 bar (3800 bar for kaliber 6,5 i Sauer 200STR). Så lenge hjemmeladeren 
forholder seg til CIP-kravene er det ingen økt risiko knyttet til hjemmelading av kaliber .223 
Remington sammenliknet med kaliber 6,5 mm. Hvis man derimot ikke følger de oven nevnte 
krav, og eksempelvis trekker kula så langt fram at den ligger an mot bommene i løpet, vil det 
kunne gi økt kammertrykk.  Derfor er det iht. Skytterboka pkt. 6.144 et krav om at det skal 
være minimum 1 mm friflukt for å gi prosjektilet tilstrekkelig startmoment før det entrer 
bommene i løpet.  

Ved lading av kaliber .223 benyttes krutt med raskere brennhastighet enn for kaliber 6,5 
mm. For skyttere som også lader til kaliber 6,5 mm ligger det her en mulighet for ombytte av 
krutt. Ettersom hylsevolumet i .223 Remington er for lite til å kunne lade ammunisjon til en 
ideell kombinasjon av kulevekt og hastighet vil det for hjemmeladere bety at man vil kunne 
bli fristet til å tøye strikken for hva som er mulig. I dette ligger en risiko, men om lading av 



kaliber .223 isolert sett er mer risikabelt enn for kaliber 6,5 mm er uvisst. Det at man lader 
helt opp mot grenseverdiene for kapasiteten på patronen er ikke ideelt, og slik sett kan det 
synes noe enklere for særlig den uerfarne hjemmeladeren å lade til kaliber 6,5 mm. Skulle 
noen være uheldig å lade en patron full av krutt, og som samtidig er så lang at prosjektilet 
trykkes innover i hylsa ved innføring i kammeret vil 0 friflukt der kruttladningen blir 
komprimert, vil dette gi et kammertrykk godt utover det tillatte. Samtidig skal det trolig noe 
mer til for å sprenge en Sauer i .223 Remington, enn i kaliber 6,5 mm. Dette fordi arealet på 
hylsebunnen, og dermed totaltrykket på sluttstykkets støtbunn, er mindre for .223 enn 
6,5x55 mm. 

Kammervalg 
Ved en eventuell innføring har DFS flere mulige kammervalg. Man kan gå for det sivile 
kaliberet .223, eller det militære kaliberet 5,56 mm NATO. Natokammeret muliggjør lading 
og skyting med lengre patroner og tyngre kuler uten at man så lett overstiger trykkgrensen. 
DFS kan også søke om CIP godkjenning av et modifisert .223 kammeralternativ (Scan) med et 
lengre kuleleie og en eventuelt slakere kuleskråning for å gi plass til lengre patroner. Dette 
synes relevant for DFS, men forutsetter at godkjenning gis. Det er imidlertid tvilsom om en 
slik godkjenning vil bli gitt av CIP. Dette fordi det i så fall vil være en patron som av utseende 
er helt lik en .223 patron, men som ved en feiltakelse eller av uvitenhet blir skutt i et .223 
Rem kammer mest sannsynlig vil gi for høyt trykk.   

Velger man å gå for et kammer 5,56 mm NATO, eller et eget .223 Scan kammer, som i større 
grad muliggjør bruk av tyngre kuler med høyere hastighet blir testene gjort av DFS mindre 
relevante. Presisjonen er ikke testet tilsvarende, og ikke minst er det grunn til å tro denne 
type ammunisjon med tyngre kuler i høyere hastigheter vil gi en vesentlig større pipeslitasje, 
men det vites ikke sikkert før det eventuelt er testet ut. DFS har forespurt Sig Sauer om de 
kan levere NATO-kammer til Sauer 200 STR, og har i skrivende stund fått som svar at dette 
må avklares med tyske myndigheter (German Federal Criminal Police Office).  

Teknisk – konklusjon 
Våpenets tekniske funksjonalitet i kaliber .223 vil være som for de kaliber som allerede 
benyttes i Sauer 200 STR. Testene viser at presisjonen for de beste .223-patronene under 
ideelle skyteforhold er meget god. Ballistikken viser at kaliber .223 Remington er betydelig 
svakere i vind enn kaliber 6,5 mm. Dette gjelder allerede på 200 m, og forsterkes med økt 
avstand.  

Kaliberet synes å være mer utfordrende å hjemmelade enn kaliber 6,5 ettersom 
hylsevolumet er en begrensning for å lade ammunisjon med best mulig presisjon.  
Testvåpnene til DFS har vist best presisjon og tyngre kuler i 77 – 80 grain med patronlengde 
utover CIP-kravet. Av testede fabrikkpatroner gir 69 grain Lapua Scenar best presisjon.   

Dersom man velger å tillate .223 på generell basis, bør DFS av sikkerhetsmessige hensyn 
vurdere om organisasjonen skal tillate bruk av patroner utover CIP-krav, eller om det skal 
regelfestes at maksimalt tillatte patronlengde skal ligge innenfor CIP-kravet. Dette kan 
eventuelt kontrolleres med stikkprøver.  

Økonomi 
Kaliber .223 ammunisjon finnes i mange forskjellige utgaver, og i mange prisklasser. Testene 
viser gode treffbilder med rimeligere ammunisjon enn 6,5, men det er også testet 
ammunisjon med bedre ballistiske egenskaper som ligger i samme prisklasse som 6,5. 



DFS har mottatt skriftlig informasjon om antatte priser, som er både lavere, ganske lik og 
høyere enn for dagens 6,5 ammunisjon. Den antatt mest brukte ammunisjonen ligger på om 
lag samme nivå som kaliber 6,5.  

Pris på ammunisjon per 2. mars 2015 
Vi har innhentet priser fra følgende leverandører: Nammo, Norma, Landrø (Lapua), Holstad 
(Hornady) og Schau (Sako og Sellier&Bellot). 

DFS har innhentet prisforespørsel basert på volum 250.000 og 500.000. I pristabellene er 
brukt volum 500.000 der leverandørene har oppgitt flere priser. Enkelte av leverandørene 
har gitt tilbakemelding om at det er vanskelig å oppgi eksakte priser pga. utviklings-
kostnader og usikkert volum. Leverandører som Holstad, Schau og Landrø har .223 i sitt 
sortiment i dag, og disse har gitt en relativt sikker pris.  

Norma har en patron som selges i USA. Nammo Raufoss leverer ikke .223 Rem i dag, men de 
leverer 5,56 miljøammunisjon til Forsvaret.  

Vi mener å ha et godt sammenligningsgrunnlag for prising av relevant ammunisjon for 
kaliber .223. I prissammenstillingene er lagt til grunn samme kulevekter som i tidligere 
utredninger, dvs. i området fra 68-77 grains. Det er et stort utvalg ammunisjon tilgjengelig 
på markedet, spesielt for kulevekter mellom 50-60 grains. Noe av ammunisjonen som er 
testet har gitt dårlig presisjon, spesielt lette kulevekter. Men det er selvsagt rimelig 
ammunisjon som ikke er testet.  

For amerikanske leverandører er prisene på kaliber .223 ammunisjon vesentlig dyrere enn 
ved tidligere sammenligninger pga.  dollarkursen. I pristabellene har vi lagt til grunn lagt til 
grunn anerkjente kuler som Scenar, Sierra og Hornady. Det er som nevnt et stort utvalg av 
ammunisjon med lettere kuler, men disse får vesentlig større vindavdrift og er heller ikke 
ideelle for valgt riflestigning.  

Utdrag prisoversikt fra de produsenter som i dag har ferdig ammunisjon og som har gitt et 
tilbud basert på antydet utsalgspris (komplett oversikt i vedlegg B):  

Produsent Test Kule HastighetV0 m/s Utsalgs-pris kr. Kommentar fra leverandør 

Patroner:      

Hornady               X 75 grain hullspiss 850 8,48  

Lapua X 69 grain Scenar 850/925 8,55 If needed we can make the “own”  
tuned cartridge for DFS shooting. 

Lapua                    69 grain Scenar L 830/925 8,95 Samme kommentar (Lapua kan 
produsere patron etter DFS 
spesifikasjon) 

Nammo  69/77 grain Sierra ? 8,00 Dette er et prisestimat og kan ikke 
garanteres som endelig pris!!  

Norma  77 grain Sierra 850 8,50 Produseres i Tyskland, selges i USA 

SAKO  69 grain Sierra 875 6,00 (inntil 500 000 enheter) 

Sellier & 
Bellot        

X 69 grain Sierra 920 5,60 (inntil 500 000 enheter) 

Kuler:      

Hornady               75 grain hullspiss  1,75 Boks 500 stk. 

Lapua   69 grain Scenar  2,25  

Lapua   69/77 grain ScenarL  2,55  

Sierra  69/77 grain MK  2,16 Fra Norma, 2,30 fra Nammo 



Pris kaliber 6,5 ammunisjon 

Produsent Kule Hastighet V0 m/s Utsalgs- pris kr. Kommentar 

Patroner:     

Lapua 100 grain ScenarL 800 7,50 Rekrutt 

Lapua 120 grain ScenarL 920 9,06  

Lapua 123 grain Scenar 830/920 8,55  

Nammo 100 grain Sierra 800 7,12 Rekrutt 

Nammo 123 grain Sierra 830 7,88  

Norma 100 grain Sierra 810 6,62 Rekrutt 

Norma 134 grain DL bane 830 7,88  

Norma 150 grain Sierra 850 8,00  

Kuler:     

Lapua 120 gr Scenar L  2,78  

Lapua 123 gr Scenar   2,39  

Sierra 123 grain   2,24  

Norma 140 grain DL  2,49  

 
Hornady:  Prisene er satt etter en USD på kr. 7,72.  
Sellier & Bellott og SAKO er prissatt etter en kurs på EURO på kr. 8,50. 
 
Eksempel på pris ved hjemmeladning. 

Komponent .223 Rem 6,5 Kommentar 
Kule 2,16 2,24 Sierra kule 
Krutt 0,85 1,50 Krutt RP 11 
Tennhette 0,40 0,40 Remington 
SUM pris patron 3,41 4,14 Differanse: 73 øre 
 
Prisutvikling på 6.5 ammunisjon 
Dersom en del skyttere velger det nye kaliberet vil nødvendigvis volumet på 6,5 produksjon 
reduseres og gjøre produksjon av mange forskjellige typer ammunisjon mindre rasjonell, m  

Ett våpen/flere våpen.  
Med introduksjon av nok et kaliber vil det være en større utfordring for den enkelte hva 
man skal velge. Flere av skytterne som har prøvd .223 Rem sier de vil kjøpe ett ekstra 
våpen/ombyggingssett, og bruke .223 Rem på bane når det er vindstille og 6,5 når det er 
vind. På grovfelt vil nok de fleste bruke kaliber 6,5.  

DFS har forhandlet fram pris på et ombyggingssett i kal. .223 Rem for tilsvarende pris som 
kal. .22 settet. Slik sett trenger man ikke to komplette våpen da felt og bane i hovedsak har 
adskilte sesonger. Likevel vil beslutning om å ha to kalibre være en kostnadsøkning for 
skytteren. 

 



Våpenlov og våpenforskrift 
Etter våpenlovens § 7 og våpenforskriften § 13 med tilhørende retningslinjer fra POD kan en 
DFS medlem registrere fire våpen til trening og konkurranse. Dette er ett til bane, ett til felt, 
ett lettere repetervåpen til skifelt/skogsløp og ett kaliber .22 våpen.  

Forsvaret 
Forsvaret har innført kaliber 5,56 i de fleste av oppsetningene. Heimevernet vil i løpet av 2-3 
år ha skiftet ut AG3 med HK 416, som bruker kaliber 5,56. Forsvarets overgang til kaliber HK 
416 med 5,56 var i utgangspunktet det som initierte saken fra Skytterkontorets side. DFS 
har i dag egen klasse for HK 416 med kal. 5,56, der militært rulleført personell kan delta. DFS 
tilbyr skyteinstruktørkurs spesielt rettet mot forsvarets personell på AG3 og HK 416. 

Forsvaret benytter kaliber 7,62 i sitt skarpskyttervåpen HK 417. 

Forsvaret har selv gitt klar tilbakemelding om at det er besluttende organ i DFS som på fritt 
og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som skal nyttes i organisasjonen. FD har gitt 
tilbakemelding om at valg av kaliber ikke har vært tema i vurderingen av tilskudd til DFS. 

Forsvaret har i Solli-utvalgets rapport uttrykt at profesjonaliseringen av Forsvaret ikke har 
endret viktigheten av bidragene til rekruttering, grunnopplæring i skyteferdigheter og 
sikkerhet som historisk har vært DFS’ viktigste bidrag til Forsvaret.  

I administrasjonens videre drøfting og anbefaling av kalibervalg har vi med bakgrunn i 
Forsvarets og FDs tilbakemelding samt Solli-utvalgets rapport om DFS relevans for 
Forsvaret, drøftet hva DFS som organisasjon synes å være best tjent med i framtiden.   

Miljø 
Ved vurdering av kalibervalg i forhold til miljø er det spesielt tre tema som er aktuelle: 

Støy 
DFS har målt støynivå til 1 dB lavere med kal 5,56/.223 sammenlignet med kal 6,5. 
Forsvaret har målt en reduksjon i støynivå på inntil 3dB (FFI 2009/00389).  

Støysonene beregnes iht. kaliber som skal benyttes på skytebanene. Selv om DFS 
skulle velge å tillate .223 på generell basis vil grovere kaliber som 6,5 og 7,62/308 
fortsatt brukes på skytebanene. Selv om kaliber .223 isolert sett gir marginalt 
mindre støy enn 6,5 har dette ingen betydning for beregning av støysonene når 
grovere kalibre fortsatt skal brukes.  

Sikkerhetsvinkler 
Skyting med kaliber .223 gir samme krav til sikkerhetsvinkler på skytebaner, slik at 
krav til fareområde, bakgrunnshøyde og kulefang blir identisk som for kaliber 6,5. 
Kulefanget skal bygges etter samme retningslinjer uavhengig av om det skytes 
med kaliber .223 eller 6,5, og vil således inneholde samme mengde masser.  

Metallforurensing  
Miljødirektoratet vil i løpet av 2015 starte arbeidet med å vurdere om det er aktuelt 
med tiltak for å redusere, eller hindre spredning, av metallforurensning på og fra 
skytebaner, samt vurdere mulige krav til skytebaner som legges ned» etter 
oppdrag fra Klima- og miljødepartementet.  DFS har en god dialog med direktoratet 
om grunnlaget for forskriftsarbeidet, og det synes ikke å foreligge en umiddelbar fare 
for krav om tiltak knyttet til DFS skytebaner. Kulefang bygget etter gjeldende 



retningslinjer fungerer som lokale deponi, og tidligere tester har vist at det ikke er 
tungmetall avrenning fra kulefangene (Niva 1995, svenske undersøkelser).  

Tungmetaller er fellesbetegnelse for metaller med større densitet enn 5 g/cm3. De 
mest brukte grovkalibrede kulene i DFS skyting inneholder tungmetallene bly, 
kobber og sink. Kaliber .22 LR kuler består av bly. 

En kule i kaliber .223 inneholder mindre tungmetaller enn 6,5 kule, og det kan 
ansees positivt at tilførsel til kulefang av tungmetaller får en prosentvis vesentlig 
reduksjon med et mindre kaliber – gitt at de fleste velger å skyte med kaliber .223.  

Men kulefanget er like omfangsrikt, og inneholder samme mengde masse som må fjernes 
dersom skytebanen skal saneres. Kostnadene med fjerning av kulefang blir de samme 
uavhengig av hvor mye tungmetall kulefanget inneholder, og andel tungmetall i kulefanget 
har trolig liten praktisk betydning ved videre behandling.   

Administrasjonens drøfting 

Overordnede politiske forhold 
Skyttertinget og Skytterstyret har utsatt saken som følge av at den ikke har vært godt nok 
utredet eller at det ønskes mer utfyllende vurderinger. Dette gjelder spesielt skytterpolitiske 
forhold.  

Administrasjonen har med bakgrunn i føringene drøftet nærmere hvilke konsekvenser 
kaliber 5,56 kan få for aktivitet og skyteprogram i DFS. Det er vanskelig å forutsi sikkert 
hvordan en innføring av kaliber .223 vil påvirke aktiviteten i DFS, eller det motsatte om vi 
ikke velger å tillate dette kaliberet. Disse vurderingene vil nødvendigvis handle mye om 
sannsynlighet, hvordan tror man valget vil påvirke aktiviteten i organisasjonen.  

DFS må hele tiden ha fokus mot at DFS er en breddeorganisasjon, med formål (ny 
formålsparagraf) «å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, samt sikre 
tilgang til en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig.» 
DFS skal lære flest mulig å skyte, være allment godt kjent i samfunnet for god kvalitet på 
grunnleggende skyteopplæring, gode på sikkerhet og utvikling av gode holdninger ved bruk 
av skytevåpen.  

Dagens situasjon er at DFS har godkjent kaliber .22, 6,5 og 7,62 som allment tillatte kaliber i 
DFS. DFS har godkjent Forsvarets angrepsrifle HK 416 med kaliber 5,56 for bruk i DFS for 
militært rulleført personell. Forsvaret og Forsvarsdepartementet (FD) har bekreftet at der er 
besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som skal 
nyttes i organisasjonen, og at valget ikke har vært tema i vurdering av tilskudd til DFS.  

Skyttertinget avgjør således valg av kaliber på fritt grunnlag ut fra hva man mener er det 
beste for DFS i framtid.  

Aktivitetsutviklingen i DFS har de siste årene vist en positiv trend. Årsrapportene fra 
skytterlagene i 2013 og 2014 viser en økende tendens på alle våre kjerneområder som 
skyteaktivitet, kursaktivitet, skyteskoler og medlemsutvikling. Tallene er spesielt positive for 
ungdomsvirksomheten.  

DFS har i dag kaliber som tilfredsstiller vårt formål og virksomhet på en god måte. Kaliber .22 
er godt egnet til innendørsskyting, og klassene aspirant og rekrutt kan kun benytte kaliber 



.22 som følge av at det skal være en rimeligst mulig inngangsport til skyttersporten. Dette for 
å sikre en best mulig rekruttering i tråd med organisasjonens kjernevirksomhet, 
breddeformål og identitet. 

Kaliber 6,5 ble opprinnelig utviklet militært for bruk på lengre avstander. I dag blir kaliberet 
hovedsakelig brukt i repetervåpen til jakt og konkurranseskyting som følge av svært gode 
egenskaper for skyting opp mot 600-700 m. Ammunisjonen har god ballistikk, og er 
forholdsvis rimelig sammenlignet med annen sportsammunisjon.  

DFS må gjennom sin omdømmebygging vektlegge at vi driver med grunnleggende 
skyteopplæring for å gi skytterne en grunnleggende kompetanse i praktiske skyteferdigheter 
som kommer Forsvaret og samfunnet for øvrig til gode. Skytterne som blir utdannet 
gjennom DFS systemet skal være allment kjent for gode holdninger, og organisasjonen skal 
være allment kjent for å utdanne kompetente skyttere i grunnleggende skyteferdigheter og 
sikkerhet ved bruk av våpen. Dette kommer også alle som etter hvert blir storviltjegere til 
nytte. Sikkerhet, kunnskap, ferdigheter og holdninger er viktige elementer for å oppnå 
troverdighet og framstå som en merkevare i samfunnet.  

Kaliber 5,56 er i utgangspunktet er forsvarskaliber, utviklet for kortholdskyting (nærstrid) 
med halv- og helautomatiske våpen, med lettere vekt og lettere kule som gjør at soldaten 
kan bære med seg en større mengde ammunisjon.  Kaliberets ideelle kulevekt er 50-60 grain, 
men dette er mindre egnet til presisjonsskyting. Det verdt å merke seg at ammunisjon laget 
for NATO-kammer normalt ikke kan benyttes i .223 Rem kammer pga. at den gir for høyt 
kammertrykk.  

Skulle kaliber .223 Rem bli vedtatt innført, må DFS vurdere å bruke NATO-kammer pga. 
sikkerhet. DFS har ikke gjort presisjonstester med 5,56 NATO kammer. Alternativet synes å 
være at CIP-krav blir lagt til grunn i regelverket. Det er ikke endelig avklart om Sig Sauer får 
tillatelse til å levere 200 STR med NATO-kammer. Fabrikken har heller ikke verktøy til 
produksjon av et slikt kammer i 200 STR. 

I forhold til vår formålsparagraf (§1-1) og virkemiddel (§1-2) er kaliber 6,5 på mange måter et 
ideelt kaliber. Kaliberet er et gjennomsnittlig kaliber i forhold til hva som benyttes i 
Forsvarets håndvåpen, det er et ideelt opplæringskaliber som per i dag bare benyttes i 
repetervåpen, det passer i forhold til ammunisjon som benyttes av jegere og sist men ikke 
minst er kaliberet godt egnet for øving og konkurranser i bane- og feltmessige skytinger. 
Kaliber 6,5 mm oppfyller ønskede egenskaper for å kunne delta i alle dagens DFS-øvelser.  

Kaliber 6,5 er gjennom sine gode ballistiske egenskaper og bruksområde utvilsomt bedre 
egnet for dagens skyteprogrammer og skyteavstander i DFS enn kaliber 5,56. I kombinasjon 
med kaliber .22 er kaliber 6,5 etter administrasjonens mening ideell for DFS sitt oppdrag og 
virksomhet. 

I forkant av DFSU-møtet fikk medlemmene epost fra en som representerer de etterlatte for 
Utøya-ofrene der det ble oppfordret om å ikke tillate kaliber 5,56/.223 i DFS, som følge av at 
det kan brukes i mange automatiske og halv-automatiske våpen. Begrunnelsen er at det 
ikke er ønskelig at slik ammunisjon oppbevares i mange tusen hjem rundt omkring i Norge.  

Administrasjonen har mottatt tilsvarende oppfordringer per telefon. Det blir også hevdet at 
å tillate kaliber 5,56/.223 ikke er heldig for omdømmet til DFS.   



Betydning for skyteprogram og aktivitet 

Feltskyting 
Det har over tid blitt gradvis færre feltstevnearrangører, og med det også færre starter i 
feltskytingene. Slik sett er det relevant å se på tiltak som kan fornye og styrke feltskytingen i 
organisasjonen. Slike tiltak skal imidlertid alt være ivaretatt gjennom vedtatt handlingsplan 
felt.   

En sammenlikning av ammunisjonsegenskapene for .223 Remington og 6,5mm viser at 
kaliber 6,5 blir gradvis mer og mer egnet/robust med økt skyteavstand. Særlig gjelder dette 
når skyteforholdene blir mer krevende vindmessig. Ved helt vindstille er det imidlertid små 
forskjeller kalibrene imellom ut til 4 – 500 m, dog vil særlig spesialutviklet 6,5 mm 
ammunisjon for feltskyting fortsatt være å foretrekke pga. mindre kulefall. 

Det vil trolig være slik at skyttere som deltar aktivt i feltskytinger vil velge kaliber 6,5 mm 
uansett. Det er i denne sammenheng uheldig når skyttere må ha et annet/ekstra kaliber til 
feltskyting enn baneskyting. Dette vil være kostnadsdrivende og gjøre det mer komplisert å 
være skytter. Alternativt er det relevant å se på en tilpassing av grovfeltoppleggene slik at 
kaliber .223 i best mulig grad likestilles egenskapsmessig for grovfeltskyting, noe som vil 
innebære at skyteavstandene må reduseres kraftig. Til hvilke avstander må vurderes, men i 
vindvær vil fordelene med kaliber 6,5 mm melde seg allerede fra 200 m. Enkelte landsdeler 
er i denne sammenheng mer værutsatt enn andre.  

Hvordan det vil påvirke grovfeltaktiviteten generelt å tillate kaliber .223 Remington er uvisst. 
En tilpassing av opplegg til dette kaliberet vil kunne redusere terskelen for å delta, samtidig 
som det kan være en del av dagens feltskyttere som ikke lenger finner grovfeltskyting så 
interessant. Erfaringer viser at det er mange skyttere som velger bort feltskyting, og det 
trengs gjerne motivatorer og «faddere» for å bli med i startfasen. Redusert 
deltakelse/interesse fra disse vil uavhengig av opplegg være ugunstig i rekrutterings- og 
opplæringsarbeidet i feltskyting. Det er derfor å anta at en innføring av kaliber .223 vil virke 
negativt inn på deltakelsen i grovfeltskytinger uansett om oppleggene tilpasses kaliberet 
eller ikke. Redusert deltakelse i grovfelt vil på sikt også kunne påvirke deltakelsen i finfelt i 
feil retning. Det skal i denne sammenheng nevnes at kaliber .223 er generelt mer vindrobust 
enn dagens rekruttpatroner i kaliber 6,5 mm skutt på 100 m. 

Baneskyting 
Mindre rekyl og kortere ladegrep vil for skyttere som benytter kaliber .223 være fordelaktig 
sammenliknet med skyttere som benytter 6,5 mm, særlig ved hurtige serier. Fordelene vil 
variere mellom marginale til å ha en viss betydning særlig i fbm. grunnlags- og 
omgangsskyting på 2/300m. Ved varierende vind på 200 m vil imidlertid kaliber .223 være 
mer påvirkelig avdriftsmessig, og da særlig for skyttere som ikke benytter den mest robuste 
ammunisjonen. I denne sammenheng vil disse faktorer og forhold forsterkes betydelig ved 
skyting på 300m baner.  

Det vil være en stor ulempe for DFS å ha kaliber og skyteavstander der forholdene påvirker 
om et kaliber er mer gunstig enn et annet. Mange av landets beste skyttere uttaler i denne 
sammenheng at de vil benytte to våpen til baneskytinger på 2/300 m, ett i .223 Remington 
for gode skyteforhold, og ett i kaliber 6,5 når forholdene er mer krevende vindmessig. 



Stang- og felthurtigskyting 
Et våpen med kortere ladegrep og mindre rekyl vil helt klart være fordelaktig i 
Stangskytingen. Derfor vil skyttere med kaliber .223 ha en betydelig fordel framfor skyttere 
med kaliber 6,5 mm. Det er i denne sammenheng uavklart om magasinløsningen for kaliber 
.223 vil gjøre det eventuelt enklere eller vanskeligere å bytte magasin raskt. For felthurtig 
anses kaliberet å være fordelaktig framfor kaliber 6,5 mm til en viss grad. 

Skuddreddhet 
Det finnes ingen kjent definisjon på skuddreddhet. Alt tyder på at det er en angst for enten 
smell eller rekyl, eller begge deler samtidig, som utløser engstelsen for å avfyre et skudd 
med den konsekvens at skytteren «napper». Denne engstelsen gir en avtrekksvegring som 
gjør at skytteren ikke klarer å gjennomføre et korrekt avtrekk.  

Det er litt, men ikke vesentlig lavere smell fra kaliber .223 sammenliknet med kaliber 6,5 
mm. Det er imidlertid langt mildere rekyl, noe som kan være en fordel for skyttere som 
opplever skuddreddhet. Det er ingen garanti for at skuddreddhet forsvinner med et nytt 
kaliber, men det er sannsynlig at antallet skuddredde reduseres, og eller at graden av 
skuddreddhet blir mindre. Hvor stor andel av DFS skyttere som er skuddredde finnes det 
ingen statistikk for, eller hvor mange som har gitt opp skytesporten av den grunn. 

Enkelte skyttere som erkjenner å være skuddredde har prøvd testgeværene med varierende 
erfaringer, fra stor forbedring til å ha ingen merkbar framgang. Flere hevder i tillegg at 
skuddreddhet i like stor grad som frykten for rekyl og smell er knyttet til en engstelse for å 
skyte et dårlig skudd med de konsekvenser det har, og at skytteren av den grunn ikke klarer 
å gjennomføre korrekte avtrekk.   

Beregning av rekyl gir en indikasjon på skytterens opplevelse av rekyl. Rekylkraft 
(bevegelsesenergi) beregnet etter vanlige prinsipper gir disse verdier:  

Kaliber Prosjektilvekt V0 Rekylkraft 

.22 40 grain 350 m/sek 0,007 kg/m 

.223 Rem 77 grain 840 m/sek 0,15 kg/m 

6,5 mm 100 grain 800 m/sek 0,23 kg/m 

6,5 mm 123 grain 840 m/sek 0,38 kg/m 

6,5 mm 140 grain 840 m/sek 0,50 kg/m 

 

Betydning for breddeaktiviteten 

I forhold til aktivitetsutvikling vil innføring av kaliber.223 Rem gi både muligheter og 

utfordringer. For DFS må det være med en solid grad av sikkerhet for at et nytt kaliber vil gi 

økt rekruttering og aktivitet, for at man skal si ja til et nytt kaliber. Vi vet hva vi har, det 

fungerer godt og organisasjonen er i vekst. Derfor må vi være rimelig sikre på at kaliber .223 

er noe vi har behov for nå for å kunne utvikle organisasjonen til det bedre enn om vi 

fortsetter med kun dagens kaliber. Om vi sier nei nå vil det fortsatt være mulig å innføre et 

nytt kaliber om 2 eller 4 år osv., om det da vurderes å være riktig. Har man derimot først 

godkjent kaliberet er det ingen vei tilbake, da må man akseptere fordelene og ulempene det 

fører med seg. 



Rekruttering 

Rekrutteringsklassene, eller ungdomsklassene, består av fire klasser der aspirant og rekrutt 

etter dagens regelverk skal benytte kaliber .22. Kaliber .223 er således aktuelt for klasse 

eldre rekrutt og junior, som kan benytte både .22 og 6,5 rekruttpatron på 100 m.   

Kaliber .223 er best egnet for skyting på 100 m, og med det et velegnet rekrutteringskaliber 
som gir noe mindre rekyl sammenliknet med dagens rekruttpatron i kaliber 6,5 mm. Trolig vil 
enkelte oppleve mindre skuddreddhet med dette kaliberet ved overgang fra kaliber .22. 
Videre vil kaliberet oppleves som generelt mer behagelig å skyte med enn dagens 
rekruttpatron, men samtidig vil noe av grovkaliberopplevelsen forsvinner.  

Dagens ordning der kun kaliber 22 og 6,5 rekruttpatron er tillatt brukt i ungdomsklassene er 
veldig enkel å forholde seg til, særlig for nye skyttere og deres foresatte. Dette er også viktig 
i forhold til likhetstankegangen i DFS, skytterne har tilgang til en grovkalibret standardpatron 
med tilnærmet like egenskaper uavhengig av leverandør. Hvis alle ammunisjonstyper tillates 
i kaliber .223 i eldre rekrutt og junior vil det være stor forskjeller i egenskaper og pris, noe 
som også gjør at ungdomsskyttere og deres foresatte ikke lenger er «prisbeskyttet» når det 
vil være tilgang til mer kostbar ammunisjon enn det som er prisnivået på dagens 
rekruttpatroner. Samtidig vil det også gi tilgang til billigere ammunisjon med varierende 
kvalitet og egenskaper. Med de siste års erfaringer fra testing og tuning av kaliber .22 våpen 
er det en risiko for at det blir et press om å benytte dyrere ammunisjon som normalt 
oppfattes å ha bedre egenskaper.   

Det er vanskelig å forutse sikkert hvordan kaliber .223 vil påvirke rekrutteringen. Det er 
forhold som taler i begge retninger, noe som gir en usikkerhet knyttet til dette spørsmålet. Vi 
tror at dersom kaliberet vedtas innført vil det bli det mest populære kaliberet i eldre rekrutt 
og junior. I klasse aspirant og rekrutt har kalibervalget ingen betydning. Vi tviler på at det blir 
flere som starter å skyte, spørsmålet er om flere fortsetter å skyte gjennom 
ungdomsklassene og til senior. Trolig blir det en enda større utfordring enn i dag å rekruttere 
fra junior til seniorklassene om skytteren da opplever at det er behov for et ekstra kaliber.   

Voksenrekruttering 
For de som vil prøve seg i voksen alder i skytesporten vil det ikke være avgjørende hvilket 
grovkaliber som benyttes. Det vil normalt være slik at en voksen nybegynner starter i det 
små innendørs, for så å bli med på baneskyting utendørs. Vi antar at de som velger å kjøpe 
våpen for utendørs skyting vil gjøre en vurdering av om man tenker å delta i feltskyting når 
man velger kaliber. En fordel med 6,5 er at du har et våpen som er godt egnet til både bane 
og grovfelt. Å delta med kaliber .223 i feltskyting er mulig, men sjansen er betydelig for at 
eventuell mangel på kaliber 6,5 gjør at skytteren velger bort feltskyting. En annen faktor er 
at voksne nybegynnere ofte har barn som deltar, og i hvor stor grad flere kaliber kan påvirke 
aktivitet og voksenrekruttering er vanskelig å spå. Men flere valgmuligheter kan virke 
kompliserende og fordyrende.    

Behovet for et ekstra grovkaliber 
For skyttere som allerede har to våpen kan ett våpen bygges om. Om vinteren kan ett våpen 
benyttes i kaliber 6,5 mm til feltskyting, mens det andre benyttes med kaliber .22 til 
innendørsskyting. Om sommeren byttes kaliber .22 ut med kaliber .223, og man kan da velge 
kaliber ut fra forholdene. Det har både fordeler og ulemper å ha flere valg. For den erfarne 
og bevisste kan det være en fordel, men for de som er mindre kjent med skytesporten vil det 



i større grad bidra til å gjøre valgene mer kompliserte. Økte kostnader for skyttere er i dette 
bildet en viktig faktor, og det er også bekymringsfullt om skyttere velger bort aktiviteter fordi 
de ikke har et egnet våpen/kaliber. 

Skyttere vil ha det beste 
Erfaring fra nyere tid er overgangen fra Krag /Mauser til Sauer rundt 1990, der alle «følte» at 
de måtte ha en Sauer for å være med videre. DFS mistet en del skyttere ved denne 
overgangen, men organisasjonen måtte samtidig velge et nytt våpen da eksisterende våpen 
var utgått på dato. Nå står organisasjonen ovenfor et fritt valg. Skyttere er generelt 
kvalitetsbevisste og ser til hva de profilerte skytterne gjør og benytter av utstyr. Ettersom 
toppskyttere har signalisert at de vil skaffe seg kaliberet, vil mange som en synergieffekt av 
dette også kjøpe kaliber .223 uten at de strengt tatt har behov for det. For foresatte som har 
anskaffet en kaliber 6,5 Sauer vil det trolig bli et betydelig press om å også anskaffe kaliber 
.223, men dette vil være knyttet til en overgangsperiode på 2 – 3 år, deretter vil trolig de 
aller fleste velge det nye kaliberet. For skytterfamilier vil dette i overgangsfasen være en stor 
økonomisk utgift. Det er i denne sammenheng også et spørsmål om leverandører av 
rekruttpatroner fortsatt ser et behov for å levere denne type ammunisjon, og om den 
fortsatt blir til «nedsatt pris».  

Baneskyting på 300 m 
Det blir stadig færre 300 m baner. Det er allerede en tendens om at skyttere velger bort 
stevner på 300m til fordel for de som går på 200 m. Å tillate kaliber 5,56 mm vil trolig 
forsterke denne tendensen med den konsekvens at skytterlag med 300 m baner opplever at 
de må bygge om til 200 m for å få deltakelse i sine stevner. De fleste baner lar seg bygge om 
til en betydelig kostnad og dugnadsinnsats, men det er også 300 m baner der dette ikke er 
mulig. 

Oppsummering 
Som grunnlag for oppsummering av fordeler og ulemper legges følgende til grunn: 

 DFS formål og virksomhet i dag 

 Gjeldende skyteprogram og avstander 

 Breddefokus og likhetstankegang i DFS – vi skal legge til rette for at det skal være enkelt 
å velge utstyr og at flest mulig skal kunne lære å skyte 

 Aktivitetsutvikling  

 DFS avgjør kalibervalg på fritt og selvstendig grunnlag 

 Fakta og drøftinger i saksutredningen 
 

Fordeler med å tillate kaliber .223 Remington på generell basis: 

 Tilgang på rimeligere fabrikkammunisjon, selv om den rimeligste har dårligere 
egenskaper enn dyrere .223 ammunisjon som er godt egnet til skyting på spesielt 100 m. 
Testet ammunisjon med gode .223-egenskaper ligger i prisklasse rundt kaliber 6,5. 

 Hjemmeladet ammunisjon blir rimeligere.   

 Mindre rekylkraft gir lettere overgang fra kal .22, og kan samtidig være en fordel for 
skyttere som plages med skuddreddhet som følge av mindre rekyl, behageligere å skyte 
med.  

 Kaliberet har bedre egenskaper i vind en dagens 6,5 rekruttpatron.  
 



 
Ulemper/risiko med å tillate kaliber .223 Remington på generell basis: 

 Så lenge DFS velger å holde fast på dagens skyteprogram og avstander vil det være behov 
for kaliber 6,5. Dette gjelder i størst grad feltskyting, men til en viss grad også 
baneskyting på 200/300 m som følge av at .223 gir betydelig større vindavdrift 
sammenlignet med vanlig 6,5 ammunisjon.  

 Økonomi: Behov for to våpen og mulighet for valg av patroner med best egenskaper, 
spesielt i eldre rekrutt/junior, gir ikke skytteren økonomisk fordel sammenlignet med i 
dag. Selv om det er skytterens valg kan flere muligheter skape forskjeller, og det kan det 
være at noen har råd til nytt våpen og andre ikke. Dette vil i så fall være negativt for 
bredde- og likhetstankegangen i DFS, og kan påvirke aktivitetsutviklingen negativt. 

 Hjemmelading synes å være mer utfordrende, spesielt med tanke på at man kan oppnå 
bedre egenskaper ved å ladde utover CIP-krav. Dette medvirker også til at det kan bli 
større fordeler å ladde ammunisjon selv for å optimalisere presisjon. 

 Skytterlag, foresatte, tillitsvalgte, instruktører og skyttere må forholde seg til et nytt 
kaliber med stor variasjon i pris og egenskaper. 

 Feltskyting spesielt, og skyteprogrammene generelt vil over tid bli utsatt for et press om 
tilpassing til nytt kaliber.  

 De fleste kaliber 5,56 patroner som er laget for NATO-kammer kan ikke benyttes i .223 
Rem kammer pga. at det gir for høyt kammertrykk. Det er ikke avklart om SIG Sauer kan 
levere NATO-kammer til Sauer 200 STR. 

 Å tillate kaliber .223 kan være utfordrende for omdømmet til DFS som følge av at 
kaliberet er brukt i flere store terrorhandlinger siste årene, blant annet på Utøya. 

 

Noen står trolig igjen med spørsmålet: Hvorfor ikke godkjenne .223 hvis kaliberet har 
dårligere egenskaper enn 6,5 på avstander over 100 m? Det er tross alt skytteren selv som til 
slutt velger kaliber, og skytteren velger vel ikke å bruke kaliber med dårligere egenskaper?  

Vi tror at selv om kaliberet har dårligere egenskaper i vind, vil nok mange velge kaliberet 
som følge av at det er behageligere å skyte med og at det er spennende å prøve noe nytt. 
Dersom mange skyttere i ungdomsklassene først har valgt kaliber .223, og kommer på 
200/300 m vil trykket etter hvert øke for å tilpasse både skyteprogram og skyteavstander til 
det nye kaliberet. DFS kan således bli tvunget til å gjøre endringer som ikke er ønsket, man 
må i hvert fall ha tenkt godt gjennom denne problemstillingen før man eventuelt velger å 
tillate kaliberet på generell basis. Å tillate kaliberet er ikke reversibelt, men om utviklingen 
skulle vise at det er et rett valg om noen år vil det være uproblematisk å åpne for kaliberet 
på generell basis i DFS på et senere tidspunkt. 

DFSU har behandlet saken med følgende anbefaling:  
DFSU anbefaler å ikke tillate kaliber 5,56 / .223 Remington på generell basis i DFS.  

Begrunnelsen til DFSU var hovedsakelig følgende:  

- Det er i dag en positiv aktivitetsutvikling i rekrutteringsklassene. DFSU mener at 
innføring av kaliber .223 medfører for stor risiko i forhold til videre aktivitetsutvikling. 

- For mange valgmuligheter gjør skyttersporten mer komplisert for foresatte, skyttere 
og tillitsvalgte. Likhetstankegangen i DFS tilsier at det skal være enkelt å drive med 
skyttersporten. 



Konklusjon 
Administrasjonen legger til grunn hva vi mener tjener DFS formål og virksomhet best med 
bakgrunn i gjeldende regler og skyteprogram. Kalibervalget må ikke bidra til at DFS over tid 
må gjøre uønskede endringer av organisasjonens virksomhet.  
Administrasjonen mener at DFS sin virksomhet er godt tjent med de kalibrene som er tillatt 
og brukt i organisasjonen i dag.  Vi har kaliber som passer godt til vårt formål og skyte-
program med gode egenskaper til bruk i opplæring av praktiske skyteferdigheter både 
innendørs og utendørs, til nytte for forsvarets virksomhet, til jaktutøvelse og samfunnet for 
øvrig. 

DFS har allerede lagt til rette for at det kan skytes med kaliber 5,56 for Forsvarets personell 
med HK 416.  

Vi ser samtidig at enkelte skyttere kan oppnå fordeler med kaliber .223, men samlet sett 
mener administrasjonen at DFS er best tjent med å beholde dagens kalibrer og ikke tillate 
flere kaliber på nåværende tidspunkt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:   

Kaliber 5.56 /.223 Remington godkjennes ikke som tillatt kaliber i Sauer 200 STR.  

Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Kaliber 5,56 NATO godkjennes som tillatt kaliber i Sauer 200 STR. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Skaug, Ivarrud, 
Gjerstad, Meland, Hovland og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen 
stemte for eget forslag.   
 
 
 

Sak 31/2015  Tingsak: Rullering av økonomisk prognose i Langtidsplan 

 
Skyttertinget vedtok i sak 5/2014 å endre pkt. 1.200, § 2-3 b) fra behandling av 
budsjetter/søknad om statsmidler til å behandle økonomisk prognose i langtidsplanen. 

Kapittel 11 – Økonomisk prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og 
forventninger de nærmeste årene. Prognosen viser årets vedtatte budsjett pluss de neste 
fire årene.  

Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således 
direkte retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, 
og evt. utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 

Når det gjelder tilskudd fra Forsvarsdepartementet (FD) er disse nedjustert. Vi har lagt til 
grunn bevilgningen for 2015, som innebar en viss justering for pris- og lønnsstigning. Videre 
har vi lagt til grunn Solli-utvalgets anbefaling om framtidig støtte til DFS: 



«Solli-utvalget er av den oppfatning at med bakgrunn i organisasjonens oppdrag er dagens 
nivå på støtten fra FD på et nedre nivå.  DFS har bidratt med betydelig effektivisering de 
senere årene, jfr. pkt. 4.5.1.  Dette innebærer at DFS i framtiden må bli kompensert for pris- 
og lønnsvekst, og at grunnstøtten for 2015 må videreføres på samme reelle nivå som i 
2014.» 

Pris- og lønnsveksten er forventet å bli lav de nærmeste årene, og vi har lagt inn ca. 2,0 % 
økning i gjennomsnitt per år.  

Administrasjonen foreslår å opprettholde fjorårets tingvedtatte prioriteringer ved 
mer/mindre inntekter enn prognosen tilsier (vi har tatt med eventuelt tilrettelegging av kurs 
for politiet, som er tema i forhold til justissektoren). 

Administrasjonens drøfting 
Etter at Skyttertinget har vedtatt å behandle økonomisk prognose i langtidsplanen 
istedenfor søknad om offentlige midler og budsjett for private midler, blir den økonomiske 
prognosen Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke prioriteringer og hvordan 
tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen og å skape mest mulig 
aktivitet framover.  

Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke 
aktiviteter som skal prioriteres i god tid før styret starter sitt budsjettarbeid, som sammen 
med prognosen danner grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 

Planlagt virksomhet 2016 
Planlagt virksomhet i 2016 tar utgangspunkt i vårt gitte oppdrag (grunnreglene) og vedtatt 
langtidsplan. Langtidsplanen inneholder 6 satsingsområder for organisasjon i planperioden 
2012 – 2016:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- DFS rolle som samfunnsaktør 
- Ungdom og rekruttering 
- Utdanning og kompetanse 
- Arrangement- og anleggsutvikling 
- Organisasjon og økonomi 

 
Langtidsplanen skal opp til ny behandling på Skyttertinget 2016. I budsjettsøknaden for 2016 
fokuseres det på gjennomføring av satsingsområdene med vedtatte tiltak, miljøpakkemidler 
og bidrag til sikring av en desentralisert skytebanestruktur som er fundamentet for utøving 
av aktiviteten i DFS.  

 

 

 

 

 

 



Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er følgende: 

Post Drift Aktivitet Øremerket 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning  X  
17 Ungdom og rekruttering  
     Ammunisjonsbidrag 

 X 
X 

 

18A Feltskyting  X  
18B Skogsløp og Skifeltskyting  X  
20 Markedsføring/informasjon X X  
21 Andre prosjekter X   
 
Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og 
økonomisk prognose 

Den økonomiske prognosen baserer seg på ny budsjettmodell, og vi kommenterer her 
hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 

Inntekter: 

Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 2,0 % i 
perioden. Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader.   

Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning 
for inntekter på denne posten.  

Momskompensasjon 
Det er lagt inn momskompensasjon tilsvarende det vi fikk i 2014.  

Utgifter: 

Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste 
driftsavtaler. Det må påregnes ekstra kostnader i forbindelse med flytting av Skytterkontoret 
i 2017, men dette forutsettes dekket innenfor samlet budsjettramme. Økning fra 2015 til 
2016 skyldes at Landslotteriet belastes for administrative kostnader i 2015.  

Arrangement 
Det forventes noe høyrere kostnad med LS 2016 i Målselv (reise og opphold), for øvrig 
korrigert for prisstigning. 

Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Det er lagt inn 1 krone per aktiv skytter i økning til samlagene fra og med 2016. 



Utdanning 
Det er lagt inn en ny stilling spesielt retta mot kurstilbud Forsvaret og politiet, samt en viss 
økning i kurstilbudet til organisasjonen.  

Informasjon/markedsføring 
Denne posten er justert for kommunikasjonsprosjektet i perioden 2015-2017. I 2018 
vurderes det å styrke markedssida på Skytterkontoret med en fast stilling som forlengelse av 
kommunikasjonsprosjektet. Dette må vurderes ut fra hvordan den finansielle utviklingen av 
DFS vil bli framover.  

Generelt 
Den økonomiske prognosen er offensiv med tanke på dagens bevilgninger og inntekter. Ser 
vi bort fra Landslotteriet legges det til grunn en gjennomsnittlig økning i inntektene på 
knappe 3 % per år. Det synes likevel rett å være offensiv i tankegang og målsettinger, og så 
får vi heller ta de nødvendige korrigeringer gjennom årlige budsjetter og behandling av 
økonomiske prognoser i framtida.  

I løpet av høsten forventes det at Stortinget behandler Solli-utvalgets anbefaling, eller 
eventuelt annen anbefaling som måtte komme fra Regjeringen. Resultatet av denne 
behandlingen vil være avgjørende for DFS framtid, og hvordan organisasjonen skal 
finansieres framover. Norges Skytterstyre og Skytterkontoret legger ned mye arbeid for å få 
et best mulig grunnlag for framtida, men samtidig må vi være førebudd på at det kan komme 
endringer. I skrivende stund legger vi til grunn Solli-utvalgets enstemmige anbefaling i den 
økonomiske prognosen, eventuelle endringer må innarbeides når behandlingen er ferdig. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:   

Følgende endringer vedtas i Langtidsplan 2012-2016, kapittel 11: 

Kapittel 11  Økonomisk prognose 2015-2019: 

Tekst   
Regnskap 

31.12.2014 
Budsjett 

2015 
Prognose 

2016 
Prognose 

2017 
Prognose 

2018 
Prognose 

2019 

Tilskudd fra FD   28 500 000 28 740 000 29 300 000 29 900 000 30 500 000 31 100 000 

Andre off. tilskudd    - 1 000 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Omsetning salgsavd.   24 283 936 25 500 000 26 000 000 26 500 000 27 000 000 27 500 000 

Omsetning NST   2 205 290 2 278 000 2 400 000 2 450 000 2 550 000 2 600 000 

Kontingent skytterlag   1 854 381 2 175 000 2 175 000 2 175 000 2 175 000 2 175 000 

Arrangementsavgifter   878 500 1 470 000 1 100 000 1 250 000 1 450 000 1 250 000 

Markedsinntekter   - 600 000 1 000 000 1 250 000 1 750 000 2 000 000 

Momskompensasjon   1 710 849 1 400 000 1 700 000 1 700 000 1 700 000 1 700 000 

Landslotteriet   1 386 765  1 700 000  1 700 000  

Andre inntekter   519 426 550 000 600 000 600 000 600 000 700 000 

Sum inntekter   61 339 147 62 713 000 66 975 000 66 825 000 70 425 000 70 025 000 



         

Administrasjon D 7 069 823 7 605 000 7 800 000 8 100 000 8 400 000 8 700 000 

Arrangementer A 3 558 436 3 819 000 4 100 000 3 900 000 3 950 000 4 000 000 

Medaljer, premier A 613 000 625 000 625 000 625 000 625 000 625 000 

Driftstilskudd org. ledd D 1 446 016 1 456 000 1 600 000 1 600 000 1 600 000 1 600 000 

Anleggsavdeling         

-   Ordinære bidrag D 3 714 678 4 209 000 4 500 000 4 500 000 4 500 000 4 500 000 

-   Miljøpakke Ø 5 726 364 5 500 000 5 500 000 5 600 000 5 800 000 6 000 000 

Utdanning A 3 651 716 3 750 000 4 100 000 4 400 000 4 450 000 4 500 000 

Ungdom/rekruttering A 2 327 348 2 571 000 2 600 000 2 700 000 2 750 000 2 850 000 

Ammunisjonsbidrag A - - - - -  

Felt- og skifeltskyting A 725 175 800 000 800 000 800 000 800 000 800 000 

Info-/markedsføring 
D/
A 

2 891 158 1 925 000 2 100 000 2 200 000 2 900 000 2 950 000 

Andre prosjekter A - - 1 000 000 1 000 000 1 500 000 1 500 000 

Sum org. utgifter   31 723 714 32 260 000 34 725 000 35 425 000 37 275 000 38 025 000 

Kostnader salgsavd.   24 014 226 25 046 000 25 500 000 26 000 000 26 500 000 27 000 000 

Kostnader NST   2 432 440 2 278 000 2 400 000 2 450 000 2 550 000 2 600 000 

Kostnader IKT-tjenester   1 694 843 1 675 000 1 675 000 1 675 000 1 675 000 1 675 000 

Andre kostnader/overf.   -      

Kommunikasjonsprosjekt A - 900 000 900 000 900 000   

Landslotteriet   1 379 781  1 300 000  1 300 000  

Overført tilskudd FD   -158 632      

Totale kostnader   61 086 372 62 159 000 66 500 000 66 450 000 69 300 000 69 300 000 

Resultat   252 775 554 000 475 000 375 000 1 125 000 725 000 

 

Prosentvis fordeling Drift / Aktivitet / Øremerka for avmerka poster:  

Fordeling utgifter   R 2014 B 2015 P 2016 P 2017 P 2018 P 2019 

Drift  D 42 % 42 % 41 % 41 % 41 % 41 % 

Aktivitet A  40 % 41 % 44 % 44 % 43 % 43 % 

Øremerka (miljøpakke) Ø  18 % 17 % 15 % 15 % 16 % 16 % 

 
 

 



Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 

1) Styrke kursvirksomheten retta mot Forsvarets behov (forutsetter finansiering over FD) 

2) Styrke kommunikasjons- og markedsretta arbeid (forutsetter markedsinntekter) 

3) Ammunisjonsbidrag (kan vurderes under posten "Andre prosjekter") 

4) Styrke Skytterkontorets IKT-ressurser 

5) Styrke utdanningen av tillitsvalgte og skyteinstruktører i samlag og skytterlag 

 
Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 

1) Øke markedsinntekter 

2) Redusere ordinære banebidrag 

3) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og NJFF) 

4) Innføre sentral medlemskontingent 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 32/2015  
Tingsak: Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på 
LS 

 
Østfold og Akershus skyttersamlag fremmet forslag for Skyttertinget 2014 om å skille 
repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på Landsskytterstevnet. I praksis vil det si at AG3 ikke 
lenger skal konkurrere om den samme Stang-medaljen som de som benytter Sauer, Krag 
eller Mauser. Akershus foreslo at det skal innføres én Stang-medalje for sivil klasse og én 
Stang-medalje for militær klasse (AG3 og HK416). Østfold mente derimot at det kun skal 
deles ut en Stangmedalje, og at den skal deles ut i sivil klasse. De foreslo at AG3 premieres 
med HV-medalje.  
 
Skyttertinget 2014 vedtok følgende med 40 mot 16 stemmer:  
Dagens ordning med en felles Stangfinale for repetervåpen og AG3 beholdes inntil videre. I  
forbindelse med Forsvarets planlagte utfasing av AG3-våpenet, tas saken opp til ny 
behandling på Skyttertinget 2015. Der skal det tas stilling til om det skal opprettes en egen 
finale for våpen som tillates brukt i militært NM.  
 
Administrasjonens drøfting  
Sak om å skille AG3 fra Sauer, Krag og Mauser har vært et tema i DFS gjennom mange år. Det 
har så langt vært konkludert med at det har vært en god og rettferdig konkurranse mellom 
våpnene, samtidig som at det har vært et flott utstillingsvindu for Forsvaret å vise fram AG3 
geværet. Det har også uten tvil vært svært god TV at Forsvarets våpen har konkurrert 
sammen med repetervåpnene. 



Ettersom AG3 vil utfases fra Forsvaret i løpet av relativt kort tid, vil imidlertid situasjonen nå 
bli slik at det vil være naturlig å fjerne muligheten for bruk av AG3 i finalen. Finalen mister 
utvilsomt et godt moment med at konkurransen mellom Forsvarets AG3 gevær og 
repetervåpnene blir borte, men utfasingen medfører uansett at det vil være et tidsspørmål 
før dette grepet måtte bli gjort. Dette synet er i samsvar med Forsvarets oppfatning av 
saken, da det ikke vil være AG3 i bruk i Forsvaret om få år. Når Forsvaret utfaser sitt AG3 
våpen, blir således også debatten i denne saken om rettferdighet i konkurransen mellom 
AG3 og repetervåpnene overflødig.  
 
Administrasjonen mener med denne bakgrunn at siste år for AG3-geværet bør være på 
Landsskytterstevnet i 2016. Tidspunktet velges slik at de som enda benytter AG3 skal få en 
utfasing som blir godt kjent etter Skyttertingets vedtak i 2015, og fordi det også til neste år 
vil være mange som innehar AG3 geværet i Forsvarets regi.  
Om det så videre skal bli en egen finale for militære våpen, blir et tema som kommer i 
etterkant av et vedtak om å utfase AG3-geværet fra Stangfinalen. Det bør slik 
administrasjonen ser det drøftes i samarbeid med Forsvaret, da det er viktig for DFS å prøve 
å tilrettelegge slik at Forsvaret får så god PR som mulig fra Landsskytterstevnet. Det som 
imidlertid er klart, er at det ikke er mulig å skape en rettferdig konkurranse mellom HK 416 
og repetergeværene i en felles konkurranse, selv om det hadde vært det mest optimale.  
 
Det vil uansett knytte seg flere problemstillinger også til eventuelt en egen finale for 
militære våpen. Dette blant annet i forhold til tidspunkt for en slik finale, samt om NRK vil 
være interessert. Videre må det avklares hvilken premiering en slik finale skal ha, herunder 
problemstillingen om bruk av Stang-medalje jf. forslagene fra Akershus og Østfold 
skyttersamlag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Dagens ordning med en felles Stangfinale for repetervåpen og AG3 arrangeres fram til og 
med Landsskytterstevnet 2016. Fra og med 2017 tillates således ikke AG3 å delta i felles 
Stangfinale(r) sammen med repetergeværene. I samarbeid med Forsvaret bes Norges 
Skytterstyre ta initiativ til å vurdere om det skal innføres en egen finale på 
Landsskytterstevnet i Stangskyting for militære våpen. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 33/2015  Tingsak: Forslag om å oppheve nedre aldersgrense i klasse Rekrutt 

 
Greipstad skytterlag har fremmet forslag for ombudsmøtet i Agder skyttersamlag om å 
oppheve nedre aldersgrense i klasse Rekrutt. Ombudsmøtet har gitt sin enstemmige 
tilslutning til å fremme saken for Skyttertinget.  
 
Forslag til nytt regelverk:  
«Skytterboka pkt. 7.222 Klasse Rekrutt  
Klassen omfatter skyttere tom. det året de fyller 13 år. Det er kun lov å benytte kaliber .22 i 
klasse Rekrutt. Skyttere som ønsker å skyte med 6,5 må delta i klasse Eldre rekrutt».  
 
Forslagsstillerens begrunnelse:  
«Det har de siste årene kommet utstyr som i større grad er tilpasset de yngste skytterne, 
både våpen og utstyr er tilpasset skytterne i mye større grad enn tidligere. Dette gjør det 
mulig for yngre skyttere å mestre skyting på en helt annen måte.  
Ovenstående forslag åpner da opp for en skytter som er yngre enn 11 år for å delta i 
rekruttklassen, det har de siste årene vist seg at skyttere som er både 9 og 10 år gamle har 
ferdigheter som er mer enn gode nok til å delta i klasse rekrutt.  
Vi mener at skyttere selv, sammen med foresatte og sitt eget skytterlag bør kunne vurdere 
om skytteren er klar for å skyte i rekruttklassen, på lik linje med eldre rekrutteringsskyttere 
som frivillig velger å rykke opp fra eksempelvis rekrutt til eldre rekrutt eller fra eldre rekrutt 
til junior».  
 
Skyttertinget 2007 justerte aldersgrensen i klasse Rekrutt ned fra 12 til 11 år.  
 
Administrasjonens drøfting  
Det er store forskjeller i utvikling og ferdigheter blant ungdommer som er født samme år. 
Det finnes i denne sammenheng statistikk som viser at de aldersbestemte ungdomsklassene 
i de fleste idretter domineres av de som er født tidlig på året. Skoleverket har også de 
samme erfaringer der de eldste i hvert klassetrinn generelt behersker skolen best i de første 
årene. Disse aksepterte utviklingsforhold blant ungdommer vil også være gjeldende for DFS.  
 
At skytterutstyr og våpen nå er bedre tilpasset de yngste skytterne gir muligheter for en 
tidligere konkurransestart. Dette taler i favør å la den enkeltes utvikling styre når man er 
moden for å kunne starte med konkurranseskyting. Tidspunkt for å begynne å konkurrere vil 
da være basert på individuelle vurderinger foretatt av de foresatte i samarbeid med 
skytterlaget. 
 
At man starter tidlig med konkurranseskyting kan være tilfredsstillende for skytteren selv, de 
foresatte og for skytterlaget for den perioden skytteren er aktiv. Det synes imidlertid ikke å 
være noen sammenheng mellom at tidligere er bedre eller gir mer aktivitet. Noen av de som 
ble tidlig gode er fortsatt aktive, men det er samtidig en meget stor andel av de som 
gjennom årene har dominerte ungdomsklassene som har gitt seg. DFS sitt mål og ønske er at 
flest mulig skal rekrutteres til organisasjonen for så å være aktive livet gjennom. Det synes 
ikke å være noen sammenheng mellom tidlig konkurransestart og livsløpsskytteren, det kan 
heller tyde på det motsatte. For mange år som aktiv skytter i ungdomsklassene kan i stedet 
være noe av årsaken til at mange velger å gi seg ved overgangen til seniorklassen. Man har 



opplevd det som er å oppleve i skytesporten med oppturer og nedturer, og det er lite igjen å 
erfare.  
 
I Norges idrettsforbunds fellesreglement om barneidrett er vedtatt at det først fra det året 
man fyller 11år kan benyttes rangerte resultatlister. En sammenlikning med Norges 
Skiskytterforbund viser også at deres nedre aldersgrense for rangerte konkurranser er 11 år. 
Det kan i denne sammenheng synes naturlig og riktig å legge seg på samme linje som den 
organiserte idretten for øvrig har besluttet. At det i vår aktivitet benyttes skytevåpen er ikke 
et formildende argument for å ha en lavere aldersgrense for aktiv konkurransevirksomhet.  
 
Det er tidligere beskrevet at det er store forskjeller utviklingsmessig innen det enkelte 
årstrinn. At enkelte 9- åringer mestrer skyting vil gi et økt press fra jevnaldrende og deres 
foresatte mot skytterlaget om å slippe til flere i samme aldersgruppen, selv om de ikke er 
klare. Det vil også bli registrert blant jevnaldrende at noen får lov, mens andre ikke, og 
dermed oppfattes som forskjellsbehandling. Ønsket om å delta på Landsskytterstevnet vil 
her kunne være en særlig pådriver for å slippe noen til for tidlig. Slik sett vil en høyere 
aldersgrense som sikrer at flere er på et utviklingsstadium der de kan mestre å delta i 
konkurranser være lettere å håndtere for de tillitsvalgte i skytterlagene. Skyttere som ønsker 
å delta før kalenderåret man fyller 11 år har uansett muligheter for å delta i Aspirantklassen, 
selv om det for et fåtall som tidlig mestrer skyting vil være et litt mindre attraktivt tilbud for 
en kortere periode til man oppnår godkjent alder. 
 
DFSU har behandlet saken med følgende anbefaling:  
DFSU støtter administrasjonens innstilling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Nedre aldersgrense på 11 år i klasse Rekrutt opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 34/2015  Tingsak: Forslag om endring av Den norske skyttermedaljen 

 
Nordmør skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre programmet for enkelte klasser i 
skytingen om Den Norske Skyttermedalje. Dette for å stimulere til at flere skyttere finner det 
interessant å delta i denne tradisjonsrike skytingen. Følgende program er foreslått (alt på 
200/300 meter):  
 
Klasse 3-5 Program som i dag  
Klasse 2, V55 og junior 5 kne, 5 ligg, grunnlag med 6 kne og 4 ligg, omgang  
Klasse 1, V65 og V73 Samme program, men kun liggende skytestilling  
 
 
 



Administrasjonens drøfting  
Skytingen om Den Norske Skyttermedaljen, eller organisasjonsmedaljen, som den ofte kalles, 
er den mest tradisjonsrike medaljen vi har. Den har røtter tilbake til 1870, 23 år før DFS ble 
opprettet. For mange, og kanskje spesielt den litt eldre garde, henger denne medaljen høyt. 
Det er da også både en fin medalje og en ærverdig diplom tilhørende både sølv- og 
gullmedaljen.  
 
De siste tiårene har det dessverre vært synkende interesse for denne skytingen. Dette har 
nok ulike årsaker, men utvilsomt var nedleggelsen av Nationen-skytingen uheldig for 
interessen. Mange samlag har gjort ulike tiltak for å øke interessen, men trenden har likevel 
vært nedadgående.  
 
Nordmørs forslag vil utvilsomt gjøre skytingen om Den Norske Skyttermedalje mer 
interessant for de klassene dette gjelder. Spesielt for enkelte veteraner, som av 
helsemessige årsaker ikke har mulighet til å skyte andre skytestillinger enn liggende. 
Nordmørs forslag vil imidlertid medføre utfordringer i forhold til sammenlignbar 
vanskelighetsgrad mellom klassene. Forslaget vil slik administrasjonen ser det gi klassene 
som ikke skyter stående vesentlige fordeler.  
 
Administrasjonen er enig i Nordmør at det bør ses på endringer for å stimulere interessen 
for skyttermedaljen, men tror det er viktig at dagens skyteprogram opprettholdes for de 
eksisterende medaljene. Dette er som beskrevet en svært tradisjonsrik medalje, og det å 
beherske skyting i alle tre stillinger har gjennom hele historien vært et krav i denne 
skytingen.  
 
Alternativt mener administrasjonen at skyttere i de klasser som ikke skyter stående, burde 
ha en egen skyttermedalje. Denne kunne vært på 100 meter, eksempelvis i bronse med 
tilhørende diplom. På denne måten ville flere fått et tilbud om aktivitet på 
organisasjonsskytingen. 
 
Den norske skyttermedaljen koster i dag rundt 150 kroner per stk. Det er grunn til å tro at en 
eventuell bronsemedalje vil ligge i samme prisklasse. Minuset med flere medaljer og 
diplomer er økte utgifter og noe mer administrasjon.  
 
Her er det flere problemstillinger som bør diskuteres, eksempelvis om 100 meter skyttere 
kan delta både på 100 og 200/300 meter, eller om de må velge en av øvelsene.  
 
DFSU har også drøftet denne saken og de har fremmet følgende anbefaling:  
Programmet på 200/300 m beholdes som i dag. Denne skytingen er åpen for klassene Å, J, 2, 
3, 4, 5, V55, V65 og V73.  
 
I tillegg innføres det en bronsemedalje som det blir skutt om på 100 m. Skyteprogram i 
samsvar med administrasjonens anbefaling, med medaljefordeling som i dag. Denne 
skytingen er åpen for klassene R, ER, J, 1, 2, V65 og V73. Klasser som har anledning til å skyte 
begge programmene, kan kun skyte det ene av disse.  
 
 



Konklusjon  
Administrasjonen mener det er viktig at det gjøres noen tiltak for at interessen for Den 
norske skyttermedaljen blir bedre. Nordmør har et spennende forslag, men 
administrasjonen er av den oppfatning at det trengs mer utredning i denne saken, hvor 
anbefalingen fra DFSU hensyntas. Her må også eventuelle vurderinger og forslag som blir 
gjort i Sotnakk-utvalget, som skal gjennomgå klassestruktur og skyteprogram i Skytterbokas 
kapittel 7 og 11, hensyntas. De skal levere sin rapport senest 1. februar 2016 tas med i 
drøftingen. 
  
På denne bakgrunn anbefaler administrasjonen at sak om endring av skyteprogram for Den 
norske Skyttermedalje utsettes til ny behandling på Skyttertinget i 2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Sak angående eventuell endring av skyteprogram og medaljekriterier for Den norske 
Skyttermedalje utsettes til Skyttertinget 2016. 
 
Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 

1. Dagens regelverk for skyting om Den norske Skyttermedaljen opprettholdes.  
2. Programmet for Den norske Skyttermedalje tas opp til ny vurdering når Sotnakk-

utvalgets rapport er behandlet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Gjerstad sitt forslag vedtas. Vedtatt med 7 mot 1 blank stemme. Vaaje, Skaug, Ivarrud, 
Gjerstad, Meland, Knutsen og Hovland stemte for Gjerstad sitt forslag, mens Halset 
stemte blankt.   
 
 
 

Sak 35/2015  Tingsak: Forslag om å innføre offisielle landsdelskretsstevner 15 meter 

 
Akershus skyttersamlag har fremmet forslag om å innføre obligatoriske 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter fra 2016. Hovedbegrunnelsen fra Akershus er at den 
enorme interessen og deltakelsen på 15 meter de siste årene burde medføre at 
mesterskapene blir offisielle.  
 
Administrasjonens drøfting  
15 meterskytingen har nå i over 30 år vært den viktigste rekrutteringsarenaen i DFS. 
Interessen for 15-meterskyting på 1970- og tidlig 80-tall, medførte at det i 1984 ble innført 
samlagsmesterskap på 15 meter som et offisielt mesterskap i samlagene. Opp gjennom 
1980- og 1990-tallet økte oppslutningen om 15-meterstevnene så mye i vinterhalvåret, at 
Skytterstyret fant det nødvendig å klargjøre at denne disiplinen ikke måtte gå på bekostning 
av feltskytingen i vinterhalvåret. Skyttersamlagene ble således oppfordret til å begrense 
sesongen til perioden fra oktober til januar.  
 
Etter år 2000, og spesielt etter innføringen av elektroniske skiver også på 15 meter, ble det 
enda større oppslutning om innendørsaktiviteten. Noen landsdelskretser begynte da å 



arrangere stevner med større geografiske nedslagsfelt enn samlagene. Det medførte at 
Skyttertinget i 2009 vedtok at landsdelskretsene frivillig kunne vedta å innføre 
landsdelskretsstevner. Så langt har 7 av 9 landsdelskretser innført dette mesterskapet (ikke 
Hordakretsen eller Nord-Norge krets). Sørlandskretsen har heller ikke innført det som et 
landsdelskretssterne, men de har et tilsvarende stevne som de kaller Sørlandsmesterskap. 
 
Fra og med 2013 ble det vedtatt at dagens utendørsprogrammer skulle likestilles med det 
opprinnelige innendørsprogrammet på 25-skudd. De som nå avholder landsdelskretsstevner 
benytter begge programmer på 25-skudden, mens det benyttes både offisielt og 
selvkomponerte programmer for finaleavvikling, som enten skytes fortløpende eller med en 
egen finale til slutt.  
Generelt om 15-metersskyting  
 
Det er innendørs på 15 meter at de aller fleste skyttere gjør sitt første møte med DFS 
gjennom skyteskole eller andre tilbud i skytterlaget. Skyting på 15 meter har først og fremst 
blitt sett på som den viktigste rekrutteringsarenaen for klargjøring til DFS sine 
hoveddisipliner som foregår ute gjennom feltskyting og baneskyting. Tilbudet med stevner 
på 15 meter er svært godt over hele landet, og på generelt grunnlag kan det således sies at 
det ikke trengs ytterligere stimulering av denne aktiviteten i DFS. 
 
Administrasjonen er enig i at et stevnetilbud med offisielle landsdelskretsstevner vil gi økt 
status for landsdelskretsmesterskapet, men det er flere forhold som bør tas hensyn til før 
man eventuelt vedtar å innføre offisielle landsdelskretsstevner.  
 
Nedenfor har administrasjonen ført opp fem problemstillinger som bør drøftes før man 
eventuelt innfører et offisielt landsdelskretsmesterskap.  
 
Alle landsdelskretser?  
Hordakretsen og Nord-Norge krets har som beskrevet ikke innført uoffisielle 
landsdelskretsmesterskap. Slik administrasjonen kjenner det er det heller ikke av 
henholdsvis kapasitetsmessige og geografiske forhold ikke planer om å innføre slike 
mesterskap i disse kretsene. Spørsmålet blir da om det er greit om organisasjonen innfører 
offisielle mesterskap i en disiplin i DFS hvor det er landsdeler som på grunn av ovennevnte 
forhold ikke ser seg i stand til å arrangere disse mesterskapene?  
 
Premiering, medaljer og kostnader?  
På de offisielle landsdelskretsmesterskapene i feltskyting og baneskyting er det sølvpremier 
og medaljer fra sentralt nivå. Akershus foreslår å bruke medaljene fra LDKS bane, mens de 
overlater til Skytterstyret å bestemme om det skal innføres et stjernesystem som i 
baneskyting og feltskyting. Uansett vil en slik innføring medføre kostnader enten fra sentralt 
nivå eller hos landsdelskretsene selv, om ikke skytterne må betale. Skal sølvpokalene som i 
dag benyttes til vinneren i baneskytning og feltskyting også benyttes innendørs, blir det en 
ny sentral utgift på ca. 50 000 kroner. Er dette riktig bruk av ressursene?  
 
Hvilket skyteprogram?  
Som beskrevet er det nå to offisielle skyteprogram, hvor utendørsprogrammet har 
mesterskapsomgang. Hvis man innfører et offisielt mesterskap bør nok programmene være 



like for alle, samt at det bør være finaleskyting. På de øvrige mesterskap er det 
mesterskapsfinale til slutt, men det kan bli svært krevende å få til det når banekapasiteten 
på 15 meter medfører at arrangementet må går over flere dager i vinterhalvåret. Kan man 
fravike kravet om egen finale til slutt på 15-metermesterskapet? Skal man kreve at alle 
landsdelskretser skyter samme offisielle program om det blir offisielt mesterskap?  
 
Hvilket tidspunkt?  
Det er en felles oppfatning i organisasjonen at 15-metersesongen må avsluttes på ca. samme 
tid som de første feltstevnene starter. Dette varierer stort fra landsdel til landsdel med flere 
måneders forskjell. Et offisielt landsdelskretsstevne vil nok være ønskelig for de fleste 
landsdeler å arrangere på slutten av innendørssesongen, selv om det praktiseres forskjellig 
på de uoffisielle stevnene. Uansett vil en innføring av offisielle landsdelskretsstevner på 15 
meter gjøre at statusen økes, som i sin tur kan medføre at det blir lettere å prioritere bort 
feltskyting i vinterhalvåret. Skal DFS sentralt styre tidspunktet for disse offisielle stevnene så 
de ikke kommer i konflikt med feltsesongen?  
 
Eget NM innendørs?  
I 2009 ble det etter forslag fra Vestfold skyttersamlag og i forbindelse med sak angående 
innføring av landsdelskretsstevner på 15 meter, også drøftet om man skulle satse på et eget 
Norgesmesterskap. I forhold til status, prestisje og mediaoppmerksomhet, vil utvilsomt 
innføring av et eget NM på 15 meter være et viktigere tiltak enn å innføre offisielle 
landsdelskretsstevner. Er det således slik at organisasjonen er bedre tjent med å innføre 
offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter enn å innføre et eget NM?  
 
Oppsummering/Konklusjon  
Administrasjonen mener spørsmålet om innføring av offisielle mesterskap på 15 meter bør 
vurderes i forhold til de problemstillinger som er belyst ovenfor. Det utvalget som nå er satt 
ned til å gjennomgå klassesetting og skyteprogrammer, bør slik administrasjonen ser det 
også drøftes i denne saken. Dette tilhører Skytterbokas kapitel 11, som er innenfor utvalgets 
mandat.  
 
Administrasjonen vil derfor foreslå at saken om eventuell innføring av offisielle mesterskap 
på 15 meter utsettes til i 2016, og at forslaget oversendes Norges Skytterstyre til videre 
behandling. Forslaget kan samordnes med Sotnakk-utvalget som gjennomgår klassestruktur 
og skyteprogram i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Sak vedrørende innføring av offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter utsettes til 
Skyttertinget 2016. Forslaget oversendes Norges Skytterstyre til videre behandling.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
Det innføres ikke offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Vaaje sitt forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 



Sak 36/2015  Tingsak: Forslag om endring i Skytterbokas kapittel 1 

 
I forbindelse med årsrapportering er det ønskelig at samlagenes frist for å sende inn 
årsrapport endres til 15. desember istedenfor 10. januar. Skytterkontoret kan da starte med 
purring av årsrapporter ved årsskiftet. I år gikk det relativt lang tid før vi fikk inn alle 
årsrapportene. Skytterkontoret har relativt knappe tidsfrister for rapportering både til 
Forsvarsdepartementet og LNU (Frifond). Administrasjonen er avhengige av mest mulig 
korrekte data til rapporteringen. Det medfører at det går tid før vi får iverksett tiltak iht. til 
punkt 1.880 i Skytterboka (manglende årsrapport fra skytterlag).  
 
Administrasjonen foreslår med bakgrunn i ovenstående følgende endringer i Skytterbokas 
bestemmelser:  
 
Kapittel 1, punkt 1.400 Standardlov for skyttersamlag  
Gjeldende § 4-7, pkt. a)  
Skyttersamlaget skal rapportere til Skytterkontoret, og plikter til fastsatt tid å sende:  

a) Årsmelding, med fortegnelse over skytterlagene og antallet skyttere i samlaget innen 
15. desember.  

Teksten i § 4-7 a) foreslås endret til:  
a) Årsrapport, med fortegnelse over skytterlagene og antallet skyttere i samlaget innen 

15. desember i rapporteringsåret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2015:  
Regelverket i Skytterbokas endres til nedenstående innhold (innholdsmessige endringer er 
uthevet). Endringene gjøres gjeldende med umiddelbar virkning.   
1.400 Standardlov for skyttersamlag  
§ 4-7, pkt. a)  

a) Årsrapport, med fortegnelse over skytterlagene og antallet skyttere i samlaget innen 
15. desember i rapporteringsåret. 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2015 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 37/2015  Saksliste til Skyttertinget 2015 

 
Skyttertinget 2015 avholdes på Dombås Hotell lørdag 1. august 2015 med møtestart kl. 
08:30.  
 
Sakslisten bestemmes slik:  
 
1. Skyttertingets konstituering  
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2014  
3. Årsregnskap for 2014 med årsberetning  
4. Forslag om endring i Skytterboka kapittel 1  
5. Søknad om tildeling av LS 2019  
6. Kaliber 5,56/.223 Remington – vurdering av godkjenning i DFS  
7. Forslag om å skille repetervåpen og AG3 ved Stangfinalen på LS  
8. Forslag om å oppheve nedre aldersgrense i klasse Rekrutt  
9. Forslag om endring av Den norske skyttermedaljen  
10. Forslag om å innføre offisielle Landsdelskretsstevner på 15 m  
11. Rullering av økonomisk prognose i Langtidsplan 2012-2016  
12. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte  
13. Orientering om status for behandling av Solli-utvalgets rapport  
14. Valg  
 
 
 

Sak 38/2015  Tidspunkt for LS 2016 

 
Landsskytterstevnet 2016 skal avholdes i Målselv. Målselv har normalt færre deltakere, slik 
at det trengs èn dag mindre på gjennomføringen. Normalt sett vil stevneperioden da være 
fra fredag 29. juli til fredag 5. august, inkludert militært NM.  
 
I 2016 er det olympiske sommerleker i Brasil. Disse lekene har åpning fredag 5. august. NRK 
har ikke senderettigheter til sommer-OL, da det er TV2 som har disse. Likevel er det stor 
sannsynlighet for at NRK vil ha en eller annen form for dekning av OL-åpningen på fredag 5. 
august, og det har således vært et tema å flytte LS en dag fram.  
 
Administrasjonens drøfting 
Under kontraktsforhandlinger mellom DFS og NRK har det vært drøftet å flytte avslutningen 
slik at stevnets siste dag ble torsdag 4. august. Dette i lys av at oppmerksomheten om Stang- 
og felthurtigfinalen kunne komme i «skyggen» av OL-åpningen.  
 
På grunn av tidsforskjellen til Brasil er nåværende planer at OL-åpningen skal foregå på svært 
sen kveldstid/nattestid i Norge. Det blir derfor ikke noen kollisjon med sendetidspunktet, 
som man opprinnelig fryktet. I samarbeid med NRK er det derfor enighet om at vi beholder 
normaltidspunktet for LS, slik at stevnet avsluttes fredag 5. august. Forhåpentlig vil det også 
medføre gode seertall når Stang- og felthurtigfinalen blir avholdt i forkant av OL-åpningen. 
Denne løsningen vil også være best for både TV-seere og skytterne. Administrasjonen vil 



derfor foreslå at stevnetidspunktet for LS 2016 blir lagt til perioden fra fredag 29. juli til 
fredag 5. august.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Landsskytterstevnet i Målselv 2016 avholdes i perioden fra fredag 29. juli til fredag 5. august. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 39/2015  Hovedbegivenheter 2016 

 
Hovedbegivenheter 2016 vedtas slik: 
 
Tidspunkt  Arrangement 
20. og 21. februar   NM i skifeltskyting, Nordbygda og Rand skytterlag 
27. – 29. mai    Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 
5. juni     Skytingens Dag 
11. og 12. juni   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
27. juli – 30. juli  Norgescup i baneskyting, Nord-Norge  
29. juli – 5. august  Landsskytterstevnet, Målselv  
13. og 14. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner  
20. og 21. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner  
26 - 28. august   Norgescupavslutning i baneskyting, Sørlandet 
1. – 3. september   Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Sverige  
Ubestemt   NM i skogsløp med skyting (avklares i mai) 
 
Det gjøres oppmerksom på at det er tillatt å arrangere Skytingens Dag på et annet tidspunkt 
enn den sentralt bestemte. 
 
 
 

Sak 40/2015  
Forslag fra Gauldal om at første etappe samlagsskyting rekrutt/junior 
skal skytes med kaliber .22 

 
Forslaget er fremmet av Budal skytterlag for ombudsmøtet i Gauldal skyttersamlag. 
Samlagets ombudsmøte har gitt sin enstemmige tilslutning til å sende forslaget fram for 
Skytterstyret for videre behandling.  
Forslag og begrunnelse er fremmet slik:  
 
«I forbindelse med regelendring i klasse R, der disse skytterne skal skyte med kal. .22, vil ofte 
ER med kal. 6,5 mm bli foretrukket i samlagsskytinger.  
For å tilpasse nytt regelverk, vil Gauldal skyttersamlag foreslå at 1. etappe skal skytes med 
kal. .22. En ER skytter kan eventuelt skyte 1. etappe med kal. .22 hvis ønskelig. Argumentet 
for en slik endring er at bredden i lagskytingen opprettholdes, slik at alle klasser i større grad 
får muligheter til å delta».  



 
Drammen skyttersamlag fremmet i 2013 forslag om at det skulle være minst en rekrutt på 
samlagslaget. Skyttertinget 2013 besluttet å beholde dagens ordning mot 2 stemmer.  
 
Administrasjonens drøfting  
Det er positivt med alle forslag og tiltak som støtter opp om, og ivaretar hensynet til 
bredden i organisasjonen. Slik sett er intensjonene i forslaget i tråd med de grunnleggende 
ønsker organisasjonen har for sin virksomhet. Klasse Rekrutt har skutt med kaliber .22 fra 
sesongen 2012 med følgende deltaker- og resultatstatistikk for Landsskytterstevnet: 
 
År  Antall deltakere i kl. 

R på LS  
Antall R som har 
skutt samlags-
skyting på LS  

Statistikk - antall 
deltakere pr samlag 
i kl. R på LS inndelt i 
grupper  

Høyeste poengsum 
pr samlag i kl. R på 
LS inndelt i grupper  

0 delt.  1 – 2 
delt.  

3 – 5 
delt.  

6 – 9 
delt.  

11 + 
delt.  

250p  248 -
250p  

245 -
247p  

240 -
244p  

239p-  

2012  295  2  7  3  16  16  6  2  13  14  11  1  
2013  364  6  7  3  10  15  13  1  8  23  6  3  
2014  327  3  6  7  10  15  10  5  14  13  6  4  

 
Lagskytinger der samlagene stiller med sine beste skyttere er ikke å se på som en 
breddeaktivitet. Dette er i stedet en prestisjekonkurranse der man stiller med sitt aller beste 
mannskap. Derfor er det lite trolig at intensjonene om å få med flere rekruttskyttere med 
kaliber .22 i vesentlig grad blir oppfylt så lenge de må kvalifisere seg mot eldre rekrutter. 
 
Dette kan selvsagt reguleres gjennom en tilsvarende ordning som for veteranene, 
eksempelvis ved at eldre rekrutter kun kan delta om samlaget ikke har rekruttskyttere med i 
stevnet, men dette har også sine uheldige sider.  
 
Dagens ordning synes å fungere bra. Den sørger for at samlagene stiller med sine beste 
liggende skyttere, samtidig som de aller yngste i stor grad beskyttes fra den ekstra belastning 
det kan være å representere i prestisjefylte lagskytinger.  
Administrasjonens konklusjon er at Gauldal skyttersamlag sitt forslag om at første etappe i 
samlagsskytinger for rekrutteringsklassene skal skytes med kaliber .22 ikke tas inn i 
regelverket.  
 
DFSU har behandlet saken med følgende anbefaling:  
DFSU støtter administrasjonens innstilling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Dagens regelverk for samlagsskyting i klasse R/ER/J opprettholdes.  
 
Heidi Skaug fremmet følgende tilleggsforlag: 
Forslaget oversendes Sotnakk-utvalget som gjennomgår Skytterbokas kapittel 7 og 11. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Skaugs tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 41/2015  Regelverk for samlagsskyting rekrutt og junior 

 
Gjeldende regelverk, Skytterboka pkt. 11.160;  
«Generelt gjelder at ingen skytter kan delta på mer enn en samlagsskyting på ett og samme 
stevne. Det er ikke krav om at en skytter må ha deltatt i innledende skyting for å delta i 
samlagsskyting på landsdelskretsstevnet eller landsskytterstevnet».  
 
Ref. Skytterboka pkt. 11.161; Slik regelverket er utformet i dag kan forhåndsuttatte skyttere 
fra klasse 1 – 5 delta i samlagsyting for senior på 200/300m. I tillegg kan veteranskyttere 
delta om samlaget ikke har tilstrekkelig med deltakere i klasse 1 – 5 på det aktuelle stevne.  
 
Juniorer har de siste årene vært gitt anledning til å velge mellom klasse Junior og klasse 4 fra 
stevne til stevne. Slik regelverket tolkes pr i dag kan ikke skyttere som er klasseført i 
juniorklassen delta i samlagsskytinger for seniorer på Landsskytterstevnet. Skal dette skje må 
de i så fall ha valgt et frivillig opprykk slik at de er klasseført i en av seniorklassene. Vi har 
forstått at det er ulik tolking og praktisering av reglene i forb. med landsdelskretsstevnene, 
og det er ønskelig med en presisering av regelverket.  
 
Administrasjonens drøfting  
Hensikten med ordningen med at juniorskyttere kan velge mellom klasse Junior og klasse 4 
fra stevne er for å ha muligheter for å teste ut hva som venter i seniorklassene. Dette for å 
gjøre overgangen mykere/enklere. Enkelte skyttere har opplevd dette alternativet som så 
attraktivt at de stort sett har valgt å konkurrere i klasse 4, og noen dette så vellykket at de 
med god margin har skutt i klasse 5 det påfølgende året. Dermed har man konkurrert med 
seniorene i eget samlag, og har slik sett sammenliknbare resultater. Men er man ikke 
klasseført som seniorskytter gis det ikke anledning til å delta i samlagsskyting for 
seniorklassene, selv om man resultatmessig er kvalifisert. Slik sett bør regelverket endres til 
at juniorskyttere også kan delta i samlagsskytinger for seniorer.  
 
DFSU har behandlet saken med følgende anbefaling:  
DFSU anbefaler en presisering i regelverket slik at skyttere fra klasse junior kan velge mellom 
samlagsskyting for rekrutteringsklassene (11.162) eller samlagsskyting for seniorklassene 
(11.161)  
 
DFSU ber videre om at Sotnakk-utvalget vurderer reglene for samlagsskyting pkt. 11.160 
samlet sett.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Skytterbokas punkt 11.161 gis ny 2. setning:  
Skyttere i klasse junior kan delta i samlagskyting for senior.  
Skytterbokas punkt 11.160 om at ingen skytter kan delta i mer enn en samlagsskyting på ett 
og samme stevne opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 42/2015  Forslag om å innføre skytematter for veteraner 

 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at det er tungt for mange veteraner å 
gjennomføre et helt mesterskap uten at det går ut over særlig albuene. Derfor foreslås å 
tillate skytematter for klasse V65 og V73. Mattene skal være av samme type som benyttes i 
internasjonal skyting for 60 skudd liggende.  
 
Dagens regelverk har et maks krav til polstring på albuer i skytejakker på 30mm når 
polstringen er lagt dobbelt. Erfaringer viser imidlertid at over tid slites polstringene i 
skytejakken slik at den gir stadig mindre beskyttelse på albuepunktene. I kombinasjon med 
polstring i skytejakken kan skyttere i tillegg benytte albuebeskyttere med en tykkelse på 
inntil 10mm utenpå skytejakken. Utover dette er det vanligvis standplassmatter (8 – 10mm 
tykke) på dagens skytebaner. I sum utgjør dette skytternes muligheter for 
polstring/beskyttelse av albuer.  
 
Norges Skytterstyre skal innen utgangen av 2015 drøfte mer inngående regelverket for 
bekledning i DFS, og praktisering av dette. Det synes derfor naturlig at forslaget fra Andebu 
skytterlag om å tillate skytematte for V65 og V73 tas opp til drøfting i den sammenheng, slik 
at det blir en del av den helhetlige vurdering.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Behandling av forslag fra Andebu skytterlag om å tillate skytematter for klasse V65 og V73 
utsettes. Forslaget behandles innen utgangen av 2015 som en del av Norges Skytterstyres 
generelle drøfting av organisasjonens regelverk for bekledning og praktisering av dette. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 43/2015  
Søknad om sammenslåing av Haugesund og Sveio skytterlag – justering 
av samlagsgrenser 

 
Haugesund skytterlag og Sveio skyttarlag søker om sammenslåing av skytterlagene med 
virkning fra 1. juni 2015. Navn på det sammenslåtte laget er Haugesund og Sveio skyttarlag. 
Sammenslåing av skytterlag er delegert til generalsekretæren, men i dette tilfellet medfører 
sammenslåingen også justering av samlagsgrenser mellom Rogaland og Sunnhordland.  
Det sammenslåtte laget søker om å bli hjemmehørende i Sunnhordland skyttarsamlag. 
Ombudsmøtene i Rogaland og Hordaland støtter det nye laget sitt ønske om hvilket samlag 
laget skal tilhøre.  
 
Skyttertinget vedtok i sak 5/2014 å søke Forsvarsdepartementet (FD) om endring av 
grunnregel § 1-6, slik at styret kan vedta endring i samlagsgrenser. I skrivende stund har vi 
ikke mottatt FDs godkjenning av en slik endring, men det er lovt i løpet av kort tid. Vi antar 
her at en slik godkjenning kommer før sammenslåing blir en realitet, og lagene er informert 
om at vi formelt må ha denne godkjenningen før sammenslåing kan skje.  
 



Administrasjonens drøfting  
I samsvar med regelverket har de to nevnte skytterlag sendt nødvendig dokumentasjon 
sammen med søknad om sammenslåing. Søknaden støttes av Rogaland skyttersamlag og 
Sunnhordland skyttarsamlag.  
 
Skyttersamlagene støtter også lagene sitt ønske om hvilket samlag laget skal tilhøre.  
Skytterlagene ønsker sammenslåing med virkning fra 1. juni 2015, før påmeldingsfrist til 
Landsskytterstevnet. Vi vil da samkjøre medlemsregistrene til laget slik at medlemmene vil 
stå oppført med det nye laget i deltakerlistene til Landsskytterstevnet.  
 
I utgangspunktet er dette en kurant sak, med ett unntak: Når det ikke foreligger godkjenning 
av Skyttertingets vedtak om endring av grunnregel § 1-6 har ikke Norges Skytterstyre 
myndighet til å godkjenne endring av samlagsgrenser. Denne endringen skal også være 
kurant, og vi forventer at FD godkjenner dette når vi får nytt brev. 
 
Skulle FD mot formodning ikke godkjenne søknaden, medfører det at saken om endring av 
samlagsgrenser må til Skyttertinget.  
 
Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre godkjenner sammenslåing og endring av 
samlagsgrenser med forbehold om FDs med forbehold om FDs godkjenning av endring i 
grunnregel § 1-6. Skytterlagene får ikke godkjenningsbrevet før FDS godkjenning foreligger.  
Administrasjonen tar i samsvar med praksis inn generell informasjon om praktisk 
gjennomføring av sammenslåingen i godkjenningsbrevet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre godkjenner sammenslåing av Haugesund skytterlag og Sveio skyttarlag 
til nytt lag Haugesund og Sveio skyttarlag, med virkning fra 1. juni 2015. Det sammenslåtte 
laget tilknyttes Sunnhordland skyttarsamlag.  
 
Norges Skytterstyre godkjenner endring av samlagsgrense mellom Rogaland skyttersamlag 
og Sunnhordland skyttarsamlag, med forbehold om FDs godkjenning av endring i grunnregel 
§ 1-6.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes og behandles når det foreligger svar fra FD angående godkjenning av 
Skyttertingets vedtak om endring av § 1-6 i grunnreglene. 
 
Vedtak: 
Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Sak 44/2015  Klage på vedtak om støtte til utarbeiding av reguleringsplan  

 
Oslo skyttersamlag har sendt klage på administrasjonens vedtak om tildeling av 50  000 
kroner til utarbeidelse av reguleringsplanforslag for Løvenskioldbanen. Vedtaket ble 



fattet 26. februar 2015, etter at Oslo skyttersamlag hadde søkt på vegne av Skarpskytten 
skytterlag og Østre Bærum skytterlag. 
 
Gjeldende regelverk, Skytterboka pkt. 13.360 Teknisk og Juridisk bistand:  
«Skytterlag kan, når Skytterstyret finner det påkrevet, ytes teknisk og juridisk bistand, 
innenfor rammene av bevilgede midler. Henvendelse om slik bistand må rettes til 
Skytterkontoret før sak igangsettes eller oppdrag gis. 
For teknisk bistand til utarbeidelse av reguleringsplanforslag gis bidrag med inntil kr 50 000,- 
i den enkelte sak.  
For juridisk bistand kan det kreves egenandel med 50 % av faktisk kostnad. Maksimal 
egenandel er likevel kr 10 000,- i den enkelte sak» sitat slutt.  
 
Det er etter vedtak i sak 113-2014 også innført egenandel på kr 10 000,- for teknisk bistand 
til utarbeidelse av fullverdige støysoneberegninger.  
 
Det har tidligere ikke vært praksis at det har vært tildelt bidrag til flere skytterlag ved 
utarbeidelse av reguleringsplanforslag basert på regelverkets ordlyd om avgrensning til «den 
enkelte sak».  
 
Oslo Skyttersamlag har klaget på vedtaket i brev av 9. mars 2015. De argumenterer med at 
tidligere praksis har vært at søknader fra lagene på Løvenskioldbanen, har blitt behandlet 
som selvstendige saker. Sakene som berører Løvenskioldbanen, som anleggsavdelingen har 
hatt befatning med, er bidrag til leie av grunn og banebidrag. Det medfører riktighet at hvert 
lag i de nevnte type saker har blitt behandlet på selvstendig grunnlag, i tråd med tidligere 
praksis.  
 
Uansett er det en realitet at budsjettsituasjonen i 2015 er betydelig presset og at man kan 
være nødt til å velge bort noe til fordel for noe annet.  
 
Konklusjon  
Klagen på vedtak om tildeling av tilskudd til utarbeidelse av reguleringsplan medfører at 
Skyterstyret må ta stilling til om hvert av lagene har rett på fullt tilskudd på kr 50 000,-. Tas 
klagen til følge vil det endre presedensen for denne type tilskudd, og regelverket bør da 
endres tilsvarende.  
 
Administrasjonen anbefaler å holde fast på premissene i gjeldende regelverk, og 
opprettholde vedtaket om tildeling av kr 50 000,- i tilskudd til utarbeidelse av 
reguleringsplan for Lövenskioldbanen. Tilskuddet må dekkes innenfor posten teknisk 
bistand.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges skytterstyre opprettholder administrasjonens vedtak om tildeling av kr 50 000,- i 
tilskudd til utarbeidelse av reguleringsplan for Løvenskioldbanen. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens vedtak enstemmig vedtatt. 
 



Sak 45/2015  Foreløpig rapport Landslotteriet 2014 

 
Administrasjonen la fram rapport om Landslotteriet 2014. Skytterlagene hadde et overskudd 
på ca. 1,2 millioner kroner av loddsalget, mens det sentralt i DFS ble et overskudd på ca. 
7 000 kroner. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tar foreløpig rapport for Landslotteriet 2014 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 46/2015  Søknad om støtte til bokprosjekt «Skiskytingens historie» 

 
Tidligere redaktør i Norsk Skyttertidende, Viktor Storsveen, søker om støtte til bokprosjekt 
om skiskytingens historie. Boken skal fokusere først og fremst på den sportslige utviklingen 
av norsk skiskyting fra 1958 og de nærmeste 10-årene så lenge skiskytingen var en del av Det 
frivillige Skyttervesen. Boken vil også omfatte skifeltskyting.  
 
Boka er planlagt trykket i god tid før jul 2017, og således er en fin julegaveartikkel. I 2018 er 
det 50 år siden Magnar Solberg vant vårt første olympiske gull i skiskyting, samtidig som det 
vil være 60 år siden første VM ble arrangert i Saalfelden, Østerrike.  
 
Storsveen søker om økonomisk medvirkning i form av at DFS kjøper 600 bøker a 200 kroner, 
totalt 120.000 kroner. DFS skal betale bøkene først når vi får de i hende. Storsveen tenker 
seg at bøkene kan selges for 400 (399) kroner. Ved salg av 300 bøker vil det økonomiske 
bidraget til prosjektet være dekket inn. Han ser for seg å bidra til salg av boka, slik at andelen 
på 300 bøker eller beløpet på 120.000 kroner blir så realistisk som overhodet mulig.  
 
Bokprosjektet vil i stor grad bidra til synliggjøring av DFS sin medvirkning i utviklingen av 
norsk skiskyting, noe som trolig vil være ukjent for en stor andel av dagens skytterfamilie.  
Storsveen skriver også i sin søknad at boka vil bidra til å understreke den rollen Heimevernet 
hadde i utviklingen av skiskyttersporten i Norge, og det samspillet som rådet mellom 
Heimevernet og DFS. Det er opplyst i søknaden at Heimevernet vil støtte bokprosjektet. 
Skiskytterforbundet er også forespurt om støtte.  
 
Administrasjonens drøfting  
Administrasjonen mener det er interessant å støtte en bok om skiskytingens historie. 
Skiskyting var en del av DFS fra den spede oppstart i 1958 og fram til og med 1983. 
Skifeltskyting har vært en del av DFS aktiviteter helt fram til i dag. 
  
Det er en forutsetning at DFS først betaler for bøkene når de blir levert. Hvor mange 
eksemplar DFS får solgt er vanskelig å si. Ved å selge boka under LS 2018 vil det nok være en 
del potensielle kjøpere der. Boka vil også være en fin gaveartikkel. Administrasjonen tror 



likevel at det kan medføre en viss nettokostnad for DFS, men den økonomiske risikoen er 
forholdsvis liten. 
 
Vi har tatt opp rettigheter til bruk av innhold i boka, og Storsveen er positiv til at vi kan 
benytte dette fritt. Dette bør innarbeides i en avtale med Storsveen.  
 
Samlet sett synes administrasjonen at dette er et positivt tiltak som bør støttes.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
DFS kjøper 600 bøker á kr. 200 av boka om skiskytingens historie, til en samlet pris på kr. 
120.000. Utbetalingen skjer først i 2017, og innarbeides i budsjett for 2017.  
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Bokprosjekt om skiskytingens historie støttes ikke. 
 
Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
DFS kjøper 400 bøker til 150 kroner av boka om skiskytingens historie, til en samlet pris 
på kroner 60 000. Utbetalingen skjer først i 2017, og innarbeides i budsjett for 2017. 
 
Vedtak: 
Det ble først stemt over forslaget fra Knutsen. Forslaget fikk en stemme (Knutsen).  
Deretter ble forslaget fra administrasjonen satt opp mot forslaget fra Hovland.  
Forslaget fra Hovland ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 47/2015  Søknad om offentlig støtte 2016 

 
Administrasjonen la fram utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte til 
Forsvarsdepartementet for 2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2016.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 48/2015  Budsjettjustering Norsk Skyttertidende 

 
Aministrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst 
Regnskap Budsjett Justert 

Endring 
2014 2015 

budsjett 
2015 

     
NST Budsjett for Norsk Skyttertidende   
      

 Inntekter     

 Annonseinntekter 333 040 350 000 400 000 - 50 000 

 Abonnementsinntekter 1 872 250 1 928 000 1 920 000 8 000 

 Sum driftsinntekter 2 205 290 2 278 00 2 320 000  

      

 Utgifter     

 Ferdigstilling og trykking 566 000 350 000 380 000 30 000 

 Porto- og distribusjon 440 962 440 000 450 000 10 000 

 Sum produksjons-/distribusjonskost 1 006 962 790 000 830 000  

      

 Lønnskostnader 954 355 1 070 000 1 040 000 - 30 000 

      

 Annen driftskostnad     

 Driftsavtaler 8 845 15 000 15 000  

 Innløsing standplass.no  40 000 40 000  

 Inventar og utstyr 7 320 30 000 30 000  

 Revisjonshonorar 20 563 20 000 20 000  

 Andre honorarer/konsulenttjenester 46 568 20 000 40 000 20 000 

 Kontorrekvisita 9 909 10 000 10 000  

 Telefon og porto 56 412 35 000 42 000 7 000 

 Reise- og oppholdsutgifter 305 900 240 000 240 000  

 Markedsføring 6 231 5 000 10 000 5 000 

 Forsikring 3 375 3 000 3 000  

 Tap på fordringer 6 000    

 Sum annen kostnad 471 123 418 000 450 000  

 Driftsresultat -227 150 0 0  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 49/2015  Retningslinjer for Skifeltutvalget 

 
SFU sitt oppdrag er fastlagt i Skytterboka kapittel 18, pkt. 18.130.  
Norges Skytterstyre, DFSU og SFU har i tillegg til regelverk og instrukser i Skytterboka 
utfyllende retningslinjer som et supplement til instruksen. Retningslinjene beskriver 
hovedsakelig økonomiske og administrative ordninger knyttet til vervet.  
 



Forslag til retningslinjer for SFU tar utgangspunkt i gjeldende retningslinjer for SFU som ble 
vedtatt i 2003. Norges Skytterstyre har vedtatt nye retningslinjer for styret og DFSU, og det 
er ønskelig å samordne retningslinjer for styre og utvalg når det gjelder hva som dekkes og 
ikke, og hvordan dette gjøres.  
 
Behandling i SFU:  
SFU her ikke merknader til foreslåtte retningslinjer.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Retningslinjer for SFU godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 50/2015  Etiske retningslinjer for DFS 

 
Administrasjonen la fram forslag til etiske retningslinjer i DFS basert på DFS sine fem 
kjerneverdier som er forankret i Langtidsplan for 2012 - 2016. De såkalte fem F-er er: 
Forsvarsbygger, Folkesport, Frivillighet, Forbilde og Framtidsrettet. 
 
I utkastet legges følgende til grunn for de etiske retningslinjene:  
DFS skal opptre som en ansvarlig og troverdig aktør i det norske samfunnet, basert på våre 
kjerneverdier og et grunnleggende samfunnsansvar. Følgende forutsetninger legges til 
grunn:  
 

 Forankre DFS sine etiske retningslinjer i alle ledd i organisasjonen.  

 DFS skal være en tydelig og synlig samfunnsaktør, og kjent som best på god 
våpenkultur i det norske samfunnet.  

 Våre tillitsvalgte og skyttere skal opptre utad på en etisk forsvarlig måte slik at det 
bidrar positiv til DFS omdømme og troverdighet i samfunnet.  

 
Retningslinjene skal være tydelige og overordnede slik at de kan benyttes av alle i 
organisasjonen, både medlemmer og ansatte.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med etiske retningslinjer for DFS. 
Endelige retningslinjer legges fram på neste styremøte.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



 
 

Sak 51/2015  Søknad om godkjenning av sikkerhetsmagasin for Sauer 200 STR 

  
BELT-Produkter AS ved Thor Wiggo Olsen og Bjørn Christian Olsen søker om godkjenning av 
et patentert sikkerhetsmagasin (BO-MAG) til Sauer 200STR. Løsningen består av et 
magasinadapter som plasseres i magasinåpningen, sluttstykket låses halvveis i fremre 
stilling, og ved det føres en bolt inn i kammeret som kontroll på, og sikkerhet for at 
kammeret er tomt.  
Søkeren oppgir en pris på BO-MAG på 525 kr til forhandler.  
 
Drøfting  
DFS vedtok med virkning fra 2015 nye regler for sikkerhet ved bæring av våpen. Heretter skal 
sluttstykket være tatt ut, eller være i bakre posisjon når våpenet bæres åpent utenfor 
standplass. Det er mottatt både positive og negative tilbakemeldinger på regelendringen, og 
særlig finner flere det upraktisk å utøve det nye regelverket i feltskyting. BO-MAG ivaretar i 
denne sammenheng skytternes viktigste ønsker om å kunne beskytte låskassen og 
mekanismen bedre under bæring. Dette gjennom at løsningen hindrer snø, is, støv og 
fremmedlegemer å komme inn i låskassen. I tillegg sikrer BO-MAG sluttstykket bedre mot å 
falle ut under bæring, sammenliknet med når sluttstykket står i bakre posisjon. 
 
Søkeren har bedt om råd fra DFS mht. farge og fargekombinasjoner. De har foreslått rød 
bunn og rødt kammerbolt slik at de viktigste visuelle delene har sikkerhetsfargen. Søkeren 
har i ettertid levert et forslag med grønn bunn, noe som vil gi en prisreduksjon på ca 50 kr. 
Regelverket tillater allerede røde sikkerhetsmagasiner, og det er derfor naturlig å videreføre 
dette fargevalget. For å unngå flere fargekombinasjoner anbefales derfor et ensfarget rødt 
sikkerhetsmagasin der kammerbolten gis en sterk kontrastfarge, eksempelvis gul.  
 
BO-MAG synes å ivareta DFS sine krav til sikkerhet godt. Den gir en generelt god beskyttelse 
av låskassen, sikrer sluttstykket slik at det ikke faller ut uforvarende, samt at løsningen synes 
å være velfungerende og praktisk. Den bør derfor tillates brukt i DFS. At løsningen er 
patentert er forståelig fra produsentens side, noe som samtidig ikke er til fordel for brukerne 
ettersom produktet ikke blir konkurranseutsatt kvalitetsmessig eller på pris. En pris på 
mellom 6 – 700 kr til skyttere er høyt for et produkt som anbefales av praktiske og 
sikkerhetsmessige årsaker. Til sammenlikning er prisen på magasiner til Sauer 340 kr for 
kaliber 6,5mm og 450 kr for kaliber .22. Slik sett forsvarer dette delvis prisen på BO-MAG 
gjennom at det er snakk om et mindre volum og at løsningen består av noen flere deler.  
 
Ettersom sluttstykket ved bruk av BO-MAG sikkerhetsmagasin låses i en mellomposisjon 
medfører en eventuell godkjenning en justering av regelverket slik at en slik 
sluttstykkeposisjon godkjennes ved bruk av løsningen. Dagens regelverk sier at sluttstykket 
enten skal være tatt ut av våpenet eller være i bakre posisjon. Det er i denne sammenheng 
viktig at vedtak som fattes ikke sperrer for videre utvikling av hjelpemidler som kan styrke 
sikkerheten, eller være av mer praktisk tilrettelagt for den enkelte skytter.  
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
BO-MAG sikkerhetsmagasin i rødt materiale med god kontrastfarge på kammerbolt 
godkjennes som sikkerhetsmagasin til Sauer 200 STR i kaliber 6,5mm og 7,62 mm.  
 
Regelverket pkt. 8.122 gis følgende endring/tillegg;  
Når sikkerhetsmagasin med kammerinnføringssperre og egen låsmekanisme for sluttstykket 
benyttes kan sluttstykket være i en vilkårlig framført posisjon så lenge sluttstykket ikke er 
spent.  
 
Habilitet: 
Kjell Strand Hovland ba styret om å vurdere hans habilitet i saken, da han driver 
forretningsvirksomhet knyttet til våpen. Norges Skytterstyre gjorde et enstemmig vedtak om 
at Hovland var habil. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Sikkerhetsmagasin i rødt materiale med god kontrastfarge på element som tetter 
kammeråpning godkjennes for generell bruk i Sauer 200 STR i kaliber 6,5 og 7,62 mm. 
 
Regelverkets punkt 8.122 (Bæring av våpen) får følgende ordlyd (endringer i kursiv): 
Ved bæring av våpen utenfor standplass, når dette ikke er i futteral eller i koffert, skal alltid 
munningen peke opp. Sluttstykket skal være i bakre posisjon eller tatt ut. Sluttstykkeadapter 
i rødt materiale kan benyttes for å beskytte låskassen. Løse magasiner skal ikke være i 
våpenet. Sikkerhetsmagasin i rødt materiale kan benyttes. Når sikkerhetsmagasin med 
tetting av kammeråpning benyttes, kan sluttstykket være i en eller annen framført eller sikret 
posisjon. Tetting av kammeråpning skal være synlig.  
 
Det tillates å benytte ekstra reimfeste foran på våpenet, for feste av bærereim i våpen med 
reimfesteskinne. 
 
Vedtak: 
Knutsen sitt forslag enstemmig vedtatt.  
    
 
 

Sak 52/2015  Statutter til uttak av lag til NM og NUM 
 

 
Forslagsstillerne v/Bekkevold og Håkstad fremmer følgende forslag til endringer i mandat for 
uttak av lag til Nordisk mesterskap. ”Det skal være en kvote på 2-3 skyttere som tas ut 
utelukkende på grunnlag av resultater i felthurtigskyting. Tilsvarende 1 skytter på 
ungdomslaget.”  
 
Troms skyttersamlag fremmet i 2004 forslag at felthurtigmesteren fra LS skulle være 
automatisk kvalifisert. Norges skytterstyre støttet ikke dette forslaget. I samme sak (Styresak 
70/2004) ble det samtidig vedtatt å oppheve ordningen med at Skytterkongen og 
Norgesmesteren i felt skulle være automatisk kvalifisert til laget.  
 
 



Administrasjonens drøfting  
Endringene foretatt i 2004 ble hovedsakelig gjort for å kunne stille med et lag bestående av 
skyttere som i størst mulig grad behersket alle mesterskapets øvelser. Erfaringen var at 
Skytterkongen i flere tilfeller kun mestret baneskytingen, og ikke de øvrige øvelser. For 
Norgesmesteren i felt kunne det bli enda verre, ettersom feltskytingen i Nordisk er helt 
annerledes enn på Landsskytterstevnet. Dette var også hovedbegrunnelsen for at forslaget 
om fast plass til Felthurtigmesteren fra LS heller ikke ble vedtatt.  
 
Allerede i 2004 var Norge relativt suveren i baneskytingen, mens det i de øvrige øvelser 
vekslet mellom hvilken nasjon som vant. Slik er det ikke lenger, Norge er nå den 
dominerende nasjon i alle mesterskapets øvelser. Dette gir rom for å vurdere 
uttakskriteriene, og om det i større grad skal åpnes for å ta med spesialister innen sine 
øvelser. En slik føring vil åpne muligheten for noen flere til å være med, og kan også ses på 
som en sterkere anerkjennelse av enkeltøvelser i DFS og skyttere som satser spesielt på 
disse. Stammen av utøvere på laget må uansett bestå av skyttere som behersker alle øvelser.  
 
Det er ikke ønskelig å gå tilbake til en ordning der vinnere av enkeltøvelser på 
Landsskytterstevnet gis automatisk plass på laget til Nordisk. Det synes heller ikke riktig å ha 
plasser på laget som er øremerket til skyttere som behersker enkeltøvelser spesielt. Laget 
må fortsatt bestå av en stamme av skyttere som behersker alle aktuelle øvelser, men 
samtidig bør det i noe større grad gis muligheter for skyttere som i særlig grad utmerker seg i 
enkeltøvelser. Dette som en anerkjennelse til disse skytterne, og ikke minst som et 
virkemiddel for å styrke enkeltøvelsers anerkjennelse og posisjon i DFS. Det bør være opp til 
UK å vurdere fra år til år om det er kandidater som på denne måten er kvalifisert.  
 
Når først kriteriene for uttak av lag til Nordisk Mesterskap er oppe til drøfting foreslås 
samtidig justering av tidspunkt for nominering av skyttere. I dagens statutter er frist 
nominering 1. juli som følge av at skytterne har blitt uttatt i to etapper. Første gang medio 
juli, og andre gang umiddelbart etter LS. Delt uttak har vært etter skytternes ønsker for på et 
tidlig tidspunkt å kunne avklare sin deltakelse med blant annet arbeidsgiver etc. 
Erfaringsmessig har det heller ikke vært et frafall av betydning av skyttere uttatt i etterkant 
av LS. Det foreslås nå at frist for nominering settes til mandag etter LS, med amlet uttak 
umiddelbart etter LS. Dette vil gi et bedre resultatgrunnlag for framsending av nominasjoner, 
samt at dette tidspunkt ikke vil være til hinder for ferieavviklingen ved Skytterkontoret, noe 
det i stor grad er i dag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Dagens statutter for uttak av lag til NM og NUM opprettholdes. Frist for nominering settes til 
første mandag etter Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 53/2015  Sekretær for Skyttertinget 2015 
 

 
Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-2 skal det føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger. 
Etter pkt. 1.600, § 6-2 skal protokollen føres av Skytterstyrets sekretær.  
Skyttertinget vedtok i fjor en endring i § 2-1, siste ledd, der det ble tatt inn at Skyttertingets 
sekretær har møteplikt og talerett. Tidligere praksis var at assisterende generalsekretær 
hadde denne funksjonen fast som følge av møteplikt. Assisterende generalsekretær har nå 
møte- og talerett.  
 
Pkt. 1.600, § 6-2 fastslår at protokollen skal føres av Skytterstyrets sekretær, og det er 
naturlig at Skytterstyret utnevner denne i eget vedtak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Tor Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2015.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 54/2015  Tildeling av hedersbevisninger 
 

 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Vedtaket er ført i B-protokoll.  
 

 

Meldingssaker  

 
23. Status LS 2015 Lesja 
24. Status LS 2016 Målselv 
25. Status LS 2017 Førde 
26 Tidsplan LS 2016 
27 Notat fra møte med Sig Sauer 9. april 
28. Status Langtidsplan 2012 – 2016 
29. Status behandling av Solli-utvalgets rapport. 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 
LANDSSKYTTERSTEVNET  
PÅ LESJA FRA 30. JULI – 7. 

AUGUST 

DOMBÅS HOTELL OG 
SKYTEBANEN PÅ 

VIDFLOTTEN LESJA 
 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Heidi Skaug, Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og Kjell 
Strand Hovland. Karl-Henrik Fossmann møtte for GIHV 
Tor Rune Raabye.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.   

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 

 Sak 55/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i april 2015 
 
Protokollen for styremøte 26. og 27. april 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 56/2015  Møte med dirigentene for Skyttertinget 2015  
 
Skyttertingets dirigent Jarle Gården deltok på møtet. Kjøreplanen for Skyttertinget ble 
gjennomgått. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Kjøreplan for Skyttertinget 2015 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 57/2015 Regnskap per 30.04.2015    
 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2015. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2015 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 58/2015  Rapport Landslotteriet 2014  
 
Administrasjonen la fram rapport for gjennomføringen av Landslotteriet 2014.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar rapport for Landslotteriet 2014 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 59/2015  Landslotteriet 2016 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste styremøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 60/2015  Etiske retningslinjer for DFS 
 
Etiske retningslinjer bygger på DFS sine kjerneverdier, vedtatt i Langtidsplan 2012-2016, og 
ble lagt fram for styret til foreløpig behandling i sak 50/2015. 

Langtidsplanen fastslår at DFS skal forankre sin virksomhet i fem kjerneverdier.  De såkalte 
fem F-er er: Forsvarsbygger, Folkesport, Frivillighet, Forbilde og Framtidsrettet 

Etiske retningslinjer legger til grunn at DFS skal opptre som en ansvarlig og troverdig aktør i 
det norske samfunnet, basert på våre kjerneverdier og et grunnleggende samfunnsansvar.  
 
Følgende forutsetninger legges til grunn:  
DFS skal forankre sine etiske retningslinjer i alle ledd i organisasjonen.  

• DFS skal være en tydelig og synlig samfunnsaktør. 



• DFS skal være kjent som best på god våpenkultur i Norge 
• Våre tillitsvalgte og skyttere skal opptre utad på en etisk forsvarlig måte som bidrar 

positiv til DFS omdømme og troverdighet i samfunnet. 
 
Administrasjonen har med bakgrunn i tilbakemeldinger fra styret og senere innspill 
omarbeidet noe n av punktene, og tatt inn at man generelt skal forholde seg til lover, 
vedtekter, reglement og vedtak som gjelder for organisasjonen. Som med andre planer og 
retningslinjer vil det sikkert bli behov for justeringer, men jeg mener vi her får et godt 
grunnlag for hvordan vi ønsker organisasjonen skal framstå utad. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Etiske retningslinjer for Det frivillige Skyttervesen godkjennes. 

Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner enstemmig følgende etiske retningslinjer for Det frivillige 
Skyttervesen:  

1. Etiske retningslinjer gjelder for tillitsvalgte, ansatte og medlemmer av Det frivillige 
Skyttervesen. Høg etisk standard er både et individuelt og et felles ansvar. De etiske 
retningslinjene skal være en hjelp til å bli bevisst på organisasjonens verdier med sikte 
på å realisere dem.  

2. Det skal utøves respekt for DFS formål og kjerneverdier som er nedfelt i henholdsvis 
våre grunnregler og DFS’ Langtidsplan. 

3. Ansatte, tillitsvalgte og medlemmer skal vise respekt, forståelse og toleranse overfor 
hverandre og eksterne samarbeidspartnere. Dette gjelder på alle nivå, og innen/mellom 
de ulike organisasjonsledd. Virksomheten i DFS skal være etisk og faglig forsvarlig.  
 

4. Alle har et felles ansvar for å ivareta og utvikle en kultur preget av åpenhet og ærlighet. 
Dette stiller krav til den enkeltes integritet, ærlighet og åpenhet. 

5. Ansatte, tillitsvalgte og medlemmer har ansvar for lojalt å overholde de lover, vedtekter, 
reglementer, arbeidsplikter og gyldige vedtak som gjelder i DFS. Det må også 
understrekes at lojalitet går begge veier i relasjonen ledelse/ansatte og ansatte/ 
tillitsvalgte og medlemmer. 

6. Det er nulltoleranse i vår organisasjon for diskriminering og trakassering uansett kjønn, 
etnisk bakgrunn, livssyn, seksuell orientering og funksjonshemming. 

7. Samfunnets normer og bestemmelser for barneidrett og barnerettigheter skal 
overholdes, og alle instruktører og ledere som har relasjoner direkte til barn skal ha 
godkjent politiattest. 

8. DFS’ foreldrevettregler skal være førende for å sikre at aktiviteten skjer på barnas 
premisser. 



9. DFS’ omdømme og profilbygging skal ivaretas ved at våre nåværende og fremtidige 
samarbeidspartnere i nødvendig grad skal gjenspeile våre verdier. 

10. DFS oppfordrer til en etisk refleksjon der du i forkant avklarer om valgene dine: 

• er forenelig med DFS etiske retningslinjer  
• er i samsvar med Skytterbokas regelverk 
• er rettferdige for de berørte 
• tåler offentlig oppmerksomhet 

 
 
 

 Sak 61/2015  Sammenslåing Haugesund – Sveio skyttarlag, justering av 
samlagsgrenser 

 
Haugesund skytterlag og Sveio skyttarlag søker om sammenslåing av skytterlagene med 
virkning fra 1. juni 2015. Navn på det sammenslåtte laget er Haugesund og Sveio skyttarlag. 
Sammenslåing av skytterlag er delegert til generalsekretæren, men i dette tilfellet medfører 
sammenslåingen også justering av samlagsgrenser mellom Rogaland og Sunnhordland.  

Det sammenslåtte laget søker om å bli hjemmehørende i Sunnhordland skyttarsamlag. 
Ombudsmøtene i Rogaland og Hordaland støtter det nye laget sitt ønske om hvilket samlag 
laget skal tilhøre. 

Skyttertinget vedtok i sak 5/2014 å søke Forsvarsdepartementet (FD) om endring av 
grunnregel § 1-6, slik at styret kan vedta endring i samlagsgrenser. FD har i brev av 3. juli 
2015 ingen innsigelser, og godkjenner endringsforslaget som omsøkt. 

Administrasjonens drøfting 
I samsvar med regelverket har de to nevnte skytterlag sendt nødvendig dokumentasjon 
sammen med søknad om sammenslåing. Søknaden støttes av Rogaland skyttersamlag og 
Sunnhordland skyttarsamlag.  

Skyttersamlagene støtter også lagene sitt ønske om hvilket samlag laget skal tilhøre.  

Skytterlagene ønsker sammenslåing med virkning fra 1. oktober 2015. Lagene må levere 
årsmelding og årsrapport for 2015.  

Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre godkjenner sammenslåing og endring av 
samlagsgrenser i samsvar med søknad.  

Administrasjonen tar i samsvar med praksis inn generell informasjon om praktisk 
gjennomføring av sammenslåingen i godkjenningsbrevet. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner sammenslåing av Haugesund skytterlag og Sveio skyttarlag 
til nytt lag Haugesund og Sveio skyttarlag, med virkning fra 1. oktober 2015.  
Det sammenslåtte laget tilknyttes Sunnhordland skyttarsamlag.  



Norges Skytterstyre godkjenner endring av samlagsgrense mellom Rogaland skyttersamlag 
og Sunnhordland skyttarsamlag. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 62/2015  Status Langtidsplan 2012 - 2016 
 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6/2012, og fattet følgende vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 

Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen. Tiltaksplanen legges fram for styret iht. årshjul for styret, og viser status i 
langtidsplanarbeidet.   

Skyttertinget vedtok i sak 7/2104 noen endringer i langtidsplanen som er innarbeidet i 
tiltaksplanen, med fordeling av ansvar og frister. 

Administrasjonen er fortsatt i god rute med gjennomføring av langtidsplanen, men arbeidet 
med å sikre en god politisk behandling av Solli-utvalgets rapport er krevende og tar mye tid.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2012-2016 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 63/2015  Budsjettjustering 2015 
 
Gjennomføring av prøvestevnet under Landsskytterstevnet på Lesja har allerede medført 
mer innsats fra administrasjonen enn tidligere år.  Dette medfører høyere kostnader til reise, 
opphold og overtid uten at dette var tatt hensyn til i budsjett for 2015.  På en annen side så 
vil budsjettert beløp til elektronisk feltmålmateriell (kr 155.000) stå ubrukt, da anskaffelsen 
vil aktiveres og avskrives over 10 år.  Avskrivingsbeløpet er budsjettert. 
 
Administrasjonen ser at det kan bli behov for nedjustering av markedsinntekter. Reduserte 
inntekter må balanseres med reduserte kostnader, og vi må ta en grundig gjennomgang av 
dette etter LS. De andre postene trenger ikke justeres på nåværende tidspunkt, men vi vil 
følge utviklingen på anleggs- og kommunikasjonsavdelingen.  
 



Drøfting 
Budsjettet for lønnskostnader økes med kr 85.000 til kr 585.000.  Budsjettet for reise- og 
oppholdsutgifter økes med kr 70.000 til kr 600.000.  Økningen finansieres ved at budsjettert 
beløp til elektronisk feltmålmateriell settes til 0. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende endret budsjett for Landsskytterstevnet under post 2: 
 

Post 2       
BUDSJETTFORSLAG ARRANGEMENTER 2015     

       
 Justert Dekkes av    Oppr.  
 B 2015 Tilskudd FD Andre tilsk Egne midler Sum B 2015 

Landsskytterstevnet       
Lønnskostnader 585 000 500 000  85 000 585 000 500 000 
Avskrivninger på materiell 280 000   280 000 280 000 280 000 
Arenaproduksjon 1 209 000   1 209 000 1 209 000 1 209 000 
Konsulentbistand  550 000   550 000 550 000 550 000 
Reise- og oppholdsutgifter 600 000 530 000  70 000 600 000 530 000 
Eleltronisk feltmålmateriell 0    0 155 000 
Andre utgifter 50 000   50 000 50 000 50 000 
Sum Landsskytterstevnet 3 274 000 1 030 000 0 2 244 000 3 274 000 3 274 000 
       

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig. 
 
 
 

Sak 64/2015  Søknad om godkjenning av Adleraugebeskyttelse 
 
Det foreligger to separate søknader om godkjenning av en ny type adleraugebeskyttelse fra 
hhv. Magne Landrø AS og Gustav Frantzen. De to modellene er tilnærmet identiske mht. 
utforming og montering. De er utformet slik beskyttelsen/forlengelsen skrus inn i de 
innvendige gjengene i adleraugehylsen. På baksiden(munningssiden) må det gjenges opp 
innvendig i solhylsen for å feste beskyttelsen/forlengelsen.  Utformingen er slik:  

 



Dagens regelverk: 

Skytterboka pkt. 6.128 Forsiktebeskyttelse av Adlerauge  

I feltskyting, skifelt og skogsløp med skyting har skyttere som benytter Adlerauge tillatelse til 
å benytte typegodkjent forsiktebeskyttelse produsert av Engbo Innovasjon AS. 

Administrasjonens drøfting 
Det er en kjent utfordring med fuktighet i form av snø eller regn i feltskyting for skyttere som 
benytter Adlerauge og/eller plastkorn. Slik fuktighet legger seg på linsen og kan gjøre det 
helt umulig å sikte. Derfor ble det etter søknad i 2010 gitt typegodkjenning for en 
beskyttelsesløsning utviklet av Engbo innovasjon AS til bruk for skyttere som anvender 
Adlerauge i feltskyting. Behovet var den gang begrenset, samtidig som det også var et ønske 
om å holde igjen slik at man ikke fikk alle mulige «hjemmesnekrede løsninger». Derfor valgte 
man å typegodkjenne den omsøkte løsning.   

Etter at det fra 2015 er generell tillatelse til å benytte Adlerauge, er også behovet for slike 
løsninger økt. Det bør derfor ikke lenger være begrensninger som hindrer utvikling av bedre 
og mer praktiske beskyttelser, samtidig som det fastsettes regler som hindrer en utglidning 
mot uønskede løsninger.  

Det bør derfor vedtas et generelt regelverk som ivaretar begge disse forhold. 

Begge de omsøkte modeller har en beskyttelse/forlengelse montert i begge ender av 
solhylsen. Adlerauge er montert helt i forkant av solhylsen, og med en tilsvarende 
forlengelse som solhylsen vil linsen være relativt sentrert i forsiktet. I de tilfeller det benyttes 
plastkorn (stopperkorn) vil dog en beskyttelse på baksiden også kunne være å foretrekke. De 
foreslåtte modeller krever at solhylsen gjenges innvendig i bakkant for å kunne skru inn 
tiltenkt forlengelse. I forkant skrus forlengelsen inn i holder for Adlerauge, som leveres med 
innvendige gjenger fra produsent. Beskyttelse i form av en solhylseforlengelse foran 
Adlerauge er mye viktigere enn en forlengelse i bakkant.  

Modell Engbo er allerede godkjent. Det er ikke aktuelt å trekke denne godkjenningen tilbake, 
noe som påvirker hvordan et generelt regelverk skal være mht. lengde, diameter og farge på 
beskyttelsen. Det er ønskelig å videreføre bruken av beskyttelsen til kun å gjelde i 
feltrelaterte øvelser. En forenkling av regelverket i denne sammenheng vil være å gi en 
generell tillatelse til å benytte slikt utstyr i feltskyting uavhengig av om man benytter 
Adlerauge eller ikke.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterboka pkt. 6.128 Forsiktebeskyttelse endres til: 

I feltskyting, Stangskyting, felthurtigskyting skifelt og skogsløp med skyting er det tillatt å 
benytte forsiktebeskyttelse i matt svart materiale som har en maksimal lengde inkl. forsikte 
på 90 mm og en maksimal diameter på 30 mm.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt. Enstemmig.  



Sak 65/2015  Status kommunikasjonsprosjektet  
 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste styremøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 66/2015  Framtidig løsning for strøm til skyttercamp LS 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste styremøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 67/2015  Avtale om gjennomføring av prosjekt «skyting for mestring» 
 
Rennebu skytterlag har i samarbeid med Rennebu kommune tatt initiativ til å starte 
prosjektet «Skyting for mestring».  Prosjektet er presentert for Høyskole-miljøet i Trondheim 
og sentrale politikere på Stortinget med gode tilbakemeldinger.  

DFS har deltatt på to møter med Rennebu kommune og Rennebu skytterlag, og etter dette 
hatt en dialog om hvordan et samarbeid om prosjektet kan gjennomføres.  

Prosjektet bygger på FOKUS-prosjektet i Danmark, som også er omtalt i Solli-utvalgets 
rapport. Prosjektet er rettet mot elever som har atferdsproblemer, lærevansker, 
konsentrasjonsvansker og lignende utfordringer. Disse elevene har gjerne diagnoser som 
AD/HD, Tourette, Asperger, autisme m.m., men trenger ikke nødvendigvis å ha det. Elevene 
får ofte spesialundervisning på grunnlag av manglende utbytte av ordinær undervisning.  

Denne spesialundervisningen tar som regel utgangspunkt i målet om faglige løft og i liten 
grad mål om opplæring i mestring av egen kropp og de situasjoner som vil møte disse 
elevene i framtida. Gjennom dette prosjektet er målet å gi elevene noen redskaper og 
verktøy for å mestre indre uro og å trene på å stenge ute ytre stimuli. Gjennom dette vil 
forutsetningene for økt fokus og konsentrasjon øke, noe som igjen kan gi økt utbytte av 
ordinær undervisning.  

Rennebu kommune har et godt utgangspunkt med kompetansen til Mona Isene, som i tillegg 
til å være adjunkt ved skolen også er konkurranseskytter på høyt nivå. I tillegg ligger 
innendørsbanen til Rennebu skytterlag (15m-bane) i gåavstand fra skolen (5 min).  

Rennebu skytterlag kan bidra med kompetanse og ressurser via skytterlagene. Både i forhold 
til opplæring av instruktører, prosjektbeskrivelse og søknad om offentlige midler til 
prosjektet. DFS sentralt kan bistå med noe finansiering over DFSU sin budsjettpost “Prosjekt 
etter langtidsplanen”, samarbeidspartner på gjennomføring, koordinering med tilsvarende 
prosjekt i Danmark, og eventuell samordning med andre relevante miljø i Norge. 
 
 

http://www.skytten.dk/Default.aspx?ID=1909


Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ser positivt på at DFS sentralt kan bidra inn i prosjektet med kompetanse 
og noe finansiering i 2015.  

Utdanningssjef Engebret Mjøseng har deltatt på møtene med Rennebu og i Stortinget. Vi 
tror at et slikt samarbeid som skissert her vil være et interessant og kompetanseutviklende 
tiltak for utdanningsavdelingen, og prosjektet vil helt klart være med på å styrke DFS sin 
samfunnsrolle.  

Solli-utvalget har i kapittel 6.5 – Folkehelseperspektivet – påpekt at DFS’ strenge rutiner og 
sikkerhetsregler, samt den sterke våpenkulturen, for mange unge kan være nyttig for å lære 
seg å mestre egen uro.  

DFSU drøftet utkast til prosjektplan på møte 23. mars, og ga klart uttrykk for at de er svært 
positive til prosjektet. DFSU ønsker derfor å kunne bidra med inntil kr. 50.000 av potten på 
samlet kr. 100.000 under «Prosjekt langtidsplan». 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner DFS sin medvirkning i avtale om gjennomføring av prosjekt 
«Skyting for mestring». 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt. Enstemmig. 
 
 
 

Sak 68/2015  Lønnsoppgjøret 2015 
 
Lønnsoppgjøret i staten for 2015 er avsluttet og har en beregnet ramme på 2,7 %. Det er 
imidlertid tilført lite «friske penger» i oppgjøret grunnet et høyt overheng fra i fjor. 

Med virkning fra 1. mai gis det et tillegg på 0,19 prosent på hovedlønnstabellen. Frist for 
gjennomføring av lokale forhandlinger er satt til 31. oktober.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2015 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt. Enstemmig. 
 
 
 
 
 
 



Sak 69/2015  Program for Norges Skytterstyre på LS 2015  
 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2015 ble gjennomgått.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Program for Norges Skytterstyre på LS 2015 tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt. Enstemmig. 
 
 
 

Sak 70/2015  B-sak: Samarbeidsavtale med Gjensidige 
 

 
Vedtaket er ført i B-protokoll.  
 
 
 

Sak 71/2015  B-sak: Anbud premier til Landsskytterstevnet  
 

 
Vedtaket er ført i B-protokoll.  
 
 
 

Sak 72/2015  B-sak: Aksept for overføring av aksjer i Friivii AS 
 

 
Vedtaket er ført i B-protokoll.  
 
 
 

Sak 73/2015  B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 
 

 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Vedtaket er ført i B-protokoll.  
 
 
 

Sak 74/2015  Ankesaker under LS 2015  
 
Norges Skytterstyre behandlet to ankesaker under LS.  
 
Den ene anken gjaldt endringen av tidspunkt for banefinalen for klasse rekrutt, som følge av 
at banefinalene i klasse rekrutt og klasse junior byttet tidspunkt. 
 
Det er ikke ønskelig at slikt bytte av tidspunkt skjer, men på grunn av flere 
arrangementsmessige forhold i forbindelse med avviklingen av banefinalene torsdag, ble det 



besluttet å bytte disse to finalene. Det at beslutningen skjedde på tirsdag, gjorde at 
skytterne fikk forsvarlig tid til å bli informert om byttingen.   
 
Den andre anken gjaldt en skytter som mente å ha skutt 10 skudd, men hvor kun 9 skudd var 
registrert. Det ble ikke funnet feil på elektronikken.  
 
Vedtak: 
Ankene avvises. Enstemmig vedtatt.  
 
 

Meldingssaker  
 

30. Status LS 2016 Målselv 

31. Status LS 2017 Førde 

32. Status LS 2018 Stjørdal 

33. Årsrapport skytterlag 2014, status 

34. Kommentarer til EY-rapporten om DFS 

35. Uttale til forslag om nye støygrenser for skytebaner 

36. Søknad om kongelig beskytterskap  

37. Status Nordisk mesterskap 2015 

 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 6. SEPTEMBER RYGGE MILITÆRE 
FLYSTASJON 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 
Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og 
Kjell Strand Hovland. GIHV Tor Rune Raabye deltok 
ikke.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.   

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 

 Sak 75/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i august 2015 
 
Protokollen for styremøtene under LS 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 76/2015  Oppfølging av saker fra Skyttertinget 2015  
 
Status for oppfølging av tingsaker 2015: 

Sak 5: Søknad om tildeling av LS 2019 
Oppstartsmøte med GIHV og Evje iht. punkt 4.1 avholdes mandag 21. september.  

Sak 9: Forslag om endring av Den norske skyttermedaljen 
Saken er oversendt til Sotnakk-utvalget. 

Sak 10: Forslag om å innføre offisielle Landsdelskretsstevner på 15 m 
Vedtak på Skyttertinget: 

«Sak vedrørende innføring av offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter utsettes til 
Skyttertinget 2016.  Forslaget oversendes Norges Skytterstyre til videre behandling.» 



Administrasjonen anbefaler at saken oversendes Sotnakk-utvalget for gjennomgang og 
innstilling, og overleveres Norges Skytterstyre til videre behandling sammen med utvalgets 
rapport innen 1. februar 2016. 

Sak 11: Rullering av Langtidsplan 2012-2016 – Økonomisk prognose 
Vedlegg med vedtatte endringer i økonomisk prognose legges på nett. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Forslag om å innføre offisielle landsdelsmesterskap på 15 m oversendes Sotnakk-utvalget for 
gjennomgang og innstilling, og overleveres Norges Skytterstyre til videre behandling 
sammen med utvalgets rapport innen 1. februar 2016. 

Norges Skytterstyre tar for øvrig orientering fra administrasjonen til etterretning.  

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Forslag om å innføre offisielle landsdelskretsmesterskap på 15 meter behandles i tråd med 
Skyttertingets vedtak i sak 10/2015. Saken oversendes således ikke til Sotnakk-utvalget.  
 
Norges Skytterstyre tar for øvrig orientering fra administrasjonen til etterretning.  

Vedtak: 
Hovland sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 77/2015 Klassesetting for 2016    
 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet.  Nivået og antallet i klassene holder seg nokså stabile, mens man som 
tidligere år ser noen regionale forskjeller på antallet i hver klasse.  

Administrasjonen mener det burde vært høyere nivå for å rykke opp fra klasse 1 til 2, og for 
å rykke opp fra klasse 2 til 3. Mange ønsker å fortsette lengre med å skyte liggende i klasse 1, 
mens det samme gjelder skyttere i klasse 2 som blir «tvunget» opp i klasse 3 og stående 
skyting. Det som taler mot et slikt forslag er at nivået i klasse 1 og 2 da naturlig vil bli høyere.    

Administrasjonen ser det som et argument i seg selv å skape mest mulig ro om 
klassesettings-poengsummene. Det at de fleste poengsummer nå knyttes til hele 10-tall gjør 
det også forholdsvis enkelt å kjenne poenggrensene. 

Et siste argument som gjør at vi i denne omgang ikke vil foreslå endringer, er at Sotnakk-
utvalget nå gjennomgår klassestrukturen. Hvis de foreslår endringer, så kan det i sin tur 
påvirke disse poengsummene. Det vil således være hensiktsmessig å avvente eventuelle 
endringer på neste års Skytterting. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2015 beholdes uendret til sesongen 2016.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 78/2015  Landslotteriet 2016  
 
Skyttertinget vedtok i forbindelse med sak 11 – Rullering av økonomisk prognose, at det skal 
gjennomføres Landslotteri også i 2016. Erfaringer med Landslotteriet 2014 er en viktig faktor 
ved gjennomføring av Landslotteri i 2016.   
 
Administrasjonens drøfting 
Med utgangspunkt i erfaringene fra siste landslotteri må følgende punkter drøftes: 

- Salgsmengde reduseres fra 200 000 til 120 000 lodd á kr. 25,-.  Det opprettholdes 
en grunnpakke på 100 lodd á kr. 15,- som de oppfordres om å kjøpe for videre-
salg.  Resterende lodd selges som tilleggspakker som utløser motivasjonspremier. 

- Vurdere å gå fra 4 til 3 gevinstgrupper.  Gevinstgruppe 2 og 3 må få en verdi som 
kan utbetales i penger, enten direkte fra selger (skytterlag) eller ved innsendelse 
av vinnerlodd til Skytterkontoret.  På denne måten er en sikker på ikke å kjøpe for 
mange gevinster i gruppene med lavest gevinstverdi. 

- Opprettholde en salgsperiode som varer fra mars til oktober.  På denne måten vil 
loddene kunne selges på Skytingens Dag-arrangementer og andre tilsvarende 
samlinger samt jegertreninger, og vil kunne knytte DFS-begrepet og skytterlagene 
nærmere sammen og på denne måten gjøre begrepet mer kjent i lokalmiljøene. 

- Se på landslotteriene som en fast del av administrasjonens gjøremål.  Selv om 
selve lotteriet tidsbegrenses til ett år vil både forberedelser og avslutninger finne 
sted i årene mellom. 

 
Ellers bør så vel forberedelser som avslutninger foregå etter samme mønster som ved 
Landslotteriet 2014.  
 
Budsjett for landslotteriet 2015 
Salgsvolum 120 000 lodd á kr. 25 per lodd, samlet salgsverdi kr 3 000 000,-. 
 
Inntekter  
Salgsinntekter 3 000 000 
Fradrag for provisjon til skytterlagene 1 305 000 
DFS’ andel 1 695 000 
  
Kostnader  
Lønnskostnader (evt. fast adm. kostnad) 200 000 
Gevinster   700 000 
Trykking av skrapelodd 175 000 
Motivasjonspremier 150 000 
Porto og andre kostnader 60 000 
Sum kostnader 1 285 000 
  
Resultat 410 000 
  
Landslotteriets formål 
DFSU har drøftet lotteriets formål, og tenker seg at det relateres til feltmessige øvelser iht. 
langtidsplan. DFSU har møte 21. september, og behandle forslag til formål som oversendes 
Norges Skytterstyre til behandling på oktobermøtet. I lotteriloven er kravet at «Lotteri kan 



bare avholdes til inntekt for et humanitært eller samfunnsnyttig formål». I godkjennings-
brevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er det en forutsetning at lotteriinntektene går 
til den delen av virksomheten som er rettet mot barn og unge under 18 år. Formålene med 
DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til ungdomsarbeid.  

  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Landslotteriet gjennomføres etter retningslinjene foreslått av administrasjonen.   
2. Salgsperiode blir 1. mars – 31. oktober 2016. 
3. Alle skytterlag tilsendes en grunnpakke på 100 lodd á kr. 15,- som de oppfordres om å 

kjøpe for videresalg.   
4. Formål for Landslotteriet 2016 bestemmes på neste styremøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 79/2015  Status kommunikasjonsprosjekt 
 
I sak 102/2014 ble det gitt en stillingsbeskrivelse for et treårig engasjement (2015 – 2017) av 
prosjektleder kommunikasjon og media i 80 % stilling. Tor Idar Aune ble ansatt i 
prosjektstillingen fra 1/1-2015. Administrasjonen rapporterte til styret om arbeidet så langt.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar administrasjonens rapport om oppfølging av 
kommunikasjonsprosjektet i DFS til etterretning. Prosjektet følges opp som meldingssak i 
senere styremøter.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 80/2015  Fremtidig løsning for strøm til skyttercamp 
 
De siste årene har utgiftene til strømforsyning på skyttercampen skutt i været. Fra 400 kr. i 
2010 til 1.700 kr. i 2015. Prisene er de siste årene regulert etter arrangørens dokumenterte 
utgifter, og går ca. i 0. Det er spesielt ny forskrift om midlertidige installasjoner av strøm som 
har forårsaket den store økninga i strømpris på campen. Arrangørene må leie godkjent utstyr 
og tjenester fra eksterne leverandører.   

Tidligere styremedlem Olav Johan Lystad har i samråd med Skytterkontoret innhentet et 
konsept for kjøp av strømanlegg til LS-campen fra Traffic Solutions. Tanken her er at DFS 
sentralt kjøper inn utstyr, som leies ut til framtidige arrangører av LS. Dette blir et midlertidig 
anlegg som leveres iht. myndighetenes krav, og kan monteres av lokale installatører. 
Anlegget er planlagt med moduler, som kan fordeles på en eller inntil tre camper.  



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har sett nærmere på kostnader knyttet til frakt, oppbevaring og 
vedlikehold. Teknisk har vi ikke kompetanse til en nærmere vurdering utover foreløpig skisse 
fra Traffic Solutions. I utgangspunktet er det vanskelig å gjøre mer utfyllende vurderinger før 
vi henter inn anbud, eller eventuelt knytter til oss tekniske rådgivere.  

Hensikten med en slik investering må være at kostnadene med strøm på LS-campen blir 
betydelig lavere enn i dag. Sammenligningen vil da være kostnader med innkjøp, vedlikehold 
og forvaltning av utstyret mot dagens kjente leiekostnader av tilsvarende utstyr. Kostnader 
med provisorisk strømforsyning til campen må uansett ordnes av arrangør.  

DFS har per i dag ikke likviditet til innkjøp av utstyr, og finansieringen må skje med 
låneopptak. En eventuell slik anbudsrunde med oppfølging vil også kreve betydelig 
ressursbruk fra Skytterkontoret.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med eventuell fremtidig løsning for strøm 
til skyttercamp på Landsskytterstevnet. 

Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 Sak 81/2015  Norgescup Stang- og felthurtigskyting 
 
Kurt Eirik Bekkevold og Roy Håkstad fremmet i 2013 et forslag til Norges Skytterstyre om å 
gjennomføre en prøveordning med Norgescup i Stang- og felthurtigskyting, som ble godkjent 
av styret i sak 108/2013.  De gjennomførte to stevnehelger i 2014, en på Østlandet og en i 
Nord-Norge, med tre stevner hver helg.  
 
Ut i fra tilbakemeldinger fra deltakere, skyttermiljøet og media ble cupen godt mottatt. 
Runden i nord ble fyldig dekket av 3 lokalaviser, i tillegg til regionalavisen Nordlys, NRK 
Nordnytt (radio) og vårt Skyttertidende. Vi fikk sågar et innslag på NRK Sportsrevyen fra 
finalen på Østlandet, med fokus på jentenes fremmarsj i hurtigøvelsene. 
Med bakgrunn i den positive mottakelsen fikk søkte Bekkevold og Håkstad om å få cupen 
som offisiell NC i 2015. Norges Skytterstyre vedtok i sak 83/2014 å gjennomføre ett år til 
med en prøveordning.  
 
Erfaringene fra prøveårene tilsier at Norges Skytterstyre nå må ta stilling til om vi skal 
innføre en offisiell Norgescup for Stang- og felthurtigskyting. 
 
NC-komiteens kommentar 
NC-komiteen har gjennom 2015 utviklet resultatsystemer slik Skytterkontoret har tatt seg av 
resultatservice fra de to NC-rundene. NC-komiteen støtter initiativtakernes argumentasjon 
for videreføring av cupen, da dette vil gi økt fokus rundt feltøvelsene og ikke minst 
hurtigøvelsene som også er relevante i forhold til dyktiggjøring av skyttere til landets 
Forsvar.  
 



Administrasjonens drøfting 
Det er ikke tvil om at Norgescupen har vært med på å heve status og nivå i hurtigøvelsene, 
noe finalen fra LS i år viste. I tillegg er det kommet med mange jenter, som har hevdet seg i 
øvelsene både lokalt, i NC og under LS. Norgescupen i kombinasjon med kurs i Stang- og 
felthurtigskyting for kvinner har bidratt til at vi fikk første kvinne i felthurtigfinalen på LS i 
2014, og første kvinne i stangfinalen i 2015.  
 
Det store flertall av skytterne som hevdet seg i cupen, eller i et av enkeltstevnene, er 
skyttere man vanligvis ikke finner i toppen av resultatlistene i NC bane. Dermed mener vi 
cupen også har fylt et tomrom, og skapt en arena for de som liker felt bedre enn bane. 
Administrasjonen er som NC-komiteen positiv innstilt til å videreføre Norgescup for Stang- 
og felthurtigskyting.  Dette er også i tråd med Langtidsplanens punkt 9.4, som har som mål å 
gjøre disse disiplinene mer attraktive. I tillegg synes det å være politisk korrekt med 
utgangspunkt i de tilskudd som FD har gitt til kurs i Stang- og felthurtigskyting for kvinner. 
 
Etter to år med prøveordning, har vi tilstrekkelig grunnlag for å kunne fatte en beslutning om 
Norgescup i Stang– og felthurtigskyting skal være en offisiell NC. En beslutning må også sees 
i sammenheng med et ønske om også å utvikle de andre skytedisiplinene i DFS, herunder f 
Administrasjonen konkluderer således med at Norgescup i Stang- og felthurtig videreføres i 
2016 som offisiell NC. Dette forutsetter et videre samarbeid med initiativtakerne, som har 
sagt seg villig til å bistå Skytterkontoret med utvikling og videreføring av konseptet. Detaljer 
og evt. kostnader vil avklares i et felles møte ved NC-komiteen og initiativtakerne i løpet av 
høsten 2015.  Kostnader med cupen må dekkes innenfor NC-budsjettet, og det bør innføres 
et arrangementsbidrag til DFS sentralt på lik linje med NC baneskyting. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norgescup i Stang- og felthurtigskyting videreføres som offisiell Norgescup fra og med 
2016. 

2. NC Stang- og felthurtigskyting skal arrangeres samtidig med NC bane i geografisk nærhet. 
3. Skytterne skal betale arrangementsbidrag til DFS sentralt øremerka til finansiering av 

cupen på lik linje med NC baneskyting. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 82/2015  Rapport status miljøpakkemidler 
 
Skytterstyret ble orientert om status for budsjett, prosjekter og byggefremdrift for 
Miljøpakken i 2015 og pågående prosjekt for 2016.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 83/2015  Innspill til regelendringer i Skytterboka 
 
Norges Skytterstyre gjør hver høst en vurdering mulige regelendringer i forbindelse med 
trykking av Skytterboka/vedlegg til Skytterboka. Grunnlaget for vurdering av regelendringer 
er forslag og innspill fra diverse hold og erfaringer som man gjør seg med gjeldende 
regelverk.  

Det første spørsmålet man bør ta stilling til nå er om det bør trykkes ny Skytterbok for 2016-
17. Sotnakk-utvalgets gjennomgang av klassesetting og skyteprogram skal behandles på 
Skyttertinget i 2016, og behandlingen kan medføre større endringer i regelverket som kan 
gjøre det nødvendig å trykke ny Skytterbok allerede fra 2017. Dersom det blir vedtatt 
vesentlige endringer som har innvirkning på mange punkt i Skytterboka blir det svært 
uoversiktlig med et omfattende vedlegg.  

Administrasjonen anbefaler å avvente trykking av ny Skytterbok, slik at den neste blir 2017-
2018. Vedlegg 1 oppdateres med de til nå relativt få regelendringer som er vedtatt. Dersom 
styret mener dette er beste løsningen bør vi heller ikke vedta flere regelendringer enn 
nødvendig. Etter administrasjonens syn lever vi godt med gjeldende regelverk ett år til. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. I påvente av Skyttertingets behandling av forslag om mulige endringer av regelverk for 
klassesetting og skyteprogram utsettes trykking av ny Skytterbok til høsten 2016.  

2. Norges Skytterstyre ga innspill til mulige regelendringer for videre saksbehandling. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 84/2015  Årshjul for Norges Skytterstyre 2015-16 
 
Administrasjonen la fram et forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 2015-16. 
Årshjulet gir en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal behandles av styret.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Årshjul 2015-16 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 



Sak 85/2015   Prosess for utarbeidelse av ny Langtidsplan 2016 - 2020  
 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6/2012, og fattet følgende vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 

Skyttertinget vedtok i sak 7/2014 noen endringer i langtidsplanen som er innarbeidet i 
tiltaksplanen. I sak 11/2015 vedtok Skyttertinget ny økonomisk prognose.  

Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen. Tiltaksplanen legges fram for styret iht. årshjul for styret, og viser status i 
langtidsplanarbeidet.   

Ny langtidsplan 2016-2020 skal legges fram for Skyttertinget i 2016. Planarbeidet vil i starten 
ta utgangspunkt i status for gjeldende plan, og noen av satsingsområdene er naturlig å 
videreføre med nye målsettinger, områder og tiltak.  

For å sikre god forankring er det viktig å gjennomføre en god prosess. Administrasjonen 
tenker seg følgende skisse for prosessen med ny langtidsplan: 

- Høring i samlagene av eksisterende plan, der vi ber om innspill til prioriterte områder 
i ny plan. Høringsbrev sendes ut i september, med frist 15/12 slik at sak evt. kan tas 
opp på ombudsmøter.  

- Tema i DFSU-møte 21. september  
- Drøfting i styremøte 25.-26. oktober, SWOT-analyse 
- Administrasjonen gjennomfører en intern «workshop» ultimo oktober, gjerne 

komplettert med presidenten. 
- Grovutkast med satsingsområder legges fram på styrets desembermøte. 
- Administrasjonen, evt. komplettert med et par styremedlemmer, jobber videre med 

planen i januar. Innspill fra styret og samlagene tas med i planarbeidet. 
- Første utkast til langtidsplan legges fram på styrets februarmøte, som primært blir et 

arbeidsmøte (ideelt sett burde dette skjedd tidligere i prosessen). 
- Første gangs behandling på styremøte i mars, endelig behandling i april. 
- Skyttertinget behandler Langtidsplan 2016-2020 i Målselv. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer til prosess for utarbeidelse av ny Langtidsplan 2016-2020. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 86/2015  B-sak - Samarbeidsavtale med Gjensidige 
Vedtak ført i B-protokoll 
 
 
 

Sak 87/2015  B-sak – Anbud premier til Landsskytterstevnet 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 

Meldingssaker  
 

38. Takkebrev i forbindelse med LS 2015 Lesja 

39. Status Frifond 2015 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

PROTOKOLL 1.-2. NOVEMBER 
QUALITY GARDERMOEN 

HOTEL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kjell 

Strand Hovland og GIHV Tor Rune Raabye.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Tor Laugen (sak 88-98)  

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 

 Sak 88/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i september 2015 

 
Protokollen for styremøte 6. september 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 89/2015  Regnskap per 31.8.2015 

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap pr 31.8.2015. Det er god 
kontroll på kostnader, men det blir mindre inntekter enn budsjettert. Administrasjonen 
legger fram egen sak med forslag til innstramminger av kostnader. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.8.2015 til etterretning. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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 Sak 90/2015  Foreløpig tidsplan LS 2016 

 
Administrasjonen har utarbeidet et første utkast til tidsplan for LS 2016, som ble lagt fram 
for Norges Skytterstyre i samsvar med håndbok for Landsskytterstevnet.  
Landsskytterstevnet 2016 er økonomisk krevende med lange reiseavstander for de 
profesjonelle som deltar i gjennomføringen. DFS får heller ikke anledning å bruke offentlige 
midler til LS, og det er ekstra krevende å finansiere hele kostnaden med egne midler.   
 
Administrasjonen har derfor søkt å få til en tidstabell hvor stevnevarigheten går fra lørdag 
30. juli til fredag 5. august, inklusiv militært NM. I utgangspunktet var det planlagt med 
oppstart Militært NM og prøvestevne fredag 29. juli, slik at det blir en dag mindre. Etter 
innspill fra arrangøren søkes prøvestevnet gjennomført fredag 29. juli om ettermiddagen.  
Sammenlignet med LS 2015 blir det to dager mindre, og innsparingen gjør at det spares på 
lengden av oppholdet for utstyr og mannskap. 
 
Administrasjonen mener de samlede innsparinger ved å korte inn LS med en dag ligger på ca. 
175 000 kroner. Innsparingen blir størst på arenaproduksjon og storskjerm når den minste 
storskjermen sløyfes, i tillegg spares ett døgn overnatting. Vi forutsetter også at avslutningen 
på fredag 5. august blir så tidlig at de fleste får startet på hjemreisen den dagen.     
 
For administrasjonen er det viktig å kunne gjennomføre LS 2016 med samme gode kvalitet 
på arenaproduksjon og resultatservice som skytterne og skytterfamiliene er vant med. 
Reduserte kostnader gjør det mulig å levere samme gode kvalitet på arenaproduksjon under 
stevnet. Alternativet for å få økonomien til å gå i hop er å redusere kvaliteten.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med tidsplanen for Landsskytterstevnet 
2016, og administrasjonen legger fram endelig plan for offentliggjøring etter styrets 
desembermøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 91/2015  Tidspunkt for Skyttertinget 2016 

 
Etter foreløpig tidsplan starter Landsskytterstevnet i Målselv med militært NM lørdag 30. 
juli, med bane og feltskyting samme dag. Den sivile delen starter også lørdag 30. juli. Finalen 
for AG3 og HK416 planlegges gjennomført søndag 31. juli.  
 
Foreløpig tidsplan tilsier at Skyttertinget bør avholdes fredag. I og med at det ikke planlegges 
konkurranser denne dagen, kan vi holde på med tinget utover kvelden. Man bør da bli ferdig 
med tinget fredag, selv om det blir flere tidkrevende saker.  
 
En fordel er at tinget blir ferdig før skytingene starter. En annen utfordring er avstander til 
overnatting. Tinget planlegges avholdt i Maukstadmoen leir, mens tingdelegatene trolig må 
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innkvarteres i Målselv Fjellandsby, som ligger ca. 45 minutt kjøring fra leiren. Dette gjør det 
utfordrende å ha tinget samme dag som tingmiddagen, med normal tidsplan. Det er således 
flere gode argumenter for å gjennomføre tinget over en lang dag, istedenfor eventuelt å 
dele tinget på to dager.  
Dersom DFS skal dekke ett døgn ekstra, medfører det ca. kr. 75 000 i økte utgifter. 
Reiseutgiftene blir også betydelige høyere enn de siste årene, men det er hensyntatt i 
budsjettforslaget. Hva som dekkes av DFS sentralt bør framgå av vedtaket.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Skyttertinget 2016 avholdes fredag 29. juli med start kl. 8:30. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger, og reise etter gjeldende satser.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 92/2015  Møteplan for Norges Skytterstyre 2016 
 
Vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtok enstemmig følgende møteplan for 2016:  

1 Søndag-mandag 14. - 15. februar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer innkalles 

2 Mandag 14. mars Oslo/Skytterkontoret 

3 Søndag-mandag 24. – 25. april Oslo/Gardermoen 

4 Torsdag 28. juli Målselv  

5 Mandag 19. september Oslo/Gardermoen 

6 Søndag-mandag 30.-31. oktober Oslo/Gardermoen 

7 Fredag-søndag 9.- 11. desember Oslo 

 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 
 
 
 

 Sak 93/2015  Representasjon for Norges Skytterstyre 2016 
 
Vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtok enstemmig følgende representasjon i 2016:  

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo/Gardermoen, 9.- 10. januar 
 Bernt Brovold og Kjell Strand Hovland 

 

2. Regionalt seminar Sørlandet og Østlandet, Oslo/Gardermoen, 30.- 31. januar 
Jens Sverre Knutsen og Jan Åge Gjerstad 

 
3. NM i skifeltskyting, Nordbygda/Rand 20.-21. februar) 

Heidi Skaug 
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4. Landsskytterstevnet 29. juli - 5. august, Målselv 
Alle 
 

5. Norgescupavslutning Stang- og felthurtigskyting 30. juli, Storfjord.  
 Torben Knudsen 

 
6. Norgescupavslutning 28. august - 30. august (Stavanger, Egersund og Gjesdal)  

 Kjell Strand Hovland 
 

7. Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting, Sverige, 1.– 4. september 
Presidenten, lagleder Jens Sverre Knutsen, representant for DFSU 
 

8. NM skogsløp med skyting, oktober, Førde?   
Oddbjørn Meland 

 
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten.  

 
 
 

 Sak 94/2015  Møteplan for DFSU 2016 

 
DFSU har iht. Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110.12 fremmet følgende forslag til møteplan 
for 2016:  
Mandag 29. februar  Gardermoen 
Mandag 6. juni  Gardermoen/videomøte, vurderes etter behov 
30. juli-5. august  LS i Målselv 
Mandag 19. september Gardermoen 
Lørdag 19. november  Oslo 
 
Sammenlignet med 2015 foreslår DFSU samme antall møter, derav ett møte med 
videokonferanse. Det er videre forutsatt at representanter fra DFSU er tilstedes på hele LS, 
og bruker mer tid til informasjon og en fast ungdomsledersamling (LS-treffet).  
 
Møte 19. september er same dag som ønska møtetidspunkt for Norges Skytterstyre, og i 
samråd med utvalgsleder foreslår administrasjonen å legge dette møtet til tirsdag 20. 
september. 
 
Vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtok enstemmig følgende møteplan for DFSU i 2016:  

1. Mandag 29. februar  Gardermoen 
2. Mandag 1. juni Video/telefonmøte 
3. LS 29. juli-5. august   Målselv 
4.  Tirsdag  20. september Gardermoen 
5.  Lørdag 19. november Oslo  
 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 



5 

 

 Sak 95/2015  Årsplan for DFSU 2016 

 
DFSU behandlet forslag til årsplan for DFSU 2016 basert på instruks for DFSU som er 
gjengitt i Skytterboka kapittel 17, vedtatt Langtidsplan 2012-2016, innsendt søknad til 
Forsvarsdepartementet om prosjektmidler for 2016, budsjettforslag 2016, samt 
møteplan og representasjonsplan for DFSU 2016. 
 
DFSU fattet følgende vedtak i sak 22/2015: 
DFSU oversender Norges Skytterstyre forslag til årsplan for 2016. 
 
Administrasjonen har ikke merknader til DFSU sitt forslag, og anbefaler at Norges 
Skytterstyre godkjenner årsplanen.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Årsplan 2016 for DFSU godkjennes.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 96/2015  Budsjett for Det frivillige Skyttervesen 2016 

 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for DFS i 2016. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2016 til etterretning.  
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS 
for 2016 som blir lagt fram til Norges Skytterstyre sitt møte i desember 2015. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 97/2015  Formål Landslotteriet 2016 

 
Skyttertinget 2015 vedtok i sak 11 – «Rullering av økonomisk prognose», at det skal 
gjennomføres Landslotteri også i 2016. 
 
Norsk Skytterstyre vedtok følgende i sak 78/2015: 
1. Landslotteriet gjennomføres etter retningslinjene foreslått av administrasjonen.   
2. Salgsperiode blir 1. mars – 31. oktober 2016. 
3. Alle skytterlag tilsendes en grunnpakke på 100 lodd á kr. 15,- som de oppfordres om å 

kjøpe for videresalg.   
4. Formål for Landslotteriet 2016 bestemmes på neste styremøte.»  
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Administrasjonen har bedt DFSU å komme med forslag lotteriets formål og oversende dette 
til Skytterstyret for behandling på førstkommende styremøte. 
 
DFSU drøftet formålet i forrige møte og kom frem til at formålet bør knyttes til «feltmessige 
øvelser» for å stimulere til økt aktivitet. 
 
DFSU fattet følgende vedtak i sak 18/2015: 
DFSU anbefaler Skytterstyret å vedta «Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i regi av 
Det frivillige Skyttervesen.» som formål med Landslotteriet 2016. 
 
Administrasjonen foreslår å bruke forkortelsen DFS i formålet, som følge av at Det frivillige 
Skyttervesen står på framsida av loddet, mens formålet står med liten tekst på baksida 
sammen med andre premisser for lotteriet. 
  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Formålet til Landslotteriet 2016 skal være: 
 
«Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i DFS». 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 98/2015  Budsjettjustering 2015 

 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i 2015 som del av økonomistyringen.  
 
Det er god kontroll på utgiftssida, men det vil bli en svikt i inntekter sammenlignet med 
vedtatt budsjett. Dette gjelder markedsinntekter og finansinntekter, som samlet får en 
forventet svikt på ca. 550.000 kroner. Det ligger også an til å bli mindre overskudd på 
salgsvirksomheten enn budsjettert. Økte inntekter momskompensasjon med ca. kr. 300 000 
oppveier noe av inntektssvikten, men ikke alt.  
 
Administrasjonen mener det er viktig å gjøre det vi kan for å oppnå overskudd slik at 
egenkapitalen kan bygges opp igjen. Vi ser at det blir vanskelig å nå budsjettmålet på 
525.000 kroner, men ved å iverksette virkemiddel for utgiftsposter vil resultatet bedres.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst 
Regnskap 
31.8.2015 

Budsjett 
2015 

Justert 
budsjett 2015 

Endring 

INNTEKTER 
     

 
Tilskudd FD -28 745 000 -28 740 000 -28 745 000 -5 000 

 
Markedsinntekter -95 000 -600 000 -150 000 450 000 

 
Mva. kompensasjon 

 
-1 400 000 -1 700 000 -300 000 

 
Resultat finansposter -5 108 -250 000 -150 000 100 000 
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Resultat salg -148 114 -494 000 -394 000 100 000 

 
SUM ENDRING INNTEKTER (mindre inntekter) 

 
345 000 

UTGIFTER 
     ADM Refundert sykelønn -115 865 0 -140 000 -140 000 

 
Time/dagbetalt 146 318 30 000 165 000 135 000 

      PREMIER Landsskytterstevnet 359 070 300 000 360 000 60 000 

 
Nordisk mesterskap 8 895 25 000 10 000 -15 000 

 
Hedersbevisninger 77 861 60 000 75 000 15 000 

      ANLEGG Miljøpakken 1 164 224 5 500 000 5 200 000 -300 000 

 Bidrag til kjøp av banegrunn 0 400 000 350 000 -50 000 

KOMM Kommunikasjonsprosjektet 506 294 900 000 850 000 -50 000 

 
SUM ENDRING UTGIFTER (mindre utgifter) 

  
-345 000 

 
KONTROLLSUM       0 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 99/2015  Prøveskudd klasse rekrutt LS-felt 

 
Klasse rekrutt har etter 2012 skutt med kaliber .22. Dette er et kaliber som er meget utsatt 
for vind og som derfor krever gode ferdigheter i å skru i forhold til vindstyrken. Under de 
fleste konkurranser i regi av DFS får rekruttene prøveskudd som kan hjelpe de til å lese 
vinden i tillegg til at de ved de fleste stevner kan motta hjelp fra foreldre/foresatte eller 
andre på standplass.  

 
Feltfinalen under LS er et unntak fra dette. Denne finalen er uten prøveskudd i forkant og 
uten vindvimpler på arenaen. Dette gjør det svært utfordrende for rekruttene å bedømme 
vinden.  
 
Administrasjonen mener derfor at det bør innføres prøveskudd for rekruttene under 
feltfinalen på Landsskytterstevnet. Ved å innføre prøveskudd får rekruttene en mulighet til å 
prøve seg på vinden før de tellende skuddene. Forhåpentligvis vil dette redusere den bratte 
«læringskurven» og sørge for at de rekruttene som skyter finale på Landsskytterstevnet også 
lærer noe i finalesituasjonen.    
 
Noen vil argumentere mot forslaget og si at dette strider med feltskytingens særegenhet. 
Administrasjonen mener derimot at dette er riktig vei å gå siden det gjelder de yngste 
skytterne. Disse er fortsatt i en tidlig læringsprosess og vil kunne dra nytte av å «prøve og 
feil» før de tellende skuddene. 
 
DFSU fattet følgende vedtak i sak 15/2015: 
DFSU anbefaler Skytterstyret å innføre prøveskudd for rekrutt i feltfinalen under 
Landsskytterstevnet. Prøveskuddene anbefales gjennomført etter følgende mal: 

 Fritt antall prøveskudd på tre minutter. 
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I tillegg må vindvimplene være oppe under finaleskytingen for rekrutt. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Det innføres prøveskudd for rekrutt i feltfinalen under Landsskytterstevnet.  
Prøveskuddene gjennomføres med fritt antall prøveskudd på tre minutter. 
 
I tillegg skal vindvimplene være oppe under finaleskytingen for rekrutt. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 100/2015  Reglement for liggende skytestilling 

 
Administrasjonen har i tidligere møter forelagt skytterstyret en problemstilling knyttet til 
reglementet for liggende skytestilling. Spesielt Skytterboka pkt. 8.172, hvor det under punkt 
4 sies at «vinkelen mellom underarm og underlag skal være minst 30 grader». 
 
Problemstillingen med liggende skytestilling har blitt aktualisert ved at stadig flere 
spesialiserer seg på våre hurtigøvelser i Stang- og felthurtigskyting. Flere av skytterne 
utfordrer grensen for dagens regelverk i liggende skytestilling, spesielt regelen om 30 
graders vinkel.  
  
Administrasjonen la fra et notat som drøftet flere forhold ved regelverket for liggende 
skytestilling, og håndheving av regelverket.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre drøftet problemstillinger knyttet til liggende skytestilling i regelverkets 
punkt 8.172, samt forhold knyttet til myndighet i oppfølging av regelverket. Skytterstyret ga 
administrasjonen føringer til videre arbeid med saken. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 101/2015  Søknad om godkjenning av SIUS HS25/50 Hybridskive 

 
DFS har mottatt søknad fra El-Score på Åndalsnes om godkjenning av å bruke elektronisk 
skive 60 cm, SIUS HS25/50 på 100 meter (se vedlegg 1). I Skytterstyrets sak 79/2014 (se 
vedlegg 5) ble teknologien til hybridskiva SIUS HS25/50 godkjent for bruk i DFS-regi. Skiva 
har en teknologi som foretar måling av prosjektilet i en kombinasjon av en optisk leser 
(lasermåler) i skivens sentrum og en tradisjonell akustisk avlesing i ytre del av skiva. På grunn 
av skivas diameter ble den imidlertid ikke godkjent for bruk på 100 meter. 
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I og med at teknologien ble godkjent i sak 79/2014, ønsker El-Score en ny vurdering av 
skiven etter å ha gått nye runder med leverandøren. Svaret fra SIUS AG er at firmaets 
produksjonslinjer tilsier at det vil ta relativt langt tid før skiven i HS60 versjon kan være klar 
for produksjon, og at den uansett vil få en uforholdsmessig høy pris. SIUS AG finner det ikke 
tilrådelig å sette HS60 skiven i produksjon. 
 
El-Score har i tillegg tatt ut data fra skyting på skivene som viser oss at forholdet til 
størrelsen på ener-, toer- og treer-ring vil ha ubetydelige praktiske konsekvenser for 
skytteren om man tillater N60M tatt i bruk. 
 
Administrasjonens drøfting 
SIUS Ascor i Sveits har utviklet skiver med bruk av laser til elektronisk anvisning for skiver fra 
10-50 m. Skiven som det søkes om nå er en hybridskive som benytter kombinasjon av 
laserteknologi og tradisjonell akustisk avlesing.  
 
Da skiva var oppe til godkjenning sist ble den ikke godkjent som følge av at den ikke 
tilfredsstilte DFS sine gjeldende krav til skivestørrelse. Sius HS25/50 har en diameter på 50 
cm, noe som er 10 cm for lite i forhold til den vedtatte 60 cm skiva. En mulig løsning som ble 
skissert var å krympe de ytterste ringene for slik å kunne modifisere den til 60 cm.  
 
Norges Skytterstyre vedtok at alle skiver som er i bruk i DFS skal følge de allerede vedtatte 
bestemmelser. Spørsmålet blir nå om vi likevel skal godkjenne HS25/50.  
 
I første rekke kan en løsning som innebærer å kutte verdier eller gjøre dem forskjellige fra 60 
cm-skiva bidra til forvirring blant skytterne. En slik modifikasjon vil likevel etter all 
sannsynlighet ha liten betydning for skytteren, noe som også kommer tydelig frem i 
søknaden fra El-Score (se vedlegg 1). Et annet viktig poeng som taler imot innføringen av 
skiva til bruk på 100 meter er signalet det kan sende til andre skiveprodusenter. 
Skiveprodusentene skal i utgangspunktet forholde seg til de skivestørrelser som DFS har 
vedtatt i vår organisasjon og ikke omvendt. En godkjenning av denne skiven kan gjøre at man 
sender ut et signal til produsentene om at de ikke trenger å etterleve våre 
skivespesifikasjoner - men de må uansett få godkjent skivene før de selges.  
 
Når det er sagt mener administrasjonen at det er mye som tyder på at disse ulempene 
kommer til kort for de klare teknologiske fordelene med skiva.  
 
Administrasjonen vektlegger den tilnærma vedlikeholdsfrie teknologien og sikre presisjonen 
til den omsøkte skiva høyt. En innføring av denne skiva kan bidra til stabil presisjon i 
målingene av skuddverdi, minske kostnader ved vedlikehold, og bidra til viktig nyutvikling av 
skivemateriell. Det er et kjent tema at dagens akustiske skriveteknologi krever svært godt 
vedlikehold og oppfølgning for å opprettholde tilfredsstillende presisjon, spesielt for 
kaliber.22. Mangelfullt vedlikehold har ofte ført til at skyttere med kaliber.22, dvs. mange av 
våre yngste skyttere, har blitt utsatt for feilaktige resultater som følge av skivefeil. Med 
hybridteknologien til SIUS HS25/50 vil kravet til vedlikehold for å opprettholde skivens 
presisjons falle betraktelig, noe som igjen gjenspeiler seg i lavere vedlikeholdskostnader. 
Dette vil komme både skytterlaget og skytteren til gode. En innføring av denne skiven med 
dens teknologi vil dessuten kunne sette et press på andre skriverprodusenter til å følge med 
i utviklingen og forbedre sine produkter.  
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Administrasjonen viser igjen til Skytterstyrets vedtak i sak 79/2014, men vektlegger denne 
gang fordelene ved den nye skiveteknologien såpass høyt at de råder DFSU til å drøfte saken 
på nytt, og gi sin anbefaling til Norges Skytterstyre. 
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å komme med følgende innstilling til Skytterstyret: 
DFSU ga føringer for videre behandling av saken, som legges fram til realitetsbehandling på 
neste DFSU-møte.  
 
Vedtak sak 14/22 i DFSU 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å godkjenne SIUS HS25/50 modifisert 60 cm skive for 
100 meter til bruk i Det frivillige Skyttervesen. 
 
Tilleggskommentar: 
Etter at DFSU har drøftet saken har administrasjonen spurt leverandør El-Score om det vil 
være nødvendig med solskjerming av skivene pga. evt. funksjonsfeil i sterkt lys. El-Score 
v/Ottar Dalset har på dette svart at dette ikke er nødvendig på grunn av skivens 
konstruksjon.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Norges Skytterstyre godkjenner SIUS HS25/50 modifisert 60 cm skive for 100 meter til 
bruk i Det frivillige Skyttervesen. 
 
Forslag fra Oddbjørn Meland 
Saken utsettes til neste styremøte. Administrasjonen bes å innhente pris på tilsvarende skive 
i HS 60 (60 cm skive).  
 
Vedtak: 
Oddbjørn Melands forslag vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Skaug, Meland, Knutsen 
og Knudsen stemte for Melands forslag, mens Raabye, Gjerstad og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag.  
 
 
 

 Sak 102/2015  Revisjon av regelverk for sponsoravtaler 

 
Reglement for sponsoravtaler i DFS med tilhørende skytterlag framgår av Skytterboka 
kapittel 14. Generelt legger gjeldende regelverk til grunn å bevare DFS’ uavhengighet og at 
avtalene ikke kan inneholde bestemmelser som bryter med DFS’ alminnelige regelverk eller 
er egnet til å skade skyttersakens anseelse. Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen 
om å iverksette en gjennomgang av regelverket, som er fra rundt 1985 og således modent 
for en revisjon.  
 
Generelle prinsipp i dagens regelverk. 
Avtale om støtte kan bare inngås av Norges Skytterstyre, DFSU, DFS/SFU, skyttersamlag og 
skytterlag. Enkeltpersoner (medlemmer i DFS) kan ikke inngå personlige avtaler. Medlemmer 
kan heller ikke motta økonomisk støtte i noen form fra næringsliv/enkeltpersoner, det være 
seg direkte tilskudd, spesielle rabatter eller noen form for subsidiering.  
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Det er en grunnleggende forutsetning at avtaler som inngås skal komme alle medlemmer til 
gode, og det er definert hva støtten kan brukes til. Samtidig definerer gjeldende regelverk 
klart medlemmenes rettigheter, man kan eksempelvis ikke pålegge en enkeltperson å 
benytte utstyr påført reklame (unntak sentrale pool-avtaler).  
 
Skytterlagene skal oversende sponsoravtaler og regler for bruk av avtalene til 
skyttersamlaget for kontroll.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener dagens regelverk klart definerer hvem som kan inngå 
sponsoravtaler og hva avtalene kan omfatte. Det er ikke anledning å inngå personlige 
avtaler, alle avtaler skal gjøres via organisasjonsledd, og komme den samlede 
medlemsmasse til gode.  
 
Regelverket er ca. 30 år gammelt, og det har skjedd en stor utvikling i samarbeid mellom 
næringslivet og frivilligheten som gjør at det er tid for en gjennomgang av regelverket. Dette 
gjelder også begrepsbruk, som i enkelte tilfeller kan medføre usikkerhet om hvordan 
regelverket skal forstås.  
 
Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre i første omgang gir noen føringer for 
gjennomgang av sponsorreglementet.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for revisjon av regelverk for sponsoravtaler. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 103/2015 Søknad fra Sogn Indre skyttarsamlag om samlagsstevne på Skytingens Dag 

 
Sogn Indre skyttarsamlag har sendt sak om å fravike hovedterminlisten for 2016. 
Samlaget ønsker å arrangere samlagsmesterskap bane samme dag som er satt opp som 
tidspunkt for Skytingens Dag, søndag 5. juni 2016. Samlaget ønsker videre å benytte søndag 
14. august til Skytingens Dag.  
 
Sogn Indre skyttarsamlag har søker om å bytte dag som følge av at ingen av de oppsatte 
datoene for samlagsmesterskapet passer. Søknaden er hovedsakelig begrunnet med at de 
ønsker progresjon i arrangementene og utfordringer for arrangør den 13.-14. august. Å ha 
samlagsmesterskap når reinsjakta er i gang er i følge samlaget uaktuelt.  
 
Spørsmålet blir om søknaden skal innvilges med bakgrunn i tidligere praksis. Gudbrandsdal 
fikk innvilget søknad for 2011, ellers er det ikke registrert søknader om tilsvarende siste 
årene. Det synes således ikke å være noe generelt problem med å tilpasse seg avsatt dato for 
Skytingens Dag, så lenge det enkelte skytterlag står fritt til å arrangere på andre tidspunkt.  
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Med bakgrunn i tidligere innvilga søknad fra Gudbrandsdal skyttersamlag mener 
administrasjonen at Sogn Indre bør gis tillatelse til å arrangere samlagsmesterskap søndag 5. 
juni. Det anbefales samtidig å fastsette ny dato for Skytingens Dag i samsvar med samlagets 
søknad.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Sogn Indre skyttarsamlag gis tillatelse til å fravike fra hovedterminlisten for 2016.  
Samlaget gis i den forbindelse anledning til å benytte søndag 5. juni til samlags-
mesterskap i baneskyting. 

 
2. Sogn Indre skyttarsamlag gis anledning til å avholde Skytingens Dag 14. august 2016. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 104/2015  Avtale mellom Forsvaret og DFS om gjennomføring av LS 2021-2030 

 

Nåværende avtale mellom DFS og Forsvaret for støtte til Landsskytterstevnet går ut i 2020. 
Dagens avtale ble inngått i 2010. 

Administrasjonen mener det nå må startes en prosess for en forlenging av avtalen for 
perioden fra 2021 til 2030. Årsaken er at de som skal søke Landsskytterstevnet i 2021, skal få 
trygghet for at de er sikret støtte i henhold til en avtale med Forsvaret. Søknadsfristen for LS 
2021 er 1. februar 2017, og avtale for 2021-2030 bør være på plass i løpet av høsten 2016. 

Det er GIHV på vegne av Forsvarssjefen som i dag har ansvar for forvaltning av avtalen. For 
DFS er det avgjørende i forhold til LS at vi sikrer oss langsiktighet som gir forutsigbarhet for 
arrangørene av LS. 

I denne omgang vil administrasjonen ha skytterstyrets godkjenning til å starte prosessen 
med å forhandle fram en ny avtale mellom DFS og Forsvaret angående støtten til LS.  

   

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å kontakte Forsvaret og starte prosessen 
med ny avtale mellom Forsvaret og DFS om støtte til Landsskytterstevnet i perioden 2021-
2030.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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 Sak 105/2015  Fullmakt til å forhandle om nye lokaler til Skytterkontoret 

 
Skytterkontoret leier i dag lokaler med Vaktmesterkompaniet. Leieavtalen går ut 2017, og 
kan ikke sies opp før den tid. Bygget skal etter planen rives i 2018. I leieavtalen har utleier en 
klausul om at avtalen kan sies opp av leietaker med virkning inntil ett år før leieavtalens 
utløp, forutsatt at oppsigelsen er sendt oss minst 6 måneder før nytt opphørstidspunkt.  
 
I forkant av styremøtet fikk generalsekretæren opplyst at Skytterkontoret må være 
ute av lokalene senest 1. juli 2017. Flytting må således skje våren 2017.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonen får fullmakt til å forhandle om ny leieavtale for Skytterkontoret 
innenfor dagens økonomiske ramme for husleiekostnader.  

2. Norges Skytterstyre skal godkjenne ny leieavtale. 
 
Forslag fra Bernt Brovold: 
1. Administrasjonen får fullmakt til å forhandle om ny leieavtale for Skytterkontoret 

innenfor, om mulig lavere, dagens økonomiske ramme for husleiekostnader.  
2. Nye kontorlokaler skal ligge på aksen Oslo-Gardermoen.  
3. Norges Skytterstyre skal godkjenne ny leieavtale. 
 
Vedtak: 
Bernt Brovolds forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 106/2015  Retningslinjer og regler for Norgescup Stang- og felthurtigskyting 

 
Det er utarbeidet retningslinjer og regler for Norgescup Stang og felthurtig, på lik linje med 
norgescup bane. Dette blir da ett vedlegg i Skytterboka (3 B). 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ønsker i stor grad å videreføre Norgescupen slik prøveordningen har vært 
de to siste årene.  
 
Dette tilsier at 4 av 6 stevner teller sammenlagt. I tillegg arrangeres det ett 7. stevne under 
Landsskytterstevnet der de 16 beste i hver øvelse vil få en mulighet for ytterligere å forbedre 
tiden sin. En slik avslutning på NC vil gi en sosial ramme og gode muligheter for media 
dekning. 
 
Det er foreslått likt innskudd på kr. 150 for hver øvelse, inkludert deltakeravgift til DFS 
sentralt, på lik linje med NC bane (gjeldende sats for deltakeravgift til DFS sentralt er kr. 50). 
Dette er noe forskjellig fra NC bane hvor innskuddet følger samlagets bestemmelser. 
Administrasjonen mener det er mest riktig med ett fast innskudd. Etter det administrasjonen 
kjenner til er heller ikke innskudd for Stang/felthurtig fastsatt av samlagene i like stor grad 
som bane/felt/innendørs.  
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Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Retningslinjer for Norgescup Stang og felthurtig godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 107/2015  Framtidig løsning for strøm til skyttercamp LS 

 
De siste årene har utgiftene til strømforsyning på skyttercampen skutt i været. Fra 400 kr. i 
2010 til 1.700 kr. i 2015. Prisene er de siste årene regulert etter arrangørens dokumenterte 
utgifter, og går ca. i 0. Det er spesielt ny forskrift om midlertidige installasjoner av strøm som 
har forårsaket den store økninga i strømpris på campen. Arrangørene må leie godkjent 
utstyr og tjenester fra eksterne leverandører.   
 
Tidligere styremedlem Olav Johan Lystad har i samråd med Skytterkontoret innhentet et 
konsept for kjøp av strømanlegg til LS-campen fra Traffic Solutions. Tanken her er at DFS 
sentralt kjøper inn utstyr, som leies ut til framtidige arrangører av LS. Dette blir et midlertidig 
anlegg som leveres iht. myndighetenes krav, og kan monteres av lokale installatører. 
Anlegget er planlagt med moduler, som kan fordeles på en eller inntil tre camper.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har sett nærmere på kostnader knyttet til frakt, oppbevaring og 
vedlikehold. Teknisk har vi ikke kompetanse til en nærmere vurdering av løsningen utover 
skissen fra Traffic Solutions.  
 
Hensikten med en slik investering må være at kostnadene med strøm på LS-campen blir 
betydelig lavere enn i dag. Sammenligningen vil da være kostnader med innkjøp, vedlikehold 
og forvaltning av utstyret mot dagens kjente leiekostnader av tilsvarende utstyr. Kostnader 
med provisorisk strømforsyning til campen må uansett ordnes av arrangør.  
 
Hvis vi regner en samlet investering inkludert container på 2,5 mill. kr. eks. mva., og antar at 
investeringen avskrives på 10 år gir dette en årlig kostnad på ca. 250.000 eks. mva. I tillegg 
kommer årlige kostnader med vedlikehold, frakt, lagring og kapitalkostnader, anslagvis kr. 
250.000 per år som gir en årlig kostnad på 500.000 eks. mva. I tillegg bør vi regne en viss 
administrativ kostnad med forvaltning, eks. 50.000, slik at kostnad ved utleie til arrangør blir 
ca. 550.000 eks. mva. I utgangspunktet bør man regne en noe høyere leie de første fem 
årene, og heller trappe leien ned etter hvert.  
 

Dette enkle regnestykket viser at det ligger et betydelig potensiale i en slik investering. Gitt 
en kostnadsbesparelse for strøm på 550’ + mva. blir strømavgiften ca. 600-700 kr. lavere enn 
i dag. Dette forutsetter at framtidige arrangører benytter løsningen, og må ved framtidige 
tildelinger av LS legges inn i tildelingsbrevet. Administrasjonen har kontaktet de fire neste 
arrangørene, og tre av disse er veldig interessert i det skisserte opplegget. Stjørdal tenker i 
utgangspunktet en mer permanent løsning, uten at dette er endelig avklart.  
 

Etter administrasjonens syn er den største utfordringen å finansiere innkjøpet. Med dagens 
egenkapital må finansiering skje gjennom et låneopptak, og tilbudet fra vår faste 
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bankforbindelse gjenspeiler at de ser på innkjøpet som en risikoinvestering. Å ha et 
alternativ med leieavtale, som er konkurranseutsatt gjennom en anbudsrunde, kan være en 
aktuell løsning.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonen lyser ut uforpliktende anbud på kjøp av strømskap og kabler til 
skyttercampen, med leie som alternativ. Det tas forbehold om finansiering.  
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 108/2015  Langtidsplan 2016-2020: SWOT-analyse av DFS 

 
Norges Skytterstyre gjennomførte en såkalt SWOT-analyse som grunnlag for oppstart av 
arbeidet med ny Langtidsplan 2016-2020. SWOT-analyse er en analyse som kan brukes ved 
strategisk planlegging eller kartlegging av organisasjons sterke og svake sider, samt 
identifisering av eventuelle utfordringer og muligheter som kan påvirke utviklingen 
framover. Forkortelsen SWOT representerer forbokstaven i de engelske ordene strengths 
(styrker), weaknesses (svakheter), opportunities (muligheter) og threats (trusler). 
 
Etter en analyse av dagens situasjon i DFS, sammenlignet styret resultatene med tilsvarende 
analyse gjort vinteren 2012. Analysen legges til grunn for videre planarbeid.  
 
Styret gikk også gjennom rammeverk for ny langtidsplan. Styret legger til grunn den nye 
formålsparagrafen til DFS, selv om den ikke er formelt godkjent av Stortinget. 
 
Videre framdrift: 

Desember 2015: Gjennomgang av rammeverk til ny langtidsplan i styret. 
 Frist for høringsinnspill fra skyttersamlagene. 
 
Februar 2016: Administrasjonen legger fram første utkast til ny langtidsplan, der 
 samlagenes innspill gjennomgås. På dette styremøtet deltar vara-
 medlemmene, og det blir satt av tid til en grundig gjennomgang av  
 planutkastet. 
 
Mars/april 2016: Formell behandling av langtidsplanen.    
 
29. juli 2016: Skyttertingets behandling. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre behandling av ny langtidsplan.  
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 Sak 109/2015  Stiftelse av nytt selskap: Landsskytterstevnet AS 

 
Norges Skytterstyre registrerer Landsskytterstevnet AS som eget selskap. Selskapets 
virksomhet er å sikre Det frivillige Skyttervesen rettighetene til navnet Landsskytterstevnet. 
Selskapet kan også involvere seg i annen virksomhet som bidrar til å realisere formålet til Det 
frivillige Skyttervesen.   
 
Vedtak: 
1. Landsskytterstevnet AS registreres som eget selskap, med en aksjekapital på kr. 30 000. 
2. Generalsekretær Jarle Tvinnereim oppnevnes som styreleder for selskapet 
 
 
 

Sak 110/2015  B-sak - Samarbeidsavtale om forsikring 

 
Vedtak ført i B-protokoll 
 
 

Sak 111/2015  B-sak – Anbud premier til Landsskytterstevnet 

 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 

Meldingssaker 
 
41. Status LS 2016 Målselv 
42. Status LS 2017 Førde 
43. Evaluering Norgescup bane 2015  
44. Rapport LS 2015 Lesja – Skyteteknisk støtte   
45. Rapport LS 2015 Lesja – Resultatservice   
46. Rapport LS 2015 Lesja – Salgsavdeling   
47. Rapport fra HV-05 – LS 2015 Lesja 
48. Rapport fra Forsvaret – LS 2015 Lesja 
49. Røykfritt på LS-arenaen (innspill fra DFSU) 
50. DFS kursplan 2016 
51. Statusrapport kommunikasjonsprosjektet  
52. Utkast brev til FD vedrørende elektronisk målmateriell til feltskyting – for tilbakemelding 
53. Frifond 2015 – rapport 
54. Status LS 2019 Evje 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
 

PROTOKOLL 4.- 5. DESEMBER KIEL-FERGEN 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 
Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kjell 
Strand Hovland og GIHV Tor Rune Raabye (Raabye var 
tilstede i sak 112 – 115, 120, 124, 125 og 130)   

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik  

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 

 Sak 112/2015  Godkjenning av protokoll fra styremøte i november 2015 
 
Protokollen for styremøte 1. og 2. november 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 113/2015  Skyteboka Landsskytterstevnet 2016 
 
Arrangørene i Målselv har søkt om godkjenning av pris på Skyteboka for 
Landsskytterstevnet 2016.  Arrangøren har bedt om utsettelse på søknad om sats for 
campingavgift til 1. februar 2016, da det per i dag ikke finnes noen oversikt på strømpris. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for Skyteboka 2016: 
  
    KL. 1-5, Å, AG3/HK 416, V55-65-73  Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 560  (ikke AG3/HK 416)   kr. 385 
Innskudd DFS   kr. 250  (ikke AG3/HK 416)   kr. 120 
Premieinnskudd bane  kr. 200      kr. 200 
Premieinnskudd felt  kr. 205      kr. 205 
Premieinnskudd Stang kr. 105      kr. (105) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr. 105      kr. (105) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25      kr.   25  
Sum skytebok   kr. 1450     kr. 935  (1145) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 810       kr. 505 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 640      kr. 430  (640) Jr. 
 
Deltakermerket inngår i arrangementsavgiften. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS 
(sak 27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av 
LS 2015 for deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra Skytterkontoret til skytterlagene som 
et ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med 
trofeoversikt. Arrangøren skal gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på 
arena til skyttere og publikum. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 
300 000 som delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen og 10 kroner per påmeldte 
deltaker til utgifter for trykking av deltakeravis.  Arrangøren gis for dette rett til å profilere 
sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS. 
 
Kompensasjon per gavepremie fra DFS til arrangør:      kr. 80 
Kompensasjon fra arrangør til DFS for ikke innløste skytebøker:  Senior/Veteran kr. 85 
         Rekruttklassene kr. 50  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



 Sak 114/2015  Retningslinjer for tobakksbruk på Landsskytterstevnet 
 
I etterkant av Landsskytterstevnet 2015 mottok administrasjonen en henvendelse angående 
røyking på LS-arenaen. I henvendelsen ble det blant annet vist til at alle barn har rett til et 
røykfritt miljø. På bakgrunn av dette ble denne saken ansett som såpass viktig at 
administrasjonen har gått videre med den. 
 
Administrasjonens drøfting 
Etter årets LS ble administrasjonen gjort oppmerksom på «Lov om vern mot tobakksskader 
(tobakksskadeloven)»: «§ 28.Vern av barn mot passiv røyking» (se vedlegg). Denne loven 
fastslår at alle barn og unge i Norge har en lovbestemt rett til et røykfritt miljø. Loven er slik 
at det er den som er ansvarlig for barn som skal sørge for at denne retten blir oppfylt. 
Bestemmelsen håndheves ikke med straff, og det innføres heller ikke noe eget tilsynsapparat 
for å håndheve den. Helsedirektoratet sier at bestemmelsen er en såkalt normativ 
bestemmelse som først og fremst skal bidra til å endre holdninger og adferd. På bakgrunn av 
dette bør Det frivillige Skyttervesen stå frem som en rollemodell for en sunn holdning og 
adferd i forhold til røyking. Derfor bør det innføres restriksjoner mot røyking på 
Landsskytterstevnet fra og med 2016.  
 
Det er verdt å påpeke at tobakksskadeloven per dags dato ikke omfatter Landsskytterstevnet 
(LS) eller lignede arrangementer. Det frivillige Skyttervesen (DFS) må derfor ha egne 
retningslinjer for dette. 
 
Effekten av røyking er allment kjent og DFS er ikke tjent med at barn og unge eksponeres for 
dette under et arrangement i vår regi. Voksne på LS bør stå frem som rollemodeller for de 
yngste. Dette er viktig når det kommer til håndtering av våpen og ammunisjon, og 
administrasjonen mener at røyking ikke skal være et unntak. 
 
Det er eksempler på andre store arrangementer som har gjort liknende tiltak for å sikre et 
røykfritt miljø for barn og unge. Norway Cup, som er verdens største fotballturnering for 
barn og unge, innførte i 2014 totalforbud mot tobakk (røyk og snus) og musikkfestivalen 
Miniøya i Oslo gjorde det samme i 2015. Felles for de begge er at de i årene før totalforbudet 
hadde definert røykfrie områder og røykeplasser. Det er ingen grunn til at ikke LS også kan 
innføre lignende ordninger. 
 
Administrasjonen mener det vil være hensiktsmessig å starte med retningslinjer som kun 
gjelder røyking og ikke all tobakk (snus, tyggetobakk osv.) Både Miniøya og Norway Cup 
startet med en slik restriksjon før de gikk over til et totalforbud mot tobakk. En slik gradvis 
innføring vil gjøre det mulig å innhente erfaringer i forhold til kontroll og håndheving som 
kan komme til nytte ved evt. retningslinjer som gjelder all tobakksbruk senere.  
 
DFSU råder Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Retningslinjer for tobakksbruk på Landsskytterstevnet: 
DFSU råder Norges Skytterstyre å kreve at LS-arrangøren definerer tobakkfrie (røyk, snus, 
tyggetobakk ol.) områder under Landsskytterstevnet etter følgende mal:  

• LS-arenaen (definert som publikumsområde)  
• Handlegaten  



• Hele finfelt-løypa  
• Stang- og felthurtigarenaen  
• Hele grovfelt-løypa  

  
Arrangøren må oppsette lovlige røykeområder, men disse bør være godt avskilt fra 
områder i nærheten av større folkemengder. Det må være en oppsatt røykeplass i 
forbindelse med pauseplass i både grov- og finfeltløypa.  
 
Tiltaket må understøttes av en tobakkfri-kampanje i forkant av og under stevnet i form av 
plakater på aktuelle steder, annonse i deltakeravisen, annonse i Norsk Skyttertidende i 
forkant, løpeseddel i deltakerpose og annonse på storskjermen.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende retningslinjer for røykfrie områder på Landsskytterstevnet vedtas: 
 
LS-arrangøren definerer røykfrie områder under Landsskytterstevnet etter følgende mal: 

• LS-arenaen (definert som publikumsområde) 
• Handlegaten 
• Fin- og grovfelt-løypa 
• Stang- og felthurtigarenaen 

 
Arrangøren må ordne lovlige røykeområder, men disse bør være godt avskilt fra områder i 
nærheten av større folkemengder. Det må være en oppsatt røykeplass i forbindelse med 
pauseplass i både grov- og finfeltløypa 
 
Tiltaket må understøttes av en røykfri-kampanje i forkant av og under stevnet i form av 
plakater på aktuelle steder, annonse i deltakeravisen, annonse i Norsk Skyttertidende i 
forkant, løpeseddel i deltakerpose og annonse på storskjermen.  
 
Kjell Strand Hovland foreslo følgende forslag i tråd med DFSU sin anbefaling: 
Følgende retningslinjer for tobakksbruk på Landsskytterstevnet vedtas:  

• LS-arenaen (definert som publikumsområde)  
• Handlegaten  
• Hele finfelt-løypa  
• Stang- og felthurtigarenaen  
• Hele grovfelt-løypa  

  
Arrangøren må oppsette lovlige røykeområder, men disse bør være godt avskilt fra 
områder i nærheten av større folkemengder. Det må være en oppsatt røykeplass i 
forbindelse med pauseplass i både grov- og finfeltløypa.  
 
Tiltaket må understøttes av en tobakkfri-kampanje i forkant av og under stevnet i form av 
plakater på aktuelle steder, annonse i deltakeravisen, annonse i Norsk Skyttertidende i 
forkant, løpeseddel i deltakerpose og annonse på storskjermen.   
 
Vedtak: 
Hovland sitt forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 115/2015  Tidsplan Landsskytterstevnet 2016 
 
Administrasjonen la i forrige møte fram første utkast til tidsplan for LS 2016. Etter 
bearbeiding og innspill fra Skytterstyret og DFSU legges nå den endelige versjonen fram for 
godkjenning.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens framlagte tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2016 vedtas 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 116/2015  Kongelagsskyting 
 
I forhold til sak 115 angående tidsplan LS 2016, hvor det legges opp til at kongelaget skal 
gjennomføres direkte med livesending på NRK, er det nødvendig å gjøre noen grep for å 
korte ned på gjennomføringstiden på kongelaget. Grepene som foreslås vil også slik 
administrasjonen ser det bidra til en bedre opplevelse for publikum på LS-arenaen, uten at 
det går på bekostning av den sportslige gjennomføringen. 
 
I saken tar administrasjonen opp tre sportslige forhold som ønskes endret. Først et system 
som sikrer at kongelaget alltid består av 15 personer. Videre det å begrense 
prøveskuddtiden fra 3 til 2 minutter. Til sist å minske sannsynligheten for omskyting, ved at 
det også i kongelaget som alle andre stevner skal benyttes innertierrangering på 
finaleomgangen.   
 
Administrasjonens drøfting: 
Det at NRK ønsker å sende kongelaget i beste sendetid på direkten er svært gledelig for DFS. 
Det viser at de vil fortsatt satse på Landsskytterstevnet, og gjøre sendingen mer interessant. 
Seertallene på kveldstid er mye høyere enn dag/ettermiddag, og administrasjonen mener 
således at en direktesending vil være positiv. Sportssendinger som ikke er direkte på TV gir 
også færre seere når mange gjør seg kjent med resultatet på forhånd.   
 
Å sende direkte medfører imidlertid noen utfordringer som gjør at regien på 
gjennomføringen må være enda strammere enn hva den har vært. Samtidig kreves det at vi 
sparer inn noe tid i forhold til tidligere. En gjennomføring av dagens kongelag med tre puljer 
på fem skyttere, medfører at det tar ca. 1 time og 30 minutter fra start til slutt (uten 
omskyting). Den sendeflaten NRK har til disposisjon er beregnet fra 19.30 til 20.54. Det vil si 
at tiden må ned ca. 6 minutter, og det uten omskyting.   
 
For publikumsopplevelsen på arenaen er det også viktig at gjennomføringen går hurtigst 
mulig. Uavhengig av om kongelaget er direkte eller som i dag, er det derfor en forbedring at 
kongelaget foregår hurtigere. Begrenset prøveskuddtid og det å minske sannsynlighet for 
omskyting bidrar i så måte til en bedre opplevelse for seere og publikum på LS-arenaen.         
 



15 personer i kongelaget (Regelverkets 11.225 punkt 2) 
Det første grepet som administrasjonen mener bør tas, er å sikre at kongelaget kun består av 
15 personer. Det vil si at det må være et system som gjør at når 15. plassen er helt lik 
mellom to eller flere personer, så kan vi ikke gjøre som tidligere med å ta alle med. Selv i år 
på Lesja ga det utfordringer at kongelaget ble på 16 personer i forhold til et stramt 
tidsskjema, hvor planlagte innslag på NRK måtte kuttes. Når kongelaget blir på flere enn 15 
personer blir også utvilsomt opplevelsen på arenaen dårligere, når gjennomføringen blir 
lengre. 
 
Administrasjonen vil foreslå at det blir et enkelt system for å skille på 15. plassen ved å 
benytte såkalt «shoot off», altså en omskyting med finaleomgang mellom de det gjelder. 
Alternativet er å innføre flere rangeringsregler, men det synes enklest å ha en omskyting 
som kun teller for deltakelsen i kongelaget.     
 
Prøveskudd på 2 minutter  
For å spare tre minutter i gjennomføringstid når kongelaget skal foregå direkte i 2016, mener 
administrasjonen at det er et enkelt grep å kutte ett minutt i prøveskuddtiden. Dette må da 
gjelde alle skyttere i klasse 3 – 5 på Landsskytterstevnet i 2016. Dette skulle være et grep 
som ikke går ut over den sportslige gjennomføringen. Gjennomføringen for en pulje på fem 
blir da at det skytes felles prøveskudd i ett minutt først, og senere får den enkelte skytter ett 
nytt minutt prøveskuddtid rett i forkant av egen skyting.   
 
Her er vi også inne på en sak hvor det burde vært sett på prøveskuddtid generelt, men i 
denne omgang vil administrasjonen holde seg til et forslag som kun gjelder finaleomgangen 
på Landsskytterstevnet for klasse 3 – 5 i Målselv 2016. 
 
Rangering med innertierregel i kongelaget (Regelverkets 10.413)   
For å minske sannsynlighet for omskyting på kongelaget, vil administrasjonen foreslå at 
innertierregelen blir benyttet på finaleomgangen. Dette altså slik det gjøres på alle andre 
stevner unntatt for dagens kåring av Skytterkonge/-dronning/-prinsesse/-prins.  
 
Med å benytte dagens ordning med direktesending, vil sannsynligheten være stor for at 
omskytingen ikke kommer med på sendingen på NRK1. Et like viktig argument er det at det 
begynner å bli svært seint på arenaen når klokken begynner å bli over klokken 21, og for 
publikum og premieutdelingene etterpå vil dette bli svært sent.  
 
Vi har også sett utfordringer med at det har blitt omskyting med mange personer på lik 
poengsum. I 2013 var det ikke godt verken for skyttere, publikum eller NRK å følge med i 
omskytingen med 9 skyttere. Årets omskyting med 3 personer var grei, men samtidig var det 
ikke lett å følge med på utfallet når alle skjøt samtidig på åpen skjerm.  
 
Det sportslige motargumentet mot å gå på innertierrangering er at forholdene kan variere 
mellom skytterne når de skyter en og en. Administrasjonen mener imidlertid at når det 
skytes på åpen skjerm har skytterne god anledning til å følge med på vinden underveis i 
serien, og mener således at det vil være forsvarlig å gjøre en slik tilpasning.   
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre vedtar at regelverkets 11.225 punkt 2, angående antall skyttere i 

kongelaget, endres slik at det skal foretas omskyting om deltakelse i kongelaget om 2 
eller flere skyttere deler 15.plassen med lik rangering. Omskytingen skal 
gjennomføres med finaleomgang på 75 sekunder.  

 
2. Norges Skytterstyre vedtar at prøveskuddtiden på finaleomgangen i baneskyting for 

klasse 3.- 5. på Landsskytterstevnet i 2016 blir 2 minutter.   
 

3. Norges Skytterstyre vedtar at regelverkets punkt 10.413 fjernes, slik at rangering for 
mesterskap for å kåre Skytterkonge/Dronning/Skytterprinsesse/Skytterprins blir som 
for øvrige stevner med finaler til slutt.    

 
Kjell Strand Hovland foreslo følgende til nytt punkt 2: 
Norges Skytterstyre vedtar at prøveskuddtiden på finaleomgangen i baneskyting for klasse 3-
5 på Landsskytterstevnet blir 1 minutt.  
 
Oddbjørn Meland foreslo følgende til punkt 3: 
Regelverkets punkt 10.413 angående rangering av baneskyting 3-5 opprettholdes. 
 
Vedtak: 

1. Administrasjonens forslag til angående regelverkets 11.225 punkt 2 enstemmig 
vedtatt 

2. Kjell Strand Hovland sitt forslag angående prøveskuddtid på baneskyting for 
finaleomgang på Landsskytterstevnet enstemmig vedtatt. 

3. Administrasjonens forslag angående fjerning av regelverkets punkt 10.413 vedtatt 
med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Gjerstad, Knutsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Meland og T. Knudsen stemte for Meland sitt 
forslag.      

 
 
 

 Sak 117/2015  Reglement for liggende skytestilling 
 
På bakgrunn av føringer gitt av Norges Skytterstyre i sak 100/2015, la administrasjonen fram 
en saksutredning angående regelverk for liggende skytestilling. Spesielt ble forholdet til 
skytterbokas 8.172, hvor det under punkt 4 sies at vinkelen mellom underarm og underlag 
skal være minst 30 grader, drøftet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens regelverk om liggende skytestilling opprettholdes. Norges Skytterstyre ber DFSU å se 
på om det er forhold ved dagens regelverk for skytestillinger som bør tillempes. 

 
 
 
 



Bernt Brovold foreslo følgende: 
Dagens regelverk for liggende skytestilling opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Brovold sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 118/2015  Reglement for standplassleder 
 
Gudbrandsdal skyttersamlag har fremmet følgende tre forslag til endringer i regelverket (fritt 
gjengitt):  

1) Forslag om endring av skytetider.  Forslaget er oversendt Sotnakk-utvalget til videre 
utredning og vurdering. Denne del av forslaget drøftes ikke i denne utredning.   

2) Innføre en regelendring som bidrar til mer enhetlig praksis og bedre opplevelser for 
de yngste skytterne ved at på åpne stevner kan foreldre oppholde seg på standplass 
for å hjelpe skyttere i klasse Rekrutt og Aspirant. Under prøveserie, og etter endte 
serier kan skyttere få hjelp og veiledning. Alle som oppholder seg på standplass skal 
forholde seg i ro og ikke forstyrre andre skyttere.  

3) For å unngå ulik praksis mellom våpentyper endres reglene for visitasjon av kaliber 
.22 våpen og til luftvåpen til generelt at sluttstykket skal være i bakre posisjon.  

 

Administrasjonens drøfting 
Foresattes adgang til å oppholde seg på standplass 
Forslaget fra Gudbrandsdal skyttersamlag tolkes slik at det skal være en rett for en foresatt 
til skyttere i klasse Aspirant og klasse Rekrutt til å oppholde seg på standplass når deres 
respektive skyter. Dette slik at skytteren har en «trygghetsperson» i nærheten, som også kan 
hjelpe til med klargjøring før skyting starter, og som kan gi råd om justering at siktet etc.  

I dag er det standplassleder som har myndighet til å avgjøre om foresatte gis anledning til å 
oppholde seg på standplass eller ikke. De fleste moderne baner er såpass romslige at det er 
muligheter for dette bak på standplass uten å forstyrrer verken skytterne eller skyteledelsen. 
Samtidig finnes det også baner som ikke er egnet for dette, noe som særlig gjelder for 
enkelte 15m baner. Det kan derfor medføre utfordringer å innføre en regel som gir en slik 
absolutt rettighet. 
 
Forslagsstillerens argumentasjon er særdeles reell. Derfor bør det i de tilfeller det er praktisk 
mulig gis bedre anledning for foresatte til å oppholde seg på standplass sammen med de 
minst erfarne skytterne. DFSU er ikke forelagt dette forslaget konkret, men har gjennom en 
egen drøfting vedtatt å foreslå at en foresatt skal gis anledning til å oppholde seg på 
standplass når klasse Rekrutt skyter sin baneskyting på Landsskytterstevnet. Slik sett er 
Gudbrandsdal skyttersamlag sitt forslag tuftet på de samme intensjoner som DFSU har lagt 
til grunn.   
 
Konklusjon: Foresattes rett til å være med de yngste skytterne inn på standplass styrkes, 
men at forskjeller i baner gjør at dette ikke kan være en helt absolutt regel.  
 



Visitasjon av kaliber .22 våpen 
Gudbrandsdal skyttersamlag påpeker at regelverket for visitasjon av våpen kan oppfattes å 
være tvetydig, noe som kan gi ulik praksis rundt omkring. Saken gjelder spesifikt Sauer 200 
STR der det i regelverket er beskrevet at sluttstykket skal tas ut av låskassen ved visitasjon. 
Senere i samme avsnitt som omhandler blant annet kaliber .22 våpen står det at for de 
våpen hvor kammeret er lett synlig er det tilstrekkelig med sluttstykket i bakre stilling ved 
visitasjon. På kaliber .22 Sauer er kammeret godt synlig uten at sluttstykket må tas ut. Det er 
derfor relevant med en konkretisering av dette regelverk slik at det blir entydig.  
 
En del av de yngste og minst erfarne skytterne «trøbler» med å ta ut sluttstykket, og mang 
en gang har sluttstykket, og noen ganger våpenet gått i bakken under denne operasjonen. 
Slik sett vil en generell regel om sluttstykket i bakre stilling gi en enklere rutine for 
klargjøring til visitasjon av kaliber .22 Sauer. Dermed vil det være en like regler for Sauer 
sammenliknet med rekruttrifler og skiskyttergevær, som er de våpentyper som i all hovedsak 
benyttes i de aktuelle klasser. Å innføre en absolutt regel om at alle våpen skal visiteres med 
sluttstykket tatt ut er ikke relevant ettersom det finnes godkjente våpentyper som krever en 
viss demontering for å ta ut sluttstykket.  
 
Når det gjelder Sauer 200 STR er det å regne som et enhetsvåpen i DFS. Om man har 
forskjellige regler for visitasjon av det samme våpenet ved at det er kaliberavhengig er ikke 
logisk. Sett i en opplæringssammenheng er det fordeler ved å lære seg riktige rutiner fra 
starten av, slik at det blir minst mulig behov for endringer underveis. Sauer er i denne 
sammenheng et livsløpsvåpen for DFS skyttere, og slik sett bør rutinene for dette våpenet 
være innlært før man går til det større kaliber.  
 
Konklusjon: Sauer er DFS sitt absolutte enhetsvåpen. Derfor bør visitasjonsreglene for dette 
våpenet være ensartet, og ikke kaliberavhengig. En presisering av dette gjøres i regelverket.  
  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Tillegg til Skytterboka pkt. 8.131 Standplassleders kompetanse og myndighet 
Nytt avsnitt 4:  

Én foresatt for skyttere i klasse Aspirant og klasse Rekrutt skal så langt som mulig gis 
anledning til å oppholde seg på standplass om de ønsker. Arrangøren avgjør dette i forkant 
av konkurransen slik at alle behandles likt. Under prøveserier og mellom serier kan foresatt 
bistå med veiledning. Under serier skal foresatte forholde seg i ro bak på standplass slik at de 
ikke forstyrrer skytterne eller skyteledelsen. Standplassleder har myndighet til å bortvise 
foresatte som ikke etterkommer standplassleders pålegg.  

Nåværende avsnitt 4 blir avsnitt 5, osv.  

Endring av tekst i Skytterboka pkt. 8.126 Visitasjon av våpen 
(…) Kal. .22-våpen og luftvåpen: Sauer og Mauser i kaliber .22 følger de generelle 
visitasjonsregler for disse våpen. For øvrige våpen, der hvor kammer er lett synlig, skal 
sluttstykket være i bakre/åpen stilling. Ellers som Sauer.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 119/2015  Reglement for brudd på oppsatte regler (Skytterbokas 8.118) 
 
Skytterkontoret har enkelte forespørsler om hendelser på standplass som forårsaker at 
skyteledelsen har vist bort skyttere. Som en oppfølging av dette har vi fått spørsmål om pkt. 
8.118 i Skytterboka er tilstrekkelig hjemmelsgrunnlag for å nekte medlemskap i skytterlaget.  
 
8.118 Brudd på oppsatte regler 
De som bryter de oppsatte regler, kan av vedkommende styre eller stevneledelse vises bort 
fra skyteplassen. Gjentar det seg, eller bruddet er graverende, kan vedkommende bli nektet 
å være medlem for et bestemt tidsrom eller for alltid. 
 
Administrasjonens drøfting 
Kapittel 8 handler om skytereglement, herav reglement på standplass. Det er greit at dette 
reglementet inneholder hjemmel for å bortvise folk fra standplass. Men regler om 
midlertidig eller varig utestengelse bør bare stå i kapittel 15.  

Administrasjonen foreslår å endre pkt. 8.118 slik at reglen omfatter bortvising fra standplass, 
og for øvrig vise til straffebestemmelser i kapittel 15.  
 
Administrasjonen ser også at dette punktet burde stått under sikkerhet eller 
standplassledelse, men dette bør tas ved en større gjennomgang av hele kapittel 8.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Pkt. 8.118 endres til følgende: 
De som bryter de oppsatte regler, kan av standplassleder eller stevneledelsen vises bort fra 
standplassen. For øvrig vises det til straffebestemmelser i kapittel 15.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 120/2015  Budsjett for Det frivillige Skyttervesen 2016 
 
Budsjettforslaget er vist sammenlignet med tilsvarende budsjettall for 2015.  Det er vist 
hvorvidt utgiftene er tenkt finansiert av tilskudd eller andre inntekter.  Fremlagte 
budsjettforslag er resultatet av drøftingene i forrige møte i Norges Skytterstyre samt 
endringer i forutsetningen for budsjettet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2016 for DFS: 

          INNTEKTER Post Budsjett 
 

Inntekter fra 
 

Budsjett 

  
2016 

 
Tilskudd FD 

Andre 
tilskudd 

Egne 
midler Sum 

 
2015 

Tilskudd fra FD 
 

29 265 000 
 

29 265 000     29 265 000 
 

28 740 000 
Markedsinntekter 

 
600 000 

 
    600 000 600 000 

 
600 000 

Omsetning salgsavdelingen 10 25 500 000 
 

    25 500 000 25 500 000 
 

25 500 000 
Omsetning Norsk Skyttertidende 11 2 300 000 

 
    2 300 000 2 300 000 

 
2 320 000 

Kontingent fra skytterlagene 12 2 243 000 
 

    2 243 000 2 243 000 
 

2 175 000 
Momskompensasjon 

 
1 700 000 

 
    1 700 000 1 700 000 

 
1 400 000 

Arrangementsavgifter 
 

1 243 000 
 

    1 243 000 1 243 000 
 

1 470 000 
Landslotteriet 2016 14 1 550 000 

 
    1 550 000 1 550 000 

  Resultat finansposter 
 

100 000 
 

    100 000 100 000 
 

250 000 
Andre inntekter (Frifond) 

 
300 000 

 
    300 000 300 000 

 
300 000 

SUM INNTEKTER   64 801 000   29 265 000 0 35 536 000 64 801 000   62 755 000 

          
  

Budsjett 
 

Dekkes av 
 

Budsjett 

 
Post 2016 

 
Tilskudd FD 

Andre 
tilskudd 

Egne 
midler Sum 

 
2015 

Administrasjon: 1 
  

        
  Lønnskostnader 

 
3 321 000 

 
3 291 000 0 30 000 3 321 000 

 
3 443 000 

Kontorhold 
 

3 154 000 
 

2 984 000 0 170 000 3 154 000 
 

3 017 000 
Reiseutgifter 

 
1 195 000 

 
1 195 000 0 0 1 195 000 

 
1 145 000 

Sum administrasjon 
 

7 670 000 
 

7 470 000 0 200 000 7 670 000 
 

7 605 000 

    
        

  Arrangementer: 2 
  

        
  Landsskytterstevnet 

 
3 415 000 

 
250 000 0 3 165 000 3 415 000 

 
3 274 000 

Nordisk Mesterskap 
 

285 000 
 

285 000 0 0 285 000 
 

350 000 
Norgescupen i baneskyting 

 
155 000 

 
0 0 155 000 155 000 

 
120 000 

NM i Skifelt og skogsløp 
 

90 000 
 

80 000 0 10 000 90 000 
 

75 000 
Sum arrangementer 

 
3 945 000 

 
615 000 0 3 330 000 3 945 000 

 
3 819 000 

    
        

  Medaljer, premier, hedersbev. 3 665 000 
 

0 0 665 000 665 000 
 

625 000 

    
        

  Driftstilskudd lavere org. ledd: 4 
  

        
  Til skyttersamlagene 

 
1 311 000 

 
1 311 000 0 0 1 311 000 

 
1 311 000 

Til landsdelskretsene 
 

145 000 
 

145 000 0 0 145 000 
 

145 000 
Sum driftstilskudd 

 
1 456 000 

 
1 456 000 0 0 1 456 000 

 
1 456 000 

    
        

  Anleggsavdelingen: 5 
  

        
  Ordinær anleggsvirksomhet 

 
4 474 000 

 
4 474 000 0 0 4 474 000 

 
4 209 000 

Miljøpakkemidlene 
 

5 715 000 
 

5 715 000 0 0 5 715 000 
 

5 500 000 
Sum anleggsavdelingen 

 
10 189 000 

 
10 189 000 0 0 10 189 000 

 
9 709 000 

    
        

  



Utdanningsavdelingen 6 4 025 000 
 

4 025 000 0 0 4 025 000 
 

3 750 000 
Ungdom og rekruttering 7 2 634 000 

 
2 634 000 0 0 2 634 000 

 
2 571 000 

Felt- og skifeltskyting, skogsløp 8 800 000 
 

800 000 0 0 800 000 
 

800 000 
Kommunikasjonsavdelingen 9 2 271 000 

 
2 076 000 0 195 000 2 271 000 

 
1 925 000 

    
        

  SUM ORGANISASJONSUTGIFTER   33 655 000   29 265 000 0 4 390 000 33 655 000   32 260 000 

    
        

  Kostnader salgsavdelingen 10 24 996 000 
 

    24 996 000 24 996 000 
 

25 046 000 
Kostnader Norsk Skyttertidende 11 2 300 000 

 
    2 300 000 2 300 000 

 
2 320 000 

Kostnader IKT-tjenester 
lag/samlag 12 1 968 000 

 
    1 968 000 1 968 000 

 
1 675 000 

Kommunikasjonsprosjekt 13 350 000 
 

    350 000 350 000 
 

900 000 
Landslotteriet 2016 14 1 032 000 

 
    1 032 000 1 032 000 

  TOTALE KOSTNADER   64 301 000 0 29 265 000 0 35 036 000 64 301 000   62 201 000 

    
        

  RESULTAT   500 000   0 0 500 000 500 000   554 000 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 121/2015  Prøveordning med hjelper på standplass for klasse rekrutt 
 
Etter erfaringer fra LS 2015 planlegger utdanningsavdelingen på Skytterkontoret en 
prøveordning med hjelper inne på standplass for rekruttskyttere under baneskytingen på 
Landsskytterstevnet 2016. For å kunne gjennomføre denne ordningen må Norges 
Skytterstyre gi en dispensasjon til å avvike fra det gjeldende regelverket.  
 
Administrasjonens drøfting 
Bakgrunnen for denne prøveordningen at det under LS 2015 ble rapportert om rekrutt-
skyttere som ikke turte å delta på baneskytingen da de fant ut at de måtte være på 
standplass alene. Slik ordningen er nå er det mye som tyder på at de noen av yngste 
skytterne syntes det er «for stort» å delta på LS. Det å ha en kjent person, f.eks. far eller 
mor, inne på standplass vil med stor sannsynlighet gjøre hele opplevelsen tryggere. At våre 
yngste skyttere ikke tør å delta på noen av våre arrangementer er i strid med en rekke 
punkter i LTP 2012-2016 (jf. de fem F-ene og hovedmål kap. 7). En ordning med hjelper inne 
på standplass kan bidra til flere deltagere i klasse rekrutt på LS ettersom terskelen til å delta 
blir lavere. Forhåpentligvis kan dette også bidra til at de får større glede av å delta på LS og 
dermed også skyting generelt.  
 
Et annet viktig punkt er at mange av de yngste skytterne vegrer seg for å skru på siktet og 
derfor får skytingen på LS ødelagt pga. at de ikke får skutt seg inn på prøveskuddene. 
Dermed går de av standplass med liten mestringsfølelse. På åpne stevner løses dette 
problemet med at skytterne får tillatelse av standplassleder til å ha en hjelper inne på 
standplass.  
 



Ordningen foreslås slik:  
En hjelper, f.eks. foreldre eller foresatte, får mulighet til å være med inn på standplass under 
den første prøveskuddserien under baneskytingen for klasse rekrutt. Denne hjelperen skal 
forholde seg rolig på anvist plass bakerst på standsplassmatten. Hjelperen skal ikke bevege 
seg frem til skytteren, men bistå med skruing fra den anviste plassen. Hjelperen skal også 
kunne hjelpe til med å sette på reim og annet utstyr før skytingen. Når den første 
prøveskuddserien er ferdig må hjelperen forlate standplass.  
Hjelperen skal ikke oppholde seg i venteteltet før skyting, men vente på anvist plass utenfor 
teltet og gå inn på standplass sammen med det aktuelle laget. 
 
Prøveordningen evalueres gjennom observasjon samt den ordinære LS-evalueringen.  
Denne metoden er praktisert under Nord-Norsk mesterskap med god erfaring. 
 
Vedtak i DFSU-sak 28/2015: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å gi dispensasjon til å avvike fra gjeldende regelverk slik 
at prøveordningen kan gjennomføres under LS 2016. 
 
Tilleggskommentar 
Dersom administrasjonens forslag i sak 118/2015 om reglement for standplassleder vedtas, 
ønsker administrasjonen likevel at saken behandles som en prøveordning for LS 2016. Vi er 
skeptiske til å ha mye folk på standplass hele tiden. På LS blir det fulle lag med bare 
rekrutter, noe som tilsier at det kan bli inntil 25 foresatte på standplass, i tillegg til flere 
funksjonærer, presse og folk fra skyteteknisk. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre gir dispensasjon til å avvike fra gjeldende regelverk slik at prøveordning 
med hjelper på standplass for klasse rekrutt kan gjennomføres under LS 2016. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
En hjelper gis anledning til å være med på standplass for å hjelpe skyttere i klasse rekrutt på 
Landsskytterstevnet med reim og liknende. Hjelperen trekker ut før prøveskudd starter, 
etter kommando fra standplassleder. 
 
Vedtak: 
Gjerstad sitt forslag enstemmig vedtatt 
 
 
 
 
 
 
 
  



 Sak 122/2015  Tildeling NM skogsløp 2016 
 
Førde skyttarlag i Sunnfjord har sagt seg villig til å arrangere NM i skogsløp med skyting 
sprint og stafett, samt norgescup avslutning i skifelt og skogsløp med skyting 2016. Dato er 
foreløpig ikke klarlagt.  
 
Skifeltutvalgets drøfting 
SFU gikk enstemmig inn for å anbefale Norges Skytterstyre å tildele NM skogsløp med 
skyting sprint og stafett, samt NC avslutning for øvelsene. De mener Førde skyttarlag har stor 
kompetanse både når det gjelder det skytemessige, men også når det gjelder løypelegging 
og tidtaking.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Førde skyttarlag tildeles NM i skogsløp med skyting sprint og stafett 2016, samt NC-

avslutningen i skifelt og skogsløp med skyting. 
2. Administrasjonen gis fullmakt til å fastsette tidspunkt for arrangementet i samråd med 

arrangøren. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 123/2015  Salg av sikkerhetsskap 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 44/2009 følgende: 
Skytterkontorets salgsavdeling skal ikke engasjere seg i markedsføring eller omsetning av 
sikkerhetsskap. Skytterkontoret skal imidlertid informere om bestemmelsene i 
Våpenforskriften vedrørende privat oppbevaring av våpen. 
  
I våpenforskriften kreves det som kjent sikkerhetsskap fra første våpen av. 
Hovedargumentet for styrets vedtak i 2009 var at DFS ikke bør konkurrere med det 
salgsmarkedet som forsyner skytterne med diverse rekvisita, med unntak av våpen og 
ammunisjon. Den videre begrunnelsen var at det etter alt å dømme tjener skyttersaken best 
at vår salgsavdeling ikke undergraver den kultur som disse til sammen representerer i landet. 
Dette representert med børsemakerarbeid, ladeutstyr, skytter-bekledning, skytterrekvisita 
med mer, og faglige diskusjoner og spørsmål. 

Administrasjonens drøfting 

Det er en viss etterspørsel etter sikkerhetsskap hos salgsavdelingen. Selv om 
Skytterkontorets salgsavdeling i utgangspunktet ikke tenker å konkurrere med det etablerte 
salgsmarkedet for skytterrekvisita, mener administrasjonen at avdelingen minst bør kunne 
tilby varer som det stilles forskriftsmessige krav om ved kjøp av våpen. 
 
I første omgang anbefaler administrasjonen å fristille salgsavdelingen når det gjelder 
omsetning av sikkerhetsskap. Selv om avdelingen får anledning til å selge sikkerhetsskap må 



det gjøres en nærmere vurdering av økonomien før man tar endelig beslutning. Per nå har vi 
ikke lagerplass til sikkerhetsskap, noe som gjør provisjonssalg mest aktuelt.  
 
Administrasjonen vil ved en senere anledning fremme sak om nye produktområder som det 
kan være naturlig at salgsavdelingen engasjerer seg i. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterkontorets salgsavdeling står fritt til om de vil engasjere seg i omsetning av 
sikkerhetsskap. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 124/2015  Søknad om godkjenning av SIUS hybridskive 
 
DFS har mottatt søknad fra El-Score på Åndalsnes om godkjenning av å bruke elektronisk 
skive 60 cm, SIUS HS25/50 på 100 meter. I Skytterstyrets sak 79/2014 ble teknologien til 
hybridskiva SIUS HS25/50 godkjent for bruk i DFS-regi. Skiva har en teknologi som foretar 
måling av prosjektilet i en kombinasjon av en optisk leser (lasermåler) i skivens sentrum og 
en tradisjonell akustisk avlesing i ytre del av skiva. På grunn av skivas diameter ble den 
imidlertid ikke godkjent for bruk på 100 meter. 
 
I og med at teknologien ble godkjent i sak 79/2014, ønsker El-Score en ny vurdering av 
skiven etter å ha gått nye runder med leverandøren. Svaret fra SIUS AG er at firmaets 
produksjonslinjer tilsier at det vil ta relativt langt tid før skiven i HS60 versjon kan være klar 
for produksjon, og at den uansett vil få en uforholdsmessig høy pris. SIUS AG finner det ikke 
tilrådelig å sette HS60 skiven i produksjon. 
 
El-Score har i tillegg tatt ut data fra skyting på skivene som viser oss at forholdet til 
størrelsen på ener-, toer- og treer-ring vil ha ubetydelige praktiske konsekvenser for 
skytteren om man tillater N60M tatt i bruk. 
 
Administrasjonens drøfting 
SIUS Ascor i Sveits har utviklet skiver med bruk av laser til elektronisk anvisning for skiver fra 
10-50 m. Skiven som det søkes om nå er en hybridskive som benytter kombinasjon av 
laserteknologi og tradisjonell akustisk avlesing.  
 
Da skiva var oppe til godkjenning sist ble den ikke godkjent som følge av at den ikke 
tilfredsstilte DFS sine gjeldende krav til skivestørrelse. Sius HS25/50 har en diameter på 50 
cm, noe som er 10 cm for lite i forhold til den vedtatte 60 cm skiva. En mulig løsning som ble 
skissert var å krympe de ytterste ringene for slik å kunne modifisere den til 60 cm.  
 
Norges Skytterstyre vedtok at alle skiver som er i bruk i DFS skal følge de allerede vedtatte 
bestemmelser. Spørsmålet blir nå om vi likevel skal godkjenne HS25/50.  
 



I første rekke kan en løsning som innebærer å kutte verdier eller gjøre dem forskjellige fra 60 
cm-skiva bidra til forvirring blant skytterne. En slik modifikasjon vil likevel etter all 
sannsynlighet ha liten betydning for skytteren, noe som også kommer tydelig frem i 
søknaden fra El-Score (se vedlegg 1). Et annet viktig poeng som taler imot innføringen av 
skiva til bruk på 100 meter er signalet det kan sende til andre skiveprodusenter. 
Skiveprodusentene skal i utgangspunktet forholde seg til de skivestørrelser som DFS har 
vedtatt i vår organisasjon og ikke omvendt. En godkjenning av denne skiven kan gjøre at man 
sender ut et signal til produsentene om at de ikke trenger å etterleve våre 
skivespesifikasjoner - men de må uansett få godkjent skivene før de selges.  
 
Når det er sagt mener administrasjonen at det er mye som tyder på at disse ulempene 
kommer til kort for de klare teknologiske fordelene med skiva.  
 
Administrasjonen vektlegger den tilnærma vedlikeholdsfrie teknologien og sikre presisjonen 
til den omsøkte skiva høyt. En innføring av denne skiva kan bidra til stabil presisjon i 
målingene av skuddverdi, minske kostnader ved vedlikehold, og bidra til viktig nyutvikling av 
skivemateriell. Det er et kjent tema at dagens akustiske skriveteknologi krever svært godt 
vedlikehold og oppfølgning for å opprettholde tilfredsstillende presisjon, spesielt for 
kaliber.22. Mangelfullt vedlikehold har ofte ført til at skyttere med kaliber.22, dvs. mange av 
våre yngste skyttere, har blitt utsatt for feilaktige resultater som følge av skivefeil.  
 
Med hybridteknologien til SIUS HS25/50 vil kravet til vedlikehold for å opprettholde skivens 
presisjons falle betraktelig, noe som igjen gjenspeiler seg i lavere vedlikeholdskostnader. 
Dette vil komme både skytterlaget og skytteren til gode. En innføring av denne skiven med 
dens teknologi vil dessuten kunne sette et press på andre skriverprodusenter til å følge med 
i utviklingen og forbedre sine produkter.  
 
Administrasjonen har spurt leverandør El-Score om det vil være nødvendig med solskjerming 
av skivene pga. evt. funksjonsfeil i sterkt lys. El-Score v/Ottar Dalset har svart at dette ikke er 
nødvendig på grunn av skivens konstruksjon. 
 
Administrasjonen viser igjen til Skytterstyrets vedtak i sak 79/2014, men vektlegger denne 
gang fordelene ved den nye skiveteknologien såpass høyt at vi råder DFSU til å drøfte saken 
på nytt, og gi sin anbefaling til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak sak 14/2015 i DFSU 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å godkjenne SIUS HS25/50 modifisert 60 cm skive for 
100 meter til bruk i Det frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak sak 101/2015 i Norges Skytterstyre 
Saken utsettes til neste styremøte. Administrasjonen bes å innhente pris på tilsvarende skive 
i HS 60 (60 cm skive).  
 
Tilleggskommentar: 
SIUS Ascor har i brev dat. 24/11 svart at de ikke kan gi pris på en 60 cm skive. SIUS kan heller 
ikke starte med utvikling av 60 cm skive før på slutten av neste år, og kan ikke gi noen dato 
for når eventuell leveranse av 60 cm skive kan skje. Men SIUS sier ikke at det er uaktuelt. 



I følge eposten fra El-Score blir prisene på modifisert 60 cm hybridskive ca. 3.000 kroner mer 
enn akustisk skive, som følge av ekstra frontbeskyttelse. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner SIUS HS25/50 modifisert 60 cm skive for 100 meter til bruk i 
Det frivillige Skyttervesen. 

 
Jens Sverre Knutsen foreslo følgende: 
Norges Skytterstyre godkjenner ikke SIUS HS25/50 modifisert 60 cm skive for 100 meter.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, T. Knudsen, 
Hovland, Gjerstad og Raabye stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen og 
Meland stemte for Knutsen sitt forslag. 
 
 
 

 Sak 125/2015  Langtidsplan 2016-2020 - Rammeverk 
 
Ny langtidsplan 2016-2020 skal legges fram for Skyttertinget i 2016. Planarbeidet vil i starten 
ta utgangspunkt i status for gjeldende plan, og de fleste av satsingsområdene er naturlig å 
videreføre med nye målsettinger, strategier og tiltak. Det tas inn to nye satsningsområder, 
Landsskytterstevnet og anlegg. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Langtidsplan 2016-2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 126/2015   B- sak - Søknad om dispensasjon 
 
Det forelå søknad fra skytter angående dispensasjon fra regelverket i forhold til 
klassesetting. 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 127/2015 Farge på skivepapp innendørs 
 
Skiveprodusenten Megalink as i Drøbak har i henvendelse til DFS 8.9.2015 anmodet om å få 
godkjent sin nye skive 3D Score til bruk i DFS. Skiven er basert på et system som detekterer 
skuddverdi optisk. (ved bruk av lys kilde). Deteksjon med begrepet laser har vi fått opplyst av 
Megalink foreløpig er patentbeskyttet. Det vil derfor være fornuftig i fremtiden å benytte 
begrepet «Optisk detektering av skuddverdi» som omfatter alle typer lys, herunder Ir lys, 
mm.  
 
Jf. sak 79/2014, søknad fra SIUS om godkjenning av Hybridskive, ble teknologien for optisk 
detektering godkjent til bruk i DFS. Megalink har etter å ha fremlagt dokumentasjon på 
nøyaktighet og testresultater, samt gjennomgang av skivens konstruksjon, fått sin 15 m skive 
godkjent gjennom administrativt vedtak 24.11.2015. Grunnlaget for godkjenningen er også 
basert på resultater i testrapport utført av Norges Skytterforbund av 12.6.2015 v/Olden – 
Sørlie.  
 
I forbindelse med søknaden om godkjenning anmodet Megalink as om at det ble foretatt 
regelendring i DFS sitt regelverk vedrørende kontrastfarge på sikteblink 15 m. Det heter i dag 
at bakgrunnsfargen skal være hvit. Megalink as er av den oppfatning at når de nå har 
integrert led lys i sine skiver, både akustiske og nå på optisk skive så blir lyset fra ledlys for 
skarpt. Ledlysteknologien har tidligere hatt problemer ved at det har hatt en fargenyanse 
som er nesten blå. Dette har blitt bedre de senere årene og man har fått et «mildere lys», 
men fargespekteret når det gjelder ledlys antas fortsatt å være i den skarpeste enden av 
skalaen, som heller til blåhvitt. 
 
Anleggsavdelingens faglige vurdering i denne saken er at man bør ta bort krav om bestemt 
farge på skivepappen i Skytterboka, når det har skjedd en teknisk utvikling som kan kreve 
tilpasninger. Det kan derfor være fornuftig å legge til grunn et visst skjønn i forhold til valg av 
kontrastfarge på skiver til innendørs skyting. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Siste setning i pkt. 9.410 endres til: 

Skivepappen skal ha en lys farge.  
 
Reglen blir etter dette slik:  
 
9.410 Skiver - innendørs 
Det skal benyttes følgende skiver: 
Ytre diameter: 83 mm. Ringbredde: 4,5 mm. 
Blinkdiameter: 2 mm. Hvit blink, sort sikteblink 
f.o.m. 9 t.o.m. 6. Innertier: Hele blinken bortskutt. 
Skivepappen skal ha en lys farge. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 128/2015  Reglement stafett skogsløp med skyting 
 
Skifeltutvalget har kommet med forslag om et tillegg til Skytterbokas kapittel V1 vdr. stafett. 
Forslaget går ut på å gjøre sprintstafett til en offisiell øvelse. 
SFU har de siste to årene gjennomført sprintstafett under NM skogsløp med skyting som en 
prøveordning. Erfaringene og tilbakemeldingene fra dette har vært positive. 
Bakgrunnen for forslaget om sprintstafett er at den opprinnelige stafetten har vært 
langtekkelig for publikum og litt for krevende for enkelte utøvere, som bare et par timer i 
forkant har gjennomført NM i sprint. Vi har eksempler på lag som trukket seg fra stafetten 
fordi utøverne rett og slett ikke orket å løpe to slike løp med så kort pause. 
 
Sprintstafett går ut på følgende: 
Hver etappe skal løpe én runde (1 km), skyte én gang, for så å løpe eventuelle strafferunder 
før veksling/målgang. De to første etappene skyter liggende og siste etappe skyter stående. 
Kvinneklassen løper to etapper (en liggende og en stående). Klasse AG3/HK416 skyter kun 
liggende. 
 
Det ble i sin tid diskutert flere alternative modeller til stafett, hvor dette forslaget var det 
SFU valgte å satse på. 
 
Dagens regelverk om stafett sier følgende: 
 
Kap. V1 – 8.40 Stafett - grovfelt   
Det skytes grovfelt med 2 hold á 5 skudd. Ett hold liggende og ett hold stående. Klasse AG3 
skyter begge hold liggende. På hvert hold skal det skytes 3 ekstraskudd dersom ikke 5 treff er 
oppnådd tidligere. Målmateriellet skal enten være selvanvisere eller elektroniske skiver. 
Anvisning skjer umiddelbart. For hver bom skal utøveren løpe en strafferunde etter skyting. 
Det benyttes fellesstart. 
Klasse AG3 og senior menn har 3 etapper med 3 forskjellige utøvere. Kvinner senior har 2 
etapper med 2 forskjellige utøvere. Kvinner kan delta på herrelag. Det kan gis dispensasjon 
for at deltakere kan være under 16 år. Søknad om dette må på forhånd godkjennes av 
arrangør/jury. 
 
Det har vært satt en nedre aldersgrense på 14 år for å delta i denne seniorstafetten. Det 
forutsettes da at utøvere under 16 år løper en etappe som skyter liggende. 
 
Skifeltutvalgets drøfting 
SFU behandlet saken i flere utvalgsmøter de siste årene. Erfaringene fra de to foregående 
NM har utelukkende vært positive, og SFU ønsker derfor at Norges Skytterstyre skal vedta 
sprintstafett som en offisiell konkurranseform på alle nivåer, sidestilt med den originale 
stafetten.   
 
Administrasjonen støtter Skifeltutvalgets anbefaling.  
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas kapittel V1 endres slik: 
 
6.00 Stafett 
6.10 Stafett 
Klasse Alder Etapper Skyting Ekstra- 

skudd 
Løype 
skifelt 

Løype 
skogsløp 

Straffe- 
runder 

Anbefalt  
løypetrassé 

Senior menn 16 +  3 2x5 
skudd 

inntil 
2x3 

5 km 3 km ca 
200m 

Sløyfer á 1 og 2 km 
(skifelt) 
Sløyfer á 1 km (skogsløp) 

Senior kvinner 16 + 2 2x5 
skudd 

inntil 
2x3 

5 km 3 km ca 
200m 

AG3/HK416 Alle 3 2x5 
skudd 

inntil 
2x3 

5 km 3 km ca 
200m 

 
6.20 Sprintstafett 

Klasse Alder Etapper Skyting Ekstra- 
skudd 

Løype 
skifelt 

Løype 
skogsløp 

Straffe- 
runder 

Anbefalt  
opplegg 

Senior menn 14 +  3 1x5 
skudd 

inntil 3 2 km 1 km ca 
200m 

Siste etappe skyter 
stående, og denne 
etappen er 
forbeholdt utøvere 
over 16 år. 

Senior kvinner 14 + 2 1x5 
skudd 

inntil 3 2 km 1 km ca 
200m 

AG3/HK416 Alle 3 1x5 
skudd 

inntil 3 2 km 1 km ca 
200m 

Skyter kun liggende 

 
8.40 Stafett - grovfelt 
Arrangører av stafett kan fritt velge mellom sprintstafett og stafett. Regelverk i henhold til § 6.00 i 
dette kapittel. Generelt gjelder at lagene skal ha ulike utøvere på alle etapper.  Kvinner kan delta på 
herrelag. Det benyttes fellesstart, og det skytes mot elektroniske skiver eller selvanvisere. På hvert 
hold skytes 3 ekstraskudd dersom ikke 5 treff er oppnådd tidligere. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 129/2015  Utvalgsstruktur i DFS 
 
Skydeselskapet Skarpskytten har i gjennom Oslo skyttersamlag sendt forslag om å utvide 
antall medlemmer i Rådgivende utvalg. Følgende forslag er fremmet: 
 
Rådgivende utvalg utvides til 5 personer, en fra hver landsdel med personlige varamenn. 
 
Forslaget blir begrunnet med at det ønskes en bredere sammensetning av utvalget som så 
langt har bestått av 3 personer. 



Norges Skytterstyre fattet i sak 31/2014 følgende vedtak: 
Oslo skyttersamlag sitt forlag om å utvide Rådgivende utvalg fra 3 til 5 personer fremmes 
ikke for Skyttertinget 2014. Norges Skytterstyre ber administrasjonen, i tråd med 
Langtidsplanens forslag i punkt 10.1 e, å fremme forslag til saksbehandling for å vurdere 
utvalgsorganiseringen i DFS for framtid. Ny sak til Skytterstyret legges fram senest i 
oktobermøte 2014.      
 
 Administrasjonens drøfting 
DFS vedtok i Langtidsplan fra 2012 – 2016 i punkt 10.1 e, at det skulle vurderes endringer i 
utvalgsstrukturen med sikte på større bredde og mindre kostnader. 
 
En slik gjennomgang innebærer at man drøfter hele utvalgsstrukturen i DFS, herunder også 
DFSU og SFU sine oppgaver. Administrasjonen mener at et slikt arbeid krever at man gjør 
grundige vurderinger av utvalgsstrukturen tilpasset dagens DFS.  
 
Norges Skytterstyre har bedt om et forslag til saksbehandling, og administrasjonen har tatt 
utgangspunkt i dagens faste utvalg, og skisserer her kort hvilke alternativ man kan tenke seg. 
 
DFSU – Ungdomsutvalget 
DFSU er et rådgivende utvalg for styret i ungdoms- og rekrutteringsarbeid generelt. 
Utvalgets oppgaver og ansvarsområde er gitt i Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110. DFSU bør 
fortsette som eget utvalg, og man kan vurdere om utvalget skal tillegges flere oppgaver som 
relaterer seg til rekrutteringsvirksomheten. Utvalget kunne etter administrasjonens syn tatt 
enkelte av sakene som rådgivende utvalg har utredet siste årene. 
 
SFU – Skifeltutvalget 
SFU er et rådgivende utvalg for styret i skifeltskyting og skogsløp med skyting. Utvalgets 
oppgaver og ansvarsområde er gitt i Skytterboka kapittel 18, pkt. 18.121 og18.130. Tidligere 
har det vært diskutert om skifeltutvalget bør omfatte alle feltmessige aktiviteter, slik at disse 
interessene også kan ivaretas gjennom utvalgsarbeid. Vi ser at eksempelvis oppfølging av 
tiltak i langtidsplanen blir godt ivaretatt gjennom både DFSU og SFU, mens det blir ujevn 
oppfølging av de øvrige feltaktivitetene.  
 
Rådgivende utvalg 
Det finnes i dag ingen retningslinjer for arbeidet til Rådgivende utvalg (RU), som ble 
opprettet allerede i 1955. Fram til 1970 var det ett medlem i Rådgivende utvalg som også var 
medlem i Norges Skytterstyre, men hele tiden har utvalget bestått av 3 personer. 
Rådgivende utvalg får oppdrag fra Norges Skytterstyre og/eller Skyttertinget.  
 
Saksbehandling 
Ved en gjennomgang av utvalgsstrukturen kan det vurderes om Rådgivende utvalg bør utgå, 
og erstattes av ad-hoc utvalg som settes sammen av fagkompetanse tilpasset oppgaven som 
skal utredes. Dette er gjort med blant annet feltutvalget og LS-utvalget. Styret har fullmakt 
til å sette ned ad-hoc utvalg når de ønsker en bredere gjennomgang av enkelte saker.  
 



Oppgavene til DFSU og SFU gjennomgås, også med tanke på eventuelle utvida og/eller nye 
oppgaver. Utvalgene må selv få anledning å komme med innspill til styret om eventuelle 
endinger. 
 
Administrasjonen har også tanker om at dagens uformelle geværutvalg bør endres til en 
teknisk komité eller teknisk utvalg, med hovedansvar å utrede forslag til regler og 
regelendringer som ikke kommer inn under DFSU eller SFU sitt ansvarsområde. Her vil det 
være en avveging av behovet for en slik komite kontra administrasjonens utredningsarbeid.  
I enkelte andre forbund med tilsvarende løsning har teknisk komite vedtaksmynde i 
regelsaker som ikke danner presedens eller har økonomiske konsekvenser. I et slikt tilfelle vil 
komiteen få mer formelt ansvar, og det blir behov for 2-3 faste møter per år.  
 
Hvis målet er å fremme en sak om utvalgsstrukturen til Skyttertinget 2016, må arbeidet 
settes i gang rett over nyttår. DFSU og SFU får i oppdrag å gjennomgå instruksen for sine 
respektive utvalg. 
 
Styret vil få en sak til første gangs behandling i mars, og det legges opp til en drøftingssak på 
februarmøtet.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med gjennomgang av utvalgsstrukturen i 
DFS. Saken fremmes til Skyttertinget 2016.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 130/2015  Status for Handlingsplan i feltskyting 
 
Skyttertinget vedtok Handlingsplan feltskyting 2013-2016 i sak 5/2013. Administrasjonen la 
fram status på oppfølging av handlingsplanen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar status Handlingsplan feltskyting 2013-2016 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 131/2015  B-sak - Retningslinjer for invitasjon av gjester til Landsskytterstevnet 
 
Saken utsettes til neste møte. 
 
 



 Sak 132/2015  Valg av dirigenter til Skyttertinget 2016 
 
Dirigentene for Skyttertinget 2015, Jarle Gården og Eigil Høgmo er forespurt, og har begge 
sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2016 i Målselv.  
 
Begge dirigentene gjorde en god jobb med gjennomføring av Skyttertinget 2015, og 
administrasjonen har således ikke funnet grunn til å spørre andre alternative kandidater.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Jarle Gården og Eigil Høgmo velges til dirigenter for Skyttertinget 2016.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 133/2015  B-sak - Samarbeidsavtale om forsikring 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 

Sak 134/2015  B-sak – Anbud premier til Landsskytterstevnet 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
Meldingssaker 
 

55. Status LS 2016 Målselv 
56. Status LS 2017 Førde 
57. Status LS 2018 Stjørdal  
58. Status LS 2019 Evje   
59. Utkast til brev tilbakekall av våpenkort m.v.   

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
 

PROTOKOLL 
14. OG 15. FEBRUAR 

2016 
QUALITY GARDERMOEN 

HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn 

Meland, Torben Knudsen, Kjell Strand Hovland, Ivar 

Halset (sak 4-12) og Kenneth Stubstad (varamedlem for 

Jens Sverre Knutsen). 

 

Varamedlemmer uten stemmerett: Jan Håvard 

Refsethås, Eva Rubbås Risvik, Leiv Reksten, Hilde Lang-

Ree og Kari Sofie Brøndbo Fiskum  

 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 01/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte i desember 2015 

 
Protokollen for styremøte 4. og 5. desember 2015 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 02/2015  Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2016 

 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i februar 

2015. Der ble også prinsippene for tildeling og fordeling av Frifond-midler endret fra 

prosjektstøtte til driftsstøtte.  

 



DFS søkte om midler til Frifond 2015 med 2014 som grunnlagsår. DFS fikk dispensasjon til å bruke 

2014 som grunnlagsår som følge av krav om elektronisk dokumentasjon for alle data.  

2014 blir også grunnlagsår for søknad om Frifond 2016, der søknadsfristen er 15. april.  

Hvis vi legger til grunn at flest mulig skytterlag skal få midler til aktivitetsutvikling, kan man trygt 

fastslå at fjorårets omlegging frå prosjektstøtte til driftsstøtte falt heldig ut. Totalt fikk 504 skytterlag 

tildelt midler, mot 361 lag i 2014.  

Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.579 betalende medlemmer under 26 år 

(minimumskontingent 50 kroner) og 542 støtteberettiga lag (minimum fem betalende medlemmer). 

Sammenlignet med 2014 er dette ca. 1 200 færre medlemmer og 55 færre skytterlag, men da var 

datagrunnlaget basert på manuell rapportering fra lagene. 

Forskjellen mellom 542 og 504 skyldes at lagene ikke har ungdomsutvalg eller ikke har registrert 

ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre satte til lagene.  

LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2016. 
De viktigste endringene er som følger: 
 
‐ I § 4.1 under punkt 2, er ”eventuell tilknytting til lokallag” tilføyd. Medlemslister må altså inkludere 

oversikt over hvilket lokallag et medlem er tilknyttet.  

‐ Under samme punkt er setningen ”oversikt over tellende medlemmer skal kunne hentes ut av 

medlemsregisteret” tilføyd. Dette er en spesifisering av krav som allerede blir praktisert. 

‐ I punkt 6 er kravet til en organisasjon med naturlig begrenset rekrutteringsgrunnlag endret fra tre til 

to lokallag. Dette er i tråd med Fordelingsutvalgets kriterier. 

‐ I § 5.3 er første setning endret slik at det er spesifisert at et tellende lokallag er det laveste nivå av 

en selvstendig, demokratisk enhet i organisasjon. Dette er en spesifisering av allerede praktiserte 

kriterier. 

‐ I § 5.5 er det lagt inn en setning om at et lokallag ikke kan motta støtte fra mer enn én organisasjon 

i tilskuddsåret. Det er en spesifikasjon som er i tråd med hva som blir praktisert, og vil hindre at et 

lokallag kan motta Frifond‐midler fra flere organisasjoner, hvis de er tilknyttet til flere. 

‐ Samme krav er spesifisert i § 5.6. 

‐ I § 10.11 har måneden blitt endret til februar. I 2015 ble brukerseminaret avholdt i februar i stedet 

for mai, og dette vil vi gjenta i 2016. 

‐ I særattestasjon for grunnlagstall er antallet stikkprøvekontroller endret til 20, i stedet for 50. 

‐ I skjema for særattestasjon på forvaltning av Frifond organisasjon 2016 er det tilføyd en setning som 

forklares hva som menes med ”Restmidler”. 

Administrasjonens drøfting 

DFS fikk dispensasjon til å benytte 2014 som grunnlagsår for 2015 som følge av krav om 
elektronisk dokumentasjon. Samtidig la vi om vår støtteordning som tidligere beskrevet. Når 
2014 er grunnlagsår også for 2016 ønsker ikke administrasjonen å gjøre vesentlige endringer 
i våre retningslinjer utover det som er nødvendig som følge av endringer i sentrale 
retningslinjer. 



DFSU ønsker heller ikke å gjøre endringer i retningslinjene, også med bakgrunn i at fjorårets 
omlegging slo positivt ut ved at flere lag fikk midler til ungdoms- og rekrutteringsarbeidet.  
 
LNU gjennomførte oppfølgingsbesøk med DFS 3. februar. Formålet med oppfølgingsbesøket 
er å kontrollere organisasjonens forvaltning av midlene, samt foreta en stikkprøvekontroll på 
dokumentasjonen. På møtet gikk vi gjennom prosedyre for registrering av betalende 
medlemmer i Mitt DFS, søknadsgrunnlag til LNU, tildeling, attestasjonsskjema, rapportering 
fra lagene og stikkprøvekontroll. Vi gikk også gjennom gjeldende retningslinjer.  
 
Tilbakemeldinga fra LNU var positiv, og vi fikk noen få merknader, som at det for søknad om 
Frifond 2016 må tas ut komplett liste over alle tellende medlemmer på søknadstidspunktet 
og at det maksimalt skal benyttes 5 % av midlene i sentralleddet.  
 
Endringene i sentrale retningslinjer har ikke betydning for gjeldende retningslinjer. 
Registreringer i Mitt DFS inneholder data som forutsatt i sentrale retningslinjer, og skytterlag 
kan bare være tilknytt Det frivillige Skyttervesen hvis de skal oppfylle krav i standardlov for 
skytterlag. Et DFS-skytterlag kan eksempelvis ikke være tilknyttet Norges Skytterforbund 
eller Norges Jeger og Fiskerforbund.  
 

Administrasjonen foreslår å ta inn tre presiseringer i retningslinjene, der den ene er at 

maksimalt 5 % av midlene kan brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 

De to andre er presisering av at resultat fra stevne skal være registrert i Mitt DFS og at 

ammunisjon ikke kan fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse med 

trening og stevner. Dette som følge av spørsmål og klagesaker, samt at vi ser av foreløpig 

rapportering at enkelte lag oppgir å ha brukt tildelte midler til ammunisjon i stevner (vi tar 

kontakt med disse lagene). 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2016 

Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 

Skytterstyre i sak 2/2016 den 15.2.2016. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle motstrid 

være bestemmende.  

1. Formål 

Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 

ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 

stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 

brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 

Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte, innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 



2. Målgruppe 

Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 

brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  

 

3. Krav for å kunne være støtteberettiga skytterlag 

- Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Medlemskontingent må være registrert 
som «Fullt betalt» i Mitt DFS. Medlemsregistreringa i Mitt DFS må minst 
inneholde navn, fødselsår og adresse. 

- Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
- Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 5-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 
- DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp 

fjorårets tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene .   
 

4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 

a) Driftsstøtte - grunntilskudd 
i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte.  

ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 
støtteberettiga lag etter pkt. 4.a.i. 

 
b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiga lag etter pkt. 4.a.i. 

i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne 
i en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 

ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 17 år eller 
yngre ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er 
registrert i Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 

- Aktivitet knyttet opp imot langtidsplanen. 
- Innkjøp av utstyr til skyteaktivitet.  Herunder våpen, skyteutstyr, etc. Midlene kan 

ikke brukes til elektroniske skiver utendørs, ventilasjon, støvsugere etc.  
- Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
- Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale tiltak). 
- Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber 22. og rekruttpatroner kal. 6,5. Midlene 

skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis organisert instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter  i 
forbindelse med trening og stevner.  

 

6. Utbetaling av driftsstøtte 

DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 

normalt svar på søknaden i juni.  



Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 

beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  

DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har fått 

sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema 

fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt snarest etter 

mottatt akseptskjema, og senest innen 1. desember i tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha 

benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  

7. Rapportering 

Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 

etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene. 

Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. Skytterlagene 

skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte. 

DFS vil kreve tilbake ubrukte midler. 

 

DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 

tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 

8. Klageadgang 

Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  

Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av tilskuddet der det ligger til 

grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 

Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 

tilskudd er mottatt (akseptskjema). 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 03/2016  Langtidsplan 2016 - 2020 

 

Ny langtidsplan 2016-2020 skal legges fram for Skyttertinget i 2016. Planarbeidet tar i 

starten utgangspunkt i status for gjeldende plan, og de fleste av satsingsområdene er 

naturlig å videreføre med nye målsettinger, strategier og tiltak. Det er mottatt 

høringsuttalelser fra 8 samlag. Administrasjonen la fram utkast til ny langtidsplan.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Langtidsplan 2016-2020. 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 04/2016  LS-boka til kommunene 

 
Boka om Landsskytterstevnet gjennom 120 år (Aune, Vestvik, Jorsett) ble trykt med et 
opplag på 4 000 eksemplar. Den er nå solgt ca. 2 000 bøker, og ettersom boka nå nærmer 
seg 3 år er salget nå svært beskjedent.  
 
Boka har bare vært solgt og distribuert gjennom Skytterkontorets salgsavdeling. Det har i 
tillegg vært avtale med bokhandler og bokhandlersentralen om kjøp av boka. 
 
Administrasjonen vil i denne saken legge opp til at vi distribuerer boka til alle landets 
kommuner med et følgeskriv, og at kostnaden til dette dekkes av 
kommunikasjonsprosjektet.    
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener at det å distribuere boka til kommunene er et godt tiltak ut fra to 
forhold. Først og fremst fordi dette er en bok som vi gjerne vil at skal bekjentgjøres bedre, og 
at alle kommuner bør inneha en slik bok i sitt arkiv eller på det lokale biblioteket. 
 
For det andre er det formålstjenlig å få ned restlageret av bøker, da det er plasskrevende og 
veier mye. Hver bok veier ca. 2 kilo, det vil si at restlageret også veier 4 tonn. 
 
LS-boka avskrives nå til en verdi av kroner 150 (salgspris var i utgangspunktet 395,-), og en 
tildeling til alle landets kommuner vil medføre en utgift/avskrivningskostnad på ca. 65 000 
kroner (428 kommuner).      
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Boka om «Landsskytterstevnet gjennom 120 år» sendes til alle landets kommuner. 
Kostnaden belastes kommunikasjonsbudsjettet. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 05/2016  Norgescup – utvidelse med flere klasser 

 
Uttrøndelag skyttersamlag og Hordaland skyttersamlag har begge sendt forslag om utvidelse 
av Norgescupen (NC) til å gjelde flere klasser. Uttrøndelag ønsker å utvide NC til også å ha 
egen NC for klassene 1, 2, V55, V65 og V73, mens Hordaland ønsker NC for klasse V55. 
 
Sak om eventuell utvidelse av NC var til behandling i Norges Skytterstyre i sak 7/2015, men 
fikk da ikke flertall i Skytterstyret. Forslaget kom da fra Leikanger skytterlag gjennom Sogn 
Indre skyttersamlag, og gjaldt innføring av NC i samtlige klasser unntatt Åpen 
klasse/AG3/HK416.  
 
Det forelå den gang også til saken et opprop fra regional samling på Sør- og Vestlandet i 
2014, om at de ønsket innføring av NC for klasse V55. 



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er fortsatt av den oppfatning at NC bør være forbeholdt skytterne i klasse 
3-5, når det gjelder å sette sammen en sammenlagtliste med NC-poeng. Å innføre NC-cup 
med sammenlagtpremiering for de øvrige klasser vil først og fremst være et tiltak som 
gavner de beste skytterne. Spesielt har administrasjonen, DFSU og Skytterstyret vært 
negative til å innføre NC for ungdomsklassene R, ER og J, samt rekrutteringsklassene 1 og 2.  
 
Denne gang gjelder ikke forslagene noen av ungdomsklassene, mens et av forslagene gjelder 
klasse 1 og 2. Her er fortsatt administrasjonen av den oppfatning at det vil være uheldig å 
fokusere på et økt konkurransetilbud med nasjonalt tilsnitt for de beste skytterne i disse 
klassene. 
 
Videre mener administrasjonen, som forrige gang, at å innføre NC for klasse V65 og V73 ikke 
vil gi noen god effekt. Organisasjonen bør således ikke ha som mål at flere av disse skytterne 
velger å skyte NC i stedet for stevner lokalt. Når man eventuelt drar NC klassene inn på 100 
meter, vil trolig også «trykket» om å innføre NC for ungdomsklassene øke.  
 
Administrasjonen mener fortsatt at det ikke er noen spesiell god grunn til å innføre NC i 
klasse V55, men samtidig er ikke argumentasjonen her så åpenbar som for de andre klasser. 
Når skytterne så massivt ønsker dette, jfr. også oppropet fra regional samling, mener 
administrasjonen at for den klassen kunne det vært mulig å åpnet for NC i tråd med 
Hordaland sitt forslag. Dette er i gjennomsnitt ressurssterke skyttere. En økt 
arrangementsavgift for disse skytterne, vil trolig ikke gå ut over deltakelsen fra de lokale 
skytterne i denne klassen, selv om de ikke har noe ønske om å delta på et NC-stevne. 
Ordningen i dag medfører jo at skyttere i klasse 3-5 betaler 50 kroner ekstra i 
påmeldingsavgift per stevne.       
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre framdrift og behandling av innkomne forslag 
angående utvidelse med flere klasser i Norgescup i baneskyting.  
 
Oddbjørn Meland fremmet i tråd med Hordaland sitt forslag følgende forslag til vedtak:  
Fra og med banesesongen 2016, utvides den eksisterende Norgescupen også til å 
omfatte klasse V55, som en prøveordning. Betingelser for gjennomføring av Norgescupen 
for klasse V55 vedtas i Skytterstyrets møte i mars.   
 
Vedtak  
Meland sitt forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Gjerstad, Meland, 
Knudsen, Hallset og Stubstad stemte for Meland sitt forslag, mens Hovland stemte mot  
forslaget.  
 
 
 
 
 
 



 Sak 06/2016  Rapport om miljøpakkemidler 2015 

 
Administrasjonen la fram rapport med status for økonomi og byggeframdrift for 
prosjekter tilknyttet miljøpakken i 2015, samt for framdrift på prosjekter i 2016. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 07/2016  Manglende årsrapport fra skytterlagene 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 78/2006 retningslinjer vedrørende manglende årsmelding 

(nå årsrapport) fra skytterlag. Retningslinjene er tatt inn i Skytterboka punkt 1.880.  

Administrasjonen har de siste årene etter beste evne prøvd å etterleve retningslinjene, men 

ser at dette i praksis er svært vanskelig på grunn av de tildes rigide, men samtidig fleksible 

bestemmelsene som ligger i retningslinjene.  

En utfordring er at andre bestemmelser gjør at vi ikke kan unnlate å registrere laget som 

skytterlag i DFS påfølgende år. Laget må i så fall registreres som nedlagt, noe det faktisk ikke 

er. Enten er laget med i DFS, eller så er det ikke med. Dette var nok en bestemmelse som var 

tenkt gjennomført ved at laget ikke ble oppført i den tidligere adresseboka, men så vidt jeg 

kjenner til ble heller ikke dette praktisert.  

DFS har heller ikke hjemmel til å nekte skytterlagets medlemmer som har våpenkort å kjøpe 

ammunisjon eller varer hos autorisert forhandler. Dette ville i så fall bare kunne praktiseres 

ved salg av ammunisjon gjennom DFS sentralt.  

Reglen med at tiltakene fjernes dersom laget leverer årsrapport i løpet av de neste to år gjør 

det også utfordrende å følge med et lag over tid.  

Administrasjonens drøfting 

I samråd med vår faste advokat Sven Knagenhjelm har vi sett på en forenkling av 

retningslinjene med to formål: 

- DFS skal ha hjemmel til å gjennomføre beskrevne tiltak 
- Etablere rutiner for oppfølging som er realistiske å gjennomføre.  

 
Administrasjonen forslår å stryke setninga om at laget ikke registreres som skytterlag i DFS. 

Konsekvensen av å stryke laget som medlem i DFS (en form for eksklusjon), er at laget ikke 

lenger ligger under DFS sin styring. Da vil det i praksis heller ikke være mulig å få overført 

midler og eiendeler til samlaget. Dette må i så fall gjøres gjennom en styrt avvikling, eller ved 

at laget frivillig vedtar avvikling eller sammenslåing, eller at Norges Skytterstyre går inn i 

samsvar med reglene i § 1-14. 



Med bakgrunn i at vi ikke har hjemmel til å nekte skytterlagets medlemmer som har 

våpenkort å kjøpe ammunisjon og varer hos autorisert forhandler strykes også den setninga. 

Som nevnt er det i praksis også umulig å kontrollere dette selv om man skulle ønske å ha det 

som en form for «trussel» mot laget.  

Når det gjelder nekting av å arrangere skyteprøve så er dette en form for «administrativ 

straff» som det må være anledning til å gi. DFS har ikke direkte sanksjoner dersom laget 

likevel arrangerer prøven, men en slik sabotering vil gi ytterligere grunnlag for å gripe inn 

mot laget i samsvar med § 1-14 dersom forholdet ikke retter seg.  

Videre forslås det et nytt punkt 2 som erstatter gjeldende punkt 2 og 3. Her legges til grunn 

et nærmere samarbeid med samlaget om oppfølging av laget, der hensikten er mer å hjelpe 

enn å straffe laget.  

Administrasjonen vil praktisere nye retningslinjer ved oppfølgjing av skytterlag som ikke 

leverte årsrapport for 2015. 

Gjeldene punkt 5 og 6 har ikke noe med manglende årsrapport å gjøre. Det forslås et nytt 

punkt 1.885 der man tar inn disse retningslinjene. Senere kan det vurderes om disse bør 

innarbeides i pkt. 1.400 og 1.500, selv om mye kan leses av kommentarene til § 1-14. 

Norges Skytterstyre har kompetanse til å gjøre endringer i supplerende bestemmelser. Det 

kan diskuteres om Skyttertinget burde vedtatt gjeldende retningslinjer når konsekvensen 

blant annet var å nekte medlemmer å delta i konkurranser, men når ingen har tatt opp 

regelen på snart 10 år antar vi at den er godtatt. Den nye teksten er mindre vidtgående, og 

Skytterstyret kan vedta de foreslåtte endringene.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterboka punkt 1.880 Manglende årsrapport fra skytterlag endres til følgende tekst: 

Følgende retningslinjer ble vedtatt av Norges Skytterstyre i 2016 som tiltak ovenfor 

skytterlag som ikke leverer årsrapport: 

1. Årsrapport mangler for ett enkelt år. 

Tiltak: 

Lagets medlemmer kan ikke delta i konkurranser i DFS.  Alle bidrag fra DFS sentralt 

bortfaller. Laget kan ikke arrangere skyteprøve for storviltjegere.     

Laget tilskrives rekommandert om tiltakene, med kopi til samlaget. Tiltakene fjernes dersom 

laget igjen leverer årsrapport påfølgende år.  

2. Årsrapport mangler for to år. 

Tiltak: 

Administrasjonen i DFS foretar i samarbeid med samlaget undersøkelser om situasjonen i 

laget, herunder om det er avholdt årsmøter. Dersom det er grunn til å tro at laget har livets 

rett vurderer Norges Skytterstyre om det er nødvendig å innkalle til ekstraordinært årsmøte, 



jfr. grunnreglene § 1-14 med kommentarer.  Alternativt vurderes overtagelse av 

administrasjonen av laget og om nødvendig avvikling, eventuelt sammenslåing med andre 

lag.  

3. Årsrapport anses å mangle når den ikke er levert når samlagets årsrapport leveres, og 

etter ytterligere en skriftlig purring fra Skytterkontoret.  

Nytt kapittel 1.885 – Diverse bestemmelser 

1. Skytterlag som ikke avholder årsmøte har ikke lovlig valgt leder eller kasserer. 

Dessuten vil det mangle ett eller flere lovlig valgte medlemmer av styret som ellers skulle 

være på valg på det årsmøte som ikke er avholdt. Hvem som i et slikt tilfelle er ansvarlig for 

lagets virksomhet blir da et forhold som må avklares. Alternativet er at virksomheten må 

stoppes. 

Tiltak: 

Samlaget må snarest gjøre sittende styre oppmerksom på alvoret i situasjonen og eventuelt 

innkalle til (ekstraordinært) årsmøte i samråd med Norges Skytterstyre. 

2. Skytterlag følger ikke vedtak fra samlagets ombudsmøte 

Det er flere kjente tilfeller hvor lag ikke følger lovlige vedtak fra samlagets ombudsmøte. 

Dette kan f.eks. være vedtak om felles finansiering av premier, medaljer eller andre 

anskaffelser mm. 

Tiltak: 

Laget gis skriftlig melding om samlagets syn på lagets manglende oppfølging av lovlig fattede 

vedtak. Saker av denne art søkes løst i minnelighet. Ved gjentakelser, eller der hvor løsning 

ikke finnes på annen måte, underrettes Norges Skytterstyre. 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 08/2016  Forhåndsbetaling ved påmelding til Landsskytterstevnet 

 
Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

 Sak 09/2016  B-sak: Retningslinjer for invitasjon av gjester til Landsskytterstevnet 

 
Retningslinjer for invitasjon av gjester til Landsskytterstevnet ble godkjent. Ført i B-
protokoll. 
 
 
 



Sak 10/2016  Presentasjon av Sotnakk-utvalgets utredning med anbefalinger 

 
Sotnakk-utvalget, som har gjennomgått DFS klassestruktur og skyteprogrammer, har nå 
ferdiggjort sin rapport. Utvalgets leder, Egil Sotnakk, la i styret fram utredningen og 
gjennomgikk anbefalingene. 
 
Norges Skytterstyre drøftet videre framdrift for behandling av rapporten.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer til videre framdrift og behandling av 
Sotnakk-utvalgets utredning og anbefalinger.  
 
Sotnakk-utredningen sendes til høring i skytterlag og samlag. Høringsfrist for skytterlagene 
blir 18. mars 2016. Skytterlagene skal sende sine innspill til de respektive samlag. Samlagene 
koordinerer deretter skytterlagenes uttalelser, og gis frist til 1. april 2016 med å gi 
tilbakemelding på høringen til Skytterkontoret.   
 
 
 

Sak 11/2016  B-sak: Samarbeidsavtale Frende forsikring 

 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtale mellom Frende Forsikring og Det 
frivillige Skyttervesen. Saken og samarbeidsavtalen er ført i B-protokoll. 
 
 
 
 

Sak 12/2016  B-sak: Tilbud midlertidig strømanlegg LS-skyttercamp  

 
Administrasjonen har i samsvar med Skytterstyrets vedtak i sak 107/2015 innhentet 
tilbud på midlertidig strømforsyning til skyttercamp LS. Sak med forslag til avtale for 
strømforsyning legges fram senest på aprilmøtet. Vedtaket ført i B-protokoll.   
 
 
 

 Meldingssaker  

 
1. Status LS 2016 Målselv 
2. Status LS 2017 Førde 
3. Status LS 2018 Stjørdal 
4. Status LS 2019 Evje 
5. Kurs for regionale skytebanekontakter 
6. Foreløpig rekneskap for 2015 
7. Orientering møte med LNU angående Frifond 
8. Årsregnskap Landsskytterstevnet A/S   
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
PROTOKOLL 

14. MARS 2016 SKYTTERKONTORET 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Jens 

Sverre Knutsen, Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, 

Kjell Strand Hovland og Ivar Halset 

 

 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 13/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte februar 2016 

 
Protokollen for styremøte 14. og 15. februar 2016 ble enstemmig godkjent. 
 
 

 Sak 14/2016  Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2015 

 
Administrasjonen la fram foreløpig utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2015.  

Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med årsmelding for 2015. Enstemmig 

vedtatt.  

 

 Sak 15/2016  Søknad campingavgift LS 2016 

 
I Øvre Målselv skal det være en hovedcamp i Øverbygd med plass til 600 enheter. LS 2016 

søker om en pris på 1200 kroner for hver campingvogn/bobil samt kroner 825 for telt. Dette 

er en prisøkning på 30 kroner for campingvogn og kroner 25 for telt. Det er en prisøkning på 



2% for campingvogn og 3% for telt. Administrasjonen mener dette er en rimelig prisøkning, 

og vil således anbefale dette. 

Arrangørene har søkt om at pris for strøm per campingenhet settes til 1800 kroner, som er 

100 kroner mer enn forrige år.  

Administrasjonen har etter tidligere vedtak i Skytterstyret innhentet tilbud på kjøp/leieavtale 

for midlertidig strømanlegg inklusive kabling for framtidige LS. Dette med bakgrunn i at 

strømavgiften til skyttercampen har økt svært mye de senere år, p.g.a. flere offentlige krav.  

Det har nå vært forhandlinger om denne avtalen med potensiell tilbyder, og endelig sak 

legges fram for Norges Skytterstyre i aprilmøtet i samsvar med vedtaket i sak 107/2015.   

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 

Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2016 settes til 1200 kroner for campingvogn og 

825 kroner for telt. Pris på strøm settes til 1600 kroner. Alle priser inkl. mva.  

Hvis det etter endelige forhandlinger om strøm- og forsyningsanlegg er mulig å få prisen 

ytterligere ned, vil det bli å vedta i Skytterstyrets neste møte 24. og 25. april.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 16/2016  Sotnakk-utvalget: Saksbehandling for Skyttertinget 

 
I sak 10/2016 la styret føringer for videre framdrift i forhold til saksbehandling av Sotnakk-
utvalgets rapport. Et av punktene var at administrasjonen skulle fremme sak om hvordan 
denne skulle behandles fram mot Skyttertinget 2016.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er av den oppfatning at kapittel 2 og 3 i Sotnakk-utvalgets rapport, 
angående nytt klassesettingssystem på 100 og 200/300 meter, bør behandles som to saker. 
Det vil si at forslagene til ny klassestruktur på 100 meter behndles som en sak, og 200/300 
særskilt. Det vil være naturlig å starte med 100 meter som utvalget gjør, og så videre 
behandle 200/300 meter etterpå.  
 
Det kan argumenters for at man skulle sett alle rekrutteringsklasser både på 100 og 200/300 
meter i en sak, og alle annen klassesetting som neste sak, men administrasjonen mener det 
er mest ryddig om det deles mellom 100 og 200/300 meter.      
 
Videre mener administrasjonen at det i sak om forslag til endringer på 200/300 meter, at 
forslaget om egen klassesetting for 15 meter (5.2) tas med som eget underpunkt der.  
 
Oppsummert foreslår administrasjonen at Forslag til endring av klassesetting 100 meter 
behandles først. Etterpå behandles Forslag til endring klassesetting 200/300 meter. 
 



Administrasjonen vil videre foreslå at kapittel 4 angående skyteprogram og skytetider 
behandles som en sak. Dette sammen med punkt 5.1 som gjelder skyteprogram for 
feltskytingsdisipliner. Den andre saken kan kalles Skyteprogram og skytetider. 
 
Administrasjonen mener spørsmålet knyttet til Offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter 
(kapittel 5.5) bør drøftes i en særskilt sak. Denne var behandlet på Skyttertinget 2015, men 
utsatt. 
 
Som den femte saken mener administrasjonen at spørsmålet om hvordan Den norske 
Skyttermedalje skal håndteres i framtid bør være egen sak. Et konkret forslag fra Nordmør 
skyttersamlag ble behandlet på Skyttertinget 2015 som egen sak, men oversendt til Sotnakk-
utvalget.        
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen behandle Sotnakk-utvalgets rapport gjennom fem 
særskilte saksutredninger til styrets møte i april. Emnene deles slik:  
 

1. Forslag til endring av klassesetting 100 meter 
2. Forslag til endring av klassesetting 200/300 meter 
3. Skyteprogram og skytetider  
4. Forslag om offisielle landsdelkretsstevner på 15 meter 
5. Forslag om endring av skytingen om Den norske Skyttermedalje  

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 17/2016  Forslag om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag sendte forslag behandlet av Norges Skytterstyre i sak 15/2013. 
Saken gjaldt endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget. Saken ble da utsatt i påvente 
av gjennomgang av DFS sin framtidige rolle gjennom Solli-utvalget, samt oppfølging av 
Langtidsplanens kapittel 10. 
 
Saken var oppe igjen i sak 36/2014, og ble da utsatt til Skyttertinget 2015. I samråd med 
Nordfjord skyttersamlag og Skytterstyret, p.g.a. flere krevende saker i 2015, ble saken 
bestemt ytterligere utsatt for å komme til behandling til Skyttertinget 2016.  
 
Sak angående endring av intervaller og tidspunkt for Skyttertinget, var også til behandling 
under sak 9 i 2009. Det ble da vedtatt med 33 mot 22 stemmer at dagens ordning med 
Skytterting hvert år skulle opprettholdes. Den gang var Namdal skyttersamlag forslagsstiller, 
og saken var da mest knyttet til å ha Skyttertinget på et annet tidspunkt enn under LS.  
 
Forslaget fra Nordfjord går på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det skal holdes 
utenom Landsskytterstevnet. Nordfjord skyttersamlag argumenterer blant annet med at det 



er uheldig at Skyttertinget kolliderer med det sportslige på Landsskytterstevnet, samt at det 
er en økonomisk besparelse å ha Skytterting annethvert år.   
 
Saken som fremmes er i tråd med Langtidsplanens kapittel 10 angående organisasjon og 
økonomi. I punkt 10.1 c beskrives nettopp at man i planperioden skal vurdere Skytterting 
annethvert år fra og med 2014.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid. Saken legges fram med endelig 
innstilling i aprilmøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 18/2016  Tingsak: Utvalgsorganiseringen i DFS 

 
Oslo skyttersamlag har fremmet følgende forslag om å utvide antall medlemmer i 

Rådgivende utvalg:  

Rådgivende utvalg utvides til 5 personer, en fra hver landsdel med personlige varamenn. 

Forslaget som er fremmet til ombudsmøtet av Skydeselskapet Skarpskytten, blir begrunnet 

med at det ønskes en bredere sammensetning av utvalget som så langt har bestått av 3 

personer.  

Norges Skytterstyre fattet i sak 31/2014 følgende vedtak: 

Oslo skyttersamlag sitt forslag om å utvide Rådgivende utvalg fra 3 til 5 personer fremmes 

ikke for Skyttertinget 2014. Norges Skytterstyre ber administrasjonen, i tråd med 

Langtidsplanens forslag i punkt 10.1 e, å fremme forslag til saksbehandling for å vurdere 

utvalgsorganiseringen i DFS for framtid. Ny sak til Skytterstyret legges fram senest i 

oktobermøte 2014.      

Administrasjonen har i denne saken konsentrert seg om følgende sentrale utvalg: 

- Rådgivende Utvalg 
- Det frivillige Skyttervesen/Ungdomsutvalget (DFSU) 
- Det frivillige Skyttervesen/Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) 

 
Rådgivende Utvalg får tildelt oppdrag fra Skyttertinget eller Norges Skytterstyre. De siste fem 

årene har utvalget gjennomført to utredninger, kaliber 5,56 og klassestruktur/skyteprogram. 

Det er ikke egen instruks for utvalget.  

DFSU og DFS/SFU har egne instrukser for sitt arbeid, med faste årlige møter.  

Administrasjonens drøfting 

Etter Langtidsplan 2012 – 2016 punkt 10.1 e) skal det gjennomføres en vurdering av 

endringer i utvalgsorganiseringen med sikte på større bredde og mindre kostnader. 

En slik gjennomgang innebærer i utgangspunktet at man drøfter hele utvalgsorganiseringen i 

DFS, herunder også DFSU og SFU sine oppgaver. Administrasjonen mener likevel at denne 



saken kan konsentreres om de tre nevnte utvalgene, og samtidig vurdere om oppgavene 

som tillegger utvalgene er riktige med omsyn til dagens organisasjon og behov. 

Domsutvalget og Appellutvalget har sine oppgaver iht. straffebestemmelsene i Skytterboka 

kapittel 15. Disse utvalgene har ikke hatt saker siden 2008, og uavhengig av aktivitet ser ikke 

administrasjonen at det er behov for å endre disse utvalgene.  

Ungdomsutvalget (DFSU) 

DFSU er et rådgivende utvalg for styret i ungdoms- og rekrutteringsarbeid generelt. 

Utvalgets oppgaver og ansvarsområde er gitt i Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110. DFSU er 

et viktig utvalg for organisasjonen, og legger ned et stort arbeid innenfor sitt ansvarsområde. 

Utvalget foreslås opprettholdt som eget utvalg, og man kan se på om utvalget gjennom 

instruksen skal tillegges flere oppgaver som relaterer seg til rekrutteringsvirksomheten. 

Utvalget kan også benyttes til større utredninger som angår ungdoms- og rekrutterings-

arbeidet.  

Skifeltutvalget (SFU) 

SFU er et rådgivende utvalg for styret i skifeltskyting og skogsløp med skyting, og er 

sammensatt av tre personer med to varamedlemmer. Utvalgets oppgaver og ansvarsområde 

er gitt i Skytterboka kapittel 18, pkt. 18.121 og 18.130. Utvalget har i gjennomsnittlig tre 

møter årlig inkludert Landsskytterstevnet. Utvalgets leder er i tillegg til stede på NM 

skifeltskyting og NM skogsløp sprint og stafett. De siste årene har utvalgslederen hatt 

oppgaven som juryleder på alle NM. Utvalget fungerer godt i dag, og følger opp oppgavene 

sine på en god måte.  

Når det gjelder samlagenes skifeltutvalg/skifeltkontaktene (jf. pkt. 18.140) har 

administrasjonen inntrykk av at disse bare er operative i et fåtall samlag. Dette med 

bakgrunn i lite interesse for sentrale samlinger/møte, og at det er et fåtall samlag som 

arrangerer samlagsstevner i minst en av disiplinene.  

Tidligere har det vært diskutert om skifeltutvalget bør utvides til et sentralt feltutvalg som 

ivaretar alle feltdisiplinene. Vi ser at eksempelvis oppfølging av tiltak i langtidsplanen blir 

godt ivaretatt gjennom både DFSU og SFU, mens det blir mer varierende oppfølging av de 

øvrige feltdisiplinene. Dersom SFU skulle ivareta de øvrige feltdisiplinene må instruksen 

endres vesentlig, og utvalget må kompletteres.  

Administrasjonen mener at det er viktig å ivareta alle feltdisiplinene i et politisk utvalg. I dag 

er det i praksis Skytterstyret som ivaretar de øvrige feltdisiplinene, og med saksmengden til 

styret er det utfordrende å få tid til å drøfte utvikling av feltdisiplinene.  

Hovedmålet må være å legge best mulig til rette for større aktivitet i feltdisiplinene. For å 

sikre større fokus på feltaktiviteten foreslå administrasjonen at dagens SFU erstattes med et 

Feltutvalg med oppgave å ivareta alle feltmessige øvelser. Feltutvalget bør bestå av en 

person fra hver landsdel, med personlig varamann. Det er viktig med en bred kompetanse i 

utvalget, slik at man sikrer at alle øvelsene blir godt ivaretatt. Samlagenes skifeltutvalg bør 

samtidig erstattes med et feltutvalg eller feltkontakt. Instruksen for det sentrale Feltutvalget 

skal utformes slik at utvalget fortsatt skal ivareta både skifeltskyting og skogsløp med 

skyting, i tillegg til feltskyting, Stangskyting og felthurtigskyting.  



Det kan stilles spørsmål om en slik omlegging fører til mindre fokus og mindre aktivitet i 

skifeltskyting og skogsløp med skyting. Aktiviteten i disse disiplinene har vært stabil de siste 

årene, men spesielt skogsløp med skyting bør ha potensiale til langt større aktivitet. Dette 

forutsetter rekruttering fra aktive skyttere, og administrasjonen mener at større fokus på 

feltdisiplinene vil skape en vinn-vinn situasjon for alle med større rekruttering. Vi tror også at 

en endring av instruksen for samlagenes utvalg medfører at langt flere samlag vil få aktive 

feltutvalg, som forhåpentligvis vil bidra til bredere konkurransetilbud og større aktivitet.  

Rådgivende Utvalg (RU) 

Det finnes i dag ingen instruks eller retningslinjer for arbeidet til RU, som ble opprettet 

allerede i 1955. Fram til 1970 var det ett medlem i RU også medlem i Norges Skytterstyre. 

Utvalget har hele tiden bestått av 3 personer. RU får oppdrag fra Norges Skytterstyre 

og/eller Skyttertinget, og det utformes mandat for det spesifikke oppdraget.  

RU har som nevnt fått relativt få oppdrag siste årene, men har siden årtusenskiftet hatt noen 

større utredninger. I den siste utredningen om klassesetting og skyteprogram ble utvalgets 

sammensetning komplettert for å gi bred kompetanse, med alle landsdeler er representert. 

Den første tiden hadde utvalget mer saksbehandling, men etter hvert har administrasjonen 

overtatt dette arbeidet. Den samme utviklingen har skjedd med saksbehandling til 

Skyttertinget, der vi hadde egne komitéer fram til og med 1992.  

Norges Skytterstyre har ved flere anledninger valgt å sette ned ad-hoc utvalg til utredning av 

spesielle saker der man setter sammen personer med fagkompetanse tilpasset oppgaven 

som skal utredes, som LS-utvalget og feltutvalget. I LS-utvalget har man praktisert at lederen 

i RU  

Med bakgrunn i at RU ikke har noen definerte oppgaver, og har forholdsvis få oppdrag, 

foreslår administrasjonen at RU legges ned. Om argumentasjonen synes tynn, ser vi heller 

ikke gode argument for å opprettholde utvalget i dagens form.  

Norges Skytterstyre har fullmakt til å sette ned ad-hoc utvalg når de ønsker en grundigere 

gjennomgang av viktige saker for organisasjonen, og ut fra erfaringer og dagens situasjon i 

DFS er dette en god og velfungerende ordning.  

Omfang og kostnader for utvalgene 

Administrasjonens forslag medfører større bredde og politisk engasjement i utvalgsarbeidet, 

men det medfører ikke mindre kostnader. I og med at man utvider dagens SFU fra tre til fem 

personer i det nye Feltutvalget, blir kostnadene med dette utvalget samlet sett noe høyere 

gitt samme møtefrekvensen.  

Administrasjonen antar at DFSU og Feltutvalget kan ta større utredningsarbeid innenfor sitt 

ansvarsområder, men det vil nok fortsatt være behov for ad-hoc utvalg i enkelte saker. Det 

er eksempelvis naturlig med en bredere evaluering av Landsskytterstevnet et par ganger i 

hver langtidsplanperiode.  

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 

Skyttertinget 2016: 

1. Rådgivende utvalg legges ned som fast utvalg i DFS. I saker hvor Norges Skytterstyre 
ønsker spesiell rådgivning, gis Norges Skytterstyre fullmakt til å opprette Ad Hoc-
utvalg med spesialkompetanse på det aktuelle området. 
 

2. Utvalg for skifeltskyting endres til Feltutvalget, og skal ivareta alle feltdisipliner i DFS.  
 

3. Feltutvalget sammensettes en person fra hver landsdel med personlige varamenn.  
 

4. Instruks for Feltutvalget og forslag til kandidater legges fram for neste Skytterting. 
Feltutvalget trer i funksjon når instruks og valg er gjennomført. 
   

5. Norges Skytterstyre skal gjennomgå instruks og ansvarsområde for DFSU. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 19/2016  Samordning av Skytterbokas reglement angående Skyttertinget 

 
Sak angående samordning av Skytterbokas reglement angående Skyttertinget i kapittel 1 200 
og 1 600, ble av administrasjonen fremmet i samsvar med Langtidsplanens punkt 10.1 
angående revisjon av Skytterboka. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med saken. Saken legges fram med 
endelig saksbehandling i aprilmøtet. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

 Sak 20/2016  Utkast til Langtidsplan 2016 - 2020 

 
Ny langtidsplan 2016-2020 skal legges fram for Skyttertinget i 2016. Planarbeidet tar i 

starten utgangspunkt i status for gjeldende plan, og de fleste av satsingsområdene er 

naturlig å videreføre med nye målsettinger, strategier og tiltak.  

Det er mottatt høringsuttalelser fra 8 samlag. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Langtidsplan 2016-2020. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 21/2016  Markedsreglement i DFS 

 
Reglement for sponsoravtaler i DFS med tilhørende skytterlag framgår av Skytterboka 
kapittel 14. Generelt legger gjeldende regelverk til grunn å bevare DFS’ uavhengighet og 
at avtalene ikke kan inneholde bestemmelser som bryter med DFS’ alminnelige regelve rk 
eller er egnet til å skade skyttersakens anseelse. Norges Skytterstyre har bedt 
administrasjonen om å iverksette en gjennomgang av regelverket, som er fra 1984 og 
således modent for revisjon.  
 
Administrasjonen ønsker i denne saken tilbakemelding på viktige prinsipp som skal 
legges til grunn i nye markedsbestemmelser.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for revisjon av regelverk for sponsoravtaler. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Sak 22/2016  Ekstra siktekant på alle grovfeltfigurer 

 
Tysse skytterlag, støttet av Hordaland skyttersamlag, fremmer forslag om at det innføres 

ekstra siktekant på alle grovfeltfigurer tilsvarende det som er på finfelt i dag, ca. 20%.  

Forslaget begrunnes med at feltskyting er blitt mer en synskonkurranse enn en 

skytekonkurranse. Ikke minst i finaler er dette en utfordring for de skyttere som ser dårligst. 

Videre vil en siktekant gjøre at flere kan delta i grovfelt, og avstandsbedømmelse blir enklere 

for nybegynnere. Bruk av Adlerauge er problematisk i dårlig vær, selv med beskyttelse. Med 

et større sikteområde vil flere kunne delta uten bruk av Adlerauge.  

Administrasjonens drøfting 

Det er knyttet mye tradisjon til feltskytingen i DFS, noe som ikke må stå i veien for 

nødvendige endringer. Fordelene med en ekstra siktekant er beskrevet av forslagsstilleren. 

Det er samtidig argumenter som tilsier at dagens figurer i grovfelt bør bestå uendret. Først 

og fremt sett opp mot dagens formål og vår forsvarsrelevans er det mest relevant at 

figuren/målet som helhet er treff. Det man ser av figuren er treff, og ikke bare en del av 

målet. For de mange ivrige feltskyttere vil en ekstra siktekant på figuren i alminnelighet bli 

oppfattet som helt unødvendig, og som en stor endring i feltskytingens grunnprinsipp og 

identitet.   

Mange vil nok oppleve at den erfaring de har skaffet seg om avstandsbedømmelse blir 

mindre anvendelig. For sammenlikningsmetoden vil det være tilfellet, der må skytteren 

skaffe seg en ny erfaringsbase, mens for målemetoden vil det trolig ha liten betydning om 

figurene får en siktekant, det kan sågar være positivt ved at figurene blir større og ikke går så 

mange ganger i siktet.  



I finfelt er det gode grunner for en siktekant ved at dette er arenaen for de yngste med minst 

erfaring, og de eldste skytterne. Ettersom så mange av dagens veteraner benytter Adlerauge 

i finfelt, der figurene allerede har siktekant, er det lite trolig at større figurer i grovfelt vil øke 

deltakelsen i eksempelvis klasse V55 ved at de ikke lenger trenger å benytte Adlerauge.  

En ekstra konsekvens av større figurer vil være at skyttere må gå opp i hullkornstørrelser, 

noe som vil gi et merarbeid for arrangører ved at bakgrunner må gjøres tilsvarende større for 

å gi et rent siktebilde.  For LS-felten er intensjonen at avstandene skal tilpasses de 

anskaffede skivestørrelser på hhv. 1m og 1 ½ m skiver, slik at de gir et rent siktebilde. Større 

figurer som medfører større hullkorn har den konsekvens at skyteavstandene på LS må 

reduseres for å beholde denne effekten. Videre vil en ekstra siktekant kunne friste 

arrangører til å plassere figurer på enda lenger avstand, for de vil fortsatt være godt synlige. 

Da blir det virkelig en skytekonkurranse for de aller beste, noe som ikke er ønskelig i et 

breddeperspektiv.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Dagens figurer i grovfelt beholdes uendret. 

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
Det innføres ekstra siktekant på alle grovfeltfigurer tilsvarende det som er på finfelt i dag, ca. 20%. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knutsen, 
Gjerstad, Knudsen, Hovland og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens 
Meland stemte for eget forslag.   
 
 
 

Sak 23/2016  Vedlikehold av elektroniske skiver  

 
Sak angående vedlikehold av elektroniske skiver er tidligere blitt tatt opp i Norges 

Skytterstyre. Spesielt har det vært fokus på 100 meter hvor det benyttes finkaliber.  

Elektronisk målmateriell er teknisk materiell som krever nødvendig vedlikehold og kontroll 

for å gi tilfredsstillende nøyaktighet. Ved godkjenning av skiver til bruk i DFS foretas det fra 

sentralt hold en kontroll for å sikre nøyaktighet ved anvisning av skuddverdi og at materiellet 

for øvrig har tilfredsstillende kvalitet. I den forbindelse kreves også at produsenten 

forelegger en bruksanvisning på norsk. Dette er for å sikre at nødvendig vedlikehold er 

beskrevet og tilgjengelig for brukeren.  

Det viser seg imidlertid at kunnskapen om vedlikehold og bruk av materiellet ikke alltid er 

tilfredsstillende. Det har vært et fokus på kvaliteten på vedlikeholdet når det oppstår tvil om 

resultater under stevner. Tvil om riktigheten av anvisningen er uheldig for både det 

arrangerende lag, skyttere, organisasjonen og leverandører.  

Det er tilsynelatende behov for en kombinasjon av mulighet for kontroll samt å kunne tilby 

veiledning i bruk av elektronisk målmateriell. At det oppnås korrekt anvisning av resultater 

er for de fleste åpenbart viktig under konkurranser.  



Det kan i mange tilfeller være nok at man visuelt kontrollerer skivene og prøveskyter 

anlegget, samt sjekker at datasystemene fungerer fordi eventuelle feil da kan avdekkes 

mens man har tid til å utbedre feilene.  

I tillegg kan det lages en enkel sjekkliste for visuell kontroll, test og kalibrering som 

formentlig bør være nok til å oppnå bedre kvalitet på anvisningen og 

arrangementsavviklingen. Selv om det foreligger bruksanvisninger for materiellet, vil en 

forenklet sjekkliste kunne gjøre oppgaven mer oversiktlig, enn ved å benytte prosedyrene i 

en detaljert bruksanvisning.  

Vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for oppfølging av at skytterlagene 

foretar nødvendig vedlikehold av sine elektroniske skiver. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Sak 24/2016  Gjennomføring og premiering av Norgescup klasse V55 

 
I Skytterstyrets møte i februar ble det bestemt at fra og med banesesongen 2016, skulle 
den eksisterende Norgescupen i baneskyting utvides til også å omfatte klasse V55. dette 
som en prøveordning. Betingelser for gjennomføring av Norgescupen for klasse V55 
vedtas i Skytterstyrets møte i mars.   
Norgescupkomiteen har gitt innspill til administrasjonen om hvordan en slik 

gjennomføring bør foregå. 

Norgescupkomiteens forslag til betingelser for gjennomføring av NC for klasse V55 

I Skytterbokas VEDLEGG 3: RETNINGSLINJER OG REGLER FOR NORGESCUPEN I SKYTING, 

endres følgende punkter: 

1. Målsetting 

Norgescupen skal være et markedsførings- og synliggjøringsarrangement for Det frivillige 

Skyttervesen og øke konkurransetilbudet med nasjonalt tilsnitt. NC-stevnene skal 

avspeile hele DFS’ virksomhet og klassestruktur. Følgelig skal NC-stevnene ha 

konkurransetilbud til alle klasser, men for å konkurrere om norgescuppoeng må man 

tilhøre klassene 3-5 og V55. 

3.3 Poenggiving: 

Skyteresultatene på de enkelte NC-stevnene legges til grunn for poenggivning. Seks av de 

ni norgescupstevnene teller sammenlagt. Siste stevne i 3. runde av Norgescupen er 

obligatorisk for klasse 3-5 og V55. 

3.4 Rangering: 

Rangeringen på hvert NC-stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser om 

rangering av mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt  i 

klasse 3-5 etter 6x35-skudd, foretas omskyting med mesterskapsomgang for å avgjøre 1. 

plassen. Ved omskyting rangeres skytterne etter resultat i omskytingen. Videre rangering 

ved like poengsummer avgjøres av plasseringen i det obligatoriske avslutningsstevnet.   



Ved poenglikhet i klasse V55 etter 6 stevner rangeres skytterne etter plassering i det 

avsluttende obligatoriske stevnet. 

5.3 Seeding av de beste skytterne sammenlagt: 
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i 1. runde og i de siste lagene på 
avslutningsstevnet i 3. runde av NC. 

 Seedingen i 1. runde foretas etter sammenlagtlisten fra foregående år.  

 Seedingen i 3. runde foretas etter rangert sammenlagtliste etter 2. runde i NC samme år. 

 Skivefordelingen blant de seedede på siste stevne i 3. runde bestemmes av stillingen i 
Norgescupen etter at 8 stevner er ferdigskutt. 

 
Antallet som skal seedes bestemmes av Norgescupkomiteen i samarbeid med arrangøren. 
Klasse V55 skal ikke seedes. 
5.4 Innskudd: 

I tillegg til det ordinære stevneinnskuddet, skal klassene 3-5 og V55 belastes en avgift på 

kr 50 på hvert norgescupstevne. Denne avgiften skal gå til å dekke sentrale utgifter på 

Norgescupen. 

Sammenlagtpremiering klasse V55 (ikke i reglementet i Vedlegg 3): 

Klasse V55 

 3 stk. NC-medaljer gull, sølv, bronse til 1.-3. plass 
 3 stk. sølvpokaler gradert størrelse til 1.-3. plass 
  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen er enig i NC-komiteens forslag til organisering av NC for klasse V55. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norgescup i baneskyting for klasse V55 gis følgende betingelser og vedlegg 3 i Skytterboka 

angående Norgescup justeres tilsvarende: 

Poenggivning: Skyteresultatene på seks av de ni norgescupstevnene teller sammenlagt. Siste 

stevne i 3. runde av Norgescupen er obligatorisk.   

Rangering: Ved poenglikhet etter seks stevner rangeres skytterne etter plassering på det 

avsluttende obligatoriske stevnet. 

Seeding: Det foretas ikke seeding. 

Innskudd: Skyttere belastes en tilleggsavgift på kroner 50 per norgescupstevne som for 

klasse 3-5.   

Premiering sammenlagt: 3 stk. NC medaljer i gull, sølv og bronse til 1.-3. plass. 3 stk. 

sølvpokaler i gradert størrelse til 1.-3. plass.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 25/2016  
Oppfølging med motivasjonspremier i forbindelse med avtalen med 
Frende forsikring 

 
DFS avholdt møte om videre oppfølging og markedsføring av avtalen med Frende 
Forsikring 4. mars.  
 
Frende har hatt godt påtrykk fra spesielt skytterlagene første uka, og har allerede flere 
nye avtaler på plass. Når det gjelder medlemsforsikringer er vi enige om at 
markedsføringen starter for fullt når markedsplanen og den nye DFS-Frende portalen er 
på plass rundt 1. april  
 
Som Skytterstyret skisserte i forrige møte vil administrasjonen foreslå at det innføres 
motivasjonspremier for skytterlagene, slik at flest mulig vil hente tilbud og benytter seg 
av avtalen med Frende forsikring.    

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Det knyttes motivasjonspremier til samarbeidsavtalen med Frende Forsikring.  

Det trekkes fem SIG Sauer rifler blant skytterlag som benytter Frende ved utgangen av 2016. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 26/2016  
Forhåndsbetaling med kort på nett for påmelding til 
Landsskytterstevnet 

 
Saken utsettes til et senere møte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 27/2016  Søknad om å få arrangere skytterhelg på Skytingens Dag 

 
Andebu, Sandar og Sandefjord, Sande, Holmestrand og Sem skytterlag har planlagt felles 
skytterhelg (Vestfoldhelga) samme tidspunkt som Skytingens Dag, søndag 5. juni 2016.  
 
Vestfold skyttersamlag anbefaler at søknaden godkjennes. Både skytterlaget og samlaget har 

spesielt tatt opp at det er uheldig med stadig flytting av tidspunkt for Skytingens Dag, ref. 

samlagets uttalelse.: 

Samlaget har i innspill til langtidsplanen også presisert at Skytingens Dag må legges til fast 

dag hvert år, og samtidig vurdere å flytte dagen innendørs i 15 m sesongen når alle skyter 

med kaliber 22. 



Sogn Indre skyttersamlag fikk i sak 103/2015 tillatelse til å arrangere samlagsmesterskap på 

Skytingens Dag, og i 2011 fikk Gudbrandsdal tilsvarende tillatelse.  

Administrasjonens drøfting 

Skytterlagene søker om å bytte dag som følge av at de har planlagt skytterhelg samme helga 

som Skytingens Dag. Skytterlaget viser til at de hadde planlagt dette før tidspunkt før 

hovedbegivenheter ble fastlagt, og anmoder på det sterkeste at DFS legger Skytingens Dag til 

en fast helg i framtida.  

Tidligere har Sogn Indre og Gudbrandsdal har fått anledning til å arrangere samlagsstevner 

på Skytingens Dag, ellers er det ikke registrert søknader om tilsvarende siste årene. Generelt 

ser det ikke ut til å være problem å forholde seg til fastlagt tidspunkt for Skytingens Dag, når 

lenge det enkelte skytterlag står fritt til å arrangere på andre tidspunkt.  

Denne søknaden er av en annen karakter enn de to tidligere søknadene som gjaldt 

samlagsstevner, og således kun omfatter skyttere i eget samlag. Hvis man åpner for å 

arrangere en skytterhelg på Skytingens Dag kan skyttere fra flere samlag delta, selv om 

skyttere fra lag som gjennomfører Skytingens Dag kan skyte stevnet en annen dag. Saken 

kan danne presedens for lignende søknader senere, men med et fast tidspunkt for 

Skytingens Dag må foreligge svært spesielle årsaker dersom man skal få dispensasjon.  

Gjennom høring og innspill fra andre lag er det signalisert et sterkt ønske om at man har en 

fast dag for Skytingens Dag, og at det ikke settes opp forskjellige tidspunkt fra år til år. Dette 

vanskeliggjør planlegging av større stevner som skal markedsføres over tid, og mange helger 

er allerede fastlåst til mesterskap.  

Vestfold skyttersamlag har i innspill til langtidsplanen bedt om at Skytingens Dag vurderes 

lagt til innendørssesongen. Administrasjonen mener at denne vurderingen bør gjøres som 

del av langtidsplanarbeidet, slik at Skyttertinget får anledning å ta stilling til forslaget på 

årets ting.  

Etter en samlet vurdering anbefaler administrasjonen at skytterlagene gis anledning til å 

arrangere Vestfoldhelga som omsøkt, og at de samtidig oppfordres til å avholde Skytingens 

Dag på annet tidspunkt, jf. Skytterbokas bestemmelser.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Andebu, Sandar og Sandefjord, Sande, Holmestrand og Sem skytterlag gis anledning 
til å arrangere skytterhelg på Skytingens Dag 

2. Skytterlagene oppfordres til å arrangere Skytingens Dag på annet tidspunkt. 
 
Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Søknaden innvilges ikke.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Meland, 
Gjerstad, Knudsen og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Hovland og 
Knutsen stemte for Hovlands forslag.   
 



Sak 28/2016  Prosjektstilling på Skytterkontoret 

 
Gjennomføring av Langtidsplan for perioden 2012 – 2016 har gitt en betydelig økning i 
aktiviteten for utdanningsavdelingen på Skytterkontoret. En styrking av bemanningen på 
utdanningsavdelingen med en person er i langtidsplanen skissert som løsning for å gi 
nødvendig kapasitet til å gjennomføre vedtatte tiltak. Den nye funksjonen skal spesielt være 
innrettet mot å støtte Forsvaret med skytefaglig opplæringskompetanse.  Solli-utvalget 
vurderte i 2014 DFS sin samhandling med Forsvaret, og organisasjonens framtidige forsvars- 
og samfunnsrolle. Utvalget konkluderer med at DFS har en rekke framtidige oppdrag for 
Forsvaret, og flere nye oppdrag for samfunnet generelt.  
 
Administrasjonens drøfting: 

Arbeidet med Langtidsplan 2016 – 2020 er godt i gang. Innenfor utdanningsavdelingens 

arbeids- og ansvarsområder legges det opp til en videreføring og videreutvikling av mange av 

tiltakene i dagens langtidsplan, samtidig som det kommer inn nye elementer. Viktigheten av 

å støtte Forsvaret med skytefaglig kompetanse anses å være stadig viktigere – dette for å 

synliggjøre en praktisk støtte fra DFS til Forsvaret.   

Følgende oppgaver og funksjoner planlegges lagt til prosjektstillingen: 

1) Markedsføre, tilby og gjennomføre skyte- og instruktørutdanning for forsvarets 

personell. 

2) Stå for instruktørutdanning i DFS, herunder utvikling av relevant 

instruksjonsmateriell. 

3) Utvikling av materiell til bruk for tillitsvalgte og forsvarets personell.  

4) Prosjektledelse knyttet til gjennomføring av tiltak i Langtidsplanen. 

5) Gi veiledning til lag og samlag. 

6) Organisasjonsutvikling og oppfølging av utvalgte viktige skytterlag med vekt på 

rekruttering gjennom skyteskoler.  

7) Støtte LS arrangører under skyteteknisk gjennomføring. 

Tittel på stillingen er Utdanningskonsulent. Stillingen lyses ut som en prosjektstilling for 

perioden 1. august 2016 til 31. desember 2018. Erfaringer vil avgjøre om dette er en 

funksjon som skal videreføres/bli permanent. Lønn følger Skytterkontorets lønnsplan som 

konsulent. Lønn for 2016 dekkes innenfor avdelingens vedtatte budsjett. Det er en 

forutsetning at utdanningskonsulenten har relevant bakgrunn fra/kjennskap til både 

Forsvaret og DFS.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Generalsekretæren gis fullmakt til å ansette en Utdanningskonsulent i prosjektstilling ved 

Skytterkontoret for perioden 1. august 2016 til 31. desember 2018. Utdanningskonsulentens 

primæroppgave skal være å markedsføre, tilby, utvikle og gjennomføre skyte- og 

instruktørutdanning for forsvarets personell. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 29/2016  Kvalitetskrav til medaljer og merker 

 
Norges Skytterstyre ønskte på forrige møte en gjennomgang av kvalitetskrav på premier og 

medaljer til DFS. Administrasjonen gikk gjennom gjeldende kvalitetskrav fra sak 3/2010. 

Vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre behandling av kvalitetskrav til premier og medaljer 

i DFS. 

 

 Meldingssaker  

 
1. Status LS 2016 Målselv 
2. Status LS 2017 Førde 
3. Status LS 2018 Stjørdal 
4. Status LS 2019 Evje 
5. Avtale med NRK 2016-2019 
6. Status ny portalløsning for hjemmesider og videreutvikling av DFS-appen 
7. Prosjektrapport 2015 til Forsvarsdepartementet 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
PROTOKOLL 

24. OG 25. APRIL 2016 SKYTTERKONTORET 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Jens 

Sverre Knutsen, Oddbjørn Meland, Torben Knudsen (til 

stede i sak 30 -51 og sak 58), Kjell Strand Hovland (til 

stede i sak 30 – 45, 51 og 58). Forsvarets representant  

var ikke til stede. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 

 Sak 30/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte mars 2016 

 
Protokollen for styremøte 14. mars ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 31/2016  Tingsak: Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

 
Årsregnskap for 2015 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 

Skyttertinget 2016. 

Administrasjonen anbefaler Nores Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 

Skyttertinget 2016: 

Årsberetning og årsregnskap for 2015 godkjennes.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 



Sak 32/2016  Tingsak: Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

 

Årsmeldingen for 2015 sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2016. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Nores Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 

Skyttertinget 2016: 

 

Årsmelding for 2015 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 33/2016  Tingsak: Tildeling LS 2020 

 

Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Østlandet 

landsdel i 2020. Det foreligger søknad om tildeling fra Elverum skytterlag. 

Administrasjonens drøfting 

Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Elverum 

skytterlag flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede 

landsskytterstevner. Hovedarena blir i likhet med tidligere landsskytterstevner på 

Terningmoen. De praktiske planer for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne 

utredning da dette er listet i søknaden. Representant for Skytterkontoret har gjennomført 

møter med arrangøren der Håndbok for LS er gjennomgått med de krav og føringer som 

stilles til LS-arrangører.  

Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det 

stilt krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at de skal beskrives i søknad.  

Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Søkerlag Elverum skytterlag. 

Årsmøtevedtak Enstemmig vedtak. 

Arrangert LS tidligere Tre ganger, siste gang i 2010.  

Samlagets uttalelse Ingen uttalelse. 

Kommunens uttalelse Elverum støtter søknaden og signaliserer vilje til å bistå med teknisk 
bistand og stille skoleplasser til rådighet.  

Fylkeskommunenes uttalelse Hedmark fylkeskommune signaliserer vilje til benytte sine 
tilskuddsordninger til støtte for søkeren/arrangøren. 

Uttalelser fra næringslivet Uttalelse fra: Scandic Elgstua, VisitElverum-Regionen, Joker Event, 
Ramirent. 

Uttalelse fra Forsvaret Heimevernet ved Sjef HV-05 støtter søknaden. Forvaltende enhet er 
positive til å støtte stevnet ved at skytefelt og områder for arena kan 
benyttes. 

Uttalelse fra Politiet Positive til søknaden. 



Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Sparebanken Hedmark bekrefter at de er hovedsamarbeidspartner for 
LS 2020.   

Hovedarena Terningmoen leir   

Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 
200m banen har 50 skiver. 

Grovfelt Terningmoen skytefelt. 

Finfelt Terningmoen skytefelt. Det vurderes å finne et sted nærmere 
hovedarena. 

Stang og Felthurtig Ca. 800m fra hovedarena. 

Finale Stang og Felthurtig Som innledende skyting.  

Infrastruktur Jevnlig buss mellom arena, skyttercamper og Elverum sentrum. 

Kommunikasjon til arena Buss mellom skyttercamp og arena. Parkering for privatbiler ved 
hovedarena. 

IKT, data, nettverk strøm 
(DFS har her stilt konkrete 
krav)  

Løsninger tilfredsstillende beskrevet.  

Trafikk og parkering Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet ikke opplyst. 

Skyttercamp Fordelt til flere steder med an anslått kapasitet på ca. 1400 enheter.  

Aktuelle hoteller og 
innomhus innkvartering 

Regionen har gode muligheter for innkvartering. Se http://www.visit-
hedmark.no/no/elverum-regionen  

Fritidstilbud Regionen har et variert og godt fritidstilbud. Se http://www.visit-
hedmark.no/no/elverum-regionen 

Skyttertinget Ikke beskrevet. 
Kommunen inviterer til Tingmiddag i samarbeid med LS arrangøren. 

Organisasjonskart Vedlagt søknad. 

Budsjett Basert på usikkerhet knyttet til deltakertallet er det estimert et 
nøkternt overskudd på ca. 2,5 mil. Timelønn for dugnadsarbeid er ikke 
inkludert. 

Ønsket tidspunkt 31. juli – 7. august.  

Stevnekontor Ikke beskrevet. 

Andre forhold Søkeren fremhever følgende i sin søknad: 
- De har arrangert flere LS med stor deltakelse.  
- Elverum by er en handels- og kultursenter i knutepunktet 

mellom Østerdalen og Glåmdalen.  
- Arrangøren har erfaring fra at kommunen, næringslivet og 

foreningslivet støtter helhjertet opp om arrangementet.  
- Landsskytterstevnets viktigste støttespiller Forsvaret er 

meget sterkt representert i regionen.  

 

Terningmoen er en kompakt arena, der alle øvelsene har utgangspunkt fra hovedarenaen. 

Skyttercamper blir etablert i tilknytning til hovedarena eller Elverum by. Arenaområdet er vel 

kjent i Skytter-Norge, med kort avstand til Elverum sentrum.  

Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av skytedisiplinene.  

Det foreligger skriftlige signaler fra Forsvaret om at nødvendige områder og baner blir stilt til 

disposisjon for Landsskytterstevnet. Det må i denne sammenheng avklares med Forsvaret at 

montering av skivemateriell skal gjennomføres iht. avtale mellom FLO og DFS, dvs. medio 

juni arrangementsåret.   

http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen


Kravene om økt tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra år 

til år, noe som stiller stadig større krav til de sentrale frivillige i arrangementskomiteen. 

Regionen har et aktivt skyttermiljø med mange skytterlag i relativt nærhet, noe som gjør at 

det bør være tilstrekkelig tilgang på resurspersoner og frivillige. I tillegg vil det øvrige 

foreningslivet kunne støtte aktivt opp om arrangementet  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Elverum skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2020. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 

arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 

DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 34/2016  Tingsak: Tid og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag sendte forslag behandlet av Norges Skytterstyre i sak 15/2013. 

Saken gjaldt endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget. Saken ble da utsatt i påvente 

av gjennomgang av DFS sin framtidige rolle gjennom Solli-utvalget, samt oppfølging av 

Langtidsplanens kapittel 10. 

Saken var oppe igjen i sak 36/2014, og ble da utsatt til Skyttertinget 2015. I samråd med 

Nordfjord skyttersamlag og Skytterstyret, ble saken bestemt ytterligere utsatt for å komme 

til behandling til Skyttertinget 2016. 

Sak angående endring av intervaller og tidspunkt for Skyttertinget, var også til behandling 

under sak 9 i 2009. Det ble da vedtatt med 33 mot 22 stemmer at dagens ordning med 

Skytterting hvert år skulle opprettholdes. Den gang var Namdal skyttersamlag forslagsstiller, 

og saken var da mest knyttet til å ha Skyttertinget på et annet tidspunkt enn i forkant av 

Landsskytterstevnet. 

Forslaget fra Nordfjord går på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det skal holdes 

utenom Landsskytterstevnet. Nordfjord skyttersamlag argumenterer blant annet med at det 

er uheldig at Skyttertinget kolliderer med det sportslige på Landsskytterstevnet, samt at det 

er en økonomisk besparelse å ha Skytterting annethvert år. 

Saken som fremmes er i tråd med Langtidsplanens kapittel 10 angående organisasjon og 

økonomi. I punkt 10.1 c beskrives nettopp at man i planperioden skal vurdere Skytterting 

annethvert år fra og med 2014.  



I 2009 var det en omfattende saksutredning i forhold til ulike tidspunkt Skyttertinget kunne 

foregå utenom LS. I den forbindelse var det også beskrevet hvilke konsekvenser dette ville få 

for tidsfrister, valgordningen, godkjenning av årsregnskap osv.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen støtter Nordfjord sitt forslag om å gjennomføre Skytterting annethvert år. 
 
Økonomiske/administrative besparelser  
For administrasjonen vil den økonomiske og administrative besparelsen med å avholde 

Skyttertinget annethvert år være den viktigste begrunnelsen for en endring. Skyttertinget 

krever årlig mye ressurser, spesielt for ledelsen på Skytterkontoret, men også for 

Skytterstyrets medlemmer. De år som Skyttertinget ikke avholdes, kan ressursene i større 

grad benyttes til oppfølging av Langtidsplanen og organisasjonsutvikling.  

I forbindelse med de siste års budsjettkamper for DFS, har vi fått politiske signaler om at de 

årlige Skytterting kan synes å medføre for store administrative kostnader. I sammenligning 

med andre større organisasjoner er det også et fåtall som nå har årlige «ting». 2 eller 3-årige 

tingperioder er det mest vanlige.  

Et Skytterting har en kostnad på ca. 300 000 kroner i reise- og oppholdsutgifter når det det 

dekkes to overnattinger for tingrepresentanter. I tillegg kommer utgifter med eks. trykking 

av tingdokumenter og protokoll. Et skytterting annethvert år vil således frigjøre i over 

300 000 kroner til andre formål de år tinget ikke arrangeres. 

Behov for årlige Skytterting? 
Selv om antall saker har holdt seg relativt stabilt til Skyttertinget, har praksis de senere år 

vært at man har klart å avholde Skyttertinget på en dag. Om det skulle bli noen flere saker 

når Skyttertinget skulle bli toårig, mener administrasjonen at man da i større grad kan 

benytte muligheten for to dagers Skytterting.  

Skytterting annethvert år vil trolig også medføre at det først og fremst blir de større 

organisasjonsmessige sakene som fremmes til behandling på Skyttertinget. 

Administrasjonen ser heller ikke at det er gode eksempler på at organisasjonen i 2016 

trenger årlige Skytterting for god styring eller innføring av viktige endringer i organisasjonen. 

Hvis en slik situasjon skulle oppstå, så har man uansett mulighet til å innkalle til 

ekstraordinært Skytterting.     

Skytterting annethvert år – på Landsskytterstevnet   
Administrasjonen mener imidlertid at man fortsatt bør ha Skyttertinget i forbindelse med LS, 

selv om det bare avholdes annet hvert år. For belastningen for de sentralt ansatte er 

tidspunktet for når Skyttertinget avholdes underordnet, selv om et Skytterting utenom LS vil 

medføre mindre belastning på administrasjonen under gjennomføringen av LS.   

Som Nordfjord skyttersamlag påpeker, ser imidlertid administrasjonen gode argumenter 

med å holde fokus på det sportslige under LS, uten at dette kan sies å være et avgjørende 

argument for flytting av Skyttertinget utenom LS.  



Administrasjonen ser for seg en behandling av denne saken slik at man på Skyttertinget 2016 

avgjør om Skyttertinget skal avholdes annethvert år, eller om det fortsatt skal være årlig. 

Eventuelle forslag om andre tidspunkt for avholdelse av Skyttertinget kan fremmes til 

Skyttertinget i 2018. 

Kontrollkomité 

Når det foreslås at Skyttertinget skal avholdes annethvert år, medfører det at man samtidig 

bør sette ned en kontrollkomité som får i mandat å fastsette regnskapene. Administrasjonen 

foreslår at det opprettes en kontrollkomité på 3 personer på Skyttertinget i 2016, som får 

som mandat hvert år å fastsette årsregnskapene og årsberetningen etter regnskapsloven. 

Kontrollkomiteen skal skrive en rapport fra hvert regnskapsår som blir forelagt ved 

påfølgende Skytterting. Eksempelvis skal kontrollkomiteen legge fram en rapport om både 

regnskapsåret 2016 og 2017 til Skyttertinget 2018.  

Fordelen med en slik praksis er også at organisasjonen vil holde seg innenfor 

regnskapslovens bestemmelser om innsending av regnskapene til regnskapsregisteret. Slik 

det er nå så har vi utfordring med dette da Skyttertinget ikke avholdes før månedsskiftet 

juli/august.   

Valg på Skyttertinget 
Videre legger administrasjonen opp til at alle tillitsvalgte som sitter i verv eller velges i 2016 

blir på valg i 2018. Et utgangspunkt for ny valgordning er at alle er på valg annet hvert år, og 

dette vil i forslaget fra administrasjonen gjelde for Skyttertinget 2018 og videre framover. 

Det er liten risiko for at alle trekker deg samme år, og valgkomiteen har uansett god tid på 

seg til å finne nye kandidater. Dette vil også forenkle valgsystemet og gjøre det mer 

oversiktlig i forhold til dagens relativt innfløkte system med ulike valgperioder til ulike verv.  

Tildeling av Landsskytterstevnet 
Tildeling av Landsskytterstevnet vil etter administrasjonens forslag bli slik at Skyttertinget 

tildeler to stevner ad gangen, det vil si at arrangørene får hhv. 3 og 4 år til forberedelser. 

Mye av planleggingen gjøres i forbindelse med søknaden, og administrasjonen mener at det 

vil være uproblematisk for søkerne å tilpasse seg et nytt system. Fram til 2004 ble da 

tildelingen også gjort tre år i forkant av stevnet.  

Alternativt kan man gå for en løsning hvor stevnene tildeles 4 og 5 år før mesterskapet. 

Administrasjonen vil ikke tilrå en slik løsning, da vi mener det er nok tid med 3 og 4 år. Med 

en 5-årsturnus for landsskytterstevnene, kan man faktisk komme i en situasjon der en 

arrangør må søke neste stevne før man har arrangert sitt allerede tildelte stevne. Det mener 

administrasjonen ikke er nødvendig verken for DFS sentralt, arrangørene, eller de som skal 

bevilge offentlig støtte til arrangementet.    

Turnus for Landsskytterstevnet må komme opp som sak i 2018, da nåværende turnus går 

fram til 2021. Administrasjonen foreslår at sted for Landsskytterstevnet 2021 og 2022 vedtas 

på Skyttertinget i 2018. Det må således i denne saken vedtas at turnus for 

Landsskytterstevnet forlenges med ett år, slik at Vestlandet landsdel gis turnus i 2022, som 

er i tråd med nåværende turnus. Sak om ny turnus for Landsskytterstevnet i 2018, vil således 

omfatte fra og med 2023, og så langt Skyttertinget bestemmer.  



Skyttertingsmiddag 
Når det gjelder det praktiske i forbindelse med eksempelvis den årlige Skyttertingsmiddagen, 

ser administrasjonen for seg at det i forbindelse med Landsskytterstevnet blir avholdt en 

årlig LS-middag. Dette både de år det arrangeres Skytterting og de år det ikke er Skytterting. 

Praksis har vært at det er kommunen hos arrangørstedet som er vertskap og betaler for 

denne middagen. Dette tenkes videreført i betingelsene for LS-arrangementet til alle 

arrangører som i dag. Til denne middagen tenker administrasjonen at samlagslederne 

inviteres som i dag, uten å dekke reise- og overnattingskostnader det år det ikke er 

Skytterting. Ved et forslag om å legge Skyttertinget utenom LS, vil en eventuell tingmiddag 

måtte dekkes av organisasjonen selv. Dette vil bli en «enklere» middag en dagens 

tradisjonelle tingmiddager, der maten er inkludert i en fullpensjonspris.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

1. Skyttertinget skal fra og med 2016 gjennomføres annethvert år i forbindelse med 
Landsskytterstevnet, slik at 2017 blir første år det ikke skal avholdes Skytterting. 

 
2. Det velges et kontrollutvalg på 3 personer på Skyttertinget 2016, som får i mandat å 

fastsette årsregnskapene og årsberetningen etter regnskapslovens bestemmelser. De gis 
frist til 1. mai påfølgende regnskapsår til å gi en rapport om fastsettelsen. Denne 
forelegges Skyttertinget.   

  
3. Alle som etter nåværende valgturnus skulle vært på valg 2017, får forlenget sin 

valgperiode fram til Skyttertinget 2018.  
 

4. Fra og med Skyttertinget 2018 er funksjonstiden to år for Norges Skytterstyre og alle 
andre utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget.  

 
5. Skyttertinget 2016 vedtar at nåværende turnus for Landsskytterstevnet utvides med ett 

år, slik at Vestlandet landsdel gis turnus for Landsskytterstevnet i 2022. Skyttertinget 
2018 tildeler Landsskytterstevnet for 2021 og 2022. Sak om videre turnus fra og med 
2023 vedtas på Skyttertinget i 2018.  

 
6. Øvrige reglementsmessige endringer som er påkrevd i forbindelse med innføring av 

denne toårsturnusen, fremmes for Skyttertinget 2018. 
 

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Dagens ordning med årlige Skytterting opprettholdes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonens forslag vedtas. Vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, 

Gjerstad, Knutsen og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Meland og 

Knudsen stemte for Meland sitt forslag. 



 Sak 35/2016  Tingsak: Forslag om endring av klassesetting 100 meter 

 

Med bakgrunn i vedtak på Skyttertinget 2013 (sak 6, 7 og 10), vedtok Norges Skytterstyre i 

sitt møte i november 2014 (sak 94) å nedsette et utvalg som skulle gjennomgå 

konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS (jfr. Skytterbokas kapittel 7 og 11). Dette 

med sikte på å skape økt oppslutning og interesse for DFS-aktiviteter. På dette grunnlag 

skulle utvalget fremme sine anbefalinger til eventuelle endringer i dagens regelverk. 

Spesielt skulle utvalget gi anbefalinger om en eventuell flytting av klasse V65 fra 100 til 200 

meter, samt om klasse 1 skulle flyttes fra 200 til 100 meter, jfr. sak 6 og 7 på Skyttertinget 

2013. Det samme gjaldt hvilke klasser som skulle omfattes av dopingreglementet, jfr. sak 10 

på Skyttertinget 2013. 

Utvalget ble gitt følgende sammensetning: 

Egil Sotnakk (leder), Roy Håkstad, Steinar Paulsen, Ellen Forseth, Åse Marit Myrvang,  

Oddbjørn Meland og Kjell Strand Hovland. Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 

Utvalget ble gitt frist til 1. februar i 2016 med å levere sin innstilling til Norges Skytterstyre. 

I mars 2016 vedtok Norges Skytterstyre at saksbehandlingen av Sotnakk-rapporten skulle 

deles i fem ulike saker, hvorav «Forslag til endring av klassesetting 100 meter» er en av disse 

(sak 016/2016). Det ble videre vedtatt å sende høringsbrev til skytterlag og samlag angående  

Sotnakk-utvalget sine anbefalinger. Totalt mottok Skytterkontoret 41 besvarelser.  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen mener Sotnakk-utvalget har gjort en god jobb, og vi er i store trekk enige i 

mange av utvalgets anbefalinger. Samtidig er det flere av de foreslåtte endringene som kan 

gjøres annerledes, og noen av forslagene som bør avventes til senere.  

Her følger administrasjonens drøftinger rundt klassesystemer på 100 meter: 

Målsettingen må være at flest mulig skal få et tilbud om å skyte. Generelt legger 

administrasjonen til grunn at endringer må være forankret i en forventning om større 

nyrekruttering og en mykere overgang til ståendeskyting for ungdomsskytterne. Dette vil 

forhåpentligvis gjøre at flere starter med skyting, og at frafallet blir mindre.  

Aspirant og Skytterklassen 

I dagens system har aspirant-klassen fungert som en nybegynnerklasse for både ungdom og 

voksne på 100 meter. Sistnevnte har vært en prøveordning i 2015 og 2016.Vi mener at 

Sotnakk-utvalget er inne på noe da de foreslår en egen nybegynnerklasse for voksne på 100 

meter.  

Sotnakk-utvalget foreslår å innføre en nybegynnerklasse for voksne på 100 meter kalt 

«Skytterklassen». Administrasjonen støtter dette forslaget, og viser samtidig til at et stort 

flertall av samlagene også er for innføringen av denne klassen. Hensikten med en slik klasse 

er at terskelen for å kunne delta på skyting som voksen skal være lav. Gjennom å ha en 

nybegynnerklasse på 100 meter for voksne legger vi til rette for at man kan delta på skyting 



uten å investere i eget utstyr. De fleste skytterlag har nå både lagsvåpen i kaliber .22, 

skytterhansker, jakker og reimer til utlån.  

Administrasjonen mener imidlertid at navnet «Skytterklassen» er uheldig. Skytterklassen er 

allerede i bruk i skifelt og skogsløp, og betegner her skyttere som ønsker å delta, men ikke 

har fysiske forutsetninger for å gjennomføre ordinært program. En innføring av navnet 

«Skytterklassen» vil skape forvirring både i forhold til dette, og ikke minst i forhold til alle 

som deltar i bane- og feltskyting allerede regnes som skyttere. Ordet «Aspirant», selv om det 

nå er godt innarbeidet, er også et ord som kan skape forvirring og misforståelser blant 

personer som ikke er kjent med sporten.  

I likhet med DFSU mener administrasjonen derfor at dagens Aspirant-klasse med fordel kan 

deles i to, én for ungdom og én for voksne, men med en fellesbetegnelse. Dette navnet bør 

være «Nybegynner ungdom (NU)» og «Nybegynner voksen (NV)». Dette vil skape forståelse 

for betingelsene for deltakelse i klassen, både innen organisasjonen og blant media og 

publikum.  

«Nybegynner ungdom» skal fortsette som dagens aspirant-klasse, men med øvre 

aldersgrense 15 år. 

«Nybegynner voksen» skal være en klasse som skal kunne delta på samtlige stevner i DFS 

opp til og med Landsskytterstevnet. Dette kan potensielt bli en stor og populær klasse på LS 

hvor foreldre og andre kan delta på «Norges viktigste sportsarrangement». 

Administrasjonen mener av klasse NV bør kunne skyte med alle tillate kaliber i DFS, og uten 

støtte. Skyttere som skyter i denne klassen kan når som helst, også i løpet av året, velge å gå 

over i en annen klasse så lenge han eller hun er kvalifisert for denne klassen. Man kan ikke 

gå tilbake til denne klassen hvis man går over til, eller har skutt i en annen klasse før.  

«Nybegynner voksen»-klassen skal være med rangering. Argumentet som brukes i aspirant-

klassen for å ikke ha rangering er ikke gjeldende her. Det er naturlig å anta at de personene 

som deltar i klasse NV «takler» å bli rangert. 

Det legges opp til at det skal være 100 % premiering i klassen i form av standardmerke eller 

gjenstandspremie anskaffet av skytterlaget. Administrasjonen tror standardmerker, kalt 

«Nybegynnermerket» i tre valører, vil være en fin form for premiering som kan bidra til 

motivasjon blant skytterne. Valørene gylt, sølv og bronse tildeles skytteren etter oppnådd 

poengsum i de aktuelle stevnet. I tillegg til å fungere som motivasjon kan merket være et fint 

minne for deltakere som f. eks. deltar på Landsskytterstevnet for første gang. 

Prisen på et slikt merke vil ikke være spesielt høy og derfor anbefales det at klassen betaler 

samme innskudd som ungdomsklassene. På denne måten vil ikke påmeldingsavgiften være 

for høy og dermed i tråd med formålet til klassen (lavterskel-tilbud). 

Skyteprogrammet for nybegynnerklassene bør være slik Sotnakk-utvalget skisserer, 25 skudd 

liggende på 100 meter og 30 skudd på finfelt. På denne måten kan alle delta, også voksne 

nybegynnere med kaliber .22. 

 



Rekrutt 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, og mener i likhet med 

Sotnakk-utvalget kap. 2.4 at navnet bør endres til «Rekrutt 11-13 år» for å skape økt 

forståelse blant media og publikum. 

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen. 

Eldre rekrutt 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, og mener i likhet med 

Sotnakk-utvalget at navnet bør endres til «Eldre Rekrutt 14-15 år» for å skape økt forståelse 

blant media og publikum.  

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen. 

Junior 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, men med noen unntak som 

følger av innføringen av klasse Eldre junior. 

Muligheten til å rykke direkte opp i en av seniorklassene fra denne klassen tas bort. Denne 

muligheten overføres til klasse eldre junior. Administrasjonen foreslår en ordning hvor 

skyttere som har skutt minst ett år i klasse Junior gis mulighet til å rykke opp i klasse Eldre 

Junior på permanent basis. Dette betyr i praksis skyttere som er 17 år, samt de 

sekstenåringer som valgte å gå opp i klasse ER et år tidligere.  

Skyttere i klasse Eldre Junior skal også gis mulighet til å velge fra gang til gang om å delte i 

klasse Junior eller Eldre junior på både bane-, feltskyting og 15 meter. 

En slik ordning gir de skytterne som ønsker å gå videre i klassesystemet før ordinær tid 

mulighet til dette, samtidig som det gir rom for å prøve ut ståendeskyting.  

Administrasjonen mener i likhet med Sotnakk-utvalget at navnet bør endres til «Junior 16-17 

år» for å skape økt forståelse blant media og publikum.  

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen.  

Eldre junior 

Administrasjonen mener Sotnakk-utvalgets forslag om en egen ståendeklasse på 100 meter 

for ungdom er meget godt og stiller seg bak dette. Det er også et stort flertall av samlagene 

som støtter innføringen av denne klassen.  

En slik klasse vil sikre en mykere overgang til ståendeskyting for ungdomsskytterne. Dette vil 

forhåpentligvis gjøre at flere opplever mestring i stående og dermed fortsetter å skyte også 

som seniorer. Det er som kjent et stort frafall i overgangen mellom junior og senior i dagens 

system, og denne klassen vil forhåpentligvis kunne bidra til å motvirke dette.  

Administrasjonen mener imidlertid at klassen bør omfatte to årganger, 18 og 19 år, og ikke 

kun 18 år, slik Sotnakk-utvalget mener. På denne måten sikrer vi en likhet med de øvrige 



klassene på 100 meter, samtidig som at klassen blir større om dermed omfatter flere 

skyttere. En klasse med kun 18-åringer vil etter alt å dømme bli svært liten og kan føre til at 

klassen får lavere status blant skytterne. Lav status på denne klassen kan gjøre at de fleste 

likevel velger å gå rett over i seniorklassen, og dermed er hensikten med klassen borte (dette 

er blant annet påpekt i både DFSU og Nordfjord skyttersamlags høringsbrev). 

Ved å innføre en toårig ståendeklasse blir dessuten overgangen til 200 meter og 

seniorskyting enda «mykere» for ungdomsskytterne. Dette gjør at skytterne får tid og 

mulighet til å utvikle seg i konkurranse med jevnaldrende, og ikke eldre og erfarne skyttere 

som har trent stående i mange år. Dette medfører også at det blir naturlig å la de skytterne 

som kvalifiserer til det rykke direkte opp i klasse 5 når de blir seniorer.  

Skyttere på 16 og 17 år i klasse junior kan velge å rykke opp til denne klassen frivillig, men de 

må ha skutt minst ett år i klasse Junior. Det skal være mulig for skytterne i eldre junior å 

velge mellom å delta på 100 meter eller 200 meter fra gang til gang. Deltar skytteren på 200 

meter skal skytteren delta i klasse 4. Skyttere på 18 og 19 år kan også på frivillig velge å rykke 

opp til seniorklassene på permanent basis, men de må da ha skutt minst ett år i klasse Eldre 

Junior. Skytteren rykker da opp til den klassen den er kvalifisert for etter resultater fra klasse 

EJ.  

Denne ordningen betyr i praksis at man tidligst kan bli seniorskytter på permanent basis som 

syttenåring, i dag er dette tallet 15 år (jfr. dagens ordning med frivillige opprykk til å både 

Eldre rekrutt, Junior og senior). Alderen for når man kan prøve seg som ståendeskytter for 

første gang endres ikke i forhold til dagens ordning.  

Klassen får eget mesterskap på 100 meter på lik linje med de andre rekrutteringsklassene. 

Klassen skal skyte grovfelt med eget mesterskap på lik linje som administrasjonen foreslår 

angående klasse V55 og klasse 2 i sak 036/2016. Skytterne som ønsker å konkurrere om 

seniormesterskap, f. eks. NM Felt, kan velge dette, men må da delta i klasse 4 eller 5 (etter 

klassesetting).  

I likhet med de resterende klassene på 100 meter mener administrasjonen at navnet på 

klassen bør være «Eldre Junior 18-19 år».  

Overgangsfasen til ny eldre junior-klasse bør innføres slik at alle de som kvalifiserer for 

klassen skal skyte i klassen fra og med 2017. Skyttere som allerede har skutt 200 meter og 

ønsker å fortsette med dette får anledning til dette.  

Veteran 65 og Veteran 73 

Sotnakk-utvalget og DFSU foreslår at veteranklassene bør deles etter nivå og ikke alder. 

Hovedargumentet for dette er at dette vil de skytterne som ikke når opp i sine nåværende 

klasser en mulighet til å komme nærmere toppen i sin klasse. Som Sotnakk-utvalget skriver 

vil «skyttere på et lavere ferdighetsnivå bedre sin sjanse til premie». 

Sotnakk-utvalget skal imidlertid ha annerkjennelse for å bringe temaet på dagsorden. Nivået 

i veteran-klassene har etter hvert blitt skyhøyt. Administrasjonen frykter, i likhet med 

Sotnakk-utvalget, at dette kan bidra til å «skremme bort» skytterne som ikke skyter i sjiktet 



348-350. Dermed mister vi bredden i veteranklassene, og dette er uheldig for 

organisasjonen.  

Administrasjonen foreslår imidlertid å ikke endre klassestrukturen til veteranklassene i 

denne omgang. Hovedargumentet for dette er at dagens system fungerer greit. Det er 

dessuten mye som tyder på at dagens deling på alder har en bred støtte ute blant skytterne. 

I tillegg viser et flertall av høringsuttalelsene til samlagene at det fortsatt er et ønske om 

aldersdeling.  

Uttalelse fra DFSU 

DFSU er enig i at klassene ASP, R, ER og J skal videreføres. DFSU stiller seg svært positive til 

innføringen av en eldre junior-klasse med seniorprogram på 100 meter, men mener at 

klassen med fordel kan omfatte to årganger, henholdsvis 18 og 19 år. Sotnakk-utvalget 

foreslår en ettårig klasse for 18-åringer, men DFSU frykter at dette vi bli en liten klasse som 

dermed får lav status. En økning til to årganger kan gi denne klassen flere deltakere, økt 

status og ikke minst bedre tid for tilvenning til stående.  

DFSU mener Sotnakk-utvalget sitt forslag om videreføring av de gjeldende klassenavn er 

gode, men mener at klassenes alder bør presiserer. Derfor foreslår DFSU at klassene bør 

hete «rekrutt 11-13 år», «eldre rekrutt 14-15 år», «junior 16-17 år» og «eldre junior 18-19 

år». På denne måten beholdes klassenes egenart, samtidig som det skaper forståelse blant 

de som ikke er kjent med skyttersporten.  

DFSU støtter prinsippene for aspirant-klassen og skytterklassen, men mener navnene ikke er 

heldig. Vi mener at «nybegynner ungdom» og «nybegynner senior» er gode alternativer. 

Navnet «skytterklasse» kan skape forvirring i forhold til skifelt og skogsløp hvor denne 

betegnelsen benyttes på deltakere som allerede er skyttere og ikke nybegynnere. Ved 

bruken av betegnelsen «nybegynner» skapes det også forståelse for klassenes premisser og 

gjør at voksne nybegynnere en egen klasse de kan konkurrere i.  

DFSU støtter forslaget om å nivådele veteranklassene på 100-meteren. 

Prioritering 

Administrasjonen mener at innføringen av klasse «Eldre Junior» og til dels «Nybegynner 

Voksen» er de mest ønskede tiltakene per dags dato.  

Administrasjonen anmoder videre Norges Skytterstyre om å vurdere inndeling av 

veteranklassene som neste steg. Den foreslåtte inndelingen fra Sotnakk-utvalget må 

modnes, og det kan dessuten være andre mulige alternativ som er bedre. En utsettelse av 

dette er også i tråd med tilbakemelding fra samlagene.  

En slik prioritering understøttes også av at en større omveltning av klassestrukturen innad i 

organisasjonen kan skape usikkerhet, og utfordringer med tilpasninger av påmeldings- og 

resultatsystem, samt programvare fra skiveleverandørene. Det bør derfor etterstrebes å kun 

gjøre de mest ønskede endringer i første omgang.  

 

 



IT 

En innføring av to nye klasser vil medføre endringer i medlemssystemet Winorg/Mitt DFS. 

Prisen for dette ble i april 2016 estimert til om lag 50.000 kr av leverandøren Winorg.  

Kompetanse  

I Skytterboka kap. 7, under «Kompetanse» (side 7-1), kommer det frem at det kun er 

Skyttertinget som kan endre hovedprinsippene for klassene i DFS. Det vil si at det kun er 

Skyttertinget som kan endre klassesettingen gjennom å enten fjerne eller innføre nye 

klasser. Norges Skytterstyre har derimot kompetanse til å gjøre «øvrige endringer». Dette 

innebærer blant annet navnendringer av klassene, herunder innføring av aldersbenevning 

for de ulike klassene.  

Det anbefales derfor at Skyttertinget kun tar stilling til innføringen av klassene «Nybegynner 

voksen» og «Eldre Junior». I etterkant av Skyttertinget 2016 får Norges Skytterstyre i 

oppgave å se på en eventuell innføring av aldersbenevning på klassene og endring av 

betegnelsen på Aspirant-klassen. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Følgende endringer i klassene på 100 meter gjøres gjeldende fra og med 1/1-2017. 

1. Skytterboka kapittel 7 

7.221 Aspirant (første linje erstattes) 

Skyttere i denne klassen kan maksimum fylle 15 år i kalenderåret.  

7.222 Klasse Nybegynner Voksen (NY) 

Denne klassen er en lavterskel-klasse for voksne nybegynnere på 100 meter/finfelt. Klassens 

nedre aldersgrense er 16 år.  

Klassen gjennomføres på alle stevner.  

Våpen og ammunisjon: 

I Nybegynner Voksen er alle våpen og kaliber tillatt iht. kap 6.  

Påkledning: 

Det er tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere (iht. 

Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebukse og/eller skytesko. 

Kontroll av bekledning foretas ved opprop/standplassleder. 

Skyteprogram: 

Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) 

ved innendørs- og baneskyting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende finfelt (5x6 

skudd). Skytetid som for rekruttklassen. Det skytes ikke finaleprogram i denne klassen.  

 



Premiering og rangering: 

Skytterne skal rangeres. 100 % premiering. Premieres med standardmerker i valørene gylt, 

sølv og bronse. Merkene deles ut etter følgende regler: 

Gylt: xxx poeng – xxx poeng 

Sølv: xxx poeng – xxx poeng 

Bronse: xxx poeng eller lavere. 

Stevnearrangør kan velge å anskaffe andre premier. 

Innskudd: 

Klassen betaler samme påmeldingsavgift som aspirant.  

7.229 Klasse Eldre Junior (NY) 

Klassen omfatter skyttere som fyller 18 eller 19 år i kalenderåret. Dessuten skyttere på 17 år 

som har rykket opp fra klasse Junior etter eget ønske. 

2. Øvrige betingelser for klasse Eldre Junior og fullmakt Norges Skytterstyre 

A, Klasse Eldre junior har eget mesterskap både på 15 meter, baneskyting og grovfeltskyting.  

B, Skyttere i klasse EJ kan fritt velge mellom klasse Eldre Junior og klasse 4 fra stevne til 

stevne både på 15 meter, baneskyting og grovfelt. Skytteren skal da skyte i klasse 4 på både 

på 15 meter, 200-300 meter og grovfelt. De kan da også kvalifisere seg til finaleomgang på lik 

linje med klasse 3-5 på 15 meter, 200-300 meter og grovfelt  

Skyttere som fra året før har minst tre klassesettende resultater på 200/300 meter som 

kvalifiserer til klasse 5 skal skyte i denne klasse.  

C, Norges Skytterstyre får fullmakt til å gjøre endringer på klassebenevelsene, samt andre 

endringer som fremtvinges av regelendringene, eksempelvis opprykksregler. Opprykksregler 

fra klasse Eldre Junior, pkt. 7.230, vedtas av Norges Skytterstyre høsten 2017.  

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Klasse Eldre Junior omfatter skyttere som er 18 år i kalenderåret. 
 
Begrunnelse: 
18-årsklassen (tidligere klasse 1 fram til 1994) er utprøvd tidligere og var en klasse som 
fungerte svært godt for 18-åringene. Om klassen blir for både 18 og 19- åringer kan det 
bli for lang tid å være på 100 meter for denne aldersgruppen. Ett år på 100 meter for 
tilvenning av stående skytestilling kan synes lenge nok. Trolig vil mange 19-åringer heller 
velge å skyte på 200/300 meter, og klassen vil således miste prestisje som en 
mesterskapsklasse for 18 og 19-åringene. Forslaget om at kun 18-åringer skal være med i 
klasse Eldre Junior er også i tråd med Sotnakk-utvalgets innstilling.     
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

1. Administrasjonens forslag angående klasse Aspirant og Nybegynner voksen 
vedtas. Enstemmig vedtatt.  

2. Gjerstad sitt forslag angående Eldre Junior vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 36/2016  Tingsak: Forslag til endring av klassesetting 200/300 meter 

 
Med bakgrunn i vedtak på Skyttertinget 2013 (sak 6, 7 og 10), vedtok Norges Skytterstyre i 
sitt møte i november 2014 (sak 94) å nedsette et utvalg som skulle gjennomgå 
konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS (jfr. Skytterbokas kapittel 7 og 11). Dette 
med sikte på å skape økt oppslutning og interesse for DFS-aktiviteter. På dette grunnlag 
skulle utvalget fremme sine anbefalinger til eventuelle endringer i dagens regelverk. 
Spesielt skulle utvalget gi anbefalinger om en eventuell flytting av klasse V65 fra 100 til 200 
meter, samt om klasse 1 skulle flyttes fra 200 til 100 meter, jfr. sak 6 og 7 på Skyttertinget 
2013. Det samme gjaldt hvilke klasser som skulle omfattes av dopingreglementet, jfr. sak 10 
på Skyttertinget 2013. 
 
Utvalget ble gitt følgende sammensetning: 
Egil Sotnakk (leder), Roy Håkstad, Steinar Paulsen, Ellen Forseth, Åse Marit Myrvang, 
Oddbjørn Meland og Kjell Strand Hovland. Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 
 
Utvalget ble gitt frist til 1. februar i 2016 med å levere sin innstilling til Norges Skytterstyre. 
 
I desember 2014 (sak 111) la LS-utvalget fram sin rapport etter Landsskytterstevnet i 
2014. Rapporten ble da vedtatt oversendt til utvalget for klassesetting og skyteprogram.  
 
I mars 2015 (sak 18) vedtok Norges Skytterstyre å sende følgende saker til utvalget.  
 

- Forslag fra Sogn Indre: Oppheving av forbud mot betablokker. 
- Forslag fra Vesterålen: Felthurtigskyting i klasse V73 utføres fra liggende 

skytestilling. 
- Forslag fra Agder: Egen jegerklasse på baneskyting 200 m. 
- Forslag fra Akershus: Egen klassesetting på 15 meter.  

 
I sak 9 på Skyttertinget 2015, ble det vedtatt at Nordmør skyttersamlag sitt forslag om 
endring i skytingen om Den norske Skyttermedalje også skulle oversendes Sotnakk-
utvalget.  
 
I mars 2016 vedtok Norges Skytterstyre at saksbehandlingen av Sotnakk-rapporten skulle 

deles i fem ulike saker, hvorav «Forslag til endring av klassesetting 100 meter» er en av disse 

(sak 016/2016). Det ble videre vedtatt å sende høringsbrev til skytterlag og samlag angående  

Sotnakk-utvalget sine anbefalinger. Totalt mottok Skytterkontoret 41 besvarelser.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener Sotnakk-utvalget sine forslag til endringer på 200/300 meter er 
helhetlig og godt gjennomarbeidet. De har holdt fokus på tilrettelegging for at flest mulig 
skal kunne gis et skytetilbud tilpasset den enkelte skytter. Sotnakk-utvalget har også 
tilrettelagt for et klassesystem som sørger for at skyttere som må benytte ulovlige medisiner 
i tilknytning til dopingreglementet, fortsatt skal få kunne delta i DFS.  
 
Administrasjonen mener allikevel overordnet at de forslag som Sotnakk-utvalget foreslår blir 
for omfattende og komplekse, særlig om mye av det innføres samtidig. Spesielt gjelder det 



de tilpasninger som gjelder skyttere som må benytte betablokkere, samt utvalgets ønske om 
at man uansett ferdighetsnivå skal få kunne skyte i de stillinger som passer den enkelte 
skytter. Administrasjonen er redd for at en så omfattende endring samlet sett vil bli negativt 
mottatt av eksisterende skyttere, og ikke nødvendigvis gi flere skyttere.  
 
Enkeltelementer i forslagene er imidlertid så gode, at organisasjonen bør ta dem med videre, 
når eventuelle flere tilpasninger av klassesystemet skal gjøres. Eksempelvis synes 
administrasjonen at tanken om at alle skyttere skal kunne gis et tilbud om å skyte i de 
stillinger man ønsker, uansett hvor god man blir, er tiltalende. Utvalgets foreslåtte inndeling 
av klassene vil imidlertid i dette tilfelle bli utfordret av stor nivåforskjell i klassene. Spesielt 
vil dette gjelde klasse 1, hvor man kan få liggendespesialister som «ødelegger» for 
nybegynnerne. 
 
Administrasjonen er opptatt av å se de endringer som gjøres på 100 meter og 200/300 
meter i sammenheng. Dette slik at de endringer som gjøres på Skyttertinget 2016 ikke blir 
større enn at de blir oversiktlige og enkle å innfase.    
 
Høringsuttalelsene viser da heller ikke at det er oppslutning for å gjøre omfattende 
endringer, og spesielt får forlaget til endring i klasse 1 og 2 A/B liten oppslutning. Det er 
imidlertid et flertall som støtter Sotnakk-utvalgets ønske om en omlegging av Jegerklassen 
ved å innføre baneskyting for denne.  
 
Det er i høringen videre en negativ tilbakemelding på at skyttere i klasse V55 som må 
benytte betablokkere skal skyte i klasse 2. Administrasjonen er enig i dette, men vil nedenfor 
foreslå et system hvor det gjøres en annen tilpasning i forhold medisinbruk i klasse V55 og 
klasse 2. 
 
1. Jegerklasse 
Administrasjonen støtter Sotnakk-utvalget i at Jegerklassen bør utvides til et tilbud på 
baneskyting. 22 av de 26 samlag som har svart i forhold til det med Jegerklasse støtter en slik 
utvidelse i tråd også med forslaget fra Agder skyttersamlag. 
 
Administrasjonen mener denne klassen bør favne bredere enn bare jegere, og at man 
eventuelt bør endre navnet på klassen. I denne omgang vil det ikke bli foreslått å endre 
navnet på klassen, men at dette kan være noe som Norges Skytterstyre får vurdere etter at 
klassen eventuelt er vedtatt endret.  
 
Maks kaliber 8mm – Ikke rekyldemper  
Administrasjonen mener at «Jegerklassen» bør få et enklere og romsligere regelverk. 
Å åpne opp for gevær med kulestørrelse inntil 8 mm, som Sotnakk-utvalget foreslår, støttes 
også av administrasjonen. Det bør heller ikke innføres noen vektbegrensning på våpenet. 
Rekyldemper bør imidlertid ikke være tillatt, og administrasjonen er her i tråd med Sotnakk-
utvalget.   
 
Ingen kikkertbegrensning – avstandsmåler ikke tillatt 
Administrasjonen mener også at dagens begrensning av forstørrelsen på kikkert til 9X skal 
oppheves (jfr. 6.123), da den gir begrensninger for mange med større kikkerter. Den eneste 



begrensning som administrasjonen vil foreslå er at det ikke tillates avstandsmåler i kikkerten 
i forhold til feltskyting. 
 
Alle DFS-skyttere kan velge å delta i Jegerklassen – Kan ikke skyte to ganger 
Dagens begrensning i Jegerklassen som sier at det er kun skyttere fra klasse 1 som kan delta 
vil administrasjonen foreslå å oppheve. Det er ikke noe negativt slik administrasjonen ser det 
at en 5-klasseskytter eksempelvis skulle velge å skyte i denne klassen på et eller flere 
stevner. 
 
Trolig er det «strenge regimet» med at man kun har tillatt skyttere fra klasse 1 å skyte i 
Jegerklassen, bidratt til at klassen ikke har blitt en stor suksess siden den ble innført i 2002. 
Administrasjonen vil imidlertid ikke tilrå at man kan velge å skyte både ordinært i sin klasse 
og Jegerklassen på samme stevnet. Dette vil også medføre noen tekniske utfordringer i 
forhold til påmeldingssystemet.  
 
Jegerklassen på alle organisasjonsnivå 
Administrasjonen mener også at Jegerklassen bør innføres på alle nivå i organisasjonen, slik 
at den også er på Landsskytterstevnet. Her er utvilsomt et potensial til å få med flere 
grupper av skyttere. Det foreslås imidlertid ikke at det skal være mesterskap i klassen. 
 
Mulighet for støtte i feltskyting 
Mange jegere og skarpskyttere i Forsvaret benytter tofot, sandsekk eller annen støtte når de 
skyter. Administrasjonen mener at det lokalt bør åpnes for å tillate støtte med slike  
hjelpemidler i feltskyting for Jegerklassen.  
 
2. Endring mesterskap klasse V55 
Administrasjonen mener at det fortsatt bør være slik at skyttere i klasse V55 skal kunne 
benytte betablokker når de har medisinsk behov for det. Tall fra Folkehelseinstituttet 
understøtter at det er ca. 5% av skytterne i denne klassen som må benytte disse 
legemidlene.   
 
Administrasjonen mener likevel at dagens regelverk bør strammes inn i forhold til 
feltskyting, slik at skyttere i denne klassen ikke skal kunne konkurrere om mesterskap for 
seniorklassen generelt. En V55 skytter kan således ikke kvalifisere seg til to 
mesterskapsfinaler som i dag, og dagens tvil om at det er skyttere fra V55 som vinner 
seniormesterskap med bruk av betablokkere bortfaller.  
 
Dagens system med at skyttere i klasse V55 selv skal melde fra om de benytter betablokkere 
når de er kvalifisert til seniorfinalen, fungerer ikke. Flere ganger har man måtte rette opp 
resultatlister fordi skyttere ikke har sagt fra om dette på forhånd. Dette vil fjerne enhver 
mistanke om at en skytter i klasse V55 kan benytte betablokker når han skyter om 
seniormesterskapet. Administrasjonen kjenner til svært få tilfeller hvor skyttere fra klasse 
V55 har sagt fra på forhånd før mesterskap hvor de har vært kvalifisert til feltfinalen for 2-
5/V55.   
 
Ved at man får kun et mesterskap for skytterne i klasse V55, kan man eventuelt på større 
mesterskap som Landsskytterstevnet velge å ha romsligere skytetid i eksempelvis finalen. 



For ikke å utestenge muligheten for en skytter i klasse V55 til å skyte om 
seniormesterskapet, foreslår administrasjonen at skyttere i denne klassen kan velge å melde 
seg på i klasse 5 på mesterskapene. Da kan hun/han bli mester i seniormesterskapet, men 
ikke i klasse V55.   
 
Administrasjonen ser det også som rettferdig ut fra et likhetsprinsipp at skyttere i V55 kun 
skal skyte om ett mesterskap som de gjør i alle andre klasser. 
 
3. Feltmesterskap i klasse 2 
Administrasjon vil opprettholde dagens regelverk i klasse 2 og fortsatt tillate bruk av 
betablokkere for medisinsk bruk i denne klassen. Det vil fortsatt gjøre denne klassen 
«romslig», og hvor den sportslige prestisjen ikke settes i fokus.  
 
I 2012 ble det innført finaler i baneskyting på mesterskap i klasse 2. Administrasjonen mener 
dette bør utvides til også å gjelde for feltskyting, og at skyttere i klasse 2 således behandles 
likt med klasse V55. Dette også slik da at skyttere i klasse 2 ikke tillates å skyte 
seniormesterskapet. Med administrasjonens forslag vil seniormesterskapet i feltskyting bli 
som i baneskyting, og kun bestå av skyttere fra klasse 3-5. hvor det er absolutt forbud mot 
bruk av betablokkere.     
 
4. Åpen klasse 
Administrasjonen foreslår å videreføre Åpen klasse, men fjerne dagens krav i Skytterbokas 
punkt 7.238 om at generalsekretæren skal godkjenne hvert tilfelle av bruk av forbudte 
medikamenter, herunder betablokkere. Et system hvor skytterne pålegges dette virker 
unødig byråkratisk, samtidig som det virker noe meningsløst at man må bevise at man går på 
betablokker for å få skyte i Åpen klasse. Når det gjelder punktet om søknad i forhold til 
funksjonshemminger, så mener administrasjonen at det bør opprettholdes for å se på 
individuelle tilpasninger.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016: 
 
Følgende endringer i klassesettingen på 200/300 meter gjøres gjeldende fra 1/1-2017. 
 
1. Jegerklassen 

a) Jegerklassen skal benytte kikkertsikte.  
b) Det gis ingen begrensning i kikkertstørrelsen, men i feltskyting er det ikke tillatt 

med avstandsmåler.  
a) Maks kaliber er 8 mm. Det tillates ikke bruk av rekyldemper, hel- og 

halvautomatiske våpen. 
b) Konkurransetilbudet i denne klassen består av baneskyting på 200/300 meter og 

feltskyting.  
c) Skytingen foregår etter samme opplegg som for klasse 1 på 200/300 meter, uten 

mesterskap.  
 



d) Alle skyttere som er klasseført i DFS kan velge å skyte i Jegerklassen fra stevne til 
stevne, men da ikke i sin ordinære klasse i samme stevne. 

e) I feltskyting kan man lokalt bestemme om det skal tillates bruk av tofot, sekk eller 
lignende til støtte.   

f) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre (Skytterbokas kapittel 6, 7 og 11 i tråd 
med ovenstående.  

 
2. Klasse V55  

a) Skyttere i klasse V55 tillates ikke å skyte om mesterskapet i feltskyting for klasse 
3-5.  

b) Skyttere i klasse V55 kan i feltskyting fra stevne til stevne velge å skyte i klasse 5.  
c) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre Skytterbokas kapittel 11 og 12 i tråd 

med ovenstående.  
 
3. Klasse 2 

a) Det innføres mesterskap i feltskyting i klasse 2 etter samme betingelser som 
klasse V55.   

b) Skyttere i klasse 2 tillates ikke å skyte om mesterskapet i feltskyting for klasse 3-5. 
c) Skyttere i klasse 2 kan i feltskyting fra stevne til stevne velge å skyte i klasse 5.  
d) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre Skytterbokas kapittel 11 og 12 i tråd 

med ovenstående. 
 
4. Åpen klasse 
Skytterbokas punkt 7.238 punkt 1 tredje setning endres til: 
 
Generalsekretæren skal godkjenne hvert tilfelle hvor funksjonshemminger gjør at skytteren 
ikke kan stille innenfor DFS alminnelige reglement   
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning for klasse V 55 opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

1. Administrasjonens forslag angående endringer for Jegerklassen, Klasse 2 og Åpen 
klasse enstemmig vedtas. Enstemmig vedtatt. 

2. Administrasjonens forslag om endring for klasse V55 vedtas. Vedtatt med 6 mot 1 
stemme. Brovold, Skaug, Gjerstad, Meland, Knudsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte for eget forslag.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 37/2016  Tingsak: Skyteprogram og skytetider 

 
Utredning fra Sotnakk-utvalget kapittel 4. Skyteprogram og skytetider:   

Utvalget foreslår ingen endringer i skyteprogrammet, men har følgende forslag til endringer i 

skytetider:  

Det innføres lik skytetid på hver av de ulike skytearenaer, innendørs, 100 meter, 200/300 meter. 

 Innendørs og på 100 meter blir skytetidene som følger for alle klasser:  

o 15-skudd: 2 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. (3 minutt og 2 minutt om 10-skudd på 15 meter skytes 

over to serier a 5 skudd for alle klasser. (10 skudd på 4 minutt fjernes som 

alternativ på 15m). 

o Mesterskapsomgang: 2 minutt. 

o Dette gjelder for alle typer programmer. Det gis ikke spesiell skytetid for 

enkeltskuddvåpen. 

 På 200/300 meter blir skytetidene som følger for alle klasser: 

o 15-skudd: 1,5 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. 

o Mesterskapsomgang: 75 sekunder. 

 Tid på prøveskudd på 100 og 200/300 meter for alle klasser endres slik:  

o Før 15-skudd: 3 minutt. 

o Før 10-skudd: 2 minutt. 

o Før mesterskapsomgang: 2 minutt. 

o Prøveskuddtid innendørs beholdes som i dag. 

Utredning fra Sotnakk-utvalget kapittel 5. pkt. 1 Feltskytingsdisipliner og programmer:  

Utvalget foreslår at klasse Eldre Rekrutt kan delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin 

klasse. Utvalget foreslår videre at denne klassen, samt klassene for veteraner over 65 år skal 

ha liggende utgangsstilling i felthurtig. Skyttere i disse klassene kan av den grunn ikke vinne 

mesterskap, eller kvalifisere for finaler i disse øvelsene.  

For begrunnelser vises til Sotnakk-utvalgets utredning.     

Høringsuttalelser fra samlagene 

Høringen viser et flertall av samlagene som støtter Sotnakk-utvalgets konkrete forslag til 

samordning av skytetider, og forslag til justert tid til prøveskudd. Videre gis det stor 

tilslutning til å la klasse Eldre rekrutt konkurrere i Stang- og felthurtigskyting.   

Administrasjonens drøfting 

En samordning av skytetider er nødvendig for å kunne ha full respekt for kommandoer. 

Kommandoen «stans» må ha en absolutt betydning for at sikkerheten skal ivaretas på best 

mulig måte. Elever og foresatte som har gjennomført skyteskole der betydningen av «Stans» 

blir presisert, både forvirre og mister respekten for den opplæring de er gitt. 



Stanskommandoen bør således få den absolutte betydning på alle skyteprogrammer i DFS, 

og som alle lærer å respektere. 

En samordning av skytetider medfører at flere klasser må gjøre tilpassinger i sitt 

skyteprogram, noe som særlig er gjeldende for innendørsprogrammet. Klasse V73 er eneste 

klasse som får skjerpet sitt program noe, ved at skytetiden på mesterskapsomgangen 

reduseres fra 3 – 2 minutter (gjelder både innendørs og utendørs). Dette vil nok enkelte i 

denne klassen oppleve utfordrende, men gjennomførbart. Noen av høringene nevner denne 

problemstillingene spesielt, men flertallet støtter Sotnakk-utvalgets konklusjon. Det er også 

god tradisjon for at finaleomgangen for de beste skal være en hurtigserie, så et alternativ 

med å gå opp til tre minutter for alle klasser støttes ikke av administrasjonen.  

Et høringsinnspill fra samlagene for fortsatt å kunne ha differensierte skytetider, har vært å 

benytte forskjellige signaler for «stans» for å markere varierende skytetider. Dette synes lite 

aktuelt, og hvilken «stans» skal da være den absolutte?   

I dagens program har klasse AG3 og HK416 skytetid på 5 minutter på sine prøveskudd før 15-

skudden når det skytes i lag med kun disse våpnene. Dette særlig av hensyn til AG3 som kan 

være utfordrende å siktejustere. Siktejustering på HK416 er enklere og kan sammenliknes 

med sivile våpen. Ettersom AG3 om få år blir utfaset er det akseptabelt at prøveskuddtiden 

for de militære klassene samordnes med de øvrige klasser.  

Forslaget om å redusere skytetiden for prøveskudd underveis i programmet fra 3 til 2 

minutter er begrunnet i et redusert behov for videre innskyting mellom serier, og et ønske 

om å redusere kostnader. Dagens elektroniske skiver gir god muligheter for nøyaktig 

innskyting før programmet starter. Underveis i programmet får skytterne en absolutt 

tilbakemelding på hvor hvert enkelte skudd sitter, og man kan fortløpende gjøre 

korrigeringer på siktet. Dermed er behovet for prøveskudd vesentlig redusert i forhold til 

tidligere ved bruk av pappskiver.  

Særlig skyttere med stillingsbytter i sitt program benytter prøveskuddtiden underveis i 

programmet i mindre grad til innskyting, og i større grad som forberedelsestid til nest serie. 

De skudd som her skytes er heller en del av dette enn en kontroll av innskytingen. For 

skyttere som kun skyter liggende kunne prøveskuddene vært fjernet, men hensynet til de 

øvrige klasser veier her tyngst slik administrasjonen ser det. Dog ville man ved å fjerne 

prøveskuddene foran 10-skudden og omgangen utendørs få større likhet mellom 

skyteprogrammene innendørs og utendørs. Dette kan også gjøres motsatt ved å innføre 

tilsvarende prøveskudd innendørs. Det vil gi noe lenger gjennomføringstid for hvert lag, og 

slik sett være uheldig ettersom kapasiteten innendørs generelt er mindre enn utendørs.  

Skytetid på prøveskudd foran finaleomgang når den skytes til slutt foreslås endret til 2 

minutter. Kostnadsspørsmålet er i denne sammenheng vesentlig. Det er uheldig når 

ungdomsskyttere skyter en mengde prøveskudd og de likevel var innskutt, med de unødige 

kostander dette medfører. Det å begrense antall prøveskudd for ungdommer, som bare 

pøser ut skudd, er en oppgave for instruktører og ungdomsledere å ta tak i.  



Sotnakk-utvalget har gjennom sin drøfting kommet med forslag om at klasse Eldre Rekrutt 

skal kunne delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin klasse. Utvalget forslår at denne 

klassen, samt skyttere i veteranklasser over 65 år skal ha liggende utgangsstilling i felthurtig.  

Flere samlag har i sin uttalelse foreslått at klasse Eldre rekrutt skal benytte stående 

utgangsstilling i felthurtig. Alle tiltak som kan gi økt aktivitet og interesse må understøttes. 

Ved å gjøre det mindre belastende for veteranskyttere, og å tilrettelegge for en enklere 

oppstart for de yngste, er tiltak til å fremme disse øvelsenes utbredelse.  

DFSU har drøftet Sotnakk-utvalgtes utredning og støtter forslaget om samordning av 

skytetider på alle arenaer, og forslagene til tilpassing av skytetider. DFSU støtter videre 

forslaget om at klasse eldre Rekrutt kan delta i Stang- og felthurtigskyting med liggende 

utgangsstilling i felthurtig.  

Konklusjon 

o Det er ikke ønskelig å endre dagens konkurranseprogrammer.  

o Samordning av skytetider er nødvendig for å oppnå respekt for kommandoer og 

ivareta det sikkerhetsmessige på skytebaner.  

o De foreslåtte justeringer av skytetider synes å være hensiktsmessige.  

o Klasse Eldre rekrutt kan konkurrere i sin klasse i Stang- og felthurtigskyting. 

o Klasse Eldre rekrutt, V65 og V73 benytter utgangsstilling liggende ferdigstilling i 

felthurtig.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Følgende endringer i skyteprogrammene på 15m, 100m, 2/300m innføres med virkning fra 

start innendørssesongen 2016/2017:  

 15 meter og på 100 meter for alle klasser: 

o 15-skudd: 2 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt.  

o 10-skudd: 3 minutt + 2 minutt på 15 meter om serien skytes over to serier.  

o 10-skudd på 4 minutt fjernes som alternativ på 15m. 

o Mesterskapsomgang: 2 minutt.  

o Det gis ikke spesiell skytetid for enkeltskuddvåpen. 

 På 200/300 meter for alle klasser: 

o 15-skudd: 1,5 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. 

o Mesterskapsomgang: 75 sekunder. 

 Tid på prøveskudd på 100 og 200/300 meter for alle klasser: 

o Før 15-skudd: 3 minutt. 

o Før 10-skudd: 2 minutt. 

o Før mesterskapsomgang: 2 minutt. Gjelder også ved omgang til slutt.  



o Prøveskuddtid innendørs beholdes som i dag. 

o Prøveskudd når det skytes mot pappskiver beholdes som i dag.  

Følgende endringer vedtas for Stang- og felthurtigskyting med virkning fra 2017: 

o Skyttere i klasse Eldre Rekrutt kan delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin 

klasse.  

o Klasse Eldre Rekrutt og V65 og V73 benytter liggende ferdigstilling som 

utgangsstilling i felthurtigskyting. Rembruk som for øvrige klasser (påmontert 

gevær, men ikke på arm). 

o Skyttere fra disse klassene kan ikke vinne mesterskap eller kvalifisere for finale 

i felthurtig. Skyttere som konkurrere i disse klassene kan ikke frivillig benytte 

stående utgangsstilling for på den måten kunne konkurrere om mesterskap.  

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å innarbeide endringene til det øvrige regelverk.   

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Dagens ordning med 3 minutt skytetid for klasse V73 på mesterskapsomgang opprettholdes. 

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 

Det innføres 2 minutt skytetid på liggende 5-skuddserie på 200/300 meter. 

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 

Klasse 1 skal benytte liggende ferdigstilling som utgangsstilling i felthurtigskyting.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
 

1. Administrasjonens forslag til skytetider 15 meter og på 100 meter vedtas. Vedtatt 
med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Gjerstad, Knutsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Meland og Knudsen stemte for Meland sitt 
forslag. 

2. Administrasjonens forslag til skytetider på 200/300 meter vedtas. Vedtatt med 5 
mot 2 stemmer. Brovold, Knutsen, Meland, Knudsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Gjerstad og Skaug stemte for Gjerstad sitt 
forslag. 

3. Administrasjonens forslag til endring av tid på prøveskudd på 100 og 200/300 
meter vedtas. Enstemmig vedtatt. 

4. Administrasjonens forslag til endringer på Stang- og felthurtigskyting vedtatt med 
4 mot 3 stemmer. Brovold, Skaug, Meland og Knudsen stemte for 
administrasjonens forslag, mens Hovland, Knutsen og Gjerstad stemte for Hovland 
sitt forslag.     

 

 

 

 

 



 Sak 38/2016  Tingsak: Forslag om å innføre offisielle landsdelskretsst4evner 15 meter 

 
Akershus skyttersamlag fremmet til Skyttertinget 2015 forslag om å innføre obligatoriske 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter fra 2016. Hovedbegrunnelsen fra Akershus er at den 
enorme interessen og deltakelsen på 15 meter de siste årene burde medføre at 
mesterskapene blir offisielle. 
 
Forslaget ble etter et forslag fra Nordfjord skyttersamlag utsatt og oversendt Norges 
Skytterstyre for videre behandling. Forslaget fra Nordfjord fikk 42 stemmer, mens forslaget 
til Akershus fikk 14 stemmer. 
 
Administrasjonens drøfting 
Historisk bakgrunn: 
15 meterskytingen har nå i over 30 år vært den viktigste rekrutteringsarenaen i DFS. 
Interessen for 15-meterskyting på 1970- og tidlig 80-tall, medførte at det i 1984 ble innført 
samlagsmesterskap på 15 meter som et offisielt mesterskap i samlagene. Opp gjennom 
1980- og 1990-tallet økte oppslutningen om 15-meterstevnene så mye i vinterhalvåret, at 
Skytterstyret fant det nødvendig å klargjøre at denne disiplinen ikke måtte gå på bekostning 
av feltskytingen i vinterhalvåret. Skyttersamlagene ble således oppfordret til å begrense 
sesongen til perioden fra oktober til januar. 
 
Etter år 2000, og spesielt etter innføringen av elektroniske skiver også på 15 meter, ble det 
enda større oppslutning om innendørsaktiviteten. Noen landsdelskretser begynte da å 
arrangere stevner med større geografiske nedslagsfelt enn samlagene. Det medførte at 
Skyttertinget i 2009 vedtok at landsdelskretsene frivillig kunne vedta å innføre 
landsdelskretsstevner. Så langt har 7 av 9 landsdelskretser innført dette mesterskapet (ikke 
Hordakretsen eller Nord-Norge krets).  
 
Fra og med 2013 ble det vedtatt at dagens utendørsprogrammer skulle likestilles med det 
opprinnelige innendørsprogrammet på 25-skudd. De som nå avholder landsdelskretsstevner 
benytter begge programmer på 25-skudden, mens det benyttes både offisielt og 
selvkomponerte programmer for finaleavvikling, som enten skytes fortløpende eller med en 
egen finale til slutt.    
 
Generelt om 15-metersskyting  
Det er innendørs på 15 meter at de aller fleste skyttere gjør sitt første møte med DFS 
gjennom skyteskole eller andre tilbud i skytterlaget. Skyting på 15 meter har først og fremst 
blitt sett på som den viktigste rekrutteringsarenaen for klargjøring til DFS sine 
hoveddisipliner som foregår ute gjennom feltskyting og baneskyting. Tilbudet med stevner 
på 15 meter er svært godt over hele landet, og på generelt grunnlag kan det således sies at 
det ikke trengs ytterligere stimulering av denne aktiviteten i DFS.    
 
Sotnakk-utvalgets vurdering 
Sotnakk-utvalget har drøftet forslaget fra Akershus skyttersamlag om å innføre offisielle 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter. De har konkludert med at dagens system hvor det er 
frivillig og opp til landsdelskretsene selv å bestemme, er en ordning som bør fortsette. 
Utvalget ser ikke at det er nødvendig å gjøre et slikt vedtak for å styrke 15 meterskytingen. 



De mener også at det å pålegge alle landselskretser å arrangere offisielle stevner ikke er 
veien å gå. Lange avstander og skivekapasitet på skytebanene har gjort at enkelte 
landsdelskretser ikke arrangerer dette uoffisielle mesterskapet.   
 
I «høringen» til Sotnakk-utvalgets rapport har 15 samlag svart at de støtter denne 
vurderingen, mens 12 av samlagene ønsker offisielle landsdelkretsstevner. Man ser her noen 
geografiske forskjeller, blant annet at bare ett samlag fra Hordakretsen og ingen fra Nord-
Norge krets ønsker innføring av offisielle stevner.  
 
Administrasjonens vurdering 
Administrasjonen er i tråd med Sotnakk-utvalget enig i deres konklusjon om at dagens 
ordning med uoffisielle landsdelskretsstevner fungerer godt. 15-meterskytingen foregår i 
stort omfang uten at man trenger å stimulere til flere offisielle mesterskap. Innføring av et 
offisielt mesterskap krever ressurser i form av sentralt innførte medaljer, og at man burde 
hatt et felles skyteprogram som alle landsdelskretser hadde fulgt på stevnet. 
Administrasjonen ser ikke dette som hensiktsmessig ressursbruk, men at det det må være 
opp til landsdelskretsene selv å ha frihet til hvordan dette skal organiseres.  
 
Når man ser på hvordan de ulike landsdelskretsene arrangerer sine uoffisielle 
landselskretsstevner er det på svært forskjellige måter, Noen har finaler til slutt, mens andre 
pga. større reiseavstander ikke har finaler. Noen arrangerer før jul, mens andre arrangerer i 
januar og februar. Til og med ser man at det arrangeres med finaler som ikke har bakgrunn i 
Skytterboka, men så lenge det er uoffisielle stevner så betraktes dette som ok og innenfor 
landsdelkretsene sin frihet. Alle har således sine argumenter for hvordan dette legges opp 
for å få flest mulig deltakere på sine stevner. En innføring av et offisielt mesterskap hadde 
utvilsomt krevd en mer «strømlinjeformet» gjennomføring, slik at det ble mer likt og 
sammenlignbart mellom alle landsdelskretsene. 
 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016:   
 
Dagens ordning med frivillige og uoffisielle landsdelskretsmesterskap på 15 meter 
opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 39/2016  
Tingsak: Forslag om endring av skyteprogram for «Den norske 
skyttermedalje» 

 
Skyttertinget 2015 behandlet forslag fra Nordmør skyttersamlag om å endre programmet for 
enkelte klasser i skytingen om Den norske Skyttermedalje. Dette for å stimulere til at flere 
skyttere finner det interessant å delta i denne tradisjonsrike skytingen. Følgende program 
ble foreslått (alt på 200/300 meter): 
 
Klasse 3-5   Program som i dag 
Klasse 2, V55 og junior 5 kne, 5 ligg, grunnlag med 6 kne og 4 ligg, omgang 
Klasse 1, V65 og V73  Samme program, men kun liggende skytestilling 
 
Skyttertinget vedtok enstemmig at saken skulle oversendes til Sotnakk-utvalget for videre 
behandling der. 
 
Sotnakk-utvalget konkluderte ikke med konkrete tiltak angående skyttermedaljen, men 
mener hele reglementet bør gjennomgås med sikte på en forenkling. Et stort flertall blant 
samlagene støtter opp om dette. I høringen svarte 23 samlag at de var enige med Sotnakk-
utvalget, ett samlag ønsket å ha skytingen som i dag, mens de resterende ikke har svart. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytingen om Den norske Skyttermedaljen, eller organisasjonsmedaljen, som den ofte kalles, 
er den mest tradisjonsrike medaljen vi har i Det frivillige Skyttervesen. Medaljen har røtter 
tilbake til 1870, 23 år før DFS ble opprettet. Denne unike historien er i seg selv en god grunn 
til å videreføre medaljen. 
 
Programmet for Den norske Skyttermedalje har endret seg flere ganger i historien. Selv om 
dagens program har vært uendret siden 1960-tallet, er det trolig ikke av stor betydning om vi 
velger å gjøre endringer i dagens program. Det som derimot kan være av betydning for 
saken, er at det gjennom alle tider har vært essensielt å beherske alle de tre skytestillingene. 
 
For mange, og kanskje spesielt den litt eldre garde, henger denne medaljen fortsatt høyt. 
Det er da også både en fin medalje og en ærverdig diplom tilhørende både sølv- og 
gullmedaljen. De siste tiårene har det dessverre vært synkende interesse for denne 
skytingen. Dette har nok ulike årsaker, men utvilsomt var nedleggelsen av Nationen-
skytingen uheldig for interessen. Mange samlag har gjort ulike tiltak for å øke interessen, 
men trenden har likevel vært nedadgående på landsbasis.  
 
Nordmørs forslag vil utvilsomt gjøre skytingen om Den norske Skyttermedalje mer 
interessant for de klassene endringene gjelder. Spesielt for enkelte veteraner, som av 
helsemessige årsaker ikke har mulighet til å skyte andre skytestillinger enn liggende. 
Nordmørs forslag vil imidlertid medføre utfordringer i forhold til sammenlignbar 
vanskelighetsgrad mellom klassene. Forslaget vil slik administrasjonen ser det gi klassene 
som ikke skyter stående vesentlige fordeler. 
 
Administrasjonen er enig i at det bør ses på endringer for å stimulere interessen for 
skyttermedaljen, men tror ikke løsningen er å gjøre det lettere for enkelte grupper. Vi tror 



dette vil gjøre statusen og interessen mindre enn den er i dag blant de som tilhører den 
opprinnelige målgruppen. Under fjorårets behandling drøftet administrasjonen muligheten 
for en egen skyttermedalje på 100 meter. Tanken var at denne skulle være i bronse med 
tilhørende diplom og stjernesystem som dagens skyttermedalje på 2/300m.  
 
Skyteprogrammet var tenkt to 5-skudd serier liggende (5 kne + 5 ligg for junior), deretter en 
10-skudd (6 kne + 4 ligg for junior), før det hele avsluttes med en mesterskapsomgang. På 
denne måten ville man ganske sikkert fått økt deltakelse på skytingen om den norske 
skyttermedalje totalt sett, men spørsmålet er om dette vil gi noen effekt på deltakelsen på 
2/300 meter. Sotnakk-utvalget er også usikre på hvilken status en slik bronse-medalje vil få. 
De stiller spørsmålet om innføring av enda en medalje som skal administreres er nødvendig 
og ønskelig. 
 
DFSU behandlet saken om Den norske Skyttermedaljen før Skyttertinget 2015, og støttet i 
stor grad forslaget om innføring av bronsemedalje på 100 meter. De ønsket denne skytingen 
utvidet til også å gjelde klassene 1, 2, V55 og åpen. Under DFSUs behandling av Sotnakk-
utvalgets rapport, er ikke Den norske Skyttermedalje nevnt. 
 
Under høringen i samlagene på Sotnakk-utvalgets rapport var det noen få samlag som hadde 
kommentarer knyttet til Den norske Skyttermedalje. Ett samlag mente det burde utredes å 
kutte ut stående for alle klasser, for å gjøre skyteprogrammet overkommelig for enda flere 
av våre skyttere. Dette er helt klart en mulighet. Langt flere skyttere enn i dag vil da føle de 
har noe å skyte for, noe som trolig også vil gjenspeiles i deltakelsen. Skal man først gå bort i 
fra det historiske prinsippet om å beherske alle våre tre skytestillinger, vil det trolig være 
enda mer effektfullt om det kun skytes liggende på 2/300 meter for alle klasser. Da vil i 
praksis alle som skyter med grovkaliber ha muligheten til å være med og hevde seg.  
 
Et annet samlag foreslår at hvert skytterlag kan arrangere dette internt i laget, og at 
resultatene rapporteres inn slik som f. eks. dugleiksmerket. Ulempen med dette er at de lag 
med ”tunge” baner alltid vil ha en ulempe sammenliknet med andre lag. Dette vil derfor 
neppe være en god og rettferdig løsning. 
 
Et siste forslag som kom inn er å endre skyteprogrammet og ha skytingen om Den norske 
Skyttermedalje som en del av samlagsmesterskapet. Ved å la innledende skyting (25-skudd) 
for klasse 3-5 telle, vil man ganske sikkert øke deltakelsen. Samlagsmesterskapene i 
baneskyting er normalt ganske godt besøkt. En del samlag ville også sett på det som en klar 
fordel å slippe å ha et eget arrangement for skytingen om organisasjonsmedaljen. For andre 
samlag vil det være motsatt. Der er skytingen om den norske Skyttermedalje et viktig 
arrangement for å opprettholde et godt stevnetilbud lokalt i samlaget. Om man velger å 
endre skyteprogrammet til et ordinært baneprogram for klasse 3-5, er det selvsagt også 
mulig å gi samlagene valgfrihet. Enten kan de arrangere denne skytingen på samlagsstevnet, 
eller de kan velge å ha dette som en egen konkurranse. Utfordringen med å arrangere dette 
på samlagsstevnet blir at samlagene da evt. må sette opp ekstra-lag slik at skyttere utenfor 
klasse 3-5 får muligheten til å skyte om medaljen. Dette er ikke ideelt, men løsbart. 
 
Sotnakk-utvalgets rapport sier at ”hele reglementet bør gjennomgås for en forenkling”. Med 
forenkling tenkes det trolig blant annet på kravene for å få medaljene. Antall medaljer 



regnes i dag ut i fra deltakelsen i samlaget. I tillegg er det satt en nedre grense for poengsum 
som må oppnås for å få medalje. Begge disse poengsummene (230 for sølv og 260 for gylt) 
er regnet for å være veldig lave i forhold til dagens nivå, og det er trolig lenge siden noen har 
”mistet” medaljen på grunn av poengsummen.  
 
Man kan selvsagt velge å heve denne poengsummen slik at de er mer tilpasset dagens nivå, 
men dette er neppe med på å gjøre denne skytingen enklere å forstå og administrere. Da er 
det bedre å enten fjerne poenggrensene helt, eller å si at f. eks. 290 poeng kvalifiserer til gylt 
medalje (evt. stjerne) og 270 poeng kvalifiserer til sølv uavhengig av antall deltakere. Dette 
er både enkelt å administrere og enkelt å forstå. 
 
Et annet tiltak for å forenkle denne skytingen, er å kutte ut kruset, som vinnes hvert 5. år 
man oppnår kravet til sølv. Dette har medført ekstra administrasjon for våre tillitsvalgte, 
samtidig som det har vist seg å ha veldig liten effekt. I tillegg har den ingen historisk verdi, 
ettersom den først ble opprettet i 1999. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener i tråd med Sotnakk-utvalget at det er viktig å gjøre noen tiltak for at 
interessen for Den norske skyttermedaljen blir bedre. En forenkling av dagens regelverk er 
på sin plass, og dette gjøres best ved å ha faste poengsummer som kvalifiserer til gylt/stjerne 
og sølv. Administrasjonen er også av den oppfatning at ordningen med krus bør opphøre.  
Av mange forslag og alternativer til endringer i skyteprogram, har vi kommet fram til 
følgende alternative løsninger:  
 

1. Programmet beholdes som i dag. 
2. Nordmør skyttersamlag sitt forslag. 
3. Programmet endres til en 25-skudd tilsvarende standard-programmet for klasse 3-5. 

Samtidig får samlagene valgfrihet til å arrangere denne skytingen på den måte som 
passer samlaget best. Enten som en egen skyting som i dag, eller i forbindelse med et 
annet arrangement i samlaget, f. eks. samlagsmesterskapet.  

4. Programmet endres slik at det kun skytes 25-skudd liggende for alle klasser på 2/300 
meter, tilsvarende det programmet klasse 1 skyter i dag.  

 
Administrasjonen anbefaler alternativ 3 med bakgrunn i at hovedargumentet for å 
opprettholde skytingen om den norske skyttermedaljen er dens historiske betydning. Da bør 
man også holde fast på det opprinnelige kravet om å beherske alle tre skytestillinger. 
Samtidig vil dette programmet gi en god effekt når det gjelder deltakelse, ettersom 
samlagene får større frihet til å tilpasse skytingen til egen aktivitet. Forslaget gir også en 
forenkling av medalje- og stjernesystemet sammenliknet med dagens system. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016:   
 
12.160 Den norske skyttermedalje 
Medaljen med tilhørende diplom blir utdelt samlagsvis. Minstekrav for gylt medalje er 240 
poeng og minstekrav for sølv medalje er 225 poeng. 



 
Alle skyttere, unntatt skyttere i klasse aspirant og rekrutt, kan delta i skyting om medaljen. 
Skytteren kan kun oppnå en medalje av hver sort. Vinnes gylt først, kan sølvmedalje oppnås 
siden. Den som står til gylt medalje, men har denne, får gylt stjerne (til å bære i 
medaljebåndet). Gylt stjerne får også den som står til gylt medalje, men får sølvmedalje. 
 
Konkurransen kan avvikles som hjemmebaneskyting i skytterlag, eller ved at to eller flere lag 
går sammen og skyter samlet på en av disse lagenes baner, kretsvise avviklinger eller hele 
samlaget samlet. Samlagene kan også velge å legge skytingen inn under andre arrangement, 
f. eks. samlagsmesterskapet i baneskyting. 
 
Vedtak om hvordan denne skytingen skal foregå fattes av ombudsmøtet.  
 
Det er kun anledning til å skyte i det samlaget skytteren tilhører. 
 
Resultat fra skytingen om skyttermedaljen skal registreres i “Mitt DFS” straks etter at 
skytingen er avholdt. 
 
Skyteprogram: 
Skytingen foregår mot standard DFS-skive på 200 eller 300 meter. Skyteprogrammet er et 
DFS 25-skudds program for klasse 3-5, jfr. Tabell 11.110.  Hvis denne skyting arrangeres som 
egen skyting, er den ikke klassesettende. 
 
All skyting skal foregå med geværer som er godkjent for bruk i Det frivillige Skyttervesen og 
med reglementert avtrekk. 
 
Torben Knudsen fremmet følgende forslag: 
Minstekrav for gylt medalje er 230 poeng og minstekrav for sølv medalje er 220 poeng. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
 

1. Administrasjonens forslag angående nytt skyteprogram og gjennomføring av 
skytingen om Den norske skyttermedalje vedtas. Enstemmig vedtatt.  

2. Administrasjonens forslag til poenggrenser for å oppnå gylt medalje og sølv 
medalje vedtas. Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Brovold, Knutsen, Gjerstad og 
Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Knudsen, Meland og Skaug 
stemte for Knudsen sitt forslag.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 40/2016  Tingsak: Forslag om endring av lagskyting på Landsskytterstevnet 

 
Sørskogbygda skytterlag har fremmet et forslag til Skyttertinget om å innføre lagskyting for 

ungdom på Landsskytterstevnet. Forslagsstiller mener dette vil være inspirerende for 

ungdommen og at det vil gi noen av de som ikke kvalifiserer seg til felt- eller banefinale en 

ekstra skyting å se frem til. 

Lagskytingen for senior på Landsskytterstevnet ble innført som en prøveordning i 2010 og 

vedtatt som en fast konkurranse fra og med 2011 (tingsak 12/2011). Bakgrunnen for 

opprettelsen av konkurransen var «at en lagskyting på fredag etter Stang- og 

felthurtigfinalen, ville sørge for at det blir mer publikum på arenaen fredag ettermiddag. 

Videre ville det trolig også medføre at flere skyttere og publikummere ble igjen til 

feltfinalene lørdag.»  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen mener forslaget om å innføre lagskyting for ungdom er god, men ser 

umiddelbart at det ikke lar seg gjennomføre på grunn av tidsplanen. Denne er i dag 

fullspekket og hvis det skal gjøres endringer i programmet vil første prioritet være å korte 

ned tidsplanen – ikke forlenge den. Etter at feltfinalene ble flyttet til fredag, er heller ikke 

den opprinnelige argumentasjonen for å innføre lagskytingen til stede. Men konkurransen er 

populær, og det er lite aktuelt å kutte den ut.  

En innføring av en egen lagskyting for ungdom kan dessuten medføre et krav om å innføre 

lagskyting også for veteraner, noe som ville sprengt tidsplanen ytterligere. 

Forslaget er imidlertid så godt at administrasjonen ønsker å fremme et alternativt forslag 

som kan gjennomføres innenfor dagens tidsskjema. Dette forslaget tar utgangspunkt i en 

endring av dagens lagskyting på 200 meter. Forslaget går i korte trekk på en felles lagskyting 

for samtlige skyttere som deltar på LS. Kåringen vil dermed ikke bare kåre det beste 

ungdomslaget eller seniorlaget, men det beste skytterlaget. 

Administrasjonen ser for seg en lagskyting bestående av fire skyttere hvor to skyttere fra 

klassene 1, 2, V55, V65, V73, R, ER, og J skyter ti skudd liggende på 100 meter og to skyttere 

fra klassene 3, 4 og 5 skyter to etapper på 200 meter bestående av tiskudd (grunnlag). 

Skytteren kvalifiseres på bakgrunn av sitt 25-skuddsresultat på den innledende 

baneskytingen på LS. Det kan diskuteres hvorvidt dette blir rettferdig for klassene V55, 1 og 

2 med tanke på at skiva på 200 meter er vanskeligere enn skiva på 100 meter. For enkelhets 

skyld, og for å øke ungdomsskytternes mulighet til å delta, mener vi imidlertid at dette kan 

forsvares.  

En lagskyting basert på de foreslåtte statutter vil gi flere skytterlag mulighet til å kvalifisere 

seg. På Landsskytterstevnet på Lesja i 2015 var det 261 lag som hadde nok skyttere til å 

kvalifisere seg til lagskytingen etter dagens ordning. Med administrasjonens forslag ville 

dette tallet vært 308 (se vedlegg). Dette er en økning på nesten 20 % og det må ansees som 

en markant økning med tanke på at antall etapper går fra tre til fire. På denne måten vil flere 

av skytterne som deltar på LS en mulighet til å skyte finaleøvelser og dermed aktiveres flere 

skyttere. Forhåpentligvis kan det også bidra til at skytterlagene motiverer flest mulig skyttere 



til å delta på Landsskytterstevnet. Administrasjonen mener i likhet med forslagsstiller at 

dette vil være inspirerende for skytterne, både ungdom, senior og veteran. 

Muligheten for utvikling av lagfølelse, samhold, inkludering og trivsel på tvers av kjønn, alder 

og klasse er en av de viktigste argumentene for endringen av dagens lagskyting. Ved at 

ungdom, senior og veteran konkurrerer sammen på lag vil dette med stor sannsynlighet 

skape viktige bånd innad i laget de på sikt kan nyte godt av. Vi ønsker spesielt å peke på 

muligheten det ligger i å skape bånd mellom ungdomsskyttere og seniorskyttere med tanke 

på å lette overgangen mellom junior og senior for ungdommene.  

Administrasjonen mener med det at forslaget i tråd med DFS sin verdigrunnlag (jfr. 

Langtidsplan 2012-2016) i form av at den er inkluderende, belønner bredde og bidrar til å 

skape samhold og godt miljø. I tillegg mener administrasjonen at forslaget er framtidsrettet i 

form av at det er et arrangement som vil være innbydende for deltakere, publikum og 

media. 

For at gjennomføringen av lagskytingen ikke skal gå ut over oppsatt tidsskjema, og ikke minst 

være spennende for publikum, er regelverket laget slik at det ikke skal være omskytinger ved 

poeng- eller innertierlikhet. Administrasjonen mener dette er en god måte å gjøre det på så 

lenge kriteriene er gjort kjent på forhånd. 

Arrangementsmessig er den foreslåtte lagskytingen mulig å gjennomføre innenfor dagens 

tidsplan. Det vil heller ikke medføre problemer for resultatservice/IT. Prisen for 

oppgradering av resultatsystem er av Kongsberg Target Systems AS estimert til ca. 25.000 kr. 

Administrasjonen vil samtidig påpeke viktigheten av at lagskytingen ikke får status som et 

offisielt Norgesmesterskap (dette har vært foreslått for Skyttertinget tidligere). Et offisielt 

NM kan gi et sterkere ønske om at skytterlagene selv skal få velge ut sine skyttere uavhengig 

av resultatet på LS. En slik ordning kan blir administrativt mer krevende å gjennomføre. En 

innføring av et offisielt NM kan også skape situasjoner hvor skyttere bytter skytterlag for å 

kunne bedre mulighetene til å gjøre det godt i konkurransen. Et slikt elitefokus i skytter-

lagene anses ikke heldig for utviklingen av organisasjonen og er ikke i tråd med DFS sitt 

verdigrunnlag. 

Kompetanse 

Etter Skytterboka kapittel 11 har Norges Skytterstyre kompetanse til å vedta 

administrasjonens foreslåtte endring av programmet for lagskytingen. Det opprinnelige 

forslaget gikk på å innføre en ny konkurranse på LS, noe som ville vært en Tingsak. Norges 

Skytterstyre må selv ta stilling til om de vil ta en avgjørelse i saken slik den nå ligge føre.  

DFSU gjorde følgende vedtak: 

DFSU støtter forslag om endring av lagskytingen på Landsskytterstevnet, og ga 

administrasjonen føringer til videre arbeid med regelverket frem til neste møte i Norges 

Skytterstyre.  

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Regelverket for lagskytingen på Landsskytterstevnet, Skytterboka pkt. 11.229, endres til 

nedenstående innhold. Norges Skytterstyre får fullmakt til å gjøre andre endringer i 

Skytterboka som følge av eventuelle regelendringer som foretas. Endringene gjøres 

gjeldende fra og med Landsskytterstevnet 2017. 

Lagskyting (Skytterboka pkt. 11.229) 

Kvalifisering 

Summen av de fire beste skytterne fra hvert skytterlag på baneskytingens 25-skudd under LS 

kvalifiserer skytterlaget til lagskytingen. Ved poenglikhet rangeres skytterlagene etter 

innertierregel på alle fire skyttere. Ved fortsatt likhet om siste plass, prioriteres det laget 

med høyest individuell poengsum, deretter nest høyest osv. Ved fortsatt likhet er det den 

skytteren med høyest antall innertiere som prioriteres, deretter den med nest flest osv.  

 Lagets fire beste skyttere velges ut etter følgende regler: 

 Etappe 1 og 2 er forbeholdt skytterne fra klasse 1, 2, V55, V65, V73, R, ER og J. 
Disse etappene skytes av de to skytterne i laget med høyest poengsum på 
innledende baneskyting uavhengig av klasse og skyteprogram. Den med dårligst 
rangert 25-skuddsresultat skyter første etappe. Den skytteren med det best 
rangert 25-skuddsresultat skyter andre etappe.  

 Etappe 3 og 4 er forbeholdt skytterne fra klasse 3, 4 og 5. Disse etappene skytes 
av de to skytterne i laget med høyest poengsum på innledende baneskyting i de 
nevnte klasser. Den med dårligst rangert 25-skuddsresultat skyter tredje etappe. 
Den skytteren med det best rangert 25-skuddsresultat skyter fjerde etappe. 
 

Ved poenglikhet mellom nest beste og beste skytter skal det rangeres etter innertierregel. 

Ved fortsatt poenglikhet står resultatservice fritt til å tildele skytterne etapper.  

To reserver kan erstatte én av de to etappene på 100m, mens to reserver kan erstatte én av 

de to etappene på 200/300m. Ved eventuell bruk av reserve, skal dette være den skytteren 

fra skytterlaget som har det tredje eller fjerde beste resultatet på 25-skudden innenfor de 

klassene som etappen tilsier. Reserven må skyte den etappen skytteren som ikke kunne 

delta skulle hatt. 

Antall lag som får være med i lagskytingen avhenger av skivekapasitet på den aktuelle 

arenaen. Det kan maksimum delta 50 lag. 

 Gjennomføring 

I lagskytingen skyter samtlige etapper 10 skudd. Etappe 1 og 2 skyter 10 skudd liggende på 2 

minutter på 100 meter. Etappe 3 og 4 skyter 10-skudd (grunnlag) på 3 minutter på 200/300 

meter. Skytterlagene rangeres før hver av de to siste etappene. 

Etappe 1-3 gjennomføres med felles anvisning. 

Etappe 4 gjennomføres med felles anvisning, med unntak for de beste skivene, som anvises 

enkeltvis, styrt av speaker. 



Kåring av vinner og premiering  

Lagene rangeres etter totalsummen for de fire etappene. Det laget med høyest poengsum 

etter fire etapper vinner lagskytingen. 

Hvis det er poenglikhet rangeres lagene etter innertierregel på lagets fire skyttere. Ved 

fortsatt likhet om de tre første plassene rangeres lagene etter fjerde etappes resultat, 

deretter tredje etappe osv. Ved fortsatt likhet om de tre første plassene rangeres lagene 

etter fjerde etappes innertiere, deretter tredje etappe osv.  

Vinnerlaget får aksje i vandrepokal. Man må ha tre aksjer for å vinne pokalen til odel og eie. 

 Skytterne på de tre beste lagene tildeles Åse Moa-medaljen i valørene gylt (1. plass), sølv (2. 

plass) og bronse (3. plass). 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 41/2016  Tingsak: Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet 

 
Grunnreglenes § 1-4 fastsetter at ”Norske statsborgere som vil støtte landets forsvar og 
som respekterer gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet 
skytterlag”. 
 
Skyttertinget behandlet i 2011 forslag fra Sunnfjord skyttersamlag om en oppmjuking av 

regelverket, blant annet med bakgrunn i forhold for skoleelever, deres integrering og 

trivsel i lokalmiljøet. 

Vedtak i tingsak 11/2011: 

«Norges Skytterstyre søker Forsvarsdepartementet om fullmakt til å kunne dispensere fra 

Grunnreglenes § 1-4 vedrørende krav til norsk statsborgerskap for å kunne være medlem i 

skytterlag. Dette etter personlig søknad fra utenlandsk statsborger. 

Hovedtrekk i kriteriene for dispensasjon vil være: 

 Søkeren er utenlandsk statsborger, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med 
Norge eller tilhørende et av de nordiske land. 

 Har vært bosatt i Norge i minst tre år. 

 Behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass kan ivaretas. 

 Har anbefaling fra lokalt skytterlag. 

 Vedkommende kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet 
 

I skolesammenheng kan elever som ikke er norske statsborgere delta i aktiviteter tilrettelagt 

av et skytterlag. Slik aktivitet skal da være organisert av skolen. Slik deltakelse kvalifiserer 

ikke for medlemskap eller registrering som aktiv skytter i skytterlag.» 



I etterkant av vedtaket på Skyttertinget i 2011 sendte DFS brev til Forsvarsdepartementet 
(FD) der vi ba om en vurdering av en slik dispensasjonsadgang. Etter å ha gått noen runder 
med departementet kom et svar 9. februar 2015 som ble bekreftet 3. juli 2015, der 
departementet fastslår følgende: 
«Når det gjelder spørsmålet om medlemskap i skytterlag tilsluttet DFS, opprettholder 

departementet sitt svar av 27. mars 2012, om at et eventuelt avslag på medlemskap må 
ha en saklig begrunnelse og ikke være i strid med lover og regelverk. 
Vi forventer at DFS utformer reglene for medlemskap på best måte i forhold til å sikre 
at det ikke rekrutteres medlemmer som har til hensikt å bruke våpenkunnskap til 
kriminelle handlinger.» 
 
Fra brev 27.3.2012:  
«Forsvarsdepartementet er enig i hovedprinsippet om at utenlandske statsborgere som 
bor i Norge, kan bli medlem i skytterlag tilknyttet Det frivillige skyttervesen, på lik linje 
med mulighetene for medlemskap i andre frivillige organisasjoner.» 
 

DFS har de siste årene fått stadig flere henvendelser på vegne av/for utenlandske 

statsborgere. Det blir blant annet satt fokus på at DFS sitt regelverk er vanskelig å forholde 

seg til for lokale skytterlag når det gjelder integrering av innvandrere i lokalmiljøet.  

Administrasjonens drøfting 
Kjerneargumentet som har framkommet i tidligere vurderinger vedrørende medlemskap 
i skytterlag er at DFS som en støtteorganisasjon for Forsvaret ikke kan utdanne personer 
som man kan risikere står i et motsetningsforhold til det norske forsvar i en tenkt 
konflikt, nasjonalt eller internasjonalt.  
 

Med bakgrunn i svar fra FD er dette kjerneargumentet ikke lenger relevant å bruke. FD 

ser ikke ut til å ha betenkeligheter med medlemskap for utenlandske statsborgere i forhold 

til vår forsvarsrolle som støtteorganisasjon for Forsvaret.  

FD sier i sin tilbakemelding at et eventuelt avslag på medlemskap må ha en saklig 
begrunnelse og ikke være i strid med lover og regelverk. Videre legger de til grunn at DFS bør 
ha en praksis på lik linje med mulighetene for medlemskap i andre frivillige organisasjoner. 
Dette betyr at en dispensasjonsordning som vedtatt på Skyttertinget 2011 ikke blir godkjent. 
 

FD forventer likevel at DFS skal ha regler for medlemskap som sikrer at det ikke rekrutteres 

medlemmer som har til hensikt å bruke våpenkunnskap til kriminelle handlinger. Selv om 

dette legges til grunn i et regelverk, ser vi at det blir vanskelig for skytterlagene å håndtere 

en slik forutsetning.  

På grunnlag av svaret fra FD konkluderer administrasjonen med at i forhold til vår 
forsvarsrolle er det greit å åpne for medlemskap for utenlandske statsborgere. Spørsmålet 
blir da hvordan organisasjonen skal håndtere medlemskap knyttet til vår samfunnsrolle, som 
primært er å lære flest mulig å skyte på en god og sikker måte.  
 
Et viktig utgangspunkt for å kunne delta i skyting er at man behersker norsk språk godt nok 
til at sikkerhet på standplass ivaretas på en god måte. Videre legger vi til grunn at når en 



person ønsker å lære seg skyting, har man også et ønske om å erverve våpen for å kunne 
delta videre i aktiviteten. I forslag til ny våpenlov legges det til grunn at en person skal 
oppfylle forutsetning for erverv av våpen også ved utlån av våpen. Første gangs utlån av 
våpen skal etter forslaget godkjennes av politiet. 
 
En viktig del av samfunnsrollen vår er at flest mulig skal få muligheten å få være en del av 
DFS sitt unike miljø og holdningsskapende våpenopplæring. Hensynet til få mulighet til å 
kunne delta i våre aktiviteter må veies opp imot et regelverk som sikrer at det kan gis en 
kvalitativ god våpenopplæring som skal forebygge både ulykker og kriminalitet knyttet til 
bruk av våpen. Dette er også i tråd med forutsetningen som FD har gitt i sitt svar.  
Administrasjonen ser at DFS gjennom sin strukturerte og holdningsskapende opplæring kan 

yte et viktig bidrag i integrering av våre nye landsmenn, og det vil være et stort pluss for DFS 

som organisasjon.  

Praksis i andre organisasjoner, som særforbund under NIF og Norges Jeger- og 

Fiskerforbund, er at det er åpent for medlemskap for utenlandske statsborgere. De fleste har 

imidlertid egne regler for deltakelse i norske mesterskap.  

Gjeldende krav til erverv av våpen for utlendinger. 
Rundskriv POD av 10/12-2010, pkt. 3.4.4 Ervervssøknad fra utlending med bopel/opphold i 
Norge: 
«Dersom en utenlandsk søker ikke kan gi tilfredsstillende dokumentasjon på at 

vedkommende tilfredsstiller kravene til edruelighet og pålitelighet, er norske myndigheter 

avhengig av den kunnskap norsk politi har om vedkommende. Det er derfor avgjørende at 

vedkommende har hatt lovlig opphold her over lengre tid, slik at man har grunnlag for å 

vurdere vedkommendes skikkethet. 

Følgende kriterier bør legges til grunn for at utenlandske statsborgere som ikke kan gi 

tilfredsstillende dokumentasjon på sin vandel skal kunne innvilges ervervstillatelse på våpen: 

- Vedkommende må ha fast bopel i Norge. Vedkommende må ha hatt lovlig 
sammenhengende opphold i landet i flere år, og vise at han i denne tiden har hatt 
tilfredsstillende vandel. 

- Vedkommende må fylle de vanlige vilkår til personlige egenskaper og 
dokumentere behovet for det omsøkte våpen. 
» 

 
POD opplyser at «flere år» er avhengig av hvor lett det er å få korrekte opplysninger om 
søkerens vandel fra søkerens hjemland. Derfor er tidsaspektet avhengig av hvilket land 
vedkommende kommer fra, og praksis er minst 5 år hvis det er vanskelig å få pålitelig 
informasjon.  
 
Oppholdstillatelse 
Hvis vi legger til grunn at en person skal ha grunnleggende kunnskaper i norsk, og 
samtidig ha vært gjennom en vurdering av evt. straffbare forhold i hjemlandet, kan det 
være greit å knytte medlemskap til permanent oppholdstillatelse. Permanent 
oppholdstillatelse innebærer rett til varig opphold i Norge. Tillatelsen gis uten 
tidsbegrensning og danner grunnlag for familieinnvandring. Den gir et utvidet vern mot 

http://www.une.no/sakstyper/Bosettingstillatelse/


bortvisning og utvisning. Se lenke for fullstendig informasjon, her gjengis noen sentrale 
punkt som grunnlag for vurdering av medlemskap i skytterlagene.  

Vilkår for permanent oppholdstillatelse 

Det er forholdene på søknadstidspunktet, alternativt tidspunktet for tre års 

sammenhengende opphold i Norge dersom det ligger senere i tid, som er avgjørende for om 

vilkårene er oppfylt. Dersom vilkårene er oppfylt, har utlendingen etter søknad rett til 

permanent oppholdstillatelse. 

 

Tre års kravet 

Permanent oppholdstillatelse kan gis etter at utlendingen har vært i Norge de siste tre år 

med gyldig oppholdstillatelse som danner grunnlag for permanent oppholdstillatelse. 

Utlendingen behøver ikke å ha hatt tillatelse på samme grunnlag gjennom de tre årene, men 

vilkårene for respektive tillatelser må ha vært oppfylt gjennom hele gyldighetstiden. 

Vedkommende må fortsatt fylle vilkårene for midlertidig oppholdstillatelse for å få 

permanent oppholdstillatelse. I forskriftens § 11-1 er det gjort enkelte unntak fra 

treårskravet. 

Oppholdet må ha vært sammenhengende i den forstand som fremgår av utlendingsloven, 

utlendingsforskriften § 11-2 og forvaltningspraksis. Etter forvaltningspraksis godtas perioder 

uten tillatelse på til sammen tre måneder i løpet av treårsperioden. 

Utenlandsopphold 

Det er et vilkår at utlendingen de siste tre årene ikke har oppholdt seg utenfor Norge i mer 

enn syv måneder til sammen. 

Det må ikke foreligge utvisningsgrunn 

Videre må det ikke foreligge forhold som kan gi grunnlag for utvisning etter lovens § 66. Er 

utlendingen mistenkt eller siktet for forhold som kan gi grunnlag for utvisning, stilles 

søknaden om permanent oppholdstillatelse i bero. Dersom det foreligger forhold som nevnt 

i § 66 og utlendingen ikke blir utvist, gis et tillegg i botiden. Lengden på tillegget er regulert i 

forskriftens § 11-5 og avhenger av hva slags reaksjon(er) de(t) straffbare forhold har medført 

og straffutmålingen. 

Gjennomført pliktig norskopplæring 

Søkere mellom 16 og 55 år som fikk sin første oppholds- eller arbeidstillatelse som danner 

grunnlag for permanent oppholdstillatelse etter 1. september 2005, skal som hovedregel 

framlegge dokumentasjon fra kommunen eller annen godkjent tilbyder på at opplæring i 

norsk og samfunnskunnskap er gjennomført i henhold til introduksjonsloven § 17. 

En permanent oppholdstillatelse betyr etter dette at utlendingen som søker medlemskap i et 

skytterlag oppfyller kriteriene som Skyttertinget tidligere har lagt til grunn for 

dispensasjonsordningen. I tillegg sikrer vi oss at de som søker medlemskap i utgangspunktet 

ikke har en kriminell fortid i utlandet gjennom godkjenningsordningen for permanent 



oppholdstillatelse, og det er sannsynlig (men ikke sikkert) at personen gjennom den 

godkjenningen tilfredsstiller krav til erverv av våpen. 

Vi må forutsette at en person med permanent oppholdstillatelse ikke har til hensikt å 
bruke våpenkunnskap til kriminelle handlinger enn en norsk statsborger eventuelt vil ha. 
Dette er ikke mulig for et skytterlag å kunne vurdere bedre enn hva myndighetene har gjort. 
Kort oppsummert vil en person med permanent oppholdstillatelse ha: 
 

- Bodd minst tre år i Norge 
- Grunnopplæring i norsk og samfunnskunnskap 
- Det foreligger ikke forhold som kan gi grunnlag for utvisning  
- Tilfredsstiller normalt krav for å kunne erverve, og derved kunne få utlånt, våpen 

Vi har vurdert om det kan være et alternativ å ha to former for medlemskap, et 
medlemskap med rett til å skyte og et uten rett til å skyte for å kunne tilby utlendingene 
et godt felleskap med muligheter til å delta i skytterlagets aktiviteter utenom skyting. Vi 
tror likevel at dette kan oppfattes som en form for stigmatisering, og det er fullt mulig å 
delta i andre aktiviteter selv om man ikke er medlem, selv om det nok er normalen.  
 
Alternativet til permanent oppholdstillatelse kan være følgende: 
 

- Opprettholde dagens ordning med norsk statsborgerskap.  
Ut fra tydelige signaler fra FD, og at DFS skal være en inkluderende 
breddeorganisasjon er ikke gjeldene ordning i tråd med dagens samfunnssyn.  
 

- Åpne opp for medlemskap på lik linje med de andre frivillige organisasjoner som 
kan være naturlig å sammenlikne seg med.  
Som stor våpenorganisasjon kan det være betenkelig å åpne helt opp fra første 
dag, det bør tas stegvis både med tanke på opplæringskapasitet og at 
skytterlagene skal få erfaring med opplæring av personer fra andre kulturer.  

 
Når det gjelder ungdom under 18 år bør man likevel vurdere å gi disse anledning til 
medlemskap på grunnlag av midlertidig oppholdstillatelse. Dette er en aldersgruppe som 
det er spesielt viktig å gi liknende fritidstilbud som andre skoleelever får. Skytterlag som 
har samarbeidet med skoler, særlig ungdomsskolenivået, opplever det som problematisk å 
måtte avvise elever som er barn av utenlandske statsborgere. Skytterlagenes unike miljø og 
holdningsskapende opplæring vil her kunne være et viktig bidrag for integrering i det 
norske samfunnet.  
 
Administrasjonen anbefaler at ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse 
kan være medlemmer i skytterlagene på lik linje med norske ungdommer. For å kunne 
skyte er det er en forutsetning at man forstår norsk så godt at sikkerheten ivaretas, og 
ellers viser seg skikket til å behandle og bruke skytevåpen på lik linje med det som kreves 
av norske statsborgere i dag. Så lenge man ikke kan erverve eller få utlånt våpen må all 
skyting skje i skytterlagets regi. Forslaget innebærer at medlemmer som er tatt opp før 
fylte 18 år må ha permanent oppholdstillatelse hvis medlemskapet skal beholdes når de 
passerer 18 år, men her må man kunne utøve et visst skjønn i overgangen.  
 



Hvis forslaget vedtas av Skyttertinget, og godkjennes av FD og Stortinget, må vi se 
nærmere på regler for deltakelse i mesterskap, inkludert Landsskytterstevnet.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre  

Grunnreglenes § 1-4 til følgende: 

Norske statsborgere og personer med permanent oppholdstillatelse som respekterer 

gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag.  

Ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse kan være medlemmer i 

skytterlag på lik linje med norske ungdommer. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak 42/2016  Tingsak: Markeds- og rettighetsbestemmelser i DFS 

 

Gjeldende regelverk for sponsoravtaler i DFS med tilknyttede organisasjonsledd framgår av  

Skytterboka kapittel 14. Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen om å iverksette en 

gjennomgang av regelverket, som er fra 1984 og således overmodent for revisjon.  

Generelle prinsipp i gjeldende regelverk. 

Avtaler kan bare inngås av Norges Skytterstyre, DFSU, DFS/SFU, skyttersamlag og skytterlag. 

Enkeltpersoner (medlemmer i DFS) kan ikke inngå personlige avtaler. Medlemmer kan heller 

ikke motta økonomisk støtte i noen form fra næringsliv/enkeltpersoner, det være seg direkte 

tilskudd, spesielle rabatter eller noen form for subsidiering.  

Det er en grunnleggende premiss i dagens regelverk at avtaler som inngås skal komme alle 

medlemmer til gode, og det er klart definert hva støtten kan brukes til. Samtidig beskriver 

gjeldende regelverk medlemmenes rettigheter, man kan eksempelvis ikke pålegge en 

enkeltperson å benytte utstyr påført reklame (unntak sentrale pool-avtaler).  

Administrasjonens drøfting 

Som grunnlag for nytt regelverk legges grunnleggende prinsipp fra dagens regelverk og 

Norges Idrettsforbunds (NIF) markeds- og rettighetsbestemmelser. Forslag til nytt regelverk 

har vært gjennom en grundig drøfting i Norges Skytterstyre, og er gjennomgått med vår 

faste advokat Sven Knagenhjelm. 

Et grunnleggende prinsipp i både DFS og NIF sitt regelverk er at retten til å inngå 
markedsavtaler tilhører organisasjonsleddene. NIF åpner likevel for at et organisasjonsledd 
kan tillate at en utøver gis rett til å inngå egne markedsavtaler innenfor de rammer som er 



fastsatt av særforbundet. Organisasjonsleddet skal godkjenne slike avtaler og samtidig 
«besørge at det mottar en rimelig andel av de inntekter utøvernes egne markedsavtaler 
genererer». Som eksempel har Norges Skytterforbund åpnet for at skyttere kan inngå 
personlige avtaler under forutsetning av at organisasjonsleddet har gitt tillatelse til å 
forhandle om slike avtaler, og medsignerer en eventuell avtale.  
 
Etter gjeldende regelverk gis ikke skyttere i DFS anledning til å inngå noen form for 

personlige avtaler. Administrasjonen anbefaler å holde fast på dette prinsippet når det 

gjelder avtaler med næringslivet om personlig støtte, mens eksempelvis kravet om spesielle 

rabatter eller noen form for subsidiering er vanskelig å kontrollere og foreslås tatt bort. 

Organisasjonsleddet bør også stå friere enn i dag til å disponere midlene uten at det 

utarbeides detaljerte regler om bruk. Dagens regelverk gir strenge føringer for hva midlene 

kan brukes til, og Norges Skytterstyre skal godkjenne tiltak som ikke er nevnt i punktet. Vi 

foreslår detaljstyringa i dagens regelverk tas bort, og at lavere organisasjonsledd i større 

grad får bestemme bruken av sponsormidler selv. 

I dagens regelverk er det som kan likne på arrangements- og medierettigheter beskrevet 

under punktet vedrørende reklame. I nytt regelverk har vi tatt inn egne paragrafer for disse, 

og tydeliggjør rettigheter for organisasjonsleddene.  

Kontrollfunksjonen er foreslått endret slik at DFS har innsynsrett i inngåtte avtaler. I dagens 

regelverk har samlagene kontrollfunksjonen ovenfor skytterlagene, mens sentrale avtaler 

skal forelegges Norges Skytterstyre.    

Kort oppsummert legger forslag til nytt regelverk følgende forutsetninger til grunn: 

- Markedsavtaler kan kun inngås av organisasjonsledd 
- Markedsavtaler skal være i samsvar med organisasjonens regelverk og etiske 

verdier 
- Medlemmer kan ikke inngå personlige avtaler 
- Arrangements- og medierettigheter for organisasjonsleddene tas inn i regelverket 
- Mindre grad av detaljstyring fra sentralleddet 
- Kontrollinstansen overføres fra samlag til DFS sentralt 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Kapittel 14 i Skytterboka Sponsoravtaler endres til Markeds- og rettighetsbestemmelser 

med følgende innhold:  

§ 14-1. Formål 

Formålet med bestemmelsene i dette kapittelet er å regulere vilkårene for samarbeid mellom 

Det frivillige Skyttervesens organisasjonsledd og næringslivet (kommersielle aktører), og 

samtidig ivareta interne rettighetsforhold. 

§ 14-2. Generelt 

(1) Ved inngåelse av avtaler og etablering av samarbeid med næringslivet skal Det frivillige 



Skyttervesen (DFS) og tilsluttede organisasjonsledd ta vare på sin frie stilling, herunder 

opprettholde sin posisjon som et selveiende og frittstående rettssubjekt. 

(2) Organisasjonsleddene skal beholde bestemmende myndighet over alle forhold knyttet til 

medlemskapet og aktiviteten i organisasjonen. 

(3) Avtaler og samarbeid mellom organisasjonsleddet og næringslivet skal være i 

overensstemmelse med DFS’ regelverk og etiske retningslinjer. 

(4) Reklame og markedsføring tilknyttet skyttersporten skal ikke stride mot DFS’ formål og 

etiske verdier. Firma-/produktnavn må ikke brukes i navnet til offisielle mesterskap på lags-, 

samlags-, landsdels- eller landsnivåer. Reklame kan plasseres på skytebaneområdet under 

forutsetning av at det ikke strider mot gjeldende sikkerhetsforskrifter. Norges Skytterstyre 

kan fastsette egne regler for størrelse og plassering av reklame på utstyr til skytterne. 

(5) Inngåelse av avtaler og etablering av samarbeid mellom organisasjonsledd og 

næringslivet skal skje skriftlig. Kun organisasjonsledd kan være part i slike avtaler/samarbeid. 

(6) En henvisning til DFS regelverk skal inntas i alle avtaler/samarbeidsforhold, og det skal 

der fremkomme at bestemmelser i tilfelle motstrid skal fortolkes i samsvar med DFS 

regelverk. Organisasjonsledd skal gjøre avtalemotpart/samarbeidspartner oppmerksom på 

regelverket. 

 

§ 14-3. Markedsavtaler og markedsrettigheter 

(1) Retten til å inngå markedsavtaler tilhører DFS og tilknyttede organisasjonsledd. Som 

markedsavtale regnes enhver avtale som gir et rettssubjekt rett til å utnytte et 

organisasjonsledd og/eller dets tilknyttede utøvere i sin markedsføring eller øvrige 

virksomhet. Organisasjonsleddet skal besørge at midlene/verdien av avtalen kommer den 

samlede medlemsmasse til gode.  

(2) Et medlem kan ikke inngå individuelle markedsavtaler knyttet til sportslig virksomhet.  

(3) DFS eier markedsrettigheter som omfattes av sentral virksomhet, herunder blant annet 

alle rettigheter knyttet til markedsavtaler og markedsføring av de utøverne som til enhver 

tid er uttatt på landslag eller andre representasjonsoppgaver. 

(4) Innenfor de begrensninger som følger av DFS regelverk, har utøver selv eiendomsretten 

til eget navn, bilde og signatur. 

§ 14-4.Rettigheter til og samarbeid om skytterstevner/arrangementer 

(1) DFS har eiendomsretten til Landsskytterstevnet og andre arrangementer som DFS selv 

står ansvarlig for. 

(2) Det organisasjonsledd som arrangerer et skytterstevne/arrangement, har 

eiendomsretten til dette med tilhørende aktiviteter, så langt det ikke er i strid med 

overordnet organisasjonsledds rettigheter.  



(3) Eiendomsretten til et arrangement innebærer blant annet rett til å kreve vederlag fra 

publikum og rett til å utnytte de økonomiske muligheter som arrangementet gir grunnlag 

for, herunder medierettigheter.  

(4) Organisasjonsledd som samarbeider med annet rettssubjekt om et arrangement skal 

besørge at arrangementet er underlagt og gjennomføres i henhold til DFS regelverk. 

Organisasjonsleddet skal besørge at det får en rimelig andel av de inntekter arrangementet 

genererer. Samarbeidet skal reguleres skriftlig, og overordnet organisasjonsledd har rett til 

innsyn i alle avtaler og dokumenter knyttet til arrangementet og samarbeidet.  

§ 14-5. Medierettigheter 

(1) Med medierettigheter forstås rett til å oppta, overføre eller videreformidle lyd, bilde, 

tekst og liknende fra et DFS arrangement via TV, radio, internett eller på annen måte.  

(2) DFS sentralt har alle medierettigheter til Landsskytterstevnet og andre arrangementer 

som DFS sentralt selv står ansvarlig for. 

§ 14-6. Medlemmers medvirkning og forbeholdsrett 

(1) Et organisasjonsledd kan i rimelig utstrekning kreve at deres tilknyttede medlemmer 

medvirker i gjennomføringen av markedsavtaler mellom organisasjonsleddet og 

næringslivet. Det enkelte medlem kan likevel ikke bindes til benytte bestemt skytterrelatert 

reklame og utstyr. 

(2) Ved vurderingen av hva som er rimelig i henhold til foregående ledd skal det blant annet 

legges vekt på: 

- medvirkningens omfang, herunder hensynet til medlemmets personlige integritet og 

privatlivets fred, 

- den fordel utøveren har hatt eller får gjennom tilknytningen til organisasjonsleddet, 

(3) Et medlem kan ta forbehold om ikke å bli benyttet i markedsføring dersom slik 

medvirkning vil stride mot utøverens etiske eller moralske overbevisning.  

§ 14-7. Andre samarbeidsavtaler 

I samarbeidsavtaler vedrørende bingo, lotterier, messer, utstillingsarrangementer, materiell 

eller lignende skal vedkommende organisasjonsledd stå som ansvarlig avtalepart. Det er ikke 

adgang til å gi avtalemotpart som er teknisk arrangør (firma eller enkeltperson), rett til å 

opptre utad på DFS’ vegne. Slike avtaler skal inneholde bestemmelser som garanterer 

vedkommende organisasjonsledd en avtalt del av (brutto)inntekten.  

§ 14-8. Kontroll 

DFS sentralt har innsynsrett i markedsavtaler med næringslivet inngått av underordnet 

organisasjonsledd (samlag og skytterlag). Innsynsretten omfatter også avtaler etter § 14-7.  

§ 14-9. Sanksjoner ved brudd på markeds- og rettighetsbestemmelsene 

Brudd på disse bestemmelsene kan sanksjoneres i henhold til kapittel 15 – 

Straffebestemmelser. 

 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 43/2016  
Tingsak: Samordning av Skytterbokas reglement angående 
Skyttertinget – Kapittel 1.200 og 1.600 

 
Sak angående samordning av Skytterbokas reglement angående Skyttertinget i kapittel 1 200 
og 1 600, fremmes i samsvar med Langtidsplanens punkt 10.1. angående revisjon av 
Skytterboka.  
 
Det har både fra dirigentene på Skyttertinget og administrasjonen vært sett på som ønskelig 
å slå sammen punkt 1.200 og 1.600. Begge punktene omhandler regler for saksbehandling 
og gjennomføring av Skyttertinget. Dels overlapper de hverandre, samtidig som det virker 
uhensiktsmessig at reglementet for Skyttertinget er delt i to. Videre er det slik 
administrasjonen ser det ønskelig med noen tilpasninger og presiseringer av regelverket. 
 
Til saken har også administrasjonen tatt med forslaget fra Namdal skyttersamlag angående 
stemmegivning ved valg på Skyttertinget. Deres forslag lyder som følger:  
 
Hvis oppmøte ved Skyttertinget er slik at stemmelikhet kan bli en realitet under avstemning 
på kandidater til verv i Norges Skytterstyre og DFSU, skal en av Norges Skytterstyres 
medlemmer avstå fra å stemme. Hvem dette blir skal avgjøres med loddtrekning blant 
styremedlemmene. Presidenten skal ikke være med i denne trekningen. Denne loddtrekning 
skal gjøres av de som blir valgt til tellekorps. 
 
Administrasjonen har samarbeidet med DFS advokat, Sven Knagenhjelm, i deler av 
utredningen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
I sammenslåingen av 1.200 og 1.600 er det gjort flere endringer i            rekkefølgen på 
bestemmelsene for å få en mer logisk oppbygning. Videre er tekst slått sammen der det 
samme står flere ganger. 
    
Administrasjonen redegjør nedenfor der det er foretatt endringer som er vesensforskjellige i 
forhold til dagens reglement.  
 
§ 2-2: Innkalling til Skytterting 
I dagens reglement står det at dokumentene til Skyttertinget skal være utsendt senes 15. 
mai samme år som Skyttertinget. Administrasjonen mener dette er unødvendig lang frist 
foran Skyttertinget. Det foreslås derfor at sakene kan sendes 6 uker før Skyttertinget, og at 
dette er en tilstrekkelig behandlingstid for samlagene før Skyttertinget.   
 
§2-7 (c og e) Forslag til saker på Skyttertinget 
Der hvor Norges Skytterstyre har kompetanse til selv å fatte vedtak, mener administrasjonen 
at terskelen for å kreve å få forslag sendt til Skyttertinget, bør økes fra 2 til 5 samlag. Det vil 



således medføre at flere samlag må støtte kravet om å få tatt opp en sak til Skyttertinget 
hvor Norges Skytterstyre har kompetanse. Dagens system stimulerer slik administrasjonen 
ser det for lett til «omkamper» på Skyttertinget, og at små saker for lett kommer til 
behandling hos organisasjonens høyeste organ. Dette er også unødig ressurskrevende for 
organisasjonen. 
 
Det samme gjelder saker som har vært til endelig behandling på Skyttertinget. Slik 
regelverket er i dag kan saker som er avgjort på Skyttertinget tas opp til ny behandling 
allerede etter to år. Administrasjonen vil foreslå at dette blir økt til fire år, slik at det blir 
større ro og forutsigbarhet rundt de vedtak som organisasjonen har avgjort på Skyttertinget   
 
§2-9 (e): Behandling av saker til Skyttertinget 
Administrasjonen foreslår at det skal innføres en mulighet i regelverket for at dirigentene 
kan ta pause, eller utsette behandlingen av en sak, hvis det kommer forslag som endrer 
vesentlig på det opprinnelige forslag.  
 
Man har sett eksempler på «benkeforslag» som ikke har vært tilstrekkelig gjennomarbeidet, 
og hvor det i ettertid har vært uklarheter om vedtaket. Hvis dirigentene får et «verktøy» i 
reglementet om å ta en pause i slike situasjoner, kan slike situasjoner unngås for framtiden.  
 
§ 2-10: Stemmegivning vanlige saker og ved valg 
I forbindelse med punkt § 2-11 Stemmegivning ordinære saker utenom valg og § 2-12 Valg 
(3) har det vært sett til tilsvarende bestemmelser både i Norges Idrettsforbund og 
kommunelovens bestemmelser. 
 
Når det gjelder avstemningsform for ordinære saker har administrasjonen sett til 
kommunelovens bestemmelser. Hvis det er flere enn to forslag det skal stemmes over, og 
ingen får alminnelig flertall i første avstemning, går de to forslag med flest stemmer til ny 
avstemning. Den som da får flest stemmer blir vedtatt. Ved stemmelikhet blir presidentens 
stemme avgjørende. 
 
For å sikre at det blir et alminnelig flertall i alle saker utenom valg, mener administrasjonen 
at blanke stemmer ikke skal godtas i slike saker. Det bør kunne forlanges at alle 
representanter har en mening i alle saker som står på sakslisten. Er de uenig i forslagene står 
de fritt til å fremme eget forslag til saken. Hvis man tillater blanke stemmer kan man komme 
i en situasjon der et forslag som ikke har alminnelig flertall blir vedtatt. Det er slik 
administrasjonen ser det ikke heldig.   
 
§2-11 (3). Stemmegivning ved personvalg  
Administrasjonen mener det blir feil å følge Namdal sitt forslag hvor en representant på 
Skyttertinget skal bli fratatt stemmeretten ved personvalg. Heller bør det søkes andre 
løsninger for et system som sikrer mest mulig demokratisk gjennomføring. 
 
Administrasjonen vil også her følge kommuneloven. Administrasjonen mener det ikke er et 
mål i seg selv å unngå loddtrekning hvis en situasjon med stemmelikhet oppstår. Det 
viktigste er at Skyttertinget kjenner «spillereglene» på forhånd, og at man ikke bør «tvinge» 
fram et system hvor loddtrekning unngås som Namdal foreslår. 



Administrasjonen mener også at det ikke nødvendigvis er demokratisk ved personvalg, at 
man har et system hvor det kreves alminnelig flertall for å bli valgt. Derfor foreslår 
administrasjonen et system som også følges i kommuneloven. 
 
For å unngå «hestehandel» mellom kandidater under Skyttertinget, mener administrasjonen 
også at valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke har anledning til å trekke kandidaturet etter 
at Skyttertinget har åpnet.           
 
§ 2.13 Ekstraordinært Skytterting 
Dagens regelverk krever at minst halvparten av samlagene må kreve det for at det skal 
sammenkalles til et ekstraordinært Skytterting. Dette kan synes for krevende, og 
administrasjonen mener det bør holde med at minst 1/3-del av samlagene foreslår dette.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2016: 
Følgende nye tekst til regelverket i Skytterbokas kapittel 1 vedtas: 
   
1.200 Skyttertinget 
Skyttertinget kan supplere eller endre disse bestemmelsene, så langt det ikke strider mot 
grunnreglene. 
 
§ 2-1 Skyttertingets myndighet, intervall og representanter 
Skyttertinget er Det frivillige Skyttervesens høyeste myndighet. Skytterting avholdes 
annethvert år etter innkalling fra Norges Skytterstyre. På Skyttertinget møter Norges 
Skytterstyre og alle samlagsledere. Det samlede antall representanter fra Norges 
Skytterstyre og samlagslederne utgjør således de stemmeberettigede på Skyttertinget.   
 
Samlagene sender melding til Skytterkontoret innen 10. januar om hvem som er valgt som 
samlagets representant til Skyttertinget med vararepresentant. For å være valgbar må 
vedkommende ha fylt 15 år (jfr. § 5-2) og være medlem av et skytterlag i det samlag 
vedkommende skal møte som representant for. 
 
§ 2-2 Innkalling til Skytterting 
Norges Skytterstyre sender innkalling til Skytterting senest seks uker før Skyttertinget skal 
holdes. Med innkallingen skal følge fullstendig saksdokument, vedlagt årsmelding og 
regnskap. 
 
§ 2-3 Dirigenter  
Skyttertinget ledes av to dirigenter, valgt av Skytterstyret senest 12 uker før åpningen av 
Skyttertinget.  
 
§ 2-4 Tingprotokoll 
Skytterstyrets sekretær fører tingprotokollen. Det skal velges to representanter til å 
undertegne tingprotokollen. I tingprotokollen skal innføres saksforslag og innstilling fra 
Skytterstyret, talere, nye forslag, avstemninger og vedtak.  
 



 
§ 2-5 Møte, tale og stemmerett 
(a) De samlagsvalgte representanter, samt medlemmene av Norges Skytterstyre har tale, 

forslags - og stemmerett i alle saker, herunder valg.  
 

(b) Generalsekretæren har plikt til å delta på Skyttertinget og har talerett. Assisterende 
generalsekretær har møte- og talerett på Skyttertinget.  
 

(c) Skytterstyrets sekretær har møteplikt og talerett.  
 

(d) Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til talerett i enkeltsaker. 
 
§ 2-6 Skyttertingets oppgaver  
(a) Skyttertinget skal behandle tingsaker og fastsette regler og bestemmelser som må være 

ens for skytterlagene og skyttersamlagene, samt fatte vedtak om felles virksomhet 
forøvrig i organisasjonen. Slike regler og vedtak må ikke under noen omstendighet være i 
strid med grunnreglene, eller på noen måte erstatte disse.  
 

(b) Skyttertinget skal: 

 Behandle årsmelding for Det frivillige Skyttervesen 

 Behandle avsluttede og reviderte regnskaper 

 Behandle økonomisk prognose i Langtidsplanen 

 Behandle og fatte vedtak i saker av felles art for øvrig 

 Velge medlemmer til Norges Skytterstyre med personlige varamedlemmer. 
Funksjonstiden er to år 

 Velge president for to år 

 Velge visepresident for ett år blant de fem tingvalgte styremedlemmer 
 

(c) Videre skal Skyttertinget velge medlemmer med personlige varamedlemmer til følgende 
utvalg og komiteer: 

 Valgkomité 

 Ungdomsutvalget (DFSU). Leder og nestleder velges særskilt. 

 Utvalget for skifeltskyting. Leder og nestleder velges særskilt. (strykes fra 2018) 

 Domsutvalg og Appellutvalg. Leder og nestleder velges særskilt. 

 Feltutvalg (Under forutsetning av at Skyttertinget 2016 oppretter Feltutvalg i stedet 
for Utvalg for skifeltskyting. Rådgivende utvalg opphører i 2016). Leder og nestleder 
velges særskilt. 

 Kandidat til HVs landsråd   
 
(d) Hvor ikke annet er bestemt skal funksjonstiden være to år for medlemmer og 

varamedlemmer i utvalg og komitéer.  
 

(e) For valgkomiteen gjelder reglene i § 1.300.  
 
 
 



 
§ 2-7 Forslag til saker på Skyttertinget  
(a) Forslag til Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som 

Skyttertinget skal holdes. Styret forbereder og kan samordne innsendte saker når dette 
anses hensiktsmessig. 

 
(b) Rett til å legge fram saker for Skyttertinget har Norges Skytterstyre, samlagsstyrene, det 

enkelte skytterlag og enkeltmedlemmer i skytterlagene. Forslag fra skytterlagene 
og/eller enkeltmedlemmer må, for å kunne fremmes, ha flertall på årsmøtet hos 
vedkommende skytterlag og på samlagets ombudsmøte. Forslag fra et samlagsstyre må 
også ha flertall på samlagets ombudsmøte for å fremmes for Skyttertinget. 
 

(c) Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse, skal det 
likevel når minst 5 samlag krever det åpnes for behandling på Skyttertinget. Dette 
forutsetter at forslaget har kommet innen fastsatt frist foran Skyttertinget. 
 

(d) Dersom Skytterstyret finner at et forslag er av prinsipiell betydning, kan Skytterstyret på 
eget initiativ fremme forslag for Skyttertinget selv om det ligger innenfor Skytterstyrets 
kompetanseområde. 
 

(e) Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling. En sak som er behandlet 
og avgjort av et Skytterting, kan ikke fremmes på ny før etter fire år med mindre 
Skytterstyret av spesielle grunner finner det nødvendig. 
 

(f) Skytterstyrets innstilling med sakenes dokumenter må være sendt representantene 
senest 6 uker før Skyttertinget skal avholdes. 

 
§ 2-8 Gjennomføring av Skyttertinget  
Skyttertinget åpnes og avsluttes med at forsamlingen synger henholdsvis Kongesangen og 
Nasjonalsangen.  
 
Dirigentene foretar opprop av de stemmeberettigede.  
 
Dirigentene erklærer Skyttertinget forhandlingsdyktig dersom mer enn halvparten av 
samlagene er lovlig representert. Samlagenes representanter skal normalt være 
samlagslederne gjennom særskilt valg til Skyttertinget på ombudsmøtet.  
 
Hvis samlaget stiller på Skyttertinget med en annen enn den valgte representant, skal denne 
foran Skyttertinget eller senest ved oppmøte på Skyttertinget, ha med seg skriftlig fullmakt 
fra samlaget.    
 
Representanter som av spesielle grunner må forlate salen mens Skyttertinget er satt, må 
innvilges permisjon. Samlaget har ikke rett til å stille med vararepresentant for den 
representant som eventuelt innvilges permisjon. 
 
 
 



§ 2-9 Behandling av saker på Skyttertinget 
(a) Alle som vil uttale seg til en sak som er tatt opp til behandling, må forlange ordet hos 

dirigenten og holde seg til saken. 
 
(b) Dersom dirigenten finner det ønskelig å innskrenke debatten, kan hun/han begrense 

taletiden og sette strek for inntegning av talere. Hvis noen forlanger ordet «Til 
forretningsorden» og «Replikk» brytes rekkefølgen i talerlisten. 

 

(c) Forslag til den sak som behandles skal leveres skriftlig til dirigenten og skal straks 
refereres. Etter at strek for forslag er satt, kan det ikke framsettes nye forslag til saken. 

 

(d) Dersom det under debatten er fremsatt forslag som kan tenkes å medføre vesentlige 
eller utilsiktede konsekvenser, skal det i nødvendig utstrekning tas pause i 
forhandlingene. Om nødvendig kan saken flyttes lenger ned på dagsorden.  

 
(e) Hvis det kommer forslag om utsettelse, skal det åpnes for debatt om 

utsettelsesforslaget, før talerlisten avbrytes og forslaget settes under avstemming. 
 
§ 2-10 Stemmegivning ordinære saker utenom valg  
(a) Når ordskiftet er avsluttet skal alle foreliggende forslag refereres og tas opp til 

avstemming på den måte dirigenten fastsetter. Skriftlig avstemning skal foretas når en 
representant med stemmerett krever det. Ved skriftlig avstemning er det kun tillatt å 
stemme på forslagene som foreligger. Representantene har stemmeplikt, og blank 
stemme tillates ikke. Om det forekommer blanke stemmer foretas omvalg ved 
håndsopprekning. 

 
(b) Vedtak i Skyttertinget fattes med alminnelig flertall blant de fremmøtte 

stemmeberettigede. (Eksempelvis hvis Skyttertinget har 56 stemmeberettigede så krever 
alminnelig flertall 29 stemmer.) 

 

(c) Foreligger flere enn to forslag det stemmes over samtidig, og ingen av forslagene får 
alminnelig flertall, foretas en ny avstemning. I andre valgomgang stemmes det over de to 
forslag som fikk flest stemmer.  

 
(d) Ved stemmelikhet er presidentens stemme avgjørende. Presidenten må da tilkjennegi sin 

stemme i den skriftlige avstemningen.  
 
(e) Endringer i regelverket i Skytterbokas kapittel 1, pkt. 1.100 – 1.700 krever 2/3 flertall av 

Skyttertingets frammøtte stemmeberettigede. 
 
(f) Alle representanter plikter å avgi stemme.  
 
 
 
 
 

 



§ 2-11 Valg  
(1) Melding om kandidater på valg  
Norges Skytterstyre sender senest 1. oktober året før Skyttertinget oppgave til 
skyttersamlagene over hvilke medlemmer som står på valg i styrer, utvalg og komiteer. 
Denne melding skal også inntas i Norsk Skyttertidende. 
 
(2) Forslagsrett til kandidater. Valgbarhet. Valgkomiteens innstilling  
(a) Rett til å fremsette forslag på kandidater har skytterlagsmedlemmer, skytterlag og 

skyttersamlag. Forslag skal sendes til valgkomiteen innen 1. februar det år Skyttertinget 
avholdes. 

 
(b) Valgbare er de som er stemmeberettigede lagsmedlemmer fra og med det år de fyller 15 

år (jfr. § 5-2).  
 
(c) Valgkomiteen skal oversende sin innstilling til generalsekretæren senest 30. april.  
 
(d) Valgkomiteens innstillinger med sakenes dokumenter må være sendt representantene 

senest seks uker før Skyttertinget skal holdes. 
 
(3) Stemmegivning ved personvalg.  
(a) Etter at Skyttertinget har begynt, kan valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke trekke 

seg.   
 
(b) Alle representanter plikter å avgi stemme. Blank stemme tillates. 
 
(c) Valg foregår skriftlig hvis det foreligger flere enn ett forslag. Når det er skriftlige valg, kan 

bare foreslåtte kandidater føres opp på stemmeseddelen, eller det stemmes blankt.  
 
(d) Når et valg foregår mellom to personer og ingen kandidat oppnår alminnelig flertall (mer 

enn halvparten av de avgitte stemmer), foretas omvalg mellom de to kandidater. Er det 
ved omvalg stemmelikhet mellom de to kandidater, avgjøres valget ved loddtrekning.   

 

(e) Når et valg foregår mellom tre eller flere personer, og ingen kandidat oppnår alminnelig 
flertall i første runde, foretas omvalg mellom alle kandidater. Den kandidat som får flest 
stemmer i andre valgrunde blir valgt. Er det ved omvalg stemmelikhet mellom to eller 
flere som har oppnådd flest stemmer, avgjøres valget ved loddtrekning.  

 
(4)  Funksjonstid  
Funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder medlemmer av Norges Skytterstyre, tar til 
umiddelbart etter Skyttertinget, og varer til og med Skyttertinget i det år funksjonstiden 
utløper. I de tilfeller hvor Skyttertinget avholdes i tilknytning til Landsskytterstevnet, gjøres 
valgene gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning. 
 
§ 2-12 Ikrafttredelse  
Såfremt noe annet ikke blir fastsatt av Skyttertinget, trer alle tingvedtak i kraft fra 1. januar 
året etter at vedtaket er gjort. Dette gjelder ikke valg, jfr.§ 2-11 (4). 
 



§ 2-13 Ekstraordinært skytterting  
(a) Ekstraordinært Skytterting kan avholdes når Skytterstyret finner det nødvendig, eller når 

minst 1/3-del av samlagene forlanger det. Krav om ekstraordinært Skytterting skal 
behandles i samlagsstyret etter forutgående skriftlig innkalling og krever alminnelig 
flertall i vedkommende samlagsstyre. 

 
(b) Når ekstraordinært Skytterting avholdes gjelder følgende fremgangsmåte:  

Skytterstyret sender skriftlig kunngjøring til samlagene om det 
eller de forslag som skal behandles. Tilsvarende kunngjøring inntas i relevante media. 
Kommentarer til saken(e) må være kommet til Skytterstyret innen 14 dager etter 
kunngjøring. Deretter utarbeider Skytterstyret innstilling og innkaller til ekstraordinært 
Skytterting. 

----------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Videre vil regelverket i Skytterboka få følgende inndeling i kapittel 1: 
1.300 Skyttertingets valgkomite 
1.400 Norges Skytterstyre 
1.500 Standardlover for skyttersamlagene 
1.600 Standardlover for skytterlag 
1.700 Supplerende bestemmelser 
 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å foreta øvrige nødvendige endringer som følge av 
ovenstående endringer i Skytterbokas kapittel 1. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 44/2016  Tingsak: Langtidsplan 2016-2020 

 

Det frivillige Skyttervesens (DFS) Langtidsplan for 2016 – 2020 skal være organisasjonens 

styrende verktøy for den neste 4-års perioden.  Langtidsplanen legger til grunn at 

Skyttertinget sitt forslag til ny formålsparagraf blir godkjent av Stortinget.  

Langtidsplanen for 2012 – 2016 har hatt fokus på økt aktivitet og synliggjøring av DFS, 

spesielt i forhold til sentrale myndigheter, samfunnsoppgaver og vår relevans for Forsvaret. 

Det er gjort en formidabel innsats for å beholde offentlige midler, og videreutvikle 

organisasjonens tilknytning til Forsvaret. Stortingsrepresentantene kjenner godt til oss, hva 

vi gjør og hva vi står for. Dialogen med Forsvars-departementet er god, organisasjonen har 

tilpasset seg nye søknad- og rapporteringsrutiner og får gode tilbakemeldinger på disse.  

Det viktigste er likevel at vi gjennom langtidsplanperioden har hatt en jevn økning i 

aktiviteten. De fleste måltall viser en positiv utvikling, og gjennom flere aktivitetsrettede 

tiltak mener vi at denne nye langtidsplanen ytterligere skal forsterke dette.  



Den nye langtidsplanen for 2016 – 2020 har blitt til etter en grundig prosess i hele 

organisasjonen. Norges Skytterstyre, DFSU, SFU og administrasjonen har gjennomført en 

grundig analyse av organisasjonens sterke og svake sider, og sett på muligheter og 

utfordringer. Oppsummering fra arbeidet, samt høring i samlagene høsten 2015, har bidratt 

til det resultatet som i dag foreligger. 

Det er mottatt og vedlagt høringsuttalelser fra 8 samlag, kort oppsummert: 

Agder  

- Samarbeid med Forsvaret: Viktig å vedlikeholde dagens aktivitetsnivå i samarbeid 
med Forsvaret på «skytebanenivå» eller øke dette 

- Kapittel 5.2: Viktig med god oppfølging via HV-staben, distriktsrådene, HV Ungdom 
etc. 

- Kapittel 5.4: Forsterket fokus på 15 m innendørs skyting i samarbeid med HV Ungdom  
- Kapittel 6 Samfunnsansvar: Svært viktig å opprettholde kontakt med politisk nivå, 

både sentralt og lokalt. Samlag og skytterlag må «skoleres» i politikerkontakt. Lokal 
kontakt kan gjøres gjennom å invitere politikere til våre arenaer, der man presenterer 
hva DFS står for og de gis anledning til å prøve skyteaktiviteter. 

- Styrke samarbeid med politi og andre organisasjoner, og synliggjøre DFS sin viktige 
funksjon i forebyggende arbeid – vi skaper god våpenkultur! 

- Mer aktive i kontakt med media 
- Kapittel 7 Ungdoms- og rekrutteringsarbeid: Fokusere på skyteskoler som en god 

rekrutterings- og læringsarena for både unge og voksne, utvikle og stimulere 15 m 
som den viktigste rekrutteringsarenaen 

- Vektlegge felleskap og miljø i skytterlagene ved rekruttering. 
- Landskonkurransen for geværskyting bør på agendaen igjen. 
- Gjennomføre en evaluering av skifelt- og skogsløp med skyting som DFS-aktivitet 
- Kapittel 10 Organisasjon og økonomi: Agder støtter gjennomføring av Skyttertinget 

annethvert år. 
- Viktig å videreføre utviklingen av IKT-systemer 
- Viktig å satse videre på kommunikasjon for å bygge merkevare og omdømme 
 

Nordmør 

- Igangsatte tiltak må prioriteres og fortsette i den nye perioden. Dette er viktig for å 
skape kontinuitet i arbeidet. Planen må være dynamisk slik at nye aktuelle 
utfordringer tas inn ved revideringene. Mål og prioriterte målområder i dagens plan 
bør videreføres i neste periode, men bør spisses med færre satsingsområder.  

- Viktige områder i neste planperiode vil være organisasjonens økonomiske situasjon, 
drift og sikring av skytebanene og rekruttering av både ungdom og voksne. 

- Gjennomgang av organisatorisk struktur. 
- Forenkling av prosessen med sammenslåing, evt. nedlegging av lag. 
- Revidering av Skytterboka. 
- Åpen kommunikasjon i organisasjonen. 
- Kostnader ved kjøp av faste premier og medaljer. 
- Felles retningslinjer for når medlemmer skal strykes ved manglende 

kontingentinnbetaling. 



 

Oslo 

- Tiltak for å få et betre fotfeste i bymiljøene. 
- Strategi for hvordan tillitsvalgte lokalt kan arbeide opp mot lokale myndigheter og 

medier, samt hvordan DFS sentralt kan støtte lokalt tillitsvalgte i dette arbeidet. 
- Fornying av sponsorreglementet. 
- En moderne og synlig kommunikasjonsstrategi. 

 
Sogn Ytre 

- Fokusere mer på 15 m som rekrutteringsarena. 
 

Troms 

- Langtidsplanen er et meget godt dokument for både skytterlag og samlag. 
- Viktig at saker som er gjennomført også videreføres inn i framtida. 
- Ingen spesielle innspill til langtidsplanen. 
 

Vest-Agder 

- Enkel informasjonsbrosjyre type «Fakta om DFS» som passer til politikere på 
kommunalt og fylkeskommunalt nivå. 

- Powerpointpresentasjon type «Fakta om DFS», som kan tilpasses behov. 
- Opplegg for å ta vare på ungdommen i overgangen til seniorklassene. 
- Lagene selv må få bestemme når Skytingens Dag skal arrangeres. 
- Enklere klassestruktur i skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
- Utarbeide fast årsrapport for skytebanekontakter (samlag og regionale). 
- Tiltak mot lag som ikke innordner seg etter vedtatte regler både sentralt og i samlag.  
- Sentral opplæring av superbrukere på elektroniske skiver i samlag, eks. IT-kontakter. 
 

Vesterålen 

- Pkt. 5.2A: DFS må oppsøke krigsskoler og stabsskolen, for å gi informasjon om DFS’ 
virksomhet til kommende ledere i Forsvaret. 

- Pkt. 8.1B: Ta med dekning av reisekostnader for deltakere på Instruktørkurs 1 a.  
- Pkt. 9.4A: Ta med juniorer av begge kjønn i målgruppen for kurs i stang- og 

felthurtigskyting. 
 

Vestfold 

- Ungdommen skal være et satsingsområde som følges opp. 
- Skytingens Dag legges til fast dag hvert år, vurdere tidspunkt innendørs i 15 m 

sesongen når alle skyter med kaliber 22 likevel. 
 
Langtidsplanen er delt inn i 8 innsatsområder, der tiltakene er mer konkrete enn i forrige 
plan. Innsatsområdene er: 

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 



- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Som følge av at skytebaner er tatt inn i den nye formålsparagrafen har vi valgt å sette opp 
anlegg som eget innsatsområde.  
 
Langtidsplan 2016-2020 innebærer en ytterligere satsing på utdanning og aktivitet. I denne 

sammenheng er skyteskole og opplæring av skyteinstruktører svært viktig for at flest mulig 

skal få tilbud om lære å skyte på en sikker og god måte. Det gode samarbeidet med 

Forsvaret videreføres, og det planlegges en økning av kursaktiviteten knyttet til skytefaglig 

instruktør- og skarpskytteropplæring i Forsvaret.  

Langtidsplanen legger opp til at DFS skal ha noen definerte fokusområder hvert år. Det 

planlegges å iverksette spesifikke tiltak og sette av nødvendige ressurser for å understøtte 

de utvalgte fokusområdene. Dette for å tydeliggjøre satsinger, og gjennom disse involvere 

hele organisasjonen i gjennomføring av langtidsplanens målsettinger.  Vi ser fram til god 

oppfølging av langtidsplanen fra alle ledd innen DFS, med en felles målsetning om fortsatt 

positiv utvikling i perioden 2016 – 2020. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016 – 2020 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 45/2016  Saksliste til Skyttertinget 2016 

 
Skyttertinget 2016 avholdes i Maukstadmoen leir fredag 29. juli 2016 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Sakslisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2015 

3. Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

4. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2020 

5. Tid og sted for Skyttertinget 

6. Utvalgsorganisering i DFS 

7. Forslag til endring av klassesetting 100 meter  

8. Forslag til endring av klassesetting 200/300 meter 



9. Forslag om endring av skytetider og skyteprogram  

10. Forslag om å innføre offisielle Landsdelskretsstevner på 15 m 

11. Forslag om endring av Den norske Skyttermedaljen 

12. Forslag om endring av lagskyting på Landsskytterstevnet 

13. Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet  

14. Forslag til endring av Skytterboka kapittel 1.200/1.600 

15. Forslag til nytt markedsreglement i DFS 

16. Forslag om innføring av stjerner til Stangmedaljen 

17. Langtidsplan 2016-2020        

18. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

19. Valg 

 

 

Sak 46/2016  Sekretær for Skyttertinget 2016 

 

Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-2 skal det føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger. 

Etter pkt. 1.600, § 6-2 skal protokollen føres av Skytterstyrets sekretær.  

Skyttertinget vedtok i fjor en endring i § 2-1, siste ledd, der det ble tatt inn at Skyttertingets 

sekretær har møteplikt og talerett. Tidligere praksis var at assisterende generalsekretær 

hadde denne funksjonen fast som følge av møteplikt. Assisterende generalsekretær har nå 

møte- og talerett.  

Pkt. 1.600, § 6-2 fastslår at protokollen skal føres av Skytterstyrets sekretær, og det er 

naturlig at Skytterstyret utnevner denne i eget vedtak. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

 

Tor Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2016. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sak 47/2016  Statutter til uttak av lag NM og NUM 

 
Nordisk Administrativt Råd besluttet i møte 9. – 10. mars 2016 en aldersendring i regelverket 
for Nordisk ungdomsmesterskap til å gjelde for skyttere 25 år og yngre. 
 
I Danmark og Sverige er det begrenset med kvalifiserte kandidater til denne landskampen, 
og de sliter rett og slett med å kunne stille lag.  
 
Administrasjonens drøfting 
For DFS er det etter dagens regelverk, med en øvre aldersgrense i NUM på 20 år, ikke 
vanskelig å fylle de fem plassene på laget med kvalifiserte representanter. Slik sett er ikke 
dette en nødvendig eller viktig endring for DFS. Vi kan derfor velge å beholde dagens ordning 
med en øvre alder på 20 år, og fortsatt stille med et slagkraftig og godt kvalifisert lag.  
 
Det å bli tatt ut på ungdomslaget og få muligheten til å trene og konkurrere med landets 
beste skyttere en uke gir ut fra tilbakemeldinger mange positive effekter for ungdommene 
på laget. Erfaringer og kunnskap deles flittig, og bekjentskap og relasjoner knyttes som varer 
og utvikles etter mesterskapet. Særlig viktig er den innføring og trening deltakerne får i 
feltskyting under samlingen, der deltakerne på NM laget er viktige mentorer for 
ungdommene. Å delta i samlingen og konkurransene er en inspirasjonskilde til økt satsing for 
den enkelte, med den ringvirkning at opplevelser og kunnskap deles i etterkant med sine 
lokale skyttermiljøer.  
 
Det er et alternativ for DFS å følge den nye aldergrense i NUM på 25 år, og samtidig sette 
noen egne begrensninger. Dette eksempelvis ved det skal være en viss aldersspredning blant 
deltakerne, eller at man setter et tak på at skyttere maksimalt kan delta tre ganger i NUM for 
DFS. Dette vil gi bedre muligheter for skyttere som bruker litt lenger tid på sin 
ferdighetsutvikling. Det viser seg at det fleste av skytterne som deltar som første års seniorer 
faller gjennom i feltskytingen, men samtidig viser de stor utvikling om de deltar de 
påfølgende år. Slik sett vil noe mer erfaring gi økt mestring og bedre førstegangsopplevelser. 
Trolig vil en slik ordning gi en noe større rullering på laget, for slik det er i dag kommer 
mange med som første års seniorer, og de kvalifiserer seg deretter de to påfølgende år. 
 
Norge har de siste årene dominert mesterskapet. At DFS velger fritt blant sine skyttere som 
er 25 år eller yngre vil trolig medføre en enda større norsk dominans.  En utjevning av 
forskjellene lagene imellom er derimot mest gunstig for konkurransen.  
 
Administrasjonen mener derfor at statuttene justeres slik at Norge som tidligere skal stille 
med skyttere som er 20 år eller yngre i NUM. Skyttere som holder alder til NUM, men som er 
kvalifisert for NM tas ut på laget til NM for å gjøre plass til flere ungdomsskyttere.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar justerte statutter for NM og NUM.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 

Sak 48/2016   Skolenes landskonkurranse i geværskyting 

 

Skolenes landskonkurranse i geværskyting (SLKGS) ble innført i Det frivillige Skyttervesen 

allerede i 1963 og er med det en konkurranse med sterke røtter og tradisjoner. 

Konkurransen hadde sin storhetstid på 1980- og 90- tallet og nådde en topp i 1992 da hele 

5896 skoleelever deltok. I denne perioden lå antallet deltakende skoler på mellom 100 og 

200. På starten av 2000-tallet sank antallet deltakere drastisk og i løpet av de siste årene har 

interessen for konkurransen vært liten. Kun 929 elever fordelt på 13 skoler deltok i 

2015/2016 (448 av disse fra Voss ungdomsskule). 

På bakgrunn av den lave deltakelsen og den store endringen i den norske skolen de siste 

årene bør fremtiden til Landskonkurransen i geværskyting nå vurderes. 

Administrasjonens drøfting 

SLKGS har siden årtusenskiftet hatt en svært negativ utvikling. Administrasjonen mener at 

dette til en viss grad kan knyttes til endringene som har skjedd i skoleverket i denne 

perioden.  

Skolehverdagen i Norge i dag består i korte trekk i større grad enn tidligere av økt krav til 

kunnskap og prestasjon hos elevene. Dette kom blant annet som et resultat av innføringen 

av ny skolereform i 1997 og innføringen av nasjonale prøver på 2000-tallet.  

Vanskelighetene med å nå ut til skolene har over tid ført til at konkurransen også har blitt 

nedprioritert i forhold til andre mer givende prosjekter også fra sentralt hold. Dette har nå 

ført til at administrasjonen mener at det er på tid å ta en beslutning om landskonkurransens 

fremtid. Det er god grunn til å anta at vi kan oppnå målet om å markedsføre skyttersporten i 

skolen bedre på en annen måte.  

SLKGS er ment som en ren konkurranse uten noen form for lærer- eller instruktørstyrt 

opplæring. Det er av administrasjonens oppfatning at vi ved en slik form for aktivitet ikke 

oppnår det som er hovedmålet med ungdoms- og rekrutteringsarbeidet i DFS (hovedmålet er 

ifølge Langtidsplanen for 2012-2016 å «Øke antall skyttere under 18 år med 4 %, og antall 

skyttere 18 år og eldre med 3 % i planperioden. Bidra til at flest mulig får sin våpenopplæring 

gjennom DFS.»).  

For at en tilnærming mot skolene skal gi resultater for DFS som organisasjon er vi avhengig 

at de som prøver skyting i regi av skolen får god opplæring. Dagens SLKGS har derfor etter alt 

å dømme utspilt sin rolle. Administrasjonen mener likevel at det ligger et stort potensiale for 

skytterlagene ute i skolen, blant annet på grunn av de mange innendørsbanene som ligger i 

umiddelbar nærhet av skolene. 

Skyting er en sport som stiller krav til en rekke unike egenskaper. Dette er i første rekke 

kravet til sikkerhet og god våpenkultur. Utover dette er både utfordringene og kravene det 

stiller til utøveren, det gode miljøet og den unike konkurranseformen viktig. På bakgrunn av 

dette mener administrasjonen at DFS bør forsøke å tilnærme seg skolene på deres 

premisser. Slik flere av skolens fag er lagt opp i dag, både i grunnskolen og i den 

videregående skole, er skyting en aktivitet som passer perfekt.  I ungdomsskolen er 



«Valgfaget fysisk aktivitet og helse» som skapt for skyting og i den videregående skolen er 

programfaget «Breddeidrett» også meget godt egnet. 

I «Valgfaget i fysisk aktivitet og helses» formål står det blant annet at «Elevene skal kunne 

delta i varierte aktiviteter som er egnet til å motivere den enkelte» og «Tradisjonelle 

lagidretter, individuelle idretts- og treningsaktiviteter, alternative treningsformer og 

friluftsliv er alle elementer som kan trekkes inn i opplæringen for å gi elevene fysiske 

utfordringer og positive opplevelser.»  

Skyting kan både regnes som en «variert aktivitet» og som «alternative treningsformer». I 

tillegg er det poengtert at «Opplæringen skal ha fokus på bevegelsesglede, mestring, 

nysgjerrighet og samarbeid og derved motivere til fysisk aktivitet, også utenfor skolen.». 

Dette er alle punkter hvor det er vil være naturlig å benytte skyting som et middel til å nå 

målet med faget. 

Det valgfrie programfaget for idrettsfag i videregående; «Breddeidrett», er også godt egnet 

for skyting. Det står blant annet i fagets formål at «Opplæringen i programfaget breddeidrett 

skal gi ungdom muligheter til egenutvikling gjennom bred og allsidig aktivitets- og 

idrettserfaring.». Skyting kan gjennom sin egenart bidra til dette. 

Administrasjonen foreslår med bakgrunn i dette at tilnærmingen mot skolen i fremtiden skal 

rette seg mot disse og lignende fag i skolen. En slik satsning kan f.eks. innebære å utarbeide 

maler for retningslinjer og planverk som både skolene og skytterlagene kan ha nytte av. 

Administrasjonen viser også til suksessen det danske skytterforbundet (DGI Skydning) har 

hatt med sitt prosjekt i skolen og det nystartede forskningsprosjektet til Rennebu skytterlag, 

Rennebu kommune og Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU). Sistnevnte 

prosjekt har blant annet hatt landsdekkende medieomtale (bl.a. Norgesglasset på Radio og 

Dagsrevyen 21 på TV tirsdag 5. april 2016). Dette underbygger også administrasjonen 

oppfatning om at skyting har et stort potensiale i skolen. 

På bakgrunn av dette forslår administrasjonen at SLKGS gjennomføres for siste gang i 

inneværende skoleår.  

For 2017 søkes det om prosjektmidler fra Forsvarsdepartementet til et nytt prosjekt som 

retter seg mot skolen, eksempelvis valgfag. 

DFSU fattet følgende vedtak: 

DFSU råder Norges Skytterstyre å avvikle Skolens landskonkurranse i geværskyting. 

2015/2016 blir dermed siste konkurransesesong. I søknad om offentlige midler 2017 søkes 

om et nytt prosjekt som retter seg mot skolen. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skolens landskonkurranse i geværskyting avvikles fra og med 2016. 2015/2016 blir dermed 

siste konkurransesesong. I søknad om offentlige midler 2017 søkes om et nytt prosjekt som 

retter seg mot skolen.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 49/2016  Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2017 

 

De siste års tildelinger fra Forsvarsdepartementet (FD) viser at prioritering av tiltak i søknad 

om drifts- og prosjektstøtte har vesentlig betydning for tildelingen. Skyttertinget har vedtatt 

endret praksis ved søknad. Tidligere vedtok tinget søknaden om offentlige midler nesten ett 

år før søknadsfristen, nå vedtar tinget økonomisk prognose (tingsak 11/2015) som legges til 

grunn for søknad om offentlige midler. Administrasjonen la i møtet fram utkast til føringer 

for søknaden til Forsvarsdepartementet for drifts- og prosjektstøtte for 2017. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 

prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2017.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 50/2016  Hovedbegivenheter 2017 

 
Hovedbegivenheter for 2017 fastsettes slik: 
 
Tidspunkt Arrangement  

7. – 8. januar Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen 

28. – 29. januar  Regionalt seminar for Nord-Norge, Midt-Norge og Vestlandet,  

Gardermoen 

25.-26. februar NM i skifeltskyting, Østlandet 

25. – 28. mai Norgescupstart i bane, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet 

10. og 11. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

25. juli – 30. juli Norgescup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Vestlandet 

27. juli – 4. august Landsskytterstevnet, Førde 

12. og 13. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   

19. og 20. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner  

25 - 27. august Norgescupavslutning i baneskyting, Midt-Norge 

1. – 3. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark 

Ubestemt NM i skogsløp med skyting  

Norges Skytterstyre foreslår å fristille datoen for Skytingens Dag gjennom ny Langtidsplan 

som skal behandles på Skyttertinget 2016.  Om datoen fortsatt opprettholdes blir datoen for 

Skytingens Dag i 2017 den 14. mai. 



Sak 51/2016  Kvalitetskrav til premier og medaljer i DFS 

 

Administrasjonen legger til grunn gjeldende kvalitetskrav som sist er gjennomgått av Norges 

Skytterstyre i sak 3/2010. Det er satt opp en samlet oversikt på premier og medaljer sentralt 

i DFS, fordelt på uekte og ekte (sølv/gull).  

I denne saken gjennomgås forslag til endringer, med bakgrunn i styrets signal fra behandling 

av sak 29/2016. Forslag til endringer er markert i oversikten som er vedlagt saken. 

Administrasjonens drøfting 

I 2015 brukte DFS sentralt ca. 727 000 kroner på premier og hedersbevisninger, finansiert 

med egne midler. Det brukes altså ikke offentlige midler til premiering og hedersbevisninger. 

Premier til Landsskytterstevnet og Norgescup betales av skytterne selv gjennom 

premieavgifter og deltakeravgift, og er ikke regnet med i denne summen.  

Det er fortsatt potensiale for å gjøre ytterligere kutt i premiebudsjettet. Dette gjelder først 

og fremst hvis man går over til mer bruk av uekte medaljer og merker, men selvsagt også 

hvis man kutter ut enkelte premier man har i dag. Premieregnskapet er i dag delt inn i ulike 

arrangementstyper, og vi legger inndelingen til grunn videre. 

Landsskytterstevnet 

Norges Skytterstyre har i tidligere saker sagt at Landsskytterstevnet skal være «blankpolert».  

Dette er også administrasjonens syn, og vi mener derfor at premieringen på 

Landsskytterstevnet i stor grad bør være som den er i dag. Dette samsvarer også med 

premieundersøkelsen som ble gjennomført i 2013. Det foreslås i tråd med styrets signaler at 

bare mesterskapsmedaljene skal være i ekte sølv, mens øvrige medaljer og stjerner gjøres 

uekte.  

Landsdelskretsstevner 

Medaljer og stjerner er uekte i dag. Kretsene betaler medaljene selv, men DFS sentralt har 

betalt stjerner (som bestilles hos Skytterkontoret). Kretsene bestemmer selv om de vil ha 

ekte eller uekte medaljer, stjerner er uekte med emalje. Administrasjonen foreslår at 

kretsene betaler for både medaljer og stjerner, og at medaljer gjøres uekte. 

DFS sentralt gir tre sølvpokaler til landsdelskretsstevnene (vinner bane, vinner felt og beste 

skytter 20 år og yngre i klasse 3-5). Det foreslås ikke endringer her.  

Nordisk mesterskap 

Regelverket, også vedrørende premiering, blir fastlagt i felleskap mellom de nordiske 

landene. Posten utgjør også forholdvis liten andel av premieutgiftene.  

NM skogsløp med skyting og NM skifelt 

Mesterskapsmedaljene i begge disse øvelsene er allerede uekte, og skifte av leverandør i 

2015 vil gi vesentlig lavere kostnader i 2016. Den øvrige sentrale premieringen er i hovedsak 

gavepremier. 

Norgescup 

DFS dekker følgende premier og medaljer:  



Baneskyting: Norges Skytterstyres krus, seks sølvpokaler (kl. 3-5 + V55), standard beger til 4-

10 i kl. 3-5, uekte medaljer gull, sølv og bronse sammenlagt (kl. 3-5 + V55) + 50 uekte 

medaljer til de 50 beste i kl. 3-5. Gavepremier er sponset. 

Stang/felthurtigskyting: Uekte medaljer gull, sølv og bronse sammenlagt både i stang og 

felthurtig, pluss glasspremier til de beste i hver disiplin.  

DFS’ utgifter til premier blir dekket gjennom deltakeravgifter. Det forslås ikke endringer her. 

Den Norske Skyttermedalje 

Det benyttes uekte medaljer og stjerner, og Skytterkontoret produserer selv diplomer.  

Hedersbevisninger 

Fortjenstmedaljer er i ekte gull, og samlet kostnad for settet er ca. 15.000 kroner. 

Hederstegnet er i ekte sølv, og dette settet ligger på ca. 4.500 kroner. Det foreslås i tråd med 

styrets signal at Fortjenstmedaljen blir forgylt sølv. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende endringer i kvalitet for medaljer og merker: 

Landsskytterstevnet (LS): 

Mesterskapsmedaljer i bane- og feltskyting skal fortsatt være forgylt sølv. Andre medaljer i 

forbindelse med LS gjøres uekte. Unntak for Stangmedaljen som det fremmes sak til 

Skyttertinget 2016 med forslag om å innføre stjerne til Stangmedaljen når den vinnes mer 

enn en gang.  

Landsdelskretsstevner: 

Landsdelskretsene betaler for medaljer og stjerner selv. Medaljer som leveres fra DFS 

sentralt blir uekte. 

Fortjenstmedaljen 

Fortjenstmedaljen gjøres om til forgylt sølv.  

Andre medaljer 

Alle andre medaljer og merker gjøres uekte. 

Generelt. 

Det skal fortsatt benyttes skrå stripe på bånd til medaljer som har dette i dag. Agraff og 

oppheng til medaljer standardiseres mest mulig. Det skal være en standard som sikrer en 

akseptabel kvalitet på medaljene.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Sak 52/2016  
Søknad om støtte til leie av tribune finaleskyting for Stang- og 
felthurtigskyting 

 
Arrangørene i Øvre Målselv skytterlag søker om 30 000 kroner i støtte til oppbygging av 
tribune til Stang- og felthurtigfinalen under Landsskytterstevnet i 2016.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det har vært praksis for å gi et økonomisk bidrag til oppbygging av finalearena for Stang- og 
felthurtigskyting til Landsskytterstevnet. Første gang dette ble gjort var i 1999 i Evje, da 
Skytterstyret bevilget 10 000 kroner til oppbygging av tribune. Tidligere stod det i 
arrangørhåndboka til LS at arrangørene kunne søke om slikt tilskudd, men dette ble tatt ut 
av veiledningen i 2014. Arrangørene i 2012 og 2013 søkte ikke om tilskudd, men det ble gitt 
30 000 kroner til arrangørene både i 2014 og 2015. 
 
Noen arrangører har permanente tribuneanlegg som gjør at det ikke er aktuelt å søke om 
tilskudd.  
 
I tillegg til den sportslige tilretteleggingen, er det viktig at finalearenaen for Stang og 
felthurtigskyting blir god for publikum og NRK sine behov. LS 2016 har ikke mulighet til å 
etablere tilfredsstillende fasiliteter for publikum uten å leie inn tribune.  
 
Det er ikke budsjettert i 2016 med støtte til LS-arrangøren for tribune Stang- og 
felthurtigskyting, og administrasjonen mener dette er en utgift som arrangøren ikke kan 
påregne støtte til.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Øvre Målselv skytterlag sin søknad om 30 000 kroner til oppbygging av tribune til Stang- og 
felthurtigfinalen innvilges ikke. 
 
Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 53/2016  Strømavgift Skyttercamp 2016 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonen gis fullmakt til å justere strømavgiften ned i samråd med arrangør, når alle 

kostnader er klar. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 



Sak 54/2016  B-sak: Samarbeidsavtale med Nammo 

 

Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 55/2016  B-sak: Valg av leverandør midlertidig strømforsyning LS-skyttercamp 

 

Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 56/2016  B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 

 

Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 57/2016  Ankesak Vest-Agder 

 
Det har kommet en anke til Norges Skytterstyre i forbindelse med sak angående eventuell 
feilskyting av skytter Martias Flikka i klasse Eldre rekrutt på Holum skytterlag sitt feltstevne 
10. april. 
 
I henhold til Skytterboka punkt 8.113 kan en sak ankes inn for samlagsstyret og videre til 
Norges Skytterstyre for endelig avgjørelse. Vest- Agder skyttersamlag har kommet med sin 
uttalelse i saken. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er tydelig ut fra framstillingen til stevnejuryen og vedkommende som har anket saken, at 
det er uenighet om fakta i saken. Det knyttes usikkerhet til hvilken informasjon 
standplassleder har gitt, og hva skytteren har oppfattet. 
 
Saken gjelder om skytteren skal trekkes for skuddene på hold 1 som han har skutt i skive 1 i 
stedet for skive 2. Skytteren var påmeldt på skive 2, men det knyttes tvil til standplassleders 
direksjoner ved standplassen. Standplassleder godkjente skytterens treff på skive 1, men det 
kom så inn protest til stevnejuryen på standplassleders avgjørelse.  
 
I alminnelighet mener administrasjonen at det selvfølgelig er skytteren selv som er ansvarlig 
for å skyte på riktig skive. I denne saken er det imidlertid mye tvil, og administrasjonen er 
således enig med samlagets vurdering i at skytteren skal beholde treffene på hold 1. Her må 
man også ta i betraktning at skytteren er 13 år og skyter i klasse eldre rekrutt, og at det 
således må utvises skjønn for om skytteren kan ha misforstått standplassleders anvisninger.  
 
Spesielt i saken er det også at det ikke foreligger en skriftlig protest til stevnejuryen, og at 
den som leverte protest er anonym i saken. Det kan således virke vilkårlig at stevnejuryen tar 
opp en sak på grunnlag av en muntlig protest. Stevnejuryen kan selvfølgelig på eget initiativ 



endre på avgjørelser tatt av standplassleder, men slik administrasjonen ser det bør det 
utøves særlig aktsomhet når dette gjelder unge skyttere som derved får endret sitt resultat i 
negativ retning.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre støtter Vest–Agder skyttersamlag, og skytter Martias Flikka beholder 
sine treff som han opprinnelig fikk på feltstevnets hold 1 under stevnet 10. april hos Holum 
Skytterlag.    
 
Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 58/2016  Forslag til nytt våpendirektiv i EU 

 
EUs våpendirektiv omhandler rammeverket for medlemslandenes våpenlovgivning. Sentrale 
elementer er kontroll med import, eksport og transport av våpen. Direktivet setter også en 
minimumsstandard for hvilken kontroll som skal føres med de ulike våpenkategoriene.  
 
For Norge er våpendirektivet å anse som et «Schengen-relevant» direktiv. Direktivet er i all 
hovedsak implementert i dagens våpenlovgivning, og forslaget til ny Våpenlov i Norge er 
også utformet innenfor rammene til gjeldende direktiv. 
 
EU-kommisjonens opprinnelige forslag inneholder en rekke tiltak som vil kunne få betydning 
også for norsk våpenlovgivning, og for norske skyttere og jegere. Blant tiltakene som 
kan merkes i Norge er: 
 

 Forbud mot all privat omsetning på internett av våpen, våpendeler og ammunisjon 
 5 års varighet på våpenlisenser 
 Registreringsplikt på lyddempere 
 Obligatorisk legesjekk ved erverv og fornying av våpenlisens hvert 5. år 
 Forbud mot enkelte typer halvautomatiske rifler 
 Registreringsplikt på deaktiverte (plomberte) våpen 

 
Felles og strengere regler for merking og sporing av våpen ligger også inne i EU-
kommisjonens forslag, sammen med krav til utforming av nasjonale våpenregistre, systemer 
for informasjonsutveksling mellom medlemslandene mm.  
 
I månedsskiftet mars/april kom EU med en ny del, blant annet med at kun autoriserte 
forhandlere kunne kjøpe ladekomponenter. Formuleringen kunne oppfattes som at det ble 
forbud mot hjemmelading til eget bruk. I skrivende stund foreligger en presisering av at 
dette ikke gjelder ladekomponenter til eget bruk (jf. § 51 i dagens våpenforskrift). Så lenge 
saken er til behandling i EU-systemet skjer det noe hver dag, og DFS følger saken tett 
gjennom våre kontakter. 
 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/utvalg-foreslar-ny-vapenlov/id665614/


DFS samarbeider med spesielt Norges Skytterforbund (NSF) og Norges Jeger- og 
Fiskerforbund (NJFF), som begge er tilknyttet internasjonale organisasjoner som arbeider 
med saken i EU-systemet. Vi har samarbeider også med Sverige og Danmark.  
 
Den siste tiden har det vært større mediafokus på EUs forslag til nytt våpendirektiv, og både 
Fremskrittspartiet gjennom landsmøteresolusjon og Senterpartiet har engasjert seg i saken.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFS følger opp endringsforslagene videre i samarbeid med særlig NSF og NJFF, og med 

departementet og politiske kontakter i Norge. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 59/2016  Tingsak: Forslag til innføring av stjerner til Stang-medaljen 

 

I henhold til Skytterstyrets sak 51/2016, angående kvalitetskrav til medaljer og merker, 

fremmer administrasjonen forslag til at Stang-medaljen kun kan vinnes èn gang, og deretter 

tildeles stjerne(r).  

Stang-medaljen til vinneren på Landsskytterstevnet er den eneste medalje i norsk idrett som 

nå er i ekte gull. Dette er en tradisjon som har gått tilbake til starten av Stang-skytingen i 

1912. Det at medaljen er i ekte gull medfører årlig en kostnad for organisasjonen på ca. 

13 000 kroner. 

Administrasjonen mener at medaljen med dens helt spesielle særegenhet og status skal 

opprettholdes. Dette også for å ta vare på det historiske aspekt som hedrer oberst Georg 

Stang, som medaljen er til minne om. Kostnaden på medaljen er imidlertid så stor at 

administrasjonen vil foreslå at den kun skal tildeles èn gang til samme person. Hvis en 

skytter vinner Stang-medaljen flere ganger, tildeles videre stjerne.  

Statistikken viser at 65 forskjellig skyttere innehar Stang-medaljen èn eller flere ganger siden 

oppstarten i 1912. Trolig vil man gjennomsnittlig måtte ut med ca. 1 gullmedalje annethvert 

år, og man sparer således ca. halvparten av utgiften som man har i dag.   

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Fra og med 2017 tildeles Stang-medaljen i gull kun èn gang til samme person. En skytter som 

vinner Stang-skytingen flere ganger på Landsskytterstevnet, tildeles stjerne(r). 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

PROTOKOLL 20. JUNI 2016 TELEFONMØTE 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Jens 

Sverre Knutsen, Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, 

Kjell Strand Hovland og Ivar Halset 

 

 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 60/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte april 2016 

 
Protokollen fra styremøte 24. og 25 april 2016 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 61/2016  Valg av leverandør premier, merker og medaljer til DFS 

 
Administrasjonen har i samsvar med Skytterstyrets tidligere vedtak innhentet tilbud på 

premier, medaljer og merker til DFS. Det kom inn syv tilbud, derav fire komplette tilbud med 

små avvik.  

Innkjøpet er ikke omfattet av forskrift om offentlige anskaffelser (FOA). Det er benyttet 

prosedyre Konkurranse med forhandling, etter modell fra FOA § 11-8. Prosedyren for 

gjennomføring var såkalt «ett-trinnsmodell», der tilbyder leverte dokumentasjon for 

oppfylte kvalifikasjonskrav samtidig med innlevering av tilbudet. Konkurransereglene 

framkommer av konkurransegrunnlaget, og siden dette trolig er den største 

tilbudskonkurransen på premier, medaljer og merker som er gjennomført i Norge 

kvalitetssikret vår faste advokat Sven Knagenhjelm konkurransegrunnlaget på forhånd.  

DFS la til grunn at tilbydere kunne gi pris på hele eller deler av tilbudet etter følgende 



prinsipp:  
 

a) Pris på hele leveransen, dvs. premier, merker og medaljer  

b) Pris på premier   

c) Pris på medaljer og merker   

Etter tilbudsfristen 20. april hadde styret en gjennomgang av kvalitetskrav siden det var 

innhentet priser på både ekte og uekte medaljer, og premier i ekte sølv og forsølvet (nysølv). 

Styret fattet vedtak om materialkvalitet i sak 51/2016, og dette vedtaket ble lagt til grunn i 

forhandlingene.  

Det ble gjennomført forhandlinger med alle leverandørene, der kvaliteten på premier, 

medaljer og merker ble gjennomgått. Alle tilbyderne fikk mulighet til å justere priser, og 

spørsmål fra forhandlingene ble besvart skriftlig.  

Administrasjonen anbefaler å velge to leverandører, Arven 1868 AS på premier og Premie-

Ringen AS/Direkte Premier AS på medaljer og merker, med grunnlag i at denne 

kombinasjonen samlet sett kommer best ut på pris og blir beste totalløsningen for DFS.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Arven 1868 AS tildeles leveranse av premier til Det frivillige Skyttervesen. 
2. Premie-Ringen AS / Direkte-Premier AS tildeles leveranse av medaljer og merker til 

Det frivillige Skyttervesen. 
3. Avtalene om økonomiske forhold føres i B-protokoll. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 Sak 62/2016  Godkjenning av samarbeidsavtale med Nammo Raufoss AS 

 

Nammo AS har tatt initiativ til revisjon av samarbeidsavtalen mellom DFS og Nammo. Dette 

blant annet som følge av at de ønsker å samle alle former for økonomisk støtte i en avtale. 

Samarbeidsavtalen formål er å regulere prosjekter og avtaler mellom DFS og Nammo Raufoss 

AS med de gjensidige forpliktelser som beskrives i avtalen. Revidert avtale legges fram til 

godkjenning. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Det frivillige Skyttervesen og 

Nammo Raufoss AS. Avtalen føres i B-protokoll. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 Sak 63/2016  Valg av hotell til LS 2018 i Stjørdal 

 
Saken utsettes til neste møte. Enstemmig vedtatt. 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 
LANDSSKYTTERSTEVNET  
I MÅLSELV FRA 28. JULI – 

5. AUGUST 

RUNDHAUG HOTELL OG 
SKYTEBANEN PÅ RÅVATN 

I ØVERBYGD 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og Kjell 

Strand Hovland og Tor Rune Raabye.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.   

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 Sak 64/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte i juni 2016 

 
Protokollen for styremøte 20. juni ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 65/2016  Møte med dirigentene for Skyttertinget 2016  

 
Skyttertingets dirigenter Jarle Gården og Eigil Høgmo deltok på møtet. Kjøreplanen for 
Skyttertinget ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Kjøreplan for Skyttertinget 2016 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Sak 66/2016 Regnskap per 30.04.2016    

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2016 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2016 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 67/2016  Budsjettjustering  

 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst 
Budsjett 

2016 
Justert 

budsjett 2016 
Endring 

INNTEKTER     

 Markedsinntekter -600 000 -450 000 150 000 

UTGIFTER     

 Kommunikasjonsprosjektet 350 000 200 000 -150 000 

     

 KONTROLLSUM     0 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 68/2016  Lønnsplan på Skytterkontoret 

 

Administrasjonen la fram forslag til endring av lønnsplan med stillingsinstrukser på 
Skytterkontoret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norges Skytterstyre godkjenner ny lønnsplan med stillingsinstrukser for Skytterkontorets 
ansatte.  

2. Generalsekretæren gis i oppdrag å utarbeide nye arbeidsavtaler i samsvar med ny 
lønnsplan. 

3. Lønnsplan og stillingsinstrukser føres i B-protokoll. 
 



 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 69/2016  Lønnsoppgjøret for 2016 

 

Lønnsoppgjøret i staten for 2016 er avsluttet og har en beregnet ramme på ca. 2,4 %,  

Det er gitt et generelt tillegg til alle med virkning fra 1. mai 2016 som utgjør 1,15 %.  
Det er videre avsatt 1,5 % av lønnsmassen til lokale forhandlinger, med virkning fra 1. juli.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 

Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2016 til etterretning. Vedtak om 
forhandlinger mellom President og Skytterkontorets ledelse føres i B-protokoll. 
 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 70/2016 Nordisk mesterskap 2018 

 
Nordisk mesterskap arrangeres årlig etter turnus mellom Sverige, Danmark og Norge. 
Normalt tidfestes konkurransen til første helgen i september fra torsdag til lørdag, med 
hjemreise søndag morgen. I 2018 er det Norges tur til å arrangere mesterskapet.   
Mesterskapet skal i utgangspunktet være selvfinansierende. Det innebærer at 
arrangøren blant annet skal dekke kostnader til opphold for 25 utøvere og ledere fra 
hver nasjon, totalt 75 personer. Det er kun medaljer og vandretrofé som 
dekkes/framskaffes av DFS. Som følge av at det er utfordrende å skaffe lokal sponsing er 
det etter søknad blitt utbetalt et bidrag fra DFS i størrelsesorden 60 000 (2012) – 100 000 
kr (2015) til arrangøren.  
 
Tidligere praktiserte Norge turnus mellom landsdelene. I 2015 var det Nord-Norge sin tur 
til å arrangere konkurransen. Vi fikk da klare signaler fra det Svenske Skyttesport -
forbundet (SvSF) om at deres trange økonomi knyttet til grovkalibersatsing ikke gir  rom 
for lange reiser til eksempelvis Nord-Norge, med den konsekvens at de da ikke kom til å 
stille.  
I sak 94/2013 vedtok Norges Skytterstyre at mesterskapet for 2015 skulle utlyses i 
Østlandet og Midt-Norge. Det kom ikke søknader innenfor fristen, og etter nærmere 
kontakt tok Follo skyttersamlag på seg arrangementet mot et høyere bidrag enn tidligere. 
Samlaget leverte til gjengjeld et fantastisk mesterskap med en fin ramme rundt 
arrangementet.  
 
Administrasjonens drøfting 
Signalene fra Sverige og nå også Danmark er at de ønsker kortest mulig reisevei som 



følge av økonomi. Administrasjonen foreslår å ha mesterskapet i den sørøstlige del av 
landet, og med bakgrunn i den heller labre interessen for å arrangere mesterskapet sist 
anbefaler vi å åpne opp for Sørlandet igjen. Dette medfører kort reisevei for Danmark, og 
Sverige har gitt tilbakemelding om at det er ok for det svenske laget. 
 
For det nordisk mesterskapet og nordiske samarbeidet er det selvsagt svært viktig og av 
overordnet betydning at både Danmark og Sverige deltar i mesterskapet. Uten deres 
tilstedeværelse blir det ikke et Nordisk mesterskap, i beste fall en landskamp hvis en av 
de blir med.  
 
For 2018 vil administrasjonen derfor foreslå at mesterskapet utlyses i Østlandet og 
Sørlandet landsdel. Det skal foretas en gjennomgang av framtidas nordiske mesterskap i 
løpet av 2016/17, som legges fram for formannsmøtet neste år. Hvis det blir endringer i 
gjennomføringen av nordisk mesterskap, vil dette trolig først bli gjeldende fra 2019.  
Administrasjonen anbefaler at DFS bidrar med inntil kr. 100.000 i økonomisk støtte med 
bakgrunn i dokumentert søknad som skal vise planlagte inntekter og utgifter. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonen gis i oppdrag å gjennomføre utlysning i Sørlandet og Østlandet for å 
skaffe arrangør til Nordisk Mesterskap 2018. Arrangementet skal gjennomføres iht. 
gjeldende statutter. Søknadsfrist settes til 15. januar 2017. 

2. DFS bidrar med tilskudd på inntil kr. 100.000 etter dokumentert søknad.  
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 71/2016  Status forespørsel om innsending av sponsoravtaler 

 
Viser til meldingssak 23/2016, hvor Sunnmør skyttersamlag hadde skrevet brev med 
mistanke om at noen skyttere hadde brutt sponsorreglementet i DFS, jfr. Skytterbokas 
kapittel 14.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har fulgt opp saken ved å sende brev til alle skyttersamlag den 24. mai. I 
brevet som ble sendt den 24. mai, ble det bedt om at alle sponsoravtaler med ammunisjon- 
og utstyrsleverandører ble sendt inn til Skytterkontoret senest 12. juni. I regelverket står det 
i punkt 14.150 at alle sponsoravtaler som skytterlag inngår skal sendes vedkommende 
skyttersamlag, og det var således naturlig å gjøre en generell henvendelse til samlagene om 
de innkomne mistankene. 
 
Etter fristens utløp var det 12 skyttersamlag som hadde gitt tilbakemelding. 
Administrasjonen har purret samlag med skyttere som mistanken gjaldt for, men som ikke 
har gitt tilbakemelding.   
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Med bakgrunn i administrasjonens innhentede sponsoravtaler med utstyrs- og 
ammunisjonsleverandører, ga Norges Skytterstyre føringer for videre arbeid med oppfølging 
og kontroll av sponsorreglementet.   
 
Vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 72/2016  Program for Norges Skytterstyre under LS 2016 

 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2016 ble gjennomgått.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Program for Norges Skytterstyre på LS 2016 tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 73/2016  Orientering fra GIHV om ny Langtidsplan fra Forsvaret  

 
GIHV orienterte om forslag til ny Langtidsplan for forsvarssektoren «Kampkraft og 

bærekraft», spesielt med tanke på konsekvenser for Heimevernet. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

GIHVs orientering om forslag til ny Langtidsplan for forsvarssektoren tas til etterretning.  

 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 74/2016  Valg av hotell til Landsskytterstevnet 2018 

 
Administrasjonen har hentet inn tilbud for overnatting i Stjørdal i forbindelse med 
Landsskytterstevnet i 2018. Administrasjonen vil etter en helhetsvurdering av tilbudene 
anbefale at Scandic Hell Hotell blir valgt som stevnehotell for DFS med samarbeidspartnere.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Scandic Hell hotell velges som stevnehotell for DFS for Landsskytterstevnet 2018 i Stjørdal.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 



 

Sak 75/2016  Søknad om hedersbevisning 

 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig å tildele hedersbevisning. Føres i B-protokoll.  
 
 
 

Sak 76/2016  
Jury i forbindelse med avvikling av Stang- og felthurtigfinalen på 
Landsskytterstevnet 2016 

 

Administrasjonen vil tilrå at det i forbindelse med avvikling av Stang –og felthurtigfinale på 

Landsskytterstevnet 2016, settes ned en jury. Juryen skal ha fullmakt på vegne av Norges 

Skytterstyre til å fatte endelig vedtak i saker angående eventuelle regelbrudd i finalene. 

Juryen bør bestå av 3 personer inklusiv leder. Spesielt skal juryen følge opp Skytterbokas 

regler i punkt 8.172 angående liggende skytestilling, hvor blant annet punkt 3. og 4 lyder: 

3. Venstre arm og hånd skal være synlig hevet over underlaget fra et punkt 5 centimeter 

foran albuespissen. 

4. Vinkelen mellom underarm og underlag (horisontalplanet) skal være minst 30 grader.   

Leder av juryen skal i finalene ha tett dialog med standplassleder ved eventuelle tilfeller det 

er klare regelbrudd eller tvil om regelbrudd.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det oppnevnes en jury i forbindelse med Stang – og felthurtigfinalen på 

Landsskytterstevnet 2016. Juryen får fullmakt til å fatte endelig vedtak i saker 

angående eventuelle regelbrudd i finalene. 

2. Juryen skal bestå av tre personer inklusiv leder. Juryen får følgende sammensetning: 

Kjell Strand Hovland, Oddbjørn Meland og Knut Einar Rubbås. Kjell Strand Hovland 

leder juryen. 

3. Juryleder har direkte kommunikasjon med standplassleder ved tvil om regelbrudd. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 77/2016  Ankesak under LS 2016  

 

Norges Skytterstyre behandlet èn ankesak under LS. 

Anken gjaldt manglende skuddregistrering i baneskyting 100 meter for skytter i klasse V73.  

Vedtak: 

Anken avslås da det ikke er funnet feil på elektronikken. Enstemmig vedtatt. 
 
 



 

Meldingssaker  

 
25. Status LS 2017 Førde 

26. Status LS 2018 Stjørdal 

27. Status LS 2019 Evje 

28. Godkjenning endring av navn på skytterlag 

29. Oversikt fra salgsavdelingen per 30.06.2016 

30. Status ny avtale mellom Forsvaret og DFS om støtte til LS 

31. Svar på skriftlig spørsmål fra Senterpartiet om EUs våpendirektiv 

32. Status siste forslag (fra IMCO) til nytt våpendirektiv i EU 

 

 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 19. SEPTEMBER 
QUALITY GARDERMOEN 

HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og 

Kjell Strand Hovland og Tor Rune Raabye.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.   

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 

 Sak 78/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte i august 2016 

 
Protokollen for styremøtene under LS 2016 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 79/2016  Oppfølging av saker fra Skyttertinget 2016  

 

Planlagt oppfølging av tingsaker 2016: 

Sak 4: Søknad om tildeling av LS 2020 

Oppstartsmøte med GIHV og Elverum iht. punkt 4.1 avholdes onsdag 12. oktober.  

Sak 6: Utvalgsorganisering i DFS  

Saken følges opp med forslag til instruks for feltutvalget (tingsak 2017). 

Sak 7: Klassesetting 100 meter 

Saken følges opp med forslag til regelverk og skyteprogram for klasse eldre junior, samt 

klassebenevnelser.  

Sak 8: Klassesetting 200 meter 

Saken følges opp med tilpasninger av regelverk for klasse 2 og V55, Åpen klasse og 

Jegerklassen.  



 

Sak 11: Den norske skyttermedalje         

Vedtak: 
Forslaget fra Follo skyttersamlag om at programmet for Den norske Skyttermedalje beholdes 
som i dag ble vedtatt med 50 stemmer mot 4 stemmer for Norges Skytterstyres innstilling. 
Forslaget om fast dato for skytingen oversendes Norges Skytterstyre for videre behandling. 
Enstemmig vedtatt. 
Følges opp med sak om fast dato for skyttermedaljen.  
 
Sak 12: Endring av lagskyting på Landsskytterstevnet         

Saken følges opp med tilpasning av regelverk for lagskyting.  

Sak 13: Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet 

Søknad om endring av grunnregel er sendt til Forsvarsdepartementet.  

Sak 14: Endring av Skytterbokas kapittel 1.200 og 1.600 

Vedtatt tekst tas inn i Skytterboka. 

Sak 15: Markedsreglement for DFS (kapittel 14) 

Vedtatt tekst tas inn i Skytterboka. 

Sak 15: Langtidsplan 2016-2020 

Planen sendes til trykking når bilder er lagt inn, og design/redigering er ferdig.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 80/2016 Nye klassebenevnelser for rekrutteringsklassene    

 

Et av forslagene fra Sotnakk-utvalget, som leverte sine anbefalinger vinteren 2015, var å 

endre klassebenevelsene på dagens rekrutteringsklasser for å skape større forståelse for 

publikum og media.  

Skyttertinget 2016 (Tingsak 7/2016) ga Norges Skytterstyre fullmakt til å gjøre nødvendige 
endringer på benvelsene av disse klassene (dette ligger også i styrets kompetanse å kunne 
gjøre uten Skyttertingets fullmakt). 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener, i likhet med både Sotnakk-utvalget og DFSU, at det bør innføres 
aldersbenevning i tillegg til de etablere navnene på dagens ungdomsklasser. Dette vil bidra 
til å skape økt forståelse for de ulike klassene blant publikum, ferske skyttere, foreldre og 
foresatte, og ikke minst, media. Samtidig beholder klassene sin egenart ved at de beholder 



dagens navn. En slik innføring vil derfor ikke ha noen stor praktisk betydning for skytterne, 
og i praksis vil de nok muntlig bli omtalt på samme måte som i dag. 
 
DFSU : 
DFSU uttalte i sitt høringsbrev til Norges Skytterstyre at de mente det var hensiktsmessig å 
innføre aldersbenevning for rekrutteringsklassene. De mente dette ville skape større 
forståelse blant både media og publikum.  
 
DFSU mener imidlertid at aldersbenevningen bør komme i tillegg til dagens navn på klassen. 
På denne måten beholdes klassenes egenart innad i organisasjonen, samtidig som at det 
skaper økt forståelse utenfor organisasjonen.  
 
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Navnene på følgende klasser innføres/endres slik som beskrevet under: 
 

 Klassen for nybegynnere over 16 år får navnet: Nybegynner Voksen (NV) 

 Aspirant endrer navn til: Nybegynner Ung (NU). 

 Rekrutt endrer navn til: Rekrutt 11-13 år (R). 

 Eldre Rekrutt endrer navn til: Eldre Rekrutt 14-15 år (ER). 

 Junior endrer navn til: Junior 16-17 år (J). 

 Ny klasse Eldre junior får navnet: Eldre Junior 18 år (EJ). 
 
Endringene gjøres gjeldende fra 1.1.2017 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 81/2016  Regelverk for klasse Eldre junior og Nybegynner Voksen   

 
I sak 7/2016 under årets Skytterting ble det vedtatt å innføre en ettårig klasse for 18-åringer, 
kalt Eldre junior. Skyttertinget vedtok imidlertid ingen regelverk for denne klassen, men ga i 
samme vedtak Norges Skytterstyre fullmakt til å vedta dette. Det ble også vedtatt å opprette 
en klasse for voksne nybegynnere, kalt Nybegynner Voksen.  
 
I anledning denne saken ble DFSU innkalt til et telefonmøte 29.8 slik at de fikk mulighet til å 
komme med sitt innspill. 
 
DFSU uttalte at de med noen tilpasninger som nå ligger i administrasjonens forslag, var enige 
om regelverket for klasse eldre junior.  
 
Administrasjonens drøfting 
Eldre Junior:  
Når administrasjonens foreslår regler for klasse Eldre Junior er det lagt til grunn at reglene 
må være så enkle som mulig, samtidig som de føles logiske og rettferdige for både skytteren 
selv og de tillitsvalgte.  



Frivillighet: Administrasjonen mener at det automatiske opprykket fra klasse Junior skal skje 
til Eldre Junior. Det bør legges opp til at dette er det ordinære løpet for skytterne, og ikke at 
Eldre Junior er en «frivillig klasse» slik det kan tolkes etter vedtaket som ble gjort på 
Skyttertinget. For stort fokus på dette kan nemlig gjøre at klassen mister sin status og 
dermed sin intensjon. Derfor foreslås det at skyttere som ønsker å gå direkte til senior fra 
klasse Junior selv må ta kontakt med skytterlagets styre før årsskiftet for å meddele valget. 
 
Frivilligheten til å skyte i seniorprogram i klasse 4 fra stevne til stevne gis således kun 
skyttere som er i klasse Eldre junior. Skyttere i klasse Junior kan kun fra stevne til stevne 
velge å alternere mellom klasse Junior og Eldre Junior.   
 
Klassesettingspoengsummer: Det foreslås satt opp klassesettingspoengsummer fra klasse 
Eldre Junior til klasse 2-5. Disse blir først gjeldende etter at skyttere har skutt i Klasse Eldre 
junior i 2017, og således ikke gjeldende før til sesongen 2018. Norges Skytterstyre kan 
høsten 2017 velge å justere disse, og de er således ment som en veiledning for skyttere som 
skyter i klasse Eldre Junior i 2017. 
 
Ammunisjon: Både DFSU og administrasjonen foreslår at klasse Eldre Junior kan benytte all 

lovlig ammunisjon som benyttes i Det frivillige Skyttervesen (ikke kun redusert 6.5-

ammunisjon og .22). Dette fordi de skal skyte grovfelt. 

 

Doping: Både DFSU og administrasjonen foreslår at dopingreglementet også skal omfatte 

klasse Eldre Junior. Dette er naturlig da dopingbestemmelsene allerede omfatter klasse 

Junior. 

Nybegynner voksen: 
Skyttertinget vedtok reglene for klasse Nybegynner Voksen til nytt punkt 7.222. 
Administrasjonen mener at skyttere som har skutt i klasse 1 i 2016, skal få anledning til å 
velge å gå over i klasse Nybegynner Voksen for 2017. På denne måten kan skyttere i klasse 1 
som i utgangspunktet kunne tenke seg å skyte på 100 meter eller finfelt med kaliber .22 
gjøre dette For senere år vil ikke denne muligheten gjelde, da dette kun er en 
overgangsordning til 2017. 
 
Nummerering i Skytterboka 
Det gjøres oppmerksom på at avsnittene i forslaget under er nummerert i forhold til hva som 
vil bli gjeldende i den nye utgaven av Skytterboka for 2017/18, og ikke dagens utgave som 
sist ble redigert for 2014/15.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Klasse Eldre Junior skal omfattes av DFS Dopingreglement i Skytterbokas kapittel 15.200. 
Skyttere i klasse Eldre Junior skal videre kunne benytte all lovlig ammunisjon i DFS beskrevet 
i Skytterbokas punkt 6.910. Administrasjonen gis fullmakt til å gjøre disse presiseringer for 
Skytterboka 2017/18. 
 
Norges Skytterstyre gjør videre følgende endringer i Skytterboka kapittel 7  
 
 



7.222 Klasse Nybegynner Voksen 
Nytt strekpunkt: Skyttere som har skutt i klasse 1 i 2016, gis for året 2017 anledning til å 
skyte i klasse Nybegynner Voksen. (Tilsvarende setning settes inn som nytt strekpunkt i 
regelverkets punkt 7.231 angående klasse 1)  
 
7.225 Klasse Junior 16-17 år (J) 
1: For hvem 
Klassen omfatter skyttere som i kalenderåret fyller 16 eller 17 år. Dessuten skyttere på 14 
eller 15 år, som har rykket opp fra klasse Eldre rekrutt etter eget ønske. Nybegynnere på 16 
og 17 år kan velge om de vil skyte i Nybegynner Voksen, Klasse Junior eller klasse 1.  
 
2: Valgfrihet 
Junior-skyttere kan selv velge om de vil skyte i klasse Junior eller Eldre Junior fra konkurranse 
til konkurranse. De kan da kvalifisere seg til finaleomgang på lik linje med andre skyttere i 
klasse Eldre Junior. Det er kun lov å delta én gang per stevne. Det er kun lov til å delta i én 
klasse under Landsskytterstevnet. 
 
3: Stang og felthurtig 
Junior-skyttere gis adgang til å skyte Stang- og felthurtigskyting i egen klasse på alle stevner 
hvor disse disipliner blir arrangert. De skyter samme opplegg som seniorskyttere. 
 
4: Opprykk fra klasse Junior 16-17 år 
A: Opprykk etter alder og nivå 
En 17-åring i klasse Junior rykker opp i klasse Eldre Junior året etter og skyter der som 18-
åring. 
  
B: Frivillig opprykk til Eldre Junior 18 år 
En skytter som har skutt minimum ett år i klasse Junior, kan ved årsskiftet velge å rykke opp i 
klasse Eldre Junior og skyte der. Valget må meddeles skytterlaget før årsskiftet. 
 
C: Frivillig opprykk til klasse 1-5  
En skytter som har skutt minimum ett år i klasse Junior kan ved årsskiftet velge å rykke opp i 
klassene 1-5 og skyte der året etter. Skytteren klassesettes da etter de resultater som ble 
oppnådd det året skytteren skjøt som junior. Valget må meddeles skytterlaget før årsskiftet. 
En skytter som har skutt som senior som 15-, 16- eller 17-åring kan ved årsskiftet velge å gå 
tilbake til klasse Eldre Junior. Valget må meddeles skytterlaget før årsskiftet. 
 
Skytteren rykker opp etter følgende regler: 
Tredje beste resultat i kalenderåret: 
- Klasse 1: 225 poeng eller mindre 
- Klasse 2: F.o.m. 226 poeng t.o.m. 243 poeng 
- Klasse 3: F.o.m. 244 poeng t.o.m. 248 poeng 
- Klasse 4: F.o.m. 249 poeng t.o.m. 250 poeng 
En skytter som har skutt minimum ett år i klasse Junior kan også velge å rykke opp i klasse 5, 
jfr. reglene om frivillig opprykk for seniorskyttere, punkt. 7.236. 
 
 
 



D: Opprykk til senior for Junior som har skutt klassesettende program i Eldre junior: 
En Junior-skytter som har skutt minst tre klassesettende program i klasse Eldre Junior skal 
klassesettes etter disse resultatene ved frivillig opprykk til klasse 3-5 (se egne regler i kap. 
7.230). Skytteren skal ikke klassesettes lavere enn den klassen vedkommende er kvalifisert til 
etter resultatene i enten klasse Junior eller Eldre Junior. 
 
7.225 Klasse Eldre Junior 18 år (EJ) 
1: For hvem 
Klassen omfatter skyttere som fyller 18 i kalenderåret. Dessuten skyttere på 15, 16 eller 17 
år som har rykket opp fra klasse Junior etter eget ønske. 
 
2: Valgfrihet 
En skytter som skyter i klasse Eldre Junior kan fra gang til gang velge om han eller hun vil 
konkurrere i klasse Eldre Junior eller klasse 4. De kan da kvalifisere seg til finaleomgang på lik 
linje med andre skyttere i klasse 4. Det er kun lov å delta én gang per stevne. Det er kun lov 
til å delta i én klasse under Landsskytterstevnet. 
 
3: Stang og felthurtig 
Eldre Junior-skyttere gis adgang til å skyte Stang- og felthurtigskyting i egen klasse på alle 
stevner hvor disse disipliner blir arrangert. De skyter samme opplegg som seniorskyttere.  
 
4: Opprykk fra klasse Eldre Junior 18 år  
A: Opprykk etter alder og nivå 
En 18-åring rykker ved årsskiftet opp og fordeles til klassene 2-5 året etter og skyter der som 
19-åring.  
 
Skytterne fordeles i 2017 etter følgende regler til 2018: 
Tredje beste resultat i kalenderåret: 
- Klasse 2: 230 poeng eller mindre. 
- Klasse 3: F.o.m. 231 poeng t.o.m. 240 poeng. 
- Klasse 4: F.o.m. 241 poeng t.o.m. 245 poeng. 
- Klasse 5: F.o.m. 246 poeng t.o.m. 250 poeng. 
 
B Opprykk til senior for Eldre Junior som har skutt klassesettende program i klasse 4: 
En Eldre Junior-skytter som har skutt minst tre klassesettende program på 200/300 meter 
skal klassesettes etter disse resultatene ved opprykk til klasse 3-5 (se egne regler i kap. 
7.230). Skytteren skal likevel ikke klassesettes lavere enn den klassen vedkommende er 
kvalifisert til etter resultatene i klasse Eldre Junior. 
 
Ikrafttreden: Alle endringer gjøres gjeldende fra 1/1-2017. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



 Sak 82/2016  Skyteprogram for Eldre Junior  

 

I sak 7/2016 på Skyttertinget 2016 ble det vedtatt å innføre to nye klasser på 100 meter; 

Nybegynner Voksen og Eldre Junior. Eldre junior er en ettårig klasse for 18-åringer, mens 

Nybegynner voksen (NV) er en nybegynnerklasse på 100 meter for skyttere over 16 år. Både 

regelverk og skyteprogram for Nybegynner voksen ble vedtatt, mens Skyttertinget ga Norges 

Skytterstyre fullmakt til å vedta dette i Eldre Junior.  

Det ble også på Skyttertinget vedtatt å innføre baneskyting for Jegerklassen, hvor 

programmet ble fastslått til å være det samme som for klasse 1.  

Administrasjonens drøfting 

Intensjonen med klasse Eldre Junior er å gjøre overgangen fra ungdom til senior mindre. På 

denne måten håper man at frafallet som til nå har skjedd i denne overgangen minskes og at 

det på sikt blir flere skyttere over 19 år. Administrasjonen mener at de de følgende 

anbefalinger vil være i tråd med dette. 

I saksutredningen til Skyttertinget (sak 7/2016) foreslås det at klasse Eldre Junior skyter på 

100 og 15 meter med samme program som klasse 3-5 og grovfelt på lik linje med klasse 3-5, 

2 og V55.  

Administrasjonen anbefaler imidlertid noen endringer på skytetidene sammenliknet med 

seniorprogrammet. For det første anbefales det, av sikkerhetsmessige grunner, at skytetiden 

på første liggendeserie utvides fra 1,5 minutt til 2 minutt slik det er for de øvrige klasser på 

100 meter. Samtidig anbefales det at skytetiden på andre serie på 100 meter forandres til 3 

minutter for alle klasser. Det er ikke et alternativ at klasse EJ skyter ståendeserien på 2 

minutter og derfor er den beste løsningen å utvide skytetiden for alle klasser. En utvidelse av 

skytetiden for ale klasse vil dessuten gjøre at Junior-skytterne får bedre tid på knestående, 

samtidig som det gir øvrige klasser variasjon i skyteprogrammet. Det viktigste er imidlertid at 

man ved å gjøre de skisserte tilpasningene kun får ett stans-signal på første og andre serie.  

Administrasjonen er klar over vedtaket fra sak 9/2016 (Skyttertinget) som sier at dagens 

skytetider skal beholdes uforandret. Vi viser likevel til viktigheten av at stans-signalet betyr 

stopp av all skyting, og ved å ha samme skytetid på andre serien blir det ulik skytetid kun på 

omgangen. Endringen som er skissert er dessuten kun til gode for skytterne samtidig som 

det er med på å opprettholde sikkerheten. Derfor rådes Norges Skytterstyre til å se på 

muligheten til å gjøre de skisserte endringene vedrørende skytetider.  

Administrasjonen anbefaler at klasse Eldre Junior skyter mesterskapsomgangen på 75 

sekunder som senior. På denne måten får de prøvd seg på denne skytetiden før de endelig 

går over på 200/300 meter. Argumentet om ett stans-signal er også gjeldende her, men med 

tanke på Skyttertingets vedtak om skytetidene, samt klasse V73 tre minutters omgang, så vil 

ikke en ekstra stans her utgjøre noen stor forskjell. Når en i tillegg legger til at våre ferskeste 

skyttere i klasse NV og NU ikke er på standplass under denne skytingen kan det forsvares at 

det benyttes tre stans-signaler på omgangen.  

I grovfelt anbefales det at EJ skyter på samme premisser som klasse 2 og V55, men at det 

gjøres noen tilpasninger på mesterskapsprogrammet. Tilpasningene som anbefales er at EJ 



bør gis lenger skytetid under finaleskytinger i grovfelt, og om mulig kjente avstander. Disse 

tilpasningene er i likhet med de øvrige tilpasninger ment å legge til rette for at flere føler 

mestring gjennom en mer gradvis progresjon.  

Ved å gjøre disse tilpasningene unngår man også å komme i situasjoner hvor det er skyttere i 

klasse Eldre Junior som skyter bedre enn vinnere i NM felt. Ved organisasjonsmesterskap 

(SM, LDKS og LS) kan dette løses ved å la EJ-skytterne skyte i egne finalelag med egne 

skytetider, evt. ved å la EJ skyte til slutt med kjente avstander. Hvis Eldre junior ønsker å 

skyte om NM-tittel i klasse 3-5 eller på organisasjonsmesterskap (SM, LDKS og LS) kan de 

delta i klasse 4 (se sak 81/2016). 

På 15 meter foreslås at Eldre Junior skyter på de samme skytetider som de andre 

rekrutteringsklassene, mens det på finaleomgangen skytes på samme tid som man gjør på 

baneskyting 100 meter. Det presiseres at Eldre Junior har sitt eget mesterskap uansett 

alternativ man gjennomfører på 15 meter, og at de ikke konkurrerer sammen med 

mesterskapet i klasse 3-5. selv om skyteprogrammet er det samme.   

DFSU: 
DFSU hadde telefonmøte den 29.8 hvor skyteprogram i klasse Eldre junior var tema. 

DFSU er enige i administrasjonens forslag vedrørende Eldre junior. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 

Følgende endringer gjøres i Skytterboka kap. 11, og gjelder tabellene 11.110 Skyteprogram 

Baneskyting, 11.120 Skyteprogram Feltskyting og 11.130 Skyteprogram 15 meterskyting.  

11.110 Skyteprogram baneskyting 200/300 meter: 

Jegerklassen 

Her settes Jegerklassen inn i tabellen med samme skyteprogram som klasse 1. 

11.110 Skyteprogram baneskyting 100 meter: 

Klasse Eldre Junior gis følgende program og skytetider: 

Ligg:   2 minutter 

Stå:   3 minutter 

Kne:   2 minutter 

10-skudd: 3 minutter 

Omgang: 75 sekunder     

Øvrige klasser: 

Alle klasser på 100 meter gis 3 minutt skytetid på andre 5-skuddserie i 15-skudden. 

 

 

 



11.120 Mesterskapsprogram feltskyting – Grovfelt 

Klasse Eldre junior:  

Skyter samme program som klasse 3-5, men har eget mesterskap som klasse 2 og V55. Som 

for klasse 2 og V55, kvalifiserer ikke skyttere i Eldre Junior seg for finaleskyting for 

mesterskapet i klasse 3-5.  

Klasse Eldre junior, klasse 2 og V55:  

Det anbefales at klasse Eldre Junior, klasse 2 og V55 får lenger skytetid enn klasse V55 i 

finaleskytingen. 

11.120 Mesterskapsprogram feltskyting – Finfelt  

Nybegynner Voksen og Nybegynner Ung skyter kun 30 skudd etter arrangørens 

bestemmelse, og har ikke mesterskap. 

11.130 Mesterskapsprogram 15 meter innendørs, alternativ 1: 

Klasse Eldre Junior gis samme program som for klasse 3-5. De skyter med følgende 

skytetider: 

Ligg:   2 minutter 

Stå:   3 minutter 

Kne:   2 minutter 

10-skudd: 3 minutter 

Omgang: 75 sekunder     

Klasse Nybegynner Voksen og Nybegynner Ung gis samme 25-skuddsprogram som klasse 

Rekrutt, Eldre rekrutt, V65 og V73. De skyter ikke mesterskapsomgang.    

11.130: Mesterskapsprogram 15 meter innendørs,alternativ 2 

Klasse Eldre junior gis samme program og skytetider som for klasse 3-5. 

Klasse Nybegynner Voksen og Nybegynner Ung gis samme program og skytetider som 

Rekrutt, Eldre Rekrutt, V 65, V73, klasse 1 og AG3.  

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
Skytetider for klasse Eldre Junior på 15 meter og baneskyting følger klasse 3-5. Det gjøres 
heller ingen andre endringer på skytetider for øvrige klasser.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Knutsen, 
Gjerstad, Hovland og Raabye stemte for administrasjonens forslag, mens Meland og 
Knudsen stemte for Meland sitt forslag. 
 
Særskilt begrunnelse fra forslagsstiller Meland og Skytterstyrets mindretall: 
Administrasjonens forslag til nye skytetider på andre serie 100 m er ikke i tråd med 
vedtaket som ble gjort i sak 9 på Skyttertinget 2016, hvor Østerdals forslag om «at det 
foretas ingen endringer på gjeldende skytetider» ble vedtatt.  
 



Særskilt begrunnelse fra Skytterstyrets flertall: 
Skytterstyrets flertall deler ikke oppfatningen fra Meland om intensjonen i vedtaket 
angående skytetider på Skyttertinget 2016. Skyttertinget ga Skytterstyret fullmakt i sak 7 
til å lage regler for klasse Eldre Junior. Fastsetting av skytetider er også innenfor den 
kompetanse Skytterstyret har (Skytterbokas kapittel 11), og i denne saken mener 
flertallet det er riktig ut i fra et helhetsperspektiv å gjøre de tilpasninger som 
administrasjonen foreslår.   
 
 
 

 Sak 83/2016  Klassesetting for 2017 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet som grunnlag for å bestemme grenser for klassesettingen til året 2017.  
Nivået og antallet i klassene holder seg relativt stabile, mens man som tidligere år ser noen 
regionale forskjeller på antallet i hver klasse. Ved behandlingen av denne sak i 2015, ble det 
fra administrasjonen skrevet at man etter Sotnakk-utvalgets behandling av klassestrukturen 
ville komme med en mer omfattende drøfting om klassesettingspoengsummer dette året.   
 
Sotnakk-utvalget ønsket at flere skyttere skulle kunne velge å få være lengre i klasse 1 og 2, 
og således kunne få lov til å skyte bare liggende eller liggende og knestående med et høyere 
prestasjonsnivå. Skal dette bli en mulighet må klassesettingsrensene for å gå fra klasse 1 til 
2, og videre fra klasse 2 til 3 settes på et høyere nivå enn i dag. 
  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende endringer (uthevet og i kursiv) gjøres i regelverkets punkt 7.231 til 7.235 i 
Skytterboka: 
 
Punkt 7.231 Klasse 1:  
Andre strekpunkt: - skyttere i klasse 1 som har oppnådd 244 poeng eller mindre på tredje 
beste resultat i kalenderåret. 
Fjerde strekpunkt: - skyttere fra klasse 2 som har oppnådd 224 eller mindre på tredje beste 
resultat i kalenderåret. 
 
Punkt 7.232 Klasse 2: 
Første strekpunkt: - skyttere i klasse 2 som har oppnådd f.o.m. 225 poeng t.o.m. 244 poeng 
på tredje beste resultat i kalenderåret.  
Andre strekpunkt: - skyttere fra klasse 1 som har oppnådd 245 poeng eller mer på tredje 
beste resultat i kalenderåret. 
Tredje strekpunkt: - skyttere fra klasse 3 som har oppnådd 224 poeng eller mindre på tredje 
beste resultat i kalenderåret.  
 
Punkt 7.233: Klasse 3: 
Første strekpunkt: - skyttere i klasse 3 som har oppnådd f.o.m. 225 til 230 på tredje beste 
resultat (seniorprogram med stående) i kalenderåret. 
Andre strekpunkt: - skyttere fra klasse 2 som har oppnådd 245 eller mer på tredje beste 
resultat i kalenderåret. 



Tredje strekpunkt: - skyttere fra klasse 4 som har skutt 230 eller mindre på tredje beste 
resultat i kalenderåret. 
 
Punkt 7.234; Klasse 4: 
Første strekpunkt: - skyttere fra klasse 3-5 som har skutt f.o.m. 231 t.o.m. 240 på tredje 
beste resultat i kalenderåret. 
 
Punkt 7.235: Klasse 5: 
Første strekpunkt: - skyttere fra klasse 3-5 som har skutt 241 poeng eller mer på tredje beste 
resultat i kalenderåret. 
 

Torben Knudsen fremmet følgende forslag: 

Klassesettingsresultatene fra klasse 1 til klasse 2, fra klasse 2 til klasse 1, fra klasse 2 til klasse 

3 som i dagens regelverk. 

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 

Klassesettingsresultatene fra klasse 3 til klasse 2 beholdes som i dag. 

Vedtak: 

1. Torben Knudsen sitt forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer for administrasjonens 

forslag. Brovold, Skaug, Gjerstad, Meland, Knudsen og Raabye stemte for Knudsen 

sitt forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for administrasjonens forslag. 

2. Kjell Strand Hovland sitt forslag enstemmig vedtatt.  

3. Administrasjonens forslag til ny klassesettingspoengsummer fra klasse 3 til klasse 4 

og fra klasse 4 til klasse 5 ble enstemmig vedtatt. 

4. Norges Skytterstyre vedtok enstemmig å oversende sak til DFSU angående å utrede 

klassesettingspoengsummenes innvirkning på aktiviteten i de ulike klasser.   

 

 

 Sak 84/2016  Rapport status miljøpakkemidler 

 

Skytterstyret ble orientert om status for budsjett, prosjekter og byggefremdrift for 

Miljøpakken i 2016 og pågående prosjekt for 2017.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 



Sak 85/2016  Prosess anbudskonkurranse arenaproduksjon Landsskytterstevnet 

 
I henhold til tidligere drøftelser i Skytterstyret, fremmes forslag om prosess for å igangsette 
nytt anbud i forhold til arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet.  
   
Administrasjonens drøfting 
Arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet er viktig for å holde høy kvalitet på 
publikumsopplevelsen av gjennomføringen. Den medfører videre at vi får en profesjonell 
kommunikasjon også med stevneradio og ved at sendingene «streames» til nett. 
Eksempelvis fulgte ca. 10 000 personer med på produksjon fra stevnet jevnlig gjennom 
stevneuka, dette er altså mennesker som stort sett kommer i tillegg til de som er på stevnet.  
 
En god arenaproduksjon sikrer ikke minst trygghet for at vi har en profesjonell 
publikumsaktør i tilfelle en krisesituasjon oppstår (ref. eksempelvis vinden på Oppdal 2013), 
samt at den bidrar til at infrastruktur som er nødvendig for NRK sin tilrettelegging er på 
plass. 
 
Arenaproduksjonen påfører imidlertid DFS sentralt en betydelig kostnad, og det er en 
krevende utgiftspost når det ikke gis offentlig tilskudd til den delen av LS. Slik det er nå 
dekkes kostnadene gjennom et spleiselag mellom arrangør, skytter og DFS sentralt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:   

1. Administrasjonen gis i oppdrag å utlyse og gjennomføre en anbudskonkurranse for 
arenaproduksjonen for Landsskytterstevnet fra og med 2018. Anbudskonkurransen 
lyses ut våren 2017. Styret skal på forhånd ha godkjent anbudsdokumentet.  

2. For arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet 2017, gis administrasjonen i oppdrag 
å forhandle avtale med Tor Idar Aune i Standplass A/S. Den framforhandlede avtalen 
legges fram for Norges Skytterstyre til godkjenning.     
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak 86/2016  Oppnevning av LS-utvalg 

 

I 2008 ble det såkalte LS-utvalget opprettet som et Ad-hoc utvalg. Utvalget har med unntak 

av i fjor evaluert Landsskytterstevnets gjennomføring. Utvalget har tidligere sett på forslag til 

forbedringer av eksempelvis tidstabell, sportslige tilpasninger, publikumsopplevelsen, samt 

pressen sine arbeidsforhold generelt og NRK sine sendinger spesielt.    

LS-utvalget har helt fra 2008 hatt representant for landslagsskytterne (den tillitsvalgte), 
arenaproduksjon på LS, NRK og administrasjonen. Fra 2012 har det vært tatt med 
representant for den skrivende presse. I 2013 og 2014 var også skytterstyret representert i 
utvalget med to personer. 
 
 



Administrasjonen drøfting 
Administrasjonen mener at LS-utvalget fungerer godt for en evaluering av siste års LS, med 
muligheter for å drøfte og foreslå endringer i gjennomføringen. Det at LS-utvalget består av 
ekspertise på flere fagfelt, gjør at styret kan få gode innspill for å utvikle LS videre og 
korrigere kursen for en vellykket gjennomføring. Administrasjonen foreslår som tidligere et 
relativt fritt mandat innenfor den kompetansen som LS-utvalget besitter.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir med bakgrunn i gjennomføringen av Landsskytterstevnet 2016, LS-
utvalget i oppdrag å evaluere og foreslå eventuelle sportslige/arrangementsmessige 
tilpasninger.  
 
Utvalget bes også drøfte eventuelle forslag til kostnadsreduksjoner og/eller tiltak for å styrke 
inntektene til Landsskytterstevnet. 
  
LS-utvalget skal avlegge sin rapport til Norges Skytterstyre innen 25. oktober 2016. 
 
LS-utvalget gis følgende sammensetning: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Ola Lunde, Tor Idar Aune, Pål Øyvind Ørmen og Terje Vestvik 

(sekretær). 

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Ola Herje tas med som representant for rekrutteringsklassene.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Hovlands tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 87/2016   Sponsoravtaler - Oppfølging  

 
Viser til sak 71/2016, status sponsoravtaler med oppfølging av brev fra Sunnmør 
skyttersamlag vedrørende mistanke om at navngitte skyttere hadde brutt 
sponsorreglementet i DFS, jfr. Skytterbokas kapittel 14.  
 
Administrasjonen har fulgt opp saken ved å sende brev til alle skyttersamlag den 24. mai. I 
brevet som ble sendt den 24. mai, ble det bedt om at alle sponsoravtaler med ammunisjon- 
og utstyrsleverandører ble sendt inn til Skytterkontoret senest 12. juni. I regelverket står det 
i punkt 14.150 at alle sponsoravtaler som skytterlag inngår skal sendes vedkommende 
skyttersamlag, og det var således naturlig å gjøre en generell henvendelse til samlagene om 
de innkomne mistankene. 
 
Etter fristens utløp var det 12 skyttersamlag som hadde gitt tilbakemelding. Etter purring har 
Skytterkontoret mottatt noen flere tilbakemeldinger. 
 
Etter administrasjonens syn vil det være hensiktsmessig å utarbeide en mal for 

markedsavtaler mellom skytterlag og leverandører som støtter nytt regelverk, og gi lagene 

en frist til nyttår med å skrive avtaler som er iht. til regelverket. Etter regelverket kan Norges 



Skytterstyre fastsette egne regler for størrelse og plassering av reklame på utstyr til 

skytterne. Dette bør vurderes, eksempelvis ved bruk av reklame på våpen.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Informasjon om nytt regelverk og mal for markeds- og sponsoravtaler sendes til aktuelle 
leverandører og skytterlag, med anmodning/pålegg om å sørge for at eksisterende avtaler 
som er i en «gråsone» etter gjeldende regelverk endres slik at de blir i samsvar med nytt 
regelverk gjeldende fra 1/1-2017.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 88/2016  Feltåret 2017 

 

Administrasjonen har sett på aktuelle tiltak i forbindelse med feltåret 2017. Vi har allerede 

gjort noen grep, blant annet å oppfordre samlag og skytterlag til å få med flere feltstevner på 

terminlistene gjennom en nettsak om feltåret 2017. Bedre stevnetilbud er normalt en 

forutsetning for høyere aktivitet.  

Feltinstruktørkurset gjennomføres 16.-18. september, og er fullbooket (24 personer).  Etter 

dette er det utdannet 48 feltinstruktører sentralt, som får god kompetanse til å gjennomføre 

kurs og samlinger i samlagene. Vi kommer også med en revidert felthåndbok i løpet av 

høsten. 

Aktuelle tiltak: 

Pri. Tiltak 

 Motivere samlag til å få flere feltstevner inn på terminlistene. 

 Samarbeid mellom skytterlag om arrangement, eksempelvis bilfelt der man kan bruke 
skyteområder/baner i flere skytterlag, og kjøre mellom skyteplassene. 

 Få med flere lag til å arrangere feltstevner, gjerne med enklere opplegg - enkle feltopplegg er 
bedre enn ingen stevner! 

 Feltstevner på skytebaneområdet («skytemaskin», avstander 50 meter og oppover).  
o Krever færre til å arrangere, mindre forarbeid 
o Fin introduksjon for ferske feltskyttere.  

 Administrasjonen utarbeider en veiledning for enkle feltstevner, «lavterskel-felt». 

 Publiseres på nett høsten 2016.  

 Sendes ut i papirutgave sammen med ”Feltarrangørveiledning” og ”Arbeidsbok for 
skytterlagsleder” før jul. 

 Flere feltstevner om vår/sommer. 

 Utfordre lag om å arrangere feltstevner/cuper våren/sommeren 2017 – kanskje i 
kombinasjon med baneskyting? 

 Oppfordre samlag til å organisere felles innskyting/felttrening. 

 Flere feltinstruktørkurs og/eller samlinger på samlagsnivå. 

 Anmode om å avslutte skyteskoler med feltskyting – også for å få elevene ut. 



 Vurdere økonomiske insitament ved bruk av midler fra landslotteriet, eksempelvis premie til 
samlag med størst økning i antall feltstevner eller deltakere under 18 år. 

 Vurdere bidragsordninger når tildeling for 2017 er kjent. 

 Kun gi bidrag til feltsamlinger i 2017 (ikke bane)? 

 Sette fokus på feltåret 2017 gjennom de kanalene vi har i sosiale medier. 

 Ha «Idé-dugnad» på Facebook-forumet. Dette vil gjøre at folk blir bevisste på at 
feltskyting er satsingsområdet i 2017.  

 Oppfordre skytterlag til å arrangere lagsmesterskap i feltskyting – gjerne i samarbeid med 
nabolag. 

 Oppfordre lag til å samarbeide om å arrangere feltkaruseller/cuper 

 Se på tilpasninger av regelverket 

 Framsnakke feltskytingen! 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre drøftet og prioriterte aktuelle tiltak i forbindelse med feltåret 2017. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Sak 89/2016  Innspill til regelendringer i Skytterboka 

 
Norges Skytterstyre gjør hver høst en vurdering av mulige regelendringer i forbindelse med 
trykking/oppdatering av Skytterboka.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer for videre saksbehandling. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Sak 90/2016  Årshjul 2016-2017 

 

Administrasjonen har utarbeidet forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 

2016-17. Årshjulet gir en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal behandles av 

styret.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Årshjul 2016-17 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 

Vedtak:  

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 



Sak 91/2016  Nye lokaler for Skytterkontoret 

 

Skytterkontoret leier i dag lokaler med Vaktmesterkompaniet. Leieavtalen er sagt opp med 

virkning fra 1/7-2017, slik at vi må flytte ut av nåværende lokaler senest i løpet av juni 2017.  

Norges Skytterstyre vedtok følgende i sak 105/2015: 

1. Administrasjonen får fullmakt til å forhandle om ny leieavtale for Skytterkontoret 
innenfor dagens økonomiske ramme for husleiekostnader.  

2. Norges Skytterstyre skal godkjenne leieavtale. 
 

Ledelsen har etter dette sett på flere alternative lokaliseringer i området Oslo Øst, fra Økern 

mot Furuset. Arbeidet startet med at vi la inn en forespørsel på en eiendomsdatabase med 

et anslått nettobehov på ca. 400 m2 kontorlokaler og ca. 400 m2 lager. Vi har vurdert flere 

alternativ fra området rundt nåværende lokasjon og nordøstover langs Groruddalen til 

Furuset, som har mest tilgang på næringsbygg med kontor og lager.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonen får fullmakt til å ferdigforhandle leieavtale med Øwrebygg AS for lokaler i 

Økernveien 121 innenfor økonomiske rammer beskrevet i saksutredningen.  

Presidenten får fullmakt til å signere avtalen. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Meldingssaker  

 
33. Status LS 2017 

34. Status LS 2018 

35. Status LS 2019 

36. Tromsø skytterlag – Status skytebaneanlegg 

37. Skedsmo skytterlag – Status skytebaneanlegg 

38. Rapport LS 2016 – Skyteteknisk støtte 

39. Rapport LS 2016 – Resultatservice 

40. Rapport LS 2016 – Salgsavdeling 

41. Forsvarsdepartementet: Høring tre nye forskrifter, bl.a. knyttet til Heimevernet 

42. Klage på vedtak Skyttertinget 2016 fra Trond Hjertås 

43. Takkebrev LS 2016 

44. Nordisk mesterskap i framtid - arbeidsgruppe 

45. Statsbudsjett 2017 (legges fram 6. oktober) 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 

MØTEREFERAT 30. OG 31. OKTOBER.  
QUALITY HOTELL GJØVIK 

OG NAMMO RAUFOSS 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 

Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og 

Kjell Strand Hovland og Ivar Halset (sak 98-100 og 107-

110)  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik.   

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 

 Sak 92/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte i september 2016 

 
Protokollen for styremøtet 19. september 2016 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 93/2016  Tidspunkt for Skyttertinget 2017   

 
Etter foreløpig tidsplan starter Landsskytterstevnet i Førde med militært NM felt torsdag 27. 
juli, og den sivile delen fredag 28. juli. Militært NM bane og finaler blir fredag 28. juli. 
Åpningsseremonien planlegges til fredag ettermiddag ca. kl. 19, og Skyttertingsmiddagen 
lørdag kveld ca. kl. 20. 
 
Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen foreslår å avholde Skyttertinget 2017 i tråd med normal praksis. Det er 

økonomisk fordelaktig å ha Skyttertinget lørdag, og tingmiddagen lørdag kveld. 

Overnattingssituasjonen i Førde er god, Skyttertinget blir på stevnehotellet Scandic 

Sunnfjord Hotell.   

 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Skyttertinget 2017 avholdes lørdag 29. juli med start kl. 8:30. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger, og reise etter gjeldende satser.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 94/2016  Møteplan for Norges Skytterstyre 2017   

 

Norges Skytterstyre har normalt 7 faste styremøter og behandler i overkant av 100 saker. 

Administrasjonen foreslår at varamedlemmer kalles inn til februarmøtet. På dette møtet blir 

oppfølging av langtidsplanen hovedsak. 

Administrasjonen legger opp til samme antall styremøter som i 2016. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2017: 

1 Søndag-mandag 29. - 30. januar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer 
innkalles 

2 Søndag-mandag 19.- 20. mars Oslo/Skytterkontoret 

3 Søndag-mandag 23. – 24. april Oslo/Gardermoen 

4 Torsdag 27. juli Førde  

5 Mandag 18. september Oslo/Gardermoen 

6 Søndag-mandag 29.-30. oktober Oslo/Gardermoen 

7 Fredag-søndag 8.- 10. desember Oslo 

 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 95/2016  Representasjon for Norges Skytterstyre 2017   

 

Administrasjonen legger fram forslag til representasjon for Norges Skytterstyre i 2017. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Følgende representasjon vedtas: 

Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Gardermoen, 7.- 8. januar 

   Bernt Brovold og Kjell Strand Hovland 

Regionalt seminar Nord-Norge, Midt-Norge og Vestlandet, Gardermoen, 28.- 29. januar 
 Bernt Brovold, Torben Knudsen, Heidi Skaug og Oddbjørn Meland 

NM i skifeltskyting, Elverum 25.-26. februar 
 Jan Åge Gjerstad 

Landsstævne, Ålborg 29. juni – 2, juli  
  Bernt Brovold     
 
Landsskytterstevnet, Førde 27. juli - 4. august 

 Alle 

Norgescupavslutning Stang- og felthurtigskyting   
Jens Sverre Knutsen 

Norgescupavslutning, Overhalla 26. august - 27. august  
Heidi Skaug 

Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i Danmark, 1.– 3. september 
Presidenten, lagleder Torben Knudsen, representant for DFSU 

NM skogsløp med skyting, oktober    
Heidi Skaug  

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 

kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 

med presidenten.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 96/2016   Møteplan for DFSU 2017  

 

DFSU har iht. Skytterboka kapittel 17, pkt. 17.110.12 fremmet følgende forslag til møteplan 

for 2017:  

Mandag 27. februar 2017  Gardermoen  

Mandag 5. juni 2017   Gardermoen/video/telefon - vurderes ut fra behov 

Mandag 31. juli 2017   Førde LS 

Tirsdag 19. september 2017  Gardermoen 

Lørdag 25. november 2017  Oslo 

Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 

vurderes. 

Sammenlignet med 2016 foreslår DFSU samme antall møter, derav ett møte med telefon-

/videokonferanse. Det er videre forutsatt at representanter fra DFSU er tilstedes på hele LS, 

og bruker mer tid til informasjon og en fast ungdomsledersamling (LS-treffet). 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Møteplan for DFSU i 2017 godkjennes. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 97/2016  Årsplan for DFSU i 2017 

 
Administrasjonen har utarbeidet et forslag til årsplan for DFSU i 2017 basert på instruks 
for DFSU. 
 
DFSU gikk gjennom forslag til årsplan i DFSU-sak 15/2016, og fattet følgende vedtak: 

DFSU oversender Norges Skytterstyre forslag til årsplan for 2017. 

Administrasjonen har ikke merknader til DFSU sitt forslag, og anbefaler at Norges 

Skytterstyre godkjenner årsplanen. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Årsplan 2017 for DFSU godkjennes.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 98/2016  Budsjettjustering 2016 

 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst Budsjett 
2016 

Justert 
B 2016 

Endring 

INNTEKTER     

Kom. Markedsinntekter -450 000 -350 000 100 000 

UTGIFTER     

Adm. Kurs og utdanning, internt 30 000 50 000 20 000 

Adm. Øvrige konsulenthonorar 200 000 250 000 50 000 

Adm. Trykksaker 150 000 100 000 - 50 000 

Adm. Andre utgifter 50 000 80 000 30 000 

Anlegg Reiseutgifter anlegg 140 000 90 000 - 50 000 

Anlegg Ordinære banebidrag 0 50 000 50 000 

Anlegg Bidrag til kjøp av banegrunn 650 000 600 000 - 50 000 

Kom. Kommunikasjonsprosjektet 200 000 100 000 -100 000 

IT Drift/vedlikehold 500 000 600 000 100 000 

IT Inventar, kontormaskiner 30 000 50 000 20 000 

IT Konsulenthonorar nett 225 000 125 000 -100 000 

IT Telefon/porto 90 000 70 000 - 20 000 

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 99/2016  Regnskap per 31.08.2016 

 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler pr 31.08.2016.  I tillegg 
regnskapssammendraget som viste inntekter og kostnader på hovedpost- og aktivitetsnivå. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2016 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 



Sak 100/2016  Budsjett DFS 2017 

 

I regjeringens forslag til statsbudsjett for 2017 er Det frivillige Skyttervesen tilgodesett med 

et tilskudd på kr 29.265.000 over Forsvarsbudsjettet, som er det samme tilskuddet som for 

2016. 

Fordelingen på driftsmidler og prosjektmidler er følgende: 

 Søknad Bevilget 

Driftsmidler 19 645 000 18 025 000 

Prosjektmidler 11 430 000 11 240 000 

 31 075 000 29 265 000 

 

Administrasjonen la fram forslag til budsjett for 2017.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2017 til etterretning.  

Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS i 

2017, som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte i desember 2016. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 101/2016   Bruk av kikkert ved anvisning i feltskyting  

 

Bruk av kikkert for anvisning i felt har tidligere vært oppe til drøfting som alternativ/tillegg til 

dagens regelverk. Man har så langt valgt å ikke tillate dette.  

«Feltåret 2017» er en ekstra satsing for å øke aktiviteten på felt-disiplinene i DFS. I den 

sammenheng er det viktig å se om det finnes tiltak som kan gjøre feltskytingen mer 

tiltalende og enklere for arrangører og skyttere, uten at dette går ut over kvaliteten. Sett i lys 

av dette kan bruk av kikkert for anvisning i felt være ett av bidragene for å utvikle øvelsen.  

Det finnes imidlertid betenkeligheter rundt å innføre denne type treffanvisning. 

Utstyrs- og kostnadsnivået vil øke ved kjøp av kikkert til dette formålet. Nå kan man i stor 

grad benytte en vanlig håndkikkert, noe de fleste har tilgang på, men i praksis vil trolig de 

fleste ønske å kjøpe en bedre formålsegnet kikkert om slik anvisning blir utbredt. Dette er i 

så fall fordyrende for sporten.  

I praksis vil trolig skyttere som reiser sammen på feltskyting bringe kun en kikkert med seg 

som benyttes i fellesskap. For å unngå et krav til skyttere om å måtte anskaffe kikkert bør 



det i stedet opp til arrangøren å stille med dette. For å unngå at arrangører opplever dette 

som et pålegg de ikke kan etterkomme er det viktig at det ikke skal være et krav til 

arrangøren å stille med kikkert, men i stedet være et supplement og en mulighet for de som 

har anledning til dette.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Kikkert kan benyttes for å se markering av treffpunkt i feltskyting. 

Vedtak: 
Dagens reglement med ikke å tillate bruk av kikkert i feltskyting opprettholdes. Vedtatt med 

6 mot 1 stemme. Kjell Strand Hovland stemte for administrasjonens forslag. 

 

 

Sak 102/2016  
Videreføring av ordning med hjelper på standplass i klasse rekrutt på 
Landsskytterstevnet 

 

Under Landsskytterstevnet 2016 ble det innført en prøveordning på 100 meter hvor klasse 

rekrutt kunne ha med seg én hjelper inn på standplass. Ordningen var slik at hjelperen kunne 

være med inn for å sette på reim osv. Hjelperen måtte deretter forlate standplass før 

prøveskuddene startet. 

Norges Skytterstyre skal avgjøre om denne prøveordningen skal innføres som en fast 

ordningen eller om den skal utgå.  

DFSUs uttale:  

DFSU (enstemmig) anbefaler at ordningen videreføres som fast ordning fra og med 

Landsskytterstevnet 2017. DFSU viser for øvrig til administrasjonens drøftinger.  

Administrasjonens drøfting  

Oppfatningen av den nevnte prøveordningen er at den var en suksess. Det ble i forkant 

diskutert om det var tilstrekkelig for rekruttene at de hadde med seg hjelper som måtte gå 

ut allerede før prøveskuddene, men erfaringen er at dette var tilstrekkelig.  

Det antas at i underkant av halvparten av alle skytterne i denne klassen valgte å benytte seg 

av tilbudet om å ha med foresatt inn på standplass. Foreldrene oppførte seg eksemplarisk, 

og forlot i de fleste tilfeller også standplass før standplassleder ga beskjed om at de måtte 

forlate standplass.  

Administrasjonen mener at ordningen gjør at ferske rekrutt-skyttere føler seg tryggere når 

de går inn på standplass, og tidligere problemer med at skyttere ikke turte å gå inn på 

standplass ble ikke registrert under årets stevne 

 

. 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  

En hjelper gis anledning til å være med på standplass for å hjelpe skyttere i klasse rekrutt 

med reim og liknende på Landsskytterstevnet. Hjelperen trekker ut før prøveskudd starter, 

etter kommando fra standplassleder.  

Vedtak:  

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 103/2016  Reglement for bekledning i klasse rekrutt og eldre rekrutt 

 

DFSU foreslår i sak 16-2016 (DFSU) å innføre et eget regelverk for bekledning i klasse rekrutt 

(R) og eldre rekrutt (ER), slik det er for dagens Aspirant-klasse og vedtatt på Skyttertinget 

2016 for klasse Nybegynner Voksen. Forslaget går i hovedsak ut på at det kun er tillatt å 

benytte skytejakke, skytelue, albuebeskyttere og skytehanske i disse klassene. Dette betyr i 

praksis at det i disse klassene ikke vil være tillatt å benytte spesiallagde skytesko og –bukser i 

konkurranse.  

Administrasjonens drøfting:  

Administrasjonen er enig med DFSU, og mener hovedargumentet for å innføre forbud mot 

skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt. Dette reglementet er at det kan bidra til å 

minske «utstyrshysteriet» og dermed holde kostnadsnivået nede i de yngste klassene. 

Administrasjonen viser til at det ikke finnes dokumenterte bevis som tilsier at man skyter 

bedre med bukse og sko i liggende skytestilling. Som eksempel er ikke dette tillatt i OL-

øvelsen 60-skudd liggende uten at det har gjort noe med resultatene i negativ forstand. 

Noen skyttere kan basert på egen erfaring hevde at det liten er en fordel, men dette er 

individuelt.  

Når alt kommer til alt handler det likevel ikke om det er en faktisk fordel eller ikke, men 

heller hvordan det kan oppleves av de som skyter i de aktuelle klassene. Muligheten for at 

de uten skytebukse og sko får en følelse av at det er en fordel å skyte liggende med sko og 

bukse er stor. Spesielt med tanke på at det ofte er de beste skytterne i R eller ER som 

benytter fullt utstyr. Denne oppfatningen gjør at det kan være mange som føler at de ikke 

konkurrerer på like premisser som de andre i klassen og derfor må kjøpe seg sko og bukse 

tidligere enn nødvendig. Dermed kan dette være med på fordyre sporten mer enn 

nødvendig.  

Administrasjonen er oppmerksom på at det har vært stor diskusjon ute i samlagene og i 

sosiale medier om det er riktig å innfører regelen i Eldre rekrutt. Administrasjonen og DFSU 

er imidlertid av den oppfatning at det vil være feil å kun innføre regelen i klasse Rekrutt. Et 

forbud i denne klassen kan indirekte si at det er en fordel for de som benytter bukse og sko. 

Urettferdigheten ville på denne måten etter alt å dømme oppleves større for de i klasse ER 

som ikke benytter sko og bukse enn det allerede gjøres idag. 



Derfor mener både administrasjonen og DFSU at det bør gjøres endringer i regelverket slik at 

skyttere som skyter i klasse R og ER kun har lov til å benytte skytejakke, -hanske, -lue og 

albuebeskyttere, og ikke spesiallaget skytebukse og/eller skytesko. På denne måten kan vi 

bidra til å holde kostnadsnivået nede for de yngste klassene.  

Samtidig vil både DFSU og administrasjonen understreke at dette regelverket kun skal gjelde 

i konkurranse. Skyttere som ønsker det vil stå fritt til å bruke både spesiallagd bukse og sko 

til bruk på trening.  

Administrasjonen er med andre ord enig i DFSUs forslag, men mener at regelen bør stå i 

kapittel 7 på samme måte som bekledningsreglementet for klasse Aspirant 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Regelverket for skytebekledning i klasse Rekrutt og klasse Eldre rekrutt innføres fra og med 

1.1.17 og tilføyes kap. 7.222 og 7.224 i Skytterboka. 

7.223 Klasse Rekrutt 11-13 år 

Klassen omfatter skyttere (…). 

Nytt avsnitt:  

Påkledning: Det er tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og 

albuebeskyttere (iht. Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiallaget 

skytterbukse og skytesko i konkurranse. Kontroll av bekledning foretas ved 

opprop/standplassleder. 

7.224 Klasse Eldre rekrutt 14-15 år 

Klassen omfatter skyttere (…). 

Nytt avsnitt: 

Påkledning: Det er tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og 

albuebeskyttere (iht. Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiallaget 

skytterbukse og skytesko i konkurranse. Kontroll av bekledning foretas ved 

opprop/standplassleder. 

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Det skal være tillatt med spesiallaget skytebukse i klasse eldre rekrutt 

 

Vedtak:  

Administrasjonens forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Knudsen, Strand 

Hovland og Knutsen stemte for administrasjonens forslag, mens Meland og Gjerstad stemte 

for Meland sitt forslag.  

 

 



Sak 104/2016  Reglement for Jegerklassen 

 
Skyttertinget 2016 vedtok at Jegerklassen også skulle få delta i baneskyting. I denne saken 
framlegges forslag til komplett reglement for klassen, med henvisninger til de ulike punkter i 
Skytterboka som blir berørt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende reglement i Skytterbokas kapittel 6, 7 og 11 gjelder spesielt for Jegerklassen fra og 
med 1/1-2017. Nummerering av punktene vil bli gjort i forbindelse med Skytterboka 
2017/2018: 
 
Kapittel 6: 
Godkjente sivile våpen tillatt brukt i DFS: 
I Jegerklassen benyttes våpen med kaliber opp til og med 8 mm. Det tillates ikke bruk av 
rekyldemper, hel- og halvautomatiske våpen.  
 
Optiske siktemidler 
Kikkertsikte og/eller rødpunktsikte er kun tillatt å benytte i Jegerklassen. Jegerklassen har 
ingen begrensing i kikkertstørrelsen, men i feltskyting er det ikke tillatt med avstandsmåler.  
 
Maksimal vekt 
For Jegerklassen er det fri vekt på våpen. 
 
Avtrekk 
For våpen benyttet i Jegerklassen er godkjent avtrekksvekt minimum 1 kg.  
 
Reim 
Det er ikke krav til maksimal bredde på jegerstroppen.    
 
Kapittel 7  
Jegerklassen 
Skyttere klasseført i klasse 1 kan velge å skyte i Jegerklassen fra stevne til stevne, men da 

ikke i sin ordinære klasse på samme stevne. Konkurransetilbudet for denne klassen gis på 25 

skudd baneskyting og i 30 skudd feltskyting på åpne stevner og på samlagsstevnene i 

baneskyting og feltskyting. Skytestillinger, reimbruk og bekledning skal være som for de 

øvrige DFS-klasser. For reimbruk gjelder dog ikke begrensningen på bredde når jegerstropp 

benyttes.   

Reglementert sittende skytestilling kan benyttes uten legeattest. Medlemskap i skytterlag 
tilsluttet DFS kreves for å kunne delta i konkurranser. Det gis ikke tilbud til Jegerklassen på 
landsdelskrets- og Landsskytterstevnet. 
 
Kapittel 11 
Skyteprogrammer og skytetider 

I baneskyting følger Jegerklassen program og skytetider som for klasse 1 på 200/300 meter 
uten mesterskap.  

 



I feltskyting foregår skytingen i størst mulig grad på samme opplegg som for klasse 1 uten 
mesterskap. 

 

Det oppfordres til å ha eget feltopplegg for Jegerklassen. Det skal fortrinnsvis benyttes 
godkjente DFS figurer, ikke dyrefigurer. Jegerklassen kan alternativt skyte finfelt med samme 
program som klasse junior. Alle hold i feltskyting har utgangsstilling ferdigstilling. 

 
På åpne stevner og interne stevner avgjør arrangøren om det skal være eget feltopplegg for 
Jegerklassen. Hvis ikke følger klassen opplegget for kl. 1-5 i grovfelt eller klasse junior i 
finfelt. Dersom praktiske forhold tilsier det kan inntil ett hold sløyfes i grovfelten for 
Jegerklassen. Stangskyting og felthurtigskyting gjennomføres ikke for Jegerklassen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 
Sak 105 /2016 

 
Innføring av kortbetaling og retningslinjer for påmelding til 
Landsskytterstevnet 

 

De siste årene har påmelding til LS dreid fra lagvis påmelding til å bli individuell påmelding 

gjort på www.dfs.no. Administrasjonen vil i denne saken fremme forslag om at all påmelding 

til LS skal foregå elektronisk, i tråd med sak lagt fram i sak 26/2016. 

Administrasjonen vil til saken også fremme forslag om at praksis med å tilbakebetale 

premieinnskudd for ikke skutte øvelser på Landsskytterstevnet fjernes.   

Videre fremmer administrasjonen forslag om noen prinsipielle påmeldingsvilkår for 

Landsskytterstevnet.  

Administrasjonens drøfting 

Elektronisk betaling 

Slik det har vært praksis til nå har arrangementsavgiften til Landsskytterstevnet blitt 

fakturert av Skytterkontoret til lagene etter LS, hvor tilbakebetaling for premieinnskudd for 

ikke skutte øvelser også tas med. Skytterlagene krever normalt inn avgiften fra sine 

medlemmer i ettertid. 

Hovedgrunnen til at administrasjonen nå fremmer forslag om å innføre elektronisk betaling, 

er å gjøre administrasjon av påmeldingen enklere. Dette er også i tråd med 

påmeldingsløsninger som benyttes på andre store massearrangement innen idrett.  

Administrasjonen foreslår at arrangementsavgiften betales elektronisk ved påmelding av 

hver enkelt skytter eller at skytterlaget samlet betaler med kort, mCash, Vipps etc. 

Premieinnskuddet betales ved oppmøte på LS. Det vil kun bli anledning til elektronisk 

betaling ved påmelding.  

http://www.dfs.no/


Skytterlagene som i dag krever inn arrangementsavgift i etterkant av LS for sine deltakere, vil 

få mindre arbeid. Skytterlag som betaler arrangementsavgift for sine kan fortsatt gjøre dette 

ved felles påmelding for alle skytterne.  

All innbetaling for LS gjøres til DFS sentralt. Utbetaling til LS-arrangør gjøres når 

påmeldingsfristen er ute, eller som en del av samlet stevneoppgjør. 

Påmelding starter opp mars/april. Transaksjonsgebyr på kort/Vipps etc. vil være ca. 1.5-1.8 % 

(ca. 10 kroner per skytter), men arrangementsavgiften skal ikke økes som følge av 

transaksjonsgebyret i og med at hensikten er å spare ressurser.  

All påmelding må være bindende, og dette må fremgå av vilkårene ved påmelding (dette er 

dårlig beskrevet i dag). Løsningen må lages slik at man kan melde på andre og foreta en 

samlet påmelding/betaling, for eksempel for egen familie. 

 Det vil påløpe noen kostnader for løsningen med elektronisk kortbetaling, men disse 

prioriteres innenfor IT-budsjettet. 

Tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser 

Administrasjonen mener at ordningen med tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke 

skutte øvelser på Landsskytterstevnet bør fjernes. Ordningen stimulerer skytterne til ikke å 

delta på alle øvelser i DFS, og det er slik administrasjonen ser det lite ønskelig. En påmelding 

til Landsskytterstevnet gjelder for alle øvelser, og det er således feil at man gjennom 

ordningen stimulerer til å delta i bare enkelte øvelser. I stedet kan man bidra til at kostnaden 

for premieinnskuddet blir noe lavere, ved at man kan beregne det sparte 

tilbakebetalingsbeløpet inn som reduksjon i premieinnskudd for alle skyttere. 

Til saken om kortbetaling medfører dette også at Skytterkontoret og skytterlagene slipper 

dette mellomregnskapet til henholdsvis skytterlag og skytterne i eget skytterlag.  

Påmeldingsvilkår 

I dag kan man melde seg på/av helt fram til fristen 15. juni. Med en forhåndsbetaling vil ikke 

dette lenger være mulig. Det man eventuelt kan vurdere er avmelding før fristen er ute (15. 

juni). Man kan da eksempelvis innføre ett avmeldingsgebyr på kr. 100. Ulempen er noe mer 

administrasjon, men det vil samtidig medføre mindre risiko å melde seg på tidligere. Praksis 

blir trolig at flere vil vente til de er helt sikre på at de skal delta før de melder på. 

Før betaling får man få opp vilkårene for påmeldingen. Vi har også i dag vilkår for påmelding, 

administrasjonen foreslår å formalisere vilkår gjennom et konkret vedtak i Norges 

Skytterstyre. I sak 19/2015 var det også drøftet vilkår for tilbakebetaling av påmeldingsavgift 

og campingavgift ved eventuell avlysning av LS. Dette er en sak administrasjonen vil komme 

tilbake til, og således ikke tatt med i denne saken.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Med virkning fra og med LS 2017, tas det kun i bruk elektronisk betaling for påmelding 
til Landsskytterstevnet. Arrangementsavgiften betales ved påmelding.  
Premieinnskudd betales ved oppmøte.  

 



2. Med virkning fra LS 2017, foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke 
skutte øvelser til skytterne. Samlet premieinnskudd for alle øvelser betales fortsatt 
ved oppmøte på LS.  

 
3. Påmeldingsvilkår for Landsskytterstevnet. 

3.1 Påmelding er bindende. Det gis ingen refusjon ved sykdom e.l.  
3.2 Påmelding blir ikke registrert før betaling er gjennomført. Det er ingen mulighet 

for avmelding/refusjon av avgift. 
3.3 Ved påmelding til Landsskytterstevnet, samtykker du i at ditt navn vil bli 

offentliggjort i påmeldingslister og resultatlister, også i søkbar form slik at 
tidligere års resultater kan gjenfinnes. Bilder av deltakere vil kunne legges ut på 
web av arrangør, eller tredjepart, etter avtale med arrangøren, på en slik måte at 
bilder av den enkelte deltaker kan finnes ved søk.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 106/2016  Offisiell Norgescup klasse V55 i baneskyting 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 5/2016 å innføre en prøveordning for 2016 med at klasse 
V55 fikk sin egen Norgescup i baneskyting i tillegg til klasse 3-5. Selv om det i sak 107 legges 
opp til å nedsette et utvalg som skal gjennomgå alle Norgescuper, mener administrasjonen 
at man nå har grunnlag for å vedta om ordningen med NC-cup for klasse V55 skal fortsette 
og gis offisiell status.             
 
Administrasjonens drøfting 
Rapporten fra NC-komiteen viser at det gjennomsnittlig var 64 skyttere i klasse V55 på NC i 
2016, mot 57 i 2015. Det var således en liten økning i deltakelsen. Administrasjonen mener 
at tiltaket ble godt mottatt, og vil således gå inn for at det innføres en offisiell NC-cup for 
klasse V55 fra sesongen 2018. Som administrasjonen argumenterte for i sak 6/2016, er 
skytterne i klasse V55 i gjennomsnitt ressurssterke skyttere, og en økt arrangementsavgift 
for disse skytterne går ikke ut over deltakelsen fra de lokale skytterne på NC-stevner. Det 
viser da også stevnestatistikken fra i år 
 
Det har blitt et mindre «trykk» på å innføre norgescuper i flere klasser enn V55, enn hva 
tilfelle var for et par år siden. Administrasjonen vil fortsatt argumentere for at NC skal være 
forbeholdt de klasser som nå har NC-cup, og ikke gjøre en utvidelse for rekrutteringsklassene 
eller de eldste veteranklassene.     
 
I denne omgang mener administrasjonen at det er tilstrekkelig å vedta prinsippet om 
innføring av offisiell NC for klasse V55, og så får detaljer i forhold til gjennomføring og 
premiering komme som del av et vedtak angående anbefalingene fra NC-komiteen komme i 
Skytterstyrets desembermøte.  
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det innføres offisiell Norgescup i baneskyting for klasse V55 fra sesongen 2017. Detaljer i 
forhold til gjennomføring og premiering blir å vedta i Skytterstyrets desembermøte.  
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Det innføres ikke egen Norgescup for klasse V55. 
 
Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Prøveordningen med Norgescup for klasse V55 videreføres for året 2017. 
 
Vedtak: 
Det ble først stemt over hvorvidt Norgescup for klasse V55 skulle bortfalle i samsvar med 
Knutsen sitt forslag. Knutsens forslag falt med 3 mot 4 stemmer. Knutsen, Skaug og Hovland 
stemte for Knutsen sitt forslag, mens Brovold, Meland, Knudsen og Gjerstad utgjorde 
flertallet. 
  
Det ble videre stemt over forslaget til Gjerstad om fortsatt prøveordning for Norgescupen 
for klasse V55 i 2017, satt opp mot administrasjonens forslag om å innføre en offisiell 
Norgescup. Gjerstad sitt forslag fikk 5 stemmer, mens 2 stemte for administrasjonens 
forslag. Brovold, Skaug, Gjerstad, Hovland og Knutsen stemte for Gjerstad sitt forslag, mens 
Meland og Knudsen stemte for administrasjonens forslag.  
 
 
 

Sak 107/2016  Opprettelse av NC-utvalg 

 
I Langtidsplanen punkt 5.2 omhandler oppfølging av Norgescup i framtid. Det står også at 
man i planperioden skal vurdere en innføring i Norgescup i feltskyting.  
 
Skyttertinget 2016 bestemte å legge ned Rådgivende utvalg, og hvor Norges Skytterstyre gis 
fullmakt til å opprette Ad-Hoc utvalg til spesielle saker. Administrasjonen mener at denne 
saken, som omhandler hvordan Norgescupene skal utvikle seg i framtid, først bør behandles 
av et spesialoppnevnt NC-utvalg.     
 
Administrasjonens drøfting 
I forrige styremøte ble det luftet en tanke om å nedsette et utvalg for å se på Norgescupene, 
og spesielt se på om det er mulig å innføre egen Norgescup i feltskyting.  Administrasjonen 
mener dette er riktig i en sak som har mange aspekter, og hvor synspunkter fra et 
spesialoppnevnt utvalg kan være hensiktsmessig.  
 
Administrasjonen mener det vil være flere slike saker i forhold til Langtidsplanen, hvor det vil 
være riktig og viktig å benytte seg av muligheten til spesialoppnevnte Ad-Hoc utvalg.  
 
På Skyttertinget 2017 vil det bli oppnevnt et Feltutvalg, Administrasjonen mener det vil være 
riktig at èn eller flere representanter, eventuelt hele utvalget, får være med i et slikt NC-
utvalg. Dette på bakgrunn av at det i mandatet særskilt er tenkt på muligheten for eventuelt 
å innføre Norgescup i feltskyting.  
 



Administrasjonen fremmer denne gang et tredelkt forslag, hvor mandat, rammer og 
tidshorisont for utvalgets arbeid fastslås. Dette for at organisasjonen også skal bli kjent med 
at et slikt arbeid er under planlegging.    
 
Mandatet bør slik administrasjonen ser det ta utgangspunkt i det som er vedtatt i 
Langtidsplanen. Det er viktig at utvalget ser på hele NC-konseptet med eventuelle 
muligheter for endringer på nåværende, samt potensiale for nye NC-konsept.   
 
Pga. at det vil medføre ekstra kostnader å nedsette slike utvalg, mener administrasjonen at 
man skal holde seg til maksimalt 5 – 6 personer og hvor begge kjønn bør være representert. I 
tillegg oppnevnes sekretær fra administrasjonen for oppfølging av utvalgenes arbeid. 
 
Administrasjonen mener utvalget bør igangsettes rett etter at det er klarlagt hvem som blir 
valgt i Feltutvalget sommeren 2017, og at utvalget gis frist til 1. mars 2018 med å avlevere 
sin innstilling til Skytterstyret. Således kan eventuell endringer på NC-cup vedtas foran 
sesongen i 2019. I mellomtiden vil det selvfølgelig fortsatt være slik at det kan foreslås og 
foretas endringer i de nåværende NC-cuper.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre vedtar å sette ned et Ad Hoc utvalg angående Norgescuper i DFS 
i framtid med følgende mandat: 

 
I henhold til Langtidsplanen kapittel 5.2 skal utvalget drøfte forslag til endringer av de 
nåværende Norgescuper. Utvalget bes komme med innspill til tiltak for å styrke NC-
konseptet innenfor de nåværende Norgescuper. Videre skal utvalget drøfte eventuell 
innføring av flere Norgescuper i andre skytedisipliner i DFS. Frist for å avlevere 
rapporten blir 1. mars 2018. 

 
2. Ad Hoc-utvalget skal bestå av èn eller flere personer fra Feltutvalget som velges på 

Skyttertinget i 2017. Utvalget skal bestå av maksimalt 6 personer, hvor av begge 
kjønn skal være representert. Administrasjonen skal i tillegg stille med sekretær. 
 

3. Administrasjonen forelegger forslag til kandidater til utvalget for Norges Skytterstyre 
i forbindelse med møte under Landsskytterstevnet i Førde. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 108/2016  LS-utvalgets rapport 2016 

 
LS-utvalget har gjennomført møte den 18. oktober i henhold til mandat gitt av Norges 
Skytterstyre i sak 86/2016. Administrasjonen vil foreslå at rapporten sendes over til DFSU, 
før den endelig behandles med forslag til tiltak i Norges Skytterstyres desembermøte. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar den framlagte rapporten fra LS-utvalget til etterretning. 
Administrasjonen gis i oppdrag å oversende rapporten til behandling i DFSU i november 
2016. Endelig behandling av forslag i henhold til rapporten tas på Skytterstyrets møte i 
desember 2016.      
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 109/2016  Vedrørende vedtak om junior i sak 81/2016 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 81/2016 at «Junior-skyttere kan selv velge om de vil skyte i 

klasse Junior eller Eldre Junior fra konkurranse til konkurranse.» I tillegg ble det vedtatt at 

«En skytter som skyter i klasse Eldre junior kan fra gang til gang velge om han eller hun vil 

konkurrere i klasse eldre junior eller klasse 4». 

Vedtaket tilsier at klasse Junior ikke lenger får anledning til å velge om de vil skyte i klasse 

Junior eller klasse 4 fra stevne til stevne. Juniorskyttere må eventuelt velge frivillig opprykk 

til Eldre junior eller seniorklasser, hvis de vil ha anledning til å skyte på 200/300 meter.  

Skyttertinget vedtok i sak 7/2016 etter forslag fra Sunnhordland skyttersamlag at «Mulighet 

for frivillig opprykk til klasse 2-5 opprettholdes slik regelverket er i dag (fra 15 år).» 

Sunnhordland skyttersamlag ber i brev til Norges Skytterstyre om at styret korrigerer 

vedtaket som avgrenser juniorskytterne sin adgang til å velge mellom klasse Junior og klasse 

4 fra stevne til stevne på nytt: 

«Sunnhordland skyttarsamlag ber om at Sak 81 vert handsama på nytt på førstkomande 

styremøte og at Skytterstyret korrigerer formuleringane slik at Juniorane sine rettar både i 

høve til vekselvis skyting i klasse Jr eller kl 4 og i høve til friviljug opprykk til senior vert 

vidareført utan endring.» 

Drøfting 

Under tingforhandlingene i sak 7 snakker representanten fra Sunnhordland innledningsvis 

om valgfrihet og junior sin mulighet til å skyte i klasse 4 fra stevne til stevne. Mesteparten av 

innlegget er knyttet til å opprettholde valgfriheten med frivillig opprykk til seniorklassene. 

Det er dette forslaget som blir fremmet skriftlig og senere stemt over. Under avstemmingen 

blir forslaget justert til frivillig opprykk til klasse 2-5.  



Kompetanse til å fatte vedtak: Endringer i klassesystemet med hovedprinsipper for 

klassesammensetningen (§ 7.180) foretas av Skyttertinget. Øvrige endringer kan fortas av 

Norges Skytterstyre.  

Brevet fra Sunnhordland inneholder ikke nye moment i saken som ikke var kjent for styret 

ved behandling av styresak 81/2016.  

Vedtak i Norges Skytterstyre: 
Norges Skytterstyre opprettholder sitt vedtak i sak 81/2017 om at Junior-skyttere selv kan 

velge om de vil skyte i klasse Junior eller Eldre Junior fra konkurranse til konkurranse. 

Enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 110/2016  Feltåret 2017 

 
Administrasjonen har sett på aktuelle tiltak i forbindelse med Feltåret 2017. Vi har allerede 

gjort noen grep, blant annet å oppfordre samlag og skytterlag til å få med flere feltstevner på 

terminlistene gjennom en nettsak om Feltåret 2017. Bedre stevnetilbud er en forutsetning 

for høyere aktivitet.  

Følgende tiltak er iverksatt: 

Tiltak 

Sendt brev til samlagene om å få motivere til å få flere feltstevner inn på terminlistene. 

Sendt brev til aktuelle leverandører om bidrag til feltåret 2017. Svarfrist 20. oktober. 

Avholdt feltinstruktørkurs med 23 deltakere. 

Etablert øktarkiv for feltskyting. 

Motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene som skal være klar for utsending 
innen 10. nov. Dette slik at samlagene kan profilere denne i fbm. ombudsmøtene.  
Se vedlegg for planlagt innhold. 

 Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med en ny feltrelatert sak hver uke fram til LS 2017. 

Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på samlagsnivå. 
 

Foreløpig har sju leverandører svart positivt på henvendelsen om bidrag til Feltåret 2017. De 

fleste tilbyr rabatter, eksempelvis tilbys det rabatter på innkjøp til av Stang- og 

felthurtiganlegg.  

Styret får utlevert oversikt på bidrag fra leverandører.  

Bidragsordninger:  

DFSU foreslår at satsene for bidragsordningene for kurs og samling for rekrutteringsskyttere 

og 1.års senior og nybegynner senior, samt ungdomslederkurs endres. Satsene under 

erstatter dagens og blir gjeldene fra 1.1.17-31.12.17. Deretter evalueres bidragsordningen. 

 

 

 

http://www.dfs.no/


Forslag fra DFSU: 

Kurs Øvelse Pr kurs Pr deltaker Maks per år 

Rekrutteringsskyttere 
(maks per år økes med 5.000) 

Feltøvelser 5000 250 15000 

Annet 3000 0 

1. års senior/nybegynner (senior) 
(maks per år økes med 5.000) 

Feltøvelser 5000 250 15000 

Annet 3000 0 

Instruktører 
(maks per år økes med 5.000) 

Felt 
Annet 

5000 
3000 

250 
0 

15000 

Ungdomsledere (som nå) Ingen krav 3000 500 15000 

  

Samlet tilskudd til samlag: kr. 30.000 (som nå). 

Tilgjengelige midler for Feltåret 2017  

 Post 4: Anlegg 600.000, under forutsetning av at DFS får økt bevilgningen med minst 
400.000 kroner i kompensasjon for lønns- og prisstigning. 

 Post 7: DFSU (omfordeles fra posten diverse bidrag, prosjekt langtidsplan): 250.000,- 

 Landslotteriet: Budsjettert overskudd kr. 400.000,- (skal brukes til økt ungdomsaktivitet i 
feltmessig øvelser). Her forutsetter vi at lag som søker har solgt lodd.  

 Post 8: Felt/skifelt/skogsløp, disponibelt til tiltak 750.000 inkludert faste 
bidragsordninger 
 

SUM disponibelt for feltåret 2017 blir etter dette 2 mill. kroner.  

Det er selvfølgelig en risiko å forutsette økt bevilgning på nåværende tidspunkt, så her må vi 

ha en reserveplan for finansiering dersom bevilgningen blir som foreslått fra regjeringen.  

Tilskuddsordninger 

Administrasjonen har sett på flere alternative tilskuddsordninger etter drøftingene i styret. 

Det er fra tidligere etablert flere bidragsordninger til arrangement i feltdisiplinene, disse tas 

med i saken for å gi en samlet oversikt på den økonomiske satsingen i Feltåret 2017. 

Tilskuddsordninger for 2017: 

1. Tilskudd til innkjøp av elektronisk Stang- og felthurtiganlegg kr. 500.000 

Vilkår: Maksimalt 20 % av dokumentert kostnad, inntil kr. 50.000 per anlegg/skytterlag. 

Kostnadsrammen tilsier at DFS subsidierer i størrelsesorden 10 anlegg.   

Søknadsfrist: 1. april 2017 

 

2. Tilskudd til innkjøp av elektronisk feltanlegg kr. 300.000 

Vilkår: Maksimalt 20 % av dokumentert kostnad, inntil kr. 50.000 per anlegg/skytterlag. 

Kostnadsrammen tilsier at DFS subsidierer i størrelsesorden 6 anlegg.   

Søknadsfrist: 1. april 2017  

 

3. Tilskudd til innkjøp av frontskiver med finfeltfigurer til 100 m elektronikk kr. 100.000 



Vilkår: Maksimalt 20 % av dokumentert kostnad, inntil kr. 2.000 per anlegg/skytterlag. 

Søknadsfrist: 1. april 2017 

Tilskuddene beregnes etter gitte vilkår innenfor avsatt ramme for hvert enkelt tiltak. 

Tilskudds-midlene kan omfordeles etter behov når søknadene foreligger.  

Bidragsordninger for 2017  

4. Bidrag til kurs for rekrutteringsskyttere, første års seniorer og instruktører kr. 200.000 

Vilkår: Kroner 5.000 til feltøvelser + 250 per deltaker, maksimalt kr. 15.000/30.000 per 

samlag.  

 

5. Bidrag til åpne finfeltstevner kr. 100.000 

Vilkår: Kroner 1.000 per stevne. Dette gjelder egne stevner, og kommer ikke i tillegg til 

ordinært bidrag til åpne feltstevner.  

 

6. Ekstra bidrag innskytingshold åpne feltstevner kr. 150.000 

Vilkår: Kroner 500,- per stevne. Forutsetter innskytingshold på både grovfelt og finfelt.  

Utover dette kommer faste ordninger med arrangementsbidrag til åpne grovfeltstevner og 

Stang- og felthurtigstevner etter gjeldende bestemmelser. Tilsvarende for 

arrangementsbidrag og aktivitetskonkurranse i skifelt og skogsløp med skyting.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Følgende tilskudds- og bidragsordninger vedtas for Feltåret 2017: 

Tiltak Tilskudd Vilkår 

1. Tilskudd Stang- og felthurtiganlegg           500 000  Maks 20 %, inntil kr. 50.000 

2. Tilskudd feltanlegg           300 000  Maks 20 %, inntil kr. 50.000 

3. Tilskudd finfelt frontskiver 100 m           100 000  Maks 20 %, inntil kr. 2.000 

4. Bidrag feltkurs på samlagsnivå           200 000  Iht. gjeldende bidragssatser 

5. Bidrag åpne finfeltstevner (nytt)           100 000  Kr. 1.000 per stevne 

6. Ekstra bidrag innskytingshold åpne 

feltstevner 

          150 000  Kr. 500 per stevne 

7. Arrangementsbidrag feltdisipliner           550 000  Iht. gjeldende bidragssatser og 

ordninger 

8. Tilskudd skifelt/skogsløp           100 000  Iht. gjeldende ordninger 

SUM        2 000 000  
 



Anleggstilskuddene (1-3) beregnes etter gitte vilkår innenfor avsatt ramme for hvert enkelt 

tiltak. Tilskudds-midlene kan omfordeles etter behov når søknadene foreligger.  

Forslag fra DFSU til nye bidragssatser for feltkurs på samlagsnivå (pkt. 4) godkjennes. 

For å være tilskuddsberettiga må stevner være registrert i Mitt DFS. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker  

 
46. Status LS 2017 

47. Status LS 2018 

48. Rapport fra Forsvaret – LS 2016 

49. Rapport fra DFSU – LS 2016 

50. Evaluering av Norgescup baneskyting og Stang- og felthurtigskyting 2016 

51. Nytt økonomisystem for Skytterkontoret 

52. Brev fra JD – våpenforskriftens regler om transport og midlertidig oppbevaring  

53. Forespørsel om sentral kjøring av medlemskontingenter for skytterlag 

54. Statsbudsjett 2017 

55. Innkjøpsrutiner for Skytterkontoret 

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 
 

PROTOKOLL 9.- 10. DESEMBER KIEL-FERGEN 
 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Torben Knudsen, Jan Åge 
Gjerstad, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kjell 
Strand Hovland og Ivar Halset (Halset var tilstede i sak 
111 – 113, 124, 125 og 128)   

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik  

ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
Møtet ble innledet med at brigader Ivar Halset orienterte styret om ny Langtidsplan for 
Forsvaret, spesielt med hensyn til status for Heimevernet.     
 
 
 

 Sak 111/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte i oktober 2016 
 
Protokollen for styremøte 30. og 31. november 2016 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 112/2016  Skyteboka Landsskytterstevnet 2017 
 
Arrangørene av Landsskytterstevnet i Førde 2017 har søkt om godkjenning av pris på 
Skyteboka. Arrangøren har bedt om utsettelse på søknad om sats for campingavgift til over 
nyttår, p.g.a. av at det per nå ikke foreligger oversikt for strømpris til skyttercampen. 
 
 
 
 
 
 
 



Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende satser for Skyteboka 2017: 
    KL. 1-5, Å, AG3/HK 416, V55-65-73  NV/EJ/Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 575 (ikke AG3/HK 416)   kr. 385 
Innskudd DFS   kr. 250  (ikke AG3/HK 416)   kr. 110 
Premieinnskudd bane  kr. 210      kr. 210 
Premieinnskudd felt  kr. 220      kr. 220 
Premieinnskudd Stang kr. 110      kr. (110) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felth. kr. 110      kr. (110) EJ/Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25      kr.   25  
Sum skytebok   kr. 1500     kr. 950  (1170)EJ/Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 825                  kr. 495 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 675      kr. 455  (675) EJ/Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS 
(sak 27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av 
LS 2017 for deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Arrangøren skal dekke kostnaden for deltakermerket av sitt arrangementsbidrag. DFS sin 
medaljeleverandør produserer både deltakermerke og minnemedalje. Fra 2017 inngår 
produksjon av deltakeravis i innskuddet til DFS. Fra samme år utgår Skytterbokas punkt 
10.213, d.v.s. at arrangørene ikke lenger får et beløp som kompensasjon for hver utdelt 
gavepremie. Ordningen med at arrangør kompenserer DFS for ikke innløste skytebøker 
opphører. 
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med 
trofeoversikt. Arrangøren skal gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på 
arena til skyttere og publikum. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 
300 000 som delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen. Arrangøren gis for dette 
rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS sentralt. 
 
 
 

 Sak 113/2016  Tidsplan for Landsskytterstevnet 2017 
 
Administrasjonen la fram utkast til tidsplan for LS 2017, fordelt på hvilke dager de ulike 
klasser skal skyte, samt når finalene skal foregå.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens framlagte tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2017 vedtas. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 114/2016  Valg av dirigenter til Skyttertinget 2017 
 
Dirigentene for Skyttertinget 2016, Jarle Gården og Eigil Høgmo er forespurt, og har begge 
sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2017 i Førde.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Jarle Gården og Eigil Høgmo velges til dirigenter for Skyttertinget 2016.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 115/2016  Regelverk for bekledning i klasse R/ER 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 103/2016 å innføre et eget regelverk for bekledning i klasse 
Rekrutt og Eldre rekrutt gjeldende fra 1.1.17. Vedtaket omfattet at det i disse klassene ikke 
lenger skulle være tillatt å benytte spesiallaget skytterbukse og skytesko i konkurranser.  

Det ble etter vedtaket varslet flere protester på denne saken i forbindelse med høstens 
ombudsmøter. Derfor ble DFSU bedt om å uttale seg på nytt i saken under sitt møte 19. 
november 2016.  

DFSU foreslår å utsette innføringen av regelverket i klasse eldre rekrutt (ER) til 1.1.2018 
(enstemmig vedtak). 

Norges Skytterstyre har mottatt brev fra flere samlag (vedlagt) som reagerer negativt på 
innføringen av regelverket i klasse ER. De fleste ber om at frist for innføring av regelverk for 
klasse ER blir utsatt til 1.1.2018.  
 
Administrasjonen har tidligere gitt utrykk for sitt syn i saken både i DFSU sak 16/2016 og i 
Norges Skytterstyres sak 103/2016, men tar på bakgrunn av henvendelsene saken opp til ny 
vurdering i Skytterstyret 
 
Administrasjonens drøfting 
I denne drøftingen ønsker vi å ytterligere gjøre rede for argumentet om at regelverket kan 
bidra til å minske det opplevde utstyrskravet, samt gjøre skyttersporten mer tilgjengelig for 
de som ikke kommer fra økonomisk ressurssterke hjem. Avslutningsvis vil vi ta for oss 
henvendelser som har kommet til administrasjonen i etterkant av vedtaket i styret.  

Administrasjonen mener fortsatt innføringen av et eget utstyrsreglement i klasse R og ER er 
rett. Vi vil understreke at vi ikke er av den oppfatning at dette vil «løse alle problemer». 
Likevel er vi av den oppfatning at bruken av skytebukse og –sko i klasse R og ER bidrar til et 
unødvendig utstyrskrav som på sikt kan skade rekrutteringen. Iht. til langtidsplanen er målet 
at skytesporten skal være en aktivitet for flest mulig, lengst mulig. Dermed er et unødvendig 
utstyrskrav som koster penger allerede ved 12-13-årsalderen ikke ønskelig. 



Administrasjonen vil ikke ta stilling til om det er en sportslig fordel eller ikke å benytte 
skytebukse og –sko i disse klassene. Dette er et omdiskutert tema og hva som er fakta er 
uansett uvesentlig i denne sammenheng.  

Det er derimot hva noen av skytterne i klasse R og ER og deres foreldre kan oppleve som er 
kjernen i argumentene for å innføre regelverket. 

Sett dere inn i denne situasjonen:  

Oliver skyter i klasse Rekrutt og preger ofte nedre halvdel av resultatlista. Han ser at noen av 
de beste i klassen i hans samlag bruker både skytesko- og bukse. Hans foreldre, som ikke har 
bakgrunn fra skytesporten, ser det samme. Det er da naturlig at både skytteren og 
foreldrene ser på det å anskaffe seg bukse og sko som en fordel resultatmessig.  

Hvis dette er ressurssterke foreldre så ser de trolig ikke på dette som et problem – de kjøper 
bukse og sko til Oliver. Men hva da hvis dette er en rekrutt-skytter som kommer fra en 
familie med lav inntekt? Hva skjer hvis de ikke har råd til å anskaffe seg denne buksa? I 
verste fall kan det hende at Oliver slutter fordi foreldene ser at de ikke har råd til å la sønnen 
drive med skyting.  

I det samme tilfelle kan det hende at foreldrene er ressurssterke økonomisk, men er usikre 
på hvor lenge Oliver ønsker å fortsette med skyting. Dette kan faktisk resultere i at Oliver 
slutter med skyting uavhengig av foreldrenes økonomi. I begge tilfeller er unødvendige 
situasjon vi absolutt ikke ønsker. 

Hva gjør andre? 
Det er ikke bare DFSU og Norge Skytterstyre som tar denne problematikken alvorlig. En lang 
rekke organisasjoner, med Røde Kors, Redd Barna og Norges Idrettsforbund i spissen, startet 
allerede i 2013 det som kalles Nasjonal dugnad mot fattigdom og utenforskap blant barn og 
unge (NDFU). Denne dugnaden har blant annet resultert i verktøyet www.allemed.no, men 
det har også vært med på å øke fokuset på et tabu i dagens norske samfunn; fattigdom. I 
tillegg har det høsten 2016 pågått en større debatt i media hvor kjente idrettsutøvere og –
ledere har gått ut mot dagens idrett og kritisert den for å ekskludere barn på bakgrunn av 
foreldrenes økonomi.  

Både alpint og langrenn opplever at økonomi og utstyrshysteri er en utfordring. I langrenn 
har de ikke gått til det skritt å innføre et eget utstyrsregelverk for barn og ungdom, men de 
anbefaler i sine barneidrettsbestemmelser at barn under 12 år kun skal ha ett par ski til hver 
stilart.1 I alpint følger de internasjonale regelverket og dette endrer seg nesten hvert år. Det 
er derfor bestemt at barn og ungdom skal ha en forsinkelse på innføring av nye regler slik at 
presset på å til enhver tid måtte fornye utstyret ikke skal bli for stort.2 Også Norges 
Idrettsforbund innrømmer at de har store utfordringer når det kommer til dette temaet.3   

Dette viser at alle de store idrettene i senere tid har økt fokuset på å holde kostnadsnivået 
på et lavest mulig nivå i de yngste klassene.  

 

                                                           
1 http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/ 
2 http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf 
3 http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/  

http://www.allemed.no/
http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/
http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf
http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/


Hvor stort er egentlig problemet? 
En NOVA-rapport fra 2010 viser at barn og unge i familier med lave inntekter deltar 
sjeldnere i organiserte fritidsaktiviteter.4 Statistikk utarbeidet av SSB viser at antallet barn 
som vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt i Norge er på 92.000.5 NDFU beskriver 
denne utviklingen som skremmende og de oppfordrer til at alle må ta grep for at flest 
mulig skal få mulighet til å være med i idretten.  

Dårlig økonomi er derfor i mange tilfeller en direkte årsak til at barn og unge holdes 
utenfor idrettslivet. Dette har ikke barnet selv skyld i, og som det også blir oppfordret til 
på www.allemed.no, er det viktig at bevisstheten rundt dette problemet øker slik at flest 
mulig får mulighet til å delta uavhengig av foreldrenes økonomi.  

Administrasjonen har registrert at det etter vedtaket i Norges Skytterstyre har vært en del 
debatt omkring temaer, både i lag og samlag, og ikke minst på sosiale medier. Mye av 
frustrasjonen kan bunne i at intensjonen bak innføringen ikke har kommet godt nok fram. 
Debatten går blant annet på at utgifter til skudd er den største økonomiske belastningen. 
Nettopp derfor mener administrasjonen at det er viktig å begrense utgifter til unødvendig 
utstyr som på sikt kan skade rekrutteringen. I et slikt perspektiv er innføringen av et eget 
utstyrsreglement i klasse R og ER rett.   

Hva er intensjonen? 
Et spørsmål administrasjonen alltid stiller seg i saker som denne er: Vil det gi oss flere 
skyttere? Administrasjonen mener at svaret på dette spørsmålet er ja. Gjennom å gjøre 
sporten mindre utstyrskrevende for de yngste mener vi at dette på sikt kan bidra til at vi 
får flere aktive skyttere.  

Argumenter imot innføringen av regelverket 
Vi har registrert følgende motargumenter for regelverket: 

• Buksa beskytter skytteren mot underlaget i både bane og felt. 
• Det er mange i klassene som allerede har kjøpt dette utstyret. 
• Det er nødvendig å benytte skytesko og -bukse i konkurransen for å venne seg til 

dette før de blir Junior-skytter. 
• Forutsigbarhet. Flere av henvendelsen går på at det blir lite forutsigbart at det 

kommer et nytt regelverk så tett oppunder innføringen av regelverket. Et alternativ 
kan være at regelverket trer i kraft fra 1.1.18 eller 1.1.19. 

• Mange mener at DFSU og Norges Skytterstyre heller burde innføre en 
subsidieordning på ammunisjon for ungdomsskytterne. Det er imidlertid ikke lenger 
tillatt å benytte offentlige midler fra Forsvarsdepartementet på denne måten. Støtte 
til ammunisjon går nå gjennom Frifond-ordningen (med egne regler for bruk av disse 
midlene).  

• Rekrutt og eldre rekrutt skyttere som erstatter juniorer på lagskytinger/samlags-
skyting i klasse junior. En rekrutt/eldre rekrutt som skyter juniorprogram kan bruke 
skytebukse og skytesko. 

                                                           
4 http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-
arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier  
5 https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-
barnefamiliene 

http://www.allemed.no/
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene


Administrasjonen råder Skytterstyret til å tenke langsiktig i saken og med det bidra til at flest 
mulig barn og unge kan drive med skyting også i fremtiden.  

DFSUs drøfting: 
DFSU er enig i administrasjonens drøfting og er av den oppfatning at vedtaket som er gjort er 
riktig. Man ser imidlertid at det for klasse Eldre rekrutt kunne vært mer forutsigbarhet i 
forhold til innføringsdato.  

DFSU foreslår å utsette innføringen av regelverket i klasse Eldre rekrutt til 1.1.18 (enstemmig 
vedtak). 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Skytterstyrets opprettholder vedtaket i sak 103/2016, angående forbud i konkurranser mot 
spesiallaget skytebukse og skytesko i klasse Rekrutt og Eldre rekrutt. Innføring av regelverket 
for klasse Eldre rekrutt gis utsettelse til 1.1.18.  
 
Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
Vedtaket i Norges Skytterstyre i sak 102/2016 oppheves, og blir sak på Skyttertinget 2017.  

Forslaget falt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Knudsen, Hovland og Knutsen stemte 
mot, mens Meland og Gjerstad stemte for Meland sitt forslag. 
 
Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Innføring av regelverket i sak 103/2016 angjeldende klasse Eldre rekrutt gis utsettelse til 
1.1.19. 
 
Forslaget falt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Knudsen, Hovland og Knutsen stemte 
for administrasjonens forslag, mens Gjerstad og Meland stemte for Gjerstad sitt forslag. 
 
 
 

 Sak 116/2016  Forslag om at skyttere i klasse V55 får anledning til å skyte finfelt  
 
Skytterlagsstyret i Hatlestrand og Ølve skytterlag foreslår at skyttere i klasse V55 med alder 
til klasse V65 eller V73 kan velge å delta i de feltmessige skytingene i den klassen som 
skytterens alder tilsier. Det skal ikke være mulig å velge klasse fra stevne til stevne. I stedet 
skal skytterne foran hver sesong gjøre et valg som gjelder for hele kalenderåret. 
Sunnhordland skyttersamlag behandlet saken på sitt ombudsmøte 30. november, og støtter 
forslaget.  

Forslagsstilleren begrunner forslaget med at en del skyttere i denne kategorien har 
vanskeligere for å bevege seg i terrenget. Finfeltløyper er generelt kortere og mer tilgjengelig 
en i grovfelt, noe som i større grad muliggjør deltakelse i feltskytinger for skyttere med høy 
alder. Forslagsstilleren viser til Feltåret 2017.  

 

 



Tidligere relevante drøftinger i Norges Skytterstyre: 

• Norges Skytterstyre vedtok høsten 2009 at skyttere i klasse V65 og V73 i baneskyting 
kunne velge å skyte i klasse V55 fra stevne til stevne. 

• Høsten 2011 vedtok Skytterstyret at denne muligheten skulle opphøre fra 2012.  
 

Administrasjonens drøfting 
Det er positivt med tiltak som gjør at flere deltar i feltskytinger. At det for den aktuelle 
aldersgruppen i alminnelighet kan være så fysisk krevende å delta i en del grovfeltstevner at 
de velger dette bort er sannsynlig. Finfelt er i denne sammenheng normalt mindre fysisk 
krevende, noe som gir mindre slike begrensninger. Derfor er forslaget relevant, selv om det 
trolig kun vil være et fåtall som vil benytte seg av dette. 

At skyttere har flere valgmuligheter er i alminnelighet positivt. Slik kan den enkelte bedre 
tilpasse sin aktivitet ut fra egne ambisjoner, muligheter og begrensninger. Dette er imidlertid 
prøvd tidligere med varierende erfaring. Fra 2012 opphørt en valgmulighet som skyttere i 
klasse V65 og V73 hadde til å velge klasse V55 fra stevne til stevne. Bakgrunnen for at denne 
mulighet ble terminert var at reglementet ble uoversiktlig og vanskeligere å håndtere for 
tillitsvalgte og stevnearrangører. I tillegg var det trolig konkurranser der skytterne så 
hverandre an og valget klasse ut fra hvor det var lettest å hevde seg.  

En ordning som foreslått der skytteren gjør et valg for hele sesongen gir ikke de samme 
utfordringer. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterboka pkt. 7.241 Klasse V55 gis følgende tilleggsavsnitt: 

Skyttere i klasse V55 med alder til klasse V65 og V73 kan for hele kalenderåret velge å 
konkurrere i de feltmessige skytinger i den klasse som skytterens alder tilsier. Dette valg skal 
meddeles skytterlagets styre skriftlig med kopi til samlaget før skytteren deltar i noen av 
kalenderårets feltmessige skytinger.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag fikk ingen stemmer. Norges Skytterstyre vedtok således 
enstemmig at forslaget fra Hatlestrand og Ølve skyttarlag, støttet av Sunnhordland 
skyttarsamlag, ikke innføres. 
 
 
 

 Sak 117/2016  Regelverk felthurtigskyting 
 
LS-utvalget 2016 la fram sin rapport for Norges Skytterstyre i forrige møte. Et av forslagene 
som LS-utvalget kom med, var å se på sportslige tillempinger i regelverket, spesielt på 
felthurtigskyting. Bakgrunnen var at det i år ble satt ned en jury for å følge opp 30 graders 
regel for liggende skytestilling på Stang- og felthurtigfinalen. LS-utvalget mener det er særlig 
krevende å følge opp regelen i felthurtigskyting, hvor det både skal være fokus på rett 



utgangsstilling og 30 graders regel. I felthurtigskyting skjer også øvelsen så fort at det vil 
være vanskelig for en jury og kontrollere 30 graders regelen.         
 
Sak om 30 graders regel i liggende skytestilling var drøftet på generelt grunnlag for alle 
øvelser i Norges Skytterstyre høsten 2015. Det ble da gjort vedtak om at 30 graders regel i 
punkt 8.172 punkt 4 skulle opprettholdes. Siden den gang har det vært særlig fokus på disse 
stillingene, spesielt på Norgescup og under Landsskytterstevnet på Stang- og 
felthurtigskyting. På LS ble det oppnevnt en jury under finalen for Stang- og felthurtigskyting, 
og det var også prioritert i forbindelse med avslutning av Norgescupen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener på bakgrunn av LS-utvalgets rapport og erfaring fra 2016, at det kan 
være hensiktsmessig å drøfte disse hurtigøvelsene isolert sett. Spesielt felthurtigskyting som 
til forskjell fra Stangskyting gir mulighet for at det er lettere å kontrollere en stilling over 25 
sekunder. I Stangskyting kan det også gis advarsel etter første hold om stillingen er 
«tvilsomt» lav. I felthurtigskyting er det vanskeligere å kontrollere, samt at muligheten for 
advarsel er mindre hensiktsmessig.  
 
Administrasjonen mener heller ikke det er noen vesentlig fordel i felthurtigøvelsen om man 
finner en lavere stilling enn 30 grader, og at man derfor kan fjerne kravet til en slik vinkel. 
Det vil således ikke endre øvelsen i vesentlig grad. Om skytteren legger seg ned helt flatt 
med støtte i bakken vil dette også medføre tidsbruk som ikke er optimal for 
gjennomføringen. Øvelsen er en typisk militær øvelse (innført i 1930 av daværende 
kongevalgte medlem i Norges Skytterstyre Hjalmar Krag) Militært sett vil det ikke endre 
øvelsen om man tillater at våpenet støttes mot bakken.    
 
Et annet forhold i denne saken er regelverket for Nordisk mesterskap. Danmark har kun krav 
om 30 graders regel i baneskyting, og ikke i feltskyting eller felthurtigskyting (har ikke 
Stangskyting). I Nordisk mesterskap har det ikke vært fokus på 30 graders regel, selv om det 
er liggende skytestilling etter internasjonale regler som gjelder der. Det er mange eksempler 
på skyttere som der har hatt en svært lav stilling i felthurtigskyting på nordisk, men 
regelverket har aldri blitt praktisert.  
 
Argumentasjon mot å gjøre en slik endring er selvfølgelig at skytestillingen i dag er lik for alle 
øvelser, og at dette er et viktig og enkelt prinsipp. Det gjør det også lettere i 
opplæringsøyemed at kravet til liggende skytestilling er lik i alle øvelser. På den annen side 
kan man argumentere for at felthurtigskyting er i en særstilling som øvelse ved at de fleste 
ikke benytter rem under skytingen.  
 
Administrasjonen fremmer på denne bakgrunn forslaget om å fjerne kravet til 30 graders 
regel for liggende skytestilling i felthurtigskyting. Om og hvordan en juryordning eventuelt 
skal fungere under LS 2017, bør drøftes i en senere sak.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Regelen i Skytterbokas punkt 8.172, angående liggende skytestilling, gis unntak for 
felthurtigskyting. Kravet til 30 graders vinkel mellom underarm og underlag 



(horisontalplanet) fjernes således i øvelsen felthurtigskyting. I felthurtigskyting tillates en fri 
liggende skytestilling hvor geværet kan støttes av underlaget. 
 
Skytterbokas punkt 8.172 med nytt undernummer 7 gis følgende ordlyd: 
 
7. I felthurtigskyting gjelder ikke regelverket i punkt 1-6. Det tillates der fri liggende 
skytestilling hvor geværet også kan støttes av underlaget.   
 
Skytterbokas punkt 11.150 (undernummer 3), angående felthurtigskyting, justeres 
tilsvarende.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag fikk ingen stemmer. Norges Skytterstyre vedtok således 
enstemmig at det ikke gjøres endringer i liggende skytestilling i øvelsen felthurtigskyting. 
 
 
 

 Sak 118/2016  Regelverk samlagsskyting for senior 
 
Klasse Eldre Junior (EJ) ble vedtatt på Skyttertinget 29. juli 2016, med innfasing fra 1. januar 
2017. Bakgrunnen til etablering av denne klassen er å gjøre overgangen til stående skyting 
noe mykere for ungdomsskytterne. Dette vil gjøre at forhåpentligvis flere opplever mestring 
i stående og dermed fortsetter å skyte som senior. Klassen skal omfatte skyttere som fyller 
18 år i kalenderåret. EJ skyter sitt program på 100 meter. 

Skyteprogram for klasse EJ ble vedtatt av Skytterstyret i sak 82/2016. I dette vedtaket ble det 
ikke tatt stilling til hvor denne klassen skal skyte ifm. samlagsskyting. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har bedt DFSU om uttalelse i denne saken.  

Det er viktig i denne saken å minne om bakgrunnen til innføringen av klasse EJ; en bedre 
overgang fra junior- til seniorskyting. En slik overgang må gjøres på en slik måte at det sees 
oppover i klassene, ikke nedover. Det vil ikke være hensiktsmessig å etablere en ordning der 
EJ skyter samlagsskyting sammen med ungdomsklassene. Dette vil medføre at det må 
innføres krav til feks antall EJ i laget og flere samlag vil få problemer med å stille lag. Da er 
det etter administrasjonens mening det beste alternativet at EJ som er kvalifisert til 
samlagsskyting, deltar på laget til seniorene. På den måte får de prøve seg på den arenaen 
som venter senere. 

Administrasjonen er derfor av den oppfatning at det er riktig at skyttere i klasse EJ skal 
kunne delta i samlagsskytingen for senior, hvis de kvalifiserer til det. 

Som en følge av at skyttere i klasse junior fra stevne til stevne kan velge å skyte i Eldre junior, 
vil en skytter i klasse Junior dermed kunne delta i klasse Eldre junior for den aktuelle 
samlagsskytingen. Merk at junioren ikke kan delta i samlagsskyting for klasse R-ER-J på 
samme stevne.  



Samlagsskytinger anses som egne stevner, slik at en skytter kan delta i samlagsskytingen, 
selv om han/hun ikke har deltatt i hovedskytingen på samme stevne. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klasse Eldre junior skyter samlagsskyting sammen med seniorklassene. Regelverkets punkt 
11.161 og 11.228 tilpasses dette ifm. revidering av Skytterboka. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 119/2016  Forslag til endringer i regelverk for Norgescup i baneskyting 
 
Norgescupkomiteen foreslår noen endringer ev regelverket for Norgescupen, som framgår 
av vedlegg 3 i Skytterboka.  

• Vedlegg 3 Retningslinjer og regler for Norgescupen i baneskyting 
• Vedlegg 3B Retningslinjer og regler for Norgescupen i Stang- og felthurtigskyting 

 
Baneskyting 
Rangering: NC-komiteen ønsker å gå bort fra rangering etter plassering i det avsluttende 
obligatoriske stevnet. Skytterne skal ved poenglikhet rangeres etter høyeste oppnådde 
resultat på et enkeltstevne. Ved fortsatt likhet, det nest høyeste, og så videre … Dermed vil 
samtlige oppnådde resultater nå kunne være utslagsgivende i forhold til rangering 
sammenlagt. Slik utnytter man resultatene fra hele sesongen på en bedre måte, noe som 
synes å være mer sportslig rettferdig i forhold til tidligere rangering. 

Seeding klasse V55: I forhold til publisitet, premiering og seremoni er det nødvending å 
seede et visst antall skyttere i klasse V55 
 
Stang- og felthurtigskyting 
Antall stevner: På grunn av logistikk, tidstabell og flytting av elektronisk målmateriell for 
Stang og felthurtig under LS, ønskes det å fjerne det 7. stevnet fra LS arrangementet. 
Intensjonen har vært god når det gjelder å arrangere det 7. stevnet på Stang- og 
felthurtigarena under LS. Men hensikten har da alltid vært å benytte hovedarenaen for 
publisitet og synliggjøring.  

Premieseremonien bør likevel foretas på LS på et gunstig tidspunkt for oppmerksomhet og 
interesse. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er enig i NC-komiteens begrunnelse og forslag til endringer av regelverk 
for NC. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende endringer til Skytterbokas vedlegg 3 – Regler vedtas:  

Vedlegg 3A Retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting 
3.4 Rangering: 
Rangeringen på hvert NC-stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser om rangering 
av mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt i klasse 3-5 og V55 
etter 6x35-skudd, foretas omskyting med mesterskapsomgang for å avgjøre 1. plassen. Ved 
omskyting rangeres skytterne etter resultat i omskytingen. Videre rangering ved like 
poengsummer avgjøres etter det høyeste oppnådde resultat på et enkeltstevne. Ved fortsatt 
likhet, det nest høyeste resultat, og så videre. 

5.3 Seeding av de beste skytterne sammenlagt:  
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i 1. runde og i de siste lagene på 
avslutningsstevnet i 3. runde av NC. Klasse V55 skal seedes på det obligatoriske stevnet i 3. 
runde.  

Vedlegg 3B Retningslinjer og regler for Norgescupen i Stang- og felthurtigskyting 
3.1 Organisering og turnus 
1. og 2. runde for NC Stang- og felthurtig legges til samme tidspunkt og i geografisk nær 
beliggenhet av 1. og 2. runde for NC bane. Etter 1. og 2. runde er det arrangert seks 
norgescupstevner, i begge disipliner. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 120/2016  Revisjon av kapittel 6 i Skytterboka 
 
Skytterbokas kapittel 6 omhandler regelverket for våpen og ammunisjon, og er moden for 
revisjon og omskriving. Betydelige deler av kapitlet er blitt lite relevant når Sauer 200 STR 
har blitt det dominerende våpnet, noe som gjør innholdet unødig omfattende og lite 
oversiktlig. Ved å oppdatere innholdet slik at hovedfokus rettes mot det som gjelder for 
dagens virksomhet i DFS blir regelverket langt lettere å finne fram i for tillitsvalgte og 
skyttere. En mer moderne oppstilling og språkform vil også bidra til økt brukervennlighet.  

Administrasjonen har innarbeidet styrets innspill fra sak 104/2016, og kapittel 6 legges nå 
fram til endelig vedtak i styret.  

Kort oppsummering av vesentlige endringer i regelverket:  

• Alle detaljregler om Mauser og Krag er tatt ut av kapitlet. Herunder regler for tillatte 
skjefter, avtrekk, sikter etc. for disse våpentypene. Regelverket for disse våpnene er 
fortsatt gyldig og videreføres i den form det står i Skytterboka 2014 – 2015.  

• Kaliber 30-06 tas ut av regelverket som godkjent kaliber for DFS våpen. Det er ikke kjent 
at skyttere i DFS i dag benytter dette kaliber. Mausere som tidligere hadde dette kaliber 
er normalt ombygd til kaliber .308 eller 6,5 mm.  



• Betegnelsen Ungdomsklassene benyttes som et samlebegrep som omfatter klassene: 
Nybegynner ung, rekrutt, eldre rekrutt, junior og eldre junior.  

• Benevnelsen Redusert patron tas i bruk om patronene som skyttere i klassene ER og 
junior er pålagt å benytte. Erstatter dagens benevnelse Rekruttpatron, som ingen 
rekrutter kan bruke. 

• Erfaringsmessig holder ikke mange jaktvåpen DFS sitt generelle krav til minimum 
avtrekksvekt på 1,5 kg. Norges Jeger- og Fiskeforbund har 1 kg som minimum 
avtrekksvekt i regelverket for jaktfeltskyting. For å gi jegere flest mulighet til å delta i 
konkurranser blir tillatt avtrekksvekt for jaktvåpen satt til 1 kg.  

• I jegerklassen er det fri vekt på våpenet.  
• Regler for kjøp og oppbevaring av våpen tas ut, det henvises istedenfor til våpenlov og 

våpenforskrift.  

 
Norges Skytterstyre vedtar følgende revisjon av kapittel 6 i Skytterboka:  
 

Kapittel 6. Våpen og ammunisjon   

Innholdsfortegnelse 

Fylles inn i Skytterboka. 

Kompetanse: 

Innføring av nye geværmodeller og nye kaliber skal godkjennes av Skyttertinget. Øvrige 
endringer kan godkjennes av Skytterstyret. 

Generelt: 

Benevnelsen Ungdomsklassene i dette avsnitt omfatter klassene: Nybegynner ung, rekrutt 
11 – 13år, eldre rekrutt 14 – 15år, junior 16-17år og eldre junior 18 år. Alle detaljregler om 
Mauser og Krag er tatt ut av kapitlet. Herunder regler for tillatte skjefter, avtrekk, sikter etc. 
for disse våpentypene. Regelverket for disse våpnene er fortsatt gyldig og videreføres i den 
form det står i Skytterboka 2014 – 2015, og finnes på www.dfs.no.  

6.100 Godkjente våpen i DFS 

6.101 Godkjente sivile våpen tillatt brukt i DFS: 

a) Sauer 200 STR (Scandinavian Target Rifle) i kaliber .22 LR, 6,5x55mm og 7,62x51mm 
NATO (.308). 

b) Mauser Modell M63, M59 og M67 i kaliber .22 LR, 6,5x55mm og 7,62x51mm NATO 
(.308). 

c) Krag Jørgensen, herunder Kongsberg Våpenfabrikks originale modeller/Steyr 
originalmodell i kaliber .22 LR og 6,5x55mm. 

d) Kaliber .22 LR våpen som oppfyller kravene i pkt. 6.190.  
e) Alle våpen skal være i sin originale utforming. Godkjente modifikasjoner er listet i 

dette regelverk.  
f) I Jegerklassen benyttes våpen med kaliber opp til og med 8 mm.  
g) Luftgevær iht. liste over godkjente modeller.  

http://www.dfs.no/


6.102 Godkjente våpen i Forsvaret tillatt brukt i DFS: 

a) AG3 i kaliber 7,62x51mm NATO og kaliber 22 LR.  
b) HK 416 i kaliber 5,56x45mm NATO. 

 

6.110 Skjefter 

6.111Godkjente skjefter og tillatte modifikasjoner 

a) Etterlikning eller forandring av skjefter er ikke tillatt for verken produsenter eller 
leverandører, unntatt følgende:  

o Utfresing for bedding er tillatt. Beddeblokk skal etter montering ikke være 
synlig fra utsiden av skjeftet med unntak av rundt låskassen. 

o Alle skjefter kan være utstyrt med reimfesteskinne. 
b) For Sauer 200 STR er følende skjefter tillatt: 

o Sauer 200 STR.  
o Sauer 200 STR Juniormodell.  
o Sauer 200 STR Rekruttmodell. 

c) For Krag og Mauser er det flere godkjente skjeftetyper. Opplysninger om tillatte 
skjefter fås ved henvendelse til Skytterkontoret. Gjeldende regelverk er iht. kapittel 6 
i Skytterboka 2014 – 2015.  

d) For våpen som benyttes i ungdomsklassene gjelder egne regler. Se pkt. 6.190.  
 

6.112 Kolbelengde 

a) Kolbens lengde er fri.  
b) Det er tillatt å endre kolbens lengde med tilsvarende trevirke som i skjeftet, eller med 

godkjent utstyr for forlengelse av det enkelte skjefte. Se også pkt. 6.131.  
 

6.113 Kolbekappe 

a) Alle skjefter kan være utstyrt med regulerbar kolbe-
kappe.  

b) Kolbekappens bevegelse opp / ned (B) kan maksimalt 
være 3 cm over/ under bakkant av kolben.  

c) Dybde (A) i krumming kan maksimalt være 2 cm. 
Skytteren kan redusere denne dybden til flat kolbekappe.  

d) Kolbekappen kan være utstyrt med reguleringsmekanisme for vinkling av den bakre 
del som vist på snitt C.  

e) Andre reguleringer/reguleringsmekanismer er ikke tillatt.  
f) Kolbekappen kan flyttes i løpet av en og samme konkurranse/sammenhengende 

skyting.  
 

6.114 Kinnstøtte  

a) Det er ikke tillat med modifisering av kinnstøtten med følgende unntak:  
o Ved høy plassering av kinnstøtten kan sluttstykkets bevegelse hindres. I dette 

tilfelle kan skytteren gjøre en mindre modifikasjon i kinnstøttens forkant for å 
gi plass til sluttstykkets bevegelse.  

o Tilsvarende kan det foretas modifikasjon av kinnstøtten, og trevirket under 

 



denne, for å øke justeringsmuligheten i side. 
6.115 Overflatebehandling av skjefter 

a) Godkjente skjefter skal kun vedlikeholdes med olje/lakk som opprettholder skjeftets 
originale utforming, friksjon og farge.  
 

6.120 Siktemidler 

6.121 Godkjente dioptere 

a) Sauer 200 STR leveres originalt med Sauer Busk diopter.  
b) I tillegg til Busk diopter er følgende toppmonterte dioptere godkjent for Sauer: 

o Type Søderin. 
o Type Elite. 
o Type Carl Gustav.  

c) Dioptere godkjent for Krag og Mauser fås opplyst ved henvendelse til 
Skytterkontoret. Gjeldende regelverk er iht. kapittel 6 i Skytterboka 2014 – 2015.  

d) Diopter kan være utstyrt med fast diopterhull, roterende hullskive eller irisblender.  
e) Irisblender skal som funksjon kun gi trinnløs regulerbar hullstørrelse i diopteret.  
f) Fargefilter i irisblender er tillatt.  
g) Irisblenderens størrelse skal ikke forutsette modifikasjon av sikringsfløy eller andre 

deler av våpenet.  
h) Irisblender som gir forstørrelse er ikke tillatt. 
i) Originale justeringsskruer kan erstattes med finknepp.     

 
6.122 Forsikte/hullkorn  

a) Hullkorn og stolpekorn produsert i metall er tillatt.  
b) Hullkorn produsert i farget eller blankt materiale som ikke gir linsevirkning er tillatt.  
c) Justerbare hullkorn og trådkors er ikke tillatt.  
d) Maksimal tillatt lengde på kornbeskytter er 35 mm.  
e) Sikteforlenger er ikke tillatt, unntatt for godkjente luftvåpen som har dette originalt 

montert. 
f) Adlerauge med styrke 0,3 og 0,5 er tillatt å montere i forsiktet. Det er ikke tillatt å 

montere flere linser på hverandre. I feltskyting, Stang/felthurtig og skifelt/skogsløp 
tillates forsiktebeskyttelse til Adlerauge i matt svart materiale som har en maksimal 
lengde inklusiv forsiktet på 90 mm og en maksimal diameter på 30 mm.  

g) Sikteforhøyer på forsiktet tillates på Rekruttrifler ved ettermontering av Busk diopter.  
 

6.123  Optiske siktemidler   

a) Kikkertsikte og/eller rødpunktsikte er kun tillatt å benytte i Jegerklassen. 
b) Klasse HK 416 kan benytte originalt rødpunktsikte uten forstørrelse.  

 
6.124 Utbygging av godkjente siktemidler 

a) Det er tillatt med utlagt sikte for sikting med venstre øye for høyreskytter, og 
omvendt for venstreskytter.  

b) Det er tillatt å benytte diopterperiskop uten forstørrelse. 
 



6.130 Vekt på våpen 

6.131 Maksimal vekt 

Maksimal tillatt vekt på våpen er 7 kg.  

a) Våpen veies med reim, og uten løst magasin.  
b) Original kolbeforlenger fra Sauer kan erstattes med et mellomstykke i helt metall. 

Mellomstykket skal ha samme ytre form som originalt mellomstykke fra Sauer. 
Utformingen kan avvike i våpenets lengderetning. 

c) I Jegerklassen er det fri vekt på våpenet. 
 

6.140 Reim 

6.141 Generelt 

Alle våpen skal i konkurranser være utstyrt med reglementert reim slik:  

a) Under skyting skal reimen være festet foran og bak på våpenet.  
b) Reimen skal ha jevn bredde der maksimum tillatt bredde er 30 mm (skiskyttervåpen 

40 mm).  
c) Reimen kan utstyres med fritt antall smygestoler 
d) Reimen kan være dobbel og utstyrt med maksimum tre reimklemmer/reimlåser.  
e) Selvstrammemekanisme regnes som reimklemme. Andre anordninger som har 

funksjon som for reimklemme regnes som dette.  
f) Fremre reimfeste kan være flyttbart i godkjent reimfesteskinne.  
g) Det fremre reimfeste skal ha en enkel sylindrisk utforming med maksimum diameter 

32 mm og maksimum høyde 13 mm. Reimfestets sylindriske del kan ha en 
hendel/tange for å gi bedre grep ved flytting av reimfestets posisjon. 
 

6.142. Bærereim.  

a) Ekstra reim for bæring av våpenet kan benyttes og være påmontert under skyting. 
For festing av bærereim tillates montert ekstra reimfeste i reimfesteskinne. Ekstra 
bærereim skal ikke brukes til støtte under skyting. Se også pkt. 8.122.  

 
6.143 Reimregler for Forsvarets våpen 

a) Kun original reim er tillatt. 
b) Det kan skytes med løs original reim. Reimen trenger ikke være festet til våpenet 

under skyting.  
c) Ved felthurtigskyting skal reimen være festet i begge reimfester.   

 
6.144 Reimregler for Jegerklassen 

a) For Jegerklassen skal reim være påmontert og festet i begge reimfestene. Under 
skyting kan “jegerstropp” benyttes, men fortsatt skal reim være påmontert. 
Jegerstropp kan være bredere enn 30 mm. 
 

6.145 Reimregler for godkjente NSSF godkjente skiskyttervåpen.  

a) For Norges Skiskytterforbund godkjente skiskyttergevær tillates brukt NSSF godkjent 
reim festet foran og bak på våpen (normalt med strikk bak). Under skyting festes 



reimkroken i løs armreim.  
 

6.150 Avtrekk 

6.151 Avtrekksvekt 

Godkjent avtrekksvekt er minimum 1,5 kg, unntatt følgende våpen/våpentyper: 

a) For Norges Skiskytterforbunds godkjente kaliber .22 våpen tillatt brukt i 
ungdomsklassene er tillatt avtrekksvekt minimum 0,5 kg.  

b) For AG3 er godkjent avtrekksvekt minimum 2,5 kg. 
c) For HK 416 er godkjent avtrekksvekt minimum 2 kg. 
d) For våpen benyttet i Jegerklassen er godkjent avtrekkssvekt minimum 1 kg. 

 
6.160 Løp 

6.161 Alminnelige regler 

a) Løp til Sauer 200 STR kan maksimalt være 29 mm i diameter umiddelbart foran 
låskassen, 24 mm i diameter 34 cm fra bakkant, og 21 mm i diameter ved munning. 
Løpets totale lengde kan maksimum være 75 cm, målt fra støtbunn til munning.  

b) Ingen våpen kan ha kortere løp enn 67 cm.  For Sauer i kaliber .22 LR er minste tillate 
løpslengde 50 cm.  

c) Det er forbudt å korte inn kammer.  
d) Friflukt på all ammunisjon, unntatt .22 LR skal være minimum 1 mm. 
e) Til Sauer 200 STR er det kun tillatt å benytte løp med fabrikk/leverandør montert 

låseparti. 
 

6.162 Miragebånd  

a) Miragebånd/mirageskinne for demping av varmestråling over pipa er tillatt.   
b) Båndet/skinnen skal være spent over løpet mellom forsiktesatsen og låskassen, ikke 

over låskassen 
c) Maksimal tillatt bredde er 60 mm. 

 
6.170 Sluttstykket 

6.171 Hevarmkule 

a) Hevarmkulen skal ha en rund fasong med maksimal ytre diameter på 30 mm.  
b) Original hevarmkule kan byttes ut med andre modeller. Dette gjelder for våpen med 

påskrudd hevarmkule.  
c) Alternativt kan original hevarmkule påføres en gummimuffe hvor ytre diameter er 

maksimalt 30 mm, gummimuffen inkludert.  
 

6. 180 Magasiner 

6.181 Generelt 

a) For løse magasiner er maksimal kapasitet 5 patroner.  
b) For AG3 og HK 416 gjelder egne regler for bruk av magasin, se pkt. 6.231.  

 



6.190 Våpen i kaliber .22 LR i ungdomsklassene 

6.191 Norges Skiskytterforbunds godkjente våpen   

a) NSSF godkjente våpen med originalt reimfeste og avtrekksvekt på minimum 0,5 kg er 
tillatt brukt i ungdomsklassene og klasse Nybegynner voksen.  

b) Våpenet skal ha godt synlig sikringsfunksjon/fløy/knapp.  
 

6.192 Generelt regelverk for tillatte kaliber .22 LR våpen i ungdomsklassen og klasse 
Nybegynner voksen  

a) Våpenet kan maksimalt veie 7 kg, inkl. reim. Det er tillatt å justere våpenets vekt opp-
over mot denne grense med innlegg av vekt(er) i skjeftet, men kun det. Vektene kan 
ikke endre våpenets ytre linje. Våpenet skal ha avtrekksvekt på minimum 1,5 kg.  

b) Avtrekkeren må være omgitt av en lukket avtrekksbøyle. 
c) Våpenet skal ha sikring som minimum låser avtrekkermekanisme. 
d) Det er ikke tillatt med automatiske eller halvautomatiske mekanismer.   
e) Korteste tillatte løpslengde er 50 cm. Løpsforlenger er ikke tillatt.  
f) Våpenet kan ikke ha utstyr som forandrer den ytre linjen, herunder utstyr som 

kolbekrok, håndstøtte, håndhylle, libelle, patronholder etc.  
g) Det skal benyttes DFS-reglementert reim, som er festet foran og bak. 
h) Siktemidlene skal være av typen åpne-/dioptersikte, og kan ikke utstyres med optiske 

hjelpemidler. Forsiktet kan ikke 
monteres foran løpsmunning.  

i) Våpen med magasinløsning kan 
benyttes. Magasin med kapasitet på 
mer enn 5 patroner er ikke tillatt.  

j) Skjeftet skal være formet etter følgende norm: A- Laveste punkt på skjeftet eller 
kolbekappen (i nederste posisjon) kan ikke overstige 220 mm fra kjernelinjen i løpet 
(K).  B- Laveste punkt på pistolgrepet kan ikke overstige 145 mm fra kjernelinjen i 
løpet. C- Høyden på forskjeftet kan ikke overstige 90 mm fra kjernelinjen i løpet til 
laveste punkt på forskjeftet. 

k) Avklares ikke våpenets beskaffenhet med disse reglene, gjelder generelle 
bestemmelser i DFS sitt regelverk. 
 

6.200 Våpen i Jegerklassen  

6.201 Alminnelige regler 

a) Våpen med kaliber til og med 8 mm er tillatt brukt. 
b) Rekyldemper er ikke tillatt. 
c) Lyddemper er tillatt. 
d) Hel- og/eller halvautomatiske våpen er ikke tillatt.  

6.210 Særbestemmelser for AG3 og HK 416 



6.211 Alminnelige regler 

a) All skyting skal foregå med halvautomatisk ild. 
b) Våpenets betjening, fylling og tømming av magasin, ildhåndgrep samt våpenets 

sikkerhetsmessige behandling på og utenfor banen skal foregå etter Forsvarets 
bestemmelser og/eller DFS sitt regelverk på det samme området. Enhver som skal 
delta i skyting i DFS plikter å kjenne bestemmelsene. 

c) Magasinfylling og ladning skal foretas med samme antall patroner som for Sauer 
200 STR, dvs. at det er tillatt å fylle og lade med maksimum 6 patroner. Magasiner 
som benyttes til etterlading skal inneholde maksimum 5 patroner. 

d) Ved skyting av 10-skuddserier skal det benyttes to magasiner og de skal inneholde 
enten 6 og 4 eller 5 og 5 patroner. 

e) Ved Stangskyting skal skytingen begynne med 1 patron i kammeret og 5 i 
magasinet på geværet. Magasiner for etterlading skal inneholde maksimum 5 
patroner. 

f) Det er ikke tillatt å benytte magasinet til støtte mot underlaget i liggende. 
g) Kun original reim er tillatt. Det kan skytes med løs original reim som støtte. Ved 

felthurtigskyting skal reimen være festet i begge reimfester.   
h) Ved skyting om Det militære skarpskyttermerke i skytterlag skal programmet for 

repetergevær følges, men «hurtigserien» skal skytes på 15 sekunder. 
i) Minimum avtrekksvekt er 2,5 kg for AG3 og 2,0 kg for HK416 
j) AG3 og HK 416 skal kun benyttes av skyttere som konkurrerer i henholdsvis klasse 

AG3 og klasse HK 416, og etter de regler som gjelder for disse klasser.  
k) For AG3 gjelder at våpenet skal være umodifisert. Dvs. at eksempelvis 

bajonettfeste og pistolgrepsplater skal være påmontert. Tillatte modifikasjoner er 
kort kolbe, original kolbeforlenger og innskyvbar kolbe.  

l) For HK 416 er kun normalversjonen HK 416N tillatt. Skarpskytterutgaven og 
karabinversjonen er ikke tillatt. Siktet skal være original rødpunktsikte med original 
2 MOA prikk. Tilleggsutstyr som gir forstørrelse er ikke tillatt. Annet tilleggsutstyr 
som eksempelvis laserpeker, lykt, vertikalgrep kort magasin og tilsvarende er ikke 
tillatt. 

m) Det er kun tillatt å benytte standard militær ammunisjon utlevert fra avdeling. 
n) Se utfyllende bestemmelser i punkt 7.237.  

 
6.220 Luftgevær 

6.221 Alminnelige regler 

a) Luftgevær er tillatt ved skyting på 15 m innendørs. Luftgevær er ikke tillatt når det 
benyttes elektroniske skiver med front og/eller sikteblink av gummi.  

b) Diopter og annet utstyr på godkjente luftgevær er ikke uten videre tillatt brukt på 
andre våpen. 

c) Godkjenning av luftgevær til bruk i DFS fastsettes av Norges Skytterstyre.  

6.230 Ammunisjon 

6.231 Krav til ammunisjon 

a) I DFS tillates benyttet ammunisjon av typene: 
o Kaliber 4,5 mm luftgevær 
o Kaliber .22 Long rifle.  



o Kaliber 5,56x45mm NATO til HK416. 
o Kaliber 6,5x55mm.  
o Kaliber 7,62x51mm NATO (.308)  
o For Jegerklassen tillates kaliber opp til og med 8 mm.  

 
b) Ammunisjonen skal være tilpasset standard kammerlengder og ladninger.  
c) Maksimalt tillatt kammertrykk i kal. 6,5x55mm i Sauer og Mauser er 3800 bar, i Krag 

Jørgensen 3300 bar. Maksimalt kammertrykk for 7,62x51mm er 4150 bar. Trykk målt 
ved Piezo elektrisk trykkmåling.  
 

6.232  Ammunisjon for ungdomsklassene 

a) Ammunisjon for ungdomsklassene skal være 6,5 mm redusert, eller kal. .22 LR. 
b) Klasse Eldre junior kan benytte alle godkjente ammunisjonstyper. 
c) For redusert patron gjelder følgende krav:  

a. Kulevekt: Maks 6,5 gram. 
b. Maks. kammertrykk: 2500 bar ved piezo elektrisk måling. 
c. V0: Maks 810 m/s (74 cm løpslengde). 

d) I Stang- og felthurtigskyting for klasse junior gjelder ikke kravet om at redusert 
patron må nyttes.  

e) Når ungdomsskyttere deltar i pokalskytinger, cupskytinger etc. sammen med seniorer 
og/eller veteraner kan ungdomsskyttere benytte samme ammunisjonstype som disse 
klassene. 
 

6.233 Håndlading av riflepatroner til eget bruk 

a) Håndlading av riflepatroner til eget bruk er tillatt, unntatt for kaliber .22 LR. 
b) Maksimal trykkbegrensningene til ammunisjonen skal være iht. pkt. 6.231 og 6.232.  
c) Håndlading av ammunisjon skjer på eget ansvar. 

 
6.240 Kjøp og oppbevaring av våpen og ammunisjon 

6.241 Kjøp og oppbevaring av våpen og ammunisjon 

a) Våpenlovens og våpenforskriftens bestemmelser gjelder ved kjøp og oppbevaring av 
våpen og ammunisjon. 
Politidirektoratet har utfyllende retningslinjer gjennom rundskriv «Retningslinjer for 
behandling av våpensaker i politiet». 

 
 
 

 Sak 121/2015  Revisjon av kapittel 8 i Skytterboka 
 
Skytterbokas kapittel 8, som omhandler skytereglementet, er som kapittel 6 moden for 
revisjon og omskriving, spesielt med hensyn på skytebekledning.  

I de senere år har fokuset på skytebekledning stadig økt. Det er flere leverandører av 
skytterutstyr på markedet enn noen gang og utvalget av jakker, bukse, sko og hansker er 
stort. Det har de senere år vært utvikling på utstyrsfronten og det er derfor på sin plass å 
spørre om regelverket er i ferd med å bli utdatert.  

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1961-06-09-1
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2009-06-25-904


Både Norges Skytterstyre, Skytterkontoret og DFSU har de siste årene mottatt en rekke 
forslag til endringer av dagens bekledningsreglement. Både lag, samlag og skyttere har vist til 
regler som bør endres for at regelverket skal bli best mulig tilpasset dagens skytesport.  

Høsten 2016 mottok Skytterkontoret et brev undertegnet av ulike utstyrsleverandører av 
skytterbekledning i Norge med forslag til et nytt regelverk for bekledning (se vedlegg). 

I tillegg til forslagene som er mottatt foreligger det også flere forslag fra administrasjonen 
som kan bidra til at regelverket blir best mulig. 

Administrasjonens drøfting 
Det har de senere år foreligget en flere forslag til endringer i bekledningsreglementet fra 
både lag, samlag, leverandører og nå senest DFSU. Administrasjonen er av den oppfatning at 
det er behov for at regelverket i spesielt kap. 8.140 angående påkledning får en 
gjennomgang. Regelverket er i ferd med å bli utdatert både når det kommer til struktur, 
innhold og språk. Administrasjonen ønsker derfor, blant annet med bakgrunn i forslag som 
har kommet inn, å fornye hele kap. 8.140 slik at det blir enklere å bruke både for skyttere, 
arrangører, tillitsvalgte og leverandører av utstyr.  

Grunntanken bak administrasjonens forslag til det nye regelverket er at reglene i første 
omgang skal være til det beste for skytteren. I tillegg er det viktig at regelverket er enkelt å 
håndheve for arrangører, samtidig som at det er enkelt for leverandørene å produsere utstyr 
innenfor gjeldende regelverk. Det siste vi ønsker er et regelregime med strenge krav, 
utstyrskontroller og diskvalifikasjoner. 

Målet må er være at alle skal få skyte med det utstyret de anskaffer hos en leverandør uten 
å være bekymret for om det er innenfor regelverket eller ikke. Samtidig er det viktig at de 
som allerede har skytterutstyr fortsatt kan benytte det. Gjennomsnittskytteren bytter ikke 
skytedress ofte, og det er ønskelig at dette kan fortsette. Derfor må også regelverket legge til 
rette for at utstyret som lages er holdbart. 

Hvorfor ha et regelverk hvis det ikke er ønskelig med kontroller eller strenge krav? Et svar på 
dette er at det uten regelverk kunne blitt store forskjeller på skytedressene som hadde vært 
i bruk. Skyttere kunne «kjøpt seg til suksess» ved å få spesiallagde skytedresser med kunstig 
avstiving osv. Forskjellene på standard skytedresser og målsydde/spesiallagde dresser ville 
blitt så stor at skytterne ikke hadde konkurrert på like premisser. Et regelverk sikrer derfor at 
dressene skytterne bruker er tilnærmet like når det gjelder stivhet, lengde osv. En av 
grunnprinsippene for konkurranse er nettopp at det konkurreres på like premisser og et slikt 
regelverk er derfor helt nødvendig.  

Utgangspunktet for regelverket administrasjonen foreslår er derfor i hovedsak å beholde 
dagens regelverk, men gi det en ny oppbygning og språkdrakt, samtidig som man gjør 
mindre nødvendige endringer. Forslagene til regelendringer som har kommet inn er 
behandlet og vurdert. Forslagene gjenspeiler i all hovedsak utfordringer som er reelle i dag 
og som ikke dagens regelverk tar høyde for. Derfor har vi forsøkt å ivareta de fleste 
forslagene i det nye regelverket.  

I de følgende avsnittene drøfter vi de ulike forslagene som har kommet inn til Skytterkontoret 
og Norges Skytterstyre siden 2013: 



Forslag 1: Regelverk for skytterklær tilpasses ISSF-reglement. 
Et av forslagene som har kommet inn er å tilpasse bekledningsreglementet i Det frivillige 
Skyttervesen til regelverket i ISSF. Noe av argumentasjonen er at dette vil gjøre det enklere 
for skyttere som skyter i begge organisasjoner.  

Administrasjonen har sett på regelverket i ISSF og kommet til den konklusjon at det ikke er 
ønskelig å tilpasse seg deres regelverk fullt ut. Regelverket er svært detaljert og legger opp til 
et omfattende testregime. Dessuten er regelverket «strengere» enn dagens DFS-reglement, 
noe hadde ført til at de fleste DFS-skyttere som har utstyr som er godkjent i DFS i dag måtte 
gått til anskaffelse av «lovlig» utstyr. 

Utvalgte eksempler som gjør ISSF-reglementet uegnet for Det frivillige Skyttervesen: 

• Tykkelsen på jakke og bukse er i ISSF satt til maks 2,5 mm målt enkelt. Etter utsagn 
fra dagens leverandører leveres bukser og jakker i dag til DFS-skyting med en tykkelse 
på 3 mm målt enkelt, noe som er iht. dagens DFS-regelverk (jfr. brev). I tillegg gjør 
varme og fuktighet at kanvas-dresser i praksis ofte er tykkere. De fleste måtte 
dermed gått til anskaffelse av ny dress ved en evt. innføring av denne regelen. 

• Det er ikke lov med bukseseler eller polstring på setepartiet på skytebuksa i ISSF. En 
slik regelendring ville gjort at våre skyttere måtte kjøpe ny bukse.  

• Polstringen på albuene er for tynn i ISSF-regelverket og egner seg ikke til «DFS-bruk». 
DFS-regelverket tillater tykkere albuepolstring enn ISSF, og i tillegg foreligger det flere 
forslag om å gjøre denne enda tykkere i DFS.   

• Flere av reglene i ISSF-regelverket er relativt innviklede og ville gjort at det ble behov 
for kursing av evt. «bekledningskontrollører».  
 

Kort sagt er det ikke formålstjenlig å følge dagens ISSF-regelverk til punkt og prikke. Likevel 
vil det for noe utstyr være lurt å følge ISSF-standard da det meste av utstyr som selges er 
laget etter disse reglene (f. eks. sko). Dette er det også tatt høyde for i det nye regelverket 
som foreslås.  

Forslag 2: Bruk av ekstra skytematter (Vestfold skyttersamlag) 
Det foreligger også et forslag fra Vestfold skyttersamlag om å gjøre det tillatt å benytte 
skytematter på standplass. I forslaget er det spesielt henvist til veteranskyttere som sliter 
med vonde albuer. Tanken bak forslaget er god og administrasjonen er enig i at noe bør 
gjøres slik at de som sliter med vonde albuer slipper dette. Det er imidlertid grunn til å tro at 
skytematter ikke er veien å gå.  

En skytematte er relativt stor og ville gjort at det ble vanskeligere for skytteren å få med seg 
alt utstyret inn på standplass på en gang. Det ville rett og slett vært upraktisk om alle 
skytterne skulle ha med seg skytematter på 2,2x0,8 meter inn på standplass. Dessuten ville 
innføringen av skytematter gjort at skytterne måtte kjøpe mer utstyr, noe som er med på å 
fordyre sporten. En rask titt i nettbutikkene til de norske leverandører av skytebekledning 
viser at en skytematte koster mellom 1200-1600 kr (priser hentet 14.10.16). Selv om det er 
langt fra alle som behøver skytematte kunne det fort blitt en trend å kjøpe dette, og spesielt 
hvis de beste skytterne benyttet det. Dermed ville dette være noe som fordyret sporten 
unødvendig. 



Administrasjonen mener at forslagets hensikt ivaretas på andre måter gjennom regelverket 
som foreslås. Administrasjonen viser også til at det innenfor dagens regelverk er tillatt å 
benytte en «mini-matte» til å ha under albuen så lenge den er innenfor reglene for 
albuebeskyttere. Dette vil bli presisert i det nye regelverket.   

Forslag 3: «Skjult polstring» på albuer 
Dette forslaget har det samme utspringet som det ovenstående forslaget; vonde albuer. 
Forslaget foreslår å tillate albuebeskyttere som til vanlig benyttes i hallidretter (håndball, 
volleyball, innebandy etc.) under skytejakka. I motsetning til skytematter mener 
administrasjonen at dette forslaget er godt og praktisk. 

For det første er ikke slike albuebeskyttere like kostnadskrevende som skytematter. En rask 
titt i de nettbutikkene til de største sportskjedene viser at albuebeskyttere koster fra 99 til 
ca. 400 kr (priser hentet 14.10.16). I tillegg er ikke dette noe som er synlig for andre skyttere 
og dermed er ikke faren for at det ville blitt en «unødvendig, og fordyrende, trend» tilstede i 
like stor grad som ved innføring av skytematter.  

Det foreslås derfor at det tillates å benytte ekstra albuebeskyttelse av tøy under skytejakken 
(Eks: Albuebeskyttere som benyttes i sportssammenheng (håndball, volleyball ol.). 

Forslag 4: Fellesbrev fra leverandørene 
Den 12. september 2016 mottok Skytterkontoret et brev fra en samlet skytebeklednings-
bransje. I brevet kommer de med en rekke forslag til det nye bekledningsregelverket.  

De viktigste momentene fra forslaget til leverandørene: 

• Det tillattes at tykkelsen på bekledningen er 3,6 mm målt enkelt (dagens regelverk 
sier 3 mm). 

• Det tillates at tykkelsen på polstringen på albuene er 50 mm (dagens regelverk sier 
30 mm).  

• Materialet bekledningen er laget av skal være «fleksibelt og bøyelig». 
• Det tillates at skytebuksa kan gå 5 cm over hoftekammen (dette er iht. ISSF). 
• Skytehansker bør følge ISSF sitt regelverk. 
• Regelverk for sko, lue og pøll opprettholdes som i dag. 

 
Administrasjonen støtter i all hovedsak forslagene fra leverandørene, og ønsker spesielt 
forslaget om økt polstring på albuene velkommen. Administrasjonen er imidlertid usikker på 
om det er hensiktsmessig å øke den tillatte tykkelsen på skytebekledningen fra 3 mm til 3,6 
mm. Leverandørene oppgir at dagens bekledning leveres etter dagens regelverk med 3 mm 
tykkelse. Bakgrunnen for forslaget er at kanvasen som benyttes i dagens jakker og bukser blir 
tykkere over tid etter hvert som den blir utsatt for varme, fuktighet osv. Dette betyr i praksis 
at mange av dressene som er i bruk i dag ikke er i henhold til regelverket.  
 
Administrasjonen frykter imidlertid at man ved å øke den tillatte tykkelsen også gir 
produsenter av skytebekledning mulighet til å «tøye» regelverket. Hva skal man gjøre med 
en dress som leveres med 3,6 mm tykkelse som ny, men som etter noen års bruk har økt til 4 
mm på grunn av fuktighet og varme? Dermed er man tilbake til dagens situasjon. På 
bakgrunn av dette så mener administrasjonen at man kan beholde dagens regelverk, og at 
dressene leveres med 3 mm tykkelse som nye og at man tillater at dresser som er gamle er 



tykkere enn dette. Med tanke på at dresser som brukes i DFS-regi benyttes i både regn, sol, 
snø og vind er det ikke til å unngå at kanvasen blir slitt og dermed utvider seg. Dette er en 
del av vår sports egenart og det bør det gis rom for når man tolker regelverket.  
 
I sammenheng med tykkelsen på bekledningen anbefaler også leverandørene at regelverket 
sier at det kun er tillatt med 3 lag materialer i jakke og bukse. Det vises blant annet til at en 
skytejakke bestående av tre lag med materialer er mye mer holdbar enn en jakke bestående 
av 2 lag. Dette gjør dermed skytterne kan benytte jakkene og buksene de kjøper lenger. 
Dermed kan dette i et lenger perspektiv være kostnadssparende for skytteren. 
Administrasjonen støtter derfor dette forslaget.  
 
Samtidig foreslår også leverandørene at materialet bekledningen er laget av skal være 
«fleksibelt og bøyelig». Administrasjonen er i prinsipp enig, men mener det ikke er 
hensiktsmessig å endre denne formuleringen da dette kan fremstå som en innskjerping eller 
et oppmykning av regelverket. 
 
Administrasjonen er enige i leverandørenes forslag om at de bør tillates at skytebuksa går 5 
cm over hoftekammen. For å ytterligere presisere denne regelen foreslår administrasjonen 
at regelen presisere ytterligere med «…over toppen av hoftekammen». Det er en dårlig skjult 
hemmelighet at spesiallagde skytebukser som leveres i dag går ut over dagens regelverk som 
sier at buksa ikke han gå høyere enn hoftekammen. Derfor er det på sin plass at regelverket 
tilpasses utstyret som er på markedet og benyttes av nesten samtlige skyttere. Dette vil 
dessuten være i tråd med regelverket i ISSF som de fleste av dagens standard-bukser tar 
utgangspunkt i.  
 
Leverandørene foreslår også at regelverket for hansker endres til reglementet for ISSF. 
Regelverket her er imidlertid slik at hanskene som benyttes i ISSF må være 3 mm tynnere 
enn de som benyttes i DFS i dag. Administrasjonen mener at de er meningsløst å innføre 
denne regelendringen da man står i fare for å forby skytehansker som allerede er i bruk 
blant våre skyttere. 
 
Når det gjelder sko, pølle og lue mener administrasjonen i likhet med leverandørene at 
regelverket bør opprettholdes som i dag. Det er likevel nødvendig å gjøre mindre endringer 
slik at regelverket blir enklere og mer forståelig. Blant annet foreslås administrasjonen å 
fjerne unødvendig regler som f. eks. at skyteskoen maksimalt skal være 30 mm i bakkant (iht. 
ISSF).  
 
Forslag 5: Forslag om flytting av pkt. 8.148 og 8.149 (Administrasjonen) 
Administrasjonen er av den oppfatning at regler for synskorreksjon (briller ol.) og hørselvern 
ikke hører til i bekledningsreglementet. Det foreslås derfor at dette tas inn under andre pkt.i 
kapittel 8. 
 
Oppsummering av administrasjonens forslag 
For å konkludere ønsker administrasjonen i all hovedsak å beholde dagens regelverk slik det 
er, samtidig som man gjør nødvendige endringer slik at regelverket er i tråd med hva som 
utstyret som benyttes av skytterne i dag. I tillegg ønsker administrasjonene å gjøre ordlyden 
i regelverket mer moderne, og samtidig «rydde opp» i regelverket slik at det blir enklere for 
alle parter finne frem i det.  



Oppsummert foreslår administrasjonen at følgende endringer blir gjort med regelverket for 
bekledning: 

• Det er maksimalt tillatt med 3 lag med materialer i jakke/bukse. 
• Tillatt polstring på skytejakkens albue økes fra 30 til 50 mm. 
• Det tillates å benytte ekstra albuebeskyttelse av tøy under skytejakken.  
• Spesiallagde skytebukser kan maksimalt gå 5 cm over toppen av hoftekammen. 
• Regelverk om hørselvern (8.148) og synskorreksjon (8.149 (skytebrille) flyttes til pkt. 

8.100. 
 

Andre tilpasninger av regelverket i kapittel 8 
Administrasjonen foreslår samtidig å gjøre noen tilpasninger av strukturen i regelverket, 
samt at par mindre presiseringer. 

Kort oppsummert er dette: 

1) Endre benevnelse på pkt. 8.110 fra «Våpen og siktemidler» til «Ordensregler». 
2) Flytte 8.114, 8.115, 8.116 og 8.119 til 8.100 Generelt 
3) Endre lokal klageinstans pkt. 8.113 fra styre til stevnejury (i tråd med 8.135). Nå 

opererer vi med både vedkommende styre og stevnejury. 
4) Endre ankeinstans i ankesaker på protester fra Norges Skytterstyre til samlagsstyret, 

slik at de får fullmakt til å avgjøre slike saker.  
5) Under 8.135: endre kulepunkt 3 til «Arrangør kan ved protest på manglende skudd 

eller anvist verdi (…) 
6) Endre kulepunkt 4 under pkt. 8.135 «Ved for mange skudd i en serie benyttes 

regelverket for skyting på pappskiver (pkt. 8.152)» til «Ved feilskyting benyttes 
regelverket pkt. 8.150». 
 

Administrasjonen ser at hele kapittel 8 bør gjennomgås, der spesielt pkt. 8.130 og 8.150 
bærer preg av mye «klatting» etter at elektronikken ble innført.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende revisjoner av kapittel 8 i Skytterboka:  

8.100 Generelt 

All skyting i Det frivillige Skyttervesen skal foregå etter nedenstående regler og i 
reglementerte skytestillinger. Det kan gis dispensasjon fra regelverket. Søknad om dette skal 
sendes til Skytterkontoret. For øvrig skal regelverket praktiseres slik at all tvil kommer 
skytteren til gode. 

8.101 Skyting utendørs på høytidsdager 
Skyting skal ikke finne sted 1. juledag, langfredag, 1. påskedag og 1. pinsedag. Se for øvrig 
Lov om helligdager og helligdagsfred. 

8.102 Forstyrrelse av gudstjenester 
Skytterlagene må søke å ordne sine skytestevner på søndager og helligdager slik at 
gudstjenester ikke på noen måte blir forstyrret. 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1995-02-24-12


8.103 Like konkurranseforhold 
Stevnearrangører og ledere må alltid ha for øye den hovedregel at alle skyttere skal 
konkurrere under så like forhold som mulig. I feltskyting skal figurene monteres på en slik 
måte at de er godt synlige. Alle figurer skal synes like godt. 

8.104 Hørselvern  
Hørselvern er påbudt ved alle skytearrangementer innen DFS. Stevnearrangør er ansvarlig 
for at hørselvern i en eller annen form er tilgjengelig på skyteplassen. 

8.105 Synskorreksjon 
Det er tillatt å korrigere synet til normalt syn. Korreksjonen kan kun benyttes ved én av 
følgende måter:  

a) Kontaktlinser på øyet.  

b) Vanlige briller.  

c) I brilleinnfatning med manuelt justerbart linsefeste (skytebriller).  

d) I godkjent fast innfatning festet til diopter. Ved spesielle synsforstyrrelser kan det gis 
dispensasjon fra dette regelverket. 

8.106 Vindmåler 
Vindmåler er ikke tillatt brukt i konkurranser. 

8.107 Vindvimpler 
a) På baneskyting i DFS skal det være godt synlige vindvimpler på samlagsstevner og åpne 
stevner.  

b) Ved NC-stevner, Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevner er det påbudt med godt 
synlige vindvimpler på disse avstander: 

-  100 m skyteavstand: Vimpler på 50 og 100 m 

-  200 m skyteavstand: Vimpler på 100 og 200 m 

-  300 m skyteavstand: Vimpler på 100, 200 og 300m 

c) Arrangører av samlagsstevner og åpne stevner oppfordres i størst mulig grad til å følge 
reglene i pkt. b. 

d) Alminnelige regler for plassering og utforming: 

Vimplene plasseres slik at alle skyttere fra standplass kan se minst en vimpel på hver fastsatt 
vimpelavstand. Vimpelduken monteres til en roterende vimpelstang. På skytebanen 
plasseres vimplene ut i skyteretningen enten til side for fløyskivene i kulebanehøyde, eller 
mellom standplass og skivene, ca. 2 m under kulebanen. 

Vimplene skal ikke være i veien for kulebanen eller siktebildet. Størrelsen på vimplene skal 
være ca. 200 x 750 mm. De skal være i hvitt stoff av bomull eller polyester med en egenvekt 
på ca. 150 gr/m2. 



e) Der hvor ovennevnte plassering av vindvimpler ikke kan følges på grunn av terrengets 
beskaffenhet, kan arrangør finne praktiske løsninger. 

Pkt. 8.110 Ordensregler 
8.111 Ordensregler for skytterne 

1. Skytterne plikter selv å kjenne skytereglementet, skyteprogrammet og bestemmelsene for 
de forskjellige skytestillinger, hva som er tillatt og ikke tillatt, og alt som angår opptreden på 
standplassen. 

2. På skytestevner, herunder merke- og premieskytinger, kan skytteren bare ha ett våpen 
med seg på standplass. Det er ikke tillatt å skifte våpen under hovedskytingen i bane og 
feltskyting (unntak ved våpenbrudd). 

3. Den som ikke er til stede ved opprop, eller ikke er ferdig til å skyte når vedkommendes 
skyting skal begynne, kan miste retten til å delta i denne skyting. Stevneledelsen skal treffe 
den endelige avgjørelse om dette. 

4. På standplassen skal skytteren ta plass på anvist plass. Skiver og figurer er alltid 
nummererte fra venstre. Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy, med unntak av finaler 
med enkeltvis anvisning der alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler 
må det være tilstrekkelig plass for linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under 
skytingen. Om nødvendig bør skive og standplass til høyre for linksskytter være ubesatt. 
Skytter/skytterlag er selv ansvarlig for at links skytestilling oppgis ved påmelding. 

Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet til å plassere monitor til venstre 
for seg. Hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal det uansett 
skyting, være mulig å ha monitor til venstre for linksskytter.  

5. Dyslektikere med attest fra Skytterkontoret bør gis fløyskive. 

6. Skytteren skal bli i skytestillingen inntil stanssignalet har gått. Man må ikke forstyrre 
andreskyttere. 

Pkt. 8.112 Anvisning som før. 

Pkt. 8.113 Protester på anvisning 
Endre setning «Vedkommendes styre avgjør alle tvistemål» til «Stevnejuryen avgjør alle 
tvistemål». 

Endre setning «Disse avgjørelser kan ankes inn for samlagsstyret og videre til Norges 
Skytterstyre til endelig avgjørelse.» til «Disse avgjørelser kan ankes inn for samlagsstyret til 
endelig avgjørelse.» 

Pkt. 8.117 Alkohol, rusmidler blir pkt. 8.114 

Pkt. 8.129 Tobakksrøyking på standplass blir pkt. 8115 

Pkt. 8.118 Brudd på oppsatte regler blir pkt. 8.116 

 

 



Pkt. 8.130 Skyteledelse 
Pkt. 8.135 Elektroniske skiver 

Pkt. 4: Arrangør skal etablere en jury på minimum tre personer (..) 

Endre avsnitt under pkt. 8.135: «Arrangør kan ved protest på manglende skudd eller 
anvist verdi (…) 

 «Ved for mange skudd i en serie benyttes regelverket for skyting på pappskiver (pkt. 
8.152)» til «Ved feilskyting benyttes regelverket pkt. 8.150». 

8.140 Bekledning  
8.141 Generelt 
Det er skytteren selv som er ansvarlig for skytterbekledningen han/hun benytter er i henhold 
til regelverket. Den som bryter de bestemmelser som er fastsatt vedrørende bekledning kan 
av standplassleder og/eller våpen- og utstyrskontrollør nektes å skyte dersom forholdet ikke 
rettes før oppsatt skytetid.  

8.142 Skytejakker  
For jakker som kan benyttes gjelder følgende: 

a) Jakken skal være laget av myke materialer (skinn, kunststoff, tøy, kanvas etc).  
b) Jakken kan maksimalt ha tre lag med materialer (med unntak av polstrede områder). 
c) Materialet i jakken kan maksimalt være 3 mm tykt. Målt enkelt og uten 

sammenpressing. 
d) Det er ikke tillatt med noen form for avstivning (spiler, skinner, plater etc.) av tre, 

plast, metall etc. i jakken.   
e) Jakken kan ha polstring på albue. Polstringen på albuen kan maksimalt være 50 mm 

tykk når den er lagt dobbelt. Jakkens stoff inngår i dette mål. Målingen foretas 
dobbelt, uten sammenpressing. 

f) Jakken kan ha friksjonsmateriale på overarm og skulderparti. Friksjonsmaterialet kan 
maksimalt være 30 mm tykt. Jakkens stoff inngår i dette mål. Målingen foretas 
dobbelt, uten sammenpressing.  

g) Jakkens lukkemekanismen kan kun bestå av knapper og/eller glidelås. Regulerbare 
reimer, borrelås ol. er forbudt.  

h) Jakken kan ikke ha ekstra påsatt friksjonsmateriale på jakkens sider for å forbedre 
opphenging av overarm i stående stilling. 

i) Opphengingskrok for geværrem på overarm er tillatt.  
j) I feltskyting er det tillatt med ekstra friksjonsmateriale utenpå skytejakkens albuer, 

herunder ull, bomull e.l.  

Ekstra jakke utenpå spesiallaget skytejakke: 
Når feltjakke, vindjakke eller lignende brukes utenpå en spesiallaget skytejakke gjelder 
følgende:  

k) Den spesiallagede skytejakken må følge ovennevnte regler for jakker.  
l) Jakken som er utenpå kan bare ha tynn forsterkning av lær eller gummi, med 

maksimal tykkelse på 5 mm på albue, overarm og skulderparti, målt dobbel og uten 
sammenpressing.  

 



8.143 Albuebeskyttere  
For albuebeskyttere som kan benyttes gjelder følgende: 

a) Albuebeskyttere av mykt materiale er tillatt brukt i tillegg til skytejakker.  
b) Albuebeskytteren skal ikke være tykkere enn 10 mm, målt enkelt uten 

sammenpressing, og så myk at albuebeskytteren kan legges dobbel. 
c) Albuebeskytterens størrelse kan maksimalt være 10 cm målt fra sentrum i bunnen og 

ut til kanten.  
d) Det er ikke tillatt å flytte albuebeskytteren til annet sted på over- eller underarm for 

derved å oppnå kunstig støtte.  
e) Det er tillatt å benytte ekstra sportsalbuebeskyttelse av mykt materiale under 

skytejakken.  
f) En matte med største lengde/diameter på 20 cm kan benyttes som alternativ til 

vanlig albuebeskytter. Matten kan være inntil 10 mm tykk og det kan kun benyttes én 
pr. albue. 

 
8.144 Bukse  
For bukser som kan benyttes gjelder følgende: 

a) Buksa skal være laget av myke materialer (skinn, kunststoff, tøy, kanvas etc).  
b) Buksa kan maksimalt ha tre lag med materialer (med unntak av polstrede områder). 
c) Materialet i buksa kan maksimalt være 3 mm tykt. Målt enkelt og uten 

sammenpressing. 
d) Buksa kan ha polstring på knær og seteparti. Denne polstring skal maksimalt være 30 

mm når det er lagt dobbelt. Buksas stoff inngår i dette mål. Målingen foretas dobbelt 
og uten sammenpressing.  

e) Buksa skal ikke festes til sko eller på annen måte festes i nedkant.  
f) Spesiallagde skytebukser kan maksimalt gå 5 cm over toppen av hoftekammen. 

8.145 Sko 
Skotøy som nyttes skal ha bøyelig såle og ikke være utstyrt med avstivningsanordninger 
tilsvarende som for slalåmstøvler o.l.  

Spesiallagede skytesko er tillatt. For disse gjelder følgende: 

a) Sålens tykkelse foran kan være maksimum 10 mm. 
b) Skoens høyde kan være inntil 2/3 av lengden.  
c) Sålen skal være bøyelig. 
d) Skoen skal ikke være utstyrt med avstivningsanordninger tilsvarende som for 

slalåmstøvler o.l. 
e) Skoen kan ha lukkemekanisme både foran og bak.  

8.146 Hansker  
For hansker som kan benyttes gjelder følgende:  

a) Kun hansker av mykt materiale er tillatt.  
b) Hanskenes totale tykkelse (begge sider) kan maksimalt være 15 mm dobbelt og uten 

sammenpressing (gjelder ikke ved sømmene).  
c) Spesiallagde hansker kan ikke gå mer enn 5 cm forbi håndleddet.  



8.147 Skyteluer/-skjerm 
For lueskygge/-skjerm som kan benyttes gjelder følgende:  

a) Lueskygge eller skjerm skal ikke være lenger enn 10 cm målt fra pannen.  

8.148 Ankelpølle 
For pøllen som benyttes gjelder følgende: 

a) Pøllen kan kun nyttes til støtte i knestående skytestilling som støtte for ankelen 
(legges mellom ankel og underlag). 

b) Pøllen skal ha en sylindrisk form. 
c) Pøllens største lengde skal ikke være lenger enn 25 cm. 
d) Pøllens største diameter skal ikke være mer enn 18 cm. 
e) Pøllens materiale skal være fleksibel og kunne gjeninnta sin opprinnelige, sylindriske 

form.  
 
 

 Sak 122/2016  Tilpasning av regelverk 
 
Det foreligger forslag om en rekke mindre regelendringer i Skytterboka, i hovedsak 
tilpasninger til de nye klassene Nybegynner voksen (NV) og Eldre junior (EJ). Det kommer 
også enkelte forslag om forbedringer av dagens regelverk og premiering av NV på 
Landsskytterstevnet som følge av bestillingsfrister for premier. 

Følgende forslag til regelendring/-innføringer skal behandles av Norges Skytterstyre: 

1. Skyteprogram for klasse Nybegynner voksen og Eldre junior ved Dugleiksmerket. 
2. Bruk av Nammo-diplom ved lagsmesterskap. 
3. Premiering for klasse Nybegynner voksen på Landsskytterstevnet.  
4. Presisering av tilleggstid skogsløp med skyting – Skytterklassen. 

 
1. Skyteprogram for klasse Nybegynner voksen og Eldre junior ved Dugleiksmerket. 

Saksopplysninger: 
Som følge av innføringen av klasse Nybegynner voksen og Eldre junior 18 år må det vedtas 
eget skyteprogram for disse klassene i skytingen om Dugleiksmerket. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ser det som naturlig at klasse Eldre junior skyter sitt mesterskapsprogram 
på 100 meter, minus omgangen. Øvrige ungdomsklasser på 100 meter skyter sitt eget 
mesterskapsprogram i denne skytingen, og dermed er det naturlig at EJ også gjør det på 100 
meter. Hvis skyttere i klasse EJ ønsker å skyte om Dugleiksmerket på 200 meter anbefales 
det at de skyter samme dugleiksmerke-program som klasse 3-5.  

Det anbefales at klasse Nybegynner voksen skyter samme program som klasse dagens 
Aspirant-klasse på 100 meter. Nybegynner voksen som skyter med kaliber som tilsier at de 
kan skyte på 200/300 meter kan delta her. De bør da skyte samme program som klasse 1. 



Eldre junior og Nybegynner voksen vil på 100 m skyte om dugleiksmerket for 
rekrutteringsklassene iht. reglene i pkt. 12.213. På 200/300 meter vil klassene skyte om 
dugleiksmerke iht. pkt. 12.211. 

DFSUs uttalelse:  
Administrasjonen forslag anbefales.  
 

2. Bruk av Nammo-diplom ved lagsmesterskap. 

Saksopplysninger: 
I Skytterboka pkt. 12.142 står det oppført at Nammo-diplomet, som til vanlig gis til vinnerne 
av Nammo-medaljen, også kan gis til vinnere i lagsmesterskap (og i den tidl. Skolenes 
landskonkurranse i geværskyting).  

Administrasjonen ønsker at Norges Skytterstyre tar stilling til om dette er nødvendig og 
ønskelig.  

Det er kun Skyttertinget som har kompetanse til å fjerne medaljer og merker i kap. 12 i 
Skytterboka, men Norges Skytterstyre kan gjøre øvrige endringer.   

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen kan vise til at ordningen med Nammo-diplom til vinnere av lagsmesterskap 
er svært lite brukt. Diplomene som kan benyttes til lagsmesterskap er helt like de som 
benyttes på SM, LDKS og LS. Den eneste forskjellen er at diplomene som benyttes SM, LDKS 
og LS har påsatte klistremerker av Nammo-medaljen i ulike valører.  

Administrasjonen er av den oppfatning at ordningen med et standarddiplom til bruk i 
skytterlagene er fin, men viser til at det allerede finnes et diplom til dette bruket, jf. 
Skytterboka pkt. 12.151.  
(se http://www.dfsnettbutikk.no/products/diplom-dfs-generelt-blatt).  

DFSUs uttalelse: 
DFSU mener at ordningen med å dele ut Nammo-diplomet på lagsmesterskap svekker 
statusen til Nammo-medaljen. DFSU mener derfor at Nammo-diplomet kun bør følge 
medaljen.  
 

3. Premiering for klasse Nybegynner voksen på Landsskytterstevnet.  

Saksopplysninger 
Klassen Nybegynner voksen ble bestemt innført på Skyttertinget 2016 fra og med 1.1.17.  

Det ble vedtatt at klassen skal delta på LS med premiering til den beste tredelen i klassen. 
Det ble ikke vedtatt hva denne premieringen skal være. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen viser til at det på Skyttertinget var enstemmig vedtatt at klasse 
Nybegynner voksen skal ha 1/3 premiering på LS. På bakgrunn av dette foreslås det at 
klassen premieres med standard sølvbeger etter samme prinsipp som i øvrige klasser.  

DFSUs uttalelse: 
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 

http://www.dfsnettbutikk.no/products/diplom-dfs-generelt-blatt


4. Tilleggstid for skogsløp med skyting – Skytterklasse sprint  

Kap. V1, pkt. 4.10 
I dagens regelverk står Skytterklassen oppført med tilleggstid på 30 sek. pr. bom. 
Skifeltutvalget ønsker at dette endres til at arrangøren kan velge tilleggstid ut i fra hvilke 
andre klasser som starter samtidig.  

 Da regelverket i sin tid ble lagd, var skytterklassen forbeholdt klasse 1 på LS. Med andre ord 
var ikke starttidspunkt i forhold til finaleavvikling noe problem. Ettersom løpslengden er 3 
km, var det naturlig at denne klassen løp sammen med finfelt, som har samme lengde. Det 
var da også en forutsetning at tilleggstiden for bom var lik.  

De siste årene har skytterklassen blitt utvidet slik at alle seniorer som ønsker kan delta i 
skytterklassen. Starttidspunkt for de som løper 3 km var i år tett opp mot banefinaler på 200 
m. Dette vil trolig også skje i fremtiden. I år så vi at dette ville skape utfordringer for enkelte. 
Arrangøren fikk derfor dispensasjon til å gi Skytterklassen ett minutt i tillegg pr bom og 
starte sammen med øvrige grovfeltklasser. Skifeltutvalget mener derfor det er ønskelig å la 
arrangøren velge ut i fra hva som er mest hensiktsmessig for klassen i forhold til 
starttidspunkt. Det er selvsagt en forutsetning at dette er klart før stevnestart. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak  

1. Skyteprogram for klasse Eldre junior 18 år og klasse Nybegynner voksen i skytingen om 
Dugleiksmerket blir følgende (innføres i tabell 12.210 i Skytterboka): 
 

Klasse Avstand Serie 1 Serie 2 Serie 3 Serie 4 Tid 
Eldre Junior 18 år 100 meter 5 ligg 5 stå 5 kne 3 stå+3 kne+ 

4 ligg 
1,5/3/2/3 

Nybegynner 
voksen 

100 meter 5 ligg 5 ligg 5 ligg 10 ligg 2/2/2/3 

 
EJ som deltar på 200/300 meter skyter samme program for dugleiksmerke som klasse 3-5. 

NV som deltar på 200/300 meter skyter samme program for dugleiksmerke som klasse 1.  

2. Bruk av Nammo-diplom til lagsmesterskap: 
Nammo-diplom til lagsmesterskap jf. Skytterboka pkt. 12.142 utgår. 

Nammo-diplom til Landskonkurransen i geværskyting jf. Skytterboka pkt. 12.152 utgår. 

DFS’ diplom til bruk under lokale skoleskytinger jf. siste setning Skytterboka pkt. 12.151 
utgår. 

3. Premiering for klasse Nybegynner voksen på Landsskytterstevnet: 
Den beste tredelen av deltakerne i klasse Nybegynner voksen premieres med sølvbeger 
etter samme prinsipp som øvrige klasser på Landsskytterstevnet.  

4. Tabell 11.120 Mesterskapsprogram feltskyting - grovfelt  
Tekst for jegerklassen under tabell endres til: 

Jegerklassen kan alternativt skyte finfelt med samme program som klasse eldre rekrutt. 



5. Presisering av tilleggstid skogsløp med skyting – Skytterklassen. 
I Skytterboka vedlegg 1, tabell 4.10 tas følgende tilleggstekst med: Arrangøren fastsetter 
tilleggstid for Skytterklassen ut i fra om klassen starter sammen med finfelt eller grovfelt. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 123/2016  Organisering av Skytterkontoret 
 
Sist det ble foretatt en endring i organisasjonsplanen på Skytterkontoret var i sak 120/2014. 
Norges Skytterstyre vedtok da å omorganisere informasjonsavdelingen på Skytterkontoret, i 
forlengelsen av vedtaket i sak 84/2014 angående ny kommunikasjonsstrategi. Avdelingen 
endret samtidig betegnelsen til kommunikasjonsavdelingen. Den gang var hensikten å 
tilpasse avdelingen med en ny prosjektstilling og ansettelse av ny redaktør med ny 
stillingsinstruks. Samtidig ble navnet på avdelingen endret. Prosjektstillingen ble avsluttet 
etter ett år, da Tor Idar Aune begynte i ny jobb i Norges Skytterforbund.  
 
Kompetanseutviklingen på kontoret medfører at informasjonskonsulenten sine 
arbeidsoppgaver i langt større grad enn tidligere relaterer seg til oppgavene som knytter seg 
til IT-avdelingen.  
For å utnytte ressurser og kompetanse best mulig ser ledelsen det som mest naturlig å flytte 
informasjonskonsulenten til IT-avdelingen, og samtid endre benevnelsen til IKT-avdelingen 
(Informasjons- og kommunikasjonsteknologi).  
 
Ledelsen ønsker å se kommunikasjon i en ny setting. Dette blir et tyngre ledelsesansvar 
framover, og det er naturlig at kommunikasjonssjefen som er del av ledelsen gjennom 
funksjonen som assisterende generalsekretær, får ansvar for samordning av kommunikasjon 
på tvers av avdelingene. 
 
Ledelsen foreslår således at nåværende kommunikasjonsavdeling tas bort som egen 
avdeling, og at ansvaret for kommunikasjon legges direkte til ledelsen. I og med at 
generalsekretæren er ansvarlig redaktør for Skyttertidende, er det naturlig at 
generalsekretæren formelt har personal- og budsjettansvar for NST. I ny 
organisasjonsmodell blir generalsekretæren nærmeste overordnede for kommunikasjonssjef 
og NST-redaktør.    
 
  Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Kommunikasjonsvirksomhetene legges til ledelsen fra 1.1.2017. 
Kommunikasjonsavdelingen går ut fra samme tidspunkt, og erstattes i budsjett med 
post «Kommunikasjon og media». 

 
2. Generalsekretæren gis i oppdrag å justere stillingsinstruksene i henhold til den nye 

organiseringen. 
 



Organisasjonskartet for Skytterkontoret blir etter dette slik: 

 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 124/2016 Bidragssatser  
 
I foreløpig tildeling av midler over post 71 i Statsbudsjettet for 2017, har DFS fått tildelt 
omsøkte midler til post 18 feltskyting, skifelt- og skogsløp med skyting.  

For 2017 forslås det en tildeling på kr. 850.000 til post 18, som er en økning på 50.000 fra 
2016. FD har gjennom fordelingen de siste to årene gitt tydelige signal på hvilke av våre 
prosjekter/aktiviteter som prioriteres, og feltskyting, Stang- og felthurtigskyting, skifelt- og 
skogsløp med skyting er blant disse.  

DFSU foreslår at satsene for bidragsordningene for kurs og samling for rekrutteringsskyttere 
og 1.års senior og nybegynner senior, samt ungdomslederkurs endres slik at satsene for 
gjennomføring av kurs i feltaktiviteter blir høyere. Forslaget knyttes i første omgang til 
feltåret 2017, og evalueres deretter. 

Administrasjonens drøfting 
Bidragssatsene ble siste justert med virkning fra og med 2014. Administrasjonen mener at 
forslaget fra DFSU er positivt med tanke på økt aktivitet i feltskyting, og anbefaler at dette 
vedtas som del av satsingen på feltåret 2017.   

Ledelse
Generalsekretær

Ass. generalsekretær/
Kommunikasjonssjef

IKT
IT-sjef

IT-konsulent
Informasjons-

konsulent

Utdanning
Utdanningssjef

Utdanningskonsulent
Utdanningskonsulent
Ungdomskonsulent

Anlegg
Anleggssjef

Salg
Salgssjef

Salgskonsulent

Seniorsekretær

Økonomisjef
Regnskapssekretær

Administrasjon (stab)
NST Redaktør



Utover dette foreslår ikke administrasjonen andre endringer av bidragssatsene. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende nye bidragssatser for kurs: 

 

Samlet tilskudd til samlag: kr. 30.000 (som nå). 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 125/2016  Budsjett for DFS 2017 
 
Budsjettforslaget er vist sammenlignet med tilsvarende budsjettall for 2016.  Det er vist 
hvorvidt utgiftene er tenkt finansiert av tilskudd eller andre inntekter.  Fremlagte 
budsjettforslag er resultatet av drøftingene i forrige møte i Norges Skytterstyre samt 
endringer i forutsetningen for budsjettet. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonens fremlagte budsjettforslag som ble gjennomgått på forrige møtet var 
basert på den i statsbudsjettet foreslåtte bevilgning på 29.265.000 samt videreføring av 
bemanningen på Skytterkontoret. I ettertid har følgende begivenheter endret forutsetningen 
for budsjettet: 

- Budsjettforliket i Stortinget resulterte en økning i bevilgning til DFS med kr 500.000. 
- Satsing på Feltåret 2017. 
 
Den videre drøftingen forutsetter at det ikke er bindinger i økningen av tilskuddet fra FD. På 
inntektssiden er det lagt til grunn følgende betalingssatser for IT-tjenester:  

Administrasjons- og påmeldingsmodulen (lagskontingent, fast) 2.400,- 
Hjemmesider (frivillig) 1.660,- 
FTP-konto (frivillig) 280,- 

 
 

Kurs Øvelse Pr kurs Pr deltaker Maks 
per år 

Rekrutteringsskyttere 
(maks. per år økes med 5.000) 

Feltøvelser 5000 250 15000 
Annet 3000 0 

1. års senior/nybegynner (senior) 
(maks. per år økes med 5.000) 

Feltøvelser 5000 250 15000 
Annet 3000 0 

Instruktører 
(maks. per år økes med 5.000) 

Felt 
Annet 

5000 
3000 

250 
0 

15000 

Ungdomsledere (som nå) Ingen krav 3000 500 15000 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2017 for DFS: 

INNTEKTER Post Forslag  Inntekter fra  Budsjett 

  2017  Tilskudd FD 
Andre  

tilsk 
Egne 

midler Sum  2016 

Tilskudd fra FD  29 765 000  29 765 000     29 765 000  29 265 000 

Markedsinntekter  450 000      450 000 450 000  450 000 

Omsetning salgsavdelingen 10 25 950 000      25 950 000 25 950 000  25 500 000 

Omsetning Norsk Skyttertidende 11 2 335 000      2 335 000 2 335 000  2 300 000 

Kontingent fra skytterlagene 12 2 250 000      2 250 000 2 250 000  2 243 000 

Momskompensasjon  1 700 000      1 700 000 1 700 000  1 700 000 

Arrangementsavgifter  1 575 000      1 575 000 1 575 000  1 243 000 

Landslotteriet 2016 14         0  1 550 000 

Resultat finansposter  100 000      100 000 100 000  100 000 

Andre inntekter (frifond)  300 000      300 000 300 000  300 000 

SUM INNTEKTER   64 425 000   29 765 000 0 34 660 000 64 425 000   64 651 000 

          

  Budsjett  Dekkes av  Budsjett 

 Post 2017  Tilskudd FD 
Andre 

tilsk. 
Egne 

midler Sum  2016 

Administrasjon: 1             

Lønnskostnader  3 512 000  3 469 000 0 43 000 3 512 000  3 321 000 

Kontorhold  3 356 000  2 993 000 0 363 000 3 356 000  3 154 000 

Reiseutgifter  1 195 000  1 195 000 0 0 1 195 000  1 195 000 

Sum administrajon  8 063 000  7 657 000 0 406 000 8 063 000  7 670 000 

              

Arrangementer: 2             

Landsskytterstevnet  2 890 000  0 0 2 890 000 2 890 000  3 415 000 

Nordisk Mesterskap  365 000  340 000 0 25 000 365 000  285 000 

Norgescupen i baneskyting  155 000  0 0 155 000 155 000  155 000 

NM i Skifelt og skogsløp  100 000  90 000 0 10 000 100 000  90 000 

Sum arrangementer  3 510 000  430 000 0 3 080 000 3 510 000  3 945 000 

              

Medaljer, premier, hedersbev. 3 500 000  0 0 500 000 500 000  665 000 



              

Driftstilskudd lavere org.ledd: 4             

Til skyttersamlagene  1 311 000  1 311 000 0 0 1 311 000  1 311 000 

Til landsdelskretsene  145 000  145 000 0 0 145 000  145 000 

Sum driftstilskudd  1 456 000  1 456 000 0 0 1 456 000  1 456 000 

              

Anleggsavdelingen: 5             

Ordinær anleggsvirksomhet  4 982 000  4 832 000 0 150 000 4 982 000  4 474 000 

Miljøpakkemidlene  5 400 000  5 400 000 0 0 5 400 000  5 715 000 

Sum anleggsavdelingen  10 382 000  10 232 000 0 150 000 10 382 000  10 189 000 

              

Utdanningsavdelingen 6 4 520 000  4 520 000 0 0 4 520 000  4 025 000 

              

Ungdom og rekruttering 7 2 910 000  2 710 000 0 200 000 2 910 000  2 634 000 

Ammunisjonsbidrag 7 0  0 0   0   

              

Felt- og skifeltskyting, skogløp 8 925 000  850 000 0 75 000 925 000  800 000 

              

Kommunikasjon og media 9 2 155 000  1 910 000 0 245 000 2 155 000  2 271 000 

              

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER   34 421 000   29 765 000 0 4 656 000 34 421 000   33 655 000 

              

Kostnader salgsavdelingen 10 25 211 000      25 211 000 25 211 000  24 996 000 

Kostnader Norsk Skyttertidende 11 2 335 000      2 335 000 2 335 000  2 300 000 

Kostnader IKT-tjenester 
lag/samlag 12 1 930 000      1 930 000 1 930 000  1 968 000 

Kommunikasjonsprosjekt 13 0      0 0  200 000 

Landslotteriet 2016 14         0  1 032 000 

              

TOTALE KOSTNADER   63 897 000 0 29 765 000 0 34 132 000 63 897 000   64 151 000 

RESULTAT   528 000   0 0 528 000 528 000   500 000 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 
 



 Sak 126/2016  Tildeling av NM skogsløp med skyting i 2017 og 2018 
 
Det foreligger to søkere til NM i skogsløp med skyting del 2 og norgescupavslutning i 2017: 
Bardu skytterlag i Troms og Stordalen skytterlag/Meråker skiskytterklubb i Meråker. 
Bardu skytterlag har muntlig sagt at det kan være aktuelt med et arrangement i 2018, mens 
dette er uaktuelt for Stordalen/Meråker. Dette er to meget gode søkere, og på begge stedene vil 
det trolig bli gode arrangementer. 
 
Skifeltutvalget diskuterte saken på møte 28. oktober, og kom fram til at begge stedene var 
gode alternativer. Valget falt imidlertid på Meråker ettersom Bardu hadde sagt seg villige til 
å ta arrangementet i 2018. Anbefalingen fra SFU er derfor at NM i skogsløp med skyting del 2 
og norgescupavslutningen i 2017 tildeles Stordelen skytterlag/Meråker skiskytterklubb. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:   
1. NM i skogsløp med skyting og norgescupavslutning i skifelt og skogsløp med skyting i 2017 
tildeles Stordalen skytterlag og Meråker skiskytterklubb. Arrangementet avholdes lørdag 2. 
og søndag 3. september 2017. 

1. NM i skogsløp med skyting og norgescupavslutning i skifelt og skogsløp med skyting i 2018 
tildeles Bardu skytterlag. Tidspunkt for arrangementet avklares ved fastsetting av 
hovedbegivenheter for 2018. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 127/2016  Status Langtidsplan 2016-2020 
 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2016 – 2020 i sak 17, og fattet følgende enstemmige 
vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016-2020 godkjennes.   

Administrasjonen ønsker å fortsette med rapportering av status for gjennomføring av tiltak i 
langtidsplanen gjennom en tiltaksplan.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 



Sak 128/2016  Oppnevning og mandat for utvalg for å gjennomgå Landsskytterstevnet 
 
Skytterstyret har på tidligere møter i høst lagt opp til at det skal nedsettes et utvalg for å 
følge opp langtidsplanens mål for Landsskytterstevnet. Administrasjonen hadde på denne 
bakgrunn forberedt et notat i forbindelse med utforming av mandat til et Ad hoc-utvalg. 
 
Det er i Langtidsplanen skissert tiltak i kapittel 5, som omhandler Arrangement, at 
målsettingen er å øke deltakelsen på Landsskytterstevnet og opprettholde statusen som et 
av landets største årlige samfunnsbegivenheter. 
 
Som et av tiltakene beskrives det at det skal foretas en full gjennomgang av 
Landsskytterstevnets organisering og økonomi, for å få oversikt til å sette i verk tiltak for 
bedre styrt økonomi og økte inntekter 
 
Vedtak:   
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for et videre arbeid med mandat og 
sammensetning av et Ad hoc-utvalg som skal gjennomgå Landsskytterstevnet. Saken tas opp 
til ny behandling i Skytterstyrets møte i januar 2017.    
 
 
 

 Sak 129/2016  B-sak – Prolongering av avtale arenaproduksjon LS 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 

 
Sak 130/2016  B-sak – Oppfølging Sig Sauer 200 STR 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 

Sak 131/2016  B-sak – Utlysning av stilling som salgssjef 
 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 

Sak 132/2016  Oppfølging av forsikringsavtale Frende forsikring 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 25/2016 å sette opp fem Sig Sauer rifler som 
motivasjonspremier til skytterlag som benytter Frende ved utgangen av 2016.  

Skytterlagene viser stor interesse for avtalen med Frende. Det er gitt konkrete tilbud til over 
150 skytterlag. Men det går tid fra det gis tilbud, til skytterlagene bestemmer seg for om de 
aksepterer, og ytterligere en måneds tid før de kommer inn på lista vår (normalt er 



oppsigelsestiden 1 måned).  Akseptgraden fra de som har fått tilbud og valgt Frende er over 
50 %, noe som regnes som veldig bra.  

Markedsføring av forsikringstilbud følger en markedsplan som Frende har satt opp, og i 
høst ble det sendt ut en informasjonspakke som samlagene ble oppfordret til å legge ut 
på ombudsmøtene. Administrasjonen håper at dette medfører ytterligere interesse fra 
skytterlagenes side.  

Mange skytterlag behandler gjerne slike avtaler på årsmøtene, og dette sammen med 
infokampanjen til samlagenes ombudsmøter gjør at administrasjonen anbefaler å utsette 
trekning av motivasjonspremier til Landsskytterstevnet i Førde. Det blir også en fin 
markering av avtalen hvis man legger trekningen til LS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Frist for motivasjonspremier som knyttes til Frende avtalen utsettes til 1. juli 2017.  
2. Det trekkes fem SIG Sauer rifler blant skytterlag som benytter Frende per 1. juli 2017 

som deles ut under Landsskytterstevnet i Førde. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 133/2016  Endring av skytetider 100 meter 
 
Skytterstyret gjorde i sak 82/2016 formelt vedtak om skytetider for klasse eldre junior. I den 
forbindelse ble det også vedtatt at øvrige klasser på 100 meter skulle ha skytetid 3 minutt på 
sin 2. serie. 

17 samlag har i ett felles brev til Norges Skytterstyre påpekt at de mener vedtaket er i strid 
med Skyttertingets vedtak i sak 9/2016, og stiller blant annet spørsmål ved hvorvidt Norges 
Skytterstyre anerkjenner Skyttertinget som bestemmende organ. 

Debatten i Skyttertingets vedtak i sak 9/2016 var i all hovedsak knyttet til innstramming i 
skytetider, blant annet på omgangen for klasse V73 og skytetiden for prøveskudd før 10-
skudden og omgangen for alle klasser på 100 meter. Skytterstyret tolket derfor forslaget 
som ble vedtatt av Skyttertinget i lys av dette. Skytterstyret har således ikke oppfattet at 
Skyttertinget hadde store motforestillinger mot en utvidelse av skytetiden slik Skytterstyret 
la opp til i sak 82/2016. 

Norges Skytterstyre la vekt på den sikkerhetsmessige gevinsten ved et slikt vedtak, hvor man 
vil unngå flere «Stans»-kommandoer i løpet av både 1. og 2. serie på 15-skudden. 
Skytterstyrets analyse av en slik endring i skytetidene avdekket ingen nevneverdige ulemper. 
Vi kunne ikke se at henholdsvis et halvt og ett minutt ekstra skytetid ville gi vesentlige 
negative effekter knyttet til konkurransen og konkurranseprogrammet. Norges Skytterstyre 
vedtaket i sak 82/2016 ble derfor fattet på bakgrunn av de sikkerhetsmessige effekter 
endringen ville gi. 



Skytterstyret ser imidlertid at vedtaket i sak 82/2016 kan oppfattes å være i strid med 
Skyttertingets vedtak i sak 9/2016, dersom man leser forslaget fra Østerdal bokstavelig og 
ikke ser det i sammenheng med saksutredningen og debatten i saken på Skyttertinget. 

Selv om Skytterstyret mener at de sikkerhetsmessige gevinster her er viktig og ønskelig, tas 
det til etterretning at Skytterstyret må forholde seg til vedtaksteksten i tingsak 9/2016.  
 
Norges Skytterstyre gjorde enstemmig følgende vedtak: 

1. Skytetiden på 1. serie i baneskyting for klasse eldre junior endres til 1,5 minutt. 
2. Vedtaket om endring av skytetid for 2. serie i baneskyting for klasse R, ER, J, V65, V73 

og nybegynner ung i sak 82/2016 reverseres, slik at disse klassene fortsatt skal ha 2 
minutter skytetid på denne serien. Samme skytetid tildeles nybegynner voksen. 
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Saksnummer: 1/2017 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen fra styremøte 9.- 10. desember ble enstemmig godkjent. 
 
 

Saksnummer: 2/2017 
Emne: Søknad om godkjenning av feltfigurer med eksentriske innertreff 
Kompetanse: Jf. kapittel 9: Alle endringer kan foretas av Skytterstyret 

 
Saksopplysninger 
Forslaget er fremmet av Helge Rorgemoen, Øyfjell skytterlag. Forslaget er drøftet ved 
ombudsmøtet i Vest-Telemark skyttersamlag, som har gitt sin tilslutning til forslaget om å 
godkjenne slike figurer til åpne stevner og til mesterskap.  
 
Feltfigurer med eksentriske innertreff vil si at innertreffet ikke er sentrisk i forhold til hele 
figurens utforming, og at det på en feltfigur kan være flere innertreffsoner. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er positivt med kreative innspill som kan styrke feltskytingen i DFS. Når slike innspill fremmes 
viser det et engasjement og en entusiasme for feltskytingen. Variasjoner i opplegg og 
vanskelighetsgrad er med på å gi et variert og nyansert tilbud til skytterne. Det er slik sett et 
spennende og interessant forslag som fremmes. At feltskytingen i større grad kan tilpasses i 
vanskelighetsgrad både de beste og de mindre gode er et positivt innspill.  
 
Det er som forslagsstilleren beskriver ikke noe i veien for å benytte figurer som foreslått på åpne 
stevner, når dette kunngjøres på forhånd. Administrasjonen vil imidlertid ikke tilrå dette som 
godkjente offisielle figurer på våre mesterskap. DFS vil likevel med forslagsstillerens tillatelse 
presentere figurene og konseptet på hjemmesiden under fanen «Feltåret 2017», slik at flere 
arrangører kan vurdere slike kreative løsninger på sine åpne stevner. Bilder av vedlagte figurer fra 
forslagsstiller:  
 

 
 
 
 
 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Feltfigurer med eksentriske innertreff godkjennes ikke som offisielle feltfigurer i DFS.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer: 3/2017 
Emne: Rangering- og omskytingsregler for finaleskytinger på LS bane og felt 
Kompetanse: Jf. kapittel 10. Skytterstyret har kompetanse til å endre rangeringsregler 

 
Saksopplysninger 
Saken drøfter to endringer knyttet til rangering og omskytingsregler for finaleskytinger på 
Landsskytterstevnet. 
 

1. Sak angående å endre rangeringsregler på Landsskytterstevnet etter finaleskytinger i 
baneskyting og feltskyting, tas opp som følge av LS-utvalgets rapport 2016.  

2. Sak angående rangering for skivetildeling og kvalifisering til Kongelaget, tas opp som følge 
av LS-utvalgets rapport 2016.   

 
Administrasjonens drøfting 
 

1. Sak angående å endre rangeringsregler på Landsskytterstevnet etter finaleskytinger 
 

LS-utvalget: LS-utvalget 2016 fremmet forslag om at det burde innføres ytterligere 
rangeringsregler i både baneskyting og feltskyting, slik at man unngikk unødig tidsbruk med 
omskytinger. Bakgrunnen for LS-utvalgets forslag var at omskytinger tidsmessig er vanskelig å 
beregne, og at det både på Landsskytterstevnet og generelt på andre stevner går ut over gode 
premieseremonier. Med innføring av flere klasser og mesterskap (i 2017 Eldre junior bane og felt 
+ klasse 2 felt), vil tidsplanen på LS bli ytterligere mer krevende. 
 
LS-utvalget foreslo at man i tillegg til dagens rangering av innertiere i finalen i baneskyting og 
innertreff i finalen i feltskyting, kunne benytte innertiere og innertreff fra innledende 25-skudd 
og 30-skudd for å skille skytterne. Det vil si at ved likhet etter innertierregel i baneskyting, kunne 
man rangere etter antall innertiere på 25 skudd. På 100 meter kunne man likevel fått 
omskytinger, spesielt i veteranklassene og eldre rekrutt, mens dette hadde vært svært lite 
sannsynlig om man i tillegg rangerte etter siste serie og framover. 
 
LS-utvalget mente dette ikke gikk ut over rettferdighetsprinsippet, da et slikt system også ville 
tilgodese innledende skyting i større grad ved likhet.  
 
DFSU: Administrasjonen sendte sak om rangeringsregel til drøfting i DFSU, som ikke var enig i LS-
utvalgets vurdering. De vektla i sak 28/2016 at det ikke ville være rettferdig å skille skytterne 
etter finalen, på bakgrunn av rangering av innledende skyting. De mente dette var spesielt 
urettferdig i NM felt klasse 3-5 og for klasse rekrutt som skyter med .22 ammunisjon. De mente 
heller ikke at det verken skyttere eller publikum opplevde omskytingene som et problem, men at 
det var arrangørene som måtte løse et eventuelt problem i forhold til tidsplanen. De foreslo 
derfor å opprettholde dagens reglement i sitt vedtak.     
 
Administrasjonen: Administrasjon er enig i LS-utvalgets synspunkt i denne saken, og mener det 
er flere grunner til å foreslå tiltak for å begrense omskytinger. Slik administrasjonen ser det bidrar 
omskytinger sjelden til å løfte opplevelsen av stevnet (kåring av vinnere eller omskytinger om 2. 
og 3. plasser), men kan utvilsomt være en god opplevelse/erfaring for de skyttere som er 
involvert.  
 



Både arrangør/publikum og premieseremonier blir slik sett offer for at slike omskytinger tar tid. 
Ja, selv omskytinger om de viktigste titler på LS blir ofte utsatt for at skytterne/publikum som ikke 
er involvert heller velger å reise fra arenaen, enn å vente på omskyting og senere 
premieseremonier. For administrasjon er argumentet med at premieseremoniene skal få gode 
rammebetingelser, samt at tidsplanen skal kunne følges, viktigere enn den lille urettferdighet 
som kan føles ved at omskyting ikke blir avholdt. En omskyting i ungdomsklassene kan også virke 
svært krevende for de som er involvert, og trolig er det flere unge som opplever at det å tape en 
omskyting er verre, enn om man som ungdomsskytter hadde fått avgjort rekkefølgen uten 
omskyting.   
 
Administrasjonen har etter DFSU sin drøfting vurdert om det kan finnes andre alternativer til den 
som LS-utvalget har foreslått. En mellomløsning for å få bort en del av omskytingene og 
tidsbruken, kunne være å innføre en regel der det kun blir omskyting om førsteplasser. Det vil si 
at man slutter å gjennomføre omskyting om 2. og 3. plasser, ved at man i de tilfelle deler på 
plasseringene.  
 
En gjennomgang av antall omskytinger på 100 meter i ungdoms- og veteranklassene på de tre 
siste LS (2014, 2015 og 2016), viser at antall omskytinger hadde blitt halvert fra ca. 10 til 5 
omskytinger. Et slikt system ville hatt den effekt at det kun var «viktige» omskytinger som ble 
gjennomført, ved at man kun hadde omskyting om 1. plass.  
 
Administrasjonen vil i denne omgang foreslå at omskytinger om 2. og 3. plass utgår på LS 2017. 
Konsekvensen vil være at man kan få delte plasseringer, og dette må løses i forhold til de finaler 
hvor det er premier til 2. plass og 3. plass. Dette gjelder først og fremst ungdomsklassene, men 
også eksempelvis medaljer til de tre beste kvinner i mesterskapet klasse 3-5. Her bør man 
vurdere om det skal deles ut flere medaljer av samme valør om en slik situasjon skal oppstå. 
DFSU må der også se på en ordning for hvordan dette skal gjøres i tilfelle likhet hvor det er tre 
premier. Det eneste mesterskapet hvor administrasjonen vil opprettholde omskyting om 2. plass 
gjelder prinsetittelen (prinsessetittelen i tilfelle Skytterdronning).    
 
Etter LS vil administrasjonen gjøre en vurdering på om det vil være nødvendig med tilpasninger 
av regelverket, og om dette reglementet også skal gjelde for alle stevner fra 2018. Det er 
utvilsomt også en utfordring for mesterskap på landsdelskrets- og samlagsplan at omskytinger 
drar ut tiden på arrangement. Dette er ikke gunstig for premieutdelingene, og heller ikke for 
pressen som vi ønsker skal være tilstede på slike arrangement.  
 

2. Sak angående rangering for skivetildeling og kvalifisering til kongelaget og 
prinsesselaget          

       
LS-utvalget: LS-utvalget foreslår at det innføres en ytterligere rangeringsregel enn 
innertierregelen for å bestemme hvem som skal ha de ulike skivene i kongelaget og 
prinsesselaget. I fjor opplevde vi at skive 1 og 2 hadde likt med antall innertiere på samme 
poengsum foran kongelaget. Det ble således helt tilfeldig hvem som fikk skive 1 i kongelaget, og 
det føltes spesielt at datasystemet da valgte alfabetisk etter fornavn. Denne problemstillingen var 
ikke tenkt på tidligere, og normalt sett er heller ikke dette noe problem. NRK gjorde imidlertid et 
poeng ut av det ikke var sportslige regler for dette, da skive 1 i kongelaget ses på som noe 
høyverdig på LS.   
 



Administrasjonen er enig i LS-utvalget at det her innføres en sportslig regel, da slik at om 
skytterne har likt antall innertiere på 25-skudd, innføres en regel om at man da teller beste 
resultat på 10-skudd (inklusiv inneretierregel) først. Ved fortsatt likhet rangeres videre kneserie 
og til slutt ståserien. Det vil gjøre det nærmest umulig for to skyttere å bli like.  
 
LS-utvalget foreslår videre at ordningen med å foreta omskyting om 15. plassen i kongelaget, 
etter likhet på 25-skudd med innertierregel, blir fjernet. Det vil slik LS-utvalget ser det være bedre 
at denne plassen avgjøres etter samme sportslige betingelser som skivefordelingen ellers i 
kongelaget. I 2016 opplevde vi en omskyting som sportslig sett var rettferdig, men som er 
krevende å følge opp. Når de sportslige betingelser blir satt på forhånd mener administrasjonen 
at dette vil bli en god ordning som vil bli bedre å administrere.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. På Landsskytterstevnet 2017 fjernes omskytinger om 2. og 3. plasser. Dette gjelder alle 

mesterskap i baneskyting (samlagsskyting og lagskyting inkludert) og feltskyting. Unntatt 
eventuell omskyting om prinsetittel (prinsessetittel også om det kåres skytterdronning). 
Premiering og medaljeutdeling tilpasses ordningen. Ordningen evalueres av Norges 
Skytterstyre i løpet av høsten 2017. 

 
2. Det innføres en ny rangeringsregel for å bestemme skiverangering i kongelaget om to eller 

flere skyttere er like etter innertierregel på 25-skudd. Først teller resultatet på 10-skudden 
med innertierregel, deretter resultat på kneserie med innertierregel, og til slutt resultat på 
ståserien med innertierregel. Samme rangeringsregel innføres for å avgjøre siste plass i 
kongelaget (skive 15), når to eller flere skyttere er rangert likt etter innertiere på 25-skudden.        

 
 
Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: Sak om rangeringsregler, forslagets del 1, 
utsettes til neste styremøte.   
 
Vedtak: 

1. Kjell Strand Hovland sitt utsettelsesforslag angående rangeringsregler i forslagets del 1 ble 
vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Knudsen, Meland, Hovland og Larsen stemte for 
utsettelse, mens Gjerstad og Knutsen stemte for behandling av saken. 

 
2. Administrasjonens forslag angående skiverangering og rangering for kvalifisering til 

kongelaget ble enstemmig vedtatt.     
 
  



Saksnummer: 4/2017 
Emne: Seeding av skyttere klasse 5 under LS 
Kompetanse: Jf. kapittel 11, Skytterstyret har kompetanse til sportslige tillempinger 

 
Saksopplysninger 
LS-utvalget foreslår at det bør foretas en seeding av noen skyttere til 5. klassingens innledende 
baneskyting som sendes direkte på NRK. 
 
Administrasjonens drøfting 
LS-utvalget foreslår at det foretas en seeding av noen skyttere, slik at man sikrer at det er gode 
skyttere igjen til siste lag for baneskytingen til klasse 5 på Landsskytterstevnet. Konkret foreslår 
LS-utvalget at fjorårets Skytterkonge- eller dronning, samt skytterprinsen og skytterprinsessa gis 
skytetid i siste lag. 
 
Administrasjon ser ingen betenkeligheter med LS-utvalgets forslag. Dette er en mild form for 
seeding som ikke vil berøre mange skyttere, men samtidig vil det sikre at noen av de gode 
skytterne vil skyte i siste 5. klasselag. Det er slik at seeroppslutningen blir vesentlig høyere på 
ettermiddagen og spesielt etter klokken 18.00 når det siste laget skyter. Det vil med LS-utvalgets 
forslag være slik at det alltid vil knyttes spenning til hva de som skjøt best på forrige års LS vil 
oppnå året etter. Dette vil også gi mer spenning for TV-sendingen. 
 
Generelt har administrasjonen vært tilbakeholdne med å foreslå seeding på onsdagens skyting, 
da nåværende ordning er svært god med å spre de gode skytterne over hele dagen. Det er også 
slik at om vi begynner å seede de aller beste i stort omfang, vil det gjøre det mindre interessant 
for NRK å sende hele dagen. Det er således viktig at vi ikke innfører for omfattende 
seedingsordninger, men den som her er foreslått virker rimelig for å sikre god og stor interesse 
for skytterne også i det siste laget for klasse 5.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det foretas en seeding på Landsskytterstevnet i forbindelse med 5. klassingenes innledende 25-
skudd i baneskyting. Fjorårets Skytterkonge/Skytterdronning, samt skytterprins og 
skytterprinsesse, skal tildeles skytetid i det siste laget for klasse 5.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 5/2017 
Emne: Mandat og sammensetning av LS-utvalget 
Kompetanse: Jf. Skyttertingets vedtak i sak 6/2016 om opprettelse av Ad Hoc-utvalg 

 
Saksopplysninger 
I Langtidsplanen for 2016-2020, er det i kapittel 5 som omhandler Arrangement, skrevet følgende 
under punkt 5.1 om målsetting for Landsskytterstevnet: Øke deltakelsen på Landsskytterstevnet 
og opprettholde statusen som et av landets største årlige samfunnsbegivenheter. 
 
Det er videre skissert tiltak fra a – f, for å nå målsettingen. Tiltak a beskriver at det skal foretas 
en full gjennomgang av Landsskytterstevnets organisering og økonomi, for å få oversikt til å 
sette i verk tiltak for bedre styrt økonomi og økte inntekter.     
 
Skytterstyret har på tidligere møter i høsten 2016, senest sak 128/2016, lagt opp til at det skal 
nedsettes et utvalg for å følge opp langtidsplanens mål for Landsskytterstevnet.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig å prioritere å nedsette et LS-utvalg i 2017. Dette i tråd med 
styrets signaler. Administrasjonen mener flere forhold konkret bør nevnes i utvalgets mandat, og 
det ble da også gitt føringer for dette i sak 128/2016. Nedenfor har vi listet opp og begrunnet de 
viktigste forhold til mandatet,    
 
Økonomi: 
For det første har vi fra sentralt nivå en utfordring med at vi ikke lenger kan benytte offentlige 
midler til gjennomføringen av LS. Vi må således bruke private midler til dette formål. Det er 
derfor viktig å se på om det finnes andre muligheter for å skaffe inntekter fra LS til DFS sentralt, 
herunder muligheter for økte sponsorinntekter. Eierskapet til LS - med forholdet mellom teknisk 
arrangør og sentralorganisasjonen bør derfor gjennomgås. Både arrangør og sentralledd må 
sikres inntekter som står i forhold til kostnadene med å arrangere stevnet. 
 
Organisering 
Administrasjonen mener at utvalget må få et relativt vidt mandat, men at det er viktig å avklare 
om dagens måte for å organisere LS er optimal, eller den mest hensiktsmessige. Skytterstyret har 
blant annet opprettet Landsskytterstevnet A/S, og et spørsmål her er om man kan tenke seg en 
organisering hvor Landsskytterstevnet får en annen organisasjonsform enn dagens. 
 
Deltakelse: 
I Langtidsplanens punkt 5.1. c, står det at det skal tilrettelegges for at flere kan delta på 
Landsskytterstevnet. Her vil det være viktig at utvalget vurderer tiltak for at dette skal kunne 
være oppnåelig, og hvordan deltakerne kan få en enda bedre opplevelse av å delta på 
Landsskytterstevnet. 
 
Begrensning av utvalgets rammer    
Slik administrasjonen ser det er det ikke hensiktsmessig at utvalget skal foreta en gjennomgang 
av sportslig gjennomføring eller teknisk avvikling av stevnet slik det arrangeres i dag. Dette er så 
langt ivaretatt av egne årlige evalueringer med representanter som har hatt dette som 
spisskompetanse. 
 



Tidsfrist og rammer for utvalget 
For at Skytterstyret skal kunne behandle rapporten og legge fram sine anbefalinger for 
Skyttertinget 2018, bør utvalget gis frist til senest 1. februar 2018. Administrasjonen budsjetterer 
med at utvalget gjennomfører tre møter i løpet av 2017, og eventuelt et møte i januar 2018 
 
Turnus 
Et viktig forhold som gjør at dette arbeidet bør igangsettes nå, er at ny turnus for LS fra og med 
2022, normalt sett burde vært oppe til behandling på Skyttertinget 2017. Selv om det ikke skulle 
bli gitt føringer for hvordan et slikt LS-utvalg ser for seg LS-turnus for framtid, vil det uansett 
være hensiktsmessig å avvente en slik LS-rapport før man behandler saken. Slik administrasjonen 
ser det for seg vil denne da komme til behandling i 2018, mens man i 2017 vedtar kun turnussted 
for LS i 2022. 
 
Vedtak: 
Det opprettes et ad hoc-utvalg som gis følgende mandat for å gjennomgå Landsskytterstevnet: 
 
Med bakgrunn i målsettinger gitt i Langtidsplan for 2016-2020, skal utvalget gjennomgå 
Landsskytterstevnets utvikling, organisering og økonomi i et 20 års perspektiv. Spesielt skal 
utvalget her drøfte utgift- og inntektssiden for arrangementet, herunder potensielt mulighet for 
større inntekter gjennom sponsoravtaler/andre inntekter. Utvalget bes i denne sammenheng 
særskilt om å drøfte hvordan eierskapet og ansvaret mellom teknisk arrangør og DFS sentralt bør 
organiseres i framtid. 
 
Utvalget skal også se på muligheter for at flere kan delta på Landsskytterstevnet, og hvordan 
stevneopplevelsen kan styrkes for skytterne med familier, samt for publikum på og utenfor 
stevnearenaen.  
 
Utvalget skal i sitt arbeid ha for øye at LS skal utvikles slik at organisasjonens formål understøttes.  
 
Utvalget gis frist til 1. februar 2018 med å fremlegge sin rapport for Norges Skytterstyre. 
 
Utvalgets sammensetning:  Jan Åge Gjerstad (leder) 
    Eva Rubbås-Risvik 
    Christian Rekkedal 
    Ann Kristin Årskog Vikhagen 
    Roald Bergsaker 
    Endre Storholt 
    Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 6/2017 
Emne: Finale NM felt klasse 3-5 – «Feltlag» på finalearena for Stang- og felthurtig 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11. 

Endringer i konkurransedisipliner, skyteprogram og turnus / søknadsfrist for 
Landsskytterstevner, foretas av Skyttertinget. Skytterstyret kan foreta 
endringer av programmene (eksempelvis skytetider og andre sportslige 
tillempninger) samt øvrige stevneregler. (…) 

Ja 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen om å utrede rammer, opplegg og betingelser for 
en annen finale for kåring av Norgesmesteren i feltskyting i 2017. Herunder muligheter, 
begrensinger og kostnader, samt hvordan dette kan innarbeides i tidstabellen for LS.  
 
Her tenkes det en finale med et «Feltlag» til slutt på finalearena for Stang- og felthurtigskytingen. 
LS-utvalget drøftet også muligheten for å gjøre grep om denne finalen, som de i dag mente ikke 
får den publikumsoppmerksomhet den fortjener.   
 
Formålet med finalen er å gjøre kåringen av Norgesmesteren i feltskyting mer publikumsvennlig 
og attraktiv for media, herunder spesielt for NRK TV, samt å skape ekstra oppmerksomhet om 
feltskyting i alminnelighet og feltåret 2017 spesielt.   
 
Administrasjonens drøfting 
Historikk 
Det de da kalte «superfinale» ble benyttet i 2007 til kåringen av Norgesmesteren i felt under 
Landsskytterstevnet i Steinkjer. Vedtak om innføring ble fattet med 52 mot 4 stemmer ved 
Skyttertinget 2016. Erfaringene var delte så vel blant skyttere som ledere, og et enstemmig 
Skytterting i 2008 vedtok å gå tilbake til 42-skudds NM felt mesterskap med umiddelbar virkning. 
Innføring av elektronikk på 200m i grovfeltfinalen var her et viktig argument for å gå bort fra 
Superfinalen. 
 
Kompetanse 
Ettersom Skyttertinget tidligere har gjort vedtak om så vel innføring som avvikling av en slik 
finale, kan det bli stilt spørsmål ved om Skytterstyret har kompetanse til vedta noe tilsvarende, 
eller om saken må løftes opp til Skyttertinget. Skyttertinget vedtok i sak 8/2008 ny 
funksjonsfordeling mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre, som trådte i kraft fra og med 
2009. Ettersom kompetansevedtaket trådte i kraft etter Skyttertingets beslutning om avvikling av 
finalen i 2007, anses Skytterstyret å ha fått utvidet sin kompetanse gjennom hjemmelen om å 
kunne gjøre «sportslige tillempinger», til å fatte et vedtak om innføring av en ny finale i NM felt.  
 
Strategi 
Finalene i Stang- og felthurtigskyting på LS har blitt en ubetinget suksess. Dette har gitt god 
markedsføring av øvelsene og gitt sportslig suksess. Publikumsinteressen er stor, og media med 
NRK TV i spissen gir kåringene solid mediedekning. En finale i NM felt tilrettelagt tilsvarende vil 
kunne fremme feltskytingens status, oppmerksomhet og oppslutning.  
 
 
 
 
 



Tidspunkt for ny finale  
Tidstabellen for finaledagene er allerede presset mht. å finne plass til flere finaler. Det beste 
tidspunktet for en finale med de beste feltskytterne (her kalt Feltlaget) synes å være i 
sammenheng med finalene i Stang- og felthurtigskyting, og snarest mulig etter felthurtigfinalen.    
For at ikke den samlede tid for publikum skal bli for lang er det viktig å gjøre avviklingen mest 
mulig effektiv. KTS (Kongsberg Target Systems) har i denne sammenheng opplyst at de trenger 
inntil en time for omrigging etter felthurtigfinalen for klargjøring til Superfinalen. Denne tid kan 
benyttes til premieutdelinger for Stang- og felthurtigfinalene, samt presentasjon av skyttere i 
Superfinalen. Tid for gjennomføring av 
Superfinalen bør ikke overstige en time.  
 
Tidspunkt for finalen vil påvirke 
publikumsoppslutningen under finalen. Det er 
ikke gunstig for noen finale å gå helt til slutt, de 
vil få minst oppmerksomhet fra publikum. 
Erfaringsmessig sikrer imidlertid finaler i 
ungdomsklassene at det er flere publikum til 
stede på arenaen. Valg av tidspunkt er særdeles 
viktig der man må vurdere ambisjonene for 
Feltlaget opp mot de konsekvenser dette har for 
de øvrige finaler. Det er i denne sammenheng 
nærmest umulig å unngå kritikk. Til høyre er et 
forslag til tidstabell som viser plan for finaler 
uten og med en Superfinale.  
 
Skyteprogram for Feltlaget 
Det anbefales å benytte standard program som 
for finaler i grovfelt. Dvs. én kneserie og én liggende serie. For å øke vanskelighetsgraden og for 
maksimal spenning bør kneserien skytes til slutt. Når det gjelder finaleholdet vil det mest 
publikumsvennlige være om det skytes én og én i rangert rekkefølge med skytter som ligger best 
an til slutt.  
 
Praktisk gjøres dette ved å benytte skivene til hold 1 i Stangfinalen med figur som har tilpasset 
vanskelighetsgrad. Det monteres 3 ekstra skiver på dette holdet slik at alle superfinalister kan 
skyte samtidig i ett lag. I tillegg settes det opp ett ekstra hold som benyttes som finalehold. 
Aktuelt opplegg i 2017 vil være Stripe 13x40 liggende skyting på ca. 240m, og 1/8 figur 
knestående på ca. 300 m. Avstandene oppgis.    
 
Antall skyttere i Feltlaget 
NM felt premieres med trofé til de 7 beste. Dette antall skyttere synes å være et passe antall i 
Feltlaget. Ønsker man å ta med flere skytter kan dette gjøres som i Stangfinalen, og da slik at kun 
de 7 beste skyter finaleholdet. Dette krever imidlertid at hold en i finalen må skytes i flere puljer.  
 
Kvalifisering til Feltlaget 
Her er det flere alternativer. Det mest aktuelle synes å være at det er de 7 beste etter 42 skudd 
som får skyte i Feltlaget. Er det likt om 7. plassen (likt antall treff og innertreff) bør det være en 
rangeringsregel som avgjør hvem som kvalifiserer til finalen uten at det må gjennomføres en 
omskyting. Ved å benytte rangeringsreglene i Skytterboka for 30-skudden  
(kap. 10.423 underpunkt 1 – 4) bør dette i de fleste tilfeller skille skytterne. Eksempelvis om 



skyttere står likt med 42/7. Begge har 30/19 på sin innledende skyting der den ene hadde 6/3 og 
den andre 6/4 på siste holdet. Skytteren med 6/4 er dermed kvalifisert.  
 
Alternativt kan alle som er likt med 7. plassen i kvalifiseringen delta i Feltlaget, men kun de 7 
beste etter 48 skudd går videre til finaleholdet. Samme prinsipp kan også benyttes om man 
ønsker flere finalister som fast ordning.  
 
Kåring av Norgesmester  
I Stang- og felthurtigfinalene tar ikke skytterne med seg resultater fra den innledende skytingen. I 
finalen for Feltlaget kan man velge å gjøre tilsvarende, noe som for publikum og arrangør vil være 
det enkleste og mest oversiktlige. Samtidig vil det sportslig sett være mest riktig at skytterne har 
med seg sitt 42-skudds resultat inn i finalen, slik at mesteren kåres etter 54 skudd hvor innertreff 
fra finalen og superfinalen teller med. Maks oppnåelig blir da 54/24. Dette reduserer også 
sjansene for at skyttere ender likt. Ved likhet om 1. plassen skytes det om etter samme regelverk 
og modell som første gjennomføring i Feltlaget.  
 
Ved likhet om plass 2 – 7 gis skytterne samme plassering. Dette tilsvarende som innstilling i 
styresak 3/2017.  
 
Økonomi 
KTS har gitt et kostnadsestimat for merarbeid med Superfinalen på ca. 49 000 kr. LS 2017 i Førde 
er positive til å tilrettelegge for en slik finale ved å lage fundament og kulefang for et ekstra 
finalehold, og å bistå KTS med personell til rigging etc. LS 2017 dekker hovedsakelig merarbeid 
med finalehold 2, og har antydet et bidrag på inntil 10.000 til utgiftsdekning.  
 
Sportslige forhold 
Dagens elektroniske målmateriell gir helt andre muligheter enn figurer av papp som ble benyttet i 
2007. Bruk av storskjerm og live-visning vil gi helt andre og forbedrede rammer.  
 
Live-visning gir imidlertid den utfordring at skyttere kan se sine treff fortløpende på 
storskjermen. Det er ikke ønskelig å endre praksis for bruk eller plassering av storskjerm, 
ettersom dagens løsning er viktig for å oppnå maksimal spenning og publikums-tilrettelegging. 
For skytterne kan det bli et uromoment, men det vil være likt for alle.  
 
Utfordringen sportslig sett oppstår om det er vind om dagen, der de siste skytterne kan oppfattes 
å ha fordeler ved at de har sett treffbildene til skyttere som allerede har skutt.  
Variabel vind i kroppen fra skytter til skytter vil ha større innvirkning på resultatene når skytterne 
skyter én og én til slutt i knestående. Ved å skyte liggende til slutt reduseres vindens påvirkning, 
noe som kan vurderes der og da.  
 
Man kan se for seg et scenario der skytteren må ha eksempelvis 6/3 for å gå i tet. Ved en 
eventuell bom i serien vil det trolig bli ekstra uro og lyd fra publikum/supportere, som skytteren 
oppfatter. Om dette skjer «på skive en», betyr det at mesteren er kåret, noe som vil forsterke 
effekten.  
 
Enkelte skyttere har tidligere signalisert at de setter en NM tittel i felt høyere enn å vinne Stang- 
og/eller felthurtigskytingen. Ettersom Stang og felthurtig går først og er «adrenalin-øvelser», kan 
det medføre at skyttere som er kvalifisert for Superfinalen og Stang- og/eller felthurtigfinalen 



velger å ikke skyte finalene i hurtigskytingene. Om det skulle være nedbør denne dagen øker 
sannsynligheten for dette.  
 
Premiering 
Regler for medaljer og stjerner beholdes uendret (42 skudd). Trofe i NM felt klasse 3 – 5 deles ut 
som tidligere etter rekkefølge etter 54 skudd.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norgesmester i feltskyting kåres slik: 

a) Norgesmesteren kåres etter 54 skudd der innertreff fra ordinær finale og skyting i 
Feltlaget teller med. Maksimalt oppnåelig resultat er 54/24.  

b) De 7 beste skyttere etter 42 skudd kvalifiserer for Feltlaget.  
c) For kvalifisering til Feltlaget ved likt antall treff og innertreff om 7. plass avgjøres dette 

ved rangering der den går foran som har best resultat/rangering fra innledende 30-skudd. 
Ref. Skytterboka pkt. 10.423 underpunkt 1-4.  

d) Programmet for Feltlaget er 12 skudd. Det skytes først 6 skudd liggende og deretter 6 
skudd knestående. I særlige tilfeller kan rekkefølgen byttes om. 

e) I Feltlaget skytes hold 1 samlet med alle 7 finalister. Deretter skytes hold 2 med én og én 
skytter i rangert rekkefølge med beste skytter til slutt.  

f) Ved likhet om 1. plass skytes det om med samme program og gjennomføring. 
g) Ved likhet om plass 2 – 7 rangeres den først som har beste resultat i Feltlaget. Ved fortsatt 

likhet rangeres etter innledende skyting på 30-skudd. Ref. Skytterboka pkt. 10.423 
underpunkt 1-4. 

h) Medaljer og stjerner i NM felt deles ut som tidligere etter 42 skudd, unntatt for de som 
deltar i Feltlaget der innbyrdes rekkefølge avgjøres etter 54 skudd.   

i) Trofé som tidligere til de 7 beste i NM felt.  
 
Bernt Brovold fremmet følgende forslag: Norgesmesteren i grovfelt for klasse 3-5, kåres i 2017 
etter en egen finaleskyting med et «Feltlag» på arenaen for Stang- og felthurtigfinale. De 
sportslige betingelser for kåringen av Norgesmesteren i feltskyting vedtas i Skytterstyrets møte i 
mars. Presidenten pålegges å undersøke om det kan tildeles en Kongepokal til vinneren av NM i 
feltskyting.   
 
Vedtak: 
Brovold sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 7/2017 
Emne: 125-årsjubileum for DFS 2018 – markering under LS 
Kompetanse: Vedtak om Langtidsplan 2016-2020 

 
Saksopplysninger 
I 2018 feirer Det frivillige Skyttervesen sitt 125-års jubileum. I Langtidsplan for 2016-2020 kapittel 
6 Kommunikasjon og media, underpunkt 4f, står det at man skal utnytte DFS sitt 125 årsjubileum 
til å spre kunnskap om organisasjonen. Administrasjonen har informert LS 2018 om dette, og 
vedlagt ligger deres foreløpige tanker om å markere dette under LS. Administrasjonen vil i denne 
saken ha føringer på videre arbeid mot jubileet, og få gitt økonomiske føringer.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig at organisasjonen markerer jubileet til DFS, og følger opp 
Langtidsplanens målsetting om å spre kunnskap om organisasjonen. Ved 100 årsjubileet i 1993 
ble det lagt opp til en svært omfattende og ressurskrevende feiring på alle nivå i organisasjonen, 
men det er trolig ikke hensiktsmessig verken økonomisk eller personellmessig å gjenta dette for 
et 125-årsjubileum. 
 
Administrasjonen synes det er prisverdig at arrangøren i Stjørdal ønsker å samarbeide med DFS 
for å få fram dette jubileet. Tanken om en mer storstilt åpningsseremoni med skytterlagsfaner er 
en god ide. Administrasjonen mener også at jubileet generelt må prege stevnet gjennom 
egenpromotering av DFS. 
 
Til dette møte ber vi også om tilbakemelding på om jubileet skal prege andre arrangement i DFS 
dette året. Eksempelvis kunne Skytingens Dag dette året vært preget av jubileet, eventuelt 
samlagsstevner og andre arrangement. Skal det eksempelvis gjennomføres egne 
jubileumsskytinger? 
 
Den økonomiske rammen for et slikt jubileum er også viktig å avklare. Spørsmålet i forhold til LS-
arrangøren blir samarbeidet og ansvaret for gjennomføringen om man velger å bruke mer 
ressurser på eksempelvis åpningsseremonien. 
 
For målsettingen om å følge opp Langtidsplanen, vil det være viktig å få medieomtale om jubileet. 
Dette må således prioriteres. 
 
Arrangøren av LS 2018 vektlegger dette jubileet som en inngang til å få kongebesøk til LS. Det må 
drøftes om det er hensiktsmessig å bruke det i invitasjonen, og hva program H.M. Kongen da skal 
kunne tilbys under besøket.     
 
 
 Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med markeringer i forbindelse med at Det 
frivillige Skyttervesen feirer 125-årsjubileum i 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 8/2017 
Emne: Rapport miljøpakkemidler 2016 og årsplan 2017 
Kompetanse: Kapittel 1 og 13 

 
Saksopplysninger 
Skytterstyret orienteres herved om status for gjennomføring av miljøpakkeprosjekt i 2016, og 
foreløpig status for prosjekter planlagt 2017.  
 
Orientering om pågående prosjekter: 
Begge prosjektene i 2016 er fullført og overtakelse gjennomført.  
 
Byggefremdriften har forløpt normalt. Det har tilkommet noen tilleggsutgifter innenfor normal 
ramme. 
 
Samlet forbruk er innenfor vedtatt budsjett. Vedtatt budsjett er kr 5 715 000,- og forbruk pr 
31.12.2016 er kr 5 239 786,-. Deler av utgifter til prosjektering og utredning er belastet 
driftsbudsjettet fordi tekniske utfordringer i planlegging av nye prosjekter har medført et høyere 
forbruk enn forventet. Forbruket er derfor høyere til tekniske utredninger enn søknadssummen 
til FD tilsier og dette gjør det nødvendig å anvende driftsmidler til formålet. 
 
Skyteanlegg Hornindal og Markane: 
Prosjektet ble ferdigstilt i desember og overtakelse formelt sett gjennomført. 
 
Hornindal og Markane skytterlag forpliktet seg til å gjennomføre en ombygging av 
skiveinstallasjoner og skivevoller for å forbedre ytre sikkerhet. Tiltakene er tilnærmet ferdigstilt.  
 
Skytterlaget foretok rivningsarbeidet i forkant av entreprenørens oppstart. 
 
Laget foretar også i anledning av gjennomføringen av prosjektet, en oppgradering av det 
elektriske anlegget og noe på skytterhuset.  
 
Skytterlagets leder kontrollerer at alle formelle forhold som berører bruken av anlegget er i 
orden. Han påser som et ledd i gjennomgangen at alle avtaler er formelt i orden og at bruk av 
anlegget skjer i samsvar med gjeldende regelverk og skytebaneinstrukser. 
 
De nye standplassene har kapasitet til 10 skyttere på 100 m og 12 skyttere på 200 m. 
 
Skyteanlegg Sarpsborg:  
Prosjektet ble ferdigstilt i desember og overtakelse formelt sett gjennomført. 
Sarpsborg skytterlag har gjennomført oppgradering av adkomstveg. Sikkerhetsmessig 
oppgradering er planlagt utført før sommersesongen.  
 
Høydeforskjell mellom skiver og standplass er etter byggetiltak utjevnet vesentlig. 
 
HV distriktet benytter anlegget til øving. Senest benyttet i mai 2016. HV sin benyttelse av 
anlegget og støydempingspotensial var avgjørende for valg av prosjekt.  
 
Ny standplass på 100 m har kapasitet til 12 skyttere. 300 m har 16 standplasser.  
 



Oversikt over antatt forbruk i 2016, per 1 september: 
Kostnader med prosjekter i 2016, inkl. mva: 
 
Hornindal og Markane: 
Kontraktssum kr 2 202 440,- 
Tilleggskostnader  120 000,-              
Rivningskostnader  kr                 0,- 
Totalkostnader Hornindal og Markane  kr 2 322 440,- 
 
Sarpsborg: 

 Kontraktssum  kr 2 521 136,- 
Tilleggskostnader kr    122 082,- 
Totalkostnader Sarpsborg kr 2 643 218,- 
Sum kostnader 2016  
 
Øvrige kostnader 2016 
Adm. kostnader (reise, opphold, etc.) 
Kostnader prosjektering, utredninger  
 
Restsum Engesetdal og Skodje (2015). 
Sum estimerte kostnader 2016 
 
Tildelt budsjett 2016 

Kr  4 965 658,- 
 
   

Kr      62 133,- 
Kr    200 260,- 

 
Kr    225 926,- 
kr 5 453 977,- 

 
kr 5 715 000,- 

 
Rest tildeling kr. 261.023 søkes overført til miljøpakke 2017.  
 

 

 
Nærmere orientering om fremtidige prosjekter og utredning av nye prosjekter: 
 
Orientering om prosjekter planlagt i 2017. 
 
Budsjett (søknad FD)        kr 5 400 000,- 
Søkes overført fra 2016 til 2017     Kr    261 023,- 
Sum          Kr 5 661 023,- 

- Finnøy      Prosjektkostnader  kr 2 350 000,- 
- Nøtterøy        Prosjektkostnader kr 2 900 000,- 
- Tekniske utredninger og adm. kostnader  Prosjektkostnader kr    400 000,- 

 
Estimert forbruk        kr 5 650 000,-  
 
Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 
 
Des – feb: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept  Byggestart. (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør) 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 



Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal prioriteres 
til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i avtaleforhold mellom 
Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av miljøpakkemidler.  
 
Prosjekter planlagt i 2017 er Finnøy og Nøtterø.  Finnøy prosjektet lot seg heller ikke realisere i 
fjor fordi det inkluderer uttak at steinmasser. Steinmassene var planlagt benyttet til 
byggeprosjekter i kommunen. Det er fortsatt utfordringer i forhold til gjennomføring på grunn av 
avtaleforhold med maskinentreprenør med mer, men et reelt forsøk blir nå gjennomført for å 
lande en avtale. Lykkes det ikke å inngå avtale i år med maskinentreprenøren er vi nødt til å se på 
alternativ ombygging uten uttak av steinmasser, eventuelt finne andre prosjekter som erstatning. 
Gjerpen er en mulig erstatning men avtaleforhold er ikke helt uproblematisk der heller. Det 
arbeides intensivt for tiden med å få til nødvendige formelle avklaringer. 
 
Prosjektet i Nøtterøy er prioritert pga. støyreduksjon og avtaleforhold med Forsvaret. Dette er et prosjekt 
som ikke er avhengig av kommunale prosessers fremdrift. Således er det et relativt sikkert 
prosjekt i forhold til gjennomføring i 2017.  
 
Nøtterøy er et relativt tett befolket område og flytting av anlegg er langt fra lett sett ut i fra 
lokale forhold. En støyreduksjon gjennom miljøpakken kan i dette tilfellet bidra, i stor grad til å 
forankre anleggets fremtid, forutsatt at kommunen følger opp sine forpliktelser ift 
støyregelverket. Det må ikke tillates etablering av boliger og annen støysensitive bygninger 
innenfor støysonene. Kommunen er underrettet om dette gjennom oversendte støyberegninger.  
 
Vi forutsetter at kommunen avsetter restriksjonssoner for støy i kommuneplanen, for å forhindre 
utbygging i støysonene. 
 
Prioriteringen av prosjekter gjennomgår for øvrig jevnlige oppdateringer og endringer, som blant 
annet skyldes vurderinger av egnethet for prosjektstart. 4 årsplan for miljøpakkeprosjekter kan 
på bakgrunn av redegjørelsene, bli gjenstand for endringer som følge av mer eksakt 
kostnadsberegning, offentlige godkjenninger, med mer.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 9/2017 
Emne: Evaluering av instruks for regionale skytebanekontakter 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Saksopplysninger 
Gjeldende instruks for regionale skytebanekontakter ble innført 1 januar 2014. De regionale 
banekontaktene har utført sine verv på bakgrunn av instruksen i 3 år. Med dette foretas en 
oppsummering av erfaringer fra tre års virksomhet og en evaluering av behov for eventuelle 
justeringer i instruksen. 
 
Det har blitt avholdt opplæring/kurs for de regionale banekontaktene tre ganger i perioden. 
Oppmøtet har vært bra. Spesielt når det gjelder siste kurs. Som normalt er initiativ og aktivitet 
varierende i slike verv. Enkelte har heller ikke vært tilstedeværende på kurs og opplæring. Andre 
igjen ønsker å involveres mer fra sentralt hold enn hva man gjør i dag og iht hva kapasitet tilsier. 
Det har vært avholdt en sikkerhetskonferanse i Fjordane Krets på initiativ fra regional 
banekontakt som samlet representanter fra nesten samtlige skytterlag i kretsen. Andre kontakter 
har også antydet at de ser for seg å bidra med lignende tiltak. 
 
Administrasjonens drøfting 
Tilbakemeldingene fra kursene har i grove trekk vært at deltagerne føler at de har mest å bidra 
med i forhold til skytebanesikkerhet. Fra administrasjonens side er erfaringene at de regionale 
skytebanekontaktene gjør mest nytte når det gjelder sikkerhet og ved oppfølging av 
banesituasjonen regionalt og kvalitetssikring av registrering i skytebaneregisteret. Det kreves 
profesjonell faglig kompetanse for oppfølging av kommunal saksbehandling med mer. Det er 
derfor ikke tilrådelig å forsøke å benytte tillitsvalgte på fagområder som krever yrkesbakgrunn for 
å beherske. 
 
Det er behov for digitaliserte løsninger i fremtiden både for storviltprøver og 
sikkerhetsinspeksjoner. Digitalisering er delvis initiert av Miljødirektoratet (MD) som følge av krav 
om digitalisering av offentlige tjenester. Utviklingstrenden kommer som følge av 
Forvaltningsloven, Digitaliseringsrundskrivet og eForvaltningsforskriften og i så måte bør DFS 
bidra så langt vi kan med tilrettelegging. Innledet samarbeid med MD er på dette området godt, 
men vi avventer initiativ fra deres side for fremdrift. De regionale skytebanekontaktenes har i 
denne sammenhengen en viktig rolle i å sørge for at skytebaneregisteret er korrekt og innehar de 
nødvendige opplysninger. Supplering av anleggsopplysninger vil være et naturlig steg videre når 
registeret er tilfredsstillende mht nødvendige basisopplysninger. 
 
Oppfølging og veiledning av de enkelte samlagenes skytebanekontakter er også et område som 
bør tillegges vekt i vurderingen av en eventuell endring av instruksen. 
 
Konklusjon:  
Ordningen med regionale skytebanekontakter har tilsvarende utfordringer som ved all annen 
frivillig virksomhet. Innsats, struktur og oppfølging kan være svært varierende. Forventningene 
fra dem som innehar verv varierer også mye. Imidlertid utføres det også svært mye godt arbeid 
fra enkeltes side som bør anerkjennes. For organisasjonens del vil det, for å ha mest mulig nytte 
av ordningen, være avgjørende at det kan utføres mest mulig konkrete oppgaver av et omfang 
som er overkommelig.  
 



Administrasjonens anbefaling er at man konsentrerer seg om kjerneoppgaver innenfor sikkerhet, 
oppfølging av samlagenes skytebanekontakter og kontroll av opplysninger i skytebaneregisteret. 
Skytebaneregisteret er spesielt viktig i vårt samarbeid med offentlige myndigheter og for å 
legitimere organisasjonens seriøsitet og virksomhet i et større perspektiv.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Avsnitt 6 i instruks gis følgende tillegg (kursiv tekst): 
Regional skytebanekontakt bør holde tett kontakt med skytebanekontaktene innenfor 
landsdelskretsen, oppdatere disse på all relevant informasjon, veilede og stimulere til at deres 
oppgaver blir utført på en god måte. Det skal innhentes årlige rapporter, på fastlagt skjema. med 
oppdatert informasjon fra samlagenes skytebanekontakter om status på opplysninger i 
skytebaneregisteret i det enkelte samlag.  
 
Avsnitt 7 i instruks endres til følgende tekst (endringer i kursiv tekst): 
Regional skytebanekontakt rapporterer til anleggssjefen generelt, og fungerer for øvrig 
som rådgiver i anleggsspørsmål til organisasjonen. Årlige rapporter på fastlagt skjema om 
kretsens banesituasjon og skytebaneregisterets status i landsdelskretsen formidles til samlag, 
landsdelskrets og anleggsavdelingen i DFS. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 10/2017 
Emne: Organisasjonsutvikling - videre prosess og framdrift 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Organiseringen av Det frivillige Skyttervesen (DFS) i skytterlag, skyttersamlag, landsdelskretser, 
landsdeler, Norges Skytterstyre og Skyttertinget har i praksis ligget fast siden 1911.  
 
Mye rundt oss er endret. Våre samarbeidspartnere i Forsvaret og politiet har og er i stadig 
endring. Våren 2017 vil Stortinget vedta nye regioner gjennom sammenslåing av fylker, samt flere 
kommunesammenslåinger.  
 
I 2016 godkjente Stortinget ny formålsparagraf for DFS med virkning fra 1.1.2017 – over 100 år siden 
dagens formålsparagraf ble vedtatt.  
 
Skyttertinget har i DFS´s Langtidsplan for 2016-2020 vedtatt å gjennomgå organiseringen med 
fokus på mer aktivitet, rasjonell drift og godt demokrati. 
 
På forrige styremøte nedsatte styret en arbeidsgruppe bestående av president Bernt Brovold og 
styremedlemmene Jens Sverre Knutsen og Kjell Strand Hovland som fikk i oppdrag å utarbeide et 
grunnlagsnotat for videre behandling. Notatet fra arbeidsgruppen er vedlagt, og Norges 
Skytterstyre bes å drøfte videre prosess og framdrift med grunnlag i notatet. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med gjennomgang av organiseringen av DFS. 
Grunnlagsnotatet fra arbeidsgruppen til Norges Skytterstyre overtas av administrasjonen til 
videre oppfølging. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 11/2017 
Emne: Status langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2016 – 2020 i sak 17, og fattet følgende enstemmige 
vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016-2020 godkjennes.   
 
Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete gjøremål til 
og tidsfrister.   
 
Tiltaksplanen er oppdatert iht. styrets behandling i sak 127/2016, og gjennomgås på styremøtet.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 12/2017 
Emne: B-sak Spørsmål om straff  
Kompetanse: Jf. kapittel 15 

 
Vedtak: 
Vedtak ført i B-protokoll. 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 20. mars 2017 

STED Quality Hotel Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens Sverre 
Knutsen, Kjell Strand Hovland og Ivar Halset (Halset 
deltok i sak 14-16 og 18-26 som varamedlem for Sjef 
Heimevernet, Tor Rune Raabye). 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 



Saksliste 
 
Sak 14/2017: Godkjenning av protokoll styremøte januar 2017 
Sak 15/2017: Retningslinjer for DFS - Frifond Organisasjon 2017  
Sak 16/2017: Endring av samlagsgrenser – Sande skytterlag fra Drammen til Vestfold   
Sak 17/2017:  Skyttercampavgift 2017  
Sak 18/2017:  Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2016   
Sak 19/2017:  Foreløpig regnskap 2016   
Sak 20/2017:  Tingsak: Skytebukse klasse rekrutt og eldre rekrutt   
Sak 21/2017:  Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet   
Sak 22/2017:  Tingsak: Instruks for feltutvalget  
Sak 23/2017:  Tingsak: Forslag om å endre mulighet for benkeforslag ved valg   
Sak 24/2017:  Forslag om å endre regler for medaljer og stjerner på LDKS  
Sak 25/2017:  NM felt – Feltlaget   
Sak 26/2017:  Tidspunkt for LS 2020  
Sak 27/2017:  Innføring av medlemskontingent i skyttersamlag   
Sak 28/2017:  Forslag fra Sunnmør om endring av klassesettingsregler  
Sak 29/2017:  Abonnementsordning Norsk Skyttertidende   
Sak 30/2017:  Overtaking av Friivii AS  
Sak 31/2017:   Juniors adgang til å velge mellom klasse junior og klasse 4 fra stevne til 

stevne 
Sak 32/2017:  B-sak: Juridisk rådgiving  
 
Meldingssaker 
10. Status LS 2017 Førde  
11. Status LS 2018 Stjørdal   
12. Status LS 2019 Evje   
13. Forsvarsdepartementet – Godkjenning av ny formålsparagraf  
14. Status avtale mellom Forsvaret og DFS om gjennomføring av LS 2021-2030 – høringsbrev og 

høringssvar 
15. Søknad om Kongepokal NM felt  
16. Nordisk ledermøte – agenda  
17. Kontrollskyting av elektroniske feltfigurer – rutine  
18. Sammenslåing av Gol og Ødegården skyttarlag 
19. Sammenslåing av Nes og Hovind skytterlag 
20. Sammenslåing av Hildre/Brattvåg og Sæberget skyttarlag 
21. Midlertidig avtale med Arven AS om premier til LS 2017 (utsendt tidligere) 
22. Sluttrapport fra LS 2013 Oppdal (utsendt tidligere) 
23. Rapport fra LS 2016 Målselv (utsendt tidligere, blir komplettert med skyteteknisk) 
24. Status avtale Frende-DFS 
25. Anbud arenaproduksjon 
26. Referat fra ekstraordinært møte i Landsrådet for Heimevernet 
27. Orientering om Landmaktutvalgets arbeid 
 
 



Saksnummer: 14/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen fra styremøte 29.- 30. januar ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 15/2017 
Sak: Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2017 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400  

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i 
februar 2016. Der ble også prinsippene for tildeling og fordeling av Frifond-midler endret 
fra prosjektstøtte til driftsstøtte.  
 
DFS søkte om midler til Frifond 2016 med 2014 som grunnlagsår. DFS fikk dispensasjon til 
å bruke 2014 som grunnlagsår for 2015, slik at 2014 var grunnlagsår for begge tildelingene. 
Antall lag og medlemmer er derfor omtrent likt.  
 
Totalt fikk 501 skytterlag tildelt midler i 2016. 17 lag aksepterte ikke tildelingen (svarte 
ikke innen siste frist). 3 lag leverte ikke godkjent regnskap, og fikk midlene trukket 
tilbake. Sum tildelte Frifond-midler var kr. 5.379.895, om lag det samme som i 2015. 
 
Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.788 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 548 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2015 er dette 9 flere medlemmer og 3 flere skytterlag. 
 
Forskjellen mellom 548 og 501 skyldes hovedsakelig at lagene ikke har ungdomsutvalg 
eller ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre 
setter til lagene.  
 
LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2017. 
De viktigste endringene er som følger: 
 
- Særattestasjonen på grunnlagstall er betydelig forenklet. Mange av dere søker også 
nasjonal grunnstøtte fra Fordelingsutvalget, og dere har merket at særattestasjonen er 
betydelig forenklet der og. Frifond organisasjon og Fordelingsutvalget etterstreber en så lik 
linje som mulig, og har dermed lik særattestasjon. Om dere har søkt nasjonal grunnstøtte, 
kan som vanlig denne samme særattestasjonen leveres ved søknad til Frifond organisasjon 
2017.  
 
- Under § 8 ”Utbetaling av innvilget støtte” er fristen for utbetaling av midlene fra 
sentralleddet til lokallagene endret til 31. desember 2017. Dere vil altså ha 1 måned ekstra 
til å dele ut midlene.  



- I § 11 ”Krav til rapportering fra tilskuddsmottaker” er fristen for å levere rapport endret til 
15. januar 2018. Siden fristen for å utdele midlene fra sentralleddet til lokallagene er utvidet, 
må rapportfristen skyves på. Dere har også lengre tid på levere rapporten, siden det nå er 15 
dager fra utdelingsfristen til rapportfristen, i motsetning til 10 dager slik det har vært.  
 
- Kravet om revisors rapport er borte. Det betyr at dere bare må levere rapport på fordeling 
av midler i januar, og behøver ikke revisors bekreftelse på dette.  
 
Fra 2016: 
- I § 5.5 er det lagt inn en setning om at et lokallag ikke kan motta støtte fra mer enn én 
organisasjon i tilskuddsåret. Det er en spesifikasjon som er i tråd med hva som blir praktisert, 
og vil hindre at et lokallag kan motta Frifond-midler fra flere organisasjoner, hvis de er 
tilknyttet til flere. 
 
- § 5.6: Lokallag som er tilknyttet Norges idrettsforbund i tillegg til å være tilknyttet et 
sentralledd som søker støtte fra Frifond organisasjon kan ikke regnes som tellende lokallag 
og kan heller ikke motta midler. 
 
Administrasjonens drøfting 
For Frifond 2017 er 2015 grunnlagsår. Ordninga med at grunnlagsåret er to år i forkant av 
tilskuddsåret gjør at eventuelle retningslinjer for tildeling av tilskudd bør gjøres to år i 
forkant av tilskuddsåret. Dagens retningslinjer for tilskudd fungerer rimelig greit, og det er 
stadig flere lag som oppfyller kriteriene for tildeling. Administrasjonen ønsker derfor ikke å 
gjøre endringer i våre retningslinjer utover det som er nødvendig som følge av endringer i 
sentrale retningslinjer. 
 
Derimot så ser vi at retningslinjene for aktiviteter som midlene kan brukes til må presiseres 
bedre. Gjeldende retningslinjer (pkt. 5) fører til en del misforståelser, og vi får inn nokså 
mange rapporter som med aktiviteter som vanskelig kan tolkes innenfor dagens 
retningslinjer. Det er viktig at midlene brukes til barn og unge, og dette medfører at vi må be 
lagene om nytt regnskap. I og med at rapporteringsfristen er seint i tilskuddsåret medfører 
dette at flere lag må si fra seg midlene.  
 
Administrasjonen foreslår å spesifisere aktivitetene som tilskuddet kan brukes til, slik at 
dette kommer klart fram. Lista blir lenger, men vi mener det blir enklere for skytterlagene 
når alle aktiviteter som midlene kan brukes til er opplista.  
 
DFSU ønsker å endre retningslinjer for aktiviteter i tråd med administrasjonens anbefaling. 
DFSU ønsker ikke å gjøre endringer i tilskuddskriteriene for 2017. DFSU ønsker likevel å se på 
retningslinjene for tildeling (pkt. 4) med tanke på gjennomføring av skyteskoler. Dette bør i 
så fall gjøres med virkning fra og med Frifond 2017, og kunngjøres bredt i etterkant av årets 
tildeling slik at det ikke oppstår misforståelser.    
 
Endringene i sentrale retningslinjer medfører endra frist for rapportering av midler (fra 1. 
desember til 31. desember i tilskuddsåret). Registreringer i Mitt DFS inneholder data som 
forutsatt i sentrale retningslinjer, og skytterlag kan bare være tilknytt Det frivillige 



Skyttervesen hvis de skal oppfylle krav i standardlov for skytterlag. Et DFS-skytterlag kan 
eksempelvis ikke være tilknyttet Norges Skytterforbund eller Norges Jeger- og Fiskerforbund.  
 
Administrasjonen foreslår å ta inn følgende presiseringer i retningslinjene: 
 
• Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan 

ikke motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret.  
• Presisering av at innbetalt medlemskontingent skal kunne dokumenteres. 
• Endring av retningslinjer for aktiviteter som midlene kan brukes til (punkt 5). 
• Endra rapporteringsfrist til 31. desember. 
• Justering av paragrafer iht. Skytterboka 2017-18 kapittel 1.600. 

 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2017 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 15/2017 den 20.3.2017. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle 
motstrid være bestemmende.  
 
1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- 
og ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 
 
Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 
2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Medlemskontingent må være registrert 
som «Fullt betalt» i Mitt DFS, og kunne dokumenteres. Medlemsregistreringa i 
Mitt DFS må minst inneholde navn, fødselsår og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 



• DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp 
fjorårets tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene.   
 

4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 
a) Driftsstøtte - grunntilskudd 

i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte. 
ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 

støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 
 

b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 
i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne 

i en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 
ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller 

yngre ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er 
registrert i Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. 
 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Fagbøker, treningsdagbøker, brosjyrer eller annet som skal benyttes i 

opplæringssammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, 

inkludert ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
Midlene kan ikke benyttes til aktiviteter eller utstyr som ikke er nevnt i lista.  
 
6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og 
får normalt svar på søknaden i juni.  
 



Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  
 
DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har 
fått sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på 
akseptskjema fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt 
snarest etter mottatt akseptskjema, og senest innen 31. desember i tilskuddsåret. 
Skytterlagene skal ha benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  
 
7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 
etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene.  
Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. 
Skytterlagene skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler 
årets støtte. DFS vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å 
sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 
Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling 
blant alle søkere. 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 16/2017 
Sak: Endring av samlagsgrenser 
Kompetanse: Jf. kapittel 1, pkt. 1 500 § 5-2  

 
Saksopplysninger 
Sande skytterlag søker om å få bytte samlag fra Drammen skyttersamlag til Vestfold 
skyttersamlag. Årsmøtet i Sande skytterlag har enstemmig vedtatt å søke om å få bytte 
samlag. Drammen skyttersamlag og Vestfold skyttersamlag støtter enstemmig søknaden. 
 
Søknaden medfører justering av samlagsgrenser, og må således behandles av Norges 
Skytterstyre i samsvar med grunnreglenes § 1-6. Vedtak i Norges Skytterstyre må ha 2/3 
flertall.  
 
Grunngiving for søknad om å bytte samlag er hovedsakelig praktiske forhold.  
 
I første omgang var det snakk om overgang med virkning fra 1. januar 2017, og saken ble 
utsendt til styret på en e-postrunde. Etter en nærmere avklaring med skytterlag og 



samlagene ble det enighet om å sette overgangen til 1. januar 2018. Saken legges fram 
for styrebehandling nå, slik at samlag og skytterlag får god tid til å forberede overgangen.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har ikke spesielle merknader til søknaden. Søknaden er behandlet i 
samsvar med gjeldende regelverk, og den er godkjent av samlagenes ombudsmøter. 
Drammen skyttersamlag får ett skytterlag mindre, og vil etter overgangen stå igjen med 
fem skytterlag.  
 
Alle praktiske forhold som må ordnes vil framgå av godkjenningsbrevet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre godkjenner søknad fra Sande skytterlag om bytte av samlag fra 

Drammen skyttersamlag til Vestfold skyttersamlag, med virkning fra 1.1.2018. 
2. Samlagsgrensen mellom Drammen og Vestfold justeres tilsvarende.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 17/2017 
Sak: Søknad skyttercampavgift LS Førde 
Kompetanse: Jf. kapittel 1400 

 
Saksopplysninger 
I Førde blir det hovedcamp i sentrum med plass til ca.1000 enheter, fordelt på to 
camper. LS 2017 søker om en pris på 1.240 kroner for hver campingvogn/bobil samt 
kroner 850 for telt. Dette er en prisøkning på 40 kroner for campingvogn og kroner 25 for 
telt. Det tilsvarer en prisøkning på ca. 3 %, som var i underkant av vekst i 
konsumprisindeksen på søknads-tidspunktet (3,6 %). Konsumprisindeksen siste 12 
måneder ligger per februar 2017 på 2,5 %, og administrasjonen mener denne bør legges 
til grunn. Campingavgiften per vognplass blir da 1.230 kr., og 847 kr. per teltplass som 
avrundes til 850 kr. 
DFS inngikk i 2016 sentral avtale med Aggreko om strømforsyningsanlegg på 
skyttercampen. Sunnfjord Energi leverer strøm til campen. Området er nå detaljplanlagt, 
og kostnader med strøm er foreløpig beregnet til ca. kr. 1.350 inkl. mva. Pris for vogn 
med strøm blir da 2.580 kroner inkl. mva. 
 
Momsen som ligger til grunn for vedtaket er 10% på oppstillingsplass og 25% på strøm, 
iht. tidligere praksis. Arrangøren har undersøkt momsreglene for strøm knyttet til 
midlertidige campingplasser. De har muntlig fått opplyst at hvis det kun tilbys 
vognplasser med strøm, reduseres moms på strøm til 10%. Arrangøren avventer skriftlig 
bekreftelse fra Skatteetaten. Redusert moms gir en pris for vogn med strøm på 2.420 
inkl. mva.   
Erfaringstall tilsier at det er et fåtall som bestiller plass uten strøm, og med reduserte 
priser vil det trolig bli svært få. Administrasjonen anbefaler at dersom arrangøren får 



bekreftet at det kan brukes 10% moms for hele campingavgiften, vedtas det at alle 
tilpliktes strøm (unntatt telt).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
1. Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2017 settes til 1.230 kroner for 
campingvogn/bobil og 850 kroner for telt. Pris på strøm settes til 1.350 kroner. Alle 
priser inkl. mva.  

2. Dersom avklaring av momsreglene viser at campingavgiften samlet sett blir lavere 
tilpliktes alle vognplasser strøm. Campingavgiften blir da 2.420 kroner for 
campingvogn/bobil inkludert strøm og 850 kroner for telt. Alle priser inkl. mva. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 18/2017 
Sak: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
Saksopplysninger 
Administrasjonen la fram første utkast til årsmelding for Norges Skytterstyre 2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2016. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 19/2017 
Sak: Foreløpig regnskap per 31.12 2016 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

Ja 
Saksopplysninger 
Administrasjonen la fram foreløpig regnskap for 2016. Endelig regnskap legges fram i 
Skytterstyres møte i april. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte foreløpige regnskap pr 31.12.2016 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 20/2017 
Sak: Tingsak: Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt 
Kompetanse: Jfr. kapittel 7 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 103/2016 å innføre et eget regelverk for bekledning i 
klasse rekrutt og eldre rekrutt gjeldende fra 1.1.17. Regelverket sa at det i disse klassene 
kun skulle være tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og 
albuebeskyttere. Dette betyr i praksis at spesiallaget skytebukse og skytesko ikke er 
tillatt.  
 
I etterkant av vedtaket kom det innspill som gjorde at Norges Skytterstyre behandlet 
saken på nytt i sak 115/2016. 
 
Resultatet av den nye behandlingen i sak 115/2016 var at innføringen av regelverket ble 
utsatt til 1.1.18 for klasse eldre rekrutt 14-15 år, mens vedtaket ble stående for rekrutt 11-
13 år.  
 
Samlagene Oslo, Aust-Agder, Østfold, Nordfjord, Hordaland, Sogn-Ytre og Sunnhordland 
har gjort ombudsmøtevedtak om at saken skal fremmes for Skyttertinget 2017. Oslo, 
Aust-Agder, Østfold og Hordaland mener at hele regelen bør revurderes, mens de øvrige 
samlagene mener at den kun bør revurderes for klasse eldre rekrutt.  
 
Administrasjonens drøfting 
Aller først ønsker administrasjonen å få frem at intensjonen med regelverket er å bidra 
til at vi kan beholde våre yngste skyttere lengst mulig i skytterlagene og på den måten nå 
målene satt i Langtidsplanen 2016-2020. Regelverket ansees som en av flere viktige 
faktorer som muliggjøre dette.  
 
I denne drøftingen ønsker vi å gjøre rede for argumentet om at regelverket kan bidra til å 
minske det opplevde utstyrskravet, samt gjøre skyttersporten mer tilgjengelig for de som 
ikke kommer fra ressurssterke hjem. Avslutningsvis vil vi ta for oss motargumenter som 
har kommet frem i etterkant av vedtaket i styret.  
 
Opplevd utstyrspress? 
Ord som «utstyrsjag» og «utstyrshysteri» blir ofte brukt i andre idretter. Det har vært 
mye fokus på dette de senere årene og forskning viser at barn og unge ufrivillig blir 
utestengt fra idrett på grunn av foreldrenes inntekt. Det er dette klasseskillet i idretten 
administrasjonen mener man er med på å redusere ved å gjøre det opplevde kravet til 
utstyr mindre.  
 
Det har de senere årene utviklet seg en trend hvor enkelte ungdomsskyttere i alderen 
11-14 år skyter konkurranser i målsydde skytedresser. Dette er ofte de samme skytterne 
som er med på å prege den øvre halvdelen av resultatlista. Mange, både foreldre og 
skyttere, føler nok derfor at det er en fordel resultatmessig å benytte slikt utstyr. Med 
tanke på at skytebukse ikke er et nødvendig plagg for å delta i klasse rekrutt og eldre 
rekrutt er det derfor uheldig at dette likevel kan oppleves slik.  



Det frivillige Skyttervesen har satt seg som mål å være en utdanningsinstitusjon for 
ungdom som skal være attraktiv og inkluderende (jfr. kjerneverdiene i langtidsplanen). 
Det skal være fokus på bredde og at flest mulig skal oppnå mestring og utvikling på sitt 
nivå. Derfor er det viktig å legge til rette for at flest mulig kan delta i ung alder uten at 
det skal koste for mye.   
 
Hva gjør andre? 
Det er ikke bare DFSU og Norge Skytterstyre som tar denne problematikken alvorlig. En 
lang rekke organisasjoner, med Røde Kors, Redd Barna og Norges Idrettsforbund i 
spissen, startet allerede i 2013 det som kalles Nasjonal dugnad mot fattigdom og 
utenforskap blant barn og unge (NDFU). Denne dugnaden har blant annet resultert i 
verktøyet www.allemed.no, men det har også vært med på å øke fokuset på et tabu i 
dagens norske samfunn; fattigdom. I tillegg har det høsten 2016 pågått en større debatt i 
media hvor kjente idrettsutøvere og –ledere har gått ut mot dagens idrett og kritisert 
den for å ekskludere barn på bakgrunn av foreldrenes økonomi.  
 
Både alpint og langrenn opplever at økonomi og utstyrshysteri er en utfordring. I 
langrenn har de ikke gått til det skritt å innføre et eget utstyrsregelverk for barn og 
ungdom, men de anbefaler i sine barneidrettsbestemmelser at barn under 12 år kun skal 
ha ett par ski til hver stilart.1 I alpint følger de internasjonale regelverket og dette endrer 
seg nesten hvert år. Det er derfor bestemt at barn og ungdom skal ha en forsinkelse på 
innføring av nye regler slik at presset på å til enhver tid måtte fornye utstyret ikke skal bli 
for stort.2 Også Norges Idrettsforbund innrømmer at de har store utfordringer når det 
kommer til dette temaet.3   
Dette viser at alle de store idrettene i senere tid har økt fokuset på å holde 
kostnadsnivået på et lavest mulig nivå i de yngste klassene.  
 
Hvor stort er egentlig problemet? 
En NOVA-rapport fra 2010 viser at barn og unge i familier med lave inntekter deltar 
sjeldnere i organiserte fritidsaktiviteter.4 Statistikk utarbeidet av SSB viser at antallet 
barn som vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt i Norge er på 92.000.5 NDFU 
beskriver denne utviklingen som skremmende og de oppfordrer til at alle må ta grep for 
at flest mulig skal få mulighet til å være med i idretten.  
 
Dårlig økonomi er derfor i mange tilfeller en direkte årsak til at barn og unge holdes 
utenfor idrettslivet. Dette har ikke barnet selv skyld i, og som det også blir oppfordret til 
på www.allemed.no, er det viktig at bevisstheten rundt dette problemet øker slik at flest 
mulig får mulighet til å delta uavhengig av foreldrenes økonomi.  
 
Argumenter imot innføringen av regelverket: 
Vi har registrert følgende motargumenter for regelverket: 

                                                           
1 http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/ 
2 http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf 
3 http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/  
4 http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-
arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier  
5 https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-
barnefamiliene 

http://www.allemed.no/
http://www.allemed.no/
http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/
http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf
http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene


• Buksa beskytter skytteren mot underlaget i både bane og felt. 
• Det er mange i klassene, spesielt klasse eldre rekrutt, som allerede har kjøpt dette 

utstyret. Dette argumentet ble etterkommet av Norges Skytterstyre da de utsatte 
regelen i klasse eldre rekrutt til 2018. 

• Det er nødvendig å benytte skytebukse i konkurransen for å venne seg til dette 
før de blir junior-skytter. 

• Forutsigbarhet. Det pekes på at det er lite forutsigbart at det kommer et nytt 
regelverk som kort tid etter skal tre i kraft. Dette argumentet ble etterkommet av 
Norges Skytterstyre da de utsatte regelen i klasse eldre rekrutt til 2018. 

• Mange mener at DFSU og Norges Skytterstyre heller burde innføre en 
subsidieordning på ammunisjon for ungdomsskytterne. Det er imidlertid ikke 
lenger tillatt å benytte offentlige midler fra Forsvarsdepartementet på denne 
måten. Støtte til ammunisjon går nå gjennom Frifond-ordningen (med egne regler 
for bruk av disse midlene).  

• Det har vært hevdet at regelverket er uheldig siden det hindrer rekrutt- og eldre 
rekrutt-skyttere som erstatter juniorer på lagskytinger/samlags-skyting i klasse 
junior i å delta. Dette stemmer ikke. En rekrutt/eldre rekrutt som skyter 
juniorprogram kan bruke skytebukse og skytesko. 

 
Administrasjonen råder DFSU og Norges Skytterstyret til å tenke langsiktig i saken og 
med det bidra til at flest mulig barn og unge kan drive med skyting også i fremtiden.  
 
DFSUs utalelse (se DFSU-sak 2/2017): 
DFSU råder Norges Skytterstyre til å vedta at Skytterbokas pkt. 7.224 under «Påkleding» 
beholdes som i dag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Skytterstyret sitt vedtak i sak 103 og 115/2016 opprettholdes. Det vil si at 
bekledningsregelverket for klasse eldre rekrutt iht. pkt. 7.224 innføres fra og med 
1.1.2018.  
 
Bernt Brovold fremmet først følgende forslag: 
Sak til Skyttertinget skal også omfatte regelverket for bekledning i klasse rekrutt 11-13 
år, selv om bare 4 samlag har krevd dette. 
 
Vedtak: 
Brovold sitt forslag ble vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Meland, Knudsen, 
Gjerstad og Halset stemte for Brovold sitt forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for 
at sak til Skyttertinget om bekledningsregelverket kun skulle gjelde klasse eldre rekrutt.  
 
Oddbjørn Meland fremmet deretter følgende forslag: 
Norges Skytterstyres vedtak i sakene 103 og 115/2016, om å forby bruk av spesiallaget 
skytterbukse og skytesko i konkurranser for klassene rekrutt 11-13 år og klasse eldre 
rekrutt 14 og 15 år oppheves. Regelverkets punkt 7.222 og 7.224 endres tilsvarende. 
 
 
 



Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer. 1 blank stemme. Brovold, 
Skaug, Knutsen og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Meland, Knudsen 
og Gjerstad stemte for Meland sitt forslag. Halset stemte blankt.  
 
 
 
Saksnummer: 21/2017 
Sak: Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Ettersom Nord-Norge 2021 er siste sted etter turnusplanen for Landsskytterstevnet, er det 
nødvendig at det tas opp en sak på Skyttertinget 2017 om framtidig turnus for 
Landsskytterstevnet.  
 
På Skyttertinget 2012 ble det gjort følgende vedtak:  
 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
2017: Vestlandet 
2018: Midt-Norge 
2019: Sørlandet 
2020: Østlandet 
2021: Nord-Norge 
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener turnussaken denne gang bør tas over to Skytterting. For 
Skyttertinget 2017 anbefaler administrasjonen at det kun legges turnus for 
Landsskytterstevnet i 2022. Dette på grunn av at det er å anbefale at man avventer LS-
utvalgets innstilling som kommer 1. februar i 2018.  
 
LS-utvalget har ikke i sitt mandat at de skal drøfte eventuell turnus i framtid, men det kan 
likevel komme argumentasjon som kan påvirke til hvordan man tenker om hvordan turnusen 
bør organiseres framover. Dette spesielt på grunnlag av at LS-utvalget skal gjennomgå 
økonomiske forhold knyttet til LS i framtid. 
 
For 2022 er det Vestlandet som står for tur, om man velger å forlenge den turnus som ble 
lagt på Skyttertinget i 2012. Administrasjonen mener det er logisk i forhold til den turnus 
som ble lagt i 2012. Administrasjonen har innhentet opplysninger om at Voss skyttarlag i 
tilfelle vil være søker til LS i 2022. Førde er også forespurt, og har gitt tilbakemelding om at 
de ikke har planer om å søke hvis Voss søker. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Landsskytterstevnet 2022 legges til Vestlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2018. 
Videre turnus for Landsskytterstevnene fra og med 2023 fremmes som sak på Skyttertinget 
2018.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 22/2017 
Sak: Tingsak: Instruks for Feltutvalget 
Kompetanse: Skyttertinget sak 6/2016 

 
Saksopplysninger 
Skyttertinget vedtok i sak 6/2016 at Utvalg for skifeltskyting skulle endres til Feltutvalget, 
og ivareta alle feltdisipliner i DFS. Instruks for feltutvalget og forslag til kandidater i 
feltutvalget legges fram for Skyttertinget 2017. Feltutvalget trer i funksjon når instruks 
og valg er gjennomført, i praksis rett etter Landsskytterstevnets avslutning.  
 
Administrasjonens drøfting 
Feltutvalget er et rådgivende organ for Norges Skytterstyre, og er således underlagt 
styret. Forslag til instruks for feltutvalget bygger på instruksen for DFSU og 
Skifeltutvalget. Vi foreslår å bruke forkortelsen DFSFU for Feltutvalget. I instruksen tas 
det med valgordning første året, slik at man får innarbeidet en turnus som følger samme 
system som DFSU har i dag.  
 
Utvalget hovedoppgave er å legge best mulig til rette for større aktivitet i feltdisiplinene. 
Det er tatt med noen oppgaver fra instruksen til Skifeltutvalget slik at man sikrer 
kontinuitet i arbeide med skifelt og skogsløp med skyting. Her har vi også tatt 
representant som skal følge opp og kontrollere gjennomføring av NM skifelt, NM 
skogsløp og NC i feltdisipliner. På Landsskytterstevnet blir det oppnevnt egen jury. 
 
Utvalgets gjøremål er vidtomspennende, og det det blir et svært viktig utvalg i det 
sentrale arbeidet med å øke aktiviteten i feltskyting. Som følge av dette foreslår 
administrasjonen at det må etableres feltutvalg i samlagene og et feltutvalg eller minst 
feltkontakt i skytter-lagene. For å sikre en økt satsing på feltskyting er det viktig at 
samlagene og skytterlagene følger opp sentrale tiltak, og vi mener det best kan sikres 
gjennom egne feltutvalg med instrukser som er forankret i Skyttertinget. Dette blir 
tilsvarende ordning som med DFSU.  
 
Kapittel 18 i Skytterboka er nå Skifeltskyting/skogsløp med feltskyting. Det er naturlig å 
endre kapitlet til «Feltdisiplinene», med instrukser for feltutvalgene. Innledningsvis tas 
det med kompetanse og en kort beskrivelse av hvilke disipliner som inngår i begrepet 
feltdisiplinene.  
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
 
Det vedtas følgene instrukser for feltutvalg i DFS: 
 
KAPITTEL 18: FELTDISIPLINENE 
Kompetanse 
Regelverk angående hvilke feltutvalg, og sammensetningen av disse, vedtas av 
Skyttertinget. Øvrige bestemmelser kan vedtas av Norges Skytterstyre.  
 
18.100 Instrukser 
Instruksene er godkjent av Skyttertinget i sak xx/2017. Instruksene gjelder for hhv. det 
sentrale Feltutvalget, samlagenes feltutvalg og skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt.  
Feltdisiplinene omfatter feltskyting, Stangskyting, felthurtigskyting, skifeltskyting og 
skogsløp med skyting.  
 
18.110 Instruks for Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget 
1. Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget anvender som forkortelse DFSFU. 
 
2. Feltutvalget består av 5 medlemmer med varamedlemmer, og velges av Skyttertinget.  
Det skal være ett medlem fra hver landsdel, med personlige varamedlemmer.  
 
3. Utvalget er et rådgivende organ som er underlagt Norges Skytterstyre. 
Generalsekretær/Ass. generalsekretær og utdanningssjefen skal varsles om og kan delta i 
utvalgets møter. DFS’ utdanningskonsulent er utvalgets faste sekretær. 
 
4. Funksjonstiden for medlemmene er 2 år, og det går ut henholdsvis to og tre. Første 
gang velges to medlemmer for ett år. Utvalgets leder og nestleder velges av Skyttertinget 
for 1 år om gangen blant de fem medlemmene.  
 
5. Utvalget hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene etter 
planer godkjent av Norges Skytterstyre. Arbeidet omfatter: 

a. Utarbeide aktivitetsplaner og budsjett for feltdisiplinene. 
b. Påvirke samlag og skytterlag til å tilrettelegge for feltdisiplinene. 
c. Finne arrangør for NM i skifelt, NM i skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner i 

samarbeid med Skytterkontoret.  
d. Oppnevne representant som skal kontrollere opplegget og gjennomføringen av 

NM skifeltskyting, NM skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner. 
e. Utvalget tar endelig avgjørelse i ankesaker fra NM skifeltskyting, NM skogsløp 

med skyting og NC i feltdisipliner. 
f. Fremme aktivitetsplaner og budsjettforslag til Norges Skytterstyre for 

godkjenning. 
g. Skrive årsmelding til Norges Skytterstyre.  

 
6. Landsdelenes representanter skal holde kontakt med samlagenes feltutvalg i sin 
landsdel. De skal delta på regionale seminarer for sine respektive landsdeler og inviteres 
til større møter i landsdelen. De skal også holde seg orientert om Skytterstyrets og 
Skyttertingets beslutninger.  



7. Utvalget skal samarbeide med Forsvaret/Heimevernet i relevante saker. 
 
8. Utvalgets tidsfrister til Norges Skytterstyre: 

a. Innen 1. mars hvert år skal utvalget utarbeide årsmelding for feltvirksomheten. 
b. Innen 1. april hvert år skal utvalget fremme forslag om planlagte aktiviteter og 

bevilgning til feltdisiplinene for kommende år.  
c. Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide årsplan med detaljert budsjett 

og møteplan for neste års virksomhet.  
 

9. Fortløpende saker av betydning som ikke er med i de forelagte planer som 
Skytterstyret har vedtatt, skal legges fram for Skytterstyret snarest mulig. 
 
18.120 Instruks for skyttersamlagenes feltutvalg 
1. Det skal være et feltutvalg i hvert skyttersamlag. Utvalget er underlagt samlagsstyret. 
Utvalgets medlemmer velges av ombudsmøtet, og funksjonstiden er 2 år.    
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene. Utvalget 
skal lede kurs og opplæringsvirksomhet, samt koordinere feltaktivitetene i samlaget.  
 
3. Utvalget skal ha jevnlig kontakt med skytterlagene i samlaget, og være samlagets 
bindeledd til det sentrale utvalg (DFSFU). 
 
4. Utvalget skal utarbeide forslag til årsplan med budsjett for samlagets feltaktiviteter, 
herunder kurs, opplæringsvirksomhet og terminliste. Årsplanen legges fram for 
ombudsmøtet.  
 
5. Utvalget skal utarbeide årsmelding for feltdisiplinene i den form som samlaget 
bestemmer. 
 
18.130 Instruks for skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt 
1. Det bør nedsettes et feltutvalg eller minst oppnevnes en feltkontakt i hvert skytterlag. 
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å tilrettelegge for feltaktivitetene i skytterlaget.  
 
3. Virksomheten bør drives etter følgende retningslinjer: 

a. Kurs og opplæringsvirksomhet i feltdisiplinene. 
b. Arrangere samlinger og konkurranser i feltdisiplinene.  
c. Samarbeide med lagets ungdomsutvalg om rekrutteringstiltak.  
d. Samarbeide med samlagets feltutvalg. 

 
4. Holde oversikt på bidrags- og tilskuddsordninger, og samordne rapportering med 
samlaget. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Saksnummer: 23/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på 

Skyttertinget 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Akershus skyttersamlag og Vestfold skyttersamlag har fremma forslag om å endre 
reglene for benkeforslag ved valg på Skyttertinget.  
 
Akershus skyttersamlag foreslår følgende endring i § 2-11:  
Tillegg til pkt. 2, bokstav a): Benkeforslag på kandidater som ikke er foreslått innen 1. 
februar tillates ikke. Forslag på andre kandidater enn valgkomiteens innstilling skal 
leveres skriftlig til dirigenten og skal straks refereres.  
 
Akershus legger også til grunn at dette vil være samme praksis som for saker til tinget, jf. 
§ 2-7 e) første setning: Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling.  
 
Akershus begrunner sitt forslag med at de ønsker at et valg til sentralt tillitsvalgte skal 
være mest mulig forutsigbart, og at alle har mulighet til å skaffe seg et minimum av 
kunnskap om den enkelte kandidat. Akershus mener at dagens ordning med benkeforslag 
på nye kandidater gjør at det er sannsynlig at en stor del av de som sitter på tinget 
opplever å få kun et navn uten at de har noen reell kjennskap til vedkommende.  
 
Vestfold skyttersamlag foreslår å stryke setninga i punkt 1.300, § 3-3: «Hver 
tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg». 
 
I begrunnelsen fra Vestfold framgår det at deres forslag innebærer at det kun er forslag 
på kandidater som er sendt valgkomiteen innen gitt frist som kan velges inn i sentrale 
verv i organisasjonen. Forslaget er således i praksis det samme som Akershus sitt.  
 
Dagens ordning er at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater uten nærmere skriftlig presentasjon. Valgkomiteen skal sammen med 
innstillingen sende en skriftlig presentasjon av nye kandidater til verv sentralt i 
organisasjonen.  
 
Administrasjonens drøfting 
En utfordring med dagens ordning er at samlagene må sende inn forslag på kandidater til 
sentrale tillitsverv innen 1. februar, altså et halvt år før valget skjer under Skyttertinget. 
Det kan skje endringer fra 1. februar til Skyttertinget som gjør at nye kandidater som ikke 
er foreslått innen 1. februar blir aktuelle. Det kan òg være at foreslåtte kandidater per 1. 
februar ikke lenger er aktuelle for sentrale tillitsverv når man kommer til Skyttertinget.  
 
Valgkomiteen kan innstille andre kandidater enn de som er foreslått, og levere sin 
innstilling innen 30. april. Det kan tenkes at tingrepresentantene har nye kandidater, 
også sett i forhold til valgkomiteens innstilling, som de ønsker å fremme som 
benkeforslag. Spørsmålet blir om det er demokratisk betenkelig å ikke ha mulighet til å 
fremme forslag på nye kandidater som ikke fremma innen 1. februar.  
 



Administrasjonen har stor forståelse for at man ønsker kunnskap om kandidater som blir 
foreslått, og det var også bakgrunnen for at Skyttertinget vedtok at det skal følge med en 
skriftlig presentasjon av nye kandidater til sentrale tillitsverv. Administrasjonen forstår 
godt denne sakens forslagsstillere i deres ønske om at man skal ha respekt for den 
tidsfrist som er satt til 1. februar. Hvis ikke det skjer, blir valgkomiteens arbeid svært 
vanskelig. Det er derfor ikke «god skikk» å fremme kandidater senere, og det bør derfor 
kun foregå i særskilte unntakstilfeller.   
 
Et alternativ til forslagene fra Akershus og Vestfold kan være at nye kandidater som ikke 
er foreslått per 1. februar, må fremmes før Skyttertingets åpning med skriftlig 
presentasjon.  
En slik ordning vil tilsvare reglen med at valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke kan 
trekke seg etter at Skyttertinget har begynt, jf. § 2-11, pkt. 3 a). Forslaget kan 
overleveres sekretariatet før Skyttertingets åpning, og deles ut til tingrepresentantene 
snarest mulig.  
Tingrepresentantene vil da få mulighet til å gjøre seg kjent med nye kandidater før de 
formelt fremmes under valget.  
 
Dagens ordning sikrer alle en demokratisk rett til å fremme kandidater. Alle skytterlags-
medlemmer, skytterlag og samlag kan fremme forslag innen 1. februar. Valgkomiteen gir 
sin innstilling, som sendes ut sammen med sakspapirene til Skyttertinget. 
Tingrepresentantene har god tid til å gjøre sin vurdering av foreslåtte kandidater. 
Tingrepresentantene har anledning til å fremme nye kandidater på Skyttertinget, og det 
synes å være demokratisk rett at de fortsatt får anledning til å gjøre det. Det er 
tingrepresentantene som skal gjøre vedtak, og velge sentralt tillitsvalgte. Da er det 
naturlig at de også kan fremme benkeforslag på nye kandidater, på lik linje med at de kan 
fremme alternative forslag til saker som er til behandling på Skyttertinget.  
 
Ut fra en samlet vurdering anbefaler administrasjonen at dagens ordning med mulighet 
for å fremme benkeforslag på nye kandidater opprettholdes.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Dagens ordning med at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater til valg opprettholdes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 24/2017 
Sak: Forslag om å endre regler for medaljer og stjerner på LDKS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 12 

 
Saksopplysninger: 
Skytterbokas kap 12, pkt. 12.121 gir retningslinjer for fordeling av medaljer og stjerner 
for klasse 3-5 på Landsdelskretsstevnene. I dagens regelverk er det følgende fordeling: 
 

- 5 medaljer for inntil 500 deltakere og så 1 medalje for hvert påbegynt 200. 

Sunnfjord skyttersamlag foreslår, med påtegning fra Fjordane krets, at ny tekst i 
Skytterboka skal være: ”3 medaljer inntil 100 deltakere, og en medalje for hver påbegynt 
100 deltaker etter de 100 første”.  
 
Kompetanse 
Administrasjonen mener at iht. Skytterboka kap. 12 har Skytterstyret kompetanse til å 
gjøre denne endringen. Forslaget medfører ikke en innføring eller fjerning av medaljer og 
merker, men en endring av medaljesystemet.  
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens fordeling gir svært mange medaljer og stjerner ift deltakere på disse stevnene. 
Alle landsdelskretsene har langt færre enn 500 deltakere i klasse 3-5, de fleste har under 
200 og noen under 100. Det betyr at antall medaljer og stjerner som deles ut ift 
deltakere er stort. En gjennomgang av tall fra 2015 og 2016 viser følgende fordelinger for 
noen av kretsene: 
 
Opland 
2015:  135 deltakere – 5 medaljer og 24 stjerner (bane) 
2016:  137 deltakere – 6 medaljer og 28 stjerner (bane) 
 
Hordaland 
2015:  131 deltakere – 6 medaljer og 20 stjerner (bane) 

55 deltakere – 6 medaljer og 13 stjerner (felt) 
  
2016:  100 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 

87 deltakere – 5 medaljer og 13 stjerner (felt) 
  
 
Trønderkretsen 
2015: 123 deltakere – 4 medaljer og 23 stjerner (bane) 

125 deltakere – 5 medaljer og 12 stjerner (felt) 
  
2016: 100 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 

129 deltakere – 5 medaljer og 15 stjerner (felt) 
  
Nord Norge 
2015:  144 deltakere – 7 medaljer og 14 stjerner (bane) 
 129 deltakere – 6 medaljer og 8 stjerner (felt) 



2016: 150 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 
 144 deltakere – 5 medaljer og 8 stjerner (felt) 
 
Fjordane 
2015: 62 deltakere – 6 medaljer og 22 stjerner (bane) 
 87 deltakere – 6 medaljer og 11 stjerner (felt) 
2016:  64 deltakere – 6 medaljer og 23 stjerner (bane) 
 85 deltakere – 6 medaljer og 15 stjerner (felt) 
 
Viken 2 
2015: 169 deltakere – 5 medaljer og 9 stjerner (bane) 
 98 deltakere – 5 medaljer og 5 stjerner (felt) 
2016:  194 deltakere – 7 medaljer og 13 stjerner (bane) 
 130 deltakere – 5 medaljer og 9 stjerner (felt) 
 
Statistikken viser en tildeling på mellom ca. 8 % til 45 % ift antall deltakere. Det lave 
tallet er et resultat av kombinasjonen mange deltakere, nye skyttere og gode resultat. 
Det høye tallet er et resultat av få deltakere og lite nye skyttere som ikke har medalje 
tidligere. Det er altså kretser det det blir delt ut medalje eller stjerne til nesten 
halvparten av deltakerne. 
Sunnfjord skyttersamlag påpeker at de synes det nå er blitt for enkelt å få 
medalje/stjerne, med bakgrunn i tallene som vist ovenfor.  
 
Deltakelse på Landsdelskretsstevnene er variable fra krets til krets. Mye avhenger av 
hvor i kretsen stevnet arrangeres. Et stevne sør i Nordland oppnår ikke like mange 
deltakere som et stevne i Troms, og slike forskjeller vil det være i alle kretsene. En jevnlig 
tilførsel av skyttere til klasse 3-5 vil gjøre at nye skyttere kommer opp i tetsjiktet og blir 
”nye” medaljevinnere. Likevel vil utdeling av stjerner skje nedover i systemet, da 
poengsummene for å oppnå medalje/stjerne fortsatt i flere kretser blir lave grunnet 
mindre deltakere og tidligere vinnere av medaljer/stjerner. Og det vil den fortsatt være 
hvis dagens medaljefordeling opprettholdes. 
 
Administrasjonen er av den formening at skal man opprettholde et noenlunde høyt nivå i 
klasse 3-5 i landsdelskretsene, så må ikke kriteriene for å få medalje være så lav at 
stjernene som utdeles blir å betrakte som et deltakermerke. Stjernen skal ha høyere 
status enn som så. 
 
Det er likevel viktig å ha et system som gjør at medaljekravet i kretser med god 
deltakelse og god rekruttering til klasse 3-5 ikke blir urimelig høyt.  
 
Deltakerantallet som vist ovenfor, viser at medaljefordeling iht. Skytterboka er på sin 
plass å vurdere. Man vil aldri når et deltakertall på 500 med innenfor dagens kretser, og 
dagens fordelingssystem bør således i større grad tilpasses det reelle deltakerantallet.  
 
Administrasjonen mener at medaljesystemet bør tilpasses slik at det blir en bedre 
fordeling av medaljer i forhold til deltakere, og samtidig kan stimulere til høyere 
deltakelse. En mindre gradering av deltakerantallet kan være en løsning, og 



administrasjonen støtter derfor Sunnfjord sitt forslag. Vi ønsker likevel å gjøre en liten 
endring, slik at det tildeles en ny medalje for hver 50 deltaker over 100.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas pkt. 12.121 første setning strykes og ny setning blir som følger: 
”3 medaljer for inntil 100 deltakere og deretter 1 medalje for hver påbegynt 50”. 
 
Endringen iverksettes fra 1. januar 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 25/2017 
Sak: NM feltskyting – Feltlaget 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre ba til forrige møte i sak 6/2017, administrasjonen om å utrede rammer, 
opplegg og betingelser, for en finale for kåring av Norgesmesteren i feltskyting i 2017 på 
finalearena for Stang- og felthurtigskyting. Norges Skytterstyre gjorde i sak 6/2017 følgende 
vedtak:  
 
Norgesmesteren i grovfelt for klasse 3-5, kåres i 2017 etter en egen finaleskyting med et 
«Feltlag» på arenaen for Stang- og felthurtigfinale. De sportslige betingelser for kåringen 
av Norgesmesteren i feltskyting vedtas i Skytterstyrets møte i mars. Presidenten pålegges 
å undersøke om det kan tildeles en Kongepokal til vinneren av NM i feltskyting.   
 
Det er siden forrige møte søkt til slottet om å tildele kongepokal i NM feltskyting. Det 
foreligger enda ikke svar på henvendelsen.  
 
Nedenfor drøfter administrasjonen hvordan den sportslige gjennomføringen bør 
gjennomføres for å nå de ovennevnte målsettinger.    
 
Administrasjonens drøfting 
I forrige møte la administrasjonen fram en innstilling som i stor grad tok utgangspunkt i slik 
finalen ble gjennomført i 2007. Etter debatten i forrige møte og etter interne diskusjoner i 
administrasjonen, velger administrasjonen denne gang å legge fram en mer offensiv 
omlegging av kåringen av vinneren i NM feltskyting. Når hovedformålet er å gjøre kåringen 
av Norgesmesteren i feltskyting mer publikumsvennlig og attraktiv for media, må det gjøres 
grep som sikrer dette i større grad enn den metode som ble prøvd med Superfinalen i 2007.  
 
Skal det skapes ekstra oppmerksomhet om feltskyting, med mulighet også for sendetid på 
NRK, må det gjøres endringer som er tilpasset dette. Samtidig må den sportslige 
gjennomføringsformen være slik at man kårer en vinner som er den beste feltskytter på 
Landsskytterstevnet.  
  



1. Feltlaget 
Administrasjonen vil bruke navnet «Feltlaget» for å referere til de skyttere som skal skyte 
om Norgesmesterskapet i feltskyting fra Stang- og felthurtigarena. Feltlaget vil således være 
begrepet vi bruker i feltskyting, lik som vi bruker kongelaget i baneskyting. Administrasjonen 
har drøftet om det kan være et alternativt begrep, men funnet at Feltlaget er den beste 
betegnelsen.    
 
2. Antall skyttere i Feltlaget 
Sist gang NM felt ble arrangert på Stang- og felthurtigarenaen, var det de 7 beste skytterne 
etter 42 skudd som konkurrerte om NM felt med en ny 12 skudd finale. Administrasjonen 
mener dette bør økes til 16 skyttere. Dette først og fremst for at antallet blir likt med de som 
skyter Stang- og felthurtigfinale. Antallet er også tilpasset den sportslige gjennomføring som 
skisseres nedenfor. Tallet 7 var i 2007 knyttet til at det skulle tilpasses antall sølvbeger som 
gis til skytterne fra 2-7 plass.  
 
3. Kvalifisering til Feltlaget    
Administrasjonen skisserer to modeller for hvordan skytterne skal kvalifisere seg til Feltlaget. 
Begge modeller har fordeler og svakheter som skisseres under. 
 
A, Kvalifisere skytterne direkte fra 30 skudd. 
B, Kvalifisere skytterne etter 42 skudd.  
  
       A, Kvalifisere skytterne til Feltlaget fra 30 skudd  
Til Stang- og felthurtigfinale, kvalifiserer skytterne seg fortløpende gjennom uken.  Det 
medfører at det er spenning gjennom mange dager på hvem som klarer å holde seg «inne i 
finalen». Speaker og resultatlister kan hele tiden orientere om hvilket resultat som ligger på 
16 plass, og således får plass i disse prestisjefinalene.  
 
Administrasjonen ser at dette er en modell som hadde vært god å bruke også i feltskytingen. 
Det vil si at de 16 beste på 30 skudden gikk direkte til finalen, mens skytterne fra 17. plass og 
utover skyter finale fra 200 meter standplass for å vinne medaljer/stjerner.   
 
Metoden kan forsvares også med at det er så mange som 16 skyttere som kvalifiseres til 
Feltlaget. Den tar høyde for at selv om forholdene kan være ulike på innledende skyting, og 
således kan ha innvirkning på kvalifisering til Feltlaget, er det relativt mange som kommer 
med i Feltlaget. Det gjør at selv om man ikke er av de med aller mest innertreff, er sjansen 
ganske stor for å komme i Feltlaget om man er en god feltskytter.  
 
Ved at det kun er disse 16 som får skyte om å bli Norgesmester i feltskyting, gjør at man 
honorerer innledende skyting mer enn i dag i kampen om Norgesmesterskapet. Det synes 
riktig å vektlegge innledende skyting mer, da denne skytingen som foregår ute i terrenget 
må sies å være den mest feltmessige.  
 
Noe av utfordringen med dagens system har nettopp vært at når mange skyter 30 treff, er 
det de som har fått minst med innertreff som også har fått minst press i finalen. Slik sett har 
skive 1 og skive 60 hatt samme utgangspunkt, men langt fra samme press i finalen. 
Alternativet er å lage et mer krevende feltopplegg på innledende skyting for å skille 



skytterne mer. Argumentet om at flest mulig skal få en god opplevelse for mestring på 
innledende skyting, gjør at administrasjonen vil opprettholde nåværende vanskelighetsgrad.    
 
Med dagens system er feltskytingen den øvelse som får minst oppmerksomhet på sin 
innledende skyting. Dette gjelder både for pressen og på stevnearena. Dette er naturlig når 
så lite «står på spill» før finalen. For speakeren på arena og pressen er det slik at når 60 
skyttere skyter 30 treff, synes det å melde om resultatene mindre viktig. Dette på grunn av 
at resultatet på innledende skyting teller lite i forhold til resultatet i 12 skudds finalen.  
 
Feltskytingen blir således fra åpningsdagen til siste finaledagen minst omtalt, ja mindre enn 
Stang- og felthurtigskyting hvor det er kamp om de 16 finaleplassene gjennom hele uka. Å 
kvalifisere til Feltlaget fra 30-skudden vil endre dette, å gi en «nerve» i kampen om NM 
feltskyting gjennom mange dager. Selvfølgelig vil det være mest knyttet til mandag når 
klasse 5 skyter, men allerede fra første dag når noen eventuelt skyter 30 treff i klasse 3, vil 
det være interessant å følge om dette rekker til en plass i Feltlaget. 
 
Administrasjonen ser for seg en rangeringsform der man ved likt antall treff/innertreff, 
rangerer skytterne etter den metode som blir brukt til premiering, der man ved likhet 
rangerer skytterne etter hold 5, 4, 3 og 2. Treff teller først, deretter innertreff. 
 
Motargumentene er selvfølgelig flere, om man utelukkende forholder seg til de sportslige 
betingelser. Hvis alle skyter 42-skudd, og hvor man som i dag tar bort innertreffene på 
innledende skyting, vil det føles mer sportslig rettferdig. Dette først og fremst p.g.a. 
muligheten for skiftende værforhold når skytingen foregår over flere dager.  
 
Dette motargumentet er allikevel ikke ensidig. Man må aldri glemme at dette er en 
utendørssport hvor det å oppnå vindmessig rettferdighet på et enkelt LS er umulig så lenge 
forholdene varierer. Over flere år vil sannsynligheten for slik urettferdighet uansett utjevnes 
noe, og alle skyttere vil i løpet av flere LS oppleve at de var mer eller mindre heldige med 
forholdene på de enkelte LS.     
 
Det andre motargumentet kan være at man ved å la de 16 beste skytterne fra innledende 30 
skudd gå til Feltlaget, så må disse være garantert medalje/stjerne når disse skyter fra en 
annen standplass med et annet opplegg. Det blir et nytt prinsipp i forhold til dagens ordning. 
Spørsmålet blir da i hvor stor grad dette er et vesentlig argument. Sjansen for at 
medaljegrensen blir ett treff høyere er også større, ettersom de 16 beste skytterne er sikret 
medalje/stjerne etter 30-skudden og uansett hvordan de skyter i finalen.        
 
 

B, Kvalifisere skytterne til Feltlaget fra 42 skudd 
Alternativet til 30-skudd som kvalifisering til Feltlaget, er at alle skyter 42-skudd, og de 16 
beste kvalifiseres for Feltlaget. I tillegg tildeles medaljer/stjerner som med dagens ordning 
etter 42 skudd til alle. Det kan synes som den mest sportslige rettferdige ordning med 
hensyn til medaljer og stjerner, og således mest i tråd med det system som er i dag.   
 
Man må også der ha et system som sikrer at man ikke trenger omskyting om 16. plassen, og 
der kan regelen være at den med best finale rangeres først. Ved fortsatt likhet mellom to 
eller flere skyttere, rangeres skytterne fra 12 skudd, 11 skudd, 10 skudd osv. (Eksempelvis to 



skyttere har 40/7 på delt 16. plass. Begge har 10/7 i finalen. Begge har innertreff på siste 
skudd, mens den ene skytter har yttertreff og den andre har innertreff på nest siste skudd 
(skudd 11). Den skytter med innertreff på skudd 11 går videre til Feltlaget. 
 
Slik administrasjonen ser det, kan en ordning med 42-skudd som kvalifisering til Feltlaget, 
gjøre at det sportslig sett blir et større krav til at man bør få ta med seg resultatet inn i 
Feltlaget. Argumentet er at når alle har 30 treff, så vil ingen si noe på at resultatene «nulles 
ut». Annerledes vil det nok oppfattes når beste skytter etter 42 skudd har 42/10. Da vil nok 
noen hevde at han/hun bør ha en fordel i finalen på den skytter som har kvalifisert seg til 16-
plassen på 40/7 (Tilsvarende som i Steinkjer i 2007). Slik administrasjonen legger opp 
Feltlaget, vil det ikke være slik at man tar med seg resultatet fra verken 42 skudd eller 30 
skudd. Gjør man det vil det bli svært krevende å formidle Feltlaget, og det blir mindre 
spennende.  
 
Selv om man her kan sammenligne med at det er slik man gjør det i kongelaget, det vil si at 
de tar med seg resultatene fra 25-skudden, så vil dette bli mindre oversiktlig for publikum og 
derfor gi mindre spenning i Feltlaget. For å få god oversikt til å følge med i en slik finale 
burde skytterne skyte èn og èn som i kongelaget. Administrasjonen mener en slik metode vil 
være feil i denne finalen, spesielt for den skytter som blir liggende igjen til slutt. Videre vil en 
slik finalegjennomføringen ta for lang tid, selv om hver enkelt skyter 12 skudd i en serie. Man 
må også ved en slik gjennomføring ta stilling til om man skal ta med seg innertreffene fra 42-
skudden, som kompliserer det helt. Gjør man det ikke, er det stor fare for omskytinger, som 
igjen trekker ut tiden for feltfinalen.   
 
Med å kvalifisere til Feltlaget fra 42 skudd, så vil utvilsomt 12-skuddfinalen få mer 
oppmerksomhet. Den vil jo avgjøre hvem som kommer til Feltlaget. Likevel er det ikke 
sikkert at det for publikum vil føles som viktig før man kommer til Feltlaget på Stang- og 
felthurtigarena. I Steinkjer i 2007 var nettopp tilbakemeldingen fra skytterne at 12-
skuddfinalen bli noe «tam» da den ikke avgjorde rekkefølgen. Mindre oppmerksomhet vil 
finalen selvfølgelig få om dette gjelder kun for å bestemme hvem som blir nummer 17 og 
nedover, men for dem som skyter vil det trolig oppfattes som vesentlig i kampen om 
medaljer og stjerner. 
 
4. Gjennomføring av Feltlaget  
Administrasjonen er opptatt av at Feltlaget sin finalegjennomføring blir slik at det knyttes 
spenning til hele gjennomføringen, og at den gjennomføres innenfor en begrenset 
tidsramme. Den må gjennomføres slik at publikum opplever at alle skytinger «gjelder noe». 
Administrasjonen har kommet fram til at det slik sett vil være best med en 
finalegjennomføring hvor man skyter som en cup, men hvor fire skyttere skyter samtidig, og 
to skyttere går videre for hver runde. 
 
Administrasjonen foreslår således et cupsystem med en kvartfinale med 16 skyttere, en 
semifinale med 8 skyttere og en finale med 4 skyttere. 
 
Kvartfinale   
Kvartfinalene organiseres slik at skytterne deles i fire, hver med fire skyttere, hvor to 
skyttere går videre til semifinalen fra hver runde. Grunnen til at man velger 4 skyttere er at 
dette er et antall skyttere det går fint å følge med på samtidig med grafikk på storskjermen.  



 
Skytingen foregår slik at skytter nummer 1, 2, 15 og 16 etter kvalifiseringen skyter i en pulje 
samtidig, og de to beste resultatene går videre. Skytter nummer 3, 4, 13 og 14 skyter i en 
pulje, 5, 6, 11 og 12 skyter i en pulje, og skytter nummer 7, 8, 9 og 10 fra 30 skudd eller 42 
skudd skyter i en pulje. (Rekkefølgen på puljene står beskrevet i vedtaket). 
 
Det skytes 12 skudd i hver runde. Eksempelvis blir resultatene 12/3, 12/2, 11/4, og 11/3 i 
første pulje av kvartfinalen. De to skytterne som har 12/3 og 12/2 går videre til semifinale. 
Slik fortsetter skytterne i til sammen 4 kvartfinaler til at 8 skyttere er kvalifisert for 
semifinale. Resultatlisten fra 9. til 16. plass avgjøres av resultatene til de utslåtte skytterne. 
Den som skyter det dårligste finaleresultat av de 16 blir således nummer 16.     
 
Semifinale   
Semifinalen har 8 skyttere, og fordeles i to puljer med 4 skyttere. De to beste skytterne fra 
hver pulje går videre til finale. De fire utslåtte gis plassering fra 5 til 8 på bakgrunn av 
resultatene i semifinalen. 
 
Finale   
Finalen har 4 skyttere. Her fordeles skytterne til plassering nummer 1 til 4 etter resultatet i 
finalen. Vinneren er årets Norgesmester i feltskyting. 
 
Rangering  
Administrasjonen mener finalen må gjennomføres uten omskyting. Omskytinger vil være 
tidskrevende og det gir en dårligere opplevelse for presse og publikum. Administrasjonen vil 
således foreslå at om to skyttere er like i kamp om andreplass i hver cuprunde (eks 10/6 og 
10/6), går den skytter videre som har det beste siste skudd. Om begge har innertreff 
rangeres på nest siste skudd, og videre fram til første skudd om ikke skytterne skilles. 
Sannsynligheten for en omskyting vil da nærmest være særdeles teoretisk, og 
administrasjonen mener det er unødvendig å foreta beskrivelse av ytterligere 
rangeringsregler.  
 
Hvorfor ikke de 8 beste resultater videre fra kvartfinale til semifinale?  
Med det system administrasjonen skisserer, vil det trolig bli slik at det ikke er de 8 beste 
resultater som går videre fra kvartfinale til semifinale, og mulig heller ikke de 4 beste 
resultater som går videre fra semifinalen til finalen. Grunnen til at administrasjonen her 
foreslår et cupsystem er for å få spenning knyttet til hver gjennomføring i finalen.  
 
5. Hvordan blir resultatlisten 
Administrasjonen ser for seg at resultatlisten etter NM feltskyting må bli slik at det ikke tilstås 
antall treff i tillegg til plasseringen. Skytterne i finalen gis således plassering ut fra det system 
som skisseres ovenfor uten at de får noen eksakt poengsum. Dette blir som en konsekvens av 
cupsystemet. En resultatliste fra NM i feltskyting gir således ikke resultater før man kommer 
til plass nummer 17, og det blir ingen sammenligning mellom de 16 i finalelaget.  
 
6. Oppsummering 
Administrasjonen mener den gjennomføring som er skissert vil gi en verdig og severdig 
kåring av norgesmesteren i feltskyting. Det vil være svært krevende å vinne dette 
mesterskapet, og administrasjonen mener systemet faktisk i større grad enn i dag sikrer at 



det er en svært god feltskytter som blir vinner av NM i feltskyting. Om man velger 30-
skudden som grunnlag for Feltlaget, vil feltmesteren bli kåret på grunnlag av 66 avgitte 
skudd, mens om man velger 42-skudden som kvalifisering til Feltlaget, så vil feltmesteren bli 
kåret på grunnlag av 78 avgitte skudd. Administrasjonen anbefaler etter en totalvurdering at 
30-skudden skal benyttes som kvalifisering til Feltlaget, men begge alternativer legges fram 
for styret.  
 
Premier/Trofeer 
I det skisserte opplegget ikke administrasjonen drøftet detaljer omkring premiering. Vi 
fortsetter i utgangspunktet som tidligere med sølvbeger til skytterne fra 2. til 7. plass i 
feltskyting. Når det nå foreslås at 8 skyttere går videre til semifinale, så kunne det vært 
hensiktsmessig at alle 8 får sølvbeger, men da blir det forskjell i forhold til baneskytingen.  
 
Administrasjonen ser heller for seg at man som en konsekvens av et slikt vedtak vurderer å 
innføre finalebeger både til Feltlaget og Kongelaget, slik at alle de fire «store» finaler, Bane, 
felt, Stang og felthurtig) får beger til de som har deltatt i finalen. Dette gjelder nå kun for 
Stang- og felthurtigfinalen.      
 
Et annet forhold om man velger 30 skudd som grunnlag for Feltlaget er at det er to trofe i 
feltskyting til kvinner. Til beste kvinne på 30-skudd og beste kvinne på 42 skudd, henholdsvis 
DMT-pokalen og Brødrene Lohnes pokal. Administrasjonen ser imidlertid ikke noe problem 
med å endre statuttene her om man skulle velge Feltlaget fra 30-skudden.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norgesmester i feltskyting kåres slik: 

a) De 16 beste skytterne fra 30 skudd utgjør Feltlaget. De skyter egen finale fra 
Stang- og felthurtigfinalearena.  

b) Ved likhet på 16. plassen med treff og innertreff på 30 skudden, rangeres 
skytterne til Feltlaget etter Skytterbokas punkt 10.423. Først teller treff i 
rekkefølge på hold 5,4,3,2 og 1, deretter innertreff i samme rekkefølge. 
 

c) De 16 skytterne som blir kvalifisert til Feltlaget, tildeles medalje/stjerne på 
grunnlag av 30-skudden. Disse skyter således ikke ordinær feltfinale jfr. punkt d. 
De 16 skytterne som er kvalifisert til Feltlaget blir således plassert fra nummer 1 
til 16 i NM feltskyting. 

d) De skytterne som kvalifiserer seg til ordinær feltfinale fra 30-skudden, d.v.s. 
skytterne som er plassert fra nummer 17 og lavere, skyter som dagens ordning en 
12 skudd feltfinale fra 200 meter standplass med 6 kne og 6 liggende skudd. Disse 
skyter om de resterende medaljer/stjerner fra 17 plass og utover. Antall medaljer 
det skytes om for disse skytterne, avhenger således av hvor mange av de 
skytterne som er kvalifisert for Feltlaget, som har feltmedalje fra tidligere.  

e) Finaleskytingen for Feltlaget arrangeres som en cupskyting. Det skytes  kvartfinale 
(4 puljer med 4 skyttere), semifinale (2 puljer med 4 skyttere) og finale (1 pulje 
med 4 skyttere).  

f) Kvartfinale: De 16 skytterne i Feltlaget skyter først en kvartfinale som en 
cupskyting hvor de blir delt i fire puljer. Hver pulje skyter 12 skudd (detaljer om 
denne gjennomføringen vedtas i neste møte i Skytterstyret). Skytter plassert 



nummer 7, 8, 9 og 10 fra 30-skudden skyter samtidig i første pulje. De to beste 
skytterne fra denne puljen kvalifiserer for semifinale, mens de to med lavest 
resultat blir utslått og får plassering mellom 9-16 (i sammenligning med de andre 
utslåtte skytterne fra de tre siste puljer.)  
Deretter skyter skytter nummer 3,4,13 og 14 fra 30 skudden samtidig i pulje to. 
De to beste skytterne går videre til semifinale, mens de to med lavest resultat 
plasseres mellom 9-16 som i første pulje. Dette fortsetter med tredje og fjerde 
pulje hvor henholdsvis skytter med plassering nummer 5,6,11 og 12 fra 30-
skudden skyter samtidig i pulje 3, mens de med plassering 1,2,15 og 16 skyter 
samtidig i pulje 4. 

g) Semifinale: Semifinalen skytes med to puljer på 4 skyttere. De to beste i 
henholdsvis pulje 1 og 2 i kvartfinalen skyter samtidig i første semifinale, mens de 
to beste fra pulje 3 og 4 skyter samtidig i andre semifinale. De to beste skytterne i 
semifinalen fra hver pulje går videre til finalen.  Rekkefølgen fra 5-8 avgjøres etter 
resultatene oppnådd i semifinalen for de utslåtte skytterne.    

h) Finale: De fire som er kvalifisert til finale skyter samtidig. Den skytter som er best 
i finalen er Norgesmester i feltskyting, mens øvrig rekkefølge avgjøres av 
finaleresultatet til de øvrige 3 skytterne i finalen. 

i) Opplegget gjennomføres som en prøveordning under Landsskytterstevnet i 2017. 
Før LS 2018 foretas en evaluering av opplegget.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
Skytterstyret pålegger administrasjonen til neste møte å fremme forslag til finaleopplegget 
for Feltlaget som gir variert skyteprogram i 12-skudds finalene. I tillegg ønsker Skytterstyret 
om mulig at det skytes på to ulike avstander i hver av finalene. Rangeringsreglene for 
finalene blir å vedta for både Feltlaget og 12-skuddsfinalen på 200 meter, etter at 
gjennomføringsformen for Feltlaget er vedtatt.   
 
 
 
Saksnummer: 26/2017 
Sak: Tidspunkt for LS 2020  
Kompetanse: Håndbok for Landsskytterstevnet 

 
Elverum skytterlag har gjennom e-post sendt et ønske om å kunne arrangere 
Landsskytterstevnet i 2020 i perioden fra 7.-14. august. Det er en uke senere enn det de 
ønsket gjennom søknaden til Skyttertinget i 2016.    
 
Administrasjonens drøfting 
Elverum skytterlag argumenterer med at de vil legge Landsskytterstevnet i samme tidsrom 
som Jakt- og fiskedagene og Festspillene i Elverum. De mener det er positive effekter med at 
disse arrangementene er samtidig. 
 
Administrasjonen mener stevnet som regel bør foregå i overgangen mellom juli og august 
måned. Dette for å tilrettelegge for at flest mulig kan delta på stevnet i ferietiden.  
 



Administrasjonen mener imidlertid at det er ytterligere ett forhold som tilsier at stevnet bør 
foregå i det tidsrom som LS-arrangøren i 2020 ønsker. De olympiske leker skal foregå i Tokyo 
i perioden fra 24. juli til 9. august i 2020. Det er bra for oppmerksomheten til arrangementet 
at ikke stevneperioden kolliderer med OL. NRK har også signalisert at det er noe krevende 
om sendingene fra LS går samtidig med et sommer OL, selv om de så langt ikke har noen 
rettigheter til sommer-OL i 2020. 
 
Administrasjonen mener således at forslaget til Elverum er godt og anbefaler at LS 2020 
arrangeres i det tidsrom som Elverum søker om.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet i Elverum 2020 arrangeres i tidsrommet fra 7.-14. august. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 27/2017 
Sak: Innføring av medlemskontingent i skyttersamlag  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.500 

 
Saksopplysninger 
Opland skyttersamlag har vedtatt å innføre medlemskontingent på ombudsmøtet. 
Medlemskontingenten erstatter tidligere ordning med arrangementsavgift, og skal 
primært brukes til å dekke samlagets utgifter til dugleikspremiering og premiering i 
forbindelse med Den Norske Skyttermedalje.  
 
Ombudsmøtet vedtok at 30-skuddsskyttere skulle inkluderes i medlemstallet. 
Administrasjonen har gitt tilbakemelding om at 30-skuddskyttere slik de registreres i dag 
ikke er medlemmer, dette er personer utenom medlemmer som har skutt minst 30 skudd 
på banen. Typisk personell fra Forsvaret og politiet.  
 
Saken reiser et prinsipielt viktig spørsmål: Er det etter gjeldende regelverk hjemmel for å 
innføre medlemskontingent til skyttersamlagene? Saken legges fram for Skytterstyret 
fordi administrasjonen etter å ha innhentet råd fra vår advokat, mener at samlagene 
etter gjeldende regelverk ikke har hjemmel til å innføre medlemskontingent.  
 
Administrasjonens drøfting 
Saken gjelder om samlagene har hjemmel til å innføre medlemskontingent fra 
skytterlagene.  
 
Gjeldende regelverk gir skytterlagene rett til å innføre medlemskontingent 
(årskontingent) iht. § 6-4.  
 
DFS sentralt har ikke anledning til å innføre medlemskontingent uten at Skyttertinget 
vedtar dette gjennom egen sak.  
 



Standardlover for skyttersamlagene framgår av kapittel 1.500 i Skytterboka. Endinger av 
lovene skal vedtas av Skyttertinget.  
 
I standardlovene for skyttersamlagene står det ingenting om medlemskontingent eller 
årskontingent. Samlagets ombudsmøter skal vedta budsjett for samlaget, der man også 
vedtar hvilke inntekter samlaget skal ha. Tidligere var det en etablert praksis i mange 
samlag å «beholde» 2-3 kroner av statsbidraget per skytter som ble tildelt fra sentralt 
hold. Ordningen med statsbidrag per aktiv skytter opphørte fra og med 2013 etter pålegg 
fra Forsvarsdepartementet. Spørsmålet er om samlagene har hjemmel til å innføre en 
medlemskontingent som del av inntektene, uten at dette er spesifisert i loven. 
 
Administrasjonen mener at hjemmel for innføring av medlemskontingent i 
skyttersamlagene er en prinsipiell beslutning som bør avgjøres av Skyttertinget, på lik 
linje med bestemmelsene for skytterlagene og DFS sentralt. Når medlemskontingent ikke 
er behandlet spesifikt i kapittel 1.500, mener administrasjonen at dette må forstås som 
at samlagene ikke har hjemmel til å innføre kontingent etter dagens regelverk.  
 
Konklusjonen er at Skyttertinget må ta stilling til om samlagene kan innføre 
medlemskontingent før samlagene eventuelt vedtar kontingent.  
 
Saken stiller samtidig et relevant spørsmål om praksisen med registrering av antall 30-
skudds skyttere. DFS sentralt har fra og med 2012 registrert antall medlemmer, med 
bakgrunn i krav i tilskuddsordninger fra Forsvarsdepartementet og LNU. Styret ønskte at 
vi skulle fortsette med registrering av 30-skudds skyttere som ikke var medlemmer, for å 
kunne ivareta en historisk sammenligning. De fleste ordninger er etter dette relatert til 
medlemstall, men aktive skyttere danner fortsatt grunnlag for representasjon på 
ombudsmøter (§ 6-11). Dette bør endres til medlemmer, og administrasjonen vil 
forberede en tingsak til neste styremøte.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Skyttersamlagene har etter gjeldende regelverk ikke hjemmel til å innføre 

medlemskontingent.  
2. Norges Skytterstyre ber organisasjonsutvalget gjøre en vurdering av spørsmålet om 

medlemskontingent i gjennomgangen av organiseringen av DFS.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 28/2017 
Sak: Forslag fra Sunnmør om endring av klassesettingsregler  
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1.200 

 
Saksopplysninger 
Sunnmør skyttersamlag har sendt forslag til tingsak om endring av klassesettingsreglementet  
 
Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Sunnmør omhandler forslag av endring klassesettingsreglementet. 
Administrasjonen mener med bakgrunn i at saken var omfattende drøftet gjennom Sotnakk-
utvalget i 2016, og at det ble gjort flere endringer på Skyttertinget i 2016, at saken ikke kan 
bringes opp til behandling igjen på Skyttetinget i 2017. Saker som har vært oppe til 
behandling på ett Skytterting kan ikke tas opptil behandling på neste Skytterting, jfr. 
Skytterbokas kapittel 1, 1-200 § 2-7e. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Forslaget fra Sunnmør skyttersamlag angående endring av klassesettingsreglementet 
avvises. Dette p.g.a at forslag til nytt klassesettingsreglement var til behandling på 
Skyttertinget i 2016, og ikke kan behandles på nytt før i 2018 jfr. Skytterbokas kapittel 1, 
punkt 1.200, § 2-7 e.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 29/2017 
Sak: Abonnementsordning Norsk Skyttertidende  
Kompetanse: Styrevedtak 39/1976  
 
Saksopplysninger 
I forbindelse med fakturering av 3 obligatoriske abonnement for NST til alle skytterlag, er det 
flere lag som ikke vil betale p.g.a. at de mener det er en for stor økonomisk belastning. Fra 
administrasjonen sin side har vi så langt ikke gitt fritak fra dette kravet. Med 300 kroner per 
abonnement er dette en regning som kommer på 900 kroner. I sum belastes nå alle 
skytterlag årlig kroner 3 300, da inklusive de 2 400 kroner som faktureres for alle IT-tjenester 
og ansvarsforsikring som tilbys fra DFS sentralt.    

Sak om obligatoriske abonnement har sin historie helt tilbake til 1977, da Skytterstyret i sak 
39 vedtok følgende på bakgrunn av et Skyttertingsvedtak i 1976: 

PR- og presseutvalget foreslo i utredning av 18.mai -76 at NST skulle være obligatorisk til en 
del tillitsmenn i lag og samlag. 

Skyttertinget 1976 ga Skytterstyret fullmakt til å arbeide videre med de forslag som var listet 
i PR- og presseutvalgets innstilling. 



Vedtak: 
Abonnement på Norsk Skyttertidende er obligatorisk for medlemmene av samlagsstyret, 
medlemmene av samlagets ungdomsutvalg og medlemmene av samlagets skiskytterutvalg. 

Det er likeledes obligatorisk for tre tillitsmenn i samtlige skytterlag, fortrinnsvis lagsformann, 
formannen i ungdomskomiteen og formannen i skiskytterutvalget. 

Skytterstyret henstiller til skytterlagene å bestille bladet til samtlige tillitsmenn. 

Bestilling av abonnement på NST til tillitsmenn sendes på fastsatt skjema og bladpengene 
trekkes i statsbidraget. 

Det er slik administrasjonen ser det grunn til å gjøre et nytt vedtak i denne saken. Først og 
fremst fordi vedtaket trenger en fornyelse, samtidig som at vedtaket fra 1977 ikke lenger er i 
tråd med det som praktiseres. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig å opprettholde kravet til at alle skytterlag skal betale 
for tre abonnement. Dette er vesentlig for at alle skytterlag skal ha tilgang og gjøres kjent 
med Norsk Skyttertidende. Bladet er fortsatt vår viktigste informasjonskanal ut til 
medlemmene, og det er tatt en beslutning om at vi fortsatt skal ha et blad som kommer i 
papirutgave. For å holde på et slikt kvalitetsblad, er vi avhengig av at skytterlagene bidrar, og 
da er de tre obligatoriske abonnentene fra hvert skytterlag vesentlig for økonomien til 
bladet. 
 
Til forskjell fra vedtaket i 1976, mener administrasjonen at man kan avstå fra kravet om tre 
abonnenter til samlagene, da disse som har de vervene i stor grad abonnerer selv eller har 
bladet gjennom eget skytterlag. 
 
Fra og med 2018 mener administrasjonen at det vil være enklere om man fakturer en 
regning til skytterlagene som omfatter både IT-tjenester og abonnement på Norsk 
Skyttertidende. Hvilket beløp dette skal være for 2018 bør tas som en del av budsjettsaken 
for det året. Det kan der også vurderes om man skal differensiere beløpet etter størrelsen på 
lagene, men det har sine svakheter å innføre et slikt system også. Det kan blant annet 
medføre at lag ønsker «å presse seg» under de valgte medlemsgrenser for å unngå høyere 
satser.   
 
Det er spesielt når administrasjonen har kontakt med flere av de skytterlag som ikke vil 
betale, at de heller ikke krever lagskontingent fra medlemmene sine. Det gjør jo selvfølgelig 
at skytterlagene får liten økonomi til å betale slike regninger. Enda verre er det at de da ikke 
blir å regne som grunnlaget for Frifondmidlene til DFS, og det er et tap for både DFS og det 
enkelte skytterlag.   
 
Administrasjonen vil i denne omgang foreslå at Skytterstyret gjør vedtak om at de tre NST-
abonnementer er obligatorisk for alle skytterlag og samlag, men at man ikke har med 
ytterligere reguleringer som var med i vedtaket fra 1977.   
 
 
      



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det er obligatorisk for alle skytterlag og samlag å ha tre abonnement på Norsk 
Skyttertidende, betalt av hhv. skytterlaget og samlaget. Skytterlaget og samlaget velger selv 
hvem som skal ha disse abonnentene. Det oppfordres til at skytterlagene og samlagene 
abonnerer på NST til alle som sitter i disse styrevervene. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 30/2017 
Sak: Overtaking av FriiVii AS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 
 
Saksopplysninger 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 5/2014 følgende: 
 
1. Norges Skytterstyre vedtar å utvikle et verktøy for smarttelefoner og nettbrett i 

samarbeid med selskapet FriiVii AS. Verktøyet skal gi god funksjonalitet for DFS 
medlemmer, samt gi mulighet for kommersiell utnytting i framtid. 

2. DFS går inn med kr. 600.000 i aksjekapital i FriiVii AS.  
3. DFS går i tillegg inn med inntil kr. 400.000 som forutsettes å dekke 

utviklingskostnader for DFS funksjonalitet fase 1 i løsningen.  
 
Status i dag: 
FriiVii-appen ble utviklet første halvår 2014, og lansert under Landsskytterstevnet i 
Sandnes.  
I etterkant har er det laget en «tvilling-app», DFS-appen, som er videreutviklet med blant 
annet skytebaneregister og nyheter fra http://dfsgrasrot.no/ (nye skytterlagssider). 
Videre tenker vi å legge Frende-portalen inn i appen når den blir responsiv.  
 
Intensjonen med appen var å kunne bruke den til informasjon, kommunikasjon og til nye 
kommersielle inntekter gjennom såkalt brukerdrevet sponsing. Den kommersielle delen 
er et verktøy som kan brukes av organisasjonens samarbeidspartnere til å legge inn 
varekjøp som gir eks. skytterlag provisjon ved kjøp. FriiVii la ned mye arbeid med 
forhandling av avtaler som kunne brukes både på lagsnivå og sentralt nivå. Dette 
arbeidet ga lite resultater, men vi har gjennom nettverket til Jakob Lund fått en del 
kontakter som kanskje kan gi resultater på sikt. Konklusjonen er likevel et denne delen 
ikke har gitt forventede resultater.  
 
Innocode har også lagt ned mye arbeid med bundling av FriiVii med selskapets øvrige 
produkter for avismarkedet. Daglig leder i FriiVii har også presentert løsningen for en 
rekke forskjellige organisasjoner. Viser her til notat fra daglig leder Morten Holst datert 
28.11.2016 om utviklingsaktiviteter i FriiVii.  
 

http://dfsgrasrot.no/


Innholdsmessig har DFS-appen et godt potensiale, spesielt når den nå er integrert med 
DFS-Grasrot. Skytebaneregisteret er også en god tjeneste. DFS bør således videreutvikle 
appen framover med relevante tjenester, og det ligger som nevnt muligheter for 
kommersielle inntekter hvis det skulle lykkes på et senere tidspunkt.  
 
Selv om DFS har brukt en del penger på dette prosjektet, har vi fått mye igjen gjennom 
både appen og spesielt ny hjemmesideløsning, som er en følge av utviklingsavtalen 
mellom FriiVii, DFS og Innocode. Gjennom utviklingsavtalen har DFS har en gunstig 
timepris på utvikling av egentilpassede løsninger i DFS-Grasrot til og med 2018. 
 
Aksjeverdi 
Per i dag er det ca. 112.000 kroner på konto. Aksjeporteføljen er delt slik: 
 
Innocode: 62 % (23.250 aksjer) 
DFS: 20 % (7.500 aksjer) 
Jakob Lund: 10 % (3.750 aksjer) 
Petter Nilssen: 8 % (3.000 akser) 
 
Styret i FriiVii ser ikke lenger at det er muligheter for særlige kommersielle inntekter 
gjennom forretningsidéen til selskapet uten at det investeres betydelige summer i 
nyutvikling og evt. andre forretningsområder. FriiVii har hatt samtaler med andre selskap 
som satser innenfor samme segment, men vi ser at markedet er utfordrende. 
Konklusjonen er at det er bedre å avvikle selskapet mens det er penger på bok, evt. at 
DFS overtar selskapet og bruker det til egne kommersielle formål.  
 
Styret i FriiVii har derfor vedtatt følgende alternativ: 
1) Avvikling av selskapet. Etter ønske fra DFS bør dette i så fall skje i løpet av 2017, slik at 
avskrivning av aksjekapital kan fordeles på to år. Et lengre tidshorisont kan også gi 
selskapet en ny sjanse dersom markedsutsiktene endrer seg. Styret ser det slik at 
selskapet må avvikles mens det ennå er egenkapital tilgjengelig.  

2) DFS overtar selskapet gjennom oppkjøp av alle aksjene i selskapet. Muligheten for en 
slik overtakelse sjekkes med DFS og Innocode.  
 
Styret har fastsatt aksjekursen ved innløsing til kr. 2,70 per aksje. Dersom DFS løser inn 
alle aksjene vil kostnaden bli kr. 81.000.  
 
Administrasjonens drøfting 
Dersom DFS skal overta selskapet er det etter administrasjonens vurdering avgjørende 
om selskapet kan brukes til inntektsgivende aktiviteter. Videreutvikling av DFS-appen kan 
gjøres gjennom ny avtale med Innocode. FriiVii AS eier rettigheter til appen, og kan selge 
den til andre lag og organisasjoner. Et alternativ er salg av Grasrot til andre lag og 
foreninger, eventuelt i kombinasjon med FriiVii-appen.  
 
Dersom DFS ønsker å prøve salg av Grasrot til andre lag og foreninger, får DFS en gunstig 
avtale med Innocode om videresalg. Innocode selger løsningen kun til kommersielle 
kunder (primært media). DFS bestemmer selv pris for salg av løsningen til andre, og ved 
salg inntil kr. 100.000 får DFS 60 % av salgsinntektene. For salg over 100.000 får DFS 80 % 



av inntektene. DFS sitt ansvar blir brukerstøtte, tilsvarende det vi har til skytterlagene i 
dag. Innocode sin andel er bidrag til utvikling, drift og vedlikehold. 
 
Erfaringen med DFS-Grasrot så langt er at løsningen er enkel å sette opp og bruke, og det 
er langt mindre behov for brukerstøtte enn eksempelvis Episerver-løsningen som er 
dagens alternativ til skytterlagene. DFS videreselger ikke lenger løsningene fra Idium og 
dForm, og vil etter hvert fase skytterlagene over til primært DFS-Grasrot.  
 
Administrasjonen ser at det kan være muligheter for inntekter gjennom salg av 
løsningen, og eventuell innløsning av aksjer utgjør ikke noen risiko så lenge kostnaden er 
om lag som egenkapitalen til selskapet. Dette blir således et «pengebytte». Det kan være 
aktuelt med andre markedsaktiviteter i framtid. DFS kan selv avvikle selskapet senere om 
ønskelig. Vi må avlegge og rapportere regnskap og momsoppgaver, og det må være et 
styre bestående av minst en person (som Landsskytterstevnet AS).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesen kjøper alle aksjene i FriiVii AS til en kurs på kr. 2,70 per aksje. 
Innløsningen skjer med bruk av egne midler.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 31/2017 
Sak: Sak om juniors mulighet til å velge klasse 4 fra stevne til stevne 
Kompetanse: Kapittel 1.200 og kapittel 7 
 
Norges Skytterstyre fikk i sak 7 på Skyttertinget 2016 fullmakt til å gjøre nødvendige 
endringer som følge av innføringen av de nye klassene. En av disse var å videreføre klasse 
juniors mulighet til å velge mellom to klasser fra stevne til stevne. 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 81/2016 å videreføre ordningen slik at junior fra gang til 
gang kan velge klasse junior eller eldre junior. Tidligere kunne klasse junior velge mellom 
junior og klasse 4. l etterkant av vedtaket kom det innspill som gjorde at Norges Skytterstyre 
behandlet saken på nytt i sak 109/2016, og fastholdt enstemmig sitt vedtak fra sak 81/2016. 
Fire samlag har gjennom ombudsmøte vedtatt å fremme forslag til Skyttertinget om at 
klasse junior skal kunne velge mellom både klasse junior, eldre junior og klasse 4 fra gang til 
gang. 
 
Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse skal det etter 
kapittel 1.200 § 2-7 åpnes for behandling på Skyttertinget når minst 5 samlag krever det.  
Her må således Skytterstyret ta stilling til om saken skal oversendes til Skyttertinget når fire 
samlag krever det.  
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre fastholder sitt vedtak i sak 109/2016. Sak med forslag om at junior 
skal ha adgang til å velge klasse 4 fra stevne til stevne oversendes ikke til Skyttertinget 
for behandling. Enstemmig vedtatt. 
 
 

 
Saksnummer:  32/2017 

Sak:  B‐sak: Juridisk rådgivning 

Kompetanse:   

 
Vedtak: 
Vedtaket journalføres i B‐protokoll 
 
 

Meldingssaker 
10. Status LS 2017 Førde  
11. Status LS 2018 Stjørdal   
12. Status LS 2019 Evje   
13. Forsvarsdepartementet – Godkjenning av ny formålsparagraf  
14. Status avtale mellom Forsvaret og DFS om gjennomføring av LS 2021‐2030 – høringsbrev og 

høringssvar 
15. Søknad om Kongepokal NM felt  
16. Nordisk ledermøte – agenda  
17. Kontrollskyting av elektroniske feltfigurer – rutine  
18. Sammenslåing av Gol og Ødegården skyttarlag 
19. Sammenslåing av Nes og Hovind skytterlag 
20. Sammenslåing av Hildre/Brattvåg og Sæberget skyttarlag 
21. Midlertidig avtale med Arven AS om premier til LS 2017   
22. Sluttrapport fra LS 2013 Oppdal   
23. Rapport fra LS 2016 Målselv   
24. Status avtale Frende‐DFS 
25. Anbud arenaproduksjon 
26. Orientering fra HV‐staben om landmakstsutredningen 
27. Referat fra ekstraordinært møte i Landsrådet for Heimevernet 
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Meldingssaker 

28.Status LS 2017 Førde  

29. Status LS 2018 Stjørdal  

30. Status LS 2019 Evje   

31. Nordisk formannsmøte – referat   

32. Orientering fra HV om status for landmaktutredningen 

33. Status samarbeidsavtale med NJFF 

34. Status samarbeidsavtale med politiet 

35. Orientering om Elverum skytterlags initiativ med valgfag med skyting i skolen 

36. Fagbok skyting – prosjektstart, evt. søke om prosjektmidler 
 

 

Saksnummer: 33/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen for styremøte 20. mars enstemmig godkjent med følgende merknad: 

Enstemmig vedtak i sak 24/2017 skal være slik: 

Skytterbokas pkt. 12.121 og pkt. 12.127 første setning strykes, og ny setning blir som følger:  
"3 medaljer for inntil 100 deltakere og deretter 1 medalje for hver påbegynt 50".  
Endringen iverksettes fra 1. januar 2018.  
 
 
 
Saksnummer: 34/2017 
Sak: Tingsak: Årsregnskap for 2016 med årsberetning 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400  

 

Årsregnskap for 2016 består av årsregnskap og årsberetning, og sendes som eget vedlegg til 
Skyttertinget 2017. 

Årsresultatet 2016 ble kr. 856.784, herav kr. 451.390 tillagt fri egenkapital. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Årsregnskap og årsberetning for 2016 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Årsregnskap og årsberetning for 2016 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 



 
Årsmeldingen for 2016 sendes som eget vedlegg til Skyttertinget 2017.05.03 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Årsmeldingen for 2016 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2016 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 36/2017 
Sak: Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Nord-Norge 
landsdel i 2021. Det foreligger søknad om tildeling fra Bodø Østre skytterlag. 

Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Bodø 
Østre skytterlag flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede 
landsskytterstevner. Hovedarena blir i likhet med tidligere landsskytterstevner på 
Bestemorenga. De praktiske planer for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne 
utredning da dette er listet i søknaden. President og generalsekretær har gjennomført møter 
med arrangøren, kommunen og fylkeskommunen der blant annet Håndbok for LS er 
gjennomgått med de krav og føringer som stilles til LS-arrangører. 

Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det 
stilt krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at de skal beskrives i søknad.  

Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 
Søkerlag Bodø Østre skytterlag. 
Årsmøtevedtak Det er årsmøtevedtak om å søke LS 2021. 
Arrangert LS tidligere Åtte ganger, siste gang i 2011.  
Kommunens uttalelse Bodø kommune er positiv til at Bodø Østre skytterlag 

søker om å arrangere LS i 2021. Kommunen stiller 
anlegg og områder til disp. for overnatting m.m. 
Kommunens økonomisk medvirkning til LS behandles i 
løpet av 2017.   

Fylkeskommunenes uttalelse Nordland fylkeskommune er positiv til søknaden om å 
arrangere LS 2021, og er innstilt på å bidra med 
økonomisk støtte.  

Uttalelse fra Forsvaret Jf. Avtale med Forsvaret om støtte til 
Landsskytterstevnet.  

Saksnummer: 35/2017 
Sak: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2016 
Kompetanse: Jf. kapittel 1400 

 



Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 
Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Ikke beskrevet.  

Hovedarena Bestemorenga kompaktarena.   
Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 

200m banen har 55 skiver. 
Standplasser ønskes benyttet som de er med 
«båsdører» som beskyttelse for vind.  

Grovfelt I tilknytning til hovedarena. Løypelengde ca. 1,5 km.  
Finfelt I tilknytning til hovedarena.  
Stang og Felthurtig I tilknytning til hovedarena.  
Finale Stang og Felthurtig På hovedarena foran skytterhuset. 
Kommunikasjon til arena Aktuelt med ringbuss mellom skyttercamp og arena.  
IKT, data, nettverk strøm 
infrastruktur. 
(DFS har her stilt konkrete krav)  

Generelt god infrastruktur. 

Trafikk og parkering Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet 1600 
biler. 

Skyttercamp Det jobbes for å få på plass en sentrumsnær hoved-
camp. 

Aktuelle hoteller og innomhus 
innkvartering 

Byen har stor kapasitet på hotellsenger. I tillegg vil 
arrangøren formidle privat innkvartering.  

Fritidstilbud Regionen har et variert og godt fritidstilbud. 
Kommunen har som visjon å være en «Attraktiv 
hovedstad i Nord». Videre skal Bodø være en 
nyskapende kulturby. 

Organisasjonskart Beskrevet i søknad. 
Budsjett Budsjett på ca. 11 mill. kr., med resultat ca. 1,5 mill. 

kr. 
Ønsket tidspunkt 30. juli – 6. august.  
Andre forhold Søkeren fremhever følgende i sin søknad: 

- Arrangørkompetanse i Bodø Østre skytterlag 
og byen. 

- Kompakt anlegg – alt på ett sted. 
- Parkering for alle ved hovedarena. 
- Stor hotell- og overnattingskapasitet. 
- Hovedcamp «midt i byen». 
- 50 000+ innbyggere – mange spennende 

opplevelser og tilbud. 
- Bodø = 10 minutter til alt. 
- Trafikknutepunkt for bil, båt, bane og fly. 
- Kåret til Norges mest attraktive by i 2016.  

 

 

 



Bestemorenga er en svært kompakt arena der alle øvelser har utgangspunkt fra 
hovedarenaen. Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av 
skytedisiplinene. Skytterlaget eier baneområdet og arena for Stang, felthurtig og finfelt. For 
området som skal benyttes til grovfelt er det inngått leieavtale med grunneiere.  

Det legges opp til å etablere en sentrumsnær hovedcamp i Bodø by. Det er ca. 8 km i 
kjøreavstand mellom sentrum og hovedarena på Bestemorenga.  Bodø by og regionen har et 
godt kultur- og aktivitetstilbud for tilreisende som ønsker å oppleve mer enn 
Landsskytterstevnet. 

Kravene om mer tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra 
år til år. Bodø Østre har tidligere vist seg som en svært velorganisert og entusiastisk arrangør 
med lang erfaring i å arrangere Landsskytterstevnet, selv om hendelsene 22. juli i forkant av 
Landsskytterstevnet i 2011 satte et sterkt preg på arrangøren og arrangementet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

 Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 37/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om skriftlig avstemning på president og 

visepresident. 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.200, § 2-11 Valg 

 
Øvre Eiken skytterlag har gjennom Vest-Agder skyttersamlag sendt forslag om å innføre krav 
til skriftlig avstemning for valg på president og visepresident i DFS.  
 
Forslaget til Øvre Eiken skytterlag er ikke gitt noen begrunnelse. Det er rett som 
forslagsstiller skriver at det fram til 1996 var det et krav til skriftlig avstemning, men at 
reglene ble endret etter et forslag fra daværende Lovutvalg.  
 
Regelverket fram til i fjor var slik at det i realiteten var møtelederne (tingdirigentene) som 
avgjorde om det skulle være skriftlig avstemning. Det har også vært praktisert slik senere 
etter 1996 når det har vært valg på president og visepresident, selv om det har vært bare en 



kandidat. De øvrige valg har vært avholdt med akklamasjon om det har vært bare en 
foreslått kandidat.  
På Skyttertinget 2016 ble det vedtatt at valg skulle være skriftlig kun når det foreligger to 
eller flere kandidater til vervet. Det ble ikke gitt unntak for valgene til president eller 
visepresident. Alle representanter er pliktige til å avgi stemme jfr. Skytterbokas kapittel 
1.200, § 2-11 Valg, underpunkt 3. Selv når det er èn kandidat plikter alle å stemme åpent ved 
håndsopprekning eller akklamasjon, slik regelverket nå er formulert.    
 
Ettersom saken var oppe til behandling i fjor, har administrasjonen vurdert om den skulle 
avvises som sak i år. Dette med bakgrunn i sperrefristen på to år for å ta saker opp til ny 
behandling på Skyttertinget. Administrasjonen ser det imidlertid slik at saken var en svært 
liten del av den store endringssaken i kapittel 1 i fjor, og problemstillingen som Øvre Eiken 
tar opp ble heller ikke drøftet spesifikt i saksutredningen i fjor. Administrasjonen mener 
således at saken kan behandles på årets Skytterting. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterstyret drøftet denne saken i forbindelse med at det totale regelverket for 
Skyttertinget og dets gjennomføring var oppe til behandling på Skyttertinget i fjor. 
Skytterstyret mente da at det skulle skilles på vanlige saker og valg, når det gjaldt muligheten 
til å avgi blank stemme. Dette for at det skulle være en demokratisk rett å stemme blankt på 
en kandidat, uten at det var krav til å ha forslag til en annen kandidat. I vanlige saker ble det 
således bestemt at det ikke var tillatt å stemme blankt, men at det var krav til å fremme 
annet forslag om man var uenig med de forslag som var til avstemning. 
 
Administrasjonen mener den ordningen er ryddig og godt kan etterleves. Møtelederne kan 
ved valg hvor det er èn person foreslått, spørre om noen har motforestillinger om at valget 
foregår med akklamasjon. Er det noen som ønsker avstemning så kan en representant kreve 
det. Da kan dirigentene velge om de vil at valget skal foregå ved at de som støtter 
kandidaten viser stemmetegn, eller om de som vil stemme blankt vil vise stemmetegn. 
 
Noen vil sikkert hevde at dette er en belastning for representanten som vil velge å stemme 
blankt på en foreslått kandidat. Alternativet slik administrasjonen ser det er å gjøre som i 
vanlige saker, å ikke tillate blank stemme. Men det vil altså frata representantene 
muligheten til å vise at man ikke ønsker, eller ikke har noe forhold til kandidaten som blir 
valgt, ved å stemme blankt. 
 
Å fortsette den praksis som har vært gjennomført med å tillate å stemme blankt gjennom 
skriftlig avstemning, er slik administrasjonen ser det ikke godt å argumentere for. Unntatt 
om man har den mening at det er en «privatsak» hva samlaget eller representanten mener 
om en foreslått kandidat. Ved at man åpner opp valget, slik at de som ikke ønsker valg på 
den aktuelle visepresident eller president må vise det med stemmetegn eller forholde seg i 
ro, vil det trolig skjerpes inn på at samlagene som ønsker å stemme blankt heller fremmer en 
motkandidat.  
 
For demokratiet er det altså slik administrasjonen ser det bedre med åpne avstemninger der 
det foreligger bare èn kandidat til vervet. Å avgi blank stemme kan på mange måter sies å 
være en mistillit til kandidaten. Dette bør kun skje i unntakstilfeller, hvor samlaget eller 



representanten ikke har foreslått en egen kandidat. For den som blir valgt til å gjøre en viktig 
frivillig jobb for organisasjonen sentralt, kan det føles som «feigt» at man ikke vet hvem som 
stemmer blankt på han/hun ved skriftlig avstemning. Det minste man da bør kreve er at de 
som stemmer blankt også kan stå for det ved å tilkjennegi sitt standpunkt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved 
valg av president eller visepresident innføres således ikke.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved 
valg av president eller visepresident innføres således ikke. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 38/2017 
Sak: Tingsak: Antall ombud på ombudsmøter 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.600, § 6-11 

 
Saksopplysninger: 
Saken gjelder fordeling av antall ombud fra skytterlagene til samlagenes ombudsmøter. Så 
langt administrasjonen kan se tilbake i tid, har antall ombud fra skytterlagene til 
ombudsmøter vært fordelt etter følgende fordelingsnøkkel som nå står under standardlover 
for skytterlag i kapittel 1, Skytterbokas § 6-2: 
 
«Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet aktive skyttere (30 skuddsskyttere) slik: 
Skytterlag med inntil 50 aktive skyttere velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.»     
 
Begrepet 30-skuddskytter ble innført allerede i 1896, og har fram til nå blitt brukt for å 
registrere antall skyttere i DFS. Det har således vært naturlig at det tallet også har vært 
knyttet opp mot hvor mange hvert skytterlag kan delta med på ombudsmøtene for å få et 
mest mulig demokratisk riktig sammensatt ombudsmøte.  
 
Det har opp gjennom tidene vært lite diskusjon om dette prinsippet. Dette selv om det har 
vært en skjevfordeling med skytterlag som eksempelvis har militære/HV i nærheten av seg 
som skyter på skytterlagets bane, og som får registrere disse skytterne som 30-
skuddsskyttere, og således får mange representanter på ombudsmøte.     
 
Administrasjonen tar opp saken fordi vi fra 2012 har måtte rapportere til 
Forsvarsdepartementet (FD) om antall medlemmer, og fordi at Landsforeningen for norske 
ungdomsorganisasjoner (LNU), nå krever at vi rapporterer betalende medlemmer i 
forbindelse med tilskudd til Frifondmidler. Skytterlagene sin rapportering går nå konsekvent 
på antall medlemmer, og derfor vil det være lettere for de også å forholde seg til 
medlemsbegrepet.     



Administrasjonens drøfting 
Ovennevnte saksforhold gjør at administrasjonen mener antall ombud bør knyttes til antall 
medlemmer i skytterlagene i stedet for aktive skyttere. Begrepet aktiv skytter er nå i ferd 
med å utfases som begrep i DFS, da vi nå gjennom årsrapporten til skytterlagene opererer 
med antall medlemmer for å tilfredsstille kravene til FD og LNU. Vi har imidlertid et felt i 
årsrapporten hvor 30-skuddsskyttere som ikke er medlemmer blir oppført for å kunne 
sammenligne med tidligere historiske tall.  
 
Et annet argument for å endre dette, er at unaturlige svingninger i et skytterlag som følge av 
at noen har fått benytte skytebanen til trening (eks HV), ikke skal påvirke antall 
ombudsmøterepresentanter. Et medlemstall er således slik administrasjonen ser det en mye 
bedre metode å benytte, når vi nå har oversikt over antall medlemmer.  
 
Dette vil da også gjelde de medlemmer som ikke er skyttere. Disse har tidligere ikke vært i 
grunnlaget for ombudsmøterepresentasjon. Vi har i 2016 over 7000 støttemedlemmer som 
ikke er skyttere, og slik administrasjonen ser det bør disse nå komme med i tallgrunnlaget 
for ombudsmøterepresentasjon.    
 
Administrasjonen mener at antallet ombud fortsatt kan ha samme fordelingsnøkkel som 
tidligere. Utfordringen for ombudsmøtene er at mange skytterlag ikke møter, eller møter 
med færre representanter enn de kunne. Dette bør det jobbes mer med for en 
bevisstgjøring av ombudsmøtets viktige oppgave i samlaget. Det er imidlertid ingen grunn til 
å endre fordelingsnøkkelen for å påvirke dette, slik administrasjonen ser det. Dette også på 
grunn av at antall medlemmer i stor grad samstemmer med antall 30-skuddsskyttere. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2017: 
Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 
 
Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.     
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 

Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.  Enstemmig vedtatt.   
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 39/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om kontrollkomite i DFS 
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Sunnhordland skyttarsamlag har fremmet forslag på at DFS skal opprette en kontrollkomite. 
 
Forslaget lyder som følger: 
«Det skal opprettes en kontrollkomité i DFS. Kontrollutvalget skal bestå av 1 medlem fra hver 
krets, i alt 5 medlemmer. 
 
Hver krets velger sin representant innen utgangen av 2017 og Kontrollkomiteen trer i kraft 
umiddelbart etter årsskifte. Komitéen fungerer frem til Skyttertinget 2018 som en 
interimkomité som konstituerer seg selv, velger leder og sekretær. 
 
Medlemmer velges generelt for 2 år, med en turnus som gjør at 2 medlemmer er på valg ene 
året og 3 medlemmer er på valg påfølgende år. Ved loddtrekking avgjør Skyttertinget i 2018 
hvilke 2 medlemmer som kommer på valg i 2019 og hvilke 3 medlemmer som kommer på 
valg i 2020. 
 
Leder for Kontrollkomiteen velges blant medlemmene og for 1 år ad gangen. Ledervervet skal 
følge 5-årig turnus mellom kretsene. Komiteen avgjør turnusen ved loddtrekning. 
 
Interimkomiteen for Kontrollutvalget skal i perioden 1.1.2018 til Skyttertinget 2018 formulere 
retningslinjer og mandat for komiteen. Dette skal presenteres for, og vedtas av, Skyttertinget 
2018.” 
 
De gir følgende begrunnelse for forslaget: 
«En organisasjon med DFS´ størrelse vil ha nytte av en kontrollkomite. Mange lag og 
organisasjonsnivåer skal forholde seg til et omfattende regelverk. Det vil tjene 
organisasjonen å ha et objektivt organ som tilser at organisasjonen faktisk etterlever 
regelverket.» 
 
Administrasjonens drøfting 
 
Historisk tilbakeblikk: 
DFS hadde en kontrollkomite fram til Skyttertinget 1995, da den ble lagt ned. Denne 
kontrollkomiteen hadde dog kun hatt i oppgave å gjennomgå det private regnskapet for DFS, 
samt regnskapet for Norsk Skyttertidende. Denne instruksen var vedtatt av Norges 
Skytterstyre i 1973. 
 
Før 1973, var det Skyttertinget i 1958 som hadde vedtatt at det skulle være en 
kontrollkomite, men det ble den gang ikke gitt noen instruks for komiteen. Det var imidlertid 
med revisor i komiteen, og kontrollkomiteen var en forlengelse av en ordning som gjaldt 
fram til 1957, hvor to skyttertingsvalgte revisorer var satt til å kontrollere regnskapene.     
 



Foran Skyttertinget i 1995 hadde Olav K. Vaaje (valgt inn i Skytterstyret fra om med 1994 og 
senere president i DFS fra 2010-15), skrevet et notat til Skytterstyret. Dette gjaldt at han 
mente det burde vurderes om ikke revisors beretning angående regnskapet var god nok 
kontroll på Skytterstyrets økonomiske disposisjoner for Skyttertinget. 
 
I samme notat drøftet Vaaje om kontrollkomiteens mandat burde utvides til å gjelde 
organisasjonens øvrige virksomhet. Dette altså i tråd med det forslag som Sunnhordland nå 
fremmer. Han drøftet der at kontrollkomiteens arbeid da ville bli langt mer omfattende, og 
at dette ville stille store krav til kvalifikasjonene til komiteens medlemmer. Han mente at en 
av hovedoppgavene ville bli å gjennomgå protokollen fra Skytterstyrets møter og vurdere 
vedtakene ut fra myndighetsområde.  
 
I notatet ble det konkludert med at en slik instruks for kontrollkomiteen var unødvendig, og 
at samlagsformennene og dermed Skyttertinget selv kunne holde seg løpende orientert om 
vedtakene. Underforstått fungerte ifølge notatet Skyttertinget selv som en kontrollkomite 
for Skytterstyret når de hadde sitt årlige møte.   
 
Skytterstyret valgte den gang, på bakgrunn av Vaaje sitt notat, å sende saken over til 
Lovutvalget som var midt i et omfattende arbeid med endringer av Lovverket (fra 1991-95). 
Lovutvalget ga senere Skytterstyret den anbefaling at de foreslo å legge ned 
kontrollkomiteen. Skytterstyret støttet vurderingen, og kontrollkomiteen ble deretter 
nedlagt på Skyttertinget i 1995.      
 
Dagens situasjon 
Siden 1995 har det ikke vært foreslått å gjenopprette kontrollkomiteen, annet enn at det ble 
vurdert gjort i forbindelse med fjorårets forslag om Skytterting annet hvert år. 
Administrasjonen mener den vurdering som ble gjort i 1994, først av Olav K. Vaaje, senere 
Lovutvalget, Norges Skytterstyre og Skyttertinget, var godt gjennomarbeidet.  
 
Administrasjonen mener det ikke foreligger andre argumenter i dag enn i 1994. Snarere er 
det slik at det siden 1995 har blitt et klarere regelverk på hvem av Skytterstyret og 
Skyttertinget som har kompetanse på ulike saker. Sist i fjor ble det vedtatt endringer på krav 
om at samlag kan få tatt opp saker på Skyttertinget, som ligger innenfor Skytterstyrets 
kompetanse.  
 
I Langtidsplanens kapittel 7 angående organisasjonsutvikling, står det også at det i løpet av 
planperioden skal foretas en ny gjennomgang av myndighetsdelegasjonen mellom 
Skyttertinget, Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Administrasjonen mener at det også i 
den forbindelse vil være riktig å avvente et slikt arbeid før man eventuelt vurderer behov for 
en kontrollkomite. Skytterstyret vil på årets Skytterting legge fram sine planer om å nedsette 
et Organisasjonsutvalg, og det vil der være naturlig at disse spørsmål blir drøftet der i en 
større sammenheng. 
 
Administrasjonen konkluderer på bakgrunn av denne drøftingen at det ikke opprettes en 
kontrollkomite i DFS slik Sunnhordland foreslår.  
 



Til slutt et annet forhold som tilhører saken, og som i framtida kan framtvinge en 
kontrollkomite i forhold til godkjenning av regnskapet. Med dagens tidspunkt for 
Skyttertinget så er det helt i grenseland for hva som tåles i forhold til innsending av godkjent 
regnskap til Brønnøysund for det forrige regnskapsåret. Fristen etter dagens regler er 31. juli, 
som er nesten sammenfallende med Skyttertinget. Det er slik administrasjonen har fått 
opplyst ikke foreslått endringer på denne fristen. Det gjør at vi kan fortsette den praksis vi 
har i dag med å sende inn godkjent regnskap umiddelbart etter Skyttertingets avslutning. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2017: 
Norges Skytterstyre støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 40/2017 
Sak: Tingsak: Landslotteriet 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Gjennom behandling av Langtidsplan 2016-2020 med økonomisk prognose vedtok 
Skyttertinget at Landslotteriet skal fortsette annethvert år.  

Etter lotteriloven er kravet til et lotteri at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et 
humanitært eller samfunnsnyttig formål». I godkjennings-brevet fra Lotteritilsynet til DFS 
dat. 10.9.2001 er det en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten 
som er rettet mot barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette 
vært relatert til ungdomsarbeid, og i 2017 går overskuddet på ca. 400.000 kroner til 
feltaktiviteter.  

Tidligere fikk skytterlagene tilsendt 200 lodd som skulle selges. Fra og med 2014 ble dette 
endret til 100 lodd a´ 25 kr., der skytterlagene beholdt 10 per solgte lodd. Skytterlagene kan 
så bestille tilleggspakker, der de får beholde en større andel av loddprisen.  

 

 

 

 

 

 



Opplegget for Landslotteriet 2016 var slik: 

Pakketype Salgsprovisjon pr lodd Motivasjonspremie 
Grunnpakke (100 lodd) Kr 10,- pr solgte lodd Ingen 

Tilleggspakke 1 

(200 lodd) 
Kr 15,- pr solgte lodd Trekning av 15 gavekort a kr 1.500. 

Tilleggspakke 2 

(200 lodd) 
Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 1.500,- 

Tilleggspakke 3 

(500 lodd) 
Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 3.000,- 

 

Dette tilsier at fra og med tilleggspakke to er det skytterlagene som sitter igjen med hele 
inntekten pga. gavekortene. 

I utgangspunktet leges det opp til at skytterlagene beholder en vesentlig del av inntektene 
selv. DFS sentralt ordner alt med loddadministrasjonen, slik at skytterlagene betaler 
nettopris for tilsendte lodd. I utgangspunktet er skal dette være en god ordning for lagene, 
og en potensiell mulighet for å skaffe seg merinntekter.  

Landslotteriet gir sentralleddet inntekter som kan brukes til gode prosjekter knyttet til 
ungdomsvirksomheten. Utformingen av loddene gir også organisasjonen en 
markedsføringseffekt. Uten retur av lodd vil sentralleddets inntekter være rundt 500.000 
med dagens opplegg. Men ved de siste lotteriene er det stadig flere lag som har returnert 
lodd. 

Administrasjonens drøfting 
Landslotteriet skal slik det er lagt opp nå kunne gi skytterlagene en kjærkommen merinntekt 
som kan brukes til aktivitet i laget. Ved å selge tilleggspakker kan det bli et fint overskudd. 
Argumentet mot lotteriet går hovedsakelig på at det er «plagsomt» å selge loddene. Noen 
skytterlag velger å kjøpe alt selv, mens andre returnerer loddene fordi de ikke ønsker å 
bidra. Det var ca. 100 lag som returnerte lodd på Landslotteriet 2016.  

Landslotteriet er også en god markedsføring av organisasjonen gjennom at utformingen av 
loddene synliggjør både navn og logo på en god måte.  

Merarbeidet for administrasjonen er spesielt knyttet til arbeidet med å få returnert ikke 
solgte lodd, samt oppgjør for disse loddene. Administrasjonen ønsker derfor at grunnpakken 
på 100 lodd blir gjort obligatorisk for alle skytterlag.  

En ordning med obligatoriske lodd virker også å være mest rettferdig dersom man skal 
fortsette med Landslotteriet. Alle skytterlagene vil bidra med noen kroner til 
organisasjonens ungdoms-virksomhet, og samtidig kunne sitte igjen med noen kroner selv 
uten at de trenger å bruke tid på å organisere et lotteri.  

 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om 
loddene returneres.  

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Det er ikke obligatorisk å selge 
Grunnpakken på 100 lodd à kroner 25,-. 

Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Meland, 
Knutsen og Gjerstad stemte for administrasjonens anbefaling, mens Hovland stemte for eget 
forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om 
loddene returneres.  
 

 

Saksnummer: 41/2017 
Sak: Tingsak: Rullering av økonomisk prognose i Langtidsplanen 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Kapittel 9 – Økonomisk 
prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og forventninger de 
nærmeste årene. Prognosen viser årets regnskap 2016, budsjett 2017 samt prognose for de 
neste fire årene.  

Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således 
direkte retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, 
og evt. utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 

Pris- og lønnsveksten er forventet å bli lav de nærmeste årene, og vi har lagt til grunn ca. 2,5 
% gjennomsnittlig økning per år.  

Administrasjonen foreslår å opprettholde fjorårets tingvedtatte prioriteringer ved 
mer/mindre inntekter enn prognosen tilsier.   

Planlagt virksomhet 2018 
Planlagt virksomhet i 2018 følger Langtidsplan 2016-2020 og økonomisk prognose 2016-
2020. Langtidsplanen inneholder 8 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2016 – 
2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 



- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Fokusområder i planperioden: 
2016/17: Feltskyting 
2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 
2019/20: Anlegg 
 
Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er iht. 
retningslinjene fra Forsvarsdepartementet er følgende: 
 
Post Drift Prosjekt Øremerket 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning og kompetanse  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  
18A Feltskyting  X  
18B Skogsløp og Skifeltskyting  X  
20 Markedsføring/kommunikasjon X (X)  
21 Andre prosjekter  X  
 
Prosjektstøtte er som nevnt tilskudd til organisasjonens aktiviteter. Aktivitetene kan 
defineres som prosjekter, som har tydelige mål, og er direkte relatert til organisasjonens 
overordnede hensikt og formål, samt organisasjonens verdiskaping. Prosjektene kan være 
faste aktiviteter, som pågår fortløpende eller gjentas gjennom året, som f.eks. 
kjerneaktiviteter. Prosjektene kan også være tidsavgrensede enkelthendelser. 

Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og 
økonomisk prognose. 

Administrasjonens drøfting 
Etter at Skyttertinget har vedtatt å behandle økonomisk prognose i Langtidsplanen. 
istedenfor søknad om offentlige midler og budsjett for private midler, blir den økonomiske 
prognosen Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke prioriteringer og hvordan 
tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen og å legge til rette for 
større aktivitet framover.  

Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke 
aktiviteter som skal prioriteres i styrets budsjettarbeid, som sammen med prognosen danner 
grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 

Kommentarer til hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 

 



Inntekter: 
Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 2,5 % i 
perioden. Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader, og vi håper at vår nye 
formålsparagraf kan bidra til tilskudd til enkeltprosjekter innenfor spesielt justis og 
utdanning.  
 
Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning 
for inntekter på denne posten.  
 
Momskompensasjon 
Det er lagt til grunn momskompensasjon tilsvarende det DFS fikk i 2016.  
 
Markedsinntekter 
I planperioden regner vi med at markedsavtalen med Frende Forsikring gradvis vil gi større 
inntekter. Av andre avtaler har DFS i dag mindre inntekter fra avtalene med NRK og Trimtex.   
 
Utgifter: 
Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste 
driftsavtaler.  
 
Arrangement 
Posten omfatter hovedsakelig DFS sin utgifter med Landsskytterstevnet, i tillegg ligger 
Nordisk mesterskap, NM skifeltskyting og NM skifeltskyting under denne posten. Utgiftene 
varierer litt etter hvor LS arrangeres.  
 
Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Dagens driftsstilskudd til samlag og landsdelskretser forutsettes videreført.  
 
Anlegg 
Tilbud om juridisk og teknisk bistand videreføres. Gjennom 2017 og 2018 arbeides det med 
nye elektronisk rapporteringsløsninger som skal gjøre det enklere for både skytterlag og 
skytebanekontakter og følge opp forskriftsmessige krav til dokumentasjon. Det legges opp til 
et sentralt kurs for både samlagenes skytebanekontakter og regionale skytebanekontakter i 
2018, slik at man er godt forberedt til de to påfølgende år der anlegg er fokusområde i DFS. 
 
Utdanning 
Etablert kurstilbud videreføres, og det er ekstra satsing retta mot Forsvaret og politiet. 
Prosjektstilling spesielt retta mot kurstilbud til Forsvaret og politiet videreføres. Videre er det 
lagt inn en viss økning i kurstilbudet til organisasjonen, blant annet et nytt 
skyteinstruktørkurs for ungdom i 2018. Dette er i tråd med fokusområde i langtidsplanen. 
Satsingene synes ikke så godt tallene, bort grunn omprioriteringer innenfor sektorene som 
ikke gjenspeiles i tallene.  
 
 



Ungdom/rekruttering 
Det er lagt inn ekstra satsinger på skyteskole i 2018. Tiltaket startes høsten 2017, og vi 
forutsetter en høyere aktivitet ut hele planperioden.  
 
Feltdisiplinene 
Feltåret 2017 ser ut til å bli en suksess, og har økt bidragspostene noe framover. I tillegg 
kommer det nye feltutvalget inn fra 2018, og med fem medlemmer vil det medføre noe 
høyere kostnad enn skifeltutvalget. Og forhåpentligvis bidra til enda mer aktivitet! 
 
Informasjon/markedsføring 
Posten videreføres på samme nivå som tidligere. Hvis vi lykkes med markedssatsingen vil kan 
det være aktuelt å opprette en markedsstilling, men vi forutsetter å bygge opp en viss 
inntekt før dette eventuelt aktualiseres. Det er lagt inn et mindre beløp til prosjekt innenfor 
kommunikasjon og organisasjon.  
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Skyttertinget vedtar følgende økonomiske prognose med prioriteringer for perioden 2017-
2021: 

Tekst Regnskap 
31.12.2016 

Budsjett 
2017 

Prognose 
2018 

Prognose 
2019 

Prognose 
2020 

Prognose 
2021 

Tilskudd fra FD 29 265 000 29 765 000 30 500 000 31 000 000 31 500 000 32 000 000 
Andre off. tilskudd  - - 250 000 250 000 500 000 
Omsetning salgsavd. 26 805 623 25 950 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 29 000 000 
Omsetning NST 2 379 895 2 335 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 2 800 000 
Kontingent skytterlag 2 163 464 2 250 000 2 350 000 2 400 000 2 450 000 2 500 000 
Momskompensasjon 1 613 256 1 700 000 1 700 000 1 700 000 1 750 000 1 750 000 
Arrangementsavgifter 1 275 055 1 575 000 1 800 000 1 600 000 1 800 000 1 500 000 
Markedsinntekter 140 020 450 000 750 000 1 000 000 1 250 000 1 500 000 
Landslotteriet 1 173 780  1 300 000  1 300 000  

Andre inntekter -121 543 400 000 400 000 400 000 400 000 400 000 
Sum inntekter 64 694 550 64 425 000 68 800 000 68 950 000 71 900 000 71 950 000 
Administrasjon 7 816 530 8 063 000 8 400 000 8 700 000 9 000 000 9 300 000 
Arrangementer 3 725 740 3 510 000 3 600 000 3 800 000 3 700 000 3 900 000 
Medaljer, premier 596 400 500 000 500 000 500 000 500 000 500 000 
Driftstilskudd org. ledd 1 432 492 1 456 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 
Anleggsavdeling       

-  Drift og bidrag 4 202 826 4 982 000 4 550 000 4 750 000 4 800 000 4 850 000 
- Miljøpakke 5 453 977 5 400 000 5 800 000 5 900 000 6 000 000 6 000 000 

Utdanning 3 958 115 4 520 000 4 550 000 4 600 000 4 650 000 4 700 000 
Ungdom/rekruttering 2 437 591 2 910 000 3 100 000 2 900 000 2 925 000 2 950 000 
Feltskyting, 
skifeltskyting og 
skogsløp med skyting 

762 246 925 000 950 000 975 000 1 000 000 1 000 000 

Kommunikasjon og 
media 2 144 674 2 155 000 2 200 000 2 250 000 2 300 000 2 350 000 

Andre prosjekter  - 250 000 500 000 750 000 1 000 000 
Sum 
organisasjonsutgifter 32 530 591 34 421 000 35 400 000 36 375 000 37 125 000 38 050 000 

Kostnader salgsavd. 26 160 894 25 211 000 27 000 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 
Kostnader NST 2 053 289 2 335 000 2 400 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 



Kostnader IKT-tjenester 1 846 204 1 930 000 2 050 000 2 100 000 2 150 000 2 200 000 
Kommunikasjon/org. 20 722  200 000 200 000 200 000 200 000 
Landslotteriet 768 386  800 000  800 000  

Overført tilskudd FD 457 680      

Totale kostnader 63 837 766 63 897 000 67 850 000 68 675 000 70 875 000 71 650 000 
Resultat 856 784 528 000 950 000 275 000 1 025 000 300 000 
Fri egenkapital 9 493 901 10 021 901 10 471 901 10 746 901 11 271 901 11 571 901        
 
Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Styrke kommunikasjons- og markedsarbeidet (finansieres med markedsinntekter). 
2) Styrke ungdoms- og rekrutteringsarbeidet. 
3) Styrke utdanningsvirksomheten  
 
Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Øke markedsinntekter. 
2) Redusere bidragsordninger. 
3) innføre sentral medlemskontingent. 
4) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og Norges Jeger- og Fiskerforbund). 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 42/2017 
Sak: Orienteringssak på Skyttertinget: Organisasjonsutvikling i DFS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Skyttertinget har gjennom DFS´ Langtidsplan 2016-2020 pålagt Norges Skytterstyre å 
gjennomføre en prosess med organisasjonsutvikling i DFS. 

Følgende oppdrag ligger til grunn for gjennomgangen: 

A. Oppdrag ref. pkt. 2.4: Organisasjonsutvikling i lag og samlag. 
Mål: Mer aktivitet i skytterlagene – aktivitet i flere skytterlag. 
Strategi: Organisasjonen skal være mest mulig funksjonell i alle ledd. 

Tiltak: 

a) Samlagene benytter konsept fra DFS til analyse og vurdering av lagsstrukturen 
i eget samlag. 

b) Gjenoppbygge lag med liten aktivitet der lokalisering eller ressurser tilsier at 
laget bør bestå. 

c) Stimulere til frivillig sammenslåing av lag med liten eller ingen aktivitet der 
forutsetningene ligger til rette for dette. 

d) Reisestøtte til samlag som driver oppsøkende virksomhet for å gjenoppbygge 
lagets aktivitetsnivå. 
 

B. Oppdrag ref. pkt. 7.1: Organisasjonsutvikling. 
Mål: Drive organisasjonens virksomhet rasjonelt i tråd med nåtidens krav og 
samfunnsutvikling. 



Strategi: Utvikle større grad av delegering mellom Skyttertinget, Skytterstyret og 
administrasjonen. 

Tiltak: 

a) Gjennomgang av delegasjon Skyttertinget – Norges Skytterstyre – 
Skytterkontoret. 

b) Revidere Skytterboka. 
c) Videreutvikle regionalt seminar som organisasjonens ledermøte. 
d) Gjennomgå organiseringen med fokus på mer aktivitet, rasjonell drift og godt 

demokrati. 
 

Norges Skytterstyre nedsatte arbeidsgruppe bestående av tre styrerepresentanter, Kjell 
Strand Hovland, Jens Sverre Knutsen og Bernt Brovold, som utarbeidde en analyse av 
oppdraget, premisser og ytterligere rammer for det videre arbeidet. Administrasjonen har 
lagt notatet til grunn for saken, og samtidig justert notatet som følger saken.  

Foreløpige beslutninger av Norges Skytterstyre 
Norges Skytterstyre har diskutert hvordan dette oppdraget fra Skyttertinget bør løses og har 
foreløpig kommet fram til følgende: 

- En innstilling om DFS´s fremtidige organisasjon må være ferdig vinteren 2020 for 
sluttbehandling av Skyttertinget i 2020. 

- Hele organisasjonen skal vurderes fra skytterlag tom vårt sentralledd 
Skyttertinget, herav også vår administrative del Skytterkontoret. 

- Arbeidet skal være en åpen og demokratisk involverende prosess som engasjerer 
alle nåværende organisasjonsledd i DFS. Styret vil vurdere om det er nødvendig å 
legge fram og å diskutere delprodukter og foreløpige konklusjoner for 
Skyttertinget før sluttbehandling i 2020. 

- Det gjennomføres høringer på utkast i samlagene. Samlagene samordner innspill 
fra sine respektive skytterlag. 

- Orienteringssak på Skyttertinget 2017. 
- Visepresident heidi Skaug blir leder av organisasjonsutvalget. 

 

Planlagt framdrift – milepæler: 

- 29. juli 2017: Orientering til Skyttertinget 
- Høsten 2017: Utarbeide mandat og nedsette utvalg for gjennomgang av 

organisasjonen 
- Høsten 2018: Høringsrunde i samlagene på viktige momenter som utvalget ønsker 

tilbakemelding på. 
- Skyttertinget 2019: Eventuelt legge fram enkeltsaker som det ønskes avklaring på. 
- Høsten 2019: Høringsrunde på utkast til organisasjonsplan. 
- Skyttertinget 2020: Behandling av organisasjonsplan.  

 
Vedlagt saken følger et utfyllende notat med en kort oppsummering av den historiske 
utviklingen av DFS, og hvordan prosessen med gjennomgang av organiseringen i DFS tenkes 
gjennomført. Norges Skytterstyre vil gi Skyttertinget en kort orientering om aktuelle tema og 
prosessen videre, og tar gjerne mot innspill fra tingdelegatene om gjennomføringa.  



Saksnummer: 43/2017 
Sak: Saksliste til Skyttertinget 2017 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka 1.400 

 
Skyttertinget 2017 avholdes på Scandic Sunnfjord Hotel lørdag 29. juli 2017 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Sakslisten bestemmes slik: 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2016 
3. Årsregnskap for 2016 med årsberetning 
4. Orienteringssak: Organisasjonsutvikling i DFS 
5. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2021 
6. Turnus for Landsskytterstevnet 
7. Instruks for Feltutvalget  
8. Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt  
9. Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på Skyttertinget  
10. Forslag om skriftlig avstemming på president og visepresident  
11. Forslag om kontrollkomite i DFS  
12. Antall ombud på ombudsmøter  
13. Landslotteriets framtid 
14. Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen  
15. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 
16. Valg 

 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
Saksnummer: 44/2017 
Sak: Sekretær for Skyttertinget 2017  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.200 

 
Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-4 skal Skytterstyrets sekretær føre tingprotokollen.  

Det er naturlig at Skytterstyret utnevner sekretæren i eget vedtak. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tor Isak Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2017 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Saksnummer: 45/2017 
Sak: Gjennomføring av Feltlaget  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 25/2017 på styremøte den 20 mars hovedtrekkene i 
regelverk og gjennomføring av Feltlaget på Landsskytterstevnet med følgende tilleggsvedtak: 
«Administrasjonen pålegges til neste møte å fremme forslag til finaleopplegget for Feltlaget 
som gir variert skyteprogram i 12-skudds finalene. I tillegg ønsker Skytterstyret om mulig at 
det skytes på to ulike avstander i hver av finalene. Rangeringsreglene for finalene blir å vedta 
for både Feltlaget og 12-skuddsfinalen på 200 meter, etter at gjennomføringsformen for 
Feltlaget er vedtatt.» 

Administrasjonens drøfting 
Kåring av Norgesmesteren i feltskyting er et av de største høydepunktene under 
Landsskytterstevnet. At kåringen i 2017 skjer fra en åpen standplass med tribuner bak og 
publikum nært innpå gjør at alle på arenaen i langt større grad kan oppleve og ta del i 
feltfinalen. En finale der publikum kan følge skytingen «live» og umiddelbart se hvem som 
går videre fra dueller, og til slutt selv se hvem som vinner vil gi nerve i gjennomføringen og 
spontanitet i kåring av mesteren - tilsvarende Stang-finalen.  

For å oppnå denne effekten er det viktig med en gjennomføringsmodell og et regelverk som 
publikum enkelt forstår og klarer å følge med på. Publikum flest vil ha DFS-tilhørighet, og 
derfor vil de ha et forhold til feltskyting og det program som normalt benyttes i 
finaleskytinger. Det å kjenne igjen finaleprogrammet vil sikre en slik forståelse blant 
publikum. For publikum som ikke har noen referanser til feltskyting vil det være enda 
viktigere med enkelhet for at de skal henge med på det som skjer.    

Med innføring av 12-skudds finalen mot én figur på LS er dette blitt en kjent måte å skyte en 
feltfinale på. Flere arrangører har tatt etter og valgt å benytte samme modellen også i andre 
stevner/mesterskap. En finale der det skytes mot to forskjellige hold på ulike avstander er 
dog fortsatt det mest vanlige i mesterskap i feltskyting, og slik sett vil det ha størst 
gjenkjenningsverdi for skyttere og publikum. En slik finale vil også kunne oppfattes som litt 
mer «verdig» enn å skyte 12 skudd mot samme figur. Med det som bakgrunn og iht. 
Skytterstyrets vedtak, er følgende tre alternativer forelagt KTS og LS arrangør 2017 med 
ønske om tilbakemelding på muligheter og utfordringer: 

1) Det skytes 12 skudd i en serie mot feltfigur på langhold Stang. 
2) Det skytes 6 skudd mot hver av kort- og langhold Stang i en serie. 
3) Det lages til ett ekstra hold slik at det skytes 6 skudd mot dette, og 6 skudd mot 

langhold Stang i en serie. 
 

Med bakgrunn i tilbakemeldinger fra KTS og LS 2017, samt et ønske om enkelhet som sikrer 
gjennomføringen, anbefales at årets Feltlag skyter 6 skudd knestående og 6 skudd liggende i 
én serie mot vertikal stripe 13x40 på avstand ca. 240m. Skytetiden er hhv. 110 sekunder i 
kvartfinalen, 105 sekunder i semifinalen og 100 sekunder i finalen.  

For å gi likhet for skytterne i samme pulje kalles de fram av speaker og stiller opp bak en linje 
eller strek på standplass. Når alle er stilt opp kommanderer standplassleder – «trekk fram på 



standplass», når alle er på plass kommanderes «det gis ett minutt til klargjøring og lading fra 
nå», deretter vanlig kommando.  

I sak 25/2017 er det argumentert for hvorfor omskytinger bør unngås. Rangering av skyttere 
som ender på likt resultat (samme antall treff og innertreff) i Feltlaget gjenstår å avklare. 
Med et lettfattelig regelverk vil det oppnås spontanitet fra publikum og skyttere umiddelbart 
etter serien uten at resultatene først må granskes og så publiseres av speaker. Forslag til 
rangering beskrevet i sak 25/2017 anses fortsatt være det beste alternativet. Her rangeres 
det på skudd for skudd bakfra i serien, der den går foran som har beste sammenliknbare 
skuddverdi. (Eksempelvis har to skyttere 11/4 som resultat. Begge har yttertreff på siste 
skudd, men på nest siste skudd har den ene yttertreff og den andre innertreff. Da rangeres 
den skytter foran som har innertreff).  

På storskjermen vil publikum lett kunne se og forstå dette selv. Rangeringsregler som det 
ikke er tradisjoner for, eller som ikke er nedfelt i Skytterboka vil kunne gi reaksjoner, men for 
å unngå omskytinger må det lages tilleggsregler. Med en regel som foreslått er det minimale 
sjanser for at to av fire skyttere i samme gruppe har helt lik skuddrekkefølge. Skulle det 
likevel skje, må det aksepteres en omskyting.  

Det er ikke nødvendig å rangere skyttere med likt antall treff og innertreff fra plassene 17 og 
utover, ettersom alle med samme antall treff tildeles medalje/stjerne. Dette er tilsvarende 
som i baneskytingen.  

En finale som i stor grad avviker fra det tradisjonelle med meget høy vanskelighetsgrad i 
form av kort skytetid, vanskelig figur, vanskelige stillingsbytter etc. vil kunne inspirere 
arrangører rundt omkring til å gjøre det samme. Det kan være positivt, men risikoen er at 
man hele tiden skal strekke strikken litt lenger. Landsskytterstevnet bør så langt som mulig 
ha et opplegg som fungerer etter prinsippet om «eksemplets makt». DFS som 
breddeorganisasjon er ikke tjent med at arrangører går av skaftet når det gjelder kreativitet, 
og på den måten legger opp til en vanskelighetsgrad som skyttere flest ikke henger med på. 
For skytterne som deltar i Feltlaget bør det benyttes et program de er trent for og har 
forutsetninger for å beherske. Slik kan de framvise gode prestasjoner og at de tilhører 
landets 16 beste feltskyttere.  

Norges Skytterstyres kommentar:  
Norges Skytterstyre tar til etterretning administrasjonens forslag til opplegg for 
prøveordningen med Feltlaget for 2017. Ordningen skal evalueres i Skytterstyrets møte i 
september. Om ordningen gjøres fast fra 2018, mener Skytterstyret i tråd med føringer gitt i 
sak 25/2017, at det må legges opp til mer variasjon i finaleopplegget for Feltalget og med to 
ulike avstander. 

Til denne saken drøftet Skytterstyret de innspill som var kommet fra Namdal, Sunnhordland, 
Troms, Telemark, Gauldal, Aust-Finnmark og representant for Landslagsskytterne, om at 
kvalifiseringen til Feltlaget burde skje på grunnlag av 42-skudd. Styret finner ikke å 
realitetsbehandle dette, da det ikke er framkommet nye argumenter og forhold i saken siden 
den ble behandlet i sak 25/2017.    

 

       



Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende gjennomføring for prøveordningen med 
Feltlaget i 2017: 

De 16 beste skytterne fra innledende 30 skudd på Landsskytterstevnet for klasse 3-5 er 
kvalifisert for Feltlaget. jfr. vedtak i sak 25/2017. Ingen av skytterne tar med seg resultatet 
fra 30-skudden inn i Feltlaget (på samme måte som Stang-finalen).   

Følgende skyteprogram vedtas for prøveordningen med Feltlaget i 2017.  

Figur: Stripe 13x40 vertikal, alternativt 1/8-delsfigur. Beslutning tas under LS.  

Avstand: Ca. 240m. 

Program: 6 skudd knestående og 6 skudd liggende i én serie. 

Skytetid: Mellom 100 og 120 sekunder. Beslutning tas under LS. 

Klargjøringstid:  60 sekunder. 

Evt. omskyting:  
 
Samme program som opprinnelig serie 
 

 

Norgesmesteren kåres blant de fire skytterne som skyter i finalelaget. For alle plasseringer 
og kvalifisering til semifinale og finale gjelder følgende rangeringsregel ved likt antall treff og 
innertreff.  

• Skytterne rangeres fra siste skudd i 12-skudds serien og framover. 
• Innertreff rangeres foran yttertreff. Eksempelvis har to skyttere 11/4 som 

resultat. Begge har yttertreff på siste skudd, men på nest siste skudd har 
den ene yttertreff og den andre innertreff. Da rangeres den skytter foran 
som har innertreff. 

• Manglende skudd regnes som avgitt skudd.   
• Ved absolutt likhet i skuddrekkefølge benyttes omskyting. 
• Kvartfinalen: For utslåtte skyttere benyttes resultatet fra kvartfinalen til å 

avgjøre rekkefølgen i NM felt for plassene 9-16. Ved likt resultat benyttes 
rangeringsregel for Feltlaget.  

• Semifinalen: For utslåtte skyttere benyttes resultatet fra semifinalen til å 
avgjøre rekkefølgen i NM felt for plassene 5-8. Ved likt resultat benyttes 
rangeringsregel for Feltlaget. 

• Finalen: Resultat oppnådd i finalen avgjør rekkefølgen i NM felt for 
plassene 1-4. Ved likt resultat benyttes rangeringsregel for Feltlaget 

 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 46/2017 
Sak: Premiering i NM feltskyting  
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1.200 

 
Saksopplysninger 
Etter Skytterboka kapittel 12 og vedlegg 5 er det per i dag følgende premiering i NM felt: 

- Standardpremier 
- Medaljer og stjerner etter punkt 12.110 
- Ett gavesett med en kakespade og 12 kakegafler i sølv til Norgesmesteren i felt 

(gavepremie fra Den Danske Bank) 
- DFS sølvbeger til nr. 2 – 7 i mesterskapet.  
- Nordic Shelter pokal til vinneren av Norgesmesterskapet, må vinnes to ganger for 

fås til odel og eie 
- Forsvarsministerens pokal går over 6 år, og vinnes av den som får mest poeng. De 

10 beste hvert år får poeng etter skala fra 10 til 1.  
- Brødrene Lohnes feltpokal III til beste kvinnelige mesterskapsskytter. Pokalen må 

vinnes tre ganger for å fås til odel og eie.  
- DMT-pokalen til beste kvinnelige skytter på 30-skudden i grovfelten. Pokalen må 

vinnes tre ganger for å fås til odel og eie.  
 

Administrasjonens drøfting 
Presidenten har bedt om en sak der vi ser på premieringen til NM felt, og da spesielt til 
Norgesmesteren i klasse 3-5. 

Etter gjeldende premiering får Norgesmesteren et sett med en kakespade og 12 kakegafler i 
sølv, til en verdi av ca. 9.200 kroner. DFS fikk avslag fra Slottet på søknaden om å sette opp 
en ekstra Kongepokal til vinneren av NM felt, og spørsmålet er om DFS bør sette opp en 
pokal med en tilsvarende verdi som kongepokalen. Kongepokalen har en affeksjonsverdi i 
seg selv som ikke kan sammenlignes med en pokal i tilsvarende prisklasse, men det synes 
likevel rett å verdsette NM-vinneren i felt med en premie tilsvarende verdien av en vanlig 
Kongepokal. Skytterkongen får en spesielt stor Kongepokal, som ellers brukes kun til NM 
vinneren i fotball, NM i seiling og trav. Her betaler DFS mellomlegget mellom den store og en 
vanlig pokal.  

Verdien av kongepokalen er ca. 10.000 kroner. Et alternativ er å spørre dagens premiegiver 
om de er villige til å sette opp en pokal med tilsvarende verdi som kongepokalen, istedenfor 
gavesettet med kakespade og kakegafler.  

Slottet åpner i svarbrevet for at DFS kan søke om at kongepokalen i skifelt kan alterneres 
mellom eksempelvis skifelt og feltskyting. Styret vil gjøre en vurdering av dette etter LS, og 
det er naturlig at feltutvalget får i oppdrag å gi uttale seg om en eventuell alternering av 
kongepokalen. 

 
Vedtak: 
Administrasjonen gis i oppdrag å framskaffe pokal med tilsvarende verdi som 
kongepokalen i skifelt, som tildeles vinner av NM i feltskyting for klasse 3-5 under 
Landsskytterstevnet i 2017. Enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 47/2017 
Sak: Opplegg for Stangfinale på LS 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
I sak angående Feltlaget i forrige møte ble et nytt opplegg for NM feltskyting bestemt med 
Feltlaget. I Feltlaget møtes 4 skyttere i hver pulje, hvor 2 skyttere går videre som i en cup. 
Administrasjonen vil foreslå at et slikt system også innføres i Stangfinalen.      

Administrasjonens drøfting 
I dagens regelverk er det slik at alle de 16 skyttere som er kvalifisert for Stang-finalen skyter 
hold 1 (det lange holdet), mens de 8 beste resultatene går videre og får skyte hold 2 (det 
korte holdet). Det er organisert slik at det skytes 4 skyttere av gangen i 4 puljer, på samme 
måte som det nå skal gjøres i Feltlaget.  
 
Administrasjonen mener at Stangfinalen bør foregå på samme måte som i Feltlaget, altså 
ved at de to beste skytterne i hver pulje går videre til hold 2. Det vil medføre at hver pulje 
blir mer interessant, ved at «noe står på spill» for hver gjennomføring på hold 1. Slik det nå 
er må alle de 16 skytterne ha skutt seg ferdig, før man vet hvem som er kvalifisert til hold 2, 
og verken NRK eller speaker har klart å gjøre noe spesielt ut av den metode vi i dag benytter, 
annet enn å registrerte etter endt skyting fra alle 16 om hvem som gikk videre.    
 
Et system der det ikke nødvendigvis er de 8 beste resultatene som går videre, men de to 
beste fra hver pulje. Således samme system som i Feltlaget. Administrasjonen mener dette 
er en metode som vil bli lett å forholde seg til for både skyttere og publikum, samt at det vil 
gjøre TV-produktet enda bedre.  
 
I dag er det slik at det er de 8 beste resultatene, samt de med samme antall treff som går 
videre til hold 2. Slik administrasjonen ser det må det være slik med cupsystemet at de som 
har lik poengsum med nummer 2 i hver pulje går videre til hold 2. Det vil si at om antall treff 
blir h.h.v. 13,11,11,11 for de fire skytterne i en pulje, går alle videre til hold 2. Blir antall treff 
12,11,11,10, så går tre skyttere videre, da skytteren på 10 treff ryker ut.   
 
Administrasjonen konkluderer med at dette systemet vil bli lettere å forstå for alle, særlig 
når samme system nå også blir å gjennomføre i Feltlaget. Også med tanke på mulig sending 
av Feltlaget på NRK, vil det være vesentlig at systemet i Stangskyting og Feltskyting blir av 
mest mulig lik karakter. Dette for å øke forståelsen hos de som ikke kjenner skytingene så 
godt. Systemet vil bli likt ved at 4 skyttere skyter samtidig, og hvor 2 går videre både 
Stangskyting og Feltskyting. I felthurtigskyting er det 2 skyttere hvor 1 går videre. Det er slik 
administrasjonen ser det ikke praktisk å endre på felthurtigskytingen, da dette er en for rask 
øvelse til at det er mulig å følge flere enn 2 skyttere samtidig. Dagens system for 
gjennomføring på Stangskytingens hold 2 er også veldig enkel å forholde seg til. Der kan man 
konsentrere seg om en skytter av gangen, og dette har vært en suksess for både publikum og 
TV-seerne.    
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas 11.226 gis følgende ordlyd: 

1. Det arrangeres egen finale for de 16 beste skytterne etter innledende skyting. Ved 
likt antall treff på innledende skyting, rangeres skytterne etter hvem som har flest 
treff på langholdet. Ved fortsatt likhet arrangeres omskyting.  

 
Skytterne organiseres i 4 puljer med 4 skyttere i hver pulje som skyter hold 1 (langt 
hold) samtidig. De to beste skytterne i hver pulje, går videre til å skyte hold 2 (kort 
hold). Er det likt antall treff med to eller tre skyttere på andreplass, går alle videre til 
hold 2. På hold 2 skyter skytterne èn og èn, hvor den skytter med best resultat på 
hold 1 skyter til slutt. 

 
Puljene til hold 1 organiseres slik: I pulje 1 skyter skytterne nummer 7,8,9 og 10 etter 
innledende skyting. I pulje 2 skyter skytterne nummer 5,6,11 og 12 etter innledende 
skyting. I pulje 3 skyter skytterne nummer 2,4,13 og 14 etter innledende skyting. I 
pulje 4 skyter skytterne nummer 1,2,15 og 16 etter innledende skyting.          

 
Om to eller flere skyttere får likt antall treff på førsteplass, foretas omskyting på 
begge finalehold.  

 
2. Vinner av finalen tildeles oberst Stangs minnemedalje, samt aksje i vandrepokal. Alle 

deltakerne i finalen tildeles finalebeger i sølv. 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til etter evaluering av prøveordningen med Feltlaget i 2017. Enstemmig 
vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 48/2017 
Sak: Premisser for konkurransegrunnlag arenaproduksjon LS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
Saksopplysninger 
I sak 85/2016 vedtok Skytterstyret at arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet skulle 
sendes til ny anbudsrunde med kontrakt fra og med LS 2018. Det ble videre vedtatt at styret 
skulle godkjenne rammen for anbudsdokumentet.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at nivået på dagens arenaproduksjon fortsatt bør være 
ambisjonsnivået for arenaproduksjonen på LS. Når vi også vet at NRK vurderer å benytte seg 
av vår arenaproduksjon til bruk på en av sine TV-plattformer, er det også et argument for å 
opprettholde kvaliteten på det nivå vi har i dag. En god arenaproduksjon er også generelt 
viktig for å tilrettelegge for den infrastruktur som NRK krever på sine sportssendinger i dag.  
 
Videre er det slik at for opplevelsene til publikum, med de krevende gjennomføringer av 
både innledende skyting og finaler, gjør at man må sørge for å ha en arenaproduksjon av høy 



kvalitet. Ikke minst er dette viktig ved eventuelle krisesituasjoner som eksempelvis den 
ekstreme vind vi hadde på Oppdal. Det er i slike situasjoner helt nødvendig å ha profesjonelt 
personell, som vet å gi god oversikt og gi nøyaktig informasjon til publikum i samarbeid med 
arrangøren.   
 
Det som har skjedd siden 2010 er at anbudet for storskjerm er tatt bort fra avtalen, og vi 
gjennomfører nå et eget anbud på storskjerm. Nåværende avtale for storskjerm gjelder til og 
med 2018 (toårig avtale fra 2016, med opsjon på 2017 og 2018). 
 
I forhold til lyd på arena har det vært slik til nå at leder for arenaproduksjonen skal 
godkjenne det lydopplegg som arrangøren tilbyr. I dette anbudet legges det opp til at 
tilbyder skal beskrive de krav som arenaprodusent har til lydopplegget. Så får 
administrasjonen sammen med styret vurdere om det vil være hensiktsmessig å ha et eget 
anbud for lydleveranse, hvor det økonomiske belastes arrangøren, eller om det fortsatt skal 
være slik at det er arrangøren som står ansvarlig for lyd.  
 
Administrasjonen skal ha utsending av anbudsdokumentet i løpet av våren. Der mener 
administrasjonen det må stilles krav om at de som skal levere anbud må være tilstede på 
Landsskytterstevnet i 2017. Dette er helt nødvendig om vi fortsatt skal ha en 
arenaproduksjon med den kvalitet som leveres i dag. 
 
Administrasjonen påregner en tidsplan for dette anbudet, slik at det skal tas en beslutning i 
løpet av høsten. Det legges opp til at man foretar et anbud med en 4 års kontraktsperiode, 
hvor de to siste årene er en opsjon fra vår side. Ved at man har et anbud over en 4-
årsperiode vil trolig kostnadene bli noe lavere, når dette medfører en større kontrakt for 
tilbyderen.         
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjente premissene for konkurransegrunnlaget for 
arenaproduksjonen til Landsskytterstevnet. Kontraktsperioden skal være for perioden 2018-
2021, hvor DFS har opsjon på de to siste årene av avtaleperioden. Kostnadene skal holdes 
innenfor nåværende avtalenivå for arenaproduksjon i 2017 kroner.    
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 49/2017 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2016 – 2020 i sak 17, og fattet følgende enstemmige 
vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016-2020 godkjennes.   

Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete 
gjøremål til og tidsfrister.   

Generelt er arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen i god rute, og flere større 
prosesser er igangsatt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 50/2017 
Sak: Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til søknad om drifts- og prosjektstøtte til 
Forsvarsdepartementet for 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 51/2017 
Sak: Tilskudd til Stang-, felthurtig-, og feltanlegg  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1/1.400 

 
Feltåret 2017 er en satsing for å styrke feltaktivitetene i DFS. For å stimulere til mer aktivitet 
vedtok Skytterstyret i den anledning å opprette målrettede tilskudd som skal motivere 
skytterlagene til å bedre tilrettelegge for- eller etablere egne anlegg for feltdisiplinene.   

Skytterstyret vedtok i sak 11/2016 følgende tilskuddsordninger, satser og kriterier for 
Feltåret 2017: 

• Tilskudd til Stang- og felthurtiganlegg: Maks 50 000kr/20% av dokumenterte 
kostnader pr. lag. Totalramme 500 000 kr. 

• Tilskudd til feltanlegg: Maks 50 000 kr/20% av dokumenterte kostnader pr. lag. 
Totalramme 300 000 kr. 

• Tilskudd til kjøp av finfeltfronter 100m: Maks 2 000 kr/20% av dokumenterte 
kostnader pr. lag. Totalramme 100 000 kr.  

Administrasjonens drøfting 
Skytterkontoret opprettet en elektronisk søknadsportal med søknadsfrist 1. april 2017. Med 
forbehold om at skytterlagene fullfører prosjektene og kan dokumentere reelle kostnader 
som budsjettert er det mottatt søknader som utløser tilskudd slik: 

         Tilskudd 
Antall 

søknader 

Beregning av 
tilskudd til 

utbetaling i 2017 

Beregning av 
tilskudd til 
utbetaling 

2018/2019 Totalt 
• Stang og 

felth. 
22 445 400 kr 204 000 kr 649 400 kr 

• Feltanlegg 23 330 777 kr 179 678 kr 510 455 kr 
• Finfeltfronter 20 Ca. 25 000 kr  Ca. 25 000 kr 

  Sum ca. 800 000 
kr  

Sum ca. 400 000 kr  

 
Utbetaling av tilskudd fra DFS for Stang-, felthurtig- og feltanlegg er tidsmessig stipulert ut 
fra søkernes tidsplan, og skjer når Skytterkontoret har mottatt revidert regnskap for 
prosjektet og kopi av Politiets godkjenning av anleggene. Tilskudd til kjøp av finfeltfronter 
utbetales fortløpende etter hvert som faktura kan framlegges som dokumentasjon.  
 
De samlede reelle investeringskostnader for skytterlagene i de omsøkte prosjekter er 
stipulert til mellom 8 – 9 millioner kroner. Ordningen med tilskuddene til feltmessige anlegg 
har således vært svært vellykket og gitt ekstra motivasjon i skytterlagene. Mange skytterlag 
legger nå ned ekstra innsats og gjør betydelige investeringer for å sikre bedre tilgang til-, og 
bedre kvalitet på sine feltaktiviteter.  
 
Om alle prosjekter blir realisert som budsjettert er skytterlagene berettiget ca. 1 200 000 kr i 
tilskudd fra DFS. Dette er 300 000 kr mer enn budsjettert i Feltåret 2017. Det er ønskelig at 
det i 2018 bevilges ytterligere inntil 300 000kr, slik at alle som er berettiget tilskudd kan 
motta dette uavkortet. Det er i denne sammenheng sannsynlig at noen prosjekter ikke kan 



dokumentere alle kostnader ført i søknadene, slik at det samlede tilskudd fra DFS blir litt 
lavere. Hvis det ikke bevilges nødvendige midler i 2018 må det gjøres prioriteringer blant 
søkerne, eller være en generell prosentvis avkorting.  
 
Enkelte søknader er noe ufullstendige, samt at det i noen grad synes å være søkt om tilskudd 
for kostnader som ligger utenfor eller i grenseland til å være tilskuddsberettiget. Det er 
derfor behov for å følge dette opp før endelig tilsagn til de aktuelle skytterlag kan gis. Til 
dette trenger Skytterkontoret noe mer tid. I den sammenheng bør man så langt som mulig 
komme søkerne i møte med tilskudd så fremt dette er hjemlet. Herunder er det flere 
skytterlag som har søkt om tilskudd for materialkostnader for å lage stativer i impregnerte 
materialer for pappskiver, noe som er relevant da det er å regne som en varig etablering. Det 
samme gjelder for opparbeidelse av standplasser, kulefang etc. Dette anses på lik linje å 
være tilskuddsberettiget.   
 
Med bakgrunn i at det er behov for videre oppfølging mot søkerlagene for å avklare rammer 
og kriterier, er det hensiktsmessig at administrasjonen får fullmakt av Skytterstyret til å 
tildele tilskuddsmidlene. Før dette kan gjøres må det gis føringer for om det i 2018 settes av 
midler tilpasset totalbehovet, eller om det skal gjøres en prioritering innenfor Feltårets 
ramme på 900 000kr.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonen gis fullmakt til å gi tilsagn til tilskudd for Stang- og felthurtiganlegg, 
feltanlegg og for kjøp av skivefronter iht. vedtatte kriterier.  
 

2. Det gis tilsagn til søkere med 20 %, maks. 50.000, av søknadssum som er iht. kriterier. 
Utbetaling skjer på grunnlag av dokumenterte utgifter. 

 

3. Det er en målsetting å sette av inntil 300 000 kr til fullfinansiere tilskuddsordningen i 
budsjett for 2018. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 52/2017 
Sak: Hovedbegivenheter 2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 § 4-3 i 

 
Hovedbegivenheter 2018: 
 
Tidspunkt Arrangement  
13. – 14. januar Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen 
3. – 4. februar Regionalt seminar for Østlandet og Sørlandet landsdel,  

Gardermoen 
 
17. og 18. mars NM i skifeltskyting, Mo i Rana 
13. mai Skytingens Dag 
24. – 27. mai Frende Cup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet 
9. og 10. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
31. juli – 4. august Frende Cup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Midt-Norge 
2. – 10. august Landsskytterstevnet, Stjørdal 
18 og 19. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   
24 - 26. august Frende Cup avslutning i baneskyting, Nord-Norge 
31. august – 2. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Norge 
Ubestemt NM i skogsløp med skyting, Bardu  
 
 
 
Saksnummer: 53/2017 
Sak: Utlysning av stilling som regnskapssjef 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Nåværende økonomisjef Tor Isak Laugen går over i pensjonistenes rekker fra ca. 1. januar 
2018.  

Stillingen som økonomisjef er en fast stillingshjemmel som Skytterstyret skal tilsette i. 
Administrasjonen ønsker å endre stillingsbetegnelsen fra økonomisjef til regnskapssjef, med 
noe tilpasning av dagens stillingsbeskrivelse. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Stillingen som regnskapssjef lyses ut med tilsetting fra senest 1. november 2017. 
Generalsekretæren får fullmakt til å tilsette regnskapssjef.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

 

 



Saksnummer: 54/2017 
Sak: Ny avtale mellom Forsvaret og DFS om støtte til gjennomføring av LS 

2021-2030 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Etter initiativ fra Norges Skytterstyre i november 2015 er det nå framforhandlet forslag til ny 
avtale mellom Forsvaret og Det frivillige Skyttervesen (DFS) om støtte til gjennomføring av 
Landsskytterstevnet (LS) i perioden 2021-2030. Avtalen har en verdi på ca. 96 millioner 2016-
kroner, og trer i kraft når gjeldende avtale for perioden 2010-2020 går ut. 

Forsvarets støtte har som formål å bidra til at Landsskytterstevnet (LS) blir gjennomført på 
en positiv og profesjonell måte. I dette ligger at støtten skal være relevant overfor LS og 
Forsvarets virksomhet, herunder også i forhold til den enkelte soldat. 

Det er svært gledelig for DFS at Forsvaret prioriterer å støtte LS i en ny tiårs-periode.  
Avtalen med Forsvaret er helt avgjørende for gjennomføringen av LS etter dagens konsept, 
og samtidig svært viktig for samarbeidet mellom DFS og Forsvaret framover. Det er også 
viktig for DFS at avtalen er klar før tildeling av LS i 2021. 

Utkast til ny avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende Forsvarets støtte til gjennomføring 
av LS har vært gjennom en formell høringsrunde, og en siste runde med korrigeringer som 
følge av innspill. Avtalen inneholder mer detaljerte bestemmelser enn gjeldende avtale, 
mest som følge av at det nå er flere avdelinger i Forsvaret som deltar med ressurser 
gjennom avtalen: Cyberforsvaret (CYFOR), Forsvarets Logistikkorganisasjon (FLO), 
Forsvarsbygg (FB), Forsvarsmateriell (FMA) og Heimevernet. I tillegg er Forsvarsstaben 
høringsinstans for avtalen.  

Det er spesielt vedleggene til avtalen som har vært gjenstand for en omfattende revisjon, 
som følge at elektronisk målmateriell er innført på feltskytingen. Blant annet har FMA ifbm 
første høringsrunde utarbeidet forslag til nytt vedlegg C om spesifisering av tjenester, 
personellstøtte og materiellstøtte til bane- og feltskytinger. Herav også krav til arrangør, 
teknisk infrastruktur og baneanlegg. FMA hadde en god dialog med DFS under utarbeidelsen 
av nytt vedlegg C. 
 
Utover det nevnte er de største endringene fra dagens avtale: 

• Sjef HV vil utnevne stevnepresident. I dagens avtale er det FSJ som utnevner 
stevnepresident etter anbefaling fra sjef HV. 

• Gjennomføringsplanen er definert med hovedpunkter for hva den skal inneholde, 
tidligere var det kun beskrevet at den skulle utarbeides. 

• Forsvarets promosjonsadgang er omskrevet, og tilpasset dagens medieavtaler og DFS 
reglement.  

• Det er tatt hensyn til opprettelsen av FMA, og FLOs tidligere oppdrag er nå delt opp i 
avtalen. 

• Den gamle avtalens grense på 8,2 millioner 2009-kroner er oppjustert til 9,6 millioner 
2016-kroner. 

• Tidligere vedlegg A (fordeling av kostnader) er fjernet i sin helhet fordi det omhandlet 
anskaffelsen av de elektroniske målmateriellet. Anskaffelsen er nå sluttført. Punkter 
som beskrev den samme anskaffelsen andre steder i avtalen/vedleggene er også 



fjernet. Siden det gamle vedlegg A er fjernet har de andre vedleggene "rykket opp" 
og fått nye bokstavbetegnelser. 

• Nytt vedlegg A: FB har i sine kommentarer til dagens avtale tatt opp behovet for klare 
avtaleforhold. FBs behov er nå dekket i det dokumentet som beskriver oppgaver og 
ansvar innenfor forsvarssektoren. Ved bruk av FBs anlegg skal det foreligge egen 
skriftlig avtale, som er mer utfyllende beskrevet enn tidligere. Det skal foreligge 
tillatelse til å bruke anlegget før søknadsfrist til LS.  

• Nytt vedlegg D: DFS sitt ansvar som teknisk arrangør for militært NM i geværskyting 
er tatt inn i avtalen og detaljer er beskrevet i et nytt vedlegg D med 2 undervedlegg. 

 
Forsvaret har gitt tilbakemelding om at avtalen er godkjent fra deres side, og den legges nå 
fram til godkjenning for Norges Skytterstyre.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norges Skytterstyre godkjenner avtalen mellom Forsvaret og DFS om støtte til 
gjennomføring av Landsskytterstevnet 2021-2030. 

2. Generalsekretæren gis fullmakt til å underskrive avtalen på vegne av DFS.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 55/2017 
Sak: Oppnevning av leder til Organisasjonsutvalget 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Norges Skytterstyre har vedtatt å starte en prosess med organisasjonsutvikling i tråd med 
Langtidsplanen 2016-2020. Saken er satt opp som en orienteringssak på Skyttertinget 
2017. Etter Skyttertinget 2017 skal settes ned et ad hoc-utvalg for dette arbeidet. 
Skytterstyret drøftet i forbindelse med sak 42/2017 at lederen for utvalget skal være et 
styremedlem. Det foreslås at visepresident Heidi Skaug skal være leder for 
Organisasjonsutvalget. 
 
Vedtak: 
Visepresident, Heidi Skaug, oppnevnes som leder for det ad hoc nedsatte 
Organisasjonsutvalget i DFS. Øvrige medlemmer til utvalget, samt mandat, blir å vedta 
etter Skyttertinget 2017.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 56/2017 
Sak: Dugleiksmerkeskyting for Jegerklassen 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 12 

 
I forbindelse med at Jegerklassen ble innført i baneskyting med program på 200 meter, 
jfr. vedtak på Skyttertinget 2017, ble det ikke gitt føringer for at Jegerklassen skulle skyte 
om Dugleiksmerket. Administrasjonen har fått henvendelser om dette, og mener det bør 
inn i Skytterbokas tabell punkt 12.110, at Jegerklassen skyter om Dugleiksmerket med 
samme program på 200/300 meter som for klasse 1/AG3 og HK416. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Jegerklassen skyter om Dugleiksmerket i DFS på 200/300 meter fra og med 2017. 
Programmet er som for klasse 1 i Skytterbokas tabell 12.210. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 57/2017 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og Norges Jeger- og Fiskerforbund 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Utkast til samarbeidsavtale mellom Norges Jeger og Fiskerforbund (NJFF) og Det frivillige 
Skyttervesen (DFS) har til mål å sikre jegere og konkurranseskyttere gode rammevilkår for å 
utøve jegertrening og konkurranseskyting, samt rekruttering til jakt og skyting. 
 
Samarbeidsavtalen bygger på at NJFF og DFS har felles oppgaver knyttet til obligatorisk 
jegertrening og gjennomføring av skyteprøven for storviltjegere. Dette er nedfelt i Forskrift 
om utøvelse av jakt, felling og fangst og egen instruks fra Miljødirektoratet (vedlegg 4 i 
Skytterboka). 
 
Skytterlagene i DFS og foreningene i NJFF har mange steder et godt samarbeid knyttet til 
etablering, drift og utvikling av skytebaner. 
 
Avtalen gjelder primært for samarbeidet mellom sentralleddene, og i det vesentlige 
samarbeid om lov- og forskriftssaker av felles interesse, felles informasjon om storviltprøven 
og anleggsveiledning. DFS har således et godt samarbeid med NJFF, men det er ikke 
formalisert gjennom egen avtale. 
  
Administrasjonens drøfting 
NJFF og DFS har som nevnt et stort forskriftsregulert oppdrag i dag, som i tillegg er nedfelt i 
egen instruks fra Miljødirektoratet. Skytterlagene er gjennom instruksen forpliktet til å legge 
til rette for at jegere får gjennomført trening og oppskyting til skyteprøven for storviltjegere.  
 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2002-03-22-313
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2002-03-22-313


Skytterlagene gjennomfører i dag ca. 80 000 skyteprøver per år, og det er en viktig 
inntektskilde for mange lag. NJFF gjennomfører ca. 20 000 skyteprøver. Lag tilknyttet andre 
organisasjoner må søke om dispensasjon for å få lov til gjennomføre den årlige skyteprøven.  
 
DFS og NJFF har et viktig samfunnsoppdrag, og det er naturlig at organisasjonenes respektive 
styrer ønsker å formalisere dagens uformelle samarbeid gjennom en forpliktende avtale.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Norges Jeger‐ og Fiskerforbund 
og Det frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer:  58/2017 

Sak:  B‐sak: Sponsoravtale for Norgescupen i skyting 

Kompetanse:  Skytterbokas kapittel 14 

 
Det forelå forslag om at vår samarbeidspartner på forsikringsavtaler Frende Forsikring 
blir sponsor for Norgescupen i skyting. Cupen får navnet Frende Cup / Frende‐cupen fra 
og med 2017. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner sponsoravtalen med Frende Forsikring vedrørende 
norgescupen i bane, Stang‐ og felthurtigkyting. Avtalen føres i B‐protokoll.  
 
 
 

Saksnummer:  59/2017 

Sak:  B‐sak: Tildeling av hedersbevisninger 

Kompetanse:  Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. 
 
Vedtak: 
Ført i B‐protokoll. 
 
 

jartvi
Tekst i maskinskrift



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 14. juni 2017 

STED Telefonmøte 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug (sak 60- 62), Jan Åge 
Gjerstad, Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens 
Sverre Knutsen og Kjell Strand Hovland. Sjef HV Tor 
Rune Raabye, hadde meldt frafall.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



SAKSLISTE 
 
Sak 60/2017: Godkjenning av møteprotokoll fra styremøte 23.-24. april 2017 

Sak 61/2017: Feltlaget LS 2017   

Sak 62/2017: Tildeling av Nordisk Mesterskap 2018  

Sak 63/2017: Premieinnskudd LS 2017 

 
 
Meldingssaker 
 
37. Status LS 2017 Førde 
38. Hendelse på Fana skytterlags bane - status 
39. Endring av grunnregel 1-4, medlemskap i norske skytterlag (behandles i Stortinget 15. 

juni) 
 
 
  



Saksnummer: 60/2017 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen fra styremøte 23.-24. april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 61/2017 
Emne: Feltlaget LS 2017   
Kompetanse: Jf. kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
30 skyttersamlag har anmodet om at Norges Skytterstyre må behandle prøveordningen 
for ny kåring av Norgesmester i feltskyting gjennom Feltlaget for 2017 (sak 25/2017) på 
nytt.  
 
Disse samlagene har i hovedsak ønsket at kvalifiseringen til finalen skal skje på bakgrunn 
av 42-skudden, i stedet for Norges Skytterstyres vedtak om 30-skudden  
 
Presidenten valgte på bakgrunn av samlagenes innspill å kalle inn til et ekstraordinært 
møte i Norges Skytterstyre.  
 
Skytterstyrets behandling 
Norges Skytterstyre gjennomførte en grundig debatt, der innspillene fra samlagene, som 
tidligere, ble inngående diskutert og hensyntatt. 
 
Målet for Norges Skytterstyre har vært og er at kåringen av Norgesmesteren i feltskyting 
skal få økt oppmerksomhet gjennom LS-uka, samt at finalen skal gis større 
oppmerksomhet med mulig TV-sending. Dette i tråd med en av målsettingene i 
Langtidsplanen for 2016-2020.  
 
Konklusjonen etter styrets behandling er at kåringen av Norgesmesteren i feltskyting 
2017 avvikles som tidligere, og at sak om ny avviklingsform for kåring av Norgesmesteren 
i feltskyting sendes på høring i samlagene høsten 2017, rettidig slik at saken kan 
behandles av ombudsmøtene.   
 
 

Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre beslutter at NM feltskyting under LS 2017 avvikles som tidligere år, dvs 
med 30 skudd innledende og 12 skudd finale på 200 meter. Norges Skytterstyre vil høsten 
2017 legge til rette for en bred høringsrunde i samlagene ift kåring av Norgesmesteren i 
feltskyting. 
 
Enstemmig vedtatt.  
 
 



Saksnummer: 62/2017 
Emne: Tildeling av Nordisk Mesterskap 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 / 1.400 

 
Saksopplysninger 
Etter Nordisk aktivitetskalender er Norge vertsnasjon for Nordisk Mesterskap (NM) og 
Nordisk Ungdomsmesterskap (NUM) i bane-, felt- og felthurtigskyting 2018.  
 
Norges Skytterstyre i sak 70/2016 å utlyse mesterskapet i Sørlandet og Østlandet 
landsdeler for å skaffe arrangør til NM/NUM 2018.  
 
Ved søknadsfristens utløp var det ikke kommet inn søknader, men administrasjonen 
hadde i perioden fram til fristen fått enkelte forespørsler om mesterskapet. Vårt inntrykk 
var at de som tok kontakt var skeptiske til økonomien i arrangementet. Administrasjonen 
og styremedlemmene Gjerstad og Knutsen kontaktet aktuelle arrangører, og vi fikk flere 
potensielle søkere som ba om mer informasjon om mesterskapet.  
 
Numedal skyttersamlag besluttet å søke på mesterskapet, og sendte søknad datert 
21.4.2017, korrigert 8.6.2016. Mesterskapet blir administrert av samlaget, hvor 
nåværende samlagsleder blir leder av hovedkomiteen. 
 
Mesterskapet tenkes gjennomført slik: 
 
Baneskyting 
Baneskytingen vil foregå på banen til Kongsberg skytterlag på Hengsvatn. Banen har 16 
skiver på 200 meter.  
 
Feltskyting/felthurtigskyting 
Feltskytingen er planlagt gjennomført i samme område som baneskytingen, i Forsvarets 
skytefelt. Det vil bli benyttet bil til transport mellom standplassene. Det er et krav fra 
Forsvaret at etablerte standplasser og skyteområder skal benyttes, slik at det man her 
må får en god variasjon i hold og figurer utover det som normalt brukes på anlegget. 
Dette blir tilsvarende som eksempelvis Danmark gjør under sine nordiske mesterskap.  
 
Felthurtigskytingen vil foregå på metalsilhuettbanen som ligger i gangavstand fra 
skytterhuset med elektronisk målmateriell fra Skytterkontoret.  
 
Forlegning 
Arrangøren forutsetter at man får avtale med Forsvaret om forlegning på Heistadmoen.  
Skytterkontoret har fått bekreftet at Heistadmoen kan brukes til forlegning under 
Nordisk Mesterskap.  
 
Bespisning blir fordelt mellom skytebanen og Heistadmoen. Banketten er planlagt på 
Smeltehytta på Bergverksmuseet med en liten omvisning dersom det blir tid til dette. Det 
er mulig at annen løsning blir valgt dersom økonomien ikke gir rom for bankett på 
Smeltehytta. 
 



Økonomi 
Samlaget forutsetter at de får tildelt tilskudd på kr. 100.000 fra DFS. Samlaget vil også 
arbeide for å få til sponsoravtale med Coop eller andre, og ønsker her å kunne dra nytte 
av DFS sitt kontaktnett.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er glad for at Numedal skyttersamlag besluttet å søke mesterskapet. 
Samlagets søknad oppfyller forutsetningene for å kunne arrangere Nordisk Mesterskap.  
 
Geografisk vil arrangementet være sentralt for deltakere fra Sverige og Danmark. Dette 
er positivt med hensyn til ønske om kortest mulig kjøreavstand for å holde kostnadene 
nede. Det vil også være kort avstand for administrasjonen ved Skytterkontoret i 
forbindelse med møter i arrangementskomiteen og befaring i området. Kongsberg har en 
historisk sterk tilknytning til forsvarssak og skyttersak, og er et utmerket sted for Nordisk 
mesterskap.  
 
Økonomi  
Numedal skyttersamlag søker om et økonomisk bidrag på kr. 100.000 for å kunne 
gjennom-føre arrangementet. Nordisk mesterskap er et kostnadskrevende arrangement, 
ofte med begrensede muligheter for inntekter.  
 
Follo skyttersamlag arrangerte Nordisk i 2015 etter en tilsvarende modell, og satt da 
igjen med ca. 35.000 kroner før fordeling til skytterlag. Tilskuddet fra DFS var kr. 100.000. 
Utgiftene til Numedal må påregnes å bli i samme størrelsesorden, og forutsetter da 
sponsorinntekter på minst 50.000 for å sitte igjen med et tilsvarende resultat som Follo.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Numedal skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap 2018. 
2. Numedal skyttersamlag tildeles kroner 100.000 i økonomisk støtte til Nordisk 

Mesterskap 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 63/2017 
Emne: Premieinnskudd LS 2017 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 / 1.400 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 105/2016 punkt 2 følgende vedtak om betaling av 
premieinnskudd: 
 

«Med virkning fra LS 2017, foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke 
skutte øvelser til skytterne. Samlet premieinnskudd for alle øvelser betales fortsatt ved 
oppmøte på LS.»  

 
Dette har skapt en del debatt og frustrasjon på sosiale medier, i tillegg har både 
Skytterkontoret og arrangøren mottatt mange henvendelser. I all hovedsak gjelder dette 
fra skyttere som normalt skyter bare bane, og skyttere i klasse NV som ikke har prøvd 
felt.  
 
Flere av disse synes det er greit at det ikke blir refundert premieinnskudd av 
administrative hensyn, men at det da bør være mulig å velge enten bane eller felt ved 
betaling av premieinnskudd for de som ikke har mulighet å få med begge deler. 
 
Administrasjonen mener at vi skal holde fast på prinsippet om ikke å betale tilbake 
premieinnskudd for ikke skutte øvelser, men gi mulighet for betaling av premieinnskudd 
for bane eller felt ved oppmøte. Skytterne må betale for alle øvelsene på felt (med 
unntak her for eldre junior som gis mulighet for å ikke skyte Stang- og felthurtigskyting, 
jfr. vedtatt Skytebok). En slik ordning bør ikke gjelde for andre klasser p.g.a. 
administrative forhold. Klassene Junior, V65 og V73 har egen påmelding til Stang- og 
felthurtigskyting. 
 
Administrasjonen mener den skisserte løsning vil være administrativt forsvarlig, samtidig 
som man fra sentralt nivå og i skytterlagene slipper den administrasjon det er å 
tilrettelegge for tilbakebetaling av ikke skutte øvelser for enkeltskyttere.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2017 betales ved oppmøte. Skytterne kan 

velge å betale samlet, eller for bane eller feltøvelsene. Det må betales premieavgift 
for alle feltøvelsene iht. klassebestemmelsene. 

2. Det foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser til 
skytterne. 

3. Det betales ikke etteranmeldingsavgift fram til 1. juli. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 
Styremøter under Landsskytterstevnet i Førde 27. juli 
– 4. august 

STED Sunnfjord hotell og Kråkenesmarka i Førde  

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens Sverre 
Knutsen, Kjell Strand Hovland og Tor Rune Raabye.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



SAKSLISTE 

Sak 64/2017: Godkjenning av protokoll styremøte 14. juni 2017 

Sak 65/2017: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2017  

Sak 66/2017: Regnskap per 30. april 2017  

Sak 67/2017:  Budsjettjustering juli 2017  

Sak 68/2017:  Skytebaneanlegg Gjerstad skytterlag  

Sak 69/2017:  Juryordning for finaler under Landsskytterstevnet  

Sak 70/2017:  Lønnsoppgjøret 2017  

Sak 71/2017:  Program for Norges Skytterstyre på LS 2017  

Sak 72/2017:  Orientering fra Sjef HV om status for Landmaktutredningen 

Sak 73/2017:  Juridisk rådgivning B-sak 

Sak 74/2017:  Tildeling av hedersbevisninger B-sak   

Sak 75/2017:   Oppdrag til Feltutvalget 

Sak 76/2017:   Ankesaker under Landsskytterstevnet i Førde 

Sak 77/2017:   Lønnsoppgjør for ledelsen på Skytterkontoret B-sak 

 

 

Meldingssaker 

40/2017: Status LS 2018 Stjørdal 

41/2017: Status LS 2019 Evje 

42/2017: Sammenslåing av Malmefjoirden og Elnesvågen skytterlag 

43/2017: Status salgsavdelingen per 30. juni 

44/2017: Endring av grunnregel 1-4, medlemskap i norske skytterlag (behandlet i Stortinget 15/6) 

 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 64/2017 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen fra telefonmøte 14. juni ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 65/2017 
Emne: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2017   
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Skyttertingets dirigenter for 2017 er Jarle Gården og Eigil Høgmo. Jarle Gården deltok på 
møtet. Kjøreplanen for Skyttertinget ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Kjøreplanen for Skyttertinget 2017 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 66/2017 
Emne: Regnskap per 30. april 2017 
Kompetanse: Jf. kapittel 1  

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2017 til etterretning. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 67/2017 
Emne: Budsjettjustering juli 2017 
Kompetanse: Jf. kapittel 1  

 

Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

INNTEKTER 
   

 
Ingen justering 

   
     

UTGIFTER  
   

11 Administrasjon 
   

 
Reiser og utgifter med Skyttertinget  300 000   350 000   50 000  

     
15 Anlegg 

   

 
Juridisk bistand  1 300 000   1 400 000   100 000  

 
Bidrag til kjøp av grunn  282 000   182 000   -100 000  

 
Reiseutgifter  90 000   70 000   -20 000  

     
19 Kommunikasjon og media 

   

 
Profilerings- og infomateriell  350 000   320 000   -30 000  

     
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 68/2017 
Emne: Skytebaneanlegg Gjerstad skytterlag 
Kompetanse: Jf. kapittel 1  

 

Gjerstad skytterlag fikk tilsagn om kr. 200.000 fra DFS til nye standplassbygg i 2009. 
Byggearbeidet var ferdig i 2011, og laget fikk utbetalt tilskuddet i februar 2013.  

Etter utbygginga har aktiviteten i skytterlaget vært tilnærma lik null. Det er ingen DFS-
aktivitet i laget, og jegeraktiviteten går hovedsakelig gjennom Gjerstad Jeger og 
Fiskeforening (GJJF). Det er påstander om at samarbeidet med GJFF har vært vanskelig, men 
skytterlagets leder er ikke enig i denne påstanden. Det er ikke interesse for å drive DFS-
aktivitet, og siden GJFF har egen 100 m er inntektsgrunnlaget til skytterlaget begrensa. 

Skytterlaget sier de har prøvd å få i gang DFS-aktivitet uten å lykkes. Som følge av at laget 
ikke lenger klarer å betjene gjeld og forpliktelser, ble det lagt fram sak om salg av 
skytebaneanlegget alternativt nedleggelse av laget på årsmøte 13. februar 2017. Med 
utgangspunkt i forslag til avtale vedtok et enstemmig årsmøte å sluttføre forhandlinger med 
GJFF om overtakelse av Solem skytebane. Dersom forhandlingene ikke fører fram, gjorde 
årsmøte et prinsippvedtak om at laget legges ned.  



Dersom laget legges ned, overføres verdiene til samlaget iht. grunnreglenes § 1-11. I forslag 
til avtale var det en klausul om at partene forutsatte at Aust-Agder skyttersamlag og DFS 
«godkjenner eller ikke har innvendinger jmf. klausuler som måtte foreligge». Skytterlaget 
sendte primo april brev til Aust-Agder skyttersamlag der de kort beskriver situasjonen i laget, 
med et forslag til avtale.  

Saken er arbeidet med over lengre tid. Det er skissert flere alternativer, men det har vært 
vanskelig å finne løsninger til å få aktivitet i laget. Og så lenge GJFF kan gjennomføre trening 
og oppskyting til storviltprøva på egen 100 meter er inntektsmulighetene til skytterlaget 
begrensa.   

Samlaget har behandla saka i styremøte, og konkludert med at de ikke ser noen mulighet til 
å overta skytebaneanlegget og drifte dette videre når det per nå ikke er brukere av anlegget.  

Administrasjonens drøfting 
Innledningsvis er det bare å konkludere med at dette er en kjedelig sak for DFS. Gjerstad 
skytterlag sitt anlegg er relativt nytt, og i svært god stand. Den store utfordringa er at det 
etter utbygginga ikke er aktivitet i laget, og at det per dato ikke er vilje eller interesse for å 
drive laget videre (jf. årsmøtevedtak). I samarbeid med samlaget mener vi å ha har prøvd det 
som kan prøves på skytterlagets vegne, og at det viktigste er å sikre at skytebane-anlegget 
drives videre.    

I forhandlingene har vi derfor lagt vekt på at det er viktig å sikre at skytebaneanlegget blir 
drevet videre, og ikke forfaller. Pris og betingelser har stått sentralt, og vi har fått aksept for 
en avtale som sikrer Gjerstad skytterlag eller annet DFS-skytterlag gjenkjøpsrett til samme 
pris, justert for tilleggsinvesteringer. Vi har prøvd å få opp prisen, og landa på en 
kombinasjon av litt høyere pris og gjenkjøpsrett. Det er innarbeida en klausul om at samlaget 
har førsterett til å overta anlegget dersom GJFF legges ned. Vi har også fått innarbeidd bedre 
vilkår for skytterlagets medlemmer til trening på skytebanen, hvis laget velger å fortsette.  

Aust-Agder skyttersamlag har gjort en grundig vurdering hvorvidt de kan overta og drive 
skytebaneanlegget videre. Dette vil påføre samlaget en kostnad i størrelsesorden ca. 50.000 
kroner per år, og samlaget ser ikke at de har økonomi til dette. Det er heller ikke andre 
skytterlag i nærområdet som har spesielt behov for skytebanen i dag.      

Gjerstad skytterlag har fått tildelt spillemidler til skytebanen. Kulturdepartementet 
forutsetter at avtalen sikrer at GJFF overtar de forpliktelser som knytter seg til vilkår for 
utbetaling av spillemidler 

Det reviderte avtaleutkastet er gjennomgått med advokat Knagenhjelm, og oversendt til 
partene. Gjerstad skytterlag, GJFF og et enstemmig samlagsstyre har akseptert avtalen. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner avtalen mellom Gjerstad skytterlag og Gjerstad Jeger og 
Fiskeforening om overtaking av Solem skytebane.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 69/2017 
Emne: Juryordning for finaler under Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jfr. Reglement Landsskytterstevnet  

 
Administrasjonen ønsker å opprettholde ordningen med at det er skyteteknisk komite som 
behandler innkomne saker, med ankemulighet til Norges Skytterstyre. Administrasjonen 
mener imidlertid at det ved gjennomføring av Konge – og prinsesselag, samt Stang- og 
felthurtigfinalen, er nødvendig med en jury som får fullmakt til å ta endelige avgjørelser. 
Dette fordi det på finaleøvelser som går direkte/sendes på NRK er nødvendig å kunne foreta 
avgjørelser som ikke forsinker gjennomføringen av disse finalene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det opprettes en jury for Landsskytterstevnet ved gjennomføring av Kongelaget, 
Prinsesselaget og Stang – felthurtigfinalen. Juryen skal bestå av tre personer, og har 
avgjørende myndighet til å treffe beslutninger i forhold til håndheving av regelverket og 
eventuelle protester. 
 
Juryen skal bestå av to representanter fra Norges Skytterstyre og en person fra teknisk 
arrangør av Landsskytterstevnet. Skytterkontoret stiller sekretær til juryen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig administrasjonens forslag, og oppnevnte følgende 
personer til jury for LS 2017: 
 
Fra Norges Skytterstyre: Heidi Skaug (leder for jury) og Kjell Strand Hovland 
Fra Førde skyttarlag: Magnar Isene 
 
Runar Sørensen er juryens sekretær på konge- og prinsesselag, mens Terje Vestvik er juryens 
sekretær på Stang- og felthurtigfinale.  
 
 
Saksnummer: 70/2017 
Emne: Lønnsoppgjøret 2017 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1  

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2017 er avsluttet og har en beregnet ramme på 2,4 %. Med 
virkning fra 1. mai gis det et tillegg på 0,3 prosent på hovedlønnstabellen. Det er videre satt 
av 0,8 % til lokale forhandlinger.    

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2017 til etterretning. Vedtak om 
forhandlinger mellom President og Skytterkontorets ledelse ført i B-protokoll. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 

Saksnummer: 71/2017 
Emne: Program for Norges Skytterstyre på LS 2017 
Kompetanse:  

 

Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2017 ble gjennomgått. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Program for Norges Skytterstyre på LS 2017 tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 72/2017 
Emne: Orientering fra Sjef HV om status for Landmaktutredningen 
Kompetanse:  

 

Sjef HV, Tor Rune Raabye, orienterte om status for Landmaktutredningen. 
 
Vedtak: 
Orienteringen om status for Landmaktutredningen ble tatt til etterretning. 

 

 

 Saksnummer: 73/2017 
Emne: B-sak: Juridisk rådgivning 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1 

 

Vedtak ført i B-protokoll. 

 

 

Saksnummer: 74/2017 
Emne: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 
Kompetanse: Jfr. kapittel 4 

 

Vedtak ført i B-protokoll. 

 



Saksnummer: 75/2017 
Emne: Oppdrag til Feltutvalget 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1  

 

Skyttertinget 2017 opprettet medlemmer til DFS nye Feltutvalg, jfr. vedtak på Skyttertinget 
2016. I forbindelse med at Kongehuset har åpnet for at det kan søkes om å alternere 
kongepokalen i skifeltskyting med andre øvelser i DFS, gir Norges Skytterstyre Feltutvalget et 
oppdrag i tilknytning til dette. 
 
Vedtak: 

Norges Skytterstyre gir Feltutvalget følgende mandat for sitt oppdrag: 

Norges Skytterstyre ønsker at dagens kongepokal i skifeltskyting skal rotere mellom alle 
feltøvelsene i DFS (Skifeltskyting, Skogsløp med skyting, Feltskyting, Stangskyting og 
Felthurtigskyting). Som grunnlag for å søke kongehuset om en endring på dagens ordning, 
gis Feltutvalget i oppdrag å komme med forslag til en slik rotasjon mellom feltøvelsene. 
Forslaget skal være egnet til å fremme feltskytingsaktivitetene i DFS. 

Utvalget gis frist til 1. oktober 2017 med å fremme sin anbefaling for Norges Skytterstyre. 

Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 76/2017 
Emne: Ankesaker under Landsskytterstevnet i Førde 
Kompetanse: Jfr. kapittel 11 

 

Norges Skytterstyre behandlet to ankesaker under Landsskytterstevnet i Førde. 

1. Skytter, Christian Køhl i klasse 4, anket avgjørelse på at han ikke fikk endret skytetid 
pga. innkalling til militærtjeneste. Ønsket å skyte sammen med klasse 3. 

 
2. Skytter, Simen S. Lund i klasse Eldre junior, anket avgjørelse på antall treff i 

feltskyting på hold 3 pga. feil på skive. Ønsket at han fikk omskytingsresultat på 6/2. 
 

Vedtak:  

1. Norges Skytterstyre opprettholder juryen sin avgjørelse om at Christian Køhl ikke gis 
anledning til å skyte sin baneskyting sammen med klasse 3.   

 
2. Norges Skytterstyre gir Simen S. Lund medhold i sin anke på at han skal få sitt 

omskytingsresultat på 6/2 pga. feil på skive. 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 17. og 18. september 2017 

STED Quality Hotel Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens Sverre 
Knutsen, Kari Sofie Brøndbo Fiskum og Ivar Halset 
(Halset deltok i sak 81, 83, 89-94 og 96 som 
varamedlem for Sjef Heimevernet, Tor Rune Raabye). 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksliste 
Sak 78/2017: Godkjenning av protokoll styremøte LS 2017 

Sak 79/2017: Oppfølging av tingsaker  

Sak 80/2017: Klassesetting for 2018 

Sak 81/2017: Prosjekt med tilpasning for HK416 i hurtigskytingene  

Sak 82/2017: Utkast til høringsnotat for Feltlaget  

Sak 83/2017: Mandat for og oppnevning av organisasjonsutvalget  

Sak 84/2017: Søknad om opptak i DFS fra Tverrelvdalen skytterlag 

Sak 85/2017: Rapport status miljøpakkemidler  

Sak 86/2017: Oppfølging av sponsoravtaler 

Sak 87/2017: Samarbeidsavtale mellom DFS og Trimtex  

Sak 88/2017: Tiltak i fokusområde 2017/18 – Skyteskole og instruktørutdanning  

Sak 89/2017: Kandidiater til distriktsrådene i Heimevernet 

Sak 90/2017: Oppfølging av feltåret i 2018  

Sak 91/2017: Søknad fra Elverum skytterlag om støtte til valgfag i skolen  

Sak 92/2017: Søknad fra Sunnhordland skyttarsamlag om støtte til programfag i vgs   

Sak 93/2017: Søknad om filmstøtte til ”Skyting for mestring”  

Sak 94/2017: Søknad om filmstøtte til NRK program ”Mitt yrke”  

Sak 95/2017: Innspill til regelendringer i Skytterboka  

Sak 96/2017: Årshjul for styret tingperioden 2017-2018  

Sak 97/2017:  Fast stillingshjemmel som utdanningskonsulent 

Sak 98/2017:  Juridisk rådgivning B-sak    

 
Meldingssaker 

45. Status LS 2018 Stjørdal 
46. Status LS 2019 Evje  
47. Rapport LS 2017 Førde – Skyteteknisk støtte 
48. Evaluering LS 2017 Førde – Resultatservice   
49. Rapport LS 2017 Førde – Salgsavdeling  
50. Innspill til uheldige kommentarer på DFS Diskusjonsforum  
51. LS-utvalget, statusrapport   
52. Takkebrev LS 2017  
 



Saksnummer: 78/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen for styremøter under LS 2017 godkjennes. Enstemmig vedtatt.  
 
 
Saksnummer: 79/2017 
Sak: Oppfølging av tingsaker 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400  

 
Planlagt oppfølging av tingsaker 2017: 
Sak 4: Organisasjonsutvikling i DFS  
Saken følges opp med sak om mandat og oppnevning av medlemmer i 
organisasjonsutvalget. 
 
Sak 5: Søknad om tildeling av LS 2021 
Oppstartsmøte med Sjef HV og Bodø iht. punkt 4.1 i avtalen med Forsvaret avholdes 25. 
september.  
 
Sak 6: Turnus for Landsskytterstevnet 
Sak om turnus legges fram for Skyttertinget i 2018.   
 
Sak 7: Instruks for Feltutvalget  
Feltutvalget er gjort kjent med instruksen. Samlag og skytterlag gjøres kjent med instruks 
gjennom offentlig protokoll, informasjon og endringer i kapittel 18.  
 
Sak 8: Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt  
Saken følges opp med tilpasning av regelverk for klasse rekrutt og eldre rekrutt.  
 
Sak 12: Antall ombud på ombudsmøter  
Regelverket endres med virkning fra 1.1.2018. 
 
Sak 13: Landslotteriet 
Vedtaket medfører at Landslotteriet for 2018 gjennomføres som planlagt. Formål for 
lotteriet vedtas i oktober. Skytterlagene pålegges å betale for grunnpakken på 100 lodd 
(obligatorisk).  
 
Sak 14: Rullering av økonomisk prognose i LTP 2016-2020 
Forslag om endra prioritering ved mindre inntekter vurderes ved neste rullering i 2018. 
 
Sak fra 2016:  
Forslaget om fast dato for skytingen om organisasjonsmedaljen oversendes Norges 
Skytterstyre for videre behandling. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 80/2017 
Sak: Klassesetting for 2018 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 7 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet (vedlagt for Landsskytterstevnet) som grunnlag for å bestemme grenser 
for klassesettingen til året 2018.  Nivået og antallet i klassene holder seg relativt stabile, 
mens man som tidligere år ser noen regionale forskjeller på antallet i hver klasse.  
 
I fjor ble det foretatt en større gjennomgang av klassesettingsresultatene, og hvor det ble 
foretatt justering for klasse 3,4 og 5. Administrasjonen finner det ikke hensiktsmessig å 
endre på klassesettingspoengsummene til disse klassene for året 2018. 
 
I denne saksutredningen vil administrasjonen se på forhold som DFSU har hatt en 
gjennomgang på etter Landsskytterstevnet 2017. Dette i tråd med vedtaket gjort i sak 
83/2017, hvor DFSU ble bedt om å se på klassesettingspoengsummenes innvirkning på 
aktiviteten i ulike klasser. 
 
Uttalelse fra DFSU: 
DFSU har gitt følgende uttalelse om hva de mener bør gjøres foran sesongen 2018: 
 
«DFSU syns at opprykksgrensa for klasse 2 bør økes med 3-5 poeng. Dette vil med stor 
sannsynlighet over tid gi flere aktive skyttere på 200 meter. 
DFSU mener videre at det bør vurderes om prøveordningen for klasse 1-skyttere som ønsker 
å gå ned til Nybegynner Voksen videreføres. Ordningen bør i så fall gjelde kun for de som 
ikke har klassesettende resultater i klasse 1 de siste 5 årene.  
Avslutningsvis mener DFSU at opprykksgrensene som er satt for klasse EJ er korrekte, og gir 
en passende fordeling i forhold til antall skyttere og nivå.» 
 
Administrasjonens drøfting 
 
Opprykksgrense fra klasse 2 til 3 
Administrasjonen foreslo i fjor å øke opprykksgrensen fra klasse 2 til 3 med 5 poeng, og slik i 
tråd med det DFSU nå foreslår. Dette også med bakgrunn i Sotnakk-utvalgets anbefaling, 
som mente at kravet for å gå fra klasse 2 til 3 skulle bortfalle helt og kun basere seg på 
frivillig opprykk. Administrasjonen mener som fjorårets argumentasjon at kravet kan justeres 
fra 240 til 245 poeng med to hovedbegrunnelser.  

For det første er det flere som ikke ønsker å skyte stående selv om de har fått et relativt høyt 
nivå i klasse 2. Hvis reaksjonen på et opprykk til klasse 3 blir at skytteren heller velge å slutte, 
vil det være svært uheldig. 



For det andre er det nå innført egne mesterskap for klasse 2 både i baneskyting og 
feltskyting. For prestisjen i disse mesterskapene i klasse 2 vil det ikke være negativt at nivået 
på skytterne i denne klassen blir noe høyere.  
 
Samme utfordring fra klasse 1 tll 2? 
Administrasjonen foreslo i fjor å øke klassesettingspoengsummen også i fra klasse 1 til 2 - 
opp til 245. Dette for at flere skal få lov å fortsette med kun liggende skyting lenger. I dag er 
klassesettingspoengsummen 242 for å måtte gå over til klasse 2. Administrasjonen er kjent 
med flere tilfelle hvor skyttere verken ønsker eller mestrer å gå over til å skyte knestående 
selv om de har oppnådd 242 som klassesettingsresultat. 
 
Et nytt argument i forhold til en slik heving, er at vi ser at mange av 1. klassingene i 2016 
valgte å benytte seg av at de kunne gå til Nybegynner voksen (NV)i 2017. Det har medført at 
klasse NV ble en klasse med høyt nivå. Det er grunn til å anta at noen som valgte å gå over til 
klasse NV gjorde dette fordi de «fryktet» at de måtte gå over til klasse 2 når de ble bedre. En 
oppjustering av klassesettingspoengsummen fra klasse 1, vil med en slik argumentasjon 
gjøre det mer attraktivt å fortsette å skyte i klasse 1 for de som ikke er nybegynnere.    
 
DFSU har ikke påpekt dette i sin anbefaling, og det er utvilsomt også slik at overgangen fra 
kne til ståendeskyting er mer krevende enn overgangen fra liggende til knestående skyting. 
Administrasjonen vil imidlertid på nytt fremme forslaget om en oppjustering av 
klassesettingspoengsummen fra klasse 1 til 2.   
 
Ordning for klasse NV 
I fjor ble det som en overgangsordning vedtatt at skyttere i klasse 1 i 2016, skulle få velge å 
gå over til klasse NV i 2017. DFSU anbefaler at dette nå kun skal gjelde for skyttere som ikke 
har hatt klassesettende resultater de 5 siste år. Administrasjonen mener dette bør vurderes i 
en større sammenheng når klassen har fått fungere ett år til.      
 
Helt generelt ser vi at nivået i klasse NV har vært svært høyt i 2017, og på LS måtte man ha 
sterke 241 poeng for å bli premiert på baneskytingen og 29 treff i feltskytingen.    
 
Opprykksgrenser fra Eldre Junior til klasse 2-5 
I fjor ble det vedtatt opprykksgrenser fra klasse Eldre Junior til klasse 2-5. DFSU har sett på 
disse grensene, og mener de ble godt tilpasset de resultater som ble oppnådd i sesongen 
2017. Administrasjonen er enig i DFSU og anbefaler at disse grensene opprettholdes. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende endringer gjøres i klassesettingsreglementet: 
 
Skyttere i klasse 1 som har oppnådd 245 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret i 2017 rykker opp i klasse 2. 
 
Skyttere i klasse 2 som har oppnådd 245 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret i 2017 rykker opp i klasse 3. 
 
Øvrige klassesettingspoengsummer vedtatt i sak 83/2016 videreføres for sesongen 2018.  



Torben Knudsen foreslo følgende: 
Skyttere i klasse 1 som har oppnådd 243 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret i 2017 rykker opp i klasse 2. 
 
Skyttere i klasse 2 som har oppnådd 243 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret i 2017 rykker opp i klasse 3. 
 
Vedtak: 
Knudsen sitt forslag angående opprykksgrenser vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Gjerstad, 
Knutsen, Meland og Knudsen, stemte for Knudsen sitt forslag, mens Brovold, Skaug og 
Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag.   
 
Øvrige klassesettingspoengsummer vedtatt i sak 83/2016 videreføres for sesongen 2018. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 81/2017 
Sak: Prosjekt med tilpasning for HK 416 i hurtigskytingene 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre har gitt administrasjonen i oppdrag å forberede et prosjekt for å se på 
hvordan HK416 kan konkurrere mest mulig likeverdig med Sauer 200 STR i DFS sine 
hurtigøvelser.  

Administrasjonens drøfting 

Bakgrunn 
Skytterstyret har tidligere drøftet at det bør settes ned en prosjektgruppe som skal vurdere 
dagens hurtigøvelser i Stang- og felthurtigskyting i forhold til bruk av ulike våpentyper. 
Formålet er å foreslå tiltak og tilpasninger som skal bidra til å sikre at våpen med ulike 
egenskaper likevel kan konkurrere mot hverandre som jevnbyrdige. Skytterstyret har drøftet 
denne saken og er enige om at det er ønskelig at militært våpen og vårt sivile våpen 
konkurrerer på lik linje i felthurtig og Stangskyting.  

Historie 
Overordnet er det slik at DFS som en forsvarsorganisasjon ønsker at de militære våpen skal 
få kunne være med å konkurrere med de sivile våpen, spesielt i hurtigøvelsene. I Stang-
skyting har dette gitt skyttere fra Forsvaret med AG-3 en øvelse med mulighet til å kunne 
konkurrere mot DFS-våpen som Mauser, Krag Jørgensen og Sauer-geværet. Dette har vært 
positivt for relasjonen til Forsvaret, samt at det har gitt ekstra spenning knyttet til de 
finalene som har pågått siden 1994. Spesielt har dette blitt svært severdig på NRK-
sendingene, hvor kampen mellom ulike geværtyper har gitt en ekstra dimensjon til finalene. 
Fra 1970-tallet fikk AG-3 geværet konkurrere mot Mauser og Krag Jørgensen, og den første 
vinner med AG-3 på LS var i 1980.   

I felthurtigskytingen har ikke de militære våpen vært like framtredende i nyere tid, og det var 
først når HK 416 kom som nytt våpen i Forsvaret for noen år siden, at vi begynte å se 
oppsving av militære våpen i disse finalene, I 2017 fikk vi den første vinner med HK 416. 



Det er viktig å fastslå at både Stang-øvelsen som har vært på Landsskytterstevnet siden 
1912, og Felthurtigskytingen som kom i 1930, er øvelser som opprinnelig spesielt var tilegnet 
å skulle være øvelser for å styrke militære ferdigheter i hurtigskyting. Oberst Georg Stang var 
svært opptatt av DFS tilknytning til Forsvaret generelt, og når det skulle opprettes en skyting 
i hans minne (døde 1907), så var det nettopp det som var grunnlaget for Stang-skytingen. 
Det samme gjaldt felthurtigskytingen som ble innført etter forslag fra Hjalmar Krag 
(Forsvarets representant i Skytterstyret) i 1930. Felthurtig skulle nettopp være en øvelse for 
militære hurtigferdigheter.  

På bakgrunn av ovenstående, må DFS sies å ha et særskilt ansvar for å tilrettelegge for de 
militære våpentyper i disse øvelsene. 

Oppstart 
Det er gjennomført et forberedende møte mellom representanter for Skytterkontoret og 
skyttere med tilhørighet i Forsvaret.  Det var Vidar Lindstad-Fossmo og Sverre Frøshaug som 
stilte etter anmodning fra Skytterkontoret. Begge har svært god kjennskap til DFS og 
Forsvaret, herunder både sivil og militær konkurranseskyting på toppnivå.  

Hensikten med møtet var å innhente idéer til innhold i en prosjektplan. Møtet kom fram til 
følgende:  

Felthurtig: 
Det er et mål at skyttere i klasse HK416 fortsatt skal konkurrere likeverdig med Sauer i 
felthurtig. Uavhengig av dette bør det i prosjektet vurderes aktuelle faktorer som er til fordel 
eller ulempe med HK416 sammenliknet med Sauer. Da får man en skikkelig faglig analyse og 
vurdering av om noen av våpentypene favoriseres.  

Stangskyting: 
Skyttere i klasse HK416 kan i dag ikke konkurrere sammen med skyttere som benytter Sauer. 
Norges Skytterstyre ønsker at det skal kunne konkurreres likeverdig med HK 416 og Sauer, 
under forutsetning av at dette er sportslig forsvarlig.  

Det mest naturlig å se på hvordan man kan gi HK skyttere et handikap som utlikner 
forskjellene. I møtet ble disse alternativene listet: 

- Redusere antall skudd i magasinet til eksempelvis 4. 
- Redusere skytetiden. 
- Magasiner skal være i stridsvest. 
- Krav om at kun reservesiktet kan benyttes. 
- Skytingen skal skje uten reimstøtte. 
- Redusere blinkstørrelsen for kun HK. 
- Øke avstanden på holdene. 

 
For å kunne gi en kvalifisert anbefaling må alternativene testes ut med en relevant 
referansegruppe. Her vil det være mest aktuelt å ta med 4 – 5 skyttere som i dag ligger i 
toppsjiktet i Stangskyting med HK, for så å sammenlikne deres resultater med innlagte 
aktuelle handikap. Møtet satte her opp en liste over aktuelle kandidater. Skytterkontoret ser 
for seg at første praktisk testskyting av «Stangtilpassinger» for HK416 gjennomføres i høst.  
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det settes ned en prosjektgruppe som skal vurdere dagens hurtigøvelser, og eventuelt 
foreslå tiltak og tilpasninger, som skal bidra til å sikre at våpen med ulike egenskaper kan 
konkurrere mot hverandre som jevnbyrdige. 

1. Norges Skytterstyre oppnevner følgende prosjektgruppe: 
a. Engebret Mjøseng   Leder og sekretær for prosjektgruppen 
b. Jostein Rubbås-Risvik  Leder feltutvalget 
c. Utpekes av Forsvaret  Representant for Forsvaret 

 
2. Jens Sverre Knutsen oppnevnes som observatør fra styret. 

 
3. Fram til endelig beslutning er fattet oppdateres Skytterstyret i sine møter om status i 

prosjektet.  
 
Oddbjørn Meland foreslo følgende: 
Prosjektgruppen utvides med ett medlem som representant for Sauer-skytterne. Tor Harald 
Lund velges som denne representanten. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Meland sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 82/2017 
Sak: Utkast til høringsnotat for Feltlaget  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Saksopplysninger: 
I sak 61/2017 ble det gjort følgende vedtak: 
 
«Norges Skytterstyre vil høsten 2017 legge til rette for en bred høringsrunde i samlagene ift 
kåring av Norgesmesteren i feltskyting.» 
 
Vedtaket ble gjort på grunnlag av at Norges Skytterstyre i samme sak (sak 61) valgte å trekke 
sitt forslag til endring av NM i feltskyting for 2017. Dette jfr. vedtak i sak 25/2017 angående 
innføring av «Feltlaget» for kåring av Norgesmesteren i Feltskyting. 
 
Administrasjonen legger her fram forslag til høringsbrev til samlagene. Dette for å få innspill 
til med eventuelle forslag til endring av gjennomføring av NM i feltskyting på 
Landsskytterstevnet.  
 
Administrasjonens drøfting 
Slik administrasjon ser det, vil det være mest hensiktsmessig å foreta en åpen høring, uten 
for mange føringer. Det viktigste må være å vise til målsettingen om at man ønsker at 
kåringen av Norgesmesteren i feltskyting skal få mer oppmerksomhet og større interesse 
gjennom hele LS-uka. Samtidig er det en viktig å vise til Skytterstyrets mål om at finalen i 
framtid kan bli sendt på TV, og at dagens gjennomføring ikke egner seg for TV-mediet. 
 



Administrasjonen legger opp til at høringsbrevet drøftes i møtet, og at innspillene medfører 
en godkjenning av høringsbrevet i etterkant av møtet. Administrasjonen får videre i oppdrag 
å sende det ut til samlagene så snart som mulig etter møtet. Dette slik at brevet kan sendes 
fra samlagene til alle skytterlag for behandling på årsmøter og ombudsmøter. Frist for 
tilbakemelding settes til 1. februar 2018. På bakgrunn av eventuelle innkomne forslag, 
bestemmer Skytterstyret da om saken skal tas opp til behandling på Skyttertinget i 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til høringsbrev angående eventuelle endringer av kåring av 
norgesmesteren i feltskyting under Landsskytterstevnet. Brevet sendes samlagene for 
behandling på ombudsmøtene høsten 2017. Frist for tilbakemelding fra samlagene settes til 
1. februar 2018.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 83/2017 
Sak: Mandat og sammensetning av Organisasjonsutvalget 
Kompetanse: Sak 4 Skyttertinget 2017, styresak 55/2017 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 55/2017 at visepresident Heidi Skaug skal være leder for 
det ad hoc nedsatte Organisasjonsutvalget i DFS.  
Skyttertinget 2017 fikk en god og fyldig orientering om hvordan prosessen med 
gjennomgang av organisasjonen tenkes gjennomført. Det kom mange gode innspill, der 
den røde tråden var at denne prosessen må forankres godt i hele organisasjonen 
gjennom høringer undervegs. Dette er i samsvar med styrets plan for gjennomføring.  
Skyttertinget har gjennom DFS´ Langtidsplan 2016-2020 pålagt Norges Skytterstyre å 
gjennomføre en prosess med organisasjonsutvikling i DFS. 
Følgende oppdrag i langtidsplanen ligger til grunn for gjennomgangen: 
 
A. Oppdrag ref. pkt. 2.4: Organisasjonsutvikling i lag og samlag. 
Mål: Mer aktivitet i skytterlagene – aktivitet i flere skytterlag. 
Strategi: Organisasjonen skal være mest mulig funksjonell i alle ledd. 
Tiltak: 
a) Samlagene benytter konsept fra DFS til analyse og vurdering av lagsstrukturen i eget samlag. 
b) Gjenoppbygge lag med liten aktivitet der lokalisering eller ressurser tilsier at laget bør 

bestå. 
c) Stimulere til frivillig sammenslåing av lag med liten eller ingen aktivitet der forutsetningene 

ligger til rette for dette. 
d) Reisestøtte til samlag som driver oppsøkende virksomhet for å gjenoppbygge lagets 

aktivitetsnivå. 
 

B. Oppdrag ref. pkt. 7.1: Organisasjonsutvikling. 
Mål: Drive organisasjonens virksomhet rasjonelt i tråd med nåtidens krav og 

samfunnsutvikling. 
Strategi: Utvikle større grad av delegering mellom Skyttertinget, Skytterstyret og 

administrasjonen. 



Tiltak: 
a) Gjennomgang av delegasjon Skyttertinget – Norges Skytterstyre – Skytterkontoret. 
b) Revidere Skytterboka. 
c) Videreutvikle regionalt seminar som organisasjonens ledermøte. 
d) Gjennomgå organiseringen med fokus på mer aktivitet, rasjonell drift og godt 

demokrati. 
 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at utvalgets mandat må være slik at det sikrer en bred 
gjennomgang av hele organisasjonen med sikte på å utnytte ressurser best mulig for å sikre 
god aktivitet. Mandatet blir således å utarbeide forslag til organisasjonsplan uten spesielle 
begrensinger.  
 
Tidsfrist og rammer for utvalget, samt utvalgets sammensetning 

- Høsten 2017: Utarbeide mandat og nedsette utvalg for gjennomgang av 
organisasjonen 

- Høsten 2018: Høringsrunde i samlagene på viktige momenter som utvalget ønsker 
tilbakemelding på. 

- Skyttertinget 2019: Eventuelt legge fram enkeltsaker som det ønskes avklaring på. 
- Høsten 2019: Høringsrunde på utkast til framtidig organisering. 
- Skyttertinget 2020: Behandling av framtidig organisering. 

 
 Vedtak: 
Det oppnevnes et Organisasjonsutvalg i DFS med følgende ramme: 
Med bakgrunn i målsettinger gitt i Langtidsplan for 2016-2020, og notat framlagt for 
Skyttertinget 2017, skal utvalget gjennomgå og vurdere organiseringen av Det frivillige 
Skyttervesen fra skytterlag til og med vårt sentralledd opp til Skyttertinget. Herav også vår 
administrative del Skytterkontoret. Utvalget skal ha fokus på at organisasjonen skal være 
formålstjenlig og sikre god aktivitet. 
  
Utvalget skal på bakgrunn av rammen som er gitt, komme med forslag til mandat for 
utvalget. Utvalget gis frist til 1. desember 2017 med å fremme mandatsforslaget til Norges 
Skytterstyre.   
Utvalget gis videre frist til 1. februar 2020 med å framlegge sin endelige anbefaling for 
Norges Skytterstyre. Det skal videre framlegges høringsnotat som grunnlag for høringer som 
gjennomføres høsten 2018 og høsten 2019. Frist for høringsnotatene settes til 1. september 
i de respektive år.   
 
Utvalgets sammensetning:  Heidi Skaug (leder) 
 Jørn Vedhugnes   
 Trond Jære   
 Alexander Øren Heen   
 Aril Strand  
 Anne Ingeborg Sogn Øiom   
 Terje Vestvik (sekretær) 
Enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 84/2017 
Sak: Søknad om opptak i DFS fra Tverrelvdalen skytterlag 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1 

 
Tverrelvdalen skytterlag søker om opptak som nytt skytterlag i DFS. Søknaden er i form av 
møteprotokoll fra «stiftelsesmøte» til laget datert 16.4.2017. Laget har ikke gitt noen spesiell 
begrunnelse for å søke om opptak, og henviser til DFS lovverk. Det er oppgitt 10 medlemmer 
i laget, men det mangler underskrifter som er vanlig dokumentasjonskrav ved første gangs 
søknad om opptak.  
 
Laget har ikke vedtatt egne vedtekter, men har skrevet i protokollen at (lagets) lover er i 
henhold til DFS, som må forstås slik at de slutter seg til standardlover for skytterlag iht. pkt. 
1.600.  
 
Samlaget har gitt følgende informasjon i sin uttale: Tverrelvdalen skytterlag ble med i DFS i 
1898, og var aktiv en kort periode fram til 1933. Det har ikke vært aktivitet i laget fram til 
16.04.2017, da det ble dannet nytt styre som besluttet søke om nytt opptak i DFS. 
Skytterlaget har ingen godkjent bane for å avlegge en skyteprøve, og heller ikke noe aktivt 
skyttermiljø som er DFS-relatert. De aktive rifleskytterne med bosted Tverrelvdalen er 
medlemmer i Alta skytterlag, og Talvik JFF. 
 
Anbefaling fra Vest-Finnmark skyttersamlag: 
Samlagets innstilling er at søknaden fra Tverrelvdalen skytterlag om opptak i DFS avslås av 
Norges Skytterstyre.  
 
Vest-Finnmark skyttersamlag gir følgende begrunnelse for sin innstiling: 
Styret begrunner dette med at tilbudet til jegermiljøet i Alta er tilstrekkelig dekket med to lag 
som arrangerer trening- og oppskyting for de som vil avlegge storviltprøven. Avstand fra 
øverst i Tverrelvdalen til skytebanene på Kvenvikmoen er 25 km, og derfor ikke spesielt lang 
avstand til nærmeste skytebane. Det er meget god kapasitet på disse to banene med 10 
elektroniske skiver på anlegget til Alta skytterlag, og skyting en til to dager i uka fra medio 
mai og ut august. Alta JFF har kapasitet på 8 manuelle skiver, og skyting 1-2 dager i uka fra 
mai til medio september. Enkelte uker er det derfor mulig å avlegge trening og oppskyting 
tirsdag, onsdag og torsdag. Styret har vurdert at hensikten med søknaden utelukkende er å 
arrangere trening og oppskyting på et område som i dag benyttes til uorganisert 
øvelsesskyting. Samlaget har i dag to lag som kun driver med denne aktiviteten, og ser det 
som svært uheldig med enda et slikt lag. 
 
Administrasjonens drøfting 
I utgangspunktet har generalsekretæren fullmakt til å godkjenne opptak av nye lag. Det 
forutsetter at saken er av kurant karakter, at alle formaliteter er i orden og at samlaget 
anbefaler opptak. Her anbefaler samlaget å avslå søknaden, og laget disponerer heller ikke 
godkjent skytebane, eller har avtale med andre lag om bruk av skytebane.    
 
Etter Lov om skytterlag pkt. 1.600 må et lag ved opptak i DFS minst oppfylle følgende 
betingelser: 

- Dokumentere å ha minst 10 medlemmer 



- Vedta navn og tilslutning til denne standardlov med eventuelle suppleringer 
- Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag og godkjennes 

av Norges Skytterstyre 
 
Strekpunkt 1: Laget har oppgitt medlemsliste med 10 navn som del av møteprotokollen. 5 av 
disse var tilstede på møtet, og det burde vært underskrifter til den enkelte når det er 
minimums antall.  
 
Strekpunkt 2: Stiftelsesmøtet har vedtatt å slutte seg til DFS lover, og vil ved eventuelle 
godkjenning legge til grunn Lov om skytterlag for egne vedtekter.  
Skytterlaget skal etter grunnreglenes § 1-2 drive med både bane- og feltmessige skytinger. 
Dette krever at de har tilgang på en godkjent skytebane, enten egen bane eller i samarbeid 
med andre skytterlag. Det framgår ikke av søknaden om laget har tilgang på skytebane, men 
etter det samlaget opplyser har de ikke det.  
 
Strekpunkt 3: Vest-Finnmark skyttersamlag anbefaler Norges Skytterstyre å avslå søknaden 
om opptak. De vektlegger at tilbudet til jegermiljøet i Alta er tilstrekkelig dekket med to lag 
som arrangerer trening- og oppskyting for de som vil avlegge storviltprøve. Avstand fra 
øverst i Tverrelvdalen til skytebanene på Kvenvikmoen er 25 km, og derfor ikke spesielt lang 
avstand til nærmeste skytebane. (…) 
 
Administrasjonens primære anbefaling er å avslå søknaden med grunnlag i argumentasjonen 
til samlaget. Sekundært vil administrasjonen anbefale at man i første omgang vedtar å 
innhente mer informasjon om hvordan laget planlegger sin virksomhet: 

a) Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 
b) Feltskyting – har man planer om å bruke eget areal 
c) Innendørs skyting – egen bane eller leie hos andre 

 
Det må også redegjøres for hvilke ressurser man besitter som tilsier at det nye skytterlaget vil 
klare å nå sine mål.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Søknad fra Tverrelvdalen skytterlag om opptak i Det frivillige Skyttervesen avslås.  
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Administrasjonen innhenter følgende informasjon før endelig beslutning i saken: 
a) Dokumentasjon på navneliste medlemmer  
b) Hvordan skytterlaget planlegger følgende aktiviteter: 

- Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 
- Feltskyting – har man planer om å bruke eget areal 
- Innendørsskyting – egen bane eller leie hos andre 

 
Vedtak: 
Gjerstad sitt forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Brovold, Meland, Knutsen og Gjerstad 
stemte for Gjerstad sitt forslag, mens Brøndbo Fiskum, Skaug og Knudsen stemte for 
administrasjonens forslag. 
 



Saksnummer: 85/2017 
Sak: Rapport om miljøpakkemidler 
Kompetanse: Jf. kapittel 13 

 
Administrasjonen la fram status for gjennomføring av prosjekter med oppstart i 2017, og 
prosjekter planlagt i 2018..  

Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 86/2017 
Sak: Oppfølging av sponsoravtaler  
Kompetanse: Jfr. kapittel 14 

 
Skyttertinget vedtok nye markeds- og rettighetsbestemmelser i sak 15/2016. 
Det nye reglementet ble vedtatt for ett år siden, og trådte i kraft 1/1-2017. Det skal således 
være godt kjent i skytterlag og samlag, og det er informert om det på nett, i NST og i e-post 
til skytterlagene.  
 
DFS sentralt har etter § 14-8 innsynsrett i markedsavtaler som samlag eller skytterlag har 
inngått. Det er naturlig å følge opp med kontroll i løpet av høsten, og vi tenker i første 
omgang å plukke ut noen lag og leverandører og be om å få tilsendt kopi av markedsavtaler 
for å se om disse er i samsvar med regelverket.  
I de tilfeller vi finner avvik, er det naturlig å sette en rimelig frist for å korrigere avtalene.  
 
Dersom dette ikke gjøres, håndteres saken videre i samsvar med gjeldende regelverk. 
I første omgang legger administrasjonen fram en rapport for styret, og man vurderer 
deretter eventuelle tiltak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen om å innhente kopi av markedsavtaler mellom et 
utvalg av skytterlag og leverandører av utstyr og ammunisjon. Rapport legges fram senest på 
styrets desembermøte.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer: 87/2017 
Sak: Samarbeidsavtale med Trimtex 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400  

 
DFS har avtale med Trimtex gjeldende for perioden 1/1-15 til 31/12-2017. Hensikten med 
avtalen er primært å sikre en bedre profilering av Det frivillige Skyttervesen, noe som blant 
annet gjøres gjennom at all bekledning som selges til skytterlagene har DFS-logo på venstre 
overarm. Saken gjelder forslag til ny avtale for perioden 2018-2020.  

Administrasjonens drøfting 
I omdømme- og merkevarestrategien som Norges Skytterstyre vedtok i sak 35/2014 er et 
hovedmål at «DFS skal være en tydelig og synlig samfunnsaktør, og gjennom større 
engasjement i nærsamfunnet styrke DFS som merkevare.» 

Det første tiltaket var å inngå avtale med en leverandør av bekledning til DFS sentralt og 
skytterlagene der DFS-logoen var inkludert i alt som selges. Her ble Trimtex valgt.  

Per i dag har ca. 100 skytterlag valgt å bruke avtalen. Det er både Trimtex og DFS fornøyd 
med, men begge parter ser og at avtalen har et langt større potensiale. Slik sett er det 
ønskelig å videreføre avtalen i en ny tre-års periode.  

Trimtex leverer bekledning av høy kvalitet, noe prisnivået gjenspeiler. Med de rabattene 
som ligger inne får både DFS sentralt og skytterlagene akseptable priser, og det er greie 
betingelser for komplettering.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtale mellom DFS og Trimtex AS for perioden 
2018-2020.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 88/2017 
Sak: Tiltak for fokusområde 2017/2018 – Skyteskole og instruktørutdanning   
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
I tråd med langtidsplanen for 2016-2020 er de skyteskole og instruktørutdanning som er 
organisasjonen satsingsområde for høsten 2017 og våren 2018.  

Administrasjonen har jobbet med tiltak på fokusområdet for 2017/2018 siden høsten 2016. 
Noen av tiltakene er allerede igangsatt, mens andre er i planleggingsfasen og vil bli 
gjennomført i løpet av perioden 2017/2018.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga sine føringer for det videre arbeidet med satsingsområdene for 
2017/2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 89/2017 
Sak: Kandidater til distriktsrådene i Heimevernet 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
DFS har fast representasjon både i Landsrådet for Heimevernet (HV) og i de 11 
distriktsrådene for HV. Skyttertinget har gjennom valg foreslått kandidater til Landsrådet 
(Heidi Skaug og Jens Sverre Knutsen).  

Forslag til kandidater til distriktsrådene har tidligere vært gjort i samarbeid med samlagene. 
Administrasjonen har sendt ut invitasjonen fra Landsrådet. Samlagene har foreslått 
kandidater til distriktsråd i heimevernsdistrikt som tilhører samlagets geografiske 
virkeområde. Responsen på dette har vært relativt beskjeden, forslagene har ofte vært 
gjenvalg og generalsekretæren har tatt kontakt med sittende representanter der det ikke har 
kommet forslag.  
 
Distriktsrådene sitt oppdrag er etter instruksen følgende: 

• arbeide spesielt for å fremme samarbeid mellom Heimevernet og 
sivilbefolkningen innenfor Heimevernsdistriktet  

• gi uttalelser og råd i spørsmål som angår Heimevernet innenfor heimevernsdistriktet  
• oversende saker av prinsipiell betydning til Landsrådet dersom de vedrører flere 

heimevernsdistrikter eller hele Heimevernet  
• i plenum (med både sivile og militære representanter) velge blant de militære 

representantene en representant og en vararepresentant til Landsrådet.  
• Arbeidsutvalgets oppgaver, i tillegg til det som fremkommer i pkt, 1.5, er å uttale 

seg om kandidatenes kompetanse om det sivil-militære samarbeidet ved tilsetting 
av distriktssjef.    

 

Distriktsrådene velges for 4-års perioder, på lik linje med Landsrådet. Nå skal det velges 
representanter for perioden 2018-2021.  

Administrasjonens drøfting 
Heimevernet er en svært viktig samarbeidspartner for DFS, og distriktsrådene er en viktig 
arena for å utøve og forsterke samarbeidet. Gjennom distriktsrådene kan DFS aktivt bidra til 
en ønska utvikling av HV, og spesielt fremme samarbeidet mellom HV og sivilbefolkningen. 

Det er viktig for DFS at våre representanter er aktivt engasjert i forsvarssak og skyttersak, og 
er godt oppdatert på DFS sin brede virksomhet. For å sikre dette mener administrasjonen at 
det bør legges føringer for representantenes kompetanse, og samtidig sikre at det er en god 
dialog mot DFS sentralt.   

Administrasjonen mener at det beste er at DFS representanter i distriktsrådene sitter i 
Norges Skytterstyre (inkludert varamedlemmer) og/eller sentrale utvalg når de velges inn. 
Alternativt skal kandidatene ha bred organisatorisk erfaring fra DFS og være engasjert i 
forsvarssak og skyttersak. 

 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. DFS kandidater til distriktsrådene i Heimevernet skal primært sitte i Norges 
Skytterstyre eller andre sentrale verv i DFS når de velges inn. 

2. Alternativt skal kandidatene ha bred organisatorisk erfaring fra DFS og være engasjert 
i forsvarssak og skyttersak.  

3. Generalsekretæren får fullmakt til å sende inn forslag på kandidater til Landsrådet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 90/2017 
Sak: Oppfølging av Feltåret i 2018  
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Feltåret 2017 innehold vedtak om en rekke tiltak for å skape mer fokus på, og økt aktivitet i 
feltskytinger. For tiltak som ble vedtatt er status følgende:  

• Brev til samlagene høsten 2016 for å motivere til flere feltstevner på terminlistene, 
gjennomført. 

• Oppfordre aktuelle leverandører av relevant materiell og utstyr til lag og skyttere til å yte 
bidrag i form av gaver og rabatter etc. Gjennomført, her kom det mange gode bidrag.  

• Arrangere feltinstruktørkurs høsten 2016, gjennomført med 23 deltakere. 
• Øktarkiv for feltskyting er på plass, men kan utvikles videre. 
• Fagbok felt er revidert, blir trykket på nytt høsten 2017.  
• En motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene de det fleste av idéer og tiltak 

vedtatt i styresak 88/2016 presenteres. Gjennomført høsten 2016. 
• «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med et nytt feltrelatert tema hver uke fram til LS 2017, 

gjennomført. 
• Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på samlagsnivå, 

gjennomført. 
• Bidrag til åpne finfeltstevner. 
• Ekstra bidrag til arrangører av åpne feltstevner med innskytingshold. 
• Bidrag til R/ER/J/EJ samlinger ytes kun for samlinger i felt. Pr 20. august er det arrangert 24 

samlinger med 409 deltakere og utbetalt 258 000 kr i bidrag. Det er arrangert 3 feltsamlinger 
for første års senior/nybegynner voksen med 22 deltakere, totalt 20 500 kr i bidrag. Det er 
arrangert 12 feltkurs for senior med til sammen 101 deltakere som gir 36 000 i bidrag.    

• Skytterstyret har vedtatt egne bidragsordninger til etablering av feltanlegg. Det er så langt 
betalt ut ca. 15 500 kr i bidrag til kjøp av finfeltfronter, for øvrig ingen øvrige utbetalinger. 
Etter søknad og vedtak i sak 51/2017 er det gitt tilsagn om bidrag slik: 

  



Tilskuddsrammen vedtatt i sak 110/2017 er på hhv 500 000 kr til stang- og felthurtiganlegg, 
feltanlegg 300 000 kr og finfeltfronter 100 000kr, totalt 900 000 kr. Det betyr at det er en 
underdekning på 300 000 kr i forhold til tilsagn om bidrag.  

Skyttertinget 2017 vedtok et sentralt feltutvalg, samt være et feltutvalg i alle samlag. I 
lagene skal det minimum være en feltkontakt i lagene. Dette er et organisatorisk grep som 
skal styrke feltaktiviteten.  

Administrasjonens drøfting 
Feltåret 2017 er starten på en ekstra satsing på feltdisiplinene. Videre oppfølging og tiltak er 
nødvendig for sikre videreføring av den påbegynte satsingen som skal sørge før økt 
feltaktivitet i DFS. Det er viktig at man jevnlig kommer opp med nye tiltak som skaper nytt 
engasjement, men det er også viktig å underbygge og styrke de allerede påbegynte tiltakene 
fra feltåret 2017, som lag og samlag nå er blitt kjent med. Følgende foreslås i denne 
sammenheng videreført eller innført:  

• Det arrangeres et sentralt feltinstruktørkurs høsten 2018. 
• Økt-arkivet for feltskyting utvikles videre. 
• Revidert fagbok om feltskyting klar i løpet av høsten 2017.  
• Motivasjonsbrosjyren som ble distribuert høsten 2016 distribueres elektronisk til lag 

og samlag i revidert utgave snarest mulig høsten 2017. Her oppfordres lag og samlag 
til å ta feltskyting inn i terminlisten.   

• «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no vil ha jevnlige fagartikler om feltskyting i 
perioden 1. desember til 1. mai 

• Videreføre oppfordring til lag og samlag om å arrangere feltsamlinger og feltkurs.  
• Bidragsordningene reversers til opprinnelige kriterier. Dvs. at bidrag for feltsamlinger 

jevnstilles med bane- og 15m samlinger. Bidrag for feltkurs blir som før. Fra 1. 
oktober gjelder bidragskriteriene som før feltåret ble vedtatt.  

• Bidragsordningen til feltanlegg utløste bidrag fra DFS på til sammen 1, 2 mil kroner. 
Budsjettet for 2017 har avsatt 900 000 kr til bidrag. Det betyr at det er en 
underdekning på 300 000 kr, som må finansieres over 2018 budsjettet.  

• Påminne lag og samlag høsten 2017 om krav til etablering av feltutvalg/feltkontakt. 
• Lage en informasjons- og motivasjonsbrosjyre om feltskyting i jegerklassen som retter 

seg mot jegere (ny). Klar slik at den kan deles ut i fbm. jegertreninger og 
gjennomføring av skyteprøven sommeren 2018.  

• Feltutvalget utarbeider ny tiltaksplan for feltaktiviteter som erstatter Handlingsplan 
for felt.  

 
Vedrørende bidrag til feltanlegg er det grunn til å anta at noen lag tilkommer litt mindre i 
bidrag en omsøkt, ettersom kostander skal være dokumenterte. Videre er det også 
sannsynlig at noen lag ikke klarer å overholde tidsplanen som følger søknaden, slik at bidrag 
først kommer til utbetaling senere enn omsøkt.  

Betegnelsen «feltåret» bør nå endres til å ha en mer langsiktig betydning. Her bør det lages 
et nytt slagord som har i seg elementer som motiverer og som indikerer en mer varig 
satsing. Feltutvalget bør her utfordres til å komme med forslag. 

 
 

https://www.dfs.no/globalassets/global/skytterkontoret/avdelinger/utdanning/feltaret/feltaret-2017_brosjyre_web.pdf


Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norges Skytterstyre tar administrasjonens forslag til videreføring av feltåret til 
etterretning. 

2. Feltutvalget utfordres til å fremme et forslag til et slagord for DFS sin generelle 
feltsatsing. 

3. Feltutvalget utarbeider ny tiltaksplan for feltaktiviteter som erstatter Handlingsplan 
for felt.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 91/2017 
Sak: Søknad fra Elverum skytterlag om støtte til valgfag i skolen 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Elverum skytterlag søker om midler til å gjennomføre skyting som valgfag på to 
ungdomsskoler i Elverum, henholdsvis Elverum ungdomsskole og Hanstad skole.  
 
Administrasjonen drøfting 
Administrasjonen synes initiativet til Elverum skytterlag er svært godt og er imponert over 
engasjementet de har klart å skape blant viktige aktører i kommunen. Et av de store 
satsingsområdene til DFS i perioden 2016-2020 er skyting som aktivitet i skolen. 
Administrasjonen vil først vise til at Elverum skytterlag, i likhet med alle andre lag, har 
mulighet til å søke om midler til sitt prosjekt gjennom bidragsordning som er rettet mot 
dette. Dette ville gitt Elverum 3000 kroner, noe som ikke er tilstrekkelig for å få gjennomført 
prosjektet.  

Administrasjonen mener DFSU bør støtte Elverum skytterlag med 20.000 fordelt over to år 
(2017 og 2018). Dette er i sum 14.000 kroner mer enn de ville mottatt gjennom de ordinære 
bidragsordningene for 2017 og 2018 (2x3.000 kr gjennom bidragsordningen «Prosjekt i 
skolen»). Skytterlaget bør ikke få mulighet til å søke om bidrag til dette prosjektet gjennom 
andre bidragsordninger i DFS.  

DFSU har behandlet saken og støtter at det tildeles et bidrag på 20 000 kroner med visse 
forutsetninger knyttet til prosjektet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Elverum Skytterlag tildeles et bidrag på 20.000 kroner fordelt over to år (2017 og 2018). 
Elverum Skytterlag kan ikke søke om andre bidragsordninger i DFS for samme prosjekt. 

Elverum skytterlag skal etter gjennomført prosjektet levere en rapport som inneholder 
følgende: 

- Hvor mange elever har gjennomført programmet, og hvor mange timer har hver 
elev har deltatt. 

- Hvor mange elever har etter å ha gjennomført valgfaget, møtt opp på Elverum 
skytterlag sine treninger og evt. meldt seg inn i laget etterpå. 

- Tilbakemelding fra skolen. 



DFS skal ha oversendt programmet for valgfaget, og forbeholder seg retten til å bruke 
prosjektet i markedsføringssammenheng rettet mot andre lag og skoler. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 92/2017 
Sak: Søknad fra Sunnhordland skyttersamlag om støtte til programfag vgs.  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
Sunnhordland skyttersamlag søker i brev av 1. juni 2017 om tilskudd for å opprettholde 
tilbud om DFS-skyting som valgfag og breddeidrett ved Stord videregående skole. 
Sunnhordland opplyser i søknaden at samlaget er blitt utfordra til å finansiere 30.000-40.000 
kr slik at tilbudet skal opprettholdes også for skoleåret 2017-18.  

Stord skytterlag har frem til nå stilt sin bane til disposisjon og tatt alle vedlikeholdskostnader. 
Transport, instruksjon og annen oppfølging har frem til nå vært gjort vederlagsfritt av 
foreldre og frivillige i skytterlaget.  

Stord skytterlag har tidligere fått 3000 kr for dette gjennom bidragsordningen som støtter 
samarbeid med skoler (senest i 2016). 

Sunnhordland skyttersamlag opplyser i søknaden at de ikke anser 30.000-40.000 kroner som 
uoverkommelig, men at det ikke lar seg gjøre for kommende skoleår. De har ikke mulighet til 
å vente på ombudsmøtet for 2017, og ber derfor DFS sentralt om tilskudd til dette.  
 
Administrasjonen drøfting 
Programfaget Breddeidrett er i motsetning til Toppidrett ganske likt valgfaget fysisk aktivitet 
og helse som elever kan velge på ungdomstrinnet. Dette faget tar for seg en rekke idretter 
som elevene får prøve. Dette faget har ikke noe krav om det elevene har prøvd de aktuelle 
idrettene fra før slik det er en forutsetning at man har i toppidrettsfaget.  

Administrasjonen har gjennom kontakt med Stord skytterlag de siste årene registrert at de 
med suksess har samarbeidet med Stord vgs. innen programfagene Toppidrett og 
Breddeidrett. Dette har frem til må vært finansiert gjennom dugnad fra skytterlagets side, 
samt økonomisk støtte på 3000 kr årlig fra DFS sentralt gjennom gjeldende bidragsordning.  

Samarbeid mellom skole og skytterlag er blant DFS’ sine største satsingsområder i årene som 
kommer. For eksempel er forskningsprosjektet «Skyting for mestring» støttet med 100.000 
kr fordelt over to år (2015 og 2016). Satsingen kommer også til syne i langtidsplanen for 
2016-2020. I kap. 3. a) heter det at det skal «tilrettelegges for skyting som valgfag i skolen». 
Her siktes det i hovedsak til valgfagene i grunnskolen hvor skyting tilbys på et lavterskelnivå. 
Det er ikke er noe krav om at skoleelevene er aktive skyttere fra før slik det er i 
programfaget toppidrett. Formålet med å få skyting som en del valgfagene i ungdomsskolen 
er at flest mulig skal få prøve skytesporten og på den måten oppleve mestring og ikke minst: 
tilegne seg god våpenkultur. Slik kan DFS i større grad oppfylle formålsparagrafen gitt av 
Stortinget.  



Administrasjonen mener man bør imøtekomme søknaden fra Sunnhordland for skoleåret 
2017-18 med rundt halvparten av omsøkt beløp. For DFS som organisasjon kan det være 
positivt å få DFS-skyting inn som tilbud på flere videregående skoler, og gi elevene mulighet 
til å kunne kombinere utdanning og DFS-skyting i nærområdet.  

Avslutningsvis vil administrasjonen gi skryt til Stord skytterlag for samarbeidet de har med 
Stord vgs. Spesielt ønsker vi å trekke frem aktivitetsdagen de har for elevene på idrettsfag. 

Her arrangerer skytterlaget en aktivitetsdag for alle elevene ved idrettsfag på Stord vgs. På 
denne dagen får både elever og lærere prøve skogsløp med skyting.  

Administrasjonen vil også oppfordre Stord skytterlag, og evt. andre lag i Sunnhordland, til å 
søke om støtte til sine samarbeidsprosjekter med skolen gjennom gjeldende 
bidragsordninger.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Søknaden innvilges med 15.000 kr fordelt over to år hvis følgende to kriterier oppfylles: 

1. Elevene ved programfag toppidrett skal delta på instruktørkurs 1a som går i 
Haugesund 20.-22. oktober 2017, for deretter å kunne bidra aktivt som instruktører i 
sine skytterlag.  

2. Skolen og skytterlaget tilbyr elevene som tar programfaget Breddeidrett på 1. trinn å 
prøve DFS-skyting med ca. 2-3 timer per gruppe. Skytterne som har Toppidrett som 
sitt programfag skal være instruktører. Skytterlaget stiller våpen, ammunisjon og 
nødvendig utstyr til disposisjon gratis. 

 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen forberede en sak om og evt. hvordan man ønsker 
å støtte programfag på videregående skoler i framtida. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 93/2017 
Sak: Søknad om filmstøtte til «Skyting for mestring» 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Fellesfilm, ved Bjørnar Grønhaug, har søkt om støtte til å produsere en film angående 
prosjekt «Skyting for mestring». Fellesfilm søker om 100 000 kroner fra DFS. Filmen har et 
budsjett på 300 000 kroner, og søkes finansiert med en tredeling mellom DFS, Rennebu 
kommune og Gjensidigestiftelsen.  
 
Administrasjonens drøfting 

Om «Skyting for mestring» 
Prosjektet «Skyting for mestring» tar utgangspunkt i å dokumentere om det har en positiv 
innvirkning på skoleelever med ADHD å trene på skyting. «Skyting for mestring» har så langt 
vært meget vellykket med prosjektleder Mona Isene fra Rennebu i spissen. Trond Jære er 
koordinator fra Rennebu kommune, og forskningen følges opp av NTNU i Trondheim.  
 



Dette er et pilotprosjekt som nå har vært i planlegging og gjennomføring i flere år. DFS 
sentralt har også brukt ressurser på oppfølging, da resultatene kan få svært viktig betydning 
for DFS, om vår skyteopplæring kan gis dokumenterbar effekt mot denne målgruppen av 
ADHD-elever. Så langt tyder resultatene på at det er en slik sammenheng, også med bakgrunn 
i forskning fra Danmark. Forskningsresultatene vil foreligge senest sommeren 2018.       
 
Fellesfilm 
Bjørnar Grønhaug fra Fellesfilm har satt seg godt inn i det prosjektet som nå pågår i Rennebu. 
Han har god bakgrunn med lignende produksjoner, og gir et overbevisende inntrykk av stor 
interesse for prosjektet. Han har gode kontakter i forhold til distribusjon av filmen i etterkant.   
 
Administrasjonen mener dette er et godt prosjekt, og at det blir viktig for oss å dokumentere 
«Skyting for mestring» med en slik film. Vi mener at Fellesfilm har god gjennomføringskraft 
til å levere et godt produkt, og at planene for opptak og kostnadsrammer er realistiske.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger 100 000 kroner til Felles Film for å produsere en 
dokumentarfilm om prosjekt «Skyting for mestring». Det tas forbehold om at øvrig 
finansiering av prosjektet innvilges, og det forutsettes videre at DFS får alle rettigheter til det 
ferdige filmprodukt. 
 
Utbetaling av beløpet foretas så snart det finnes budsjettmessig inndekning, og senest på 
DFS budsjett for 2018. Siste del av utbetaling foretas først etter gjennomgang og 
godkjenning av regnskapet fra prosjektet. DFS foretar selv gjennomgang av regnskapet etter 
nærmere avtale.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.    
 
 
Saksnummer: 94/2017 
Sak: Søknad om filmstøte til NRK program «Mitt yrke» 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Adalia Film og Media, ved Iren Terese Leirvik, har søkt om 90 000 kroner i støtte til å kunne 
ta med Det frivillige Skyttervesen med i sin serie «Mitt yrke» som sendes på NRK. Dette er en 
serie som går på NRK 2, og som de har avtale med NRK om å få sendt. Det er korte episoder 
på 10 minutter som viser hva en arbeidsplass og en organisasjon har for oppgave i 
samfunnet.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er usikker på hva effekten av en slik film vil være for DFS, selv om den vil 
bli sendt på NRK 2. Dette er ingen film som først og fremst handler om Det frivillige 
Skyttervesen, men her skal en medarbeider på Skytterkontoret følges i hans/hennes 
arbeidshverdag. En leder fra organisasjonen skal også fortelle overordnet om 
organisasjonen.  



I vårt tilfelle har vi vurdert at dette eventuelt måte bli noen fra utdanningsavdelingen, men 
samtidig er vi altså usikker på hvilken nytte dette gir oss i forhold til kostnaden. Vi har heller 
ikke budsjett for å kunne ta en slik kostnad i 2017.  
 
Hadde serien blitt produsert uten kostnad for DFS, eller til et langt billigere beløp, mener 
imidlertid administrasjonen at konseptet absolutt burde vært gjennomført. Filmene som 
produseres har god kvalitet, og gir utvilsomt god innsikt i hva de forskjellige organisasjoner 
og institusjoner bedriver.  
 
Konklusjonen er at vår anbefaling er å ikke innvilge 90 000 kroner til Adalia Film og Media.  
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Søknad fra Adalia Film og Media om støtte til produksjon av film på NRK om «Mitt Yrke» 
innvilges ikke. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 95/2017 
Sak: Innspill til regelendringer for 2018  
Kompetanse: Jf. Kapittel 8,9, 10 og 11 

 
Administrasjonen la fram liste med forslag til regelendringer. Disse forslagene har enten 
kommet utenfra eller er justeringer som man ser nødvendige innen eksisterende 
regelverk. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer for videre saksbehandling.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  
 
Saksnummer: 96/2017 
Sak: Årshjul for Norges Skytterstyre tingperioden 2017-2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400  

 
Administrasjonen hadde utarbeidet forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 
2017-18. Årshjulet oppdateres etter desembermøtet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Årshjul 2017-18 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 97/2017 
Sak: Ny fast stilling som utdanningskonsulent  
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Gjennomføring av Langtidsplan for perioden 2012 – 2016 har gitt en betydelig økning i 
aktiviteten for utdanningsavdelingen. En styrking av bemanningen ved avdelingen med en 
person er lagt inn i økonomisk prognose langtidsplan 2016-2020 for å gi nødvendig kapasitet 
til å gjennomføre vedtatte tiltak. Den nye funksjonen skal spesielt være innrettet mot å 
støtte Forsvaret og Politiet med skytefaglig opplæringskompetanse.   
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterkontoret har siden mai 2016 hatt dette som en prosjektstilling, som var planlagt ut 
2018. Skytterkontoret har svært gode erfaringer med prosjektstillingen, og vi mener at man 
allerede nå bør avgjøre om stillingen skal gjøres fast i løpet av 2018.  
Viktigheten av å støtte Forsvaret med skytefaglig kompetanse anses å være stadig viktigere – 
dette for å synliggjøre en praktisk støtte fra DFS til Forsvaret.   
I tillegg arbeider DFS med en sentral avtale med Politidirektoratet, der DFS også vil bidra 
med skytefaglig støtte.  
 
Følgende oppgaver og funksjoner planlegges lagt til fast stilling som utdanningskonsulent: 

1) Markedsføre, tilby og gjennomføre skyte- og instruktørutdanning for forsvarets 
personell og politiet iht. samarbeidsavtale med Politidirektoratet.  

2) Stå for instruktørutdanning i DFS, herunder utvikling av relevant 
instruksjonsmateriell. 

3) Utvikling av materiell til bruk for tillitsvalgte, forsvaret og politiet. 
4) Prosjektledelse knyttet til gjennomføring av tiltak i Langtidsplanen. 
5) Organisasjonsutvikling og oppfølging av utvalgte skytterlag med vekt på 

rekruttering gjennom skyteskoler (prosjekter med utprøving av modeller).  
6) Gi veiledning til lag og samlag. 
7) Støtte LS arrangører under skyteteknisk gjennomføring. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Det opprettes ny fast stilling som utdanningskonsulent på Skytterkontoret. 
2. Stillingen utlyses eksternt. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Saksnummer: 98/2017 
Sak: Juridisk rådgivning B-sak 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Vedtak: 
Vedtak føres i B-protokoll.  
 



 

 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 
   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 29. og 30. oktober 2017 

STED Quality hotell 33 og Skytterkontoret Oslo 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens Sverre 
Knutsen, Kari Sofie Brøndbo Fiskum og Ivar Halset 
(Halset deltok som varamedlem for Sjef Heimevernet, 
Tor Rune Raabye). 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksliste 
Sak 99/2017: Godkjenning av protokoll styremøte september 2017 
Sak 100/2017:  Tidsplan for LS 2018  
Sak 101/2017:  Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2018  
Sak 102/2017: Møteplan for Norges Skytterstyre 2018   
Sak 103/2017:  Representasjon Norges Skytterstyre 2018   
Sak 104/2017: Møteplan for DFSU 2018  
Sak 105/2017:  Medlemskap i norske skytterlag – tilleggsbestemmelser  
Sak 106/2017:  Regnskap pr. 31. august 2017   
Sak 107/2017:  Dato for NM skogsløp med skyting sprint og stafett 
Sak 108/2017:  Formål Landslotteriet 2018  
Sak 109/2017:  Bidragsordning for samarbeid skytterlag-skole  
Sak 110/2017:  Budsjett 2018 – utkast   
Sak 111/2017:  Tilpasning av regelverk i klasse V73  
Sak 112/2017:  Søknad om opptak av Hardanger skyttarlag  
Sak 113/2017:  Omskyting ved funksjonsfeil på elektroniske skiver felt   
Sak 114/2017:  Forslag om fast dag for organisasjonsmedaljen  
Sak 115/2017:  Høring om retningslinjer for ungdomsskyting i DFS  
Sak 116/2017:  B-sak: Valg av leverandør til speakertjeneste og arenaproduksjon  
Sak 117/2017:  B-sak: Juridisk rådgivning  

 
Meldingssaker 
53. Status LS 2018 Stjørdal   
54. Status LS 2019 Evje   
55. Status LS-utvalget  
56. Rapport fra testskyting med HK416  
57. Status kammer til løp Sauer 200 STR   
58. Takk fra Klas Erik Lindstad 
59. Samarbeidsavtale mellom DFS og NJFF 
60. Samarbeidsavtale mellom DFS og Trimtex 
61. Forslag til medlemmer i distriktsrådene til Heimevernet 
62. Statsbudsjettet 2018 
63. Brev fra Forsvarsdepartementet - Endring av DFS grunnregel § 1-4 godkjent 
 
 
 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 99/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 17.-18. september godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 100/2017 
Sak: Tidsplan LS 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Administrasjonen la fram forslag til tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2018 godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 101/2017 
Sak: Tidspunkt for Skyttertinget 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 

 
Administrasjonen la fram forslag til tidspunkt for Skyttertinget 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Skyttertinget 2018 avholdes fredag 3. august med start kl. 8:30. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som vedtatt 

av Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 102/2017 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre har normalt 7 faste styremøter og behandler ca. 130 saker gjennom 
året. Administrasjonen foreslår at varamedlemmer kalles inn til februarmøtet. På dette 
møtet blir oppfølging av langtidsplanen hovedsak.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2018: 

1 Søndag-mandag 4. - 5. februar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer 
innkalles 

2 Søndag-mandag 11.- 12. mars Oslo/ Gardermoen 
3 Søndag-mandag 22. - 23. april Oslo/Gardermoen 
4 Torsdag 2. august Stjørdal, Scandic Hell 
5 Søndag 2. september  Kongsberg 
6 Søndag-mandag 28.- 29. oktober Oslo/Gardermoen 
7 Fredag-søndag 30. nov.- 2. 

desember 
Oslo/Kiel 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 103/2017 
Sak:  Representasjon for Norges Skytterstyre 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Vedtak: 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 13.- 14. januar, Gardemoen 
 Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

 
2. Regionalt seminar for Østlandet og Sørlandet 3.- 4. februar, Gardermoen 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad og Jens Sverre Knutsen 
 

3. NM i skifeltskyting 17.-18. mars, Mo i Rana 
Jens Sverre Knutsen 
 

4. Landsskytterstevnet 2. - 10. august, Stjørdal 
Alle 
 

5. Frende Cup avslutning Stang- og felthurtigskyting 4. august   
 Oddbjørn Meland besøker arrangørene 

 
6. Frende Cup avslutning 24. august - 26. august (Nord-Norge)  

 Torben Knudsen 
 

7. NM skogsløp med skyting, 25.- 26. august, Bardu   
Torben Knudsen 

 
8. Nordisk mesterskap i Kongsberg, 31. august - 2. september 

Presidenten, lagleder Jan Åge Gjerstad, representant for DFSU 



Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten.  
 
 
 

Saksnummer: 104/2017 
Sak: Møteplan for DFSU 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 17.110 pkt. 12 

 
Vedtak: 

Mandag 26. februar   Skytterkontoret, Oslo  
Mandag 4. juni   Vurderes utfra behov 
Mandag 6. august   Stjørdal LS 
Mandag 17. september  Skytterkontoret, Oslo 
Lørdag 17. november   Oslo 
 
Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 
 
 
 

Saksnummer: 105/2017 
Sak: Medlemskap i norske skytterlag - tilleggsbestemmelser  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Skyttertinget 2016 gjorde i sak 13 følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre  
Grunnreglenes § 1-4 til følgende: 
 
Norske statsborgere og personer med permanent oppholdstillatelse som respekterer 
gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag.  
Ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse kan være medlemmer i skytterlag 
på lik linje med norske ungdommer. 
 
I juni 2017 gjorde fulgte Stortinget opp dette vedtaket og godkjente da vedtaket fra 
Skyttertinget 2016. 
 
Saken medfører at DFS også må følge opp regelverket, slik at det blir klart hvilke 
retningslinjer som gjelder når utlendinger med midlertidig (under 18 år) og permanent 
oppholdstillatelse (over 18 år) deltar i mesterskap i DFS. Et slikt regelverk må være på plass 
før skytteråret 2018 starter.  
 
Administrasjonen la i møtet opp til en drøfting av prinsipielle spørsmål knyttet til saken, 
mens endelig vedtak fattes i neste styremøte.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid knyttet til tilleggsbestemmelser angående 
utenlandske statsborgeres deltakelse i mesterskap i DFS.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 106/2017 
Sak: Regnskap pr. 31.08 2017 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31.08. 2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2017 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 107/2017 
Sak: Dato for NM skogsløp med skyting sprint og stafett 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

Norges Skytterstyret tildelte NM skogsløp med skyting sprint og stafett i 2018 tildeles Bardu 
skytterlag i Troms i sak 126/2016.  

Administrasjonens drøfting 
De siste årene har det vist seg at det er få skyttere som velger å reise langt for å delta på NM 
i skogsløp med skyting del 2. Man er derfor i stor grad avhengig av bra lokal deltakelse for å 
sikre god deltakelse totalt sett. Det er ingen grunn til å tro at dette vil bli annerledes når NM 
nå er lagt til indre Troms. Når siste runden av Frende Cup nå er lagt til samme område, er det 
naturlig å tro at det vil bli en vinn-vinn situasjon om disse arrangementene legges til samme 
tidsrom. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
NM skogsløp sprint og stafett arrangeres i Bardu lørdag 25. august 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Saksnummer: 108/2017 
Sak: Landslotteriet 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Skyttertinget 2017 vedtok i sak 13 – «Landslotteriet», at Landslotteri skal videreføres også i 
2018 (og videre annet hvert år).  
 
Landslotteriets formål 
I lotteriloven er kravet at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et humanitært eller 
samfunnsnyttig formål». I godkjenningsbrevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er det 
en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot 
barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til 
ungdomsarbeid.   
 
Oversikt over tidligere formål for Landslotteriet: 
2006: Styrke kunnskaper om god våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for 

sikkerhet ved skytebanene i DFS. 
2008: Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av internett som informasjonskanal. 

Videre styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk av web-baserte opplegg. 
2011: Å tilrettelegge og styrke tillitsmannsarbeidet blant ungdom. 
2014:  Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for 

kommunikasjon og publisering på mobile enheter. 
2016: Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i regi av Det frivillige Skyttervesen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Inntektene fra Landslotteriet i 2016 ble benyttet for å understøtte satsingen til det 
kommende "Feltåret". Dette viste seg å være en nyttig tilvekst og muliggjorde 
ekstraordinære bidrag. 
 
Et konkret tiltak pengene kan gå til i 2018 kan være en bidragsordning som gir 1500 kr som 
ammunisjonsbidrag til lag som arrangerer skyteskole. Dette vil være en betydelig stimulans 
som kan bidra til at flere lag arrangere skyteskole.  
 
Administrasjonen foreslår på bakgrunn av dette at inntektene fra landslotteriet 2018 brukes 
til å videreføre satsingen på skyteskole og instruktørutdanning, som er satsingsområde for 
2017/2018 (jfr. LTP 2016-2020).  
 
DFSU: 
DFSU har behandlet saken i DFSU-sak 19/2017 og støtter administrasjonens forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler følgende vedtak: 
DFSU anbefaler Skytterstyret å vedta «Øke antall skytterlag som arrangerer skyteskole for 
barn og ungdom i regi av Det frivillige Skyttervesen.» som formål med Landslotteriet 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 109/2017 
Sak: Bidragsordninger for prosjekter i skolen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Bidragsordningen som i dag støtter skytterlagenes prosjekter i skolen ble vedtatt i DFSU-sak 
14/2004. Utviklingen de siste årene, spesielt med den økte satsingen gjennom 
langtidsplanen mot prosjekter i skolen, har gjort det nødvendig å evaluere ordningen og 
drøfte hvordan denne skal videreføres. 

DFSU har etter søknader fra ulike skytterlag om ekstraordinær midler til slike prosjekter i 
skolen vedtatt på møtet 29. juli 2017 at de skal evaluere dagens bidragsordning, og evaluere 
hvordan denne skal videreføres. Målet i langtidsplanen er at det skal legges til rette for at 
flere lag kan innlede samarbeid med skolen. 

Dagens bidragsordning er som følger: 
Kr 3000 pr. lag, pr. år. 
Kriterier for bidrag: 
 

• Minimum 6 timer instruktørstøtte. 
• Program for aktivitet og teori. 
• Navneliste og antall elever. 
• Underskrift fra skolens ledelse og leder i laget. 
 

Statistikk over lag som har søkt om bidrag siste 5 år: 
2013: 9 lag, 27.000 kroner 
2014: 19 lag, 57.000 kroner 
2015: 17 lag, 51.000 kroner 
2016: 18 lag, 51.000 kroner 
2017: 24 lag, 69.000 kroner (pr. 5.10.2017) 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har de siste årene sett en økning av skytterlag som i ulik grad samarbeider 
med skoler. Økningen har spesielt vært markant det siste året. Samarbeidene varierer i 
omfang og varighet. Noen lag har store prosjekter som går gjennom hele skoleåret, mens 
andre lag bidrar på aktivitetsdager. På bakgrunn av dette bør bidragsordningen graderes slik 
at de som har større prosjekter i skolen, f. eks. valgfag gjennom hele året, belønnes mer enn 
de som f. eks. har en aktivitetsdag. 

Det må understrekes at det å ha samarbeid med skoler i mindre målestokk, f.eks. en 
aktivitetsdag, verdsettes i like stor grad som større prosjekter. Slike mindre prosjekter kan 
være like viktige for skytterlag og skytesporten som et prosjekt som går gjennom hele året. 
Likevel mener administrasjonen at de lagene som har prosjekter i skolen som går over lengre 
tid bør få litt mer i støtte fra sentralt hold, med den begrunnelse at de som oftest har større 
utgifter. 

 
 



Forslag til nye satser for bidragsordningen 
Det er for 2018 søkt om 150.000 kroner i prosjektmidler til dette formålet. Det forutsettes i 
forslaget fra administrasjonen at dette forslaget innfris fra Forsvarsdepartementet. I det 
foreliggende forslaget til budsjett for 2018 er det satt av henholdsvis 130.000 kr til 
bidragsordningen, 10.000 kroner til trykksaker og 10.000 til markedsføring. 

Basert på erfaringen at prosjektene i skolen ofte varierer mye i omfang, foreslås en 
bidragsordning som baserer seg på en tredeling. Administrasjonen har i en 
konsekvensanalyse sett på tre ulike forslag. Administrasjonen har landet følgende forslag og 
mener dette vil ha best effekt for å øke aktiviteten: Lag som har hatt opplegg i skolen én- tre 
dager 3000 kr, lag som har hatt opplegg i skolen fire-ni dager får 4000 og lag som har 
opplegg 10 dager eller mer får 6000 kr. Lagene kan få maksimalt 6000 kr. pr. år. 

En slik fordeling vil med forutsetningene i konsekvensanalysen gå utover budsjettforslaget 
for denne posten i 2018. Administrasjonen mener imidlertid at den skisserte økningen i 
konsekvens-utredningen, fra 19 lag i 2016 til 44 lag, vil gå over flere år, og at man derfor vil 
være innenfor budsjettet på 130.000 i 2018. 

På bakgrunn av den økte satsingen de siste årene er det forventet at antall lag som søker om 
bidrag vil øke. Derfor må det ved fremtidige budsjett vurderes om det skal settes av en 
større sum til denne bidragsordningen. Det må i denne sammenheng også tas med i 
regnestykket at en positiv forskningsrapport fra prosjektet «Skyting for mestring» vil kunne 
bidra til en økning i samarbeid mellom skytterlag og skoler (rapporten skal foreligge våren 
2018). 

Den foreslåtte bidragsordningen kan oppleves som mer lukrativ enn bidragsordningen for f. 
eks. skyteskole. Administrasjonen er imidlertid av den oppfatning av at samarbeid med 
skoler vil være er såpass viktig i årene som kommer med tanke på organisasjonen utvidede 
samfunnsnytten (jfr. ny formålsparagraf). På bakgrunn av dette vil det foreslåtte 
bidragsordning som gir skytterlagene god økonomisk støtte i større grad understøtter og 
motiverer til slike samarbeid. Bidragsordningen vil på denne måten fungere som en 
stimulans til nye samarbeidsprosjekt mellom skole og skytterlag. 

Hva slags prosjekter skal kvalifisere til bidrag? 
Administrasjonen har de siste årene sett en økende trend på at skytterlag har samarbeid 
med skoler i ulik grad og på ulikt nivå. Det vanligste prosjektet er et samarbeid i 
ungdomsskolen i forbindelse med aktivitetsdager eller ulike valgfag. Det er også en økende 
trend at lag har samarbeide med videregående skoler, typisk gjennom programfaget 
breddeidrett. I tillegg til er det også en trend at lag bidrar ved aktivitetsuker eller 
«sommerskoler» i skoleferiene.  

Prosjekter av det mer «utypiske slaget» er f.eks. samarbeid med folkehøgskoler eller 
prosjekter rettet mot programfaget toppidrett. I tillegg tror administrasjonen at det i 
fremtiden også kan oppstå samarbeid mellom skytterlag og høgskoler (f.eks. foreligger det 
planer om å inngå samarbeid mellom Elverum skytterlag og Høgskolen i Innlandet). 

Administrasjonen mener at samtlige av de skisserte prosjektene skal kvalifisere til bidrag 
gjennom denne bidragsordningen. 



Administrasjonen vil påpeke at lignende prosjekter som programfaget toppidrett ikke 
kvalifiserer til bidrag gjennom andre bidragsordninger i DFS. Her kan det nevnes at 
skyttersamlag som har samlinger for skyttere utvalgt etter nivå ikke er bidragsberettigede. 
Dette er for å understøtte at DFS er en breddeorganisasjon (les: alle, uavhengig av alder, 
nivå, og kjønn, skal få delta og oppleve mestring på sitt nivå). Likevel mener 
administrasjonen at skytterlag som har skyttere som velger skyting som fordypningsidrett i 
programfaget toppidrett bør få dekket noen av sine utgifter med et slikt prosjekt. Hvis dette 
blir en stor utgift i årene som kommer bør dette revurderes. 

Avslutningsvis vil administrasjonen påpeke at samarbeid mellom skoler og skytterlag er en av 
de viktigste oppgavene Det frivillige Skyttervesen vil ha i årene som kommer, noe også den 
nylig vedtatte formålsparagrafen gjenspeiler. Derfor bør det i fremtiden avsettes mer midler 
til dette i takt med den antatte økningen i antall prosjekter i skolen. 

DFSU:  
DFSU behandlet saken i DFSU-sak 21/2017. De var enige i administrasjonens forslag, men 
mener at det burde konkretiseres at det gjelder pr. kalenderår. I tillegg bør aktivitetsskoler i 
forbindelse med skoleferier tas med i beskrivelsen. 
 
Administrasjonen stiller seg bak dette og har tilføyd dette i forslaget til vedtak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Bidragsordning for prosjekter i grunnskole, videregående skole, folkehøgskole og høgskole, 
samt aktivitetsskoler i forbindelse med skoleferier: 
 
Bidrag 1: 3000 kr for 1-3 dager i løpet av et kalenderår. 
Bidrag 2: 4000 kr for 4-9 dager i løpet av et kalenderår. 
Bidrag 3: 6000 kr for 10 dager eller mer i løpet av et kalenderår. 

Maks 6000 kr. pr. skytterlag i kalenderåret. 

Kriterier for bidrag: 
• Vedlagt søknaden skal det være program for opplegget, samt oversikt over antall elever. 

Dette skal være signert av rektor eller ansvarlig lærer. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 110/2017 
Sak: Budsjett DFS 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag for offentlige midler 2018. I regjeringens 
forslag til statsbudsjett for 2018 er Det frivillige Skyttervesen gitt et tilskudd på kr 29.895.000 
over Forsvarsbudsjettet, som er en økning på kr 130.000 i forhold til tilskuddet 2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2018 til etterretning.  
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS 
for 2018, som blir lagt fram til Norges Skytterstyre sitt møte i desember 2017. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 111/2017 
Sak: Tilpasning av regelverket i klasse V73 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Skytterkontoret har mottatt søknad fra Tidemann M. Kolsrud om dispensasjon til å 
konkurrere i klasse V73 med en tilpasset skytestilling, der skytteren sitter på en stol og har 
støtte for albuene på et bord. Gjeldende føring fra Skytterstyret er at skyttere som trenger 
vesentlige tillempinger i regelverket for å kunne delta, primært skal gis dispensasjon til å 
konkurrere i Åpen klasse. Med det som bakgrunn er søknaden avslått. Kolsrud er i stedet 
innvilget dispensasjon til å konkurrere i Åpen klasse sittende på en stol, der det i liggende 
benyttes støtte for begge albuer på et bord, og støtte på en albue i knestående.  
 
Det er en kjensgjerning at skyttere i den eldste veteranklassen har en del fysiske 
begrensninger som påvirker opplevelsen og muligheten til å delta. Med det som bakgrunn 
tas opp til drøfting med Skytterstyret gjeldende føringer for å innvilge dispensasjoner. Dette 
for å belyse om det for skyttere i klasse V73 bør være noe større fleksibilitet og muligheter 
for å innvilge dispensasjoner, som i større grad imøtekommer de eldste skytteres 
alminnelige fysiske helsestatus.  
 
Utover praksis om å gi skyttere dispensasjon til å skyte i Åpne klasse, har også skyttere i 
klasse V73 blitt gitt dispensasjon til å skyte programmet sittende eller knestående iht. 
Skytterboka pkt. 8.173 og pkt. 8.174., om de har helse til dette. I tillegg er det skyttere med 
dokumentasjon fra lege om at de har spesielt stiv nakke/rygg, som er innvilget dispensasjon 
til å benytte prismesikte. Ingen av disse løsningen kan sies å være spesielt gode. En skytter i 
klasse V65 er grunnet et alvorlig handikap gitt dispensasjon til å skyte sittende på stol med 
støtte for albuene på et bord.  
 
 



Administrasjonens drøfting 
Erfaringsmessig er det en god del veteraner som har så store fysiske utfordringer at det 
setter begrensninger i deres skyteaktiviteter. Dette med bakgrunn i skader, sykdommer og 
normalt redusert fysikk som en følge av aldring. Dette til tross klare mange å delta, men 
deres resultater og opplevelse påvirkes av den fysiske helsen. Andre har ytterligere handikap 
som gjør at de rett og slett ikke har muligheter til å delta innenfor dagens regler og krav 
knyttet til skytestillinger og program.  Generelt er det problematikk knyttet til stiv nakke og 
rygg, som for mange veteraner er den største utfordringen/begrensningen.  
 
Her kan det være alternativ å åpne for at det kan 
skytes sittende på en stol med støtte for albuene 
på et bord. Det er ikke hensiktsmessig å åpne fritt 
for dette, men et alternativ er at 
Generalsekretæren blir gitt fullmakt til å innvilge 
slik dispensasjon når det foreligger skriftlig 
søknad med attest fra lege/faginstans som 
dokumentasjon. Slik vil man ha kontroll med 
omfanget. Det er viktig at det blant konkurrenter 
ikke blir oppfattet å gi fordeler å skyte fra et bord 
sammenliknet med de som benytter tradisjonell 
liggende skytestilling. Generelt anses ikke dette 
som noen fordel for de som har generelt god 
fysikk, og det vil i stedet kunne bidra til å utjevne 
forskjeller mellom skyttere med forskjellige 
fysiske forutsetninger. Slik kan forhåpentligvis noen skyttere bli med mer og lenger.  
 
I DFS sitt styringsverktøy – Langtidsplan 2016 – 2020, har organisasjonen vedtatt at: «DFS 
skal være en attraktiv og inkluderende breddeorganisasjon der begge kjønn og alle 
generasjoner kan drive en aktivitet de har glede og nytte av». Gjennom dette har 
organisasjonen forpliktet seg til å tilrettelegge for flest mulig skyttere i alle aldre. Veteraner 
er en viktig resurs i lags- og organisasjonsarbeidet, noe mange skytterlag har erfart. I tillegg 
må det ses på som et godt generelt bidrag til folkehelsen at veteraner er lengst mulig med 
skytterlagsmiljøet, der de finner glede, trivsel og tilhørighet.  
 
Det synes ikke aktuelt å pålegge arrangører å stille med stol og bord til skyttere med slik 
dispensasjon. Her vil det også være individuelle behov og tilpassinger som gjør det mest 
relevant at slikt utstyr medbringes av skytteren. Feltskyting for skyttere med denne type 
dispensasjon er lite relevant.   

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Generalsekretæren kan etter skriftlig søknad med attest fra lege/faginstans innvilge 
dispensasjon for skyttere i klasse Veteran 73, slik at de kan skyte sittende på stol/krakk med 
støtte for begge albuer på et bord.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 112/2017 
Sak: Søknad om opptak av Hardanger skyttarlag 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.600 

 
Skytterlagene Tørvikbygd, Fyksesund, Strandebarm og Norheimsund og Øystese i Hardanger 
og Voss skyttersamlag søker om å få opprette et nytt felles skytterlag. De søker også om å få 
godkjent Hardanger skyttarlag som nytt navn på skytterlaget.  
 
De fire skytterlagene har gått sammen om å bygge nytt felles skytebaneanlegg i 
Vangdalsåsen mellom Norheimsund og Tørvikbygd. Dette er et moderne anlegg med stor 
kapasitet, og det er lagt ned tusenvis av dugnadstimer på toppen av kommunale bidrag og 
spillemidler.  
 
Skytterlagene ønsker å fortsette som et felles lag, lokalisert til det nye skytebaneanlegget.  
 
Hardanger og Voss skyttarsamlag har i sin uttalelse ingen merknader til verken nytt navn 
eller at alle verdier fra eksisterende lag overføres til nytt skytterlag.  
 
Administrasjonen anbefaler at lagene blir sammenslått til ett felles skytterlag, og samtidig 
godkjenne Hardanger skyttarlag som nytt navn på det sammenslåtte laget.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. De fire skytterlagene Fykesund, Strandebarm, Norheimsund og Øystese og 
Tørvikbygd blir sammenslått til et felles skytterlag.  

 
2. Hardanger skyttarlag godkjennes som nytt navn på det sammenslåtte laget. 

 
3. Etter ønske fra lagene trer sammenslåingen i kraft 1. januar 2018.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 113/2017 
Sak: Omskyting i feltskyting ved funksjonsfeil på elektroniske skiver 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Under feltskytingen på LS i Førde ble det innlevert en protest fra en skytter. Han protesterte 
på sitt resultat med bakgrunn i en mulig funksjonsfeil på skiva. Det var registrert 2 skudd 
med tellende verdier og 2 skudd til i skiva. Deretter virket ikke skiva og det ble påvist en 
avskutt kabel. 
 



Skyteteknisk gjorde en vurdering av protesten og vurderte det slik at det var skytteren selv 
som hadde skutt skiva i stykker. I teorien kunne det vært en annen skytter som hadde skutt 
et skudd i ramma og styret ga derfor skytteren medhold i ankesaken.  
Med bakgrunn i dette foreslår administrasjonen en presisering i regelverket at omskyting 
ved feil i skiva også skal gjelde ved bruk av elektronikk på felt. 
  
Administrasjonens drøfting 
For å presisere at pkt. 8.153 også omhandler elektroniske skiver på felt, er det nødvendig å 
få dette inn i Skytterboka. Dette vil forhindre misforståelser og tolkninger om det skulle 
oppstå feil på elektroniske skiver under feltskyting. Det vil samtidig være til stor hjelp for 
arrangører og skyttere om regelverket er tydelig på dette. 
 
En presisering gjøres som en tilføyelse av eksiterende tekst i Skytterbokas pkt. 8.153. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
I Skytterbokas pkt. 8.153 tilføyes følgende setning: «Ved funksjoneringsfeil på elektroniske 
skiver på feltskyting skal hele serien skytes om igjen». 
 
Endringen implementeres og iverksettes fra 1. januar 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 114/2017 
Sak: Forslag om fast dag for Den norske Skyttermedalje 
Kompetanse: Jf. Kapittel 8 

 
Follo skyttersamlag la frem følgende sak på Skyttertinget 2016: «Programmet for Den norske 
Skyttermedaljen beholdes som i dag. Skytingen legges til en sentral fastsatt dato, for eksempel 
dagen før Skytingens Dag, da det ikke skal arrangeres andre stevner». 
Forslaget fra Follo skyttersamlag om at programmet for Den norske Skyttermedalje beholdes 
som i dag, ble vedtatt. Forslaget om fast dato ble oversendt skytterstyret for videre behandling. 
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens ordning om skyting til Den norske Skyttermedaljen(DnS) reguleres av Skytterbokas  
Pkt. 12.160. Her er det hvert enkelte samlags vedtak på ombudsmøtet som regulerer hvordan 
gjennomføringen innen samlaget skal være. Dette betyr at det kan skytes innen hvert enkelt lag, 
innen hver krets eller en felles skyting i samlaget. Det eneste som er fastsatt er at denne 
skytingen uansett skal gjennomføres på samme dag i samlaget. 
 
Administrasjonen mener dagens ordning er tilfredsstillende. Det gir samlagene fleksibilitet for 
gjennomføringen av skyting til DnS. Innen mange samlag er det enormt mange stevner gjennom 
sesongen. Disse fordeles utover, så godt det er mulig, og samtidig vil en skyting til DnS være et 
element å få inn i en ellers tett terminliste. En fast dato vil kunne medføre at samlag, eller lengre 



ned i organisasjonen, vil bortprioritere denne skytingen. Det vil medføre at den tradisjonelle 
skytingen, for mange, vil falle bort. Når det i tillegg ikke tillates at det skytes til DnS utenfor eget 
samlag, vil mulighetene være store for at noen ikke får/kan skyte til DnS.  
 
På en annen side vil en fast dato kunne gi åpning for at flere arrangerer denne skytingen. 
Langtidsplaner med innlegging av faste datoer vil tidlig i sesongen, eller før sesongen, kunne 
tidfeste en slik skyting. Da vil ikke dette gå utover annen aktivitet.  
 
Administrasjonen er av den oppfatning at samlagene selv bør få bestemme dato for 
gjennomføring av DnS. Vi tror det vil sikre at denne skytingen blir gjennomført. En styring av 
denne aktiviteten ovenfra, der vi fratar samlagene muligheter, er ikke positivt for organisasjonen 
hverken på kort eller lang sikt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytingen om Den norske Skyttermedaljen legges ikke til en fast dag. Gjeldende regelverk 
opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 115/2017 
Sak: Retningslinjer for ungdom i Det frivillige Skyttervesen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
I henhold til langtidsplanen 2016-2020 pkt. 3.3.f skal det utarbeides egne retningslinjer for 
ungdom i Det frivillige Skyttervesen. 
 
Bakgrunnen er at en felles mal for hvordan barn og ungdom skal ha det i Det frivillige 
Skyttervesen har vært en mangelvare. Symboleffekten og viktigheten av at organisasjonen 
har egne tydelige retningslinjer som ivaretar våre yngste skyttere er viktig både internt og 
utad.  
 
Tidligere har man henvist til Norges Idrettsforbunds barneidrettsbestemmelser. I hovedsak 
så dekker disse «behovet» til DFS, men de passer ikke alltid like godt til vår organisasjon og 
dens særegenheter. 
 
DFSU vedtok i DFSU-sak 29/2016 at arbeidet med disse retningslinjene skulle starte høsten 
2017. På sitt møte 19. september 2017, DFSU-sak 22/2017 gjennomførte de en work shop, 
og foreslo samtidig følgende fremdriftsplan for utarbeidelse av de nye retningslinjene. 
 
DFSU har i er også utarbeidet en spørreundersøkelse som retter seg mot ungdom er allerede 
igangsatt og har pr. 17. oktober 2017 fått svar fra ca. 630 ungdommer under 26 år. Svarene 
fra denne undersøkelsen vil tas med i arbeide med retningslinjene.  
 



DFSU og administrasjonen ber Norges Skytterstyre behandle fremdriftsplanen og stille seg 
bak høringsbrevet som skal sendes ut til samlagene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for det videre arbeidet med retningslinjer 
for ungdom i Det frivillige Skyttervesen. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 116/2017 
Sak: B-sak: Valg av leverandør til speakertjenesten og arenaproduksjon på 

Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram sak i forbindelse med anbudsrunde om valg av leverandør til 
speakertjeneste og arenaproduksjon på Landsskytterstevnet fra 2018. 
 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. Valg av leverandør til tjenesten gjøres i Skytterstyrets møte i desember.  
 
 
 

Saksnummer: 117/2017 
Sak: B-sak: Juridisk rådgivning 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Administrasjonen la fram sak om engasjement av advokat Svein Knagenhjelm til juridisk 
rådgivning for Det frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. 
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Saksnummer: 118/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 29 og 30. oktober godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 119/2017 
Sak: Skytebok for Landsskytterstevnet 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 og kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Arrangørene av LS i 2018 på Stjørdal har søkt om godkjenning av pris på Skyteboka.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende satser for Skyteboka til Landsskytterstevnet 
2018: 
 
    KL. 1-5, Å, AG3/HK 416, V55-65-73  NV/EJ/Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement arrangør  kr. 580  (ikke AG3/HK 416)   kr. 385 
Arrangement DFS sentralt kr. 260  (ikke AG3/HK 416)   kr. 110 
Premieinnskudd bane  kr. 215      kr. 215 
Premieinnskudd felt  kr. 225       kr. 225 
Premieinnskudd Stang  kr. 115      kr. (115) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr. 115      kr. (115) EJ/Jr. 
Medalje minneskyting til alle kr.   50      kr.   50  
Sum skytebok   kr. 1560     kr. 985  (1220)EJ/Jr. 
 
Ved påmelding   kr. 840      kr. 495 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 720      kr. 490  (720) EJ/Jr. 
 
Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2018 betales ved innløsning av Skyteboka. Skytterne 
kan velge å kun betale for enten baneskyting eller feltøvelsene, om man deltar kun i èn av 
disse disiplinene. Merk at det må betales premieavgift for alle feltøvelser om man deltar i 
feltskyting. Det foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser til 
skytterne. 
 
I 2018 tildeles minnemedaljen til alle som skyter minneskytingen i anledning DFS sitt 125 
årsjubileum.    
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS 
(sak 27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 
2018 for deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Arrangøren skal dekke kostnaden for deltakermerket av sitt arrangementsbidrag. DFS sin 
medaljeleverandør produserer både deltakermerke og minnemedalje. 



Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med 
trofeoversikt. Arrangøren skal gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på 
arena til skyttere og publikum. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 
350 000 som delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen. Arrangøren gis for dette 
rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS. 
 
Fra og med Landsskytterstevnet 2018 ettersendes ikke standardpremier og gavepremier 
etter Landsskytterstevnets slutt. Arrangøren pålegges å sørge for at premie- og 
gavepremielister foreligger og kan avhentes senest klokken 09.00 dagen etter at klassens 
innledende skyting er ferdigskutt.  
 
 
 

Saksnummer: 120/2017 
Sak: Tidsplan for LS 2018 (jfr. sak 100) 
Kompetanse: Jf. kapittel 11 

 
Administrasjonen har sett på muligheten for å flytte starten på neste års LS fra torsdag 2. 
august til fredag 3. august. Dette for å kunne korte inn stevnet noe i forhold til den 
foreløpige tidsplan som ble vedtatt i forrige styremøte sak 100.  
 
To forhold var avgjørende for at vi skulle få til dette, og som det i utgangspunktet ikke ble 
funnet noen løsning på før den første tidsplan ble satt opp. For det første innebar det at 
Kongsberg Target Systems (KTS) måtte få kortere frist for flytting av utstyret for Stang- og 
felthurtigskyting fra innledende skyting til finalearena på Frigården. Dette medførte igjen at 
NRK måtte godta flytting av finaletidspunkt for Stang- og felthurtigfinale, slik at det ble mye 
mindre tid til redigering av sending. 
 
Administrasjonen har hatt dialog med begge parter. De har begge vist stor velvilje for vår 
utfordring, og har sagt at det for 2018 er mulig å få til. Slik administrasjonen ser det, er det 
da mulig å fjerne den første torsdagen ved å komprimere de gjenstående dager.  
 
En siste forutsetning er at Skyttertinget må flyttes fra fredag 3. august til torsdag 2. august.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tidsplanen for Landsskytterstevnet 2018 vedtatt i sak 100/2017 endres, slik at stevnet 
starter en dag senere – fredag 3. august.   
 
I forbindelse med endring av tidsplanen, endres også vedtatt tidspunkt (sak 101) for 
Skyttertinget 2018. Skyttertinget 2018 avholdes torsdag 2. august klokken 09.00. DFS 
sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som vedtatt av 
Norges Skytterstyre.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 
Saksnummer: 121/2017 
Sak: Innføring av elektronisk betaling for påmelding til Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Styret vedtok i sak 105/2016 at det skulle innføres elektronisk betaling for påmelding til 
Landsskytterstevnet, der arrangementsavgiften betales ved påmelding.  Premieinnskudd 
betales ved oppmøte. 

Som følge av tekniske problem ble dette utsatt, og det ble samtidig bestemt at påmelding 
skulle betales med alternativene samlet, bane, feltøvelsene (sak 63/2017). Skogsløp er egen 
påmelding med bare premieinnskudd.  

Styret vedtok i sak 105/2016 følgende retningslinjer for LS, som det skal informeres om ved 
påmelding: 

1. Påmeldingsvilkår for Landsskytterstevnet. 
1.1 Påmelding er bindende. Det gis ingen refusjon ved sykdom e.l.  
1.2 Påmelding blir ikke registrert før betaling er gjennomført. Det er ingen mulighet 

for avmelding/refusjon av avgift. 
1.3 Ved påmelding til Landsskytterstevnet, samtykker du i at ditt navn vil bli 

offentliggjort i påmeldingslister og resultatlister, også i søkbar form slik at 
tidligere års resultater kan gjenfinnes. Bilder av deltakere vil kunne legges ut på 
web av arrangør, eller tredjepart, etter avtale med arrangøren, på en slik måte at 
bilder av den enkelte deltaker kan finnes ved søk. Man kan fraskrive seg slik 
offentliggjøring av bilder ved opprop. 

 

I sak 63/2017 ble følgende bestemt vedrørende betaling av premieinnskudd: 

Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2017 betales ved oppmøte. Skytterne kan velge å 
betale samlet, eller for bane eller feltøvelsene. Det må betales premieavgift for alle 
feltøvelsene.   

De siste årene har påmelding til LS dreid fra lagvis påmelding til å bli individuell påmelding 
gjort på www.dfs.no. Administrasjonen vil i denne saken fremme forslag om at all påmelding 
til LS skal foregå elektronisk fra og med 2018, i tråd med sak lagt fram i sak 105/2016. 
Løsningene er nå testet, og skal være klar til påmeldingen starter.  
 
Administrasjonens drøfting 

Elektronisk betaling 
Slik det har vært praksis til nå har arrangementsavgiften til Landsskytterstevnet blitt 
fakturert av Skytterkontoret til lagene etter LS. Skytterlagene krever normalt inn avgiften fra 
sine medlemmer i ettertid. 

Hovedgrunnen til at administrasjonen nå fremmer forslag om å innføre elektronisk betaling, 
er å gjøre administrasjon av påmeldingen enklere. Dette er også i tråd med 
påmeldingsløsninger som benyttes på andre store massearrangement innen idrett.  

Administrasjonen foreslår at arrangementsavgiften betales elektronisk ved påmelding av 
hver enkelt skytter eller at skytterlaget samlet betaler med kort, Vipps etc. Det vil kun bli 

http://www.dfs.no/


anledning til elektronisk betaling ved påmelding. Premieinnskuddet betales ved oppmøte på 
LS etter bestemmelser vedtatt i sak om Skyteboka for LS. 

Skytterlagene som i dag krever inn arrangementsavgift i etterkant av LS for sine deltakere, vil 
få mindre arbeid. Skytterlag som betaler arrangementsavgift for sine kan fortsatt gjøre dette 
ved felles påmelding for alle skytterne.  

All innbetaling for LS gjøres til DFS sentralt. Utbetaling til LS-arrangør gjøres når 
påmeldingsfristen er ute, eller som en del av samlet stevneoppgjør. 

Påmelding starter vanligvis opp i april. Kostnaden for denne tjenesten, med 5000 påmeldte 
vil være ca. 20.000. Arrangementsavgiften skal ikke økes som følge av transaksjonsgebyret i 
og med at hensikten er å spare ressurser.  

All påmelding må være bindende i samsvar med vedtatte retningslinjer.  

Det vil påløpe noen kostnader for løsningen med elektronisk kortbetaling, men disse 
prioriteres innenfor IT-budsjettet. 
 
Påmeldingsvilkår 
Jf. vedtak i sak 105/2016. Med en forhåndsbetaling vil det i utgangspunktet ikke være mulig 
med avmelding. Man kan eventuelt vurdere er avmelding før fristen er ute (15. juni) mot ett 
avmeldingsgebyr på kr. 100. Ulempen er noe mer administrasjon, men det vil samtidig 
medføre mindre risiko å melde seg på tidligere. Praksis blir trolig at flere vil vente til de er 
helt sikre på at de skal delta før de melder på. 
 
Endring til 2018: 
I samsvar med styrets vedtak i sak 63/2017 legges det opp til at man kan velge følgende 
øvelser: 

- Bane og felt (default og standard for alle) 
- Kun bane 
- Kun feltøvelser 

Velger man ved påmelding «Kun bane» så vil dette fremkomme klart og tydelig på SkytterID 
kortet og man betaler da kun premieinnskudd for bane ved oppmøte på LS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Med virkning fra LS 2018 tas det i bruk kun elektronisk betaling for påmelding til 
Landsskytterstevnet. Arrangementsavgiften betales ved påmelding.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

  



Saksnummer: 122/2017 
Sak:  Møte- årsplan for DFS/FU 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Det legges til grunn at Feltutvalget har møte tre ganger årlig. Ved behov for flere møter, kan 
det avholdes telefonmøter. I tillegg skal utvalget være representert ved NM skifelt og NM 
skogsløp, Frende Cup avslutning i Stang og Felthurtig, samt Skyttertinget og LS.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Utvalgsmøter i DFSFU i 2018: 

Dato Sted Representasjon 
Tirs. 27. febr. Skytterkontoret, Oslo Alle 
Tir. 18. sept. Skytterkontoret, Oslo Alle 
Man. 12. nov. Skytterkontoret, Oslo Alle 

 
Representasjon for DFSFU i 2018: 

Dato Arrangement/sted Representasjon 
17.-18. mars NM skifelt, Mo i Rana Nord-Norges repr. Rubbås-Risvik 
31/7-4/8 FC Stang og felthurtig Midt-Norges repr. Råde 
3. aug. Skyttertinget Leder i DFSFU, Rubbås-Risvik 
2.-10. aug. LS, Stjørdal Leder i DFSFU, Rubbås-Risvik 
25.-26. aug. NM skogsløp, Bardu Østlandets repr. Løvseth 

 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 123/2017 
Sak: Årsplan for DFSU 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 17 

 
DFSU legger fram forslag til Årsplan for DFSU 2018. 
 
Vedtak: 
Årsplan for DFSU enstemmig godkjent.  

 
 
 
  



Saksnummer: 124/2017 
Sak: Medlemskap i norske skytterlag - tolkning  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Skyttertinget 2016 gjorde i sak 13 følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre  
Grunnreglenes § 1-4 til følgende: 
 
Norske statsborgere og personer med permanent oppholdstillatelse som respekterer 
gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag.  
Ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse kan være medlemmer i skytterlag 
på lik linje med norske ungdommer. 
 
I juni 2017 fulgte Stortinget opp dette vedtaket og godkjente da vedtaket fra Skyttertinget 
2016. 
 
Administrasjonen la i forrige møte sak 105/2017 opp til en prinsipiell behandling av hvilken 
tolkning som skal gjelde når utlendinger med midlertidig (under 18 år) eller permanent 
oppholdstillatelse (over 18 år) deltar i mesterskap i DFS. I saksutredningen foran 
behandlingen på Skyttertinget 2016 ble det også skrevet at det måtte ses nærmere på regler 
for deltakelse i mesterskap, inkludert Landsskytterstevnet.     
 
Skytterstyret ga på bakgrunn av behandlingen føringer for videre behandling av saken.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har konkludert med at man ikke bør innføre restriksjoner for deltakelse 
for verken de med oppholdstillatelse, eller de med midlertidig oppholdstillatelse. Dette 
også med bakgrunn av de drøftelser Skytterstyret gjorde i sak 105/2017. 
 
Som en inkluderende organisasjon som ønsker å favne hele befolkningen, også våre nye 
landsmenn -og kvinner med oppholdstillatelse, mener administrasjonen at det vil være et 
dårlig signal å foreta slike begrensninger. Her kunne man eventuelt gjort et skille når det 
gjaldt Norgesmesterskap, da særforbund innen idretten har spesialbestemmelser. 
Eksempelvis har Norges Skytterforbund bestemmelser som lar utenlandske statsborgere 
delta kun som gjester på NM, men har krav om norsk statsborgerskap for å oppnå 
medaljer eller vinne norske mesterskap. Andre særforbund har også bestemmelser hvor 
man begrenser deltakelse fra utenlandske statsborgere.  
 
Over 18 år 
Slik DFS driver sine skyteøvelser, er det i praksis bare skyttere fra Sverige og Danmark 
som holder på med tilsvarende skyting. Med et regelverk som krever permanent 
oppholdstillatelse, må de som skal delta i et skytterlag i DFS ha bostedsadresse i Norge i 
over 3 år og være medlem i et norsk skytterlag. Dette gjør at en skytter over 18 år må fra 
et annet land må ha god lengde på sitt opphold i Norge for å kunne konkurrere om titler 
på eksempelvis Landsskytterstevnet. Det foreligger heller ingen restriksjoner når det 
gjelder tildeling av kongepokaler at disse kun skal gis til norske statsborgere. 
 



Under 18 år 
Når det gjelder ungdommer under 18 år er ikke kravet om 3 år nødvendig for midlertidig 
opphold, men samtidig mener administrasjonen at det vil være feil å utelukke disse 
ungdommer om de vil være med å konkurrere i vårt gode skyttermiljø. Dette vil være et 
godt bidrag fra vår organisasjon for integrering. Det vil uansett også være en forutsetning 
at de som skal delta må forstå norsk så godt at sikkerheten ivaretas. DFSU drøftet også 
saken i sitt siste møte i november, og ga sin tilslutning til administrasjonens oppfatning i 
denne saken. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyres tolkning av § 1-4 er som følger:  
Medlemmer i skytterlag med midlertidig (under 18 år) eller permanent (18 år og eldre) 
oppholdstillatelse, gis de samme rettigheter og betingelser i forbindelse med deltakelse i 
stevner og mesterskap som norske statsborgere.» 
 
Tolkningen tas inn under kommentarene til Skytterbokas kapittel 1, § 1-4. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. Norges Skytterstyre foretar en orientering 
til Skyttertinget 2018 om vedtaket. 
 
 
 

Saksnummer: 125/2017 
Sak: Mandat for Organisasjonsutvalget 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
I sak 83/2017 ble det gjort følgende vedtak: 

Det oppnevnes et Organisasjonsutvalg i DFS med følgende ramme:  

Med bakgrunn i målsettinger gitt i Langtidsplan for 2016-2020, og notat framlagt for 
Skyttertinget 2017, skal utvalget gjennomgå og vurdere organiseringen av Det frivillige 
Skyttervesen fra skytterlag til og med vårt sentralledd opp til Skyttertinget. Herav også vår 
administrative del Skytterkontoret. Utvalget skal ha fokus på at organisasjonen skal være 
formålstjenlig og sikre god aktivitet.  

Utvalget skal på bakgrunn av rammen som er gitt, komme med forslag til mandat for 
utvalget. Utvalget gis frist til 1. desember 2017 med å fremme mandatsforslaget til Norges 
Skytterstyre.  

Utvalget gis videre frist til 1. februar 2020 med å framlegge sin endelige anbefaling for 
Norges Skytterstyre. Det skal videre framlegges høringsnotat som grunnlag for høringer som 
gjennomføres høsten 2018 og høsten 2019. Frist for høringsnotatene settes til 1. september i 
de respektive år.  

Utvalgets sammensetning:  

- Heidi Skaug (leder)  
- Jørn Vedhugnes  
- Trond Jære  



- Alexander Øren Heen  
- Aril Strand  
- Anne Ingeborg Sogn Øiom  
- Terje Vestvik (sekretær)  

 
Organisasjonsutvalget: 
Organisasjonsutvalget (O-utvalget) har gjennomført sitt første møte den 16. november 2017.  
 
Organisasjonsutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Organisasjonsutvalget gis følgende mandat for sitt arbeid: 

Utvalget skal med mål om å sikre god aktivitet i henhold til Det frivillige Skyttervesen sin nye 
formålsparagraf, gjennomgå organiseringen fra skytterlag til og med sentralleddet.  

Utvalget skal også drøfte demokratiske prosesser, funksjoner og strukturer i alle ledd i 
organisasjonen.   

I arbeidet skal alle ledd i organisasjonen involveres. 

Utvalget gis frist til 1. februar 2020 med å framlegge sin endelige anbefaling for Norges 
Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Organisasjonsutvalgets forslag til mandat enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 126/2017 
Sak: Landslotteriet – ekstraordinære tiltak 
Kompetanse: Skytterboka kap. 17, LTP 2016-2020 

 
Landslotteriet ble på Skyttertinget 2017 gjort obligatorisk for alle lag i Det frivillige 
Skyttervesen. Dette innebærer at inntektene for lotteriet er mer forutsigbart enn tidligere. 
Prognosen som foreligger i dag er at inntekten til DFS fra Landslotteriet 2018 vil være ca. 
500.000 kroner. 
 
Følgende formål for Landslotteriet 2018 ble vedtatt av Norges Skytterstyre i sak 108/2017. 
Det må tas forbehold om at denne godkjennes av Lotteritilsynet: 
«Øke antall skytterlag som arrangerer skyteskole for barn og ungdom i regi av Det frivillige 
Skyttervesen.» 
 
DFSU bes om å se på mulige modeller for en ekstraordinær bidragsordning. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen drøftet og foreslo en modell for bidragsordningen til DFSU-møtet 18. 
november. På bakgrunn av diskusjonen under dette møtet og innspillene 
utvalgsmedlemmene kom med ønsker nå administrasjonen å legge frem et nytt forslag. 
 
Administrasjonen mener at samtlige inntekter fra Landslotteriet må gå tilbake til lag og 
samlag i form av en ekstraordinær bidragsordning som går over tre år (2018-2020). 



Å benytte midlene over flere år vil bidra til at man kan nå målsetningen for skyteskole i 
langtidsplanen som sier at man skal ha "350 lag som arrangerer skyteskole i løpet av 
planperioden 2016-2020, med et gjennomsnitt på 150 lag pr år.". Dette målet forutsetter at 
mange nye lag arrangerer skyteskole og den foreslåtte bidragsordningen understøtter dette 
på en god måte. 
 
Administrasjonen mener at bidragsordningen bør komme i tillegg til dagens bidragsordning 
for skytterlagene, mens den bør erstatte gjeldende bidragssats som gjelder for samlag som 
arrangerer skyteskole i et eller flere av sine skytterlag. 
 
Bidrag til nye arrangører 
Administrasjonen mener at det bør gis et ekstraordinært bidrag til skytterlag som tidligere 
ikke har arrangert skyteskole. En slik gulrot vil kunne være en utslagsgivende effekt for lag 
som ikke har arrangert skyteskole. 
Administrasjonen vil påpeke at man har mulighet til å gå tilbake til år 2000 med tanke på 
hvilke lag som har arrangert skyteskole. Likevel mener administrasjonen at det ikke 
hensiktsmessig å se tilbake lenger enn 2012 når man omtaler "nye lag". Det kan ha skjedd 
mye siden 2012, og ved å gjøre det på denne måten kan man lokke lag som ikke har 
arrangert 
på lenge til å gjøre det på nytt. 
 
Bidrag til samlagene 
Administrasjonen har drøftet og kommet frem til at kursvirksomhet på samlagsnivå, slik 
DFSU foreslår, ikke er den mest effektive metoden for å få nye lag til å arrangere skyteskole. 
Effekten av slike kurs er avhengig av at lagene som ikke arrangerer skyteskole møter opp. Av 
erfaring så møter disse «sovende lagene» sjelden på slike kurs, og faren er derfor at effekten 
av slik kursvirksomhet er lav. Administrasjonen mener at det ideelle er at samlagene tar grep 
og hjelper sine «sovende lag» med å arrangere skyteskole. Administrasjonen mener at den 
mest effektive måten å få «sovende lag» til å arrangere skyteskole er å oppsøke dem og bistå 
i gjennomføringen. 
 
Administrasjonen mener derfor at samlagene skal belønnes økonomisk for å arrangere 
skyteskole i ett eller flere av sine lag. Kun på denne måten kan man sikre at «sovende lag» 
gjennomfører skyteskole. Det er samlag som med de siste årene med suksess har arrangert 
skyteskole i hvilende lag. 
 
Økonomisk ramme 
I forslaget adm. la frem for DFSU 18. november 2017 ble det anslått antall lag som ville 
benytte seg av den da foreslåtte modellen. Det er imidlertid svært vanskelig å anslå hvor 
mange samlag som vil benytte seg av bidragsordningen som foreslås i denne saken. 
Administrasjonen mener at bidragsordningen bør løpe til potten er tom (maks frem til 2020). 
Om det gjenstår mye penger i potten ved utgangen av 2019 bør man se på muligheten for å 
sette inn andre tiltak om dette er nødvendig for å nå målene i langtidsplanen. 
 
Administrasjonens konklusjon 
Administrasjonene mener at man bør gå for en modell som går over tre år og som gir et 
ekstraordinært bidrag på kr. 2.500 til skytterlag som arrangere skyteskole for første gang 
siden 2012, samt en sum til skyttersamlaget pr. skyteskole de arrangerer i et eller flere av 



sine lag. Det bør kun være mulig for skytterlagene å søke om ett ekstraordinært bidrag pr. 
år. Bidraget et i tillegg til dagens bidrag for skyteskolen. 
 
I skytterlag som får hjelp av samlaget til å arrangere skyteskole så bør det ekstraordinære 
bidraget for laget falle bort. De vil fortsatt kunne få det ordinære bidraget. 
 
Modellen går noe utover de økonomiske rammene på 500.000 kroner (anslått til 590.000 kr). 
Her må man underveis i femårsperioden vurdere om midlene vil strekke til eller om en bør 
avslutte den ekstraordinære ordningen før fem år er gått. Et alternativ kan også være å 
tilføre ordningen andre midler. 
 
DFSU foreslår for Norge Skytterstyre: 
4000 kr bør gis som ekstraordinært bidrag til lag som ikke har arrangert skyteskole etter 
2012 i årene 2018-2020. Resterende midler bør brukes til kursvirksomhet med mål om å øke 
antall lag som arrangerer skyteskole. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Ekstraordinært bidrag til arrangører av skyteskole i 2018-2020: 
Bidrag 1: Skytterlag som arrangerer skyteskole for første gang siden 2012: 4000 kr 
Bidrag 2: Samlag som arrangerer skyteskole for et skytterlag for første gang siden 2012: 4000 kr 
 
Kriterier: 
• Det må minst være 5 deltakere på skyteskolen. Disse skal være nybegynnere. 
• Det skal leveres deltakerliste (med fødselsår) og program for skyteskolen. 
• Det kan kun utbetales ett ekstraordinært bidrag pr. skytterlag pr. år. 
• Skytterlag som får hjelp av samlaget til å arrangere skyteskole kan ikke søke om 
ekstraordinært bidrag. 
 
Bidrag 1 er i tillegg til den ordinære bidragsordningen for skytterlag. 
Bidrag 2 erstatter dagens bidragsordning for samlag. 
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 127/2017 
Sak: Innføring av medlemskontingent i skyttersamlag - klage 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 og 1.500 

 
Opland skyttersamlag (OSS) vedtok å innføre medlemskontingent på ombudsmøtet 2016. Det 
ble der besluttet å avvikle ordningen med stevneavgifter; at samlaget for fremtiden skulle 
dekke kostnadene til dugleiksmerker og organisasjonsmedaljen, samt at lagene i stedet skulle 
betale en årlig medlemskontingent til samlagene basert på innrapporterte medlemmer til sist 
avholdte ombudsmøte. 

Det fremgår av utvalgsinnstillingen at ordningen med stevneavgifter var å anse som 
«medlemslagenes tilskudd til samlagets drift, betaling for de tjenester samlaget utfører for 
lagene. Slike tjenester er bl.a. terminlisten, skytebanekontroll, gjennomføring/administrasjon 
av mesterskap, samarbeid med andre regionale organisasjonsledd (samlag) om f.eks. 
gjennomføring av regionale stevner (ØM, LDKS; FM), gjennomføring av kurs og samlinger 
m.m. 

Den nye medlemskontingenten er altså tilsynelatende ment å dekke blant annet de tjenester 
som er beskrevet ovenfor. 

Saken ble lagt fram for Skytterstyret fordi administrasjonen mente at samlagene etter dagens 
regelverk ikke har anledning å innføre medlemskontingent for å finansiere samlagets utgifter. 

Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak i sak 27/2017: 

Skyttersamlagene har etter gjeldende regelverk ikke hjemmel til å innføre 
medlemskontingent. 

Norges Skytterstyre ber organisasjonsutvalget gjøre en vurdering av spørsmålet om 
medlemskontingent i gjennomgangen av organiseringen av DFS. 

Opland skyttersamlag har i tilsvar innsendt 26.9 erklært seg uenig i Skytterstyrets vedtak. Vår 
faste advokat Sven Knagenhjelm har gått gjennom tilsvaret, og skrevet en uttale.  

Kort oppsummert legger OSS følgende til grunn i sitt tilsvar: 

- Det som ikke er forbudt, er tillatt, og at juridiske og fysiske personer har full frihet til 
å foreta enhver rettshandel som måtte ønskes så lenge dette ikke direkte strider mot 
eksisterende lovgivning.   
 

- Ombudsmøtet har gitt sin enstemmige tilslutning til ordningen med 
medlemskontingent/avgift. 
 

- Det anføres videre at innføringen av en kontingent/avgift/gebyr er å betrakte som 
samlagets indre anliggende og at Skytterstyret ikke kan gripe inn i disse forholdene 
uten positiv hjemmel.  
 

- Under henvisning til at ombudsmøtene i henhold til standardlov for skyttersamlag 
skal vedta budsjett, anføres det endelig at dette også gir ombudsmøtene myndighet 
til å beslutte at skytterlagene skal yte tilskudd til samlagets drift.  
 



Administrasjonens drøfting 
Både Knagenhjelm og administrasjonen er av den oppfatning at OSS misforstår samlagets 
rolle og plassering i DFS.  Samlagene må riktignok regnes som egne juridiske personer i den 
forstand at de utad kan inngå rettshandler, herunder stifte gjeld. Men samtidig er de del av 
en sammenkjedet organisasjonsstruktur på samme måte som eksempelvis idrettskretsene er 
i Norges Idrettsforbund, og de har følgelig ikke full handlefrihet på samme måte som en 
fysisk person eller et aksjeselskap.  

Mens et skytterlags årsmøte har kompetanse til å vedta egne vedtekter så lenge disse ikke 
strider mot standardlov for skytterlagene, har eksempelvis samlagene ikke selv kompetanse 
til å endre standardlov for skyttersamlag. Det er det bare Skyttertinget som kan gjøre.  

Dette innebærer selvsagt ikke at ikke samlagene må ha positiv lovhjemmel for enhver 
beslutning.  Innenfor de rammer standardlov for skyttersamlagene setter har selvsagt 
samlagene ustrakt handlefrihet.  

Når ombudsmøtet er tillagt å vedta samlagets budsjett, innebærer dette at man skal fordele 
de tilgjengelige inntekter på de ulike utgiftsposter.  Innenfor denne rammen kan 
ombudsmøtet også vedta at samlaget skal forsøke å finansiere deler av utgiftene gjennom 
eksempelvis sponsorbidrag eller premiebidrag.  En slik ordning ligger klart innenfor 
samlagets kompetanse.   Innføring av en avgift som skytterlagene skal betale for tjenester 
utført av samlagene er derimot ikke så kurant som OSS hevder. Selv om en slik ordning ikke 
er uttrykkelig forbudt, så synes den å stride mot det som har vært etablert praksis i DFS 
gjennom alle år.  

Virksomheten i samlagene er på samme måte som virksomheten i skytterlagene basert på 
frivillig arbeid.  Å ta betaling for de tjenester samlagene i henhold til regelverket er forpliktet 
til å utføre (jfr. beskrivelsen ovenfor) er, slik jeg har forstått det, en fremmed tanke.  

Samlagenes ordinære driftsutgifter – altså rene utlegg – er forutsatt å bli dekket over 
tilskuddene fra DFS sentralt.  Dette er ikke til hinder for at samlagene i forbindelse med 
stevner/cuper har innkrevd en kombinert premie- og arrangøravgift, som altså skal dekke 
konkrete utgifter til eksempelvis premier.  

Det fremgår av regnskapet til OSS at samlaget har bokført utgifter til ulike former for premier 
som ligger godt over de inntekter som er bokført som stevneavgift og premieinnskudd.  Det 
er ikke vår oppgave å vurdere om omfanget av premieringen er rimelig eller ikke, men det 
må ligge klart innenfor samlagets kompetanse å innkreve bidrag fra skytterlagene – gjerne i 
form av et beløp pr medlem – som er tilstrekkelig til å dekke premieutgiftene.  

Å innføre en generell kontingent/avgift som ikke er knyttet opp mot konkrete utgifter til 
premier, men som skal være en slags betaling for de tjenester samlaget yter, eventuelt for 
uspesifikke kostnader, ligger derimot etter alt å dømme utenfor samlagenes kompetanse. 

Konklusjon 
Skyttertinget er øverste myndighet i DFS. Mellom hvert skytterting er Norges Skytterstyre 
høyeste myndighet. Skytterstyret skal i henhold til § 4-3 b) «lede organisasjonen i 
overenstemmelse med grunnreglene og gjennomføre de vedtak som fattes av 
Skyttertinget».  



I kraft av denne myndighet, må Skytterstyret etter administrasjonens oppfatning ha 
anledning til å uttale seg om hvordan regelverket skal fortolkes, så lenge det ikke dreier seg 
om de særlige saksbehandlingsregler knyttet til straffesaker og dopingsaker i kapitel 15.  

Dette innebærer følgelig at Skytterstyret må kunne uttale seg om hvorvidt ordningen med 
medlemskontingent/avgift/gebyr fra de enkelte skytterlag til OSS er i samsvar med DFS’ 
regelverk.  

Dersom samlagene skal kunne innkreve en avgift/kontingent direkte fra skytterlagene må 
dette forankres i DFS’ regelverk for skyttersamlagene og gjelde som en universell ordning. 
Det kan ikke være opp til hvert enkelt samlag om de skal kunne kreve betaling fra 
skytterlagene for å utføre den virksomhet som naturlig ligger til samlagene i henhold til 
samlagslovene.  

Administrasjonen anbefaler derfor Norges Skytterstyre å opprettholde vedtak i sak 27/2017 
om at skyttersamlagene etter gjeldende regelverk ikke har hjemmel til å innføre medlems-
kontingent.   

Samtidig taler mye for at spørsmålet om finansiering av samlagenes virksomhet bør ses i 
sammenheng med gjennomgang av organiseringen av DFS. Norges Skytterstyre vedtok i sak 
27/2017 at Organisasjonsutvalget bør se på spørsmålet om innføring av medlemskontingent, 
og det er naturlig at utvalget også ser dette i sammenheng med finansiering av samlagenes 
virksomhet.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norges Skytterstyre opprettholder sitt vedtak i sak 27/2017 om at skyttersamlagene 
etter gjeldende regelverk ikke har hjemmel til å innføre medlemskontingent.  

2. Organisasjonsutvalget bes om å vurdere finansieringen av samlagenes virksomhet, 
inkludert spørsmålet om medlemskontingent. 

3. Saken legges fram for Skyttertinget sammen med behandling av organisasjonsutvalgets 
rapport senest i 2020.   

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 128/2017 
Sak: Bokprosjekt Rifleskyting 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
I langtidsplanen for inneværende periode står det at vi skal vurdere å lage en ny bok om 
skyteteknikk, til glede og nytte for både instruktører og skyttere. Utdanningsavdelingen på 
Skytterkontoret har av den grunn kontaktet Espen Berg-Knutsen og forespurt om han kan 
være villig til å skrive en slik bok. Espen Berg-Knutsen har gjennom en årrekke tilhørt landets 
og verdens beste skyttere, og har derfor nødvendig fagkunnskap og tyngde til å lage et 
kvalitetsprodukt. 



Administrasjonens drøfting 
I 1978 utga DFS boka Geværskyting med riksinstruktør Oscar Sjøqvist som forfatter. Denne 
boka har opp gjennom årene blitt mye brukt i mange sammenhenger. Det er dessverre noen 
år siden boka ble utsolgt, og nytt opptrykk er uaktuelt av flere grunner. For det første 
eksisterer ikke lenger det trykkeriet som den gang utførte jobben, slik at det er umulig å få 
tak i originalfilene. For det andre er mye av innholdet gått ut på dato. 

Dersom et nytt bokprosjekt skal iverksettes, er det en forutsetning at det innhentes hjelp 
eksternt til å skrive boka. For det første vil alltid en ”kjent” forfatter gi boka større 
troverdighet, noe som er viktig for at boka skal få nødvendig tyngde. For det andre er dette 
et såpass stort prosjekt at det vil kreve alt for mye ressurser dersom hele boka skal 
produseres internt. 

Selv om det skriftlige arbeidet med boka for det meste settes bort, vil bokprosjektet likevel 
kreve en del arbeid fra Skytterkontoret. Vi har kompetanse internt til å gjøre arbeid innen 
foto, grafisk design og klargjøring til trykk. Dette arbeidet vil i første rekke tilfalle 
utdanningskonsulent Runar Sørensen, som er utdannet grafiker. Det anslås at han vil bruke 
10% av et årsverk i 2018, samt 25% i 2019 og 2020. Etter planen skal boka være klar for salg 
på Landsskytterstevnet i 2020. 

Administrasjonen mener dette er et riktig prosjekt å prioritere i årene som kommer i og med 
at det er forankret i vedtatte langtidsplan, samt at kostnadene kan dekkes opp i 
utdanningsbudsjettet. I tillegg mener vi Espen Berg-Knutsen har nødvendig fagkunnskap, 
formidlingsevne og gjennomføringsevne til at dette skal bli et vellykket prosjekt. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det inngås et samarbeid med Espen Berg-Knutsen for å forfatte en instruksjonsbok om 
rifleskyting i DFS. Bokprosjektet finansieres over dagens rammer i utdanningsbudsjettet og 
gjennom salgsinntekter. Boka planlegges ferdigstilt før Landsskytterstevnet i 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 129/2017 
Sak: Bidragsordninger i DFS 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 
 
De gjeldende bidragsordninger for DFS skal revideres for 2018.  

Ordningene som gjaldt spesielt for «Feltåret 2017» må endres tilbake til satsene som gjaldt i 
2016. Det er ikke finansiering til disse bidragsordningene i 2018.  

Foreslåtte endringer er merket med rødt i forslaget til vedtak.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for kurs og samlinger i 2018 
(ekstraordinære bidrag kommer i tillegg): 



Samlag: 
Kurs Pr kurs Pr deltaker Maks per år Maks per år 
Ungdomsskyttere 
(endres til samme som i 2016) 

3.000 250 10.000  
 
 
 
 
 

30.000 

1. års senior/nybegynner (senior) 
(endres til samme som i 2016) 

3.000 250 10.000 

Instruktører (minkurs/-samlinger) 
(endres til samme som i 2016) 

3.000 500 15.000 

Ungdomsledere  
 

3.000 500 15.000 

Adm. og drift av skytterlag 3.000 - - 
Aktivitetskurs  3.000 - - 
Kurs 1/1a (godkjent av DFS)  10.000 500 25.000 

 
Skyteskole (arrangeres av samlaget i skytterlag) 
(skytterlaget får ikke tilskudd) 

4.000 0 Ekstra tiltak i 2018-2020, jf. 
sak 126/2017. 

Reisestøtte til samlagsinstruktør, utdannings-, 
IT- og skifeltkontakt. 

Inntil 3000 kr pr. år. 

 
Skytterlag: 

Kurs/aktivitet Pr kurs/samling/aktivitet Maks per år 
Skyteskole 2.500  

 
5.500 

 

Temadag – bane, 15 m, skogsløp, skifelt, kne, stå, puss 
og stell, grovfelt, finfelt og jegere. 

500 

Temadag – for foresatte  
(endres til samme som i 2016) 

1.000 

Skytterlag som arrangerer skyteskole for første gang 
siden 2012. Ekstra tiltak i 2018-2020, jf. sak 126/2017. 

4.000 4.000 

Skyting i skolen 
(ny 2018, vedtatt sak 109/2017) 

1-3 dager: 3.000 kr 
4-9 dager: 4.000 kr 

10 dager eller mer: 6.000 kr 
 

6.000 

Bidrag til innovativt prosjekt  
(total pott på 30.000 kr) 

 10.000 

Feltskytingsbidrag – samlagsnivå eller høyere. 
 

Kr. 1.500 - 

Stang og felthurtig på samlags- og 
landsdelskretsstevner. 
 

Kr. 1.500 
Merk: beløpet halveres om kun 

én av øvelsene arrangeres. 

1.500 

NM skifelt Normalprogram og sprint: 20.000 - 
NM skogsløp Arrangeres under LS: 20.000 

Sprint og stafett (samlet): 10.000 
- 

Landsdelskretsstevner skifelt og skogsløp 2.500 - 
Samlagsstevner skifelt og skogsløp  1.500 - 
Åpent skifelt-/skogsløpstevne  1.500 - 
Aktivitetskonkurranse skifelt og skogsløp  1. plass 8.000 

2. plass 3.500 
3. plass 3.500 

Resterende lag deler en pott på 
50.000 kr.  

2 x uttrekkspremie på 5.000. 

 

Frifond Se egne retningslinjer på www.dfs.no/frifond.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/frifond


Saksnummer:  130/2017 

Sak:  Budsjett for DFS 2018 

Kompetanse:  Jf. Kapittel 1.600 

 
Budsjettforslaget er vist sammenlignet med tilsvarende budsjettall for 2017.  Det er vist 
hvorvidt utgiftene er tenkt finansiert av tilskudd eller andre inntekter.  Fremlagte 
budsjettforslag er resultatet av drøftingene i forrige møte i Norges Skytterstyre samt 
endringer i forutsetningen for budsjettet. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonens fremlagte budsjettforslag som ble gjennomgått på forrige møtet var 
basert på den i statsbudsjettet foreslåtte bevilgning på 29.895.000, som var fordelt slik:  

Type  Søknad  Bevilget 

Driftsmidler  19 505 000  18 025 000 

Prosjektmidler  11 910 000  11 870 000 

Totalt  31 415 000  29 895 000 

 
Miljøpakken utgjør kr. 5.550.000 av prosjektmidlene. Reduksjon i tildelte prosjektmidler 
fordeles foreløpig på ungdom (‐25.000) og prosjekt DFS 125 års jubileum (‐15.000).  

Etter forrige behandling har følgende endret forutsetningen for budsjettet: 
I løpet av behandlingen i Utenriks‐ og forsvarskomiteen har Venstre sikret tilslutning fra 
Høyre, Frp og Krf om å øke bevilgningen til DFS med 500.000 for å kompensere pris‐ og 
lønnsvekst for driftsmidler. Den samlede bevilgning blir etter dette kr. 30.395.000.  
 
Ekstra bevilgning på kr. 500.000 gjør DFS i stand til å opprettholde aktivitetsnivået i 2018.  

  
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2018 for DFS: 

INNTEKTER  Post  Budsjett  Inntekter fra  Budsjett 

   
2018 

Tilskudd 
FD 

Andre 
til. 

Egne 
midler  Sum  2017 

Tilskudd fra FD 
 

30 395 000  30 395 000        30 395 000  29 765 000 

Markedsinntekter 
 

500 000        500 000  500 000  450 000 

Omsetning salgsavdelingen  10  28 800 000        28 800 000  28 800 000  25 950 000 

Omsetning Norsk Skyttertidende  11  2 335 000        2 335 000  2 335 000  2 335 000 

Kontingent fra skytterlagene  12  2 265 000        2 265 000  2 265 000  2 250 000 

Momskompensasjon 
 

1 700 000        1 700 000  1 700 000  1 700 000 

Arrangementsavgifter 
 

1 625 000        1 625 000  1 625 000  1 575 000 

Landslotteriet 2018  14  1 550 000        1 550 000  1 550 000  0 

Resultat finansposter 
 

100 000        100 000  100 000  100 000 

Andre inntekter (Frifond) 
 

300 000        300 000  300 000  300 000 

SUM INNTEKTER     69 570 000  30 395 000  0  39 175 000  69 570 000  64 425 000 
               



 

Vedtak: 
Budsjett 2018 for DFS enstemmig vedtatt. 

UTGIFTER               

Administrasjon:  1                 

Lønnskostnader    3 634 000  3 591 000  0  43 000  3 634 000  3 512 000 

Kontorhold    3 165 000  3 015 000  0  150 000  3 165 000  3 356 000 

Reiseutgifter    1 245 000  1 245 000  0  0  1 245 000  1 195 000 

Sum administrasjon    8 044 000  7 851 000  0  193 000  8 044 000  8 063 000 

Arrangementer:  2                 

Landsskytterstevnet    3 470 000  0  0  3 470 000  3 470 000  2 890 000 

Nordisk Mesterskap    365 000  365 000  0  0  365 000  365 000 

Norgescupen i baneskyting    130 000  0  0  130 000  130 000  155 000 

NM i Skifelt og skogsløp    100 000  50 000  0  50 000  100 000  100 000 

Sum arrangementer    4 065 000  415 000  0  3 650 000  4 065 000  3 510 000 

Medaljer, premier, hedersbev.  3  500 000  0  0  500 000  500 000  500 000 

Driftstilskudd lavere org. ledd:  4                 

Til skyttersamlagene    1 341 000  1 341 000  0  0  1 341 000  1 311 000 

Til landsdelskretsene    145 000  145 000  0  0  145 000  145 000 

Sum driftstilskudd    1 486 000  1 486 000  0  0  1 486 000  1 456 000 

Anleggsavdelingen:  5                 

Ordinær anleggsvirksomhet    4 261 000  4 261 000  0  0  4 261 000  4 982 000 

Miljøpakkemidlene    5 550 000  5 550 000  0  0  5 550 000  5 400 000 

Sum anleggsavdelingen    9 811 000  9 811 000  0  0  9 811 000  10 382 000 

Utdanningsavdelingen  6  4 933 000  4 933 000  0  0  4 933 000  4 520 000 

Ungdom og rekruttering  7  2 715 000  2 715 000  0  0  2 715 000  2 910 000 

Kommunikasjon og media  9  2 139 000  2 004 000  0  135 000  2 139 000  2 155 000 

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER     34 888 000  30 395 000  0  4 493 000  34 888 000  34 421 000 

     
           

 
Kostnader salgsavdelingen  10  28 272 000        28 272 000  28 272 000  25 211 000 

Kostnader Norsk Skyttertidende  11  2 298 000        2 298 000  2 298 000  2 335 000 

Kostnader IKT‐tjenester lag/samlag  12  1 965 000        1 965 000  1 965 000  1 920 000 

Kommunikasjonsprosjekt  13  0        0  0  0 

Landslotteriet 2018  14  1 032 000        1 032 000  1 032 000  0 

TOTALE KOSTNADER     68 455 000  30 395 000  0  38 060 000  68 455 000  63 887 000 

RESULTAT     1 115 000  0  0  1 115 000  1 115 000  538 000 



Saksnummer:  131/2017 

Sak:  Valg av dirigenter til Skyttertinget 2018 

Kompetanse:  Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre ønsker en kvinne og en mann som dirigenter for Skyttertinget. Jarle 
Gården og Anniken Moseng Ryen har blitt forespurt og sagt seg villige til å lede Skyttertinget 
2018 i Stjørdal. 
 
Vedtak: 
Jarle Gården og Anniken Moseng Ryen velges til dirigenter for Skyttertinget 2018. 
 
 
 

Saksnummer:  132/2017 

Sak:  Søknad om opptak av Tverrelvdalen skytterlag 

Kompetanse:  Jf. Kapittel 1.100 § 1‐5, 1.600 

 
Vedtak i sak 84/2017: 

Administrasjonen innhenter følgende informasjon før endelig beslutning i saken: 

a) Dokumentasjon på navneliste medlemmer  

b) Hvordan skytterlaget planlegger følgende aktiviteter: 

‐ Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 
‐ Feltskyting – har man planer om å bruke eget areal 
‐ Innendørsskyting – egen bane eller leie hos andre 

 
Tverrelvdalen har i e-post svart følgende: 
a) Dokumentasjon på navneliste medlemmer: Dokumentasjon vedlagt som pdf 
b) Hvordan skytterlaget planlegger følgende aktiviteter: 
    - Baneskyting 

Fefo eier grunnen der det ligger en uoffisiell skytebane som brukes av mange i 
lokalsamfunnet, her er det ingen sikkerhetstiltak eller avfallshåndtering. 
Tverrelvdalen skytterlag planlegger å forpakte denne banen å få den offisielt godkjent, ta 
hånd om sikkerhet og avfall. 
De fleste brukere av denne banen idag er positivt innstilt på å få kontroll på skyting, 
sikkerhet å miljø. 
Før vi kan søke Fefo om forpaktning av skytebanen (noe de er positive til) trenger vi et 
lag/forening å søke via. 

‐ Feltskyting 
Foreløpig er det ingen planer om feltskyting da vi ikke har funnet egnet areal til dette 
enda. 

 
Administrasjonen har sendt svar til samlaget for eventuell ny uttale. Samlaget fastholder sin 
anbefaling om å ikke godkjenne opptak av Tverrelvdalen skytterlag som nytt lag i DFS.  
 
Etter grunnreglene § 1‐5 skal «Opptak av skytterlag i Det frivillige Skyttervesen må 
godkjennes av skyttersamlag og Norges Skytterstyre». 
Etter kapittel 1.600 skal «Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag 
og godkjennes av Norges Skytterstyre».  



Disse to reglene bør samordnes slik at det ikke oppstår tvil om kompetanse ved opptak av 
nye skytterlag.  
 
Administrasjonens drøfting 
Etter Lov om skytterlag pkt. 1.600 må et lag ved opptak i DFS minst oppfylle følgende 
betingelser: 

‐ Dokumentere å ha minst 10 medlemmer 
‐ Vedta navn og tilslutning til denne standardlov med eventuelle suppleringer 
‐ Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag og godkjennes av 

Norges Skytterstyre 
 
Strekpunkt 1: Laget har dokumentert 10 medlemmer med underskrevet medlemsliste.  
 
Strekpunkt 2: Stiftelsesmøtet har vedtatt å slutte seg til DFS lover, og vil ved eventuelle 
godkjenning legge til grunn Lov om skytterlag for egne vedtekter.  
 
Skytterlaget skal etter grunnreglenes § 1‐2 drive med både bane‐ og feltmessige skytinger. 
Dette krever at de har tilgang på en godkjent skytebane, enten egen bane eller i samarbeid 
med andre skytterlag. Laget har i tilsvar opplyst at det planlegger å få nåværende 
«uoffisielle» bane godkjent til permanent bruk. Per telefon har de opplyst at Fefo 
(Finnmarkseiendommen) ikke vil godkjenne skytebaner til privat bruk. Det vil si at de må få 
godkjent et skytterlag for å få avtale om skytebane. Laget har ikke planer om feltskyting i 
første omgang som følge av at de ikke har funnet egnet areal til feltskyting.   
 
Laget har ikke svart skriftlig på anmodningen om innendørsskyting, men har per telefon 
opplyst at det ikke har planer om å drive innendørsskyting.   
Laget har videre opplyst at de vil søke om opptak i andre organisasjoner dersom de ikke blir 
tatt opp i DFS. I praksis er aktuell organisasjon NJFF, uten at det var nevnt i telefonsamtalen. 
 
Strekpunkt 3: Vest‐Finnmark skyttersamlag anbefaler Norges Skytterstyre å avslå søknaden 
om opptak. De vektlegger at tilbudet til jegermiljøet i Alta er tilstrekkelig dekket med to lag 
som arrangerer trening‐ og oppskyting for de som vil avlegge storviltprøve. Avstand fra 
øverst i Tverrelvdalen til skytebanene på Kvenvikmoen er 25 km, og derfor ikke spesielt lang 
avstand til nærmeste skytebane. (…) 
 
Tverrelvdalen skytterlag oppfyller primærkravene til opptak av skytterlag dersom vi legger til 
grunn at de får ordnet en godkjent skytebane. Hvis ikke har laget ikke anlegg å drive 
aktiviteten på, da er det normalt bedre for medlemmene å søke medlemskap i nærliggende 
lag.  
 
Det geografiske argumentet til samlaget er i seg selv ikke god nok grunn til å avvise opptak 
av lag. Det heter fortsatt i grunnreglene (§1‐4) at «I hver bygd og by opprettes ett eller flere 
skytterlag. Skytterlagene skal ha en geografisk utbredelse som sikrer tilgjengelighet til aktivt 
medlemskap.»  
 
Her blir det sentrale spørsmålet om skytterlaget vil kunne disponere anlegg for å kunne drive 
et aktivt medlemskap.  



 
Videre kan regelen § 1-5 om at «Opptak av skytterlag i Det frivillige Skyttervesen må 
godkjennes av skyttersamlag og Norges Skytterstyre» tolkes slik både samlaget og Norges  
Skytterstyre må godkjenne opptak av nytt skytterlag. I saka om Polarsirkelen valgte styret å 
legge til grunn den utfyllende bestemmelsen i kapittel 1.600, med en anbefaling fra samlaget 
der styret har godkjenningskompetanse.  
 
Vedtak: 
Tverrelvdalen skytterlag tas opp som skytterlag i Det frivillige Skyttervesen med virkning fra 
1/1-2018. Vedtaket ble gjort med 4 mot 3 stemmer. Brovold, Skaug, Gjerstad og Knutsen 
stemte for, men Meland, Knudsen og Brøndbo Fiskum stemte mot.  
 
 
 

Saksnummer: 133/2017 
Sak: Bokprosjekt om skiskytingens historie 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Viktor Storsveen har tidligere søkt om støtte til bokprosjekt om skiskytingens historie. Boken 
vil fokusere på den sportslige utviklingen av norsk skiskyting fra 1958, og spesielt vektlegge 
perioden skiskytingen var en del av Det frivillige Skyttervesen. Det vil bli intervjuer med 
sentrale personer fra denne perioden. Boken vil også inkludere litt om skifeltskyting.  
Storsveen søkte om økonomisk medvirkning i form av at DFS kjøper 600 bøker a 200 kroner, 
totalt 120.000 kroner.  

Norges Skytterstyre vedtok følgende i sak 46/2015: 

DFS kjøper 400 bøker til 150 kroner av boka om skiskytingens historie, til en samlet pris 
på kroner 60 000. Utbetalingen skjer først i 2017, og innarbeides i budsjett for 2017. 

Storsveen har reagert på at Norges Skytterstyre reduserer prisen på boka, slik at DFS betaler 
en mindre pris enn andre som han har inngått avtale med.  Han ønsker da heller salg av 
bøkene via nettbutikk som et alternativ, der DFS får en provisjon på ca. 150 per bok. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med en avtale om salg av Viktor 
Storsveens bok om Skiskytingens historie. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Saksnummer: 134/2017 
Sak: Regelverk for finaledeltakelse på landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11.225 

 
På Landsskytterstevnet er det slik at finalegrensene for klasse 3-5 både i baneskyting og 
feltskyting bestemmes etter en prosentsats i forhold til deltakelsen. I både baneskyting og 
feltskyting er denne grensen satt til mellom 10 og 15% av deltakerne. Dog slik at i feltskyting 
kan denne grensen reduseres til 5%, om arrangementsmessige forhold gjør dette nødvendig. 



 
Dette reglementet bør slik administrasjonen ser det endres, slik at man får en større 
fleksibilitet for finalegrensene.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen fremmer denne saken med flere begrunnelser. Generelt gir dagens 
reglement en begrensning på finaledeltakelsen, slik at det blir tilfeller der skyttere som ikke 
er kvalifisert for finale, kunne oppnådd medalje eller stjerne for klasse 3-5 om de fikk lov å 
skyte finalen.  
 
Dette blir spesielt synlig i baneskyting, når eksempelvis en skytter som er kvalifisert for en 
finale om beste Norma-skytter (over 55 år), har kvalifisert seg til finalen på en lavere 
poengsum enn finalegrensa i klasse 3-5. I år hadde vi tilfelle der en Normaskytter oppnådde 
poengsum til medalje for klasse 3-5, men fikk den ikke fordi de andre skyttere i klasse 3-5 på 
samme poengsum (240) ikke fikk være med i finalen. Grunnen til at ikke skyttere i klasse 3-5 
fikk skyte finale på poengsummen 240, var nettopp at man hadde gått ut over reglementet 
på 15% som maksimalgrense for finaledeltakelse. 
 
Det er ikke noe arrangementsteknisk som gjør at man ikke kan utvide antall skyttere som får 
skye finale. Begrensningen som er i feltskyting på eventuelt å gå ned til 5%, stammer fra 
tiden da feltskyting ble skutt på papp, og det tidsmessig var behov for en slik regel. Slik 
administrasjonen ser det nå, kan man øke andelen som skyter finale til mellom 15-25%. Det 
vil gi flere anledning til å skyte finale, som vil være svært positivt og stimulerende for flere, 
spesielt for 3. og 4. klassinger som sjeldnere oppnår finaleplass. Med en slik økning i antall 
finaleplasser, vil det nærmest være utenkelig at ikke alle som kan oppnå medalje eller 
stjerne får finaleplass. 
 
Administrasjonen har vurdert om det ikke burde være noen øvre grense for hvor mange som 
kommer i en finale på Landsskytterstevnet, men mener en begrensning til 25% sikrer at det 
tross alt er en prestisje i å oppnå finaleplass. En finale bør per definisjon være for en utvalgt 
gruppe av de beste skytterne, men den kan med god grunn være større enn i dag så lenge 
man har tid til gjennomføringen. Elektronikk på både bane- og feltskytingen, gjør at det ikke 
påvirker tidsplanen i nevneverdig grad om man utvider til at flere skyttere får denne 
muligheten.      
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas 11.225 punkt 1 angående finaleomgang på Landsskytterstevnet endres til: 
 
I finaleomgangen i baneskyting for klasse 3-5 deltar minimum 15% og maksimum 25% av de 
beste fra hovedskytingen.      
 
Skytterbokas 11.225 punkt 7 angående finaleomgang på Landsskytterstevnet endres til: 
 
I NM feltskyting for klasse 3-5 deltar minimum 15% og maksimum 25% av de beste fra 
hovedskytingen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 135/2017 
Sak: Offisiell Norgescup i klasse V55  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400/Skytterbokas vedlegg 3 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 5/2016 å innføre en prøveordning for 2016 med at klasse 
V55 fikk sin egen Norgescup (Frendecup) i baneskyting i tillegg til klasse 3-5. I sak 106/2016 
ble det vedtak om å forlenge prøveperioden i ett år. 
 
Administrasjonens drøfting 
Rapporten fra NC-komiteen viser at det har vært en økning fra 64 skyttere i klasse V55 i 2016 
til 85 skyttere i 2018. I første prøveår var det 57 deltakere. Administrasjonen mener tiltaket 
er svært godt mottatt blant skytterne, og vil således gå inn for at det innføres en offisiell NC-
cup for klasse V55 fra sesongen 2018.  
 
Som administrasjonen argumenterte for i sak 6/2016, er skytterne i klasse V55 
gjennomsnittlig ressurssterke skyttere, og en økt arrangementsavgift for disse skytterne går 
ikke ut over deltakelsen fra de lokale skytterne på NC-stevner. Det viser da også 
stevnestatistikken fra i år. Det at V55 betaler NC-avgift, bidrar også til inntekter for DFS fra 
disse skytterne. 
 
Det har blitt et mindre «trykk» på å innføre norgescuper i flere klasser enn V55, enn hva 
tilfelle var for et par år siden. Administrasjonen vil fortsatt argumentere for at NC skal være 
forbeholdt de klasser som nå har NC-cup, og ikke gjøre en utvidelse for rekrutteringsklassene 
eller de eldste veteranklassene.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Frendecupen i baneskyting for klasse V55 gjøres offisiell fra sesongen 2018. 
 
Vedtak: 
Frendecupen i baneskyting for klasse V55 fortsetter som prøveordning for 2018 og 2019. 
Høsten 2018 nedsettes et utvalg som skal gjennomgå hele NC-konseptet. Enstemmig 
vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 136/2017 
Sak: Regelverk for bruk av figurer på offisielle mesterskap 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
I vinter fikk Skytterkontoret henvendelse fra flere skyttere om regelverket rundt figurvalg på 
offisielle mesterskap i feltskyting. På bakgrunn av dette kom det inn et konkret forslag til 
endring i Skytterbokas pkt. 11.120. Følgende tekst ønskes lagt til dagens punkt: 

(…) Det skal kun benyttes offisielle feltfigurer i mesterskapene. Figurene skal stå alene, og 
ikke settes i gruppe sammen med samme eller andre figurer. 

Selv om dette forslaget har kommet direkte fra en enkeltperson, mener vi forslaget er 
fornuftig, og lar derfor Skytterstyret behandle saken til tross for at det ikke er riktig saksgang. 



Administrasjonens drøfting 
I forbindelse med ”Feltåret 2017” har vi oppfordret arrangører til å være kreative når det 
gjelder opplegget på feltstevner. Dette har ført til at mange har lagt ned mye arbeid i å lage 
gode feltstevner, som ikke nødvendigvis følger vanlig, tradisjonelt opplegg. Dette er vel og 
bra, og er utvilsomt med på å berike felttilbudet. 

Vi har imidlertid fått høre at enkelte samlagsmesterskap og landsdelskretsmesterskap også 
hatt et figurutvalg som avviker fra de offisielle figurene i Skytterbokas pkt. 9.300. Det var ikke 
hensikten, selv om vi ser at Skytterbokas pkt. 11.120 ikke sier noe om dette spesielt. 

Man kan selvsagt stille seg spørsmålet om vi skal være så regulerende i dette spørsmålet. 
Arrangørene har garantert gjort dette i beste hensikt, og de har utvilsomt gjort det i den 
hensikt å gjøre arrangementet spennende og lite stereotypt. Mange vil derfor hevde at dette 
forslaget er detaljstyrende og begrenser arrangørenes muligheter til å lage gode 
arrangementer.  

Administrasjonen ser argumentet, og har selvsagt ikke noe imot at arrangører er kreative når 
de skal arrangere feltskytinger. Vi er imidlertid av den oppfatning av at på offisielle 
mesterskap må det være forutsigbart for skytteren hva han møter. Dette gjelder ikke minst 
våre yngste og mest uerfarne skyttere, som ofte kan bli satt litt ut når de får utfordringer de 
ikke er forberedt på.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas punkt 11.120 endres til følgende (underskrevet tekst er lagt til eksisterende 
punkt): 
 
11.120 Mesterskapsprogram i feltskyting 
Som mesterskapsprogram betegnes her det programmet som er fastlagt for NM i feltskyting, 
landsdelskrets- og samlagsstevner. Det består av 5x6 skudd hovedskyting («30-skudden») og 
2x6 skudd finaleomgang, tilsammen 42 skudd. Mesterskapsprogrammet for alle klasser er 
gjengitt i Tabell 11.120. Det skal kun benyttes offisielle feltfigurer i mesterskapene. Figurene 
skal stå alene, og ikke settes i gruppe sammen med samme eller andre figurer.  

Det arrangeres egne mesterskap med 2x6 skudd for klasse V55, klasse 2 og eldre junior der 
dette arrangeres også for klasse 3-5. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 137/2017 
Sak: Forslag om å tillate variabelt Adlerauge 
Kompetanse: Kapittel 6.120 

 
Skytterkontoret har mottatt en anmodning fra Karl R. Hetland, Skedsmo skytterlag om å 
tillate variabelt Adlerauge. Anmodningen er framsendt med denne beskrivelse:   

I 2015 sesongen brukte jeg Adlerauge 0,5 på 200 meter. Av 40 konkurranser hadde jeg 25% skyting av 
ett eller flere skudd i feil skive. Grunnen er at med denne forstørrelsen ser man bare skiva og ikke 
skivenummeret. Lett å havne på feil skive når tiden kan være knapp. Sesongen 2016 brukte jeg 



Adlerauge 0,3. Kun 2 ganger skjøt jeg et skudd på feil skive. For meg ville det være ønskelig med litt 
sterkere dioptri og ved bruk av variabelt Adlerauge kan jeg bruke 0,4 i Dioptri. 
 
Henviser til MEC centra katalogen under produksjonsnummer 19915506 hvor de selger et stillbart 
Adlerauge fra 0,1 til 0,5 dioptrier. (Har allerede anskaffet et eksemplar og ved bruk på luftgeværet 
forandrer ikke treffpunktet seg ved de forskjellige dioptrier, noe som i høyeste grad skjer med veksling 
av faste Adlerauger. Se NST nr. 6/2016 side 70.) 
Om variabelt Adlerauge i øyeblikket ikke er tillatt er det mulig herved å søke om at det blir godkjent 
i DFS. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er en kjent sak at skyttere som benytter Adlerauge i noe større grad skyter på feil skive. 
Samtidig synes ikke dette å være så utbredt at det kan sies å være et generelt problem. 
Forstørrelsen som skapes av synsbildet gjennom linsen gjør at man får en «blindsone» 
utenfor siktebildet, og skivenummereringen kommer gjerne i denne sonen. Med bakgrunn i 
styrke på linsen, avstand det skytes på, hvordan skivenumrene er plassert osv., vil det her 
være variasjoner i hvordan dette oppfattes ved skyting på hhv 15, 100, 200 og 300m.  

Det er en erfaring blant skyttere som benytter Adlerauge med fast forstørrelse, at det ofte 
blir treffpunktendring ved bytte av hullkorn. Dette skjer fordi linsen ikke er helt sentrert i 
holderen. For å bytte hullkorn må Adlerauge også skrus ut, og hvis ikke linsen skrus inn igjen 
til helt samme posisjon, skjer dette. På stevner med både bane og felt er dette uheldig når 
det ikke er muligheter for ny innskyting. Flere skyttere har den senere tid modifisert forsiktet 
slik at linsen settes i fremkant, og på den måten kan hullkorn byttes uten at linsen må tas ut.  

For å kunne benytte det variable Adlerauge må det originale forsiktet byttes ut med et som 
er to-delt.  Et nettsøk viser en kostnad på 500 kr for en slik forsiktesokkel og 173 euro 
(nettbutikk til Centra / se bilde på neste side) for et variabelt Adlerauge. Et anslag er at det 
vil koste ca. 2500 kr å anskaffe et slikt forsiktesett i Norge. Pris for faste linser er ca. 400 kr pr 
stk.   

Et variabelt Adlerauge vil i tillegg gi skytterne flere 
valgmuligheter mht. forstørrelse i linsen. I tillegg trenger 
man kun det «ene settet», uten å måtte kjøpe begge 
linsene (0,3 og 0,5) for teste ut hvilken som fungerer best.  

Det avgjørende i denne saken er den ekstra kostnad det vil 
være for skytteren å anskaffe et variabelt Adlerauge. Det 
er derfor ikke å anbefale å tillate dette til bruk i DFS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Variabelt Adlerauge godkjennes ikke brukt i DFS. 

Jan Åge Gjerstad foreslo følgende; 
Variabelt Adlerauge tillates brukt i DFS. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Meland, Knutsen, 
Brøndbo Fiskum og Knudsen stemte for administrasjonens forslag, mens Gjerstad stemte for 
eget forslag. 
 



Saksnummer: 138/2017 
Sak: Forslag om å tillate sikteforhøyer 
Kompetanse: Kapittel 6.120 

 
Det er mottatt forslag om å tillate sikteforhøyer i DFS. Forslagsstillere er Tore Reksterberg og 
Per Åsheim, og framsendt av samlagsleder i Uttrøndelag skyttersamlag, Ivar Otto Husby.  

Forslaget begrunnes slik:  

Det frivillige skyttervesen har mange lange skyttere og derfor anatomisk skapt med lang hals. 
Samtidig har organisasjonen mange veteraner med forskjellige plager. 

Felles for disse er at de får ubekvem og en umulig skytestilling. Yngre skyttere får vanskelig til 
et godt siktebilde selv med justering av diopteret. Eldre skyttere strever med nakken og vil få 
vondt i nakken og dermed dårligere syn med press på nervene i nakken 

Dette er ikke et kostnadsdrivende tilleggsutstyr, men et utstyr som vil få flere til å drive med 
vår skytesport. 

 
Administrasjonens drøfting 

Teknisk beskrivelse: 
Sikteforhøyere (også benevnt Prismeblokker) er skinner som 
finnes i variable høyder, som kan monteres på våpenet for å 
heve siktelinjen i forhold til kjernelinjen. Det finnes blant 
disse også varianter med sideforskyvning. Et søk i 
nettbutikker viser en pris på mellom ca. 350 – 950 kr pr sett, avhengig av høyde og 
leverandør. For å kunne benyttes på Sauer 200 STR, må det normalt benyttes et todelt sett, 
slik at både baksiktet og framsiktet heves.  

Sikteforhøyere har skinnespor (svalehalespor) som passer på låskassen til 
Sauer 200 STR, og de er derfor enkle å ettermontere for på den måten å 
heve diopteret. Når det gjelder forsiktet må det originale byttes ut med en 
utgave som har skinnespor. Ref. bilde til høyre, som i nettbutikk er priset til 
for 500 kr. I tillegg kommer kornholder (priseksempel 700 kr). Det finnes 
også komplette forsikter med høydejusteringsmuligheter. Basert på bilder i nettbutikker 
synes ikke disse å være innenfor gjeldene regelverk mht. utforming.  

Skytefaglig vurdering: 
Det er en kjensgjerning at særlig en del veteranskyttere plages med stiv nakke og/eller stiv 
rygg. Dette gjør det ekstra utfordrende å skyte liggende. Uten normal fleksibilitet i 
nakke/rygg blir det en anstrengt hodeposisjon. Dette medfører gjerne at nerver kommer i 
klem, som i neste omgang kan gi redusert syn, særlig utover i seriene. I hvor stor grad det å 
heve siktelinjen vil bidra til å løse disse utfordringene er ikke systematisk utprøvd. En 
vurdering er at for noen vil dette kunne være til hjelp, samtidig må skytestillingen 
endres/heves for at belastningen på nakken skal bli redusert.  

Seniorskyttere med alminnelig fysikk har ikke behov for å montere sikteforhøyere på 
våpenet for å kunne skyte uanstrengt i liggende og knestående. Utfordringen er i stående, 
der særlig de med lang hals kan slite med å finne fram til en «normert» skytestilling. Etter 
dagens regler løses dette best ved å flytte kolbekappen så langt ned som mulig på våpenet, 



sette kolben så høyt som mulig i skuldra, samtidig som skytteren med hodet søker ned og 
fram mot diopteret. Slik sett vil det å tillate sikteforhøyere gi større muligheter for 
individuelle tilpassinger av våpenet. 

Bruk av sikteforhøyere vil spesielt for seniorskyttere medføre at de samtidig løfter 
kinnstøtten. Da vil det bli større behov for å modifisere denne for å kunne ta ladegrep og å ta 
ut sluttstykket ved visitasjon av våpenet.  

Politisk vurdering:  
Grunnfilosofien i DFS sitt våpenreglement er at det skal være mest mulig standardisert, slik 
at det er oversiktlig, enkelt og universelt. Det er på den måten det blir enklest å forholde seg 
til for skyttere, tillitsvalgte og arrangører. Derfor tillates kun et minimum av ekstrautstyr, noe 
om også bidrar til å holde kostnadene nede. Samtidig er det viktig at man tillater utstyr og 
hjelpemidler som utjevner fysiske forskjeller skyttere imellom. Til slutt blir det avgjørende 
for utfallet i slike saker hvorvidt man vektlegger det ene eller andre hensynet høyere. Tillates 
sikteforhøyere vil noen ha god nytte av å bruke det, noen vil bruke det uten å ha et reelt 
behov, noen vil prøve det for deretter å forkaste alternativet, mens de aller feste vil benytte 
våpenet i sin originale form.  

Det er et alternativ å gi en begrenset tillatelse, eksempelvis slik at det kun tillates i klasse V65 
og V73. Erfaringer viser imidlertid at har man først gitt muligheten for noen, fremmes relativt 
fort forslag om å tillate dette for flere. For seniorskyttere bør det være likhet for alle, derfor 
må det enten være tillatt eller ikke.     

Konklusjon:  
DFS har en grunnfilosofi om at konkurransevåpnene som benyttes i organisasjonen skal være 
mest mulig standardisert. Når man anskaffer et våpen skal det kunne brukes slik det er, uten 
ytterligere tilpassinger og behov/påtrykk om å skaffe ekstrautstyr. Dette gjør det enklere å 
forholde seg til for skyttere, tillitsvalgte og arrangører. Selv om det for en del skyttere vil 
være fordelaktig med flere muligheter for tilpassinger av sitt personlige våpen, vil det 
samtidig bidra til mindre standardisering.  

De endringer som er gjort i det tekniske regelverket de siste årene har vært moderate. Sauer 
200 STR har i dag en relativt standardisert utforming, som gjør at alle slike våpen har relativt 
likt utseende. Sikteforhøyere vil her bidra til betydelig større forskjeller våpen imellom. Dette 
kan dog begrenses noe ved å sette en standard, og/eller ved å vedta en maksimal grense for 
hvor mye siktelinjen kan heves. Hovedkonklusjonen er at sikteforhøyere ikke bør tillates. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Sikteforhøyere godkjennes ikke til bruk i DFS. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
  



Saksnummer: 139/2017 
Sak: Forslag om endring av regelverket for 350 klubben 
Kompetanse: Kapittel 12 

 
Skytterkontoret mottok 12. desember 2016 et forslag fra ombudsmøtet i Vest-Agder (2016) 
om å innføre egen 350-klubb for klasse 2 og V55. 
 
Dagens 350-klubb gjelder kun for klasse 3-5 og ungdomsklassene.  

Dagens regelverk for 350-klubben (Skytterboka): 

12.260 350-klubben - ungdom  
Alle ungdomsskyttere som oppnår 350 poeng på mesterskapsprogrammet i baneskyting 
tildeles en gravert plate med diplom. Resultatet må være oppnådd i terminfestede stevner 
eller offisielle lagskytinger, herunder også stevner internt i skytterlag. Lagene register og 
bestiller merke og diplom på VK skytterlag. Skytteren registreres under "Merker", mens 
bestilling av merke og diplom skjer på "Skjema/Bidrag".  

12.270 350-klubben - senior  
Alle seniorskyttere i klasse 3-5 som oppnår 350 poeng på mesterskapsprogrammet i 
baneskyting tildeles en gravert plate med diplom. Resultatet må være oppnådd i 
terminfestede stevner eller offisielle lagskytinger, herunder også stevner internt i skytterlag. 
Lagene register og bestiller merke og diplom på VK skytterlag. Skytteren registreres under 
"Merker", mens bestilling av merke og diplom skjer på "Skjema/Bidrag" 
 
Administrasjonens drøfting 
Tanken bak 350-klubben var i sin tid å gi de yngste skytterne som oppnådde 350 poeng en 
gulrot, samt heder og ære. 

Forslaget til Vest-Agder sier at 350-klubben også bør gjelde klasse V55 og klasse 2. 
Administrasjonen ser imidlertid ingen tungtveiende argumenter for at en slik klubb ikke skal 
være gjeldene også for veteranene som skyter på 100 meter (dette var med i forslaget til 
ombudsmøtet i Vest-Agder, men er ikke med i vedtaket).  

Det kan være et alternativ at klasse 3-5 får 350-merket i gull, ungdomsklassene i sølv og 
resterende klasser i bronse. Diplomet bør være likt for alle.  

Administrasjonen mener at 350-klubben bør gjelde alle klasser i DFS som har 
mesterskapsprogram bestående av 35-skudd på 100 og 200/300 meter. 350-klubben bør 
omfatte alle som har skutt 350 poeng tidligere, også etter gjeldende ordning. Det vil si at 
350-klubben gis tilbakevirkende kraft uavhengig av klasse. 
 

DFSU foreslår for Norge Skytterstyre: 
DFSU mener at dagens ordning bør videreføres, men at klasse 3-5 skal tildeles uekte gylte 
merke (med tilbakevirkende kraft), og ungdomsklassene uekte sølv. 

Se DFSU-sak 30/2017. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas kap. 12.260 og 12.270 slåes sammen og endres med virkning fra 1.1.18: 
Skytterboka kap 12.260: 
350-klubben  
Alle skyttere som oppnår 350 poeng (med unntak av skyttere i klasse NU, NV, kl. 1, jeger, 
åpen, AG3 og HK416) blir medlem av 350-klubben. Resultatet må skytes på henholdsvis 100, 
200 eller 300 meter i klassens mesterskapsprogram på lagskytinger, åpne eller interne 
terminfestede stevner. 
Skytteren som blir medlem i 350-klubben får gravert sølv plate og diplom. Dette kjøpes i DFS 
sin nettbutikk av skytterlaget. Skytterlaget registrerer også skytteren som medlem i 350-
klubben i Mitt DFS under "Merke- og kursoversikt". Ordningen gjelder også for alle som har 
skutt 350 poeng tidligere uavhengig av klasse. 
 
Kari Sofie Brøndbo Fiskum foreslo DFSU sitt forslag. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer for Brøndbo Fiskum sitt forslag. 
Brovold, Skaug, Gjerstad og Meland stemte for administrasjonens forslag, mens Brøndbo 
Fiskum, Knutsen og Knudsen, stemte for Brøndbo Fiskum sitt forslag.   
 
 
 

Saksnummer: 140/2017 
Sak: Retningslinjer for DFSU 
Kompetanse: Kapittel 17 

 
Det ble lagt fram forslag til interne retningslinjer for DFSU. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag til interne retningslinjer for DFSU korrigert for DFSU sitt 
endringsforslag godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 

Saksnummer: 141/2017 
Sak: Retningslinjer for Feltutvalget (DFSFU) 
Kompetanse: Kapittel 17 

 
Det ble lagt fram forslag til interne retningslinjer for Feltutvalget (DFSFU). 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag til interne retningslinjer for Feltutvalget (DFSFU) godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  



Saksnummer: 142/2017 
Sak: Utsatt rapportfrist for LS-utvalget 
Kompetanse: Kap. 1 

 
Jan Åge Gjerstad, som leder LS-utvalget, ba om utsatt frist for å levere innstillingen fra LS-
utvalget til høsten 2018. I utgangspunktet var fristen 1. februar 2018. 

Som konsekvens av dette må sak angående LS-turnus for framtid utsettes til Skyttertinget 
2019, mens Skyttertinget 2018 må bestemme arrangørlandsdel for LS 2023. 
 
Vedtak: 
LS-utvalget gis utsatt frist for å levere sin rapport til høsten 2018. Sak angående 
arrangørlandsdel for Landsskytterstevnet 2023 fremmes for Skyttertinget 2018, mens sak 
angående framtidig turnus fremmes for Skyttertinget 2019. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Saksnummer: 143/2017 
Sak: Reglement for alkoholservering 
Kompetanse: Kap. 1.400 

 
Norges Skytterstyre har tatt initiativ til et reglement hvor Det frivillige Skyttervesen sentralt 
ikke skal benytte økonomiske midler til alkoholservering. Dette gjeldende på alle kurs og 
møter internt/eksternt hvor DFS er arrangør.  
 
DFS har til nå hatt en svært nøktern bruk av midler til alkoholservering kun knyttet til enkelte 
middagsarrangement. Skytterstyret mener likevel det vil være et viktig og riktig prinsipp å 
stramme ytterligere inn på dagens praksis. Dette viser en god organisasjonsverdi internt, 
samt at det reflekteres som en god holdning eksternt. 
 
Ved middagsarrangement i DFS regi, må for framtid alle deltakere som ønsker å nyte alkohol, 
gjøre dette for egen regning. Innstrammingen gjelder således kun bruk av DFS sine midler. 
Generelt oppfordres likevel til måtehold på alle slike arrangement, og spesielt der hvor det er 
mindreårige deltakere. Dette også i tråd med våre etiske retningslinjer, hvor vi alle har et 
ansvar for at aktiviteten skjer på de mindreåriges premisser.  
 
Vedtak: 
Med virkning fra 01.01.2018 vil Det frivillige Skyttervesen ikke dekke kostnader vedrørende 
alkoholservering, verken på reiser, kurs eller møter i organisasjonens regi. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 144/2017 
Sak: B-sak: Valg av leverandør til speakertjeneste og arenaproduksjon for 

Landsskytterstevnet  
Kompetanse: Anbud 

 
Vedtak ført i B-protokoll.  
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Saksnummer: 1/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 8. og 9. desember 2017 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 2/2018 
Sak: Retningslinjer DFS – Frifond Organisasjon 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i mars 
2017.  

DFS søkte om midler til Frifond 2017 med 2015 som grunnlagsår.  

Totalt fikk 512 skytterlag tildelt midler i 2017. 11 lag aksepterte ikke tildelingen (svarte ikke 
innen siste frist). 4 lag klaga på manglende tildeling, og fikk tildelt midler. Sum lag ble etter 
dette 505, som er 4 flere enn i 2016.  Sum tildelte Frifond-midler var kr. 5.315.428, ca. 
65.000 mindre enn i 2016. 

Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.973 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 555 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2016 er dette 185 flere medlemmer og 7 flere skytterlag. 

Forskjellen mellom 555 og 505 skyldes hovedsakelig at lagene ikke har ungdomsutvalg eller 
ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre setter til 
lagene.  

LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2018. 
De viktigste endringene er som følger: 
- Særattestasjonen på grunnlagstall er tatt vekk. Det betyr at dere fra 2018 bare må legge 
ved de interne retningslinjene. Dere må krysse av for en erklæring om dere søker med riktige 
grunnlagstall.  
- § 5: LNU har innført de nye felles definisjonene på tellende medlem og tellende lokallag. 
Dette er felles definisjoner etter «Forskrift for tilskudd til frivillige barne- og 
ungdomsorganisasjoner», som Fordelingsutvalget benytter. Det skal ikke ha store, praktiske 
betydninger.  
- I § 11 «Krav til rapportering fra tilskuddsmottaker» er fristen for å levere rapport endret til 
1. februar 2019 (rapportering fra DFS til LNU). 
 
Administrasjonens drøfting 
For Frifond 2018 er 2016 grunnlagsår. Ordninga med at grunnlagsåret er to år i forkant av 
tilskuddsåret gjør at eventuelle retningslinjer for tildeling av tilskudd bør gjøres to år i 



forkant av tilskuddsåret. Dagens retningslinjer for tilskudd fungerer greit, og det er stadig 
flere lag som oppfyller kriteriene for tildeling. I de sentrale retningslinjene er det innført 
regler for familie-kontingent, ellers er endringene så langt vi kan se hensyntatt i DFS sine 
retningslinjer og regelverk for skytterlagene.  
DFSU anbefaler å videreføre retningslinjene som de er, med justering som følge av endringer 
i sentrale retningslinjer.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2018 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 02/2018 den 5.2.2018. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle motstrid 
være bestemmende.  
 
1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 

Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 

Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 

2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Ved bruk av familiemedlemsskap teller hvert 
medlem som individuelt medlem. Kontingenten for familiemedlemmene skal til 
sammen ikke være mindre enn 100 kroner. 

• Medlemskontingent må være registrert som «Fullt betalt» i Mitt DFS, og kunne 
dokumenteres. Medlemsregistreringa i Mitt DFS må minst inneholde navn, fødselsår 
og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 



• DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp fjorårets 
tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene. 

 
4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 

a) Driftsstøtte - grunntilskudd 
i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte. 

ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 
støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 

 
b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 

i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne i 
en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 

ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller yngre 
ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i 
Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Fagbøker, treningsdagbøker, brosjyrer eller annet som skal benyttes i 

opplæringssammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, inkludert 

ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
Midlene kan ikke benyttes til aktiviteter eller utstyr som ikke er nevnt i lista.  

 

 



6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 
normalt svar på søknaden i juni.  

Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  

DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har fått 
sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema 
fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt snarest etter 
mottatt akseptskjema, og senest innen 31. desember i tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha 
benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  
 
7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 
etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene.  

Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. Skytterlagene 
skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte. DFS 
vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 
tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 

Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant 
alle søkere. 

Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 3/2018 
Sak: Skyttercampavgift LS 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1. 

 
Arrangørene av LS 2018 i Stjørdal har søkt om pris på campingavgift 2018. De opprettholder 
den søknad de leverte i forbindelse med behandling av Skytterboka 2018 i sak 119/2017, 
hvor de søker om pris på 2750 kroner samlet for campingbil/bobil inkludert strøm.  
 
Søknaden er ikke dokumentert med økonomiske avtaler, og administrasjonen ønsker derfor 
en reduksjon på det omsøkte beløpet. Dette for å begrense prisøkningen på skyttercampen 
fra 2017. Stjørdal har tre skyttercamper, og det legges opp til svært god standard på 
campene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2018 settes til 2700 kroner for campingvogn/bobil 
inkludert strøm, og kroner 900 kroner for telt uten strøm. Alle priser inkl. mva.  
 
Jens Sverre Knutsen foreslo følgende: 
Saken utsettes til at alle kostnader/avtaler i forbindelse med skyttercampen på 
Landsskytterstevnet 2018 kan dokumenteres.   

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Gjerstad, 
Meland, Kristoffersen og Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag, mens 
Knutsen stemte for eget forslag. 
 
 
 

Saksnummer: 4/2018 
Sak: 125 årsjubileum for DFS 2018 - markering under Landsskytterstevnet i 

Stjørdal  
Kompetanse: Jf. kapittel 1. 

 
I år feirer Det frivillige Skyttervesen sitt 125-års jubileum. I Langtidsplan for 2016-2020 
kapittel 6 Kommunikasjon og media, underpunkt 4f, står det at man skal utnytte DFS sitt 125 
årsjubileum til å spre kunnskap om organisasjonen. 
 
Sammen med LS-arrangøren planlegger administrasjonen en åpningsseremoni av årets LS 
som vil bli preget av at DFS er 125 år. Det ble søkt støtte fra Forsvarsdepartementet til denne 
åpningen, og vi fikk innvilget 100 000 kroner i prosjektstøtte. Seremonien som vil foregå i 
Stjørdal sentrum lørdag kveld 4. august. Mye kostnader knyttes til selve infrastrukturen med 
scene/teknisk utstyr.  
 
Administrasjonen planlegger i tillegg noen produkter som vil bli preget av DFS 125 år, dette 
også i samarbeid med LS-arrangøren. Etter vedtak i skytterstyret vil også årets minnemedalje 



gå til alle deltakere på minneskytingen. I tillegg til at Jon G. Hofstad preger medaljen, vil det 
også være gravert inn at DFS er 125 år. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid i forbindelse med at Det frivillige 
Skyttervesen feirer 125-årsjubileum i 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 5/2018 
Sak:  Rapport Feltåret 2017 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Feltåret 2017 inneholdt vedtak om en rekke tiltak for å skape mer fokus på, og økt aktivitet i 
feltskytinger. Følgende tiltak ble vedtatt:  

1. Brev til samlagene for å motivere til flere feltstevner på terminlistene,  
2. Brev til aktuelle leverandører om bidrag til feltåret 2017 
3. Arrangere feltinstruktørkurs høsten 2016, gjennomført med 23 deltakere. 
4. Øktarkiv for feltskyting er på plass, men kan utvikles videre. 
5. En motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene skal være klar innen 10. 

nov. 2016. 
6. «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med et nytt feltrelatert tema hver uke fram til 

LS 2017, gjennomført. 
7. Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på 

samlagsnivå. 
8. Bidrag til åpne finfeltstevner. 
9. Ekstra bidrag til arrangører av åpne feltstevner med innskytingshold. 
10. Bidrag til R/ER/J/EJ samlinger ytes kun for samlinger i felt.  
11. Bidragsordninger til etablering av feltanlegg, stang- og felthurtiganlegg, og kjøp av 

finfeltfronter. Tilskuddsrammen vedtatt i sak 110/2017 er på hhv 500 000 kr til stang- 
og felthurtiganlegg, feltanlegg 300 000 kr og finfeltfronter 100 000kr, totalt 900 000 
kr. Det betyr at det er en underdekning på 300 000 kr i forhold til tilsagn om bidrag.  

 

 

 

 

 

 



Administrasjonens drøfting 
Denne drøfting tar for seg hvert enkelt tiltak med status pr. 31.12.2017.  

1. Brev til samlagene for å motivere til flere feltstevener på terminlisten. 
Status: Gjennomført høsten 2016. Statistikk for de fem siste årene er slik: 
 

År Antall 
feltstevner 

Antall deltakere 

2017 761 35618 
2016 718 32001 
2015 793* korrigert 29978 
2014 738 33082 
2013 886 33140 

 

2. Brev til aktuelle leverandører om bidrag til feltåret 2017 
Status: Gjennomført gjennom brev til leverandører av relevant materiell og 
utstyr til lag og skyttere om å yte bidrag i form av gaver og rabatter etc. Her 
kom det mange gode bidrag.  
 

3. Arrangere feltinstruktørkurs høsten 2016. 
Status: Gjennomført med 23 deltakere. Nytt tilsvarende kurs gjennomføres i 
2018. 
 

4. Etablere øktarkiv for feltskyting. 
Status: Er på plass, men kan/skal utvikles videre. 

5. En motivasjonsbrosjyre som retter seg mot skytterlagene skal være klar innen 10. 
nov. 2016.  

Status: Gjennomført innen vedtatt frist. Brosjyren inneholdt de det fleste av 
idéer og tiltak vedtatt i styresak 88/2016.  
 

6. «Feltåret 2017» boks på www.dfs.no med et nytt feltrelatert tema hver uke fram til 
LS 2017. 

Status: Gjennomført. Videreføres med jevnlig nye relevante artikler/fagstoff 
om feltskyting vinter/vår 2018 som en del av utdanningsweb.  
 

7. Oppfordring om å utdanne flere feltinstruktørkurs og/eller feltsamlinger på 
samlagsnivå. 

Status: Gjennomført gjennom informasjon på feltweb og skriftlig 
informasjonsmateriell. For statistikk, se pkt. 10.   
  

8. Bidrag til åpne finfeltstevner. 
Status: Det er betalt ut ca. 400 000 kr i arrangementsbidrag for feltstevner i 
2017. Rapporten viser ikke hvor mange som har arrangert eget finfeltstevne – 
dette må i så fall telles opp manuelt.  

9. Ekstra bidrag til arrangører av åpne feltstevner med innskytingshold. 



Status: Det er betalt ut ca. 515 000 kr i arrangementsbidrag for feltstevner i 
2017. Rapporten viser ikke hvor mange som har arrangert med 
innskytingshold – dette må i så fall telles opp manuelt.  
 

10. Bidrag til R/ER/J/EJ samlinger ytes kun for samlinger i felt.  
Status: Det er arrangert 30 samlinger for NU/R/ER/J med 479 deltakere, 
240 000 kr i bidrag. Det er arrangert 7 samlinger for EJ/NV/1. års senior med 
51 deltakere, 63 000 kr i bidrag. 
 

11. Skytterstyret har vedtatt egne bidragsordninger til etablering av feltanlegg slik: 
• Feltanlegg: 20% av kostnader, maksimalt 50 000 kr pr lag. 
• Stang- og felthurtiganlegg: 20% av kostnader, maksimalt 50 000 kr pr lag. 
• Finfeltfronter: 20% av kostnader, maksimalt 2 000 kr pr lag. 

Status: Tabellen viser søknader, tilsagn om bidrag og utbetalinger i 2017 

 

  

 

 

 

 

I forhold til søknader og tilsagn om bidrag gjenstår det ca. 220 000 kr i prosjektmidler for 
2017 som ikke er benyttet. Årsakene er flere, dette er de vanligste: 

• De totale kostnadene er lavere enn budsjettert. 
• Laget har hatt en for ambisiøs tidsplan. 
• Prosjektet er ikke godt nok forankret i eget lag/blant lagets medlemmer. 
• Ser at kostnadene blir høyere enn det lagets økonomi tillater. 
• Å få på plass formaliteter knyttet til eiendom/grunn tar lengre tid enn planlagt.  

 
Bidrag til fronter dekkes over private midler fra Landslotteriet. 

Til anlegg som er under utarbeidelse, og der skytterlaget har forpliktet seg til å fullføre disse 
snarest mulig i 2018, er det utbetalt 75% av bidraget i forskudd.  

Det er flere skytterlag som har trukket sin søknad, eller utsatt sine planer på ubestemt tid. 
Det er derfor en god del økonomi i prosjektet som ikke blir benyttet, med bakgrunn i de 
søknader om er mottatt og de kriterier som gjelder.  

 

 

 

 



Andre tiltak:  

• Fagbok felt er revidert og trykket i nytt opplag. Til salgs i DFS nettbutikk 
• Skyttertinget 2017 vedtok et sentralt feltutvalg, samt at det skal være et feltutvalg i 

alle samlag. I lagene skal det minimum være en feltkontakt i lagene.  
• Jevnlige påminnelser til organisasjonsleddene om viktigheten av å arrangere kurs, 

samlinger og konkurranser i felt/feltdisiplinene.   
• Det vil bli utviklet en informasjons- og motivasjonsbrosjyre om feltskyting for jegere. 

Klar slik at den kan deles ut ved jegertreninger fra sommeren 2018.  
• Det vil bli sett på muligheten for å utvikle og tilby et tilpasset skyteskoleopplegg for 

jegere.  
• Fortsette ordningen med tilskudd finfeltfronter inntil avsatte midler (100.000) er 

disponert.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar rapporten om Feltåret 2017 til etterretning.  
Restmidler fordeles gjennom ny utlysing snarest.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 6/2018 
Sak: Rapport miljøpakkemidler 2017 og årsplan 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 17.110 pkt. 12 

 
Skytterstyret orienteres herved om status og sluttføring av prosjekter med oppstart i 2017 
og planlagte prosjekt i 2018.  
 
Orientering om prosjekter i 2017: 
Begge prosjektene i 2017 er sluttført og overtakelse av byggene har blitt utført.  

Byggefremdriften har forløpt i henhold til plan. Det ble innvilget utsettelse av kortere 
varighet på byggeprosjektene. Utsettelsene var henholdsvis 1 og 2 -3 uker. Begge 
prosjektene ble avsluttet før årsskiftet.  Det har tilkommet mindre tilleggsutgifter innenfor 
normal ramme. Den største usikkerheten foreligger ved uforutsette forhold i grunnen og det 
er normalt den mest kostnadsdrivende usikkerheten ved byggeprosjekter.  

Samlet forbruk er omtrent samsvarende med vedtatt budsjett. Vedtatt budsjett er kr 
5 400 000,- samt kr 261 023,- overført fra fjoråret. Den totale rammen for 2017 utgjorde kr 
5 661 023,-. 

 

 

 

 



Prosjekter 2017: 

Skyteanlegg Finnøy: 
Finnøy prosjektet innebærer uttak av steinmasser og større terrengarronderinger. Dette 
kompliserte prosjektet i planleggingsfasen siden det involverer 2 maskinentreprenørselskap 
og et entreprenørselskap som hovedkontrahent i et todelt prosjekt. Det er valgt en litt 
enklere variant av prosjektet enn først planlagt, for å sikre at tiltaket kan gjennomføres. 
Uttak av større mengder steinmasser var økonomisk gunstig, og utover i prosjektet viste det 
seg at det var mulig å utvide uttaket av steinmengden. Dette var økonomisk fordelaktig for 
laget som derved øker tilgjengelige midler til realisering av innendørsbane og skytterhus i 
tilknytning til miljøpakkeprosjektet. 

Til tross for flere involverte parter enn normalen forløp fremdriften normalt. Det ble 
innvilget tilleggskostnader til prosjektering og byggesøknad på grunn av kompleksiteten 
vedrørende terrengarbeider.  

Prosjektet innebærer fremflytting av standplasser, samt separering av standplasser og 
skytterhus. Skytterlaget påtar seg betydelige egenkostnader til å bygge nytt skytterhus med 
innendørsbane. Laget er lite, men inntrykket er at det drives godt rekrutteringsarbeid. Til 
tross for et lite lokalsamfunn har laget klart å sikre finansiering på totalt over ca. 6 mill. 
kroner ved siden av miljøpakkeprosjektet. Totalrammen for hele tiltaket blir følgelig over ca. 
9-10 mill. kroner når man inkluderer grunnarbeidene som er utført av maskinentreprenør 
mot å få tilgang på steinmassene. Skytterlagets egenfinansiering har kommet på plass 
gjennom lokalmiljøet, kontakt med kommunale myndigheter og bankstiftelser. Spillemidler 
er medregnet som en av hovedfinansieringene. 

For lokalsamfunnet vil et nytt realisert anlegg ha stor betydning. Et nytt skytterhus og 
skytterlaget vil bli et samlingspunkt for store deler av de kommende ungdomsgenerasjonene 
på stedet og befolkningen for øvrig. Lokalbefolkningens holdning er at skytterlagets 
virksomhet utgjør et viktig supplement til idrettsmiljøet som stort sett fokuserer på fotball.  

Skyteanlegg Nøtterø:  
Prosjektet i Nøtterøy er prioritert pga. støyreduksjon og avtaleforhold med Forsvaret. Dette 
er et prosjekt som ikke er avhengig av kommunale prosessers fremdrift. Således var det et 
relativt enkelt og sikkert prosjekt i forhold til gjennomføring for vår del. Det ble i 
avtaleforhold med skytterlaget og i anbudsgrunnlaget tatt forbehold om finansiering av 
opsjoner dersom budsjetterte midler ikke skulle strekke til når anbudsprisene forelå. Prisene 
som ble mottatt var innenfor rammen for å innløse opsjoner for å bygge det antall 
standplasser som tilsvarer gjenerverv av opprinnelig kapasitet. 

Nøtterøy er et relativt tett befolket område og flytting av anlegg er langt fra lett sett ut i fra 
lokale forhold. En støyreduksjon gjennom miljøpakken kan i dette tilfellet bidra, i stor grad til 
å forankre anleggets fremtid, forutsatt at kommunen følger opp sine forpliktelser ift 
støyregelverket. Det må ikke tillates etablering av boliger og annen støysensitive bygninger 
innenfor støysonene. Kommunen er underrettet om dette gjennom oversendte 
støyberegninger.  

Vi forutsetter at kommunen avsetter restriksjonssoner for støy i kommuneplanen, for å 
forhindre utbygging i støysonene. 



Etter at ombyggingen ble kjent har flere av Heimevernets lokale avdelinger vist interesse for 
å benytte anlegget i fremtiden. Det foreligger fra tidligere avtale om Heimevernets bruk av 
anlegget. 

Prosjektet ble gjennomført uten større uforutsette kostander. 

Prosjekter 2018: 

Frosta: 
Prosjektet medfører god støydemping. Kommunen har regulert et boligfelt innenfor 
støysonen ved en feiltagelse. Ordfører har erkjent kommunens feil og vil bidra så langt råd er 
til å tilrettelegge for lagets videre aktivitet. Hensynssone for støy i kommuneplanen vil 
forhindre at slike situasjoner igjen oppstår. Grunneiere samtykker nå til miljøpakketiltaket, 
etter at det er oppnådd enighet lokalt. Tiltaket krever grunneieres samtykke fordi 
standplassene, av støydempingshensyn, må flyttes fra nåværende plassering, til 
terrengmessig lavere plassering. 

Laget har tiltakende aktivitetsnivå når det gjelder rekruttering og aktivitet blant medlemmer. 

Etter tiltak vil støynivåer være akseptable iht. grenseverdier mm. Se for øvrig detaljer i 
vedlegg 4 års plan – søknad FD. 

Eidsberg: 
Prosjektet medfører god støydemping. Anlegget er et flerbruksanlegg som gir et bredt og 
sammensatt skytetilbud. Anlegget er egnet for offentlige brukere 

. Skytterlaget har innendørsbane på anlegget og er et av Østfolds to komplette anlegg, i 
likhet med Sarpsborg. 

Se for øvrig detaljer i vedlegg 4 års plan – søknad FD. 

Budsjett (søknad FD)        kr 5 550 000,- 
     

Sum          Kr 5 550 000,- 

- Frosta      Prosjektkostnader  kr 2 550 000,- 
- Eidsberg        Prosjektkostnader kr 2 600 000,- 
- Tekniske utredninger og adm. kostnader  Prosjektkostnader kr    400 000,- 

 

Estimert forbruk        kr 5 550 000,-  

Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 

Des – feb: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept  Byggestart. (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør) 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 

Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 



avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 7/2018 
Sak: Evaluering av ordningen med regionale skytebanekontakter  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Gjeldende instruks for regionale skytebanekontakter ble innført 1 januar 2014. De regionale 
skytebanekontaktene har utført sine verv på bakgrunn av instruksen i 4 år. Etter ønske fra 
Norges Skytterstyre er det gjennomført en evaluering av ordninga, som omfatter både 
instruksen, kommunikasjon med DFS sentralt og samlagenes banekontakter, samt innspill til 
hva som er bra og hva som kan forbedres. Norges Skytterstyre ble forelagt en 
oppsummering av evalueringa. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar evalueringa til etterretning, og ga føringer til videre oppfølging.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 8/2018 
Sak: Tingsak: Rullering av Kongepokalen i feltøvelsene 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Vedtak: Saken utsettes til neste styremøte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 9/2018 
Sak: B-sak: Søknad om godkjenning av løp Blaser 6,5x55 SE 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Norma AS søker om å få godkjent løp Blaser i kaliber 6,5x55 SE til bruk i Det frivillige 
Skyttervesen. 

Etter avtalen mellom Sig Sauer og de nordiske landene (Danmark, Sverige og Danmark) skal 
alle løp som leveres til Sauer 200 STR ha SKAN (Skandinavisk) patronkammer. Historien bak 
dette er spesiell. Når Sauer 200 STR ble valgt som organisasjonens nye konkurransevåpen 
hadde Sverige og Danmark Swedish Mauser (6,5x55 SE) patronkammer og Norge KRAG 
patronkammer. Det ble ikke enighet om hvilket kammer som skulle innføres, og dermed ble 
det laget «noe midt imellom» som fikk betegnelsen SKAN patronkammer for kaliber 6,5x55. 
For 7,62x51 ble det ingen endring av patronkammer, dvs. at det fortsatt er NATO 
patronkammer som gjelder.  

Som Norma AS skriver i søknaden ble det i 2015 gitt lisens fra SIG Sauer til Blaser om 
produksjon av løp til Sauer 200 STR i kaliber 6,5x55 SE. Salget startet i forbindelse med 
Landsskytterstevnet 2015. Det ble ikke søkt om å få godkjent løp levert med dette 
patronkammeret til bruk i DFS.  

Prosedyren med saksbehandling av søknader som gjelder godkjenning av nye produkt til Sig 
Sauer 200 STR er følgende: 

- Søknaden sendes først til Nordisk Teknisk Utvalg (NTU), som skal gi sin anbefaling til 
de tre landene. 

- De tre landene behandler søknaden, og gir sin anbefaling til det nordiske 
formannsrådet (politiske ledere for organisasjonen). 

- Nordisk Formannsråd gjør endelig vedtak. 
 
På styremøte ble NTU sin anbefaling lagt fram. Endelig behandling av saken vil foregå 
ekstraordinært så snart de nordiske landene har gitt sin anbefaling.  

 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. Offentliggjøres etter at Nordisk Formannsråd har avgjort saken. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 10/2018 
Sak: Prosjektrapport «Skyting for mestring» 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU) i Trondheim har fra 1.1.2017-31-
12.2017 drevet et forskningsprosjekt med Rennebu kommune som oppdragsgiver. Forskere 
har sett på hvilken betydning deltakelse i prosjektet «Skyting for mestring» har for 
skoleelever med konsentrasjonsvansker.  

«Skyting for mestring» er et samarbeid mellom Berkåk skole og Rennebu skytterlag i regi av 
lærer og skytter Mona Isene. Prosjektet har pågått over flere år og har hatt som mål å gjøre 
hverdagen til elever med konsentrasjonsvansker enklere, både på hjemmebane og på 
skolebenken. I prosjete har det vært plukket ut skolelever hvert år som skolen har ment 
kunne hatt nytte av prosjektet. Elevene som har deltatt i prosjektet har hver uke vært på 
skytebanen noen timer hver uke under kyndig veiledning fra Mona og andre frivillige fra 
Rennebu skytterlag.  

Forskerne ved NTNU har konkret sett på disse fem forskningsspørsmålene: 

Hvilken betydning har deltagelse i «skyting for mestring» for: 
• barnas konsentrasjon, uoppmerksomhet, impulsivitet og hyperaktivitet (ADHD 

kjernesymptomer)? 
• barnas emosjonelle, sosiale og atferdsmessige utvikling? 
• barnas trivsel og livskvalitet? 
• barnas mestringsforventning? 
• barnas skoleprestasjoner? 
 

Norges Skytterstyre ble forelagt rapporten fra NTNU, som viste svært gode resultater med 
skyting for barn/ungdom med konsentrasjonsvansker. Skytterstyret fikk videre se et utkast 
til film(er) produsert av selskapet Fellesfilm som omhandler temaet. Filmen er tidligere gitt 
støtte med inntil 100 000 kroner fra DFS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med «Skyting for mestring». Skytterstyret 
bevilger inntil 100 000 kroner som tilskudd til planlegging av en doktorgradsavhandling 
innenfor emnet «Skyting for mestring». 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 
 
 



Saksnummer: 11/2018 
Sak: Valg av NC-komite 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400/Skytterbokas vedlegg 3 

 
Saksopplysninger 
Etter Skytterboka skal NC-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk (vedlegg 3 til 
Skytterboka) er dette beskrevet slik: 

2. Administrasjon 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (to representanter fra Skytterkontoret og en representant for 
de aktive skytterne). Funksjonstiden for representantene er to år. 

Komitéen konstituerer seg selv. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen forslår at sammensetningen av NC-komiteen endres. For å sikre bedre 
forankring i styret ved spesielt tildeling av arrangement forslår administrasjonen at en av 
representantene i komiteen velges blant medlemmene i Norges Skytterstyre. Regelverket 
endres iht. dette. Administrasjonen har forespurt Jens Sverre Knutsen, som har bred erfaring 
fra større arrangement. Knutsen har sag seg villig til å være med i komiteen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Endring av regelverket i vedlegg 3 til Skytterboka: 

2. Administrasjo 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 

består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en representant fra 
Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for 
representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre komiteens leder.  
 
Følgende velges til NC-komite for perioden 2018-2019: 
Norges Skytterstyre: Jens Sverre Knutsen (leder) 
Skytterkontoret: Toni Hovdedalen 
Aktive skyttere: Anne Ingeborg Sogn Øiom 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



Saksnummer: 12/2018 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Langtidsplan 2016-2020 bygger på den nye formålsparagrafen til DFS. De sentrale 
satsingsområdene gjenspeiler grunnpilarene i formålsparagrafen. De fire fokusområdene i 
planperioden er direkte relatert til god våpenkultur, praktiske skyteferdigheter og 
ivaretakelse av skytebanestrukturen.   

Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der tiltakene splittes opp med konkrete gjøremål  
og tidsfrister.   

Generelt er arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen i svært god rute, og flere større 
prosesser er igangsatt.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 13/2018 
Sak: Prinsipp for tilbakebetaling av arrangementsavgift ved eventuell hel 

eller delvis avlysning av Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I sak 105/2016 ble det vedtatt at fra og med 2017, skulle det tas i bruk elektronisk betaling 
for påmelding til Landsskytterstevnet. Dette for å lette det administrative arbeidet for 
skytterlagene etter LS, samtidig som at det er en løsning som er vanlig ved påmelding til de 
fleste sportsarrangement på nasjonalt nivå. På grunn av noen tekniske utfordringer ble det 
ikke innført i 2017, men utsatt til 2018.    
 
I forbindelse med innføring av elektronisk betaling, vil det være en mulighet for skytterne å 
få tilsendt regning for arrangementsavgiften. Den kan i sin tur betales helt eller delvis med 
avbetaling om det skulle være aktuelt. Selskapet som tilbyr denne løsningen, Kollektor, 
krever at det må være et reglement for hva som skjer ved en eventuell avlysning av 
Landsskytterstevnet. Dette for deres sikkerhet og eventuelle oppgjør mot skytterne som 
velger å få tilsendt regning i stedet for Visa/Mastercard.  
 
I sak 19/2015 la administrasjonen fram en sak om et reglement i forbindelse med avlysning 
av Landsskytterstevnet, dette både for arrangementsavgift og campingavgift. Saken ble da 
utsatt, hvor administrasjonen skulle se på løsninger som andre tilsvarende arrangement 
hadde valgt. Denne gangen vil administrasjonen legge fram sak i forbindelse med 



arrangementsavgiften, da det er den som er aktuell i forbindelse med betalingsløsningen. 
Campingavgiften håndterer arrangør av Landsskytterstevnet, men det vil være aktuelt å 
komme tilbake med sak om den. 
 
Selv om en avlysning av LS er lite aktuelt, og ikke vært tilfelle i DFS sin 125 årige historie, så 
er dette vesentlig å få avklart. Både i 2011 og 2013 hadde vi situasjoner hvor stevnet kunne 
blitt avlyst. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener på bakgrunn av arrangørens og DFS sentralt sine kostnader i 
forberedelser til LS, at det vil være et rimelig prinsipp at risikoen deles mellom skytterne og 
arrangøren. Administrasjonen vil tilrå at om stevnet blir avlyst før første skudd blir avfyrt, får 
arrangør/DFS sentralt beholde inntil halvparten av arrangementsinnskuddet. Ved avlysning 
etter stevnestart, blir det ingen tilbakebetaling. Dette er i tråd med reglementet til 
eksempelvis Birkebeineren, som innførte dette reglementet etter avlysning for noen år 
siden. 
 
Det er mange situasjoner hvor stevnet kan tenkes å bli avlyst. Situasjonen etter Utøya i 2011, 
og vinden på Oppdal i 2013 er eksempel på slike situasjoner. I det første tilfelle hadde 
arrangøren med det regelverket som administrasjonen legger opp til, ha måtte tilbakebetalt 
halvparten av arrangementskontingenten. Mens i tilfelle Oppdal hadde ingen fått tilbake 
arrangementskontingenten. Avlysning vil være mest aktuelt ved situasjoner der stevnet blir 
avlyst ved vær-/klimatiske forhold eller annen force majeure, altså situasjoner utenfor 
arrangørens kontroll. At en arrangør må avlyse i forhold til andre forhold er vanskelig å se for 
seg.  
      
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende prinsipp for tilbakebetaling av arrangementsavgift ved 
eventuell hel eller delvis avlysning av Landsskytterstevnet: 
 

1. Ved avlysning av Landsskytterstevnet mellom påmelding og Landsskytterstevnets 
stevnestart, kan arrangør/DFS sentralt, beholde inntil halvparten av det innbetalte 
arrangementsinnskuddet.   

 
2. Ved delvis eller hel avlysning av Landsskytterstevnet etter Landsskytterstevnets 

oppstart, gis ingen tilbakebetaling for innbetalt arrangementsavgift. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 14/2018 
Sak: Dekning av utgifter til reise og kost 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
I forbindelse med behandling av interne retningslinjer for DFSU og Feltutvalget ba Norges 
Skytterstyre om at man så på dagens ordning med dekking av reise- og diett i forbindelse 
med deltakelse på sentrale kurs og samlinger.  

DFS praktiserer ulike ordninger med dekking av kostnader med reise- og diett. Enkelte av 
ordningene vedtas av Skyttertinget (sentralt tillitsvalgte), andre av Norges Skytterstyre 
(eksempelvis Skyttertingsrepresentanter), mens noen ordninger er fundamentert i etablert 
praksis. Generelt dekkes overnattingskostnader knyttet til arrangementet av DFS.  

Reisekostnader skal generelt dekkes etter den for statens rimeligste reisemåte. Dette 
medfører relativt mye administrativt arbeid, og i en hektisk hverdag blir det gjerne dekket i 
samsvar med reiseregning. Men spesielt ved bruk av bil er det nødvendig å sjekke 
tilsvarende reise med bruk av offentlige transportmiddel (som har veldig ulik prising).  

Kost blir i stor grad dekket etter statens reiseregulativ.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dekning av utgifter til reise- og kostutgifter for Skyttertingrepresentanter, deltakere på 
sentrale kurs og samlinger og nordisk mesterskap: 

Reiseutgifter: 
Dokumenterte reiseutgifter (eksempelvis flybilletter, togbilletter) tur/retur fra hjemsted. 
Bruk av egen bil dekkes med kr 2,00 pr km. Ved bruk av egen bil skal kjørestrekningen 
beskrives.  

Kostutgifter: 
Kost dekkes med en redusert sats på kroner 550 per døgn ved overnatting, med 
måltidsfradrag etter statens fordelingsprosent. For tingrepresentanter dekkes kostutgifter 
for inntil 3 døgn. Utgifter til alkohol dekkes ikke.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 15/2018 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og Politidirektoratet 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Samarbeidsavtalen mellom Politidirektoratet (POD) og Det frivillige Skyttervesen (DFS) har 
som formål å tjene hverandre i den virksomhet som har til hensikt å styrke skyttersaken og 
landets sivile beredskap. 

Bakgrunnen for avtalen er at DFS i fremtiden ønsker å være en god støttespiller for politiet, 
og avtalen skal tilrettelegge for dette. Videre skal avtalen bidra til et tettere samarbeid 
nasjonalt og lokalt mellom politiet og DFS innenfor relevante områder. 

Det sentrale punktet i avtalen er tilrettelegging for bruk av skytebaneanlegg. DFS skal på 
anmodning fra politidistriktene bistå ved utvelgelse av skytterlagsanlegg spesielt egnet for 
politiets bruk. DFS kan videre bistå med faglig spisskompetanse ved planlegging og 
tilrettelegging av spesielle tilpasninger av anlegget, basert på politiets behov. 

Dersom det oppstår behov for spesiell tilrettelegging av anlegg skal politidistriktene dekke 
dette innenfor tildelt ramme. Politiets behov skal være i tråd med gjeldende sikkerhets-
bestemmelser for skytebaneanlegget, og godkjennes av respektive skytterlag i samråd med 
DFS.  

Administrasjonens drøfting 
DFS fikk i 2016 godkjent ny formålsparagraf som gir oss et utvidet samfunnsoppdrag. DFS har 
i saker som gjelder våpenlovgivning et godt samarbeide med både Justisdepartementet og 
Politidirektoratet. Lokalt og regionalt samarbeider vi også i skytebanesaker, og støtter 
skytterlagene der det opprettes avtaler om bruk av skytebaner.  

DFS har over tid sett at det er behov for bedre koordinering, og at dette bør forankres i en 
sentral avtale med Politidirektoratet. Samarbeidsavtalen dekker dette behovet, og det åpnes 
også for et samarbeid om opplæringstiltak og tilrettelegging for skytetrening.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Politidirektoratet og Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 



 

 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 
   

 
 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 11. og 12. mars 2018 

STED Comfort Hotell Runway, Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn Meland, 
Torben Knudsen, Jens Sverre Knutsen, Roger Larsen 
(varamedlem for Heidi Skaug), Kari Sofie Brøndbo 
Fiskum og Ivar Halset (varamedlem for Erik 
Kristoffersen) 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sakliste 

Sak 16/2018: Godkjenning av protokoll styremøte januar 2018 

Sak 17/2018:  Finansiering av prosjekt «Skyting for mestring»  

Sak 18/2018:  Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2017   

Sak 19/2018:  Foreløpig regnskap 2017   

Sak 20/2018:  Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet  

Sak 21/2018:  Tingsak: Offisielt Landsdelskretsstevne 15 meter   

Sak 22/2018:  Tingsak: Forslag om endring av klassesettingsregler  

Sak 23/2018:  Tingsak: Forslag om at V55, klasse 2 og EJ skal skyte om mesterskap i feltskyting 
på LS, LDKS og SM   

Sak 24/2018:  Tingsak: Forslag om å innføre mesterskap i klasse 1  

Sak 25/2018:  Tingsak: Forslag om å endre Skytingens Dag  

Sak 26/2018:  Tingsak: Rullering av kongepokal mellom skifeltskyting og feltskyting  

Sak 27/2018:  Tingsak: Forslag om liggende utgangsstilling i felthurtig for klasse V73  

Sak 28/2018:  Nye personvernregler – personvernerklæring og retningslinjer for behandling av  
 personopplysninger i DFS   

Sak 29/2018:  Forslag om at siste stevne i NC ikke skal være obligatorisk  

Sak 30/2018:  Ungdomsplakaten - retningslinjer for ungdom og ungdomsarbeid   

Sak 31/2018: Forslag om prøveskudd før feltfinaler på LS for alle klasser  

Sak 32/2018: Årsmelding 2017 DFSU  

Sak 33/2018:  Interne retningslinjer for Norges Skytterstyre  

Sak 34/2018:  Oppfølging vedtak løp med SE kammer  

 
Meldingssaker 

1. Status LS 2018 Stjørdal   
2. Status LS 2019 Evje   
3. Status LS 2020 Elverum 
4. Status organisasjonsutvalget  
5. Status LS-utvalget  
6. NM felt finale 
7. Avtale mellom Antidoping Norge og DFS for 2018 
8. Sammenslåing av Vindafjord, Vikebygd og Sandeid skyttarlag 
9. Evaluering av tildelte prosjektmidler fra Forsvarsdepartementet i 2017 
10. Ny våpenlov vedtas i Stortinget 8. mars (gjennomgås i møte)  
11. Status avtale med Frende Forsikring 
 



Saksnummer: 16/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 4. og 5. februar 2018 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 17/2018 
Sak: Finansiering av prosjekt «Skyting for mestring» 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU) i Trondheim har fra 1.1.2017-31-
12.2017 drevet et forskningsprosjekt med Rennebu kommune som oppdragsgiver. DFS har 
gjennom avtale med Rennebu kommune støttet prosjektet faglig og økonomisk. Rapporten 
fra prosjektet ble lagt fram for Norges Skytterstyre i møte 4.-5. februar.  

Rapporten fra NTNU viste svært gode resultater med skyting for barn/ungdom med 
konsentrasjonsvansker. NTNU mener resultatene er så spennende at de ønsker å gå videre 
med arbeidet. Blant annet ønsker de å forlenge prosjektet samt søke om at dette kan danne 
grunnlag for en doktorgrad. 

NTNU mener at en forlengelse av prosjektet kan gi enda tryggere dokumentasjon på 
funnene. Gjennom en doktorgrad vil man også få enda bedre svar på om skyting gir økt 
mestring, endret adferd og trivsel.  
 
Videre oppfølging med ny test til våren vil koste 200.000 kroner, der NTNU tar halvparten. 
Kontrollgruppa utvides for å få et enda bedre sammenlikningsgrunnlag. Utarbeidelse av en 
søknad om doktorgrad koster også 200.000 kroner, og NTNU ser så positivt på tiltaket at de 
vil ta halve kostnaden.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det gjenstår altså å få finansiert 200.000 kroner, og Norges Skytterstyre løyvde inntil 
100.000 i sak 10/2017. Det har per nå ikke lykkes å få på plass resterende 100.000 fra 
potensielle samarbeidspartnere. Administrasjonen anbefaler at DFS garanterer for de siste 
100.000 ved å løyve inntil 200.000 i tilskudd slik at prosjektet ikke stopper opp. Vi ser på 
dette prosjektet som svært viktig for DFS sin satsing opp mot skolene, og det er uheldig om 
det skulle stoppe opp.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger totalt inntil 200 000 kroner som tilskudd til forlengelse av 
prosjekt og planlegging av en doktorgradsavhandling innenfor emnet «Skyting for mestring».  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 18/2018 
Sak: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2017  
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2017. 
 
 
 

Saksnummer: 19/2018 
Sak: Foreløpig regnskap for 2017  
Kompetanse: Jf. kapittel 1. 

 
Administrasjonen la fram foreløpig regnskap for 2017. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.12.2017 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 20/2018 
Sak: Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet  
Kompetanse: Jf. kapittel 11 

 
Skyttertinget vedtok i sak 6/2017 at videre turnus for landsskytterstevnene utsettes til 
behandling i 2018. Bakgrunnen for vedtaket var ønske om å avvente LS-utvalgets innstilling 
som etter planen skulle legges fram innen 1. februar 2018. For 2022 ble Vestlandet tildelt 
Landsskytterstevnet.   
 
Norges Skytterstyre har i sak 142/2017 gitt LS-utvalget utsatt frist til høsten 2018 med 
levering av rapport og innstilling.  
 
Gjeldende turnus ble vedtatt av Skyttertinget i sak 5/2012: 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
2017: Vestlandet 
2018: Midt-Norge 
2019: Sørlandet 
2020: Østlandet 
2021: Nord-Norge 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 



Administrasjonens drøfting 
LS-utvalget har ikke i sitt mandat at de skal drøfte eventuell turnus i framtid, men det kan 
likevel komme argumentasjon som kan påvirke til hvordan man tenker om hvordan turnusen 
bør organiseres framover. Dette spesielt på grunnlag av at LS-utvalget skal gjennomgå 
økonomiske forhold knyttet til LS i framtid. 
 
Når Skyttertinget i 2017 vedtok å utsette sak om turnus i påvente av LS-utvalgets innstilling, 
er det naturlig å avvente behandling til innstillingen foreligger. LS-utvalget trenger mer tid 
med sin gjennomgang, og har fått utsatt frist. Administrasjonen anbefaler derfor at videre 
turnus for landsskytterstevnene fra og med 2024 fremmes som sak på Skyttertinget 2019. 
 
For 2023 er det Midt-Norge som står for tur, om man velger å forlenge den turnus som ble 
lagt på Skyttertinget i 2012. Administrasjonen mener dette er logisk i forhold til den turnus 
som ble lagt i 2012. Administrasjonen har innhentet opplysninger som tyder på at det blir 
flere søkere fra Midt-Norge til LS i 2023.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 
Landsskytterstevnet 2023 legges til Midt-Norge landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2019. 
Videre turnus for landsskytterstevnene fra og med 2024 fremmes som sak på Skyttertinget 
2019.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 21/2018 
Sak: Tingsak: Offisielt landsdelskretsstevne 15 meter 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
I Skytterstyrets møte i desember 2017, ble utviklingen av 15-meterskytingen drøftet. Dette 
med bakgrunn i at disiplinen har hatt stor økning og blitt svært populær både for skyttere og 
arrangører. Samtidig ser man en utvikling hvor flere aktører enn skytterlagene i DFS ser 
markedet for 15 meterskyting. Skytterstyret konkluderte med at man ønsket at 
administrasjonen skulle fremme sak om offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter. 
Administrasjonen ble videre bedt om å se på en prosess for å drøfte muligheten av et 
eventuelt Norgesmesterskap på 15 meter.        
 
Forslag om å innføre et offisielt landsdelskretsmesterskap på 15 meter var siste opp til 
behandling på Skyttertinget i 2016. Forslaget, som den gang kom fra Akershus skyttersamlag, 
falt da med 35 mot 19 stemmer.  I høringen som Sotnakk-utvalget gjennomførte i 2015, var 
det 15 samlag som ønsket å beholde uoffisielle stevner, mens 12 ønsket offisielle. 
 
 
 
 



Administrasjonens drøfting 
15 meterskyting utviklet seg gradvis til å bli en mer og mer populær arena for rekruttering og 
stevneaktivitet. Nå er skyting på 15 meter den klart viktigste arena for nyrekruttering og 
skyteskoler. Over halvparten av skytterlagene har nå tilgang til en innendørs bane. 
 
Stevnetilbudet har også vokst enormt etter innføring av elektroniske skiver, og medført at 
det har blitt forholdsvis lite ressurskrevende å arrangere stevner.  Sesongen strekker seg 
lengre enn tidligere. I feltsesongen arrangeres mange steder stevner midt i uka, og det 
fungerer godt som tilbud for begge disipliner. Likevel er det administrasjonens oppfatning at 
de fleste samlag er skiller godt på sesongene. Periodene for sesongene er imidlertid ulike, og 
knyttet til lysforhold ute fra nord til sør i landet.   
 
Som eksempel på hvor stor aktiviteten på 15 meter har blitt, var det i innendørssesongen 
2016/17 til sammen 923 stevner. Til sammenligning var det 715 banestevner og 328 
registrerte feltstevner i DFS sitt påmeldingssystem.  
 
Landsdelskretsstevner 
I 2009 vedtok Skyttertinget å innføre uoffisielle landsdelskretsstevner på 15 meter. Det ble 
da opp til landsdelskretsene selv å bestemme om disse skulle gjennomføres. Nå er det 
Hordakretsen og Nord-Norge krets som ikke arrangerer disse stevnene, men i Nord-Norge er 
landsdelen delt i tre kretser som det avholdes mesterskap i. 
 
Ettersom stevnene uoffisielle, er det heller ikke offisielle medaljer for disse mesterskapene 
som i baneskyting og feltskyting. 
 
Landsdelskretsstevnene arrangeres på ulike måter. Fra og med 2013 ble det vedtatt at 
dagens utendørsprogrammer skulle likestilles med det opprinnelige innendørsprogrammet 
på 25-skudd. De som nå avholder landsdelskretsstevner benytter begge programmer på 25-
skudden, enten med fortløpende finaler eller finaler til slutt.    
De fleste benytter offisielle programmer, men det kåres også Landsdelskretsmestre på 
selvkomponerte finaleprogram. Dette mener administrasjonen er uheldig, og en innføring av 
offisielle landsdelskretsstevner ville ha strammet inn på en slik praksis. 
 
Administrasjonen og Skytterstyret mente ved behandlingen i 2016 at dagens ordning burde 
fortsette. Etter en grundig drøfting ser imidlertid administrasjonen nå at det er gode   
grunner for å gjøre stevnene offisielle. Utviklingen av 15 meterskytingen er i sterk vekst, og 
med ny formålsparagraf som vektlegger at vi skal sikre god våpenkultur, bør skyting med .22 
kaliber i større grad likestilles med andre disipliner. Alle steder der de uoffisielle 
landsdelskretsstevnene avholdes er det god deltakelse, og de fortjener således å få offisiell 
status. 
 
En innføring av offisielle landsdelskretsstevner gir også stevnene større status, samtidig som 
at alle da må skyte på de offisielle programmene. Administrasjonen mener at 
landsdelskretsene skal ha stor frihet i gjennomføringen, eksempelvis om de velger å ha 
finaler til slutt eller om disse skal skytes fortløpende. I store landsdelskretser vil nok 
fortløpende finaler være å foretrekke. 
 



To forhold er likevel krevende ved innføring av offisielle landsdelskretsstevner. For det første 
er det en økonomisk side ved saken, spesielt om man fra sentralt nivå skal skjenke disse 
stevnene trofeer til vinnerne som i klasse 3-5 som i baneskyting og feltskyting. Disse 
trofeene som benyttes i dag koster ca. 5 000 kroner + mva. per pokal. Administrasjonen 
mener det ikke er riktig å bruke midler på sentral premiering, men at man skal følge DFS 
medaljereglementet som for baneskyting og feltskyting. For innendørsskyting anbefaler 
administrasjonen at det ikke innføres system med stjerner.  
 
Et annet forhold som det må tas stilling til er organiseringen av landsdelskretsstevne i Nord-
Norge. Det er en svært stor landsdelskrets, og det synes urimelig i forhold til de store 
avstandene å samle kretsen til et landsdelskretsstevne om vinteren. I dag har de delt 
landsdelen i tre deler om vinteren, hvor det arrangeres 15 metermesterskap. 
Finnmarksamlagene i Nordre krets, samlagene i Troms ned til grensen ved Salten i Midtre 
krets, mens samlagene fra Salten og sørover danner Søndre krets.  
 
Administrasjonen mener det er gode grunner for at Nord-Norge landsdelskrets skal kunne 
fortsette denne praksisen, og at landet således deles inn i 11 kretser for mesterskapet 
innendørs. En tanke om å legge mesterskapet på 15 meter sammen med Nordnorsk 
mesterskap om sommeren (banemesterskapet og feltmesterskapet), vil trolig ikke være en 
gjennomførbar løsning. Alternativt kunne man tenke seg å slå sammen resultatene fra de tre 
arrangementene til et mesterskap. En slik løsning vil med sikkerhet møte stor motstand med 
at også innendørsarenaene er forskjellige, og således ikke gi like konkurranseforhold.  
 
Norgesmesterskap på 15 meter  
I 2009 var det på Skyttertinget også forslag om å innføre et eget NM på 15 meter. Forslaget 
falt med 31 mot 24 stemmer. Administrasjonen var den gang mot en slik innføring, men 
mener utviklingen senere gjør at det bør vurderes på nytt. 
 
NM på 15 meter har utvilsomt stort potensiale. Administrasjonen mener et deltakerantall på 
2 000 skyttere ikke er urealistisk. For å få nok kapasitet burde man leie en stor idrettshall 
hvor 50 skyttere kunne skutt samtidig. Her er det viktig at arrangementet gjøres så 
kostnadseffektivt som mulig. Et NM ville vært et konkret tiltak for å ta grep om 15-
meterskytingen, og slik danne presedens for de store arrangement som nå arrangeres på 
lokalt initiativ. 
 
NRK har sagt at dette arrangementet kunne blitt vist på TV, med forbehold om 
stevnetidspunkt medio november eller på senvinteren/vår (ikke kollidere med vintersporten 
på TV).  
 
For en ressursmessig gjennomføring som kunne bidratt til inntekt for DFS sentralt, burde 
arrangementet hatt sentral styring. Dette er selvfølgelig et ressursspørsmål i forhold til 
andre gjøremål, men mye av administrasjonens innsats er overførbar fra 
Landsskytterstevnet, eksempelvis resultatservice. Med et lokalt skytterlag til hjelp, burde 
man kunne få dette med lave kostnader administrativt. Her burde det også være muligheter 
for sponsorkroner, spesielt i forhold til en eventuell TV-sending.  
 



Administrasjonens utgangspunkt for et ønske om å innføre et eget NM er at DFS sentralt bør 
gjøre grep for å ha kontroll på aktiviteten på 15 meter. Oslo Open blir nå av mange regnet 
som et «uoffisielt NM». Et arrangement som Nordstrand skytterlag avholder, og som i år 
hadde over 1100 deltakere. Stevnet har på 15 år vokst fra ca. 300 deltakere til årets 
dimensjon, og viser potensialet for hvor stort et NM kan bli. Administrasjonen mener også 
det ligger potensiale i denne aktiviteten i form av økt PR.  
 
Det er mange forhold å vurdere med innføring av et NM, og administrasjonen mener derfor 
at det trengs en grundig gjennomgang av flere faktorer før det kan fremmes et konkret 
forslag. Sted for gjennomføring, premiering, program og tidspunkt vil være viktig i en slik 
vurdering.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen vil med bakgrunn i ovenstående argumentasjon fremme forslag til 
Skytterstyret om å anbefale at landsdelskretsstevnene på 15 meter gjøres offisielle fra og 
med sesongen 2018/2019. Administrasjonen vil i tillegg foreslå at Skyttertinget 2018 gir 
Norges Skytterstyre i oppdrag til Skyttertinget 2019, med å fremme forslag til opplegg for et 
eventuelt Norgesmesterskap på 15 meter.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget i 2018:  
 

1. Det innføres offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter fra og med sesongen 
2018/2019.  

2. For Nord-Norge landsdelkrets tillates en deling i tre kretser jfr. dagens praksis.  
3. Det skal benyttes DFS offisielle skyteprogram på 15 meter. Det er fritt opp til 

landsdelskretsene om det skytes finale fortløpende eller om denne avholdes til slutt. 
4. Fra DFS sentralt bestilles medaljer i alle klasser som for mesterskapet i bane- og 

feltskyting. Det benyttes ikke stjerner eller Norges Forsvarsforenings verneidretts- og 
ungdomsmedalje.    

5. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap på 15 meter. Forslaget skal fremmes for Skyttertinget i 2019. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 22/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om endring av klassesettingsregler 
Kompetanse: Kapittel 7 

 
I alt fire samlag har sendt inn forslag til ulike endringer av klassesystemet. Sunnmør 
skyttersamlag har sendt inn det mest omfattende forslaget, mens Sogn Indre, Østfold og 
Nordfjord har sendt inn forslag til mindre endringer.  
 
 



Forslag fra Sunnmør skyttersamlag: 
Sunnmør sendte 19. november 2016 inn forslag til Skyttertinget 2017 om endring av 
klassesettingsreglementet.  
 
Forslaget lyder: 
«Forslag til endring av klassesettingsreglement: 
Skytterne kan selv velge om de vil skyte i den klassen de er kvalifiserte i til enhver tid eller i en 
høyere klasse både på 15m, felt og baneskyting. Velger klasse 1-, klasse 2-, ungdoms- eller 
veteranskytter å skyte seniorprogram, må de delta i klasse 4 eller den klasse de er kvalifisert 
til på dette programmet året i forveien. De kan kvalifisere seg til mesterskapsomgangen på 
lik linje med øvrige skyttere i den klassen de velger å skyte i. 
 
Som høyere klasse regnes for ungdomsskyttere eldre klasse eller 3-5, for veteraner en yngre 
klasse eller 3-5 og for klasse 1 og 2 en høyere klasse i 2-5. 
 
Det er kun lov å delta en gang pr stevne.» 
 
Forslaget ble behandlet av Norges Skytterstyre i sak 28/2017 med følgende vedtak: 
«Forslaget fra Sunnmør skyttersamlag angående endring av klassesettingsreglementet 
avvises. Dette pga. at forslag til nytt klassesettingsreglement var til behandling på 
Skyttertinget i 2016, og ikke kan behandles på nytt før i 2018 jfr. Skytterbokas kapittel 1, 
punkt 1.200, § 2-7 e.» 
 
Sunnmør skyttersamlag meldte 5. mai 2017 inn saken på nytt til Skyttertinget 2018. 
 
Forslag fra Sogn Indre, Østfold og Nordfjord. 
Forslag 1: Ovenstående samlag foreslår at klasse junior fra gang til gang skal kunne velge 
mellom klasse junior, eldre junior og klasse 4. 
 
Dagens ordning for valgfrihet ble innført i sak 7 ved Skyttertinget i 2016.  
Saken var oppe på nytt i Norges Skytterstyre i sak 31/2017 med følgende vedtak:  
"Norges Skytterstyre fastholder sitt vedtak i sak 109/2016. Sak med forslag om at junior skal 
ha adgang til å velge klasse 4 fra stevne til stevne oversendes ikke til Skyttertinget for 
behandling. Enstemmig vedtatt.". 
 
Forslag 2: I tillegg foreslår Østfold at klasse eldre rekrutt fra gang til gang skal kunne velge 
klasse eldre rekrutt og junior.  
 
Denne saken er ikke behandlet tidligere. 
 
Administrasjonens drøfting 
 
Generelt om endringer av klassesystemet: 
Konkurranseskytingen i DFS er et av de sterkeste virkemidlene organisasjonen har for å 
oppfylle formålsparagrafen. Regler for klassesetting er her en av flere faktorer som er med 
på å gjøre sporten oversiktlig og rettferdig for både deltakere, tillitsvalgte og publikum. I 
tillegg skal systemet støtte opp under en god rekruttering.  



 
Da Sotnakk-utvalget i 2016 la frem sin rapport om klassesystemet i DFS var dette gjort på 
bakgrunn av en omfattende prosess. Den påfølgende høringen blant samlagene var svært 
grundig og de fleste samlag hadde egne høringer i skytterlagene. I alt var det 42 av 48 
samlag som svarte på høringen. Sotnakk-rapporten og høringen av denne var to av flere 
parameter som la grunnlaget for forslaget som ble lagt frem for Skyttertinget 2016. Dagens 
klassesettingsregler ble vedtatt på bakgrunn av dette. 
 
Det er i alles interesse at klassesystemet er best mulig og det var med dette som mål at 
endringene ble gjort i 2016.  
 
Administrasjonen mener derfor at det nye klassesystemet bør få lenger tid til å virke enn ett 
år (de nye reglene ble innført fra og med 1.1.17). Effekten av de nye klassene EJ og NV, samt 
valgfrihet i klasse EJ og J har vi ennå ikke sett da disse klassene kun har eksistert litt over ett 
år. Det er først om noen år vi kan si noe om effekten var slik man ønsket. 
 
Det må dessuten påpekes at stadige endringer på klassestrukturen, og andre omfattende 
endringer av strukturer i organisasjonen, kan skape forvirring ute i organisasjonen. Dette kan 
i verste fall gjøre det vanskeligere å rekruttere nye tillitsvalgte og gjøre at skyttere slutter.  
 
Drøfting av Sunnmørs forslag:  
Vi kan stille spørsmålet: «Hvem er det som vil ønske å bytte til en vanskeligere klasse i løpet 
av året?». Dette er pr. i dag tillatt i klasse J og EJ. Her ser vi at det oftest er et tilbud de beste 
skytterne benytter seg av for å få økt utfordring – kort sagt: de beste ønsker å bli bedre til å 
skyte. 
 
Det skal være lov til å bli god til å skyte i DFS. Administrasjonen mener imidlertid at å legge til 
rette for at de beste skal bli enda bedre ikke er viktig for Det frivillige Skyttervesen. Å legge 
til rette for dette vil skape større avstand mellom «toppskytterne» og «breddeskytterne» i 
hver klasse. En trend man har sett, også i andre idretter, er da at breddeskytteren velger å 
slutte med skyting fordi de føler at den lille innsatsen de legger ned i å delta ikke er sett på 
som «god nok». Den nedadgående kurven på antall skyttere i klasse 2 og 3, kombinert med 
den enorme nivåhevingen i klasse 5 de siste årene, underbygger dette.  
 
Kort sagt frykter administrasjonen at Sunnmørs forslag kan gjøre frafallet blant skytterne 
større, og ikke sørge for økt rekruttering (les: rekruttere nye skytter og beholde disse over 
tid) slikt et godt klassesystem skal bidra til.   
 
Administrasjonen mener dessuten at man i dagens klassesystem tar tilstrekkelig høyde for at 
de skytterne som ønsker det skal få de utfordringene de ønsker i forhold til sitt 
ambisjonsnivå. Alle skyttere i klasse 1-5 kan før hvert år velge om de ønsker større utfordring 
ved å frivillige rykke permanent opp til en høyere klasse. Dette gjelder også for 
ungdomsklassene. I tillegg til dette kan klasse junior og eldre junior velge fra gang til gang 
om de ønsker å skyte i en klasse høyere. Sammenliknet med andre individuelle idretter er 
dette svært liberalt. 
 



Noe som også taler imot Sunnmørs forslag er at det kan skape stor uforutsigbarhet for 
skyttere og publikum, noe som kan føre til mange rare situasjoner. Ønsker vi et system hvor 
det er mulig for skytterne å se an hvilken klasse konkurrentene velger, for deretter velge den 
klasse med størst sannsynlighet til å vinne? Det kan også være en utfordring for arrangører å 
vite hvilke klasser deltakerne faktisk kan skyte i. 
 
Drøfting av Sogn Indre, Nordfjord og Østfolds forslag: 
Administrasjonen viser til ovenstående drøfting da denne er dekkende for disse forslagene 
også, men ønsker å tillegge følgende: 
Organisasjonen valgte i 2016, etter bred enighet på Skyttertinget, å innføre klasse eldre 
junior. Innføringen av denne klassen er et grep for å hindre frafallet i overgangen fra 
ungdom til senior, noe også Sotnakk-rapporten påpekte.  
 
Å gjøre endringer som gjør klassesystemet mindre oversiktlig for å tilpasse systemet til noen 
få skyttere vil ikke virke etter sin hensikt. Til tross for den korte tiden klassen har eksistert er 
administrasjonen av den oppfatning av at dagens valgfrihet for klasse junior fungerer godt 
for de aller fleste. Man ser f. eks. allerede tegn på at klassen allerede i 2018 har fått 
betydelig høyere status blant ungdomsskytterne enn den hadde i 2017.  
 
Som nevnt overfor anbefales det å vente i flere år før man konkluder med effekten av de nye 
klassene, og spesielt klasse EJ. Når denne evalueringen skal gjøres bør hele klasse eldre 
junior vurderes, ikke bare valgmuligheten for klasse junior. 
 
Av samme grunn mener administrasjonen at forslaget om valgfrihet for klasse eldre rekrutt 
også bør avventes som følge av at det nye klassesystemet bør sette seg.  
 
DFSU har drøftet saken på møte 26. februar, og støtter administrasjonens argumentasjon.  
 
DFSU anbefaler Norge Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens klassesystem videreføres uten endringer. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 
Dagens klassesystem videreføres uten endringer. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 23/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om at V55, klasse 2 og EJ skal skyte om mesterskap i 

feltskyting på LS, LDKS og SM   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste møte. 



 
Saksnummer: 24/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om å innføre mesterskap i klasse 1 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
Ombudsmøtet i Østfold skyttersamlag sendte 31. januar 2018 inn følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 
 
«Klasse 1 skyter tellende mesterskapsomgang (omgang) ved stevner hvor omgang inngår i 
skyteprogrammet. 
 
Begrunnelse: 
Ettersom klasse NV er etablert kan ikke klasse 1 anses som en rekrutteringsklasse som før. 
For klasse 1-skyttere gir dette sannsynligvis både en økt interesse for skyting/trening og for 
stevnedeltakelse. […] kan ikke se at det er noe negativt ved at klasse 1 skyter tellende 
mesterskapsomgang». 
 
Administrasjonens drøfting 
Generelt 
Innledningsvis vil administrasjonen vise til samme argumenter som i sak 22/2018 hvor det 
pekes på at det er for tidlig å gjøre endringer på klassereglement og skyteprogram. Dette 
regelverket ble evaluert etter en grundig prosess i etterkant av Sotnakk-rapporten i 2016, 
noe som resulterte i vedtakene som ble gjort på Skyttertinget samme år. 
 
Drøfting av forslaget 
I langtidsplanen heter det at Det frivillige Skyttervesen skal være en «attraktiv og 
inkluderende breddeorganisasjon» og at «fokus skal være på at flest mulig oppnår utvikling 
og mestring til sitt ambisjons-nivå». For å få til dette er DFS avhengig av å ha klasser også for 
voksne hvor fokuset ikke er på mesterskap, premier og prestisje.  
 
Administrasjonen mener at det generelt er et stort fokus på mesterskap, premier og 
medaljer, og at vi har et tilstrekkelig tilbud for voksne skyttere som ønsker dette. Ved å 
innføre en ny mesterskapsklasse vil dette bare øke fokuset og skape en ny «prestisjeklasse» 
hvor det vil bli stor konkurranse om å være best.  
 
Administrasjonen mener at argumentet i forslaget om at et eget mesterskap for klasse 1 vil 
gi «økt interesse/trening og for stevnedeltakere» ikke er reelt. Administrasjonen frykter 
derimot at man ved å innføre mesterskap kan gjøre at det på lang sikt blir færre deltakere 
pga. en nivåheving i klassen.  
 
Nyere forskning viser nemlig at det store fokuset på resultater og premier i idretten er blant 
hovedgrunnene til frafallet man opplever i ungdomsidretten (NTNU 2012). Administrasjonen 
mener at det ikke er noen grunn til å anta at dette også ikke gjelder blant skyttere i klasse 1, 
selv om alderen på deltakerne her er noe høyere. 
 
Det er viktig å huske at mange av de som skyter i klasse 1 er foreldre eller andre voksne 
nybegynnere som ønsker å være med å skyte fordi de synes det er gøy, og/eller fordi 



datteren eller sønnen skyter. De har ofte lave ambisjoner og har sjelden noen større mål 
utover det at de ønsker å være en del av miljøet og samtidig delta på stevner og trening. En 
nivåheving og resultatfokus i denne klassen kan gjøre at mange vil føle at de ikke er «gode 
nok til å delta».  
 
Administrasjonen mener at klasse 1 fortsatt bør være en rekrutteringsklasse på lik linje med 
nybegynner voksen. Ved å ha to ulike «nybegynnerklasser» for voksne sikrer man et bredt 
tilbud hvor disse skytterne kan velge om de skal konkurrere på 100 meter eller 200/300 
meter. I disse klassene skal det ikke være noe "prestasjonskrav" og alle skal føle at kan delta 
uansett nivå. For at vi i fremtiden også skal ha en bredde blant våre konkurranseskyttere er 
vi helt avhengige av å ha slike «trivselsklasser». 
 
Administrasjonen vil avslutningsvis vise til Sotnakk-utvalget som i sin rapport fra 2016 rådet 
imot å innføre mesterskap i klasse 1 med følgende begrunnelse: «Ved at mesterskapene 
gjelder for klassene høyere opp, vil også motivasjonen for å gå i disse klasser bli større for de 
beste skytterne.» 
 
DFSU drøftet saken på sitt møte 26. februar og støtter administrasjonens innstilling. 
 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens regelverk for klasse 1 videreføres uten endringer.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 
 
Dagens regelverk for klasse 1 videreføres uten endringer. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 25/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om å endre Skytingens Dag 
Kompetanse: Kapittel 12 

 
Siden 1954 har Skytingens Dag blitt arrangert som en årlig markedsførings- og 
rekrutteringsdag i skytterlagene. I mange år var dette noe svært mange skytterlag lagde 
gode opplegg rundt, og den første tiden var det registrert ca. 20 000 deltakere årlig.  

Ordningen med Skytingens Dag har de siste årene vært en jevnlig sak på Skyttertinget. 
Spesielt knyttet til hvilke krav som skal stilles til at skytterlagene skal følge terminfestet dato, 
samt muligheter for å avholde andre arrangement samme helgen. Antall deltakere på 
Skytingens Dag har blitt noe mindre de senere årene, men fortsatt deltar i overkant av 5 000 
deltakere. Med et svært stort stevnetilbud ellers, merkes at Skytingens Dag får mindre 
oppmerksomhet i mange skytterlag.   



I gjeldende Langtidsplan 2016-2020 er følgende vedtatt:  
Pkt. 5.5 Skytingens Dag: 
Mål:   Revitalisere Skytingens Dag som en arena for profilering og markedsføring.  
Strategi:  Skytingens Dag er et profileringstiltak som kan gjennomføres i flere 

skytedisipliner for å oppnå større synlighet. 
Tiltak: 

a) Norges Skytterstyre skal gjennomgå konseptet for Skytingens Dag, der det blant 
annet skal vurderes alternative gjennomføringer for å skape mest mulig aktivitet og 
synlighet. 

b) Bedre markedsføring for å få økt oppslutning om Skytingens Dag. 
c) Personlige invitasjoner til politikere og myndighetspersoner. 

Medansvar: Samlagene og skytterlagene 
 
Forslag fra Sogn Indre skyttersamlag: 
Sogn Indre har sendt inn følgende forslag til Skyttertinget: 

«Skytingens Dag, større valgfrihet for det enkelte lag. 

Sogn Indre Skyttarsamlag vedtok på sitt ombodsmøte 2017 å sende nemnde sak til 
Skyttarkontoret, Skyttarstyret og Skyttartinget. 

Samlaget meiner at regelverket rundt Skytingens Dag må mjukast opp. Med det meiner vi at 
kvart lag må kunne bestemme sjølv, når dei vil arrangere denne, og at ordlyden om at det 
ikkje skal være åpne stemner samtidig med Skytingens Dag må fjernes. 

Vi meiner også at Skytterkontoret velger feil tidspunkt i sesongen, da det er veldig stor 
aktivitet i medio mai. Skyttarane har en oppkjøyring av skyteformen mot diverse høgdepunkt 
utover sommaren, og da blir det feil å båndlegge ein søndag med Skytingens Dag. 

Dersom Skyttarkontoret absolutt må bestemme eit tidspunkt, foreslår vi å legge Skytingens 
Dag til etter LS. Da vil Skytterkontoret kunne bruke mykje av TV-tiden til å markedsføre 
dagen, og dermed gi skytterlaga ein god markedsføringshjelp.» 

Gjeldende regelverk, Skytterbokas pkt. 12.170 Skytingens Dag: 
En søndag i året arrangeres Skytingens Dag i skytterlagene som et markedsførings- og 
rekrutteringstiltak i DFS. Datoen for Skytingens Dag fastsettes av Norges Skytterstyre. Det er 
ikke anledning til å arrangere andre stevner på Skytingens Dag. Skytterlagene gis anledning 
til å avholde Skytingens Dag på et annet tidspunkt enn fastsatt av Norges Skytterstyre. 

Dagens ordning med gjennomføring av Skytingens Dag: 
Tilrettelegging for informasjonskanaler og materiell: 

 DFS egne hjemmesider: https://www.dfs.no/skytingens-dag/ 
 Kampanjeside: http://www.skytingensdag.com/  
 Nettbutikk: http://www.skytingensdag.com/webshop/ 
 Facebook arrangement: https://www.facebook.com/events/889009671156707/ 
 E-post til skytterlagene med eget kampanjehefte som vedlegg. 
 NST annonsering 

Skytterkontoret kan bygge videre på dette konseptet, og informere i mer utstrakt grad når 
det gjelder potensialet både når det gjelder det politiske, samt knytte rekruttering og 
oppfølging gjennom en skyteskolekonseptet tettere sammen.  

https://www.dfs.no/skytingens-dag/
http://www.skytingensdag.com/
http://www.skytingensdag.com/webshop/
https://www.facebook.com/events/889009671156707/


Administrasjonens drøfting 
 «Skytingens Dag skal være dagen da organisasjonen synliggjøre seg selv i lokalmiljøet. Her 
skal mulige støttespillere fra Forsvaret, næringslivet, kommune og publikum generelt bli gitt 
grunnleggende informasjon angående vår organisasjon.» 

Intensjonen med Skytingens Dag er både fornuftig og god, men vi må også ta i betrakting 
hvilken tid tiltaket ble opprettet og forutsetningen som da lå til rette. I dag har vi et 
betraktelig høyere aktivitetsnivå og større stevnetilbud, og muligheten for synliggjøring 
gjennom ulike media har åpnet et langt bredere nedslagsfelt for organisasjonen.  

Skytterlagene har i stor grad vært en stor del av lokalkulturen og en institusjon i lokalt, og 
det er dette man ønsker å ivareta også i fremtiden gjennom blant annet tiltak som 
Skytingens Dag. Det er først og fremst synliggjøring av det lokale skytterlaget og arenaen 
man ønsker å vektlegge. Dette er dagen man skal benytte muligheten til å knytte politiske og 
økonomiske bånd. Skytingens Dag har også blitt benyttet i rekrutteringssammenheng, da det 
er lagt opp til oppfølging av deltakerne ved å be dem inn til skytterlagets trening, skyteskole 
eller andre sosiale tiltak. 

Etter tilbakemelding og i samtale med flere lag, synes den store utfordringen å ligge i den 
fastsatte datoen for Skytingens Dag. Når denne «fastsatte» datoen på samme tid ofte må 
endres, overlater dette lite forutsigbarhet i forhold til planlegging av arrangementet og 
andre stevner. For mange lag ligger skytebanen så avsides at det er vanskelig å få tilreisende. 
De velger da å benytte bygdedager og andre lokale begivenheter til å informere om 
skytterlaget og Det frivillige Skyttervesen.  

Slik administrasjonen ser det, må vi ha tillitt til at samlagene og skytterlagene selv kan finne 
best egnet tid og sted for arrangementet. Det gir en helt annen forpliktelse og motivasjon for 
skytterlagene når de får handlingsrom og selv får bestemme. Dette åpner også mer for å 
arrangere Skytingens Dag i flere skytedisipliner og alternative arrangement. Det viktigste er 
tross alt at flest mulig skytterlag gjennomfører arrangement med tanke på synliggjøring og 
publisitet, og ikke den eksakte datoen dette måtte forekomme. Skytterlagene kan ikke 
«tvinges» til å holde Skytingens Dag, men god motivasjon og sentral stimulans for gode 
opplegg vil trolig gjøre at flere vil arrangere Skytingens Dag i framtid.  

DFSU har drøftet saken i sitt møte 26. februar og slutter seg til den anbefaling som 
administrasjonen gir for endring av kravet til dato for Skytingens Dag. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 

Skytterbokas punkt 12.170 Skytingens Dag endres til følgende: 
Norges Skytterstyre fastsetter en dag i året til arrangementet «Skytingens Dag» i 
skytterlagene som et markedsførings- og rekrutteringstiltak i DFS. Det er fritt opp til 
skytterlagene å avholde Skytingens Dag på et annet tidspunkt enn fastsatt av Norges 
Skytterstyre. Det gis anledning til å arrangere andre stevner på Skytingens Dag.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 



Saksnummer: 26/2018 
Sak: Tingsak: Rullering av Kongepokalen mellom skifeltskyting og feltskyting 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 12 – vedlegg 5, pkt. 5.20 

 
Norges Skytterstyret ga Feltutvalget i oppdrag å vurdere en rullering av Kongepokalen i de 
feltmessige øvelsene. Feltutvalget behandlet saken første gang på møtet i september.  

Norges Skytterstyre behandlet sak om rullering av Kongepokal i feltdisipliner på styremøte 
30. oktober. Skyttertinget vedtok i sak 14/2011 at kongepokalen fortsatt skulle være i 
skifeltskyting. En eventuell endring må derfor vedtas av Skyttertinget.  

 Styret ba feltutvalget utrede følgende alternativ til rullering av kongepokalen: 

• Skal det være Kongepokal i alle disipliner? Feltutvalget må ta hensyn til at 
Kongepokalen kommer fra skifelt, og at Slottet har skrevet at:  
«Der hvor det er flere konkurranser kan man imidlertid søke om å få alternere 
tildelingen, for eksempel mellom skifeltskyting og feltskyting».  

• Kan det være et alternativ å rullere Kongepokal mellom skytetekniske disipliner (felt, 
Stang- og felthurtig) og fysiske disipliner (skifelt/skogsløp) annet hvert år?  

• Her kan man i vurderinga ta med en rullering mellom Felt-Hurtigskyting-Fysisk, og 
hvordan en slik rullering kan gjennomføres. 

• Skal Kongepokalen «øremerkes» til kvinneklassen i skifelt/skogsløp innimellom 
(forutsatt minst 15 deltakere)? 

 

Administrasjonens drøfting 

I denne saksutredningen går vi igjennom de punkt det styret har bedt feltutvalget om å 
utrede.  

Skal det være kongepokal i alle øvelsene? 

Slottet har skrevet at: 
«Der hvor det er flere konkurranser kan man imidlertid søke om å få alternere tildelingen, for 
eksempel mellom skifeltskyting og feltskyting». Dette kan sees på som en føring om at 
dersom det blir aktuelt med en rullering, så skal fortsatt skifelt være med i rulleringen. Like 
opplagt er det kanskje at en eventuell rullering også skal inneholde feltskyting, som er den 
klart største av våre feltmessige øvelser. Feltskyting må også kunne regnes som DFS` 
primærøvelse ved siden av baneskyting. Med andre ord er det de tre gjenværende øvelsene 
(skogsløp, Stang og felthurtig) man kan vurdere om skal være med i en rullering eller ei.  

En av de største utfordringene med å ha alle øvelsene med i rullering er at det blir veldig 
lenge mellom hver gang de forskjellige øvelsene får «sin» pokal, og kanskje spesielt dersom 
feltskyting skal ha pokalen hyppigere enn de andre. Noe av argumentasjonen som har vært 
brukt for å rullere Kongepokalen mellom flere øvelser er at øvelsene vil få en ”boost” når de 
har Kongepokal. Spørsmålet er da om man får ønsket varig effekt av å ha Kongepokalen når 
det er lenge mellom hver gang.  



På den andre siden viser det at vi verdsetter alle feltøvelsene dersom vi lar Kongepokalen 
rullere i alle fem. 

Rullering mellom skytetekniske (felt, Stang og felth.) og fysiske øvelser (skifelt og skogsløp) 

Dette er en rulleringsform som både feltutvalget og administrasjonen har diskutert, men 
begge konkluderte tidlig med at den var lite aktuell. Dette først og fremst fordi vi mener 
dette blir en relativt komplisert rulleringsform som blir vanskelig å forholde seg til. En effekt 
av denne formen for rullering er at de fysiske øvelsene får litt mer prioritet enn de 
skytetekniske. DFS har i dag to Kongepokaler, én i en skyteteknisk øvelse (bane) og én i en 
fysisk øvelse (skifelt). Når man nå ønsker å vurdere en rullering av den ene Kongepokalen, er 
det for så vidt greit at de fysiske øvelsene fortsatt blir prioritert.  

Rullering mellom felt, hurtigøvelser og fysisk. 

I likhet med det forrige alternativet, konkluderte både feltutvalget og administrasjonen med 
at dette var en noe komplisert form for rullering. Det å se på hurtigøvelsene som én øvelse 
er vanskelig. Det samme gjelder selvsagt de fysiske. Hvordan skal man da kåre vinneren? 
Hvis man skal gå for en ren plassiffer-løsning vil man med stor sannsynlighet få en 
kongepokalvinner som ikke har vunnet noen enkeltøvelse. Det mest nærliggende 
alternativet blir da å si at den av de to vinnerne som har lavest plassiffer får Kongepokalen. I 
så fall blir dette fort litt komplisert å skjønne for de som ikke er veldig inne i dette fra før. 
Det positive blir jo at man på denne måten kan kåre den mest allsidige hurtigskytteren og 
den mest allsidige DFS-eren i de fysiske øvelsene. Man må med andre ord beherske mer enn 
en øvelse for å vinne Kongepokalen.  

Kongepokal til kvinner i skifelt og skogsløp med skyting. 

Så langt har det vært lite aktuelt å dele ut Kongepokalen i kvinneklassen i skifelt, ettersom 
deltakelsen har vært for dårlig. Tatt de siste års kvinnedeltakelse i skifelt i betraktning, er det 
lite som tyder på at dette vil være aktuelt med det første. 

I skogsløp med skyting er det imidlertid annerledes. Der har deltakelsen blant kvinnene 
steget jevnt. På Landsskytterstevnet i Førde var det ny rekord med 17 seniorkvinner som 
fullførte løpsdelen. 

Administrasjonen er av den oppfatning at også kvinnene bør ha muligheten til å kjempe om 
Kongepokal i de fysiske grenene våre, såfremt de er mange nok. En nedre grense på 15 
deltakere synes riktig å ha som krav. Dette samsvarer med krav i idretten for øvrig. 

Om Kongepokalen skal alternere annenhver gang mellom mann og kvinne i disse øvelsene 
eller om menn skal ha den oftere kan selvsagt diskuteres. Uansett mener administrasjonen 
det vil være et riktig politisk signal å gi at Kongepokalen skal gå annenhver gang i 
kvinneklassen og herreklassen. Dersom ikke det er nok deltakere i den klassen pokalen er 
satt opp, vil den automatisk flyttes til det motsatte kjønn. På samme måte kan det være 
fornuftig å ha et vedtak på at dersom det heller ikke i denne klassen er nok deltakere, vil 
pokalen dette året flyttes over til en av de andre ”rullerende” feltøvelsene. Et slik vedtak kan 
også gjelde dersom feltøvelsen med Kongepokal blir avlyst. 



Konklusjon: 
Et enstemmig feltutvalg og administrasjonen anbefaler å rullere Kongepokalen mellom 
feltskyting og skifeltskyting annen hvert år, og kun mellom disse øvelsene. Dette er en 
løsning vi vet Slottet vil godta, og samtidig mener vi det vil kunne gi begge disse øvelsene en 
positiv effekt av Kongepokalen. Samtidig vil det gi en rulleringsform som er forutsigbar og 
forståelig for folk flest. Vi mener at dersom pokalen skal rullere mellom for mange øvelser, 
så vil effekten av en Kongepokal bli vesentlig mindre. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 

Den lille Kongepokalen skal rullere annet hvert år mellom felt og skifelt. Kongepokalen 
tildeles beste kvinne og beste mann i skifelt annenhver gang. Det er et krav om minimum 15 
deltakere i kongepokalklassen. Ved for få deltakere i kvinne- eller herreklassen i skifelt, 
flyttes Kongepokalen automatisk over til det motsatte kjønn. Dersom det heller ikke i denne 
klassen er nok deltakere, overføres Kongepokalen til feltskyting dette året. Dersom NM 
skifelt eller NM felt blir avlyst det året Kongepokalen er satt opp i denne øvelsen, overføres 
Kongepokalen til felt/skifelt dette året, uten at vedtatt rullering blir endret. 

2019 Felt  2023 Felt  2027 Felt 
2020 Skifelt (menn)  2024 Skifelt (menn)  2028 Skifelt (menn) 
2021 Felt  2025 Felt  2029 Felt 
2022 Skifelt (kvinner)  2026 Skifelt (kvinner)  2030 Skifelt (kvinner) 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 27/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om liggende ferdigstilling som utgangsstilling i 

felthurtig for klasse V73 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Melbo skytterlag, støttet av et enstemmig ombudsmøte i Vesterålen skytterlag, fremmer 
følgende forslag: 

«Kapittel 11.150 Felthurtigskyting  

Nytt punkt 8: Felthurtigskyting for klasse V73 foreslås utført fra liggende ferdigstilling, våpen 
ladd og sikret. Sikringen oppheves og skytestilling inntas på ordre Ild. Deltakere i klasse V73 
kan ikke kvalifisere seg for den avsluttende finale.»  

Forslaget begrunnes med lav deltakelse i denne øvelsen for denne klassen med en årsak 
knyttet til helsemessige forhold og risiko for skader i nedspranget.  



Skyttertinget 2016 drøftet med bakgrunn i Sotnakk-utvalgets utredning en rekke forslag 
knyttet til skyteprogrammene i DFS. Herunder drøftet Tinget i sak 9/2016 et forslag om å 
tillate klasse ER å konkurrere i Stang- og felthurtigskyting, der klassene ER, V65 og V73 
benyttet liggende utgangsstilling. Norges skytterstyre innstilte på denne regelendringen, 
men Skyttertinget besluttet med 29 mot 25 stemmer å beholde dagens regelverk. 

Administrasjonens drøfting 

Deltakelsen på LS 2017 i felthurtig sammenliknet med 30-skudd felt er slik: 

Klasse Deltakere 30-
skudd 

Deltakere 
felthurtig 

% delt. i 
felth.  

V65 229 skyttere 102 skyttere 45 % 
V73 206 skyttere 78 skyttere 38 % 

Deltakelsen på LS 2015 og LS 2016 viser tilsvarende deltakerprosent.  

Det er blant de eldste veteranene store forskjeller skyttere imellom hva angår fysisk helse, 
men det er dermed ikke dokumentert eller påstått at dette nødvendigvis gjenspeiler seg i 
skyteresultatene i vanlig bane- og feltskyting. Her er felthurtigskytingen unik i forhold til DFS 
sine øvrige øvelser (ser bort fra skifelt og skogsløp) ved at den inneholder fysiske elementer. 
Resultatene i felthurtig for den eldste klassen gjenspeiles trolig like mye av tiden den enkelte 
skytter bruker på nedspranget, som den tid som går med til å treffe målene. Slik sett vil det å 
tillate liggende ferdigstilling kunne være resultatutjevnende mellom skytterne. 

At skyttere avstår fra å delta grunnet helsemessige forhold er uheldig. For skyttere som 
opplever engstelse for å skade seg i nedspranget påvirker dette opplevelse. Skulle det i 
tillegg være skyttere som skader seg, er dette gjerne for eldre skyttere vesentlig alvorligere 
enn for yngre skyttere.   

For skyttere i vernepliktig alder er felthurtig som øvelse viktig sett opp mot DFS sitt formål. 
Et raskt nedsprang etterfulgt at målveksling der skytteren skal treffe tre forskjellige mål i rask 
rekkefølge er en viktig praktisk militær ferdighet. For skyttere i klasse V73 derimot har det 
ingen betydning for DFS sin formålsoppnåelse om skytterne benytter liggende 
utgangsstilling. 

En tilpassing av regelverket slik som foreslått underbygges også av DFS Langtidsplan 2016- 
2020, som har definert at DFS skal være folkesport slik:  

«DFS skal være en attraktiv og inkluderende breddeorganisasjon der begge kjønn og alle 
generasjoner kan drive en aktivitet de har glede og nytte av. Fokus skal være på at flest mulig 
oppnår utvikling og mestring til sitt ambisjons-nivå, og samtidig bidra til å oppnå samfunnets 
mål om en god folkehelse.» 

Det er også gode motargumenter for forslaget, eksempelvis: 

 Å tillate liggende ferdigstilling bryter med hovedintensjonene i øvelsen, som har en 
militær opprinnelse ved at skytteren når han/hun oppdager målene skal gjøre 
nedsprang og deretter raskest mulig treffe disse. 



 Alder skal i noen sammenhenger være en begrensing. Har man ikke fysikk til å 
gjennomføre øvelsen skal man heller ikke delta.  

 Det blir mer krevende å være arrangør ved at regelverket inneholde flere 
alternativer.   

 

Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Feltutvalget anbefaler at administrasjonens forslag fremmes for Skyttertinget. Vedtatt med 3 
mot 2 stemmer for dagens ordning.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2018: 

Regelverket pkt 11.150 gis følgende tillegg: 

Pkt 8. Skyttere i klasse V73 benytter liggende ferdigstilling som utgangsstilling, våpenet ladet 
og sikret. På kommando Ild oppheves sikringen og skytestilling inntas. Skyttere som benytter 
liggende ferdigstilling som utgangsstilling kan ikke konkurrere om bestemannspremier eller 
kvalifisere for finaler.  

Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Larsen, Knudsen, Meland, 
Brøndbo Fiskum og Halset stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen og Gjerstad 
stemte for Knutsen sitt forslag. 
 
 
 

Saksnummer: 28/2018 
Sak: Nye personvernregler – personvernerklæring og retningslinjer 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1/1.400 

 
Lov om behandling av personopplysninger (kortnavn: personopplysningsloven) er den 
viktigste rettskilden innen beskyttelse av personvern. Loven ble vedtatt 14. april 2000 og 
trådte i kraft 1. januar 2001. Den erstattet personregisterloven av 1978, og gjennomfører 
personverndirektivet i norsk rett. Loven gir generelle bestemmelser om behandling av 
personopplysninger, dvs. opplysninger som direkte eller indirekte kan knyttes til en fysisk 
person. 

EU har vedtatt lovteksten som gir ny personvernlovgiving i Norge og i Europa fra 2018. Den 
nye personopplysningsloven trer i kraft 25. mai 2018. 

De senere årene er det gjennom krav fra offentlig myndighet blitt stilt strengere krav til 
behandling av personopplysninger. Dette gjelder både i privat og offentlig virksomhet, 
samt i en viss utstrekning for frivillige organisasjoner som DFS.  Økt bruk av data til 



registrering av medlemsrelaterte opplysninger, gir således større krav til personvern også 
innenfor DFS. Dette gjelder både i skytterlag, samlag og sentralt i DFS.  
 

DFS er forpliktet til å behandle personopplysninger fra sine medlemmer og brukere på en 
forsvarlig måte. 

Med grunnlag i ny personopplysningslov har administrasjonen har utarbeidet forslag til: 

- Veileder for skyttersamlag og skytterlag i personvern og informasjonssikkerhet 
- Personvernerklæring for Det frivillige Skyttervesen 
- Retningslinjer for personvern og informasjonssikkerhet i DFS (legges fram til 

aprilmøtet)  
-  

Administrasjonens drøfting 

Det er utfordrende for en liten administrasjon å følge opp stadig flere krav til frivillige 
organisasjoner. Og enda mer krevende for våre frivillige organisasjonsledd skyttersamlag og 
skytterlag. Vi har derfor sett på det som viktig å lage veiledning og maler som i størst mulig 
grad avlaster spesielt skytterlagene. Maler og veiledning forutsetter at lagene bruker DFS’ 
sentrale IT-systemer. Alle samlag og skytterlag bruker i dag Mitt DFS, men det varierer hva 
som brukes av nettsider etc.  

Når du melder deg inn i et skytterlag som er tilknyttet DFS blir du registrert i DFS’ sentrale 
medlemsregister. Du får en egen SkytterID, og kan redigere personopplysninger om deg selv 
i «Mitt DFS». Disse opplysningene brukes for eksempel når du melder deg på et stevne eller 
annen aktivitet i DFS. DFS er forpliktet til å behandle personopplysninger fra sine 
medlemmer og brukere på en forsvarlig måte, i samsvar med personopplysningsloven. 

DFS legger til grunn at adresseopplysninger kan formidles til enkelte samarbeidspartnere i 
forbindelse med tilbud på utvalgte medlemsfordeler. Dette forutsetter egen databehandler-
avtale med samarbeidspartner. Det skal være mulig å reservere seg mot dette i Mitt DFS 

Administrasjonen har utarbeidet forslag til en egen veileder for samlag og skytterlag som 
inneholder informasjon om de viktigste krav som følger av personvernreglene. Veilederen 
inkluderer en mal for personvernerklæring i samlag og skytterlag. Malen tilpasses bruk av IT-
systemer fra DFS (inkludert nettløsningene fra Episerver og DFS Grasrot). 

Administrasjonen har også utarbeidet forslag til personvernerklæring for DFS sentralt. Dette 
er et krav til alle registrerte virksomheter i ny personopplysningslov. Vi har vektlagt at 
personvernerklæringen skal være tydelig og enkel å sette seg inn i. Vi har bygt denne på 
samme malen som veilederen.  

Det siste dokumentet som skal utarbeides er retningslinjer for behandling av 
personopplysninger og informasjonssikkerhet i DFS. Dette dokumentet inneholder svært 
omfattende krav til interne rutiner for behandling av registrerte personopplysninger – krav 
som først og fremst er relevante for DFS sentralt og samarbeidende aktører. 
 

https://www.dfs.no/mitt-dfs/


Administrasjonen har vært i kontakt med Datatilsynet under arbeidet med retningslinjer og 
veileder. Datatilsynet har ikke kapasitet til å bidra med støtte, men har gitt tilbakemelding 
om at det viktigste i første omgang er å få på plass ny personvernerklæring og oppdaterte 
databehandler-avtaler for våre sentrale IT-systemer.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med nye retningslinjer og veileder for 
personvern i DFS. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Saksnummer: 29/2018 
Sak: Forslag om at siste stevne i NC ikke skal være obligatorisk  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Hordaland skyttersamlag har fremmet følgende forslag til endring av norgescupen for 
baneskyting: 

«Under siste runde av årets Norgescup, les Frende Cup, var det mange som mente at dagens 
regler der det siste stevnet teller med ikke er rettferdig. Norgescupen skal kåre den beste 
skytteren gjennom sesongen og da bør ikke alt stå og falle på et stevne. For å sikre god 
deltaking på siste runde vil det være en bedre ordning at et av de tre siste stevna teller.» 

Retningslinjer og regler for norgescupen i baneskyting framkommer av Skytterboka vedlegg 
3. Utdrag fra retningslinjer og regler: 

1. Målsetting: Norgescupen skal være et synliggjørings- og markedsføringsarrangement for 
Det frivillige Skyttervesen og øke konkurransetilbudet med nasjonalt tilsnitt. NC-stevnene 
skal avspeile hele DFS’ virksomhet og klassestruktur. Følgelig skal NC-stevnene ha 
konkurransetilbud til alle klasser, men for å konkurrere om norgescuppoeng må man tilhøre 
klassene 3-5. I 2018 og 2019 vil det være en prøveordning med norgescup i klasse V55. 

3.3 Poenggiving: Skyteresultatene på de enkelte NC-stevnene legges til grunn for 
poenggivning. Seks av de ni norgescupstevnene teller sammenlagt. Siste stevne i 3. runde av 
Norgescupen er obligatorisk 

3.4 Rangering: Rangeringen på hvert NC-stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser 
om rangering av mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt i 
klasse 3-5 og V55 etter 6x35-skudd, foretas omskyting med mesterskapsomgang for å 
avgjøre 1. plassen. Ved omskyting rangeres skytterne etter resultat i omskytingen. Videre 
rangering ved like poengsummer avgjøres etter det høyeste oppnådde resultat på et 
enkeltstevne. Ved fortsatt likhet, det nest høyeste resultat, og så videre 

 



Administrasjonens drøfting 

Intensjonen med Frende Cup baneskyting (norgescupen) har gjennom pkt. 1 i retningslinjene 
alltid vært å benytte denne massemønstringen av skyttere til å markedsføre og synliggjøre 
skyttersporten, spesielt i de landsdeldeler rundene avholdes. Bakgrunnen for endringen av 
poengsystemet, rangering og sammenlagtoversikten, var nettopp med tanke på å gjøre 
skyttersporten enklere og mer lettfattelig både for journalister og publikum for øvrig. I 
retningslinjene ble det lagt opp til en finaleavslutning, hvor de beste skytterne møttes på en 
og samme tid, og hvor ingenting var avgjort før siste skudd var skutt. Dette var arenaen for 
media og de gode øyeblikksbildene.  

Sportslig sett kan er det forståelig at noen mener dette ene stevnet teller for mye i 
sammendraget hvor 6 av 9 stevner er tellende. Det ble gjort grep i forhold til 
rangeringsreglementet hvor rangering ved like poengsummer avgjøres etter det høyeste 
oppnådde resultat på et enkeltstevne. Ved fortsatt likhet, det nest høyeste resultat, og så 
videre. Dette for å dra fordel av resultater skutt gjennom alle rundene av Norgescupen. Det 
er også naturlig å gjennomføre finaleavvikling i en eller annen form når en Norgescupvinner 
skal kåres og premier til store summer skal deles ut. 

En eventuell endring av finalerunden medfører flere utfordringer som må løses i forbindelse 
med kåring av vinner, premieutdeling og medier. En forutsetning for dagens ordning er at de 
beste skytterne samles på et og samme sted i et obligatorisk stevne med seedet lag. 
Hordaland forslår at ett av de tre siste stevnene skal telle sammenlagt. Hvis det ikke er 
bestemt hvilket stevne som skal telle kan vi allerede ha en vinner, og det siste stevnet med 
seedet lag kan bli en gjennomkjøring uten store spenningsmoment.  

Administrasjonen mener Norgescupkomiteen (evt. NC-utvalget) må vurdere en eventuell 
endring av pkt. 3.3 som innebærer en fjerning av det obligatoriske stevnet når norgescupen 
skal evalueres til høsten.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning for pkt. 3.3 i retningslinjene for norgescupen i baneskyting opprettholdes. 
Forslaget oversendes til NC-utvalget som skal nedsettes av Norges Skytterstyre i løpet av 
høsten 2018.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  



 
Saksnummer: 30/2018 
Sak: Ungdomsplakaten - retningslinjer for ungdom og ungdomsarbeid 
Kompetanse: Kapittel 17, LTP 2016-2020 

 
Jfr. Langtidsplanen for 2016-2020, vedtatt på Skyttertinget 2016, skal det i løpet perioden 
vedtas egne retningslinjer for ungdomsskyting. Bakgrunnen for dette er å sikre en felles mal 
for barn og ungdom sine rettigheter i Det frivillige Skyttervesen. 

DFSU startet opp dette arbeidet på sitt møte i september 2017, og fulgte opp arbeidet på 
møtet i november samme år. Under møtet i februar 2018 ble et endelig forslag utarbeidet og 
oversendt til Norges Skytterstyre.  

I prosessen ble det i desember 2017 sendt ut høring til samlagene i anledning 
retningslinjene. Det ble mottatt svar fra i alt 11 samlag og disse svarene er tatt med i 
utarbeidelsen av retningslinjene.  

DFSU ber nå Norges Skytterstyre innføre «Ungdomsplakaten» som gjeldene retningslinjer for 
ungdom og ungdomsarbeid i Det frivillige Skyttervesen. 

Administrasjonens drøfting 
En felles mal for alle nivåer i Det frivillige Skyttervesen som beskriver hvilke rettigheter barn 
og unge skal ha i DFS, samt beskriver hvordan ungdomsskyting skal drives, har vært en 
mangelvare i DFS.  
 
Administrasjonen mener at retningslinjene bør dekke alle områder som berører barn og 
unge. Videre bør bestemmelsene ha rot i Langtidsplanen for DFS, samt de etiske 
retningslinjene. 
 

DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSU oversender forslag til retningslinjer for ungdom, kalt «Ungdomsplakaten», til Norges 
Skytterstyre. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 «Ungdomsplakaten» vedtas som retningslinjer for ungdom og ungdomsarbeid i Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

  



Saksnummer: 31/2018 
Sak: Forslag om prøveskudd foran feltfinaler på LS for alle klasser 

Kompetanse: Kapittel 11 

 
Hans Sollid, Alvdal skytterlag, har fremmet tanker/forslag om prøveskudd ved finaler i 
feltskytinger på Landsskytterstevnet. Forslagsstilleren har gitt en utfyllende begrunnelse 
med følgende forslag til gjennomføring:  

Finfelt:  
Kl. R : som nå 
Kl. ER og V65/V73: 
a. Skytteren får 2 min til klargjøring og lading inne på standplass – som tidligere 
b. Skytteren får ubegrenset antatt prøveskudd – skytetid 1 min. (2 min for V73) 
c. Det gis 1 min (2 min for V73) til klargjøring og lading. 
d. Finaleprogrammet på 12 skudd avvikles som tidligere 
Kl. JR: 
a. Skytteren får 2 min til klargjøring og lading inne på standplass – som tidligere 
b. Skytteren får ubegrenset antatt prøveskudd – skytetid 1 min.  
c. Det gis 2 min (pga ev. stillingsskifte) til klargjøring og lading. 
d. Finaleprogrammet på 12 skudd avvikles som tidligere. 
Ev for grovfeltfinalene: 
a. Skytteren får 2 min til klargjøring og lading inne på standplass – som tidligere 
b. Skytteren får ubegrenset antatt prøveskudd – skytetid 1 min.  
c. Det gis 2 min (pga. ev. stillingsskifte) til klargjøring og lading. 
d. Finaleprogrammet på 12 skudd avvikles som tidligere. 
Omskytinger alle klasser bortsett fra kl. rekr.: Her gis det ikke prøveskudd. 

Klasse rekrutt har iht. styrevedtak i sak 99/2015 3 minutter med prøveskudd før feltfinalen.  
 
Administrasjonens drøfting 

Det gis faglig tilslutning til forslagsstillerens begrunnelse om at bytte av hullkorn i noen grad 
kan gi treffpunktforflytting. Bytte av hullkorn der i tillegg Adlerauge må tas ut kan gi en 
betydelig endring i treffpunktet. Dette er kjente erfaringer blant skyttere. Ettersom de fleste 
bytter hullkorn mellom bane- og feltskytingen, er dette et forhold som vedrører mange. Selv 
om det normalt er muligheter for ny innskyting på en bane i nærheten av LS-arenaen, er det 
lite heldig at man må til et annet sted for å få kontrollert innskytingen.  

Behovet er spesielt knyttet til Landsskytterstevnets gjennomføring. Det spesielle her er at 
bane- og feltskytingen gjennomføres om hverandre, med finaler imellom, noe som normalt 
ikke skjer ved andre stevner. Den relativt høye vanskelighetsgraden på feltfinalene med små 
blinker gjør det ekstra viktig å være godt innskutt. Ettersom bytte av hullkorn kan påvirke 
treffpunktet, vil det være konkurranseutjevnende å innføre prøveskudd før feltfinalene. 
Særlig vil dette komme de skytterne som benytter samme våpen til bane- og feltskyting til 



gode, samt alle som bytter hullkorn mellom disse øvelsene. Det vil derfor være de med minst 
våpengarderobe, utstyr og erfaring som vil ha mest utbytte av en slik ordning.  

DFS får stadig tilbakemeldinger om at LS gjennomføres over for lang tid, og/eller at stevnet 
skal komprimeres mer. Om man innfører prøveskudd i fbm feltfinalene vil dette kreve mer 
tid enn i dag. Anslagsvis vil det gjennomsnittlig gå med 4 – 5 minutter mer pr lag pr. 
gjennomføring. Eksempelvis var det i 2017 16 finalelag i finfelt, og 14 i grovfelt, noe som 
indikerer at det vil ta ca. 1 time mer på hvert hold å innføre prøveskudd. Dette forutsetter 
imidlertid at tid til klargjøring og tid til prøveskudd er begrenset.  

Mange skyttere, særlig ihuga grovfeltskyttere, vil kunne oppfatte at prøveskudd i felt bidrar 
til å redusere tradisjonene og egenarten i øvelsen. Det skal gi fordeler å være godt forberedt. 
Å innføre prøveskudd foran finalene vil først og fremst være nyttig for de mindre erfarne 
skytterne. Slik unngår man i stor grad feilinnstilling av sikter, skjeve serier pga. vind, noe som 
sikrer finaleopplevelsen.  

Konklusjonen er at det er gode tekniske og rekrutteringsmessige argumenter for å støtte 
deler av forslaget. At LS får et noe annet regelverk enn ved konkurranser ellers i DFS er ikke 
heldig, men slik er det allerede for enkelte banefinaler. At det går noe mer tid til 
finaleavviklingen må veies opp mot flere skyttere som får gode opplevelser og kjenner 
mestring. Særlig viktig er dette for ungdomsklassene med mange skyttere med begrenset 
erfaring, og ett våpen som brukes både til bane- og feltskyting. Slik sett er prøveskudd mest 
aktuelt foran disse klassenes finfeltfinaler. Samtidig er det da relevant å inkludere klasse V65 
og V73 i ordningen av tekniske og arrangementsmessige årsaker. Et viktig element i 
feltskyting er samtidig at skytterne skal stille med innskutt våpen, derfor anbefales ikke 
prøveskudd foran grovfeltfinaler.   

Både DFSU og Feltutvalget har hatt saken til behandling og anbefaler enstemmig vedtaket i 
tråd med administrasjonens forslag. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det innføres en prøveordning i 2018 med prøveskudd foran finfeltfinaler på 
Landsskytterstevnet slik: 
 
Klargjøringstid før prøveskudd:   1 minutt. 
Skytetid prøveskudd:     2 minutter. 
Klargjøringstid etter prøveskudd før finale:  1 minutt. 
Skytetid finale:     Fastsettes årlig  
Ingen prøveskudd foran eventuelle omskytinger. 
 
Norges Skytterstyre evaluerer erfaringene etter LS 2018.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer: 32/2018 
Sak: Skytterboka kapittel 17.110 
Kompetanse: Kapittel 17 

 
Administrasjonen framla forslaget fra DFSU til årsmelding for 2017. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSUs årsmelding for 2017 godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 33/2018 
Sak: Retningslinjer for Norges Skytterstyre 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til interne retningslinjer for Norges Skytterstyre. Dette etter 
samme mal som for DFSU og Feltutvalget. 
 
Vedtak: 
Interne retningslinjer for Norges Skytterstyre enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 34/2018 
Sak: Oppfølging av vedtak løp med SE kammer 
Kompetanse: Nordisk Formannsråd / kapittel 1.400 / kapittel 6 

 
Norma AS søker om godkjenning av løp i kaliber 6,5x55 med SE kammer til bruk i Det 
frivillige Skyttervesen. Denne saken gir en oppsummering av behandling og vedtak. 

Etter avtalen mellom Sig Sauer og de nordiske landene (Danmark, Norge og Sverige) skal alle 
løp som leveres til Sauer 200 STR ha SKAN (Skandinavisk) patronkammer. Historien bak dette 
er spesiell. Når Sauer 200 STR ble valgt som organisasjonens nye konkurransevåpen hadde 
Sverige og Danmark Swedish Mauser (6,5x55 SE) patronkammer og Norge KRAG 
patronkammer. Det ble ikke enighet om hvilket kammer som skulle innføres, og dermed ble 
det laget «noe midt imellom» som fikk betegnelsen SKAN patronkammer for kaliber 6,5x55. 
For 7,62x51 ble det ingen endring av patronkammer, dvs. at det fortsatt er NATO 
patronkammer som gjelder.  

Som Norma AS skriver i søknaden ble det i 2015 gitt lisens fra SIG Sauer til Blaser om 
produksjon av løp til Sauer 200 STR i kaliber 6,5x55 SE. Salget startet i forbindelse med 
Landsskytterstevnet 2015. Det ble ikke søkt om å få godkjent løp levert med SE kammer til 
bruk i DFS (eller de andre landene). SIG Sauer skulle etter avtalen ikke gitt lisens uten å ta 
det opp med de tre landene.  



DFS tok opp saken med vår avtalepart SIG Sauer som feilaktig hadde gitt lisens til 
produksjon. Våren 2017 fikk DFS opplyst fra SIG Sauer at Blaser kom til å endre kammer til 
SKAN. Etter en tid valgte Norma AS å søke om godkjenning av løp med kaliber 6,5x55 SE 
kammer.  

Når det gjelder ytterlige informasjon og argumentasjon for godkjenning av løp med SE 
kammer vises det til søknaden fra Norma AS. 

Prosedyren med saksbehandling av søknader som gjelder godkjenning av nye produkt til 
Sauer 200 STR er følgende: 

- Søknaden sendes først til Nordisk Teknisk Utvalg (NTU), som saksbehandler og gir sin 
anbefaling til de tre landene. 

- De tre landene behandler søknaden med grunnlag i NTUs anbefaling, og gir sin 
innstilling til Nordisk Formannsråd (politiske ledere for organisasjonen). 

- Nordisk Formannsråd gjør endelig vedtak. 

 
NTU behandlet søknaden i møte 12. desember 2017.  

NTU skriver blant annet følgende i sin uttale: 

«Det er full enighet i NTU om at innføring av et annet kammer i 6.5 vil være et brudd på 
både hovedavtalen (MOU&A), og gjeldende 5-års forlengelse hvor det understrekes at 
avtalen med Våpensmia skal danne referanse for nye tilbydere av reserveløp.  

NTU ønsker konkurranse på reserveløp, men forutsetningene må være de samme for alle. 
Dette betyr at nye produsenter må anskaffe seg nødvendig verktøy for produksjon av SKAN 
kammer i 6.5 løpene. 

Det oppleves slik at Blaser vil unngå disse kostnader og dermed skape en 
konkurranseforskjell i markedet. CIP godkjenning, hvor det er nødvendig med et «prüf 
house», er ifølge Blaser ikke mulig der fabrikken ligger. Dette har SIG Sauer og Blaser nå 
ordnet seg imellom, ved testing hos SIG Sauer, slik at Blaser vil bli klar til å levere løp med 
SKAN kammer i 2018 når det riktige verktøy for SKAN er anskaffet. 

NTU konstaterer, som Norma, at det skapes en utfordring for hjemmeladeren ved omlading 
av hylser fra et SKAN kammer til bruk i et SE kammer. Her vil det skapes behov for verktøy 
for reduksjon av hylselengde samt fjerning av grader ved en lengdereduksjon.  

SKAN kammeret er gjort lengre i hylsehalsen slik at ved hjemmelading til SKAN kammer vil 
ikke hylsens lengde skape noen vansker. For lang hylse vil også kunne forårsake trykkøkning 
og sikkerhetsrisiko. Den drevne hjemmeladeren vil nok kunne beherske dette, men med 
tilleggskostnader i stedet.  

Med tanke på at vi stadig får nye hjemmeladere, hvor kunnskapsnivået innledningsvis er 
begrenset, vil det være best at alle løp har SKAN kammer. En miks av leveranse med både 
SKAN og SE kammer fra Norma vil etter NTUs vurdering ikke gi noen avklaret situasjon.  
Mulige uhell og skader er ikke skytterorganisasjonene tjent med.» 
 



Anbefaling fra NTU: 
Etter en samlet vurdering både avtalemessig, konkurransemessig og teknisk uttaler et 
samstemmig NTU: 
NTU anbefaler for partene i MOU&A at SE kammeret ikke godkjennes. 
 
Innstilling fra Danmark: 
Anbefaler at innstillingen fra NTU vedtas. 
 
Innstilling fra Norge: 
Norges Skytterstyre anbefaler at løp med 6,5x55 SE kammer ikke godkjennes til bruk i Sauer 
200 STR.  
 
Innstilling fra Sverige: 
Anbefaler at innstillingen fra NTU vedtas. 
 
Konklusjon 
Etter avtalen (MOU&A) mellom SIG Sauer og de tre nordiske landene Danmark, Norge og 
Sverige er ikke SE-patronkammer godkjent for bruk i Sauer 200 STR. 
Danmark, Norge og Sverige slutter seg til NTU sine vurderinger.  De tre landene anbefaler 
Nordisk Formannsråd at SE kammeret ikke godkjennes til bruk i Sauer 200 STR.  
 
Vedtak i Nordisk Formannsråd: 
1. SE kammeret godkjennes ikke til bruk i Sauer 200 STR. 
2. Søknad fra Norma AS om godkjenning av løp i kaliber 6,5x55 SE til bruk i Sauer 200 STR 

avslås.  
 
Enstemmig vedtatt.  

 
 
Oppfølging av vedtak i Nordisk Formannsråd: 

Etter vedtaket i Nordisk Formannsråd må Norges Skytterstyre ta stilling til om Norma skal få 
anledning til å selge restlager av Blaser løp med SE kammer i Norge. I utgangspunktet er ikke 
SE kammer godkjent til bruk i Sauer 200 STR. Norges Skytterstyre ga i august 2017 likevel 
Norma anledning til videre salg av lagerførte Blaser løp med SE kammer inntil en søknad om 
godkjenning var mottatt og ferdig behandlet. Blaser stoppet etter dette produksjonen av nye 
løp med SE kammer til Sauer 200 STR. 
 
DFS satte i august 2017 noen skjerpede sikkerhetskrav som forutsetning for videre salg av 
Blaser løp med SE kammer:  
Leverandør skal ved salg informere kunder om at hylser fra et SKAN kammer kan medføre 
trykkøkning dersom de ikke blir justert i lengde før de skytes i SE kammer. 

Norma har fulgt opp beslutninger og informert om sikkerhetskrav ved salg av løp.  



Norges Skytterstyre mener at så lenge skytterne følger DFS sine skjerpede sikkerhetskrav til 
løpet vil sikkerheten være godt nok ivaretatt. Når man gir skytterne anledning til å bruke 
eksisterende Blaser løp med SE kammer, vil det nok oppfattes som urimelig om Norma ikke 
skal få anledning til å selge ut restlageret av løp i Norge med gitte restriksjoner for bruk i 
Sauer 200 STR.  

Vedtak i Norges Skytterstyre: 

1. Norma AS gis anledning til å selge restlager i Norge av Blaser løp med SE kammer også til 
bruk i Sauer 200 STR. 

2. Blaser løp med SE kammer tillates kun brukt i Sauer 200 STR når DFS sine skjerpede 
sikkerhetskrav til dette løpet er oppfylt. 

 
Enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 35/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Vedtak:  
Møteprotokoll for styremøte 11. og 12. mars 2018 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Saksnummer: 36/2018 
Sak: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2017 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Årsmeldingen for 2017 sendes som eget vedlegg til Skyttertinget 2018. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Årsmeldingen for 2017 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2017 godkjennes. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 

Saksnummer: 37/2018 
Sak: Tingsak: Årsregnskap for 2017 med årsberetning  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Årsregnskap for 2017 består av årsregnskap med årsberetning, og sendes som eget vedlegg til 
Skyttertinget 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Årsregnskap og årsberetning for 2017 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Årsregnskap og årsberetning for 2017 godkjennes. Enstemmig vedtatt.  
 
 
  



Saksnummer: 38/2018 
Sak: Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2022  
Kompetanse: Jf. kapittel 11.223 

 
Skyttertinget 2017 vedtok at Landsskytterstevnet 2022 legges til Vestlandet landsdel.  Det 
foreligger søknad om tildeling fra Voss skytterlag. 
 
Administrasjonens drøfting 
Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det foreligger kun en søker. Voss 
skytterlag har arrangert landsskytterstevnet en gang tidligere i 2012. Til det stevnet ble en ny 
arena på Skjerve tatt i bruk.   
 
De praktiske planene for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne utredning da dette er 
listet i søknaden. President og generalsekretær har gjennomført møter med arrangøren, 
kommunen og fylkeskommunen der blant annet Håndbok for LS er gjennomgått med de krav 
og føringer som stilles til LS-arrangører. 
 
Iht. Håndbok for Landsskytterstevnet skal en søknad om å arrangere LS inneholde visse 
opplysninger. Disse er listet nedenfor med en kortfattet oppsummering av innhold i søknaden.  
 

  
Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 
Årsmøtevedtak Årsmøtevedtak i Voss skytterlag om å søke LS er fattet i 2016.  
Kommunens uttalelse Voss kommune støtter skytterlagets søknad om å arrangere LS. Kommunen 

vil sammen med skytterlaget tilrettelegge for arrangementet, og ta del i 
planlegging, tilrettelegging og gjennomføring som i 2012.  

Fylkeskommunenes uttalelse Hordaland fylkeskommune signaliserer å økonomisk støtte arrangementet, 
samt at bidrag til opprusting av anlegg kan vurderes.   

Uttalelse fra Forsvaret Jf. Avtale med Forsvaret om støtte til Landsskytterstevnet.  
Samarbeidsorganisasjoner Ikke beskrevet. Søkeren opplyser i denne sammenheng at laget ikke er i 

stand til å gjennomføre arrangementet på egenhånd, og at man vil knytte til 
seg ressurser fra skytterlagene i regionen og andre lag og organisasjoner.  

Hovedarena Skjerve skytebane.   
Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 

200m banen har 50 skiver. 
Grovfelt I tilknytning til hovedarena. Se skisse. Særdeles kompakt  
Finfelt I tilknytning til hovedarena. Se skisse. Kompakt 
Stang og Felthurtig I tilknytning til hovedarena. Se skisse. Særdeles kompakt 
Finale Stang og Felthurtig Ikke beskrevet, men antas gjennomført fra amfi bygget opp og benyttet i 

2012 
Kommunikasjon til arena Gratis ringbusser til arena fra Voss sentrum, og fra Bømoen hver halvtime.    
IKT, data, nettverk strøm 
infrastruktur. 

Plan for dette foreligger. 

Trafikk og parkering God kapasitet i tilknytning til hovedarena. Opplyst 4000 plasser.   
Skyttercamp Bømoen har kapasitet til ca. 2000 enheter. Anslagsvis ca. 1,5 km fra 

hovedarena. 
Aktuelle hoteller og innomhus 
innkvartering 

God kapasitet på hotellsenger i regionen.  

Fritidstilbud Voss har et svært godt fritidstilbud knyttet til natur og opplevelser.  
Organisasjonskart Vedlagt søknad. 
Budsjett Budsjett på ca. 11 mill. kr., med resultat ca. 3,6 mill. kr. Dette er basert på 

5500 skyttere.  
Ønsket tidspunkt 29. juli – 5. august. 



Skytebanen på Skjerve har meget høy standard med ønsket skivekapasitet på 200m og 100m. 
Alle feltøvelser planlegges gjennomført i et område bak skivene på 100- /200m. Her blir det 
særdeles kompakt med finfelt, grovfelt, Stangskyting og felthurtigskyting plassert på et svært 
begrenset område. Skytterne vil her oppleve dette forskjellig, da noen vil synes det er praktisk 
og gunstig, mens andre vil savne den mer tradisjonelle feltrunden.  
 
Utfordringen arrangementsmessig vil være å plassere og merke skivene slik at man unngår 
skyting på feil hold. At det blir skyting på kryss mellom holdene må løses ved forskjellig høyde 
på kulebanene. I tillegg kan lyd fra nabohold kunne bli oppfattet som kommando, og dermed 
misforstått. For å bedre kunne konkretisere muligheter og utfordringer vil Skytterkontoret 
tidlig vår 2018 gjennomføre en feltmessig befaring sammen med søkeren.  
 
For skyttere og tilreisende er gode og praktiske bo- og overnattingsmuligheter viktig for 
opplevelsen. Erfaringene fra 2012 med en hovedcamp på Bømoen er gode. Med et godt privat 
overnattingstilbud i tillegg, anses dette for å være godt ivaretatt.   
 
Voss skytterlag vist seg i 2012 å være en velorganisert og entusiastisk LS-arrangør. Det unike 
anlegget på Skjerve gir en moderne og storslått ramme for arrangementet. Her ligger det 
svært godt til rette for å organisere en hovedarena mest mulig hensiktsmessig for arrangør, 
skyttere og publikum. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2018: 
Voss skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2022. 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt gjeldende avtale mellom 
Forsvaret og DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Voss skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2022. 
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt gjeldende avtale mellom 
Forsvaret og DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet.  
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 39/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om endring av reglene i jegerklassen  
Kompetanse: Jf. kapittel 7 og 11 

 
Denne saken inneholder forslag fra to forslagsstillere. Forslagene er forskjellige, men begge 
gjelder regelverket for jegerklassen.  
Ofoten skyttersamlag fremmer følgende forslag: 

- Jegerklassen utvides med en klasse, Jeger A, aktive klasseførte skyttere. 
- Skyteprogram som for klasse 2 og V55 med valgfrihet mellom knestående og sittende.  
- Det kan påmeldes og skytes i begge klasser, klasseført skal da skytes først. 
- Ellers som for jegerklassen. 



 
Forslaget begrunnes slik: 
Ofoten skyttersamlag har prøvd dette med godt resultat. Klasseførte skyttere som av ulike 
grunner ønsker å bruke våpen med kikkert får her en mulighet. Dette kan være en god måte å 
få tilbake skyttere som har hatt en pause. Skytestillingen mest mulig lik det som blir benyttet 
til jakt. Konkurransetilbudet gjelder for stevner til og med samlagsstevner, uten at det kåres 
en samlagsmester.  

Åsheim skytterlag støttet av ombudsmøtet i Hedmark skyttersamlag foreslår at 
konkurransetilbudet i jegerklassen også skal gjelde for 15m.  

Forslaget begrunnes slik:  
Et av målene med å innføre jegerklassen i DFS var å gi jegerne som medlemmer av lag 
tilsluttet DFS mulighet til å delta i stevner med sine våpen. Vi ser det derfor som naturlig at 
denne klassen får mulighet til å delta med sine våpen også på stevner på 15m, ikke bare på 
bane og i felt.  

 
Administrasjonens drøfting 
Skyttertinget 2016 vedtok nye regler for jegerklassen. Endringene ga et noe mer fleksibelt 
reglement, samt at det ble vedtatt et eget konkurranseprogram for baneskyting.  

Forslag fra Ofoten 
Jegere utgjør en svært stor del av DFS sin medlemsmasse. Dette er en viktig medlemsgruppe 
med et stort potensial for å økte aktiviteten i organisasjonen.  Jegerklassen skal være et 
lavterskeltilbud til jegere, der de kan benytte sitt jaktvåpen. Deltakelsen i klassen har siden 
opprettelsen vært relativt lav med noen regionale variasjoner. Det er derfor relevant å se på 
tiltak som kan gjøre det mer attraktivt for jegere å delta.  

DFS har en betydelig medlemsmasse med klasseførte skyttere som ikke lenger er aktive. 
Mange av disse er fortsatt aktive jegere. Som tidligere aktive skyttere har disse trolig en 
relativt lav terskel for å bli med igjen om tilbudet blir bedre tilrettelagt der de kan benytte sitt 
jaktvåpen. Vekkes først interessen, kan dette være at noen henter fram konkurransevåpenet 
på nytt.  

Forslaget innebærer opprettelse av en ekstra klasse, noe som mange på generelt grunnlag er 
skeptisk til. Før man oppretter en ny klasse bør det først vise seg å være grunnlag for dette, 
noe som først er tilstede når man ser hvor mange klasseførte som vil benytte seg av denne 
klassen. Viser tilbudet seg etter hvert å være tilstrekkelig attraktivt vil det være grunnlag for å 
vurdere en to-deling av klassen. Det er her en risiko for at noen av de mindre erfarne jegerne 
opplever det som urettferdig å konkurrere mot klasseførte skyttere, men det vil trolig gjelde 
et lite antall. Det kan også være at det er klasseførte som i enkelte stevner velger bort «DFS-
programmet», til fordel for å delta i jegerklassen, men det er heller ingen krise. Det viktigste 
er at de deltar, og om det i tillegg kan bidra til å få på plass en fungerende jegerklasse er 
summen positiv.  

Knestående eller sittende skytestilling er begge relevant i jegersammenheng. For vanlige 
knestående og sittende skytestillinger har DFS et regelverk å benytte. Hvis det derimot skal 
benyttes «sittende på noe», må en slik skytestilling inn i regelverket. Hovedspørsmålet i 
denne sammenheng er hva som fremmer den alminnelige interessen for klassen best, og her 
vil trolig kun liggende skytestilling være det som gjør terskelen lavest for å delta.  



Forslaget innebærer å åpne opp for deltakelse både som klasseført og jeger i samme stevne. I 
denne sammenhengen kan det sammenliknes med regelverket for AG3- og HK416-klassen, 
som har denne muligheten. Det er ingen ting som tilsier at dette reduserer oppslutningen, 
heller det motsatte, derfor bør det gis en slik åpning.  

Oppsummering Ofoten skyttersamlag sitt forslag 
Forslaget om at jegerklassen utvides til også å omfatte klasseførte skyttere støttes. Videre 
støttes forslaget om at det skal være anledning til å delta to ganger i samme stevne etter 
samme prinsipp som for klassene AG3 og HK416.  

Erfaringsmessig har det så langt vært lav oppslutning om jegerklassen, noe som tilsier at tiden 
foreløpig ikke er inne for en to-deling av klassen. Med det som bakgrunn støttes heller ikke 
forslaget om at det skal benyttes program som for klasse 2 og V55.  

Forslag fra Åsheim skytterlag/Hedmark skyttersamlag 
En stor del av rekrutteringen til DFS skjer gjennom innendørsaktiviteten på 15m. Her 
arrangeres et stort antall skyteskoler for nybegynnere, samt at det er den viktigste trenings- 
og utviklingsarenaen for DFS-skyttere. Innendørsbanene er i tillegg svært viktig for det sosiale 
og miljømessige ved at her samles alle lagets skyttere, foresatte og støttespillere «under 
samme tak».  

En tilrettelegging slik at jegere i større grad oppmuntres til å ta del i innendørsaktiviteten er 
positivt på flere måter. Mer skytetrening vil naturlig nok være noe som kommer den enkelte 
jeger til nytte under jakt. I tillegg styrker dette muligheten for å rekruttere blant jegere til å bli 
aktive DFS-skyttere.  

Intensjonen med jegerklassen er å gi et tilbud til jegere om å delta i konkurranseskyting i DFS 
med sitt våpen. Regelverket for tillatte våpen i jegerklassen (Skytterboka pkt. 6.200) er 
imidlertid svært fleksibelt, og slik sett kan man fritt delta i jegerklassen med en Sauer 200STR, 
med eller uten kikkertsikte. Trolig har ikke et flertall av landets jegere et eget våpen i kaliber 
.22 som benyttes til egentrening. Derfor vil en større andel av jegere som deltar i 15m 
skytinger benytte seg av utlånsvåpen fra skytterlaget.   

Oppsummering Åsheim skytterlag / Hedmark skyttersamlag sitt forslag 
Jegere som ønsker å benytte seg av innendørsskyting til egentrening og konkurranseskyting 
bør gis denne mulighet. En synergieffekt kan være økt rekruttering blant jegere til DFS-
skyting. Forslaget støttes.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2018: 

Regelverk for jegerklassen vedtas slik: 
Skytterboka pkt. 7.249 Jegerklassen 
Det kreves medlemskap i skytterlag for å kunne konkurrere i jegerklassen. 
Konkurransetilbudet gis i bane-, felt- og 15m skyting opp til og med landsdelskretsstevner, 
dvs. ikke på landsskytterstevnet. Jegerklassen konkurrerer ikke i Stang- og felthurtigskyting.  
Jegerklassen følger program og skytetider som for klasse 1. I feltskyting kan klassen alternativt 
skyte finfelt med samme program som klasse eldre rekrutt. Det skal fortrinnsvis benyttes 
godkjente DFS figurer, ikke dyrefigurer. Klasseførte skyttere kan delta i både sin ordinære 
klasse og jegerklassen i samme stevne, såfremt ikke spesielle arrangementsmessige forhold 
forhindrer dette.  
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Regelverk for jegerklassen vedtas slik: 
Skytterboka pkt. 7.249 Jegerklassen 
Det kreves medlemskap i skytterlag for å kunne konkurrere i jegerklassen. 
Konkurransetilbudet gis i bane‐, felt‐ og 15m skyting opp til og med landsdelskretsstevner, 
dvs. ikke på landsskytterstevnet. Jegerklassen konkurrerer ikke i Stang‐ og felthurtigskyting.  
Jegerklassen følger program og skytetider som for klasse 1. I feltskyting kan klassen alternativt 
skyte finfelt med samme program som klasse eldre rekrutt. Det skal fortrinnsvis benyttes 
godkjente DFS figurer, ikke dyrefigurer. Klasseførte skyttere kan delta i både sin ordinære 
klasse og jegerklassen i samme stevne, såfremt ikke spesielle arrangementsmessige forhold 
forhindrer dette.  
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer:  40/2018 

Sak:  Tingsak: Endring av regelverk i klasse Nybegynner Ung 

Kompetanse:  Kapittel 7 
 
I sak 21/2018 vedtok Norges Skytterstyre å anbefale Skyttertinget 2018 at 
landsdelskretsstevnene skulle gjøres offisielle. Administrasjonen fikk i oppdrag å fremme sak 
Skyttertinget vedtar dette, bør det bli tillatt for Nybegynner Ung (NU) å delta på 
landsdelskretsstevner. I Skytterbokas punkt 7.221 står det at klasse NU ikke kan delta på 
landsdelskretsstevner eller Landsskytterstevnet.  
      
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har innhentet uttalelse fra DFSU, og de støtter at det skal åpnes for 
Nybegynner Ung å få delta på landsdelskretsstevner. Administrasjonen mener også dette er å 
tilrå, så lenge det ikke åpnes for deltakelse for NU på Landsskytterstevnet. Her har 
organisasjonen tidligere vært tydelig på at i henhold til barneidrettsbestemmelsene i idretten 
generelt, er det viktig at det settes en aldersgrense for å delta i et nasjonalt arrangement. 
 
I perioden med uoffisielle landsdelskretsstevner på 15 meter, har det i enkelte 
landsdelskretser vært åpnet for deltakelse i Nybegynner Ung. Dette har vært populært, og 
spesielt på 15 meter er det stor aktivitet for skyttere i Nybegynner Ung. Det er selvfølgelig en 
«gulrot» for de yngste skytterne å få være med å delta på et slikt stort stevne.  
 
Administrasjonen tror at det i stor grad vil være de unge skytterne fra nærliggende skytterlag 
til stevnearrangøren som vil delta. Her kåres jo ingen vinnere, så det er heller ingen titler med 
prestisje.  
 
Administrasjonen mener i likhet med DFSU at om man åpner for en slik praktisering på 
Landsdelskretsstevnet innendørs, så kan det også bli praksis på feltskyting og baneskyting. Om 
forslaget til Skyttertinget om offisielle landsdelskretsstevner skulle bli nedstemt, er det 
således fortsatt å anbefale at det tillattes i baneskyting og feltskyting.      
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Skytterbokas punkt 7.221 angående Nybegynner Ung, siste setning, endres slik at det blir 
tillatt for klassen å delta på landsdelskretsstevner i alle DFS disipliner. Siste setning i 7.221 får 
da følgende ordlyd:  
På Landsskytterstevnet kan ikke skyttere i klasse NU delta. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas punkt 7.221 angående Nybegynner Ung, siste setning, endres slik at det blir 
tillatt for klassen å delta på landsdelskretsstevner i alle DFS disipliner. Siste setning i 7.221 får 
da følgende ordlyd:  
På Landsskytterstevnet kan ikke skyttere i klasse NU delta. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 41/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om å fjerne prinsesselaget på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Hedmark skyttersamlag fremmer forslag om å fjerne prinsesselaget på Landsskytterstevnet. 
De fremmer også forslag om at medaljene til de tre beste kvinnene utgår. Et alternativ i 
forslaget er at premien til beste kvinne (prinsessekanna), kun blir tildelt de årene som det blir 
kåret skytterkonge, og at tilsvarende premie går til beste mannlige skytter de årene man får 
Skytterdronning. De ønsker å beholde titlene Skytterkonge/Skytterdronning, samt prins- og 
prinsessetitlene.  
 
Hedmark skyttersamlag begrunner sitt forslag med at prinsesselaget har utspilt sin rolle. Det 
begrunnes med at det er mange år siden det ikke var kvinner i kongelaget, og at vi nå har fått 
tre skytterdronninger. De hevder det er lenge siden det var et mål for de kvinnelige skytterne 
å komme i prinsesselaget, og at deltakelsen med ca. 20% kvinnelige skyttere og opp til 40% 
kvinner i kongelaget gjør prinsesselaget overflødig.        
 
Ringerike skyttersamlag gir sin tilslutning til forslaget fra Hedmark. De vil i tillegg fjerne 
begrepene «skytterprinsesse» og «skytterprins».  
 
Administrasjonens drøfting 
Prinsesselaget har en lang tradisjon på Landsskytterstevnet. Første gang det ble avholdt et 
eget prinsesselag på Landsskytterstevnet var i 1974, mens første gang vi hadde en kvinne i 
kongelaget var i 1983. Siste gang det ikke var kvinner i kongelaget var i 2000. 
 
Prinsesselaget består av de 15 beste kvinnelige skytterne, (i tillegg til de kvinner som skyter i 
kongelaget). Denne ordningen har vært siden 2005, da kongelaget også fikk 15 skyttere som 
fast antall. 
 
Administrasjonen er enig med Hedmark og Ringerike i at tiden er moden for fjerne 
prinsesselaget. Prinsesselaget har fram til nå vært en suksess, ikke minst PR-messig, ved at det 
også er blitt vist årlig på NRK. Men ettersom vi må tilbake til år 2000 for sist å finne et 
kongelag uten kvinner, er tiden nå moden for å gjøre valget med å fjerne prinsesselaget. 



 
Argumentene til Hedmark er gode, og vi har de siste årene sett en utvikling hvor kvinnene er 
minst like gode, sågar noe bedre, enn den prosentvise deltakelse skulle tilsi for antall kvinner i 
kongelaget. På noen år kan dette være tilfeldig, men med opp mot 25% kvinner i klasse 5, er 
det statistisk normalt med 3-4 kvinner i alle kongelag. 
 
Det som eventuelt taler imot en slik endring er den eksponering de kvinnelige skytterne får 
gjennom sendingen på NRK. Administrasjonen har således vært i dialog med NRK om et 
alternativ til sending hvis man fjerner prinsesselaget. Så langt er det konkludert med at man 
da i stedet vil foreta en TV-sending av det beste laget før kongelaget. Disse vil da skyte på 
samme måte som dagens prinsesselag, og utgjøre plassering fra 16-30. 
 
Administrasjonen har så langt ikke forslag på et navn på «laget før kongelaget», men dette vil 
sikkert få sin naturlige benevnelse. Flere har tatt til orde for at kongelaget også bør skifte 
navn, i hvert fall om det skulle bli flere kvinner enn menn i kongelaget. Her mener 
administrasjonen at benevnelsen kongelaget uansett skal bestå med referanse til at man 
skyter om H.M. Kongens pokal.    
 
En konsekvens ved at man tar med de 30 beste skytterne i de to siste finalelagene, vil bli at 
det vil være større sannsynlighet for at beste skytter over 55 år og 20 år eller yngre, også vil 
kåres i løpet av de to siste finalelagene. Administrasjonen mener likevel at det skal fortsettes 
med et eget finalelag for disse to premiene, som da skyter rett i forkant av finalelaget med 
skyttere fra 16-30 plass.      
 
Administrasjonen er ikke enig med Hedmark i at man i denne omgang skal fjerne medaljer 
eller trofeer for eventuell prinsesse/prins, slik det foreligger i deres alternative forslag. 
Administrasjonen støtter heller ikke Ringerike sitt forslag med å fjerne betegnelsene 
«skytterprins og skytterprinsesse».   
 
Administrasjonen mener likevel at de forhold som Hedmark og Ringerike tar opp, utover å 
fjerne prinsesselaget, bør vurderes drøftet på et senere Skytterting. Her trengs en helhetlig 
vurdering av alle ordninger vi i dag har på LS/LDKS for medaljer/premier og titler. Dette krever 
en omfattende gjennomgang hvor konsekvensene av alle endringer må drøftes særskilt.               
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag  
til Skyttertinget 2018: 
Fra og med Landsskytterstevnet 2019 fjernes prinsesselaget i baneskytingen på 
Landsskytterstevnet. Fra 2019 opprettes et finalelag for skytterne med plassering mellom 16-
30 etter innledende baneskyting. Finalelaget med skyttere fra plassering 16-30 gjennomføres 
på samme måte som dagens prinsesselag. Skytterbokas punkt 11.225 og 11.230 endres 
tilsvarende.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Fra og med Landsskytterstevnet 2019 fjernes prinsesselaget i baneskytingen på 
Landsskytterstevnet. Fra 2019 opprettes et finalelag for skytterne med plassering mellom 16-
30 etter innledende baneskyting. Finalelaget med skyttere fra plassering 16-30 gjennomføres 
på samme måte som dagens prinsesselag. Skytterbokas punkt 11.225 og 11.230 endres 
tilsvarende.  
Enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 42/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om å begrense antall valgperioder i Skytterstyret og 

DFSU   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1  

 
Sunnhordland og Sogn Indre skyttersamlag foreslår at valgperioden for valg til Norges 
Skytterstyre begrenses til 2 perioder av 3 år, til sammen 6 år sammenhengende. Sunnfjord 
skyttersamlag foreslår at valgperioden til Norges Skytterstyre og DFSU skal kun være maks 3 
perioder. Hedmark har sendt e-post om at støtter forslaget til Sunnhordland, men det har ikke 
vært behandlet på ombudsmøtet. Forslaget gir mulighet for at en representant som har vært 
borte fra Skytterstyret i 6 år, igjen kan velges for 6 nye år. Representanten kan gjenvelges en 
gang. 
 
Administrasjonens drøfting 
Høsten 2017 opprettet Norges Skytterstyre et Organisasjonsutvalg som fikk følgende mandat: 
Utvalget skal med mål om å sikre god aktivitet i henhold til Det frivillige Skyttervesen sin nye 
formålsparagraf, gjennomgå organiseringen fra skytterlag til og med sentralleddet.  

Utvalget skal også drøfte demokratiske prosesser, funksjoner og strukturer i alle ledd i 
organisasjonen.   

I arbeidet skal alle ledd i organisasjonen involveres. 

Utvalget gis frist til 1. februar 2020 med å framlegge sin endelige anbefaling for Norges 
Skytterstyre.  

Forslagene fra de fire samlagene er i kjernen på noe av det arbeid som pågår i 
Organisasjonsutvalget. Her er det mange hensyn som må avveies, i tillegg til de argumenter 
som forslagsstillerne framfører.  
 
Organisasjonsutvalget vil i sitt arbeid involvere samlagene til å komme med innspill. Det synes 
for administrasjonen derfor ikke riktig å realitetsbehandle «bruddstykker» av det arbeid som 
Organisasjonsutvalget nå har igangsatt.  
 
Slik administrasjonen ser det, har DFS et valgsystem som har fungert tilfredsstillende gjennom 
mange år, og hvor det opp gjennom tidene har vært gjennomført flere tilpasninger. Sist i 2005 
ved at presidenten ble valgt på fritt grunnlag uavhengig av landsdel. Det er slik 
administrasjonen ser det heller ikke påkrevd å gjøre umiddelbare tiltak før rapporten til 
Organisasjonsutvalget foreligger. Administrasjonen ser det som uklokt å gjøre slike vedtak før 
man har hatt en helhetlig gjennomgang av valgsystemet. Her er det utvilsomt mange 
løsninger som kan drøftes i tillegg til forslagene fra de fire samlagene. Å innføre åremål på 
styreverv kan være et forslag, men det er utvilsomt også muligheter for andre løsninger på de 
utfordringer som forslagsstillerne mener å iaktta. Organisasjonsutvalget bør drøfte dette 
særskilt.           
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Forslagene om å begrense antall valgperioder til verv i Skytterstyret og DFSU oversendes 
Organisasjonsutvalget for videre behandling.   
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Forslagene om å begrense antall valgperioder til verv i Skytterstyret og DFSU oversendes 
Organisasjonsutvalget for videre behandling.  
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Saksnummer: 43/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om stemmerett kun for samlagenes tingrepresentanter 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 

Nordfjord og Sunnfjord skyttersamlag foreslår at Norges Skytterstyre ikke skal ha stemmerett 
i verken vanlige saker eller på valg under Skyttertinget. 
 
Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Nordfjord og Sunnfjord skyttersamlag ligger innenfor det arbeid som nå pågår i 
Organisasjonsutvalget. Etter forespørsel ønsker samlagene likevel at saken skal behandles på 
Skyttertinget. Stemmerettsregler på Skyttertinget er et avgrenset område som i liten grad 
berører organisasjonsutvalgets kjernefokus. 
 
Norges Skytterstyre har alltid hatt stemmerett i ordinære saker på Skyttertinget. På 
Skyttertinget i 2005 ble det med stort flertall også innført tale- og stemmerett for Norges 
Skytterstyre ved alle valg. Administrasjonen mener det er en god ordning at alle som møter på 
Skyttertinget, inklusive Norges Skytterstyre, har tale- og stemmerett i alle saker og valg. Dette 
er også i tråd med andre organisasjoner det er naturlig å sammenligne seg med, eksempelvis 
Norges idrettsforbund med særforbund eller Norges Jeger- og Fiskerforbund. 
 
Nordfjord skyttersamlag argumenterer med at styret samlaget ikke har stemmerett på ombuds-
møtet. Dette er delvis riktig, da det i regelverkets 1.500 § 5-3 underpunkt 2, står at styret i 
samlaget ikke har stemmerett i avstemning om årsmelding og regnskap. Dette gjelder også ved 
valg av styremedlemmer dersom ikke styremedlemmet er et valgt ombud fra sitt skytterlag. 
 
Administrasjonen mener at regelen for samlaget med fordel burde vært fjernet for å 
harmonisere regelverket med både Skyttertinget og årsmøter i skytterlag. Det er ingen 
argumenter slik administrasjonen ser det for at ikke styremedlemmer i et samlag skal ha 
stemmerett i alle saker på ombudsmøtet. Trolig er det også slik at mange samlag ikke 
praktiserer denne regelen.  
 
Administrasjonen vil således i stedet for å stramme inn på Skytterstyrets stemmerett, endre 
på regelverket for ombudsmøtene slik at samlagsstyrene får stemmerett i alle saker. Dette 
uavhengig av om styremedlemmet i samlaget er valgt ombud fra skytterlaget eller ikke. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
1. Dagens ordning med stemmerett for Norges Skytterstyre i alle saker på Skyttertinget opprettholdes. 
2. I Skytterbokas punkt 1.500, Standardlover for skyttersamlagene, fjernes følgende setning i 

§ 5-3, underpunkt 2, tredje avsnitt: Styrets medlemmer kan ikke delta i avstemning over 
årsmelding og regnskap, og heller ikke i valg av styremedlemmer dersom de ikke samtidig 
er ombud for et skytterlag.  



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
1. Dagens ordning med stemmerett for Norges Skytterstyre i alle saker på Skyttertinget

opprettholdes.
2. I Skytterbokas punkt 1.500, Standardlover for skyttersamlagene, fjernes følgende setning i

§ 5-3, underpunkt 2, tredje avsnitt: Styrets medlemmer kan ikke delta i avstemning over
årsmelding og regnskap, og heller ikke i valg av styremedlemmer dersom de ikke samtidig 
er ombud for et skytterlag.

Enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 44/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om endring av regler i saker med stemmelikhet 
Kompetanse: Kapittel 12 

Rogaland skyttersamlag foreslår endring av Skytterbokas punkt 1.200 § 2-10, underpunkt d: 
Nåværende bestemmelse: 
Ved stemmelikhet er presidentens stemme avgjørende. Presidenten må da tilkjennegi sin 
stemme i den skriftlige avstemningen.  

Rogaland foreslår denne bestemmelsen endret til: 
Ved stemmelikhet ved godkjenning av budsjett, er presidentens stemme avgjørende. Presidenten 
må da tilkjennegi sin stemme i den skriftlige avstemningen. I andre saker benyttes ikke 
presidentens dobbeltstemme. 

Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Rogaland skyttersamlag ligger innenfor det arbeid som nå pågår i 
Organisasjonsutvalget. Likevel mener administrasjonen at dette er en sak som kan 
realitetsbehandles i år. Stemmerettsregler på Skyttertinget er et avgrenset område som i 
svært liten grad berører Organisasjonsutvalgets kjernefokus. 

Det er lang tradisjon i DFS for at presidentens stemme har vært avgjørende i saker som ikke 
har fått alminnelig flertall. Før ordningen med at presidenten (tidligere formann) fikk 
avgjøre i saker som endte med stemmelikhet, var det slik at Skyttertinget utpekte en 
«Oddemann» blant skyttertingsrepresentantene som avgjorde hvis stemmetallet ble likt. Det 
å bli utpekt til «Oddemann» var sett på som nærmest en hedersbevisning for den valgte 
samlagsleder. 

Ordningen med at presidenten har avgjørende stemme ved stemmelikhet praktiseres av 
flere organisasjoner, men samtidig er det mange eksempler på organisasjoner som har et 
system som er tilnærmet likt det som Rogaland foreslår. En ordning med at nåværende 
ordning opprettholdes ved stemmelikhet, kan synes som en litt mer konservativ måte å 
avgjøre saker på enn om presidentens da har avgjørende myndighet. 

Administrasjonen mener det er uheldig om det blir sett på som et demokratisk problem at 
presidenten har denne avgjørende myndigheten i slike saker. Dette argumenterer Rogaland 
med, og mener den «demokratiske flertallsregelen» overkjøres når presidenten «trumfer 
igjennom» saker ved likt stemmetall. Presidenten har på sin side ikke mulighet til å frasi seg 



sin avgjørende myndighet, så slik sett er det feil å «skylde på» presidenten for utfallet i en 
jevn sak. Men administrasjonen støtter likevel Rogaland sitt prinsipp til endring, om dette kan 
bidra til at organisasjonen får enda større legitimitet som en demokratisk organisasjon.  

Administrasjonen mener denne regelen kan gjelde alle saker til Skyttertinget, unntatt valg der 
det gjelder egne regler. Administrasjonen er enig med Rogaland i at regnskap eller årsmelding 
ikke blir vedtatt om det ikke foreligger alminnelig flertall. Om eksempelvis regnskapet ikke får 
alminnelig flertall (alminnelig flertall betyr at et forslag må ha 29 stemmer med 56 
stemmeberettigede), så vil det bli forkastet. Det samme med årsmeldingen. I dag er det jo 
også slik at regnskap og årsmelding i teorien kan bli nedstemt, og det er således ikke større 
krav til at disse saker blir avgjort på Skyttertinget enn andre saker.  

Et annet forhold som kan tenkes, er at det ved flere forslag først gjøres en avstemning der det 
bestemmes om det skal gjøres en endring på dagens regelverk eller ikke. Om det blir flertall 
for endring så settes de forslagene opp mot hverandre. Hvis ingen av forslagene oppnår 
alminnelig flertall, vil konsekvensen av en endring der presidentens stemme ikke er 
avgjørende, medføre at nåværende ordning likevel opprettholdes. Administrasjonen ser at 
dette kan synes som en merkelig konsekvens av endringen, samtidig så er det konsekvent 
med at alle forslag til endring må ha alminnelig flertall.  

Den eneste faste saken på Skyttertinget som krever et aktivt valg, er slik administrasjonen ser 
det tildeling av Landsskytterstevnet (LS). Det må foretas en avgjørelse hvis det forekommer 
flere søkere til LS. Ved stemmelikhet der foreslår administrasjonen at det foretas 
loddtrekning. For å ta høyde for eventuelle andre saker av samme type som tildeling av LS, 
bør det også tas med som eget punkt i regelverket. Skyttertinget vedtar ikke lenger budsjett, 
bare økonomisk prognose til langtidsplanen. Dersom forslag til økonomisk prognose ikke 
vedtas, kan man bruke den gjeldende. 

Administrasjonen mener videre, at når sak om presidentens avgjørende myndighet bringes 
opp på Skyttertinget, så bør man samtidig se på restriksjonen i Skytterbokas punkt 1.200 § 2-
10, underpunkt e). Hvis det nå skal kreves alminnelig flertall i alle saker, ved at presidentens 
avgjørende myndighet ved stemmelikhet utgår, vil vi få et noe mer konservativt regelverk ved 
at saker må ha et alminnelig flertall. Administrasjonen mener da at restriksjonen i punkt e), 
om at «endringer i regelverket i Skytterbokas kapittel 1 fra pkt. 1.100 til 1.700 krever 2/3-dels 
flertall av Skyttertingets frammøtte stemmeberettigede», bør revurderes.  

Administrasjonen mener generelt at så lenge et alminnelig flertall på Skyttertinget vil ha en 
endring i en bestemmelse, så bør ikke et mindretall få hindre dette. Det vil forenkle 
regelverket om alle saker på Skyttertinget kan avgjøres med alminnelig flertall. 

Administrasjonen mener likevel at i tråd med alminnelig praksis bør vedtektene våre, dvs. 
grunnreglene i kapittel 1.100 ha en særlig skjerming. Forslag til endring i grunnreglene skal 
være gjenstand for en grundig gjennomført behandling, og man bør således opprettholde 
kravet om 2/3-dels flertall for kapittel 1.100 Grunnregler.  

Det kan likevel stilles spørsmål om det er nødvendig å skjerme grunnreglene spesielt, da disse 
uansett må godkjennes av Stortinget/Forsvarsdepartementet i ettertid. Hvis Skyttertinget 
med et lite flertall foreslår en endring i grunnreglene, vil det uansett være opp til Stortinget 
eller Forsvarsdepartementets vilje å avgjøre saken.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 

1. Skytterbokas punkt 1.200 Skyttertinget § 2-10 Stemmegivning ordinære saker utenom 
valg, underpunkt d), endres til:

Ved stemmelikhet i ordinære saker mellom to gjenstående forslag, blir nåværende ordning 
opprettholdt. Ved stemmegivning på godkjenning av regnskap og årsmelding, blir de ikke 
vedtatt uten alminnelig flertall. Ved stemmegivning på eventuelt to gjenstående steder for 
tildeling av Landsskytterstevnet foretas valget ved loddtrekning. Om det skulle forekomme 
andre ordinære saker der det står mellom to valg, og der nåværende ordning ikke er et 
alternativ, foretas også loddtrekning.    

2. Skytterbokas punkt 1.500 § 2-10 Stemmegivning ordinære saker utenom valg,
underpunkt e), endres til:

Endringer i regelverket i Skytterbokas kapittel 1, pkt. 1.100 krever 2/3 flertall av 
Skyttertingets frammøtte stemmeberettigede.  

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning opprettholdes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning opprettholdes. Vedtatt med 6 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Meland, 
Gjerstad, Knudsen og Brøndbo Fiskum stemte for Gjerstad sitt forslag, mens Knutsen stemte 
for administrasjonens forslag. 

Saksnummer: 45/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om at saker til Skytterstyret skal begrunnes 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1 

Til de senere års Skytterting, har det ved flere tilfeller kommet forslag som mangler 
begrunnelse. I følge Skytterbokas punkt 1.200 § 2-7, underpunkt a, er det ikke satt noen krav 
til å begrunne forsalgene fra forslagstillerne. Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen 
fremme sak om temaet for Skytterstinget 2018.  

I nåværende regelverk står det som eneste krav at «Forslag må være sendt Skytterstyret 
senest 1. februar samme år som Skyttertinget avholdes.» 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det bør settes et minstekrav om at alle forslag må begrunnes fra 
forslagsstiller, for de skal kunne fremmes for Skyttertinget. I mange saker må 
administrasjonen «gjette seg til» hva som er forslagenes begrunnelse. 
Saksbehandlingsressurser brukes derfor også på å drøfte forslag som synes lite 
gjennomtenkte. Med dagens regelverk kan ikke administrasjon forlange at forslag begrunnes 
før saksbehandling. Terskelen for å sende forslag til Skyttertinget synes å ha blitt mindre de 
senere år, og begrunnelsene for forslagene er ofte manglende eller svært mangelfulle.   



På grunn av frivilligheten mener ikke administrasjonen at det skal stilles strenge kriterier til 
begrunnelse. En plausibel argumentasjon for forslaget bør imidlertid som minimum foreligge 
før å kreve behandling på Skyttertinget. Administrasjonen vil derfor foreslå at det kommer inn 
en regel som sier at forslag til Skyttertinget skal være begrunnet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Skytterbokas 1.200 Skyttertinget, § 2-7 underpunkt a, første setning, endres til følgende 
ordlyd: 
Forslag med begrunnelse må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som 
Skyttertinget avholdes.   
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas 1.200 Skyttertinget, § 2-7 underpunkt a, første setning, endres til følgende 
ordlyd: 
Forslag med begrunnelse må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som 
Skyttertinget avholdes.   
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 46/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om at stevneinnskudd skal fastsettes av Norges 

Skytterstyre 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Dunderlandsdalen skytterlag har via Rana skyttersamlag sendt forslag om å endre 
Skytterbokas punkt 10.116 angjeldende regelverket for å fastsette stevneinnskudd, summen 
av arrangementsavgift og premieinnskudd. De ønsker at dette skal bestemmes av Norges 
Skytterstyre, og ikke det enkelte samlag som regelverket sier i dag. Forslaget er ikke 
begrunnet.      
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen tror at bakgrunnen for forslaget er at samlag opererer med ulike satser på 
stevneinnskudd. Administrasjonen har sett at dette varierer noe, fra ca. 120 kroner til 175 
kroner i de ulike samlagene for seniorskyttere, mens det er lavere satser for ungdom. Det er 
et viktig prinsipp at det er lave påmeldingsavgifter, slik at dette ikke påmeldingen blir for 
kostbar, spesielt for familier. I noen grad ser man de senere år at arrangører og samlag vil 
«strekke strikken» litt lengre med høyere satser. 
 
Administrasjonen mener imidlertid at dette er satser som fortsatt bør vedtas lokalt. Dette er 
en av de få saker som samlagene skal behandle på det årlige ombudsmøtet. Administrasjonen 
har tiltro til at samlagene her vektlegger prinsippet om lave satser, men ser at det lokalt kan 
være noen variasjoner på ønsket arrangements- og premieavgift.  
 
De siste årene har man sett at enkelte arrangører opererer med egne satser for sitt stevne, 
uavhengig av samlagets bestemmelser. Det kan være ulike årsaker til dette, men en utvikling 



mot at samlagets satser kun blir sett på som «veiledende» er ikke heldig. Administrasjonen 
mener dette er forhold som samlaget bør følge opp lokalt. 
 
Administrasjonen konkluderer således med at dagens ordning hvor myndigheten for å 
fastsette satsen for stevneinnskudd beholdes i samlagene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Dagens ordning med at stevneinnskudd fastsettes av samlagene opprettholdes 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning med at stevneinnskudd fastsettes av samlagene opprettholdes 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 47/2018 
Sak: Tingsak: Forslag om endring av regelverk for mesterskap i feltskyting 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Skyttertinget 2016 vedtok at det skulle være et eget mesterskap i felt for hver av klassene 
V55, 2 og EJ. Skyttere i klasse V55 og 2 kunne delta i mesterskapet klasse 3 – 5 under 
forutsetning av at de konkurrerte i klasse 5. Skyttere i klasse EJ kunne delta tilsvarende i 
klasse 4.  
 
Samlagene Hordaland, Aust-Agder, Namdal, Nordfjord, Sogn Indre, Akershus, Drammen, 
Romsdal og Numedal fremmer relativt identiske forslag om at skyttere i klasse V55, 2 og EJ 
skal være med å konkurrere om mesterskap i felt. I tillegg har flere samlag 
kommentert/foreslått tilsvarende i høringen om NM felt.  
 
Forslagene inneholder i varierende grad argumentasjon. Det vises her til vedlegg med 
samlagenes forslag.  
 
I forrige møte ble saken utsatt (Sak 23/2018). Det ble gjort avstemninger som ga 
administrasjonen føringer for videre behandling av saken. Administrasjonen vil her 
understreke at Feltutvalgets anbefaling til reglement ble gjort før Norges Skytterstyre ga disse 
føringer til administrasjonen.  
 
Administrasjonens drøfting 
Den gjeldende oppfatningen av hva som er fordeler og ulemper med gjeldene regelverk 
varierer. Det noen ser på som en fordel, oppfattes å være det motsatte av andre. Det er gode 
argumenter for å videreføre dagens regler, samtidig er det også forhold som ikke er så 
gunstige.  
 
Generelt ser administrasjonen at det i økende grad ønskes raske «omkamper» om 
bestemmelser som ennå ikke har «satt seg» i reglementet. I denne saken må man også ta 
utgangspunkt i at forslaget til dagens regelverk kom på bakgrunn av en grundig 
saksbehandling i 2016, med støtte i Sotnakk-utvalgets rapport. Administrasjonen vil også 



understreke at det å endre på dagens ordning, vil medføre kostnader i størrelsesorden 50 -
100 000 kroner for oppgradering av eksisterende dataprogrammer.      
 
Fordeler og ulemper med dagens ordning: 
Blant de viktigste fordeler med dagens regelverk er følgende: 

• Vanskelighetsgraden i skytingen kan i større grad tilpasses den generelle 
skyteferdighet for forskjellige klasser, noe som gir større fleksibilitet. 

• Kåring av mestere er enklere og mer oversiktlig ved at det er egne finalelag. 
• Skyttere i klasse V55 og 2 omfattes ikke av dopingreglene. Egne mesterskap for disse 

klassene gir bedre forutsigbarhet    
• Skyttere kan vinne kun ett mesterskap / en medalje i samme stevne.  

 
Av uheldige sider ved dagens regelverk nevnes: 

• I de tilfeller alle klasser skyter samme program oppleves det som feil/merkelig at ikke 
beste skytter vinner når dette eksempelvis er en klasse V55-skytter.  

• Det oppleves som urettferdig for skyttere i klasse V55 og klasse 2 at de må delta i 
klasse 5 for å kunne konkurrere om trofé, medaljer og stjerner i mesterskapene.  

• Arrangører av åpne stevner har ikke klare nok regler for hvem som kan konkurrere om 
mesterskap og bestemannspremier.  

 
Bakgrunn og statistikk: 
Det aller viktigste med DFS sine skyteprogram, mesterskap og klassestruktur er at de i størst 
mulig grad bidrar til rekruttering og aktivitet. Det er blant skyttere store forskjeller i hva som 
er den viktigste motivasjon for å være med. Eksempelvis er nok Landsskytterstevnet (LS) for 
de aller fleste viktigere som begivenhet, enn som et mesterskap for å oppnå fremtredende 
plasseringer. Følgende relevant statistikk gjelder for LS i perioden 2013 - 2017:  
 

  Antall vinnere av med. eller stj. i NM / beste resultat / antall skytter i klassen 
År Med. grense Klasse V55 Klasse 2 Klasse EJ 

2017 40 treff 11¤ / 42 / 239 0 / 39 / 340 0 / 39 / 48  
2016 41 treff 02 / 41 / 220 0 / 40 / 288  
2015 40 treff 06 / 42 / 302 2 / 40 / 440  
2014 40 treff 04 / 40 / 231 0 / 38 / 340  
2013 40 treff 07 / 41 / 317 0 / 38 / 447  

        *For 2017 viser statistikken antall skyttere som har et resultat tilsvarende medaljegrensen i klasse 3-5. 
 
Statistikken viser at det er de færreste skytterne i klasse 2 som holder nivå til å nå opp i 
kampen om medalje/stjerne. For klasse V55 derimot er det flere som har dette nivået inne. Det 
er her interessant å sammenlikne resultatene for klasse V55 i 2017 med tidligere resultater. 
Programmet for denne klassen var i 2017 noe mer moderat mht. skytetider, noe som kan være 
årsaken til at det er flere med høyere resultater enn de foregående år. I tillegg valgte noen av 
de beste V55-skyttere å delta i klasse 5 for å kunne konkurrere i NM felt. For årene 2013 – 
2016, når klasse 2 og V55 benyttet samme skyteprogram som klasse 3 -5, er det kun ca. 1% av 
skytterne i disse klassene til sammen som oppnår medalje/stjerne i NM felt. Dette viser at det 
er for et lite fåtall å oppnå dette.   
 
For breddeskytterne i klasse EJ, 2 og V55 er det ikke gunstig med et for stramt skyteprogram. 
Det å oppleve mestring øker motivasjonen og lysten til å delta flere ganger. Dette er i tillegg en 
gruppe skyttere som trolig langt lettere faller fra om det blir et for krevende program. Deres 
forhold til å prestere i toppen oppleves som en bonus om det skjer, og ikke som en viktig 



målsetning. Derfor tillater gjeldende regelverk et mer moderat opplegg som er gunstig for 
breddeskytteren. 
 
Da Norges Skytterstyre drøftet saken i sak 23/2018, hvor de til slutt valgte å utsette saken, ga 
de administrasjonen noen signaler. Styret mente da at vi må ha et ensartet system, som skal 
praktiseres likt på alle mesterskapsstevnene fra samlagsstevnet til og med Landsskytterstevnet.  
 
Flertallet mente at dagens ordning burde endres, og at man i tråd med de innkomne forslag 
gjorde det mulig for klassene EJ, 2 og V55 å kunne vinne mesterskap sammen med klasse 3-5.  
Det vil si at en skytter i klasse EJ, 2 eller V55 kan bli Norgesmester i feltskyting uten å måtte 
melde seg på i klasse 5 som nåværende regelverk krever. Det i sin tur medfører at det ikke kan 
legges til rette for egne opplegg for EJ, 2 og V55, men at de må skyte samme opplegg som 
klasse 3-5. 
 
Skytterstyrets flertall mente i ved første behandling at det ikke burde legges opp til et system 
hvor skyttere i klasse EJ, 2 og V55 bør kunne vinne mer enn 1 medalje per mesterskap.  
Administrasjonen mener en metode å løse dette på er at skytterne i klasse EJ, 2 og V55 kun skal 
konkurrere om plassering, trofeer og titler sammen med klasse 3-5 i feltskyting, men ikke om 
mesterskapsmedaljene/stjernene for klasse 3-5. Dette synes rimelig ut i fra at de konkurrerer 
om egne medaljer i sine respektive klasser.    
 
Alternativet til det er å tenke omvendt, skytterne i EJ,2 og V55 får mesterskapsmedaljen i 
klasse /EJ, 2-5 og V55), men ikke i de særskilte mesterskapene for klasse EJ, 2 og V55.          
 
Feltutvalget: 
Feltutvalget har drøftet saken i sitt møte 27. februar. Felturvalgets flertall er opptatt av at man 
uansett tar hensyn til skytterne i klasse 2, slik at de får et opplegg som gir god mestring.   
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Grunnprinsippene i regelverket for mesterskap i felt vedtas slik: 

1. I feltstevner der skyttere i klasse V55, 2 og EJ benytter samme program som klasse 3 -5 
konkurrerer de sammen med skyttere i klasse 3 – 5 om mesterskap, medaljer og 
bestemannspremier etc.  

2. Arrangører av åpne stevner, samlagsstevner og landsdelskretsstevner kan velge å ha 
egne feltopplegg for klasse V55, 2 og EJ. I slike tilfeller konkurrerer skytterne om 
mesterskap i sine respektive klasser.  

3. Landsskytterstevnet skal ha eget opplegg for klasse V55, 2 og EJ med tilpasset 
vanskelighetsgrad.  

4. I stevner med eget opplegg for klasse V55 og 2 kan skyttere i disse klassene delta i 
klasse 5 for å konkurrere i mesterskapet klasse 3 – 5. Tilsvarende i klasse 4 for skyttere 
i klasse EJ.  

5. Alle som konkurrerer i mesterskap sammen med klasse 3 – 5 omfattes av regelverket 
kapittel 15. (dopingreglene)  

 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å innarbeide dette vedtak i regelverket. Vedtatt med 4 mot 
1 stemme for samlagenes forslag i Feltutvalget.  
 
 



 
Konklusjon: 
Administrasjonen ser gode argumenter for både å beholde dagens ordning og den løsning som 
Feltutvalget skisserer. Det er også et tredje alternativ som er i tråd med flesteparten av for-
slagsstillerne sine ønsker, nemlig å gå tilbake til gammel ordning slik den var til og med 2016. 
 
På bakgrunn av de føringer som er gitt fra Norges Skytterstyre er det fjerde alternativet et 
system der alle klasser som skyter grovfelt gis mulighet til å vinne titler på alle 
organisasjonsnivå, men bare skal kunne få vinne mesterskapsmedaljer i eget mesterskap. 
Altså eksempelvis en skytter i klasse V55 kan bli samlagsmester, landsdelskretsmester og 
Norgesmester i feltskyting ved sin skyting i klasse V55 (trenger altså ikke å skyte i klasse 5 som 
nå). Men at denne skytteren kun får medalje i klasse V55, men ikke oppnår 
mesterskapsmedalje/stjerne, kun trofe som vinner i mesterskapet for klasse EJ/2-5/V55.       
 
Enda et alternativ etter Skytterstyrets føringer om kun 1 medalje per skytter, er at alle klasser 
skyter om hovedmesterskapet klasse EJ,2-5, V55 og mottar trofeer, medaljer og stjerner som 
ordningen fram til 2016. Men at man sørger for at skyttere som har mottatt medalje/stjerne i 
det hovedmesterskapet ikke tildeles medaljer for de ene mesterskap i klasse EJ, 2 og V55.     
 
Administrasjonen gir ikke en konkret anbefaling, men oppsummerer med 5 ulike varianter 
som beskrevet i konklusjonen: 

1. Beholde dagens ordning 
2. Feltutvalgets innstilling, som opprinnelig var administrasjonens forslag 
3. Gå tilbake til ordningen som var fram til og med 2016 
4. Fra og med 2019 omfatter mesterskapet i grovfelt klassene EJ, 2-5 og V55. Det er kun 

skyttere i klasse 3-5 som skyter om medaljer/stjerner i disse mesterskapene. Skytterne 
i klasse EJ, 2 og V55 skyter om egne medaljer i sine respektive mesterskap for hver 
klasse. Ordningen gjelder for alle mesterskap fra og med samlagsstevnet til og med 
Landsskytterstevnet. Ordning med at skyttere i klasse EJ kan skyte i klasse 4, eller 
klasse 2/V55 kan skyte i klasse 5 for å få mesterskapsmedaljer/stjerner opphører     

5. Gå tilbake til ordning fra 2016, men skyttere i klasse EJ, 2 og V55 får ikke medaljer i 
sine særskilte mesterskap for hver klasse, om de har oppnådd medalje i 
hovedmesterskapet for klasse EJ,2-5, V55   

 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Dagens ordning for gjennomføring av feltmesterskapene i grovfeltskyting opprettholdes. 

Oddbjørn Meland foreslo følgende: 
Regelverket for hvem som kan delta i hovedmesterskapet i feltskyting grovfelt endres slik: 
Skyttere i klasse V55, 2 og EJ skal konkurrere om feltmesterskapene på lik linje med skyttere i 
klasse 3-5 på alle nivå i organisasjonen. Dvs. samme ordning som gjaldt fram til og med 2016.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Regelverket for hvem som kan delta i hovedmesterskapet i feltskyting grovfelt endres slik: 
Skyttere i klasse V55, 2 og EJ skal konkurrere om feltmesterskapene på lik linje med skyttere i 
klasse 3-5 på alle nivå i organisasjonen. Dvs. samme ordning som gjaldt fram til og med 2016. 
 
Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Meland, Knudsen, Brøndbo Fiskum og Knutsen stemte for 
Meland sitt forslag, mens Brovold, Skaug og Gjerstad stemte for Gjerstad sitt forslag.  



Saksnummer: 48/2018 
Sak: Tingsak: Rullering av økonomisk prognose 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

 
Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Kapittel 9 – Økonomisk 
prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og forventninger de 
nærmeste årene. Prognosen viser årets regnskap 2016, budsjett 2017 samt prognose for de 
neste fire årene. Skyttertinget behandlet rullering av økonomisk prognose i sak 14/2017. 
 
Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således direkte 
retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, og evt. 
utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 
 
Pris- og lønnsveksten er forventet å bli lav de nærmeste årene, og vi har lagt til grunn ca. 2,5 
% gjennomsnittlig økning per år.  
 
Planlagt virksomhet 2019 
Planlagt virksomhet i 2019 følger Langtidsplan 2016-2020 og økonomisk prognose 2016-2020.  
 
Langtidsplanen inneholder 8 satsingsområder for DFS i planperioden 2016 – 2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Fokusområder i planperioden: 
2016/17: Feltskyting 

2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 

2019/20: Anlegg, med fokus på skytebanesikkerhet og dokumentasjon av gjennomførte 
sikkerhetsinspeksjoner på alle skytebaner. 

Fokusområdene blir fulgt opp med forskjellige tiltak i etterkant av satsingssårene, slik at man 
ikke «slipper» fokusområdene etter kort tid.   

Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er iht. retningslinjene 
fra Forsvarsdepartementet er følgende: 

Post Drift Prosjekt Øremerket 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning og kompetanse  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  



18 Feltaktiviteter  X  
20 Markedsføring/kommunikasjon X (X)  
21 Andre prosjekter  X  

 
Prosjektstøtte er som nevnt tilskudd til organisasjonens aktiviteter. Aktivitetene kan defineres 
som prosjekter, som har tydelige mål, og er direkte relatert til organisasjonens overordnede 
hensikt og formål, samt organisasjonens verdiskaping. Prosjektene kan være faste aktiviteter, 
som pågår fortløpende eller gjentas gjennom året, som f.eks. kjerneaktiviteter. Prosjektene 
kan også være tidsavgrensede enkelthendelser.  
Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og 
økonomisk prognose. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Langtidsplanens økonomiske prognose er Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke 
prioriteringer, og hvordan tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen 
og å legge til rette for større aktivitet framover.  
 
Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke 
aktiviteter som skal prioriteres i styrets budsjettarbeid, som sammen med prognosen danner 
grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 
 
Kommentarer til hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 
 
Inntekter: 
Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 2,5 % i 
perioden. Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader.   
 
Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning 
for inntekter på denne posten.  
 
Momskompensasjon 
Det er lagt til grunn momskompensasjon tilsvarende det DFS fikk i 2017.  
 
Markedsinntekter 
I planperioden regner vi med at markedsavtalen med Frende Forsikring gradvis vil gi større 
inntekter. Av andre avtaler har DFS i dag mindre inntekter fra avtalene med NRK og Trimtex.   
 
Utgifter: 
Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste leie- 
og driftsavtaler.  
 
Arrangement 
Posten omfatter hovedsakelig DFS sine utgifter med Landsskytterstevnet, i tillegg ligger 
Nordisk mesterskap, NM skifeltskyting og NM skifeltskyting under denne posten.  
Utgiftene varierer litt etter hvor LS arrangeres.  
 



Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Dagens driftsstilskudd til samlag og landsdelskretser forutsettes videreført på samme nivå.  
 
Anlegg 
Det er lagt inn ekstra satsinger på anleggssektoren i 2019 og 2020. Her prioriteres oppfølging 
og kurs for regionale skytebanekontakter. Dette er nødvendig for å kunne klare målsetting om 
dokumentasjon av gjennomførte sikkerhetsinspeksjoner på alle skytebaner. Tiltaket er startet 
med utvikling av nye elektroniske rapporteringsrutiner, som skal forenkle rapportering og gi 
bedre oversikt for skytebanekontaktene.  
 
Utdanning 
Etablert kurstilbud videreføres, og det er lagt inn en økning i kurstilbudet til både Forsvaret og 
egen organisasjon. Det nye skyteinstruktørkurs for ungdom ble svært godt mottatt, og 
videreføres i 2019 og 2020. Satsingene understøttes av en ny stilling på utdanning.   
 
Ungdom/rekruttering 
Det satses på å videreføre satsingen på skyteskoler og prosjekter som valgfag i skolen og 
«Skyting for mestring». Så langt ser dette ut til å bli vellykkede satsinger, som er svært viktige 
for DFS framover.  
 
Feltdisiplinene 
Feltåret 2017 ble en suksess, og vi har økt bidragspostene noe framover. Vi har satt av midler i 
prosjektsøknad til FD som er målretta til tilskudd elektroniske feltanlegg (inkludert Stang- og 
felthurtiganlegg). Tilskuddsordningene har bidratt til en dobling av slike anlegg på to år.  
 
Informasjon/markedsføring 
Posten videreføres på samme nivå som tidligere. Det er lagt inn et mindre beløp til prosjekt 
innenfor kommunikasjon og organisasjon.  
 
Prioriteringer av tiltak ved endring i utgifter og inntekter.  
Med bakgrunn i forslag fra Sunnmør skyttersamlag på tinget 2017 er innføring av sentral 
medlemskontingent satt som første prioritert tiltak ved mindre inntekter enn prognosen 
tilsier. Vi tenker her en sentral kontingent på kr. 50 per medlem som erstatter dagens 
lagskontingent på 2.500 per lag. Dette vil blant annet føre til mer tilskudd fra Frifond 
ordningen som går til skytterlagene, og sikre dokumentasjonskravet gjennom at innbetaling 
blir direkte sporbar gjennom Mitt DFS.  
 
Administrasjonen mener at en slik ordning vil oppleves som en mer rettferdig ordning enn 
dagens lagskontingent, som er fast per lag uavhengig av antall medlemmer. Med en medlems-
kontingent på kr. 50 blir merinntektene til DFS sentralt ca. 3 mill. kroner – og potensialet for 
økning i Frifondmidler til skytterlagene ligger på et tilsvarende nivå. Organisasjonsutvalget er 
bedt om å vurdere sentral medlemskontingent som del av sitt arbeid. 
  



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 

Justert økonomisk prognose i Langtidsplan 2016-2020, kapittel 9:  

Tekst Regnskap 
31.12.2017 

Budsjett 
2018 

Prognose 
2019 

Prognose 
2020 

Prognose 
2021 

Prognose 
2022 

Tilskudd fra FD    29 765 000     30 395 000     31 000 000     31 500 000     32 000 000     32 500 000  
Andre off. tilskudd   -          250 000           250 000           250 000           250 000  
Omsetning salgsavd.    22 381 543     28 800 000     29 000 000     29 200 000     29 400 000     29 600 000  
Omsetning NST      2 434 731       2 335 000       2 400 000       2 450 000       2 500 000       2 550 000  
Kontingent skytterlag      2 226 684  2 265 000      2 400 000       2 450 000       2 500 000       2 550 000  
Momskompensasjon      1 580 691  1 700 000 1 700 000 1 750 000 1 750 000 1 750 000 
Arrangementsavgifter      1 500 730  1 625 000      1 600 000       1 800 000       1 500 000       1 600 000  
Markedsinntekter          437 883  500 000      1 000 000       1 300 000       1 600 000       2 000 000  
Landslotteriet                     -    1 550 000   1 550 000   1 550 000 
Andre inntekter          328 868  400 000          400 000           400 000           400 000           400 000  
Sum inntekter    60 656 131     69 570 000     69 750 000     72 650 000     71 900 000     74 750 000  
              
Administrasjon      8 162 150  8 044 000      8 350 000       8 600 000  8 850 000 9 100 000 
Arrangementer      3 431 513  4 065 000      3 850 000  3 900 000 4 000 000 4 000 000 
Medaljer, premier          573 985  500 000          500 000  500 000 500 000 500 000 
Driftstilskudd org. ledd      1 432 876  1 486 000      1 500 000       1 500 000       1 500 000       1 500 000  
Anleggsavdeling             

 -  Drift og bidrag      4 557 776  4 261 000      4 700 000  4 800 000 4 400 000 4 450 000 
 - Miljøpakke      5 507 946  5 550 000      5 800 000  6 000 000 6 000 000 6 000 000 

Utdanning      4 702 982  4 933 000      5 000 000  5 100 000 5 200 000 5 300 000 
Ungdom/rekruttering      2 910 025  2 715 000      2 800 000  2 850 000 2 900 000 2 950 000 
Feltaktiviteter          824 030  1 195 000      1 200 000  1 200 000 1 250 000 1 250 000 
Kommunikasjon og media      1 981 885  2 139 000      2 200 000       2 250 000  2 300 000 2 350 000 
Andre prosjekter                       -             500 000  750 000 1 000 000 1 500 000 
Sum organisasjonsutgifter    34 085 168     34 888 000     36 400 000     37 450 000     37 900 000     38 900 000  
Kostnader salgsavd.    22 594 165  28 272 000 28 500 000 28 700 000 28 900 000 29 100 000 
Kostnader NST      2 224 276  2 298 000      2 300 000       2 350 000       2 400 000       2 450 000  
Kostnader IKT-tjenester      1 608 749  1 965 000      2 000 000       2 050 000       2 100 000       2 150 000  
Andre kostnader/overf.                       -            
Kommunikasjon/org.                     -                        -             200 000           200 000           200 000           200 000  
Landslotteriet                     -         1 032 000                      -         1 032 000                      -         1 032 000  
Overført tilskudd FD        -258 478            
Totale kostnader    60 253 881     68 455 000     69 400 000     71 782 000     71 500 000     73 832 000  
Resultat          402 249       1 115 000           350 000           868 000           400 000           918 000  
Fri egenkapital      9 968 057     10 565 057     10 915 057     11 265 057     11 665 057     12 065 057  

Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Styrke kommunikasjons- og markedsarbeidet (finansieres med markedsinntekter). 
2) Styrke ungdoms- og rekrutteringsarbeidet. 
3) Styrke utdanningsvirksomheten 
Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Innføre sentral medlemskontingent. 
2) Redusere bidragsordninger. 
3) En andel av sentral jegeravgift bør gå til DFS og NJFF (tas opp med Miljødirektoratet). 

 
Enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 49/2018 
Sak: Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Skyttertinget vedtok i sak 6/2017 at videre turnus for landsskytterstevnene utsettes til 
behandling i 2018. Bakgrunnen for vedtaket var ønske om å avvente LS-utvalgets innstilling 
som etter planen skulle legges fram innen 1. februar 2018. For 2022 ble Vestlandet tildelt 
Landsskytterstevnet.   
 
Gjeldende turnus ble vedtatt av Skyttertinget i sak 5/2012: 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
2017: Vestlandet 
2018: Midt-Norge 
2019: Sørlandet 
2020: Østlandet 
2021: Nord-Norge 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 
 
Administrasjonens drøfting 
LS-utvalget har ikke i sitt mandat at de skal drøfte eventuell turnus i framtid, men det kan 
likevel komme argumentasjon som kan påvirke til hvordan man tenker om hvordan turnusen 
bør organiseres framover. Dette spesielt på grunnlag av at LS-utvalget skal gjennomgå 
økonomiske forhold knyttet til LS i framtid. 
 
Når Skyttertinget i 2017 vedtok å utsette sak om turnus i påvente av LS-utvalgets innstilling, er 
det naturlig å avvente behandling til innstillingen foreligger. LS-utvalget trenger mer tid med 
sin gjennomgang, og har fått utsatt frist til høsten 2019 med levering av rapport til styret. 
Administrasjonen anbefaler derfor at videre turnus for landsskytterstevnene fra og med 2025 
fremmes som sak på Skyttertinget 2020. 
 
For 2023 er det Midt-Norge som står for tur, og i 2024 Sørlandet om man velger å forlenge 
den turnus som ble vedtatt på Skyttertinget i 2012. Administrasjonen mener at det er naturlig 
å forlenge gjeldende turnus til og med 2024 i påvente av LS-utvalgets arbeid. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2018: 
Landsskytterstevnet 2023 legges til Midt-Norge landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2019.  
Landsskytterstevnet 2024 legges til Sørlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2020.  
Videre turnus for landsskytterstevnene fra og med 2025 fremmes som sak på Skyttertinget 
2020.   
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet 2023 legges til Midt-Norge landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2019.  
Landsskytterstevnet 2024 legges til Sørlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2020.  
Videre turnus for landsskytterstevnene fra og med 2025 fremmes som sak på Skyttertinget 
2020.  
Enstemmig vedtatt.  



Saksnummer: 50/2018 
Sak: Sakliste til Skyttertinget 
Kompetanse: 

Skyttertinget 2018 avholdes på Scandic Hell Hotel i Stjørdal torsdag 2. august med møtestart 
kl. 09:00. 

Sakslisten bestemmes slik: 

1. Skyttertingets konstituering
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2017
3. Årsregnskap for 2017 med årsberetning
4. Orienteringssak: Organisasjonsutvikling i DFS
5. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2022
6. Turnus for Landsskytterstevnet
7. Offisielt landsdelskretsstevne 15 meter
8. Rullering av Kongepokal mellom skifeltskyting og feltskyting
9. Forslag om å endre Skytingens Dag
10. Forslag om endring av klassesettingsregler
11. Forslag om å innføre mesterskap i klasse 1
12. Forslag om liggende utgangsstilling i felthurtig for V73
13. Endring av regelverk i klasse NU
14. Forslag om endring av regelverk i jegerklassen
15. Forslag om å fjerne prinsesselaget på Landsskytterstevnet
16. Forslag om at stevneinnskudd skal fastsettes av Norges Skytterstyre
17. Forslag om endring av regelverk for mesterskap i feltskyting
18. Forslag om å begrense antall valgperioder i Skytterstyret og DFSU
19. Forslag om stemmerett kun for samlagenes tingrepresentanter
20. Forslag om endring av regler i saker med stemmelikhet
21. Forslag til Skyttertinget skal begrunnes
22. Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen 
23. Reise- og kostgodtgjørelse til sentralt tillitsvalgte
24. Valg

Enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 51/2018 
Sak: Hovedbegivenheter 2019 

Kompetanse: Kapittel 1 

 
Hovedbegivenheter 2019: 
 
Tidspunkt Arrangement  

12. – 13. januar Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen 

2. – 3. februar Regionalt seminar for Nord-Norge, Midt-Norge og Vestlandet 
landsdel. I tillegg arrangeres samlagsledersamling for Østlandet 
og Sørlandet landsdel, Gardermoen 

 
23. – 24. mars NM i skifeltskyting, Hornindal 

12. mai Skytingens Dag 

23. – 26. mai Frendecup i bane-, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet 

15. og 16. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

31. juli – 3. august Frendecup i bane-, Stang- og felthurtigskyting, Sørlandet 

2. – 9. august Landsskytterstevnet, Evje 

17. og 18. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   

24. og 25. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

30. august – 1. september Frendecup i baneskyting, Vestlandet 

5. – 7. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Sverige 

Ubestemt NM i skogsløp med skyting, Ubestemt arrangør  

 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Saksnummer: 52/2018 
Sak: Forslag om å starte opp igjen arbeid med kaliber 5.56 i Sauer 200 STR 
Kompetanse: Kapittel 6 

 
Skyttertinget behandlet i sak 6/2015 forslag om å godkjenne kaliber 5,56 / .223 til bruk i Sauer 
200 STR. Saken var gjennom en lang og grundig prosess, med testing gjennom flere år og 
vurdering av moment for og imot godkjenning.  

Skyttertinget vedtok med stort flertall (37 mot 18 stemmer) følgende: 

Kaliber 5.56 /.223 Remington godkjennes ikke som tillatt kaliber i Sauer 200 STR. 

 



Sunnfjord skyttersamlag har fremma følgende forslag til Skyttertinget 2018: 

DFS startar oppatt arbeidet, for å innføre dette kaliberet i DFS. Det betyr at DFS Legg til rette 
for at vi kan få kompletteringssett for dette kaliberet i saueren. Kaliberet vil gjere sporten 
betre og truleg billigare. Også samme kaliberet som Forsvaret brukar. Og dette er viktig med 
tanke på tilhøyrigheita til forsvaret. 

I kompetanseregelen til kapittel 6 heter det at: 
Innføring av nye geværmodeller og nye kaliber skal godkjennes av Skyttertinget. Øvrige 
endringer kan godkjennes av Skytterstyret. 

 Administrasjonens drøfting 
Sunnfjord skyttarsamlag har i sitt forslag tre argument for å starte arbeidet med å innføre 
kaliber 5,56 i DFS: 

- Kaliberet vil gjøre sporten bedre 
- Kaliberet vil gjøre sporten billigere 
- Kaliberet er det samme som Forsvaret bruker, og at dette er viktig for tilhørigheten til 

Forsvaret.  
 
Administrasjonen tar i denne saken utgangspunkt i om det er kommet nye momenter inn i 
saken som tilsier at Norges Skytterstyre bør legge saken fram for Skyttertinget. Etter 
kompetansereglene skal saken legges fram for tinget dersom man foreslår å innføre nye 
kaliber. 
 
Administrasjonen tar det siste argumentet til Sunnfjord først. Forsvaret har selv flere ganger 
gitt klar tilbakemelding om at det er besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig 
grunnlag avgjør hvilke kaliber som skal nyttes i organisasjonen. Forsvarsdepartementet (FD) 
har gitt tilbakemelding om at valg av kaliber ikke har vært tema i vurderingen av tilskudd til 
DFS.  
 
DFS har i dag egen klasse for HK 416 med kal. 5,56, der militært rulleført personell kan delta, 
og vi tilbyr tilpassede kurs med HK416 for skyteinstruktører og skarpskyttere i Forsvaret.  
 
Forsvaret har i Solli-utvalgets rapport uttrykt at profesjonaliseringen av Forsvaret ikke har 
endret viktigheten av bidragene til rekruttering, grunnopplæring i skyteferdigheter og 
sikkerhet som historisk har vært DFS’ viktigste bidrag til Forsvaret. Dagens tillatte kaliber  
anses ideelle til dette formål. 
 
Økonomisk 
Det har ikke skjedd vesentlige endringer i prising mellom ammunisjon på kaliber 5,56/.223 og 
6,5 mm siden 2015. Ammunisjon i kaliber 5,56/.223 med gode egenskaper ligger i prisklasse 
rundt kaliber 6,5. Kaliber 6,5 er et universelt kaliber som er svært godt egnet for dagens 
skyteprogram og avstander.  
 
Det vises ellers til tingsak 6/2015, der det er gjort omfattende drøftinger av økonomiske 
forhold.  
 
 
 



Om å gjøre sporten bedre 
Administrasjonen kan ikke se at kaliber 5,56/.223 vil gjøre sporten bedre, som forslagsstiller 
synes å hevde. Det er heller ikke gitt en nærmere begrunnelse for dette. DFS er en 
breddeorganisasjon, og det har ikke vært noe skytterpolitisk ønske om at man skal gjøre 
sporten kvalitativt bedre gjennom bedre resultater, hvis det er tanken bak forslaget.  
 
Konklusjon. 
Det er ikke fremkommet nye momenter som tilsier at det allerede nå skal gjennomføres en ny 
vurdering av om kaliber 5,56 /.223 skal godkjennes til bruk i Sauer 200 STR. Administrasjonen 
anbefaler at saken ikke fremmes som tingsak i 2018.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Forslag om å starte opp igjen arbeid med innføring av kaliber 5,56 / .223 til bruk i Sauer 200 
STR inneholder ikke nye momenter siden behandlingen i 2015, og fremmes derfor ikke som 
tingsak i 2018.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Saksnummer: 53/2018 
Sak: NM feltskyting – høring finalegjennomføring 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
I sak 61/2017 gjorde Norges Skytterstyre vedtak om å legge til rette for en bred høringsrunde i 
samlagene ift. kåring av Norgesmesteren i feltskyting. Vedtaket ble gjort på grunnlag av at 
Norges Skytterstyre i samme sak (61/2017) valgte å trekke sitt forslag til endring av NM i 
feltskyting på Landsskytterstevnet for 2017, etter at 30 skyttersamlag hadde anmodet om at 
Skytterstyret skulle behandle prøveordningen på nytt. 
 
Svarfristen for høringsrunden gikk ut 1. februar, og Skytterstyret fikk i meldingssak 15/2017 
oversikt over svarene fra høringen. Feltutvalget har fått oversendt resultatene fra høringen og 
råder Norges Skytterstyre til å gjøre vedtak om å fortsette å arrangere NM feltskyting som i 
dag. 
 
Administrasjonens drøfting 
Innen svarfristen hadde 33 av landets 48 samlag svart på høringsbrevet. Enkelte av disse 
samlagene har valgt å ikke svare på skjemaet som ble opprettet for høringen, men har i stedet 
svart på annet vis.  
 
Spørsmål 1: 
Er samlaget positiv eller negativ til å gjøre endringer i kåring av norgesmesteren i feltskyting 
under Landsskytterstevnet? 
På dette spørsmålet har 11 svart at de er positive til endringer, mens 18 er negative. Det vil si 
at nesten 2/3 i praksis ønsker å beholde dagens ordning. 
 
 



Spørsmål 2: 
I hvilken grad mener samlaget det er viktig for DFS at kåringen av norgesmesteren i feltskyting 
under Landsskytterstevnet skal få større mediedekning og oppmerksomhet gjennom hele 
stevneuka? 
På dette spørsmålet har 20 svart at det er viktig, 6 er nøytrale, mens 2 mener at det ikke er 
viktig. 
 
Spørsmål 3: 
Hvilke 3 momenter mener samlaget det bør legges størst vekt på dersom man skal gjøre en 
endring i dagens kåring av norgesmesteren i feltskyting? 
 
På dette spørsmålet har samlagene hatt større mulighet til å gi mer utfyllende svar. Etter en 
analyse av disse svarene, ser vi at det er fem svar som går igjen. 
1. 13 samlag at de ønsker finalen slik den ble arrangert i 2017 og i årene før det. 
2. 8 samlag ønsker en superfinale med de 15/16 beste etter 42-skudd. 
3. 8 samlag mener at V55, kl. 2 og eldre junior skal være med å kjempe om NM-tittel i felt. 

Dette er imidlertid satt opp som egen sak, så dette drøftes ikke nærmere i denne saken. 
4. 9 samlag ønsker feltfinalen arrangert før banefinalen. 
5. 4 samlag mener det er viktig at medaljer og stjerner deles ut etter 42-skudd, slik som nå. 
 
Det foreligger i tillegg noen svar enkeltvis, eksempelvis at NM i feltskyting skal arrangeres som 
et eget NM på våren.  

Konklusjon: 
Hvis man skal trekke en konklusjon ut i fra samlagenes svar, så er det et stort ønske om å 
avvikle NM felt på Landsskytterstevnet som i dag. De enkeltforslag som foreligger vil slik 
administrasjonen ser det ikke bidra til målet om større oppmerksomhet og 
mediadekning/interesse for NM feltskyting.  

Selv om 20 samlag mener mål om større oppmerksomhet er viktig, så foreligger det slik 
administrasjonen ser det ingen konkrete forslag som bidrar til det i tråd med Skytterstyrets 
ønske om «Feltlaget». 9 samlag mener oppmerksomheten ville blitt større om feltfinalen ble 
arrangert før banefinalen. Det er isolert sett en riktig påstand, men det vil trolig svekke 
oppmerksomheten om banefinalen og Kongelaget så mye at det er sterkt å fraråde.     

Administrasjonen mener således at det på bakgrunn av høringen ikke er grunnlag for å foreslå 
endringer. Avhengig av utfall i sak vedrørende rullering av kongepokalen i skifeltskyting, er det 
å anta at saken igjen kan bli aktualisert.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 
Dagens ordning for kåring av Norgesmesteren i feltskyting opprettholdes.    
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



 

Saksnummer: 54/2018 
Sak: Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til søknad om drifts- og prosjektstøtte til 
Forsvarsdepartementet for 2019. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og prosjektstøtte 
til Forsvarsdepartementet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 55/2018 
Sak: Prøveordning med nytt skyteprogram for HK 416 på Stangskyting 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 81/2017 å nedsette en prosjektgruppe med mandat til å 
vurdere dagens hurtigøvelser, og eventuelt foreslå tiltak og tilpasninger, som skal bidra til å sikre 
at våpen med ulike egenskaper kan konkurrere mot hverandre som jevnbyrdige.  
 
Prosjektgruppen fikk denne sammensetning: 

• Engebret Mjøseng. Leder og sekretær for prosjektgruppen  
• Jostein Rubbås-Risvik. Leder feltutvalget  
• Vidar Lindstad-Fossmo. Representant for Forsvaret  
• Tor Harald Lund. Representant for Sauer-skyttere 
• Jens Sverre Knutsen. Observatør fra Skytterstyret  

Prosjektgruppen har levert rapport med følgende oppsummering 

Prosjektgruppens mandat er å eventuelt foreslå tiltak og tilpassinger som gjør at våpen med 
ulike egenskaper kan konkurrere mot hverandre jevnbyrdig. Med det som mandat har gruppen 
to hovedforslag til mulige tilpassinger i Stangskyting, som er følgende:  

• Redusert antall patroner i magasiner 
Dagens regelverk gjelder med unntak av at antall patroner i våpen og magasiner 
begrenses slik: Skytteren starter med 5 patroner i våpenet, deretter inntil 2 patroner i 
hvert magasin.   
 

• Handikap ved å trekke treff  
Det benyttes gjeldene program, men skytterne får et handikap i form av et bestemt 
antall treff som trekkes på hvert hold. Dette handikap gjelder kun i finaler, og skal 
bestemmes for hvert hold i forkant av finalen av stevneledelsen.   



Prosjektgruppen foreslår å avvente eventuelle tilpassinger for HK-skyttere i felthurtig. Viser 
det seg nødvendig anses det beste forslaget å være å endre maksimalt antall patroner fra 6 til 4 
for skyttere med HK. Dette er ikke testet, og bør utprøves før eventuell innføring.  

Prosjektgruppen foreslår videre at det maksimalt skal delta tre HK416 skyttere i Stang og/eller 
felthurtigfinalen. HK-skyttere skal ha et resultat blant de 16 beste totalt fra den innledende 
skytingen (kvalifiseringen) for å delta i finalene. Ved flere kvalifiserte er det de tre beste som 
går til finale.   
 
Administrasjonens drøfting 
Det er en krevende oppgave å finne fram til en praktisk tilpassing av programmet for HK416-
skyttere som vil utjevne resultatene, og som av Sauer-skyttere vil bli oppfattet som rettferdig. 
Her er det i tillegg en uforutsigbar faktor knyttet til utviklingen i øvelsen. En tilpassing som 
fungerer de første årene kan etter hvert vise seg å gå mer i favør av en av våpentypene, ved at 
utøvere med dette våpenet høyner sitt nivå mer enn for det andre. 
For Stangskytingen har prosjektgruppen oppsummert med to alternativer som de mest 
aktuelle. Det ene er å redusere antall patroner i våpen/magasin til 5+2+2+2 osv., mens det 
andre er å benytte dagens program og innføre et «handikap» i antall treff.  

Fordelen med å redusere antallet patroner for HK-skyttere er at resultatene blir direkte 
målbare mot Sauer-skyttere, mens ulempen er at det gir lite fleksibilitet knyttet til variasjoner 
som påvirker resultatene mht. opplegg og vanskelighetsgrad. Flere HK-skyttere omtaler dette 
som en øvelse i magasinbytter, og i mindre grad som en hurtigskytingsøvelse. Et vanskeligere 
program er ikke til fordel for de mindre dyktige HK-skytterne.  

En ordning med å innføre et fast handikap gjennom å trekke et visst antall treff har fordeler 
ved at det er fleksibelt og kan tilpasses det enkelte opplegg og en eventuell framtidig 
nivåutvikling mellom våpnene. I tillegg vil skytterne med HK her kunne vise sin egentlige og 
sammenliknbare kapasitet med de som benytter Sauer. En slik ordning vil samtidig være 
mindre oversiktlig og ha utfordringer knyttet til formidling og publikumsoppfattelse.  

Prosjektgruppen har i sitt arbeide vurdert og testet mange forskjellige løsninger til tilpassinger 
for HK. Mange varianter ble testet før man kom fram til et alternativ som redusere 
kapasiteten til et nivå som tilsynelatende er sammenliknbart med dagens beste Sauer-
skyttere. Selv om programmet er skutt flere ganger av flere skyttere er likevel ikke dette en 
fullverdig sjekk av om resultatene med HK er på nivå med andre våpen. Under forutsetning av 
at Norges Skytterstyre ønsker å gå videre med å finne fram til en praktisk tilpassing av 
skyteprogrammet for HK416 i Stangskyting, vil en prøveordning for 2019 der foreslått 
program benyttes være en viktig kvalitetssikring før et eventuelt endelig vedtak. Dette bør i så 
fall gjelde for Frende cup og Mil NM, under forutsetning av at Forsvaret ønsker det på 
Militært NM.   

Når det gjelder felthurtigskytingen synes det enn så lenge ikke å være aktuelt med egne 
tilpassinger i programmet for HK416. En eventuell prøveordning i Stangskyting i 2019 åpner 
samtidig for en slik mulighet om det er et alternativt program som ønskes prøvd ut.  

Det ligger ikke til prosjektgruppens mandat å vurdere egne finaler for HK-skyttere, og dette 
alternativet er derfor ikke nevnt i deres rapport. En slik løsning vil trolig av de fleste skyttere 
og publikummere bli oppfattet som det mest oversiktlige og rettferdige. «Kampen mellom 
våpnene» har gitt ekstra «intensitet» til finaleskytingene, ett element som da forsvinner.  



Når det gjelder TV dekning er signalene fra NRK at en egen HK-finale er foretrukket løsning, og 
at de ser for seg noen minutter med sending fra denne finalen. Uten begrensninger i 
programmet vil dette være god reklame for den ildkraft og de ferdigheter militære 
mannskaper har når de kan å håndtere sitt våpen. Med det som bakgrunn anbefaler 
administrasjonen denne løsningen.   

I forslag til vedtak er lagt til grunn at Skytterstyret ønsker å teste ut prosjektgruppens forslag 
til skyteprogram for en felles finale.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
For sesongen 2019 vedtas følgende skyteprogram med HK416 i Stangskyting som en 
prøveordning på Frendecup og Militært NM (under forutsetning av at Forsvaret godkjenner 
prøveordningen for Militært NM).   

Skytingen skal begynne med 1 patron i kammeret og 4 patroner i magasinet i våpenet. 
Magasiner for etterlading skal inneholde maksimum 2 patroner.  

Det øvrige regelverk for Stangskytingen skal gjelde. Prøveordningen skal ikke gjelde på den 
TV-sendte finalen i Stang-skyting på Landsskytterstevnet.  

Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre framdrift i prosjektet.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Saksnummer: 56/2018 
Sak: Tilskudd til Stang-, felthurtig-, og feltanlegg 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre fastsatte i styresak 110/2016 kriterier for bidrag til skytterlag til 
etablering av felt-, Stang- og felthurtiganlegg, samt bidrag for anskaffelser av finfeltfronter. I 
budsjett for 2018 er avsatt midler til videreføring av ordningen med slike bidrag. Det er 
gjennomført utlysning av bidragsordningen på www.dfs.no med søknadsfrist 15. april 2018.  

 

Kriterier og status for økonomi i prosjektet:  

Bidrag til kjøp av finfeltfronter: 

 Bidrag er 20% av dokumenterte kostnader, maksimalt 2 000 pr skytterlag: 
 Budsjett 100 000 kr. Finansieres over private midler/overskudd landslotteriet.  
 Bidrag utbetalt i 2017: 21 000kr. 
 Gjenværende budsjettmidler: 79 000kr.   

 
Bidrag til Stang- og felthurtiganlegg:  
 Bidrag er 20% av dokumenterte kostnader, maksimalt 50 000 kr pr skytterlag 

http://www.dfs.no/


Bidrag til feltanlegg:  
 Bidrag er 20% av dokumenterte kostnader, maksimalt 50 000 kr pr skytterlag 
 Disponible bidragsmidler: ca. 550 000 kr totalt for felt-, Stang- og feltanlegg.  

 
Administrasjonens drøfting 
Skytterkontoret har i sin administrasjon av prosjektet forholdt seg til den økonomiske 
totalrammen, og ikke skilt spesielt mellom bidrag til Stang-/felthurtiganlegg og feltanlegg. 
Dvs. at midler bevilget til bidrag for Stang-/felthurtiganlegg kan ha blitt benyttet til bidrag for 
feltanlegg, og motsatt.  
Ved søknadsfristens utløp er det mottatt 15 søknader om bidrag til kjøp av finfeltfronter.   

I snitt utløser hver søknad ca. 1 200 kr i bidrag. Dvs. at det vil bli utbetalt anslagsvis 18 000 kr i 
bidrag i 2018. Dvs. samtidig si at det vil gjenstår ca. 60 000 kr i ubenyttede bidragsmidler. Her 
foreslås å videreføre ordningen i årene som kommer til restbeløpet er oppbrukt.  

Det ble i 2017 gitt tilsagn om bidrag til etablering av felt-, Stang- og felthurtiganlegg til alle 
søkerlagene som oppfylte kriteriene. En del av disse anleggene blir først fullført i 2018. I slike 
tilfeller ble det gitt tilsagn om utbetaling av bidrag i 2018. I søknadsrunden for 2018 er 
mottatt 6 søknader om bidrag til etablering av Stang-/felthurtiganlegg, og 9 søknader om 
bidrag til feltanlegg. Bidrag som utløses i 2018 iht. tilsagn/søknader er følgende:  

• Søknader i 2017 for stang/felthurtiganlegg. Sum tilsagn om bidrag i 2018: 200 000 kr 
• Søknader i 2017 for feltanlegg. Sum tilsagn om bidrag i 2018: 102 500 kr 
• Søknader i 2018 for stang/felthurtiganlegg. Utløser i bidrag: 148 750 kr 
• Søknader i 2018 for feltanlegg. Utløser i bidrag: 174 750 kr 

Sum 626 000 kr 
 
Dette utgjør ca. 70 000 kr mer enn disponibelt. Erfaringen fra 2017 viser imidlertid at det er 
en viss overbudsjettering og/eller overvurdering av skytterlagenes gjennomføringsevne. Det 
er derfor grunn til å anta at det samlede bidrag fra DFS for utbetaling i 2018 blir en del lavere 
enn beregnet sum. Det bør derfor være minimalt med risiko ved å gi tilsagn om bidrag til alle 
søkerne. Skulle det imidlertid vis seg at det blir et merforbruk kan dette løses gjennom mindre 
omdisponeringer mellom andre prosjekter, eller at utbetalingen utsettes til 2019.  

Enkelte søknader er noe mangelfulle eller inneholder opplysninger som indikerer at ikke alt av 
budsjetterte utgifter danner grunnlag for bidrag. Med en søknadsfrist den 15. april har det 
ikke vært anledning til å følge opp av slike tilfeller for verifisering. Dette vil bli fulgt opp og 
avklart snarest mulig.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Alle lag som har søkt om bidrag til kjøp av finfeltfronter gis bidrag i 2018 iht. vedtatte kriterier.  
 
Alle søkere om bidrag til etablering av felt-, Stang og/eller felthurtiganlegg, og som er iht. 
kriterier og etablert ordning, gis tilsagn om bidrag i 2018 eller 2019 avhengig av 
budsjettsituasjonen.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 
Saksnummer: 57/2018 
Sak: Forslag fra Rana om purring av premier 
Kompetanse: Jf. Kapittel 10 

 
Rana skyttersamlag har sendt inn følgende forslag til Skyttertinget: 
«DFS tar over ansvaret med purring av premier som ikke blir utbetalt etter dagens regelverk.» 
Dunderlandsdalen skytterlag har fremmet forslaget til ombudsmøtet i Rana, som enstemmig 
har vedtatt å oversende forslaget til Skyttertinget.  
 
I kompetanseregelen til kapittel 10 står det følgende: 
Endringer i premieringsreglene foretas av Skyttertinget. Øvrige endringer, herunder 
rangeringsreglene, kan foretas av Skytterstyret.  
Forslaget medfører ikke endring i premieringsreglene, og Norges Skytterstyre kan således 
fatte endelig vedtak i saken.   
 
Dagens regelverk for utbetaling av pengepremier er følgende.  
Skytterboka pkt. 10.117: 
-Premiebeløp skal utbetales innen 30 dager etter stevnet. Dette gjelder også om 
utbetalingen går via DFS sentralt. DFS utbetaler premiebeløp til skytterlagene innen 60 dager 
etter avholdt stevne. 
 
Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Dunderlandsdalen er ikke begrunnet. Det ligger vel i saken at forslaget kommer  
av at enkelte skytterlag kan være noe seint ute med å utbetale premier.  
 
Slik praksis er i dag purrer Skytterkontoret skytterlag som benytter seg av den sentrale 
premieutbetalingsløsningen. Den sentrale løsningen fungerer slik at skytterlagene ved 
premieoppgjør fra et stevne velger at dette skal gå via DFS sentralt. Skytterkontoret betaler ut 
pengepremier til skytterlagene etter overføring fra skytterlagene. Dersom vi ikke mottar 
penger innen ca. 30 dager, purrer vi skytterlagene. 
 
DFS har ikke mulighet til å purre skytterlag som ikke bruker vår sentrale løsning. Da må lagene 
selv ta kontakt med skytterlag som er trege å betale ut premiepenger.       
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning med utbetaling av premier iht. Skytterbokas pkt. 10.117 videreføres.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



 
Saksnummer: 58/2018 
Sak: Retningslinjer for budsjettering og regnskap 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok sist retningslinjer for budsjettering- og regnskap i sak 59/2012.  

Etter dette har det skjedd et par endringer i prosessen, blant annet i prosedyren for 
behandling av søknad om offentlige midler som påvirker retningslinjene.  

I 2012 var det fortsatt Skyttertinget som behandlet søknad om offentlige midler. I 2014 
vedtok Skyttertinget at tinget med virkning fra 2015 skulle behandle økonomisk prognose i 
langtidsplanen. Skyttertinget kan nå gi føringer om økonomiske prioriteringer gjennom årlig 
behandling av langtidsplanens økonomiske prognose. Det er gjort tilpasninger i 
retningslinjenes beskrivelse av budsjettprosessen.  

Det er innarbeidet rapportering av regnskapstall sammen med prognose for året.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar fremlagte forslag til retningslinjer for budsjettering og regnskap. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 59/2018 
Sak: Internkontroll DFS og Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til en HMS-håndbok. Den gir en kortfattet samlet oversikt for 
internkontrollen til Det frivillige Skyttervesen (DFS) og Skytterkontoret. Forskrift om 
systematisk helse-, miljø- og sikkerhetsarbeid i virksomheter (Internkontroll-forskriften) 
gjelder for virksomheter med fast ansatte, og i DFS er det for tida kun fast ansatte på 
Skytterkontoret 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner første versjon av HMS-håndboka, og ga føringer til videre 
arbeid. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1996-12-06-1127?q=Forskrift%20om%20systematisk%20helse-,%20milj%C3%B8-
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1996-12-06-1127?q=Forskrift%20om%20systematisk%20helse-,%20milj%C3%B8-


 
Saksnummer: 60/2018 
Sak: Nye personvernregler – personvernerklæring og retningslinjer i DFS 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Lov om behandling av personopplysninger (kortnavn: personopplysningsloven) er den 
viktigste rettskilden innen beskyttelse av personvern. Loven ble vedtatt 14. april 2000 og 
trådte i kraft 1. januar 2001. Den erstattet personregisterloven av 1978, og gjennomfører 
personverndirektivet i norsk rett. Loven gir generelle bestemmelser om behandling av 
personopplysninger, dvs. opplysninger som direkte eller indirekte kan knyttes til en fysisk 
person. 
 
EU har vedtatt lovteksten som gir ny personvernlovgiving i Norge og i Europa fra 2018. Den 
nye personopplysningsloven trer i kraft 25. mai 2018. 
De senere årene er det gjennom krav fra offentlig myndigheter blitt stilt strengere krav til 
behandling av personopplysninger. Dette gjelder både i privat og offentlig virksomhet, 
samt i en viss utstrekning for frivillige organisasjoner som DFS.  Økt bruk av data til 
registrering av medlemsrelaterte opplysninger, gir således større krav til personvern også 
innenfor DFS. Dette gjelder både i skytterlag, samlag og sentralt i DFS.  
 
DFS er forpliktet til å behandle personopplysninger fra sine medlemmer og brukere på en 
forsvarlig måte.  
 
Med grunnlag i ny personopplysningslov har administrasjonen utarbeidet: 
- Veileder for skyttersamlag og skytterlag i personvern og informasjonssikkerhet 
- Personvernerklæring for Det frivillige Skyttervesen 
- Retningslinjer for personvern og informasjonssikkerhet i DFS (legges fram til aprilmøtet)  
 
Administrasjonens drøfting 
Norges Skytterstyre behandlet forslag til personvernerklæring og veileder i marsmøtet, og ga 
føringer til videre behandling. Administrasjonen har arbeidet videre med dokumentene, og 
legger nå fram ferdige dokumenter. Dette blir helt sikkert «levende» dokumenter i den forstand 
at de vil bli gjenstand for oppfølging og tilpasninger. Administrasjonen ber derfor om fullmakt til 
å kunne gjøre mindre vesentlige endringer og komplettering av dokumentene.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende retningslinjer for personvern og informasjonssikkerhet i DFS vedtas: 

- Veileder for skyttersamlag og skytterlag i personvern og informasjonssikkerhet 
- Personvernerklæring for Det frivillige Skyttervesen 
- Retningslinjer for personvern og informasjonssikkerhet i DFS 

 
Administrasjonen får fullmakt til å gjøre mindre vesentlige endringer og komplettering av 
dokumentene. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer: 61/2018 
Sak: Sekretær for Skyttertinget 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.200 § 2-4 

 
Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-4 skal Skytterstyrets sekretær føre protokollen fra 
Skyttertinget. Skytterstyret har praktisert å utnevne sekretæren gjennom eget vedtak. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Regnskapsleder Hans Petter Nyengen utnevnes som sekretær og protokollfører for 
Skyttertinget 2018.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 62/2018 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og Norges Skytterforbund 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Utkast til samarbeidsavtale mellom Norges Skytterforbund (NSF) og Det frivillige Skyttervesen 
(DFS) har til mål å sikre skyttere gode rammevilkår for å utøve trening og konkurranseskyting, 
samt rekruttering til rifleskyting.   
 
Avtalen gjelder primært for samarbeidet mellom sentralleddene, og i det vesentlige 
samarbeid om lov- og forskriftssaker av felles interesse, anleggsveiledning og rekruttering til 
rifleskyting, herunder også tilrettelegging for funksjonshemmede.  
 
Administrasjonens drøfting 
DFS har et godt samarbeid med NSF, og inngikk i 2013 en samarbeidsavtale om tilrettelegging 
for funksjonshemmede. Den nye avtalen er mer omfattende, og bygger på samme malen som 
avtalen med Norges Jeger- og Fiskerforbund (NJFF). I praksis samarbeider organisasjonene i 
dag godt med saker som vedrører spesielt våpenlov og forskrift, samt anleggssaker av felles 
interesse.  
 
Det er formålstjenlig å ha en lignende avtale med NSF som vi har med NJFF. Forslaget til avtale 
er utarbeidet av administrasjonen, og gjennomgått i møte med presidentene. NSF har gitt sin 
tilslutning til avtalen.  
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Norges Skytterforbund og Det 
frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  



 
Saksnummer: 63/2018 
Sak: Lagleder for Nordisk mesterskap 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I sak 103/2017 oppnevnte Norges Skytterstyre Jan Åge Gjerstad som lagleder på Nordisk 
mesterskap 2018. Jan Åge har bedt om fritak. 
 
Vedtak: 
Oddbjørn Meland oppnevnes som lagleder på Nordisk mesterskap 2018. Jens Sverre Knutsen 
oppnevnes som reserve. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Saksnummer: 64/2018 
Sak: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 
Kompetanse: Jf. Kapittel 4 

 
Vedtak: 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll 
 
 
 

Saksnummer: 65/2018 
Sak: B-sak: Tilsettingssak 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak: 
Ført i B-protokoll. 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 
Styremøter under Landsskytterstevnet i Stjørdal 1 – 
10. august 

STED Scandic hotell Hell og Frigården LS-arena i Lånke 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Torben Knudsen, Jens Sverre 
Knutsen, Kari Sofie Brøndbo Fiskum og Eirik 
Kristoffersen  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



SAKSLISTE 
Sak 66/2018: Godkjenning av protokoll styremøte april 2018 

Sak 67/2018: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2018   

Sak 68/2018:  Juryordning for finaler under Landsskytterstevnet  

Sak 69/2018:  Program for Norges Skytterstyre på LS 2018   

Sak 70/2018:  Ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet og DFS  

Sak 71/2018: Regnskap per 30. april 2018   

Sak 72/2018:  Budsjettjustering juli 2018   

Sak 73/2018: Rangering- og omskytingsregler for lagskytinger   

Sak 74/2018:  Informasjonsbrosjyre til politikere  

Sak 75/2018:  Stikkprøvekontroll av sponsoravtaler 

Sak 76/2018:  Lønnsoppgjøret 2018   

Sak 77/2018:  Ankesaker under Landsskytterstevnet 2018 

Meldingssaker 

30. Status LS 2019 Evje
31. Status LS 2020 Elverum
32. Status organisasjonsutvalget
33. Status LS-utvalget
34. Orientering fra Sjef HV
35. Status Nordisk mesterskap 2018
36. Tromsø skytterlag – status skytebaneanlegg



Saksnummer: 66/2018 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 22. og 23. april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 67/2018 
Emne: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2018   
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Skyttertingets dirigenter for 2018 var Jarle Gården og Anniken Moseng Ryen. Jarle 
Gården deltok på møtet. Kjøreplanen for Skyttertinget ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Kjøreplanen for Skyttertinget 2018 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 68/2018 
Emne: Juryordning for TV-sendinger under Landsskytterstevnet   
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
I sak 69/2017 ble det opprettet en jury for TV-sendte finaler på Landsskytterstevnet. Dette 
for å kunne ta endelige avgjørelser i saker hvor det er påkrevd at beslutninger tas snarlig. 
Administrasjonen mener denne ordningen også skal fortsette i 2018.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen vil fortsatt opprettholde ordningen med at det er skyteteknisk komite som 
behandler innkomne protestsaker, med ankemulighet til Norges Skytterstyre. I TV-sendte 
finaler, bør det gjøres unntak når det er påkrevd med avgjørelser innenfor et kort tidsrom. 
Juryen som ble nedsatt i 2017 fikk ved gjennomføring av Konge – og prinsesselag, samt 
Stang- og felthurtigfinalen, fullmakt til å ta endelige avgjørelser. Juryen besto av to personer 
fra Norges Skytterstyre i tillegg til leder fra skyteteknisk komite. Sekretær for juryen var fra 
Skytterkontoret. 
 
Fjorårets jury fungerte godt, selv om det ikke ble situasjoner hvor juryen måtte gripe inn. Det 
at juryen består av to personer (flertall) fra Norges Skytterstyre er viktig, spesielt når 
skytteren blir fratatt muligheten til å anke. Administrasjonen mener det årlig bør fastsettes 
en slik jury framover, og at dette blir gjort senest i styremøte i forkant av LS.  
 
Administrasjonen legger fram forslag til vedtak uten å foreslå kandidater til juryen.       



Vedtak: 
Det opprettes en jury for Landsskytterstevnet 2018 ved gjennomføring av Kongelaget, 
Prinsesselaget og Stang – felthurtigfinalen. Juryen skal bestå av tre personer, og har 
avgjørende myndighet til å treffe beslutninger i forhold til håndheving av regelverket og 
eventuelle protester. Juryens vedtak kan ikke ankes. 
 
Juryen skal bestå av to representanter fra Norges Skytterstyre og en person fra teknisk 
arrangør av Landsskytterstevnet. Skytterkontoret stiller sekretær til juryen. 
 
Følgende oppnevnes til jury under TV-sendinger fra LS 2018: 
Heidi Skaug (leder) 
Jostein Rubbås Risvik 
Nils Olaf Kyllo 
 
Runar Sørensen er juryens sekretær fra administrasjonen i baneskyting, mens Terje Vestvik 
er juryenes sekretær fra administrasjonen for Stang- og felthurtigfinale.  
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 69/2018 
Emne: Program for Norges Skytterstyre under LS 2018   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2018 ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Program for Norges Skytterstyre på LS 2018 tas til etterretning. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 70/2018 
Emne: Ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet og DFS 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 og vedlegg 2 

 
Etter initiativ fra Sjef HV er det nå framforhandlet ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet 
og Det frivillige Skyttervesen.  

Samarbeidsavtalen med Heimevernet er svært viktig for DFS. Det er spesielt samarbeid om 
feles bruk av skytebaner og opplæringstiltak som bidrar til å styrke DFS sine bånd til 
Forsvaret.  



Samarbeidsavtalen bygger på gjeldende avtale som ble skrevet i 2005. Endringene er i 
hovedsak følgende:  

- Avtalen er tilpasset Forsvarets nye maler for avtaler. Bakgrunnen for dette er 
likhetsprinsippet og at de skal være søkbare (ved innsetting av metadata).  

- Oppbygging av avtalen er justert slik at de mest brukte samarbeidsområder kommer 
først. 

- Det er skrevet inn nye rutiner for kontakt mellom samlag og distrikter, med nye 
frister for koordinering av aktiviteter.  

- Nytt punkt om at DFS kan etter avtale med HV-distriktene støtte distriktene med 
gjennomføring av skyteinstruktørkurs og/eller skytetrening for skarpskyttere. 

- Avtalen inneholder mer detaljerte bestemmelser vedrørende gjennomføring av 
opplæringstiltak og godtgjørelser. 

- Punkt om ammunisjonsdistribusjon er tatt ut. 
- Det skal ikke lenger leveres navnelister ved skyting på skytterlagenes baner til øving 

og trening, kun oversikt på antall personer og antall skudd. 
- Betegnelser og språk i avtaleteksten er korrigert til nåværende bruk.  

 
Heimevernet har gitt tilbakemelding om at samarbeidsavtalen er godkjent fra deres side, og 
den legges nå fram til godkjenning for Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner ny samarbeidsavtale mellom Heimevernet og Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 71/2018 
Emne: Regnskap per 30. april 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2018 til etterretning. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 72/2018 
Emne: Budsjettjustering juli 2017 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 

Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret. Vi legger 
likevel fram sak om budsjettjustering for styret nå som følge av betydelig høyere kostnad for 
miljøpakka.  

Som tertialregnskapet viser er det god kontroll på utgiftene ved utgangen av april måned.  

Avtalen med Frende går fortsatt bra på skytterlagssida. Per 1. juli er det ca. 200 skytterlag 
som har inngått avtale med Frende, og det er gitt tilbud til ytterligere ca. 120 skytterlag som 
følges opp videre. Den private delen går fremdeles tregt selv om kundemassen er tredoblet 
fra det lave tallet i fjor. Frende har nå gjort en avtale med franchise-selskapene sine om mer 
aktiv kontakt med DFS-medlemmer for å kunne gi flere tilbud om forsikring. Vi ligger i god 
rute til å nå budsjettmålet for markedsinntekter i år, men vi har som mål å komme over. 

Anbudene på miljøpakkeprosjekt i Eidsberg og Frosta er over budsjett og overførte midler fra 
2017 på til sammen kr. 5.700.000 (5.550.000+150.000). Totalt er anbudene på 5,3 mill. kr. 
Det er satt av 150.000 til tilleggsarbeid, i tillegg kommer ca. 500.000 i prosjektering og adm. 
med oppfølging. Overskridinga dekkes gjennom å redusere utgifter til teknisk bistand og 
bidrag til kjøp av grunn. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst 
Budsjett 

2018 
Justert  

budsjett Endring 

   

 +=økt utgift/red innt 
 -= økte inntekt/red utg 

UTGIFTER  
   

5 Anleggsavdelingen    

 
Teknisk bistand      1 000 000            900 000                -100 000  

 
Bidrag til kjøp av grunn         400 000            250 000                -150 000  

 
Miljøpakka, inkl. overført fra 2017      5 700 000         5 950 000                  250 000  

 
SUM kontroll                              0  

 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 73/2018 
Emne: Rangerings- og omskytingsregler ved lagskytinger 
Kompetanse: Jf. Kapittel 10 

 
Saken drøfter endring knyttet til rangering og omskytingsregler for lagskytinger på 
Landsskytterstevnet. 
 
Bakgrunn for saken: 
LS-utvalget: 
LS-utvalget for 2016 fremmet forslag om at det burde innføres ytterligere rangeringsregler i 
både baneskyting og feltskyting. Dette for å unngå unødig tidsbruk med omskytinger. 
Bakgrunnen for LS-utvalgets forslag var at omskytinger tidsmessig er vanskelig å beregne, og 
at det både på Landsskytterstevnet og generelt på andre stevner går ut over gode 
premieseremonier. Med innføring av flere klasser og mesterskap (i 2017 Eldre junior bane og 
felt + klasse 2 felt), vil tidsplanen på LS bli ytterligere mer krevende. 
 
LS-utvalget foreslo at man i tillegg til dagens rangering av innertiere i finalen i baneskyting og 
innertreff i finalen i feltskyting, kunne benytte innertiere og innertreff fra innledende 25-
skudd og 30-skudd for å skille skytterne. Det vil si at ved likhet etter innertierregel i 
baneskyting, kunne man rangere etter antall innertiere på 25 skudd. På 100 meter kunne 
man likevel fått omskytinger, spesielt i veteranklassene og eldre rekrutt, mens dette hadde 
vært svært lite sannsynlig om man i tillegg rangerte etter siste serie og framover. 
 
LS-utvalget mente dette ikke gikk ut over rettferdighetsprinsippet, da et slikt system også 
ville tilgodese innledende skyting i større grad ved likhet.  
 
DFSU og Norges Skytterstyre 
Administrasjonen sendte sak om rangeringsregel til drøfting i DFSU. Saken ble tatt opp i 
Norges Skytterstyre i sak 3/2017, der det ble flertall for utsettelse av saken. DFSU drøftet 
prinsipielle spørsmål vedrørende omskytinger i sak 9/2017, og vedtok der at 
administrasjonen måtte bruke mer tid på ulike løsninger.    
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjon har vært enig i LS-utvalgets synspunkt i denne saken, og at omskytinger i seg 
selv bidrar til å forlenge tidsbruken. Administrasjonen mener også at omskytinger, spesielt i 
ungdomsklassene, kan medføre en dårlig opplevelse for de som taper kampen i omskyting. 
Et godt regelverk, hvor man i større grad får uttelling for god innledende skyting (innertiere 
og innertreff) vil rettferdiggjøre å fjerne nesten 100% av dagens omskytinger. 
Både arrangør/publikum og premieseremonier blir «offer» for at slike omskytinger tar tid. 
Selv i en omskyting om Skytterkonge/Skytterdronning, har man opplevd at flere velger å 
reise fra arenaen, enn å vente på omskyting og senere premieseremonier.  
 
Administrasjonen ser imidlertid at omskytinger har hatt en stor plass i DFS, og for mange vil 
det føles drastisk å gjøre vedtak om å fjerne omskytingene i alle øvelser. Administrasjonen 
mener derfor det i første omgang kunne vært gjennomført for lagskyting/samlagsskytinger.  
 



Administrasjonen vil foreslå et nytt regelverk for å unngå omskytinger i 
lagskytinger/samlagsskytinger. Der slik at om flere lag er like med hensyn til poeng og etter å 
bruk av inneretierregel samlet på hele laget, så vil det laget som var best før siste skytter gå 
foran.  
 
Eksempel; To lag har etter tre skyttere 298 poeng, hvor av det ene blir rangert foran med 16 
innertiere, mens det andre har 14 innertiere. Ankermann på laget med 14 innertiere får 100 
poeng med 7 innertiere. Deretter anvises laget som har 16 innertiere. Skytteren får 100 
poeng med 5 innertiere. Ettersom laget var rangert best foran siste skytter går de foran i 
rangering. Dette er enkelt å forstå for publikum og speaker, blir det likt etter anvisning av 
laveste skivenummer, vinner det laget med lavest skivenummer for ankermannen/kvinnen. 
Det er størst press på skytteren som har det beste utgangspunktet, således kan dette 
forsvares. 
 
Det at administrasjonen foreslår et slikt system for lagskyting/samlagsskytinger, er fordi det 
er omskytinger i lagskytinger som tar mest tid. Når flere skyttere skal gjøre seg klare, minst 8 
i lagskytinger med omskyting, tar det fort mye tid. I en stram tidstabell er dette tidskritisk.  
 
For ungdommer som kommer i en omskyting i lagskyting, kan det trolig også oppleves som 
et enda større press å bli den skytter som «ødelegger» for laget i en omskyting. Da er det 
bedre med et regelverk som alle må forholde seg til, men som selvsagt det alltid vil være 
noen som mener er urettferdig. 
 
Administrasjonen har drøftet flere ulike varianter, eksempelvis at den skytter som er best på 
ankeretappen vinner. Men der har vi etter vurderinger funnet at ovenstående løsning er 
bedre. Om man ønsker å utvide ordningen til også å gjelde individuelle finaler, vil det også 
være logisk å videreføre regelverket for lagskytinger. Den som er best rangert før finalen, blir 
best ved likhet etter innertierregelen i finaleskytingen. I denne omgang vil likevel 
administrasjonen kun foreslå dette for lagskytingene, og slik gjeldende allerede for årets LS i 
Stjørdal. 
 
Administrasjonen mener regelverket i første omgang kun skal knyttes til LS.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
 
Skytterbokas 10.412, nest sist avsnitt gis følgende ordlyd: 
I lagskyting/samlagsskytinger skal det ved lik poengsum, rangeres etter innertierregelen på 
alle tellende skudd. På Landsskytterstevnet skal det ved fortsatt likhet rangeres slik at det lag 
som var best rangert før ankeretappen, dvs. før siste skytter skjøt, blir beste lag. Ved fortsatt 
likhet rangeres det lag foran som var best før 3. etappe. Ved fortsatt likhet rangeres det lag 
som var best før 2 etappe. Ved lik rangering på alle etapper arrangeres eventuell omskyting. 
 
Eksempel: 
To samlag har 299 poeng før ankeretappen. Det ene laget har 13 innertiere, mens det andre 
laget har 12 innertiere. Laget med 13 innertiere rangeres således til beste skivenummer før 
ankeretappen. Ankeretappen blir slik at begge skyter 100 poeng, men laget som hadde 12 
innertiere fra før får 7 innertiere, mens laget med 13 innertiere fra før får 6 innertiere. Begge 



lag ender således på 399 poeng med 19 innertiere. Laget med 13 innertiere før ankeretappen 
rangeres foran fordi de var best rangert før ankeretappen.  
Tidspunkt for når regelverket gjøres gjeldende: 
Regelverket gjøres gjeldende umiddelbart og bekjentgjøres før lagskytingene på LS 2018 
gjennomføres.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens regelverk enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 74/2018 
Emne: Informasjonsbrosjyre til politikere 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Presidenten har tatt initiativ til at administrasjonen får utarbeidet en brosjyre tilpasset den 
nye formålsparagrafen vår. Informasjonsbrosjyre skal være spesielt tilegnet politikere eller 
andre beslutningstakere på vegne av DFS. Dette skal bli en kortfattet innføring i hva DFS sin 
samfunnsrolle er og hvordan vi gjennomfører våre aktiviteter i tråd med den nye 
formålsparagrafen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med en informasjonsbrosjyre spesielt 
tilegnet politikere og andre beslutningstakere i samfunnet. Brosjyren skal være ferdigstilt 
innen 1. oktober.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 75/2018 
Emne: Stikkprøvekontroll av sponsoravtaler 
Kompetanse: Jf. Kapittel 14 

 
Skyttertinget vedtok nye markeds- og rettighetsbestemmelser i sak 15/2016. 
 
Det nye reglementet ble vedtatt for ett år siden, og trådte i kraft 1/1-2017. Det skal således 
være godt kjent i skytterlag og samlag, og det er informert om det på nett, i NST og i e-post 
til skytterlagene.  
 
DFS sentralt har etter § 14-8 innsynsrett i markedsavtaler som samlag eller skytterlag har 
inngått. I første omgang har vi fått tilsendt kopi av noen markedsavtaler for å se om disse er i 
samsvar med regelverket.  
 
Avtalene som er mottatt er innenfor regelverket, men kvaliteten varierer. Administrasjonen 
vil gi tilbakemeldinger om mangler, og/eller om noe bør presiseres i forhold til regelverket. 



Det gis en frist for korrigering av avtaler. Dersom dette ikke følges opp, håndteres saken 
videre i samsvar med gjeldende regelverk. Generelt vil vi sterkt anbefale å bruke 
avtalemalen fra DFS, som sikrer at avtalene er iht. regelverk.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre oppfølging av regelverket for 
markedsavtaler. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 76/2018 
Emne: Lønnsoppgjøret 2018 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400  

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2018 er avsluttet og har en beregnet ramme på 2,8 %. I tillegg 
kommer ca. 0,3 % i overheng fra i fjor. 

Med virkning fra 1. mai gis det et tillegg på 1,25 prosent på hovedlønnstabellen.  

Det er videre satt av 1,9 % av lønnsmassen til lokale forhandlinger med virkning fra 1. juli 
2018 (utgjør 0,95 % for året 2018). For Skytterkontoret utgjør dette ca. 138.000 kroner for 
ansatte utenom ledelsen. Ledelsen har gjennomført lokale forhandlinger med 
Skytterkontorets Personalforening, og fordelt lønn innenfor avsatt ramme.  

Skytterkontorets ledelse inngår ikke selv i de lokale forhandlinger. Presidenten er av styret 
gitt fullmakt til å forhandle om eventuelle tillegg for ledelsen (sak 65/2004).  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2018 til etterretning.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

  



Saksnummer: 77/2018 
Emne: Ankesaker Landsskytterstevnet i Stjørdal 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre behandlet to ankesaker under Landsskytterstevnet i Stjørdal. 

1. Skytter Liv Kirsti Gabrielsen med skytter ID 103960, har anket avgjørelse i skyteteknisk 
komite angående manglende skudd på 10-skudd i klasse 3. Skive kontrollert og funnet i 
orden av Kongsberg Target Systems.  

2. Skytter Asbjørn Hestad i klasse V73, med skytter ID 915918, har anket avgjørelse i 
skyteteknisk komite angående ønske om å skyte hold 3 i feltskyting på nytt. Skytter mener 
han fikk for liten tid til klargjøring.  
 
Vedtak: 
Ankene tas ikke til følge. 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 2. september 2018 

STED Heistadmoen, Kongsberg 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Hilde Lang-Ree 
(varamedlem for Jan Åge Gjerstad), Arne Birkeland, 
Torben Knudsen, Audun Rossevatn (varamedlem for 
Jens Sverre Knutsen), Kari Sofie Brøndbo Fiskum og 
Eirik Kristoffersen  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Sakliste 

Sak 78/2018: Godkjenning av protokoll for styremøter LS 2018 

Sak 79/2018: Oppfølging av tingsaker  

Sak 80/2018: Klassesetting for 2019  

Sak 81/2018: Rapport status miljøpakkemidler 2018 

Sak 82/2018: Sentral medlemskontingentkjøring for skytterlagene  

 

Meldingssaker 

37. Status LS 2019 Evje   
38. Status LS 2020 Elverum  
39. Status organisasjonsutvalget  
40. Informasjonsbrosjyre om DFS til politisk bruk 
41. Skytebanesak Nedre Nordreisa og Nordreisa 
42. Nybegynner Voksen – søknader om dispensasjon fra klasse 1 til NV 
43. Innspill til konseptutredning om våpenforvaltning i politiet 
44. Høring om endring av våpenforskriften 
45. Tverrelvdalen skytterlag – manglende oppfølging fra laget  
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 78/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtene i Stjørdal under Landsskytterstevnet 1.-10. august ble 
enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 79/2018 
Sak: Oppfølging av tingsaker   
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Administrasjonen gjennomgikk sak angående oppfølging av saker og innspill fra 
Skyttertinget 2018.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 80/2018 
Sak: Klassesetting for sesongen 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 7 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet (vedlagt for Landsskytterstevnet) som grunnlag for å bestemme grenser 
for klassesettingen til året 2019.  Nivået og antallet i klassene holder seg relativt stabile, 
mens man som tidligere år ser noen regionale forskjeller på antallet i hver klasse.  
 
For to år siden ble det foretatt en større gjennomgang av klassesettingsresultatene, og hvor 
det ble foretatt justering for klasse 3,4 og 5. Administrasjonen finner det ikke hensiktsmessig 
å endre på klassesettingspoengsummene til disse klassene til året 2019.  
 
I fjor ble det foretatt et løft på klassesettingspoengsummene for opprykk fra klasse 1 til 2, og 
fra 2 til 3. Administrasjonen vil fremme forslag om at disse poengsummene løftes videre 
foran 2019-sesongen. 
 
Administrasjonens drøfting 

Klasse 3-5 
Antallet på Landsskytterstevnet viser en jevn fordeling mellom disse klassene. På stevner ser 
man en klar tendens til at det regionalt (Sør-Norge) er færre deltakere spesielt i klasse 3, og 
at klasse 5 på mange stevner er den største av de tre klassene.  



Administrasjonen mener det ikke er et godt virkemiddel å heve grensene for å jevne ut antall 
deltakere på stevner utenom Landsskytterstevnet. Med tre klasser som skyter hoved-
programmet med stående, bør slik administrasjonen ser det spesielt ikke nivået til klasse 3 
heves. Det er liten diskusjon om disse grensene også, men mest innspill fås fra de dårligste 5. 
klassingene som mener avstanden til de beste i klassen er for stor. Men her argumenteres 
også for at det for mange er et mål i seg selv å holde seg i klasse 5, og disse ønsker ikke at 
denne grensen settes opp.   
 
I forbindelse med argumentasjon om en ytterligere løft for klassesettingsresultatet mellom 
klasse 2 og 3 (nedenfor), mener administrasjonen at poengsummen for å kunne rykke ned 
fra klasse 3 til 2 kan heves. I dag er den på 219 poeng, mens administrasjonen vil foreslå at 
den heves til 224 poeng. Da kan flere av de skyttere som er i klasse 3 i dag gis tilbud om å 
skyte i klasse 2, og således slippe ståendeskyting. Trolig vil svært få skyttere som vil benytte 
seg av den muligheten, men noen av 3. klassingene som ønsker å skyte kun kne og liggende 
kan gis dette tilbudet uten at klassen blir vesentlig mindre.    
 
Opprykksgrense fra klasse 2 til 3 
Administrasjonen foreslo i fjor å øke opprykksgrensen fra klasse 2 til 3 med 5 poeng. Dette i 
tråd med forslag fra DFSU og Sotnakk-utvalgets anbefaling. Skytterstyret valgte å sette opp 
grensen med 3 poeng, til 243. Det har bidratt til at flere som ønsker å skyte kun liggende og 
knestående får fortsette i klasse 2. Administrasjonen mener fortsatt at denne grensen bør 
opp ytterligere 2 poeng med to hovedbegrunnelser.  
 
For det første er det flere som ikke ønsker å skyte stående, selv om de har fått et relativt 
høyt nivå i klasse 2. Hvis reaksjonen på et opprykk til klasse 3 blir at skytteren heller velge å 
slutte vil det være uheldig. 
 
For det andre er det nå innført egne mesterskap for klasse 2 både i baneskyting og 
feltskyting. For prestisjen i disse mesterskapene i klasse 2 er det ikke uheldig at nivået på 
skytterne i denne klassen blir noe høyere. Det vil også hindre eventuell «spekulasjon» fra  
V55-skyttere til å velge klasse 2 enn V55, når nivået vil høynes ytterligere i klasse 2. 
Administrasjonen har ikke grunnlag til å påstå at slik «spekulasjon» finnes, men et høynet 
nivå i klasse 2 vil likevel gjøre dette mindre attraktivt. 
 
Opprykksgrense fra klasse 1 tll 2 
Administrasjonen foreslo i 2017 å øke klassesettingspoengsummen fra klasse 1 til 2 opp til 
245. Styret vedtok 243, ett poeng opp fra 2017. Administrasjonen mener denne grensen 
fortsatt bør øke noe og opp til 245. Dette med samme argumentasjon om at flere får lov å 
fortsette med kun liggende skyting lenger, selv om de får bedre resultater.  Administrasjonen 
er kjent med flere tilfelle hvor skyttere verken ønsker eller mestrer å gå over til å skyte 
knestående, selv om de har oppnådd 243 som klassesettingsresultat. Flere av de svakeste 
skytterne i klasse 1 har nå også valgt å skyte i Nybegynner Voksen. 
 
Opprykk Nybegynner Voksen? 
Nybegynner Voksen (NV) har nå fungert i 2 år, og man ser på resultatene at det er et høyt 
nivå for å få premie i denne klassen. Spørsmålet flere stiller seg er om det også der bør være 
slik at de aller beste skal bli tvunget til å gå i klasse 1. Her er det flere argumenter for og 
imot, og slik administrasjonen ser det er dette en sak som burde fått en grundigere drøfting i 



DFSU før det gjøres endelig vedtak. Administrasjonen vil derfor foreslå for Skytterstyret at 
DFSU evaluerer innføringen av NV i forhold til denne problematikken.   
 
Opprykksgrenser fra Eldre Junior til klasse 2-5 
I fjor ble det vedtatt opprykksgrenser fra klasse Eldre Junior til klasse 2-5. DFSU har sett på 
disse grensene, og mener de ble godt tilpasset de resultater som ble oppnådd i sesongen 
2017. Administrasjonen er enig i DFSU og anbefaler at disse grensene opprettholdes. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende endringer gjøres i klassesettingsreglementet: 
 
Skyttere i klasse 1 som har oppnådd 245 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret 2018 rykker opp i klasse 2. 
 
Skyttere i klasse 2 som har oppnådd 245 poeng eller mer på tredje beste resultat i 
kalenderåret 2018 rykker opp i klasse 3. 
 
Skyttere i klasse 3 som har oppnådd 224 poeng eller mindre på tredje beste resultat i 
kalenderåret 2018 kan rykke ned i klasse 2.  
 
Øvrige klassesettingspoengsummer beholdes uendret foran sesongen 2019.  
 
DFSU gis videre i oppdrag å evaluere innføringen av klasse Nybegynner Voksen, spesielt med 
hensyn til om de beste skytterne i NV bør rykke videre opp i klassesettingssystemet.  
 
Torben Knudsen foreslo følgende: 
Klassesettingspoengsummen fra klasse 1 til 2 og klasse 2 til 3 beholdes uendret. Skyttere i 
klasse 3 som har oppnådd 222 eller mindre på tredje beste resultat i kalenderåret 2018 kan 
rykke ned i klasse 2. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Lang-Ree, 
Birkeland, Brøndbo Fiskum og Kristoffersen stemte for administrasjonens forslag, mens 
Knudsen og Rossevatn stemte for Knudsen sitt forslag. 
 
 
 
Saksnummer: 81/2018 
Sak: Rapport miljøpakkemidler 2018 og årsplan 2019    
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram status for gjennomføring av prosjekter med oppstart i 2018, og 
prosjekter planlagt i 2019.  

Miljøpakkeprosjektene i 2018 er Eidsberg og Frosta. Begge prosjektene er i rute, og ligger 
innenfor justert budsjett.  
 



Planlagte prosjekter i 2019 er Ringerike og Rakvåg, som ligger inne i søknad om offentlige 
midler for 2019. Tildeling her blir gjort kjent etter at Statsbudsjettet legges fram 8. oktober. 
Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 82/2018 
Sak: Sentral medlemskontingentkjøring for skytterlagene 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Skytterkontoret testet i 2017 muligheten for å gjøre en sentral fakturakjøring og innbetaling 
av kontingent, og deretter utbetale dette etter samme modell som premieutbetaling fra 
stevner. Vi fikk med 10 skytterlag på testingen, og gjennomførte test i 2017. Det var i 
overkant av 3000 medlemmer med i disse 10 skytterlagene.  
 
Etter gjennomføringen av testingen ser vi at dette er fullt ut gjennomførbart i større skala. 
 
Administrasjonens drøfting 
Testprosjektet viser utelukkende positive tilbakemeldinger. Samtidig har vi mange 
forespørsler fra skytterlag som ønsker en effektivisering av kontingentkjøringen. Det er 
derfor liten tvil om at vi bør gjøre tiltak for å forenkle hverdagen til skytterlagene på dette 
området. 
 
Administrasjonen mener det vil være fornuftig med en frivillig ordning, der lag som ønsker 
det kan kjøpe tjenesten sentralt (på samme måte som premieutbetaling). 
For å kunne gjennomføre prosjektet er vi avhengig av å investere i produkter som kan 
effektivisere alle prosesser i forbindelse med utsending og matching av innbetalinger. Samlet 
vil dette ligge på ca. 400.000 inkl. mva. for år én. For år to og fremover vil kostnaden være 
ca. 170.000 inkl. mva. pr. år. 
 
Innføring av adressevask vil også våre andre registre dra nytte av (Norsk Skyttertidende, 
Visma). Mindre retur av post og blader tilsier mindre jobb for administrasjonen. Med en 
adressevask vil vi også få inn ca. 50.000 mobil nummer, som blant annet brukes til å sende ut 
faktura.  
 
Andre utgifter: 
Det vil også være behov for ekstra personell støtte. Dette må vi tilpasse antall lag som velger 
å ta i bruk løsningen. Det vil også være utgifter med utskrift av giro, konvolutter, porto etc. 



En annen fordel med sentral utkjøring av medlemskontingent vil være økt mulighet for å få 
flere med på Frifond ordningen. 
 
Administrasjonen ønsker å iverksette utvikling av denne løsningen høsten 2018, slik at den 
kan være klar tidlig 2019. Økonomisk løses dette ved prioriteringer innenfor eget budsjett. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre godkjenner at Skytterkontoret tilbyr skytterlagene en frivillig ordning 

med kjøring av sentral medlemskontingent fra 2019.  
2. Skytterkontoret sender ut medlemsgiro på SMS, epost eller brev til skytterlagenes 

medlemmer. Skytterkontoret tar også ansvar for første purring.  
3. Pris for tjenesten blir kr. 22 pr. medlem inkl. mva., som indeksreguleres framover. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

PROTOKOLL 

DATO 28. og 29 oktober 2018

STED Quality hotell, Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Visepresident Heidi Skaug 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Arne Birkeland, Torben 
Knudsen, Jens Sverre Knutsen, Kari Sofie Brøndbo 
Fiskum og Aril Brandvik. President Bernt Brovold 
hadde meldt forfall.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 



Sakliste 

Sak 85/2018: Godkjenning av protokoll styremøte september 2018 
Sak 86/2018:  Foreløpig tidsplan for LS 2019  
Sak 87/2018:  Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2019  
Sak 88/2018: Møteplan for Norges Skytterstyre 2019  
Sak 89/2018:  Representasjon Norges Skytterstyre 2019   
Sak 90/2018: Møteplan for DFSU 2019  
Sak 91/2018: Møteplan for Feltutvalget 2019  
Sak 92/2018:  Regnskap pr. 31. august 2018  
Sak 93/2018:  Utkast til høringsnotat ending av våpenforskrift  
Sak 94/2018:  Tiltak fokusområde anlegg 2019/2020  
Sak 95/2018:  Regelverk for norgescupen  
Sak 96/2018:  Regelverk for landsdelskretsstevner 15 meter  
Sak 97/2018:  Revisjon av kapittel 8 i Skytterboka  
Sak 98/2018: Ordningen med ordinære banebidrag  
Sak 99/2018: Bidragsordninger i DFS – satser  
Sak 100/2018:  Budsjett 2019 – utkast  
Sak 101/2018:  Personalhåndbok Skytterkontoret 
Sak 102/2018:  Revisjon av tildelingsnotat LS  
Sak 103/2018:  Prøveordning med HK416 i hurtigskytingene  
Sak 104/2018:  Valg av medlem til NC-komiteen  
Sak 105/2018:  Årshjul for styret i tingperioden 2018-2019  
Sak 106/2018:  Utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret 
 

Meldingssaker 

46. Status LS 2019 Evje   
47. Status LS 2020 Elverum   
48. Status Organisasjonsutvalget (Heidi) 
49. Status LS-utvalget (Jan Åge) 
50. Statsbudsjettet for 2019 
51. Rapport LS 2018 Stjørdal – Skyteteknisk (Engebret) 
52. Rapport LS 2018 Stjørdal – Resultatservice (Geir)  
53. Rapport LS 2018 Stjørdal – Salgsavdeling (Olav) 
54. Notat fra evalueringsmøte Mil. NM 2018 
55. Evaluering LS 2018 - styret  
56. Takkebrev LS 2018  
 

 

 

 



Saksnummer: 85/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Kongsberg 2. september ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 86/2018 
Sak: Foreløpig tidsplan    
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Administrasjonen la fram utkast til foreløpig tidsplan for Landsskytterstevnet 2019 i Evje.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet i Evje 2019 skal foregå fra 2. til 9. august. Norges Skytterstyre ga 
føringer til foreløpig tidsplan som vedtas i neste styremøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 87/2018 
Sak: Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Landsskytterstevnet på Evje starter fredag 2. august. Administrasjonen foreslår å avholde 
Skyttertinget 2019 torsdag 1. august. Skyttertinget blir på Refsnes Hotell eller i Evjemoen 
Leir.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Skyttertinget 2019 avholdes torsdag 1. august med start kl. 9:00. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som vedtatt 

av Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 88/2018 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

Norges Skytterstyre har normalt 7 faste styremøter og behandler ca. 130 saker gjennom 
året. Administrasjonen foreslår at varamedlemmer kalles inn til februarmøtet. På dette 
møtet blir oppfølging av ledersamlingen hovedsak. Vi legger opp til samme antall styremøter 
som i 2018. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2019: 

1 Søndag-mandag 3. - 4. februar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer innkalles 
2 Søndag-mandag 17.- 18. mars Oslo/Gardermoen 
3 Søndag-mandag 28. - 29. april Oslo/Gardermoen 
4 Onsdag 31. juli Evje, Refsnes Hotell 
5 Mandag 16. september Oslo/Skytterkontoret 
6 Søndag-mandag 27.- 28. oktober Oslo/Gardermoen 
7 Fredag-søndag 6.-7. desember Oslo 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 89/2018 
Sak: Representasjon for Norges Skytterstyre 2019
Kompetanse: Kapittel 1.400 

Følgende representasjon vedtas: 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 12.- 13. januar, Gardemoen
Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

2. Regionalt seminar og ledersamling 2.- 3. februar, Gardermoen
Hele styret 

3. NM i skifeltskyting 23.-24. mars, Hornindal
Jan Åge Gjerstad 

4. Landsskytterstevnet 2.- 9. august, Evje
Hele styret 

5. Frende Cup avslutning Stang- og felthurtigskyting 3. august
Jens Sverre Knutsen besøker Mykland skytterlag 

6. NM skogsløp med skyting, foreløpig plan 31. juli eller 2. august
Jostein Rubbås Risvik 



7. Frende Cup avslutning, 30. august - 1. september (Vestlandet)  
 Arne Birkeland 
 

8. Nordisk mesterskap i Sverige, 6. – 8. september 
Presidenten, lagleder Jens Sverre Knutsen, representant for DFSU 
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten.  
 

 

Saksnummer: 90/2018 
Sak: Møteplan DFSU 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Følgende møteplan i 2019 vedtas for DFSU: 

Mandag 25. februar 2019  Skytterkontoret, Oslo  

Mandag 3. juni 2019   Vurderes utfra behov 

Mandag 5. august 2019  Evje, Landsskytterstevnet 

Tirsdag 17. september 2019  Skytterkontoret, Oslo 

Lørdag 16. november 2019  Skytterkontoret, Oslo (ved behov også søndag 17.11). 

Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 
 
 
 
Saksnummer: 91/2018 
Sak: Møteplan Feltutvalget 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Følgende møteplan i 2019 vedtas for Feltutvalget: 

Fredag 1. februar   Gardermoen (i forbindelse med Reg. seminar)  

Fredag 22. mars   Hornindal (i forbindelse med NM skifelt) 

Tirsdag 17. september  Skytterkontoret, Oslo 

Mandag 11. november  Skytterkontoret, Oslo 

Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 

  



Saksnummer: 92/2018 
Sak: Regnskap per 31.08.2018 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler per 31.08.2018.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2018 til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 93/2018 
Sak: Høring om endring av våpenforskriften  
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Justis- og beredskapsdepartementet har sendt ut på høring et framlegg til endringer i 
forskrift 25. juni 2009 nr. 904 om skytevåpen, våpendeler og ammunisjon mv. 
(våpenforskrifta). Hensikten med endringsframlegget er å gjennomføre hoveddelen av EU 
sitt endringsdirektiv (EU) 2017 /853 om kontroll med erverv og innehav av skytevåpen 
(endringsdirektivet). 
 
I framlegget er det foreslått å innføre strengere krav til kontroll med deaktiverte skytevåpen, 
medregnet krav til etterkontroll av deaktivering, registreringsplikt og krav til løyve for inn- og 
utførsel av deaktiverte skytevåpen. Etter framlegget er det ikke lagt opp til etterkontroll eller 
etterregistrering av skytevåpen som er lovlig deaktiverte etter tidligere standarder, med 
mindre skytevåpenet legges ut for salg eller føres ut av landet.  
 
Det er videre foreslått å innføre strengere krav til kontroll med våpendeler, medregna krav til 
merking, registrerings- og løyveplikt for våpendeler som i dag heilt eller delvis er unntatt fra 
slike krav. Det er også foreslått å innføre et forbud mot våpenmagasin med større 
patronkapasitet enn 10 for rifler/hagler og 20 for pistol, med unntaksregler for mellom andre 
sportsskyttere, våpensamlere og våpenhandlere. Det er foreslått overgangsregler om at 
ovennevnte regler bare får verknad for våpendeler som er erverva etter ikraftsetting av 
endringsforskrifta. 
 
Til sist er det også foreslått å gjøre endringer i reglene om gebyr, slik at politiet kan kreve 
gebyr for etterkontroll av deaktiverte skytevåpen, samt gebyr for løyve til å kunne erverve 
våpenmagasin med stor patronkapasitet. 
 
Administrasjonens drøfting 
Som innledningen viser til er hensikten med endringsforslaget å gjennomføre hoveddelen av 
EU sitt endringsdirektiv. Dette for å etterfølge frister for gjennomføring av direktivet. Justis- 
og beredskapsdepartementet har starta arbeidet med ny våpenforskrift som vil følge den 
nylig vedtatte våpenloven, men dette er en prosess som vil ta tid.  



 
Så vidt vi kan lese av høringsbrev og endringsforslaget er det bare en endring som har 
konsekvenser for DFS. Det er punktet registrerings- og løyveplikt for våpendeler som i dag 
heilt eller delvis er unntatt fra slike krav. Her vil det bli krav om registrering av sluttstykke.  
 
Administrasjonen mener DFS må komme med innspill om en tilsvarende løsning som for 
rifleløp. Etter forslag fra DFS fikk vi aksept for en enklere løsning med registrering av rifleløp i 
dagens forskrift. Registrering av sluttstykke ikke på langt nær skje i samme utstrekning som 
rifleløp, som skytterne skifter jevnlig. Administrasjonen mener likevel at det er formålstjenlig 
med en registreringsordning framfor en løyveordning for sluttstykke.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer til høringssvar for endring av våpenforskriften.  

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 94/2018 
Sak: Tiltak fokusområde anlegg 2019-2020  
Kompetanse: Kapittel 1.400/Kapittel 13 

 
Det er i langtidsplan for 2016 – 2020, vedtatt at anlegg skal være satsningsområde i perioden 
2019-2020. Det ligger inne et eget prosjekt i 2019 med kurs for regionale- og samlagenes 
skytebanekontakter. Tilskuddet er med i regjeringens forslag til Statsbudsjett 2019.  
 
I søknad for 2020 vil dette bli fulgt videre opp. Ambisjonen er at det skal gjennomføres 
sikkerhetsinspeksjoner av samtlige skyteanlegg i perioden. 
 
Ved utføring av sikkerhetsinspeksjoner vil det bli foretatt en kvalitetssikring av registrerte 
opplysninger i skytebaneregisteret og supplering av opplysningene i registeret. 
 
Det er under utarbeiding en elektronisk rapporteringsløsning for gjennomførte 
sikkerhetsinspeksjoner. Den skal være klar i desember 2018. I sakens anledning ble det i 
august 2018, sammen med Norges Jeger- og Fiskerforbund (NJFF) og Norges Skytterforbund 
(NSF) gjort en erfaringsutveksling for å finne en enhetlig måte for organisasjonene å 
gjennomføre sikkerhetsinspeksjoner. Det ble i den anledning også avtalt at man utarbeider 
nye oppdaterte maler for baneinstrukser. 
 
Det er planlagt å holde en forberedende samling for regionale skytebanekontakter etter 
nyttår primo 2019. Deretter vil man kalle inn samlagenes skytebanekontakter for å motta 
nødvendig opplæring i mars 2019. Administrasjonen vil følge opp med kompetansebistand, 
planlegging og støtte under gjennomføringen av opplæringen. 
 
 
 



Administrasjonens drøfting 
En forutsetning for målsetningen om gjennomføring av inspeksjoner ligger hovedsakelig i at 
flest mulig skytebanekontakter får opplæring. Det ligger også en utfordring i om alle 
regionale banekontakter makter å følge opp sine underliggende samlag. Det kan godt være 
at gjennomføring av sikkerhetsinspeksjoner tar lenger tid enn to år, men vi håper at 
banekontaktene får gjennomført flest mulig.  
 
Målsetningen er uten tvil ambisiøs, men den er også nødvendig. Skal organisasjonen inneha 
den nødvendige troverdighet som samfunnsaktør, må man iverksette tiltak som sikrer at 
sikkerhetsmessige forhold ivaretas tilfredsstillende. Det er mange skyteanlegg som innehar 
en god sikkerhetsmessig standard, men det finnes nok en del anlegg som ikke i stor nok grad 
er i en stand som samsvarer med sikkerhetsforskriften. Forskrifter om anlegg av, kontroll med 
og godkjennelse av sivile skytebaner av 1. juli 1988. 
 
For å lykkes med målsetningen har det også vært en forutsetning at man kan registrere 
utførte inspeksjoner og behov for tiltak. Det har derfor en tid vært planlagt og arbeidet med 
utvikling av digital rapporteringsløsning. Rapporteringsløsningen vil sikre at man har 
etterprøvbarhet av hva som er utført. Det skal i tillegg kunne genereres rapporter og til en 
viss grad statistikk over hva som er utført, herunder skytterlagenes egenrapportering. 
Utformingen av rapporteringsløsningen er forventet å måtte justeres noe etter at den er tatt 
i bruk, dersom brukserfaring tilsier at det blir nødvendig.   
 
Kontrollene av banene vil ved siden av å følge opp om sikkerhetsforskriften følges, også 
fokusere på om det er samsvar mellom politigodkjent instruks og banenes faktiske bruk. Det 
vil også gi en forsterket bevisstgjøring om skyebanesikkerhet ved å rette fokus på kontroller.   
 
Som del av inspeksjonene planlegges det at skytebanekontaktene kontroller og oppdaterer 
opplysningene som er registrert i skytebaneregisteret. Vi har også etablert et samarbeid med 
Statens Kartverk og Miljødirektoratet om kvalitetssikring av skytebaneregisteret. Kartverket 
tar dette inn som et Geo-Norge tiltak, dvs. at man tar sikte på å registrere både arealplaner 
og støyberegninger i samme system.  
 
Konklusjon: 
Det blir rettet et sterkt fokus på sikkerhet gjennom de planlagte tiltakene. Arbeidet er viktig 
og nødvendig å gjennomføre for å ivareta sikkerheten best mulig. Samtidig vil tilrettelagte 
digitale løsninger sikre organisasjonen bedre oversikt på tilstanden i større grad enn før.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Prioriterte tiltak fokusområde anlegg 2019-2020: 

1. Kurs for regionale- og samlagenes skytebanekontakter. 
2. Gjennomføring av sikkerhetsinspeksjoner i 2019 og 2020. 
3. Oppdatering og komplettering av skytebaneregisteret. 

 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/avdelinger/anlegg/dokumenter/forkrifter_anlegg_1988.pdf
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/avdelinger/anlegg/dokumenter/forkrifter_anlegg_1988.pdf


Saksnummer: 95/2018 
Sak: Regelverk for Norgescupen  
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Til neste års Frendecup opplevde vi for første gang på lenge at det ikke var søkere fra en 
landsdel som var oppsatt med turnus. Østlandet var gjennom styrets vedtak sak 51-2018 
oppsatt med turnus for Frendecupens første runde i 2019. Det kom ikke søkere fra Østlandet 
innen fristens utløp, og heller ikke etter fristforlengelse for landsdelen.   
 
Utlysing av arrangementet skjer iht. pkt. 4.1. i regelverket. I utlysingsbrevet er styrets 
vedtatte turnus oppgitt, men det står også en setning om at andre landsdeler kan søke.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen og norgescupkomiteen mener man bør ta inn i regelverket en fast rutine 
med ny utlysing hvis det ikke er søkere i en landsdel som har turnus. Ny utlysing bør da være 
åpen for hele landet. Selv om det i dag blir tatt med en setning om at andre landsdeler kan 
søke, er det nok ikke så mange som tenker på dette når det er en fastlagt turnus.  
 
Norgescupkomiteen og administrasjonen foreslår en justering av punkt 4.2 i Vedlegg 3 til 
Skytterboka. Det tas inn en setning om ny åpen utlysing. Det foreslås samtidig å stryke siste 
setning i punktet. Det er styret som bestemmer turnus gjennom vedtak om 
hovedbegivenheter, og når man legger til grunn en åpen utlysing hvis det ikke er søknader 
fra en landsdel blir denne setningen lite aktuell.  
 
4.2 Tildeling av stevner: 
Med bakgrunn i innkomne søknader bestemmer Norgescupkomiteen hvilke stevner som skal 
gis status som Norgescupstevner. Dersom det ikke kommer søknader fra en eller flere 
landsdeler innen utlyst søknadsfrist, foretas de en åpen utlysing med ny kort frist. Så langt 
det er mulig skal komitéen gi slik status til stevner i landsdelene som står for tur. Hensyn til 
deltakerne gir imidlertid komiteen fullmakt til å gå utenom landsdelsturnusen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Endring av regelverket i vedlegg 3 til Skytterboka (gjelder fra 1.1.2019): 
 
4.2 Tildeling av stevner: 
Med bakgrunn i innkomne søknader bestemmer Norgescupkomiteen hvilke stevner som skal 
gis status som Norgescupstevner. Dersom det ikke kommer søknader fra en eller flere 
landsdeler innen utlyst søknadsfrist, foretas de en åpen utlysing med ny kort frist. Så langt 
det er mulig skal komitéen gi slik status til stevner i landsdelene som står for tur.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
  



Saksnummer: 96/2018 
Sak: Regelverk for offisielle landsdelskretsstevner 15 meter 
Kompetanse: Kapittel 12 

 
Skyttertinget 2018 gjorde følgende vedtak:  
 

1. Det innføres offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter fra og med sesongen 
2018/2019.  

2. For Nord-Norge landsdelkrets tillates en deling i tre kretser jfr. dagens praksis.  
3. Det skal benyttes DFS offisielle skyteprogram på 15 meter. Det er fritt opp til 

landsdelskretsene om det skytes finale fortløpende eller om denne avholdes til slutt. 
4. Fra DFS sentralt bestilles medaljer i alle klasser som for mesterskapet i bane- og 

feltskyting. Det benyttes ikke stjerner eller Norges Forsvarsforenings verneidretts- og 
ungdomsmedalje.    

5. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap på 15 meter. Forslaget skal fremmes for Skyttertinget i 2019. 

 
Vedtakets punkt 3. og 4. krever ytterligere presisering før Skyttertingets vedtak kan 
iverksettes fra 2019. Punkt 5 vil bli drøftet i egen sak senere fra administrasjonen.  
 
Punkt 3 gjelder problemstilling om det skal være et foretrukket skyteprogram, og at alle 
landsdelskretser skal følge det offisielt godkjente finaleprogrammmet. 
 
Punkt 4 gjelder problemstilling om det skal være samme medaljereglement som for 
baneskyting, og om det skal gis en overgangsordning for bruk av egne medaljer som 
landsdelskretsene allerede har kjøpt inn for de tidligere uoffisielle landsdelsmesterskapene.        
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen drøfter her punkt 3 og 4 separat. 
 
Punkt 3 angjeldende skyteprogram 
Administrasjonen mener det på landsdelskretsstevner skal være obligatorisk med 
finaleomgang. Selv om vedtaket i punkt 3 sier noe om finaler, er det viktig å fastslå at dette 
er obligatorisk.  Problemstillingen er at vårt ene godkjente program på 15 meter kun står 
beskrevet med 25 skudd (Skytterboka punkt 11.130 alternativ 2). Administrasjonen mener at 
det på de offisielle landsdelskretsstevner kun skal benyttes vårt utendørsprogram 
(Skytterbokas punkt 11.130 alternativ 1).  
 
Ved å benytte utendørsprogrammet vil stevnene få lik gjennomføring i alle landsdelskretser. 
Administrasjonen er godt kjent med at enkelte baner kan være krevende i forhold til 
stillingsskifte ved bruk av utendørsprogrammet. De aller fleste større anlegg som er aktuelle 
for landsdelskretsstevner vil likevel ikke ha problemer med dette. Det gir også forutsigbarhet 
for skytterne at det er utendørsprogrammet som benyttes på alle offisielle 
landsdelskretsstevner. 
  
Det er viktig å understreke at finaleomgangen kan skytes både fortløpende eller som 
avslutning på stevnet som vedtatt av Skyttertinget i punkt 3.  



 
Punkt 4 angjeldende medaljereglement 
Punkt 4 sier noe om bestilling av medaljer, men er ikke konkret på hvilket medaljereglement 
som gjelder. Administrasjonen mener medaljereglene skal følge de samme regler som i 
baneskyting (Skytterbokas punkt 12.121), men ved at det ikke skal utdeles stjerner kan man 
vinne mesterskapsmedaljen på 15 meter flere ganger. Medaljen som skal benyttes er den 
samme som benyttes for landsdelskretsstevner i baneskyting.  
 
Flere landsdelskretser har kjøpt inn medaljer til flere års forbruk for de til nå uoffisielle 
landsdelskretsstevner. Administrasjonen mener at de i en overgangsordning skal få benytte 
disse, eksempelvis maksimalt 3 år. Noen skyttere i disse landsdelskretser kan sikkert føle at 
det ikke bør gjøres fordi det nå har blitt offisielle mesterskap. Samtidig er dette et 
kostnadsspørsmål for landsdelskretsene. Det må allikevel forutsettes at antall medaljer 
følger de offisielle medaljereglene for landsdelskretsstevnet.    
 
Fra DFS sentralt er det ikke satt opp noen faste trofe til landsdelskretsmesterskapet for øvrig,     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 

1. På de offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter skal Skytterbokas skyteprogram 
alternativ 1 (Tabell 11.130) benyttes for alle klasser. 

 
2. Medaljereglene for klasse 3-5 på 15 meter skal følge regelverket for baneskyting 

(Punkt 12.121). Ved at det ikke utdeles stjerner kan medaljer på 15 meter vinnes flere 
ganger. Medaljen er av samme utforming som i baneskyting. For veteranklassene og 
klasse 2 gjelder regelverkets punkt 12.123, mens for øvrige klasser gjelder 
regelverkets punkt 12.124.    

 
3. Som en overgangsordning fram til og med 2021, kan landsdelskretsene benytte 

allerede innkjøpte medaljer som tidligere er benyttet på de uoffisielle 
landsdelskretsstevner. Det skal likevel benyttes samme medaljereglement som i 
dette vedtaks punkt 2.  

 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 97/2018 
Sak: Revisjon av Skytterboka kapittel 8 
Kompetanse: Kapittel 8 

 
Flere av kapitlene i Skytterboka er ikke revidert på mange år. Kapitlene inneholder derfor en 
del informasjon og regler som ikke lenger er like relevant. Målet med revisjonen er å gjøre 
innholdet mer tidsriktig og systematisk. I tillegg bør en slik revisjon benyttes til å justere 
regelverket på de punkter det er hensiktsmessig.   
 
Administrasjonen la fram forslag til justeringer av kapittel 8 for drøfting i Norges Skytterstyre 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for det videre arbeidet med revidering 
av kapittel 8 i Skytterboka. Regelverket tas opp endelig drøfting i neste styremøte, slik at det 
gjøres gjeldende fra 2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 98/2018 
Sak: Ordningen med ordinært banebidrag 
Kompetanse: Kapittel 1.400/Kapittel 13 

 
I henhold til Lov om statsbidrag til anlegg m.v. av skytebaner av 5. april 1974 kan det ytes 
bidrag til «kjøp eller leie av grunn til skytebane og til anlegg og ombygging av slik bane» med 
inntil halvparten av kostnadene. Nærmere regler er gitt i forskrift av samme dato.  Såvel 
loven som forskriften er inntatt i Skytterboka kap. 13 sammen med nærmere retningslinjer 
for søknadsprosessen.  
 
I mange år ble det gitt såkalt ordinært banebidrag – dvs. bidrag til bygging/ombygging av 
baner – med inntil kr 200.000,- til nybygg og inntil kr 50.000 til rehabilitering. Beløpene ble 
imidlertid ikke indeksregulert i takt med økende byggekostnader. Fra å være en ordning som 
har finansiert en betydelig andel av kostnadene til nye skytebaner ble ordningen etter hvert 
et supplement til spillemiddelutbetalingene. Spillemiddelutbetalingene har i større grad blitt 
tilpasset reelle kostnader og har således vært en langt viktigere finansieringskilde.  
 
Samtidig har det av budsjettmessige grunner de senere år ikke vært mulig å opprettholde 
ordningen med ordinært banebidrag.  I sak 3/2012 vedtok Norges skytterstyre således 
midlertidig stand i tildeling av ordinære bidrag.  Det het i saksfremstillingen:  
 
DFS har betydelige forpliktelser for utbetaling av tildelte ordinære banebidrag på baner som 
har fått tilsagn om midler og er ferdigstilte. Som følge av den vanskelige økonomiske 
situasjonen til DFS ble budsjett for ordinære banebidrag 2012 betydelig redusert, noe som 
gjør at det går flere år før vi kommer à jour med utbetaling av tildelte ordinære 
banebidrag. For å sikre at organisasjonen skal klare å oppfylle sine allerede inngåtte 
forpliktelser synes det nødvendig med en midlertidig stans i tildeling av ordinære 
banebidrag.  
 
Tilsvarende har den budsjettmessige situasjonen medført at det i samme periode heller ikke 
har vært gitt bidrag til leie av grunn. Skytterkontoret har med Skytterstyrets tilslutning i 
stedet valgt å prioritere midlene slik at disse er gått til kjøp av grunn, enten i forbindelse med 
gjennomførte ekspropriasjonssaker eller i saker der det er oppnådd frivillige avtaler med 
grunneiere om kjøp av grunn.   
  
 
 



Administrasjonens drøfting  
Det er ikke utsikter til at det i overskuelig fremtidig vil være rom for å gjeninnføre ordningen 
med ordinært banebidrag eller ordningen med å gi støtte til skytterlagenes leie av grunn.   
 
Kapitel 13 i Skytterboka gir følgelig et inntrykk av at det eksisterer støtteordninger som det i 
realiteten ikke er virksomme.  Ettersom ordningen med banebidrag er lovfestet, vil en varig 
fjerning av ordningen med ordinært banebidrag eller ordningen med bidrag til leie av grunn 
kreve lovendring. Dette er et spørsmål som i så fall må tas opp med departementet. Samtidig 
ser vi ikke bort fra at det vil kunne være mulig på sikt å få bevilget prosjektmidler til 
banebidrag. 
 
I mellomtiden bør teksten i Skytterboka endres slik at det fremgår at ordningen med 
ordinært banebidrag/tilskudd til leie av grunn er satt ut av kraft inntil videre.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
På grunn av den økonomiske situasjonen blir ordningen med ordinært banebidrag samt 
tilskudd til leie av grunn satt ut av kraft inntil videre. Kjøp av grunn ved ekspropriasjon eller 
frivillige ordninger med grunneier vil fortsatt prioriteres. Norges Skytterstyre ber 
administrasjonen om å legge frem forslag til endringer i Skytterboka kapitel 13 i samsvar 
med dette.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
Saksnummer: 99/2018 
Sak: Bidragsordninger i DFS 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
De gjeldende bidragsordninger for DFS skal revideres for 2019. Administrasjonen foreslår 
samme ordninger som i 2018, med unntak av at ekstra tiltak med økt tilskudd til skyteskoler 
utgår. Det ekstra tilskuddet på kr. 4.000 til skytterlag som ikke har hatt skyteskole siden 2012 
finansieres med Landslotteriet, og det ser ut til at mesteparten vil brukes. Det samme gjelder 
ekstra tilskudd på kr. 4.000 til samlag. 
 
Administrasjonen foreslår å øke støtten til samlag som gjennomfører skyteskoler for 
skytterlag fra 1.000 til 2.000 kroner (skytterlaget får fortsatt 2.500). Dette for å hjelpe 
skytterlag å komme i gang med DFS-aktivitet.  
 
Vi tar også med skytebanekontakter under ordningen for reisestøtte. Reisestøtten dekkes 
etter Statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- per km.  
 
  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for kurs og samlinger i 2019 
(ekstraordinære bidrag kommer i tillegg): 
 
Samlag: 

Kurs Pr kurs Pr deltaker Maks per år Maks per år 
Ungdomsskyttere 3.000 250 10.000  

 
 
 
 
 

30.000 

1. års senior/nybegynner (senior) 3.000 250 10.000 
Instruktører (minikurs/-samlinger) 3.000 500 15.000 
Ungdomsledere  3.000 500 15.000 
Adm. og drift av skytterlag 3.000 - - 
Aktivitetskurs  3.000 - - 

Kurs 1/1a (godkjent av DFS)  10.000 500 25.000 
 

Skyteskole (arrangeres av samlaget for skytterlag) 2.000 0  
Feltskytingsbidrag – samlagsnivå eller høyere. 
 

1.500 - - - 

Stang og felthurtig på samlag- og 
landsdelskretsstevner. 

1.500  NB! Beløpet halveres om kun 
én av øvelsene arrangeres. 

1.500 

Reisestøtte til samlagsinstruktør, utdannings-, IT-, 
skifelt-, og skytebanekontakt. 

Inntil 3000 kr pr. år. pr. kontakt 
(støtte etter statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- km) 

 
Skytterlag: 

Kurs/aktivitet Pr kurs/samling/aktivitet Maks per år 
Skyteskole 2.500  

 
5.500 

 

Temadag – bane, 15 m, skogsløp, skifelt, kne, stå, puss 
og stell, grovfelt og jegere. 

500 

Temadag – for foresatte, grovfelt og finfelt 1.000 
Skyting i skolen 1-3 dager: 3.000 kr 

4-9 dager: 4.000 kr 
10 dager eller mer: 6.000 kr 

6.000 

Bidrag til innovativt prosjekt  
(total pott på 30.000 kr som fordeles av DFSU) 

 10.000 

NM skifelt Normalprogram og sprint: 20.000 - 
NM skogsløp Arrangeres under LS: 20.000 

Sprint og stafett (samlet): 10.000 
- 

Landsdelskretsstevner skifelt og skogsløp hver for seg 2.500 - 
Samlagsstevner skifelt og skogsløp hver for seg 1.500 - 
Åpent skifelt-/skogsløpstevne  1.500 - 
Aktivitetskonkurranse skifelt og skogsløp  1. plass 8.000 

2. plass 3.500 
3. plass 3.500 

Resterende lag deler en pott på 
50.000 kr.  

2 x uttrekkspremie på 5.000. 

 

Frifond Se egne retningslinjer på www.dfs.no/frifond.  
 
2. Kr. 4.000 ekstra til skytterlag som ikke har arrangert skyteskole siden 2012 videreføres 
inntil midlene fra Landslotteriet 2018 er brukt opp.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/frifond


Saksnummer: 100/2018 
Sak: Forslag til budsjett 2019 for DFS 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for DFS i 2019. 
I regjeringens forslag til statsbudsjett for 2019 er Det frivillige Skyttervesen tilgodesett med 
et tilskudd på kr. 30.967.000 over Forsvarsbudsjettet, som er en økning på ca. 600.000 
kroner sammenliknet med tilskuddet for 2018. 
 
Forsvarsdepartementet (FD) har opplyst at forslaget innebærer følgende fordeling på 
driftsmidler og prosjektmidler: 

 Søknad Bevilget 
Driftsmidler 20 410 000 18 025 000 
Prosjektmidler 12 960 000 12 942 000 
Sum 33 370 000 30 967 000  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2019 til etterretning.  
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS 
for 2019 som blir lagt fram til Norges Skytterstyre sitt møte i desember 2018. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 101/2018 
Sak: Personalhåndbok for Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til Personalhåndbok for Skytterkontoret. Tidligere har 
Skytterkontoret brukt Statens Personalhåndbok som er veldig omfattende, og legger opp til 
at arbeidsgiver skal gjøre nærmere avtaler om ordninger med arbeidstakerne.  
 
I personalhåndboka for Skytterkontoret har vi vektlagt tema som både er nyttige og 
nødvendige i det daglige. Det er vektlagt at den skal være kortfattet og lett å finne fram i. 
Personalhåndboka er utarbeidet i samarbeid med personalet og personalforeningen på 
Skytterkontoret. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre godkjenner Personalhåndbok for Skytterkontoret.  
2. Administrasjonen får fullmakt til å gjøre mindre vesentlige endringer i personalhåndboka. 
3. Norges Skytterstyre forutsetter at utvidet fleksitid ikke går utover fleksibilitet og 

tilgjengelighet innenfor gitte rammer.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 



 
Saksnummer: 102/2018 
Sak: Revisjon av tildelingskrav for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok i 2012 et tildelingsnotat som skisserte noen vesentlige krav til de 
som søker Landsskytterstevnet. Dette notatet er senere oppdatert, og administrasjonen 
finner det nødvendig på nytt å foreta en gjennomgang av de overordnede krav som stilles fra 
sentralt nivå til de som søker LS. Dels skyldes det at noen av de føringer som vi stilte som 
krav til arrangøren om har falt bort, men det er også er også enkelte forhold som 
administrasjonen mener må tydeliggjøres som krav/forpliktelse ved tildeling av LS.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gjennomgikk administrasjonens oppdaterte notat om tildelingskrav for 
framtidige søkere til Landsskytterstevnet. Det ble gitt føringer til administrasjonen for videre 
bearbeidelse av notatet fram til neste styremøte.       
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 103/2018 
Sak: Prøveordning med HK 416 i hurtigskytingene 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Skytterstyret nedsatte høsten 2017 en prosjektgruppe som skulle vurdere dagens hurtigøvelser, 
og eventuelt foreslå tiltak og tilpasninger som skulle bidra til å sikre at våpen med ulike 
egenskaper kunne konkurrere mot hverandre som jevnbyrdige.  
 
Prosjektgruppens rapport ble framlagt for Skytterstyret i sak 55/2018. Styret gjorde i sin 
behandling følgende vedtak:  
 
For sesongen 2019 vedtas følgende skyteprogram med HK416 i Stangskyting som en 
prøveordning på Frendecup og Militært NM (under forutsetning av at Forsvaret godkjenner 
prøveordningen for Militært NM).  
 
Skytingen skal begynne med 1 patron i kammeret og 4 patroner i magasinet i våpenet. 
Magasiner for etterlading skal inneholde maksimum 2 patroner.  
 
Det øvrige regelverk for Stangskytingen skal gjelde. Prøveordningen skal ikke gjelde på den 
TV-sendte finalen i Stang-skyting på Landsskytterstevnet.  
 
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre framdrift i prosjektet. 



 
Administrasjonens drøfting 
Det er DFS som har det fulle eierskapet til Stangskytingen, og programmet som benyttes. 
Dette er en sivil konkurranse med et forsvarsrelevant program, og en historie knyttet til 
Forsvaret. Det er opp til DFS å bestemme program, tillatte våpen, finaler, premiering etc.  
 
Under Militært NM i 2018 ble det gjennomført en skriftlig spørreundersøkelse blant 
deltakerne i klasse HK416 om foreslått program og prøveordningen for stangskyting med 
HK416. Så å si alle deltakerne i Mil NM svarte på undersøkelsen, der 27 var enige i forslaget, 
mens 141 svarte at de var uenige. For oppsummering og argumentasjon vises til vedlegg. 
 
Programmet for Militært NM er basert på DFS sine offisielle øvelser. I Militært NM danner 
plasseringen i baneskytingen, 30-skudd feltskyting og Stangskytingen grunnlag for 
resultatene og finaleskytingen etter en plass-siffer ordning. Det er Forsvaret som har valgt ut 
at disse øvelsene skal telle. Det er videre Forsvaret som har valg bort felthurtig som tellende 
øvelse i Mil NM med begrunnelse om at denne øvelsen er mer marginal og mindre 
forutsigbar, noe som gjør at den vil kunne ha en mer tilfeldig innvirkning på resultatene. I 
militært NM bør derfor ikke programmet i Stangskytingen endres slik at det skiller mer 
mellom de beste og de mindre gode skytterne, eller at resultatene blir mer tilfeldige.   
 
Feltutvalget drøftet i møte 18. september hvordan HK416 skal konkurrere i Stangskytingen 
på LS. Utvalget gjorde følgende vedtak: 
 
«Feltutvalget anbefaler at det gjennomføres to adskilte finaler i Stangskyting på 
Landsskytterstevnet, én for skyttere i klasse HK416 og én for skyttere i de øvrige klassene 
(samlet). Det anbefales også å ha to like medaljer, slik at disse finalene blir likestilte». 
 
Testgruppens mandat var å foreslå et alternativt program for HK416, slik at skyttere med 
dette våpenet kunne konkurrere sammen med Sauer-skyttere. Testgruppen utrykte i den 
sammenheng i sin rapport at det er en krevende oppgave å finne fram til en praktisk 
tilpassing av programmet for HK416-skyttere, som vil utjevne resultatene, og som av Sauer-
skyttere vil bli oppfattet som rettferdig. Testgruppen påpekte videre at det er uforutsigbare 
faktorer knyttet til utviklingen i øvelsen. En tilpassing som fungerer de første årene kan etter 
hvert vise seg å gå mer i favør av en av våpentypene, ved at utøvere med dette våpenet 
høyner sitt nivå mer enn for det andre. 
 
Det er viktig for DFS at det til enhver tid benyttede armevåpen i Forsvaret blir synliggjort som 
en del av aktiviteten i organisasjonen, herunder spesielt i fbm. Landsskytterstevnet. Finaler i 
Mil NM lagt sentralt i LS-uka er et godt bidrag til dette. I tillegg synes det som om skyttere 
med Sauer og HK416 konkurrerer rimelig jevnbyrdig i felthurtig, slik at en felles finale kan 
videreføres. I Stangskyting synes derimot den beste løsningen å være en egen finale for 
HK416-skyttere, der dagens program benyttes. Det vil vise HK-skytternes sammenliknbare 
kapasitet med Sauers-skyttere, og være en ordning som vil være svært lite kontroversiell.  
 
Oppsummert er det svært få som støtter et alternativt program for HK416-skyttere i 
Stangskytingen. Det synes i stedet som om majoriteten ønsker to finaler, en for HK416 
skyttere og en for skyttere i de øvrige klasser. Med så entydige føringer bør en slik løsning 
drøftes og utredes, med en tidslinje som gjør at saken kan fremmes for Skyttertinget 2019.  



 
Uttale fra Feltutvalget (sak 13/2018): 
Feltutvalget støtter administrasjonen sitt forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre opphever vedtaket i sak 55/2018 om en prøveordning med et alternativt 
skyteprogram i 2018 for klasse HK416 i Stangskytingen.  
 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å utrede og fremme forslag til regelverk 
for en to-delt finale i Stangskytingen på Landsskytterstevnet, en finale for skyttere i klasse 
HK416, og en felles finale for skyttere i de øvrige klasser. Saken legges fram for Skyttertinget 
2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 104/2018 
Sak: Valg av medlem til NC-komiteen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Anne Ingeborg Sogn Øiom ønsker å gå ut av NC-komiteen. Hun fikk avløsning som tillitsvalgt 
for landslaget under Nordisk Mesterskap, der Jan Kåre Moland ble valgt som ny tillitsvalgt av 
skytterne.  
 
Norges Skytterstyre behandlet sammensetning av komiteen i sak 11/2018, og vedtok 
følgende: 
 
«Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en representant fra 
Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for 
representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre komiteens leder.»  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Jan Kåre Moland velges som representant for aktive skyttere i NC-komiteen med virkning fra 
1. november 2018 og ut 2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 105/2018 
Sak: Årshjul for Norges Skytterstyre 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 
2018-19. Årshjulet gir en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal behandles av 
styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis huskeliste for saker som skal til 
behandling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Årshjul 2018-19 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 106/2018 
Sak: Utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I samsvar med Langtidsplan 2016-2020 ønsker styret å starte en prosess rundt videre 
utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret. I langtidsplanens pkt. 7.2 d) står det at 
«Salgsavdelingen skal videreutvikles med flere produkt for å oppnå større inntjening.» 
 
Kjerneproduktene til salgsavdelingen har alltid vært salg av SIG Sauer 200 STR og 
ammunisjon. Etter vedtak i Norges Skytterstyre har salgsavdelingen fra 2017 solgt sentrale 
medaljer, og tatt over reservedelslager til Sauer 200 STR i 2018. Salgsavdelingen har også 
noen nye vareartikler knyttet til profilering og skytterutstyr, samt salg av noe Trimtex 
bekledning, jf. egen avtale.  
 
Salgsavdelingen er selvfinansierende med eget regnskap, og budsjetterer med et relativt 
beskjedent overskudd som kan benyttes til organisasjonens aktiviteter. Etter langtidsplanen 
er det en målsetting å øke inntjeningen, men man må samtidig ha konkurransedyktige priser. 
I praksis tilsier dette at større inntjening kan skje gjennom nye produkter og/eller større 
volum. 
 
Det er flere forhold som ønskes belyst ved en videre utvikling av salgsavdelingen, som 
omfang, ressursbehov og organisering.   
 
Vedtak: 
Arne Birkeland og Jan Åge Gjerstad oppnevnes som styrets representanter i prosessen med 
utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret.  
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Saksnummer: 107/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Gardermoen 28. og 29. oktober ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 108/2018 
Sak: Skytebok og campingavgift LS 2019 
Kompetanse: Jf. kapittel 11 

 
Arrangørene av Landsskytterstevnet 2019 i Evje har søkt om godkjenning av pris på 
Skyteboka. Arrangøren har også søkt om priser campingavgift.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for Skyteboka 2019:  
    KL. 1-5, Å, AG3/HK 416, V55-65-73  NV/EJ/Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement Evje  kr. 600  (ikke AG3/HK 416)   kr. 400 
Arrangement DFS sentralt kr. 280  (ikke AG3/HK 416)   kr. 110 
Premieinnskudd bane  kr. 220      kr. 220 
Premieinnskudd felt  kr. 230       kr. 230 
Premieinnskudd Stang  kr. 120      kr. (120) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr. 120      kr. (120) EJ/Jr. 
Medalje minneskyting   kr.   25      kr.   25  
Sum skytebok   kr. 1595     kr. 985  (1225)EJ/Jr. 
 
Ved påmelding   kr. 880      kr. 510 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 715      kr. 475  (715) EJ/Jr. 
 
Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2019 betales ved innløsning av Skyteboka. Skytterne kan 
velge å kun betale for enten baneskyting eller feltøvelsene, om man deltar kun i èn av disse 
disiplinene. Merk at det må betales premieavgift for alle feltøvelser om man deltar i feltskyting. Det 
foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser til skytterne. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS (sak 
27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2019 for 
deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Arrangøren skal dekke kostnaden for deltakermerket av sitt arrangementsbidrag. DFS sin 
medaljeleverandør produserer både deltakermerke og minnemedalje. 
 
Ved etteranmelding fram til og med 1. juli betales et tilleggsgebyr på kroner 400 for seniorklassene 
og kroner 200 for ungdomsklassene. Fra 2. juli økes gebyret for senior til 800 kroner og for 
ungdomsklassene til 400 kroner. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 



DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med trofeoversikt. 
Arrangøren skal gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på arena til skyttere og 
publikum. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 350 000 som delkompensasjon for 
utgifter til arenaproduksjonen, og i tillegg er det arrangørens ansvar å sørge for kost til teamet på 
arenaen. Arrangøren gis rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS. 
 
Standardpremier og gavepremier ettersendes ikke etter Landsskytterstevnets slutt.  
Arrangøren pålegges å sørge for at premie- og gavepremielister foreligger og kan avhentes 
senest klokken 09.00 dagen etter at klassens innledende skyting er ferdigskutt.  
 

2. Campingavgift 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2019 settes til 2500 kroner for campingvogn/bobil 
inkludert strøm, og kroner 925 kroner for telt uten strøm. Alle priser inkl. mva. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 109/2018 
Sak: Foreløpig tidsplan LS 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
I forrige styremøte la administrasjonen fram forslag til foreløpig tidsplan for LS 2019. Med 
føringer gitt fra Skytterstyret legges ny versjon fram. Landsskytterstevnet i Evje 2019 vil 
foregå fra 2. til 9. august.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Foreløpig tidsplan for gjennomføring av Landsskytterstevnet 2019 i Evje for perioden 2. – 9. 
august tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 110/2018 
Sak: Revisjon av tildelingskrav for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre vedtok i 2012 et tildelingsnotat som skisserte noen vesentlige krav for 
de som søker Landsskytterstevnet. Dette notatet er senere oppdatert, og administrasjonen 
finner det nødvendig på nytt å oppdatere dette notatet i pakt med gjeldende praksis, og 
gjeldende fra de som søker LS i 2023.  
 
Dels skyldes endringene at noen av de tidligere føringer har falt bort, mens det også er 
enkelte faktorer som administrasjonen mener må tydeliggjøres for kommende arrangører.    



 
I forrige styremøte (sak 102) ble en foreløpig versjon lagt fram. Etter innspill fra Norges 
Skytterstyre legges saken fram på nytt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok endringer i tildelingskrav for Landsskytterstevnet gjeldende for 
søkere fra og med 2023.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 111/2018 
Sak: Budsjettjustering desember 2018 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med vedtatte rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering:  

Post Tekst 
Budsjett 

2018 
Justert  

budsjett Endring 

   

 +=auka utgift/red innt 
 -= auka inntekt/red utg 

INNTEKTER 
   

1 Arrangementsavgifter -1 625 000 - 1 275 000 350 000 

 
Finansiering med feltfond 

 
-100 000 -100 000 

UTGIFTER  
   

2 Lønnsutgifter LS 75 000 135 000 60 000 

2 Arenaproduksjon 1 575 000 1 275 000 -300 000 

2 Konsulentbistand  770 000 1 000 000 230 000 

2 Reise- og oppholdsutgifter 620 000 560 000 -60 000 

2 Andre utgifter 50 000 150 000 100 000 

2 Lønnsutgifter NC 50 000 20 000 -30 000 

2 Nødvendig materiell/utstyr NC 50 000 15 000 -35 000 

2 Reise- og oppholdsutgifter 30 000 15 000 -15 000 

3 Medaljer, premier, hedersbevisninger 500 000 400 000 -100 000 

11 Porto- og distribusjon 425 000 400 000 -25 000 

11 Husleiekostnader - 55 000 55 000 



11 Andre honorarer 60 000 50 000 -10 000 

11 Telefon og porto 40 000 20 000 -20 000 

11 Reise- og oppholdsutgifter 200 000 170 000 -30 000 

12 Vedlikehold, lisenser 310 000 360 000 50 000 

12 Kjøp av nye lisenser, programvare - 150 000 150 000 

12 Konsulenthonorarer drift og utvikling 1 100 000 825 000 -275 000 

12 Markedsføring 20 000 5 000 -15 000 

12 Reise- og oppholdsutgifter 10 000 30 000 20 000 

 SUM kontroll     0 

 

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 

Saksnummer: 112/2018 
Sak: Årsplan DFSU 
Kompetanse: Kapittel 17 

 
Årsplan for DFSU tar utgangspunkt i instruks for DFSU som er gjengitt i Skytterboka kapittel 
17, vedtatt Langtidsplan 2016-2020, innsendt søknad til FD om prosjektmidler for 2019, 
budsjettforslag 2019, samt møteplan og representasjonsplan for DFSU 2019. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Årsplan for DFSU for 2019 godkjennes. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 113/2018 
Sak: Tiltaksplan feltaktiviteter 
Kompetanse: Kapittel 18 

 
I Feltutvalgets sak 8/2017 og 6/2018 har Feltutvalget utarbeidet en egen tiltaksplan for 
feltaktivitetene. Denne skulle være enklere enn Handlingsplan for feltskyting, som ble 
vedtatt på Skyttertinget 2013, men samtidig detaljert nok til å være styringsgivende for 
utvalgets arbeid framover.  
 
Feltutvalget har bearbeidet tiltaksplanen som utvalget kom fram til i forrige møte. Dette er 
ment som et utgangspunkt for en diskusjon i utvalget, slik at utvalget kan komme fram til en 
endelig plan. Tiltaksplanen for feltaktiviteter skal være et styringsverktøy for utvalget i årene 
som kommer.  



 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Å vedta tiltaksplanen for feltaktiviteter som et gjeldende styringsdokument.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner tiltaksplan for feltskyting. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner tiltaksplan for feltskyting, men ønsker samtidig å signalisere 
at det videre arbeid må resultere i flere konkrete tiltak som tar feltskyting i DFS opp på et 
nytt nivå.  
 
 
 
Saksnummer: 114/2018 
Sak: Revisjon av Skytterboka kapittel 13 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
I henhold til Lov om statsbidrag til anlegg m.v. av skytebaner av 5. april 1974 kan det ytes 
bidrag til «kjøp eller leie av grunn til skytebane og til anlegg og ombygging av slik bane» med 
inntil halvparten av kostnadene. Nærmere regler er gitt i forskrift av samme dato.  Såvel 
loven som forskriften er inntatt i Skytterboka kapittel 13 sammen med nærmere 
retningslinjer for søknadsprosessen.  
 
I mange år ble det gitt såkalt ordinært banebidrag – dvs bidrag til bygging/ombygging av 
baner – med inntil kr 200.000,- til nybygg og inntil kr 50.000 til rehabilitering. Beløpene ble 
imidlertid ikke indeksregulert i takt med økende byggekostnader. Fra å være en ordning som 
har finansiert en betydelig andel av kostnadene til nye skytebaner ble ordningen etter hvert 
et supplement til spillemiddelutbetalingene. Spillemiddelutbetalingene har i større grad blitt 
tilpasset reelle kostnader og har således vært en langt viktigere finansieringskilde.  
 
Samtidig har det av budsjettmessige grunner de senere år ikke vært mulig å opprettholde 
ordningen med ordinært banebidrag. DFS har i praksis ikke fått tildelt midler til dette 
formålet. I sak 3/2012 vedtok Norges Skytterstyre således midlertidig stand i tildeling av 
ordinære bidrag.  Det het i saksfremstillingen:  
DFS har betydelige forpliktelser for utbetaling av tildelte ordinære banebidrag på baner som 
har fått tilsagn om midler og er ferdigstilte. Som følge av den vanskelige økonomiske 
situasjonen til DFS ble budsjett for ordinære banebidrag 2012 betydelig redusert, noe som 
gjør at det går flere år før vi kommer à jour med utbetaling av tildelte ordinære 
banebidrag. For å sikre at organisasjonen skal klare å oppfylle sine allerede inngåtte 
forpliktelser synes det nødvendig med en midlertidig stans i tildeling av ordinære 
banebidrag.  
 
Tilsvarende har den budsjettmessige situasjonen medført at det i samme periode heller ikke 
har vært gitt bidrag til leie av grunn. Skytterkontoret har med Skytterstyrets tilslutning i 
stedet valgt å prioritere midlene slik at disse er gått til kjøp av grunn, enten i forbindelse 



med gjennomførte ekspropriasjonssaker eller i saker der det er oppnådd frivillige avtaler 
med grunneiere om kjøp av grunn.   
 
Administrasjonens drøfting  
Det er ikke utsikter til at det i overskuelig fremtidig vil være rom for å gjeninnføre ordningen 
med ordinært banebidrag eller ordningen med å gi støtte til skytterlagenes leie av grunn.   
 
Kapitel 13 i Skytterboka gir følgelig et inntrykk av at det eksisterer støtteordninger som det i 
realiteten ikke er virksomme.  Ettersom ordningen med banebidrag er lovfestet, vil en varig 
fjerning av ordningen med ordinært banebidrag eller ordningen med bidrag til leie av grunn 
kreve lovendring. Dette er et spørsmål som i så fall må tas opp med departementet. Samtidig 
ser vi ikke bort fra at det vil kunne være mulig på sikt å få bevilget prosjektmidler til 
banebidrag. 
 
Ordningen med ordinært banebidrag samt tilskudd til leie av grunn settes derfor ut av kraft 
inntil videre. Administrasjonen foreslår at kapittel 13 i Skytterboka omarbeides, og at 
ordningen med ordinære banebidrag og leie av grunn tas ut inntil videre.  
 
Administrasjonen foreslår samtidig å ta inn instruks for regionale skytebanekontakter og 
samlagenes skytebanekontakter i kapittel 13, på lik linje med instrukser for samlagenes 
ungdomsutvalg og feltutvalg.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar justert regelverk i Skytterbokas kapittel 13 angående Skytebaner. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 115/2018 
Sak: Justering av regelverk for periskopsikte 
Kompetanse: Kapittel 6 

 
Diopterperiskop ble vedtatt godkjent på generelt grunnlag i DFS i fbm. revisjon av 
Skytterboka kapittel 6 høsten 2016. Utstyret ettermonteres på diopteret slik at skytteren ser 
45 grader på skrå ned i stedet for rett inn i baksiktet. Særlig for skyttere med svært stiv rygg 
og/eller nakke, er dette et nyttig hjelpemiddel som gjør det mulig å delta lenger.  
 
Enkelte skyttere har nå tatt utstyret i bruk, og andre vurderer muligheten. Det er i den 
sammenheng mottatt kommentarer og innspill til regeltilpassinger som bør drøftes.  
Det er brukt flere benevnelser på dette utstyret, eksempelvis diopterperiskop, periskopsikte, 
prismesikte. I denne utredning og forslag til regelverk benyttes prismesikte 
 
Administrasjonens drøfting 
Verdigrunnmuren i langtidsplanen beskriver DFS som en inkluderende breddeorganisasjon 
der alle generasjoner kan drive med en aktivitet til glede og nytte. Det er i denne 



sammenheng de siste årene blitt stadig mer bevissthet om hvordan helseplager særlig 
begrenser enkelte veteraners opplevelse og muligheter for å delta i konkurranser. Et ledd i 
arbeidet med å tilrettelegge og inkludere denne gruppen er å tillate hjelpemidler som 
muliggjør videre deltakelse når helsen begynner å skrante. Derfor ble diopterperiskop 
godkjent til bruk i DFS fra 2017. 
 
Når prismesikte ble godkjent så man for seg at skytterne skulle holde seg innenfor gjeldende 
regler. Erfaringen er imidlertid at skytterne har utfordringer med dette, og det mottas derfor 
søknader om dispensasjoner fra regelverket. Det er derfor nødvending med en drøfting av 
disse forholdene, slik at man kan reglementsfeste eventuelle tilpassinger for bruk av slikt 
utstyr.   
 
Følgende hovedutfordringer gjelder: 

- Kinnstøtten må bygges kraftig opp for å gi støtte til hodet/kinnet. 
- Skytestillingen blir så lav at den ikke overholder kravet til 30 graders vinkel. 
- Lav stilling skaper et behov for å ha kolbekappen høyere enn de tillatte 30mm over 

kolben.  
 

Ettersom skyttere som benytter prismesikte ser på skrå ned i baksiktet, må kinnstøtten 
heves betraktelig for å kunne oppnå støtte for hodet/kinnet. Konsekvensen er at kinnstøtten 
blir så høy at den må tas av ved visitasjon av våpenet. Dette kan løses med en 
gjennomgående vingemutterskrue under skjeftet, slik at det er raskt å ta av kinnstøtten når 
våpenet skal visiteres.  
 
Dagens krav til liggende skytestilling er for skyttere med prismesikte vanskelig å overholde. 
Erfaringen er at skytestillingen blir lavere enn den påkrevde 30 graders vinkel mellom under-
arm og horisontalplanet. Dette fordi skytteren blir ligge mer over geværet for å se inn i siktet. 
En generell erfaring er at en del skyttere, herunder særlig enkelte veteraner, har en relativt 
lav liggende skytestilling, som om man skulle følge regelverket fullt ut ikke holder kravene. 
Det er ikke aktuelt å endre kravene til liggende skytestilling for seniorklassene, men for de to 
eldste veteranklassene kan det være et alternativ å generelt redusere kravene, eventuelt at 
dette kun skal gjelde for skyttere som benytter prismesikte. Det siste kan av skytterne bli 
oppfattet som at ikke alle konkurrerer på like vilkår. Alternativer for å redusere kravene til 
liggende skytestilling for klasse V65 og V73 kan være å redusere vinkelen fra 30 til 20 grader, 
eller å benytte regelverket som er foreslått for feltøvelsene jf. revidert punkt 8.152 d.  
 
Når skyttere blir liggende mer «over geværet», reduseres samtidig kolbens kontakt med 
skuldra. Med det melder det seg også et ønske/behov om å kunne justere kolbekappen 
høyere enn de 30 mm over kolben, som er det maksimalt tillatte. Det synes derfor relevant å 
tillate at skyttere med prismesikte kan fravike dette kravet. Samtidig bør det ikke være helt 
fritt fram, slik at man holder en viss kontroll på dette.  
 
Skyttere med nakke-/ryggproblemer som vanskeliggjør liggende skyting har i dag muligheter 
for å søke om dispensasjon til å benytte bord/stol om de konkurrerer i klasse V73. Det er 
siden ordningen ble vedtatt blitt innvilget flere slike dispensasjoner. Dette er samtidig en 
svært lite praktisk løsning ved at skytteren selv må medbringe egnet bord/stol. Å tillate 
prismesikte med tilhørende regelverkstilpassinger vil være en langt mer praktisk løsning for 



skyttere flest med nakke-/ryggproblemer. I denne sammenheng bør klasse v65 og V73 være 
mest mulig likestilt, og det bør derfor være mulig også for skyttere i klasse V65 å søke om 
dispensasjon til å benytte bord/stol. Slik får de to eldste veteranklasse identisk regelverk, og 
to gode alternativer for tilpassing av den liggende skytestillingen når helsesituasjonen krever 
dette. 
 
Når det gjelder bruk av prismesikte i andre skytestillinger enn liggende, synes dette utstyret 
også å kunne være relevant for dette. Dette er ikke testet reelt, men det kan være 
muligheter for at skyttere ser fordeler med prismesikte også i knestående og stående 
skytestilling. Særlig i stående kan hjelpemidlet vise seg anvendelig. Dette spesielt for 
skyttere som har utfordringer med å plassere våpenet høyt nok, og av den grunn må «søke 
ned» i siktemidlene. Her vil bruk av prismesikte kunne redusere denne utfordringen. Det er 
generelt ikke ønskelig å øke utstyrsfokuset blant skyttere flest, og derfor bør bruk av 
prismesikte begrenses til skytterne med størst behov, som er det eldste veteranene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

Skytterboka pkt. 6.124 Utbygging av godkjente siktemidler. 

Punkt 6.124 b strykes. 

Nytt punkt i Skytterboka pkt. 6.125 Prismesikte 

a) Prismesikte er tillatt bruk av skyttere i klasse V65 og V73. Følgende regler gjelder 
spesielt som tilpassinger for skyttere som benytter prismesikte:  

a. Prismesikte kan kun monteres på DFS-godkjente dioptere. 
b. Det er ikke tillatt med forstørrelse i prismesikte. 
c. Krav til liggende skytestilling for skyttere som benytter prismesikte er som for 

feltøvelsene. Ref. Skytterboka pkt. 8.152 d.  
d. Kinnstøtten skal ikke hindre at gjeldende visitasjonsregler blir fulgt. Ved 

behov skal kinnstøtten raskt kunne tas av ved visitasjon for de våpen som 
kontrolleres ved å se gjennom løpet.  

e. Kolbekappen kan heves inntil 12 cm over kanten av kolben. Beslag og 
festeanordning skal ikke være bredere enn kolbens bredde. 

 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 116/2018 
Sak: Justering av regelverkets kapittel 6 
Kompetanse: Kapittel 6 

 
Det er mottatt følgende forslag eller innspill til endring av regelverket i kapittel 6, Våpen og 
ammunisjon: 

1) Søknad fra Team Sørli om godkjenning av sikteforlenger til Sauer 200STR i kaliber .22. 
Formålet med utstyret er å utjevne vektbalanseforskjeller mellom de ulike løpslengdene på 6,5 



og i 22 LR. På denne måten gis skyttere muligheter for å trene med et våpen innendørs 
vinterstid, som er mer likt det man benytter i konkurranser utendørs. Søknaden inneholder 
søknad om typegodkjenning av to forskjellige modeller.  

 
2) Leder i Hordaland skyttersamlag, Magne Strømme, har bedt om at det vurderes å tillate 

adleraugebeskyttelse i all skyting i DFS, ikke bare i feltdisiplinene. 
Begrunnelsen er at en del standplasser i baneskyting mangler frambygg, noe som gjør at regn 
lett vil kunne legge seg på linsen i Adlerauge. På samme måte kan motsol skape brytninger og 
skygger i linsen, som forstyrrer siktebildet.  

 
3) Diopter med innebygget optikk. 

Det foreligger et innspill om å godkjenne innebygget justerbar optikk i diopter.  
 
4) Søknad fra Norma AS om godkjenning av justerbart forsikte i høyde.  

 

Administrasjonens drøfting 

1) Søknad fra Team Sørli om godkjenning av sikteforlenger til Sauer 200STR i kaliber .22.  
 
I henhold til gjeldende regelverk pkt. 6.122 tillates ikke sikteforlenger benyttet i DFS.  
 
For skyttere som benytter løpslengde enten 70- eller 74 cm i grovkaliber vil det være 
vekt/ballanseforskjeller mellom grov- og finkalibervåpenet, om man ikke kompensere dette 
med innlegging av vekter i skjeftet i kaliber .22 våpenet. For å oppnå samme balanseforhold 
mellom våpnene må det i denne sammenheng normalt legges inn blyvekter framme i skjeftet 
på .22 våpenet. Slik sett vil de omsøkte sikteforlengere være et alternativ til utjevning av 
forskjeller i våpenvekt og balansepunkt. 

 
Det er en grunnholdning i DFS om å være relativt restriktiv med å tillate diverse ekstrautstyr. 
Dette for å begrense kostander, og samtidig sørge for at regelverket ikke blir unødig 
omfattende og komplisert. Samtidig må man være åpen for å tillate nye hjelpemidler som 
bidrar til økt aktivitet og bedre tilrettelegging. Det å tillate sikteforlengere synes i denne 
sammenheng ikke å være tilleggsutstyr som vil bidra i vesentlig grad til noen av disse delene for 
bredden i DFS. Dagens Sauer 200STR har muligheter for innlegging av vekter i skjeftet, slik at 
vektbalansen i våpenet kan justeres og tilpasses helt individuelt fra våpen til våpen. For de som 
benytter 70 eller 74 cm lengde på pipa vil det være forskjell i avstanden på siktelinjen mellom 
disse løpslengdene sammenliknet med kaliber .22, men dette anses å ha minimal betydning.  
 
Konkusjonen er at sikteforlengere til kaliber .22 tillates ikke brukt i DFS. 
 

 
2) Leder i Hordaland skyttersamlag, Magne Strømme, har bedt om at det vurderes å tillate 

adleraugebeskyttelse i all skyting i DFS, ikke bare i feltdisiplinene. 
 
I henhold til gjeldene regelverk er det tillatt å benytte beskyttelse for Adlerauge i feltskyting, 
Stang og felthurtig, skifelt og skogsløp. Kravet er at denne er i svart materiale med maksimal 
lengde 90 mm, og maksimal diameter 30 mm.  

 
Formålet med beskyttelsen er primært å beskytte mot regn og annen type fuktighet som kan 
legge seg på linsen og forstyrre/ødelegge siktebildet. Beskyttelsen er derfor mest relevant å 
benytte i feltøvelsene, som normalt foregår fra standplasser uten overbygg. Derfor er tillatelsen 



begrenset til disse skytingene. Når beskyttelsen er påmontert er det vanskelig å følge opp om 
det øvrige regelverk for forsikter blir fulgt. Ved at beskyttelsen ikke kan benyttes i bane- og 15m 
skyting, kan dette forhold lettere kontrolleres i disse disiplinene.  

 
Forslagsstillerens argumentasjon er forståelig og relevant i de tilfeller som er beskrevet. 
Erfaringsmessig gjelder dette kun et fåtall baner, men er likefullt reelt når det er betingelsene.   

 
Dagens regelverk beskriver konkret hvilke krav som gjelder for forsiktet, og hva som kan 
monteres/benyttes sammen med dette. Tilsvarende er det et mer generelt krav stilt til 
utforming av beskyttelsen som tillates brukt sammen med Adlerauge. Det er så langt ikke 
registret «spesielle kreative løsninger», men med en generell tillatelse er det noe man kan se for 
seg som en del av utviklingen.  

 
Kontroll av forsikter er vesentlig mer krevende når beskyttelse for Adlerauge benyttes. Utover 
dette er det få tungtveiende grunner til å ikke tillate beskyttelsen generelt brukt 
En liten konsekvens av dette er dog at regelverket bør konkretiseres ytterligere med visse 
presiseringer. Dette for å unngå for mange variabler og kreative løsninger. Det synes blant annet 
nødvendig å presisere at dagens krav til selve forsikte fortsatt gjelder ved bruk av beskyttelsen, 
og at beskyttelsen er et tilleggsutstyr som skal monteres utenpå forsiktet. For å hindre at 
beskyttelsen utvikles til å bli en kombinasjon som også kan fungere som en løpsvekt, bør det 
stilles krav om at materialet i beskyttelsen er av plast. Hvis DFS velger å åpne for generell bruk 
av beskyttelsen, bør dette også gjelde for skyttere som ikke benytter Adlerauge. En slik regel vil 
trolig medføre at skyttere flest vil montere beskyttelsen, noe som særlig for skyttere som 
foretrekker stopperkorn (hullkorn i plast), vil være like relevant som for de som benytter 
Adlerauge.  

 
Konklusjon: Dagens beskyttelse for Adlerauge gis heretter benevnelsen «forsiktebeskyttelse» 
Beskyttelsen tillates generelt brukt i DFS, også av skyttere som ikke benytter Adlerauge. 
Regelverket presiseres for å redusere muligheten for uønskede kreative løsninger.     

3) Diopter med innebygget optikk.  
Det foreligger et innspill om godkjenning av innebygget justerbar optikk i diopter. Linsen i 
diopteret er i et bøyelig materiale, som gjør at kromingen på denne kan påvirkes. Eksempelvis 
har Gehmann flere produkter i denne kategorien. De mest avanserte har innebygget optikk som 
trinnløst kan korrigere for både skjeve hornhinner og styrke. I tillegg kan løsningene kombineres 
med irisblender med eller uten fargefiler. Fordelen med utstyret er at styrken i linsen kan 
justeres av skytteren selv etter hvert som synet endres. På den måten slipper skytteren å jevnlig 
oppsøke optiker for å kontrollere/fornye brilleglasset i skytebrillen. Løsningen er tillatt i både 
Danmark og Sverige.  
 
Skyttere som i dag trenger synskorreksjon løser dette ved bruk av enten bille eller linser. 
Skyttere flest velger skytebriller, men vanlige briller eller glass påmontert diopteret benyttes 
også. Kombinasjoner av dette er ikke tillatt.    

 
En løsning med justeringsmuligheter har sine fordeler. Dog kan en lengre avstand mellom linsen 
og øyet være en utfordring for enkelte skyttere. I tillegg synes dagens alternativer å være 
dekkende for DFS-skytternes behov. Flere tillatte alternativer vil trolig ikke på sikt være kostnads-
besparende, men i stedet mest sannsynlig det motsatte. Flere alternativer vil også komplisere 
regelverket, et regelverk som allerede i dag kan være vanskelig nok å følge opp og kontrollere.     

 
Konkusjon: Justerbar optikk i diopter godkjennes ikke for bruk i DFS. 
 

https://gehmann.com/english/products.php?kategorie=20


4) Søknad fra Norma AS v/Kai Magne Mauseth om godkjenning av justerbart forsikte i høyde. 
Noram As har fremsendt skriftlig søknad om godkjenning. Skytterkontoret har bedt om 
oversending av ett eksempel av det omsøkte forsiktet. Norma har ikke dette pr. tiden inne. 
Drøftingen bør derfor avventes til forsiktet kan tas i øyesyn.  

 
Konklusjon: Saken utsettes.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

1) Søknad fra Team Sørli om godkjenning av løpsforlenger til Sauer 200STR i kaliber .22. 
innvilges ikke 

 
2) Forsiktebeskyttelse tillates brukt i DFS på generelt grunnlag.  

Norges Skytterstyre vedtar følgende regelverk punkt 6.122 Forsikte/hullkorn: 
 
Pkt. a – e: Dagens regelverk videreføres. 
Pkt. f: Adlerauge med styrke 0,3 og 0,5 er tillatt å montere i forsiktet. Det er ikke tillatt å  
montere flere linser på hverandre. 
Pkt. g: Forsiktet kan påmonteres en forsiktebeskyttelse i et materiale av plast. 
                   Denne skal være svart med maksimal lengde inklusiv forsiktet på 90 mm, og    
                   en maksimal diameter på 30 mm.  
                   Ved bruk av forsiktebeskyttelse skal kravene i regelverket pkt. 6.122 
                   underpunkt a – f være oppfylt.  
Pkt. h:  Sikteforhøyer på forsiktet tillates på Rekruttrifler ved ettermontering av Busk diopter.  

 
3) Innspill om å godkjenne tilleggsutstyr i diopter med justerbare linse innvilges ikke. 
 
4) Behandling av søknad fra Norma AS om godkjenning av forsikte med 

justeringsmuligheter i høyde utsettes.  
 

Arne Birkeland fremmet følgende forslag til punkt 4: 

Søknad fra Norma AS om godkjenning av forsikte med justeringsmuligheter i høyde innvilges 
ikke.     

Vedtak:  
Administrasjonen forslag punkt 1-3 enstemmig vedtatt. Arne Birkeland sitt forslag til punkt 4 
enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 117/2018 
Sak: Revisjon av Skytterboka kapittel 8 
Kompetanse: Kapittel 8 

 
Norges Skytterstyre ga i forrige møte føringer for det videre arbeidet med revisjon av 
skytereglementet. I vedlagt forslag er dette innarbeidet. Det er siden forrige behandling mottatt to 
innspill/forslag som vedrører dette regelverk. I tillegg har Feltutvalget behandlet forslag til justert 
regelverk. Utvalgets innspill er beskrevet i drøftingen. 



I denne utredning kommenteres kun forslag til endringer gjort etter forrige drøfting. I forslag til 
regelverk står alle foreslåtte endringer med blå skrift.  

Administrasjonens drøfting 

8.113 Generelle konkurranseregler 

Det er tatt inn et tillegg som gjør det forbudt for skyttere på standplass å benytte egne elektroniske 
hjelpemidler for å se anvisning når det skytes mot elektroniske skiver. Med dagens live-visninger kan 
skyttere eksempelvis følge denne anvisningen på en mobiltelefon, og på den måten omgå den 
lukkede anvisningen på monitor. Dette bør reglementsfestes som et generelt forbud.   

8.122 Bæring av våpen 

Det er mottatt følgende innspill til regelverket for bæring av våpen: 

 Feltutvalget foreslår at sluttstykket skal være tatt ut av våpenet når det bæres uten 
futteral/koffert.  

 Thorleif Skudalsnes foreslår at sluttstykket skal være tatt ut av våpenet inntil standplassleder 
kommanderer lad våpen. Forslaget blir fremmet som en følge av en hendelse på standplass. 

 Ingar Waag ser en risiko i at skyttere spenner ned våpen etter at de kommer ut fra 
standplass. Han mener at nedspenning skal foregå på standplass.  

 

Dagens regelverk for bæring av våpen har enkelte sider som ikke er helt optimale. For DFS er det helt 
vesentlig at sikkerheten ivaretas fullt ut, slik at alle som er på en skytebane kan kjenne seg absolutt 
trygge. Sett i lys av feltutvalgets forslag, og de øvrige innspill som er mottatt, foreslås visse endringer 
i regelverket for å eliminere de deler av regelverket som ikke fungerer godt nok.  

Feltutvalgets forslag om at sluttstykket skal være tatt ut av våpenet vil være et skjerpende tiltak. 
Utfordringen er at sluttstykket ikke kan tas ut på en enkel måte for en del kaliber .22 våpen, samt 
HK416. Det kan gjøres unntak for disse våpnene spesielt, men det anses likefullt mest gunstig et det 
er et felles regelverk som gjelder for alle våpentyper.  

Kammerflagg er i denne sammenheng et sikkerhetstiltak som blant annet er påkrevet i NSF og 
Sverige/Danmark. Et regelverk som gir skytterne alternativet mellom sluttstykket tatt helt ut av 
våpenet, eller kammerflagg om sluttstykket står i bakre stilling, vil være tiltak som gir økt sikkerhet.  

Når det gjelder forholdet om at skyttere på arenaen spenner 
ned våpenet før nedpakking, anses de foreslåtte tiltak å bidra til 
økt sikkerhet knyttet til dette. Skyttere som bærer våpenet uten 
sluttstykke oppbevarer normalt sluttstykket i patronvesken 
mellom skytingene, noe som gir absolutt sikkerhet. Her kan det 
dog vedtas et forbud mot å sette sluttstykket tilbake i våpenet 
så lenge man oppholder seg på arenaen, som et ekstra tiltak. 
For de våpen der sluttstykket vanskelig kan tas ut ønsker 
skytteren trolig å spenne ned våpenet før det pakkes bort.  

Oppbevaring i koffert eller futteral med åpent sluttstykke krever 
mer plass. Når det gjelder kammerflagg har det enten en propp 
eller stang som går inn i løpet/kammeret. Dermed kan det ikke 
stå igjen en patron i våpenet når kammerflagget tas ut, og en 
nedspenning skal i utgangspunktet være helt sikkert.  



I aktiviteter knyttet til jegertreninger og skyteprøven for storviltjegere skal minimum sluttstykket 
være i bakre posisjon. Kammerflagg er ikke påkrevet.  

8.123 Lading av våpen 
Med bakgrunn i innspill fra Skudalsnes og de øvrige foreslåtte endringer i regelverket, gis regelverket 
en presisering knyttet til feltskytinger og når skyttere forflytter seg på standplass.  

8.142 Feilskyting bane og 15m 
Det er tatt inn et eksempel i regelverket som synliggjør logisk brist.  
 
8.143 Feilskyting felt – pappskiver 
Det er tatt inn et eksempel der regelverket gir logisk brist.  
Feltutvalget drøftet dette eksemplet spesielt, men endte med å anbefale dagens tolking av 
feilskytingsregelen.  
 
8.152 Liggende skytestilling 
Kravet om at venstre arm og hånd skal være synlig hevet over underlaget fra et punkt 5 cm foran 
albuespissen fjernes. Dette punktet dekkes opp av det øvrige regelverket. 
 
Feltutvalget ønsker egne regler i liggende skytestilling for feltøvelsene. Begrunnelsen er at variabler i 
terreng, skytevinkel, standplassens utforming og kvalitet m.m. er forhold som påvirker en liggende 
skytestilling i terrenget. Derfor anbefales at regelverket tilpasses de praktiske forhold som gjelder for 
feltskytinger generelt.  
 
Med referanse til styresak 115/2018 (regelverk for periskopsiktet) anbefales å utvide ordningen for 
veteraner til å søke dispensasjon om å benytte bord og stol til også å omfatte klasse Veteran 65.    
 
Med referanse til styresak 115/2018 foreslås egne krav til liggende skytestilling for klasse V65 og V73. 
For å redusere alternativene anbefales å gjøre foreslått regelverk for feltøvelser gjeldene også for 
bane- og 15m skyting for disse klassene. Et annet alternativ som reduserer kravene noe mindre vil 
være å redusere kravet til vinkelen mellom underarmen og horisontalplanet fra 30 – 20 grader.  
 

8.173 Diskvalifisering 

Dette avsnittet er gitt kryssreferanser for å bedre synliggjøre hvilke regelbrudd som omfattes av en 
diskvalifisering.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar justert regelverk for Skytterboka kapittel 8 Skytereglement.   

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
  



Saksnummer: 118/2018 
Sak: Forslag om å innføre V73 i skifeltskyting 
Kompetanse: Kapittel 18/Vedlegg 1 

 
Styret i Hornindal og Markane skytterlag fremmer følgende forslag:   
 

V65 og V73 har på 25 skot på bane, og innleiande 30 skot på felt same tid på seriane. På omgang har 
V65 2 minutt medan V73 har 3 minutt. Denne differansen kjem av at alderen har sett sitt preg på 
V73 skyttarane. I skogsløp m/skyting og skifelt deltek dei i same klasse, som er V65. Det 
er ikkje rettferdig at skyttarar som er 73 år og eldre skal konkurrere med skyttarar i V65, då det her er 
snakk om kondisjonskonkurransar. Det har heldigvis blitt fleire eldre deltakarar i skogsløp 
og skifelt dei siste åra. DFS bør ta godt vare på desse.   

 Klassane bør derfor delast i V65 og V73 slik som på bane og felt.  

 
Administrasjonens drøfting  
Under vises en oversikt over antall deltagere i klasse V65 på NM i skogsløp og skifelt fra de 
siste år.   

 Øvelse  Antall 
påmeldte  

Antall 
startende  

Antall over 71 
år startende  

Antall over 71 år DNS  

Skogsløp LS 2018  16  8  5  3  
Skogsløp LS 2017  14  8  4  6  
NM Skogsløp 2017  

Skifelt 2018  

  

  

2  

4  

  

2  

  

2  
Skifelt 2017    4  3    
Skifelt 2016    3  3    
  
Historisk sett har det ikke vært mange som har deltatt i skogsløp og skifelt i klasse V65. Flere 
av de som deltar er en stabil kjerne, og flere har deltatt i mange år. Det er forskjeller i helse 
og fysisk form, noe som er en dokumentert og en kjent sak. Fysisk form og antall deltagere 
er det som har satt standarden for hvilke klasser vi har i veteranklassene. Ut i fra statistikk så 
er det omtrentlig like mange deltagere, hvis ikke flere, som hadde deltatt i den eldste 
veteranklassen innenfor et to års perspektiv dersom vi i DFS hadde innført klasse V73 også 
i skifelt og skogsløp.   
 
Her følger en oversikt over for- og motargumenter:   
En innføring av klasse V73 i skifelt og skogsløp i DFS kan underbygges av   

• En dokumentert forskjell i fysisk form hos 65 åringer og 73 åringer.   
• At antallet deltagere i veteranklassene vil bli jevnt fordelt med like mange deltagere i 
hver klasse.   
• At klasse V73 vil være i tråd med DFS sin filosofi om å være en folkesport, beskrevet 
på følgende måte i langtidsplanen 2016-2020:   

«DFS skal være en attraktiv og inkluderende breddeorganisasjon der begge kjønn og alle 
generasjoner kan drive en aktivitet de har glede og nytte av. Fokus skal være på at flest mulig oppnår 



utvikling og mestring til sitt ambisjons-nivå, og samtidig bidra til å oppnå samfunnets mål om en god 
folkehelse.»  
 
Det er også gode motargumenter for forslaget, eksempelvis:  

• Det kan bli svært få deltagere i hver klasse, noe som kan medføre negativt utslag i 
totalt antall deltagere, og som igjen kan være med på å påvirke motivasjonen til enkelte 
utøvere.   
• Utøvere over 73 år hevder seg godt i klasse V65.   
• Klasse V55, som er den neste generasjonen med konkurrenter, viser jevnt over et 
beskjedent antall deltagere. Ved å innføre nok en klasse i veteranklassen, vil vi 
opprettholde få deltagere i hver klasse.    

  
Det medfører ikke ekstra IT-kostnader med å innføre denne klassen i skifelt og skogsløp. 
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klasse V73 i skifelt og skogsløp med skyting innføres.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det opprettes klasse V73 i skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 119/2018 
Sak: Rangerings- og omskytingsregler 
Kompetanse: Kapittel 10 

 
Før årets Landsskytterstevne i Stjørdal (sak 73/2018) gjorde Norges Skytterstyre følgende 
vedtak som en prøveordning for LS 2018. 
 
Skytterbokas 10.412, nest sist avsnitt gis følgende ordlyd: 
I lagskyting/samlagsskytinger skal det ved lik poengsum, rangeres etter innertierregelen på 
alle tellende skudd. På Landsskytterstevnet skal det ved fortsatt likhet rangeres slik at det lag 
som var best rangert før ankeretappen, dvs. før siste skytter skjøt, blir beste lag. Ved fortsatt 
likhet rangeres det lag foran som var best før 3. etappe. Ved fortsatt likhet rangeres det lag 
som var best før 2 etappe. Ved lik rangering på alle etapper arrangeres eventuell omskyting. 
 
Eksempel: 
To samlag har 299 poeng før ankeretappen. Det ene laget har 13 innertiere, mens det andre 
laget har 12 innertiere. Laget med 13 innertiere rangeres således til beste skivenummer før 
ankeretappen. Ankeretappen blir slik at begge skyter 100 poeng, men laget som hadde 12 
innertiere fra før får 7 innertiere, mens laget med 13 innertiere fra før får 6 innertiere. Begge 
lag ender således på 399 poeng med 19 innertiere. Laget med 13 innertiere før ankeretappen 
rangeres foran fordi de var best rangert før ankeretappen.  
 



Administrasjonens drøfting av videre oppfølging 
Ettersom vedtaket var en prøveordning for LS 2018 krever vedtaket en oppfølging. Vi fikk 
ikke en situasjon hvor regelverket ble benyttet på LS 2018, men samtidig fikk både speaker 
og resultatservice innarbeidet vedtaket. Speaker ga god tilbakemelding på at dette var et 
system som fungerte greit i forhold til anvisning. For resultatservice sin del medførte det en 
del programmering av resultatservicesystemet som ble noe omfattende, men samtidig er 
dette nå på plass. Generelt medfører slike vedtak kostnader, og det er således viktig at 
vedtakene er godt forankret. 
 
Administrasjonen vil foreslå at prøveordningen blir gjort som en fast ordning fra og med LS 
2019. Videre mener administrasjonen at prosessen med å se på rangeringsreglene for å 
unngå omskytinger bør fortsette, og at Norges Skytterstyre i løpet av 2019 bør vurdere dette 
i forhold til alle konkurranser, herunder individuelle konkurranser i DFS som LS-utvalget 
foreslo i 2016.  
 
DFSU drøftet saken i sitt møte 17. november. Deres forslag er å utvide administrasjonens 
forslag til å gjelde alle samlagsskytinger og lagskytinger. Det vil si at administrasjonens 
forslag om at dette kun gjelder på LS bør utvides.  
 
Administrasjonen for Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Skytterbokas 10.412, nest sist avsnitt gis følgende ordlyd: 
I lagskyting/samlagsskytinger skal det ved lik poengsum, rangeres etter innertierregelen på 
alle tellende skudd. På Landsskytterstevnet skal det ved fortsatt likhet rangeres slik at det lag 
som var best rangert før ankeretappen, dvs. før siste skytter skjøt, blir beste lag. Ved fortsatt 
likhet rangeres det lag foran som var best før 3. etappe. Ved fortsatt likhet rangeres det lag 
som var best før 2 etappe. Ved lik rangering på alle etapper arrangeres eventuell omskyting. 
 
Eksempel: 
To samlag har 299 poeng før ankeretappen. Det ene laget har 13 innertiere, mens det andre 
laget har 12 innertiere. Laget med 13 innertiere rangeres således til beste skivenummer før 
ankeretappen. Ankeretappen blir slik at begge skyter 100 poeng, men laget som hadde 12 
innertiere fra før får 7 innertiere, mens laget med 13 innertiere fra før får 6 innertiere. Begge 
lag ender således på 399 poeng med 19 innertiere. Laget med 13 innertiere før ankeretappen 
rangeres foran fordi de var best rangert før ankeretappen.  
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende i tråd med DFSU sin anbefaling: 
Administrasjonens forslag til endring i Skytterbokas 10.412 andre setning endres til følgende: 
Ved fortsatt likhet rangeres det lag som var best rangert før ankeretappen, dvs. før siste 
skytter skjøt, som beste lag.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag med Gjerstad sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer:  120/2018 
Sak:  Budsjett 2019 for DFS 

Kompetanse:  Kapittel 1.400 

 
Budsjettforslaget er vist sammenlignet med justert budsjett for 2018.  Det er vist hvorvidt 

utgiftene er tenkt finansiert av tilskudd eller andre inntekter. Budsjettet er resultatet av 

drøftingene i forrige møte i Norges Skytterstyre.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2019 for DFS: 

INNTEKTER  Post  Budsjett  Inntekter fra  Budsjett 

   
2019  Tilskudd FD 

Andre 

tilsk.   Egne midler  Sum  2018 

Tilskudd fra FD 
 

30 967 000  30 967 000        30 967 000  30 395 000 

Markedsinntekter 
 

750 000        750 000  750 000  500 000 

Omsetning salgsavdelingen  10  24 800 000        24 800 000  24 800 000  28 800 000 

Omsetning Norsk Skyttertidende  11  2 370 000        2 370 000  2 370 000  2 335 000 

Kontingent fra skytterlagene  12  2 940 000        2 940 000  2 940 000  2 265 000 

Momskompensasjon  1 600 000        1 600 000  1 600 000  1 700 000 

Arrangementsavgifter 
 

1 200 000        1 200 000  1 200 000  1 275 000 

Landslotteriet 2018  14  0        0  0  1 550 000 

Resultat finansposter 
 

100 000        100 000  100 000  100 000 

Andre inntekter (Frifond) 
 

270 000     270 000  0  270 000  300 000 

SUM INNTEKTER     64 997 000  30 967 000  270 000  33 760 000  64 997 000  69 220 000 

               
UTGIFTER: 

             
Administrasjon:  1                 
Lønnskostnader    3 611 000  3 391 000  175 000  45 000  3 611 000  3 634 000 

Kontorutgifter    2 857 000  2 752 000  95 000  10 000  2 857 000  3 165 000 

Reiseutgifter    1 315 000  1 315 000  0  0  1 315 000  1 245 000 

Sum administrasjon 
 

7 783 000  7 458 000  270 000  55 000  7 783 000  8 044 000 

Arrangementer:  2                 
Landsskytterstevnet    3 280 000  0  0  3 280 000  3 280 000  3 450 000 

Nordisk Mesterskap    300 000  300 000  0  0  300 000  365 000 

Norgescupen i baneskyting    130 000  0  0  130 000  130 000  100 000 

NM i Skifelt og skogsløp    125 000  115 000  0  10 000  125 000  100 000 

Sum arrangementer 
 

3 835 000  415 000  0  3 420 000  3 835 000  4 015 000 

Medaljer, premier, hedersbev.  3  500 000  0  0  500 000  500 000  450 000 



               

Driftstilskudd lavere org.ledd:  4                 
Til skyttersamlagene    1 321 000  1 321 000  0  0  1 321 000  1 341 000 

Til landsdelskretsene    145 000  145 000  0  0  145 000  145 000 

Sum driftstilskudd 
 

1 466 000  1 466 000  0  0  1 466 000  1 486 000 

Anleggsavdelingen:  5                 
Ordinær anleggsvirksomhet    3 870 000  3 870 000  0  0  3 870 000  4 011 000 

Miljøpakkemidlene    5 750 000  5 750 000  0  0  5 750 000  5 800 000 

Kurs skytebanekontakter (P)    275 000  275 000  0  0  275 000  0 

Sum anleggsavdelingen 
 

9 895 000  9 895 000  0  0  9 895 000  9 811 000 

Utdanningsavdelingen  6  5 742 000  5 742 000  0  0  5 742 000  4 933 000 

Ungdom og rekruttering  7  2 895 000  2 895 000  0  0  2 895 000  2 715 000 

Felt‐ og skifeltskyting, skogsløp  8  1 225 000  1 175 000  0  50 000  1 225 000  1 195 000 

Kommunikasjon og media  9  2 066 000  1 921 000  0  145 000  2 066 000  2 139 000 

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER     35 407 000  30 967 000  270 000  4 170 000  35 407 000  34 788 000 

Kostnader salgsavdelingen  10  24 463 000        24 463 000  24 463 000  28 272 000 

Kostnader Norsk Skyttertidende  11  2 220 000        2 220 000  2 220 000  2 268 000 

Kostnader IKT‐tjenester 

lag/samlag  12  2 505 000        2 505 000  2 505 000  1 845 000 

Kommunikasjonsprosjekt  13  0        0  0  0 

Landslotteriet 2018  14  0        0  0  1 032 000 

TOTALE KOSTNADER     64 595 000  30 967 000  270 000  33 358 000  64 595 000  68 205 000 

RESULTAT     402 000  0  0  402 000  402 000  1 015 000 

 

 

Vedrørende post 12 – IKT‐løsninger for skytterlag og skyttersamlag 

Følgende priser for FTP‐konto, hjemmesider og medlems‐ og påmeldingssystem er lagt til 

grunn for budsjettposten (inkludert mva.) 

Produkt  Gjeldende pris  Ny pris 

FTP‐konto  295,00  300,00 

Hjemmesider  1.750,00  1.800,00 

Medlems‐ og påmeldingssystem (lagskontingent)  2.550,00  2.600,00 
 
 

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
   



Saksnummer: 121/2018 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen gjennomgikk framdrift for Langtidsplanen 2016-2020. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 122/2018 
Sak: Valg av dirigenter til Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.200 

 
Vedtak: 

Ann Kristin Årskog Vikhagen og Olav K. Vaaje velges til dirigenter for Skyttertinget 2019. 
 
 
 
Saksnummer: 123/2018 
Sak: Gjennomgang av NC-opplegg 
Kompetanse: Skytterboka Vedlegg 3 

 
I sak 135/2017 gjorde Norges Skytterstyre følgende vedtak: 
Frendecupen i baneskyting for klasse V55 fortsetter som en prøveordning for 2018 og 2019. 
Høsten 2018 nedsettes et utvalg som skal gjennomgå hele NC-konseptet.  
 
Administrasjonens drøfting: 
I Langtidsplanen punkt 5.2 angående Norgescup, står det i punkt d blant annet at det skal 
vurderes innføring av Norgescup i grovfeltskyting i planperioden. Dette krever oppfølging, og 
vedtaket i sak 135/2017 kom også som en konsekvens av at det har vært flere forslag til 
utvidelser av hvilke klasser som skal delta i Norgescup.    
 
Administrasjonen mener at det er Norgescupkomiteen selv som er best skikket til å foreta en 
gjennomgang av dagens ordning, og drøfte eventuelle endringer i dagens konsept med 
muligheter for utvidelse. NC-komiteen kan samordne gjennomgangen med Feltutvalget. 
Med bakgrunn i deres gjennomgang kan Skytterstyret vurdere videre oppfølging av dette 
arbeidet.  
 
Administrasjonen ser det altså slik at det ikke er nødvendig med et eget utvalg. Utvalget bør 
gis et relativt fritt mandat for å drøfte effekten av NC som konkurranseform i forhold til det 
øvrige stevnetilbudet.    



  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
NC-komiteen gis i oppdrag å gjennomgå NC-konseptet i tråd med føringer gitt i 
Langtidsplanen 2016-2020. NC-komiteen skal foreslå eventuelle endringer og vurdere 
effekten av NC som konkurranseform i forhold til det øvrige stevnetilbud. NC-komiteen gis 
frist til 1. juni 2019 for å komme med sin innstilling til Norges Skytterstyre.   
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 124/2018 
Sak: B-sak: Bankforbindelse for Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Ført i B-protokoll. 
 
 
 
Saksnummer: 125/2018 
Sak: B-sak: Sponsoravtale med Nammo  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtale mellom Nammo og Det frivillige 
Skyttervesen. Saken og samarbeidsavtalen er ført i B-protokoll 
 
 
 
Saksnummer: 126/2018 
Sak: Støtte til feltaktiviteter ungdom 
Kompetanse: Jf. Kapittel 18 

 
Landslotteriet for 2016 hadde følgende formål: 

«Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i DFS». 
 
Regnskapet for lotteriet viser at det fortsatt er disponibelt ca. 280.000 til formålet. I 
samband med feltåret 2017 hadde vi to tiltak direkte relatert til ungdom: 

- Tilskudd åpne finfeltstevner: kr. 1.000 per stevne (stevner med bare finfelt med 
deltakelse fra ungdom) 

- Finfelt frontskiver elektronikk 100 meter: kr. 1.000 
 
Det gikk ut ca. 120.000 kroner til disse to tiltakene i feltåret 2017.  
 



Lotteritilsynet har godkjent DFS som lotteriverdig organisasjon med særvilkår om at 
lotteriinntektene skal gå til den delen av virksomheten som gjelder aktivitet blant barn og 
unge under 18 år.  
 
DFSU har i sitt november-møte gitt innspill vedrørende bruk av restmidler fra Landslotteriet 
2016. DFSU foreslår en ordning som ligner litt på skyteskoleordningen vi har i år: 
Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i skytterlaget kr. 2000. 
 
Administrasjonen foreslår at man i tillegg gjentar ordningen med tilskudd til finfeltstevner. 
Det kan bidra til at lagene setter opp egne stevner for finfelt med tanke på rekruttering. En 
forutsetning for tilskudd at det deltar ungdom på disse stevnene.  
 
Feltutvalget støtter framlegget fra DFSU og administrasjonen, men ønsker i tillegg å ta med 
ekstraordinært tilskudd til samlaget for gjennomføring av temadag/samling på samlagsnivå. 
Grunngivning er at samlaget kan organisere samling for alle lagene, og således få med 
ungdomsskyttere fra mindre lag som ikke har ressurser til å lage til temadag/samling selv. 
Feltutvalget vil senere vurdere andre tiltak, også relatert til tiltaksplan feltskyting.   
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i samlaget kr. 2000.  
2. Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i skytterlaget kr. 2000. 
3. Bidrag finfeltstevner med ungdomsklasser kr. 1000, inkludert lagsmesterskap. 
4. Tiltakene finansieres med midler fra Landslotteriet 2016. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende ekstraordinære tilskudd for 2019: 
1. Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i samlaget kr. 2000.  
2. Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i skytterlaget kr. 2000. 
3. Bidrag finfeltstevner med ungdomsklasser kr. 1000, inkludert lagsmesterskap. 
4. Tiltakene finansieres med midler fra Landslotteriet 2016. 
 
Kari Sofie Brøndbo Fiskum foreslo følgende:  
Norges Skytterstyre vedtar følgende ekstraordinære tilskudd for 2019: 
1. Ekstraordinært bidrag for temadag/samling finfelt for ungdomsklasser i samlaget eller i 
skytterlaget: kr. 200,- per deltaker.  
2. Tiltakene finansieres med midler fra Landslotteriet 2016. 
 
Vedtak:  
Brøndbo Fiskum sitt forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 1/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Gardermoen 30. november – 1. desember enstemmig 
godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 2/2019 
Sak: Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2019 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i februar 
2018.  

DFS søkte om midler til Frifond 2018 med 2016 som grunnlagsår. DFS fikk tildelt 5.208.883, 
ca. 107.000 mindre enn i 2017. Rest og tilbakebetalinger fra 2017 utgjorde kr. 162.721.   

Totalt fikk 524 skytterlag tildelt midler i 2018. 21 lag aksepterte ikke tildelingen (takket nei, 
eller svarte ikke innen siste frist). To lag klaget på manglende tildeling, og fikk tildelt midler. 
Sum lag ble etter dette 505, samme antall lag som for 2017.  Sum tildeling til skytterlagene 
var kr. 5.065.433, ca. 20.000 mindre enn i 2017. Administrasjonsdelen på 5% var kr. 260.444. 

Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.629 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 555 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2016 er dette 344 flere medlemmer og samme antall lag. 

Forskjellen mellom 555 og 505 skyldes hovedsakelig at lagene ikke har ungdomsutvalg eller 
ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre setter til 
lagene. Noen lag som fikk tildelt og takket nei oppgav at de ikke har ungdomsaktivitet. 

LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2019. 
Endringene er i hovedsak presiseringer av dokumentasjonskrav på tellende medlemmer og 
tellende lokallag, men det er også en utvidet frist for lokallagenes bruk av midler og 
mottakerorganisasjonenes rapportering til LNU.  
Noen hovedpunkter:   

• Under § 4.2-4.3 er det presisert hvordan tellende medlem og tellende lokallag skal 
dokumenteres, og at denne dokumentasjonen skal være på plass innen 
søknadsfristen. Det er også presisert at vilkårene må være oppfylt i grunnlagsåret. 
LNU mener at dette ikke er nye krav, men en presisering av hvordan grunnlagstallene 
skal dokumenteres.  

• § 4.5 presiserer at medlemmer tilknyttet et lokallag som faller inn under NIF, ikke kan 
telles. Dette gjelder hvis medlemmene betaler lokal kontingent direkte til lokallaget.  

• I § 8.4 er fristen for lokallagenes bruk av midler flyttet til 31. desember i kalenderåret 
etter tilskuddsåret (dvs. 31. desember 2020 for midler tildelt i 2019). Lokallagene kan 
ikke ha Frifond-midler fra flere enn 1 tilsagnsår av gangen, og nye midler kan ikke 



deles ut før fjorårets midler er rapport om og eventuelle restmidler er tilbakebetalt. 
Det er bare fristen som har endret seg, ellers er regelverket det samme.  

• I § 9.1 er rapportfristen for tildeling av midler endret til 1. mars 2020.  
 
Administrasjonens drøfting: 
For Frifond 2019 er 2017 grunnlagsår. Ordninga med at grunnlagsåret er to år i forkant av 
tilskuddsåret gjør at eventuelle retningslinjer for tildeling av tilskudd bør gjøres to år i 
forkant av tilskuddsåret. Dagens retningslinjer for tilskudd fungerer greit, og det er stadig 
flere lag som oppfyller kriteriene for tildeling. I de sentrale retningslinjene er det innført 
regler for familie-kontingent, ellers er endringene så langt vi kan se hensyntatt i DFS sine 
retningslinjer og regelverk for skytterlagene.  
 
DFSU anbefaler å videreføre retningslinjene som de er, med justering som følge av endringer 
i sentrale retningslinjer.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2019 

Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 2/2019 den 4.2.2019. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle motstrid 
være bestemmende.  
 
1. Formål 

Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 

Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 

Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 
2. Målgruppe 

Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Ved bruk av familiemedlemsskap teller hvert 



medlem som individuelt medlem. Kontingenten for familiemedlemmene skal til 
sammen ikke være mindre enn 100 kroner. 

• Medlemskontingent må være generert og deretter registrert som «Fullt betalt» i Mitt 
DFS, og kunne dokumenteres. Medlemsregistreringen i Mitt DFS må minst inneholde 
navn, fødselsår og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. Leder i ungdomsutvalget må være registrert med vervet under 
Utvalg/Verv under VK-skytterlag. 

• DFS skal ha mottatt rapport fra skytterlagene på bruk av fjorårets tilskudd før årets 
tilskudd utbetales til skytterlagene. Rapporten levere på eget skjema i Mitt DFS.  
 

4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 

a) Driftsstøtte - grunntilskudd 
i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter punkt 3 om støtte. 

ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 
støtteberettiget lag etter punkt 4.a.i. 

 
b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter punkt 4.a.i. 

i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne i 
en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 

ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller yngre 
ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i 
Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 

Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Instruksjonsmateriell, brosjyrer eller annet som skal benyttes i opplærings-

sammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, inkludert 

ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 



• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 

Midlene kan ikke benyttes til aktiviteter eller utstyr som ikke er nevnt i lista.  
 
6. Utbetaling av driftsstøtte 

DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 
normalt svar på søknaden i juni.  

Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter punkt 3 og fordelingsnøkkel i punkt 4.  

DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har fått 
sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema 
fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt snarest etter 
mottatt akseptskjema, og senest innen 31. desember i tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha 
benyttet midlene innen 1. november i kalenderåret etter tildelingsåret. 
 
7. Rapportering 

Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. november i kalender-
året etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene.  

Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. Skytterlagene 
skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte. DFS 
vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 
tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 

Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 

Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant 
alle søkere. 

Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Saksnummer: 3/2019 
Sak: Prøveskudd finfelt på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Skytterboka kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig i sak 31/2018 å innføre en prøveordning med 
prøveskudd foran finfeltfinaler på Landsskytterstevnet 2018. Denne prøveordning skal nå 
evalueres.  
  
Prøveskuddene ble gjennomført slik i 2018:  
Klargjøringstid før prøveskudd:    1 minutt.   
Skytetid prøveskudd:     2 minutter.   
Klargjøringstid etter prøveskudd før finale:   1 minutt.   
Skytetid finale:      Fastsettes årlig 
   

• Ingen prøveskudd foran eventuelle omskytinger.   
  
Administrasjonens drøfting:  
Det var til enhver tid 1-2 fra Skytterkontoret tilstede under finalegjennomføringen. Den 
generelle observasjonen er at dette var et tilbud som så å si samtlige skyttere benyttet seg 
av. Det virket som at dette var noe som ble tatt godt imot av deltakerne. Dette tyder på at 
behovet for å kontrollere innskytingen sin før finalen har vært tilstede – slik det ble 
argumentert i Norges Skytterstyres sak 31/2018.  
  
«Lenger tid til gjennomføring» er at argument som ble brukt i mot innføring av prøveskudd. 
Erfaringen fra 2018 er at det tok i gjennomsnitt i underkant av 12 minutter å gjennomføre et 
finalelag fra de kom på standplass til de gikk av (her er ikke siste finalelag i hver klasse 
medregnet siden denne tar lenger tid pga. enkeltvis anvisning, omskytinger osv.). Vi har ikke 
tall på hvor lang tid gjennomføringen har tatt tidligere. Trekker man fra tiden som gikk med 
til klargjøring før prøveskudd og gjennomføringen av prøveskuddene vil man få en 
indikasjon. Gjennomføringene gikk såpass godt at man sannsynligvis ikke brukte mer enn 3-4 
minutter mer pr. lag. Det vil si at en gjennomføring uten prøveskudd på LS i 2018 ville gått i 
underkant av 1 time raskere.  
  
Administrasjonen mener ikke at 1 time i denne sammenheng er noen utfordring. Når man 
legger til at det i forkant av LS 2019 planlegges å stramme inn på tidskjemaet på 
finfeltfinalene er det ikke sikkert at man i praksis vil merke den ekstra timen. Årets finaler ble 
faktisk gjennomført etter samme tidsplan som i 2017 og man opplevde faktisk at man ved 
flere anledninger måtte la skytterne vente med å starte skyting slik at de ikke startet før 
oppsatt skytetid.   
I anledning prøveordningen måtte det gjøres en tilpassing i programvaren fra 
skiveleverandøren som benyttes under finalegjennomføringen. Denne oppdateringen kostet 
28.125 kr og kan benyttes også på fremtidige LS.   
  
Alt i alt kan ikke administrasjonen se at det ligger noen arrangementsmessige utfordringer 
ved å gjennomføre prøveskudd før finfeltfinalene under fremtidige LS.  
 
Utover dette vises det til administrasjonens drøfting i Norges Skytterstyres sak 31/2018.  

https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2018/protokoll_norges_skytterstyre_mars_2018.pdf


Feltutvalget støttet enstemmig administrasjonens forslag under sitt møte 12. november.   
DFSU støttet administrasjonen i DFSU-sak 25/2018. 
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å vedta følgende: 
Prøveskudd foran finfeltfinaler under Landsskytterstevner innføres som en fast ordning fra 
og med Landsskytterstevnet 2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 4/2019 
Sak: Rapport skyteskoleåret 2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
I Langtidsplanen for 2016-2020 er det bestemt at 2017/2018 skulle ha skyteskole og 
instruktørutdanning som fokusområde. Dette resulterte i «Skyteskoleåret 2018». Dette 
skulle være et satsingsår for skyteskole som skulle bidra til at flere nye lag arrangerer 
skyteskole.  
 
Skyteskoleåret gikk fra 1.1.18 til 31.12.18, med en fase høsten 2017 samt tidlig vinter 2018 
som en forberedende fase for hva som skulle skje i hovedsakelig høsten 2018.  
 
I denne saken har administrasjonen skrevet en rapport for skyteskole-året hvor det legges 
frem hvilke tiltak som ble gjort, hvilke resultater man oppnådde og hva man ser for ser å 
gjøre i fortsettelsen for å sørge for at mange lag også arrangerer skyteskole i fremtiden.   
 
Administrasjonens drøfting 

Rapport for skyteskoleåret 2018 
Hva ble gjort?: 

• Ordinær bidragsordning på 2.500 kr pr skyteskole ble videreført. 
• Ekstraordinært bidrag på 4.000 kr til lag som ikke hadde arrangert skyteskole etter 

2012 ble innført.  
• Skyteskolepakka med brosjyrer, medaljer og diplomer ble videreført. Pakka koster 

200 kr og inneholder nok til 10 deltakere. Pannebånd med lapp til deltakere ble en 
del av skyteskolepakka uten at det medførte økning i pris. 

• 1.300 t-skjorter i nytt design ble lagt ut for salg for 80 kr pr stk. Lagene kjøper inn til 
sine deltakere. 

• Egen flyer med fem gode grunner til å arrangere skyteskole ble sendt ut til alle lag. 
• Det ble ved jevne mellomrom sendt ut mail til lag og samlag som viste hvilke lag som 

hadde arrangert skyteskole i 2018, samt hvem som kunne få ekstraordinært bidrag. 
• Skyteskole var tema på Regionalt seminar for tillitsvalgte på samlagsnivå, samt kurs 

for nyvalgte tillitsvalgte på samlagsnivå. 



• Skyteskole var hovedtema på instruktørkurs 1a som hadde ca 180 deltakere over hele 
landet.  

• Det ble sendt ut en mail til alle lag som kvalifiserte til ekstraordinært bidrag. 
• Ungdomsledere på samlagsnivå ble gjennom hele året oppfordret via Facebook, kurs 

og mail til å følge opp skyteskoler i sitt samlag.  
• Det ble kjøpt annonser på Facebook for totalt 3.000 kr. Den kjøpte annonsen ble 

ifølge Facebook sett av nesten 35.000 Facebook-brukere. 
• Hver uke gjennom hele året kom det nyhetssaker som omhandlet skyteskole på 

www.dfs.no. Saken ble også delt på den offisielle Facebook-siden til DFS. 
• Det ble laget 13 ulike veiledningsvideoer for instruktører på skyteskole.  
• Eget e-kurs for arrangører av skyteskole ble lansert vinteren 2018. 
• Det ble annonsert for skyteskole i Norsk Skyttertidende, Skytterkontorets Nyttårsinfo 

og Skytterlagslederen". 

Resultat: 
226 lag arrangerte skyteskole. Dette er en økning på 77 arrangører fra 2017. 93 av lagene 
arrangerte for første gang etter 2012. Det ble i alt arrangert 270 skyteskoler med 2335 
deltakere. Det frivillige Skyttervesen brukte over 1.100.000 kr på bidrag til skyteskole i 2018, 
hvorav 400.000 av disse ble finansiert gjennom Landslotteriet 2018. 

Statistikk siste 5 år 2014 2015 2016 2017 2018 
Antall lag med minst én 
skyteskole 

99 118 142 149 226 

Totalt antall skyteskoler 116 137 160 173 270 

Antall deltakere 1216 1324 1504 1543 2335 
 
Hovedtiltak i fremtiden for å fortsette satsingen: 

• Ordinært bidrag på 2.500 kr for en skyteskole videreføres.  
• Ekstraordinært bidrag på 4000 kr er videreført til 2019. 
• Skyteskolekonseptet (undervisningsmateriell, -opplegg, film osv.) videreutvikles. 
• Fra 1.1.19 er det innført en ny bidragsordning som gir samlag som arrangerer 

skyteskole i skytterlag 2.000 kr. 
• Effekten av skyteskoleåret skal i fremtiden evalueres ved å sende ut en 

spørreundersøkelse til de lagene som arrangerte skyteskole siden 2012.  
• Lag som mottar mye penger gjennom Frifond-ordningen, men som ikke arrangerer 

skyteskole regelmessig kontaktes og oppfordres til å arrangere. 

Utover dette videreføres de tiltak gjort i 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tar rapporten om Skyteskoleåret 2018 til etterretning.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/


Saksnummer: 5/2019 
Sak: Rapport miljøpakkemidler 2018 og årsplan 2019 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 13 

 
Skytterstyret orienteres herved om status for gjennomføring av prosjekter i 2018 og plan for 
prosjekter i 2019. 

Orientering om pågående prosjekter: 
Begge prosjektene i 2018 har forløpt uten større avvik. Begge tiltakene medfører god 
støydemping. I Frosta har enkeltboliger en støyforbedring på over 20 dBA og inntil 30 dBA. 
Øvrige boliger har svært god demping og tilfredsstiller å være utenfor rød støysone etter 
tiltak. I Eidsberg er støydempingen god. Det oppnås i overkant av en halvering av 
støynivåene, 10 dBA. Det er kun et hus igjen innenfor gul støysone etter tiltak. Anlegget 
tilfredsstiller derfor tilnærmet kravene til etablering av nye anlegg og er nå et miljøtilpasset 
og tidsriktig anlegg. 

Det er innvilget utsettelse på ferdigstillelse på begge prosjektene uten at det har medført 
større konsekvenser på noen måte. Det har tilkommet noen tilleggsutgifter på Frosta og det 
foreligger fortsatt usikkerhet om endelig sum fordi det ble avdekket oppkomme av vann rett 
ved muren på det nye standplassbygget. Kostnadene her forventes ikke å bli svært store.  

Tilleggsutgiftene som har påløpt i 2018 skyldes utelukkende utfordrende grunnforhold med 
myrlendt grunn, som også har hatt tilstøtende grunn med leire.  

Samlet forbruk i 2018 medfører et beregnet overforbruk som er forutsett dekket inn av 
andre budsjettposter. Det er i denne anledning foretatt nødvendige budsjettjusteringer og 
overføringer i løpet av 2018. Justeringene ble gjort som følge av situasjonen etter innhenting 
av priser ved anbudsutlysning  Vedtatt budsjett er kr 5 550 000,-. I sak 72/2018 ble 
budsjettet justert til kr 5 950 000,- dette inkluderer en justering på kr 250 000,- og kr 
150 000,- overført fra fjoråret. 

Prosjekter 2018: 

Skyteanlegg Frosta: 
Prosjekter oppstartet i 2018 er Eidsberg og Frosta.  Frosta prosjektet innebærer en vesentlig 
omarbeiding av anlegget og medfører senkning i terrenget og større terrengarronderinger. 
Dette er et komplisert prosjekt som av denne grunn medfører stor usikkerhet i kostnader. 
Innhentet pris ble derfor noe høyere enn estimatet. Derav behov for justeringer av 
tilgjengelige midler til Miljøpakken i år.  

Prosjektet innebærer fremflytting av standplasser, samt opparbeiding av veg for å sikre 
tilkomst både ved bygging og fremtidig bruk. Skytterlaget påtar seg betydelige kostnader til å 
bygge nytt skiveanlegg og installasjoner. Som følge av uforutsette grunnforhold ble 
kostnadene for skytterlaget større enn forutsett. De har anmodet om at vi kunne dekke 
deler av dette. Anmodningen er avslått med begrunnelse av at vi allerede er i en situasjon 
med overforbruk av de opprinnelige budsjetterte midlene.  



Investeringene for skytterlaget ble vedtatt på ekstraordinært årsmøte i vinter. 
Investeringene finansieres ved et lånebeløp på ca kr 1 500 000,- og støtte fra kommunen, 
samt kommunal lånegaranti. Lagets egeninnsats i form av nødvendig dugnadsarbeid utgjør 
en vesentlig tilleggsinnsats utover lånesummen og muligheter for tildeling av spillemidler. 
Som følge av de uforutsette ekstrautgiftene for skytterlaget har egeninnsatsen deres økt. 
Foreløpig finnes ikke fullstendig oversikt over lagets endelige kostnader, fordi arbeidet 
forventes sluttført i løpet av 2019.  

Inntrykket av laget er at det drives godt rekrutteringsarbeid. Til tross for at de tilhører et lite 
lokalsamfunn har laget klart å sikre finansiering på egne investeringer. Samarbeidet med 
lokale krefter, Kommunen, Ordfører og grunneiere må sies å være optimalt.  

For lokalsamfunnet vil et nytt realisert anlegg ha stor betydning som tilbud til bygdeungdom 
og voksne. Erfaringsmessig har store deler av befolkningen i bygdene på denne størrelsen, 
en tilknytning til et skyteanlegg dersom det drives godt av et lokalt lag. Laget har fra før 
skytterhus med innendørsbane og stort forsamlingslokale.  

Det nye standplassbygget er et to etasjes leka/murbygg, som tilfredsstiller nødvendig 
støydemping. På grunn av de stedlige forhold er bygget en spesialtilpasning for dette ene 
prosjektet. På grunn av ombygging fra 300 meter bane til 200 meter og stigende terreng er 
standplass 200 meter lagt i 2 etasje. I tidligere prosjekt er det gjort lignende tilpasninger.  

Skyteanlegg Eidsberg:  
Prosjektet i Eidsberg er prioritert pga muligheter for å oppnå god støyreduksjon. Dette er et 
prosjekt som ikke er avhengig av kommunale prosessers fremdrift. Således er det et relativt 
enkelt og sikkert prosjekt i forhold til gjennomføring for vår del. Prosjektet har forløpt helt 
uten oppdukkende problemstillinger. Fra entreprenørens side er det gjort noen mindre feil i 
utførelsen, som har konsekvenser for støydemping. Dette er uproblematisk å rette opp i da 
det er snakk om mindre korrigeringer.  

Eidsberg kommune er et relativt spredt befolket område. Flytting av anlegg er likevel langt 
fra lett sett ut i fra lokale forhold. Eidsberg JFF har som følge av vegbygging forsøkt å finne ny 
lokalisering i området uten å lykkes. Det er mange gårder i området spredt i området og 
relativt lite utmark tilgjengelig. Man er mao på en eller annen måte i berøring av bebyggelse 
uansett hvordan man snur og vender på det.  En støyreduksjon gjennom miljøpakken kan i 
dette tilfellet bidra, i stor grad til å forankre anleggets fremtid, forutsatt at kommunen følger 
opp sine forpliktelser ift støyregelverket. Det må ikke tillates etablering av boliger og annen 
støysensitive bygninger innenfor støysonene. Kommunen underrettes om dette gjennom 
oversendte støyberegninger.  

Vi forutsetter at kommunen avsetter restriksjonssoner for støy i kommuneplanen, for å 
forhindre utbygging i støysonene. 

Eidsberg skytterlag foretar også egeninvesteringer på anlegget i forbindelse med tiltaket. De 
realiserer flytting av skiver for 100 meter og øvrige sikkerhetsmessige tilpasninger. Tiltaket 
innebærer flytting av 100 meter standplass for å bedre tilrettelegge for bruk og noe bedrede 



støyforhold. Skytterlaget gjør en god del egeninnsats gjennom de nødvendige utbedringene. 
Flyttingen er gunstig med hensyn til støyutbredelsen.  

Oversikt og status i prosjektene 2018: 
Kostnader med prosjekter i 2018, inkl. mva.: 

Frosta: 
Kontraktssum                                                                                                                  kr 2 948 750,- 

Eidsberg: 
Kontraktssum, justeres iht. til merknad *                                                                  kr 2 523 692,- 

Sum kontrakter 2018  
Registrert forbruk 2018 pr 31.12.2018 
Gjenstående ufakturert kontraktsbeløp 
Estimert tilbakehold begge prosjekt, overføres 2019 
Summert forbruk pr 31.12.2018 av kontraktsum, minus 
tilleggsarbeid. 
Øvrige kostnader 2018  
Adm. kostnader (reise, opphold, etc.) 
Kostnader prosjektering, utredninger  
Uforutsette kostnader (foreløpig) 
 
 
Sum: (Dette beløpet avhenger av at sluttfakturering blir ført i 
regnskap 2018. Rest overføres 2019 for å delvis dekke 
tilbakeholdte beløp) 
 
Tildelt budsjett 2018 inkl. justering og overføring fra 2017 
 

Kr 5 472 442,- 
Kr 4 860 276,- 
Kr    612 166,- 
Kr    300 000,- 
Kr 5 172 442,-  

   
Kr      68 609,- 
Kr    588 349,- 
Kr      91 526,- 

 
 
 
   
 

kr 5 920 926,- 
   

kr 5 953 077,- 

 
*Det foreligger et overforbruk i estimatet basert på kontraktssummene som fremgår av 
tallene ovenfor. Som tidligere nevnt vil innløsing av opsjon i Eidsberg medføre en besparelse 
på kr 245 000,- eks mva. Etter budsjettjustering og en situasjon som ikke medfører store 
ekstrakostnader vil prosjektene være innenfor rammen av tilgjengelige midler. Dersom 
rammen overstiges vil kostnadene måtte dekkes inn via anleggsavdelingens øvrige 
budsjettposter.  

Nærmere orientering om fremtidige prosjekter og utredning av nye prosjekter: 
Orientering om prosjekter planlagt i 2019. 

Rakvåg: 
Prosjektet medfører god støydemping. Rakvåg skytterlag har hatt store naboutfordringer 
som har medført at aktiviteten har gått ned fra mellom 50-100 000 skudd pr år til noen få 
tusen. Konfliktnivået er så stort at skytterne finner det så ubehagelig å konfrontere naboene 
at de i stor unnlater å skyte. Skyteanlegget inneholder 100 m, 200 m, felthold og innendørs 
skytebane, samt skytterhus og oppholdsrom. Rakvåg skytterlag har inntil nå vært et svært 



aktivt lag med mange aktive medlemmer. Dersom ikke situasjonen bedres er lagets 
tillitsvalgte redd for at lagets aktivitet forringes vesentlig.  

Etter initiativ fra Rådmannen har dialog mellom partene blitt gjennomført. 
Anleggsavdelingen har vært involvert underveis i hele prosessen og dette har medført at 
skytterlaget har kommet naboene i møte og erkjent at støynivåene er så høye at dette er et 
problem. Etter de innledende møtene har dialogen blitt mer konstruktiv og med kommunens 
hjelp har konfliktene nå avtatt. Samtlige av partene er av den oppfatning at man respekterer 
hverandres rett til å bo og eksistere i nærheten av hverandre, men at det faktiske problemet 
er støynivåene.  

Det er derfor sett på tiltak som vesentlig reduserer støyen. Oppføring av nye standplasser er 
ikke tilstrekkelig for å oppnå nødvendig reduksjon. Støydempingstiltakene må kombineres 
ved oppføring av større støyvoller. Etablering av støyvoller kan neste år realiseres takket 
være kommunens involvering og partenes vilje til å samarbeide. Tiltaket tillates etter 
kommunal behandling og lokal maskinentreprenør har inngått kontrakt som tillater 
deponering av overskuddsmasser, samtidig som de forplikter til oppføring av nødvendig 
støyvoll. For kommunen vil etablering av lovlig deponi for overskuddsmasser, medføre at 
problem med ulovlig dumping av masser formentlig elimineres.  

Berørte grunneiere avstår grunn til oppføring av støyvoll i forbindelse med 
miljøpakketiltaket, etter at det er oppnådd enighet i forhandlinger med Rakvåg skytterlag 
om kjøp og makeskifte.  

Etter tiltak vil støynivåer være akseptable iht grenseverdier for støy. Se for øvrig detaljer i 
vedlegg 4 års plan – søknad FD. Naboene har uttrykt i medvirkningsmøte avholdt i mars, at 
de nå er fornøyd med det som blir gjort og at deres situasjon er tatt på alvor. Støynivåene 
før tiltak er svært høye 83 LAFmax(88 LAFmax iht tidligere beregningsmetode) Etter tiltak vil mest 
støyutsatte nabo ha et nivå på 64 LAFmax.noe som medfører en særdeles god forbedring.  

Naboene i denne saken har ulikt i andre tilsvarende saker, etter hvert tiltro til det som blir 
orientert om i medvirkningsmøtene om støymessige forhold. De har uttrykt at de også har 
tiltro til at tiltakene har den effekt som oppgis og slått seg til ro med at situasjonen 
nødvendigvis må ta noe tid å rette opp i.  

Etter utførte tiltak vil formentlig Rakvåg skytterlag kunne fortsette å benytte anlegget uten å 
føle seg til plage for omgivelsene. Derved vil et av de større og mer aktive lagene i Romsdal 
kunne fortsette sin drift på et mer forsvarlig og fremtidsrettet vis. 

Detaljprosjektering ble initiert ved befaring i slutten av oktober 2018 og fremdriften forløper 
som normalt uten særskilte utfordringer. I forbindelse med befaringen ble det holdt et 
medvirkningsmøte ved Rådmannen, maskinentreprenør og anleggsavdelingen. Naboene er 
fornøyde med tiltaket, som i tillegg har medført at kommunen har bevilget over 3 000 000,- 
til nødvendig av vei. Tiltaket iverksettes blant annet for at veinettet skal tåle tungtransport. 
Det forserer oppgraderingen av veien i bygda, som ellers ikke ville blitt prioritert uten de 
rådende omstendigheter. Prosjektets totale ringvirkninger har medført at skytterlaget har 



økt sin anseelse i lokalsamfunnet ved å utvise forståelse og ved å ta ansvar for å forbedre 
situasjonen. Naboene er med få unntak nå fornøyd med omstendighetene.   

Ringerike: 
Prosjektet medfører god støydemping, over 30 dB. Dette er den best oppnådde 
støydempingseffekten på samtlige prosjekt siden oppstarten i 1992. Saken er omtalt i 
Skyttertidene og bør være delvis kjent gjennom dette. Skytterlaget har solgt deler av sin 
opprinnelige tomt til Spenncon Rail som har gjennomført reguleringsplan for 
næringsområdet og skytebanen. Skytebanen flyttes fremover og sprenges inn i terrenget, for 
å gjøre plass til industrihaller for produksjon av jernbanesviller.  

Prosjektet medfører utsprenging av inntil 200 000 m³ stein, for å senke anlegget i terrenget. 
Derav den svært gode støydempingseffekten. Den gode effekten oppnås også i kombinasjon 
med støydempede standplassbygg og oppfylling av støyvoller.  

Det er inngått avtale med maskinentreprenør om terrengopparbeidelser av anlegget, som 
kompensasjon for rettighetene til å selge steinmassene. Knust pukk og kult vil bli benyttet i 
vegprosjekter og andre byggetiltak i Ringeriksregionen, herunder tiltak for Forsvaret på 
Eggemoen (Cyberforsvaret). Terrengarbeidene og steinverdiene er hver estimert til ca kr 
20 000 000,- og utgjør derfor et såkalt «nullforetak». 

Anleggsavdelingens totale ressurser er utnyttet til fulle i dette prosjektet både teknisk og 
juridisk, samt tett oppfølging fra anleggssjefen.  

Det er gjennomført sanering av forurenset grunn høsten 2017, med tett oppfølging fra 
anleggsavdelingen også i denne fasen. Kostnaden for sanering er betalt av Ringerike 
skytterlag og overstiger kr 4 500 000,-. Saneringen finansieres gjennom salg av tomt til 
Spenncon Rail.  

Oppføring av nye standplassbygg er en del av det som gjenstår for å sluttføre dette svært 
omfangsrike prosjektet. Standplassbyggene utgjør totalt sett en liten, men vesentlig del av 
hele prosjektet. Skytterlaget skal bekoste oppføring av nytt skytterhus og innendørsbane og 
arbeider med å påbegynne oppføring av nytt bygg. Sluttfinansieringen er i dette tiltaket det 
kritiske punkt for å komme til en endelig ferdigstillelse.  

Et ferdig anlegg vil være en vesentlig investering for lang tid fremover. Ferdigstillelsen vil 
være et resultat av anleggsavdelingens kompetanse og ressurser i samarbeid med de lokale 
tillitsvalgte. Anleggets totalverdi kan anslås til mellom 30 – 40 000 0000,- om det skulle 
oppføres kun med ekstern finansiering.  

Samarbeidsklimaet med kommunen og spesielt fylkesmannens miljøvernavdeling, har i dette 
området tidligere vært noe varierende. Det faktum at det tilrettelegger for arbeidsplasser i 
svilleproduksjonen og næringsvirksomhet var avgjørende for et godt utfall i 
saksbehandlingen, som før dette var helt fastlåst for fremtidige muligheter for Ringerike 
skytterlag og anlegget på Vågård.  

Detaljprosjektering ble initiert i desember 2018. Det er et godt samarbeid med den lokale 
entreprenøren. Fleksibiliteten fra deres side gjør at vi kan starte bygging neste år, parallelt 



med at de både sprenger ut området og knuser stein for salg. Oppstart av 
samferdselsprosjekt i området gjør at fremdriften for istandsetting opprettholdes og 
formentlig kan forseres.  

Prosjektet er svært komplekst i utførelse og koordinering. Til tross for dette er man nå inne i 
en lovende utvikling med hensyn til fremdrift. Fortsetter utviklingen vil tidspunktet for å 
gjenoppta aktiviteten være langt forut for estimatene. Det vil likevel være økonomiske 
utfordringer for skytterlaget med å realisere et helt komplett anlegg, også med innendørs 
skytebane. De primære aktivitetene med utendørs skytebaner og skytterhus er i nåværende 
situasjon realiserbare. Utsiktene for at fremtidig aktivitet ikke kan realiseres har således ikke 
noen stor risiko.  

Budsjett (søknad FD)        kr 5 750 000,- 
 

- Rakvåg       Prosjektkostnader  kr 2 300 000,- 
- Ringerike        Prosjektkostnader  kr 3 050 000,- 
- Tekniske utredninger og adm. kostnader  Prosjektkostnader  kr    400 000,- 

 

Estimert forbruk        kr 5 750 000,-  

Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 

Des – feb: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept  Byggestart. (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør) 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 

Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

 

 



Saksnummer: 6/2018 
Sak: Utvikling av salgsavdelingen - produkter 
Kompetanse: Kap. 1 – pkt. 400 

 
Norges Skytterstyre har ønsket en gjennomgang av hvilke produkter salgsavdelingen skal 
selge. Styret har de siste årene gjort flere tiltak, blant annet ved å ta over hovedlager for 
reservedeler og ta inn sentrale medaljer og merker i sortimentet. Reservedeler kan per nå 
kun selges til servicestasjoner med svært liten margin. Salgsavdelingen har også tatt inn 
enkelte produkter som går under kategorien skytterutstyr, som pølle, hanske og feltveske.  

 Denne satsingen er i tråd med langtidsplanens pkt. 7.2 d): 

Salgsavdelingen skal videreutvikles med flere produkt for å oppnå større inntjening. 

Litt av hensikten med å ta inn enkelte produkt relatert til skytterutstyr er å oppnå større 
inntjening slik at vi kan få en sunn økonomi på salgsvirksomheten vår. Fortjenesten på 
ammunisjon er presset, og de siste to årene har salgsavdelingen gått med underskudd.  

Etter at vi startet å selge noen skytterutstyrsartikler reagerte flere leverandører på dette. 
Leverandørene mener at Skytterkontoret v/salgsavdelingen med dette utfordrer det 
etablerte og velfungerende markedet som i dag eksisterer. Ved å selge det leverandørene 
kaller «melk og brød», eller volumprodukter, frykter de at næringsgrunnlaget for 
virksomheten kan forsvinne.  

Styret valgte å sette ned en liten gruppe for å gå gjennom produktporteføljen, og hvilke 
produkter vi skal prioritere framover. Fra styret deltok Arne Birkeland og Jan Åge Gjerstad.  

Det ble avholdt et møte med representanter fra leverandørene medio november 2018, og 
tilbakemeldingene fra disse ble gjennomgått i styremøte 1. desember. Styret gav føringer for 
videre arbeid, og det legges nå fram en anbefaling til styret.  

Drøfting 
Salgsavdelingen på Skytterkontoret ble opprettet i 1989 for å selge organisasjonen sitt nye 
våpen Sauer 200 STR. Det ble gjort avtale med Magne Landrø AS om å organisere hovedlager 
for reservedeler. Skytterkontoret tok over hovedlageret fra 1.1.2018. Fra ca. 1993 startet 
kontoret med salg av ammunisjon og ladekomponenter for å opprettholde en god 
konkurranse i markedet, og sikre skytterne gode priser på ammunisjon. Etter hvert har man 
tatt inn noen profileringsprodukter, men det er først fra 2017/18 at sortimentet er vesentlig 
utvidet.  

Når salgsavdelingen er en del av Skytterkontoret er det svært viktig å ha et ryddig forhold til 
den kommersielle delen. Salgsavdelingen har eget regnskap der alle utgifter som 
lønnskostnader, husleie, felleskostnader (strøm, varme, ventilasjon), renhold, frakt, 
programvare etc. som relaterer seg til salg blir ført på salg. Dette er en klar forutsetning fra 
både Forsvarsdepartementet og Lotteritilsynet. Vi har en riktig fordeling av kostnader i dag 
som ikke medfører kryss-subsidiering. Vi har hatt flere kontroller av regnskapet vårt som 
bekrefter dette.  



For organisasjonen er det viktig at salgsavdelingen bidrar til en sunn konkurranse der det er 
behov for dette. Der hvor konkurransen i dag skaper gode produkter til riktige priser trenger 
vi ikke å være. Det er naturlig å fortsette med kjerneproduktene til salgsavdelingen, som 
understøtter organisasjonen sitt formål. Salg av våpen, ammunisjon og ladekomponenter er 
sentrale her. Salg av medaljer og merker er svært godt mottatt blant skytterlag og samlag, og 
det bør tilbys noen profileringsartikler samt aktuelle trykksaker.  

Diskusjonen har således hovedsakelig vært om salgsavdelingen skal tilby noe skytterutstyr, 
sikkerhetsutstyr og reservedeler. Vi har sett på ulike modeller for organisering av 
salgsavdelingen, avhengig av hvilke produkter og volum man har. Et utvidet spekter av 
produkter, spesielt relatert til skytterutstyr, tilsier at salgsavdelingen må skilles ut som eget 
selskap. Dagens behov og marked er vurdert, dette kan selvsagt endre seg over tid.  

Skytterutstyr. 
Det er et velfungerende marked for skytterutstyr i dag. Selv om det for salgsavdelingen er få 
produkter som kanskje kan gå under betegnelsen profileringsutstyr ser vi at dette er å 
utfordre markedet, og på nåværende tidspunkt er det ikke behov for at salgsavdelingen går 
inn i dette markedet.   

Sikkerhetsutstyr. 
I utgangspunktet vil det være naturlig å tilby noen sikkerhetsprodukter, men her er det for 
de fleste produkter et marked som fungerer greit. Det tilbys i dag en sikkerhetspakke for 
skytebaner (skilt og perm med sikkerhetsrutiner) og førstehjelpsutstyr, noe det er naturlig å 
fortsette med. Enkelte andre produkt kan være aktuelle, som våpenskap, kammerflagg og 
hørselvern.  

Reservedeler. 
Salg av reservedeler til servicestasjonene gir liten inntjening hvis målet skal være «rimelige» 
deler til sluttbruker, skytteren. Det er mange skyttere som reagerer på at vi ikke kan selge 
eksempelvis magasin og løp til komplettering når de kjøper våpenet her. Det er forståelig.  

Så lenge salgsavdelingen har enerett på salg av våpen, anbefaler vi at det kan selges 
reservedeler direkte til skytteren. Dette kan eventuelt først skje fra 2020, slik at 
servicestasjonene ikke blir sittende med store lager. Det er en forutsetning at utsalgsprisen 
blir lik, og at servicestasjonene får en rabatt ved kjøp av deler. Ved en slik ordning kan man 
vurdere å gi andre forhandlere anledning å selge eksempelvis løp og magasin, men kanskje 
operere med to rabattordninger der servicestasjonene får litt bedre vilkår.  

Tilleggsutstyr til våpen. 
Vi selger i dag reimer og futteral. Kammerflagg kan være aktuelt.  

Foreløpige konklusjoner som legges til grunn for anbefalingen:  

Salgsavdelingen skal ha følgende produkter for salg: 

- Våpen SIG Sauer 200 STR, inkludert komplettering- og ombyggingssett  
- Ammunisjon og ladekomponenter   
- Reservedeler til 200 STR, også direkte til skyttere fra 2020 
- Tilleggsutstyr til våpen: Reimer, futteral og kammerflagg 



- Profileringsartikler (eks. skytebag, paraply, enkelte tekstiler, småtteri som belte, 
kortstokker etc.) 

- Relevante trykksaker 
- Medaljer og merker iht. Skytterboka 
- Avtaleprodukter (per i dag Nammo og Trimtex) 
- Sikkerhetspakke til skytebaner og førstehjelpskoffert  

 

Følgende produkt utgår av dagens portefølje:  

- Skytterutstyr, restlager selges i løpet av 2019 
 

Organisering 
Salg av produkt på dagens nivå minus skytterutstyr tilsier at dagen organisering kan 
videreføres. 

Utvidelse av salgsvirksomheten med spesielt skytterutstyr tilsier at vi må organisere salg som 
et eget selskap, i egne lokaler. Det kan være å aktuelt å vurdere organisering på nytt når 
kontoret skal flytte igjen. Dersom salgsavdelingen får annen lokasjon enn Skytterkontoret 
(utenfor Oslo) vil nok arealkostnadene bli lavere. Lagerplass er dyrt i Oslo. Det blir også 
enklere å finne høvelige areal til den øvrige virksomheten. Men det er både pluss og minus 
med å ha salgsavdelingen i egne lokaler, uavhengig av organisasjonsmodell.  
 
Norges Skytterstyre anbefales å fatte følgende vedtak: 

Salgsavdelingen skal ha følgende produkter for salg: 

- Våpen SIG Sauer 200 STR, inkludert komplettering- og ombyggingssett  
- Ammunisjon og ladekomponenter   
- Reservedeler til 200 STR, også direkte til skyttere fra 2020 
- Tilleggsutstyr til våpen: Reimer, futteral og kammerflagg 
- Profileringsartikler (eks. skytebag, paraply, enkelte tekstiler, småtteri som belte, 

kortstokker etc.) 
- Relevante trykksaker 
- Medaljer og merker iht. Skytterboka 
- Avtaleprodukter (per i dag Nammo og Trimtex) 
- Sikkerhetspakke til skytebaner og førstehjelpskoffert  

 

Organisering 
Dagens organisering av salgsavdelingen opprettholdes. 
 
Vedtak:  
Anbefalingen ble enstemmig vedtatt. 
 

 

 



Saksnummer: 7/2019 
Sak: Søknad om økonomisk støtte til historisk bok HV-08 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Forfatter Nils Helge Amdal søker om tilskudd til arbeid med å skrive historien om Agder og 
Rogaland HV-distrikt 08. Søknaden med budsjett er vedlagt.  

Oppdraget med å skrive boken om HV-08 er gitt gjennom vedtak av Sjef HV, og iverksatt av 
Sjef HV-08. HV-08 omfatter i dag Agder-fylkene og Rogaland. En rekke HV-distrikt fikk på 
1990-tallet sin historie skrevet, men det var ikke tilfelle verken for det som den gang var HV-
07 (Agder) eller HV-08 (Rogaland). Forfatterne anser dette som et viktig hull å fylle, både 
lokal og nasjonalt. 

Administrasjonens drøfting 
Med bakgrunn i DFS sin forsvarstilknytning og vårt tette samarbeid med Heimevernet mener 
administrasjonen at DFS bør støtte dette bokprosjektet. Forfatterne vektlegger å gi en 
bredest mulig framstilling av Heimevernets roller gjennom tiden, og hvordan det har 
samspilt med lokale krefter i over 70 år. Her mener vi at samarbeidet med DFS og 
skytterlagene, spesielt når det gjelder felles bruk av skyteanlegg og instruktørutdanning, vil 
være et sentralt tema.  

Vi har begrensede midler til slike tiltak, og støtten vil således dekkes innenfor vedtatt 
budsjett for kommunikasjon og media.  
 
Habilitet: 
Jens Sverre Knutsen ba om at hans habilitet i saken ble drøftet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger kr. 10 000 i støtte til skriving av historisk bok om Agder og 
Rogaland HV-distrikt 08. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 8/2019 
Sak: Fordeling av sponsormidler 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Nammo og DFS inngikk ny samarbeidsavtale medio januar 2019. Samarbeidsavtalen gjelder 
for årene 2019, 2020 og 2021, med opsjon på to nye år. Avtalen gir inntekter som 
administrasjonen foreslår brukt i henhold til foreslått vedtak.   

Som omsnakket på styremøte i desember bør noe av avtalen tilfalle LS-arrangør i 2019. De 
var i dialog med Nammo, men etter at den sentrale avtalen ble inngått tilfaller midlene DFS. 
Nammo har også eksklusivrettigheter for sitt produktområde. DFS har i avtalen med 



arrangøren rett til to sentrale sponsorer, men siden denne avtalen kom så sent på plass vil 
det være realt ovenfor arrangør av LS 2019 at de får noe av inntektene.  

DFS har fått 300.000 i offentlige midler til tilskudd elektronisk feltmateriell. I 2018 brukte vi 
ca. 360.000 til dette, og det synes å være god interesse for å bygge flere anlegg. Noe av 
midlene kan settes av til en styrkning av tilskuddsmidlene. Det bør videre settes av en sum til 
disposisjon, spesielt med tanke på at våre utgifter til LS er nøkternt budsjettert. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Merinntekter for markedsinntekter fordeles slik: 

LS-arrangør 2019     kr. 175.000 
Feltanlegg                 kr. 100.000 (i tillegg til tilskuddsmidler fra FD) 
Til disposisjon          kr. 175.000 
Sum                               kr. 450.000 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
LS-arrangør 2019 bevilges 200 000 kroner. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Gjerstad, 
Birkeland, Brøndbo Fiskum og Kristoffersen stemte for administrasjonens forslag, mens 
Knutsen stemte for eget forslag. 
 
 
Saksnummer: 9/2019 
Sak: Tildeling av NM skifeltskyting 2020 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 18 

 
Skaun skytterlag har sendt inn søknad om å få arrangere NM i Skifeltskyting i 2020. 
Skytterlaget har behov for bistand fra behov Skaun IL, som de samarbeider med om 
gjennomføring av arrangementet. 

Arrangementet er planlagt å gå fra Ramsjøen Arena i Skaun kommune. Skaun skytterlag og 
idrettslaget har fasiliteter som kreves for å avholde et slikt arrangement.  

Dette er blant annet: 

• Lysløyper, oppkjørte løyper 
• Egnet terreng for å gjennomføre feltskyting 
• Forsamlingslokale 
• Oppholdsrom 
• Garderobeanlegg med dusj og toalett for begge kjønn 
• Stor parkeringsplass 
• Ulike muligheter for overnatting 



Arrangøren skriver at de vil tilstrebe å gjennomføre arrangementet etter arrangør-
veiledningen av 2015 eller nyere.  
 
Administrasjonens drøfting 
Skaun skytterlag tilfredsstiller kriterier som settes for å arrangere NM skifelt. Det er positivt 
at vi får et arrangement i Midt-Norge igjen, og det er positivt at vi får en arrangør som søker 
om og ønsker å gjennomføre NM skifeltskyting.  

Feltutvalget behandlet søknaden i møte 1. februar og ga sin anbefaling om at Skaun 
skytterlag tildeles NM i 2020.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skaun Skytterlag tildeles Norgesmesterskap i skifeltskyting for 2020.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 10/2019 
Sak: Delegeringsdirektiv for administrasjonen 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
Hensikten med delegeringsdirektivet er å gi administrasjonen fullmakt til å ta avgjørelser i 
saker som ikke er av prinsipiell betydning, samt sikre en rask saksbehandling. Saker som er 
saker av prinsipiell eller særlig betydning legges fram for behandling til Norges Skytterstyre. 
Saker som etter Skytterboka er styrets ansvarsområde skal legges fram for styret.   
 
Gjeldende delegeringsdirektiv ble sist vedtatt i sak 100/2011. Siden den tid er det foretatt 
flere endringer i Skytterboka, og det er vedtatt en personalhåndbok for Skytterkontoret med 
retningslinjer for blant annet ansettelser. Administrasjonen ser at det bør gjøres enkelte 
tilpasninger av delegeringsdirektivet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Delegeringsdirektiv for administrasjonen godkjennes. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 11/2019 
Sak: Oppfølging av sikkerhetsinspeksjoner skytebaner 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 13 

 
Med bakgrunn i Langtidsplanen 2016-2020, hvor det satses på gjennomgang av sikkerheten 
på skytebaneanleggene i 2019 og 2020, ønsker administrasjonen at det vedtas et reglement. 

Reglementet skal være en rettledning for skytebanekontaktene når det avdekkes mangler i 
forbindelse med skytebaneinspeksjonene som nå vil bli utført.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Ved sikkerhetsinspeksjon av skytebaner gis det fra samlagets skytebanekontakt først 
pålegg om utbedring ved påviste mangler.  

2. Skytterlaget gis en tidsfrist for utbedring av mindre avvik fra forskriften. 
3. Ved større avvik som tilsier at det ikke er forsvarlig å fortsette skyting må utbedring 

utføres før skyting på banen kan fortsette.  
4. Dersom skytterlaget ikke utfører pålagte tiltak skal samlagets skytebanekontakt 

rapportere dette til Skytterkontoret.  
5. Skytterkontoret følger opp skytterlaget videre, og sender melding til politiet om 

anmodning om stenging av skytebanen dersom skytterlaget ikke utbedrer banen 
umiddelbart.  

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 18.mars 2019 

STED Skytterkontoret, Oslo 

MØTE INNKALT AV Fungerende generalsekretær Terje Vestvik 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Arne 
Birkeland, Torben Knudsen, Jens Sverre Knutsen, Kari 
Sofie Brøndbo Fiskum og Håkon Warø  
 

FRA ADMINISTRASJONEN Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Sakliste 

Sak 12/2019: Godkjenning av protokoll styremøte desember 2018 
Sak 13/2019: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2018  
Sak 14/2019: Årsmelding 2018 DFSU 
Sak 15/2019: Årsmelding Feltutvalget  
Sak 16/2019: Foreløpig regnskap 2018  
Sak 17/2019: Utfasing av skyting med AG3 på Landsskytterstevnet    
Sak 18/2019: Tingsak: Tildeling av LS 2023   
Sak 19/2019: Tingsak: Endring av regelverket for Jegerklassen  
Sak 20/2019: Tingsak: Sammenslåing av Hordakretsen og Fjordane krets  
Sak 21/2019: Tingsak: Angående forslag og prosess for eventuelt nytt regelverk for 
Nybegynner Voksen, Åpen klasse, klasse 2 og V65/73 
Sak 22/2019: Tingsak: Innføring av “Landsskytterstevnet innendørs” på 15 meter    
 
Meldingssaker 

11. Status LS 2019 Evje 

12. Status LS 2020 Elverum 

13. Status Organisasjonsutvalget 

14. Status LS-utvalget 

15. Avtale NRK 

16. Avtale Mediatec 

17. Avtale Antidoping Norge 

18. Avtale NVIO 

 

 

 

  



Saksnummer: 12/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Gardermoen 3. og 4. februar ble enstemmig godkjent. 

 

Saksnummer: 13/2019 
Sak: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2018  
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram utkast til årsmelding for Norges Skytterstyre 2018.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 14/2019 
Sak: Årsmelding DFSU 
Kompetanse: Jf. kapittel 17.110 

 
DFSU skal årlig levere en årsmelding som skal forelegges Norges Skytterstyre innen 1. mars 
hvert år.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSUs årsmelding for 2018 godkjennes. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 15/2019 
Sak: Årsmelding Feltutvalget 
Kompetanse: Jf. kapittel 18.110 

 
Feltutvalget skal årlig levere en årsmelding som skal forelegges Norges Skytterstyre innen 1. 
mars. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Feltutvalgets årsmelding godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 16/2019 
Sak: Foreløpig regnskap per 31.12.2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram foreløpig regnskap for 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.12.2018 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 17/2018 
Sak: Utfasing av skyting med AG 3 på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Sjef Heimevernet har signalisert at skyting med AG 3 er i ferd med å utfases i Forsvaret. 
Anbefalingen fra Forsvaret er at skyting med AG 3 blir avsluttet i DFS fra og med 2021. Det vil 
innebære at AG 3 ikke lenger kan benyttes på eksempelvis Landsskytterstevnet fra 2021. År 
2020 vil også da bli siste år en skytter med AG 3 kan kvalifisere seg for en Stang-finale. 
 
Det vises for øvrig til vedtaket i Norges Skytterstyre sak 103/2018, der det ble bestemt at det 
til Skyttertinget 2019 skal fremmes forslag til en todelt finale i Stang-skyting, en for HK 416 
og en for de øvrige klasser.  
 
Til saken angående Skytterstyrets kompetanse til et slikt vedtak er det hensiktsmessig å vise 
til vedtaket som ble gjort på Skyttertinget i sak 7 på Skyttertinget i 2015. Følgende vedtak ble 
da gjort: 
 
“Norges Skytterstyre gis fullmakt til å bestemme tidspunkt for å avvikle ordningen med felles 
Stangfinale for repetervåpen og AG3 på Landsskytterstevnet. I samarbeid med Forsvaret bes 



Norges Skytterstyre ta initiativ til å vurdere om det skal innføres en egen finale i Stangskyting 
for militære våpen på Landsskytterstevnet.” 
 
Del to i dette vedtaket angående deling av finale vil bli fulgt opp gjennom egen sak i 
Skytterstyrets aprilmøte. Første del viser at Skytterstyret fikk fullmakt til å avvikle ordning 
med felles Stangfinale mellom AG3 og andre våpen.  
Slik det kommer fram i grunnreglenes § 1-12 skal det i DFS benyttes våpen av Forsvarets 
modeller, samt andre godkjente modeller, med de siktemidler og avtrekk som til enhver tid er 
tillatt brukt.    

Administrasjonens drøfting:  
Slik administrasjonen ser det har Skytterstyret fullmakt til å bestemme at skyting med AG 3 
utgår fra og med 2021. Det vil si at klasse AG 3 legges ned fra samme år. Beslutningen om å 
utfase AG 3 kommer fra Forsvaret selv, og da er det en naturlig konsekvens at skyting med 
dette våpenet ikke lenger blir tillatt i DFS. Skyttertingsvedtaket i sak 7/2015 signaliserte også 
at organisasjonen hadde en forventning om at AG 3 våpenet skulle utfases i Stangskytingen i 
løpet av nærmeste framtid. 

Det er et lite antall skyttere som i dag har tilgang til bruk av AG 3, eksempelvis gjennom 
NROF. Forsvaret har heller ikke avtaler med avdelinger eller organisasjoner som skal 
fortsette å benytte AG 3 framover. Slik regelverket er formulert i Skytterbokas punkt 1.750, 
er det også bare militært rulleført personell som i utgangspunktet har rett til å representere 
sin militære avdeling på skytestevner. Selv om det trolig vil finnes noen AG 3 gevær blant 
DFS-skyttere og andre en tid framover, er det ikke gode argumenter for at det skal medføre 
en opprettholdelse av å kunne benytte AG 3 våpenet i DFS regi, når Forsvaret velger å utfase 
AG 3 våpenet.        
 
Forsvarets beslutning om at AG 3 våpenet på et tidspunkt ville bli utfaset, har vært godt 
kjent i DFS og blant de som benytter AG 3 geværet. Vedtaket vil således være i tråd med det 
som tidligere har vært signalisert. Administrasjonen ser det også som viktig at vedtaket 
kommer nå, slik at de som fram til nå har skutt med AG 3 vet hva de skal forholde seg til 
framover.   
 
Det vil nå være viktig å prioritere Forsvarets nye våpen HK 416 framover. Eventuelt også 
tilrettelegg for de som har HK 417 gjennom Forsvaret. Administrasjonen anbefaler således at 
Norges Skytterstyre tar til etterretning Forsvarets beslutning.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å vedta følgende: 
Norges Skytterstyre tar til etterretning Forsvarets beslutning om å utfase bruk av AG 3 
våpenet. Klasse AG 3 legges ned som konkurranseklasse i DFS fra og med 2021, og våpenet 
kan heller ikke benyttes i andre klasser i DFS fra samme tidspunkt. Med bakgrunn i vedtaket 
blir Landsskytterstevnet 2020 siste år som skyttere med AG 3 kan kvalifisere seg for finale i 
Stangskyting.     
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 18/2019 
Sak: Tingsak: Tildeling av Landsskytterstevnet 2023   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Det er fremmet tre søknader om å arrangere Landsskytterstevnet 2023 i Midt-Norge 
landsdel. Det er følgende søkere:     

 Søknad fra Steinkjer v/skytterlagene: Steinkjer, Forr og Kvam. 
 Søknad fra Stjørdal v/skytterlagene: Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark.  
 Søknad fra Oppdal v/skytterlagene: Opdal & Midtbygden og Lønset. 

 
Administrasjonen la fram søknadene for drøftelse og innspill til videre behandling.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for det videre arbeid med drøfting av de 
innkomne søknader om å arrangere LS 2023. Skytterstyres innstilling til Skyttertinget 2019 
foretas i aprilmøte. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 19/2019 
Sak: Tingsak: Endring av regelverket for Jegerklassen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I Skyttertingssak 14/2018 ble sak angående endring i regelverk for Jegerklassen utsatt etter 
forslag fra Oslo skyttersamlag. Vedtaket ble gjort med 46 mot 10 stemmer, og Norges 
Skytterstyre ble bedt om å komme med en bredere utredning. 
Administrasjonen la fram saken for drøftelse og innspill til videre behandling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre arbeid med sak angående 
innføring av endret regelverk for Jegerklassen. Skytterstyres innstilling til Skyttertinget 2019 
foretas i aprilmøtet. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 20/2019 
Sak: Sammenslåing av Hordakretsen og Fjordane krets 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 2 - Landsdelskretser 

5 skyttersamlag av til sammen 7 skyttersamlag på Vestlandet, har skrevet under på et forslag 
om å slå sammen Fjordane krets og Hordakretsen fra og med 2020. De foreslår en ny 
landsdelskrets, Vestlandet landsdelskrets, gjeldende fra 1.1. 2020.  

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er positiv til initiativet fra landsdelskretsene om å slå sammen 
Hordakretsen og Fjordane krets. Det at dette initiativet kommer på bakgrunn av at 
fylkesstrukturen nå skal endres med sammenslåing av Sogn og Fjordane fylke og Hordaland 
fylke, gjør det naturlig å drøfte en slik endring. Det er således positivt at samlagslederne 
ønsker å sette en slik endring på dagsorden for å tilpasse seg ny fylkesstruktur. 

Administrasjonen mener likevel dette må forankres i en mer omfattende demokratisk 
prosess i samlagene, enn ved at 5 av 7 samlagsledere skriver et forslag hvor de ønsker en slik 
sammenslåing. En så stor inngripen i organiseringen av landsdelskretsene bør ha forankring 
fra samlagenes ombudsmøter. Slik administrasjonen ser det, er saken først moden for 
behandling på Skyttertinget når et flertall av samlagene gjennom ombudsmøtebehandling 
ønsker en slik sammenslåing.   

Forslaget fra samlagene om å slå sammen Fjordane krets og Hordakretsen er heller ikke 
begrunnet utenom at det vises til en referanse om ny fylkesstruktur for Vestlandet. Slik sett 
tilfredsstiller ikke forslaget kravet i Skytterbokas 1.200 § 2-7,a, hvor det står at forslag til 
Skyttertinget skal være begrunnet. Forslagsstillerne har sikkert gode argumenter for å slå 
sammen landsdelskretsene, men dette framkommer ikke i forslaget. Det vil trolig også finnes 
ulemper med en slik sammenslåing, eksempelvis at det blir større reiseavstander til 
landsdelskretsmesterskap, som også må tas med i vurderingen.  

Et siste argument for å utsette behandlingen er at Organisasjonsutvalget i DFS skal fremme 
sin innstilling til Norges Skytterstyre senest 1. februar 2020. Det kan være argumenter i 
deres gjennomgang som også kan påvirke framtidig landsdelsstruktur. 

Konklusjon  
Administrasjonen anbefaler med bakgrunn i ovenstående, at sak om eventuell sammenslåing 
av Fjordane krets og Hordakretsen, blir sendt i retur inntil at de 7 samlagene på Vestlandet 
har gjennomført ombudsmøtebehandling. Samlagene i de to landsdelskretsene må i den 
forbindelse samarbeide om å utrede spørsmålet om sammenslåing på en slik måte at 
fordeler og ulemper ved en slik sammenslåing framkommer. Det slik at samtlige sju samlag 
kan stemme over et likelydende forslag på sine ombudsmøter i 2019. Hvis samlagenes 
ombudsmøter ønsker en slik sammenslåing, fremmes saken til Norges Skytterstyre for 
behandling på Skyttertinget 2020. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Det innkomne forslaget om sammenslåing av Fjordane krets og Hordakretsen synes svakt 
utredet og begrunnet. Det fremgår heller ikke at saken er behandlet på ombudsmøter i de 



respektive samlag. Saken sendes derfor i retur for ombudsmøtebehandling i de aktuelle 
samlagene i 2019.  

Samlagene på Vestlandet bes å samarbeide om å utrede spørsmålet om sammenslåing på en 
slik måte at fordeler og ulemper ved en sammenslåing klart fremkommer, og slik at samtlige 
sju samlag kan stemme over et likelydende forslag på sine ombudsmøter i 2019. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.    
 
 

Saksnummer: 21/2019 
Sak: Angående forslag og prosess for eventuelt nytt regelverk Åpen 

klasse, klasse 2, Nybegynner Voksen og V65/V73 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
Det har den siste tiden kommet forslag til endringer av klassesystemet, i tillegg til at Norges 
Skytterstyre selv har iverksatt evalueringer av noen av dagens klasser.  

Følgende saker/forslag skal behandles: 

• Norges Skytterstyre ga i sak 80/2018 DFSU i oppdrag å evaluere innføringen av klasse 
Nybegynner voksen.   

• Norges Skytterstyre har gitt administrasjonen signaler om at de ønsker en vurdering 
av Åpen klasse i forbindelse med at de har behandlet flere dispensasjonssaker.  

• Lånke skytterlag har via Uttrøndelag skyttersamlag kommet med forslag om at det 
kun skal være tillatt med kaliber .22 i klasse NV. 

• Søgne skytterlag har via Agder skyttersamlag kommet med forslag om at man kan 
være i klasse 2 så lenge man ønsker det. 

• Høylandet skytterlag har via Namdal skyttersamlag kommet med forslag om å dele 
Veteran 65 og Veteran 73 etter kvalitet, eksempelvis Veteran A og B.   

• DFSU har fremmet forslag om toårig eldre junior-klasse ref. DFSU-sak 17/2018. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har gjennom høsten 2018 og vinteren 2019 drøftet problemstillinger 
angående innføring av Nybegynner voksen og Åpen klasse. DFSU har på sin side også 
fremmet forslag om toårig Eldre Junior. Samtidig har det altså kommet inn forslag fra tre 
ulike samlag (Agder, Namdal og Uttrøndelag) om endringer vedrørende klassesystemet.  

Ser man oppdragene gitt av Norges Skytterstyre ang NV og Åpen klasse, DFSUs forslag og 
forslagene fra Lånke, Høylandet og Søgne i denne sammenheng, mener administrasjonen at 
det er nødvendig med en mer omfattende evaluering av klassesystemet. I en slik evaluering 
får man bedre tid til å se på samtlige klasser i sammenheng. Frykten er at man ved å gjøre 
mindre endringer ved dagens klassesystem kun vil drive midlertidig «brannslukking» og at 
det i det lange løp ikke vil ha ønsket effekt. Det er viktig at klassesammensetningen i DFS gir 



et best mulig tilbud til skytterne, samtidig som det ikke er for komplisert for arrangører og 
publikum. Dette er en krevende balansegang.  

Det er viktig å få frem at klassesystemet i DFS bør bestå av klasser som utfyller hverandre og 
som gir alle som ønsker å delta et tilbud de anser som attraktivt. Det kan f.eks. være lett å 
være enig i Lånke Skytterlags forslag gjennom Uttrøndelag, men dette skaper også en 
begrensning i klasse NV. Det kan igjen få følger for andre klasser, eller medvirke til at andre 
grep også bør gjøres i samme sammenheng.  

Søgne sitt forslag gjennom Agder skyttersamlag er også tilsvarende. Gjør man det slik at alle 
kan skyte ligg og kne så lenge man vil og opp til 250, kan det også være argumenter for at 
dette bør gjøres for liggende i klasse 1. Dette i tråd med Sotnakk-utvalget i 2016. Sotnakk-
utvalget fremmet også samme forslag som Høylandet nå tar opp om å dele de to eldste 
veteranklasser etter kvalitet. Dette kan i sin tur påvirke andre forhold ved hvordan 
veteranklassene bør organiseres.    

Begrepet “alt henger sammen med alt” kommer her til sin rett, og det er således vanskelig å 
isolere enkeltvedtak i klassesystemet uten at det påvirker andre klasser. Det er også en 
økonomisk side ved saken, da endringer av klassesystemet medfører kostnader på IT-siden.  

Konklusjon 
Med bakgrunn i ovenstående anbefaler administrasjonen at Norges Skytterstyre starter en 
prosess hvor dagens klassesystem evalueres og hvor evt. endringer fremmes for 
Skyttertinget tidligst i 2021. Administrasjonen mener arbeidet må innarbeides i ny 
Langtidsplan, og at det er viktig med en grundig behandling for å se disse 
klassesettingssakene i sammenheng. Det er også et argument å få litt mer ro på dagens 
klassesettingssystem, som var gjenstand for en omfattende evaluering så sent som i 2016. 

Prosessen bør bygges på Sotnakk-rapporten fra 2016 og arbeidet gjort i forkant av 
vedtakene på Skyttertinget i 2016. Forslagene fra Agder, Namdal og Uttrøndelag foreslås 
således også utsatt til denne gjennomgangen er foretatt. Administrasjonen mener at 
innstillingen om en slik saksbehandling bør fremmes for Skyttertinget 2019. Dette både med 
hensyn til forslagsstillerne fra Agder, Namdal og Uttrøndelag, samt for at Skyttertinget skal 
tilslutte seg en slik videre prosess.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2019: 

Med bakgrunn i innkomne forslag om regelendringer for deltakelse i klasser fra Agder, 
Namdal og Uttrøndelag, samt de pågående prosesser angående eventuelle endringer i 
klassesystemet initiert fra Norges Skytterstyre og DFSU, foretas en evaluering med 
saksframlegg om eventuelle endringer i klassesystemet til Skyttertinget tidligst i 2021.    

Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 



Saksnummer: 22/2019 
Sak: Norgesmesterskap 15 meter – Landsskytterstevnet innendørs 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 13 

 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2018 følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap i 15 meter innendørs.  
 
Norges Skytterstyre har gitt administrasjonen i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et 
eventuelt Norgesmesterskap på 15 meter, kalt “Landsskytterstevnet innendørs”. 
 
Administrasjonen la fram et foreløpig notat i saken. Norges Skytterstyre sin innstilling foran 
Skyttertinget 2019 vedtas i møte i april.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonen la fram notat angående en eventuell innføring av NM på 15 meter kalt 
“Landsskytterstevnet innendørs”. Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for 
videre arbeid med saken. Norges Skytterstyres innstilling foran Skyttertinget 2019 vedtas på 
neste møte i april. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 28. og 29 april 2019 

STED Quality Airport Hotell, Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Arne 
Birkeland, Torben Knudsen (sak 26-37,40), Jens Sverre 
Knutsen, Kari Sofie Brøndbo Fiskum. Forsvarets 
representant Eirik Kristoffersen hadde meldt forfall. 
Vidar Lindstad Fossmo møtte fra Forsvaret 29. april 
uten stemmerett.     
 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Sakliste: 

Sak 23/2019: Godkjenning av protokoll styremøte mars 2019  
Sak 24/2019: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2018  
Sak 25/2019: Tingsak: Årsregnskap med årsberetning for 2018  
Sak 26/2019: Tingsak: Tildeling av LS 2023  
Sak 27/2019: Tingsak: Endring av regelverket for jegerklassen  
Sak 28/2019: Tingsak: Innføring av «Landsskytterstevnet innendørs»  
Sak 29/2019: Tingsak: Drøftingssak angående fokus på lagsaktivitet “3-1”  
Sak 30/2019: Tingsak: Skyttertinget og ledersamling annethvert år  
Sak 31/2019: Tingsak: Forslag om klassesetting for 15 meter/200 meter  
Sak 32/2019: Tingsak: Forslag om like skytetider på 15 meter og 100 meter  
Sak 33/2019: Tingsak: Forslag om klassesetting per 1. november  
Sak 34/2019: Tingsak: To LS-finaler i Stang-skyting – En for Sauer og en for HK 416 
Sak 35/2019: Tingsak: Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen  
Sak 36/2019: Sakliste for Skyttertinget 2019  
Sak 37/2019: Sekretær for Skyttertinget 2019  
Sak 38/2019: Gjennomføring av feltfinaler for 3-5, EJ, klasse 2 og V55 på LS  
Sak 39/2019: Utkast til søknad drift- og prosjektstøtte 2020  
Sak 40/2019: Hovedbegivenheter 2020  
Sak 41/2019: Medaljeregler på samlagsstevne og landsdelskretsstevne 15 meter  
Sak 42/2019: Instruks for standplassledere i baneskyting på Landsskytterstevnet  
Sak 43/2019: Utfyllende retningslinjer ved sikkerhetsinspeksjon av skytebaner  
Sak 44/2019: Samarbeidsavtale med NVIO  
Sak 45/2019: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger  

Meldingssaker 
19. Status LS 2019 Evje
20. Status LS 2020 Elverum
21. Status LS 2021 Bodø
22. Status Organisasjonsutvalget
23. Status LS-utvalget
24. Evaluering ledersamling
25. Status skytebaner Skedsmo-Fet-Lillestrøm
26. Status ny skytebane Tromsø
27. Søknad om godkjenning av skyggeforlenger for forsiktet på Sauer 200 STR
28. Innmeldte tingsaker som behandles av styret – oppsummering
29. Status for juridiske saker i DFS
30. Utkast til ny veileder for bygging av skytebaner (KUD-prosjekt)



Saksnummer: 23/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Skytterkontoret den 18 mars ble enstemmig godkjent. 

 
 
Saksnummer: 24/2019 
Sak: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyres årsmelding følger som eget vedlegg til Skyttertinget 2019.  

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2018 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 25/2019 
Sak: Tingsak: Årsregnskap for 2018 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Årsresultatet for 2018 ble kroner 1 100 203. Årsregnskap for 2017 med årsberetning følger 
som eget vedlegg til Skyttertinget 2019.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 
Årsregnskap og årsberetning for 2018 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 26/2019 
Sak: Tingsak: Tildeling av LS 2023 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11.223 

 
Saksopplysninger 
Det er fremmet tre søknader om å arrangere Landsskytterstevnet 2023 i Midt-Norge landsdel. Det er 
følgende søkere:     

 Søknad fra Steinkjer v/skytterlagene: Steinkjer, Forr og Kvam. 
 Søknad fra Stjørdal v/skytterlagene: Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark.  
 Søknad fra Oppdal v/skytterlagene: Opdal & Midtbygden og Lønset. 

 
Administrasjonens drøfting 
Alle tre søkerne har utvilsomt gode forutsetninger for å arrangere et vellykket Landsskytterstevne, og 
administrasjonen mener overordnet at alle søknadene er svært gode. Det er derfor en særdeles 
begunstiget situasjon for DFS å kunne velge mellom tre så kvalifiserte søkere.  



Håndbok for Landsskytterstevnet inneholder en «disposisjon for søknad om å arrangere LS». Denne 
disposisjonen angir viktig og ønsket informasjon som bør framkomme i søknader. Når denne mal 
følges er det videre lettere å sammenlikne flere søkere når det foreligger.  

Nedenfor følger en oppsummering av innhold i søknadene. Det har vært nødvendig å foreta noen 
tilpasninger for å gjøre oversikten kortfattet og sammenliknbar mellom søkerne. Det vises derfor til 
den enkelte søknad for fullstendig innhold.  

Årsmøtevedtak om å søke LS: 
Oppdal: Bekreftet årsmøte- eller styrevedtak. 
Steinkjer: Bekreftet årsmøtevedtak i alle 3 søkerlagene. 
Stjørdal: 
 

Bekreftet årsmøtevedtak i alle 4 skytterlagene 

Innledende feltskytinger: 
Oppdal: Legges i tilknytning til hovedarena.  
Steinkjer: Grovfelt i Giskås skytefelt 26 km fra Steinkjer. Finfelt i tilknytning til hovedarena.  
Stjørdal: Grovfelt i Leksdalen skytefelt 8 km fra Frigården. Finfelt i tilknytning til 

hovedarena.  
 
Finale Stang og felthurtig: 
Oppdal: Det er opparbeidet permanent arena ved siden av hovedarena som benyttes både 

til innledende skytinger og finaler.  
Steinkjer: Flyttes fra Giskås og omrigges ved hovedarena. 
Stjørdal: Flyttes fra Leksdalen og omrigges ved hovedarena.  
 
Baneanlegg: 
Oppdal: Samme anlegg som er benyttet tidligere. Kapasitet 50 og 25 skiver. 
Steinkjer: Samme anlegg som benyttet sist. Kapasitet 60 + 40 skiver.  
Stjørdal: Samme anlegg som ble benyttet i 2018. Kapasitet 50 + 25 skiver. 
 
Hovedarena: 
Oppdal: Kompakt og intim. Gangbru inn mot arena planlegges oppgradert.  
Steinkjer: Arenaen er utvidet til ca. 10 da. Dette sammen med tilliggende områder gir et 

forbedret alternativ til å skape en god publikumsramme.  
Stjørdal: Frigården er en romslig hovedarena med muligheter for å plassere alle aktuelle 

installasjoner godt samlet. 
 
Skyttercamp: 
Oppdal: Planlegges med 1100 enheter i tilknytning til hovedarena, alle med tilgang til 

strøm. I tillegg vil skoler ol. bli benyttet.  
Steinkjer: Hovedcampen legges til Guldbergaunet med kapasitet til 800 enheter. I tillegg vil 

flere lokale skoler bli benyttet til «småcamper». Det prosjekteres med strøm til alle 
enheter.  

Stjørdal: Det blir etablert 2 camper med til sammen 1800 plasser. Ved behov kan camp 
Lånke og camp Årsøya tas i bruk med ytterligere 900 plasser hver.  

 
Hoteller og annen innkvartering- total kapasitet: 
Oppdal: Hytter/camping – 434 sengeplasser. Hotell etc. – 923 senger.  
Steinkjer: Det er 675 hotellrom i Inntrøndelag, hvorav 200 i Steinkjer. Verdal/Levanger har 

ytterligere ca. 330 rom.  
Stjørdal: Tre store hoteller i Stjørdal med plass til 1390 gjester.  
 



Avtaler med Forsvaret / Forsvarsbygg / støttende HV-distrikt: 
Oppdal: Arena og feltområder er privat eid. Søknad om å arrangere LS støttes av HV-12. 
Steinkjer: Forsvarsbygg gir klarsignal til bruk av forsvarets anlegg i Giskås, men minner 

samtidig om at forsvaret har fortrinn i bruk av anleggene. Søknad om å arrangere 
LS støttes av HV-12. 

Stjørdal: Forsvarsbygg gir klarsignal til bruk av forsvarets anlegg i Leksdalen og på Frigården 
under LS, men minner samtidig om at forsvaret har fortrinn i bruk av anleggene. 
Søknad om å arrangere LS støttes av HV-12.  

 
Arrangementsstedet og regionen: 
Oppdal: Adkomst til Oppdal skjer hovedsakelig med bil, men tog/buss er aktuelt. Nærmeste 

flyplass er Værnes. Oppdal er et lokalsamfunn som i stor grad er tuftet på 
turistvirksomhet og som er vant til å håndtere mange tilreisende. Stedet har et noe 
mer begrenset service – og handelstilbud enn Størdal og Steinkjer, men anses fullt 
ut å tilfredsstille LS sine behov. I søknaden er listet opp mange alternative 
fritidstilbud i regionen.   

Steinkjer: Adkomst til Steinkjer skjer hovedsakelig med bil, men tog/buss er aktuelt. Det er i 
underkant av 1 ½ time til nærmeste flyplass, Værnes. Steinkjer beskrives som en 
velfungerende og profesjonell arrangementskommune, som årlig arrangerer flere 
festivaler og innimellom nasjonale idrettsarrangementer. Byen har gode 
muligheter for alternative fritidsaktiviteter.  

Stjørdal: Stjørdal er et kommunikasjonsknutepunkt med muligheter for nær adkomst med 
fly, tog, buss og bil. Stedet har det som trengs av service- og handelsvirksomhet til 
å dekke behovene for mange tusen tilreisende til et LS. I søknaden er listet opp et 
godt utvalg av alternative fritidstilbud.   

 
Status og planer for å oppfylle IKT-kravene til LS: 
Oppdal: Tilfredsstillende redegjort for i søknad. 
Steinkjer: Tilfredsstillende redegjort for i søknad.  
Stjørdal: Tilfredsstillende redegjort for i søknad.  
 
Ønsket tidspunkt for LS: 
Oppdal: 1. uken i august. 
Steinkjer: Primært 27. Juli – 3. august, subsidiært 3. - 11. august  
Stjørdal: 4.  - 11. august, men fleksible. 
 
Organisasjonskart: 
Oppdal: Inkludert i søknad.  
Steinkjer: Inkludert i søknad. 
Stjørdal: Hovedkomite inkludert i søknad. 
 
Uttalelse fra kommunen: 
Oppdal: Søknaden støttes av Oppdal kommune 
Steinkjer: Søknaden støttes av Steinkjer kommune.  
Stjørdal: Søknaden støttes av Stjørdal kommune. 
 
Uttalelse fra fylkeskommunen: 
Oppdal: Søknaden støttes av Trøndelag Fylkeskommune 
Steinkjer: Søknaden støttes av Trøndelag Fylkeskommune.  
Stjørdal: Søknaden støttes av Trøndelag Fylkeskommune. 
 



Andre støtteerklæringer/avtaler: 
Oppdal: Ikke vedlagt søknad. 
Steinkjer: Steinkjer kommune om utvikling av skytebanen. Div. avtaler om bruk av 

kommunale sentrumsliggende anlegg. Steinkjer næringsforum.  
Stjørdal: Stjørdal Næringsråd, Politiet stiller seg positivt til søknaden.   
 
Budsjett: 
Oppdal: Beregnet resultat 1 172 000 kr.  
Steinkjer: Beregnet resultat 2 893 000 kr.  
Stjørdal: Beregnet resultat 2 000 000 kr.  
 
Parkering, kapasitet og transportløsninger: 
Oppdal: Kapasiteten er ikke beskrevet i søknad. Basert på erfaringer fra tidligere LS på 

Oppdal anses parkeringskapasiteten ved arenaene å være tilfredsstillende.  
Steinkjer: 3000 plasser ved hovedarena. 500 plasser i Giskås. Det søkes å få til et samarbeid 

med næringslivet om et begrenset tilbud med skyttelbusser mellom 
skyttercampene og sentrum. Avstand sentrum til skytebane er ca. 2 km.  

Stjørdal: God parkeringskapasitet ved hovedarena. Skyttelbusser mellom skyttercampene 
og arenaene.  

 

Administrasjonens kommentar: 
Alle tre søkere har erfaring fra å arrangere LS tidligere. Oppdal har arrangert tre ganger i 
perioden 1993 – 2013, Steinkjer ti ganger i perioden 1906 – 2007, og Stjørdal en gang i 2018. 
Alle arrangører har en relativt sentrumsnær hovedarena med avstand hhv. ca. 2 km for 
Steinkjer og Oppdal, mens avstanden er ca. 7 km i Stjørdal.  
 
Oppdal tilbyr det mest kompakte stevnet med utgangspunkt for alle skytinger fra 
hovedarenaen, mens grovfelt i Størdal og Steinkjer vil være lokalisert utenfor hovedarena. I 
Oppdal foregår innledende skytinger i Stang og felthurtig fra samme arena som de 
innledende skytinger, noe som krever mindre tid og ressurser for å rigge om til 
finaleskytingen.  
 
Stjørdal er den av søkerne som sist har arrangert LS, noe som gir størst effekt når det 
kommer til gjenbruk av arenaer, infrastruktur og kompetanse.  
 
Av de tre søkerne har Steinkjer levert den mest innholdsrike søknaden, og viser gjennom det 
at de har motivasjon og ønsker å videreføre den lange tradisjonen med Steinkjer som 
vertskap for Landsskytterstevnet.   
 
For skytterfamilier er kort avstand mellom skyttercamp og hovedarena gunstig slik at 
familiemedlemmer uavhengig av hverandre kan gå/sykle til og fra. Dette er mulig i Steinkjer 
og Oppdal, mens det i Stjørdal må påregnes transport.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Det er tre fullverdige søkere fra Midt-Norge landsdel, og Skytterstyret er særdeles fornøyd 
med det store engasjementet og viljen til å arrangere Landsskytterstevnet i regionen. Alle 
søkerne har de beste forutsetninger for å arrangere et godt LS i 2023. 
 



Et samlet styre var svært tilfreds med gjennomføringen av LS i Stjørdal 2018. Skyttertinget 
har hittil gitt uttrykk for ønske om mer enn 5 år mellom tildeling av LS til samme arrangør. 
Styret er av samme oppfatning, og så lenge det finnes gode alternative arrangører vil styret 
ikke fremme forslag på Stjørdal som arrangør i 2023. 
 
Norges Skytterstyres flertall går inn for å tildele Landsskytterstevnet i 2023 til Steinkjer med 
følgende begrunnelse:  
Steinkjer har en bynær hovedarena som er under stort press for byutvidelser. En 
videreføring av Steinkjer som LS arrangør vil bidra til å sikre anlegget framover. Steinkjer by 
er av en størrelse som vil dekke tilreisende og skytterfamiliers øvrige ønsker og behov under 
Landsskytterstevnet på en god måte.  
 
Etter at Stjørdal fikk LS i 2018, utfordret Skytterstyret Steinkjer som arrangør til å påta seg 
store arrangement utenom LS. Dette har de fulgt opp. Steinkjer er også den av søkerne med 
de lengste tradisjoner som LS-arrangør.  
 
Norges Skytterstyres mindretall ønsker å tildele Landsskytterstevnet 2023 til Oppdal med 
følgende begrunnelse: 
Oppdal tilbyr det mest kompakte stevnet der alle skytinger har utgangspunkt fra en bynær 
hovedarena. Særlig for familier med flere skyttere gir dette praktiske fordeler. 
Skyttercampen som ligger i tilknytning til hovedarena forsterker denne fordelen, samt at det 
gir et redusert transportbehov. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling til vedtak:  

Steinkjer ved skytterlagene Forr, Kvam og Steinkjer tildeles Landsskytterstevnet for 2023.  

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingskrav fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Jens Sverre Knutsen foreslo følgende: 

Oppdal ved skytterlagene Opdal & Midtbygden og Lønset tildeles Landsskytterstevnet for 
2023.  

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingskrav fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Avstemning: 

Heidi Skaug, Arne Birkeland, Kari-Sofie B. Fiskum, Jan Åge Gjerstad og Torben Knudsen 
stemte for Norges Skytterstyres forslag.  

Bernt Brovold og Jens Sverre Knutsen stemte for Knutsen sitt forslag. 

 
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Steinkjer ved skytterlagene Forr, Kvam og Steinkjer tildeles Landsskytterstevnet for 2023. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingskrav fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Saksnummer: 27/2019 
Sak:  Tingsak: Forslag om endring av regelverket for Jegerklassen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 9 

Saksopplysninger 
Ofoten skyttersamlag og Åsheim skytterlag gjennom Hedmark skyttersamlag fremmet 
følgende forslag til Skyttertinget 2018:  

Forslag fra Ofoten skyttersamlag: 
Jegerklassen utvides med en klasse, Jeger A, aktive klasseførte skyttere. 
Skyteprogram som for klasse 2 og V55 med valgfrihet mellom knestående og sittende. 
Det kan påmeldes og skytes i begge klasser, klasseført skal da skytes først. 
Ellers som for jegerklassen. 

Forslaget ble begrunnet slik: 
Ofoten skyttersamlag har prøvd dette med godt resultat. Klasseførte skyttere som av 
ulike grunner ønsker å bruke våpen med kikkert får her en mulighet. Dette kan være 
en god måte å få tilbake skyttere som har hatt en pause. Skytestillingen er mest mulig 
lik det som blir benyttet til jakt. Konkurransetilbudet gjelder for stevner til og med 
samlagsstevner, uten at det kåres en samlagsmester.  

Forslag fra Hedmark skyttersamlag/Åsheim skytterlag:  
Konkurransetilbudet i jegerklassen skal også gjelde for 15m. Forslaget er støttet av Hedmark 
skyttersamlags ombudsmøte.  

Forslaget ble begrunnet slik:  
Et av målene med å innføre jegerklassen i DFS var å gi jegerne som medlemmer av lag 
tilsluttet DFS mulighet til å delta i stevner med sine våpen. Vi ser det derfor som 
naturlig at denne klassen får mulighet til å delta med sine våpen også på stevner på 
15m, ikke bare på bane og i felt.  

Skyttertinget drøftet i sak 14/2018 de mottatte forslag. Etter forslag fra Oslo skyttersamlag 
ble saken vedtatt utsatt med 46 mot 10 stemmer, og med et tillegg om at saken skulle 
utredes bredere til Skyttertinget 2019.  

For tidligere drøftinger og sakshistorikk vises til: 

• Sotnakk-utvalgets innstilling i 2016.
• Tingsak 8/2016 om endring av klassesettingsreglene på 2/300m.



Administrasjonens drøfting  
Skyttertinget 2018 ønsker en bredere utredning vedrørende deltakelse og regelverket for 
jegerklassen i DFS. Med det som utgangspunkt er det naturlig å starte en slik drøfting med 
hva DFS ønsker å oppnå med jegerklassen. Skal klassen primært være en treningsarena for 
landets mange jegere, eller skal klassen løftes opp til å være en mer inkludert og fullverdig 
konkurranseklasse i DFS for skyttere som allerede har et egnet grovkalibret jaktvåpen? Slik 
klassen fungerer i dag er konkurransetilbudet mest å anse som et treningstilbud for jegere, 
et tilbud som det er de færreste som benytter seg av.  Skal det bli mer oppslutning må DFS 
gjøre grep som løfter tilbudet for klassen slik at den blir mer attraktiv gjennom at det skapes 
større tilgjengelighet, motivasjon og interesse blant jegerne. Administrasjonen mener at 
mange gode tiltak for å oppnå dette allerede er foreslått, og støtter seg her på Sotnakk-
utvalgets utredning, og administrasjonens drøfting til Skyttertinget 2016.  

Jegere utgjør den desidert største delen av DFS sin medlemsmasse, og her finnes det stort 
potensial.  «DFS sitt formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter… til 
nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig»  Det er vel her egentlig ingen forskjell i om denne 
måloppnåelsen skjer med en Sauer 200STR, eller et velegnet jaktvåpen med kikkert? Med 
det som utgangspunkt kan momentene som blir drøftet nedenfor være potensielle tiltak på 
kort eller lengre sikt for å øke oppslutningen om jegerklassen.   

Jegerklassen konkurrerer på 15m (Jf. Åsheim skytterlag sitt forslag  
En stor del av rekrutteringen til DFS skjer gjennom innendørsaktiviteten på 15m.  
Innendørsbanene er i tillegg svært viktig for det sosiale og miljømessige ved at her samles 
alle lagets skyttere, foresatte og støttespillere under “samme tak”. Jegere som ønsker å 
benytte seg av innendørsskyting til egentrening og konkurranseskyting bør gis denne 
mulighet. En synergieffekt kan være økt rekruttering blant jegere til DFS-skyting. Det må her 
stilles krav til bruk av våpen med kikkertsikte for å delta i jegerklassen.  

To-deling av jegerklassen (jf. Ofoten skyttersamlag sitt forslag) 
Forslaget innebærer opprettelse av en ekstra klasse, noe som mange på generelt grunnlag er 
skeptisk til. Videre er det mange steder så lav deltakelse i jegerklassen at det knapt forsvarer 
den ene klassen. Derfor bør man først øke den generelle deltakelsen i jegerklassen, og så kan 
det eventuelt med økt deltakelse gjøres en ny vurdering av om klassen skal deles.    

Knestående eller sittende skytestilling (jf. Ofoten skyttersamlag sitt forslag) 
Knestående eller sittende skytestilling er begge relevant i jegersammenheng. For vanlig 
knestående og sittende skytestillinger har DFS et regelverk å benytte. Hvis det derimot skal 
benyttes «sittende på noe», må en slik skytestilling inn i regelverket. Hovedspørsmålet i 
denne sammenheng er hva som fremmer den alminnelige interessen for klassen best, og her 
vil trolig kun liggende skytestilling være det som gjør terskelen lavest for å delta. Dette særlig 
om man ser for seg at tilbudet skal bli mer alminnelig attraktivt.  

Løfte konkurransetilbud til alle nivå 
Slik det er i dag deltar jegerklassen i stevner opp til samlagsnivå. Det betyr at de deltar ikke i 
de to høyeste nivåene i DFS, Landsdelskretsstevner og Landsskytterstevnet. Særlig vil en 
mulighet til å delta på Landsskytterstevnet være en synlig statusheving for klassen, og slik vil 



DFS signalisere at skyttere i jegerklassen likebehandles og er likeverdige de øvrige klasser i 
DFS (unntatt klasse NU). I rekrutteringssammenheng vil det være gunstig med jegerklassen 
på LS, for dette er en svært viktig sosial arena som bygger opp om lagstilhørighet og miljø. 
Slik kan lagene benytte denne muligheten til å inkludere jegere blant lagets øvrige skyttere 
og støttespillere. Særlig vil skyttere som tidligere har deltatt på Landsskytterstevnet og som 
kjenner skytterlagsmiljøet, men som for tiden har større interesser innen jakt, kunne fatte ny 
motivasjon når de blir gitt anledning til å delta på LS. Klassen premieres på vanlig vis, men 
uten mesterskap.  

Muligheter for å delta i samme stevne to ganger (Jf. Ofoten skyttersamlag sitt forslag) 
Skyttere i klasse HK416 og AG3 kan i dag delta to ganger i samme stevne om det praktisk 
ligger til rette for dette. Det er ikke kjent at dette har skapt utfordringer for arrangører, slik 
det er ingen vesentlige praktiske grunner til ikke å tillatte dette også for jegerklassen. Det 
man oppnår vil være muligheter for større deltakelse, og ikke minst vil aktive skyttere i DFS 
som også er jegere lettere kunne motivere med seg andre jegere til å delta.  

Landsskytterstevnet bør av praktiske grunner her være unntatt. Det å sette opp en tidsplan 
for LS er et utfordrende puslespill med mange tilpassinger og hensyn, der det årlig er mellom 
2 - 300 henvendelser om flytting av skytetider. Dette hovedsakelig grunnet oppfølging av 
unge skyttere samtidig med egen skyting og/eller felles bruk av våpen, samt tilpassinger mot 
Militært NM. Enda flere skytinger og klasser som skal koordineres vil komplisere dette 
ytterligere. På LS vil man trolig ikke miste deltakere ved at man kun kan delta i en klasse, 
men i stedet få med skyttere i jegerklassen som ellers ikke ville deltatt. 

Skarpskyttere i Forsvaret med HK417 
En annen mulighet er å utvide jegerklassen til å omfatte forsvarets personell som benytter 
HK417. Dette er et våpen som benyttes av skarpskyttere, og for DFS vil det være et viktig 
politisk signal å tilby relevant trening for denne gruppen spesialister, som har feltmessig 
presisjonsskyting som sin primæroppgave. HK417 er et halvautomatisk våpen, og det må 
derfor gis en spesifikk tillatelse til at dette våpenet kan benyttes. Bortsett fra at HK417 er 
halvautomatisk vil ikke skyttere med dette våpenet ha presisjonsmessige fordeler 
sammenliknet med en sammenliknbare tillatte våpen i jegerklassen. På samme måte bør det 
tilrettelegges for tilsvarende spesialister i Politiet.  

Bruk av to-fot og/eller annen støtte 
Det ble opprinnelig i 2016 foreslått at dette skulle tillates. Det kan vurderes, men for jegere 
flest er det ikke så relevant å skyte med støtte, selv om det er jaktsituasjoner der dette er 
aktuelt. Trolig vil et regelverk som tillater bruk av støtte i en eller annen form bidra til mer 
spesialisering, og slik sett kunne virke negativt for motivasjonen til vanlige jegere/skyttere.  

Samtidig finnes det en gruppe med jegere og entusiaster som har en del spesialutstyr til sitt 
jaktvåpen. I denne kategorien kommer skyttere som driver med langholdskyting (PRS - 
PresisjonsRifle – serien). Dette er trolig en gruppe med lavere terskel for å delta i særlig 
feltskytinger om regelverket i DFS tilpasses slik at det kan benyttes to-fot. Blir slik skyting 
etter hvert mer utbredt kan DFS ta opp til ny vurdering hvordan denne kategorien skyttere 
bedre kan innlemmes i DFS.  



Skyttere i alle klasser kan konkurrere i jegerklassen 
Det er i dag en stor begrensning at kun skyttere i klasse 1 kan delta i jegerklassen. Her er 
administrasjonen sikker på at det finnes en del mindre aktive eller tidligere skyttere særlig i 
klasse 2 og 3 som kan tenke seg å delta i jegerklassen om de blir gitt dette tilbudet. Dette er 
skyttere som i dag bare sporadisk deltar eller kanskje ikke deltar i det hele tatt. Derfor vil en 
slik mulighet kunne trekke tidligere skyttere tilbake til DFS. Det er slik administrasjonen ser 
det heller ikke noe negativt om eksempelvis en 5-klasseskytter skulle velge å skyte i denne 
klassen på et eller flere stevner om det er det som skal til for at skytteren skal delta. 

Dyrefigurer i feltskyting 
For å virkelig kunne imøtekomme jegerne sine ønsker og skape høy motivasjon for å delta 
må det benyttes dyrefigurer i feltskytingen. Feltskyting mot dyrefigurer (jaktfelt) er en 
etablert konkurranseform i regi av Norges Jeger- og Fiskerforbund. Det er imidlertid i 2016 
avstemt med NJFF om at de anser at skyting mot dyrefigurer som deres aktivitet. NJFF er en 
viktig samarbeidspartner, og DFS bør derfor avstå fra å benytte slike figurer i sine 
konkurranser.   

Mange lag arrangerer i dag interne feltskytinger som er spesielt tilrettelagt for jegere som er 
medlemmer i eget skytterlag.  Dette er å anse som en treningskonkurranse, og det er relativt 
vanlig at det benyttes dyrefigurer i slike stevner. At skytterlaget velger å bruke figurer er 
forståelig, for dyrefigurer er for den vanlige jeger langt mer gjenkjennbart og relevant, og 
derigjennom også mer motiverende. Derfor er det å anta at det vil bli langt færre jegere i 
slike stevner om det blir stilt harde krav om bruk av DFS-figurer. Dette interne trenings- og 
stevnetilbudet er et viktig tilbud til den største medlemsmassen i skytterlag flest. Slik kan 
skytterlaget motivere til frivillig trening, og laget kan holde kontakt med jegere også utenom 
de obligatoriske treningsskudd og skyteprøven. DFS bør derfor akseptere dyrefigurer til 
internt bruk i skytterlagene.  

Bekledningsreglement i jegerklassen 
Pr. i dag er det ikke egne regler for bekledning i jegerklassen, og det er derfor å anse at DFS 
sitt alminnelige regelverk for dette gjelder slik at spesiell skytterbekledning kan benyttes. 
Slikt spesialutstyr har i denne sammenheng svært lite med praktisk jakt å gjøre, samtidig som 
det i konkurranseskyting vil være et nyttig hjelpemiddel. Igjen handler det om terskelen for å 
delta. Å tillate spesiell skytterbekledning kan ses på som å være lav terskel ved at det er få 
begrensinger, men samtidig kan begrensingen bli at dette signaliserer et utstyrsbehov som 
vanlige jegere ikke ønsker å være en del av. Enn så lenge bør det ikke innføres egne 
bekledningsregler for jegerklassen.  

Finfelt eller grovfelt 
Det kan synes som om grovfelt er mest interessant for de som deltar i klassen. Her har 
arrangører et godt alternativ om det rigges til med eget opplegg for AG3/HK416, som vil 
være en mer tilpasset vanskelighetsgrad for jegerklassen. Det er ikke krav til et slikt eget 
opplegg i vanlige stevner, men med økt deltakelse i jegerklassen kan dette motivere flere 
arrangører til dette. I tillegg må arrangører alternativt kunne benytte finfelt for jegerkassen i 
de tilfeller opplegget i grovfelt ikke er egnet.  



Jegere som ressurser i skytterlaget 
Det å få med flere jegere kan ha en god rekrutteringseffekt i skytterlaget. Aktive skyttere i 
jegerklassen er ressurspersoner som kan bidra både administrativt og praktisk  

til skytterlagets virksomhet. En aktiv jeger vil i likhet med andre aktive omtale og fremme 
skytterlaget og skytesporten til sine omgivelser, og på den måten bidra til viktig kunnskap, 
som kan skape interesse blant flere. Gjennom å ha med aktive jegere kommer gjerne flere av 
deres familiemedlemmer og venner i kontakt med skytterlaget, aktivitetene og miljøet.    

Bytte navn til Kikkertklassen 
Administrasjonen mener at kikkertklassen vil være et bedre navn på klassen. Bakgrunnen er 
at det er kommet reaksjoner på at klassen skyter grovfelt med avstander langt utover det 
som er forsvarlig skyteavstand på jakt. Samtidig er tilbakemeldingene fra skyttere som deltar 
i klassen at grovfelt er langt mer interessant enn finfelt. I tillegg stiller en del deltakere med 
våpen som er svært profesjonelt utformet og tilpasset skarpskyttere/langholdskyttere, og 
som er lite anvendelige for alminnelig jakt. Det er derfor et stort spenn i utstyret som 
benyttes.  

Gjennom å endre navn til kikkertklassen vil man i mindre grad signalisere til jegere at dette 
er et konkurransetilbud for de, men trolig vil den vanlige jegeren uansett ikke være 
interessert så lenge det ikke benyttes dyrefigurer. Derfor bør klassen i tillegg henvende seg 
til skyttere med interesser for konkurranseskyting utover det rent jaktmessige. Her vil 
tidligere skyttere være en målgruppe med muligheter for rerekruttering.  

Til sammenlikning er det i DFS sine søsterorganisasjoner i Danmark og Sverige opprettet 
kikkertklasser med god oppslutning. 

Oppsummering: 
1. Administrasjonen støtter ikke Ofoten sitt forslag om en to-deling av jegerklassen 

og/eller å tillate knestående eller sittende skytestilling.  
2. Åsheim skytterlag/Hedmark skyttersamlag sitt forslag om at jegerklassen skal 

konkurrere på 15 meter støttes. Det settes krav om bruk av kikkertsikte.  
3. Administrasjonen mener at jegerklassen skal kunne delta på alle nivå og stevner i 

DFS, herunder skifelt og skogsløp. Klassen deltar ikke i Stang- og felthurtigskytingene. 
Vanlig premiering, men ingen mesterskap.  

4. Forsvaret personell med HK417 kan delta i jegerklassen. Det søkes tilrettelagt 
tilsvarende for at skarpskyttere i Politiet kan delta. 

5. Det tillates ikke bruk av støtte, herunder to-fot. Tilsier på sikt det aktuelt å dele 
klassen kan to-fot være et alternativ for én av klassene.  

6. Alle medlemmer i DFS kan delta i jegerklassen fra det året de fyller 16 år. 
7. Skyttere kan delta i både jegerklassen og sin ordinære klasse i samme stevne om 

dette arrangementsteknisk er greit. På LS gis i første omgang ikke denne muligheten.  
8. Feltskytinger internt i laget kan skje mot dyrefigurer. I konkurranser utover lagsnivå 

skal det benyttes figurer iht. regelverket pkt. 9.300.  
9. Klassen bytter navn fra jegerklassen til kikkertklassen. 
 



Feltutvalgets drøfting 
Feltutvalget drøftet i møte 12. mars administrasjonens innstilling i saken. Feltutvalget vedtok 
følgene innstilling:  

• Feltutvalget støtter administrasjonens oppsummering og anbefaling. 
• Feltutvalget vil tilføre en anbefaling om at det ved innendørs skyting må benyttes 

kaliber .22 longrifle ammunisjon.  
• Feltutvalget anbefaler administrasjonen å ta kontakt med personell i Forsvaret som 

har spesialkompetanse på HK417 i forhold til om det er forenelig å skyte HK417 med 
reim.  

• Feltutvalget ønsker at resultatservice kvalitetssikres, slik at muligheten for to Skytter-
IDer er tilgjengelig dersom en ønsker å delta to ganger i samme stevne.  

 

Oppfølging - feltutvalgets innstilling 

Administrasjonen har fulgt opp feltutvalgets innstilling slik:  

• Administrasjonen støtter utvalgets forslag om å presisere kravet til ammunisjon i 
kaliber .22 ved innendørsskyting, som tas inn i forslag til vedtak. Dette for å sikre at 
det ikke benyttes for kraftig ammunisjon i kaliber .22.  

• Faginstanser i Forsvaret er kontaktet. Tilbakemeldingen er at reim ikke benyttes i 
opplæringen, men det er likevel ikke noe i veien for å benytte reim under skyting. 
Videre signaliserer de liten tro på at dette vil være et tilbud som blir særlig benyttet.  

• IKT avdelingen på Skytterkontoret bekrefter at å delta to ganger i samme stevne er 
uproblematisk i forhold til SkytterID. Skytter melder seg på med samme ID, men i 
forskjellige klasser.  

 

Forsalg om å endre navn til kikkertklassen ble fremmet etter feltutvalgets møte, og er ikke 
forelagt utvalget.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2019:  

Navn på jegerklassen endres til Kikkertklassen.  

Regelverket for klassen vedtas slik:  

Skytterboka pkt. 7.249 Kikkertklassen  

a. Det kreves medlemskap i skytterlag for å kunne delta i kikkertklassen.  
b. Klassen omfatter alle medlemmer fra det året de fyller 16 år. 
c. Konkurransetilbudet i kikkertklassen gis opp til og med Landsskytterstevnet/NM i 

bane-, felt- og 15 meterskyting, samt i skifelt og skogsløp. Klassen deltar ikke i 
Stang- og felthurtigskyting.  

d. I bane- og 15 meterskyting følger klassen samme program som klasse 1. 
e. Ved 15 meterskyting skal det benyttes kaliber .22 Long Rifle.  



f. I feltskyting deltar klassen i grovfelt, og benytter primært hold som for klasse 
HK416 når det er eget opplegg. I stevner hvor det ikke skytes grovfelt, kan det 
arrangeres finfelt.  

g. I treningskonkurranser internt i skytterlaget for lagets medlemmer kan benyttes 
dyrefigurer. Ellers er det krav til å benytte figurer iht. Skytterboka pkt. 9.310. 

h. Skyttere kan delta i både kikkertklassen og sin ordinære klasse i samme stevne 
om dette er arrangementsteknisk greit. Landsskytterstevnet er unntatt.  

i. I all konkurranseskyting skal det benyttes kikkertsikte. 
 

Arne Birkeland foreslo følgende som nytt punkt c: 
Konkurransetilbudet gis opp til og med samlagsnivået i bane- felt- og 15 meterskyting, samt i 
skifelt og skogsløp. Klassen deltar ikke i Stang- og felthurtigskyting.  

Arne Birkeland foreslo følgende som nytt punkt h: 
Skyttere kan ikke delta i både kikkertklassen og sin ordinære klasse i samme stevne.   

Avstemning: 
Administrasjonens innstilling i punkt a, b, d, e, f, g og i enstemmig vedtatt. Arne Birkeland sitt 
forslag i punkt c og h enstemmig vedtatt.  

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Navn på jegerklassen endres til Kikkertklassen.  

Regelverket for klassen vedtas slik:  

Skytterboka pkt. 7.249 Kikkertklassen  

a. Det kreves medlemskap i skytterlag for å kunne delta i kikkertklassen.  
b. Klassen omfatter alle medlemmer fra det året de fyller 16 år. 
c. Konkurransetilbudet gis opp til og med samlagsnivået i bane-, felt- og 15 

meterskyting, samt i skifelt og skogsløp. Klassen deltar ikke i  Stang- og 
felthurtigskyting.  

d. I bane- og 15 meterskyting følger klassen samme program som klasse 1. 
e. Ved 15 meterskyting skal det benyttes kaliber .22 Long Rifle.  
f. I feltskyting deltar klassen i grovfelt, og benytter primært hold som for klasse 

HK416 når det er eget opplegg. I stevner hvor det ikke skytes grovfelt, kan det 
arrangeres finfelt.   

g. I treningskonkurranser internt i skytterlaget for lagets medlemmer kan benyttes 
dyrefigurer. Ellers er det krav til å benytte figurer iht. Skytterboka pkt. 9.310. 

h. Skyttere kan ikke delta i både kikkertklassen og sin ordinære klasse i samme 
stevne. 

i. I all konkurranseskyting skal det benyttes kikkertsikte. 
 

 

  



Saksnummer: 28/2019 
Sak:  Tingsak: Innføring av Landsskytterstevnet innendørs 
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

Saksopplysninger 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2018 følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap i 15 meter innendørs.  

Norges Skytterstyre ga i sak 22/2019 administrasjonen føringer for oppfølging av saken. 
Saksbehandlingen tar sikte på at en eventuell innføring av NM 15 meter blir behandlet på to 
Skytterting. Skyttertinget 2019 vedtar de overordnede føringer for stevnets rammer, mens 
Skyttertinget 2020 vedtar de konkrete betingelser for et slikt arrangement.  

I 2009 behandlet Skyttertinget et konkret forslag om å innføre et eget NM på 15 meter. 
Forslaget falt da med 31 mot 24 stemmer. 

Administrasjonens drøfting 
Norges Skytterstyre har flere ganger drøftet utviklingen av 15 meterskytingen i sine 
styremøter. Resultatet av drøftingene ble at Skytterstyret i 2018, anbefalte Skyttertinget å 
innføre offisielle landsdelskretsstevner fra 2019. Med vedtaket på Skyttertinget i sak 7/2018 
om å innføre offisielle landsdelskretsstevner, fikk 15-meterskytingen et nytt løft som disiplin 
i DFS.  

Norges Skytterstyre foreslo videre at det skulle utredes mulighet for et eget NM på 15 
meter. Skytterstyret har så langt gitt administrasjonen i oppdrag å kalle dette for 
«Landsskytterstevnet innendørs». Dette for å vektlegge at man her ser for seg et stort 
breddearrangement på 15 meter, med mål om å gi DFS mer PR. Landsskytterstevnet 
innendørs er også brukt som begrep for at dette ikke skal forveksles med 
innendørsarrangement i regi av Norges Skytterforbund. 

Administrasjonen vil, med bakgrunn i Norges Skytterstyres føringer, skissere de rammer som 
vi mener bør ligge til rette for at “Landsskytterstevnet innendørs”.  

Bakgrunn for 15 meter 
I 1984 ble det innført offisielle samlagsstevner på 15 meter. Fram til da hadde dette kun 
vært en verdifull rekrutteringsarena for de skytterlag som hadde slike anlegg. 
Samlagsstevnene har vært en stor suksess. Statistikken viser at ca. samme antall skyttere 
deltar på samlagsstevnet innendørs som i baneskyting, og baneskyting og 15 meter er nå 
tilnærmet like store med hensyn til antall arrangement i DFS. Nå har 15 meter blitt den klart 
viktigste arena for nyrekruttering og skyteskoler, og over halvparten av skytterlagene har nå 
tilgang til en innendørs bane.  

Stevnetilbudet har vokst enormt etter innføring av elektroniske skiver. Elektronikk har også 
gjort arrangement av 15 meterstevner lite ressurskrevende. Sesongen strekker seg mange 
steder inn i feltsesongen, men det er administrasjonens oppfatning at de fleste samlag nå er 
flinke til å skille på sesongene, eller ved at innendørsstevner etter påbegynt feltsesong 



arrangeres midt i uka. Periodene for sesongene er ulike fra landsdel til landsdel, og knyttet til 
lysforhold. Slik sett arrangeres innendørsstevner fra tidlig i oktober til april måned.   
 
Hvorfor Landsskytterstevnet innendørs? 
Bakgrunn for Skytterstyrets ønske om å utrede et eget «Landsskytterstevne innendørs» har 
vært å ta grep om et slikt nasjonalt arrangement. Oslo Open har gjerne blitt sett på som et 
stevne som nærmest har hatt «uoffisiell NM-status». Dette har vært et særdeles vellykket 
arrangement fra dyktige arrangører.  
 
Et nasjonalt arrangement hvor DFS tar grep gjennom sentral styring, vil gi potensiale for 
større deltakelse enn dagens Oslo Open. Et “Landsskytterstevne innendørs” kan med en slik 
ambisjon bli en begivenhet også gi organisasjonen god PR gjennom større lokal og nasjonal 
pressedekning.    
 
Vår nye formålsparagraf sier at vi skal lære god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter. 
15 meter skyting med kaliber .22 er slik sett svært viktig for at DFS skal oppfylle 
samfunnsoppdraget. Den grovkalibrede skytingen har bakgrunn i vår nære tilknytning til 
Forsvaret, og bør fortsatt ha stor prioritet i DFS. Administrasjonens oppfatning er imidlertid 
at 15 meterskyting med kaliber .22 fortsatt må videreutvikles med attraktive 
konkurransetilbud. Ved å innføre et topparrangement for hele landet vil det gi økt status for 
denne skytegrenen. 
 
Populariteten til 15 meter skytingen skyldes i stor grad at den er tilpasset dagens 
samfunnsnorm. Av argumenter kan nevnes at 15 meters banene kan skytes på døgnet rundt, 
krever færre dugnadstimer, kan skytes både i bynære og desentraliserte strøk, øker 
rekrutteringen både naturlig og via skyteskoler, krever mindre av skytterne både økonomisk 
og i forberedelser, samt at det stimulerer også de skytterne som av ulike årsaker er 
skuddredde. Alt dette medfører økt mestring og større aktivitet hos flere skyttere. Ved å 
arrangere et nasjonalt breddearrangement med vekt på den sosiale profil, vil slik 
administrasjonen ser det flere få et fullverdig tilbud i DFS.  
 
I tillegg til de innledende tanker om hva som var bakgrunnen for vedtaket på Skyttertinget 
2018, er det flere forhold som må drøftes. Her kan vi først ta utgangspunkt i Langtidsplanens 
mål for perioden 2016-2020. For inneværende periode er det ikke lagt planer om et slikt 
arrangement. Det forhindrer likevel ikke at dette kan innføres, men administrasjonen er 
enige med Skytterstyrets føringer om at det er lurt å “skynde seg langsomt” for å finne 
formen på et slikt mesterskap.   
 
Et “Landsskytterstevne innendørs” må forankres gjennom en god idefase og videre med en 
gjennomgang av hvilke ressurser som må legges ned for at dette skal bli vellykket. Et 
landsskytterstevne innendørs har utvilsomt et stort potensiale for mange deltakere. 
Administrasjonen mener et deltakerantall på 2 000 skyttere er et edruelig anslag - trolig kan 
det bli flere etter hvert som arrangementet får satt seg. 
 
Navnet “Landsskytterstevne innendørs”? 
Å bruke navnet «Landsskytterstevnet innendørs» er slik administrasjonen ser det en god ide 
for å benytte seg av merkevaren til Landsskytterstevnet. Arrangementet vil slik knyttes til vår 



organisasjon. NM på 15 meter har også Norges Skytterforbund, så det å kalle det med 
samme navn vil ikke gi et særpreg med “DFS-stempel”. NRK har sagt at dette arrangementet 
kan ha potensiale for TV, med forbehold om stevnetidspunkt medio november (før 
vintersporten starter for fullt). Ved å bruke navnet “Landsskytterstevnet innendørs” vil det 
også gi seerne og andre en direkte tilknytning til at dette er et DFS-arrangement.  
 
Motargumentet er selvfølgelig at Landsskytterstevnet som merkevare kan utvannes, men 
her mener altså administrasjonen at fordelene er større enn ulempene. Eksempelvis er 
navnet til “Birkebeineren” som opprinnelig var et langrenn nå blitt benyttet til både sykkel 
og løping med stor suksess.        
 
Hvordan arrangere Landsskytterstevnet innendørs? 
Administrasjonen tenker “stort” når det gjelder gjennomføring av et Landsskytterstevne 
innendørs. Kvaliteten på gjennomføring bør være gjenkjennelig fra Landsskytterstevnet 
utendørs, og det må eksempelvis være god resultatservice og speakertjeneste i tillegg til 
mange andre fasiliteter. Administrasjonen mener i tillegg at det er viktig at stevnet blir mest 
mulig komprimert, og at stevnet må kunne gjennomføres på tre dager inklusive finaler. Det 
er både arrangementsmessige og økonomiske forhold som tilsier dette.  
 
Hvis stevnet skal foregå på tre dager, finnes ingen eksisterende skytebaner som har den 
nødvendige kapasitet. For å få nok kapasitet må det leies en eller to idrettshaller hvor 40-50 
skyttere kan skyte samtidig. Arrangementsmessig gir dette flere fordeler, spesielt det at 
mange skyttere vil være samlet samtidig for å få “LS-følelsen”. Et komprimert stevne gir også 
kortere tidsbruk på gjennomføring. Det gir mindre tidsbruk og utgifter når betalt personell 
kan benytte mindre tid på arrangementet.   
 
For skytterne er det også viktig at stevnet foregår komprimert, og at stevnestedet har gode 
fasiliteter for flyreise/annet kollektivt/overnatting/parkering osv.  Slik administrasjonen ser 
det er det særdeles viktig at arrangementet avholdes på steder i nær tilknytning til flyplass, 
og med prioritet til steder med best mulighet for rimelige billetter. Innkvartering av 
skytterne vil også være en sentral utfordring, og med 2000 deltakere vil det trolig gi krav om 
minst 1000 overnattingsrom på hotell. Det er viktig at arrangementet gjøres så 
kostnadseffektivt som mulig, ikke bare med nærliggende flyplass, men også med tanke på at 
skytterne med familier slippe å bo langt unna stevnestedet. Det medfører at det er større 
tettsteder i og ved våre største byer som vil være naturlige steder for et slikt arrangement.  
 
Administrasjonen ser altså for seg et komprimert stevne hvor innledende skytinger og 
eventuelle lagskytinger og finaler blir gjennomført fredag, lørdag og søndag. Gjerne hvor  
lagskytinger prioriteres for å styrke lags-/samlagssamholdet. Et innendørs stevne har ingen 
begrensning i skytetid, og ved å beregne 30 minutter pr. Innledende lag, ser vi altså for oss at 
banen må ha en kapasitet på minimum 40 skiver. Med skyting i 12 timer, med 30 minutter 
per lag, er det mulig å få gjennom 1000 skyttere på en dag. Banen må ha rom for publikum, 
matlaging og servering, skiftesoner, tørrtreningssone, salgsstander, rom til administrasjon, 
stevneledelse og NRK.  
 
Skivene må rigges i god tid, ventilasjon og sikkerhet etter gjeldende normer må på plass. 
Administrasjonen har gjennomført befaring på to forskjellige innendørsanlegg i nærheten av 



Gardermoen, og sikkerheten er løsbar. Generelt kan det hevdes at gamle haller har bedre 
forutsetning for å ta vare på sikkerhet/ventilasjon i forhold til nybygde haller. Den ene hallen 
som ble befart var Letohallen, 5 minutter nord for Gardermoen. Der kan man med små grep 
få god sikkerhet samtidig som ventilasjon blir tilfredstillende.    
 
Hvem skal arrangere? 
Administrasjonen vil anbefale at organisasjonen sentralt tar styring for arrangementet med 
teknisk hjelp fra lokale skytterlag og eventuelt et lokalt idrettslag. Administrasjonen har 
svært god erfaring fra Landsskytterstevnet, og en slik sentral styring vil trolig sikre den 
nødvendige kvalitet på gjennomføringen. Med hjelp av lokale skytterlag mener 
administrasjonen det vil være den mest kostnadseffektive gjennomføringsformen.  
 
DFS sentralt kan utnytte potensialet ved at de kan planlegge eventuelle sponsoravtaler og 
kontrakter over flere år. Administrativt blir det trolig like mye arbeid for administrasjonen å 
bistå lokal arrangør, som selv å kunne ta styring med gjennomføringen med bistand fra 
skytterlag. Det økonomiske forholdet må avklares, og her kan ulike økonomiske modeller 
legges til grunn. 
 
Økonomi 
Administrasjonen anbefaler at påmeldingsavgiften i stor grad bør dekke 
arrangementsutgiftene, men at det også er nødvendig med gode sponsoravtaler og 
salgsinntekter for å få budsjettet til å gå i balanse. For å holde arrangementsavgiften nede vil 
det være mest mulig kostnadseffektivt å arrangere sentralt på Østlandet, og 
administrasjonen vil således anbefale at de to første år blir lagt dit. Dette også med tanke på 
god infrastruktur for skytterne.  
 
Administrasjonen har sett på et foreløpig budsjett, hvor en gjennomsnittlig 
arrangementsavgift på 350 kroner vil gi inntekter på 700 000 kroner. Her tenkes som for LS 
en lavere sum til rekrutteringsskytterne som på Landsskytterstevnet.  
 
Det er på nåværende tidspunkt vanskelig å estimere alle tall, men administrasjonen har så 
langt et estimat som nedenfor. 
 
Estimat for økonomi 
 
Utgifter: 
Administrative kostnader Skytterkontoret: 250 000 
Innleid hjelp/konsulentbistand                    : 150 000 
Halleie                                                               : 100 000  
Skiveleie                                                            : 100 000 
Ventilasjon                                                        :   50 000 
Annet materiell/data                                      : 150 000 
Speaker/Arenaproduksjon                             :  75 000 
Reise/ og oppholdsutgifter                            : 100 000 
Sum kroner                                                       : 975 000  
 
 



Inntekter: 
Arrangementsbidrag 2000 skyttere             : 700 000 
Sponsor/salg/reklameinntekter                    : 275 000 
Sum kroner                                                        : 975 000 
 
Det er et tidlig stadium i forhold til gjennomføring å budsjettere mer nøyaktig. I denne 
omgang har administrasjonen sett på erfaringstall fra noen av utgiftene knyttet til LS. Her er 
det fortsatt også ukjente faktorer som det er vanskelig å ta høyde for. Det er imidlertid  
viktig å ta med i vurderingen at administrasjonen vil bli belastet også i forhold til den 
ordinære arbeidstid for en slik gjennomføring. Det vil medføre at dette prosjektet må 
prioriteres i forhold til andre oppgaver.  
 
Tidspunkt 
Administrasjonen mener det vil være positivt om innendørssesongen starter tidlig på høsten, 
og hvor flere samlag enn i dag arrangerer sine mesterskap før jul. Hvis «Landsskytterstevnet 
innendørs» avholdes midt i november, vil sesongen naturlig starte tidligere. Det vil være til 
fordel for feltaktiviteten, da innendørssesongen flere steder kunne avsluttes tidligere om 
vinteren.    
 
Et tidlig tidspunkt vil også være viktig for om mulig å få TV-sending fra arrangementet. 
Kommer arrangementet før vintersesongen starter med annen sport på NRK, vil det være 
lettere å argumentere for sendetid. Alternativet i forhold til TV-sending er å avholde stevnet 
så sent på vinteren at vintersportssesongen er ferdig. Det synes fra administrasjonens 
ståsted ikke som et alternativ i forhold til feltsesongen som da er på sitt høydepunkt.   
 
Mulig arena 
Administrasjonen har gjennomført befaring på to ulike arenaer. Nes arena, rett øst for Kløfta 
og Leto-hallen, 5 minutter Nord for Gardermoen.   
Begge arenaene har kapasitet til flere tusen mennesker og vil tilfredsstille et krav mellom 40 
til 50 skiver på linje. Det er hallens konstruksjon som gjør at arenaene har ulike egenskaper, 
noe som vil føre til to ulike måter å løse en fremtidig gjennomføring.  
 
Oppsummering 
Slik administrasjonen ser det er det svært mange forhold som må behandles for å bli enige 
om rammeverket for et eventuelt «Landsskytterstevne innendørs». For det første må man 
drøfte om ideen “Landsskytterstevnet innendørs” er så god at den vil bidra positivt for DFS 
på lengre sikt. Administrasjonens ressurser vil ha stor nok gjennomføringskraft til lede et 
stevne, eksempelvis i Leto-hallen. Administrasjonen har solid erfaring fra dagens LS, og 
spørsmålet er om det er i DFS interesse at administrasjonen også skal bruke mye ressurser 
på et slikt stevne. Dette avhenger selvfølgelig av den kvalitet man ønsker å oppnå, men 
administrasjonen mener argumentene for å arrangere et LS innendørs blir færre om man 
ikke gjennomfører et profesjonelt stevne med gjenkjenning fra LS. 
 
Suksessen til et Landsskytterstevnet innendørs vil slik sett avhenge av om hvor god ideen er 
for at et LS innendørs gir et styrket DFS, og i hvilken grad vi vil satse ressurser på å 
gjennomføre etter en høy standard.    
 



Motargumenter    
Motargumentene mot de endringer administrasjonen her legger opp til er selvfølgelig 
flere.  Mange vil sikkert hevde at en slik oppjustering av 15 meterskytingen, vil gå ut over 
utendørsaktiviteten, og at innendørsskytingen etter hvert vil dominere i DFS.  
Administrasjonen mener at de positive effektene av å ta grep om 15 meteraktiviteten er 
svært viktig, samtidig som at man fortsatt skal rekruttere til og prioritere 
utendørsaktivitetene.  
 
Med å ha mange 15m-skyttere å ta av som føler mestring, vil det også være mange 
potensielle feltskyttere. En «medisin» hvor man forsøker å dempe den populære 15-
metetskytingen for å få flere til å skyte feltskyting er krevende, og slik administrasjonen ser 
det ingen god tilnærming. Om man også legger opp til at de største og viktigste stevner på 
15 meter skal foregå før årsskiftet, vil også det bidra til at feltsesongen i større grad skjermes 
enn hva som er tilfelle i dag.  
 
Et motargument som også vil være framtredende er at ved å innføre et slikt 
topparrangement vil det bidra en enda fullere terminliste, og mindre tid til aktivitet i 
skytterlagene. Økonomisk vil det utvilsomt også bli krevende for de med minst ressurser å 
dra på et slikt stevne i tillegg til Landsskytterstevnet. Det er trolig de mest ressurssterke som 
i dag drar på Oslo Open, men det er altså et arrangement som ikke er initiert av 
organisasjonen sentralt.  
 
Konklusjon:  
Administrasjonen vil som beskrevet innledningsvis og i likhet med Skytterstyres føringer, 
anbefale at saken om et eventuelt “Landsskytterstevne innendørs” behandles over to 
Skytterting. Først må det fastslås rammer for arrangementet. Videre kommer detaljer om 
gjennomføring, premiesystem osv. Innføring av stevnet bør også forankres i ny Langtidsplan.   
    
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2019: 

Norges Skytterstyre gis i oppdrag å gå videre med de framlagte planer om et 
Landsskytterstevne innendørs. Til Skyttertinget 2020 fremmes et konkret forslag til 
gjennomføring av arrangementet basert på følgende rammer: 
 

1. Landsskytterstevnet innendørs skal være et breddearrangement med høy kvalitet, hvor 
målet er å få flest mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 

2. Landsskytterstevnet innendørs skal arrangeres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet 
til å gjennomføre innledende skyting for 1 000 skyttere per dag. 
 

3. Landsskytterstevnet innendørs skal de første to år arrangeres sentralt på Østlandet. 
Senere kan arrangementet også legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til 
flyplass, og hvor økonomien til skytter og arrangementsgjennomføring prioriteres.     
 

4. Landsskytterstevnet innendørs skal de første årene ha sentral økonomisk og 
administrativ styring fra Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den 
tekniske gjennomføringen. 
 

5. Landsskytterstevnet innendørs skal arrangeres i november måned. Stevnet skal kunne 
arrangeres på tre dager, inklusive eventuelle finaler (Fredag-Søndag). 



 
Torben Knudsen foreslo følgende: 
Navnet på arrangementet skal være “Norgesmesterskap innendørs” 
 
Arne Birkeland foreslo følgende som nytt punkt 6: 
Landsskytterstevnet innendørs skal være økonomisk selvfinansierende. 
 
Avstemning: 
Torben Knudsen sitt forslag falt med 4 mot 3 stemmer. Brovold, Knutsen, Gjerstad og 
Birkeland stemte for administrasjonens forslag, mens Knudsen, Skaug og Brøndbo Fiskum 
stemte for Knudsen sitt forslag. 
 
Resten av administrasjonens forslag, og Arne Birkeland sitt tilleggsforslag, ble deretter 
enstemmig vedtatt. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

1. Landsskytterstevnet innendørs skal være et breddearrangement med høy kvalitet, hvor 
målet er å få flest mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 

2. Landsskytterstevnet innendørs skal arrangeres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet 
til å gjennomføre innledende skyting for 1 000 skyttere per dag. 
 

3. Landsskytterstevnet innendørs skal de første to år arrangeres sentralt på Østlandet. 
Senere kan arrangementet også legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til 
flyplass, og hvor økonomien til skytter og arrangementsgjennomføring prioriteres.     
 

4. Landsskytterstevnet innendørs skal de første årene ha sentral økonomisk og 
administrativ styring fra Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den 
tekniske gjennomføringen. 
 

5. Landsskytterstevnet innendørs skal arrangeres i november måned. Stevnet skal kunne 
arrangeres på tre dager, inklusive eventuelle finaler (Fredag-Søndag). 

 
6. Landsskytterstevnet innendørs skal være økonomisk selvfinansierende. 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 29/2019 
Sak:  Tingsak: Drøftingssak angående fokus på lagsaktivitet “3-1” 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

Norges Skytterstyre har gjennom vinteren 2019 drøftet eventuelle tiltak for å få mer fokus 
på aktiviteten i det enkelte skytterlag. Dette også med bakgrunn i ledersamlingen for 
samlagene som ble gjennomført i februar. Der ble aktivitetsutvikling i DFS drøftet gjennom 
gruppeoppgaver. Utviklingen har over tid gitt et økt stevnetilbud utenfor eget skytterlag, og 
de mest aktive skytterne skyter nå mange flere stevner enn tidligere. I 2018 var det 
eksempelvis 957 skyttere som skjøt 50 stevner eller flere, og 70 skyttere skjøt over 100 
stevner. God personlig økonomi er trolig en faktor som gjør at flere skyter et mye større 
antall stevner enn tidligere.  

Skytesporten er uten tvil det viktigste middel for å oppnå formålsparagrafen for å fremme 
god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter. Et stort og mangfoldig skyestevnetilbud har 
således vært en bærebjelke for DFS suksess. Utbredelsen av elektroniske skyteskiver 
gjennom de siste 20 årene har gjort kravet til dugnadsinnsats på stevner mye lavere, som i 
sin tur bidrar til at mange skytterlag ønsker å arrangere stevner. Feltskyting, hvor innføring 
av elektroniske skiver fortsatt er i en startfase, har imidlertid fått færre stevner. Statistikken 
viser en markant nedgang de siste 20 årene. På vinteren har vi sett en vekst i 
innendørsstevner utenom eget skytterlag.  

Selv om et stort stevnetilbud er en stor styrke for DFS, er det et spørsmål om den store 
stevneaktiviteten på sikt kan være negativt for rekrutteringen. Det kan eksempelvis være en 
utfordring om alle de gode instruktørene i et skytterlag bruker mesteparten av tiden til egen 
skyting, ved å dra rundt på et stort antall stevner. Det bidrar i neste omgang til at det blir 
mindre tid til godt miljø- og rekrutteringsarbeid i eget skytterlag. Svært mange instruktører 
er imidlertid gode til å ivareta både sin egen skytekarriere og rollen som instruktør for andre. 
Spørsmålet er likevel om organisasjonen bør ta grep som sørger for at dette eventuelt ikke 
skal bli en større utfordring i framtid.      

Norges Skytterstyre har i denne sammenheng lansert et uttrykk “3-1” for å få fokus på 
aktiviteten i eget skytterlag. Arbeidstittelen “3-1” startet diskusjonen, med en ide om at det i 
hver måned var det avsatt en uke til aktivitet innad i skytterlaget, mens de andre tre uker 
kunne nyttes til stevner utenom eget skytterlag. Målet er at det skal bli mer tid til å dyrke 
det sosiale miljøet og interne skytinger i skytterlagene. 

Norges Skytterstyre vil utfordre Skyttertinget til en drøftingssak om hvilke tiltak som kan/bør 
iverksettes for å nå et mål om styrket aktivitet i skytterlagene. Eksempelvis at alle skytterlag 
arrangerer lagsmesterskap i alle disipliner. Er det en vei å gå å bruke virkemidler som aktivt 
begrenser stevnetilbudet for å beskytte lagsaktivitene? Her kan man tenke seg flere 
modeller. Eksempelvis at landsdelene selv bestemme hvilke perioder som passer for deres 
region, eller at det fra sentralt hold innføres stevnefrie perioder.  

Norges Skytterstyre vil innlede for en debatt uten mål om et konkret vedtak på Skyttertinget 
2019. Gode forslag og innspill vil danne grunnlag for arbeidet med temaet i ny Langtidsplan 
for perioden 2020 – 2024. 



Saksnummer: 30/2019 
Sak:  Tingsak: Skyttertinget og ledersamling annethvert år 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

Saksopplysninger 
Sak angående tid og sted for Skyttertinget har vært til behandling flere ganger, sist i sak 
5/2016. Dagens ordning med Skyttertinget hvert år ble da vedtatt med 22 mot 34 stemmer, 
det vil si at det manglet to stemmer på 2/3 flertall som er krav for å gjøre endinger etter 
Skytterbokas kapittel 1.  

Norges Skytterstyre fremmer nå saken på nytt, hovedsakelig med bakgrunn i et sterkt ønske 
om å alternere mellom Skyttertinget og ledersamling for samlagsledere annethvert år.  
DFS avholdt for første gang ledersamling 2.-3. februar 2019, med gode tilbakemeldinger. 
Generelt var inntrykket at samlagslederne ønsker å fortsette med ledersamlinger.   
Organisasjonsutvalget har også signalisert at de kommer til å foreslå denne løsningen.  

Administrasjonens drøfting 

Behov for årlige Skytterting? 
Selv om antall saker har holdt seg relativt stabilt til Skyttertinget, har praksis de senere år 
vært at man har klart å avholde Skyttertinget på en dag. Om det skulle bli noen flere saker 
når Skyttertinget skulle bli toårig, mener administrasjonen at man da i større grad kan 
benytte muligheten for to dagers Skytterting.  

Skytterting annethvert år vil trolig medføre at organisasjonssaker får større fokus på 
Skyttertinget. I kombinasjon med ledersamlingen vil det gi oss muligheter til å diskutere 
overordnede politiske saker som er helt nødvendig. Administrasjonen ser heller ikke at det 
er gode eksempler på at organisasjonen trenger årlige Skytterting for god styring eller 
innføring av viktige endringer i organisasjonen. Hvis en slik situasjon skulle oppstå, så har 
man uansett mulighet til å innkalle til ekstraordinært Skytterting.     

Ledersamling 
Årets ledersamling fikk gode tilbakemeldinger. Gjennom å ha faste ledersamlinger 
annethvert år kan får organisasjonen arbeide med overordnede strategiske saker i et 
uformelt fora. Organisasjonen får gjennom ledersamlingene mulighet til å komme med 
innspill tidlig, og det sikrer større vektlegging av og medvirkning i overordnede saker og 
prosesser. Det gir også større muligheter til å ta opp tema knyttet til langtidsplanen som det 
er ønskelig at styret arbeider videre med.  

Økonomiske/administrative besparelser  
Med innføring av faste ledersamlinger de årene det ikke er Skytterting vil det ikke være 
vesentlig økonomisk innsparing. Det er heller ikke målet med en alternering mellom 
Skytterting og ledersamling.   

Årlige Skytterting krever stor ressursinnsats med organisering av ting og behandling av 
tingsaker, spesielt for ledelsen på Skytterkontoret og for Skytterstyrets medlemmer. De 
årene som Skyttertinget ikke avholdes, kan ressursene i større grad benyttes til oppfølging av 



Langtidsplanen, organisasjonsutvikling og drøfting av overordnede politiske saker. Dette vil 
styrke våre demokratiske prosesser, involvering og medbestemmelse. 
 
Kontrollkomité 
Når det foreslås at Skyttertinget skal avholdes annethvert år, må det opprettes en kontroll-
komité som får i mandat å blant annet fastsette regnskapene. Komiteen kan i tillegg 
kontrollere at skytterstyret og administrasjonen følger opp vedtak fattet på Skyttertinget. 
Administrasjonen foreslår at det velges en kontrollkomité på tre personer på Skyttertinget i 
2020. Kontrollkomiteen skal skrive en rapport fra hvert regnskapsår som legges fram for 
påfølgende Skytterting. Eksempelvis skal kontrollkomiteen legge fram en rapport om både 
regnskapsåret 2020 og 2021 til Skyttertinget 2022.  
 
Fordelen med en slik praksis er også at organisasjonen vil holde seg innenfor regnskaps-
lovens bestemmelser om innsending av regnskapene til regnskapsregisteret. Slik det er nå så 
har vi utfordring med dette da Skyttertinget ikke avholdes før månedsskiftet juli/august.   
 
Valg på Skyttertinget 
Med to år mellom hvert Skytterting vil forslag til ny valgordning bli slik at sentralt tillitsvalgte 
er på valg annet hvert år. Forslaget innebærer som en overgangsordning at tillitsvalgte i 
Norges Skytterstyre som velges i 2019 blir på valg i 2022. I andre sentrale utvalg blir alle 
tillitsvalgte på valg i 2020. Det er liten risiko for at alle trekker seg samme år, og valg-
komiteen har uansett god tid på seg til å finne nye kandidater. Dette vil også forenkle 
valgsystemet og gjøre det mer oversiktlig i forhold til dagens relativt innfløkte system med 
ulike valgperioder i ulike verv.  
 
Tildeling av Landsskytterstevnet 
Tildeling av Landsskytterstevnet vil etter administrasjonens forslag bli slik at Skyttertinget 
tildeler to stevner ad gangen, det vil si at arrangørene får hhv. 3 og 4 år til forberedelser. 
Mye av planleggingen gjøres i forbindelse med søknaden, og administrasjonen mener at det 
vil være uproblematisk for søkerne å tilpasse seg et nytt system. Fram til 2004 ble tildelingen 
gjort tre år i forkant av stevnet.  
 
Turnus for Landsskytterstevnet kommer som sak i 2020. Skyttertinget har i sak 6/2018 
forlenget nåværende turnus fram til 2024. Sted for Landsskytterstevnet 2025 og 2026 vedtas 
på Skyttertinget i 2022.  
 
Skyttertingsmiddag 
Når det gjelder eksempelvis den årlige Skyttertingsmiddagen, ser administrasjonen for seg at 
det i forbindelse med Landsskytterstevnet blir avholdt en årlig LS-middag. Dette både de år 
det arrangeres Skytterting og de år det ikke er Skytterting. Flere kommuner har signalisert at 
det er lettere å forsvare en slik middag dersom den relateres til Landsskytterstevnet. DFS vil 
som i dag oppfordre kommunene til å invitere til en slik middag, og det er naturlig at 
samlagsledere inviteres til middagen uavhengig av Skyttertinget.  
 
 
 
  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2019: 
 

1. Skyttertinget skal fra og med 2020 gjennomføres annethvert år i forbindelse med 
Landsskytterstevnet, slik at 2021 blir første år det ikke skal avholdes Skytterting. 
 

2. Det gjennomføres ledersamling de årene det ikke er Skytterting. 
 

3. Sak om funksjonsfordeling og andre nødvendige endringer i Skytterbokas regelverk som 
er påkrevd i forbindelse med innføring av toårsturnusen fremmes for Skyttertinget 2020.   

 

4. Det velges en kontrollkomite på tre personer på Skyttertinget 2020, som får i mandat å 
fastsette årsregnskapene etter regnskapslovens bestemmelser. Kontrollkomiteen skal 
også påse at vedtak gjort på Skyttertinget blir fulgt opp av skytterstyret og 
administrasjonen. Kontrollkomiteens rapport legges fram for Skyttertinget.  

 

5. Fra og med Skyttertinget 2020 er funksjonstiden to år for medlemmer av Norges 
Skytterstyre og andre sentrale utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget. 
Tillitsvalgte med någjeldende funksjonstid på tre år som velges på Skyttertinget 2019 får 
funksjonstid til 2022.  
 

6. Tildeling av Landsskytterstevnet skjer for to år ad gangen, med søknadsfrist 1. februar 
hhv. tre og fire år før stevnet avholdes.   
 

Avstemning:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

1. Skyttertinget skal fra og med 2020 gjennomføres annethvert år i forbindelse med 
Landsskytterstevnet, slik at 2021 blir første år det ikke skal avholdes Skytterting. 
 

2. Det gjennomføres ledersamling de årene det ikke er Skytterting. 
 
3. Sak om funksjonsfordeling og andre nødvendige endringer i Skytterbokas regelverk som 

er påkrevd i forbindelse med innføring av toårsturnusen fremmes for Skyttertinget 2020.   
 
4. Det velges en kontrollkomite på tre personer på Skyttertinget 2020, som får i mandat å 

fastsette årsregnskapene etter regnskapslovens bestemmelser. Kontrollkomiteen skal 
også påse at vedtak gjort på Skyttertinget blir fulgt opp av skytterstyret og 
administrasjonen. Kontrollkomiteens rapport legges fram for Skyttertinget.  

 
5. Fra og med Skyttertinget 2020 er funksjonstiden to år for medlemmer av Norges 

Skytterstyre og andre sentrale utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget. 
Tillitsvalgte med någjeldende funksjonstid på tre år som velges på Skyttertinget 2019 får 
funksjonstid til 2022.  
 

6. Tildeling av Landsskytterstevnet skjer for to år ad gangen, med søknadsfrist 1. februar 
hhv. tre og fire år før stevnet avholdes. 



Saksnummer: 31/2019 
Sak:  Tingsak: Forslag om klassesetting for 15 meter/200 meter 
Kompetanse: Jf. Kapittel 7 

Saksopplysninger 
Gudbrandsdal skyttersamlag fremmer forslag om at resultater fra innendørsskyting også skal 
telle med i klassesettingen i klasse 1-5. 

Forslaget begrunnes med at mange skyttere mer eller mindre kun skyter stevner innendørs, 
og at disse som oftest er i feil klasse i forhold til nivået i klassen.  

Administrasjonens drøfting 
Forslaget om egen klassesetting for 15 meter har vært behandlet tidligere, senest av 
Sotnakkutvalget / Skyttertinget 2016. Det ble da vedtatt at man ikke skulle slutte seg til 
forslaget, med begrunnelse av at dagens system fungerer tilfredsstillende og er enkel å 
administrere. 

Gudbrandsdal skyttersamlags forslag er imidlertid litt annerledes enn tidligere forslag. De 
foreslår at resultatene innendørs skal telle med i klassesettingen sammen med resultatene 
utendørs. Det betyr at skytterne fortsatt bare skal ha én klasse, men at 
klassesettingsgrunnlaget blir større. I praksis vil dette medføre at vi får flere skyttere i høyere 
klasser, ettersom mange får flere klassesettingsresultater. I tillegg har vi det faktum at 
enkelte er betydelig bedre med fin- enn grovkaliber. Konsekvensen av dette blir at man 
eventuelt må justere kravene for de ulike klassene om man ønsker at fordelingen i antall 
skyttere mellom klassene skal være som i dag. 

Gudbrandsdals forslag vil ikke medføre store økonomiske konsekvenser, men det vil være 
enklere å gjennomføre endringen om dette gjaldt alle klasser som har opprykk etter kvalitet 
(junior og eldre junior), ikke bare klasse 1-5. 

Det er grunn til å tro at med dette forslaget så vil aktiviteten med grovkaliber gå noe ned. 
Skyttere som er spesialister innendørs, vil trolig ikke delta like mye i felt- og baneskyting når 
de blir satt i en høyere klasse enn de er i dag. Spørsmålet er om og eventuelt i hvor stor grad 
dette vil skje, og hvor mye dette skal vektlegges. 

Det er på det rene at det er noen skjevheter i forhold til hvor gode skytterne er i de ulike 
disiplinene, men i hovedsak er det enkelttilfeller som har store avvik mellom prestasjonene i 
de ulike øvelsene. Administrasjonen er av den oppfatning at dagens ordning med 
klassesetting kun i baneskyting fungerer tilfredsstillende, men at regelverket i Skytterboka 
(§7.170) hindrer samlagene i å gjøre individuelle vurderinger i innendørsskyting.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2019: 

Skytterboka pkt. 7.170 Samlagenes kontroll med klassesettingen endres til: 

Skyttersamlaget plikter å kontrollere lagenes klassesetting og rette eventuelle feil. Samlaget 
kan flytte skyttere det er anledning til å tro holder seg nede i klasse med vilje én klasse opp. 
Skyttere som kun eller i all hovedsak skyter øvelsene innendørs- eller feltskyting, kan flyttes 
til riktig klasse ut fra nivået i hovedøvelsen.  



Heidi Skaug foreslo følgende i tråd med Gudbrandsdal sitt forslag: 
Resultater fra stevner innendørs på 15 meter skal i tillegg til klassesettingsresultat i 
baneskyting telle med som klassesettende resultat for opp/nedrykk til klasse 1-5.  

Arne Birkeland foreslo følgende: 
Det innføres egen separat klassesetting for innendørs 15 meter og for utendørs 200/300 
meter. 

Avstemning: 
Heidi Skaug sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer for Arne Birkeland sitt forslag. Brovold, 
Skaug, Knudsen, Gjerstad og Brøndbo Fiskum stemte for Skaug sitt forslag, mens Birkeland 
og Knutsen stemte for Birkeland sitt forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Resultater fra stevner innendørs på 15 meter skal i tillegg til klassesettingsresultat i 
baneskyting telle med som klassesettende resultat for opp/nedrykk til klasse 1-5. 

Saksnummer: 32/2019 
Sak: Tingsak: Forslag om like skytetider på 15 meter, 100 meter og 

200/300 meter  
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

Saksopplysninger 
Vågå skytterlag støttet av ombudsmøtet i Gudbrandsdal skyttersamlag fremmer forslag om 
like skytetider for alle klasser på 15 meter og 100 meter slik: 

 Serie nr. 1:   2 minutter.
 Serie nr. 2:   3 minutter.
 Serie nr. 3:   2 minutter.
 Serie nr. 4:   3 minutter.
 Omgang:       Som i dag.

Forslaget begrunnes med at det blir kun én STANS-kommando i hver serie. Slik blir det ingen 
tvil om skyttere har skutt etter STANS, for slik det er i dag kan det være inntil tre STANS for 
samme serie. På skyteskolen lærer nye skyttere at de ikke skal skyte etter STANS, men når de 
kommer på første stevne opplever de at det skytes etter denne kommandoen.  

Kompetanse: 
Skytterboka kapittel 11 sier følgende om kompetanse:  
Endringer i konkurransedisipliner, skyteprogrammer og turnus/søknadsfrist for 
Landsskytterstevner, foretas av Skyttertinget. Skytterstyret kan foreta endringer av 
programmene (eksempelvis skytetider og andre sportslige tillempninger) samt øvrige 
stevneregler.  

Skyttertinget 2016 drøftet med bakgrunn i Sotnakk-utvalgets utredning et forslag om 
endring av skyteprogram og skytetider, men forslag fikk ikke tilslutning. Ettersom saken sist 



ble drøftet av Skyttertinget er det naturlig at forslaget på nytt legges fram for Skyttertinget. 
Samtidig kan det også anses at Skytterstyret har myndighet til å behandle forslaget. Dette 
fordi det i kompetansebeskrivelsen i kapittel 11 spesifikt står beskrevet at Skytterstyret har 
myndighet til å gjøre endringer i skytetidene. I tillegg var drøftingen om endring av 
skytetider på Tinget i 2016 en del av et større saksbilde knyttet til Sotnakk-utvalgets 
utredning.    

Administrasjonens drøfting 
Forslag om samordning av skytetidene på 15 meter og 100 meter støttes med følgende 
begrunnelse:  

Det overordnede behovet for en samordning av skytetidene er knyttet til sikkerheten. 
Innendørs skal det mye til at det skjer noe uforutsett mellom skytterne og skivene som gjør 
at man må avbryte skytingen umiddelbart, men utendørs derimot øker risikoen for at noe 
slikt kan inntreffe. Utendørs er det mange forhold som kan skje uforutsett, og som krever at 
skytingens stanses umiddelbart. I en slik situasjon der skyttere er vant til flere stans-
kommandoer er det på ingen måte sikkert at alle vil reagere på kommandoen, og da blir det 
en alvorlig sikkerhetsbrist.  

En samordning av skytetider er viktig for å kunne ha full respekt for kommandoer. 
Kommandoen «stans» må ha en absolutt betydning for at sikkerheten skal ivaretas på best 
mulig måte. Elever og foresatte som har gjennomført skyteskole der betydningen av «Stans» 
blir presisert, både forundres og forvirres, og det kan føre til at man mister respekten for 
opplæring de er gitt. Stans-kommandoen bør således ha en mest mulig absolutt betydning. 

Forslaget slik det er fremmet gir ingen skyttere kortere skytetider enn i dag. For skyttere som 
konkurrerer på 100m vil skytetidene være helt like innendørs og utendørs, mens endringen 
for skyttere på 200/300m vil være 30 sekunder lenger skytetid innendørs enn utendørs på 
første serie. Her kan man dog tenke seg at skytetiden utendørs på 2/300m for serien nr. 1 
kan økes til 2 minutter, slik at det vil være full likhet mellom innendørs og utendørs for alle 
klasser.  

Den eneste serien som fortsatt vil ha differensierte skytetider vil være omgangen. Med 
dagens program varierer skytetiden mellom 75 sekunder, 2 og 3 minutter på 100m og 
innendørs. Bakgrunnen for disse variasjoner er begrunnet med forskjeller i ferdigheter 
skyttere/klasser imellom, og fysiologiske forskjeller knyttet til høyere alder. Særlig trenger de 
eldste veteranene lenger skytetid enn de øvrige klasser.   

Grunnen til at differensiert skytetid på omgangen bør videreføres er vanskeligheter med å 
finne fram til en fellesnevner som er tilpasset alle klasser, noe som også var et av 
hovedargumentene til at man ikke kom fram til enighet på Skyttertinget i 2016. Det kan i 
denne sammenheng i større grad forsvares med en differensiert kommando på denne serien 
der de yngste og minst erfarne skytterne ikke deltar. Ved at omgangen skytes av skyttere 
med mer erfaring gjør at man har med seg mer forståelse for den differensierte STANS-
kommandoen, i tillegg til at erfarne skyttere lettere vil oppfatte om det ropes STANS utenom 
de faste skytetidene.  

  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2019: 

Følgende skytetider gjelder for alle klasser på 15 meter og 100 meter fra 1. januar 2020: 

 Serie nr. 1:   2 minutter.
 Serie nr. 2:   3 minutter.
 Serie nr. 3:   2 minutter.
 Serie nr. 4:   3 minutter.
 Omgang:  Som i dag.

Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Det gis 2 minutter skytetid også på serie 1 på 200/300 meter. 

Avstemning: 
Administrasjonens forslag med Jan Åge Gjerstad sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Følgende skytetider gjelder for alle klasser på 15 meter, 100 meter og 200/300 meter fra 1. 
januar 2020: 

 Serie nr. 1:   2 minutter.
 Serie nr. 2:   3 minutter.
 Serie nr. 3:   2 minutter.
 Serie nr. 4:   3 minutter.
 Omgang:  Som i dag.

Saksnummer: 33/2019 
Sak:  Tingsak: Forslag om klassesetting per 1. november 
Kompetanse: Jf. Kapittel 7 

Saksopplysninger 
Vefsn skyttersamlag fremmer forslag om å endre dato for klassesetting fra årsskifte til 1/11. 
Forslaget begrunnes med at skytterne skal få skyte hele innesesongen i en og samme klasse. 

Denne saken har vært behandlet fire ganger siden 2006. Det var senest en tingsak i 2013 
etter forslag fra Solør skyttersamlag. Forslaget ble nedstemt med 16 mot 40 stemmer under 
Skyttertinget på Oppdal.  

Administrasjonens drøfting 
Begrunnelsen til Vefsn skyttersamlag er at skyttere skal konkurrere hele innesesongen i 
samme klasse. Tidspunkt for innendørssesongen er veldig variabel rundt om i landet. Mens 
man i enkelte deler av landet starter allerede i oktober, er det andre steder som først starter 
med 15m-stevner etter nyttår.  

Skal man sørge for å få med hele innendørssesongen i ny klassesetting, er nok 1. oktober en 
bedre dato. De siste banestevnene arrangeres normalt i midten av september, og da rekker 



man akkurat å rapportere inn de siste banestevnene i henhold til regelverket (10 dager) før 
klassesettingen kjøres. Av erfaring vet vi imidlertid at mange skytterlag bruker den siste 
måneden før innlevering av årsrapport (1/11) på å legge inn interne skytinger i Mitt DFS.  
Dersom klassesettingsgrunnlaget er ufullstendig, blir det også ugunstig å kjøre klassesetting 
før 1. november.  
 
Både ungdoms- og veteranklassene i DFS er aldersbestemte. Ved å ha klassesetting 1/1 
blir dette veldig ryddig. Da vil man tilhøre den klassen man har alder for det året, ikke året 
etter. Med Vefsns forslag vil en 71 åring som har bursdag i desember bli V73-skytter 1. 
november. Dette er ikke noe avgjørende argument, men det vil bidra til å 
komplisere klassesettingen for de aldersbestemte klasser. 
 
I denne sammenhengen skal man også være obs på alderen i rekruttklassen. Nedre 
aldersgrense er satt til det kalenderåret skytteren fyller 11 år. Dette er i hht. 
Barneidrettsbestemmelsene. Dersom datoen for klassesetting settes til 1/10 eller 1/11, skal 
man da godta at skyttere som blir 11 år det påfølgende året kan bli rekrutter allerede 1/11? 
Eller må disse vente til 1/1, som nå? Dette spørsmålet aktualiseres ytterligere dersom det 
skulle bli aktuelt med et NM innendørs i tidsrommet november/desember. 
Tidligere har også cuper og karuseller innendørs vært brukt som argument for å ha klasse-
setting 1. november.  Det har imidlertid vist seg at arrangørene har funnet løsninger på dette. 
 
Skyttere som skal rykke opp i klasser med nye skytestillinger bruker ofte høsten og 
tiden fram til nyttår på å trene inn nye skytestillinger. Man kan selvsagt si at man 
burde startet tidligere med dette, men realitetene er nok slik at de fleste skyttere 
starter for sent. Nå vet vi at det er et ganske stort frafall i forbindelse med at skyttere 
må lære seg nye skytestillinger. Muligens mister vi mange av disse uansett, men ved å endre 
datoen for klassesetting vil trolig dette forsterkes. Det vil trolig også til en viss grad gå 
utover deltakelsen på innendørsstevner i november og desember. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen kan ikke se at det har kommet inn vesentlige nye momenter i saken 
etter 2013. Vi velger derfor å konkludere med at klassesettingen bør foretas 1/1 hvert år. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2019: 

Dagens regelverk med dato for klassesetting per 1. januar opprettholdes. 

Kari Sofie Brøndbo Fiskum foreslo følgende: 
Dato for klassesetting endres til 1. oktober. 

Avstemning: 
Brøndbo Fiskum sitt forslag enstemmig vedtatt. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Dato for klassesetting endres til 1. oktober. 
 
 



Saksnummer: 34/2019 
Sak:  Tingsak: To finaler i Stang-skyting – En for Sauer og en for HK 416 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

Saksopplysninger 
Skyttertinget 2015 i sak 7 ble det gjort følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å bestemme tidspunkt for å avvikle ordningen med felles 
Stangfinale for repetervåpen og AG3 på Landsskytterstevnet. I samarbeid med Forsvaret bes 
Norges Skytterstyre ta initiativ til å vurdere om det skal innføres en egen finale i Stangskyting 
for militære våpen på Landsskytterstevnet. 

I sak 103/2018 ble det gjort følgende vedtak i Norges Skytterstyre på bakgrunn av anbefaling 
fra administrasjonen og vedtak i Feltutvalget (sak 13/2018): 

Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å utrede og fremme forslag til regelverk 
for en to-delt finale i Stangskytingen på Landsskytterstevnet, en finale for skyttere i klasse 
HK416, og en felles finale for skyttere i de øvrige klasser. Saken legges fram for Skyttertinget 
2019. 

I sak 17/2019 ble det gjort følgende vedtak i Norges Skytterstyre: 

Norges Skytterstyre tar til etterretning Forsvarets beslutning om å utfase bruk av AG 3 
våpenet. Klasse AG 3 legges ned som konkurranseklasse i DFS fra og med 2021, og våpenet 
kan heller ikke benyttes i andre klasser i DFS fra samme tidspunkt. Med bakgrunn i vedtaket 
blir Landsskytterstevnet 2020 siste år som skyttere med AG 3 kan kvalifisere seg for finale i 
Stangskyting. 

Med bakgrunn i ovenstående vedtak vil administrasjonen fremme forslag om en todelt finale 
i Stangskyting – en for Sauer – og en for HK 416. Når det her skrives Sauerklasse, menes det 
selvfølgelig også andre våpentyper som er godkjent som repetergevær i DFS i den finalen, 
eksempelvis Krag Jørgensen/Mauser. 

Administrasjonens drøfting 
Det er DFS som har det fulle eierskapet til Stangskytingen, og programmet som benyttes. 
Dette er en sivil konkurranse med et forsvarsrelevant program. Skytingen ble etablert av 
Skyttertinget og første gang gjennomført i 1912 til minne om oberst Georg Stang. Det er 
således opp til DFS å bestemme program, tillatte våpen, finaler, premiering etc. Vedtaket fra 
2015 sier imidlertid at Norges Skytterstyre skal vurdere å innføre en egen finale for militære 
våpen på Landsskytterstevnet.  

Norges Skytterstyre nedsatte en prosjektgruppe som testet muligheten for om Forsvarets 
våpen HK 416 kunne konkurrere sammen med Sauer 200 STR. Testgruppens mandat var å 
foreslå et alternativt program for HK416, slik at skyttere med dette våpenet kunne 
konkurrere sammen med Sauer-skyttere.  



Testgruppen utrykte i den sammenheng i sin rapport at det er en krevende oppgave å finne 
fram til en praktisk tilpassing av programmet for HK416-skyttere, som vil utjevne 
resultatene, og som av Sauer-skyttere vil bli oppfattet som rettferdig. Testgruppen påpekte 
videre at det er uforutsigbare faktorer knyttet til utviklingen i øvelsen. En tilpassing som 
fungerer de første årene kan etter hvert vise seg å gå mer i favør av en av våpentypene, ved 
at utøvere med dette våpenet høyner sitt nivå mer enn for det andre.  

Etter at det var foretatt en spørreundersøkelse på Landsskytterstevnet i 2018, som viste at 
skytterne heller ikke ønsket en felles finale mellom HK 416 og Sauer, bestemte Skytterstyret 
å gå for en løsning med to finaler i Stang-skyting - en for Sauer og en for HK 416.  

Det er viktig for DFS at det til enhver tid benyttede armevåpen i Forsvaret blir synliggjort 
som en del av aktiviteten i organisasjonen, herunder spesielt i fbm. Landsskytterstevnet. 
Finaler i Mil NM lagt sentralt i LS-uka er et godt bidrag til dette. I tillegg synes det som om 
skyttere med Sauer og HK416 konkurrerer rimelig jevnbyrdig i felthurtig, slik at en felles 
finale kan videreføres. I Stangskyting synes derimot den beste løsningen å være en egen 
finale for HK416-skyttere, der dagens program benyttes.  

Finale for HK 416: 
Dagens gjennomføring av Stang- og felthurtigfinalene på LS har vært en suksess. Det at det 
også sendes på NRK gjør disse finalene svært attraktive også for publikum og TV-seere. 
Administrasjonen er opptatt av at finalen i HK 416 må få sin naturlige plass i avviklingen. 
Samtidig er det viktig at gjennomføringen foregår profesjonelt og innenfor en rimelig 
tidsperiode, slik at det for publikum på finalearenaen oppleves som en god og effektiv 
gjennomføring.   

Administrasjonen foreslår at de 8 beste skytterne i HK 416 kvalifiserer seg til Stangfinalen. 
Det er et rimelig antall i lys av antall deltakere i forhold til Sauerklassen. Administrasjonen 
har vurdert både færre og flere skyttere, men funnet gode argumenter for at tallet blir 8. 
Med 8 skyttere kan hold 1 foregå med to gjennomføringer hvor fire skyttere skyter likt, mens 
hold 2 skytes med fire skyttere èn og èn. Det blir etter samme prinsipp som for Sauerklassen 
hvor 16 skyttere skyter hold 1, mens de 8 beste skytterne skyter hold 2 èn og èn. Dette 
gjøres for at finalen skal foregå så effektivt som mulig, samtidig som det knyttes spenning til 
hvem som kvalifiserer seg for hold 2. 

Når det gjelder premiering, mener administrasjonen at det skal tildeles finalebeger som for 
de andre finaledeltakerne. Vinneren tildeles medalje med samme kvalitet som for 
Sauerklassen. Forsvaret bør anmodes om å sette opp vandrepokal til vinner av HK 416.        

Etter vedtaket om utfasing av AG 3 våpenet i 2020, mener administrasjonen at dette bør 
innføres allerede i 2020. Det gjør at utfasingen av AG 3 skjer samme år som innføring av den 
nye finalen for HK 416. Det vil være en god måte å vise at DFS vil sørge for å videreføre 
tradisjonen med at Forsvarets våpen er viktige å vise fram i disse hurtigøvelsene. Det er DFS 
sin ambisjon å få vist finalen med HK 416 på NRK, og derfor er det et også et mål om å 
innføre finalen allerede fra 2020.        



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2019: 

Fra og med 2020 skal det arrangeres en egen finale i Stangskyting på Landsskytterstevnet for 
skyttere med HK 416. Finalen skal bestå av de 8 beste skytterne med HK 416 fra innledende 
skyting. Rangeringsreglene skal være like som for skytterne i Stang-finalen med Sauer. 

Norges Skytterstyre skal utarbeide instruks for skytingen etter samme prinsipp som for 
Sauerfinalen. Finaleskytterne skal tildeles finalebeger, og vinneren mottar medalje med 
samme kvalitet som for Sauerklassen.  

Avstemning:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Fra og med 2020 skal det arrangeres en egen finale i Stangskyting på Landsskytterstevnet for 
skyttere med HK 416. Finalen skal bestå av de 8 beste skytterne med HK 416 fra innledende 
skyting. Rangeringsreglene skal være like som for skytterne i Stang-finalen med Sauer. 

Norges Skytterstyre skal utarbeide instruks for skytingen etter samme prinsipp som for 
Sauerfinalen. Finaleskytterne skal tildeles finalebeger, og vinneren mottar medalje med 
samme kvalitet som for Sauerklassen. 

Saksnummer: 35/2019 
Sak:  Tingsak: Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1 

Saksopplysninger 
Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Kapittel 9 – Økonomisk 
prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og forventninger de 
nærmeste årene. Prognosen viser regnskap 2018, budsjett 2019 samt prognose for de neste 
fire årene. Skyttertinget behandlet rullering av økonomisk prognose i sak 22/2018. 

Skyttertinget endret prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier slik i sak 
22/2018: 

1. En andel av sentral jegeravgift bør gå til DFS og NJFF (tas opp med Miljødirektoratet).
2. Cost savings. Gjennomgå organisasjonsstruktur med tanke på effektiviseringstiltak.
3. Redusere bidragsordninger.

Endret prioritering ble vedtatt med 34 mot 22 stemmer. 

Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således 
direkte retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, 
og evt. utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 



Pris- og lønnsveksten er forventet å fortsatt bli relativt lav de nærmeste årene, og vi har lagt 
til grunn ca. 3 % gjennomsnittlig økning per år.  
 
Planlagt virksomhet 2020 
Planlagt virksomhet i 2020 følger Langtidsplan 2016-2020 og økonomisk prognose 2016-
2020. Langtidsplanen inneholder 8 satsingsområder for DFS i planperioden 2016 – 2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Fokusområder i planperioden: 
2016/17: Feltskyting 
2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 
2019/20: Anlegg, med fokus på skytebanesikkerhet og dokumentasjon av gjennomførte 
sikkerhetsinspeksjoner på alle skytebaner. 
 
Fokusområdene blir fulgt opp med forskjellige tiltak i etterkant av satsingssårene, slik at man 
ikke «slipper» fokusområdene etter kort tid.   
 
Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er iht. 
retningslinjene fra Forsvarsdepartementet er følgende: 

Post Drift Prosjekt Øremerket 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere 
organisasjonsledd 

X   

15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak 
(miljøpakke) 

  X 

16 Utdanning og kompetanse  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  
18 Feltaktiviteter  X  
20 
Markedsføring/kommunikasjon 

X (X)  

21 Andre prosjekter  X  
Prosjektstøtte er som nevnt tilskudd til organisasjonens aktiviteter. Aktivitetene kan 
defineres som prosjekter, som har tydelige mål, og er direkte relatert til organisasjonens 
overordnede hensikt og formål, samt organisasjonens verdiskaping. Prosjektene kan være 
faste aktiviteter, som pågår fortløpende eller gjentas gjennom året, som f.eks. 
kjerneaktiviteter. Prosjektene kan også være tidsavgrensede enkelthendelser. 

Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og 
økonomisk prognose. 



Administrasjonens drøfting 
Langtidsplanens økonomiske prognose er Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke 
prioriteringer, og hvordan tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen 
og å legge til rette for større aktivitet framover.  

Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke 
aktiviteter som skal prioriteres i styrets budsjettarbeid, som sammen med prognosen danner 
grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 

Kommentarer til hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 

Inntekter: 

Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 3 % i 
perioden. Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader.   

Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning 
for inntekter på denne posten.  

Momskompensasjon 
Det er lagt til grunn momskompensasjon tilsvarende det DFS fikk i 2018.  

Markedsinntekter 
I planperioden regner vi med at markedsavtalen med Frende Forsikring gradvis vil gi større 
inntekter. Av andre avtaler har DFS i dag mindre inntekter fra avtalene med NRK og Trimtex.   

Utgifter: 

Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste 
leie- og driftsavtaler. DFS har lenge vært i den heldige situasjon at vi har sluppet å betale 
arbeidsgiverdelen (unntatt AFP) av pensjon til de ansatte. Dette blir nå endret, og DFS må fra 
2021 starte å betale arbeidsgiverdel med en opptrapping fram til 2023. I prognosen 
forutsettes det at tilleggspensjonen dekkes gjennom bevilgningen fra FD, men dette er på 
langt nær sikkert. Det jobbes videre med denne saken.   

Arrangement 
Posten omfatter hovedsakelig DFS sine utgifter med Landsskytterstevnet, i tillegg ligger 
Nordisk mesterskap, NM skifeltskyting og NM skifeltskyting under denne posten. Utgiftene 
varierer litt etter hvor LS arrangeres.  

Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Dagens driftsstilskudd til samlag og landsdelskretser forutsettes videreført på samme nivå.  

Anlegg 
Det er lagt inn ekstra satsinger på anleggssektoren i 2019 og 2020. Her prioriteres oppfølging 
og kurs for regionale skytebanekontakter. Dette er nødvendig for å kunne klare målsetting 
om dokumentasjon av gjennomførte sikkerhetsinspeksjoner på alle skytebaner. Tiltaket er 
startet med utvikling av nye elektroniske rapporteringsrutiner, som skal forenkle 
rapportering og gi bedre oversikt for skytebanekontaktene.  



Utdanning 
Etablert kurstilbud videreføres, og det er lagt inn en økning i kurstilbudet til både Forsvaret 
og egen organisasjon. Det nye skyteinstruktørkurs for ungdom ble svært godt mottatt, og 
videreføres i 2019 og 2020. Satsingene understøttes av en ny stilling på utdanning.   

Ungdom/rekruttering 
Det satses på å videreføre satsingen på skyteskoler og prosjekter som valgfag i skolen og 
«Skyting for mestring». Så langt ser dette ut til å bli vellykkede satsinger, som er svært 
viktige for DFS framover.  

Feltdisiplinene 
Feltåret 2017 ble en suksess, og vi har økt bidragspostene noe framover. Vi har satt av midler 
i prosjektsøknad til FD som er målretta til tilskudd elektroniske feltanlegg (inkludert Stang- og 
felthurtiganlegg). Tilskuddsordningene har bidratt til en dobling av slike anlegg på to år.  

Informasjon/markedsføring 
Posten videreføres på samme nivå som tidligere. Det er lagt inn et mindre beløp til prosjekt 
innenfor kommunikasjon og organisasjon.  

Prioriteringer av tiltak ved endring i utgifter og inntekter.  
Med bakgrunn i Skyttertingets vedtak i sak 22/2018, og oppfølgende drøftinger på 
ledersamling i 2019 fremmes forslag om at sentral medlemskontingent skal tas inn i 
prioriteringslista igjen. En sentral kontingent på kr. 50 per medlem som erstatter dagens 
lagskontingent på 2.500 per lag. Dette vil blant annet føre til mer tilskudd fra Frifond 
ordningen som går til skytterlagene, og sikre dokumentasjonskravet gjennom at innbetaling 
blir direkte sporbar gjennom Mitt DFS.  

Administrasjonen mener at en slik ordning vil oppleves som mer rettferdig enn dagens 
lagskontingent, som er fast per lag uavhengig av antall medlemmer. Med en medlems-
kontingent på kr. 50 blir merinntektene til DFS sentralt ca. 3 mill. kroner – og potensialet for 
økning i Frifondmidler til skytterlagene ligger på et tilsvarende nivå når dagens medlemstall 
legges til grunn.  

Organisasjonsutvalget vil foreta en grundig gjennomgang av «Cost savings», og et forslag om 
sentral medlemskontingent kan være aktuelt å fremme for Skyttertinget i 2020.  

Avstemning: 

Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 

  



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2019 til å fatte følgende vedtak: 

Justert økonomisk prognose i Langtidsplan 2016-2020, kapittel 9: 

Tekst Regnskap 
31.12.2018 

Budsjett 
2019 

Prognose 
2020 

Prognose 
2021 

Prognose 
2022 

Prognose 
2023 

Tilskudd fra FD    30 395 000 30 967 000    31 500 000    32 000 000    32 500 000 33 000 000 
Komp. tilleggspensjon SPK 500 000 1 000 000 1 500 000 
Andre off. tilskudd -     250 000 250 000 250 000 250 000 
Omsetning salgsavd.    21 758 519 24 800 000 25 000 000  25 000 000 25 000 000 25 000 000 
Omsetning NST      2 399 187      2 370 000      2 400 000      2 400 000      2 400 000      2 400 000 
Kontingent/salg skytterlag      2 291 957 2 940 000      3 200 000      3 400 000      3 600 000      3 800 000 
Momskompensasjon      1 646 398 1 600 000 1 700 000 1 700 000 1 700 000 1 700 000 
Arrangementsavgifter      1 268 095 1 200 000      1 500 000      1 000 000      1 200 000      1 250 000 
Markedsinntekter    525 319 750 000 1 500 000 2 000 000 2 500 000 3 000 000 
Landslotteriet      1 366 901 0 1 400 000 0 1 400 000 0 
Andre inntekter     296 920 370 000 400 000    400 000   400 000   400 000 
Sum inntekter    61 948 296    64 997 000  68 850 000 68 650 000 71 950 000 72 300 000 
Utgifter: 
Administrasjon      7 557 994 7 783 000      8 000 000 8 300 000 8 600 000 8 900 000 
Varsla tilleggspensjon SPK 500 000 1 000 000 1 500 000 
Arrangementer      4 061 784 3 835 000 4 000 000 4 200 000 4 000 000 4 000 000 
Medaljer, premier 385 416 500 000 500 000 500 000 500 000 500 000 
Driftstilskudd org. ledd      1 444 086 1 466 000      1 500 000      1 500 000      1 500 000      1 500 000 
Anleggsavdeling 

- Drift og bidrag      3 902 417 4 145 000 4 200 000 4 300 000 4 400 000 4 500 000 
- Miljøpakke      6 129 666 5 750 000 6 000 000 6 000 000 6 000 000 6 000 000 

Utdanning      4 632 599 5 742 000 5 850 000 5 950 000 6 050 000 6 150 000 
Ungdom/rekruttering      3 452 525 2 895 000 2 950 000 3 000 000 3 050 000 3 100 000 
Feltaktiviteter       981 324 1 225 000 1 225 000 1 250 000 1 250 000 1 250 000 
Kommunikasjon og media      2 265 637 2 066 000      2 100 000 2 150 000 2 200 000 2 250 000 
Andre prosjekter -   750 000 750 000 1 250 000 1 750 000 
Sum organisasjonsutgifter    34 813 448    35 407 000 37 075 000 38 400 000 39 800 000 41 400 000 
Kostnader salgsavd.    21 741 646 24 463 000 24 600 000 24 600 000 24 600 000 24 600 000 
Kostnader NST      2 101 366 2 220 000      2 300 000      2 300 000      2 300 000      2 300 000 
Kostnader IKT-tjenester      1 652 988 2 505 000      2 800 000      3 000 000      3 200 000      3 400 000 
Kommunikasjon/org. -   -   200 000 200 000 200 000    200 000 
Landslotteriet   375 150     900 000 -     900 000 
Totale kostnader    60 684 598    64 595 000 67 875 000 68 500 000 71 000 000 71 900 000 
Overført tilskudd FD    163 495 
Resultat      1 100 203     402 000   975 000 150 000    950 000   400 000 
Fri egenkapital    10 478 000    10 880 000 11 355 000 11 505 000 11 955 000 12 355 000 

Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Styrke kommunikasjons- og markedsarbeidet (finansieres med markedsinntekter).
2) Styrke ungdoms- og rekrutteringsarbeidet.
3) Styrke utdanningsvirksomheten. 

Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 
1) En andel av sentral jegeravgift bør gå til DFS og NJFF (tas opp med Miljødirektoratet).
2) Innføre sentral medlemskontingent.
3) Redusere bidragsordninger.
 



Saksnummer 36/2019 
Sak:  Sakliste til Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

Skyttertinget 2019 avholdes på Revsnes Hotel Bygland torsdag 1. august med møtestart 
kl. 09:00. 

Sakslisten bestemmes slik: 
1) Skyttertingets konstituering
2) Norges Skytterstyres årsmelding 2018
3) Årsregnskap for 2018 med årsberetning
4) Drøftingssak angående fokus på lagsaktivitet “3-1
5) Tildeling av Landsskytterstevnet 2023
6) To LS-finaler i Stang-skyting – En for Sauer og en for HK 416
7) Innføring av «Landsskytterstevnet innendørs»
8) Skyttertinget og ledersamling annethvert år
9) Forslag om endring av regelverket for jegerklassen
10) Forslag om klassesetting for 15 meter/200 meter
11) Forslag om klassesetting per 1. november
12) Forslag om like skytetider på 15 meter og 100 meter.
13) Forslag og prosess for eventuelt nytt regelverk for Nybegynner Voksen, Åpen

klasse, klasse 2 og V65/73
14) Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen
15) Faste godtgjørelser til medlemmer av Norges Skytterstyre
16) Valg

Saksnummer 37/2019 
Sak: Sekretær for Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-4 skal Skytterstyrets sekretær føre tingprotokollen. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Regnskapsleder Hans Petter Nyengen utnevnes som sekretær og protokollfører for 
Skyttertinget 2019. 

Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 38/2019 
Sak: Gjennomføring av feltfinaler for 3-5, EJ, klasse 2 og V55 på 

Landsskytterstevnet  
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

Administrasjonen fremmer forslag om et regelverk for hvordan finalene i grovfeltskyting skal 
avholdes på Landsskytterstevnet. Forslaget innebærer at de 15 beste skytterne på 30-
skudden utgjør det siste finalelaget – kalt “Feltlaget”. Navnet er tidligere lansert som et 
begrep for å få et finalelag i feltskyting som Kongelaget i baneskyting. 

Administrasjonen vil ytterligere foreslå at de beste 5 skytterne i henholdsvis klasse Eldre 
junior, klasse 2 og V55 skyter sammen med Feltlaget. Slik sikres en avslutning av LS der alle 
mestre i grovfelt kåres fra samme finalelag. Ved å sørge for at de som leder i de ulike 
mesterskap befinner seg på standplass når Feltlaget skyter, sikres at alle vinnerne er tilstede 
samtidig.  

Administrasjonens drøfting 
Målet med forslaget er å få en bedre gjennomføring av finalene. Dette både for større PR og 
at publikumsopplevelsen skal bli bedre. Ved at det i år er første gang NM feltskyting har 
kongepokal, vil også forslaget bidra til økt oppmerksomhet om NM felt. 

Administrasjonen mener en slik gjennomføring vil være bedre for publikum og 
arenaproduksjonen for LS. Med innføring av “Feltlaget” vil det også kunne bli et begrep som 
alle kan forholde seg til ved innledende skyting.  

Et motargument kan være at hvis færre enn 50 skyttere skyter 30 treff, så kunne de ha skutt 
i samme finalelag med helt identiske forhold. Administrasjonen mener likevel at å dele 
skytterne som skyter 30 treff i to finalelag er sportslig forsvarlig. Dette er gjort flere ganger 
da det har vært over 50 skyttere med 30 treff. Ved at mesterskapene i EJ,2, og V55 også blir 
avgjort i forbindelse med Feltlaget, vil også tiden mellom de to siste finalelag bli liten. 

Administrasjonen har drøftet forslaget med flere av toppskytterne, og de fleste er svært 
positive til en slik endring. Det vektlegges at dette vil høyne statusen på feltskyting og at 
dette vil bidra til økt status for de som kommer med i Feltlaget.     

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas punkt 11.225 gis et nytt underpunkt 8 med følgende ordlyd: 

De 15 beste skytterne på 30-skudden i NM feltskyting utgjør Feltlaget. Feltlaget skytes som 
siste finalelag i NM feltskyting. Ved likhet på treff/innertreff rangeres etter Skytterbokas 
punkt 10.423.  

I samme finalelag som Feltlaget skyter de 5 beste etter 30-skudden i hver av klassene EJ, 
Klasse 2 og V55. Ved likhet på treff/innertreff rangeres etter Skytterbokas punkt 10.423. 

Nåværende 11.225 underpunkt 8 blir underpunkt 9. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt: 



Saksnummer 39/2019 
Sak:  Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

Administrasjonen la fram forslag til søknad om drifts- og prosjektstøtte til 
Forsvarsdepartementet for 2020. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Saksnummer 40/2019 
Sak: Hovedbegivenheter 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

Administrasjonen la fram forslag til terminliste for hovedbegivenheter i 2020. 

Hovedbegivenheter 2020: 

Tidspunkt/Arrangement  

11. – 12. januar:    Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen

1. – 2. februar:       Regionalt seminar for Østlandet og Sørlandet landsdel, Gardermoen

21. – 22. mars:       NM i skifeltskyting, Skaun

16. mai:  Skytingens Dag 

21. – 24. mai:   Frendecup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Vestlandet 

13. og 14. juni:       Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner

5. – 8. august:        Frendecup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet

7. - 14. august:       Landsskytterstevnet, Elverum

22. og 23. august:  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner

28. - 30. august:     Frendecup avslutning i baneskyting, Midt-Norge

3. – 5. september: Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark

Ubestemt:  NM i skogsløp med skyting sprint 

Torben Knudsen foreslo følgende: 

Første runde Frende Cup 21-24. mai legges til Nord-Norge. 

Vedtak: 
Administrasjonens innstilling vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Gjerstad, 
Birkeland og Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag, mens Knudsen og 
Knutsen stemte for Knudsen sitt forslag. 



Saksnummer 41/2019 
Sak: Medaljeregler på samlagsstevne og landsdelskretsstevner 15 

meter  
Kompetanse: Jf. Kapittel 12 

På Skyttertinget 2018 ble det innført landsdelskretsstevner på 15 meter. Med hensyn til 
medaljer, ble det kun vedtatt at medaljesystemet skulle følge bane- og feltskyting, men at 
det ikke skulle tildeles stjerner. I ettertid har det blitt tvil om klasse Eldre Junior, som skyter 
samme program som klasse 3-5, også skal konkurrere om medaljene i hovedmesterskapet.  

Administrasjonen mener dette er en sak som kan avklares av Norges Skytterstyre, da dette 
kun er en presisering av regelverket. Slik sett berører ikke saken innføring eller fjerning av 
medaljer som betinger Skyttertingsvedtak. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener med bakgrunn i vedtaket som ble gjort med hensyn til medaljer i 
feltskyting på Skyttertinget 2018, at det der ble fastslått et prinsipp om at de klasser som 
skyter samme program også skal konkurrere om hovedmesterskapet. Eksemplevis kan en 
Eldre Junior vinne to medaljer i feltskyting på samme stevne. En medalje for mesterskapet i 
Eldre Junior, samtidig som han kan vinne medalje i hvovedmesterskapet for klasse 2-
5/V55/EJ.  

Den logiske slutning slik administrasjonen ser det er at det ikke bør være en forskjell på 
feltskyting og innendørsskyting. Denne vinteren har dette blitt ulikt praktisert i de få tilfelle 
på samlagsstevner og landsdelskretsstevner hvor skyttere i Eldre Junior har stått til medalje 
også i hovedmesterskapet. Administrasjonen har når vi har blitt rådspurt, anbefalt at 
skyttere i klasse Eldre Junior skulle tildeles begge medaljer. 

Administrasjonens anbefaling er at Skytterbokas punkt 12.128 blir endret, slik at prinsippet 
om at skyttere i klasse Eldre Junior også skal kunne konkurrere om medaljer for 
mesterskapet i klasse 3-5 fastslås. En slik endring vil også danne presedens for ordningen på 
samlagsstevnene.      

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas punkt 12.130 gis et tillegg med ny siste setning med følgende ordlyd: 

Skyttere i klasse Eldre Junior konkurrerer i tillegg til sitt eget mesterskap også om medaljene 
i mesterskapet for klasse 3-5/EJ.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer 42/2019 
Sak: Instruks for standplassledere i baneskyting på 

Landsskytterstevnet  
Kompetanse: Jf. Kapittel 12 

Nytt regelverk for skytereglement, kapittel 8, ble vedtatt i 2018, og trådte i kraft i 2019. 
Regelverket har medført noen endringer i forhold til hva som har vært praksis tidligere.  

Administrasjonens drøfting 
Med innføringen av kammerflagg, har vi også fått noen endringer i rutinene på standplass. 
Kammerflagget kan først tas ut (evt. sluttstykket settes inn) på kommando «LADING», noe 
som gjør at det ikke blir anledning til klikktrening før prøveskudd. Mange, spesielt på 200 
meter, vil prøve skytestillinger og ta noen klikkavtrekk før de skal i gang.  

Administrasjonen anbefaler å innføre en fast rutine med klargjøringstid før første 
prøveskudd på Landsskytterstevnet (LS).  

Følgende rutine ønskes innført før første prøveskudd: 
• Skytterne får 2 minutter til lading og klargjøring fra NÅ.
• (Etter 2 min) Gjør klar til fritt antall prøveskudd i 3 minutter. Alle skudd blir anvist

fortløpende.
• Fritt antall prøveskudd i 3 min – ILD!
• (Etter 3 min) – STANS! …... 

En slik klargjøringstid er samme praksis som benyttes i feltskyting på LS, og erfaringene 
herfra er utelukkende gode. Skytterne er under kommando når klargjøringstiden starter, og 
står fritt til å disponere denne tiden selv. Prøveskuddene starter til «fast tid» og alle får lik 
klargjøringstid. 

Administrasjonen anbefaler styret å godkjenne denne rutinen i baneskyting på LS. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Standplassinstruks med lading og klargjøringstid på to minutter før første prøveskudd i bane-
skyting innføres på Landsskytterstevnet. 

Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 

Saksnummer 43/2019 
Sak: Utfyllende retningslinjer ved sikkerhetsinspeksjon av skytebaner 
Kompetanse: Kapittel 12 

Vedtak i sak 11/2019: 

1) Ved sikkerhetsinspeksjon av skytebaner gis det fra samlagets skytebanekontakt først pålegg
om utbedring ved påviste mangler.



2) Skytterlaget gis en tidsfrist for utbedring av mindre avvik fra forskriften.
3) Ved større avvik som tilsier at det ikke er forsvarlig å fortsette skyting må utbedring utføres

før skyting på banen kan fortsette.
4) Dersom skytterlaget ikke utfører pålagte tiltak skal samlagets skytebanekontakt rapportere

dette til Skytterkontoret.
5) Skytterkontoret følger opp skytterlaget videre, og sender melding til politiet om anmodning

om stenging av skytebanen dersom skytterlaget ikke utbedrer banen umiddelbart

Noen av skytebanekontaktene reagerer på at de skal gi skytterlagene «pålegg», noe som er i 
motstrid til instruksen for skytebanekontaktene. En problemstilling var om 
skytebanekontaktene kan få et ansvar hvis de ikke gir pålegg om manglende sikkerhet ved 
inspeksjon. Det var en god diskusjon om hvordan rutinene for gjennomføring av 
sikkerhetsinspeksjon bør være på kurs for samlagenes skytebanekontakter 15. og 16. mars.  

Med bakgrunn i gjennomgang og innspill fra skytebanekontaktene har administrasjonen 
utformet et forslag til utfyllende retningslinjer som erstatter vedtak i sak 11/2019.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Utfyllende retningslinjer ved sikkerhetsinspeksjon av skytebaner: 

1) Dersom samlagets skytebanekontakt i forbindelse med sikkerhetsinspeksjon av
skytebaner finner at banen ikke er i forskriftsmessig stand, skal det gis veiledning til
skytterlaget om hvilke mangler som må utbedres for at banen skal være forskriftsmessig.

2) Skytterlaget gis en tidsfrist for utbedring av mindre avvik fra forskriften.

3) Ved større avvik som tilsier at det ikke er forsvarlig å fortsette skyting skal skytebane-
kontakten informere skytterlaget om at banen ikke kan brukes før utbedring har skjedd.

4) Dersom skytebanekontakten er i tvil kan han eller hun rådføre seg med regional
skytebanekontakt, se pkt. 7.

5) Dersom skytterlaget ikke utfører nødvendige tiltak skal samlagets skytebanekontakt
rapportere dette til Skytterkontoret, alternativt varsle politiet.

6) Skytterkontoret følger opp skytterlaget videre, og sender om nødvendig melding til
politiet om anmodning om stenging av skytebanen dersom skytterlaget ikke utbedrer
banen umiddelbart.

7) Regional skytebanekontakt skal på samme måte som samlagets skytebanekontakt
veilede skytterlaget om nødvendige utbedringstiltak, og skal på samme måte rapportere
til Skytterkontoret dersom skytterlaget ikke utfører nødvendige tiltak, alternativt varsle
politiet. Dersom regional skytebanekontakt er i tvil, kan vedkommende rådføre seg med
Skytterkontoret som om nødvendig innhenter ekstern faglig bistand.

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer 44/2019 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og NVIO 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

Samarbeidsavtale mellom Norges Veteranforbund for Internasjonale Operasjoner (NVIO) og 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) legges fram til formell godkjenning.  

Bakgrunnen for samarbeidsavtalen er Langtidsplan 2016-2020 kapittel 1.4 Veteraner fra 
Forsvaret: 

Mål: Gjøre DFS sitt tilbud mer kjent for veteraner fra Forsvaret. 
Strategi: Nærmere samarbeid med veteranorganisasjonene. 
Tiltak: 

a. Utarbeide informasjonsmateriell tilpasset veteraner fra Forsvaret.
b. Inngå samarbeidsavtale med minst en veteranorganisasjon.
c. Legge til rette for aktiviteter gjennom samlag og skytterlag.

Medansvar: Samlagene og skytterlagene. 

Denne avtalens formål er samarbeid mellom DFS og NVIO om: 

- å gi veteranene et aktivitetstilbud relatert til DFS sine skyteaktiviteter
- politiske saker der partene har felles interesser
- felles informasjonsmateriell

Administrasjonens drøfting 
DFS har et godt samarbeid med NVIO, og begge organisasjonene ser det som formålstjenlig å 
ha en formell samarbeidsavtale. Dette er i tråd med tildelingskriterier fra 
Forsvarsdepartementet, og viktig for å synliggjøre DFS sitt tilbud til veteraner i Forsvaret. 
NVIO har allerede behandlet avtalen, og godkjent avtalen slik den foreligger.   

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Norges Veteranforbund for 
Internasjonale Operasjoner og Det frivillige Skyttervesen. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Saksnummer 45/2019 
Sak: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger
Kompetanse: Kapittel 4 

Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Ført i B-protokoll. 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 
Styremøter under Landsskytterstevnet i Evje 31. juli – 
9. august 

STED Revsnes hotell og skytearenaen på Evjemoen 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Bernt Brovold, Heidi Skaug, Jan Åge Gjerstad, Arne 
Birkeland, Eva Rubbås-Risvik, Jens Sverre Knutsen, Kari 
Sofie Brøndbo Fiskum og Eirik Kristoffersen  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Saksliste: 

Sak 47/2019: Godkjenning av protokoll styremøte april 2019 

Sak 48/2019: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2019  

Sak 49/2019: Juryordning for finaler under Landsskytterstevnet  

Sak 50/2019: Ungdomslaget på NRK og gjennomføring av laget nummer 16-30 

Sak 51/2019: Program for Norges Skytterstyre under LS 2019  

Sak 52/2019: Regnskap per 30. april 2019  

Sak 53/2019: Budsjettjustering juli 2019  

Sak 54/2019: Status fokusområde anlegg 2019-2020  

Sak 55/2019: Videreutvikling av norgescupkonseptet  

Sak 56/2019: Kort status for samarbeidsavtaler med andre organisasjoner 

Sak 57/2019: Utlysing av Nordisk mesterskap 2021  

Sak 58/2019: Lønnsoppgjøret 2019   

Sak 59/2019: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 

Sak 60/2019: Ankesaker under Landsskytterstevnet 2019   

Sak 61/2019: B-sak: Hendelse under Landsskytterstevnet 

 

 

Meldingssaker: 

31. Status LS 2020 Elverum  

32. Status LS 2021 Bodø   

33. Status LS 2022 Voss  

34. Orientering fra Sjef Heimevernet  

35. Informasjonsbrosjyre for politikere   

36. Status skytebaner i nye Lillestrøm kommune   

37. Status ny skytebane Tromsø   

38. Status ny skytebane Ullensaker   

39. Status skytebanesaker   

 

 

 
 
 



 
Saksnummer: 47/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 28. og 29. april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 

Saksnummer: 48/2019 
Sak: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2019   
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Skyttertingets dirigenter for 2019 var Olav K. Vaaje og Ann Kristin Årskog Vikhagen. 
Kjøreplanen for Skyttertinget ble gjennomgått. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Kjøreplanen for Skyttertinget 2019 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 49/2019 
Sak: Juryordning for TV-sendinger under Landsskytterstevnet   
Kompetanse: Jf. Kapittel 11 

 
I sak 69/2018 ble det opprettet en jury for TV-sendte finaler på Landsskytterstevnet. Dette 
for å kunne ta endelige avgjørelser i saker hvor det er påkrevd at beslutninger tas snarlig. 
Administrasjonen mener denne ordningen også skal fortsette i 2019.  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen vil fortsatt opprettholde ordningen med at det er skyteteknisk komite som 
behandler innkomne protestsaker, med ankemulighet til Norges Skytterstyre. I TV-sendte 
finaler, bør det gjøres unntak når det er påkrevd med avgjørelser innenfor et kort tidsrom. 
Juryen som ble nedsatt i 2018 fikk ved gjennomføring av Konge – og prinsesselag, samt 
Stang- og felthurtigfinalen, fullmakt til å ta endelige avgjørelser. Juryen besto av to personer 
fra Norges Skytterstyre i tillegg til leder fra skyteteknisk komite. Sekretær for juryen var fra 
Skytterkontoret. 

Fjorårets jury fungerte godt, selv om det ikke ble situasjoner hvor juryen måtte gripe inn. Det 
at juryen består av to personer (flertall) fra Norges Skytterstyre er viktig, spesielt når 
skytteren blir fratatt muligheten til å anke.   

 



Vedtak: 

Det opprettes en jury for Landsskytterstevnet 2019 ved gjennomføring av Kongelaget, 
Ungdomslaget og Stang – felthurtigfinalen. Juryen skal bestå av tre personer, og har 
avgjørende myndighet til å treffe beslutninger i forhold til håndheving av regelverket og 
eventuelle protester. Juryens vedtak kan ikke ankes. Skytterkontoret stiller sekretær til 
juryen. 

Følgende oppnevnes til jury på LS 2019: 

Baneskyting: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Eva Rubbås-Risvik og Svein Jåtun. 
 
Stang- og felthurtigfinale: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Jostein Rubbås-Risvik og Kåre Storenes. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 50/2019 
Sak: Ungdomslaget på NRK og gjennomføring av laget med skyttere fra 

16-30 
Kompetanse: Jfr. Reglement for Landsskytterstevnet 

 
På telefonmøte i Norges Skytterstyre 27. mai ble det enighet om at det skulle opprettes et 
Ungdomslag på Landsskytterstevnet. Dette bestående av de 15 beste skytterne som er 20 år 
eller yngre og som skyter om IKM-fatet. Etter avtale med NRK vil dette laget sendes på NRK.  

Administrasjonen foreslår nedenfor et reglement for gjennomføring av Ungdomslaget. I 
samme sak gjøres det også et vedtak om gjennomføring av laget før Kongelaget (1-15), som 
består av skytterne fra nummer 16-30 på innledende baneskyting jfr. Vedtak i sak 15 på 
Skyttertinget 2018.    

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. De 15 skytterne som i baneskyting for klasse 3-5 er plassert fra nummer 16-30 skyter i 
siste lag før Kongelaget. Unntatt dette er skyttere som er 20 år eller yngre eller 55 år 
eller eldre, som eventuelt er kvalifisert for laget mellom 16-30. Disse skyter i stedet 
henholdsvis Ungdomslaget og laget for skytterne 55 år eller eldre.                                                                                                                                                
I tilfelle en ungdomsskytter eller skytter over 55 år er plassert mellom 16-30, vil ikke de 
skytterne bli erstattet. Eksempelvis om en skytter 20 år eller yngre er nummer 18 
sammenlagt for alle i klasse 3-5, vil det ikke bli skytter på skive 3 i laget med skyttere 
plassert fra 16-30. For øvrig gjelder samme rangeringsregel som for Kongelaget 
angående skiveplassering og rangering.                                                                                                                                                                                                                                      
 
Laget med skytterne med plassering fra 16-30 foregår slik at fra skive 6-15 skyter 
samtidig. Deretter skyter skive 1-5 èn og èn, slik at skive 5 skyter først, deretter skive 4 
osv.             
                                                                                                                                                                                                                          



2. De 15 beste skyttere i klasse 3-5 som er 20 år eller yngre deltar i Ungdomslaget som 
skyter om IKM-fatet. Er det skytter som er 20 år eller yngre som er kvalifisert for 
Kongelaget, skyter han/hun der. Ungdomslaget (IKM) skal uansett om det er skyttere 20 
år eller yngre som skyter i Kongelaget bestå av 15 skyttere.  For øvrig gjelder samme 
rangeringsregel som for Kongelaget angående skiveplassering og rangering.                                                                                                                                        
Ungdomslaget foregår på samme måte som Kongelaget ved at skytterne skyter èn og èn i 
tre puljer. Først skyter puljen med skyttere fra skive 11-15, deretter skive 6-10, og til slutt 
skive 1-5. Først skyter skive 15 og til sist skive 1.   

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 51/2019 
Sak: Program for Norges Skytterstyre under LS 2019   
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2019 ble gjennomgått. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Program for Norges Skytterstyre på LS 2019 tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 52/2019 
Sak: Regnskap per 30. april 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Sakspapirene bestod av Det frivillige Skyttervesens regnskap per 30.04.2019. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30.04.2019 til etterretning. 
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 53/2019 
Sak: Budsjettjustering juli 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 

Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret. Vi legger 
likevel fram sak om budsjettjustering for styret nå som følge av betydelig høyere kostnad for 
miljøpakka.  
 
Som tertialregnskapet viser er det god kontroll på utgiftene ved utgangen av april måned. 
Som følge av den inngåtte markedsavtalen ligger inntektene over budsjettert. Det blir noe 
mindre arrangementsavgifter som følge av mindre påmelding enn budsjettert til LS.  
 
Markedsinntekter:  
Nammo-avtalen er lagt inn i budsjettet med 500 000 ekstra, jf. sak 8/2019. 
 
Landsskytterstevnet: 
Det er legges inn 175.000 i ekstra tilskudd til Evje, jf. sak 8/2019. 
 
Feltaktiviteter 
Det er lagt inn 100.000 i ekstra tilskudd elektronisk feltmateriell, jf. sak 8/2019. 
 
Miljøpakken: 
Anbudene på miljøpakkeprosjekt i Rakvåg og Ringerike er under budsjettert kostnad. Samlet 
er anbudene på de to skytebaneanleggene 4,6 mill. kr. Det settes av kr. 200 000 til 
tilleggsarbeid. I tillegg kommer ca. 400 000 i prosjektering, oppfølging og adm. kostnader. 
Sluttarbeid fra prosjektene i 2018 på ca. 200 000 kommer også som utbetaling i 2019, slik at 
beregnet sum blir kr. 5 400 000. Det blir i så fall kr. 350 000 under budsjettert kostnad. Dette 
er øremerkede midler, restmidler skal overføres til 2020. Det er mulig vi disponerer noe av 
midlene til ytterligere utredninger av framtidige miljøpakkeprosjekter.  
 
Oppsummering 
Budsjettjusteringen tilsier økt overskudd på kr. 288.000. Styret har i sak 8/2019 vedtatt at 
175.000 kroner av økte markedsinntekter skal disponeres til andre tiltak, en sum som ikke er 
tatt inn som utgift på bestemte tiltak i denne saken.  
 
I tillegg kommer kjøp av 25 LED-lamper til LS som koster ca. 85.000 kroner. Det er usikkert 
om det er dekning for hele summen innenfor LS-budsjettet, slik at man bør avvente å 
disponere de siste 113.000 til etter LS. LS-budsjettet er trangt, og vi vet av erfaring at det lett 
tilkommer uforutsette utgifter som må finansieres med egne midler. En liten del av økt 
overskudd er relatert til offentlige midler, foreløpig er dette så små beløp at det er mer av 
teknisk art. 
 
  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst Budsjett 
2019 

Justert  
budsjett 

Endring 

    +=auka utgift/red innt 
 -= auka inntekt/red utg 

 

INNTEKTER     

1 Markedsinntekter           -750 000         -1 250 000            -500 000  

1 Omsetning salgsavdelingen      -24 800 000       -25 300 000            -500 000  

1 MVA-kompensasjon        -1 600 000         -1 700 000            -100 000  

1 Arrangementsavgifter        -1 200 000         -1 100 000              100 000  

UTGIFTER      

2 Landsskytterstevnet, tilskudd 
arrangør 

                       -                175 000              175 000  

3 Medaljer, premier, 
hedersbevisninger 

            500 000              550 000                50 000  

5 Kurs skytebanekontakter             275 000              200 000               -75 000  

8 Felt - tilskudd elektronisk 
feltanlegg 

            300 000              400 000              100 000  

10 Kostnad salgsavdelingen       24 463 000        24 925 000              462 000  

 SUM kontroll               -288 000 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 54/2019 
Sak: Status fokusområde anlegg 2019-2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre ble orientert om status og foreløpig gjennomføring av fokusområde 
anlegg 2019-20.   

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens rapport om status for fokusområde anlegg tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 
Saksnummer: 55/2019 
Sak: Videreutvikling av norgescupkonseptet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre ga i sak 123/2018 NC-komiteen følgende oppdrag: 

NC-komiteen gis i oppdrag å gjennomgå NC-konseptet i tråd med føringer gitt i 
Langtidsplanen 2016-2020. NC-komiteen skal foreslå eventuelle endringer og vurdere 
effekten av NC som konkurranseform i forhold til det øvrige stevnetilbud. NC-komiteen gis 
frist til 1. juni 2019 for å komme med sin innstilling til Norges Skytterstyre. 

NC-komiteen er sammensatt av: 
Jens Sverre Knutsen (leder) 
Jan Kåre Moland 
Toni Hovdedalen 
NC-komiteen har levert sin innstilling innen fristen som styret har gitt.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med utredning av Norgescupkonseptet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 56/2019 
Sak: Kort status for samarbeidsavtaler med andre organisasjoner 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre fikk av administrasjonen en orientering om status for inngåtte 
samarbeidsavtaler med andre organisasjoner, som for tiden er: 
 

• Norges Skytterforbund (NSF) 
• Norges Skiskytterforbund (NSSF) 
• Norges Jeger- og Fiskerforbund (NJFF) 
• Norges Veteranforbund for Internasjonale Operasjoner (NVIO) 

 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar orientering om status samarbeidsavtaler til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 



 
Saksnummer: 57/2019 
Sak: Utlysning av Nordisk mesterskap 2021 
Kompetanse: Jfr. 1.400 

 
Nordisk mesterskap arrangeres årlig etter turnus mellom Sverige, Danmark og Norge. 
Normalt tidfestes konkurransen til første helgen i september fra torsdag til lørdag, med 
hjemreise søndag morgen. I 2021 er det Norges tur til å arrangere mesterskapet.   
I sak 70/2016 vedtok Norges Skytterstyre at mesterskapet for 2018 skulle utlyses for 
Østlandet og Sørlandet landsdel. Bakgrunnen for at mesterskapet utlyses i den sørøstlige 
delen av landet er at både Danmark og Sverige har signalisert at deres trange økonomi 
knyttet til grovkalibersatsing ikke gir rom for lange reiser til eksempelvis Nord-Norge, med 
den konsekvens at trolig ikke kan stille. Administrasjonen anbefaler derfor at mesterskapet 
også denne gang lyses ut for Østlandet og Sørlandet landsdel.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Administrasjonen gis i oppdrag å gjennomføre utlysning i Sørlandet og Østlandet for å 

skaffe arrangør til Nordisk Mesterskap 2021. Arrangementet skal gjennomføres iht. 
gjeldende statutter. Søknadsfrist settes til 15. januar 2020. 
 

2. DFS bidrar med fast tilskudd kr. 30.000. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 58/2019 
Sak: Lønnsoppgjøret 2019 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400  

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2019 er avsluttet. Generalsekretæren orienterte om de lokale 
forhandlinger med Skytterkontorets personalforening. Skytterkontorets ledelse inngår ikke 
selv i de lokale forhandlinger. Presidenten er av styret gitt fullmakt til å forhandle om 
eventuelle tillegg for ledelsen (sak 65/2004).  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2019 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

  



Saksnummer:  59/2019 

Sak:  B‐sak: Tildeling av hedersbevisning 

Kompetanse:  Jf. kapittel 4 

 
Hedersbevisning ble enstemmig besluttet tildelt. Ført i B‐protokoll. 
 
 
 

Saksnummer:  60/2019 

Sak:  Ankesaker under Landsskytterstevnet i Evje 

Kompetanse:  Jf. Kapittel 11 
 

Norges Skytterstyre behandlet tre ankesaker under Landsskytterstevnet i Evje. 

1. Anke på avgjørelse i skyteteknisk komite angående merkelig første skudd på flere serier 

under finfelt klasse rekrutt. Skiver kontrollert og funnet i orden av FMA og DFS.  

2. Anke på avgjørelse i skyteteknisk komite angående forstyrrelser på standplass i forbindelse 

med kontroll av magasin. Skytter mener han fikk for liten tid til klargjøring når det blir 

kontroll rett før skyting.   

3. Anke på avgjørelse i skyteteknisk komite angående manglende skudd på grunnlag som ble 

funnet i rammeverk til skiven. Skytter mener dette skuddet kommer fra annen skytter, og at 

det ikke kan påvises at det er hans skudd.    

 

Vedtak: 

Ankene tas ikke til følge. Navn på skyttere som har anket føres i B‐protokoll.  
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer:  61/2019 

Sak:  B‐sak: Hendelse under Landsskytterstevnet 

Kompetanse:  Jf. kapittel 15. 

 

Vedtak ført i B‐protokoll. 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 16. og 17 september 2019 

STED Hotell Bastion, Oslo 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad, Arne Birkeland, 
Torben Knudsen, Jens Sverre Knutsen, Tor Jakob 
Reitan, Kari Sofie Brøndbo Fiskum og Elisabeth 
Michelsen  
 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Sakliste 
Sak 62/2019: Godkjenning av protokoll for styremøter under LS 2019 

Sak 63/2019: Oppfølging av tingsaker   

Sak 64/2019: Klassesetting for 2020   

Sak 65/2019: Innspill til mulige regelendringer   

Sak 66/2019: Rammeverk Langtidsplan 2021-2024   

Sak 67/2019: Forlenging av avtale med arenaproduksjon Landsskytterstevnet    

Sak 68/2019: Rapport status miljøpakkemidler  

Sak 69/2019: Avslutning av avtale med Aggreko   

Sak 70/2019: Pensjonsordning med Statens pensjonskasse  

Sak 71/2019: Bekledningsreglement og kontroll   

Sak 72/2019: Foreløpig tidstabell for LS 2020   

Sak 73/2019: B-sak: Tildeling av hedersbevisning 

 

Meldingssaker 

40. Innspill fra skyttersamlagene til Langtidsplan 2021-2024 
41. Status LS 2020 Elverum 
42. Status LS 2021 Bodø  
43. Status LS 2022 Voss  
44. Rapport LS 2019 Evje – Skyteteknisk   
45. Rapport LS 2019 Evje – IKT/Resultatservice  
46. Rapport LS 2019 Evje – Salgsavdeling   
47. Status LS-utvalget   
48. Høringsbrev organisasjonsutvalget   
49. Takkebrev fra Steinar Paulsen 
50. Takkebrev til samarbeidspartnere LS 2019 
51. Utvikling av jegerapp for skyteprøver i samarbeid med Miljødirektoratet 
52. Orientering fra Sjef HV 

 

 

 

 

 

  



Saksnummer: 62/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtene i forbindelse med Landsskytterstevnet i Evje ble enstemmig 
godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 63/2019 
Sak: Oppfølging av tingsaker 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Administrasjonen orienterte om oppfølging av saker fra Skyttertinget. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 64/2019 
Sak: Klassesetting for sesongen 2020 og oppfølging klassesettingsvedtak 

fra Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Jf. kapittel 7 

 
Denne saken er todelt. Først fastsettes klassesettingspoengsummene for 2020. Deretter gjør 
administrasjon en redegjørelse for planer om oppfølging angjeldende egen klassesetting for 
innendørsskyting, samt endring av tidspunkt for klassesetting fra 1. januar til 1. oktober jfr. 
Skyttertingsvedtak i sak 10 og 11.    

1. Drøfting klassesettingspoengsummer 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet (vedlagt for Landsskytterstevnet) som grunnlag for å bestemme grenser 
for klassesettingen til året 2020.  Nivået og antallet i klassene holder seg relativt stabile, 
mens man som tidligere år ser noen regionale forskjeller på antallet i hver klasse.  

For tre år siden ble det foretatt en større gjennomgang av klassesettingsresultatene, og hvor 
det ble foretatt justering for klasse 3,4 og 5. I fjor ble kravene for å rykke opp fra klasse 1 til 
klasse 2 hevet, og det samme fra klasse 2 til 3. Administrasjonen konkluderer med at det ikke 
bør foretas endring på klassesettingspoengsummene til året 2020.  

 2. Drøfting klassesettingstidspunkt og egen klassesetting 15 meter 
Administrasjonen har sett på oppfølging av Skyttertingets vedtak om innføring av 
klassesetting per 1. oktober, samt egen klassesetting for 15 meter. Administrasjonen mener 



det er tre forhold som gjør at innføringstidspunktet bør skje per 1. oktober 2020. For det 
første er Skyttertingsvedtak gjeldende fra 1. januar påfølgende år om det ikke vedtas noe 
annet på Skyttertinget. For det andre er det klokt å gi en slik innføring noe tid slik at 
organisasjonen blir kjent med et slikt vedtak som har praktiske konsekvenser for alle 
skyttere. For det tredje ville det medført store praktiske utfordringer å gjennomføre en slik 
omlegging så raskt i forhold til tiden fram til 1. oktober. Som denne saken også viser er det 
også prinsipielle spørsmål som må avklares i forhold til egen klassesetting på 15 meter. 

Slik administrasjonen har tolket de som ønsket innføringen av egen klasesetting på 15 meter, 
så var det først og fremst for å få en mer rettferdig fordeling for klassene 1-5. Det at flere 
skyttere skyter bedre innendørs enn utendørs var trolig det viktigste argumentet. Det 
medfører slik sett at skyttere med ulike ferdigheter på innendørsskyting og utendørsskyting 
vil få en riktigere klassesetting. Det var slik administrasjonen tolket det derfor ikke hensikten 
at eksempelvis en 74 åring som skyter i klasse V55 utendørs, skulle få anledning til å skyte i 
klasse V73 innendørs om hun/han ønsket det.  

Administrasjonen mener således at klassesettingen for 15 meter kun skal angjelde klasse 1-
5, og at det ellers bør gjøres på enkleste måte administrativt. Her tenker administrasjonen 
også at klassesettingspoengsummen bør følge utendørspoengsummene, og at disse gjelder 
for begge formene for gjennomføring på 15 meter. Det kan godt argumenteres for at 
poengsummene burde vært både lavere og høyere, alt etter hvor god man er til å skyte 
utendørs eller innendørs. Administrasjonen mener at enkelhet slår en eventuell 
argumentasjon om at man skal forholde seg til ulike klassesettingspoengsummer utendørs 
og innendørs. Dette kan selvfølgelig vurderes på nytt etter noen år om man ser en klar 
tendens til skjevhet i klassesettingspoengsummene. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Klassesettingspoengsummer beholdes uendret foran sesongen 2020.  
2. Jfr. Skytteringsvedtak om innføring av egen klassesetting for 15 meter og nytt 

klassesettingstidspunkt fra 1. oktober, vil dette innføres fra og med 1. oktober 2020. 
Norges Skytterstyre ga føringer for administrasjonens videre arbeid med saken. 

Jan Åge Gjerstad frammet følgende forslag: 
1. Klassesettingsgrensene beholdes uendret for 2020-sesongen. For 2020- sesongen er 

klassesettingsgrensene de samme for både 15 meter og 200/300 meter. 
2. Det gjennomføres egen klassesetting på 15 meter fra 01.01.2020 med bakgrunn i 15-

meter resultatene i 2019. Overgangsordninger fastsettes på neste styremøte. 
3. Egen klassesetting innendørs 15 meter gjelder for klasse 1-5 og for skyttere i EJ og 

Junior som skal skyte i klasse 1-5 i sesongen 2020. 
4. Det presiseres at klassesetting feltskyting følger 200/300 meter.  
5. Fra og med 01.10.2020 endres klassesettingstidspunktet til 01.10. 

 
Vedtak:  
Jan Åge Gjerstad sitt forslag vedtatt med 5 stemmer mot 3 stemmer. Gjerstad, Brovold, 
Birkeland, Knudsen og Michelsen stemte for Gjerstad sitt forslag, mens Knutsen, Reitan og 
Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag. 
 
 
 



Saksnummer: 65/2019 
Sak: Innspill til mulige regelendringer 
Kompetanse: Jf. kapittel 8, 9, 10, 11 og 12 

 
Norges Skytterstyre gjør hver høst en vurdering av eventuelle regelendringer i forbindelse 
med trykking av Skytterboka/vedlegg til Skytterboka. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer for videre saksbehandling. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 66/2019 
Sak: Rammeverk for Langtidsplan 2021-2024 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Skyttertinget behandler 
hvert år økonomisk prognose, sist i sak 14/2019. Skyttertinget kan her legge mer ressurser 
på enkeltområder om ønskelig. Skyttertinget vedtar samtidig en prioritert rekkefølge for 
tiltak med mindre/økte bevilgninger.  

Langtidsplan 2016-2020 er langt på vei oppfylt på de fleste satsingsområder. En del områder 
er faste prosjekter, som også videreføres i ny LTP.  

Nåværende langtidsplan inneholder 8 satsingsområder for DFS i planperioden 2016 – 2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 
-  

Fokusområder i planperioden har vært: 

2016/17: Feltskyting 

2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 

2019/20: Anlegg, med fokus på skytebanesikkerhet og dokumentasjon av gjennomførte 
sikkerhetsinspeksjoner på alle skytebaner. 

Langtidsplanen og de jevnlige rapportering av status (tiltaksplan) har utviklet seg til å bli 
svært viktige styringsverktøy for både Skytterstyret og Skyttertinget. Langtidsplanens 



økonomiske prognose er Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke prioriteringer, og 
hvordan tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen og å legge til 
rette for større aktivitet framover.  

Både langtidsplanen og tiltaksplanen med rapportering av måloppnåelse følger med søknad 
om offentlige midler, og er et svært viktig grunnlag for spesielt prosjektmidlene. FD gir også 
gode tilbakemeldinger på det samlede søknad- og rapporteringssystemet som DFS nå 
benytter.  

Administrasjonen la fram en foreløpig plan for rammeverket til ny Langtidsplan for perioden 
2021-2024. Det var også vedlagt tidsplan for videre arbeid med langtidsplanen fram mot 
vedtak på Skyttertinget 2020.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner rammeverk for Langtidsplan 2021-2024, og ga føringer for 
videre arbeid med langtidsplanen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 67/2019 
Sak: Forlenging av avtale med arenaproduksjonen Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I sak 142/2017 ble det vedtatt å inngå avtale med Koment A/S om å foreta 
arenaproduksjonen i forbindelse med Landsskytterstevnet. Avtalen gjaldt for fire år fra 2018-
2021, med opsjon på de to siste årene. I henhold til avtalen skal opsjonen for 2020 og 2021 
innløses før 1. september 2019.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen utløse opsjonen med Koment A/S for 
gjennomføring av arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet i 2020 og 2021. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 68/2019 
Sak: Rapport status miljøpakkemidler   
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Administrasjonen orienterte om status for gjennomføring av miljøpakkeprosjekter i 2019 og 
plan for prosjekter i 2020. For 2019 gjelder det Ringerike og Rakvåg, mens for 2020 
planlegges for Sem og Lierne. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 69/2019 
Sak: Avslutning av avtale Aggreko  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Etter anbudskonkurranse inngikk DFS i 2015 en avtale med Aggreko om levering av internt 
strømanlegg til skyttercampen på Landsskytterstevnet (LS). Dette som følge av en utvikling 
der det stadig ble dyrere strømavgift på skyttercampen. Avtalen omfatter hovedsakelig 
fordelere og kabler, og gjelder for 6 LS.  
Aggreko Norge har lagt ned event-avdelingen og salgskontoret for disse tjenestene, og DFS 
fikk i vinter anmodning om å terminere avtalen. På det tidspunktet var det uavklart med 
leveranser til Evje, og vi ble i første omgang enige om å beholde avtalen til over årets LS, for 
deretter å ta en ny vurdering.  

Aggreko har ikke lenger kompetanse til prosjektering av anlegg, og må leie tjenester for 
eventuelt å fortsette med avtalen. Administrasjonen ser at dette kan bli utfordrende, også 
for DFS som bindeledd mellom stedlig arrangør og Aggreko. Vi mener derfor at det ikke er 
hensiktsmessig å presse gjennom at Aggreko skal vedstå seg avtalen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner at avtalen med Aggreko termineres i samsvar med 
anmodning fra leverandør. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 



Saksnummer: 70/2019 
Sak: Pensjonsordning med Statens pensjonskasse 
Kompetanse: Jfr. Kapitel 1.400 

 
De ansatte på Skytterkontoret har historisk vært knyttet til statlige bestemmelser og statens 
lønnsregulativ ved at organisasjonen har fått sine bevilgninger via Forsvarsdepartementet. 
Skytterkontoret har i den forbindelse en avtale med SPK. Den strekker seg tilbake til starten 
av Statens pensjonskasse (1917), hvor kontorsjefen (generalsekretær) ble innlemmet 
allerede i 1918. I St.prp. nr. 74/1926 fikk også kassereren/sekretæren på Skytterkontoret 
lovpålagt medlemskap i SPK. SPK har senere gjennom avtale med Skytterkontoret gitt 
ansatte en komplett pensjonsordning i tråd med staten forøvrig. 

DFS har vært i den heldige situasjon at vi har sluppet å betale hele arbeidsgiverandelen.  
Som følge av at det nå er bestemt at alle virksomheter tilknyttet SPK skal betale 
arbeidsgiverandel fullt ut, må DFS betale dette fra og med 2021. For å lette overgangen 
legger SPK opp til en gradvis opptrapping i årene 2021-2023. Prognosene tilsier en 
merkostnad for arbeidsgiverandelen på 500’ i 2021, 1.000’ i 2022 og 1500’ i 2023, som er 
nivået for arbeidsgiverandelen videre.  

Administrasjonen har gjennomført flere møter med SPK med gjennomgang av pensjons-
ordningen. Dette for å få en fullstendig oversikt på dagens og fremtidens pensjonssystem.  

Pensjonsdelen ligger i driftskostnaden for 14 av 17 stillinger. De tre stillinger i NST og Salg må 
finansiere merkostnaden innenfor sine budsjetter. Resterende kostnader ligger i 
driftsstøtten fra Forsvarsdepartementet (FD). Administrasjonen har tatt opp denne saken 
med FD. Situasjonen er beskrevet i søknad om midler for 2020, slik at FD skal være godt 
kjent med at det vil komme søknad om økte driftsmidler knyttet til pensjon fra 2021. DFS vil 
vi ikke få endelig svar på dette før tildeling av midler.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre viderefører inntil videre avtalen om pensjonsordning for 
Skytterkontorets ansatte gjennom Statens Pensjonskasse. Administrasjonen ble gitt føringer 
for videre arbeid. Enstemmig vedtatt.    
 

 

Saksnummer: 71/2019 
Sak: Bekledningsreglement og kontroll 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 8 

 
Administrasjonen og medlemmer av Norges Skytterstyre fikk under årets Landsskytterstevne 
flere anmodninger om å gjennomføre kontroll av skytterbekledning. Dette angikk spesielt 
påstander om ekstra avstivning av jakke (jf. punkt 8.162 d) og lengde på skytebukse over 
hoftekam (jf. punkt 8.164 f).  
 
De nevnte punktene ble bedre beskrevet og presisert ved gjennomgangen av kapittel 8, slik 



at det ikke skal være noen tvil om hva som er lovlig. Bakgrunnen for dette var flere tilfeller 
der man var i tvil om utstyret var innenfor gjeldende regelverk.  
Dersom man velger å gjennomføre en bekledningskontroll, bør dette varsles i god tid før 
første kontroll. Ideelt sett bør man første gang tilby en utstyrskontroll i god tid før 
banesesongen der skyttere kan vise fram utstyr, og få tilbakemelding på det som eventuelt 
må rettes opp. I første omgang tenker administrasjonen at bekledningskontroll 
gjennomføres for skytejakke og skytebukse.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for gjennomføring og håndtering av avvik/regelbrudd ved 
bekledningskontroll. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 72/2019 
Sak: Foreløpig tidstabell for LS 2020 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
Landsskytterstevnet 2020 foregår i perioden 7.-14 august. Administrasjonen ba om innspill 
til foreløpig tidstabell. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med tidsplanen for LS 2020 i perioden 7.-
14. august i Elverum. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 73/2019 
Sak: B-sak: Tildeling av hedersbevisning 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 4 

 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 27. og 28. oktober 2019 

STED Quality hotell Gardermoen, Oslo 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Bernt Brovold 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Bernt Brovold, Jan Åge Gjerstad, Arne Birkeland, 
Torben Knudsen, Jens Sverre Knutsen, Tor Jakob 
Reitan, Kari Sofie Brøndbo Fiskum og Elisabeth 
Michelsen  
 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



Sakliste 
Sak 74/2019: Godkjenning av protokoll styremøte september 2019 
Sak 75/2019: Tidsplan for Landsskytterstevnet 2020  
Sak 76/2019: Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2020  
Sak 77/2019: Valg av dirigenter til Skyttertinget 2020  
Sak 78/2019: Møteplan for Norges Skytterstyre 2020  
Sak 79/2019: Representasjon Norges Skytterstyre 2020   
Sak 80/2019: Møteplan for DFSU 2020  
Sak 81/2019: Møteplan for Feltutvalget 2020  
Sak 82/2019: Regnskap per 31. august 2019  
Sak 83/2019: Klage på vedtak om klassesetting 15 meter fra 1. januar 2020  
Sak 84/2019: Regelverk klassesetting  
Sak 85/2019: Norgescupen i baneskyting  
Sak 86/2019: Regelverk for norgescupen  
Sak 87/2019: Valg av medlem til NC-komiteen  
Sak 88/2019: Revisjon av kapittel 15 i Skytterboka  
Sak 89/2019: Bidragsordninger i DFS – satser  
Sak 90/2019: Budsjett 2020 – utkast  
Sak 91/2019: Formål Landslotteriet 2020  
Sak 92/2019: Opplegg for feltskyting LS 2020 
Sak 93/2019: Faste trofeer på Landsskytterstevnet 
Sak 94/2019: Tidspunkt for Landsskytterstevnet  
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Meldingssaker 

53. Status LS 2020 Elverum 
54. Status LS 2021 Bodø  
55. Status LS 2022 Voss  
56. Status organisasjonsutvalget   
57. Status LS-utvalget   
58. Utredning av utvidet blyforbud i EU 
59. Forsvarssjefens fagmilitære råd  
60. Ny langtidsplan for forsvarssektoren – møte og innspill 

 

 

 
 



Saksnummer: 74/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 16.-17. september ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 75/2019 
Sak: Tidsplan Landsskytterstevnet 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Administrasjonens har lagd et utkast til tidstabell med et anslag på 5500 påmelde skyttere.  
Tidstabellen er mye lik årets tidstabell, men p.g.a. at stevnet foregår i perioden 7.-14. august, 
anbefales at skytingene for rekruttklassene er ferdige på mandag (unntatt lagskyting). Selv 
om det ikke er registrert at elever har skolestart i LS-uka, anbefaler administrasjonen dette 
tiltaket fordi mange lærere begynner med planleggingsdager denne uken. Det samme 
tiltaket ble gjort i Voss i 2012, da Landsskytterstevnet foregikk fra 9.-16. august.   

Overordnet er det mange faktorer som må hensyntas for en god tidstabell. For skytterne kan 
det synes som det er rom for å komprimere stevnet, men for arrangørene og de 
profesjonelle aktører er dagene svært lange. Onsdagen på LS er slik den nå gjennomføres 
kritisk i forhold til eventuelle forsinkelser. Dette også med hensyn til NRK sine 
direktesendinger fra LS på kveldstid.  

Generelt er det slik at siste års tidsplan har vært vellykket i forhold til å få mange tilskuere på 
de TV-sendte finaler. Fredagens NM i feltskyting hadde også et stort publikum. Grepet med å 
flytte Militært NM finale til onsdag, samt årets innføring av Ungdomslaget, ble også svært 
godt mottatt.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar tidsplanen for Landsskytterstevnet 2020 i perioden 7.-14. august i 
Elverum. Tidsplanen bekjentgjøres på dfs.no. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 76/2019 
Sak: Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 og 1.400 

 
Etter foreløpig tidsplan starter Landsskytterstevnet på Elverum fredag 7. august. 
Administrasjonen foreslår å avholde Skyttertinget 2020 torsdag 6. august. Administrasjonen 
mener at dette er løsning som vi har god erfaring med fra de siste to årene. 
Åpningsseremonien blir etter arrangørens ønske i sentrum på fredag ettermiddag. 
Skyttertinget blir på Scandic Elgstua hotell.   



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Skyttertinget 2020 avholdes torsdag 6. august med start kl. 9:00. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som 

vedtatt av Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 77/2019 
Sak: Valg av dirigenter til Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 

 
Olav K. Vaaje og Ann Kristin Årskog Vikhagen har begge svart ja til å lede Skyttertinget 2020 
på Elverum. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Olav K. Vaaje og Ann Kristin Årskog Vikhagen velges til dirigenter for Skyttertinget 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 78/2019 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 

Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2020: 

1 Søndag-mandag 2. - 3. februar Oslo/Gardermoen, vara innkalles 
2 Mandag 23. mars Oslo/Skytterkontoret 
3 Søndag-mandag 26. - 27. april Oslo/Gardermoen 
4 Mandag 15. juni Video/Teams 
5 Onsdag 5. august Elverum 
6 Mandag 14. september   Video/Teams 
7 Søndag-mandag 25.- 26. oktober Oslo/Gardermoen 
8 Fredag-lørdag 4.-5. desember Oslo  

Endelig møtested bestemmes ved innkalling. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Saksnummer: 79/2019 
Sak: Representasjon for Norges Skytterstyre 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Flere styrerepresentanter står på valg i 2020, så det foreslås å oppnevne lagleder for nordisk 
mesterskap senere.  

Følgende representasjon vedtas: 
 

1.Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 11.- 12. januar, Gardermoen 

            Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

2.Regionalt seminar Østlandet og Sørlandet 1.- 2. februar, Gardermoen 

Hele styret 

3.NM i skifeltskyting 21.-22. mars, Skaun 

Jan Åge Gjerstad 

      4.Landsskytterstevnet Elverum 7. - 14. august 

Hele styret 

5.Frende Cup Stang- og felthurtigskyting 5.- 8. august (Nordskogbygda, Trysil og Åmot) 

      Jens Sverre Knutsen besøker arrangørlag 

6.NM skogsløp med skyting (ubestemt, mulig i forkant av LS)  

Jostein Rubbås Risvik (feltutvalget) 
 
7. Frende Cup avslutning, 30. august - 1. september (Hovdebygda og Ørsta, Sunnylven, 
Sykkylven)  
       Tor Jakob Reitan 

8. Nordisk mesterskap i Danmark, 3. – 6. september 

            Presidenten, lagleder oppnevnes senere, representant for DFSU 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 80/2019 
Sak: Møteplan DFSU 2020   
Kompetanse: Jf. Kapitel 17 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget 
utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning."   

DFSU har tradisjonelt hatt 4-5 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister 
etc. Skytterbokas kap. 17 legger på utvalget.   

Administrasjonens drøfting 
Å holde møtene på Skytterkontoret har vist seg å være en bra både økonomisk og praktisk. 
Det anbefales derfor å fortsette med dette.   

Adm. foreslår også at praksisen med å gjennomføre møtene uten overnatting så langt det er 
mulig videreføres. Møtene kan da eksempelvis starte klokken 09:00 og vare til 17:00 slik at 
utvalgsmedlemmene rekker å reise frem og tilbake samme dag. Dette er også et 
kostnadsbesparende grep. Det foreslås også at praksisen med å holde møtene på ukedager 
videreføres.   

DFSU:  
DFSU har behandlet saken i DFSU-sak 16/2019 og støtter administrasjonens forslag.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende møteplan for 2020 vedtas: 

Mandag 24. februar:  Skytterkontoret, Oslo.   
Mandag 8. juni:  Videomøte/Teams  
Lørdag 8. august:  Elverum, Landsskytterstevnet.  
Tirsdag 15. september:  Videomøte/Teams  
Lørdag 21. november:  Skytterkontoret, Oslo  

Møtene avholdes som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

  



Saksnummer: 81/2019 
Sak: Møteplan for Feltutvalget 2020  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I Skytterbokas kap. 18.110 pkt. 8.c beskriver følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal 
utvalget utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og 
planen forelegges Skytterstyret til godkjenning."  
 
Feltutvalget legger opp til 4 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister etc. 
Skytterbokas kap. 18 legger på utvalget.  
 
Administrasjonens drøfting 
I likhet med i 2019 er det naturlig å ha første utvalgsmøte i forbindelse med regionalt 
seminar på Gardermoen. Her vil samlagenes feltkontakter innkalles, og det blir en viktig 
møtearena for feltutvalgets medlemmer. De øvrige møtene blir i Oslo.  
 
Feltutvalget: 
Feltutvalget har behandlet møteplanen i sak 8/2019 og støtter administrasjonens forslag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende møteplan for 2020 vedtas: 

Fredag 31. januar:  Gardermoen (i forbindelse med Reg. seminar)  
Tirsdag 10. mars:  Skytterkontoret, Oslo 
Tirsdag 22. september:  Skytterkontoret, Oslo (Videomøte/Teams) 
Tirsdag 17. november:  Skytterkontoret, Oslo 

Møtene avholdes som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 

 

 

Saksnummer: 82/2019 
Sak: Regnskap per 31.08.2019  
Kompetanse: Jfr. Kapitel 1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31.08.2019.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr. 31.08.2019 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 



Saksnummer: 83/2019 
Sak: Klage på vedtak om klassesetting på 15 meter fra 1. januar 2020 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 10/2019: 

Det opprettes separat klassesetting for 15 meter innendørs og utendørs (200/300 
meter). Egne klassesettingsgrenser defineres i begge disipliner. 
 

Videre traff Skyttertinget følgende vedtak i sak 11/2019: 
              Dato for klassesetting endres til 1. oktober. 
 
Norges Skytterstyre vedtok følgende i sak 64/2019 om klassesetting for 2020: 

1. Klassesettingsgrensene de samme for både 15 meter og 200/300 meter. 
2. Det gjennomføres egen klassesetting på 15 meter fra 01.01.2020 med bakgrunn i 15-

meter resultatene i 2019. Overgangsordninger fastsettes på neste styremøte. 
3. Egen klassesetting innendørs 15 meter gjelder for klasse 1-5 og for skyttere i EJ og 

Junior som skal skyte i klasse 1-5 i sesongen 2020. 
4. Det presiseres at klassesetting feltskyting følger 200/300 meter.  
5. Fra og med 01.10.2020 endres klassesettingstidspunktet til 01.10. 

 
Vedtaket ble fattet med 5 mot 3 stemmer.  
 
Rogaland skyttersamlag har påklaget vedtakets punkt 2. Samlaget begrunner klagen blant 
annet med følgende (kort oppsummert): 

• De stevnene som ble skutt på 15 meter fra 1.1.2019 og fram til Skyttertinget var etter 
gjeldende regelverk ikke klassesettende stevner. Iht. Skytterboka trer alle tingvedtak i 
kraft fra 1. januar etter at vedtaket er gjort, såframt annet ikke blir fastsatt av 
Skyttertinget (§ 2-12). Samlaget mener at her er det snakk om innføring av 
klassesetting av en helt ny øvelse som et tingvedtak, og ikke en sak med justering av 
grenser for opprykk/nedrykk der styrets kan bruke sin kompetanse.  

• Forutsigbarhet. Mange skyttere planlegger ut fra de lover og regler som gjelder. 
Dette er spesielt viktig for de som skal opp i høyere stillinger. Da er det svært 
beklagelig at anbefalte strategier overfor skyttere i lagene ikke fungerer lenger pga. 
tilbakevirkende endringer. 

 
Samlaget ber Norges Skytterstyre om å gjøre om vedtaket i sak 64/2019, og la egen 
klassesetting for 15 meter gjelde fra 1.10.2020.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyres flertall velger å tolke regelverket slik at Skyttertingets vedtak er gjort 
gjeldende fra 1.1.2020, og at egen klassesetting for 15 meter således også skal gjelde fra 
1.1.2020. Dette medfører at resultater fra hele sesongen 2019 danner grunnlag for 
klassesettingen på 15 meter som den øvrige klassesetting utendørs.  
 
Norges Skytterstyres flertall er videre av den oppfatning at Skyttertinget 2019 ville ha en 
raskest mulig innføring av egen klassesetting for 15 meter. Det gir Norges Skytterstyre 
hjemmel til å innføre egen klassesetting for 15 meter fra 1.1.2020. Videre følger Norges 



Skytterstyre opp tingvedtaket i sak 11/2019 med en ny felles klassesettingsdato fra 
1.10.2020, jf. punkt 5 i sak 64/2019. Utfyllende reglement for dette settes i sak 84/2019. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar ikke klagen fra Rogaland skyttersamlag til følge. Vedtak i sak 64/2019 
opprettholdes med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Gjerstad, Birkeland, Knutsen, Brøndbo 
Fiskum og Michelsen stemte for, mens Reitan og Knudsen stemte mot.      
 
 
 
Saksnummer: 84/2019 
Sak: Regelverk klassesetting 15 meter  
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
I forrige styremøte sak 65/2019 ble det gjort følgende vedtak: 

1. Klassesettingsgrensene beholdes uendret for 2020-sesongen. For 2020- sesongen er 
klassesettingsgrensene de samme for både 15 meter og 200/300 meter.  

2. Det gjennomføres egen klassesetting på 15 meter fra 01.01.2020 med bakgrunn i 15meter 
resultatene i 2019. Overgangsordninger fastsettes på neste styremøte. 

3. Egen klassesetting innendørs 15 meter gjelder for klasse 1-5 og for skyttere i EJ og Junior 
som skal skyte i klasse 1-5 i sesongen 2020.  

4. Det presiseres at klassesetting feltskyting følger 200/300 meter.   

5. Fra og med 01.10.2020 endres klassesettingstidspunktet til 01.10. 

Denne saken gjelder oppfølging av punkt 2 i vedtaket angående overgangsordninger. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Slik administrasjonen ser det er det fire forhold som må avklares nærmere. For det første må 
det tydeliggjøres at reglementet kun gjelder skyttere fra klasse Junior, Eldre Junior og klasse 
1-5. Det ar vært en del henvendelser om at regelverket også burde gjelde andre klasser, men 
det var ikke intensjonen i Skyttertingsforslaget. Samtidig er det viktig å fastslå at dette 
gjelder kun resultater oppnådd i 2019. En skytter som eksempelvis skjøt innendørsstevne for 
3 år siden, skal ikke benytte det stevnet som klassesettingsresultat innendørs.  

Det andre som må klargjøres er at klassesettingsreglene gjelder for begge tillatte 
skyteprogram på 15 meter, både utendørsprogrammet og det gamle innendørsprogrammet 
(Alt 1 og 2) i Skytterboka punkt 11.130 

Det tredje som må presiseres er at vi fra 1. oktober 2020 begynner å praktisere 
klassesettingen slik vi også vil gjøre i 2021. Det vil si at det er alle resultater i året fra 1. 
oktober 2019 til 30. september 2020 som vil være klassesettende for ny klassesetting fra 1. 
oktober 2020. Det vil medføre at resultater som skytes på 15 meter høsten 2019 vil få 
“dobbel” klassesettingseffekt. De vil telle både for klassesetting fra 1. januar 2020 til 30. 
september 2020, og fra 1. oktober 2020 til 30. September 2021.   



Det siste punktet som å klargjøres er tidspunkt for klassesetting til aldersbestemte klasser fra 
1. oktober 2020. Klassesettingsåret flyttes 3 måneder tidligere, slik at skyttere må nå alder 
for klassen i løpet av påfølgende kalenderår etter klassesettingstidspunktet 1. oktober. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det er kun skyttere fra klasse junior, eldre junior og i klasse 1-5, og som har skutt 
offisielle DFS-program i 2019 på enten interne og/eller innberettede stevner på 15 
meter, som skal ha egen klassesetting på 15 meter i 2020. Skyttere fra disse klasser 
som har skutt stevner på 15 meter senest i 2018, eller som ikke har skutt stevner på 
15 meter, skal fra 1.1.2020 settes i samme klasse på 15 meter som de er kvalifisert 
for utendørs. Skyttere fra alle andre klasser skal skyte i samme klasse på 15 meter 
som de er kvalifisert for utendørs i 2020. 
 

2.  Begge innendørsprogram, Skytterbokas punkt 11.130 alternativ 1 og 2, gjelder som 
klassesettingsresultat for 15 meter. 

 
3. Ved ny klassesetting 1. oktober 2020, skal oppnådde resultater i perioden fra  

1.  oktober 2019 til 30. september 2020 legges til grunn. 
 
4. For aldersbestemte klasser gjelder følgende fra 1. oktober 2020: 

Skyttere som når alder for aldersbestemt klasse i løpet av påfølgende kalenderår 
etter klassesettingstidspunktet 1. oktober, skal skyte i klassen de da når alder for 
(unntatt frivillige ordninger utenom aldersbestemte klasser).    

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 85/2019 
Sak: Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 i Skytterboka 

 
Norges Skytterstyre ga Norgescup (NC)-komiteen i oppdrag å se på hele NC-konseptet i sak 
123/2018, med frist 1. juni 2019. NC komiteen la fram sin utredning og innstilling til 
styremøte i juli, og i sak 55/2019 ga styret administrasjonen føringer for videre behandling. 
NC-komiteen sin rapport ligger som vedlegg til saken.   
  
I korte trekk var styrets føringer følgende:  

• Se på en alternativ gjennomføring for baneskytingen utover dagens ordning, og 
avvente 15 meter og feltskyting.   
• Vurdere om vi skal fortsette med V55 cupen, ev. ta med alle veteranklassene  
• Fortsette med Stang- og felthurtigcupen sammen med baneskyting første og andre 
runde, og kutte arrangementsbidraget til DFS sentralt.  

  
Kutt av arrangementsbidraget til DFS sentralt i Stang og felthurtig tas i sak om regelverk, og 
gjelder fra og med 2020. De to øvrige delpunktene gjennomgås i denne saken. 



I sin rapport til Norges Skytterstyre (sak 55/2019) har NC-komiteen i sin innstilling skissert 
følgende videreutvikling av Norgescupen (Frende Cup) i baneskyting:  
 
Reduseres til to runder. 1. runde i mai og 2. runde i tilknytning Landsskytterstevnet. Fem av 
seks stevner teller i NC, som kvalifiserer til en finale som avholdes på egnet tidspunkt under 
LS. I finale har skytterne med seg resultatene fra sine fem beste prestasjoner, og finalen teller 
som et sjette obligatorisk stevne. Finaleantallet er gitt av antall skiver tilgjengelig på LS-
arena, og videre beslutningen om 1 eller 2 finalelag. Reglement for finaleavvikling utarbeides 
av NC-komiteen evt. i samarbeid med NRK og/eller arenaproduksjonen.  
  
Klasse V55:  
Med bakgrunn i deltakerantall ser ikke Norgescupkomiteen nødvendigheten av å videreføre 
prøveordningen, og dermed ikke gi klasse V55 offisiell norgescupstatus. Dersom klasse V55 
får offisiell NC-status, må utvidelse av flere klasser tas med i vurderingen.   
  
Administrasjonens drøfting  
NC-komiteen ønsker å redusere kostnader og reisedøgn for deltakerne ved å fjerne den 
tredje runden i cupen. Runden er også på et tidspunkt der det er mange lokale stevner som 
skal gjennomføres i samlagene, og med hensyn til å finne mer plass til mer lokale aktiviteter 
kan det være fornuftig å frigjøre siste helga i august. Administrasjonen registrerer en nokså 
merkbar nedgang i deltakelse av tilreisende i forbindelse med siste runden av Norgescupen, 
selv om dette er noe stedsavhengig.  Dette har nok sammenheng med at det primært er de 
med premiesjanser som bruker prioriterer å delta på siste runden.   
  
Ved å legge finaleavviklingen til Landsskytterstevnet (LS) legger man til rette for at 
deltakerne kan gjennomføre NC når de er på reisefot til LS.  Når det gjelder selve 
finaleavviklingen er en LS-arena godt egnet i forhold til forutsigbarhet og konsekvent 
gjennomføring. Det er et gitt antall skiver til disposisjon, på en arena som er klargjort for 
anledningen. Det gir også langt større potensiale i forhold til synliggjøring og mediedekning. 
Vi har her mulighet til å kåre en Norgescupvinner i toppen av sesongen blant et stort 
publikum, med profesjonell arenaproduksjon og speakertjeneste, storskjerm og web-TV.  
  
Etablering av finalearena for NC i baneskyting (Frendecup) på Landsskytterstevnet gir langt 
større forutsigbarhet i forhold til antall skiver til disposisjon, også på 100 meter. Dette vil 
ivareta ytterligere handlingsrom ved fremtidige forslag om innføring og utvidelse av klasser 
som skyter om Norgescup-poeng.   
  
Administrasjonen foreslår som NC-komiteen å gjennomføre norgescupen (Frendecup) i 
baneskyting over to runder med et siste obligatorisk stevne for de ca. 100 beste skytterne  
som en prøveordning for 2021. Finalen kan legges til en ettermiddag i starten av 
Landsskytterstevnet.  
  
Veteranklasser  
Vi har nå hatt en prøveordning for klasse V55 i fire år, og norgescupen er et populært tiltak 
blant skytterne i klassen. Det er færre som deltar på siste runden, men «frafallet» er om lag 
som for klasse 3-5 og skyldes nok at det er de beste sammenlagt som prioriterer siste 



runden. Her mener administrasjonen i motsetning til NC-komiteen at klassen bør gjøres 
permanent som NC-klasse fra 2020, og avslutte prøveordningen som nå har gått over 4 år.   
  
Det har vært ønske fra mange i de eldste klassene å få telle med i NC. Dette er skyttere som 
ofte er viktige bidragsytere i skytterlagene, med «god» tid og grei økonomi som er svært 
glade i det sosiale miljøet vårt. De liker å reise rundt og treffe skyttervenner, og samtidig 
fortsatt veldig glade i å konkurrere om medaljer og troféer. Det blir ikke noe sørlig merarbeid 
å tilby NC også for disse klassene hvis man ønsker det. LS-arenaer har nok finale-kapasitet, 
og dersom styret velger å gå videre med dagens ordning er det ikke nødvendig å ha egen 
finale for disse klassene. På minussida kan bemerkes at hvis man utvider den veien blir det 
fort sterke ønsker om å også utvide NC til yngre klasser.   
  
Administrasjonen anbefaler at V55 blir en fast NC-klasse fra og med 2020, og at klassene V65 
og V73 gjennomføres som prøveordning for 2020 og 2021.  Dette i tråd med forslag fra 
Inntrøndelag skyttersamlag, som fremmet dette forslaget fra sitt ombudsmøte i 2018. 
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
1. Som en prøveordning for 2021 gjennomføres norgescup (Frendecup) i baneskyting over 

to runder med et siste obligatorisk stevne (finale) for de beste skytterne. Finalen legges 
til en ettermiddag i starten av Landsskytterstevnet. Finalen blir tellende som obligatorisk 
stevne for de ca. 100 beste som deltar i finalen fordelt på de ulike NC-klasser. Før finalen 
skytes 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, hvor av de 5 beste 
teller. De siste stevnene skytes i forkant av LS.    

 
2. Klasse V55 blir fast klasse i norgescupen fra og med 2020.   
 
3. I 2020 og 2021 blir det en prøveordning med norgescup for klasse V65 og V73.   
 

Vedtak: 

1. Som en prøveordning for 2021 gjennomføres norgescup (Frendecup) i baneskyting    
over to runder med et siste obligatorisk stevne (finale) for de beste skytterne. Finalen 
legges til en ettermiddag i starten av Landsskytterstevnet. Finalen blir tellende som 
obligatorisk stevne for de ca. 100 beste som deltar i finalen fordelt på de ulike klasser. 
Før finalen skytes 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, hvor av de 
5 beste teller. De siste stevnene skytes i forkant av LS.   

 
Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knutsen og Michelsen 
stemte for, mens Gjerstad, Knudsen og Brøndbo Fiskum stemte mot. 
 

2. Klasse V55 blir fast klasse i norgescupen fra og med 2020.  
 

Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knudsen og Michelsen                   
stemte for, mens Gjerstad, Knutsen og Brøndbo Fiskum stemte mot. 

 
3. Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: I 2020 og 2021 innføres norgescup for 

klasse V65 og V73. 



Vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knutsen, Knudsen og  
Michelsen stemte for, mens Gjerstad og Brøndbo Fiskum stemte mot.  

4. Norgescupen for klasse V65 og V73 innføres som en prøveordning i 2020 og 2021. 
 

Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Knudsen, Brøndbo Fiskum og 
Michelsen stemte for, mens Gjerstad, Reitan og Knutsen stemte mot. 

5. Norgescupkomiteen skal foreslå kriterier for hvordan prøveordningene skal evalueres. 
Enstemmig vedtatt.        

 
 

Saksnummer: 86/2019 
Sak: Regelverk for Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 i skytterboka 

 
Saken utsettes til neste møte. 

 
 

Saksnummer: 87/2019 
Sak: Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 

 
Etter Skytterboka skal NC-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk (vedlegg 3 til 
Skytterboka) er dette beskrevet slik:  
  
2. Administrasjon  
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. 
Komitéen består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en 
representant fra Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden 
for representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre er komiteens leder.   
   
Dagens NC komite består av:  
Norges Skytterstyre: Jens Sverre Knutsen (leder)  
Skytterkontoret: Toni Hovdedalen  
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Følgende velges til NC-komite for perioden 2020-2021:  
Norges Skytterstyre: Tor Jakob Reitan (leder)  
Skytterkontoret: Morten Undseth (2020)  
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland  
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 88/2019 
Sak: Revisjon av kapittel 15 i Skytterboka 
Kompetanse: Kapittel |15 

 
Erfaringene med disiplinærsaker de siste årene har vist at det er behov for en gjennomgang 
av reglene i kapitel 15 både når det gjelder det alminnelige straffebestemmelsene, når det 
gjelder reglene om doping, og ikke minst saksbehandlingsreglene. Dette har Skytterstyret 
vært kjent med gjennom flere saker, og bedt administrasjonen komme tilbake til.   
Administrasjonen legger nedenfor fram noen av de punkter vi mener det bør arbeides videre 
med fram mot en behandling på Skyttertinget 2020.   
 
Administrasjonens drøfting  
 
Advarsel/Straff    
Skytterkontoret har hatt henvendelser fra lokale skytterlag der det har vært spørsmål om å 
ilegge et medlem advarsel for oppførsel som har vært oppfattet som problematisk – i 
forkant av en eventuell straffereaksjon.  Samtidig er det en glidende overgang mellom det å 
gi advarsel – som av mange ikke oppfattes som en straff – og det å gi en irettesettelse som 
straff i Skytterbokas kap. 15.100 § 3, som er den mildeste formen for straff. 
   
Doping  
Når det gjelder doping har man i 15.200 § 5 en bestemmelse som fastsetter minstestraff for 
doping til to år, men slik at det kan gis lavere straff unntatt ved bruk av betablokkere.  Det 
kan spørres om det burde vært mulighet til å gå under minstestraffen på to år også ved bruk 
av betablokkere, f.eks. på grunn av sosiale hensyn.  Også dette er et spørsmål som krever 
grundig drøftelse. I dopingreglementet er det også flere mindre administrative 
bestemmelser som bør gjennomgås, som vi har fått signaler om fra Antidoping Norge.   
 
Hvem ilegger straff? Ankemuligheter og Skytterstyres involvering  
Etter dagens regelverk i 15.300 er det i utgangspunktet det enkelte skytterlags årsmøter som 
avgjør om et medlem skal ilegges straff for overtredelse av skytterboka kap 15.100. Den som 
blir ilagt straff kan bringe saken inn for Appellutvalget (unntatt om det kun blir gitt 
irettesettelse). Derimot kan ikke Skytterstyret anke en slik avgjørelse dersom 
straffereaksjonen oppfattes å være for mild.  Det kan tenkes tilfeller der det gis en svært 
mild reaksjon på en alvorlig overtredelse og at man på sentralt hold føler behov for å få 
straffen vurdert av Appellutvalget.  Dette reiser imidlertid spørsmål om hvor langt man skal 
gripe inn i de enkelte skytterlags selvstyre.  
 
I tillegg til de tilfeller der et skytterlag ilegger et medlem straff, har vi situasjoner der det 
foreligge klare overtredelser, men uten at skytterlaget ønsker å reagere.  I disse tilfellene har 
Skytterstyret kompetanse til å anmelde saken til Domsutvalget.  Det er behov for en 
nærmere grensedragning i forhold til hva som skal til for at Skytterstyret skal kunne foreta 
anmeldelse.   
 
Vurdering av DFS faste advokats involvering og ressursbruk i straffe- og dopingsaker   
I saker der Skytterstyret foretar anmeldelse, følger det av kap 15.300 § 1 at det er 
Skytterkontorets faste advokat som skal fremme saken før Domsutvalget og eventuelt møte i 



muntlig forhandling. Dette gjelder både i straffesaker etter kap 15.100 og i dopingsaker etter 
kap 15.200.   
 
Etter at DFS ansatte egen juridisk sjef i 50 % stilling er det han som fremmer saken på vegne 
av Skytterstyret.  Arbeidet med å fremme saken og argumentere i domsutvalget, eventuelt 
Appellutvalget er krevende og vil kunne medføre behov for etterforskning. Dette reiser 
spørsmål om ressursbruk, særlig i saker der den som er anmeldt bestrider de faktiske forhold 
og det kan være behov for å innhente uttalelser fra vitner.   
 
Administrasjonen vil komme tilbake med en nærmere vurdering av hvordan slike saker kan 
og bør legges opp i lys av at DFS først og fremst er en breddeorganisasjon og hvor man ikke 
har muligheter til å håndtere straffesaker, herunder dopingsaker med den samme 
ressursbruk som man har innenfor idrettens organer for øvrig.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ber administrasjonen følge opp saker i tilknytning til flere konkrete 
straffe, doping- og saksbehandlingsbestemmelser i Skytterbokas kapittel 15. Dette for å 
forberede behandling av sakene på Skyttertinget i 2020.    
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 89/2019 
Sak: Bidragsordninger i DFS 2020 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
De gjeldende bidragsordninger for DFS skal revideres for 2020. Administrasjonen foreslår 
samme ordninger som i 2019, med unntak av økt tilskudd til felt, Stang- og 
felthurtigskyting.   
  
Administrasjonen foreslår å videreføre tiltaket en ekstra sum per deltaker for 
ungdomssamlinger med feltskyting og temadag finfelt, og sette denne til 250 kroner per 
deltaker (opp 50,-). Dette ser ut til å være et positivt tiltak som har bidratt til at der er 
gjennomført flere felt-samlinger. Dette finansieres med midler fra Landslotteriet 2018.   
  
For Stang- og felthurtigskyting foreslås det å øke maks. begrensinga til 3 000 per år, og 
samtidig åpne opp for at det kan gis bidrag til åpne stevne på lik linje med feltskyting.  
  
Ordningen med utvidet reisestøtte for flere funksjoner i samlaget videreføres i 2020.   
  
 Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for kurs og samlinger i 2020 
(ekstraordinære bidrag kommer i tillegg):  
 
 



Samlag:  
Kurs  Pr kurs  Pr deltaker  Maks pr år  Maks per år  
Samling for ungdomsskyttere  3 000  250 / 500*  10 000    

  
  

  
  

30 000  

Samling for 1. års senior/nybegynner (senior)  3 000  250  10 000  
Skyteinstruktørkurs (minikurs)  3 000  500  15 000  
Ungdomslederkurs   3 000  500  15 000  
Kurs i adm. og drift av skytterlag  3 000  -  -  
Aktivitetskurs   3 000  -  -  
Skyteinstruktørkurs 1/1a (godkjent av DFS)   10000  500  25 000  
Skyteskole (arrangeres av samlaget for skytterlag)  2 000  0    
Reisestøtte til samlagsinstruktør, ungdomsleder, 
utdannings-, IT-, felt- og skytebane-kontakt.  

Inntil 3 000 kr pr. år. pr. funksjon.  
(støtte etter statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- km)  

 * I 2020 gis det 250 kroner ekstra pr. deltaker til ungdomssamlinger med feltskyting som hovedtema. 
 
Skytterlag:  
Kurs/aktivitet  Pr kurs/samling/aktivitet  Maks per 

år  
Skyteskole  2 500    

  
5 500  

  

Temadag – bane, 15 m, skogsløp, skifelt, kne, stå, puss og 
stell, grovfelt og jegere.  

500  

Temadag – for foresatte grovfelt og finfelt  1 000  
I 2020 gis det 250 kr pr. deltaker på 

temadag finfelt for ungdoms-skyttere i 
tillegg til den ordinære satsen.   

Skyting i skolen  1-3 dager: 3 000 kr.  
4-9 dager: 4 000 kr.  

10 dager eller mer: 6 000 kr.  

6 000  

Bidrag til innovativt prosjekt   
(total pott på 30.000 kr som fordeles av DFSU)  

  10 000  

Feltskytingsbidrag – samlagsnivå eller høyere.  
Minimum 30 skudd grovfelt.   

1 500  -  

Bidrag til lag som arrangerer Stang og/eller felthurtig på 
samlag- og landsdelskretsstevner, samt åpne stevner.  

750 kr pr øvelse.  3 000  

NM skifelt  Normalprogram og sprint: 20 000  -  
NM skogsløp  Arrangeres under LS: 20000  

Sprint og stafett (samlet): 10 000  
-  

Landsdelskretsstevner skifelt og skogsløp hver for seg  2 500  -  
Samlagsstevner skifelt og skogsløp hver for seg  1 500  -  
Åpent skifelt-/skogsløpstevne   1 500  -  
Aktivitetskonkurranse skifelt og skogsløp   1. plass 8 000  

2. plass 3 500  
3. plass 3 500  

Resterende lag deler en pott på 50 000 
kr.   

2 x uttrekkspremie på kr. 5 000.  

  

Frifondmidler  Se egne retningslinjer på www.dfs.no/frifond.   
Kr. 4.000 ekstra til skytterlag som ikke har arrangert skyteskole siden 2012 videreføres inntil 
midlene fra Landslotteriet 2018 er brukt opp. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/frifond


Saksnummer: 90/2019 
Sak: Forslag til budsjett 2020 for DFS 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for 2020 for drøfting i Norges Skytterstyre. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett 2020 for DFS til etterretning.  Resultatet 
av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag som blir lagt fram 
til Norges Skytterstyre sitt møte i desember. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 91/2019 
Sak: Formål landslotteriet 2020 
Kompetanse: Kapitel 1.400 

 
Det skal gjennomføres Landslotteri 2020 og i den anledning må det bestemmes et formål 
med lotteriet.   
   
Landslotteriets formål   
I lotteriloven er kravet at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et humanitært eller 
samfunnsnyttig formål». I godkjenningsbrevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er det 
en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot 
barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til 
ungdomsarbeid.     
 
Oversikt over tidligere formål for Landslotteriet:   
2006: Styrke kunnskaper om god våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for 

sikkerhet ved skytebanene i DFS.   
2008:Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av internett som informasjonskanal. 

Videre styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk av web-baserte opplegg.   
2011:Å tilrettelegge og styrke tillitsmannsarbeidet blant ungdom.   
2014: Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for 

kommunikasjon og publisering på mobile enheter.   
2016: Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i regi av Det frivillige Skyttervesen.   
2018: Øke antall skytterlag som arrangerer skyteskole for barn og ungdom i regi av Det 

frivillige Skyttervesen.   
   
Administrasjonens drøfting  
Inntektene fra Landslotteriet i 2018 ble benyttet for å støtte satsingen i «Skyteskoleåret» i 
2018. Det ble gitt 4000 kr i ekstraordinært bidrag til alle lag som arrangerte skyteskole for 



første gang etter 2013. Dette resulterte i hele 93 nye lag som arrangerte skyteskole for 
første gang etter 2013. Potten er ennå ikke tom og ordningen videreføres i 2019.    
   
Dette viser at midlene fra Landslotteriet er et viktig tilskudd til rekrutteringsarbeidet i DFS.   
  
Administrasjonen i samarbeid med DFSU ønsker denne gang at formålet skal gå til å «Styrke 
det lokale stevnetilbudet for ungdom». Dette formålet henger godt sammen med de 
tankene vi har hatt i forhold til å avholde lokale stevner for ungdommer. Disse stevene er 
ikke «attraktive» å avholde med tanke på at det kanskje kommer få skyttere, men de er 
svært viktig for det sosiale samholdet og tilbudet til de yngste skytterne våre. Vi føler at 
dette også henger sammen med temaet om å styrke ungdomsmiljøet som DFSU har vært 
opptatt av skal framsnakkes. Det er også viktig at formålet med landslotteriet ikke kommer i 
konflikt med frifondmidlene, og med dette formålet vil ikke det bli en utfordring. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
«Styrke det lokale stevnetilbudet for ungdom i DFS» blir formål for Landslotteriet 2020. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 92/2019 
Sak: Opplegg for feltskyting LS 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Elverum skytterlag har fremmet forslag til program for feltskytingene ved LS 2020. Forslaget 
for grovfelt inneholder elementer som er utradisjonelle for LS, og som kan oppfattes å ikke 
være helt i samsvar med Skytterboka pkt. 11.120, Mesterskapsprogram feltskytinger – 
grovfelt.   
  
Arrangørens forslag er at ett hold skal inneholde et stillingsbytte der det skytes tre skudd i 
knestående og 3 skudd i liggende i en serie. Videre foreslås ett hold med stående 
ferdigstilling, sluttstykket i bakre posisjon, én patron og magasin med 5 patroner liggende på 
standplass. Skytetiden for hvert av de to holdene settes til 75 sekunder. Begge holdene 
foreslås skutt på avstander som er kortere enn maksimalavstanden for den enkelte figur.   
  
Administrasjonens drøfting  
Det er et spennende forslag som er fremmet, og som inneholder elementer som gir 
feltskytingen økt variasjon. Dagens feltskytinger på LS er først og fremst en presisjonsskyting 
mot feltmål på varierende avstander, der det normalt er de beste baneskytterne som også 
hevder seg best. Ved å legge inn tilleggselementer kan dette bidra til noen grad av utjevning 
av resultatene mellom de gode baneskytterne og de mer erfarne feltskytterne. Samtidig vil 
det nok fortsatt være de beste skytterne som vil beherske et slikt program best.  
  



Landsskytterstevnet er først og fremst et breddearrangement. Det er i denne sammenheng 
viktig å finne en best mulig balanse i vanskelighetsgraden mellom det å kåre sportslig verdige 
mestere, og det å gi breddeskytteren en god og motiverende opplevelse. Dette lar seg ikke 
fullt ut kombinere, og veid mot hverandre er det viktigst å ivareta breddeskytterens 
interesser.   
  
Breddeskytteren er gjerne en skytter som kun deltar i et fåtall stevner i året, og som av den 
grunn er mest fortrolig med dagens standardiserte feltprogram. I tillegg skal programmet 
være tilpasset skyttere med varierende erfaring blant både de yngste og eldste seniorene, 
samt at skyttere med varierende grad av fysiske begrensninger også bør gis muligheter til å 
delta. Det er derfor viktig å velge et program som LS og DFS er tjent med på lenger sikt.   
  
Praktisk er det ikke noe i veien for å godkjenne foreslått program. Dagens softwear kan 
benyttes, samt at det sikkerhetsmessige er innenfor det som er forsvarlig. DFS har ingen 
beskrivelse av stående ferdigstilling, noe som eventuelt må beskrives.   
  
Det er positivt med variasjon i feltoppleggene. Elementene som foreslås må gjerne benyttes i 
interne- eller åpne stevner. Når det gjelder organisasjonens prestisjestevner som SM, LDKS 
og LS bør imidlertid standardprogrammet benyttes. Konklusjonen er derfor at 
Landsskytterstevnet er best tjent med et feltopplegg som følger standardprogrammet i 
Skytterboka. Forslaget fra LS 2020 støttes derfor ikke.   
  
LS-oppleggene i grovfelt de siste årene har hatt en moderat vanskelighetsgrad i starten av 
feltrunden, for så å øke denne gradvis mot det siste holdet. Slik henger flere skyttere med 
lenger, såvel resultat- som motivasjonsmessig. Med det som bakgrunn bør det uansett ikke 
være knestående skyting på hold nummer en. I Elverum synes det spesielt viktig med en 
moderat start ettersom grovfeltløypa er vesentlig lenger enn sammenliknet med de siste 
årene.  
  
Feltutvalget drøftet saken i møte 8. oktober med følgende innstillig:   
Feltutvalget stiller seg positivt til økt variasjon i feltskytingen, og støtter forslaget om å 
benytte en serie bestående av 3 + 3 skudd i hhv. knestående og liggende skytestilling. 
Feltutvalget mener stående ferdigstilling ikke er hjemlet i regelverket, og foreslår i stedet 
liggende ferdigstilling og 6 løse patroner og tomt magasin i skål på standplass. Magasin skal 
fylles og våpen kan lades på kommando ild. Skytetid 75 sekunder på hvert av holdene.    
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Grovfeltskytingen på Landsskytterstevnet skal følge DFS sitt standardprogram iht. 
Skytterboka pkt. 11. 120. Opplegget skal best mulig balansere hensynet til å kåre sportslig 
verdige mestere i kombinasjon med at Landsskytterstevnet er et breddearrangement. Dette 
bør skje gjennom et feltopplegg med gradvis økende vanskelighetsgrad gjennom feltløypa.   
 

Vedtak: 

1. Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt med følgende tillegg: 
På grovfeltskytingen under Landsskytterstevnet 2020 skal innledende skyting foregå 
med 21 skudd liggende og 9 skudd knestående. På hold 1, 2 og 3 skal det på hvert hold 



skytes 6 skudd liggende med skytetid 60 sekunder. På hold 4 skal det skytes 3 skudd 
kne og 3 skudd liggende mot samme figur med skytetid 75 sekunder. På hold 5 skal det 
skytes 6 skudd knestående med skytetid 75 sekunder.  

2. Feltutvalget gis i oppdrag å se nærmere på skyteprogrammene i feltskyting, og fremme 
eventuelle forslag til endringer i Skytterbokas punkt 11.120. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 93/2019 
Sak: Trofeer på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Vedlegg 3 

 
I forrige styremøte ble det innledet en drøfting i forhold til faste trofeer og vandrepremier på 
Landsskytterstevnet. Saken omhandlet mengden av trofeer, og hvem som får anledning til å 
sette opp trofeer på Landsskytterstevnet. Det var også en diskusjon knyttet til LS største 
trofe, Officerspokalen, om denne skulle sikres en evig vandring. Her er det mange prinsipielle 
spørsmål, og til denne gang vil administrasjonen starte en saksbehandling med sikte på en 
framtidig organisering av faste trofeer og vandrepremier på LS.  
 
Dette må selvfølgelig gå seg til litt over tid, og eventuelt i samarbeid med dagens givere. 
Trolig vil det være bedre om antall trofeer på sikt blir noe færre. Spesielt er det mange 
trofeer som historisk har gått til beste kvinnelige skyttere, og i 2019 virker dette nærmest 
omvendt diskriminerende for menn. Kvinnene som vinner disse trofeene har også gitt 
uttrykk for at de mener det blir feil at det er så mange trofeer forbeholdt de beste kvinnene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak  
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre arbeid med retningslinjer for 
faste trofeer/vandretrofeer til Landsskytterstevnet.  
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  
 
 

Saksnummer: 94/2019 
Sak: Tidspunkt for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Skytterboka kap. 1.400  

 
Telemark skyttersamlag har sendt forslag om at Landsskytterstevnet skal arrangeres “siste 
uke i juli eller første uke i august”. Det vil i praksis si uke 30 eller uke 30 når vi snakker om 
den den helga stevnet begynner. Opprinnelig forslag er sendt som Skyttertingsforslag til 
Skytterkontoret 28. januar, mens en presisering er sendt 15. oktober. Skytterkontoret sendte 
5. februar brev til Telemark om at dette var å anse som Skytterstyrets kompetanseområde 
(Skytterboka kap. 1.400 § 4-3 f).   
  



Telemark begrunner forslaget med at det ønskes et forutsigbart reglement for når 
Landsskytterstevnet legges. Dette også etter at stevnene i 2012 og 2020 ble lagt med 
oppstart i uke 32 - neste år 7.-14. august. Telemark argumenterer med at dette er for sent i 
forhold til ferieavvikling og at det blir uheldig i forhold til skolestart.  
  
Administrasjonens drøfting  
Forslaget til Telemark er i tråd med den praksis som normalt har vært satt opp for 
Landsskytterstevnet. Siden 1996, da stevnet ble avholdt 30. Juni til 6. juli, er det kun i 2012 
og nå 2020 som har gått på andre uker enn oppstart i uke 30 eller 31.   
  
I 2012 og 2020 kolliderte ukene med Olympiske sommerleker. Det ble således i samråd med 
arrangørene gjort en flytting til uka etter. For arrangørene og DFS er en normal dekning av 
Landsskytterstevnet avgjørende, og en kollisjon med Olympiske sommerleker er slik sett 
svært uheldig om man risikerer mindre TV-dekning. Dette i forhold til viktige sponsorer og 
den oppmerksomhet som DFS får gjennom TV-dekningen. Generelt er det også slik at all 
media i perioden med olympiske leker vier det stor oppmerksomhet, som gjør at LS kommer 
i skyggen.  
  
Administrasjonen er helt enig med Telemark at de uker de ønsker er de mest optimale, men 
DFS må også ta hensyn til andre aktører som er viktige for at vi skal få mest mulig igjen for LS 
både som arrangører og organisasjon. Det er selvfølgelig særdeles viktig å legge til rette for 
flest mulig deltakere og derfor legges stevnet normalt med oppstart uke 30 eller 31. Vi så 
imidlertid at deltakelsen ble god i 2012, selv om stevnet hadde oppstart uke 32. Det viser at 
skytterne tilpasser seg når dette blir informert om i god tid før stevnet.   
  
Nå er det slik at kommende olympiske sommerleker i 2024 og 2028 ikke kolliderer med 
oppstart uke 30 eller 31. Det er således uproblematisk av den grunn å vedta at LS skal starte 
uke 30 eller 31. I tillegg til NRK er også Forsvaret en avgjørende avtalepart, som med sin 
omfattende støtte også er premissleverandør for anbefalt stevnetidspunkt.    
     
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Landsskytterstevnet skal fra og med 2021 foregå med oppstart enten i uke 30 eller 31.    
  
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 95/2019 
Sak: Klager på mangledne tildeling av Frifond-midler 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Det er mottatt i alt 8 klager på tildeling av Frifond-midler 2019. Alle klagene er fra lag som 
ikke har fått tildelt midler.   
  
Administrasjonen har behandlet 6 av klagene som første instans. Fem av lagene har ikke 
registrert ungdomsleder, som er ett av kravene for å få tilskudd. Dette er et krav som DFS selv 



har satt med grunnlag i Skytterboka § 6-10. Der vi har funnet at ungdomsleder er registrert, 
men med feil funksjon eller dato, har vi godtatt disse klagene og lagene får tildelt midler.   
  
I tillegg var det en klage som gjaldt registrering av innbetalt kontingent imøtekommet. Det 
var ett lag som har registrert innbetaling for 2017 i januar 2018, og dette er rettet.   
  
De resterende klager gjelder to lag med manglende registrering av innbetalt kontingent for 
2017 i Mitt DFS. Dette er Askvoll/Holmedal og Gjerdrum, som ikke har registrert 
innbetalinger i 2017 og heller ikke feilregistrert innbetaling av kontingent i 2018.   
  
Lagene fikk tilsendt informasjon om årsak til at det ikke er tildelt midler, og har valgt å klage 
på dette.   
  
Administrasjonens drøfting  
Det er et sentralt krav fra LNU at innbetaling av medlemskontingent skal være registrert for 
grunnlagsåret 2017 i Mitt DFS. Dette blir kontrollert av LNU, og når lagene ikke har registrert 
betalt kontingent i Mitt DFS kan det ikke rettes to år i etterkant selv om det framlegges 
dokumentasjon på at kontingent er innbetalt. Vi har praktisert å rette innbetalingsdato hvis 
medlemskontingenten for grunnlagsåret er feilregistrert som innbetalt tidlig året etterpå, 
men når det ikke er registrert innbetaling i Mitt DFS kan vi ikke gjøre dette. I de tilfeller 
innbetalingsdato rettes må skytterlaget dokumentere at kontingenten er betalt.   
  
Konklusjonen er at klagene fra skytterlagene Askvoll/Holmedal og Gjerdrum ikke kan tas til 
følge, med grunnlag i at lagene ikke tilfredsstiller de sentrale grunnlagskravene for tildeling 
av Frifondmidler i 2019.   
  
Administrasjonen har sendt ut påminning til alle skytterlag med kopi til samlag om 
skytterlagene kontrollerer at innbetalt kontingent og ungdomsleder er registrert i Mitt DFS i 
forbindelse med avslutning av regnskapet. Vi har også informert om regelverket gjennom  
flere nettsaker. 
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Klage på manglende tildeling av Frifond-midler 2019 fra skytterlagene Askvoll/Holmedal og 
Gjerdrum avvises som følge av at det ikke er registrert innbetalt medlemskontingent for 
grunnlagsåret 2017 i Mitt DFS.   
  
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 96/2019 
Sak: Skyttermarked.no – Egen plattform for kjøp og salg av brukt 

skytterutsyr 
Kompetanse: Kap. 1.400 

 
Det har over lengre tid kommet etterspørsler om en egen plattform for salg av diverse brukt 
skytterutstyr på internett. I dag benytter skytterne Finn.no, diverse Facebook-grupper og 
Skyttertidende til annonsering av utstyr. Noen benytter også egne Facebook-profiler, samt 
skytterlagenes hjemmesider og Facebook-sider til annonsering.  
  
Facebook har egne retningslinjer på det som angår annonsering. Her fremkommer det blant 
annet at «Kjøp, salg og bytte av skytevåpen, ammunisjon og eksplosiver mellom 
privatpersoner ...» ikke er tillatt på Facebook. Dette setter en meget stor begrensing på 
annonsering av skytterutstyr, da en således ikke kan selge «alt» på ett sted.   
  
Når det kommer til annonsering på Finn.no har også dette store begrensninger. De har ingen 
god kategoristruktur når det kommer til skyting som sport. Ved salg av utstyr må en legge 
det under meget generelle kategorier som for eksempel «Sport og friluftsliv» og «Fritid, 
hobby og underholdning». Således er det umulig for en skytter å finne skytterrelaterte 
produkter etter kategori, og de er avhengig av å benytte den generelle søkemotoren. Et 
søkefelt er veldig upresist, fordi kjøper søker på subjektive ord som en anser som relevant, 
men selger kan ha lagt ut produktene med helt andre ordvalg.  
  
I tillegg til Finn.no og egne kjøp og salg-grupper på Facebook benytter skytterne egne 
Facebook-sider, og skytterlagets hjemmeside og/eller Facebook-side. Dette vil typisk være 
synlig for vedkommendes venner, eller de som følger/ser skytterlagets side. Således er dette 
veldig tilfeldig, og ikke en metode som favner organisasjonens medlemmer i sin helhet.   
  
Administrasjonens drøfting  
I forbindelse med utvikling av vår nye Grasrot hjemmesideløsning, har det vært essensielt å 
også levere denne løsningen til LS-arrangører, noe som nå gjøres. Her dukket det opp et 
behov for en modul for privat innkvartering. Dette ble utviklet vinteren 2018/2019, og LS 
2020 har allerede tatt i bruk løsningen. Den er integrert på deres hjemmeside, samt at den 
er lokalisert på skyttermarked.no. På samme plattform ligger det allerede løsninger for kjøp 
og salg av artikler og utstyr, denne er perfekt for å samle skytterutstyr på et sted. 
Tilsvarende teknisk løsning benyttes av flere aktører i dag, for eksempel Sunnmørsposten og 
Romsdals Budstikke.   
  
Med Skyttermarked.no vil vi mye enklere samlokalisere alt kjøp og salg som angår utstyr 
tilhørende skytesporten. Det vil bli enklere å selge, samtidig som det vil bli enklere å kjøpe. 
Dette vil fort også bli en godt egnet plattform for nybegynnere som ønsker å komme inn i 
skytesporten, som kanskje ikke har råd til å foreta dyre engangsinvesteringer av nytt utstyr. 
Vi mener at dette tilbudet således kan stimulere til økt rekruttering.   
  
Selve løsningen, Skyttermarked.no, vil på mange måter fungere som Finn.no. Selger legger 
inn en annonse i løsningen, og betaler med kort via en integrert løsning med PayEx. Etter 

https://skyttermarked.no/
https://torg.smp.no/


dette blir annonsen sendt til godkjenning hos en administrator, som vil være 
administrasjonen.  All handel og betaling av utstyret skjer direkte mellom selger og kjøper.   
  
For å starte opp med salg av utstyr på Skyttermarked.no vil det medføre en oppstartspris på 
kr 10 000,- ekskl. mva., samt kr 10 000,- ekskl. mva. i årlig lisens. Lisensen dekker generelt 
vedlikehold med tilhørende nødvendig utvikling. Oppstartspris og lisens dekkes innenfor 
eksiterende budsjett.   
  
Det er nødvendig med en differensiering av kostnaden knyttet til gjenstandene som legges 
ut for salg. Vi foreslår følgende prismodell for å legge ut en annonse:  
 
Gjenstand(er) med salgspris inntil kr 300,-  Kr. 29,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
Gjenstand(er) med salgspris i prisleie kr 300,- til 999,-  Kr. 59,- (inkl. MVA) i engangsutgift   
Gjenstand(er) med salgspris på kr 1 000,- eller mer  Kr. 99,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
 
Vi foreslår videre at alle annonser ligger ute i 60 dager, eller inntil de er solgt.   
  
Det er stor usikkerhet knyttet til hvor mange annonser som faktisk vil bli lagt ut, da det pr i 
dag er meget vanskelig å fremskaffe en god og nøyaktig oversikt over hvor mye brukt 
skytterutstyr som faktisk selges på nett. Dog mener vi at foreslåtte priser er å anse som 
fornuftige, hvor det også vil antas at løsningen er selvfinansierende. Vi mener at det er viktig 
at hver annonse koster penger, både for å finansiere løsningen og at en slipper unødvendige 
annonser med utstyr som eksempelvis er tilnærmet gratis allerede. Slik vil en sørge for at 
markedsplassen består av relevant utstyr som skytterne har behov for. Etterhvert som 
løsningen benyttes må man evaluere og foreta en revurdering av prismodellen.   
  
Det er mulig å plassere reklame i løsningen, hvor for eksempel bedrifter kan kjøpe seg 
annonseplasseringer. Dette kan eksempelvis være bedrifter som selger skytterrelaterte 
produkter. Salg av den type plasseringer kan sørge for gode inntekter, som samtidig vil holde 
annonseringskostandene for skytterne lavt.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
DFS sitt nettsted Skyttermarked.no, som i 2019 ble lansert som innkvarteringsmodul til LS-
arrangører for privat innkvartering til Landsskytterstevnet, utvides med en modul for kjøp og 
salg av brukt skytterutstyr. Følgende prismodell benyttes ved lansering:  
  
Gjenstand(er) med salgspris inntil kr 300,-  Kr. 29,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
Gjenstand(er) med salgspris i prisleie kr 300,- til 999,-  Kr. 59,- (inkl. MVA) i engangsutgift   
Gjenstand(er) med salgspris på kr 1 000,- eller mer  Kr. 99,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
  
Løsningen skal være selvfinansierende.   
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 



Saksnummer: 97/2019 
Sak: Årsjul for Norges Skytterstyre 2019-20 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Årshjulet for Norges Skytterstyre i tingperioden 2019-20 gir en enkel oversikt på hovedtema 
og når faste saker skal behandles av styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis 
huskeliste for saker som skal til behandling.   
  
Årshjulet oppdateres etter desembermøtet. Listen over kjente saker blir oppdatert 
fortløpende, og gjennomgås et par-tre ganger i året slik at styret har god oversikt på 
innkomne saker.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Årshjul 2019-20 for Norges Skytterstyre tas til etterretning.  

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 98/2019 
Sak: Godkjenning/midlertidig dispensasjon til bruk av optisk skive 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre godkjente i sak 124/2015 hybridskive fra SIUS Ascor med optiske 
detektering i kombinasjon med akustisk detektering, til bruk på åpne stevner i DFS.   
SIUS Ascor fikk godkjent sin skive i redusert størrelse hvor det er foretatt en krymping av tre 
de ytterste ringene. Denne tilpasningen skyldes at den produserte skiva er en internasjonal 
50 cm med mindre fysisk størrelse enn DFS sin 60 cm ringskive.   
  
Skivelevereandøren Megalink AS har nå søkt om godkjenning av en skive med fullgod optisk 
teknologi. Skytterstyret har godkjent teknologien i forbindelse med godkjenning av 
hybridskiven fra Sius. Megalink skiven er også en internasjonal 50 cm skive, og således 
mindre enn DFS sin 60 cm ringskive. Dette har sammenheng med at det internasjonale 
markedet ikke opererer med 60 cm ringskive. Å framstille to forskjellige varianter hvorav den 
ene kun er for det norske markedet vil ikke være økonomisk lønnsomt.   
  
Administrasjonens drøfting  
Megalink fikk en midlertidig godkjenning av skiven i mai, og har nå lagt fram nødvendig 
dokumentasjon. Erfaring med bruk av skiven til trening og konkurranser er gode.   
SIUS Ascor fikk sin skive godkjent med forutsetning av at de tre ytterste ringene er noe 
redusert i størrelse slik at skiven blir ti-delt. Det er naturlig å legge samme forutsetning til 
grunn for godkjenning av Megalink-skiven.   
  
Med bakgrunn i tidligere vedtak om å tillate skiver med optisk detektering og skivestørrelse 
mindre enn 60 cm ringskive, vil kravet her være at leverandør dokumenterer funksjon og 
presisjon på skiven. Dette er nå gjort. Megalink bruker samme inndeling av ringverdier som 



Sius fikk godkjent, med redusert ringstørrelse 1-2-3. Administrasjonen anbefaler med 
grunnlag i søknad, testing og framlagt dokumentasjon å godkjenne optisk skive fra Megalink.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

1. Norges Skytterstyre godkjenner Megalink ML 2000 3D-Score 100 modifisert 60 cm    
skive for 100 meter til bruk i Det frivillige Skyttervesen. 

  
2. Det gis tillatelse til å benytte skalert skive med redusert ringstørrelse 1-2-3.  

 

Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 99/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 27.-28. oktober ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 100/2019 
Sak: Deltakeravgift og campingavgift for LS 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Arrangørene av Landsskytterstevnet 2020 i Elverum har søkt om godkjenning av 
deltakeravgift og campingavgift. Sak angående deltakeravgift utsettes til neste møte, etter at 
administrasjonen ble gitt føringer fra Norges Skytterstyre for videre saksgang.  

Arrangøren i Elverum søker om skyttercampavgift på kroner 2 600 for camping, hvor pris på 
strøm legges opp med kostpris. Dette er 100 kroner økning fra 2019. For telt uten strøm 
settes prisen 900 kroner, som er en nedgang på 25 kroner fra 2018. 

Det knyttes noe usikkerhet til prisene, spesielt ettersom strømkostnader enda ikke er 
klarlagt. Administrasjonen anbefaler likevel å tilrå den pris arrangøren har søkt om.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2020 settes til 2 600 kroner for campingvogn/bobil 
inkludert strøm, og kroner 900 kroner for telt uten strøm. Alle priser inkl. mva. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag til campingavgift enstemmig vedtatt.  
 

 

Saksnummer: 101/2019 
Sak: Årsplan DFSU 
Kompetanse: Skytterboka kap. 17 

 
Årsplan for DFSU tar utgangspunkt i instruks for DFSU som er gjengitt i Skytterboka kapittel 
17, vedtatt Langtidsplan 2016-2020, innsendt søknad til FD om prosjektmidler for 2020, 
budsjettforslag 2020, samt møteplan og representasjonsplan for DFSU 2020.  

DFSU drøfting 
Feltutvalget drøftet årsplan for i møte 17. november. 

DFSU vedtak:  
DFSU fremmer årsplan 2020 til Norges Skytterstyre for godkjenning   

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Årsplan for DFSU 2020 godkjennes. 



Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 102/2019 
Sak: Årsplan for Feltutvalget 2020 
Kompetanse: Skytterboka kap. 18 

Årsplan for DFSFU tar utgangspunkt i Skytterboka pkt. 18.110 Instruks for Det frivillige 
Skyttervesen/Feltutvalget. Styringsdokumenter som er lagt til grunn for årsplanen er 
Langtidsplan 2016-2020, søknad til FD om prosjektmidler for 2020 med tilhørende, 
budsjettforslag, samt møte- og representasjonsplan for 2020. 
 
Feltutvalgets drøfting 
Feltutvalget drøftet årsplan for feltsektoren i møte 11. november. 
 
Feltutvalgets vedtak:  
Feltutvalget fremmer årsplan 2020 til Norges Skytterstyre for godkjenning. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Årsplan for Feltutvalget 2020 godkjennes.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 103/2019 
Sak: Forslag om endring av regelverk samlagsskyting for veteraner 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Vest-Finnmark skyttersamlag har fremmet forslag om at skyttere som har alder for klasse 
V65/73, men som ikke skyter i disse klasser, skal kunne benyttes i samlagsskyting om 
samlaget ikke har tilstrekkelig antall skyttere i V65/73 til å stille i samlagsskytingen.     

I samlagsskyting for veteraner skal det være to skyttere fra V55 som skyter kne/ligg og to 
skyttere fra klasse V65/73 som skyter liggende. Slik det er i dag kan en skytter fra klasse 
V65/73, erstatte en skytter i klasse V55 i samlagsskytingen, om ikke samlaget har tilstrekkelig 
antall skyttere i V55. 

Administrasjonens drøfting  
Vest-Finnmark skyttersamlag argumenterer med at det er vanskelig å stille lag i 
samlagsskytingen, da de ofte ikke har to skyttere fra klasse V65/73, som regelverket i 
Skytterbokas punkt 11.163 krever. Det har medført at de flere ganger ikke har kunne stille 
lag i samlagsskytinger. De vil derfor ha et regelverk som åpner opp for at alle skyttere over 



65 år, som eksempelvis skyter i V55 eller ordinær klasse for øvrig (1-5), skal kunne delta om 
samlaget ikke har andre skyttere i V65/73 på det aktuelle stevnet. 

Administrasjonen skjønner ønsket fra Vest-Finnmark ved at de flere ganger mangler å ha de 
nødvendige to skyttere fra V65/73. Dette spesielt på mesterskap hvor de har lang 
reiseavstand, men generelt også for relativt små samlag.  

Det prinsipielle spørsmålet er om det vil oppfattes urettferdig for andre lag at en skytter på 
66 år som skyter i klasse 5 kan delta i veteranenes samlagsskyting, og om dette kan få 
sportslige følger. Med den forutsetning at dette kun er gyldig dersom samlaget for øvrig ikke 
har skyttere i klasse V65/73, kan det sies å kunne forsvares for å få med flere samlag i 
samlagsskyting. Vest-Finnmark viser til at saken er drøftet i Nord-Norge krets, og de hevder 
at flertallet av samlagene var positive. 

Benyttes eksempelvis skyttere fra klasse 1-5, vil det for disse kunne være mulig å delta i to 
samlagsskytinger. Hvis forslaget skal innføres må denne muligheten utelukkes, da det i 
regelverkets 11.160 er klargjort at en skytter kun har lov til å delta i kun en samlagsskyting 

Administrasjonen konkluderer med at dette er en tilpasning som i liten grad vil få sportslige 
konsekvenser for samlagsskytingen for veteraner, men at det vil åpne opp muligheten for at 
flere lag kan delta. Spesielt samlag med lang reiseavstand til Landsskytterstevnet kan 
oppleve det krevende å få på plass tilstrekkelig antall skyttere, og da kan en slik ordning 
være kjærkommen.       

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterboka punkt 11.163 angående samlagsskyting for veteraner gis følgende ordlyd (ny 
ordlyd uthevet og i kursiv): 

Skytingen foregår på 100 meter. Det deltar fire skyttere, to fra klasse V65/73 og to fra klasse 
V55.  

Skyttere i klasse V65 og V73 kan erstatte skyttere i klasse V55 (på V55 programmet) dersom 
samlaget ikke har tilstrekkelig antall deltakende skyttere i klasse V55 på det aktuelle stevnet. 
Likeledes kan skyttere over 65 år fra andre klasser (V55 eller 1-5) erstatte skyttere fra 
klasse V65/73 (på V65/73-programmet), dersom samlaget ikke har tilstrekkelig antall 
deltakende skyttere fra klasse V65/73 på det aktuelle stevnet. 

Programmet er prøveskudd. Deretter 10 skudd liggende for klasse V65/73 og 6 skudd kne og 
4 skudd liggende for klasse V55. Skytetid 4 min. V65/73 skyter først. Ved lik poengsum 
gjelder rangering etter pkt. 10.413. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer: 104/2019 
Sak: Regelverk for forsiktebeskyttelse 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 6 

 
Søknad om godkjenning av forsiktebeskytter  
Hans Tronstad fremmet våren 2019 søknad om godkjenning av Skyggeforlenger i aluminium. 
Søknaden inneholder følgende tekniske beskrivelse og begrunnelse: 

Konstruksjonen består av to tuber med 18 mm utvendige gjenger i en ende, slik at de kan 
skrus inn i eksisterende framsikte eller i adlerauge. Tubene har en lengde på henholdsvis 15 
mm og 30 mm, og kan skrus inn i framsiktet foran og bak. Den totale lengden vil ikke 
overstige 90 mm. Det vil følge med en plastplugg for hver tube for å tett siktene under 
transport mellom standplassene. 

Tronstad sine argumenter for å tillate omsøkt skyggeforlenger i aluminium er at det er veldig 
fine gjenger som brukes til feste. De er 18 x 0,5 mm. Disse gjengene i plast vil ikke bli sterke 
nok. Vekten på disse 2 delene i aluminium er henholdsvis 7,5 g og 4,5 g, så argumentet om at 
aluminium (eller andre metaller) ville medføre en betydelig vektøkning med fordeler det ville 
gi skyttere som bruker skyggeforlenger, faller vel på sin urimelighet. En annen stor fordel 
med denne sikteforlengeren er dens smekre konstruksjon. I motsetning til den tykkveggede 
plastkonstruksjonen som finnes i dag, vil denne forlengeren ha samme tynne veggen som i 
den originale skyggen, og gi god oversikt over figurene. Færre skytinger på feil skive vil 
forekomme. 

Gjeldende regelverk for forsikte/hullkorn er slik (Skytterboka pkt. 6.122) 

a) Hullkorn og stolpekorn produsert i metall er tillatt.  
b) Hullkorn produsert i farget eller blankt materiale som ikke gir linsevirkning er tillatt.  
c) Justerbare hullkorn og trådkors er ikke tillatt.  
d) Maksimal tillatt lengde på kornbeskytter er 35 mm.  
e) Sikteforlenger er ikke tillatt, unntatt for godkjente luftvåpen som har dette originalt 

montert. 
f) Adlerauge med styrke 0,3 og 0,5 er tillatt å montere i forsiktet. Det er ikke tillatt å 

montere flere linser på hverandre.  
g) Forsiktet kan påmonteres en forsiktebeskyttelse i et materiale av plast. Denne skal 

være svart med maksimal lengde inklusive forsiktet på 90 mm og en maksimal 
diameter på 30mm. Ved bruk av forsiktebeskyttelse skal kravene i regelverket pkt. 
6.122 underpunkt a til f være oppfylt.  

h) Sikteforhøyer på forsiktet tillates på Rekruttrifler ved ettermontering av Busk diopter. 

Relevante tidligere drøftinger/vedtak  
I styresak 120/2016 ble hele kapittel 6 i Skytterboka revidert. Dette som en generell 
gjennomgang og oppdatering av regelverket.  

I styresak 116/2018 ble regelverket for forsikter justert til at forsiktebeskyttelse ble generelt 
tillatt brukt i alle disipliner (tidligere bare feltøvelsene). I tillegg ble det innført et krav om 
plast materiale i beskyttelsen. Hovedinnholdet i argumentasjonen i sak 116/2018 var 
følgende (utdrag): 

• Navnet endres fra adleraugebeskyttelse til forsiktebeskyttelse.  



• Beskyttelsen tillates bruk generelt. Dette for blant annet å beskytte linser i forsiktet 
mot lav sol og regn, særlig ved skyting på baner uten frambygg.  

• Kravet til forsiktebeskyttelse konkretiseres for å hindre “kreative løsninger”. 
Herunder bruk av ikke godkjente forsikter, kombinasjoner som vil fungere som 
løpsvekt eller sikteforlenger. Derfor ble materialet begrenset til å være i plast med en 
utforming som skal være innenfor maksimum mål.   

Norges Skytterstyre ble forelagt søknaden fra Tronstad i meldingssak 27/2019. I den 
tilhørende drøftingen ble det konkludert med at SIG Sauer skal forespørres om å kunne 
produsere forsikter som er gjenget i begge ender, og med tilhørende hylser og endelokk. 
Dette slik at forsiktebeskytter kan leveres originalt fra fabrikk sammen med våpenet. SIG 
Sauer er forspurt, men det føreligger ingen avklaring på dette.  

Priseksempler 
En sjekk i nettbutikker viser følgende priser: 

• Originalt forsikte:745 kr 
• Forsikte med gjenger i begge ender:1200 kr 
• Forsiktebeskytter i plast: 400 kr. 
• Forsiktebeskytter i aluminium: pris uavklart 

Administrasjonens drøfting  
Det er viktig å være åpen for nytt utstyr som utvikles i takt med regelendringer og 
innovasjoner, når dette er til fremme for skyttersaken. I denne sammenheng støttes 
søkerens tekniske argumentasjon vedrørende robusthet. Videre gir de tynne veggene i 
aluminiumskonstruksjonen skyttere bedre oversiktlighet. Det er en erfaring med innføring av 
Adlerauge at andelen feilskytinger har økt noe for de som benytter dette. Om dette skyldes 
bruk av siktebeskytter som reduserer synsfeltet, eller om det er forstørrelsen av siktebildet 
gjennom linsen i Adlerauge som er hovedårsaken er uvisst. Trolig er det en kombinasjon.  

Det er DFS sin policy at utstyr skal være mest mulig standardisert. Dette for å gjøre det 
enklest mulig å forholde seg til sporten for skyttere og tillitsvalgte. Videre er det viktig å 
begrense kjøpepresset for å holde kostnadene nede. Det er ikke kjent hva prisen til skyttere 
for en forsiktebeskyttelse i aluminium vil være, men det er all grunn til å tro at den blir 
vesentlig høyrere enn for dagens i plast.  

DFS vedtok i sak 116/2018 å ikke godkjenne sikteforlenger til Sauer i kaliber.22. 
Plastmateriale vil i denne sammenheng være lite egnet til dette formål, mens et mer robust 
materiale i forsiktebeskyttelsen vil kunne benyttes til å øke siktelengden. Derfor vil en 
eventuell tillatelse til å benytte siktebeskyttelser i et annet materiale enn plast utløse et 
behov for tillegg/presiseringer i regelverket. Dette for å sikre mot kreative løsninger som kan 
ses på som en løpsforlengelse eller løpsvekter. Når det gjelder den omsøkte 
forsiktebeskytteren i aluminium spesifikt, vil ikke de få grammene den veier kunne utgjøre 
en vektendring som kan betraktes som en løpsvekt. 

Forsiktebeskytter kan i dag benyttes i alle øvelser i DFS. Det er derfor ikke et behov for 
enklere/raskere løsninger for montering eller demontering. Det er administrasjonens 
oppfatning at dagens forsiktebeskytter i plast fungerer tilfredsstillende og etter hensikten. 
En siktebeskytter med en annen konstruksjon og i et annet materiale enn plast kan ikke ses 
på som et tiltak til ytterligere fremme av skytesporten og økt aktivitet. 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Forsiktebeskytter i aluminium godkjennes ikke til bruk i DFS. 

Arne Birkeland fremmet følgende forslag: 
Forsiktebeskytter i aluminium tillates til bruk i DFS. 
 
Vedtak: 
Birkeland sitt forslag vedtatt med 4 mot 2 stemmer. Brovold, Gjerstad, Birkeland og Reitan 
stemte for Birkeland sitt forslag, mens Knutsen og Knudsen stemte for administrasjonens 
forslag.  
 
 
 

Saksnummer: 105/2019 
Sak: Instruks for standplassledere baneskyting   
Kompetanse: Skytterboka kapittel 8 

 
Skytterboka kapittel 8 - skytereglement ble revidert i 2018, og gjort gledende fra 1. januar 
2019. Det nye regelverket stiller krav om at når våpenet bæres uten futteral eller i koffert 
skal sluttstykket være tatt ut, alternativt være i bakre stilling kombinert med bruk av 
kammerflagg. Sluttstykket kan først settes i våpenet/kammerflagg tas ut på standplassleders 
kommando «Lading».  
 
For å gi skyttere mest mulig like betingelser vedtok Skytterstyret i sak 42/2019 at på 
Landsskytterstevnet innføres en klargjøringstid i baneskytingen på 2 minutter.  
 
Administrasjonens drøfting 
Mange skyttere opplever med dagens regelverk at arrangører gir for lite tid til klargjøring på 
standplass før kommandoen for prøveskudd ble igangsatt. Seniorskyttere spesielt har ofte 
en rutine med å prøve ståendestillingen og å ta noen klikk før man legger seg ned for 
prøveskudd. Når det er gjentagende at arrangører gir kort klargjøringstid frister dette til å 
starte med «tørrtrening» før det er tillatt.  
 
Mange arrangører er flinke til å påminne om regelverket for bæring av våpen, men det er de 
færreste som følger dette opp med reaksjoner om regelverket blir brutt. Det kan være fordi 
det også er profilerte skyttere som «tjuvstarter» med sin klargjøring? Et regelverk som bedre 
ivaretar skytternes innarbeidede rutiner vil gjøre det enklere å være arrangør. Det er viktig 
for respekten til DFS sitt regelverk at det er samsvar mellom gjeldene regler og håndheving 
av disse rundt i skytterlagene.  
 
Erfaringen fra LS med en definert klargjøringstid er meget positiv. Dette gir forutsigbarhet og 
sikrer like betingelser i forberedelser og klargjøring på standplass skyttere imellom. På LS ble 
følgende kommando benyttet når alle hadde funnet sin plass og den generelle orienteringen 
var gitt: 

• Skytterne får 2 minutter til lading og klargjøring fra NÅ 



• (Etter 2 min) Gjør klar til fritt antall prøveskudd i 3 minutter. Alle skudd blir anvist 
fortløpende.  

• Fritt antall prøveskudd i 3 min – ILD! 
• (Etter 3 min) – STANS! …... 

I revidert regelverk for kapittel 8 er det nå definert når man går over fra å være underlagt 
regelverket for bæring av våpen, til å være under kommando av standplassleder. I dette 
arbeidet ble det ikke forutsett at skyttere nå trenger noe mer tid enn tidligere til klargjøring 
på standplass. Dette gjelder generelt i all 15m- og baneskyting, og med bakgrunn i gode 
erfaringer fra LS med 2 minutters klargjøringstid bør en tilsvarende ordning anbefales ved 
øvrige stevner i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende tillegg til regelverket (tillegg i kursiv) vedtas: 
 
Regelverket punkt 8.135 Ildkommando 
… For skyting mot elektroniske skiver, bane og 15m kan følgende kommando benyttes:   
d) Det skal skytes vanlig DFS-program. Fortløpende omgang for de som ønsker. Det benyttes 
vanlig ILD-kommando. Skytterne får 2 minutter til klargjøring og lading fra NÅ 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 106/2019 
Sak: Regelverk for Norgescupen 
Kompetanse: Skytterboka vedlegg 3 

 
Med bakgrunn i innspill fra NC-komiteen og styrets vedtak i sak 85/2019 blir det en del 
endringer i regelverket for norgescupen.  

Styrets vedtak i sak 85/2019 er innarbeidet i regelverket, uten nærmere kommentar her. 
Utover dette foreslås følgende:  

Endre teksten under «Målsetting» fra PR- og propagandaarrangement» til profileringstiltak, 
og ta ut «for å øke konkurransetilbudet med nasjonalt tilsnitt».  

Stang- og felthurtigskyting, vedlegg 3 b), punkt 4.3 Innskudd: 

I samsvar med drøfting i styret endres punktet til: 

Per øvelse er arrangementsavgiften kr. 40 og premieinnskuddet kr. 50, sum kr. 90. 
Det betales ikke avgift til DFS.  

De siste årene har det kommet noen tilbakemeldinger på at en skytter som mottar gylt 
mesterskapsmedalje i klasse 3-5 samtidig får klassemedaljen som beste skytter i klassen.  



Administrasjonen foreslår å ta inn en setning i vedlegg 3), punkt 3.5 Medaljer om at beste 
skytter i klasse 3-5 ikke får klassemedalje i tillegg.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende endringer (kursiv tekst) i regelverket for norgescupen: 
 
Punkt 1. Målsetting 
Norgescupen skal være et profileringstiltak for Det frivillige Skyttervesen. NC-stevnene skal 
avspeile hele DFS’ virksomhet og klassestruktur. Følgelig skal NC-stevnene ha 
konkurransetilbud til alle klasser, men for å konkurrere om norgescuppoeng må man tilhøre 
klassene 3-5 og V55. I 2020 og 2021 vil det være en prøveordning med norgescup for 
klassene V65 og V73. 
 
Punkt 3.1 Organisering 
Det er i størst mulig grad ordinære/tradisjonelle åpne stevner på samlagenes terminliste 
som får status som Norgescupstevner. Det er til sammen ni stevner som inngår i 
Norgescupen. Disse organiseres i tre norgescuphelger med tre stevner hver helg. (…)  

For prøveordningen 2021 gjelder følgende: 
Norgescupen består av 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, hvor av de 
5 beste teller. De siste 3 stevnene skytes i forkant av LS, men de tre første skytes en helg i 
mai/juni. 

Finalestevnet (NC-stevne nummer 7) avholdes på LS-arenaen ved innledningen til LS. I finalen 
deltar kun de ca. 100 beste skytterne fordelt på de ulike NC-klasser. Finalestevnet blir 
obligatorisk tellende som det sjette tellende stevnet. Maksimal oppnåelig poengsum på NC 
sammenlagt blir 2100 poeng.  

Punkt 3.3 Poenggivning; 
For prøveordningen 2021 gjelder følgende: 
Se punkt 3. Organisering. 

Punkt 3.5 Medaljer: 
Det deles ut medaljer til de 3 beste i klasse 3-5 etter 35-skudd. Det deles videre ut medalje til 
vinnerne av hver av de aldersbestemte klassene, samt til klassevinnerne i kl. 2, 3, 4 og 5. 
Beste skytter i klasse 3-5 tildeles ikke egen klassemedalje. (…) 

Punkt 5.3 Seeding av de beste skytterne sammenlagt: 
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i 1. runde og i de siste lagene på 
avslutningsstevnet i 3. runde av NC. Klasse V55 (og V65 og V73 prøveordning) skal seedes på 
det obligatoriske stevnet i 3. runde. 

For prøveordningen i 2021 gjelder følgende:  
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i 1. runde. Se for øvrig punkt 3. 
Organisering. 



Stang- og felthurtigskyting, vedlegg 3 b) punkt 4.3 Innskudd: 
Per øvelse er arrangementsavgiften kr. 40 og premieinnskuddet kr. 50, sum kr. 90. 
Det betales ikke avgift til DFS. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 
 
 

Saksnummer: 107/2019 
Sak: Forslag om at hele figuren skal gjelde for NU, NV og R  
Kompetanse: Jfr. Skytterboka kapittel 9 

Namdal skyttersamlag har sendt inn et forslag om å endre regelverket for finfeltfigurer i pkt. 
9.312 i Skytterboka.   

Forslaget er at avsnitt 9.312 i Skytterboka tillegges følgende setning:  
Klassene rekrutt og nybegynner ung skal ha hele figuren inkludert siktekant som treffsone 
i finfelt.   

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er enig i at klasse NU og R sportslig sett med fordel kunne hatt hele figuren 
inkl. siktekanten som treff i flere feltstevner. Dette ville gitt flere mestringsfølelse og med 
stor sannsynlighet økt motivasjon for feltskyting.  

En slik regelendring kan imidlertid gjøre at flere arrangører opplever at det er mer krevende 
å arrangere feltstevner. Dette er ikke ønskelig.   

Administrasjonen mener at alt som kan gjøre det vanskeligere å arrangere feltstevner bør 
unngås. Likevel ser administrasjonen at det å gjøre det lettere for NU og R er viktig.   

Som en løsning på dette kan man i forkant av årets feltsesong informere om muligheten for 
å la siktekanten telle som treff innenfor dagens regelverk. På den måten er det valgfritt for 
arrangørene å gi NU og R en lettere figur og dermed kan de arrangører som ønsker det 
benytte kun de to innerste sektorene som treff.   

I forhold til elektroniske skiver er det ikke avklart hva dette vil medføre av endringer for 
skiveleverandører eller hva det vil koste med oppdatering av software på 
Landsskytterstevnet. Spørsmålet er oversendt Forsvarsmateriell (FMA), og tas opp i FMA sitt 
møte med KTS. 

 

 



DFSUs uttalelse (DFSU-sak 17/2019): 
Ida Kristiansen (DFSU) foreslo følgende:  

Hele figuren inkl. siktekant teller som treff for alle klasser i finfelt. Innertreffet beholdes 
uendret. Regelverk for finfeltfigur på LS beholdes uendret, med unntak av klasse R som får 
hele figuren inkl. siktekanten tellende.  

Enstemmig vedtatt av DFSU. 

DFSU gjorde en habilitetsvurdering i saken og avgjorde at Kari Sofie Brøndbo Fiskum er habil. 

Feltutvalgets uttalelse (Feltutvalgssak 15/2019): 
Feltutvalget støtter administrasjonens innstilling. Utvalget mener dagens figurer har en 
vanskelighetsgrad som er godt tilpasset skytternes nivå. Med unntak av klasse R og NV skyter 
normalt mer enn 50% av deltakerne 29 treff eller mer på dagens figurer. Dagens regelverk 
gir arrangører tilstrekkelig fleksibilitet slik at de kan kompensere for spesielle værforhold, 
eller om skytternes nivå tilsier at skytingen bør gjøres enklere. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens regelverk beholdes uendret. Det oppfordres til at arrangører bruker muligheten i 
dagens regelverk og lar hele figuren, inkl. siktekanten, telle for klasse NU og R.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 108/2019 
Sak: Program for Dugleiksmerke 
Kompetanse: Tabell 12.210 i Skytterboka 

 
Regelverket for Dugleiksmerket er gjengitt i tabell 12.210 i Skytterboka. Norges Skytterstyre 
bes ta stilling til følgende ved dette regelverket:  
  
1: I dagens regelverk er det åpnet for at klasse rekrutt kan skyte på 200 meter med 6.5 
på Dugleiksmerket. I tillegg sier programmet da at de må skyte knestående. Det ordinære 
regelverket for rekrutt i dag er at de må skyte med kaliber .22 og kun liggende.  
  
2: Slik tabellen nå er utformet er det noe uklart hvilket merke klasse Nybegynner voksen skal 
skyte om. Her er det behov for en presisering.  
 
DFSU behandlet saken i DFSU-sak 13/2019. 
 
 
 



 
Administrasjonens drøfting 
1: Administrasjonen mener at klasse rekrutt ikke skal ha denne muligheten. 
I Skytterbokas pkt 7.222 står det at klassen kun kan benytte kal. .22. I tillegg bør ikke denne 
klassen skyte knestående. Dette bør for denne klassen gjelde i alle konkurranser i DFS.  
  
2: Slik tabellen nå er utformet så er det ikke tydelig nok hvilket merke en skytter i klasse NV 
som er over 18 år skal skyte om. Tabellen kan nå tolkes slik at en NV-skytter som er 40 år kan 
skyte om ungdomsmerket – og dette er ikke i henhold til intensjonen.   
  
Det bør derfor gjøres klart i tabellen at skyttere under 18 år i klasse NV skyter 
om ungdomsmerket, mens skyttere over 18 år skyter om det ordinære Dugleiksmerket. I 
tillegg bør det komme tydelig frem at alle i klasse NV skal skyte på 100 meter.   
   
DFSUs uttalelse (DFSU 13/2019): 
DFSU støtter enstemmig administrasjonens forlag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSU anbefaler følgende endringer i tabell 12.210. Det må også gjøres mindre endringer i 
den øvrige teksten i pkt. 12.210 som følge av endringene. Forslag til endringer er merket 
med rødt.  
 
Tabell 12.210  
Klasse  Avstand  Serie 1  Serie 2  Serie 3  Serie 4  Tid (min)  
Jeger, 1, AG3 og 
HK416  

200/300 m  5 ligg  5 ligg  5 ligg  10 ligg  3/2/2/2  

3-5   200/300 m 5 stå  5 kne  5 kne   10 ligg  3/2/2/2  
2 og V55   200/300 m 5 kne  5 kne   5 kne  10 ligg   3/2/2/2  
Eldre junior1  100 m 5 ligg   5 stå   5 kne   3s-3k-4l  2/3/2/3  
V65, V73 og NV2  100 m 5 ligg  5 ligg   5 ligg  10 ligg   3/3/3/3  
NU, NV2, R, ER3  100 m 5 ligg   5 ligg  5 ligg   10 ligg   2/2/2/3  
Junior3  100 m  5 ligg  5 kne   5 ligg  6 k+4l  2/2/2/3  

 
Kommentarer til tabell:  
1 Eldre junior kan skyte på 200 meter. De skyter da samme program som klasse 3-5.  
2 Skyttere i klasse NV som er 18 år eller eldre skyter samme program som klasse V65 og 
V73. De som er yngre enn 18 år skyter samme program som klasse NU, R og ER.  
3 Klasse ER og J kan skyte på 200 meter. De skyter da samme program som klasse 2 og V55. 
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 109/2019 
Sak: Budsjettjustering desember 2019  
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med kontorets rutiner for 
økonomistyring.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst Budsjett 
2019 

Justert  
budsjett 

Endring 

     
INNTEKTER     

1 MVA-kompensasjon        -1 700 000         -1 600 000              100 000  
12 Omsetning 

salgsavdelingen 
     -25 300 000       -24 500 000              800 000  

UTGIFTER      
2 Reise og opphold LS             600 000              500 000            -100 000  
2 Andre utgifter             300 000              400 000              100 000  
3 Medaljer, premier, 

hedersbevisninger 
            550 000              500 000               -50 000  

5 Lønnskostnader         2 210 000          2 260 000                50 000  
5 Juridisk bistand             150 000                50 000            -100 000  

10 Kostnad salgsavdelingen  24 925 000        24 400 000            -525 000  
12 Konsulenthonorarer 

drift og utvikling 
        1 050 000              775 000            -275 000  

12 Gebyr premieutbet., 
kontingentkjøring 

              50 000              100 000                50 000  

12 Telefon og porto, SMS             125 000                75 000               -50 000  
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 110/2019 
Sak: Budsjett 2020 for DFS 
Kompetanse: Vedlegg 3 i Skytterboka 

 
Budsjettet er vist sammenlignet med tilsvarende budsjettall for 2019. Finansiering av 
utgiftene er fordelt mellom tilskudd fra FD eller andre inntekter.   

I regjeringens forslag til statsbudsjett for 2020 får DFS en bevilgning på kr. 31 451 000 over 
Forsvarsbudsjettet, som er en økning på ca. 484 000 kroner sammenliknet med bevilgningen 
for 2019. Forsvarsdepartementet (FD) har opplyst at regjeringens forslag innebærer følgende 
fordeling på driftsmidler og prosjektmidler: 

 Søknad Bevilget 
Driftsmidler 19 345 000 18 025 000 
Prosjektmidler 13 485 000 13 426 000 
 32 830 000 31 451 000 

 
Miljøpakken utgjør kr. 5 780 000 av prosjektmidlene, og er øremerket.  

Reduksjon i tildelte prosjektmidler er i budsjettet tatt på bidrag til kjøp av grunn (-59 000).  
DFS flyttet bidrag til kjøp av grunn fra drift til prosjekt i søknad om midler til 2020, og har fått 
dette godkjent av FD. I praksis betyr dette at vi får en økning på kr. 200 000 i driftsbudsjettet 
sammenlignet med 2019, tilsvarende kompensasjon for ca. 60 % av lønns- og prisstigningen.  

Skriftlig bekreftelse på tildelingen kommer i tildelingsbrevet, som FD sender ut etter 
Stortingets behandling.  

Administrasjonens drøfting 
Det er ikke gjort endringer i budsjettforslaget som ble framlagt for styret i oktober.  

Post 12 – IKT-løsninger for skytterlag og skyttersamlag 

Det legges til grunn følgende satser for IT-produktene i 2020 (prisene er inkludert mva.): 

Produkt Gjeldende pris Ny pris (+ ca. 2%) 
FTP-konto 300,00 305,00 
Hjemmesider 1 800,00 1 840,00 
Medlems- og 
påmeldingssystem  

2 600,00 2 650,00 

Sentral kontingentkjøring 22,00 22,50 
 
Sammendrag 
Både inntekts- og utgiftssiden er nøkternt vurdert og vil kunne gi et overskudd på ca. 890 
000 dersom ikke uforutsette ting skjer. Kr. 518 000 av overskuddet er øremerket 
Landslotteriet. 
 
Etter styrets behandling er det lagt inn 150 000 til kurs for skytebanekontakter under 
ordinære anleggsmidler. Tiltaket finansieres med driftsmidler og egne midler.  

  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2020 for DFS: 

 
INNTEKTER: Post Budsjett Inntekter fra Budsjett 

  2020 Tilskudd FD Andre til. Egne midler Sum 2019 
Tilskudd fra FD  31 451 000 31 451 000     31 451 000 30 967 000 
Markedsinntekter  1 250 000     1 250 000 1 250 000 750 000 
Omsetning salgsavdelingen 10 24 450 000     24 450 000 24 450 000 24 800 000 
Oms. Norsk Skyttertidende 11 2 370 000     2 370 000 2 370 000 2 370 000 
Kontingent fra skytterlagene 12 3 100 000     3 100 000 3 100 000 2 940 000 
Momskompensasjon  1 600 000     1 600 000 1 600 000 1 600 000 
Arrangementsavgifter  1 400 000     1 400 000 1 400 000 1 200 000 
Landslotteriet 2020 14 1 550 000     1 550 000 1 550 000 0 
Resultat finansposter  100 000     100 000 100 000 100 000 
Andre inntekter (Frifond)  270 000   270 000 0 270 000 270 000 
SUM INNTEKTER   67 541 000 31 451 000 270 000 35 820 000 67 541 000 64 997 000 

        
        
UTGIFTER:  Budsjett Dekkes av Budsjett 

 Post 2020 Tilskudd FD Andre til. Egne midler Sum 2019 
Administrasjon: 1           
Lønnskostnader  3 770 000 3 545 000 180 000 45 000 3 770 000 3 611 000 
Kontorutgifter  2 897 000 2 797 000 90 000 10 000 2 897 000 2 857 000 
Reiseutgifter  1 165 000 1 165 000 0 0 1 165 000 1 315 000 
Sum administrajon  7 832 000 7 507 000 270 000 55 000 7 832 000 7 783 000 

            
Arrangementer: 2           
Landsskytterstevnet  3 280 000 0 0 3 280 000 3 280 000 3 280 000 
Nordisk Mesterskap  320 000 320 000 0 0 320 000 300 000 
Norgescupen i baneskyting  80 000 0 0 80 000 80 000 130 000 
NM i Skifelt og skogsløp  130 000 120 000 0 10 000 130 000 125 000 
Sum arrangementer  3 810 000 440 000 0 3 370 000 3 810 000 3 835 000 

            
Medaljer, premier, 
hedersbev. 3 510 000 0 0 510 000 510 000 500 000 

            
Driftstilskudd lavere 
org.ledd: 4           
Til skyttersamlagene  1 321 000 1 321 000 0 0 1 321 000 1 321 000 
Til landsdelskretsene  145 000 145 000 0 0 145 000 145 000 
Sum driftstilskudd  1 466 000 1 466 000 0 0 1 466 000 1 466 000 

            
Anleggsavdelingen: 5           
Ordinær anleggsvirksomhet  4 333 000 4 233 000 0 100 000 4 333 000 3 870 000 
Miljøpakkemidlene  5 780 000 5 780 000 0 0 5 780 000 5 750 000 
Sum anleggsavdelingen  10 113 000 10 013 000 0 100 000 10 113 000 9 895 000 



Utdanningsavdelingen 6 5 535 000 5 535 000 0 0 5 535 000 5 742 000 

            
Ungdom og rekruttering 7 2 940 000 2 940 000 0 0 2 940 000 2 895 000 

            
Felt- og skifeltskyting, 
skogsløp 8 1 250 000 1 175 000 0 75 000 1 250 000 1 225 000 

            
Kommunikasjon og media 9 2 130 000 1 875 000 0 255 000 2 130 000 2 066 000 

            
SUM 
ORGANISASJONSUTGIFTER   35 586 000 30 951 000 270 000 4 365 000 35 586 000 35 407 000 

            
Kostnader salgsavdelingen 10 24 334 000     24 334 000 24 334 000 24 463 000 
Kostnader Norsk 
Skyttertidende 11 2 231 000     2 231 000 2 231 000 2 220 000 
Kostnader IKT-tjenester 
lag/samlag 12 2 700 000     2 700 000 2 700 000 2 505 000 
Osloprosjektet 13 800 000 500 000 0 300 000 800 000 0 
Landslotteriet 2020 14 1 032 000     1 032 000 1 032 000 0 

            
TOTALE KOSTNADER   66 683 000 31 451 000 270 000 34 962 000 66 683 000 64 595 000 

            
RESULTAT   858 000 0 0 858 000 858 000 402 000 

 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

 

Saksnummer: 111/2019 
Sak: Langtidsplan 2021-2024, første utkast 
Kompetanse: Vedlegg 3 i skytterboka 

 
Ny langtidsplan 2021-2024 skal legges fram for Skyttertinget i 2020. Planarbeidet tar 
utgangspunkt i rammeverk vedtatt i sak 66/2019 og gjeldende plan. Utover dette har 
administrasjonen tatt inn nye tiltak etter gjennomgang med styret, DFSU og Feltutvalget, 
samt innspill i høringsuttalelser fra samlagene. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Langtidsplan 2021-2024. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Saksnummer:  112/2019 

Sak:  Svar på ECHA undersøkelse om bruk av bly i ammunisjon 

Kompetanse:  Jf. Kapittel 1.400  

Det europeiske kjemikaliebyrået (ECHA) skal på oppdrag fra EU‐kommisjonen utarbeide en 

risikovurdering ved bruk av bly til jakt, fiske og sportsskyting. Videre blir de bedt om å foreslå 

restriksjoner i bruk av bly. 

ECHA har som følge av oppdraget fra EU‐kommisjonen igangsatt en kunnskapsinnhenting 

der de ber organisasjoner, produsenter og andre berørte parter om dokumentasjon på bruk 

av bly både ved jakt, sportsskyting og fisking. Det er en omfattende undersøkelse der ECHA 

blant annet vil ha informasjon om mengde bly som skytes utendørs og innendørs, system for 

oppsamling av bly og håndtering av blyavfall, konsekvenser ved innstramming og evt. forbud 

mot bruk av bly, alternative løsninger med mer.  

Frist for å besvare undersøkelsen er 16. desember. Deretter skal ECHA utarbeide en 

risikovurdering med forslag om restriksjoner i bruk av bly som skal oversendes EU‐

kommisjonen innen 2. oktober 2020. Etter dette kommer behandlingen i EUs organer, slik at 

en beslutning tidligst vil komme i 2022. Det vil bli overgangsordninger, men dette vil være 

avhengig av hvilke restriksjoner som vedtas. Det vil nok i etterkant av EUs behandling også 

bli en behandlingsprosess i Norge, slik at tidspunkt for iverksetting av restriksjoner trolig 

ligger noen år fram i tid.   

Det frivillige Skyttervesen samarbeider tett med Norges Skytterforbund (NSSF), Norges 

Skiskytterforbund (NSF) og Norges Jeger‐ og Fiskerforbund (NJFF) i denne viktige saken.  

Disse organisasjonene samarbeider videre med sine internasjonale forbund.  

De siste ukene har det vært en rekke møter i forbindelse med besvarelsen for å innhente 

informasjon og dokumentasjon, samt å kvalitetssikre besvarelsen. Generalsekretæren har 

blant annet vært i Brussel på en internasjonal samling om ECHA undersøkelsen.  

Fokuset for DFS sitt arbeid i denne fasen, utover å beregne hvor mye bly som skytes 

innendørs og utendørs, er å dokumentere hvordan vi samler opp bly gjennom bruk av 

kulefang på våre riflebaner. Målet er å dokumentere at det fortsatt kan brukes bly i 

ammunisjon når man har kontroll på oppsamling og håndtering av blyavfall. 

Som grunnlag for arbeidet med å besvare ECHA har DFS blant annet lagt til grunn tre 

tidligere NIVA‐rapporter, der rapporten fra 2009 om DFS geværskytebaner brukes som 

dokumentasjon.  

NIVA‐rapport nr. 5870‐2009: 

Basert på erfaringer og diskusjoner i etterkant av de to første NIVA undersøkelsene ønsket 

daværende Statens Forurensingstilsyn (SFT) at NIVA skulle gjøre målinger av vannføring og 

konsentrasjoner av aktuelle metaller i bekker som avvanner tre ”typiske” DFS gevær‐

skytebaner. Resultatene skulle danne bakgrunn for beregning av årlig avrenning av metaller 

fra disse banene og et estimat for metall‐utlekking fra alle norske geværskytebaner (SFT brev 

datert 2. april 2008). NIVA beregnet her samlet årlig utlekking for alle skytebanene i regi DFS.  



Sammendrag fra rapporten 
«Geværskyting fører til deponering av prosjektiler (kuler) som består av en mantel (kappe) av 
kobber og sink, og en kjerne av bly og antimon. I Norge foregår nesten all konkurranseskyting 
i 920 skytterlag som er organisert i DFS (Det frivillige skyttervesen). DFS oppgir et årlig 
forbruk (2004) på ca 40 tonn bly, 15 tonn kobber, 1,7 tonn sink og 1,2 tonn antimon. 
Prosjektilene blir i all hovedsak deponert i kulefangervoller bak skiveanleggene. Vi har målt 
vannføring, metallkonsentrasjoner, pH og TOC i bekker som avvanner tre skytebaner. Ut fra 
dette er årstransporten av metaller i bekker beregnet.  
Det unike bidraget fra korroderte kulerester er beregnet som en differanse mellom total 
årstransport og estimert bakgrunnstransport (metaller fra grunnen og atmosfæriske 
forurensninger). Det lakk ut nær 0,3 kg kobber (Cu), 0,3 – 0,8 kg bly (Pb), 0,06 – 0,12 kg 
antimon (Sb) og 0,3 – 0,5 kg sink (Zn) som følge av korrosjon av deponerte prosjektiler i de 
tre undersøkte skytebanene. Dette er mindre enn 1 % av årsforbruket av bly og kobber og 1-7 
% av årsforbruket av antimon og sink. Årlig utlekking samlet for alle skytebanene i regi DFS er 
beregnet til ca. 150 kg bly, 70 kg kobber, 20 kg antimon og 100 kg sink.» 

Mye av ECHA undersøkelsen gjelder jakt og fiske, som NJFF svarer på.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til svar på ECHA undersøkelsen om bruk av bly i ammunisjon. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 113/2019 
Sak: Forslag om endring i instruks for DFS sin representant i HV`s landsråd 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Romsdal skyttersamlag har sendt inn forslag om endring valgordning i instruks for DFS 
distriktsrådsrepresentant.  

Dagens ordning for valg av DFS distriktsrådsrepresentant er etter styrets vedtak i sak 
89/2017 slik: 

1. DFS kandidater til distriktsrådene i Heimevernet skal primært sitte i Norges 
Skytterstyre eller andre sentrale verv i DFS når de velges inn. 

2. Alternativt skal kandidatene ha bred organisatorisk erfaring fra DFS og være 
engasjert i forsvarssak og skyttersak.  

3. Generalsekretæren får fullmakt til å sende inn forslag på kandidater til Landsrådet. 
 
Romsdal skyttersamlag fremmer forslag om at valget skal foretas av landsdelskretsene, der 
valget organiseres av den kretsen som er samlokalisert med Distriksstaben: 

Valg: Representant m/vara velges for fire år fra kretsene i HV-distriktet. Valget organiseres 
av den kretsen som er samlokalisert med Distriksstaben.  



Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at den vedtatte valgordningen i sak 89/2017 sikrer forankring i 
organisasjonen og gir en større fleksibilitet m.o.t. sammensetning av kandidater og en viss 
kjønnsfordeling, selv om sistnevnte ikke ligger i valgordningen. Men det ligger føringer om 
kjønnsfordeling fra Landsrådet ved innmelding av kandidater, jf. Kapittel 1 Fellesregler. Etter 
fellesreglene skal sammensetning av Distriktsrådene følge kravene i likestillingsloven § 21.  

Ved gjennomgang av gjeldende instruks ser vi at den ikke er oppdatert med Distriktsrådets 
oppgaver, som kom i ny instruks fra Forsvarsdepartementet i 2017. Dette er nå gjort. 
Instruksen er også gjort kjønnsnøytral.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Instruks for DFS sin representant i Heimevernets Distriktsråd godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 114/2019 
Sak: Ny avtale mellom DFS og Sig Sauer 200 STR servicestasjoner 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Den gjeldende avtalen med Sauer 200 STR servicestasjoner er fra 1990. Det er behov for en 
revisjon av avtalen. I tillegg har administrasjonen hatt møte med representanter for service-
stasjonene der man har gått gjennom forbedringer i avtalen, inkludert prisjusteringer. Det 
ble også diskutert forbedring av informasjon og kommunikasjon mellom DFS og 
servicestasjonene, og det er lagt inn et punkt om dette.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Ny avtale mellom DFS og SIG Sauer 200 STR servicestasjoner godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 115/2019 
Sak: Høring av forskrift: Forsvarsdepartementets tilskuddsordninger 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Forsvarsdepartementets tilskuddsordninger er statens primære virkemiddel for å bidra til 
økt frivillig aktivitet på forsvars- og sikkerhetsområdet. Formålet med tilskuddsordningene 
Forsvarsdepartementet forvalter er å fremme kunnskap om, forståelse for og engasjement 
rundt norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk, anerkjennelse og kunnskapsformidling om norsk 



innsats under andre verdenskrig og senere innsats i internasjonale operasjoner, og 
ivaretakelse og anerkjennelse av Forsvarets personell fra internasjonale operasjoner.  

Forsvarsdepartementet (FD) forvalter i dag flere tilskuddsordninger for frivillig aktivitet på 
forsvars- og sikkerhetsområdet. Tilskuddsordningene som er omfattet av dette er:  

• Tilskuddsordning for frivillige organisasjoner (som DFS får tilskudd fra) 
• Tilskuddsordning for veteranorganisasjoner og andre organisasjoner  
• Tilskuddsordning for prosjekter relatert til andre verdenskrig og kulturhistoriske 

hendelser  
• Tilskuddsordning for kommunikasjonsprosjekter  

 
Fram til nå har tilskuddsordningene vært regulert gjennom retningslinjer. FD legger nå fram 
forslag til en samlet forskrift for Forsvarsdepartementets tilskuddsordninger til frivillig 
aktivitet på forsvars- og sikkerhetsområdet. Forskriften har som formål å samle og kodifisere 
gjeldende praksis. FD opplyser at arbeidet med forskriften i hovedsak ikke har lagt opp til 
materielle endringer i tilskuddsordningene. I enkelte tilfeller er det likevel vært nødvendig å 
gjennomføre materielle endringer for å etterkomme gjeldende regelverk, tydeliggjøre 
avgrensninger mellom de ulike ordningene og standardisere søknads- og 
rapporteringsrutiner. 

Administrasjonens drøfting 
Det er som FD skriver i høringsnotatet ikke lagt opp til vesentlige materielle endringer i 
forskriften, sammenlignet med nåværende retningslinjer.  

Det i midlertidig en vesentlig endring i § 2 Definisjoner. Her defineres begrepene driftsstøtte 
og prosjektstøtte, som er lite kommentert fra FD. I nåværende retningslinjer er driftsstøtte 
og prosjektstøtte beskrevet slik:  

Driftsstøtte kan gis til faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. 
Prosjektstøtten knyttes til organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå 
organisasjonens mål. 

I utkast til ny forskrift er begrepene definert slik: 

§ 2 Definisjoner  

I forskriften menes med: 
a) driftsstøtte: tilskudd til faste aktiviteter og daglig drift av virksomheten, som faste og 
generelle administrative utgifter, og utgifter til anskaffelse og utvikling av administrative 
verktøy.  

1. b) prosjektstøtte: tilskudd til kortsiktige og avgrensede prosjekter og aktiviteter, 
inkludert prosjektbaserte lønns- og driftsutgifter.  

 
Den vesentlige endringen her er at faste aktiviteter legges under driftsstøtte. Med tidligere 
signaler fra FD om at det bør være en jevnere fordeling mellom drift- og prosjektstøtte, som 
har medført at driftsstøtten til DFS har stått på samme nominelle kronebeløp de siste årene, 
ligger det i kortene at definisjonen slik den står i forslaget kan få store konsekvenser for DFS. 



De fleste av våre kjerneaktiviteter er faste, som utdanning av tillitsvalgte og skyte-
instruktører, skyteskoler, bidragsordninger til aktivitet osv. Samlet utgjør de faste 
aktivitetene rundt 6-7 millioner kroner per år. Miljøpakkemidlene er øremerkede prosjekt-
midler spesielt retta mot skytebaner og DFS, og ikke omtalt i forskriften.     

DFS har flere ganger foreslått at driftsstøtte bør relateres til drift av sentralleddet, som 
omfatter det beskrevne minus faste aktiviteter. Alt som har med utadrettet aktivitet å gjøre, 
inkludert fast lønn til å drive disse aktivitetene, bør legges under prosjektstøtte hvis 
hensikten er å vise midler som brukes til aktivitetsrettede tiltak i organisasjonen. Med en slik 
fordeling ville DFS sine utgifter blitt rundt 40 % drift og 60 % aktivitet/prosjekt.  

Administrasjonen vil ta kontakt med noen av de andre større organisasjonene, som Folk og 
Forsvar og NROF. Disse organisasjonene kan få tilsvarende utfordringer hvis definisjonen blir 
som i forslaget. Vi håper å kunne samordne et høringssvar til FD. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for høringssvar til ny forskrift for Forsvarsdepartementets 
tilskuddordninger til frivillig aktivitet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 116/2019 
Sak: Forsalg om å tilby betalingsløsning for arrangøravgift på alle stevner 
Kompetanse: Jf. Skytterboka kapittel 12 

 
Bakgrunnen for saken er flere henvendelser til Skytterkontoret fra stevnearrangører, og et 
konkret forslag fra Vestfold skyttersamlag. Saken gjelder å tilby en løsning for skytterlagene 
slik at de kan ta betaling for arrangementsavgift på forhånd ved påmelding fra skytterne i 
Mitt DFS. I 2017 behandlet vi sak før DFS begynte med en slik løsning ved påmelding til LS.  

Administrasjonens drøfting 
Det arrangørene primært ønsker med forslaget om forhåndsbetaling fra den enkelte skytter, 
er å unngå frafall fra skyttere som melder seg på stevner uten å møte opp. Innføring av 
betaling på stevner forventes å redusere antall «programhelter», samtidig som arrangørene 
sikres arrangementsinntekt for disse skytterne 

Mange lag praktiserer i dag en løsning der ungdomsleder eller andre i ungdomsgruppa 
melder på alle ungdommer i eget lag på stevner, og når påmeldingsfristen nærmer seg så 
melder man av de som ikke skal delta. Med forhåndsbetaling må da vedkommende legge ut 
penger og få dette refundert i ettertid.   

Forhåndsbetaling på mange stevner vil generelt gjøre påmelding mer bindende for 
skytteren. Det vil gjøre terskelen for å melde seg på stevner høyere for de som er usikker på 
om de skal delta. I kombinasjon med at det for de fleste stevner er et svært lite problem at 



det er “programhelter”, mener administrasjonen det vil være en uheldig utvikling fra et 
skytterperspektiv. Vårt mål er at flest mulig skal motiveres til å melde seg på stevner, og da 
kan krav om forhåndsbetaling være negativt 

For noen typer stevner, som Frende cup, landsdelskretsstevner og eksempelvis Oslo Open 
med mange deltakere, ville det nok vært fordelaktig med en betalingsløsning hvor den 
enkelte betalte på forhånd. Dette fordi disse stevner krever stor planlegging, og det også er 
naturlig at arrangørene vil sikre seg at de som melder seg på kommer til stevnet. På grunn av 
begrenset kapasitet på de største stevnene, vil det også gjøre at påmeldingen blir ryddigere 
å gjennomføre. Dette kan imidlertid også ha sine svakheter. Den løsningen vi nå har innført 
på LS med individuell påmelding og forhåndsbetaling enkeltvis, gir trolig et mindre fokus på 
at skytterlaget selv gjør en aktiv innsats for å få med flere på LS. 

I forslaget fra Vestfold vises det til frafallsprosenter på mellom 10-20 %. Dette er slik 
administrasjonen ser det innenfor det en arrangør må regne med på åpne stevner. 
Administrasjonen har likevel forståelse for at arrangører misliker at de får langt færre 
deltakere enn påmeldt, men mener likevel at å innføre forhåndsbetaling vil være negativt.    

For å begrense frafallsprosent er ikke en løsning for forhåndsbetaling på mindre stevner det 
mest aktuelle slik administrasjonen ser det. Vel så viktig er det å gjøre tiltak for at skyttere 
melder seg av stevner, om noe skulle oppstå mellom påmelding og stevnetidspunkt. 
Administrasjonen ser for seg at skytterne kan få tilsendt en e-post, eksempelvis to dager før 
stevnet, der de minnes på sin påmelding. Det kan der også anmodes om at de melder seg av 
eller gir beskjed til arrangør hvis de ikke skal delta.  

Skytterkontoret har i dag betalingsløsning for sentral kravkjøring av medlemskontingent, 
samt påmelding på Landsskytterstevnet. Skal man utvide dette til også å gjelde andre 
stevner, må løsningen vår utvides og endres. Vi antar det vil koste over 100 000 for å tilpasse 
dette. Den ekstra arbeidsmengden fra Skytterkontorets side har vi ikke oversikt over. 

Konklusjon: 
Administrasjonens inntrykk er at dette er ønsket av noen arrangører, men ingen skyttere har 
gitt uttrykk for at de ønsker betaling ved påmelding. Problemet som skisseres kan imøtegås i 
noen grad med bedre informasjon direkte til skytter. Samtidig ser administrasjonen at det på 
de større stevner kan være behov for slike betalingsløsninger, spesielt der hvor dette 
praktiseres mot skytterlagene allerede. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre vil ikke bruke ressurser på å innføre en elektronisk betalingsløsning ved 
påmelding til stevner i DFS utenom Landsskytterstevnet. Administrasjonen bes tilrettelegge 
for andre tiltak som kan bidra til å minske frafallet fra påmeldingstidspunkt til stevnestart.  

Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

  



 
Saksnummer: 117 /2019 
Sak: Forslag om innføring av pusseskudd for finkaliber i feltskyting 
Kompetanse: Kap 1.400 

 
Under LS 2019 var det flere skyttere med kaliber .22 som fikk uforklarlige skudd under 
finfeltskytingen. Det er kjent at om lag 20 skyttere fikk nesten samtlige førsteskudd mellom 
10 og 15 cm rett over eller ut til en av sidene. Dette skjedde kun på finfelt. Det er forøvrig 
kjent at dette har skjedd tidligere år også, men at det ikke har vært i like stort omfang som i 
år.  

Dette fikk mye fokus under årets LS og gjorde at det ble sådd tvil om skivenes presisjon blant 
både deltakere og publikum. På bakgrunn av dette ble det gjennomført kontroll av 
uforklarlige skudd hos 5 ulike skyttere, totalt 16 skudd. Samtlige av disse skuddene ble 
funnet der de skulle være og innenfor det tillatte maksavviket på 3 mm. Nesten samtlige 
skudd ble funnet med mindre enn 1 mm avvik. Skytterkontoret gjennomførte denne 
kontrollen sammen med eierne av skivene, Forsvarsmateriell (FMA). Det foreligger dermed 
ingen tvil om at skivene har anvist skuddene som ble sjekket korrekt.  

For å minske usikkerheten rundt skivenes presisjon blant publikum ved fremtidige LS ble det 
bestemt av administrasjonen i etterkant av årets LS at det ved fremtidige kontroller av 
uforklarlige skudd i fin- og grovfelt skal tas med frivillige fra publikum, skyttere, foresatte 
eller lignende som sannhetsvitner under kontrollen.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har denne høsten brukt en del tid på undersøkelser i forbindelse med 
denne saken. Mye av dette har vært å samle data, samt ha dialog med de vi har brukt som 
rådgivere. Vi vil her kort drøfte våre funn og hvilken konklusjon vi har kommet frem til pr nå. 

Selv om vi i denne saken presenterer en foreløpig konklusjon på undersøkelsene som er gjort 
anser vi ikke arbeidet som ferdig. Som drøftingen under viser så er det mulig å gjøre grep 
som etter alt å dømme vil hindre at avvikene inntreffer på LS 2020. Derfor ønsker 
administrasjonen allerede når feltsesongen starter i januar 2020 å starte prosessen med 
finne en god løsning parallelt med at man jobber videre med å finne årsaken til avvikene. 

*Dette er pusseskuddeffekten:  

Årsaken til pusseskuddeffekten kan være sammensatt, men enkelt sagt så kommer det av at 
det første skuddet ikke får samme «miljø» inne i pipa som de øvrige skuddene. Dette kan 
f.eks. være at stivnet fett og bly fra forrige skyting skaper økt friksjon, noe som igjen gir økt 
utgangshastighet og dermed endret treffpunkt. Pusseskuddeffekten kan ha ulike årsaker og 
kan også inntreffe i nypussede piper. Effekten oppstår vanligvis etter lengre tid og for 
skyttere flest opplever de det kun på det første skuddet på en konkurranse. Det merkelige 
med avvikene vi har sett under årets LS er at det etter alt å dømme skjer etter svært kort tid - 
anslagsvis ca. 10 minutter.  

 



Administrasjonens endelige konklusjon etter høstens undersøkelser: 
Konklusjonen etter undersøkelsene er at det vil være vanskelig og tidkrevende å finne en 
felles årsak til avvikene, men at det vil være mulig å motvirke avvikene gjennom en ordning 
hvor skytterne får skyte «pusseskudd».  

Det må og påpekes at avvikene er så systematiske og rammet så mange skyttere at 
mulighetene for at dette er skytterens egen feil er tilnærmet lik null.  

Et tidligere kjent problem: høye førsteskudd på finfelt med kal.22 vinterstid: 
En tidligere kjent utfordring for finkaliber på finfelt er høye skudd kun på første hold for 
finkaliber. Her er det “pusseskuddefekten” som inntreffer. Denne opplever også mange 
skyttere på både 100- og 15-meterskyting med finkaliber, men der har ikke dette noen 
konsekvens for skytteren ettersom de har prøveskudd. Denne muligheten har man ikke på 
felt og skytteren risikerer at det første skuddet går utenfor figuren selv om det i teorien 
skulle vært treff.  

Administrasjonen er for øvrig kjent med rykter om at foresatte skyter egne pusseskudd ned i 
bakken, snøen eller andre steder utenfor standplass før første hold. Dette er absolutt ikke 
ønskelig og en ordning med frivillig “pusseskudd” på alle feltstevner ville løst dette. Saken er 
drøftet både med Feltutvalget og DFSU.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det anbefales at alle arrangører gjennomfører en ordning med pusseskudd/innskyting for 
kaliber .22 på finfeltstevner før hold 1. De innføres videre en prøveordning med pusseskudd 
før hvert hold i finfelt under Landsskytterstevnet 2020. 

Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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